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یکشنبه ۳۰ آذر ۱۳۹۹
December 20, 2020
ششم جمادی الاول ۱۴۴۲

مناسبت ها

۳۰ آذر جشن شب یلدا
۳۰ آذر ولادت حضرت زینب سلام االله علیها و روز پرستار و بهورز [ ٥ جمادي

الاولي ]
۱ دی روز میلاد خورشید؛ جشن خرم روز، نخستین جشن دیگان

۵ دی سالروز زمین لرزه ی بم در سال 1382
[ December 25 ] ۵ دی جشن کریسمس

۵ دی سالروز شهادت آشو زرتشت، اَبَراِنسان بزرگ تاریخ
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1- فعالیت 27هزار دستگاه وانت بار فاقد پروانه در تبریز - سازه خبر

2- اجراي توسعه اي معدن و صنایع معدنی به ارزش 16.3 میلیارد دلار - فلزات آنلاین

3- ضرورت هماهنگی بین وزارت علوم و آموزش پرورش/بازگشت بیش از 2 هزار نخبه به کشور - میزان

4- هشدار؛ بدهکاري جوانان به بانکها با «وام ازدواج 80 میلیونی» - تجارت گردان

5- روایتی از یک سرمایه ملی احداث واحد نورد گرم 2 فولاد مبارکه - تجارت گردان

6- رشد نقدینگی و انتظارات تورمی دلیل اصلی افزایش قیمت مسکن - تجارت گردان

7- 3 میلیون تولیدکننده در مشاغل خانگی فعال هستند - تجارت گردان

8- موافقت روحانی با استخدام 12 هزار فرزند شهید و ایثارگر در بخش دولتی - 8 دي خبر

9- سپاه قدس گیلان موفق ترین سپاه استانی در مقابله با کرونا/ پایش مجدد افراد بالاي 63سال در طرح غربالگري شهید

سلیمانی - 8 دي خبر

10- تصویب طرح جامع منطقه ویژه اقتصادي لامرد در آینده نزدیک - ایسنا

11- مکتب شهید قاسم سلیمانی، امید را در جامعه جاري می کند - ایرنا

12- راه اندازي کسب و کار فرهنگی در 54 روستا و آبادي عشایري برگزیده - ایرنا

13- راه اندازي کسب و کار فرهنگی در 54 روستا و آبادي عشایري برگزیده - روزنامه قدس

14- راه اندازي مجدد هتل ها و دفاتر گردشگري البرز در دستورکار است - خبرگزاري فارس

15- راه اندازي کسب و کار فرهنگی در 54 روستا و آبادي عشایري برگزیده - تسنیم

16- اخبار خراسان جنوبی/ برگزیدگان هفدهمین جشنواره ملی خوشنویسی رضوي معرفی شدند - روزنامه بیرجند امروز

17- تذکرات کتبی نمایندگان مجلس به وزرا و مسئولان اجرایی کشور - رکنا

18- آمار واقعی فعالان مشاغل خانگی چقدر است؟ - اقتصاد آنلاین

19- معاون بین الملل دانشگاه، پرستاري را لنگرگاه اصلی در خدمات بهداشتی درمانی توصیف کرد - دانشگاه علوم پزشکی تهران

20- پیگیري تحقق بیانیه گام دوم انقلاب از اهداف اصلی مجمع ملی جوانان است - بلاغ

21- ضرورت هماهنگی بین وزارت علوم و آموزش پرورش/بازگشت بیش از 2 هزار نخبه به کشور - ایسنا

22- بودجه نهاد علمی جهاد دانشگاهی باید تقویت شود - ایسنا

23- آمادگی فرودگاه زنجان براي حمل بار - شبکه ایران

24- آغاز پویش ملی کتابخوانی نیمه دیگرم - شبستان

25- داوران سینما حقیقت چه کسانی هستند؟ - آخرین خبر

26- بلاروس رئیس جدید اتحادیه همسود در سال 2021 - خبرگزاري فارس

27- اجراي هشتمین مرحله کمک هاي مومنانه ودجا در استان فارس؛ مکتب سلیمانی امید را در جامعه جاري می کند - تسنیم

28- راه اندازي کسب و کار فرهنگی در 54 روستا و آبادي عشایري برگزیده - جامعه ایده آل

29- ابلاغ تفاهم نامه اشتغال و کارآفرینی در بخش صنعت و تعاون یزد - بازار کار

30- نمایشگاه صنایع دستی خلخال احیا شد - ایرنا
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31- نمایندگان مجلس قطعنامه حقوق بشري اخیر اروپا را محکوم کردند - خوزنا

32- آمار واقعی فعالان مشاغل خانگی چقدر است؟ - خوزنا

33- نمایندگی دامغان: تاسیس فروشگاه هاي بزرگ از حیث امنیت ملی و پدافند غیرعامل بررسی شود - تسنیم

34- تحول در اشتغال با «پتروشیمی اسلام آباد غرب»/ 7 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري می شود - خبرگزاري فارس

35- "مردمی بودن" مهمترین عامل موفقیت طرح ملی غربالگري شهید سلیمانی در گیلان - خبرگزاري فارس

36- بازدید مدیرعامل بانک ملت از شرکت نفت بهران - روزنامه نوآوران

37- نیمی از درآمد تهرانی ها خرج مسکن می شود - روزنامه نوآوران

38- ارائه خدمات گوناگون به بازنشستگان ادامه خواهد یافت - خبرگزاري مهر

39- چه کسانی از تحریف واقعیت FATF سود می برند؟ - شبکه ایران

40- فراخوان گردآوري پژوهش هاي علمی در حوزه اسباب بازي منتشر شد - لیزنا

41- راه اندازي کسب و کار فرهنگی در 54 روستا و آبادي عشایري برگزیده - لیزنا

42- فراخوان گردآوري پژوهش هاي علمی در حوزه اسباب بازي منتشر شد - لیزنا

43- کتاب «اقتصاد دیجیتال» منتشر شد - شبستان

44- د یر یا زود از پا می افتند - روزنامه خبر جنوب

45- ایجاد دانشگاه هاي نسل سوم در ارس با محوریت کارافرینی ضرورت دارد - تبریز من

46- وجود شرایط لازم براي سرمایه گذاري نیروگاه هاي خورشیدي در کهگیلویه و بویراحمد - وزارت نیرو

47- بازدید مدیرعامل بانک ملت از شرکت نفت بهران - موج

48- اغلب مشاغل ایجاد شده توسط کمیته امداد ضد کرونا هستند/بودجه تعیین شده 1400 براي حمایت مددجویان کافی نیست
- دانشجو

49- کتاب اقتصاد دیجیتال منتشر شد - خبرگزاري مهر

50- همراه اول، همراه مردم علیه کرونا - انتخاب

51- موافقت روحانی با استخدام 12 هزار فرزند شهید و ایثارگر در بخش دولتی - الف

52- دور جدید همکاري بانک ملت ونفت بهران - سرمایه و ثروت

53- آدرس غلط وزیر صمت براي صنعت خودروسازي! - آخرین خبر

54- محمد یاري: مدافعان سلامت به غیرت و تعصب ایرانی اسلامی معنا بخشیدند - خبرگزاري فارس

55- اقدامات کلیدي شرکت تله کیش در توسعه شبکه ارتباطی منطقه آزاد کیش - روزنامه شروع

56- اهداء تعدادي تبلت به دانش آموزان بی بضاعت توسط بانک توسعه تعاون - روزنامه شروع

57- اعتیاد نوین در مخدر ناآگاهی - خبرگزاري صدا و سیما

58- > بنیاد شهید هرمزگان امسال در طرح سپاس رتبه اول را کسب کرد - حیات

59- مراسم مجازي جشن نو دانشجویان دانشگاه جامع علمی کاربردي استان چهارمحال و بختیاري برگزار شد - دانشگاه جامع
علمی کاربردي

60- آثار مثبت و منفی کرونا بر کارآفرینی هاي پساکرونا - ایمنا

61- حمایت پارك علم وفناوري دانشگاه سمنان وبنیاد نخبگان استان از نخبگان و کارآفرینان - روزنامه رویداد امروز

62- ارائه تسهیلات قرض الحسنه به شرکت هاي دانش بنیان توسط دانشگاه امیرکبیر - خبرگزاري قرآن
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63- لبخندي به وسعت طولانی ترین شب سال - خبرگزاري قرآن

64- راه اندازي کسب و کار فرهنگی در 54 روستا و آبادي عشایري برگزیده - کتاب ایران

65- تقدیر از پژوهشگران برتر دانشگاه علامه طباطبائی - ایسنا

66- افزایش محصول با اجراي طرح پژوهشی "گل نرگس" و "مزارع یونجه" - ایسنا

67- خانه هایی براي مهارت آموزي در حاشیه شهر زاهدان - خبرگزاري صدا و سیما

68- تأسیس فروشگاه هاي بزرگ کالا، کسبه خرده پا را نابود کرده است - باشگاه خبرنگاران جوان

69- سازندگان و فروشندگان سلاح هاي کشتار جمعی صلاحیت دفاع از حقوق بشر را ندارند - باشگاه خبرنگاران جوان

70- رفسنجان بالقوه توانایی فعالیت در زمینه نوآوري و کارآفرینی را دارد - خانه خشتی

71- رییس دادگستري البرز: بیمارستان امام خمینی(ره) کرج تعیین تکلیف می شود - ایرنا

72- 142 میلیارد ریال وام اشتغال به مدجویان کمیته امداد گنبد پرداخت شد - ایرنا

73- نوروزي: اعضاي کمیسیون تلفیق بودجه1400 به استان گلستان توجه ویژه داشته باشند - خبرگزاري فارس

74- سازندگان و فروشندگان سلاح هاي کشتارجمعی صلاحیت دفاع از حقوق بشر را ندارند - خبرگزاري فارس

75- موافقت روحانی با استخدام 12 هزار فرزند شهید و ایثارگر در بخش دولتی - ایرنا

76- وجود ظرفیت آب هاي نامتعارف و لب شور براي تولید آبزیان در اصفهان - ایانا

77- راه اندازي کسب و کار فرهنگی در 54 روستا و آبادي عشایري برگزیده - میزان

78- راه اندازي کسب و کار فرهنگی در 54 روستا و آبادي عشایري برگزیده - ایلنا

79- تمدید ثبت نام تسهیلات کرونایی «تحفه» - خبرگزاري مهر

80- کارگاه تولید دستکش یکبار مصرف در کانون فرهنگی هنري شهداي کارشناسان راه اندازي شد - شبستان

81- توسعه محلی شهر هوشمند - همشهري

82- روحانی در جلسه ستاد مقابله با کرونا تعداد شهرهاي قرمز کشور به صفر رسید جمع نشویم تا کم نشویم - روزنامه نور خوزستان

83- حذف عجیب رشته مدیریت فرهنگی از دفترچه دانشگاه! - جماران

84- ارائه خدمات گوناگون به بازنشستگان ادامه خواهد یافت - حلقه وصل

85- پروژه هاي فولاد مبارکه روي مدار توسعه - ایلنا

86- راي منفی به کلیات بودجه بحران را تشدید می کند/ عواقب بودجه 1400 بر بازارها جدي است/ مسئولان در مورد مالیات

بر واردات خودرو توضیح دهند - ایلنا

87- بازنشستگی پیش از موعد مجلس براي کارمندان است/ کارگران مشمول طرح نمی شوند - ایلنا

88- اقدامات آموزش و پرورشیِ حمایت از کالاي ایرانی - ایسنا

89- «اتم»، مشارکت اجتماعی مردم را بالا می برد - ایلنا

90- انتقاد نماینده دامغان از رشد فزاینده فروشگاه هاي بزرگ - ایسنا

91- تذکرات کتبی نمایندگان به وزرا - آخرین خبر

92- فرمانداري که عنوان نمونه دریافت کرد چرا جابجا شد؟ - روزنامه سپهر غرب

93- نخستین رویداد 'خوراك هاي بومی کیش' برگزار شد - روزنامه اقتصاد کیش

94- رویداد نوین کمپ 18 دي ماه آغاز می شود - اقتصاد ملت
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95- تمدید نام نویسی دریافت تسهیلات تحفه - خبرگزاري صدا و سیما

96- ظرفیت هاي جدید براي تولید محصولات صنعتی در قم ایجاد می شود - قم پرس

97- پاي «آخرین نفس ها» در روز ششم به سینماحقیقت باز شد - ایرنا

98- تحولات بازار کار در دوره شیوع کرونا/چرا جمعیت فعال کشورکاهش یافت؟ - فصل اقتصاد

99- جذب گردشگر در بن بست - روزنامه پیام ما - روزنامه پیام ما

100- معجزه آبخیزداري در حفظ خاك از فرسایش/ آبخیزداري عاملی تجدیدشونده و زیر ساختی براي توسعه کشور - دانا

101- الگوسازي اتم ها، نیاز امروز کشور - نماینده

102- (بدون تیتر) - روزنامه خبر شمال

103- برگزاري دهمین نشست برخط ارائه تجارب مدیران در سال 1399 - رکنا

104- احصاي عوامل اخلال در محیط کسب و کار - اقتصاد آنلاین

105- احیاي 18 واحد راکد در چهارمحال و بختیاري با حمایت دستگاه قضا - میزان

106- چرا واردات خودرو به نفع اقتصاد کشور نیست؟ - نود اقتصادي

107- یک هزار و 200 مسکن براي ایثارگران هرمزگان ساخته می شود - بنیاد شهید و امور ایثارگران

108- /اختصاصی/تمرکز امروز خودروسازان باید بر بهبود کیفیت و افزایش تیراژ باشد؛ آدرس غلط وزیر صمت براي صنعت

خودروسازي! - پرشین خودرو

109- دروازه اطلاعاتی دانشگاه علامه طباطبائی راه اندازي شد - ایسنا

110- 470 نفر از طرح کارورزي فارغ التحصیلان دانشگاهی لرستان استفاده کردند - آریا نیوز

111- 1617 دستگاه تاکسی تحویل داده شد - آریا نیوز

112- وام ازدواج به 80 میلیون تومان رسید؟ - شبکه ایران

113- از ظرفیت پست براي معرفی و عرضه صنایع دستی استفاده می شود - میراث آریا

114- صدور 6 موافقت اصولی براي توسعه زیرساخت هاي گردشگري در بوشهر - میراث آریا

115- بهره برداري از 3 مرکز صنایع دستی در گنبدکاووس تا پایان سال جاري - میراث آریا

116- موافقت با 12 طرح سرمایه گذاري گردشگري در استان گلستان - میراث آریا

117- چرا علامه جعفري مراسم تدفین دخترشان را عقب انداختند؟ - آخرین خبر

118- اهداء تعدادي تبلت به دانش آموزان بی بضاعت توسط بانک توسعه تعاون - بورس و بانک

119- کشف 24 تن مواد مخدر در استان - خلیج فارس نیوز

120- رویداد نوین کمپ 18 دي ماه آغاز می شود - بورس و بانک

121- همکاري دستگاه قضا در رفع مشکلات دو واحد تولیدي درکرمان - خبرگزاري صدا و سیما

122- مرکز خانواده و ازدواج دانشگاه دامغان آغاز به کار کرد - ایرنا

123- رویداد نوین کمپ 18دي ماه برگزار خواهد شد/ حمایت 20میلیاردتومانی از استارتاپ هاي نوپا - اقتصاد آنلاین

124- اخذ مجوز برگزاري دوره هاي آموزشی گردشگري توسط جهاددانشگاهی اردبیل - خبرگزاري قرآن

125- نام نویسی از هنرمندان براي دریافت تسهیلات تحفه تمدید شد - ایرنا

126- اولین شتاب دهنده تخصصی طرح هاي کشاورزي در جنوب شرق کشور افتتاح شد+ تصاویر - خانه خشتی
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127- بنیاد شهید هرمزگان امسال در طرح سپاس رتبه اول را کسب کرد - بنیاد شهید و امور ایثارگران

128- سرریز آلودگی به خاك سرخون - ساعت 24

129- چرا علامه جعفري مراسم تدفین دخترشان را عقب انداختند؟ - باشگاه خبرنگاران جوان

130- آموزش و پرورش هم همچون وزارت علوم به یک انقلاب فرهنگی نیاز دارد - ایسنا

131- تقاضاي مهاجرت در بین پرستاران 3 برابر شده است/ وجود 50 هزار پرستار بیکار در کشور - باشگاه خبرنگاران جوان

132- شغل 60 درصد مرزنشینان غیررسمی است - جهان نیوز

133- برپایی بازارچه فصلی توانمندسازي بانوان سرپرست خانوار منطقه 19 ویژه شب یلدا - سیماي اقتصادي

134- بدهکار شدن جوانان به بانک ها با وام ازدواج 80 میلیونی - شعار سال

135- تلاش براي راه اندازي پارك علم و فناوري در دانشگاه امیرکبیر - شفاف

136- چرا رهبري از تعبیر «ام الخبائث» براي کسري بودجه استفاده کردند؟ - خبرگزاري فارس

137- افتتاح مرز ریمدان/ وزیر راه: اسلامی: ریمدان از پایانه هاي مهم محور توسعه شرق است - تابناك

138- همدان پیشرو در تسهیلات اشتغال پایدار روستایی درکشور است - تابناك

139- انعقاد تفاهم نامه تامین زمین احداث 1200 مسکن و ساماندهی اشتغال خانواده هاي شاهد هرمزگان - برنا نیوز

140- 1200 میلیاردتومان ضمانت نامه براي دانش بنیان ها صادر شد - بازار کار

141- پارك فناوري دانشگاه امیرکبیر راه اندازي می شود - بازار کار

142- وزیرارتباطات: اگر نرخ ارز ثابت می ماند، ایران الان 5 یونیکورن داشت - سایبربان

143- اشتغال 800 نفر با رفع مشکلات دو واحد تولیدي در کرمان - باشگاه خبرنگاران جوان

144- صدور موافقت نامه اصولی براي ایجاد 4 طرح گردشگري در گیلان - باشگاه خبرنگاران جوان

145- دستگاه عدلیه؛ مانع غارت اموال مردم به نام خصوصی سازي - میزان

146- اختصاص 1835 میلیارد تومان از منابع صندوق توسعه ملی به شرکت هاي دانش بنیان - تسنیم

147- 140میلیارد ریال به طرح توسعه اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري ایلام پرداخت شد - تسنیم

148- تقدیر آیت االله علم الهدي از مجاهدت پرستاران/پرستاري نماد مهربانی است - تسنیم

149- عربستان استخدام مهماندار زن هواپیما را آغاز کرد - رکنا

150- 3 میلیون تولیدکننده در مشاغل خانگی فعال هستند - بازار نیوز

151- تهرانی ها نصف درآمدشان را خرج مسکن می کنند - بازار نیوز

152- انتقاد از واردات بی رویه پوره میوه/ سود بازار ایران در جیب ترکیه و عراق - فودنا

153- ایجاد خوشه مدیریت کسب و کار حوزه کتاب در رفسنجان - بلاغ

154- توقف فعالیت ناشران و کاهش شمارگان کتاب در خراسان / نمابشگاه کتاب مجازي می تواند نجات بخش باشد؟ - تسنیم

155- ششمین جلسه شوراي پژوهش و فناوري دانشگاه جامع علمی کاربردي استان بوشهر در سال 99 برگزار شد - دانشگاه جامع
علمی کاربردي

156- گاندو، گنجی بومی - صندوق کارآفرینی امید

157- استاندار: عملکرد برخی بانک ها و مدیران در جذب و تخصیص تسهیلات اشتغال زایی غیرقابل دفاع است - روزنامه راه مردم

158- ساخت 20 خانه و 2 مدرسه براي محرومان توسط جهادگران فطرس - خبرگزاري فارس

159- ایجاد اشتغال رمز ماندگاري در روستا ها است - باشگاه خبرنگاران جوان
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160- فشار تحریمی 2 سال اخیر در 23 ساله گذشته بی سابقه است - ایرنا

161- گران ترین شهرهاي ایران را بشناسید - قلمنا

162- برنامه ریزي براي راه اندازي پارك فناوري دانشگاه امیرکبیر/ ایجاد واحد تجاري سازي و انتقال فناوري - قلمنا

163- چهار مجوز تاسیس کارگاه صنایع دستی در چرداول صادر شد - باشگاه خبرنگاران جوان

164- 49 هزار تن کالاي استاندارد از مرز مهران به عراق صادر شد - باشگاه خبرنگاران جوان

165- ممنوعه هاي عجیب براي زنان غربی در یکصد سال پیش! - برنا نیوز

166- اشتغال حدود 24 هزار نفر در معادن و صنایع معدنی آذربایجانغربی - خبرگزاري صدا و سیما

167- بازدید مدیر اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی از کارگاه ها و کارخانجات شوشتر - بسیج نیوز

168- برنامه ریزي براي راه اندازي پارك فناوري دانشگاه امیرکبیر/ ایجاد واحد تجاري سازي و انتقال فناوري - فصل اقتصاد

169- تلاش براي راه اندازي پارك علم و فناوري در دانشگاه امیرکبیر - باشگاه خبرنگاران جوان

170- برنامه ریزي براي راه اندازي پارك علم و فناوري دانشگاه امیرکبیر - خبرگزاري صدا و سیما

171- سرپرست اداره منابع طبیعی و آبخیزداري شهرستان ملارد: عملیات آبخیزداري موجب بهبود شرایط اجتماعی و اقتصادي

در منطقه شده است - استانداري تهران

172- 7 میلیون شاغل ایرانی بدون بیمه و حمایت - دانشجو

173- ضرورت راه اندازي راهدارخانه در محور داشبلاغ اسدآباد - ایسنا

174- نیمی از درآمد تهرانی ها خرج مسکن می شود - برترین ها

175- نگذاریم زوج هاي جوان در ابتداي زندگی، بدهکار بانکی شوند - روزنامه اعتماد

176- روندي نزولی کشت گیاهان روغنی ریشه اصلی بحران روغن است - دانشجو

177- برنامه ریزي براي راه اندازي پارك علم و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر - ایلنا

178- ارائه خدمات گوناگون به بازنشستگان ادامه خواهد یافت - الف

179- 24 تن مواد مخدر در استان بوشهر کشف و ضبط شد - اتحاد خبر

180- مدرسه اي از بندرریگ گناوه برگزیده کشور در طرح بوم شد - اتحاد خبر

181- دست بافته هاي «یاقوت» در راه بازار - همشهري

182- تفاهم نامه تامین زمین و احداث 1200 مسکن ایثارگران منعقد شد - بنیاد شهید و امور ایثارگران

183- انعقاد تفاهم نامه تامین زمین احداث 1200 مسکن خانواده هاي شاهد و ایثارگر هرمزگان - بلاغ

184- واحد تجاري سازي در دانشگاه صنعتی امیرکبیر راه اندازي می شود - خبرگزاري مهر

185- گران ترین شهرهاي ایران را بشناسید - رکنا

186- سهم مسکن در هزینه هاي هر خانوار ایرانی چقدر است ؟ - رکنا

187- ارائه خدمات گوناگون به بازنشستگان ادامه خواهد یافت - رکنا

188- بدهکاري جوانان به بانک ها با «وام ازدواج 80 میلیونی» - عصر ایران

189- عملیاتی شدن هزار و 201 مصوبه در کارگروه رفع موانع تولید در ایلام - تابناك

190- 49 هزار تن کالاي استاندارد از مرز مهران به عراق صادر شد - تابناك

191- تعطیلی 50 درصد کارگاه هاي شیرینی پزي مشهد - روزنامه شهرآرا
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192- برنامه ریزي براي راه اندازي پارك فناوري دانشگاه امیرکبیر/ ایجاد واحد تجاري سازي و انتقال فناوري - ایسنا

193- خام فروشی 12 میلیارد دلاري محصولات پتروشیمی - روزنامه اسکناس

194- اخبار - روزنامه اسکناس

195- داغِ سرماي پاییزه بر دل گردوکاران جغتایی - ایرنا

196- نیمی از درآمد تهرانی ها خرج مسکن می شود - 55 آنلاین

197- مهم ترین راهبرد فولاد مبارکه؛ حرکت در مسیر فناور شدن و احاطه بر فناوري صنعت فولاد - ایراسین

198- تهدید واسطه هاي مسکن با قانون جدید مالیاتی - اقتصاد آنلاین

199- فشار عجیب شرکت گاز گیلان به کارخانه تازه احیاشده اي که زمانی همه محصولاتش صادر می شد + اسناد - 8 دي خبر

200- تکاپو براي تکمیل کریدور شمال جنوب با ریل گذاري قطعه رشت -انزلی -آستارا - ایرنا

201- تلاش براي صادرات خدمات فنی و مهندسی صنعت گاز - اقتصاد تهران

202- هزار و 201 مصوبه در کارگروه رفع موانع تولید ایلام عملیاتی شد - ایرنا

203- وزیر راه و شهرسازي: اجراي هشت تیرپارك در جاده ترانزیتی چابهار - سرخس، تا یک سال آینده - خبرگزاري صدا و
سیما

204- اخبار توهمی درباره «گل» - صراط نیوز

205- ساده نویسی یکی از سخت ترین کارهاست و به معنی سطحی نویسی هم نیست - خبرگزاري مهر

206- 3 نکته مهم حقوقی درباره اخذ مالیات براساس تراکنش هاي بانکی - اقتصاد تهران

207- در قضیه کرونا پزشکان، پرستاران و بقیّه عوامل درمانی واقعاً فداکاري کردند - میزان

208- برداشت گوجه فرنگی از گلخانه هاي میناب آغاز شد - خبر فوري

209- چه خبر از توسعه میامی محروم؟ - خبرگزاري فارس

210- انتقاد معاون دادستان کل کشور از تعطیلی کارخانه بزرگ نساجی - صنایع نیوز

211- اهداء تعدادي تبلت به دانش آموزان بی بضاعت توسط بانک توسعه تعاون - فراز نیوز

212- مدیرعامل بانک تجارت سالگرد تاسیس این بانک را تبریک گفت - فراز نیوز

213- اوحدي: پرونده شهداي سلامت را یک روزه بررسی می کنیم - صبج زاگرس

214- خارج شدن گیلان از وضعیت قرمز کرونایی با همکاري مردم میسر شد - 8 دي خبر

215- نیمی از درآمد تهرانی ها خرج مسکن می شود - قلمنا

216- ضرورت ایجاد دانشگاه هاي نسل سوم با محوریت کارآفرینی - عصر تبریز

217- 11 واحد فناور استان مرکزي در زمینه مبارزه با کرونا مشغول به فعالیت هستند - تسنیم

218- > امضاي تفاهم نامه تأمین زمین 1200 واحد مسکونی و ایجاد شغل براي 800 نفر از ایثارگران استان هرمزگان - حیات

219- چرا بخش زیادي از جمعیت بیکار کشور فارغ التحصیلان هستند؟ - ریشه

220- وام سرمایه گذاري براي استارت آپ هاي برنده الکام استارز - روزنامه تعادل

221- دست سازه هاي مادران شهر تهران در قلب طهران - جامعه ایده آل

222- تفاهم نامه احداث یک هزار و 200 مسکن ایثارگران هرمزگان امضا شد - فصل اقتصاد

223- توسعه محلی شهر هوشمند - همشهري

224- دست بافته هاي «یاقوت» در راه بازار - همشهري
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225- خلاقیت و کارآفرینی تضمین توسعه کشورها - روزنامه اقتصاد مردم

226- لزوم توسعه دانشگاه فنی و حرفه اي دراستان - خبرگزاري صدا و سیما

227- مربع گردشگري کرمان، یزد، فارس و اصفهان تشکیل شود - روزنامه کرمان امروز

228- وزیر راه وشهرسازي: اجراي هشت تیرپارك در جاده ترانزیتی چابهار- سرخس ، تا یک سال اینده - خبرگزاري صدا و سیما

229- ذوب آهن اصفهان، لوح رضایت مندي مشتري را کسب کرد - تابناك

230- تقدیر از پژوهشگران برتر دانشگاه پیام نور اصفهان - تابناك

231- پرداخت تسهیلات کرونا در گلستان تنها به 58 درصد متقاضیان - ایسنا

232- انعقاد تفاهم نامه ساماندهی اشتغال خانواده هاي شاهد و ایثارگر هرمزگان - شبستان

233- ایجاد خوشه مدیریت کسب و کار حوزه کتاب در رفسنجان - روزنامه تجارت

234- جزئیات بودجه 1400 براي بخش حمل و نقل - ترابر نیوز

235- ضرورت جامعه امروز توجه به اشتغال جوانان تحصیلکرده است - حوزه نیوز

236- انعقاد تفاهم نامه تامین زمین احداث 1200 مسکن خانواده هاي شاهد و ایثارگر هرمزگان - خبرگزاري فارس

237- ایجاد خوشه مدیریت کسب و کار حوزه کتاب در رفسنجان - خبرگزاري فارس

238- کارآفرینان پولدارند نه شجاع - شعار سال

239- برپایی بازارچه فصلی توانمندسازي بانوان سرپرست خانوار منطقه 19 ویژه شب یلدا - خبر ایران

240- دست سازه هاي مادران شهر تهران در قلب طهران - خبر ایران

241- لزوم اصلاح ساختار بودجه توسط دولت/ ضعف نظام مالیاتی از عوامل تکانه هاي اقتصادي کشور است - دانا

242- راه اندازي 300 مرکز نیکوکاري در مازندران - دانا

243- اولویت استخدامی پتروشیمی بندرامام با جوانان بومی باشد - قلمنا

244- عربستان؛ آغاز استخدام زنان به عنوان مهماندار هواپیما - بولتن نیوز

245- 3 میلیون تولیدکننده در مشاغل خانگی فعال هستند - اقتصاد تهران

246- مهیا سازي زیرساخت   ها براي راه اندازي 5 طرح صنعتی در لامرد - ایرنا

247- بیش از 160 میلیارد ریال تسهیلات کرونایی در میاندوآب پرداخت شد - ایرنا

248- عملکرد برخی بانک ها و مدیران در جذب وام اشتغال غیرقابل دفاع است - ایرنا

249- بهره برداري از 2700 شغل برکت در شهرستان هاي استان تهران - ریال نیوز

250- لزوم توجه به اشتغال معتادان ترك کرده - خبرگزاري فارس
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فعالیت 27هزار دستگاه وانت بار فاقد پروانه در تبریز

منبع: سازه خبرشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/09/30

در راستاي حمایت و ارائه تسهیلات جهت معاینه فنی خودروهاي باري مدیرعامل دو سازمان ترافیک و بار درون شهري در
محل سازمان بارنشست مشترکی برگزار کردند. به گزارش سازه خبر، مدیرعامل سازمان بار در این نشست ضمن اشاره به

برخورد قانونی و اعمال جریمه براي خودروهاي فاقد پروانه اشتغال گفت: از حدود چهل هزار ...

در راستاي حمایت و ارائه تسهیلات جهت معاینه فنی خودروهاي باري مدیرعامل دو سازمان ترافیک و بار درون شهري در محل
سازمان بارنشست مشترکی برگزار کردند. 

به گزارش سازه خبر، مدیرعامل سازمان بار در این نشست ضمن اشاره به برخورد قانونی و اعمال جریمه براي خودروهاي فاقد پروانه
اشتغال گفت: از حدود چهل هزار وانت بارفعال، 13 هزار پروانه ي فعالیت دریافت کرده اند. 

مدیرعامل سازمان ترافیک نیز با اشاره به وضعیت کنونی تبریز؛ بردوت و آلودگی هوا و عمر ناوگان حمل و نقل بار شهري گفت: انجام
به موقع معاینه فنی خودروهاي باري می تواند تاثیر مثبت بر شرایط کنونی شهر تبریز داشته باشد. 

در این جلسه مقرر شد در صورت تایید شهردار 30 درصد از هزینه فرایند اخذ معاینه فنی خودروهاي باري از طرف مراکز معاینه فنی
تامین و سی درصد از طرف شهرداري مرکز و تنها چهل درصد مابقی توسط رانندگان پرداخت شود.
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اجراي توسعه اي معدن و صنایع معدنی به ارزش 16.3 میلیارد دلار

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/09/30

ایمیدرو به همراه شرکت هاي زیرمجموعه و تابعه، از سال 1399 تا سال 1403 بیش از 16.3 میلیارد دلار طرح اجرا و راه
اندازي خواهد کرد.

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی «فلزات آنلاین» و به نقل از روابط عمومی ایمیدرو، با راه اندازي و افتتاح این طرح ها در
زنجیره هاي فولاد، مس، آلومینیوم، طلا و... بخش بزرگی از چشم انداز کشور در بخش معدن و صنایع معدنی محقق خواهد شد. لازم
به یادآوري است که این سازمان به همراه شرکت هاي تابعه و زیرمجموعه هشت هزار و 893 میلیون دلار سرمایه گذاري بین سال

هاي 93 تا 98 انجام داده است. 

طبق این پیش بینی میزان سرمایه گذاري در سال 99، برابر با سه هزار و 88 میلیون دلار خواهد بود که بیش از دو میلیارد دلار آن
توسط ایمیدرو و شرکت هاي زیرمجموعه و تابعه و یک میلیارد دلار آن توسط بخش خصوصی محقق می شود. همچنین در سال

1401 سرمایه گذاري 6 هزار و 649 میلیون دلاري مورد توجه است. 

بر اساس این گزارش، ایمیدرو طی سال هاي 1401 و 1402 به ترتیب برنامه سرمایه گذاري یک هزار و 482 میلیون دلار و چهار
هزار و 363 میلیون دلار را براي تحقق اهداف توسعه بخش معدن و صنایع معدنی هدف گذاري کرده است. 

همچین میزان سرمایه گذاري در این حوزه طی سال 1403 به 751 میلیون دلار خواهد رسید. مجموع اشتغال ایجاد شده طی سال
هاي 99 تا 1403 به صورت مستقیم 42 هزار و 31 نفر و به طور غیرمستقیم 174 هزار و 35 نفر خواهد بود. 

انتهاي پیام//
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ضرورت هماهنگی بین وزارت علوم و آموزش پرورش/بازگشت بیش از 2 هزار

نخبه به کشور

منبع: میزانشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/09/30

وزیر علوم از بازگشت بیش از 2000 هزار نخبه ایرانی طی سال هاي اخیر به کشور خبر داد.

خبرگزاري میزان- منصور غلامی در چهاردهمین نشست از سلسله نشست هاي گفت وگوي هفته که با هدف ایجاد ارتباط و
تعامل دوسویه بین وزارت آموزش و پرورش و دستگاه هاي مختلف کشور و با موضوع "گفتگو بر محور تحول" به صورت ویدئو
کنفرانس برگزار شد، گفت: قبل از انقلاب اسلامی نیاز کشور به کارشناسان و متخصصان به ویژه در صنایع نفت و نظامی از خارج از
کشور تامین می شد، اما پس از انقلاب شکوهمند اسلامی، نیاز کشور به نیروي انسانی متخصص حیات جدیدي به خود گرفت و از
اوایل دهه هفتاد تاکنون، بیش از 90 درصد کارشناسان ارشد و مدیران کشور همه تحصیلات عالی خود را در داخل کشور به سرانجام

رسانده اند. 

وي با اشاره به اینکه در هر جا که صحبت از استاد برتر یا متخصص قوي می شود، نتیجه پرورش آنان در بستر آموزش و پرورش و
سپس آموزش عالی است، ضمن قدردانی از زحمات معلمان و اساتید دانشگاهی، افزود: نظام آموزش عالی کشور علاوه بر آموزش،

وظیفه پژوهش را هم برعهده دارد که این موضوع با قوت در دانشگاه ها پیگیري می شود. 

وي با اشاره به اینکه از نظر تولیدات علمی همواره رتبه زیر 20 را در دنیا کسب کرده ایم، افزود: طی سه سال اخیر، رتبه پانزدهم
جهانی را از نظر تولید علم و جایگاه دوم جهانی را نیز از منظر سرعت رشد تولید علم با توجه به شتابی که داشتیم، کسب کرده ایم. 

غلامی با اشاره به اینکه از اوایل دهه 80 دستاورد هاي علمی به سطح جامعه منتقل می شود و عملاً در رفع نیاز کشور موثر واقع شده
است، اظهار داشت: مراکز رشد و شرکت هاي دانش بنیان هسته هاي اولیه انتقال دانش به سمت کاربردي شدن و اشتغال و تولید
ثروت هستند که در این زمینه 197 مرکز رشد ذیل مجموعه وزارت علوم در استان هاي مختلف کشور مستقر هستند و فعالیت می

کنند. 

وي تعداد پارك هاي علم و فناوري کشور را 44 مورد اعلام کرد و افزود: از این تعداد 37 پارك زیرنظر وزارت علوم فعالیت می کنند
که در مجموع هزار و 800 شرکت دانش بنیان در آن ها مستقر هستند و بسیاري از آن ها در دوره شیوع بیماري کرونا، با توجه به

نیاز مبرم کشور به تجهیزات پزشکی، اقدام به تامین نیاز هاي اساسی کشور کردند. 

وزیر علوم تصریح کرد: اگر به مجموعه آموزش و پرورش و آموزش عالی به عنوان یک خانواده بنگریم، پس از پرورش نیروي انسانی در
مدارس، این دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی کشور هستند که در تبدیل دانش به فناوري قدم برمی دارند و اگر این حرکت در آینده

نیز ادامه دار باشد، جریان پربار و آینده داري در کشور خواهیم داشت. 

غلامی با ابراز خرسندي از افزایش تولید دانش به فناوري طی سال هاي اخیر خاطرنشان کرد: بیش از 2 هزار نخبه ایرانی طی سال
هاي اخیر به کشور برگشته اند و در شرکت هاي دانش بنیان و یا مراکز پژوهشی مشغول شده و در حال صدور دانش به خارج از
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کشور هستند. 

وزیر علوم با تاکید بر ضرورت هماهنگی و ارتباط و پیوستگی مستمر بین آموزش و پرورش و محیط هاي دانشگاهی تصریح کرد: در
سایه این هماهنگی و پیوستگی است که افق هاي پیشرفت و تولید علم در کشور روشن تر خواهد بود. 

غلامی همچنین پیشنهاد تشکیل کارگروه مشترکی میان وزارتخانه هاي علوم، تحقیقات و فناوري و آموزش و پرورش را مطرح کرد و
گفت: زیر نظر این کارگروه می توان هدایت تحصیلی خوبی براي دانش آموزان انجام داد و این مشکلی که امروز وجود دارد و عموم
خانواده ها تمایل دارند فرزندانشان به سمت رشته هاي به اصطلاح درآمدزا سوق داده شوند را تا حدودي مرتفع کرد و همچنین برنامه

ریزي تحصیلی خوبی را پیش برد. 

وي با اعلام آمادگی براي ارائه خدمات مشاوره اي در این زمینه گفت: با توجه به تحولی که در حوزه فناوري کشور اتفاق افتاده است و
در این مسیر شتاب فراوان وجود دارد، وظیفه معلمان و همچنین اساتید دانشگاه ها سنگین تر و سخت تر می شود و ضرورت دارد

همگام با این تحول دانش و مهارت آنان نیز بازآموزي شود. 

وزیر علوم در ادامه با اشاره به منویات مقام معظم رهبري درخصوص اهمیت آموزش و پرورش و آموزش عالی کشور اذعان داشت: بر
اساس فرمایشات مقام معظم رهبري و با توجه به اهمیت ماموریتی که این دو دستگاه دارند، باید با دیدگاه هزینه کردن به عنوان

سرمایه گذاري نگریست و در برنامه هاي کلان دولت این موضوع پررنگ دیده شود. 

غلامی در این نشست آمادگی نظام آموزش عالی کشور آمادگی در برگزاري دوره هاي تکمیلی براي معلمان را ارائه کرد. 

وزیر علوم همچنین در ادامه سخنان خود به اهمیت رشته هاي مهارتی فنی و حرفه اي نیز اشاره کرد و گفت: امکانات و تجهیزات در
حوزه فنی و حرفه اي تقویت شده و زمینه خوبی براي همکاري در این حوزه با آموزش و پرورش وجود دارد. از 120 هزار ظرفیت
دانشجو در این حوزه، تنها حدود 40 هزار نفر آن تکمیل شده است و می توان از مابقی آن براي پرورش معلمان مهارتی در حوزه

آموزش و پرورش استفاده کرد. 

وي به موضوع تربیت نیروي انسانی در دانشگاه فرهنگیان و شهید رجایی نیز اشاره کرد و اظهار داشت: با توجه به اینکه تربیت معلمان
وارسته، توانمند و عالم باید در چهارچوب استاندارد هاي آموزشی صورت گیرد، ابتدا باید عوامل توانمندسازي این نوع دانشگاه ها را

فراهم کرد. باید معلمانی که از این دانشگاه ها فارغ التحصیل می شوند نهایت توانمندي و تخصص آموزش دادن را داشته باشند. 

وزیر علوم در پایان خاطرنشان کرد: هر دو مجموعه وزارت آموزش و پرورش و وزارت علوم باید به طور کامل در اختیار تربیت نیروي
انسانی متخصص، ماهر و توانمند در خدمت نظام اسلامی باشند. 

بیشتر بخوانید: 
چگونگی برگزاري امتحانات دانشگاه فنی حرفه اي 

انتهاي پیام/
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هشدار؛ بدهکاري جوانان به بانکها با «وام ازدواج 80 میلیونی»

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/09/30

معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با اظهار تاسف از عدم تدوین دستورالعمل مشخص براي نظارت بر
دریافت کنندگان وام ازدواج تا کنون، گفت: باید فکري در جهت تاب آوري جوانان براي بازپرداخت وام ازدواج شود تا زوجهاي

جوان با دریافت وام ازدواج براي رفع بخشی از مشکلاتشان، در ابتداي زندگی به ...

معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با اظهار تاسف از عدم تدوین دستورالعمل مشخص براي نظارت بر دریافت
کنندگان وام ازدواج تا کنون، گفت: باید فکري در جهت تاب آوري جوانان براي بازپرداخت وام ازدواج شود تا زوجهاي جوان با دریافت

وام ازدواج براي رفع بخشی از مشکلاتشان، در ابتداي زندگی به بدهکاران بانکی تبدیل نشوند. 

به گزارش تجارت گردان ، محمد مهدي تندگویان در گفت وگو با ایسنا، درباره پیشنهاد افزایش وام ازدواج به 80 میلیون تومان توسط
یک عضو کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400، با بیان اینکه از جمله بزرگترین اقدامات دولت دوازدهم، به روز شدن پرداخت وام
است، اظهار کرد: ما نماینده دولت و مدافع لایحه ارسالی بودجه 1400 از سوي دولت به مجلس هستیم، از سوي دیگر هرساله پس از
ارسال لایحه بودجه از سوي دولت به مجلس، رقم وام ازدواج توسط مجلس افزایش می یابد از این رو اگر بانک مرکزي بتواند منابع آن
را تامین و دستورالعمل جامعی در راستاي نظارت بر دریافت کنندگان و کاهش انحرافات ناشی از افزایش آن ایجاد کند، ما مشکلی با

افزایش رقم وام ازدواج نداریم و مخالف آن نیستیم. 

تامین اعتبارات افزایش وام ازدواج به 80 میلیون مستلزم نظر کارشناسی است 

وي درباره توضیح یک عضو کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 مبنی بر تامین اعتبارات افزایش وام ازدواج به 80 میلیون تومان از
طریق بخشی از سپرده هاي قرض الحسنه جاري، تصریح کرد: توضیحی که درباره تامین اعتبارات آن داده شده است بحثی تخصصی و
مستلزم ارائه نظر تخصصی نماینده سازمان برنامه بودجه کشور و بانک مرکزي است که آیا ارقام بیان شده افزایش وام ازدواج و
بازپرداخت آن با توجه معوق کردن اقساط بازپرداخت وام ازدواج توسط برخی شعب به دلیل شرایط پاندمی کووید 19 قابل تامین

است یا خیر؟. 

آیا زوجین جوان قادر به بازپرداخت وام 80 میلیونی هستند؟ 

مبناي افزایش وام چیست؟ 

تندگویان معتقد است که علت و میزان افزایش وام ازدواج باید به صورت ریشه اي بررسی و به آن پاسخ داده شود که افزایش وام
ازدواج بر مبناي چه تناسبی و براي پاسخگویی به چه اتفاقی انجام می شود؟؛ همچنین رقم اقساطی که زوجین با افزایش رقم وام
ازدواج به 80 میلیون تومان و بازپرداخت 8 ساله بر عهده می گیرند به نظر می رسد در حدود دو میلیون تومان باشد که خود این رقم

نیز از جمله نکات قابل توجهی است که باید در نظر گرفت که آیا زوجهاي جوان در ابتداي زندگی قادر به پرداخت آن هستند؟. 
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معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان درباره علت پیشنهاد افزایش وام به رقم 80 میلیون تومان، ادامه داد: علت این
افزایش رقم وام ازدواج چیست؟ چرا پیشنهاد افزایش 50 میلیون به 80 میلیون را داده اند و چرا بر فرض مثال پیشنهاد 100 میلیون
داده نمی شود؟ منطق پیشنهاد این اعداد چیست؟ و این افزایش وام قرار است کدام بخش از مشکلات جوانان در ازدواج را حل کند؟

ما بارها درباره این موضوعات سوال کرده ایم اما پاسخ مناسبی به آن داده نشده است. 

به گفته وي، کمک هاي مقطعی در بحث افزایش وام ازدواج نتوانسته منجر به افزایش امر ازدواج در کشور شود و علیرغم افزایش
هرساله وام ازدواج شاهد آمار رو به کاهش ازدواج و افزایش تبعات آن بوده ایم. 

کمک هاي مقطعی در امر فرزندآوري راهگشا نیست 

لزوم اعطاي کمک هاي بلند مدت مادام العمر در راستاي افزایش جمعیت 

تندگویان همچنین درباره پیشنهاد اعطا وام 20 میلیون تومانی در جهت فرزندآوري گفت: در بحث فرزند آوري پیشنهاد من این است
که کمک هاي بلند مدت دائمی را جایگزین کمک هاي مقطعی کنیم. ما باید کمک در راستاي خانواده محوري و فرزندآوري و داشتن

یک خانواده مناسب را جایگزین کمک هاي امر ازدواج کنیم تا به هدف بزرگتر خود یعنی بحران جمعیت کمک کنیم. 

وي معتقد است که می توان راهکارهایی نظیر معاف کردن بخشی از مالیات براي کسانی که صاحب فرزند شده اند را جایگزین اعطا
وام 20 میلیون تومانی فرزندآوري کرد. همچنین می توان افراد داراي چهار فرزند را که به نوعی خانواده ایده آل محسوب می شوند را
به طور مادام العمر از پرداخت مالیات _در بخش خصوصی و دولتی_ معاف و یا از طریق کسورات بیمه براي آن ها مشوقی ایجاد کرد.

معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان تصریح کرد: حتی می توان حق عائله مندي را به مبلغ مقبولی تبدیل کرد که
مورد استقبال قرار گیرد و به طور مداوم بر روي حقوق افراد پرداخت شود. مسکن رایگان، مسکن با حداقل قیمت در بهترین شرایط
براي افرادي که داراي چهار فرزند هستند نیز از جمله راهکارهایی براي افزایش فرزندآوري است تا اینگونه منفعت مشوق هاي مادام

العمر شامل حال خانواده ها باشد که به طور حتم مردم نیز استقبال مناسب تري خواهند کرد. 

تندگویان گفت: پیشنهاد ما به مجلس این است که اگر در پی افزایش جمعیت و فرزندآوري هستند باید مشوق هاي مقطعی را به
مشوق هاي دائمی و مادام العمر به صورت پلکانی و با جدولی مشخص و با در نظر گرفتن امکانات و اعتبارات کشور تبدیل کنند. 

نگران افزایش ازدواج اجباري براي برخورداري از منافع وام ازدواج هستیم 

وي با تاکید بر اینکه مباحث مورد توجه این معاونت در افزایش وام ازدواج معطوف به جلوگیري از سوءاستفاده هاي احتمالی وام
ازدواج و انحراف در پرداخت و برداشت آن است، افزود: نگرانی ما ازدواج اجباري به دلیل برخورداري از منافع مالی وام ازدواج است.
اگر دستورالعمل درست و جامعی براي دریافت کنندگان در نظارت بر مدل هزینه وجود نداشته باشد، اعطاي هرگونه تسهیلاتی که با
نرخ پایین و منافع خوب براي دریافت کننده پرداخت شود به ویژه در شرایط بحران اقتصادي فعلی ـ تحریم هاي موجود و شرایط
ایجاد شده به واسطه پاندمی کووید 19 ـ امکان بروز هرگونه انحرافی نظیر خرید و فروش وام، ازدواج و طلاق صوري، ازدواج اجباري

و… را ایجاد می کند. 

بسیاري از انحرافات ناشی از افزایش وام ازدواج قابل رصد نیست 
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معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان گفت: بسیاري از این انحرافات به دلیل عدم وجود دستورالعمل خاص، قابل رصد
و شناسایی نیست از این رو نمی توان عددي را براي آن در نظر گرفت و گفت این انحرافات سهم کوچکی در افزایش وام ازدواج دارند.
حتی خرید و فروش این وام قابل احصاء نیست چراکه پس از دریافت وام تصور می کنیم این وام براي امر ازدواج دریافت شده در
حالی که این وام مورد خرید و فروش واقع شده است کما اینکه در حال حاضر سایت هاي خرید و فروش وام وجود دارند و فروش وام

ازدواج به وفور بر روي این سایت ها قرار دارد که همین امر به معناي انحراف از هدف اصلی اعطا وام ازدواج به جوانان است. 

تندگویان افزود: همچنین از سوي دیگر بعضا براي دریافت این وام طلاق صوري و رجوع مجدد میان زن و شوهر انجام شده است و در
حالی موارد این چنینی وجود دارد که قابل رصد و پایش نیز نیستند چراکه توسط نهادي رصد نمی شوند و دستورالعملی بر مبناي

نظارت بر آن نیز وجود ندارد. 

پس از گذشت هشت ماه هنوز بانک مرکزي دستورالعملی تدوین نکرده است 

باید مطمئن شویم این وام صرف امور ازدواج می شود 

وي ادامه داد: اما نکته حائز اهمیت پس از دریافت وام است، به گونه اي که جوان به راحتی بتواند وام ازدواج را دریافت کند اما
دستورالعملی نظیر دریافت اسنادي توسط بانک مبنی بر صرف هزینه در امر ازدواج و یا رجوع ناظر بانک براي اطلاع از امر ازدواج و…
در جهت نظارت کافی بر دریافت کننده وام وجود داشته باشد تا حتما این مبالغ صرف امر ازدواج شود. این موضوع امري عادي است

که در رابطه با پرداخت تمامی وام ها در کشور وجود دارد تا تخلف را کاهش دهند. 

تندگویان افزود: ما باید مطمئن شویم این وام در امر ازدواج هزینه می شود. متاسفانه پس از دریافت وام ازدواج در کشور هیچ
دستورالعملی براي نظارت بر آن وجود ندارد و دستورالعمل دار شدن آن باید هرچه سریع تر انجام شود، رئیس جمهوري نیز دستور
آن را به بانک مرکزي داده اما متاسفانه پس از گذشت هشت ماه همچنان اقدامی در این راستا انجام نشده است. همچنین اگر مقرر

شود سال آینده به زوجین 160 میلیون تومان وام ازدواج تعلق گیرد نگرانی ما از افزایش تبعات آن است. 

افزایش وام ازدواج تا کنون منجر به افزایش امر ازدواج نشده است 

به گفته وي، این معاونت مخالف افزایش وام ازدواج نیست و هشدارهاي داده شده صرفا بر اساس بررسی آمارهاي واقعی تابع افزایش
وام ازدواج است چراکه علیرغم افزایش وام ازدواج از سال 96 که 10 میلیون تومان بود تا کنون که 50 میلیون تومان است امر ازدواج

در کشور کاهش داشته و تبعاتی هم نسبت به آن ایجاد شده است. 

معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با اشاره به سایر مشکلات جوانان در زمینه امر ازدواج نظیر اشتغال ایمن و مسکن
ارزان که در صورت تامین نیازي به دریافت وام ازدواج توسط جوانان ایجاد نمی شود، در پایان تاکید کرد: تمام حرف ما هشدار آماري
است و مخالف پرداخت و افزایش وام نیستیم. به نظر می رسد وام ازدواج در مجموع نتوانسته است منجر به افزایش آمار ازدواج شود،
بنابراین باید به سوي مشوق هایی حرکت کنیم که دربرگیرنده اولویت خانواده و فرزندآوري و دائمی باشند تا بتواند در جهت رشد امر

ازدواج در کشور به ما کمک کند.
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روایتی از یک سرمایه ملی احداث واحد نورد گرم 2 فولاد مبارکه

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/09/30

عظیمیان روز گذشته گفته بود: فولاد مبارکه براي حفظ سهم خود در تولید فولاد کشور و براي اینکه همچنان به عنوان
سازمانی موفق در میان شرکت هاي فولادساز جهانی مطرح باشد، اجراي دو پروژه بسیار مهم نورد گرم شماره 2 و طرح تحول

دیجیتال را در دستور کار خود قرار داده است. نوشته روایتی از یک سرمایه ملی احداث ...

عظیمیان روز گذشته گفته بود: فولاد مبارکه براي حفظ سهم خود در تولید فولاد کشور و براي اینکه همچنان به عنوان سازمانی
موفق در میان شرکت هاي فولادساز جهانی مطرح باشد، اجراي دو پروژه بسیار مهم نورد گرم شماره 2 و طرح تحول دیجیتال را در

دستور کار خود قرار داده است. 

براي اجراي پروژه نورد گرم شماره 2 تیمی ده نفره از بهترین کارشناسان و مهندسان شرکت، در سخت ترین شرایط و قرنطینه کامل،
در حال مذاکره با پیمانکاران و سازندگان داخلی و خارجی هستند تا این مأموریت خطیر را انجام دهند. بر اساس پیش بینی ها، پروژه
نورد گرم شماره 2 تا سه سال دیگر به بهره برداري خواهد رسید و کشور را از واردات ورق بی نیاز خواهد کرد. همچنین با بهره برداري
از این ابرپروژه، یک میلیون تن ورق مازاد بر مصرف داخلی تولید خواهد شد. در این حالت، با کوتاه شدن دست واسطه ها، بازار سیاه و

التهاب بازار از بین خواهد رفت و زمینه ایجاد ارزش افزوده بیشتر و صادرات نیز فراهم خواهد شد. 

1- افزایش اشتغال به میزان 50 هزار نفر به صورت مستقیم و غیر مستقیم 

2- تولید ورق هاي فولادي عریض جهت تولید لوله هاي انتقال آب، نفت و گاز 

3- بی نیازي کشور از واردات ورق هاي فولادي ویژه لوله هاي انتقال نفت و گاز 

4- تولید ورق هاي فولادي عریض با ضخامت پایین و استحکام بالا جهت مصارف ساختمانی و صنایع لوله و پروفیل
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رشد نقدینگی و انتظارات تورمی دلیل اصلی افزایش قیمت مسکن

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/09/30

دفتر اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازي در گزارشی تازه روند تحولات مسکن را با تکیه بر اقتصاد کلان و به صورت
میانگین کشوري، ارایه کرد. نوشته رشد نقدینگی و انتظارات تورمی دلیل اصلی افزایش قیمت مسکن اولین بار در تجارت

گردان. پدیدار شد.

دفتر اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازي در گزارشی تازه روند تحولات مسکن را با تکیه بر اقتصاد کلان و به صورت میانگین
کشوري، ارایه کرد. 

به گزارش تجارت گردان به نقل از وزارت راه و شهرسازي، دفتر اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازي یکی از زیرمجموعه هاي معاونت
مسکن و ساختمان در گزارشی تازه به بررسی روند تحولات مسکن و اقتصاد پرداخت. 

آمارهاي ارایه شده همانطور که محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازي پیشنهاد کرده است آمار کشوري است و تنها به شهر تهران
اختصاص ندارد. 

بررسی هاي انجام شده در خصوص آخرین تحولات مسکن و اقتصاد به بررسی 18 محور تاکید دارد. محورهاي بخشی از بررسی هاي
انجام شده درباره تحولات مسکن و اقتصاد شاملِ بررسی سهم مسکن در ارزش افزوده، بررسی سرمایه گذاري بخش خصوصی در
ساختمان هاي مسکونی، تحولات سود تولید و رشد سرمایه گذاري در مسکن (درصد-تهران)، سهم بخش مسکن و ساختمان در
اشتغال کشور، بررسی سهم مسکن در هزینه خانوارهاي شهري، روند تحولات قیمت مسکن در شهر تهران، تعداد معاملات انجام شده
در شهر تهران در بازه زمانی 1388 تا 1398، تحولات قیمت مسکن در مناطق مختلف کشور، تحولات قیمت مسکن در مناطق
مختلف کشور بدون احتساب شهر تهران، تحولات قیمت مسکن در مناطق مختلف شهر تهران، تحولات قیمت مسکن در مناطق

مختلف شهر تهران بدون احتساب مناطق بالاتر از میانگین است. 

بخش دیگر بررسی ها نیز شاملِ تحولات میانگین خرید هر مترمربع مسکن در بر حسب دلار، مقایسه میانگین قیمت هر مترمربع
مسکن بر حسب دلار و درآمد سرانه در کشورهاي منتخب (2020)، میانگین قیمت هر مترمربع مسکن بر حسب دلار و درآمد سرانه
در کشورهاي خاورمیانه (2020)، بررسی شاخص حباب قیمتی در بازار مسکن شهر تهران، مقایسه نرخ رشد سالانه قیمتی بازارهاي

موازي (1388 تا 1398)، و بررسی نوسانات (شوك ها) قیمت مسکن و نرخ ارز می شود. 

بررسی نوسانات قیمت مسکن و ارز بررسی هاي انجام شده در دفتر اقتصاد مسکن حاکی از آن است که یکی از دلایل اصلی افزایش
قیمت مسکن، رشد نقدینگی و انتظارات تورمی حاصل از آن است. گزارش آن دفتر با بررسی یکی از نمونه ها اینگونه نتیجه می گیرد
که در زمان هایی که شاخص نقدینگی به قیمت مسکن از روند بلندمدت خود پیشی گرفته است فشاري براي افزایش قیمت مسکن
در دوره هاي بعد ایجاد شده است. بر این اساس در سال 97 بیشترین فشار براي افزایش قیمت مسکن از محل شوك هاي ایجاد شده
در شاخص نقدینگی به قیمت مسکن به وجود آمده که آثار این شوك در افزایش بسیار زیاد قیمت مسکن در سال 98 قابل ملاحظه

است. 
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این گزارش حاکی است که سهم ارزش افزوده بخش مسکن از سال 1388 تا 1398، به 4.7 درصد کاهش یافته است. همچنین،
سرمایه گذاري بخش خصوصی در شهر تهران و در تمامی مناطق شهري کشور از سال 92 تا 95 روند نزولی داشت و از سال 95

تاکنون اندکی روند صعودي شده است. 

آمارها در بخش سرمایه گذاري بخش خصوصی در ساختمان هاي مسکونی، نشان می دهد که در سال 95 تا 96 سود تولید مسکن از
70 به 120 رسید و در سال 97 و 98 سود تولید مسکن به ترتیب در دو سال متوالی به 64 و سپس 60 درصد کاهش یافت. 

آمار سهم بخش مسکن و ساختمان در ایجاد اشتغال در کشور سهم پایینی است و روند نزولی را طی کرده است. گزارش ها حاکی
است که سهم مسکن و ساختمان در اشتغال در فاصله زمانی 10 ساله بین سال هاي 1388تا 1398،از 13.1 درصد به 12.6 درصد

کاهش یافته است. 

سهم بخش مسکن در هزینه خانوار در فاصله زمانی 10 ساله بین سال هاي 88 تا 98 به بالاترین میزان خود یعنی 36 درصد رسیده
که نسبت به سال 88، 3.4درصد افزایش یافته است. این شاخص براي شهر تهران در سال 96 معادل 49 درصد بوده است. 

روند تحولات قیمت مسکن در شهر تهران نیز صعودي است. بررسی ها حاکی است که میانگین قیمت معاملات مسکن در شهر تهران،
روند صعودي دارد. به طوري که میانگین قیمت معاملات مسکن در شهر تهران در 8 ماه نخست سال 98 معادل 12 میلیون و 617

هزار تومان بوده و در 8 ماه نخست امسال این رقم به 27 میلیون و 828 هزار تومان رسیده است. 

تحولات قیمت مسکن در شهر تهران نیز اختلاف فاحشی را نشان می دهد. بر اساس بررسی هاي انجام شده معاملات آبان ماه امسال
حاکی از میانگین متوسط خرید و فروش یک متر مربع واحد مسکونی معادل 59 میلیون و 398 هزار تومان در منطقه یک دارد و این

رقم براي منطقه 18شهر تهران معادل 11 میلیون و 904 هزار تومان است. 

گزارش دفتر اقتصاد مسکن در خصوص بررسی شاخص حباب قیمتی در بازار مسکن شهر تهران نیز حاکی از افزایش قابل ملاحظه
اجاره بها دارد. بنا بر اعلام کارشناسان، یکی از شاخص هاي نشان دهنده وجود حباب قیمتی در بازار مسکن، نسبت میانگین قیمت به
میانگین اجاره بها هر مترمربع مسکن است. بر اساس مطالعات انجام شده از سال 98، این شاخص افزایش قابل ملاحظه اي داشته و به
عدد 23 رسیده است. در 8 ماه نخست سال جاري نیز معادل 37 درصد بوده است که بیش از دو برابر میانگین بلندمدت است. بر

اساس آمارها میانگین بلندمدت این شاخص براي شهر تهران 18 است.
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3 میلیون تولیدکننده در مشاغل خانگی فعال هستند

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/09/30

وزیرکار با بیان اینکه 3 میلیون تولیدکننده محصولات مشاغل خانگی داریم، گفت: در راستاي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی،
شیوه نامه استقرار مسیر استانداردسازي مشاغل خانگی تدوین شده است. نوشته 3 میلیون تولیدکننده در مشاغل خانگی

فعال هستند اولین بار در تجارت گردان. پدیدار شد.

وزیرکار با بیان اینکه 3 میلیون تولیدکننده محصولات مشاغل خانگی داریم، گفت: در راستاي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی، شیوه
نامه استقرار مسیر استانداردسازي مشاغل خانگی تدوین شده است. 

به گزارش تجارت گردان به نقل از وزارت وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، «محمد شریعتمداري» در آئین رونمایی از شیوه نامه و
موافقت نامه استقرار مسیر استانداردسازي مشاغل خانگی که با حضور معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور، رئیس سازمان ملی
استاندارد ایران و معاون توسعه اشتغال وزارت کار به صورت مجازي برگزار شد، اظهار داشت: هم اکنون بیش از 3 میلیون نفر، تولید
کننده محصولات مشاغل خانگی هستند که قطعاً آمار حقیقی فعالین مشاغل خانگی بسیار بیشتر از این رقم است و افراد بسیاري به

صورت غیر رسمی در این حوزه فعالیت دارند. 

وي پیرامون اثرات مثبت استاندارد سازي مشاغل خانگی گفت: اگر فعالان حوزه مشاغل خانگی اثرات مثبت استاندارد سازي مشاغل
خانگی را ببینند قطعاً مشوق دیگران خواهند شد و این امر حتی می تواند اشتغال زایی بیشتري را هم به دنبال داشته باشد. 

شریعتمداري افزود: استانداردسازي و ارتقاي محصولات براي ورود به بازار و ایجاد اعتماد در مصرف کننده قطعاً اندازه بازار مصرف و
تولید را افزایش خواهد داد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: سهم مشاغل خانگی از اشتغال کل کشور هم اکنون بین 4 تا 6 درصد است که به راحتی می
توان این رقم را افزایش داد. همین سهم در تولید ناخالص داخلی بین 2 تا 2/5 درصد است که با توجه به شرایط پیش رو و وضعیت

کرونا در کشور با توسعه مشاغل خانگی این سهم می تواند افزایش پیدا کند. 

وي تصریح کرد: امروز دنیا از فرصت کرونا براي توسعه مشاغل خانگی استفاده کرده و ما نیز باید به این سمت حرکت کنیم، در همین
زمینه تولید ماسک، گان و کفش هاي مخصوص در دوران کرونا می تواند مورد توجه قرار گیرد. 

شریعتمداري همچنین درباره عملکرد مشاغل خانگی براي سال هاي 98 و 99 نیز گفت: در سال 98 بالغ بر 2 هزار میلیارد ریال
تسهیلات مصوب شد، بیش از 20 هزار نفر از این تسهیلات استفاده کردند و براي بیش از 35 هزار نفر شغل ایجاد شد. 

به گفته وي، همچنین براي سال 99 نیز مبلغ 2 هزار میلیارد ریال تسهیلات براي توسعه مشاغل خانگی مصوب شد که از ابتداي سال
99 تا آبان ماه سال جاري بیش از 5 هزار نفر از این تسهیلات استفاده کردند که در این بخش نیز بیش از 6 هزار و 700 شغل ایجاد

شده است.
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موافقت روحانی با استخدام 12 هزار فرزند شهید و ایثارگر در بخش دولتی

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/09/30

سازمان اداري و استخدامی اعلام کرد: رییس جمهوري با درخواست این سازمان براي استخدام 12 هزار نفر از فرزندان شهدا
و فرزندان جانبازان 70 درصد و بالاتر در دستگاه هاي دولتی موافقت کرد. The post موافقت روحانی با استخدام 12 هزار

فرزند شهید و ایثارگر در بخش دولتی appeared first on پایگاه خبري تحلیلی 8دي ...

 https://www.8deynews.com پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز

 15:22 - 1399/09/30 -
- کد خبر:545961 

موافقت روحانی با استخدام 12 هزار فرزند شهید و ایثارگر در بخش دولتی سازمان اداري و استخدامی اعلام کرد: رییس جمهوري با
درخواست این سازمان براي استخدام 12 هزار نفر از فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصد و بالاتر در دستگاه هاي دولتی

موافقت کرد. به گزارش 8دي، رییس سازمان اداري و استخدامی کشور طی نامه اي به رییس جمهوري درخواست کرد باتوجه به بند
(ج) ماده (87) قانون برنامه ششم توسعه، نسبت به استخدام 12 هزار نفر از فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصد و بالاتر علاوه

بر سهمیه مقرر در ماده (21) قانون جامعه خدمات رسانی به ایثارگران اقدام شود. 

استخدام این تعداد از فرزندان شاهد و فرزندان جانبازان 70 درصد و بالاتر از طریق برگزاري آزمون اختصاصی بین آن دسته از
فرزندان که فاقد شغل هستند، در تمام دستگاه هاي اجرایی اعم از مشمول قانون مدیریت خدمات کشوري و دستگاه هاي غیرمشمول

و داراي مقررات خاص انجام می شود. 

«حسن روحانی» در پاسخ به درخواست رییس سازمان اداري و استخدامی کشور مراتب موافقت خود را به این صورت که با استخدام
12 هزار نفر از فرزندان عزیز شهدا و جانبازان موافقت می شود، ابلاغ کرد. 

رییس جمهوري در ابلاغیه خود تاکید کرد که شرایط احراز و اولویت هاي فرزندان شاهد و جانباز مشمول این مجوز با هماهنگی بنیاد
شهید و امور ایثارگران و دستگاه هاي اجرایی از سوي سازمان اداري و استخدامی کشور ابلاغ و تلاش خواهد شد مراحل برگزاري

آزمون و جذب این افراد در دستگاه هاي اجرایی تا پایان سال 1399 انجام شود. 

 مفاد بند (ج) ماده (87) قانون برنامه ششم توسعه دولت را علاوه بر اجراي ماده (21) قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران و
تبصره هاي آن و اصلاحات بعدي، به استخدام تمام فرزندان شهدا و فرزندان جانباز 70 درصد و بالاتر در طول اجراي این قانون مکلف

کرده است. 

همچنین پیش از این رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی درباره گروه هاي مشمول قانون استخدام
فرزندان ایثارگر و جانباز گفت: آن دسته از ایثارگران که در حال حاضر به صورت شرکتی، قرارداد کار معین و  پیمانی در دستگاه هاي

دولتی اشتغال دارند، مشمول قانون استخدام ایثارگران هستند. 
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به گفته حمیدرضا حاجی بابایی، خانواده هاي شهدا، اعم از فرزند، همسر، خواهر و برادر شهید، جانبازان و فرزندان آنها، با هر درصدي
که جانبازي به آنها تعلق گرفته است، هم مشمول این قانون می شوند. رزمندگان وفرزندان رزمندگانی که حداقل شش ماه سابقه
حضور در میدانهاي دفاع مقدس را دارند، آزادگان و فرزندان آزادگانی که بیش از یک سال سابقه اسارت دارند، نیز در این قانون جاي

دارند. 

وي تاکید کرد: ایثارگران شاغلی که تا 29 اسفند 95 به صورت شرکتی، قراردادکار معین وپیمانی در دستگاه هاي دولتی اشتغال
داشته اند، در گروه هاي یاد شده مشمول قانون استخدام ایثارگران هستند. 

منبع: ایرنا 

- بنیاد شهید و امور ایثارگران 
- حسن روحانی 

- روحانی 
- رییس جمهوري 

- سازمان اداري و استخدامی کشور 
لینک در حافظه کپی شد! 

 -
 -
 -
 -

- اخبار مرتبط آقاي روحانی ساعتش خواب رفته یا خودش؟! روحانی از ابلاغ و صدور دستور انتشار کدام قوانین استنکاف کرد؟ جهت
اطلاع رئیس جمهور یعنی باید از روحانی به عنوان قهرمان تقدیر کنیم؟ لایحه بودجه 1400 براساس واقعیت است/ اگر 1+5به تعهدات

خود عمل کند مانیز باز می گردیم 

نظرات 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر
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سپاه قدس گیلان موفق ترین سپاه استانی در مقابله با کرونا/ پایش مجدد افراد

بالاي 63سال در طرح غربالگري شهید سلیمانی

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/09/30

فرمانده سپاه قدس گیلان با اشاره به اجراي طرح غربالگري شهید سلیمانی، گفت: تا امروز 71درصد از جمعیت استان گیلان
توسط 2هزار و 76 پایگاه هاي بسیج غربالگري شده است. The post سپاه قدس گیلان موفق ترین سپاه استانی در مقابله

... appeared با کرونا/ پایش مجدد افراد بالاي 63سال در طرح غربالگري شهید سلیمانی

 https://www.8deynews.com پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز

 15:21 - 1399/09/30 -
- کد خبر:545962 

در نشست خبري فرمانده سپاه قدس گیلان مطرح شد سپاه قدس گیلان موفق ترین سپاه استانی در مقابله با کرونا/ پایش مجدد افراد
بالاي 63سال در طرح غربالگري شهید سلیمانی فرمانده سپاه قدس گیلان با اشاره به اجراي طرح غربالگري شهید سلیمانی، گفت: تا

امروز 71درصد از جمعیت استان گیلان توسط 2هزار و 76 پایگاه هاي بسیج غربالگري شده است. به گزارش خبرنگار 8دي، سردار
محمدعبداالله پور فرمانده سپاه قدس گیلان امروز در نشست خبري در تشریح طرح تکمیلی غربالگري شهید حاج قاسم سلیمانی با
بیان اینکه سپاه قدس گیلان در مقابله با کرونا بعنوان سپاه برتر در کشور معرفی شده است اظهار کرد: سپاه زاده بحران است و در

تمام حوزه هاي سیاسی، فرهنگی، اقتصادي و... از ابتداي اتقلاب اسلامی نقش موثر داشته است. 

امید بخشی به جامعه وظیفه اول سپاه در شیوع کرونا وي با ببان اینکه در ابتداي شیوع این بیماري با وجود عدم اطلاعات کافی،
وظیفه سپاه امیدبخشی به سایر بخش ها بود افزود: در ابتدا کار سپاه را تعطیل کردیم و در کنار رییس دانشگاه علوم پزشکی قرار
گرفتیم و در هرجایی بویژه در حوزه کمبود پرستار، تولید مواد بهداشتی، گندزدایی محیط و سپس با طرح غربالگري مردم آرامش را تا

حدودي به جامعه تزریق کردیم. 

فرمانده سپاه قدس گیلان ادامه داد: در طرح اول غربالگري ایجاد ارتباط و تماس تلفنی با مردم براحتی امکان پذیر نبود، خرید
51خط صفر و وصل کردن این خطوط به 4030براي پاسخگویی بهتر باعث شد تا حدودي در طرح غرابلگري اولیه موفق شویم. 

وي دفن اجساد کرونایی را یکی دیگر از معضلات در ایام اوج شیوع کرونا در گیلان یاد کرد و افزود: در این راستا یک کارگروه شرعی
با کمک تعدادي از خواهران و برادران طلاب تشکیل دادیم و موفق شدیم بعنوان اولین استان کشور بر اساس فتواي رهبرمعظم انقلاب
در تدفین اجساد کرونا در انجام غسل، یک آیین نامه بر اساس پروتکل هاي علوم پزشکی تنظیم و بر آن اساس تدفین اجساد را انجام

دهیم. 

فرمانده سپاه قدس گیلان ادامه داد: نگهداري و دفن اجساد که در سایر استان هاي کشور یک بحران بود در گیلان توسط خواهران و
برادران بسیجی گمنام گیلان انجام می شد و باعث شد این مرحله را با موفقیت پشت سر بگذاریم. 

سردار عبداالله پور با اشاره به تقدیر رئیسی معاون وزیر بهداشت در جلسه شب گذشته استانداري از عملکرد استان گیلان در ایام کرونا
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اشاره کرد و افزود: به گفته سخنگوي ستاد مقابله با کرونا استان گیلان به نسبت میزان جمعیتش در مقابل کل کشور کمترین فوتی
ها را داشته است. 

غربالگري 71درصد جمعیت گیلان وي در تشریح طرح تکمیلی غربالگري شهید حاج قاسم سلیمانی گفت: تا امروز 71درصد از
جمعیت استان گیلان توسط 2هزار و 76 پایگاه هاي بسیج غربالگري شده است، براي اجراي این غربالگري بالغ بر 2هزار و 500 تب

سنج تهیه شد. 

فرمانده سپاه قدس گیلان ادامه داد: اهداي پک بهداشتی شامل ماسک، در اختیار قرار دادن سه شماره تماس به خانواده ها که باعث
شد عملا خانواده ها را به خود وصل کردیم تا هرکسی که در خانه مریض شد با ما تماس بگیرد و از طرفی بررسی کردن وضعیت

اشتغال مردم در دستور کار قرار گرفت. 

562 خانوار فاقد هرگونه درآمد و شغل سردار عبداالله پور با بیان اینکه از هزار و 416 نفري که قرنطینه خانگی شدند 562 خانوار بطور
کل هیچگونه منبع درآمدي نداشتند و مجبور بودند پس از کمی بهبود براي تامین زندگی خود وارد جامعه شوند افزود: بر این اساس

به این افراد در قرنطینه هاي خانگی بسته هاي معیشتی داده شد تا حداقل در طول 14روز مجبور نشوند از خانه خارج شوند. 

توزیع 96 میلیارد تومان بین اقشار ضعیف گیلان فرمانده سپاه قدس گیلان افزود: تاکنون 96میلیارد تومان حدودا روزي 500میلیون
تومان از منابع سپاه، بسیج، ستاد مضعفین و بخش اعظمی از کمک هاي مردمی بین اقشار ضعیف جامعه توزیع شده است تا قشر

ضعیف استان متلاشی نشوند. 

پایش مجدد افراد بالاي 63سال در طرح غربالگري شهید سلیمانی وي با اشاره به فوت 85درصد افراد مسن مبتلا به کرونا نسبت به
سایر گروه هاي سنی گفت: بر این اساس پس از پایان طرح غربالگري شهید سلیمانی پیرمرد و پیرزن هایی که بالاي 63سال سن

دارند را مجددا کنترل خواهیم کرد و در صورت بیمار شدن آنها، خرید مایحتاج زندگی، دارو و...بر عهده خواهیم گرفت. 

گره خوردن حوزه سلامت و اقتصاد فرمانده سپاه قدس گیلان با تاکید بر اینکه حوزه سلامت با اقتصاد گره خورده است افزود: بستن
اصناف با گروه بندي هاي یک، دو و...باعث پیچیده شدن امور می شود، با مردم می بایست ساده و واضح حرف زد تا درك کنند و
همراه شوند، براي اینکه مجددا محبور به بستن اصناف نشویم می بایست امر زدن ماسک و رعایت پروتکل هاي بهداشتی بصورت

جدي انجام شود. 

سردار عبداالله پور با اشاره به آمادگی هتل و نقاتگاه هاي استان در قرنطینه افرادي که منزل آنها شرایط مساعدي براي قرنطینه خانگی
را ندارد گفت: مردم هنوز چندان اعتمادي به این هتل ها ندارند گویا دوست ندارند در این مکان ها بستري شوند این در حالی است

که این هتل ها ظرفیت پذیرایی و نگهداري 4هزار نفر را دارند. 

دستاوردهاي غیر بهداشتی طرح غربالگري شهید سلیمانی وي با اشاره به دستاوردهاي غیر بهداشتی طرح غربالگري شهید سلیمانی
گفت: در طول انجام این طرح با تعداد زیادي خانه خالی در سطح شهرها آشنا شدیم به طور مثال در برخی شهرك ها با وجود
134واحد مسکونی تنها 22 نفر در آن منطقه زندگی می کنند، این یعنی گیلان تبدیل به سرزمینی براي مهاجرت مردم استان هاي

دیگر نظیر تهران، اصفهان و...شده است. 

یک وقت هایی باید به نفع مردم سکوت کرد و کوتاه آمد فرمانده سپاه قدس گیلان با اشاره به برخی اختلافات، بیان کرد: زیرساخت
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هاي استان گیلان بسیار مشکل دارند اما کارهاي بزرگ نیازمند وحدت است، یک وقت هایی لازم است به نفع مردم کوتاه آمد و
سکوت کرد. 

- طرح غربالگري شهید سلیمانی 
- فرمانده سپاه قدس گیلان 

- کرونا در گیلان 
لینک در حافظه کپی شد! 

 -
 -
 -
 -

- اخبار مرتبط سردار عبداالله پور: اگر مجاهدت پرستاران نبود کشور در شرایط سخت قرار می گرفت خارج شدن گیلان از وضعیت
قرمز کرونایی با همکاري مردم میسر شد جنگ تمام عیار پرستاران گیلانی با ویروس هزار چهره "کرونا"/ از آمار بالاي شهداي مدافع
سلامت تا رفتارهاي پرخطر مردم که داغ پرستاران را تازه می کند + فیلم غربالگري حدود 70 درصد مردم گیلان در طرح شهید

سلیمانی تجلیل فرمانده سپاه قدس گیلان از پرستاران + تصاویر 

نظرات 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر



12/20/2020 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 28/606

تصویب طرح جامع منطقه ویژه اقتصادي لامرد در آینده نزدیک

منبع: ایسناشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/09/30

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي لامرد از تصویب طرح جامع براي این منطقه ویژه در آینده نزدیک خبر داد و الحاق فرودگاه
به آن منطقه را از مزایاي این مصوبه دانست و خاطرنشان کرد که رشد اقتصادي شهرستان و جنوب استان فارس، از اثرات

این طرح خواهد بود.

فریدون فدایی دولت یکشنبه 30 آذر در جمع خبرنگاران و
در پاسخ به پرسش ایسنا، گفت: طرح جامع منطقه ویژه
لامرد شامل کاربري ها و معرفی اراضی و سایت هاي
صنعتی، مساحت و ظرفیت هاي صنایع، بررسی زیرساخت
هاي آب، برق گاز و سایر محدودیت هاي طراحی و
مطالعات در حوزه طرح هاي سرمایه گذاري با عملکرد
صنعتی و تجاري بوده و مهمترین سند توسعه آتی این

منطقه ویژه است. 

وي افزود: منطقه ویژه اقتصادي لامرد پیش از این طرح
جامع نداشت و این طرح به تازگی در جلسه شوراي پژوهشی دبیرخانه شوراي عالی مناطق آزاد و مناطق ویژه اقتصادي مورد بررسی و

تایید قرار گرفته است. 

فدایی دولت، الحاق فرودگاه لامرد به منطقه ویژه را از مزایاي این طرح جامع دانست و گفت: الحاق محدوده فرودگاهی به سایت
منطقه ویژه اقتصادي، گامی ارزشمند در افزایش سبد خدمات ارائه شده به سرمایه گذاران محسوب می شود که علاوه بر هدف توسعه
سرمایه گذاري و اعمال معافیت هاي مالیاتی و گمرکی در بخش فرودگاهی، امکان استفاده از ظرفیت این منطقه ویژه براي توسعه

زیرساخت هایی نظیر افزایش طول باند فرودگاه و توسعه پروازها را فراهم می کند. 

او تاکید کرد که تکمیل و ارتقا زیرساخت ها و شناسایی و معرفی هرچه بیشتر فرصت هاي سرمایه گذاري به فعالان اقتصادي به
عنوان راهبردهاي بنیادي براي اعتلاي جایگاه منطقه ویژه اقتصادي لامرد اتخاذ شد که اکنون عمده این تلاشها به ثمر نشسته است. 

بازدید 74 گروه سرمایه گذاري طی 20 ماه گذشته 

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي لامرد گفت: 74 گروه سرمایه گذاري طی این 20 ماه گذشته از این منطقه بازدید کرده و در جریان
ظرفیت ها و بسته هاي سرمایه گذاري قرار گرفته اند و حدود 40 گروه راغب به سرمایه گذاري بوده اند که پس از ارائه درخواست ها،

روندهاي واگذاري زمین به آنها آغاز شد و تعدادي نیز فعالیت خود را آغاز کرده اند و برخی هم در مرحله انعقاد قرارداد هستند. 

فدایی دولت ادامه داد: با پیگیري هاي انجام شده، کارخانه هاي تولید ورق آلومینیوم، تولید انواع سنگ، مونتاژ لوازم خانگی و ماشین
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آلات راهسازي فعالیت خود را در این منطقه آغاز کرده اند که با بهره برداري از این طرح ها، حدود 200 نفر به صورت مستقیم
مشغول به کار خواهند شد. 

فدایی دولت از آغاز عملیات اجرایی چند طرح سرمایه گذاري در ماه هاي آینده خبر داد و گفت: کارخانه تولید کاغذ از سنگ آهک،
پایانه حمل و نقل، کارخانه سیمان، کارخانه سنگبري با هدف صادرات سنگ هاي تزئینی، کارخانه اکسید منیزیم و جایگاه سوخت در

زمره طرح هاي سرمایه گذاري است که عملیات ساخت آنها به زودي در ماه هاي آتی در منطقه ویژه اقتصادي لامرد آغاز می شود. 

وي با اشاره به ایجاد اشتغال براي 1000 نفر در این منطقه ویژه، افق پیش بینی شده در حوزه اشتغال را حدود 30 هزار نفر اعلام و
اضافه کرد: بر این باوریم در شرایط تحریم هاي ظالمانه آمریکا، توانستیم اعتماد سرمایه گذاران را جلب کنیم. 

فدایی دولت همچنین گفت: جاده دسترسی پیرامونی سایت لامرد در محدوده صنعتی به طول 44 کیلومتر و مسیر پیرامونی در
محدوده توسعه به طول 22 کیلومتر و جاده هاي شریانی و فرعی درون سایت به طول 30 کیلومتر احداث شده است. 

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي لامرد گفت: با یک تلاش مضاعف افزایش ظرفیت گاز ورودي به منطقه ویژه اقتصادي لامرد از 10 به
29 میلیون متر مکعب در ساعت با اجراي اتصال به شبکه گاز سراسري به پایان رسید. سیل بند ضلع غربی سایت به منظور حفاظت از
صنایع، تاسیسات و امکانات زیربنایی و به طول 8 و نیم کیلومتر با اعتباري بالغ بر 100 میلیارد ریال تکمیل و بهره برداري شد. یک
خط برق 400 کیلوولت با هدف تامین برق صنایع در دوران بهره برداري اجرا شد و خط دیگر این برق فشار قوي نیز در مراحل پایانی
قرار دارد و بخشی از دیگ هاي دیگر آلومینیوم نیز به زودي وارد مدار می شوند و هم اکنون این کارخانه با ظرفیت حدود 100 هزار

تن در حال فعالیت است. 

او با اشاره به اینکه احداث پست 132 کیلوولت و نیروگاه 100 مگاواتی از دیگر طرح هاي زیربنایی محسوب می شود که قرار است
ایمیدرو آن را اجرایی کند، گفت: نصب و اجراي 2 دستگاه آب شیرین کن براي تامین آب موردنیاز صنایع به ظرفیت 60 لیتر در ثانیه

از دیگر اقدامات اجرایی شده بود و اکنون حجم آبی معادل 20 لیتر برثانیه قابل استفاده است. 

فدایی دولت همچنین از پیگیري پرداخت بخشی از مطالبات پیمانکاران و معارضین ملکی، تکمیل ساختمان اداري موقت و کمپ
تعمیرات در سایت و افتتاح شعب بانک تجارت و ملی در سایت، پیاده سازي و دریافت گواهینامه هاي مختلف استاندارد، تجهیز ناوگان
حمل و نقل، رفع موانع و راه اندازي نیروگاه خورشیدي 10 مگاواتی، استقرار و راه اندازي سایت بی.تی.اس (BTS)،اجراي دوربین هاي
مداربسته حراستی، مرکز تلفن پیشرفته 256 شماره اي و توسعه شبکه فیبر نوري، آغاز عملیات اجرایی ساختمان هاي درمانگاه و
آتش نشانی، تامین زیرساخت هاي موردنیاز مجتمع صنایع آلومینیوم جنوب و ... به عنوان دیگر اقدامات پیگیبري شده و در دست

اقدام یاد کرد. 

انتهاي پیام
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مکتب شهید قاسم سلیمانی، امید را در جامعه جاري می کند

منبع: ایرناشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/09/30

شیراز-ایرنا-ارشد عقیدتی و سیاسی وزارت دفاع در استان فارس گفت: مکتب شهید سپهبد قاسم سلیمانی، امید و نشاط را
در جامعه اسلامی و حتی جوامع غیر اسلامی جاري و ساري می کند.

شیراز-ایرنا-ارشد عقیدتی و سیاسی وزارت دفاع در استان
فارس گفت: مکتب شهید سپهبد قاسم سلیمانی، امید و
نشاط را در جامعه اسلامی و حتی جوامع غیر اسلامی

جاري و ساري می کند. 

به گزارش دریافتی ایرنا حجت الاسلام محمود نماینده،
یکشنبه در هشتمین مرحله کمک هاي خیریه شهید
سپهبد قاسم سلیمانی در شیراز افزود: استکبار جهانی به
ظاهر یکی از اولیاي الهی به نام شهید سلیمانی را از ما
گرفت اما شهادت سردار دل ها، انقلاب و مکتبی به نام
مکتب شهید سلیمانی ایجاد کرد که در راستاي مکتب

مهدوي و تحقق جامعه مهدوي است. 

وي، با بیان اینکه مکتب شهید حاج قاسم سلیمانی داراي باور توحیدي است و این باور در حقیقت انجام واجبات و ترك محرمات
است، اظهار داشت: مکتب سلیمانی داراي باور ولایی است که محو ولایت و اهل بیت (ع) شدن و ذوب شدن در ولایت فقیه است. 

رییس عقیدتی - سیاسی صنایع الکترونیک شیراز اضافه کرد: در مکتب شهید سلیمانی تنبلی، حسد و تنگ نظري جایی ندارد و تمام
افراد را با تمام سلایق قبول کرده و آنها را براي خدمت به اسلام جذب و نگه داري می کند. 

حجت الاسلام نماینده، مکتب شهید حاج قاسم سلیمانی را مکتب مسوولیت پذیري توصیف کرد و افزود: اگر مسوولیت پذیري در
جامعه و خانواده ها نهادینه شود، موجب تسریع امر ظهور حضرت ولیعصر(عج) خواهد شد. 

وي ادامه داد: مکتب شهید سلیمانی، مکتب اندیشه و تعقل است، حاج قاسم سلیمانی اهل فکر و اندیشه در تمام مسائل نظامی،
اجتماعی، سیاسی و غیره بود. 

ارشد عقیدتی و سیاسی وزارت دفاع در استان فارس بیان کرد: امروز همه باید پیرو مکتب شهید سلیمانی که همان مکتب مهدوي و
ولایت و اصل اسلام است، باشیم و به معنی واقعی کلمه از ولایت فقیه پشتیبانی کنیم. 

سردار سپهبد قاسم سلیمانی فرمانده سپاه قدس و ابومهدي المهندس معاون سازمان نیروهاي مردمی عراق به همراه 8 نفر دیگر
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بامداد روز سیزدهم دي ماه 98 در مسیر فرودگاه بغداد به دستور دونالد ترامپ رییس جمهوري آمریکا و با شلیک موشک از پهپادهاي
وزارت دفاع این کشور (پنتاگون) ترور شدند و به شهادت رسیدند. 

نماینده، در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به برگزاري رزمایش کمک هاي مومنانه کارکنان وزارت دفاع گفت: با توجه به شیوع
ویروس کرونا از سال 98 و مشکلات به وجود آمده براي مردم به ویژه قشر ضعیف جامعه، به رغم تمام سختی ها و مشکلاتی که این
ویروس منحوس با خود به همراه داشته اما صحنه هاي بسیار زیبایی توسط مردم در عرصه خدمت رسانی و کمک مومنانه رقم خورده

است. 

وي، همچنین رزمایش کمک مومنانه را زمینه ساز امیدآفرینی در جامعه دانست و افزود: برگزاري چنین برنامه هایی گویاي این است
که ارزش هاي انسانی در جامعه زنده است و باید این روند پیوسته ادامه داشته باشد. 

نماینده، بیان داشت: در شرکت صنایع الکترونیک شیراز نیز از ابتداي شیوع ویروس کرونا و در راستاي فرمایش هاي رهبر معظم
انقلاب، موضوع یاري رسانی به نیازمندان در شیراز، پیگیري و در هشت مرحله کمک هاي کارکنان این شرکت و خانواده هاي آنان
جمع آوري و پس از شناسایی نیازمندان و با رعایت و حفظ کرامت انسانی در قالب بسته هاي معیشتی، اقلام ضروري زندگی، بسته

هاي فرهنگی و کمک هاي نقدي توزیع شد. 

رییس عقیدتیـ سیاسی صنایع الکترونیک شیراز ادامه داد: به طور کلی در هشت مرحله رزمایش، تعداد 500 بسته کمکمعیشتی شامل
برنج، گوشت، مرغ، روغن، مواد شوینده، مواد ضدعفونی، حبوبات، رب گوجه، تن ماهی، ماکارونی، پنیر، شامپو و سایر اقلام مصرفی به
همراه کتاب خاطرات شهید قاسم سلیمانی، 10 دستگاه گوشی تلفن همراه هوشمند، سه دستگاه تبلت، 6 دستگاه گاز پنج شعله، 6
دستگاه یخچال، پنج دستگاه جاروبرقی، یکدستگاه موتورسیکلت، یک دستگاه دریل براي کارآفرینی میان نیازمندان توزیع شده است. 

برچسب ها 
- وزارت دفاع 

- شیراز 
- قاسم سلیمانی 

- فارس
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راه اندازي کسب و کار فرهنگی در 54 روستا و آبادي عشایري برگزیده

منبع: ایرناشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/09/30

تهران-ایرنا- دبیر ستاد هماهنگی شهرها و روستاهاي دوستدار کتاب گفت: در 54 روستا و آبادي عشایري برگزیده جشنواره
روستاها و عشایر دوستدار کتاب، کسب و کار فرهنگی راه اندازي می شود.

تهران-ایرنا- دبیر ستاد هماهنگی شهرها و روستاهاي
دوستدار کتاب گفت: در 54 روستا و آبادي عشایري
برگزیده جشنواره روستاها و عشایر دوستدار کتاب، کسب و

کار فرهنگی راه اندازي می شود. 

به گزارش روز یک شنبه گروه فرهنگی ایرنا از معاونت امور
فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی به نقل از دبیرخانه
ستاد هماهنگی شهرها و روستاهاي دوستدار کتاب، ابراهیم
حیدري گفت: طرح راه اندازي کسب و کارهاي فرهنگی در
روستاها در بعد کیفی با هدف شناخت و رفع موانع و

دشواري هاي فعالیت هاي فرهنگی و هنري در روستاها، شناسایی نهادها و سازمان هاي دولتی و غیردولتی موثر و فعال در توسعه
فرهنگی روستاها، کمک به توانمندسازي روستاییان براي راه اندازي کسب و کار فرهنگی و هنري، حمایت از راه  اندازي مجموعه
کسب و کارهاي روستایی فرهنگ محور، ارتقاي کیفیت زندگی در میان روستاییان، شناسایی و شکوفایی استعدادها و خلاقیت هاي
فرهنگی و هنري روستاییان، ایجاد زمینه و فرصت مناسب براي جلب مشارکت مردمی در امور فرهنگی و هنري روستاها، تشکیل
انجمن هاي فرهنگی و هنري و در بعد کمی با هدف کاهش نرخ بیکاري در کشور، ایجاد فرصت هاي شغلی مستقیم در روستاها،
آموزش مهارت شغلی و دانش کارآفرینی به مردان و زنان روستایی، و برگزاري کارگاه برنامه ریزي مشارکتی در این روستاها طراحی و

برنامه ریزي شده است. 

حیدري ادامه داد: این طرح همچنین تلاش دارد با ایجاد فرصت هاي شغلی جدید براي روستاییان در کنار احیاي دانش ها، آیین ها و
مشاغل بومی و به کارگیري آن در کارآفرینی زمینه افزایش مشارکت روستاییان در برنامه ریزي توسعه محلی را فراهم آورد و باعث

افزایش مهارت هاي کاري و دانش کارآفرینی روستاییان وکمک به زیست پایدار روستایی شود. 

او درباره نحوه مشارکت در این طرح گفت: در این طرح فعالان فرهنگی و هنري روستایی و سرمایه گذاران علاقه مند در حوزه فرهنگ
و هنر روستایی پس از گذراندن دوره آموزشی کوتاه مدت و شناسایی ظرفیت هایی فرهنگی و هنري اعم از انسانی و کالبدي طرح
هاي مرتبط را در قالب فرم تکمیل می کنند و پس از ارسال به دبیرخانه مرکزي در تهران و تصویب در شورایی متشکل از نمایندگان
نهادهاي همکار در این طرح از تسهیلات بانکی کم بهره برخوردار می شوند و می توانند با حمایت و پشتیبانی ادارات کل فرهنگ و
ارشاد اسلامی و نهادهاي محلی و بومی و مردمی در قالب موسسات فرهنگی و هنري روستایی به رونق کسب و کارهاي روستایی و

پویایی فرهنگ و هنر بومی کمک شایانی کنند. 
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کسب و کارها ترکیبی از فعالیت هاي فرهنگی و هنري همچنین فعالیت هاي روستایی و بومی است. صنایع دستی، کشاورزي
چندکارکردي، بومگردي، هنرهاي نمایشی و موسیقی، کتابفروشی سیار، گردشگري روستایی، کارگاه تولید کتاب پارچه اي، کارگاه
هاي تولید عروسک، کارگاه هاي چاپ دستی و…، گیاهان دارویی، صنایع غذایی، فروشگاه هاي محصولات فرهنگی روستایی، راه
اندازي شبکه هاي تولیدات روستایی، بازارهاي بین المللی صنایع دستی، ایجاد و توسعه مراکز و خانه هاي صنایع خلاقانه، گردشگري
مبتنی بر ظرفیت هاي فضاي مجازي، اکوکمپ هاي بوم گردي بیابانی، گردشگري کشاورزي، مراکز تفریحی و سرگرمی، کسب و
کارهاي تولید محتوا (دیجیتال)، توسعه شرکت هاي دانش بنیان، و کسب و کارهاي بخش خدمات اجتماعی، آموزشی و

عمومی(منتخب) در زمره این فعالیت ها قرار دارند. 

طرح یاد شده در این مرحله به صورت آزمایشی در روستاهاي یاد شده اجرا می شود؛ انتظار می رود در آینده نزدیک کسب و کارهاي
فرهنگی در روستاهاي برگزیده دیگر راه اندازي خواهد شد. 

اجراي این طرح مبتنی بر تفاهم نامه همکاري وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، وزارت کشور، معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم
و نیز صندوق کارآفرینی امید رقم خورده است. بر اساس این طرح از طریق توانمندسازي، برنامه ریزي مشارکتی و اقدامات حمایتی با
محوریت فرهنگ و هنر مجموعه اي از کسب و کارهاي فرهنگی و هنري روستایی به صورت متمرکز یا غیرمتمرکز در روستاها شکل

می گیرد. 

نشست توجیهی اجراي و عملیاتی شدن طرح یاد شده روز دوشنبه (اول دي ) با حضور علی اصغر سیدآبادي مشاور وزیر فرهنگ و
ارشاد اسلامی، ابراهیم حیدري مدیر کل دفتر مطالعات و برنامه ریزي فرهنگی، اسماعیل زیارتی رئیس مرکز مطالعات برنامه ریزي
شهري و روستایی سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي وزارت کشور، رضا یوسفیان مدیر تحقیقات بازار و ساماندهی صندوق کارآفرین
امید و نیز رضا برزگر مدیرکل دفتر فرهنگی و اجتماعی معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري و روساي اداره

فرهنگ و ارشاد، بخشداران شهرستان ها، دهیاران برگزار خواهد شد. 

برچسب ها 
- طرح هاي کتابخوانی 

- وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
- توسعه روستایی 

- کتاب 
- طرح هاي ترویجی کتابخوانی
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راه اندازي کسب و کار فرهنگی در 54 روستا و آبادي عشایري برگزیده

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/09/30

در 54 روستا و آباي عشایري برگزیده جشنواره روستاها و عشایر دوستدار کتاب کسب و کار فرهنگی راه اندازي می شود.

 در 54 روستا و آباي عشایري برگزیده جشنواره روستاها و
عشایر دوستدار کتاب کسب و کار فرهنگی راه اندازي می شود. 

قدس آنلاین: به گزارش روابط عمومی معاونت امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی به نقل از دیبرخانه ستاد هماهنگی شهرها
و روستاهاي دوستدار کتاب اجراي این طرح مبتنی بر تفاهم نامه همکاري وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، وزارت کشور، معاونت
توسعه روستایی و مناطق محروم و نیز صندوق کارآفرینی امید رقم خورده است. بر اساس این طرح از طریق توانمندسازي، برنامه
ریزي مشارکتی و اقدامات حمایتی با محوریت فرهنگ و هنر مجموعه اي از کسب و کارهاي فرهنگی و هنري روستایی به صورت

متمرکز یا غیرمتمرکز در روستاها شکل می گیرد. 

ابراهیم حیدري دبیر ستاد هماهنگی شهرها و روستاهاي دوستدار کتاب در این باره گفت: طرح راه اندازي کسب و کارهاي فرهنگی در
روستاها در بعد کیفی با هدف شناخت و رفع موانع و دشواري هاي فعالیت هاي فرهنگی و هنري در روستاها، شناسایی نهادها و
سازمان هاي دولتی و غیردولتی موثر و فعال در توسعه فرهنگی روستاها، کمک به توانمندسازي روستاییان براي راه اندازي کسب و
کار فرهنگی و هنري، حمایت از راه  اندازي مجموعه کسب و کارهاي روستایی فرهنگ محور، ارتقاي کیفیت زندگی در میان
روستاییان، شناسایی و شکوفایی استعدادها و خلاقیت هاي فرهنگی و هنري روستاییان، ایجاد زمینه و فرصت مناسب براي جلب
مشارکت مردمی در امور فرهنگی و هنري روستاها، تشکیل انجمن هاي فرهنگی و هنري و در بعد کمی با هدف کاهش نرخ بیکاري
در کشور، ایجاد فرصت هاي شغلی مستقیم در روستاها، آموزش مهارت شغلی و دانش کارآفرینی به مردان و زنان روستایی، و برگزاري
کارگاه برنامه ریزي مشارکتی در این روستاها طراحی و برنامه ریزي شده است.این طرح همچنین تلاش دارد با ایجاد فرصت هاي
شغلی جدید براي روستاییان در کنار احیاي دانش ها، آیین ها و مشاغل بومی و به کارگیري آن در کارآفرینی زمینه افزایش مشارکت
روستاییان در برنامه ریزي توسعه محلی را فراهم آورد و باعث افزایش مهارت هاي کاري و دانش کارآفرینی روستاییان وکمک به

زیست پایدار روستایی شود. 

او درباره نحوه مشارکت در این طرح گفت: در این طرح فعالان فرهنگی وهنري روستایی و سرمایه گذاران علاقه مند در حوزه فرهنگ
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و هنر روستایی پس از گذراندن دوره آموزشی کوتاه مدت و شناسایی ظرفیت هایی فرهنگی و هنري اعم از انسانی و کالبدي طرح
هاي مرتبط را در قالب فرم تکمیل می کنند و پس از ارسال به دبیرخانه مرکزي در تهران و تصویب در شورایی متشکل از نمایندگان
نهادهاي همکار در این طرح از تسهیلات بانکی کم بهره برخوردار می شوند و می توانند با حمایت و پشتیبانی ادارات کل فرهنگ و
ارشاد اسلامی و نهادهاي محلی و بومی و مردمی در قالب موسسات فرهنگی و هنري روستایی به رونق کسب و کارهاي روستایی و
پویایی فرهنگ و هنر بومی کمک شایانی کنند. کسب و کارهاي ترکیبی از فعالیت هاي فرهنگی و هنري و همچنین فعالیت هاي
روستایی و بومی است. صنایع دستی، کشاورزي چندکارکردي، بومگردي، هنرهاي نمایشی و موسیقی، کتابفروشی سیار، گردشگري
روستایی، کارگاه تولید کتاب پارچه اي، کارگاه هاي تولید عروسک، کارگاه هاي چاپ دستی و…، گیاهان دارویی، صنایع غذایی،
فروشگاه هاي محصولات فرهنگی روستایی، راه اندازي شبکه هاي تولیدات روستایی، بازارهاي بین المللی صنایع دستی، ایجاد و
توسعه مراکز و خانه هاي صنایع خلاقانه، گردشگري مبتنی بر ظرفیت هاي فضاي مجازي، اکوکمپ هاي بوم گردي بیابانی، گردشگري
کشاورزي، مراکز تفریحی و سرگرمی، کسب و کارهاي تولید محتوا (دیجیتال)، توسعه شرکت هاي دانش بنیان، و کسب و کارهاي

بخش خدمات اجتماعی، آموزشی و عمومی(منتخب) در زمره این فعالیت ها قرار دارند. 
بر اساس این گزارش، طرح یاد شده در این مرحله به صورت آزمایشی در روستاهاي یاد شده اجرا می شود؛ انتظار می رود در آینده

نزدیک کسب و کارهاي فرهنگی در روستاهاي برگزیده دیگر راه اندازي خواهد شد. 
نشست توجیهی اجراي و عملیاتی شدن طرح یاد شده روز دوشنبه اول دي ماه با حضور علی اصغر سیدآبادي مشاور وزیر فرهنگ و
ارشاد اسلامی، ابراهیم حیدري مدیر کل دفتر مطالعات و برنامه ریزي فرهنگی، اسماعیل زیارتی رئیس مرکز مطالعات برنامه ریزي
شهري و روستایی سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي وزارت کشور، رضا یوسفیان مدیر تحقیقات بازار و ساماندهی صندوق کارآفرین
امید و نیز رضا برزگر مدیرکل دفتر فرهنگی و اجتماعی معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري و روساي اداره

فرهنگ و ارشاد، بخشداران شهرستان ها، دهیاران و... برگزار خواهد شد. 

انتهاي پیام/ 
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راه اندازي مجدد هتل ها و دفاتر گردشگري البرز در دستورکار است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/09/30

به گزارش خبرگزاري فارس از کرج، شادي حاضري، رئیس
کمیسیون گردشگري و اقتصاد هنر اتاق بازرگانی البرز،
پیش از ظهر امروز در یازدهمین جلسه کمیسیون
گردشگري و اقتصاد هنر اتاق بازرگانی البرز، گفت: فعالان
حوزه گردشگري دغدغه هاي زیادي دارند؛ چرا که از زمان
شیوع کرونا تاکنون کسب و کارهاي این بخش با چالش

هاي زیادي مواجهه شده اند. 

رئیس کمیسیون گردشگري و اقتصاد هنر اتاق بازرگانی البرز با اشاره به اهمیت افزایش رقم تسهیلات ویژه آسیب دیدگان اقتصادي
کرونا در حوزه گردشگري، گفت: در این خصوص باید به فعالان حوزه گردشگري به عنوان یک بنگاه اقتصادي نگاه شود تا در رابطه با

آنها بتوان اقدامات موثرتري در بحث تخصیص تسهیلات انجام داد. 

رئیس کمیسیون گردشگري و اقتصاد هنر اتاق بازرگانی البرز با این توضیح که به دنبال مسائل اقتصادي سال 98 و بعد از آن شیوع
کرونا در روزهاي پایانی همان سال صنعت گردشگري کشور از جمله البرز دچار ضرر زیادي شد، بیان کرد: شیوع کرونا موجب شد که
30 درصد دیگر از دفاتر گردشگري البرز غیرفعال شود و به تعداد دفاتر گردشگري تعطیل شده تحت بحران اقتصادي سال قبل افزوده

شود. 

وي ضمن تاکید بر اینکه متاسفانه حوزه گردشگري در حال از دست دادن سرمایه هاي انسانی فعال دراین بخش به دلیل غیر فعال
شدن دفاتر گردشگري است، گفت: فعالان حوزه گردشگري در استان البرز خواهان تشکیل انتخابات تشکل حرفه اي این مجموعه

هستند. 

حاضري با اشاره به اینکه اتاق بازرگانی به عنوان پارلمان مهم بخش خصوصی، پل ارتباطی میان فعالان این حوزه و دولت است، عنوان
کرد: به عنوان فعالان بخش خصوصی در حوزه هاي مختلف از جمله گردشگري باید به دنبال کارآفرینی باشیم و منتظر تزریق مالی از

سوي دولت نمانیم و خود زیرساخت هاي این اقدامات را فراهم کنیم. 

وي تاکید کرد: در اتاق بازرگانی در قالب یک بازوي مشورتی براي حل مشکلات بخش خصوصی اقدام کرده ایم. 

رئیس کمیسیون گردشگري و اقتصاد هنر اتاق بازرگانی البرز افزود: توجه به فعالان حوزه گردشگري و خانواده هاي آنها در قالب
اقدامات حمایتی، همچنین ارائه آموزش هاي لازم در راستاي رونق گردشگري استان از جمله مسائل مهمی است که باید مدنظر قرار

گیرد، در کنار آن کمک به راه اندازي مجدد هتل  ها دفاتر گردشگري غیرفعال البرز نیز باید در دستور کار باشد. 
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انتهاي پیام/ج
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راه اندازي کسب و کار فرهنگی در 54 روستا و آبادي عشایري برگزیده

منبع: تسنیمشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/09/30

ابراهیم حیدري از راه اندازي کسب و کار فرهنگی در 54 روستا و آبادي عشایري برگزیده جشنواره روستا ها و عشایر دوستدار
کتاب خبر داد.

ابراهیم حیدري از راه اندازي کسب و کار فرهنگی در 54
روستا و آبادي عشایري برگزیده جشنواره روستا ها و عشایر

دوستدار کتاب خبر داد. - اخبار فرهنگی - 
به گزارش خبرگزاري تسنیم، ابراهیم حیدري، دبیر ستاد
هماهنگی شهرها و روستاهاي دوستدار کتاب، در این باره
گفت: طرح راه اندازي کسب و کارهاي فرهنگی در روستاها
در بعُد کیفی با هدف شناخت و رفع موانع و دشواري هاي
فعالیت هاي فرهنگی و هنري در روستاها، شناسایی نهادها
و سازمان هاي دولتی و غیردولتی موثر و فعال در توسعه

فرهنگی روستاها، کمک به توانمندسازي روستاییان براي راه اندازي کسب و کار فرهنگی و هنري، حمایت از راه  اندازي مجموعه
کسب و کارهاي روستایی فرهنگ محور، ارتقاي کیفیت زندگی در میان روستاییان، شناسایی و شکوفایی استعدادها و خلاقیت هاي
فرهنگی و هنري روستاییان، ایجاد زمینه و فرصت مناسب براي جلب مشارکت مردمی در امور فرهنگی و هنري روستاها، تشکیل
انجمن هاي فرهنگی و هنري و در بعد کمی با هدف کاهش نرخ بیکاري در کشور، ایجاد فرصت هاي شغلی مستقیم در روستاها،
آموزش مهارت شغلی و دانش کارآفرینی به مردان و زنان روستایی، و برگزاري کارگاه برنامه ریزي مشارکتی در این روستاها طراحی و

برنامه ریزي شده است. 

حیدري ادامه داد: این طرح همچنین تلاش دارد با ایجاد فرصت هاي شغلی جدید براي روستاییان در کنار احیاي دانش ها، آیین ها و
مشاغل بومی و به کارگیري آن در کارآفرینی زمینه افزایش مشارکت روستاییان در برنامه ریزي توسعه محلی را فراهم آورد و باعث

افزایش مهارت هاي کاري و دانش کارآفرینی روستاییان وکمک به زیست پایدار روستایی شود. 

او درباره نحوه مشارکت در این طرح گفت: در این طرح فعالان فرهنگی و هنري روستایی و سرمایه گذاران علاقه مند در حوزه فرهنگ
و هنر روستایی پس از گذراندن دوره آموزشی کوتاه مدت و شناسایی ظرفیت هایی فرهنگی و هنري اعم از انسانی و کالبدي طرح
هاي مرتبط را در قالب فرم تکمیل می کنند و پس از ارسال به دبیرخانه مرکزي در تهران و تصویب در شورایی متشکل از نمایندگان
نهادهاي همکار در این طرح از تسهیلات بانکی کم بهره برخوردار می شوند و می توانند با حمایت و پشتیبانی ادارات کل فرهنگ و
ارشاد اسلامی و نهادهاي محلی و بومی و مردمی در قالب موسسات فرهنگی و هنري روستایی به رونق کسب و کارهاي روستایی و

پویایی فرهنگ و هنر بومی کمک شایانی کنند. 

به گفته حیدري؛ کسب و کارهاي ترکیبی از فعالیت هاي فرهنگی و هنري و همچنین فعالیت هاي روستایی و بومی است. صنایع
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دستی، کشاورزي چندکارکردي، بومگردي، هنرهاي نمایشی و موسیقی، کتابفروشی سیار، گردشگري روستایی، کارگاه تولید کتاب
پارچه اي، کارگاه هاي تولید عروسک، کارگاه هاي چاپ دستی و…، گیاهان دارویی، صنایع غذایی، فروشگاه هاي محصولات فرهنگی
روستایی، راه اندازي شبکه هاي تولیدات روستایی، بازارهاي بین المللی صنایع دستی، ایجاد و توسعه مراکز و خانه هاي صنایع
خلاقانه، گردشگري مبتنی بر ظرفیت هاي فضاي مجازي، اکوکمپ هاي بوم گردي بیابانی، گردشگري کشاورزي، مراکز تفریحی و
سرگرمی، کسب و کارهاي تولید محتوا (دیجیتال)، توسعه شرکت هاي دانش بنیان، و کسب و کارهاي بخش خدمات اجتماعی،

آموزشی و عمومی(منتخب) در زمره این فعالیت ها قرار دارند. 

طرح یاد شده در این مرحله به صورت آزمایشی در روستا هاي یاد شده اجرا می شود؛ انتظار می رود در آینده نزدیک کسب و کارهاي
فرهنگی در روستا هاي برگزیده دیگر راه اندازي خواهد شد. 

اجراي این طرح مبتنی بر تفاهم نامه همکاري وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، وزارت کشور، معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم
و نیز صندوق کار آفرینی امید رقم خورده است. بر اساس این طرح از طریق توانمندسازي، برنامه ریزي مشارکتی و اقدامات حمایتی با
محوریت فرهنگ و هنر مجموعه اي از کسب و کارهاي فرهنگی و هنري روستایی به صورت متمرکز یا غیرمتمرکز در روستاها شکل

می گیرد. 

تمدید عنوان پایتختی کتاب ایران براي شیراز؛ 10 شبکه دوستدار کتاب در شیراز راه اندازي شد 
برگزاري هفتمین دوره روستاها و عشایر دوستدار کتاب با رویکرد مجازي 

نشست توجیهی اجراي و عملیاتی شدن طرح یاد شده روز دوشنبه (اول دي ماه) با حضور علی اصغر سید آبادي مشاور وزیر فرهنگ و
ارشاد اسلامی، ابراهیم حیدري مدیر کل دفتر مطالعات و برنامه ریزي فرهنگی، اسماعیل زیارتی رئیس مرکز مطالعات برنامه ریزي
شهري و روستایی سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي وزارت کشور، رضا یوسفیان مدیر تحقیقات بازار و ساماندهی صنودق کارآفرین
امید و نیز رضا برزگر مدیرکل دفتر فرهنگی و اجتماعی معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري و روساي اداره

فرهنگ و ارشاد، بخشداران شهرستان ها، دهیاران و... برگزار خواهد شد.
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اخبار خراسان جنوبی/ برگزیدگان هفدهمین جشنواره ملی خوشنویسی رضوي

معرفی شدند

منبع: روزنامه بیرجند امروزشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/09/30

برگزیدگان هفدهمین جشنواره ملی خوشنویسی رضوي معرفی شدند/5-7      هفدهمین جشنواره ملی خوشنویسی رضوي 
با معرفی برگزیدگان به کار خود پایان داد. به گزارش امروز خراسان جنوبی، طبق نتایج آراء هیأت داوران این دوره از

خوشنویسی رضوي، اسامی برگزیدگان به شرح زیر می باشد: نستعلیق به دلیل دریافت آثار با کیفیت ...

برگزیدگان هفدهمین جشنواره ملی خوشنویسی رضوي معرفی شدند/7-5 

     

 
 

 
هفدهمین جشنواره ملی خوشنویسی رضوي  با معرفی برگزیدگان به کار خود پایان داد. 

به گزارش امروز خراسان جنوبی، طبق نتایج آراء هیأت داوران این دوره از خوشنویسی رضوي، اسامی برگزیدگان به شرح زیر می

 
باشد: 

 
نستعلیق 

به دلیل دریافت آثار با کیفیت بالا از اساتید گرانقدر در بخش نستعلیق هیأت داوران در این بخش 6 نفر را یه شرح ذیل قابل تقدیر

 
دانستند 

لوح تقدیر به همراه مبلغ 10 میلیون ریال وجه نقد  به عنوان شایسته تقدیر بخش اساتید در رشته نستعلیق به آقایان مصطفی
عابدینی از استان قزوین، حمید احمدي از استان تهران،  سید رسول آقا میري از استان اصفهان، نیما الیکایی از استان البرز،  محمد
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مشقی از استان خراسان رضوي و علی طوسی ثانی از استان خراسان رضوي اهدا شد. 
تندیس جشنواره و لوح تقدیر به همراه مبلغ 45 میلیون ریال وجه نقد نیز  به عنوان برگزیده بخش اساتید در رشته نستعلیق تقدیم "

سید پیمان سادات نژاد" از استان ایلام گردید. 
هیأت داوران باتفاق آراء لوح تقدیر به همراه مبلغ  15 میلیون ریال  را به عنوان برگزیده سوم بخش نستعلیق به"  اصغر محمدي

البرزي"   از استان قم اهدا کردند. 
محمد عبداللهی از استان گیلان به عنوان برگزیده دوم بخش نستعلیق لوح تقدیر به همراه مبلغ 25 میلیون ریال و محمد جواد

شکوهی فر از استان البرز به عنوان برگزیده اول  بخش نستعلیق لوح تقدیر به همراه مبلغ 35 میلیون ریال را دریافت کردند. 
همچنین هیأت داوران لوح تقدیر به همراه مبلغ 20 میلیون ریال وجه نقد را  مشترکاً  ( هر نفر مبلغ 10 میلیون ریال ) به عنوان
برگزیده سوم بخش شکسته نستعلیق به" سید طه میر حسین زاده" از استان گیلان و " فاطمه کاظمی  "  از استان قزوین اهدا

کردند. 
لوح تقدیر به همراه مبلغ 25 میلیون ریال نیز   به" آقاي امیر دانش مراغی " از استان  آذربایجان شرقی به عنوان برگزیده دوم  بخش
شکسته نستعلیق و تندیس جشنواره و لوح تقدیر به همراه مبلغ 35 میلیون ریال به ایمان توکلی  به عنوان برگزیده اول  بخش

شکسته نستعلیق تقدیم شد. 

ثلث 
حمید رضا غلامرضا زاده از فارس و حسین نوروزي از تهران به عنوان برگزیدگان سوم بخش ثلث لوح تقدیر به همراه مبلغ 20 

میلیون ریال وجه نقد را به مشترکاً ( هر نفر مبلغ 10 میلیون ریال)  دریافت کردند. 
لوح تقدیر به همراه مبلغ 25  میلیون ریال وجه نقد  به عنوان برگزیده دوم به" خانم طیبه رمضانی کهنکی " از استان  تهران و 

تندیس جشنواره و لوح تقدیر به همراه مبلغ  35  میلیون ریال  به عنوان برگزیده اول  بخش ثلث به" مجید داستانی" اهدا شد. 

نسخ 
در این بخش محمد بازیار از گلستان لوح تقدیر به همراه مبلغ  15  میلیون ریال وجه نقد  را به عنوان برگزیده سوم، حمید میکانیکی
از خراسان رضوي لوح تقدیر به همراه مبلغ 25 میلیون ریال وجه نقد را  به عنوان برگزیده دوم و محمد گودرزي از قم لوح تقدیر به

همراه مبلغ 35 میلیون ریال وجه نقد  را به عنوان برگزیده اول بخش نسخ  دریافت کردند. 

خط تحریري 
به محمد مهدي نصرآبادي از خراسان جنوبی و امیر طالبیان از کرمان به عنوان برگزیدگان سوم، لوح تقدیر را به همراه مبلغ 15

میلیون ریال وجه نقد مشترکا تقدیم شد. 
همچنین هیأت داوران باتفاق آراء لوح تقدیر را به همراه مبلغ 15 میلیون ریال وجه نقد  به عنوان برگزیده دوم رؤیا اخوان فرناز از
خراسان رضوي و لوح تقدیر به همراه مبلغ 20 میلیون ریال را به عنوان برگزیده اول در بخش خط تحریري به آقاي محمد جوکار از

خراسان شمالی اهدا کرد. 

حضور متخصصان طب سنتی در کلنیک تنفسی بیمارستان ولیعصر بیرجند 
متخصصان طب سنتی در کنار متخصصان بیماري هاي عفونی و داخلی در کلنیک تنفسی بیمارستان ولیعصر بیرجند فعالیت می

کنند. 

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خراسان جنوبی، معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی بیرجند در خصوص راه اندازي
کلینیک تنفسی گفت: محلی که بیماران تنفسی از جمله بیماران مبتلا به کرونا بتوانند مراجعه کنند و به راحتی تحت درمان قرار
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بگیرند و در عین حال از مواجهه آن ها با بیماران دیگر خودداري
شود، از مدتی قبل در دستور کار وزارت بهداشت قرار گرفت. 

دکتر احمدي افزود: بر این اساس در تمام شهر هاي بزرگ
خراسان جنوبی کلینیک تنفسی راه اندازي شد. 

وي افزود: در بیمارستان ولیعصر (عج) بیرجند که بیمارستان
معین درمان بیماران کرونا در خراسان جنوبی است، علاوه بر
اینکه مدتی است کلینیک تنفسی راه اندازي شده و در دو شیفت

صبح و عصر با حضور متخصصان بیماري هاي عفونی و داخلی فعالیت می کند، اخیرا همکاران متخصص طب سنتی به این کلینیک
اضافه شده است. 

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی بیرجند گفت: هر روز صبح همکاران متخصص طب سنتی در این کلینیک حضور دارند و بیمارانی
که علاقمند به استفاده از روش هاي طب سنتی در درمانشان هستند می توانند به همکاران متخصص طب سنتی مراجعه کنند. 

در راستاي اجراي محدودیت هاي کرونایی 
پلمب 44 واحد متخلف در خراسان جنوبی/4 

44 واحد صنفی و ورزشی متخلف به دلیل عدم رعایت مصوبات کرونایی پلمب شدند. 

رییس سازمان صنعت معدن و تجارت خراسان جنوبی گفت: از ابتداي اجراي مصوبات کرونایی 44 واحد شامل 42 واحد صنفی و 2
باشگاه ورزشی به علت عدم تمکین به مصوبه تعطیلی در ساعت مقرر پلمب شدند. 

جرجانی همچنین گفت: از ابتداي سال بازرسان در 55 هزار و 23 بازرسی بازرسان سازمان صمت خراسان جنوبی 962 پرونده به
ارزش ریالی 36 میلیارد و 92 میلیون و 657 هزار ریال تشکیل شد. 

وي افزود: در این مدت 18 میلیارد و 860 میلیون ریال به شکات برگشت داده شد. 

رییس سازمان صنعت معدن و تجارت خراسان جنوبی گفت: با اشاره به 17 هزار و 964 مورد تماس با سامانه 124 گفت: بیشترین
تخلفات گزارش شده گرانفروشی و عدم درج قیمت بوده است. 

جرجانی با اشاره به مصوبه ستاد کرونا مبنی بر تعطیلی صنوف در شب یلدا از ساعت 18 از اصناف خواست براي اینکه مشمول این
جریمه نشوند حتما در ساعت مقرر نسبت به تعطیلی اقدام کنند. 

گزارش مکتوب 
خمیر خامی که در تنور خارجی ها، گران برایمان پخته می شود 

گوهرسنگ ها مواد خام ارزشمندي هستند که به ارزانی از ایران خارج و پس از فرآوري در کارگاه هاي گوهر تراشی خارجی ها به
چندین برابر قیمت دوباره به کشور باز می گردد. 

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خراسان جنوبی، ایران قدمتی 4000ساله در بحث گوهرسنگ ها و سنگ هاي قیمتی و نیمه
قیمتی دارد. 

در ادوار گذشته، سنگ هاي خام از کشورهاي آفریقایی، لبنان، سوریه، ترکیه و حتی پاکستان و افغانستان وارد ایران می شد و با هنر
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بسیار زیباي استادکاران ایرانی تبدیل به جواهراتی ارزشمند و زیبا می شد که پس از آن علاوه بر بازارهاي داخلی، کشورهایی مثل
چین نیز مشتري جواهرات زیباي ایران بودند. 

اما حال با وجود شناسایی حدود 40گوهر سنگ در ایران، از زمرد و یاقوت گرفته که گران ترین آن هستند تا عقیق و فیروزه، خبري
از فراوري، ایجاد اشتغال، کسب درآمد و صادرات تولیدات هنري

این گوهرسنگها در کشور نیست. 

خراسان جنوبی، مهد نیمی از گوهرسنگهاي ایرانی 
ایران جزو 10کشور برتر دنیا در سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی
است و خراسان جنوبی یکی از قطبهاي این گوهرسنگهاي
ارزشمند در کشور است به طوري که از حدود 40گوهرسنگ
شناخته شده در ایران حدود 20نوع آن در خراسان جنوبی یافت

می شود. 

با وجود این جایگاه برتر ایران در دنیا در بحث سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی، اما هنوز جایگاهی براي جولان ایران در بازار گوهر
سنگ هاي دنیا باز نشده و متاسفانه تنها بخشی از سنگ هاي ارزشمند کشور به صورت قاچاق از مرزها خارج می شود و پس از تبدیل

شدن به جواهرات ارزشمند در خارج از کشور، بار دیگر با قیمت هاي گزاف به ایران برمیگردد. 

اما کجاي کار می لنگد که کشورمان ایران با وجود اینکه دانشمندانش همچون ابوریحان، جابربن حیان، زکریاي رازي و ابوعلی سینا،
جواهرات و سنگ هاي قیمتی و ارزشمند و نیمه قیمتی را شناسایی، دسته بندي و به دنیا معرفی کرده اند و خود در دل
زمینهایش، حدود 40نوع گوهرسنگ دارد حال باید به بازار وارد کننده گوهر سنگ هایی تبدیل شود که از دل خودش استخراج و در

کشورهاي خارجی فرآوري شده است. 

گوهرسنگ ها تنها به عنوان جواهرات قیمتی و براي زیبایی استفاده نمی شوند بلکه یکی از مهم ترین کاربردهاي گوهرسنگ ها،
استفاده از آنها در ساخت تجهیزات پزشکی است و به همین دلیل می توان بازار بزرگی از اشتغال و درآمد را با این مواد ارزشمند به

راه انداخت که متاسفانه مسئولان ایرانی از آن غفلت کرده اند. 

بالاترین ارزش افزوده در صنایع جهان، از آنِ گوهرسنگ ها 
دکتر عابدي استاد دانشگاه بیرجند می گوید: ارزش افزوده ي کانی ها و گوهر سنگ ها از حالت خام تا حالت برش خورده و فرآوري
شده چیزي حدود 300تا700 و در مواردي تا 8000 درصد متغیر است و این جهش ارزش افزوده تقریباً در هیچ ماده معدنی و

صنعتی یافت نمی شود و این همان موضوعی است که به علت ناآگاهی ما ایرانی ها از آن، در کشور مورد غفلت واقع شده است. 

او افزود: در حالی که ما داریم بر روي درآمدهاي نفتی خود حساب باز میکنیم، این روزها در دنیا کشورهایی همچون تایلند، هند و
ترکیه درآمدهایی چند برابر درآمدهاي نفتی ما به اقتصاد کشور خود اضافه می کنند که همگی از محل تجارت گوهرسنگ ها و

محصولات فرآوري شده در این بخش است. 

استاد دانشگاه بیرجند گفت: در سال2019 تنها سهم سه کشور تایلند، هند و ترکیه از تجارت کانی هاي قیمتی و نیمه قیمتی به
ترتیب 28میلیارد دلار، 20میلیارد دلار و 12میلیارد دلار بود، این در حالی است که درآمد نفتی ما در بودجه سال نود تنها 50 هزار
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میلیارد تومان بود یعنی خیلی خیلی کمتر از درآمد یک کشور در بخش سنگ ها و کانی ها. 
او افزود: در این بین کشورهایی همچون تایلند که به قطب کانی هاي قیمتی و نیمه قیمتی در دنیا تبدیل شده، نصف سنگهاي مورد
استفاده در کارگاه هایش متعلق به خودش نیست و از سایر کشورها وارد می کند و این تنها هنردست تایلندي هاست که این گوهر
سنگهاي وارداتی را به جواهرات ارزشمند و قابل استفاده در بازار تبدیل می کند، حال این که ایران بیشترین کانی ها را دارد اما براي

فرآوري آن گام اساسی بر نداشته است. 

عابدي گفت: با وجود این که در استانی همچون خراسان جنوبی با پتانسیل بزرگ در بخش سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی، 20نوع
گوهرسنگ یافت می شود اما تنها براي ارزانترین نوع آن که عقیق است قدم هاي کوچکی در فرآوري آن برداشته شده و مردم نیز
بیشتر با همین گوهرسنگ آشنایی دارند که البته به دلیل قیمت پایین آن مشتري در بازار بسیار دارد و تنها باید به سمت ایده هاي

جدید در فرآوري این گوهرسنگ پیش برویم. 

 
 

 
تفاوت ارزش کانی هاي موجود را درك نکرده ایم 

استاد دانشگاه بیرجند افزود: در حالی که هر کیلوگرم سنگ عقیق منطقه خراسان جنوبی از 5هزار تا 50هزار به فروش می رسد یک
قیراط زمرد کلمبیا در پایین ترین سطح، پانزده هزار دلار به فروش می رسد، یعنی یک کیلوگرم زمرد کلمبیا 75هزار دلار و به معناي
دیگر دوهزار میلیارد تومان به فروش می رسد، و ما این تفاوت را هنوز درك نکرده ایم تا براي کاوش کانی هاي ارزشمندتر وقت

 
بگذاریم و مطالعات انجام دهیم. 

عابدي می گوید: به دلیل آگاهی نداشتن نسبت به سنگ ها و ارزش آن، ما در ایران هیچ مرکز جامعی در خصوص مطالعات، اکتشاف،
استخراج و فرآوري سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی نداریم و همین مسئله یکی از دلایل ضعف برخورد با این کانی هاي ارزشمند یا

 
گوهر سنگ ها در تمام کشور و به ویژه شرق ایران یکی از خاستگاه هاي اصلی گوهرسنگ هاست. 

او افزود: یکی دیگر از مشکلات موجود در بحث گوهر سنگ ها در استان داراي پتانسیل خراسان جنوبی، اشغال بودن بیش از 95
درصد مساحت استان آن هم به صورت غیرمفید است و این بدان معنی است که سازمان صمت در سامانه مربوط به اکتشاف و
استخراج معادن و کانی ها یعنی کاداستر بیش از 95درصد فضاهاي داراي پتانسیل معدنی و گوهرسنگ را براي ورود بخش خصوصی
باز نمی کند و تمامی آن در انحصار بخش دولتی است، این در حالی است که می تواند با دعوت از سازمان هایی همچون ایمیدرو در
بخش گوهرسنگ ها سرمایه گذاري عظیمی انجام دهد تا کانی هاي ارزشمندتر این خطه به مرحله اکتشاف، استخراج و فرآوري برسد.
استاد دانشگاه بیرجند، تدوین یک نقشه راه و استراتژي مبنی بر مقدار موجودي، زیرساخت ها، فرآوري و بازاریابی سنگ هاي قیمتی

 
و نیمه قیمتی را از راه هاي تغییر سرنوشت کشور در تجارت گوهرسنگ ها دانست. 
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تنها سرنوشتی که این روزها در آینده گوهر سنگ هاي خراسان جنوبی ترسیم شده است این است که بصورت دستی و غیرحرفه اي
استخراج، و سپس به صورت خام به تهران و دیگر استان هاي کشور ارسال می شود و بخشی از آن در این استانها تبدیل به تزئیناتی

همچون نگین، انگشتر و گردنبند می شود و بخشی عظیمی از آن نیز مخفیانه از کشور خارج می شود، آن هم با نازلترین قیمت. 
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یکی دیگر از نکات حائز اهمیت در فرآوري سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی این است که براي فرآوري نیاز به فضاهاي خاص و بزرگ
و تجهیزات خیلی خاص ندارد و می توان در کوچکترین کارگاه هاي خانگی نیز به این فعالیت پرداخت و این همان فرصتی است که

کشورهاي خارجی از آن در توسعه اشتغال شان بهره گرفته اند. 

بیش از 200حرفه، نهفته در فرآوري گوهرسنگ ها 
دکتر آریافر مدیر گروه معدن دانشگاه بیرجند می گوید: براي تبدیل یک سنگ قیمتی و نیمه قیمتی به یک گوهر و جواهر در بازار
جهانی بیش از 200حرفه نیاز است که هیچ صنعتی این ظرفیت را در اشتغال زایی ندارد و حال ایران با وجود داشتن حدود

40گوهرسنگ شناخته شده، هیچ سهمی از این ظرفیت اشتغال ایجاد شده فراخور بازار جهانی ندارد. 

گوهرسنگ هاي ایران، متولی ندارد 
دکتر آریافر دلیل عملکرد ضعیف ایران در اشتغال ایجاد شده از گوهر سنگها را نبود متولی مشخص براي بحث سنگ هاي قیمتی و

نیمه قیمتی در کشور دانست. 

او می گوید: بخشی از اکتشاف و استخراج سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی توسط سازمان صنعت، معدن و تجارت انجام می شود اما
فرآوري آن مربوط به بخش میراث فرهنگی می شود و چون متولی این دو بخش، یک سازمان مشترك نیست و هنوز هم هیچ هم
افزایی بین این دو تا سازمان صورت نگرفته، اشتغالی که باید در بخش گوهرسنگها در کشور و خراسان جنوبی به وجود بیاید، مغفول

مانده است. 

جاي خالی مراکز علمی در فراوري گوهرسنگ ها 
دکتر آریافر همچنین فعال نبودن مراکز علمی در بخش گوهر سنگ ها را از دیگر ضعف هاي فرآوري سنگهاي قیمتی و نیمه قیمتی
در کشور و خراسان جنوبی دانست و افزود: هیچ کدام از بخش هاي اکتشاف، استخراج و فرآوري هر چند کم گوهرسنگ ها در کشور و

استان ما به صورت علمی انجام نمی شود. 

مدیر گروه معدن دانشگاه بیرجند افزود: گردش مالی بازار جهانی در جواهرات، با احتساب کانیهاي فلزي و طلا، سالانه هزار و
100میلیارد دلار و در بخش انحصاري سنگهاي قیمتی و نیمه قیمتی بیش از 100میلیارد دلار است که سهم ما از این بازار، تنها دو

هزارم درصد است، آن هم با وجود منابع عمده از سنگهاي قیمتی و نیمه قیمتی در کشور. 

دکتر آریافر، ایجاد کارگاه هاي گوهر تراشی را گامی مثبت در پرداختن به صنعت گوهرسنگ ها دانست و گفت: چند وقتی است که
در برخی شهرستان هاي خراسان جنوبی همچون فردوس و سرایان، کارگاههاي تراش سنگ به همت علاقمندان به این حرفه راه
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اندازي شده که می تواند کمی صنعت مغفول گوهرسنگ ها را فعال کند. 

او افزود: دوازده سال پیش مشهد نیز به عنوان شهر گوهرشناسی دنیا معرفی شد که ایجاد اینگونه مراکز می تواند تحولی عظیم در
بخش گوهرسنگ ها ایجاد کند اما به دلیل اینکه مشابه این مراکز در ایران و دیگر استان هاي کشور گسترده نشده، بنابراین نتوانسته

است آن گونه که باید نقش خود را در پویایی صنعت گوهر سنگ ها در کشور ایفا کند. 

مدیر گروه معدن دانشگاه بیرجند گفت: استان هاي سیستان و بلوچستان، کرمان، خراسان جنوبی، همدان و زنجان نیز ظرفیتهاي
خوبی درباره گوهرسنگها دارند و می توانند در راه اندازي مراکز گوهرشناسی، نیز پتانسیل خوبی داشته باشند که به آن پرداخته نشده

است. 

سود گوهرسنگ ها، وحشتناك است 
آریافر افزود: ارزش افزوده و سود فرآوري گوهرسنگ ها آنچنان وحشتناك است که حتی کشور جنگ زده اي همچون میانمار با پی

بردن به این ارزش افزوده، اشتغال بالایی در خصوص سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی در کشور خود به راه انداخته است. 
وي گفت: 73درصد واردات سنگهاي قیمتی و نیمه قیمتی را در دنیاي امروز آمریکا، امارات، تایلند، ایتالیا و هند انجام می دهند که با
فرآوري این سنگها، اشتغال و درآمد غیرقابل تصوري براي خود به راه انداخته اند حال در کشور ما در استانی همچون خراسان جنوبی

با داشتن بیش از 20نوع گوهرسنگ، تنها 12000 نفر مشغول بهره گرفتن از اشتغال گوهر سنگ ها هستند. 

مدیرگروه معدن دانشگاه بیرجند افزود: اگر کمی مدبرانه و متفکرانه به آمار موجود در بخش اشتغال و سودآوري گوهرسنگ ها در دنیا
بیندیشیم اهمیت سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی و پرداختن به فرآوري آن برایمان بیشتر آشکار می شود و لازمه آن این است که

در این بخش براي خود یک استراتژي و افق ترسیم و براي رسیدن به این افق تلاش کنیم. 

از همان ابتدا براي فرآوري گوهرسنگ ها فکري نشده 
جرجانی رئیس سازمان صمت خراسان جنوبی نیز عقیق هاي این استان را بی نظیر می داند و می گوید: از همان ابتدا براي فرآوري
سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی در استان فکري نشده و بومی هاي استان که این سنگ ها را با ساده ترین ابزار همچون بیل و کلنگ

استخراج می کنند آنها را به دلالان می فروشند چراکه راحت ترین کار برایشان همین است. 
متولی فکر کردن کیست؟؟؟؟؟ 

جرجانی راه اندازي واحدهاي آموزشی گوهر تراشی مانند مرکز
ایجاد شده در فردوس را گامی مثبت در ایجاد تحول گوهرسنگ
ها می داند و می افزاید: باید با راه اندازي همچین مراکزي،
فرهنگ استفاده از ارزش گوهر سنگ ها را در بین مردم نهادینه

کنیم. 
 

اما آیا واقعا، تنها، راه اندازي کارگاههاي تراش سنگ و گوهرسنگ
می تواند غفلت کشور و خراسان جنوبی در بهره وري از سنگهاي

قیمتی و نیمه قیمتی را جبران کند؟ 

مردم هنوز هم همان تولیدات چینی ها را می خرند 
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محمد آقا یکی از افراد بومی خراسان جنوبی که با فراگرفتن آموزش هاي تراش سنگ، چندسالی است از سنگ هاي خراسان جنوبی
اشیاي تزیینی همچون نگین، انگشتر و گردنبند تولید می کند می گوید: من به این کار علاقه دارم و دوست دارم تعداد افراد زیادي
گوهر تراشی را بیاموزند اما از آنجایی که بازار فروش مناسبی براي تولیدات مان وجود ندارد رغبت هم در فراگیري آموزشهاي

گوهرتراشی کم است. 
او افزود: در فروشگاههاي راه اندازي شده تا کنون در خراسان جنوبی، فروش گوهرسنگ هاي مان که به صورت نگین و ابزار تزیینی به
فروش می رسد بسیار کم بوده و مردم استان هنوز هم تمایل به خرید جواهرات فرآوري شده در کشورهاي دیگر همچون چین به
دلیل قیمت پایین آن دارند، اما این جواهرات وارداتی به دلیل وجود ناخالصی در سنگ هایش ارزان است و تازه بخش اعظمی از مواد

اولیه ي مورد نیاز آنها، از ایران وارد شده است. 
وي افزود: در فروشگاههاي بین المللی و کشوري هم نمی توانیم حضور موثر داشته باشیم چرا که حضور در این نمایشگاه ها نیاز به

حمایت بخش دولتی، سازمان صمت و میراث فرهنگی دارد که در این خصوص تاکنون حمایت چندانی از ما نشده است. 
او معتقد است بازار فروش گوهرسنگها را باید مسئولان دولتی با حمایت هاي خود براي تولیدات گوهرسنگ استان و کشور فراهم

کنند. 

چون آموزشی ندیده ایم مجبوریم ارزان و خام بفروشیم 
آقاي خسروي از جویندگان سنگهاي قیمتی و نیمه قیمتی در خراسان جنوبی هم می گوید: روزها و شبها به کویر خوسف می رویم و

از دل خاك، گوهرسنگها را بیرون می کشیم اما به دلیل آنکه
آموزشی براي فرآوري آن ندیده ایم و کسی براي فرآوري آنها از
ما حمایت نمی کند، مجبوریم آنها را به پایین ترین قیمت به

دلالان و افرادي که از دیگر استان ها می آیند بفروشیم. 

زمرد و یاقوت هم داریم اما نمی گذارند اسمی از آن ببریم 
در ادامه کنکاشم براي تجارت گوهرسنگها، با فردي به نام آقاي
مدحی در تهران که به گفته خود دومین فرد جهان در تجارت

گوهر سنگ هاست آشنا شدم. 
او می گوید: دست هاي پشت پرده اي در کشور است که نمی گذارد ارزش افزوده فرآوري گوهر سنگ ها نصیب مردم این خطه شود و
می گوید در حالی که در کشور ما سنگ هاي قیمتی همچون زمرد و یاقوت وجود دارد اما مسئولان نمی گذارند حتی اسمی از این

گوهر سنگ ها برده شود و زمانی هم که در چند سال پیش در خصوص این موضوع اعتراضی کرده ام، مسئولان مرا تبعید کرده اند. 

مدحی افزود: نزدیک به یک سال و نیم است که نامه درخواست بهره برداري از سنگهاي قیمتی و نیمه قیمتی نهبندان را به مسئول
پیگیري هاي ویژه رئیس جمهور و وزارت صمت داده ام اما به من مجوز کار نمی دهند. 

او می گوید: ادعاي من این است که می توانم با استخراج سنگهاي قیمتی حتی زمرد و یاقوت در نهبندان، فقر و محرومیت مردم این
شهرستان و منطقه را بالکل از بین ببرم اما چه دستهایی پشت پرده است که مجوز بهره برداري صادر نمی شود خدا می داند. 

این فعال اقتصادي افزود: من عنوان کردم که می توانم در مدت 2سال، 2میلیون شغل و در مدت 5تا10 سال، 18میلیون شغل براي
مردم کشور در حوزه سنگهاي قیمتی و نیمه قیمتی ایجاد کنم اما این ادعاي من با برخورد شدید مسئولان روبرو شد. به چابهار بروید

و بیینید هندي ها چه می کنند 
مدحی گفت: کافیست سري به چابهار بزنید و ببینید که چه طور هندي ها از بنادر این شهرستان، سنگهاي قیمتی و نیمه قیمتی را
به صورت قاچاق به کشورشان می فرستند و پس از برش و فراوري دوباره به قیمتهاي گزاف به ایران صادر می کنند و آنهم به نام
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خودشان، که اگر سنگهاي فراوري شده اروپایی و هندي را به آزمایشگاه ببرید و پودر کنید، کانی هاي ایرانی را در آن مشاهده می
کنید که ثابت می کند این زیباهاي فراوري شده همان سنگهاي ارزشمند ایرانی است که خام به کشورهاي دیگر قاچاق شده است. 

او افزود: ارمنستان هم یکی از مقاصد سنگهاي قاچاق ایران است که صنعت گوهرتراشی اش تجارتی میلیارد دلاري را در این کشور
رقم زده است و در هند هم تنها در یکی از ایالتهایش 130میلیون نفر از محل فراوري سنگهاي قیمتی و نیمه قیمتی کسب درآمد می
کنند، حال در ایران نمیدانم به چه علتهایی مجوز کار کردن بر روي این منبع درآمد داده نمی شود، در صورتیکه من خود گفته ام
حاضرم در تمام نقاط مستعد این گوهرسنگها، آموزش و خرید دستگاه هاي تراش را به عهده بگیرم و حتی بازار فروش تولیدات را

ضمانت کنم. دیگر چه می خواهند؟ 

تلاش می کنیم سند هم افزایی تنظیم کنیم 
خانم محمودیان معاون صنایع دستی وزارت میراث فرهنگی هم در خصوص تلاشهاي صورت گرفته براي رونق اشتغال گوهرسنگها
گفت: براي بهره وري هر چه بیشتر از بخش گوهرسنگها در تلاشیم یک سند هم افزایی با وزارت صمت تدوین کنیم که فعالیتهاي
اکتشاف و استخراج آن با این وزارت و فرآوري و فروش با وزرات میراث فرهنگی باشد و هم اکنون در حال جمع آوري اطلاعات و

مستندات لازم این سند هستیم. 

قدمت سنگهاي قیمتی و نیمه قیمتی در ایران به 4000سال قبل بر می گیرد و در واقع از روزي که وزارتهاي صمت و میراث فرهنگی
هم در ایران شکل گرفته، این گوهرسنگها شناخته شده بوده است حال چرا تدوین این سند هم افزایی تازه اکنون پس از گذشت

حدود یک قرن به ذهن مسئولان مربوطه رسیده است، جاي تعجب دارد! در حالیکه دنیا از این تجارت سنگی، پول چاپ می زند. 

البته در جایی که به گفته مسئولان صمت خراسان جنوبی، وظیفه کنترل خروج و قاچاق سنگهاي خام، وظیفه ي آنها نیست و بر
عهده نیروي انتظامی است و نیروي انتظامی هم می گوید: در صورت مشاهده برخورد می شود، باید هم سندي به این زودي ها تدوین

نشود. 
مگر قاچاق هم قابل مشاهده است؟؟؟؟؟ 

یک پله بالاتر از خام فروشی هستیم 
مونسان وزیر میراث فرهنگی هم به خام فروشی اعتقاد چندانی ندارد و می گوید: تولید نگین و ابزار تزئینی همچون انگشتر و پلاك از
سنگهاي قیمتی و نیمه قیمتی، یک پله بالاتر از خام فروشی است و اکنون هم تلاش می کنیم از ترکیب سنگها با هنرهایی همچون

خاتم براي افزایش فروش و کاربرد گوهرسنگها بهره بگیریم. 
حال باید به انتظار نشسست که این تلاشها کی به مرحله عمل برسد؟ 

عباس زده معاون صنایع دستی میراث فرهنگی خراسان جنوبی هم عمده نقش این اداره کل را در حمایت از حوزه گوهرسنگها، اعطاي
تسهیلات براي خرید دستگاه هاي تراش سنگ و راه اندازي کارگاه هاي گوهرتراشی عنوان کرد و گفت: در تلاشیم با راه اندازي
بازارچه هاي موقت و دائمی فروش گوهرسنگها را افزایش دهیم و خود هنرمندان این حیطه نیز باید با توجه به شرایط کرونا، با راه

اندازي بازار مجازي، تولیداتشان را به فروش برسانند. 

تا زمانی که تنها حرف از تلاش بزنیم، سنگهاي قیمتی و نیمه قیمتی سرزمین مان مفت مفت بار کشتی ها و محموله هاي قاچاق به
مقصد کشورهاي خارجی می شود و هنرمندان گوهرتراش مان پس از یک دوره تولید، براي خلاصی از روزهاي بی درآمد، مجبور به

فروش تولیداتشان زیرقیمت بازارند. 
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نویسنده: سیده سمیه سیادت جو 

افتخار آفرینی دانشجوي بیرجندي در مسابقات شطرنج بین المللی /7 

 دانشجوي دانشگاه بیرجند در مسابقات شطرنج بین المللی یونیتی آمریکا مقام چهارم را کسب کرد. 

 
 

مهرنوش آرمند، دانشجوي دانشگاه بیرجند در مسابقات شطرنج بین المللی که به میزبانی باشگاه شطرنج یونیتی آمریکا برگزار شد

 
موفق به کسب مقام چهارم این مسابقات شد. 

 
مسابقات شطرنج بین المللی به میزبانی باشگاه شطرنج یونیتی آمریکا روز یکشنبه 25 آبان 1399 به صورت مجازي برگزار شد. 

 
مهرنوش آرمند دانشجوي رشته فلسفه و کلام اسلامی، دانشگاه بیرجند است. 

 
استاندار خراسان جنوبی: توسعه با هم افزایی همه بخش ها حاصل می شود/3 

 استاندار خراسان جنوبی جزیره اي عمل نکردن نهادهاي
اجتماعی، نخبگان، دانشگاهیان و مدیران را عامل مهم توسعه در این استان خواند و گفت: دستیابی به توسعه ایده آل با هم افزایی

 
مثبت و جزیره اي عمل نکردن همه بخش ها حاصل می شود. 

به گزارش امروز خراسان جنوبی، حمید ملانوري روز شنبه در نشست هم اندیشی رییس و اعضاي شوراي اسلامی استان خراسان

 
جنوبی افزود: براي توسعه همه جانبه استان باید ظرفیت هاي واقعی آن با کمک سند آمایش سرزمینی احصا شود. 

وي تاکید کرد: باید با شناسایی نیازهاي اساسی این خطه زرخیز و افزایش مطالبه گري مردم نجیب و با فرهنگ در کنار تدبیر و

 
اندیشه درست، تلاش مداوم و تزریق تفکر توسعه اي، توسعه پایدار در استان محقق شود. 
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استاندار خراسان جنوبی گفت: استان زرخیز خراسان جنوبی در کنار ظرفیت هاي کم نظیر و ثروت مثال زدنی خود در معدن، نیروي
انسانی متخصص، تولید محصولات استراتژیک کشاورزي، وجود سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی، مرز، میراث فرهنگی و گردشگري از
استان هاي کم برخوردار کشور محسوب می شود که ثروت آن هنوز نتوانسته رفاه را براي مردم این جغرافیا به ارمغان آورد؛ به این

جهت که هنر ریسک پذیري در این استان پایین است. 

وي با تاکید بر استفاده از ظرفیت شوراهاي اسلامی در توسعه استان ادامه داد: با تاکید قانون اساسی و بسترسازي مناسب دولت،
مسیر استفاده درست از ظرفیت شوراها وجود دارد که باید به کمک دولت بپردازد. 

ملانوري از اتحاد به عنوان عنصري مهم و تاثیرگذار در پیشرفت استان نام برد و گفت: باید تلاش کنیم در کنار هم به دور از نفاق و
اختلاف، کارها را به پیش ببریم. 

وي به راه اندازي ستاد تدبیر، تلاش و توسعه اشاره کرد و افزود: این ستاد متشکل از نمایندگان استان، نمایندگان بخش خصوصی،
مدیران و نخبگان استان ظرفیت هاي توسعه همه جانبه را در استان احصا می کند و با انرژي و تحرك مضاعف تغییرات مثبت زیادي

را در استان رقم خواهد زد. 

اعضاي شوراي اسلامی حاضر در این نشست نیز به طرح مباحثی درخصوص حوزه فعالیتی خود پرداختند. 

تداوم سرما و یخبندان در خراسان جنوبی/2 

سرما و یخبندان که در هفته هاي اخیر پدیده غالب در خراسان جنوبی بوده است، بنابر اعلام اداره کل هواشناسی همچنان ادامه دارد.

به گزارش اداره کل هواشناسی خراسان جنوبی با تداوم روند کاهش دماي هوا تا صبح سه شنبه، سرما و یخبندان شبانه در استان قابل
پیش بینی است. 

همچنین با توجه به الگوي نقشه هاي پیش یابی و خروجی مدل هاي هواشناسی، با ادامه فعالیت سامانه بارشی تا عصر امروز
(یکشنبه) به طور پراکنده در ارتفاعات بارش برف و تشکیل مه پیش بینی می شود. 

هفته گذشته 11 شهرستان خراسان جنوبی دماي زیر صفر را تجربه کردند و دماي شهر بیرجند به هفت درجه زیر صفر رسید به
طوري که بعد از بجنورد دومین مرکز استان سرد کشور بود. 

رییس دانشگاه علوم پزشکی بیرجند: پیک جدید کرونا سهمگین تر از موارد قبلی خواهد بود/3 
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  رییس دانشگاه علوم پزشکی بیرجند گفت: پیک جدید کرونا در

 
صورت بروز، سهمگین تر از پیک هاي قبلی خواهد بود که امیدواریم این اتفاق نیفتد. 

محمد دهقانی روز یکشنبه در آیین گرامیداشت روز پرستار که در این دانشگاه برگزار شد، افزود: امیدوارم در این روزهاي فروکش
بیماري، مردم عزیز همراهی و مساعدت را در زمینه رعایت پروتکل هاي بهداشتی داشته باشند تا شاهد پیک دیگري در استان و

 
کشور نباشیم. 

وي با تبریک ولادت با سعادت حضرت زینب کبري (س) و روز پرستار و گرامیداشت یاد و خاطره شهداي سلامت گفت: امسال مراسم
روز پرستار با سال هاي گذشته متفاوت است و ارج و قرب جایگاه پرستاري در این چند ماه شیوع ویروس منحوس کرونا، چند برابر

 
شده که یاد و خاطره آن هیچ گاه فراموش نخواهد شد. 

رییس دانشگاه علوم پزشکی بیرجند اظهار داشت: با هیچ زبانی نمی توان از کسانی که جانشان را در کف دست گذاشتند و فدا کردند،
قدردانی کرد؛ هرچند در این مدت تلاش هاي زیادي از طرف دولت و وزارت بهداشت در جهت رفع برخی از تنگناها از جمله تأمین

 
نیرو، پرداخت معوقات و تسهیل اموري که با خیال راحت بتوانید خدمات خود را ارائه دهید، انجام شده است. 

 
وي گفت: امیدوارم با عزمی که وزارت بهداشت دارد، این مشکلات برطرف شود. 

دهقانی افزود: هفته گذشته که میزبان مقام عالی وزارت در استان بودیم، با توجه به رعایت پروتکل هاي بهداشتی، امکان حضور وزیر
بهداشت در بیمارستان ها میسر نبود، ولی از ایثارگري شما عزیزان که در این مدت انجام دادید، تشکر ویژه داشتند و اکنون شرایط

 
خوبی داریم که امیدوارم تداوم داشته باشد. 

مسوول دفتر نماینده ولی فقیه در خراسان جنوبی هم در این مراسم گفت: وظیفه دارم مراتب سلام و ارادت نماینده ولی فقیه در

 
خراسان جنوبی را به محضر مبارك همه پرستاران، کادر درمانی به ویژه ریاست دانشگاه علوم پزشکی بیرجند ابلاغ کنم. 

حجت الاسلام محمدولی عارفی افزود: طی هشت سال جنگ تحمیلی، کادر بهداشت و درمان از کسانی بودند که در لحظه لحظه این
جنگ حضور داشتند و رزمندگان عزیز را در مراحل سخت التیام بخشیدند که هرگز جمهوري اسلامی ایران این فداکاري ها را

 
فراموش نخواهد کرد. 

وي گفت: بعد از جنگ تحمیلی هم استکبار جهانی جنگ دیگري را بر همه ملت ها بخصوص ایران در زمینه تهیه دارو تحمیل کرد اما
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کادر بهداشت و درمان ما ایران را به صدر نشاندند و آن روز اگر فقط در بیمارستان ها حضور داشتند امروز در سراسر ایران اسلامی
حضور دارند. 

مسوول دفتر نماینده ولی فقیه در خراسان جنوبی اظهار داشت: پرستاران ما داراي شاخص هاي ویژه  و بهترین الگو هستند. 

وي افزود: ایثار و شهادت طلبی از فضائل دیگر این بزرگواران است همچنین کظم غیظ همراه با حسن خلق که بی تابی هاي بیمار را
تحمل می کنند و بیماري که از بیمارستان مرخص می شود تا عمر دارد این محبت را فراموش نمی کند. 

حجت الاسلام عارفی گفت: شکرگزاري و قدردانی از شاخص هاي دیگر پرستاران است که شاکر خدا هستند و این موقعیت را فراهم
کرده تا به مردم خدمت کنند که امیدوارم خداوند به همه کادر درمان توفیق روزافزون عنایت کند. 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی بیرجند در این آیین به مناسبت فرا رسیدن ولادت با سعادت حضرت زینب کبري (س)
و روز پرستار، از مدافعان سلامت تقدیر شد. 

بهره برداري از ساختمان هلال بیرجند، منوط به احداث پارکینگ/3 
مجتمع هلال بیرجند تا زمان اختصاص نیافتن پارکینگ براي آن اجازه فعالیت نخواهد داشت. 

رئیس کل دادگستري خراسان جنوبی در جلسه شوراي پیشگیري از وقوع جرم استان، با اشاره به ظرفیت و حجم مجتمع تجاري هلال
در خیابان طالقانی بیرجند از بوجود امدن ترافیک احتمالی و ایجاد مزاحمت براي شهروندان در صورت راه اندازي این مجتمع ابراز

نگرانی کرد. 
حجت الاسلام حمیدي گفت: این مجتمع تا زمان اختصاص نیافتن پارکینگ براي آن اجازه فعالیت نخواهد داشت 

وي افزود: با توجه به توافق شهرداري با هلال احمر قرار بر این شد که در مجاورت این ساختمان یک پارکینگ طبقاتی احداث شود و
تا زمانی که این پارکینگ ساخته نشود و به بهره برداري نرسد، این مجتمع مورد بهره برداري قرار نخواهد گرفت. 

سرهنگ عباسی رییس پلیس راهور خراسان جنوبی هم در مورد آسیب ترافیک در سطح شهر از عدم اخذ صلاحیت ترافیکی قبل از
شروع به کار توسط بانکها، فروشگاه هاي بزرگ زنجیره اي و برخی صنوف در سطح شهر گلایه کرد. 

رییس کل دادگستري خراسان جنوبی: سندهاي معاملاتی در دفاتر اسناد رسمی تنظیم شود/3 
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 رییس کل دادگستري خراسان جنوبی گفت: مشاوران املاك
حق تهیه سند معاملاتی را ندارند و این سندها باید در دفاتر اسناد رسمی تنظیم شود. 

حجت الاسلام ابراهیم حمیدي روز یکشنبه در سومین نشست شوراي پیشگیري از وقوع جرم استان خراسان جنوبی افزود: چه بسا
بسیاري از مشکلات جامعه ناشی از قولنامه هایی است که در مشاوران املاك شکل می گیرد که در قانون جرم محسوب شده و

مجازات هم تعیین شده است. 

وي گفت: با ورود به بحث قانون پیش فروش آپارتمان شاهد عملکردهاي خوبی در این زمینه هستیم و ابهاماتی که درخصوص دفترچه
فنی ساختمان تا پیش از این وجود داشت در حال رفع شدن است. 

رییس کل دادگستري خراسان جنوبی افزود: اینها قوانین بر زمین مانده بود که اکنون با پیگیري دادستان و سازمان بازرسی مراحل
اجرایی را در پیش گرفته اما مشاوران املاك هم باید همکاري داشته باشند. 

وي گفت: قرار نیست براي هر مشاور املاك یک پرونده در دادگستري تشکیل شود ولی باید از این موضوع پیشگیري کرد که لازمه
آن اطلاع رسانی، آموزش و اخذ تعهد است. 

حجت الاسلام حمیدي عنوان کرد: توافق بین خریدار و فروشنده در دفاتر مشاور املاك نباید تبدیل به سند معامله شود که منجر به
معاملات معارض، کلاهبرداري و مشکلات دیگر در جامعه خواهد شد. 

وي به سامانه تصمیم و طلاق توافقی اشاره و اضافه کرد: فعالیت این سامانه اقدام خوبی براي مقابله با آسیب اجتماعی طلاق است. 

رییس شوراي قضایی استان خراسان جنوبی گفت: همه باید دست به دست هم دهند تا با این معضل بتوان مقابله کرد زیرا مشاوره به
زوجین و آموزش می تواند براي کاهش مشکلات کارساز باشد تا پرونده ها منتهی به طلاق نشود. 

وي با تاکید بر اینکه باید به مسایل مربوط به طلاق ورود محتوایی داشته باشیم ادامه داد: سازش می تواند نتیجه مطلوبی باشد که از
اجراي این طرح ها انتظار می رود لذا مشاوره هم با نگاه دلسوزانه باید برنامه ریزي شود زیرا هدف قانونگذار کاهش آمار طلاق در

جامعه است. 

وي افزود: نگاه وکلا هم به پرونده هاي خانوادگی باید متفاوت با سایر پرونده ها باشد، پس نیاز است جلسات توجیهی با وکلا داشته
باشیم تا به کاهش آمار طلاق کمک کنیم. 
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حجت الاسلام حمیدي گفت: اگر یک وکیل از راه پرونده طلاق درآمدي به دست بیاورد این پول شبه ناك است پس باید همت خود
را بر کاهش اختلافات خانوادگی متمرکز کنند. 

وي در این نشست که جمعی از مدیران استان نیز حضور داشتند، وجود ترافیک در برخی خیابان هاي شهر بیرجند از جمله خیابان
طالقانی را یکی از موارد مهم در مدیریت شهري دانست و افزود: با توجه به احداث مجتمع تجاري اداري هلال در خیابان طالقانی

نگرانی ها از افزایش ترافیک بیشتر شده است. 

رییس کل دادگستري خراسان جنوبی  عنوان کرد: با ورود شهرداري و توافق هلال احمر مقرر شد که در مجاورت این ساختمان
پارکینگ طبقاتی احداث شود و تا زمان تحقق این مصوبه، پایان کار براي ساختمان صادر نخواهد شد. 

181 نفر از خراسان جنوبی در سامانه «تصمیم» پذیرش شدند/3 

 مدیرکل بهزیستی خراسان جنوبی گفت: از 10 مهرماه امسال که

 
سامانه تصمیم (درخواست طلاق) در خراسان جنوبی راه اندازي شد 181 نفر با مراجعه به این سامانه پذیرش شدند. 

علی عرب نژاد روز یکشنبه در سومین نشست شوراي پیشگیري از وقوع جرم استان که با ریاست رییس کل دادگستري خراسان
جنوبی برگزار شد افزود: سامانه تصمیم به منظور تسهیل و کنترل تحکیم بنیاد خانواده در استان راه اندازي شده است لذا تمامی
زوجینی که متقاضی طلاق هستند باید به این سامانه مراجعه و نسبت به ثبت نام الکترونیکی اقدام کنند تا از خدمات مشاوره

 
روانشناسی بهره مند شوند. 

وي سازش، ارایه خدمات تخصصی مشاوره براي حفظ سلامت زوجین و کاهش آسیب هاي پس از طلاق را از جمله اهداف راه اندازي
این سامانه برشمرد و اظهار داشت: افراد با ورود به سامانه به آدرس http://zaman.behzisti.net/ نوبت دهی شده و مورد

 
ارزیابی روانی، اجتماعی و مشاوره با هدف سازش قرار می گیرند. 

مدیرکل بهزیستی خراسان جنوبی با بیان اینکه چنانچه زوجین به سازش برسند پرونده آنها به دادگستري ارجاع نمی شود گفت: این
طرح از 10 مهرماه در خراسان جنوبی و شهرستان بیرجند آغاز شده که یک مرکز ارزیابی روانی و اجتماعی، 12 مرکز مشاوره و سه

 
دفتر خدمات الکترونیک قضایی در این طرح با بهزیستی همکاري می کنند. 

وي ادامه داد: از ابتداي طرح 181 نفر در سامانه پذیرش شده اند، 119 نفر منتظر جواب مراکز مشاوره هستند، 57 نفر پاسخ گرفتند
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و چهار نفر سازش کردند. 

عرب نژاد اظهار داشت: 22 نفر درخواست طلاق از طرف زوج، 71 نفر درخواست طلاق از سوي زوجه و 88 مورد طلاق توافقی داشته
اند. 

وي با تاکید بر اینکه 49 درصد درخواست ها را طلاق توافقی به خود اختصاص می دهد عنوان کرد: بیشترین علت هم طلاق عاطفی،
کمبود مهارت زندگی، ضرب و شتم و اعتیاد بوده لذا بر خلاف تصور عموم بیکاري و درآمد ناکافی کمترین عوامل تاثیرگذار در طلاق

است. 

مدیرکل بهزیستی خراسان جنوبی با بیان اینکه سامانه تصمیم در شهرستان هاي طبس، قاین و نهبندان نیز در حال راه اندازي است
گفت: امیدواریم این طرح تا پایان سال براي همه شهرستان ها قابلیت اجرا داشته باشد. 

وي با اشاره به تضاد بین اهداف این سامانه و کار وکلا در امر طلاق اظهار داشت: همانطور که در اهداف سامانه عنوان شده سازش،
خدمات روانشناختی و کاهش آسیب هاي پس از طلاق مد نظر است اما وکلا تلاش بر انجام طلاق دارند و بیشتر به نیازهاي اقتصادي

افراد توجه می کنند تا اینکه نیازهاي عاطفی و روانی زوجین مد نظر باشد. 

عرب نژاد با تاکید بر لزوم برگزاري نشستی بین وکلا و مشاوران این سامانه گفت: معمولا وکلا با درخواست هایی از جمله، نفقه، مهریه
و حضانت فرزند اهرم هاي فشار به دست زوجین می دهند لذا کسانی که پایشان به دفتر وکلا باز می شود امکان سازش ندارند. 

با اجراي پویش گرماي مهربانی؛ 360 بسته یلدایی در بین نیازمندان خراسان جنوبی توزیع می شود/2 360 بسته یلدایی به همت
مرکز نیکوکاري رسانه یاران خراسان جنوبی، مرکز جامع تحکیم خانواده و گروه جهادي شهید فرهادي بسیج رسانه در بین ایتام و

خانواده هاي نیازمند استان توزیع می شود.

 
 

 پویش گرماي مهربانی صبح امروز (30 آذر) همزمان با ولادت حضرت زینب (س) و در آستانه شب یلدا توسط مرکز نیکوکاري رسانه
یاران خراسان جنوبی با حضور مدیرکل کمیته امداد استان، مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري خراسان جنوبی، فرمانده سپاه

 
بیرجند و جمعی از مسئولان و اصحاب رسانه برگزار شد. 
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«مهدي کاظمی» مدیر اجرایی مرکز نیکوکاري تخصصی رسانه یاران خراسان جنوبی با اشاره به راه اندازي و اجراي پویش گرماي
مهربانی با همکاري گروه جهادي شهید فرهادي بسیج رسانه و مرکز جامع تحکیم خانواده خراسان جنوبی، گفت: هدف از اجراي این

طرح تامین لوازم گرمایشی و لباس گرم براي خانواده هاي نیازمند است. 

وي افزود: در آستانه طولانی ترین شب سال 360 بسته یلدایی شامل میوه، شیرینی، شکلات، بسته هاي بهداشتی و مرغ تهیه شده که
در بین خانواده هاي کم برخوردار و ایتام توزیع خواهیم شد. 

کاظمی با بیان اینکه ارزش ریالی بسته هاي یلدایی بیش از 70 میلیون تومان است، خاطر نشان کرد: بخش زیادي از این هزینه ها
توسط خیرین و نیکوکاران استان تامین شده است. 

مدیر اجرایی مرکز نیکوکاري تخصصی رسانه یاران خراسان جنوبی با اشاره به اینکه سال گذشته نیز پویش گرماي مهربانی براي تامین
لباس گرم دانش آموزان نیازمند استان برگزار شد و بیش از 200 میلیون تومان کمک جمع آوري و توزیع شد، ادامه داد: امسال در
پویش گرماي مهربانی(2 ) نیز تاکنون بیش از 10 دستگاه بخاري به ارزش 11 میلیون تومان خریداري و به خانواده هاي نیازمند اهدا

شد. 

وي با تأکید بر اینکه هدف اصلی مرکز نیکوکاري رسانه یاران خراسان جنوبی استفاده از ظرفیت رسانه براي ترویج فرهنگ انفاق و
نیکوکاري است، خاطر نشان کرد: هرساله با نزدیک شدن به شب یلدا تمام تلاش و همت خود را به کار می گیریم تا با تهیه لباس گرم

و بسته هاي یلداي شادي را براي نیازمندان رقم بزنیم. 

به مناسبت سالروز ولادت حضرت زینب(س) و روز پرستار انجام شد: تقدیر رئیس دانشگاه بیرجند از پرستاران مرکز بهداشت و
درمان/2  دکتر احمد خامسان رئیس دانشگاه بیرجند به مناسبت ولادت حضرت زینب(س) و روز پرستار از زحمات پرستاران مرکز

بهداشت و درمان تقدیر کرد. 

 
دکتر خامسان، رئیس دانشگاه ، دکتر محسن خورشیدزاده معاون دانشجویی همزمان با سالروز ولادت حضرت زینب(س) و روز پرستار،

ضمن حضور در مرکز بهداشت و درمان از زحمات و تلاش هاي همکاران مرکز بهداشت و درمان، تقدیر و تشکر کردند. 

در این هفته منعقد می شود 
تفاهم نامه استفاده از پساب شاهرود به جاي آب باکیفیت در فضاي سبز/3 

تفاهم نامه استفاده از پساب شاهرود به جاي آب باکیفیت در فضاي سبز در این هفته منعقد می شود. 
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به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز خراسان جنوبی؛ مدیرعامل شرکت آب منطقه اي خراسان جنوبی با بیان اینکه اولویت اول
وزارت نیرو، رهاسازي آب در رودخانه ها به منظور تغذیه سفره
هاي آب زیرزمینی است گفت: بیش از 95 درصد استفاده استان
خراسان جنوبی از منابع آب زیرزمینی است و با شهرداري
بیرجند در این هفته تفاهم نامه اي مبنی بر استفاده از پساب
شاهرود به جاي آب باکیفیت در فضاي سبز منعقد خواهیم کرد. 
قندهاري افزود: کیفیت پساب شاهرود سنجیده شده و سازمان
D استاندارد ایران نیز این موضوع را تایید کرده و از کیفیت گروه
برخوردار است و قابلیت رها سازي در رودخانه براي استفاده بهره

برداران را دارد. 

وي با اشاره به اینکه کیفیت این پساب بیشتر از چاه هاي آب کشاورزي است افزود: با جهاد کشاورزي در حال توافق براي الگوي
کشت هستیم و این پساب را در ازاي اینکه کشاورزان چاه هاي آب کشاورزي خود را خاموش و از منابع آب زیرزمینی استفاده نکنند،

در اختیار آن ها قرار خواهیم داد. 

مدیرعامل شرکت آب منطقه اي خراسان جنوبی گفت: خوشبختانه در خصوص بهره برداري هاي غیرمجاز در مسیر رودخانه ها با پمپ
هاي غیرمجاز، دراستان موردي وجود ندارد و از مردم می خواهیم موارد احتمالی را به ما گزارش دهند. 

قندهاري با اشاره به افزایش 34 درصدي بارش هاي امسال واینکه همچنان 70 درصد مخازن آب سد هاي خراسان جنوبی خالی است
گفت: امیدواریم با تدوام بارش ها سال آبی خوبی داشته باشیم. 

وي در خصوص کنتورگذاري چاه هاي کشاورزي خراسان جنوبی هم گفت: تاکنون جدود 89 درصد چاه هاي کشاورزي استان
کنتورگذاري شده و امیدواریم مابقی کشاورزان نیز به امر کنتورگذاري توجه خاص داشته باشند. 

مدیرعامل شرکت آب منطقه اي خراسان جنوبی گفت: شهرك هاي صنعتی استان نیز به صورت کامل کنتورگذاري شده است. 
قندهاري در خصوص ساخت و ساز در بستر و حریم روخانه ها نیز گفت: از مردم خواهش می کنیم در حریم رودخانه ها ساخت و ساز

نداشته باشند و هرگونه ساخت و ساز در بستر رودخانه ها با هماهنگی آب منطقه اي صورت گیرد. 

وي با بیان اینکه خراسان جنوبی در کشور جزو سه استان برتر در بحث مهندسی رودخانه است گفت: امسال از بازگشایی 50 متري
رودخانه هاي استان تا کنون بیش از 68 درصد محقق شده است که بیشتر مربوط به شهرستان هاي طبس، سربیشه و بیرجند است. 

قندهاري افزود: این اقدام تا پایان سال و قبل از آغاز بارندگی هاي بهار به اتمام خواهد رسید. 

کمبود 3 هزار پرستار در خراسان جنوبی/2 
بیمارستان هاي خراسان جنوبی براي مراقبت از بیماران بر اساس استاندار وزارت بهداشت به 3 هزار پرستار دیگر نیاز دارد. 

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی بیرجند گفت: هم اکنون در 17 بیمارستان خراسان جنوبی بیش از هزار و 500 نفر در گروه
پرستاري مشغول به کار هستند که این تعداد جوابگوي نیاز بیماران بیمارستان هاي استان نیستند. 

دکتر احمدي افزود: از این تعداد بیش از هزار و 150 نفر پرستار، 82 نفربهیار، 43 نفر کمک پرستار و مابقی کارشناسان هوشبري و
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اتاق عمل هستند. 

وي ضریب نسبت تخت به پرستار در خراسان جنوبی را 79 صدم اعلام کرد و گفت: میانگین کشوري 8/1 دهم است که تعداد پرستار
در خراسان جنوبی حدودا نصف این تعداد است و و براین اساس خراسان جنوبی به به 3 هزار پرستار دیگر نیاز دارد. 

کمبود پرستار بویژه در بیمارستان هاي بزرگ استان بیشتر احساس می شود بطوري که هر پرستار بجاي دو یا سه پرستار مشغول
بکارهستند و حتی معوقاتشان از خرداد ماه پرداخت نشده است 

934 نفر از پرستاران در بخش هاي بیماران کرونایی مشغول بکارند که از این تعداد 421 پرستار به بیماري کرونا مبتلا شدند. 

وي سهمیه خراسان جنوبی را از استخدام پرستاران در دي ماه 22 نفر اعلام کرد و افزود: حدود 300 نفر از پرستاران استان شرکتی
هستند که درخواست تغییر وضعیت به شرکتی دارند 

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی بیرجند: هزینه درمان بیماران کرونایی کاهش یافت 

 بیرجند- معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی بیرجند با اشاره به
کاهش هزینه هاي درمان کرونا، گفت: با تحت پوشش بیمه قرار گرفتن برخی از داروها دیگر بیماران هزینه هاي میلیونی براي درمان

نخواهند داشت. 

جلال احمدي در گفت وگو با خبرنگار مهر اظهار کرد: تعرفه درمان بیماران کرونایی براي همه کشور یکی است و مناطق محروم
مستثنی نشده اند. 

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی بیرجند بیان کرد: از طرف دیگر همه نقاط خراسان جنوبی محروم است و نمی توان منطقه خاصی
را محروم دانست و تعرفه متفاوتی براي آن در نظر گرفت. 

احمدي در پاسخ به این نکته خبرنگار مهر که برخی از مبتلایان به کرونا از هزینه هاي تا 20 میلیون تومانی درمان کرونا گلایه دارند،
ادامه داد: علت آن هزینه هاي بالاي قیمت داروها بود. 

وي افزود: البته برخی از داروهایی جدید تحت پوشش بیمه قرار گرفتند و دیگر از هزینه هاي میلیونی درمان کرونا خبري نیست. 

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی بیرجند یادآور شد: در حال حاضر 90 درصد هزینه هاي درمان را دولت و بیمه پرداخت می کند و
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بیمار کرونا تنها 10 درصد هزینه ها را می پردازد. 

وخامت حال 13بیمار کرونایی/2 
30بیمار کرونایی در بخش مراقبت هاي ویژه بیمارستان هاي خراسان جنوبی بسترس هستند که حال 13بیمار وخیم است. 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی بیرجند گفت: در 24ساعت گذشته 63 آزمایش تشخیص کرونا در خراسان جنوبی انجا شد که
مجموعا 15بیمار جدید شامل 8بستري و 7سرپایی شناسایی شدند. 

دکتر مهدي زاده افزود: از این تعداد 5نفر در بیرجند، 2نفر در قاین، 3نفر در طبس، 2نفر در درمیان، 1نفر در سربیشه و 2نفر در
سرایان بودند. 

وي گفت: در حال حاضر 204بیمار با علائم تنفسی در بیمارستان هاي خراسان جنوبی بستري هستند که 110نفر کرونا مثبتند. 
مهدي زاده افزود: از این تعداد 30نفر در بخش مراقبت هاي ویژه بستري هستند که حال عمومی 13نفر وخیم است. 

وي گفت: با ثبت 3مورد فوت جدبد ناشی از کرونا در خراسان جنوبی مجموع فوت در اثر این بیماري در استان به 687مورد رسید. 

به گفته معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی بیرجند تا روز گذشته 32هزار و 705آزمایش تشخیص کرونا در خراسان جنوبی گرفته
شده که منجر به شناسایی 14هزار و 149بیمار شد. 

اعزام تیم نیکوکاري به روستاي اسکندر درمیان/2 
به مناسبت یلدا و با مشارکت بسیج و گروه خیریه، کاروان نیکوکاري به روستاي اسکندر درمیان اعزام شد. 

رئیس جمعیت هلال احمر درمیان  از توزیع 50 بسته میوه توسط کاروان بین مردم روستا خبر داد و افزود: همچنین به همت این تیم
50 ثوب لباس و 50 بسته آجیل بین نیازمندان توزیع شد. 

مرادي توزیع 50 بسته نان و 30 بسته 24 ساعته مواد غذایی در روستا را از دیگر خدمات کاروان دانست. 

رئیس جمعیت هلال احمر درمیان گفت: همچنین توسط این تیم 150 عدد ماسک بهداشتی بین خانوار هاي روستا توزیع شده است. 

وي به حضور دو آرایشگاه مرد براي ارائه خدمات مربوطه در روستا اشاره کرد و افزود: در مجموع خدماتی به ارزش 10 میلیون تومان
توسط کاروان به مردم روستا ارائه شده است. 

کشف و توقیف 134کارتن تخم مرغ خوراکی غیرمجاز/4 
از یک دستگاه اتوبوس برون شهري در بیرجند حدود یک و نیم تن تخم مرغ خوراکی غیرمجاز کشف و توقیف شد. 

رییس شبکه دامپزشکی بیرجند گفت: با همکاري پلیس امنیت اقتصادي شهرستان از یک اتوبوس برون شهري که مقصدش خارج از
استان بود 134کارتن تخم مرغ خوراکی به وزن تقریبی یک و نیم تن کشف و توقیف شد. 

علیزاده افزود:این محموله که فاقد گواهی بهداشتی قرنطینه اي دامپزشکی بود توسط پلیس امنیت اقتصادي به شبکه دامپزشکی
شهرستان بیرجند ارجاع و پس از تشکیل پرونده براي سیر مراحل قانونی به اداره تعزیرات حکومتی معرفی شد. 
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وي گفت: بر اساس ضوابط و دستورالعمل هاي سازمان دامپزشکی کشور نقل و انتقال تخم مرغ خوراکی با اخذ گواهی بهداشتی
قرنطینه دامپزشکی و توسط کامیون یخچالدار براي رعایت زنجیره سرد امکان پذیر است و در صورت عدم رعایت موارد مذکور مراتب

از طریق مراجع ذیصلاح قانونی قابل پیگیري خواهد بود.
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تذکرات کتبی نمایندگان مجلس به وزرا و مسئولان اجرایی کشور

منبع: رکناشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/09/30

رکنا : یک عضو هیئت رئیسه مجلس تذکرات کتبی نمایندگان مجلس به مسئولان اجرایی کشور را قرائت کرد.

به گزارش رکنا، علی کریمی فیروزجایی در جلسه علنی
امروز(یک شنبه) مجلس شوراي اسلامی تذکرات کتبی
نمایندگان مجلس به مسئولان اجرایی کشور را به شرح زیر

قرائت کرد: 

رسول فرخی میکال نماینده لاهیجان و سیاهکل و جمعی
از نمایندگان به وزراي جهاد کشاورزي، دادگستري، علوم، تحقیقات و فناوري، فرهنگ و ارشاد اسلامی، میراث فرهنگی و گردشگري،

نفت و نیرو: لزوم تسریع در استقرار ادارات در شهرستان سیاهکل. 

انور حبیب زاده بوکانی به وزیر راه و شهرسازي: ضرورت تسریع در اتمام طرح هاي راهسازي شهرستان بوکان. 

غلامرضا مرحباء نماینده آستارا به وزیر راه و شهرسازي: لزوم تسریع در رسیدگی و پشتیبانی اداره بنادر و دریانوردي بندر آستارا. 

پرویز اوسطی نماینده قروه و دهگلان به وزیر آموزش و پرورش : ضرورت برنامه ریزي و پیگیري جدي طرح هاي تأمین امکانات
آموزشی مورد نیاز آموزش و پرورش در فضاي مجازي براي دانش آموزان محروم و نیازمند شهرستان هاي قروه و دهگلان. به وزیر راه
و شهرسازي: ضرورت توجه به اشتغال افراد بومی توسط پیمانکاران فعال طرح راه آهن همدان - سنندج محدوده شهرستان هاي قروه

و دهگلان.آخرین قیمت هاي بازار ایران را اینجا کلیک کنید.
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آمار واقعی فعالان مشاغل خانگی چقدر است؟

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/09/30

بر اساس آمارها سهم مشاغل خانگی از اشتغال کل کشور 4 تا 6 درصد است و بیش از 3 میلیون نفر به طور رسمی تولید
کننده محصولات مشاغل خانگی هستند.

 محمد شریعتمداري 

 

بر اساس آمارها سهم مشاغل خانگی از اشتغال کل کشور 4 تا 6 درصد است و بیش از 3 میلیون نفر به طور رسمی تولید کننده
محصولات مشاغل خانگی هستند. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از ایسنا، امروز مشاغل خانگی به عنوان یک منبع مهم اشتغال و درآمد مورد استقبال قرار گرفته و افراد
با کار در خانه علاوه بر افزایش سطح درآمد و توسعه کسب و کار، به اقتصاد خانوار نیز کمک می کنند. 

در راستاي بند 24 سیاستهاي اقتصاد مقاومتی که بر افزایش پوشش استاندارد براي کلیه محصولات داخلی و ترویج آن تاکید و اشاره
دارد، شیوه نامه استقرار مسیر استانداردسازي مشاغل خانگی در مراسمی با حضور معاون امور زنان و خانواده ریاست جمهوري، وزیر

تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رئیس سازمان ملی استاندارد رونمایی شد. 

بر اساس آمارها، در هشت ماهه سال جاري بیش از 5000 نفر از تسهیلات اشتغال خانگی استفاده کردند و براي 6700 نفر اشتغالزایی
شده است. 

وزیر کار در مراسم رونمایی از این شیوه نامه، گفت: در حال حاضر سهم مشاغل خانگی از اشتغال کل کشور بین 4 تا 6 درصد است
که می توان این رقم را افزایش داد. این رقم در تولید ناخالص داخلی بین 2 تا 2.5 درصد است که با توجه به شرایط کرونا در کشور

باید با توسعه و تقویت مشاغل خانگی این سهم ارتقا یابد. 
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وي درعین حال از تصویب 2000 میلیارد ریال تسهیلات براي توسعه مشاغل خانگی در سال 1399 خبر داد و گفت: در هشت ماهه
سال 99 بیش از 5000 نفر از تسهیلات مذکور استفاده کردند که به ایجاد بیش از 6700 شغل در کشور منجر شده است. 

شریعتمداري گفت: هم اکنون بیش از سه میلیون نفر تولید کننده محصولات مشاغل خانگی هستند که آمار حقیقی فعالان این حوزه
قطعا بیشتر از این رقم است و افراد بسیاري به طور غیر رسمی در این مشاغل فعالیت دارند. 

سال گذشته معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري پیشنهاد کرد وزارت کار و سازمان استاندارد به همراه معاونت امور زنان و
خانواده ریاست جمهوري، طرحی سه جانبه را به منظور راهبري صاحبان مشاغل خانگی و در راستاي تحقق اقتصاد مقاومتی و براي
استاندارد شدن و برند سازي این نوع مشاغل به اجرا بگذارند و با ارائه آموزش هاي لازم و اولیه به فرآیند استانداردسازي مشاغل

خانگی کمک کنند. 

با توجه به تاکید بند 24 سیاستهاي اقتصاد مقاومتی بر توسعه پوشش استاندارد به تمام محصولات داخلی، ورود سازمان استاندارد به
این حوزه و هماهنگی با سازمانها و دستگاهها از اهمیت بالایی برخوردار است. 

با اختصاص 2000 میلیارد ریال تسهیلات در حوزه مشاغل خانگی، بیش از 35 هزار فرصت شغلی در سال گذشته ایجاد شد. 

سازمان استاندارد، دستگاهی فرابخشی، نظارتی و حاکمیتی است که باید در جلسات تصمیم گیري مربوطه حضور داشته باشد چرا که
نگاه جدید در ماده 24 سیاستهاي اقتصاد مقاومتی ابلاغی از سوي مقام معظم رهبري مبتنی بر استانداردسازي تمام کالاها و

محصولات است. 

بی تردید استانداردسازي مشاغل خانگی و تولید محصولات خانگی اثرات مثبت و بسزایی در ایجاد انگیزه و اشتغالزایی صاحبان و
فعالان حوزه مشاغل خانگی به دنبال دارد چرا که ارتقا و استانداردسازي محصولات خانگی در ورود به بازار و ایجاد اعتماد در مصرف

کننده اثرگذار است و به گسترش بازار مصرف و تولید داخل منجر می شود. 

بر اساس آمار عملکرد مشاغل خانگی، سال گذشته مبلغ 2000 میلیارد ریال تسهیلات در حوزه مشاغل خانگی به تصویب رسید که
بیش از 20 هزار نفر از این تسهیلات استفاده کردند و براي بیش از 35 هزار نفر اشتغالزایی شد. 

در حال حاضر بیش از 75 درصد مشاغل و کسب و کارهاي خانگی در اختیار زنان است و استانداردسازي مشاغل و محصولات خانگی
علاوه بر تشویق و اشتغالزایی، مسیر انطباق نقش مادري و اشتغال را هموار می کند. 

پربیننده ترین انسولین هست اما در بازار سیاه پیش بینی کاهش قیمت میوه براي شب یلدا/ هندوانه در میادین میوه و تره بار کیلویی
2600تومان بایدن براي اقتصاد ایران معجزه می کند؟ صادرات 47میلیون دلاري فرش در هشت ماه جزییات ممنوعیت هاي شب یلدا
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معاون بین الملل دانشگاه، پرستاري را لنگرگاه اصلی در خدمات بهداشتی

درمانی توصیف کرد

شماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/09/30
منبع: دانشگاه علوم پزشکی

تهران

جلسه ارائه گزارش فعالیت هاي بین الملل دانشکده پرستاري و مامایی روز شنبه 29 آذرماه 99 با حضور معاون بین الملل
دانشگاه برگزار شد.

معاون بین الملل دانشگاه، پرستاري را لنگرگاه اصلی در خدمات بهداشتی درمانی توصیف کرد 
جلسه ارائه گزارش فعالیت هاي بین الملل دانشکده پرستاري و مامایی روز شنبه 29 آذرماه 99 با حضور معاون بین الملل دانشگاه

برگزار شد. 

mp3.167376 معاون بین الملل دانشگاه، پرستاري را لنگرگاه اصلی در خدمات بهداشتی درمانی توصیف کرد 

اخبار مرتبط گالري عکس مرتبط گالري فیلم مرتبط گالري
صوت مرتبط 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده
پرستاري و مامایی، جلسه گزارش عملکرد معاونت بین الملل
دانشکده که روز شنبه 29 آذرماه 99 با حضور دکتر رامین
کردي، معاون بین الملل دانشگاه، دکتر وحید ضیایی معاون
آموزشی پردیس بین الملل، دکتر نوریان، مشاور اجرایی معاون
بین الملل دانشگاه، دکتر کوروش جعفریان مشاور معاون بین

الملل و رییس کالج بین الملل، هیات رییسه و مدیران گروه هاي آموزشی دانشکده برگزار شد. 
دکتر علیرضا نیکبخت نصرآبادي رییس دانشکده پرستاري و مامایی، در ابتداي مراسم فرارسیدن میلاد با سعادت حضرت زینب (س) و
هفته گرامیداشت مقام پرستار و شب یلدا را تبریک گفت و اظهار داشت: امسال هفته پرستار حال و هواي دیگري دارد. پرستاران
کشور ما امسال درگیر کار و تلاش و مبارزه با پاندمی کووید 19 بودند و تصویري از آنها در عموم مردم ساخته شد که در طول این
سال ها با وجود تمام تبلیغات و تلاش ها ایجاد نشده بود. مردم جامعه قدردان آنها هستند. نیمی از آنها در مبارزه با بیماري کووید 19

دچار بیماري کرونا شدند. تعداد زیادي از پزشکان ما نیز دچار این بیماري شدند و تعدادي از پرستاران و پزشکان نیز شهید شدند. 
رئیس دانشکده پرستاري و مامایی با اشاره به آغاز بین المللی سازي دانشگاه علوم پزشکی تهران در تاریخ 11/11/2011 با پذیرش سه
دانشجوي دکتري پرستاري از کردستان عراق، به گذشت یک دهه از آغاز فعالیت بین المللی دانشگاه و دانشکده اشاره کرد و از قرار
گرفتن سه دانشجوي اول این دانشکده در جایگاه ریاست و معاونت دانشکده کشور خود خبر داد و فارغ التحصیلان را سفیران علمی

دانشگاه علوم پزشکی تهران در کشورهاي خود خواند. 

گزارش عملکرد معاونت بین الملل دانشکده/ عدم تسلط به زبان فارسی و انگلیسی مهم ترین چالش دانشجویان بین الملل 
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دکتر خاطره سیلانی، معاون بین الملل دانشکده در ادامه گزارشی از فعالیت هاي معاون بین الملل ارائه داد و به چالش هاي موجود در
این معاونت اشاره کرد. 

وي در ابتدا با اشاره به آغاز فرایند بین المللی سازي با جذب سه دانشجو از کشور عراق در سال 2011، از اشتغال به تحصیل 42
دانشجوي بین الملل به تفکیک 21 دانشجو در مقطع کارشناسی، 16 نفر در مقطع کارشناسی ارشد و 5 دانشجو در مقطع دکتري
تخصصی سخن گفت و تعداد هیات علمی دانشکده را بالغ بر 54 نفر به تفکیک 7 استاد، 10 دانشیار، 33 استادیار و 4 مربی برشمرد. 

وي تعداد دانش آموختگان بین المللی را 43 نفر به تفکیک 12 نفر در مقطع کارشناسی، 21 نفر در مقطع کارشناسی ارشد و 10
دانشجوي مقطع دکتري عنوان کرد. 

دکتر سیلانی عدم تسلط به زبان فارسی و حتی زبان انگلیسی در بین دانشجویان بین المللی را یکی از مهم ترین چالش هاي موجود
دانست و گفت: ما متعهد هستیم دوره بین الملل به زبان انگلیسی تدریس شود و اگر دانشجویان بین الملل ما تسلط به زبان انگلیسی

نداشته باشند در حفظ کیفیت آموزش با مشکل مواجهه خواهیم شد. 
وي در ادامه تفاهم نامه هاي بین المللی امضا شده و عملیاتی شده را نام برد و از تلاش این معاونت براي تنظیم تفاهم نامه همکاري با

دانشکده داروسازي و پرستاري دانشگاه نیزوا عمان سخن گفت. 
وي همچنین مشارکت فعال دانشکده در برنامه ریزي مقدماتی راه اندازي شاخهٔ پرستاري و مامایی در شعبه بین المللی TUMS در
کشور عراق را گامی در جهت حرکت به سمت توسعه همکاري با دانشگاههاي منطقه و خارجی دانست و گفت: در انتظار شروع برنامهٔ
-JOINT DEGREE PROGRAM با دانشگاه پزشکی هاولر (HMU) اقلیم کردستان عراق با پذیرش دانشجوي ارشد مامایی در

دو گرایش بهداشت باروري و مامایی جامعه نگر هستیم. 
وي همچنین از عقد تفاهم نامه با دانشگاه علوم پزشکی تهران و دانشگاه علوم پزشکی آبادان گفت: مطابق این تفاهم نامه تا به حال ما
4-3 مورد دانشجوي کارشناسی ارشد بین الملل بررسی و پذیرش کردیم و بنا شد که تمام متقاضیان کارشناسی پرستاري بین الملل

را به شعبه آبادان معرفی کنیم. 
دکتر سیلانی در ادامه به توضیح طرح هاي پژوهشی و پایان نامه ها با مشارکت محققین خارجی، تعداد مقالات بین المللی دانشکده،
kA107 درصد مقالات بین المللی دانشکده، اعزام 5 دانشجوي کارشناسی پرستاري به دانشگاه آلمریا اسپانیا در قالب پروژهٔ اراسموس
ERUSMUS MUNDUS MARHABA، معرفی طرح کوتوتل به اساتید و دانشجویان دوره دکتري، اعزام دومین دانشجوي
دانشکده آمادهٔ به دانشگاه مک کوري استرالیا، برنامه هاي تبادل دانشجو مصوب در 2020 (فرصت مطالعاتی سوییس)، دوره هاي
مشترك Certificate based و Degree based بصورت آنلاین، مسئولیت هاي بین المللی اعضاي هیات علمی، مشارکت در
برگزاري یک برنامهٔ آنلاین براي جشن میلاد مسیح و سال نوي میلادي2021 به عنوان فعالیت هاي کمیته دانشجویی بین الملل،
اجراي اولین دوره Joint degree Program ارشد مشترك با دانشگاه هاولر عراق در سپتامبر 2021 به عنوان فعالیت هاي این

معاونت پرداخت. 
معاون بین الملل دانشکده همچنین پیگیري فرآیند تصویب کوریکولوم تعدیل شدهٔ کارشناسی پرستاري براي شعب خارج از کشور
، TUMS )تغییر واحدها با حفظ کیفیت برنامه براي اجرا در طول سه سال عمومی و یکسال تخصصی در شعب خارجی) TUMS
Joint degree کوریکولوم هاي پرستاري از یکی از موسسات معتبر بین المللی، پیگیري طراحی Recognition درخواست
Program یا برنامه ارشد بصورت Collaborative با دانشگاه سانتیاگو دکمپوستلا اسپانیا، فعال سازي برنامه تبادل دانشجو در
مقاطع ارشد و دکترا با کشورها و دانشگاههاي عضو پیمان M8 با راهنمایی و مساعدت بخش تبادل دانشجوي ایجاد شده در معاونت
بین الملل، جذاب نمودن وب سایت انگلیسی دانشکده و بارگذاري نظرات و تجارب آموزشی فارغ التحصیلان دانشجویان بین الملل به
منظور افزایش جذب مخاطبان جدید با راهنمایی همکاران واحد Marketing ، تعدیل شرایط پذیرش دانشجو براي افزایش جذب
دانشجویان Post Graduate با حذف زبان فارسی، پیشنهاد فعال سازي میز ترکمنستان با مساعدت و حمایت معاونت بین الملل
دانشگاه با توجه به پتانسیل چشمگیر اقتصادي و نیاز موجود در آن کشور، جذب حداقل یک کوهورت از کشورهاي ارمنستان و
ترکمنستان براي مقاطع مختلف پرستاري، تکمیل بانک اطلاعاتی پرستاران ایرانی مقیم خارج از کشور براي حفظ ارتباط با مراکز
آکادمیک و پرستاري بالینی دنیا با استفاده از این افراد (با استفاده از پتانسیل هاي مجازي)، برقراري ارتباط با دانشگاههاي برتر
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اسکاندیناوي (نروژ، دانمارك، سوئد، سوئیس، فنلاند) ژاپن، ایتالیا و اسپانیا و پیگیري برگزاري یک کنفرانس مشترك پرستاري با آلمان
را رئوس برنامه هاي سال 2021 این معاونت دانست. 

طرح مشکلات آموزشی دانشجویان بین الملل 
دکتر هومن شهسواري، معاون آموزشی دانشکده با قدردانی از حمایت هاي معاون آموزشی پردیس بین الملل دانشگاه گفت: نمی

توانیم بین الملل را قسمتی جدا از دانشکده و دانشگاه ببینیم؛ ما سیستم جداگانه ایبراي دانشجویان بین الملل نداریم. 
وي افزود: یک سري از مشکلات این حوزه مربوط به مشکلات زیربنایی هستند که در واقع به معاونت بین الملل ارتباطی ندارند اما

روي آن اثر می گذارند. 
وي با اشاره به جذب سه برابر ظرفیتی دانشجو در چهار سال متوالی گفت: ما 70 نفر دانشجو درخواست دادیم این در حالی است که
در دفترچه کنکور 150 نفر قید شد و درآخر 197 نفر به دانشکده معرفی شدند؛ این سال چهارمی است که دانشکده سه برابر ظرفیت

اعلامی اشبدون تغییري در زیر ساخت ها، فضا و امکانات دریافت کرده است. 
وي افزود: به ازاي هر 7 نفر دانشجویی که به ما اضافه می شود 50 درصد کریکولوم ما دوبرابر می شود؛ دلیلش هم این است که 50
درصد کریکولوم کارشناسی ما بالینی است و ما براساس ضوابط بیمارستان دانشجویان را گروه بندي می کنیم؛ با یک استاد باید

دانشجویان به بخش بروند. این حجم واحدهاي ما را یکباره تصاعدي بالا می برد و روي بحث حق التدریس ما اثر می گذارد. 
وي ادامه داد: یک سري دیگر از مشکلات ما به ماهیت رشته هاي پرستاري و مامایی برمی گردد؛ از جمله این که 50 درصد

کوریکولوم ما بالینی است و دانشجو از ترم دوم بیمارستان می رود و با بیمار مواجهه دارد و برنامه ریزي متفاوت لازم دارد. 
معاون آموزشی دانشکده نداشتن برآورد مالی درست از بین الملل را یکی از چالش هاي اختصاصی این حوزه دانست و گفت: هزینه
ایکه ما براي دانشجوي لیسانس براساس کریکولوم و مشکلات آن می دهیم با عددي که الان روي آن حساب می شود قطعا بیشتر
خواهد بود. اگر سرمایه گذاري مان را روي دانشجویان مقطع تحصیلات تکمیلی داشته باشیم به نظر من بسیار به صرفه تر از

دانشجویان کارشناسی خواهد بود. 
وي حضور دانشجویان بین الملل در بالین به صورت گروهی و پذیرش بیماران را هم یکی دیگر از چالش هاي موجود دانست و ادغام

دانشجویان بین الملل با دانشجویان ایرانی را نیز منجر به ایجاد مشکل در محاسبه حق التدریس عنوان کرد. 
دکتر شهسواري در دست دانشکده نبودن مدیریت بین الملل از اول تا آخر، مسلط نبودن دانشجویان کارشناسی به زبان فارسی و حتی
در برخی از موارد به زبان انگلیسی و اعلام دیرهنگام اسامی دانشجویان بین الملل به اداره آموزش را از دیگر مشکلات موجود در مورد

دانشجویان بین الملل دانست. 

پرستاري؛ لنگرگاه اصلی در خدمات بهداشتی درمانی 
دکتر رامین کردي، معاون بین الملل دانشگاه با تبریک هفته پرستار از کیفیت خدمات پرستاري را تعیین کننده مراقبت از بیمار

دانست و پرستاري را لنگرگاه اصلی در خدمات بهداشتی درمانی قلمداد کرد. 
وي با تشکر از مجموعه دانشکده پرستاري و مامایی در فعالیت هاي بین المللی؛ سیاست دانشگاه را مدیریت صفر تا صد آموزش
دانشجویان بین الملل توسط دانشکده ها عنوان کرد و تصریح کرد: تا زمانی که دانشکده تاییدیه را ندهد دانشجو پذیرش نمی شود و

بعد از آن هم دانشکده متولی کامل امر آموزش دانشجوي بین الملل است. 
وي با اشاره به افزایش جذب نسبت به ظرفیت گفت: دانشکده پرستاري و مامایی دانشگاه علوم پزشکی تهران مسئول است که در
سطح ملی این برنامه ریزي را انجام دهد که ما در منطقه ارجحیت علمی مان را داشته باشیم. باید نوع نگاهمان را در آموزش بین

الملل عوض کنیم. 
وي تصریح کرد: در آموزش دانشجویان بین الملل استفاده از بیمارستان هاي خصوصی منعی ندارد و در دانشگاه نیز می شود از
بیمارستان هاییچون یاس استفاده کرد. حتما شما باید بر کیفیت آموزش نظارت کنید؛ اما با وجود 50 هیات علمی دانشکده نمی توان
به آن مدل که مد نظر شما هست برسید. فضاهاي ما در اختیار شماست و اگر محدودیت فضا و بیمارستان دارید می توانید از امکانات
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موجود استفاده کنید و نظارت بر کیفیت با شما باشد. 
وي همچنین از همکاري دانشکده در راه اندازي شعبه دانشگاه در کربلا قدردانی کرد و گفت: اولین دانشجوي این شعبه نیز از رشته

پرستاري هستند و این از افتخارات دانشکده است. 
دکتر کردي همچنین از افتتاح این شعبه و راه اندازي سه رشته در این دانشگاه در بهمن ماه 99 خبر داد. 

وي با تاکید بر کیفیت مراقبت در پرستاري به تمرکز بر جذب دانشجویان کارشناسی تاکید کرد و آن را به لحاظ مالی و تعدادي
سودآور تعبیر کرد. 

معاون بین الملل دانشگاه در ادامه بر ارتقاي کیفیت پژوهش تاکید کرد و گفت: هر جایی که دانشکده ارتباطات بین المللی اشرا
افزایش دهد کیفیت پژوهش اشافزایش پیدا می کند. گرفتن استاد راهنما و یا مشاور بین المللی خیلی از اوقات هزینه ایهم ندارد و

شدنی است. 
وي از استقبال بین المللی از کنگره هاي آنلاین بین المللی دانشگاه سخن گفت: بحث بین المللی آنلاین یک فرصت خوب در دانشگاه
ایجاد کرد. ما در دو سه ماه گذشته 7-8 کنگره بین المللی داشتیم و اینها بین هزار تا هزار و 400 نفر مشارکت کننده داشتند. ما
کنگره ایداشتیم که 70 درصد مخاطبینش خارجی بودند؛ این بی سابقه بود و این فرصتی است که از سخنران هاي خارجی در کنگره

ها استفاده کرد. 

گروه خبري : دانشکده پرستاري مامایی,گروه خبري RSS کد خبر : 167376 

کپی لینک کوتاه 

 -
-



12/20/2020 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 69/606

پیگیري تحقق بیانیه گام دوم انقلاب از اهداف اصلی مجمع ملی جوانان است

منبع: بلاغشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/09/30

به گزارش بلاغ به نقل ازسالار رفیع زنجانی امروز در گفت وگو با خبرنگار در زنجان با بیان اینکه پیگیري تحقق بیانیه گام دوم
انقلاب از اهداف اصلی مجمع ملی جوانان است، اظهار کرد: ارتباط با قواي سه گانه براي رساندن جوانان به جایگاه اصلی خود چشم

انداز مجمع است. 
عضو منتخب هیأت رئیسه مجمع ملی جوانان تشکیل و رسمی شدن مجمع ملی جوانان را مطالبه عمومی جوانان در راستاي داشتن
جایگاه حقوقی معتبر دانست و افزود: این مجمع ملی به عنوان صداي مطالبه گر جوانان این مرز و بوم باید از جایگاه ویژه اي در

مناسبات حقوقی برخوردار باشد تا بتواند پیگیر امور باشد. 
وي با بیان اینکه ایجاد، تقویت و تعمیق روابط با قواي سه گانه براي رساندن جوانان به جایگاه اصلی خود چشم انداز این مجمع است،
تصریح کرد: مجمع ملی جوانان تنها نماینده سازمان هاي مردم نهاد نیست، بلکه صداي جوانان سراسر کشور است که با کسب

اعتبارنامه زبان گویاي این نسل خواهد بود. 

رفیع زنجانی با اشاره به مشارکت حداکثري در انتخابات مجمع ملی جوانان آن را نهال تازه اي در به ثمر رساندن اهداف بزرگ جوانان
دانست و افزود: عملی کردن بیانیه گام دوم انقلاب مقام معظم رهبري با محوریت حضور جوانان از اهداف این مجموعه است. 

عضو منتخب هیأت رئیسه مجمع ملی جوانان با تاکید بر اینکه وظیفه مجمع ملی جوانان کشور پیگیري امورات جوانان اعم از اشتغال،
ازدواج و مطالبات اجتماعی و.... است، ابراز امیدواري کرد: بتوانیم به این مهم عمل کرده و در راستاي پیشرفت و توسعه و حل

مشکلات کشور گامی برداریم. 
گفتنی است، در پایان دومین دوره انتخابات مجمع ملی سازمان هاي مردم نهاد جوانان که به صورت مجازي برگزار شد، از 260 نفر
راي دهنده، 9 نفر عضو اصلی و دو نفر عضو علی البدل هیأت رئیسه و دو بازرس اصلی و یک بازرس علی البدل این مجمع انتخاب

شدند. 
سالار رفیع زنجانی از زنجان نیز توانست با کسب 126 رأي در این انتخابات نام خود را جزو اعضاي اصلی این مجمع ثبت کند. 

نخستین دوره انتخابات این مجمع سال 97 برگزار شد که با مشارکت حدود 75 درصدي سمن ها همراه بود که بدین ترتیب میزان
مشارکت دوره قبل شکسته شد. 

نمایندگانی از وزارت ورزش و جوانان، وزارت کشور و همچنین سمن هاي جوانان کشور بر این انتخابات نظارت دارند. 

بلاغ: انتشار مطالب و اخبار تحلیلی سایر رسانه هاي داخلی و خارجی لزوما به معناي تایید محتواي آن نیست و صرفا جهت اطلاع
کاربران از فضاي رسانه اي منتشر می شود.
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ضرورت هماهنگی بین وزارت علوم و آموزش پرورش/بازگشت بیش از 2 هزار

نخبه به کشور

منبع: ایسناشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/09/30

وزیر علوم از بازگشت بیش از 2000 هزار نخبه ایرانی طی سال هاي اخیر به کشور خبر داد.

به گزارش ایسنا؛ دکتر منصور غلامی در چهاردهمین
نشست از سلسله نشست هاي گفت وگوي هفته که با
هدف ایجاد ارتباط و تعامل دوسویه بین وزارت آموزش و
پرورش و دستگاه هاي مختلف کشور و با موضوع "گفت
وگو بر محور تحول" به صورت ویدئو کنفرانس برگزار شد،
گفت: قبل از انقلاب اسلامی نیاز کشور به کارشناسان و
متخصصان به ویژه در صنایع نفت و نظامی از خارج از
کشور تامین می شد اما پس از انقلاب شکوهمند اسلامی،
نیاز کشور به نیروي انسانی متخصص حیات جدیدي به
خود گرفت و از اوایل دهه هفتاد تاکنون، بیش از 90 درصد

کارشناسان ارشد و مدیران کشور همه تحصیلات عالی خود را در داخل کشور به سرانجام رسانده اند. 

وي با اشاره به اینکه در هر جا که صحبت از استاد برتر یا متخصص قوي می شود، نتیجه پرورش آنان در بستر آموزش و پرورش و
سپس آموزش عالی است، ضمن قدردانی از زحمات معلمان و اساتید دانشگاهی، افزود: نظام آموزش عالی کشور علاوه بر آموزش،

وظیفه پژوهش را هم برعهده دارد که این موضوع با قوت در دانشگاه ها پیگیري می شود. 

وي با اشاره به اینکه از نظر تولیدات علمی همواره رتبه زیر 20 را در دنیا کسب کرده ایم، افزود: طی سه سال اخیر، رتبه پانزدهم
جهانی را از نظر تولید علم و جایگاه دوم جهانی را نیز از منظر سرعت رشد تولید علم با توجه به شتابی که داشتیم، کسب کرده ایم. 

دکتر غلامی با اشاره به اینکه از اوایل دهه 80 دستاوردهاي علمی به سطح جامعه منتقل می شود و عملاً در رفع نیاز کشور موثر واقع
شده است، اظهار داشت: مراکز رشد و شرکت هاي دانش بنیان هسته هاي اولیه انتقال دانش به سمت کاربردي شدن و اشتغال و
تولید ثروت هستند که در این زمینه 197 مرکز رشد ذیل مجموعه وزارت علوم در استان هاي مختلف کشور مستقر هستند و فعالیت

می کنند. 

وي تعداد پارك هاي علم و فناوري کشور را 44 مورد اعلام کرد و افزود: از این تعداد 37 پارك زیرنظر وزارت علوم فعالیت می کنند
که در مجموع هزار و 800 شرکت دانش بنیان در آنها مستقر هستند و بسیاري از آنها در دوره شیوع بیماري کرونا، با توجه به نیاز

مبرم کشور به تجهیزات پزشکی، اقدام به تامین نیازهاي اساسی کشور کردند. 

وزیر علوم تصریح کرد: اگر به مجموعه آموزش و پرورش و آموزش عالی به عنوان یک خانواده بنگریم، پس از پرورش نیروي انسانی در
مدارس، این دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی کشور هستند که در تبدیل دانش به فناوري قدم برمی دارند و اگر این حرکت در آینده
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نیز ادامه دار باشد، جریان پربار و آینده داري در کشور خواهیم داشت. 

دکتر غلامی با ابراز خرسندي از افزایش تولید دانش به فناوري طی سال هاي اخیر خاطرنشان کرد: بیش از 2 هزار نخبه ایرانی طی
سال هاي اخیر به کشور برگشته اند و در شرکت هاي دانش بنیان و یا مراکز پژوهشی مشغول شده و در حال صدور دانش به خارج از

کشور هستند. 

وزیر علوم با تاکید بر ضرورت هماهنگی و ارتباط و پیوستگی مستمر بین آموزش و پرورش و محیط هاي دانشگاهی تصریح کرد: در
سایه این هماهنگی و پیوستگی است که افق هاي پیشرفت و تولید علم در کشور روشن تر خواهد بود. 

دکتر غلامی همچنین پیشنهاد تشکیل کارگروه مشترکی میان وزارتخانه هاي علوم، تحقیقات و فناوري و آموزش و پرورش را مطرح
کرد و گفت: زیر نظر این کارگروه می توان هدایت تحصیلی خوبی براي دانش آموزان انجام داد و این مشکلی که امروز وجود دارد و
عموم خانواده ها تمایل دارند فرزندانشان به سمت رشته هاي به اصطلاح درآمدزا سوق داده شوند را تا حدودي مرتفع کرد و همچنین

برنامه ریزي تحصیلی خوبی را پیش برد. 

وي با اعلام آمادگی براي ارائه خدمات مشاوره اي در این زمینه گفت: با توجه به تحولی که در حوزه فناوري کشور اتفاق افتاده است و
در این مسیر شتاب فراوان وجود دارد، وظیفه معلمان و همچنین اساتید دانشگاه ها سنگین تر و سخت تر می شود و ضرورت دارد

همگام با این تحول دانش و مهارت آنان نیز بازآموزي شود. 

وزیر علوم در ادامه با اشاره به منویات مقام معظم رهبري درخصوص اهمیت آموزش و پرورش و آموزش عالی کشور اذعان داشت: بر
اساس فرمایشات مقام معظم رهبري و با توجه به اهمیت ماموریتی که این دو دستگاه دارند، باید با دیدگاه هزینه کردن به عنوان

سرمایه گذاري نگریست و در برنامه هاي کلان دولت این موضوع پررنگ دیده شود. 

دکتر غلامی در این نشست آمادگی نظام آموزش عالی کشور آمادگی در برگزاري دوره هاي تکمیلی براي معلمان را ارائه کرد. 
وزیر علوم همچنین در ادامه سخنان خود به اهمیت رشته هاي مهارتی فنی و حرفه اي نیز اشاره کرد و گفت: امکانات و تجهیزات در
حوزه فنی و حرفه اي تقویت شده و زمینه خوبی براي همکاري در این حوزه با آموزش و پرورش وجود دارد. از 120 هزار ظرفیت
دانشجو در این حوزه، تنها حدود 40 هزار نفر آن تکمیل شده است و می توان از مابقی آن براي پرورش معلمان مهارتی در حوزه

آموزش و پرورش استفاده کرد. 

وي به موضوع تربیت نیروي انسانی در دانشگاه فرهنگیان و شهید رجایی نیز اشاره کرد و اظهار داشت: با توجه به اینکه تربیت معلمان
وارسته، توانمند و عالم باید در چهارچوب استانداردهاي آموزشی صورت گیرد، ابتدا باید عوامل توانمندسازي این نوع دانشگاه ها را

فراهم کرد. باید معلمانی که از این دانشگاه ها فارغ التحصیل می شوند نهایت توانمندي و تخصص آموزش دادن را داشته باشند. 

وزیر علوم در پایان خاطرنشان کرد: هر دو مجموعه وزارت آموزش و پرورش و وزارت علوم باید به طور کامل در اختیار تربیت نیروي
انسانی متخصص، ماهر و توانمند در خدمت نظام اسلامی باشند. 

انتهاي پیام
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بودجه نهاد علمی جهاد دانشگاهی باید تقویت شود

منبع: ایسناشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/09/30

امام جمعه موقت اصفهان گفت: اختصاص 8 صدم درصد از کل بودجه کشور به جهاد دانشگاهی بسیار ناچیز است و حق این
نهاد فرهنگی و جهادي تضییع شده است.

محمدتقی رهبر در گفت وگو با ایسنا در خصوص تقسیم
بودجه کشور میان دستگاه هاي مختلف، اظهار کرد: بودجه
کشور باید عادلانه و به تناسب و به موقع میان دستگاه هاي

مختلف کشور توزیع شود. 

وي افزود: بودجه باید در جهت رشد کشور، اشتغال، علم،
تعلیم و تربیت، اقتصاد و معیشت به شکل عادلانه توزیع

شود تا هیچ کس آسیب نبیند. 

امام جمعه موقت اصفهان در پاسخ به این سؤال که آیا
سهم 8 صدم درصدي جهاد دانشگاهی از بودجه کل کشور عادلانه است؟ گفت: جهاد دانشگاهی یک نهاد علمی موفق در کشور است و
به شکل جهادي به مملکت خدمت کرده است. جهاد دانشگاهی چون یک نهاد علمی و جهادي است باید دانشجویان و اساتید این نهاد

تقویت شوند. 

انتهاي پیام
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آمادگی فرودگاه زنجان براي حمل بار

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/09/30

استاندار زنجان گفت: فرودگاه زنجان آمادگی انتقال بار از خطوط هوایی را دارد.

استاندار زنجان گفت: فرودگاه زنجان آمادگی انتقال بار از
خطوط هوایی را دارد. 

فتح االله حقیقی ظهر امروز (30 آذرماه) در جلسه کارگروه
حمل و نقل، اظهار کرد: در بخش اقتصادي و تولیدي
فعالیت هایی که در استان زنجان پیگیري می شود، از
اهمیت بالایی برخوردار بوده و واحدهاي تولیدي که به
بهره برداري می رسد، جزو تولیدات حیاتی به شمار می

رود. 

وي دو خطه کردن راه آهن زنجان - قزوین با امکان حمل 7 میلیون تن بار را از پروژه هاي مهم استان برشمرد و گفت: تلاش داریم
محور زنجان - بیجار - همدان نیز هرچه سریع تر به بهره برداري برسد تا زمان عبور و مرور در شمال غرب یک ساعت کوتاه تر و

علاوه بر آن موجب توسعه عمران و اشتغال براي استان شود. 

استاندار زنجان با اشاره به اینکه فرودگاه زنجان آمادگی پرواز هواپیماهاي باري را دارد، تصریح کرد: می خواهیم مرکز لجستیک شمال
غرب را در زنجان ایجاد کنیم و در صورت تحقق این امر، گشایش اقتصادي خوبی براي استان ایجاد می شود. همچنین نقشه راه

توسعه اقتصادي استان را ترسیم کردیم و به اهداف نزدیک می شویم. 

نماینده عالی دولت در استان، به ارائه پیشنهاد و راهکار براي ایجاد تحول در حوزه حمل و نقل تاکید کرد و افزود: حوزه حمل و نقل
یکی از محورهاي توسعه به شمار می رود و باید مشکلات فعالان این عرصه برطرف شود و مسئولان مربوطه نکاتی را که در این جلسه

مطرح شد، پیگیري کنند. 

حقیقی با تاکید بر برخورد جدي با محتکران و مسئولان بخش هاي دخیل در این موضوع، ادامه داد: هیچ گاه نباید کسی به خود
اجازه ایجاد اخلال در سیستم هاي اقتصادي و اجتماعی بدهد و نباید جرئت داشته باشد که لاستیک را انبار کند و از قیمت 3 میلیون
تومان آن را به قیمت 6 میلیون تومان به فروش برساند و در این خصوص باید هم نمایندگی هاي خاطی و هم مدیر مربوطه تنبیه

شوند. 

وي با اشاره به وضعیت شیوع کرونا یادآور شد: اگر روند گسترش این ویروس مثل اواخر آبان ماه ادامه می یافت، اکنون هفته اي بیش
از 130 فوتی داشتیم و شاهد بودیم اعمال محدودیت ها تا حدودي این وضعیت را کنترل کرد و همچنان باید رعایت شیوه نامه هاي

بهداشتی به طور جدي پیگیري شود. 
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مدیرکل راهداري و حمل و نقل جاده اي استان زنجان نیز در ادامه این جلسه بیان کرد: استان زنجان 200 کیلومتر آزادراه، 113
کیلومتر بزرگراه، 342 کیلومتر راه اصلی، 974 کیلومتر راه فرعی و 4200 کیلومتر راه روستایی دارد که مجموع طول راه هاي آن

بیش از 5840 کیلومتر است. 

عبدالحسین علی اکبري، اعتبارات عمرانی این اداره کل را 117 میلیارد تومان برشمرد و افزود: تا امروز 87 میلیارد تومان آن وصول
شده است. همچنین سرجمع اعتبارات عمرانی و جاري 152 میلیارد تومان بوده که 104 میلیارد تومان وصولی داشتیم. 

وي با اشاره به نصب نیوجرسی در آزادراه زنجان - قزوین، گفت: این پروژه در راستاي ارتقاي ایمنی مسافران و رانندگان در این مسیر
انجام می شود که 110 کیلومتر قرارداد نصب بلوك هاي مفصلی در این مسیر منعقد شده و از اوایل پارسال تاکنون 57 کیلومتر از

این مسیر تکمیل شده است. 

این مسئول اظهار کرد: نصب نیوجرسی در آزادراه زنجان به قزوین تاکنون بیش از 65 درصد پیشرفت فیزیکی دارد و قرار داد نصب
نیوجرسی 480 میلیارد ریال است. احداث روشنایی به طول 15 کیلومتر در این محور از برنامه امسال است که 7 کیلومتر آن انجام

شده است./ ایسنا
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آغاز پویش ملی کتابخوانی نیمه دیگرم

منبع: شبستانشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/09/30

سقاي حسینی از آغاز پویش ملی کتابخوانی نیمه دیگرم همزمان با ولادت حضرت زینب (س) خبر داد و گفت: در ولادت
حضرت زهرا (س) آثار منتخب در این پویش معرفی و تقدیر می شود.

سقاي حسینی از آغاز پویش ملی کتابخوانی نیمه دیگرم همزمان با ولادت حضرت زینب (س) خبر داد و گفت: در ولادت
حضرت زهرا (س) آثار منتخب در این پویش معرفی و تقدیر می شود. 

هادي سقاي حسینی در گفت و گو با خبرنگار سیاسی خبرگزاري
شبستان در مورد پویش کتابخانه نیمه دیگرم گفت: طرح پویش
ملی کتابخانه نیمه دیگرم به همت بسیج دانشجویی از امروز 30

آذر تا پانزدهم بهمن آغاز شده است. 

مدیر اجرایی پویش ملی کتابخوانی نیمه دیگرم افزود: این پویش
از ولادت حضرت زینب (س) تا ولادت حضرت زهرا (س) ادامه

دارد و در سالروز ولادت حضرت زهرا (س) به 100 نفر از شرکت کنندگان در این پویش جوایزي اهدا می شود. 

وي گفت: این کتاب با 15 درصد تخفیف براي حوزه هاي دانشجویی در نظر گرفته شده است و با توجه به شیوع ویروس کرونا به
صورت اینترنتی از طریق سایت mashodan.ir به شکل غیر حضوري به مخاطبان عرضه می شود و در اختیار آنها قرار می گیرد. 

وي خاطرنشان کرد: شعار این پویش ازدواج عاقلانه و زندگی عشقانه است. این پویش در خاتمه با هدف سنجش اثرگذاري کتاب نیمه
دیگرم بر روي مخاطبان و به خصوص جوانان در امر ازدواج در رشته هاي تولید محتوا، پوستر، موشن گرافی، عکس نوشته و ... برگزار

می شود و در پایان به 110 نفر از برگزیدگان جایزه 200 هزار تومانی تعلق می گیرد. 

وي یادآور شد: در جامعه جوان کشور دو هدف را دنبال می کنیم، در حقیقت مخاطبان این پویش جوانان کشور هستند که موتور
محرك جامعه تلقی می شوند. یکی از اهداف ما ازدواج جوانان است البته نه از منظر تشویق آنها به ازدواج زیرا این امر نیازمند

سازوکارهایی است که حاکمیت در آن نقش دارد عواملی مانند اشتغال، مسکن، تورم و ... در آن اثر گذار است. 

حسینی خاطرنشان کرد: معتقدیم قبل از آنکه بخش اعتقادي و یا مذهبی بخواهد جوانی را به سمت ازدواج سوق دهد، تغییرات
هورمونی رشد و اتمسفر جنسی تمایل به ازدواج را در آنها شکل می دهد. در این زمینه ما گام بعدي را مورد توجه قرار دادیم و آن
این است که بتوانیم در ایجاد سازوکار و شیوه نامه اي براي بهگزینی براي نوجوانان دختر و پسر که بتوانند گزینه مناسب و همسر

مناسب خود را انتخاب کنند موثر باشیم. 
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مدیر اجرایی پویش ملی کتابخوانی نیمه دیگرم ادامه داد: در این زمینه کتاب هاي زیادي مورد بررسی قرار گرفت و 270 کتاب
ارزیابی شد که ما در انتخاب کتاب با چند چالش مواجه بودیم. 

وي افزود: تلاش کردیم تا کتاب منتخب ترجمه نبوده و برگرفته از یک فرهنگ دیگر یا فرهنگ اروپایی نباشد. در حوزه داخلی نیز
بیشتر کتاب ها به فلسفه ازدواج، وجوه و چرایی آن مربوط می شود در حالی که جوان می داند باید ازدواج کند مانند فرد تشنه اي که
نیازمند آب است اما اینکه آب را چگونه انتخاب کند و چه زحمتی در انتخاب آب باید متحمل شود، جاي بحث دارد در این صورت

ممکن است که نوشیدنی هاي دیگري را انتخاب کند که ممکن است به بدن او آسیب برساند. 

حسینی گفت: این نگاه موجب شد تا یک کتاب کاربردي و عملیاتی مورد توجه قرار گیرد و با خوانشی راحت بر اساس اصول
روانشناسی و روانکاوي در اختیار مخاطبان قرار بگیرد؛ به همین دلیل کتاب نیمه دیگرم با تالیف محسن عباسی ولدي را انتخاب
کردیم که در رادیو معارف و احکام بخش هاي زیادي از این کتاب مطرح شده است و مخاطبان رادیو و تلویزیون نسبت به آن علاقه
داشتند. این کتاب امروزي بوده و به راحتی مطالب را بیان می کند. در حقیقت این کتاب با هدف اینکه دو جوان بتوانند هم کفو
یکدیگر را انتخاب کنند، نگاشته شده است. در این کتاب بخش هایی براي والدین نیز در نظر گرفته شده. در حقیقت این کتاب مهارت
اجتماعی و فردي در ارتباط با دیگران را به شکل روشن و روان مطرح می کند. علاقه مندان می توانند از طریق سایت
mashodan.ir نسبت به خرید این کتاب اقدام کنند. این کتاب با 15 درصد تخفیف براي بسیج دانشجویی و همچنین خواهران

طلاب و بسیج جامعه زنان ارایه می شود. 

وي گفت : علاقه مندان پس از شرکت در این مسابقه می توانند با وقف فرهنگی یا وقف در گردش این کتاب نسبت به نشر اطلاعات و
آگاهی در زمینه انتخاب زوج مناسب مشارکت کنند. این همایش تلاش می کند در پایان با ثبت آثاري که در قالب هاي مختلف

عنوان شد، میزان اثرگذاري کتاب بر روي مخاطبان در انتخاب زوج مناسب را مورد ارزیابی قرار دهند.
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داوران سینما حقیقت چه کسانی هستند؟

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/09/30

داوران سینما حقیقت چه کسانی هستند؟ 

ایسنا/ در این دوره از جشنواره که به صورت مجازي برگزار
می شود و فیلم ها در چهار پلتفرم به نمایش گذاشته شده
اند، 16 داور در بخش هاي مسابقه ملی، کارآفرینی، شهید
آوینی و ویژه کرونا به بررسی و انتخاب آثار مشغول هستند.

در بخش مسابقه ملی هفت نفر به عنوان داور مسئول
گزینش بهترین ها هستند که شامل حسام اسلامی،
مرتضی پایه شناس، آیدا پناهنده، خسرو دهقان، علی

راضی، سید سلیم غفوري و علی لقمانی می شوند. 

در بخش جایزه شهید آوینی که امسال یازدهمین دوره آن برگزار می شود، محمد حسین حقیقی، محمد داوودي و پژمان لشگري پور
داور هستند. 

در بخش مستندهاي کارآفرینی هم سعید رشتیان، سید وحید حسینی و لقمان خالدي داوري آثار را بر عهده دارند. 

امسال با توجه به پاندمی کرونا بخشی با نام ویژه کرونا به جشنواره اضافه شد که آثار متعددي در آن به نمایش گذاشته شده است. 

داوري آثار این بخش بر عهده مهرداد اسکویی، احمد الستی و محمد کیاسالار است. 

به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar
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بلاروس رئیس جدید اتحادیه همسود در سال 2021

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/09/30

به گزارش خبرنگار خبرگزاري فارس در دوشنبه، «قاسم
ژامرت تاکایف» رئیس جمهور قزاقستان در نشست مجازي
شوراي سران کشورهاي جامعه همسود شرکت و سخنرانی

کرد. 

بنابر سخنان وي، بحران فعلی در مقایسه با بحران هاي
قبلی بسیار طولانی تر و دردناك تر خواهد بود و در این
شرایط، حفظ ثبات اجتماعی و اقتصادي، سطح درآمد و

اشتغال مردم در اولویت است. 

تاکایف با بیان این که این امر بدون راه اندازي مجدد کل روابط تجاري و اقتصادي، غیرممکن است بر ضرورت تشدید و آزدسازي
روابط تجاري متقابل در چارچوب این اتحادیه، تاکید کرد. 

نشست سران کشورهاي مستقل مشترك المنافع تحت ریاست «شوکت میرضیایف» رئیس جمهور ازبکستان و به صورت ویدیویی
برگزار شد. 

در جریان این نشست سران کشورهاي همسود پیرامون موضوعات مهم مربوط به تعامل در چارچوب این اتحادیه تبادل نظر،
کنسپسیون توسعه بیشتر جامعه همسود و برنامه رویدادهاي اصلی براي اجراي آن، تصمیمات شورا در مورد توسعه و تقویت همکاري

هاي بین پارلمانی و انتقال ریاست این اتحادیه در سال 2021 میلادي به بلاروس را تصویب کردند. 

انتهاي پیام/
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اجراي هشتمین مرحله کمک هاي مومنانه ودجا در استان فارس؛ مکتب

سلیمانی امید را در جامعه جاري می کند

منبع: تسنیمشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/09/30

گروه استان ها- در آستانه فرا رسیدن نخستین سالگرد شهادت سردار دل ها، سپهبد شهید قاسم سلیمانی، هشتمین مرحله
رزمایش کمک هاي مؤمنانه وزارت دفاع استان فارس برگزار شد.

گروه استان ها- در آستانه فرا رسیدن نخستین سالگرد
شهادت سردار دل ها، سپهبد شهید قاسم سلیمانی،
هشتمین مرحله رزمایش کمک هاي مؤمنانه وزارت دفاع

استان فارس برگزار شد. - اخبار استانها - 
به گزارش خبرگزاري تسنیم از شیراز، به نقل از روابط
عمومی شرکت صنایع الکترونیک شیراز، در آستانه فرا
رسیدن نخستین سالگرد شهادت سردار دل ها سپهبد
شهید قاسم سلیمانی، هشتمین مرحله رزمایش کمک هاي
مؤمنانه وزارت دفاع استان فارس امروز 30 آذرماه در

مجتمع صنایع الکترونیک شیراز برگزار شد. 

حجت الاسلام والمسلمین محمود نماینده، ارشد عقیدتی ـ سیاسی وزارت دفاع استان فارس در حاشیه این مراسم گفت: استکبار
جهانی به ظاهر یکی از اولیاي الهی به نام شهید سلیمانی را از ما گرفت اما شهادت سردار دل ها انقلاب و مکتبی به نام مکتب

سلیمانی ایجاد کرد که در راستاي مکتب مهدوي و تحقق جامعه مهدوي است. 

وي با بیان اینکه مکتب حاج قاسم سلیمانی داراي باور توحیدي است و این باور در حقیقت انجام واجبات و ترك محرمات است، افزود:
مکتب سلیمانی داراي باور ولایی است که محو ولایت و اهل بیت(ع) شدن و ذوب شدن در ولایت فقیه است. 

نماینده با تأکید بر اینکه مکتب سلیمانی امید و نشاط را در جامعه اسلامی و حتی جوامع غیراسلامی جاري و ساري می کند، گفت:
در مکتب سلیمانی تنبلی، حسد و تنگ نظري راه ندارد و تمام افراد را با تمام سلایق قبول کرده و آن ها را براي خدمت به اسلام

جذب و نگه داري می کند. 

31 هزار بسته معیشتی بین اقشار آسیب پذیر لرستان توزیع می شود 
جلسه کمک مومنانه طرح شهید سلیمانی شهر پرند برگزار شد 

بختیاري: مردم ایران در کمک مومنانه سنگ تمام گذاشتند / مجلس در بودجه 1400 سهم ویژه اي براي رسیدگی به محرومان در
نظر بگیرید 

رئیس عقیدتی ـ سیاسی صنایع الکترونیک شیراز، مکتب حاج قاسم سلیمانی را مکتب مسئولیت پذیري توصیف کرد و گفت: اگر
مسئولیت پذیري در جامعه و خانواده ها نهادینه شود، موجب تسریع امر ظهور حضرت ولیعصر(عج) خواهد شد. 
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وي با بیان اینکه مکتب سلیمانی، مکتب اندیشه و تعقل است، روایتی از نبی مکرم اسلام(ص) یادآور شد و گفت: آن حضرت فرمودند
تمام خیر با عقل به دست می آید و اگر کسی اهل اندیشه و عقل نباشد، دین ندارد. حاج قاسم سلیمانی اهل فکر و اندیشه در تمام

مسائل نظامی، اجتماعی، سیاسی و غیره بود. 

نماینده تأکید کرد: امروز همه ما باید پیرو مکتب سلیمانی که همان مکتب مهدوي و ولایت و اصل اسلام است، باشیم و به معنی
واقعی کلمه از ولایت فقیه پشتیبانی کنیم. 

ارشد عقیدتی ـ سیاسی ودجا فارس به برگزاري رزمایش کمک هاي مؤمنانه کارکنان وزارت دفاع استان اشاره کرد و گفت: با توجه به
شیوع ویروس کرونا از سال گذشته و مشکلات به وجود آمده براي مردم و خصوصاً قشر ضعیف جامعه، علی رغم تمام سختی ها و
مشکلاتی که این ویروس منحوس با خود به همراه داشته است، صحنه هاي بسیار زیبایی توسط مردم در عرصه خدمت رسانی و

کمک مؤمنانه رقم خورده است. 

وي رزمایش کمک مؤمنانه را زمینه ساز امیدآفرینی در جامعه دانست و گفت: برگزاري چنین برنامه هایی گویاي وجود ارزش هاي
انسانی در جامعه زنده بوده و باید ادامه داشته باشد. 

رئیس عقیدتی ـ سیاسی صنایع الکترونیک شیراز اظهار داشت: در شرکت صنایع الکترونیک شیراز هم از ابتداي شیوع ویروس کرونا و
در راستاي فرمایشات مقام معظم رهبري، موضوع یاري رسانی به نیازمندان در سطح شیراز پیگیري و طی 8 مرحله، کمک هاي
کارکنان این شرکت و خانواده هاي آنان جمع آوري و پس از شناسایی نیازمندان و با رعایت و حفظ کرامت انسانی در قالب بسته هاي

معیشتی، اقلام ضروري زندگی، بسته هاي فرهنگی و کمک هاي نقدي توزیع شد. 

وي گفت: به طور کلی در 8 مرحله رزمایش، تعداد 500 بسته کمک معیشتی شامل برنج، گوشت، مرغ، روغن، مواد شوینده، مواد
ضدعفونی، حبوبات، رب گوجه، تن ماهی، ماکارانی، پنیر، شامپو و غیره به همراه کتاب خاطرات شهید قاسم سلیمانی، 10 دستگاه
گوشی تلفن همراه هوشمند، 3 دستگاه تبلت، 6 دستگاه گاز 5 شعله، 6 دستگاه یخچال دو درب، 5 دستگاه جاروبرقی، یک دستگاه

موتور سیکلت، یک دستگاه دریل جهت کارآفرینی میان نیازمندان توزیع شد.
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راه اندازي کسب و کار فرهنگی در 54 روستا و آبادي عشایري برگزیده

منبع: جامعه ایده آلشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/09/30

به گزارش جامعه ایده آل به نقل از روابط عمومی معاونت
امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی به نقل از
دیبرخانه ستاد هماهنگی شهرها و روستاهاي دوستدار
کتاب، ابراهیم حیدري در این باره گفت: طرح راه اندازي
کسب و کارهاي فرهنگی در روستاها در بعد کیفی با هدف
شناخت و رفع موانع و دشواري هاي فعالیت هاي فرهنگی
و هنري در روستاها، شناسایی نهادها و سازمان هاي دولتی
و غیردولتی موثر و فعال در توسعه فرهنگی روستاها، کمک
به توانمندسازي روستاییان براي راه اندازي کسب و کار

فرهنگی و هنري، حمایت از راه  اندازي مجموعه کسب و کارهاي روستایی فرهنگ محور، ارتقاي کیفیت زندگی در میان روستاییان،
شناسایی و شکوفایی استعدادها و خلاقیت هاي فرهنگی و هنري روستاییان، ایجاد زمینه و فرصت مناسب براي جلب مشارکت مردمی
در امور فرهنگی و هنري روستاها، تشکیل انجمن هاي فرهنگی و هنري و در بعد کمی با هدف کاهش نرخ بیکاري در کشور، ایجاد
فرصت هاي شغلی مستقیم در روستاها، آموزش مهارت شغلی و دانش کارآفرینی به مردان و زنان روستایی، و برگزاري کارگاه برنامه

ریزي مشارکتی در این روستاها طراحی و برنامه ریزي شده است. 

حیدري ادامه داد: این طرح همچنین تلاش دارد با ایجاد فرصت هاي شغلی جدید براي روستاییان در کنار احیاي دانش ها، آیین ها و
مشاغل بومی و به کارگیري آن در کارآفرینی زمینه افزایش مشارکت روستاییان در برنامه ریزي توسعه محلی را فراهم آورد و باعث

افزایش مهارت هاي کاري و دانش کارآفرینی روستاییان وکمک به زیست پایدار روستایی شود. 

او درباره نحوه مشارکت در این طرح گفت: در این طرح فعالان فرهنگی و هنري روستایی و سرمایه گذاران علاقه مند در حوزه فرهنگ
و هنر روستایی پس از گذراندن دوره آموزشی کوتاه مدت و شناسایی ظرفیت هایی فرهنگی و هنري اعم از انسانی و کالبدي طرح
هاي مرتبط را در قالب فرم تکمیل می کنند و پس از ارسال به دبیرخانه مرکزي در تهران و تصویب در شورایی متشکل از نمایندگان
نهادهاي همکار در این طرح از تسهیلات بانکی کم بهره برخوردار می شوند و می توانند با حمایت و پشتیبانی ادارات کل فرهنگ و
ارشاد اسلامی و نهادهاي محلی و بومی و مردمی در قالب موسسات فرهنگی و هنري روستایی به رونق کسب و کارهاي روستایی و
پویایی فرهنگ و هنر بومی کمک شایانی کنند. کسب و کارهاي ترکیبی از فعالیت هاي فرهنگی و هنري و همچنین فعالیت هاي
روستایی و بومی است. صنایع دستی، کشاورزي چندکارکردي، بومگردي، هنرهاي نمایشی و موسیقی، کتابفروشی سیار، گردشگري
روستایی، کارگاه تولید کتاب پارچه اي، کارگاه هاي تولید عروسک، کارگاه هاي چاپ دستی و...، گیاهان دارویی، صنایع غذایی،
فروشگاه هاي محصولات فرهنگی روستایی، راه اندازي شبکه هاي تولیدات روستایی، بازارهاي بین المللی صنایع دستی، ایجاد و
توسعه مراکز و خانه هاي صنایع خلاقانه، گردشگري مبتنی بر ظرفیت هاي فضاي مجازي، اکوکمپ هاي بوم گردي بیابانی، گردشگري
کشاورزي، مراکز تفریحی و سرگرمی، کسب و کارهاي تولید محتوا (دیجیتال)، توسعه شرکت هاي دانش بنیان، و کسب و کارهاي

بخش خدمات اجتماعی، آموزشی و عمومی(منتخب) در زمره این فعالیت ها قرار دارند. 
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بر اساس این گزارش، طرح یاد شده در این مرحله به صورت آزمایشی در روستا هاي یاد شده اجرا می شود؛ انتظار می رود در آینده
نزدیک کسب و کارهاي فرهنگی در روستا هاي برگزیده دیگر راه اندازي خواهد شد. 

اجراي این طرح مبتنی بر تفاهم نامه همکاري وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، وزارت کشور، معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم
و نیز صندوق کار آفرینی امید رقم خورده است. بر اساس این طرح از طریق توانمندسازي، برنامه ریزي مشارکتی و اقدامات حمایتی با
محوریت فرهنگ و هنر مجموعه اي از کسب و کارهاي فرهنگی و هنري روستایی به صورت متمرکز یا غیرمتمرکز در روستاها شکل

می گیرد. 

نشست توجیهی اجراي و عملیاتی شدن طرح یاد شده روز دوشنبه (اول دي ماه) با حضور علی اصغر سید آبادي مشاور وزیر فرهنگ و
ارشاد اسلامی، ابراهیم حیدري مدیر کل دفتر مطالعات و برنامه ریزي فرهنگی، اسماعیل زیارتی رئیس مرکز مطالعات برنامه ریزي
شهري و روستایی سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي وزارت کشور، رضا یوسفیان مدیر تحقیقات بازار و ساماندهی صنودق کارآفرین
امید و نیز رضا برزگر مدیرکل دفتر فرهنگی و اجتماعی معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري و روساي اداره

فرهنگ و ارشاد، بخشداران شهرستان ها، دهیاران و... برگزار خواهد شد.
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ابلاغ تفاهم نامه اشتغال و کارآفرینی در بخش صنعت و تعاون یزد

منبع: بازار کارشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/09/30

سرپرست معاونت توسعه و برنامه ریزي سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان از ابلاغ دو تفاهم نامه اشتغال و کار آفرینی در
بخش صنعت و تعاون استان یزد خبر داد.

سرپرست معاونت توسعه و برنامه ریزي سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان از ابلاغ دو تفاهم نامه اشتغال و کار آفرینی در
بخش صنعت و تعاون استان یزد خبر داد. 

"مجید دهقانی زاده" گفت: پیگیري و رصد برنامه هاي ذیل بند الف تبصره 18 قانون بودجه از وظایف کارگروه اقتصادي، اشتغال و
سرمایه گذاري بشمار می رود که در این راستا براساس پیگیري هاي انجام شده، دو تفاهم نامه در خصوص برنامه هاي "توسعه
اشتغال و کارآفرینی صنعت آب و فاضلاب" و "ایجاد اشتغال مولد در حوزه تعاون" به تازگی توسط سازمان برنامه و بودجه کشور به

استان ها ابلاغ شده است. 
وي افزود: اجراي برنامه ایجاد اشتغال مولد در حوزه تعاون در استان یزد در قالب سه بخش تکمیل طرح هاي تعاونی نیمه تمام،
توسعه طرح هاي تعاونی موفق در حال بهره برداري و ظرفیت رسانی تعاونی هاي موجود براي 113 تعاونی با ظرفیت اشتغالزایی 742

نفر در سطح استان و منابع 259 میلیارد ریال پیش بینی شده است. 

وي خاطرنشان کرد: در برنامه صنعت آب و فاضلاب نیز شش طرح با اشتغالزایی 487 نفر با منابع بخش خصوصی و دولتی در سطح
استان پیش بینی شده است. 

دهقانی زاده طرح هاي این برنامه را شامل طرح پکیج هاي ارتقاي کیفی (آب شیرین کن هاي مقیاس کوچک)طرح توسعه و ترویج
استفاده از کاهنده هاي مصرف آب، طرح ایجاد بازار کسب و کار بهره برداري از سامانه هاي و تصفیه خانه هاي آب و فاضلاب، طرح
بهره برداري از امور آب و فاضلاب روستایی ،طرح آبرسانی با تانکر و طرح فعالیت هاي کاهش آب بدون درآمد و هدررفت آب ذکر

کرد. 

سرپرست معاونت توسعه و برنامه ریزي سازمان مدیریت استان در ادامه وضعیت عملکردي برنامه هاي بند الف تبصره 18 قانون بودجه
براساس آخرین گزارش منتشره توسط سازمان برنامه و بودجه را تشریح کرد. 

وي گفت: استان یزد در حوزه بازآفرینی شهري 48 میلیارد تومان در بخش بلاعوض سهم داشته است که 13.7 میلیارد تومان آن
جذب شده و در بخش تسهیلات مسکن نیز سه هزار و 325 مورد سهمیه داشته ایم که صرفا 35 مورد به ارزش حدود 1.1 میلیارد

تومان پراخت شده است. 

وي همچنین اظهار کرد: استان در بخش کشاورزي داراي سهم 3.7 درصدي از منابع کشوري بود که با پیگیري هاي صورت گرفته،
میزان جذب منابع استان به 4.9 درصد از منابع کشور ارتقاء یافته که عملکرد قابل تقدیري است. 

دهقانی زاده گفت: استان در بخش صنعت داراي عملکرد بسیار خوبی است به طوریکه میزان سهم مصوب استان 5.1 درصد از منابع
کشوري بوده که با تلاش هاي صورت گرفته این میزان به 6.4 درصد کشور رسیده است. 
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وي خاطرنشان کرد: در بخش هاي کارورزي و معافیت بیمه کارفرمایی که ذیل برنامه سیاست هاي فعال بازار کار قرار دارند، استان
داراي سهم مصوب 3.2 درصدي در هرکدام از این دو برنامه می باشد که به ترتیب 1.7 و 1.4 درصد تحقق یافته است. 

وي گفت: بخش دانش بنیان نیز باتوجه به اینکه بالاترین میزان تخصیص اعتبارات را داشته، تاکنون عملکرد موفقی گزارش نشده و از
سهم 2.2 درصدي از کشور، عملکرد استان حدود یک درصد بوده است. 

به گزارش ایسنا و به نقل از روابط عمومی سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان یزد، دهقانی زاده که در دوازدهمین جلسه کارگروه
اقتصادي، اشتغال و سرمایه گذاري استان در سال جاري سخن می گفت، در پایان عنوان کرد: در حوزه میراث فرهنگی نیز استان
داراي سهم 5.1 درصدي بوده است که تاکنون صرفا 1.4 درصد آن محقق شده و مقرر است این اداره کل پیگیري لازم جهت انجام

مکاتبه با وزارتخانه متبوع در راستاي تفویض اختیار جذب تسهیلات حوزه گردشگري و پیگیري هاي مرتبط به استان را مبذول کند.
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نمایشگاه صنایع دستی خلخال احیا شد

منبع: ایرناشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/09/30

اردبیل _ ایرنا _ مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان اردبیل گفت: با واگذاري محل نمایشگاه دائمی
صنایع دستی خلخال به سرمایه گذار بخش خصوصی ضمن احیاي این محل تعطیل زمینه احیا و معرفی برخی از صنایع

دستی فراموش شده این منطقه فراهم شد.

اردبیل _ ایرنا _ مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و
صنایع دستی استان اردبیل گفت: با واگذاري محل
نمایشگاه دائمی صنایع دستی خلخال به سرمایه گذار
بخش خصوصی ضمن احیاي این محل تعطیل زمینه احیا
و معرفی برخی از صنایع دستی فراموش شده این منطقه

فراهم شد. 

به گزارش ایرنا ، نادر فلاحی روز یکشنبه در بازدید از محل
نمایشگاه دائمی صنایع دستی خلخال افزود: از زمان بهره
برداري از این پروژه در هشت سال پیش موضوع چگونگی

تحویل ساختمان از اداره کل راه و شهرسازي استان و مجري پروژه با توجه به نواقص موجود در ساختمان نمایشگاه مورد اختلاف این
اداره کل و مجري بوده و همین امر علت اصلی توقف هرگونه فعالیت اقتصادي و یا آموزشی در زمینه صنایع دستی شده است. 

وي گفت: با حل اختلاف بین 2 اداره کل ساختمان با همه نواقص موجود از اداره کل راه و شهرسازي استان تحویل و بلافاصله عملیات
اجرایی نوسازي و بهسازي ساختمان ، رفع نواقص موجود در پروژه و آماده سازي محل براي فعالیت هاي اقتصادي مربوط به صنایع

دستی در سال گذشته آغاز و با رفع نواقص موجود زمینه براي احیاي مجدد این محل بلااستفاده در خلخال فراهم شد. 

وي ایجاد بازارچه صنایع دستی همراه با ایجاد کارگاه هاي آموزشی مختلف را از جمله بخش هاي پیش بینی شده براي فعالیت صنایع
دستی در این محل ذکر کرد و افزود: با راه اندازي این محل زمینه ایجاد اشتغال 50 نفر در مرحله اول فعالیت نمایشگاه صنایع دستی

خلخال فراهم و محصولات تولیدي صنایع دستی قابل عرضه و فروش در این نمایشگاه دائمی فراهم شده است. 

فلاحی اظهارکرد: عملیات اجرایی پروژه ساخت ساختمان نمایشگاه دائمی صنایع دستی خلخال در سال 87 آغاز و در سال 89 به بهره
برداري رسید که از همان سال بهره برداري درب این نمایشگاه بسته بود که با پایان مرمت و بهسازي ساختمان و همچنین واگذاري
این محل به سرمایه گذار بخش خصوصی توانمند و فعال در زمینه احیاي صنایع دستی هم اکنون زمینه اشتغال 50 نفر از فعالان
صنایع دستی در این مکان فراهم شده و زمینه مناسبی هم براي معرفی داشته هاي صنایع دستی خلخال به گردشگران منطقه فراهم

شده است. 

وي گفت: با توجه به تلاش سرمایه گذار مجري طرح احیاي صنایع دستی خلخال از جمله گلیم بافی ، جاجیم بافی و تولید فرش هاي
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نفیس دستی در این محل ، علاوه بر استفاده بهینه از محل بلااستفاده نمایشگاه دائمی صنایع دستی خلخال توسط سرمایه گذار این
طرح ،چندین کارگاه آموزشی و بافت صنایع دستی از جمله جاجیم ، گلیم و فرش دستی در مناطق روستایی این شهرستان از سوي

برادران شاد و شرکت سرمایه گذاري احیاي صنایع دستی خلخال راه اندازي شده است. 

او با اشاره به ظرفیت هاي خلخال در حوزه صنایع دستی بیان کرد: با توجه به اینکه جاجیم خلخال از صنایع دستی شاخص و شناخته
شده در سطح ملی و جهانی است، ضمن حمایت، ترویج و آموزش صنعتگران و هنرمندان جاجیم باف شهرستان، روند اداري ثبت

خلخال به عنوان شهر ملی جاجیم آغاز در لیست شهرهاي داراي صنایع دستی ممتاز کشور در حال انجام است . 

فلاحی گفت: براي تحقق و دستیابی به اهداف تعیین شده براي احیاي صنایع دستی فراموش شده خلخال از جمله شال بافی که
زمانی برند صنایع دستی این شهرستان بود، اقداماتی شده و ساماندهی حوزه صنایع دستی و ارائه برنامه هاي آموزشی با اساتید مجرب

آغاز شده است. 

برچسب ها 
- گردشگري 

- خلخال 
- استان اردبیل
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نمایندگان مجلس قطعنامه حقوق بشري اخیر اروپا را محکوم کردند

منبع: خوزناشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/09/30

یک عضو هیات رییسه مجلس بیانیه بیش از 225 نفر از نمایندگان مجلس شوراي اسلامی در محکومیت قطعنامه اخیر پارلمان
اروپا علیه مقامات جمهوري اسلام ایران را قرائت کرد. 

به گزارش ایسنا، متن این بیانیه که در جلسه علنی امروز مجلس توسط سید محسن دهنوي قرائت شد به شرح زیر است: 

پارلمان اروپا در اقدامی مداخله جویانه و مضحک قطعنامه ي اعمال تحریم علیه مقامات جمهوري اسلامی ایران به ادعاي نقض حقوق
بشر را صادر کرده است، ما نمایندگان ملت رشید و سرافراز ایران اسلامی ضمن محکومیت این اقدام پارلمان اروپا اعلام می داریم: 

«1- پارلمان اروپا که امروز در مخالفت با اعدام و حمایت از مجرمان علیه امنیت ملی کشورمان، قطعنامه صادر می کند همان نهادي
است که در مقابل ترور ناجوانمردانه دانشمند بی گناه ایران سکوت کرده است و بلکه برعکس همیشه حامی و پشتیبان تروریست ها
اعم از منافقین تروریست که دستشان به خون 17 هزار شهروند بی دفاع ایرانی آغشته است، بوده تا گروه هاي تجزیه طلب و رهبران
گروه هاي تروریستی را در محل این پارلمان میزبانی می کنند و به فعالیت آزادانه گروه هاي تروریستی در سطح کشورهاي اروپایی به

ویژه در پارلمان اروپا میدان می دهند. 

2- کسانی که هدفمند از دسترسی کودکان معصوم و بیمار ایرانی به دارو جلوگیري می کنند و قاتل ده ها کودك بیمار ایرانی هستند،
با اعمال تحریم هاي غیرقانونی و ظالمانه علیه ملت ایران از جمله حق حیات، حق سلامت، حق اشتغال، حق آموزش و حق توسعه را
نقض می کنند، با وقاحت و گستاخی به مجرمان جاسوسی که نقش موثري در ترور دانشمندان هسته اي ایران داشته و در حالی که

در زندان به سر می برند تابعیت می دهند و با پوشش دوتابعیتی براي دارندگان گذرنامه هاي اروپایی باج خواهی می کنند. 

3- سازندگان و فروشندگان سلاح هاي کشتارجمعی به صدام دیکتاتور که موجب قتل هزاران جوان برومند ایرانی شدند، صلاحیت
ادعاي دفاع از حقوق بشر را ندارند. در حالی که مقامات رژیم تروریست و جنایتکار صهیونیست به انجام ترورها در ایران اذعان کرده
اند و مقامات و نمایندگان پارلمان اروپایی یا به خاطر سرسپردگی یا ترس از صهیونیست ها هرگز جرأت انتقاد از آن جنایتکاران را

نداشته اند. 

4- سال ها کشتار و جنایت در سوریه، عراق و یمن به دست تروریست هاي دست ساخته آمریکا و برخی کشورهاي اروپایی و حکام
کشورهاي جنایتکار هم پیمان آنها صورت گرفت که صدها هزار انسان بی گناه به فجیع ترین شکل قتل عام شدند، اما پارلمان اروپا و
مدعیان دروغ حقوق بشر نه تنها این جنایت ها را محکوم نکردند بلکه همه گونه مساعدت و کمک را در اختیار تروریست هاي دولتی
و غیردولتی قرار دادند که این موضع جنایتکارانه از ذهن ملت هاي منطقه و از تاریخ محو نخواهد شد و مقامات کشورهاي اروپایی که

آمر و عامل این جنایت ها بوده اند باید در دادگاه محاکمه شوند. 

5- نمایندگان پارلمان اروپا به جاي حمایت از مجرمان حمایت بی شرمانه کشورهاي غربی از صهیونیست ها، تروریست ها،
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دیکتاتورهاي کودك کش را کنار نهاده و دست از استانداردهاي دوگانه بردارند،در پایان نمایندگان ملت فهیم ایران ضمن محکومیت
این اقدام پارلمان اروپا و کمیته روابط خارجی پارلمان انگلیس و دولت فرانسه از دولت جمهوري اسلامی ایران می خواهند با هدف
اقدام متقابل، فهرست اسامی مقامات اروپایی که اعمال تحریم هاي ظالمانه به ویژه در زمینه دارو مرتکب جنایت ضد بشري علیه ملت
ایران شده اند و همچنین آن دسته از مقامات اروپایی که از گروه هاي تروریستی، منافقین و تجزیه طلب ها حمایت به عمل آورده اند
و قضات اروپایی که در آراي سیاسی علیه شهروندان بی گناه ایرانی قرار محکومیت و حبس صادر کرده اند را همه جانبه در اختیار

مجلس شوراي اسلامی قرار دهند.»
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آمار واقعی فعالان مشاغل خانگی چقدر است؟

منبع: خوزناشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/09/30

بر اساس آمارها سهم مشاغل خانگی از اشتغال کل کشور 4 تا 6 درصد است و بیش از 3 میلیون نفر به طور رسمی تولید کننده
محصولات مشاغل خانگی هستند. 

به گزارش ایسنا، امروز مشاغل خانگی به عنوان یک منبع مهم اشتغال و درآمد مورد استقبال قرار گرفته و افراد با کار در خانه علاوه بر
افزایش سطح درآمد و توسعه کسب و کار، به اقتصاد خانوار نیز کمک می کنند. 

در راستاي بند 24 سیاستهاي اقتصاد مقاومتی که بر افزایش پوشش استاندارد براي کلیه محصولات داخلی و ترویج آن تاکید و اشاره
دارد، شیوه نامه استقرار مسیر استانداردسازي مشاغل خانگی در مراسمی با حضور معاون امور زنان و خانواده ریاست جمهوري، وزیر

تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رئیس سازمان ملی استاندارد رونمایی شد. 

بر اساس آمارها، در هشت ماهه سال جاري بیش از 5000 نفر از تسهیلات اشتغال خانگی استفاده کردند و براي 6700 نفر اشتغالزایی
شده است. 

وزیر کاردر مراسم رونمایی از این شیوه نامه، گفت: در حال حاضر سهم مشاغل خانگی از اشتغال کل کشور بین 4 تا 6 درصد است که
می توان این رقم را افزایش داد. این رقم در تولید ناخالص داخلی بین 2 تا 2.5 درصد است که با توجه به شرایط کرونا در کشور باید

با توسعه و تقویت مشاغل خانگی این سهم ارتقا یابد. 

وي درعین حال از تصویب 2000 میلیارد ریال تسهیلات براي توسعه مشاغل خانگی در سال 1399 خبر داد و گفت: در هشت ماهه
سال 99 بیش از 5000 نفر از تسهیلات مذکور استفاده کردند که به ایجاد بیش از 6700 شغل در کشور منجر شده است. 

شریعتمداري گفت: هم اکنون بیش از سه میلیون نفر تولید کننده محصولات مشاغل خانگی هستند که آمار حقیقی فعالان این حوزه
قطعا بیشتر از این رقم است و افراد بسیاري به طور غیر رسمی در این مشاغل فعالیت دارند. 

سال گذشته معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري پیشنهاد کرد وزارت کار و سازمان استاندارد به همراه معاونت امور زنان و
خانواده ریاست جمهوري، طرحی سه جانبه را به منظور راهبري صاحبان مشاغل خانگی و در راستاي تحقق اقتصاد مقاومتی و براي
استاندارد شدن و برند سازي این نوع مشاغل به اجرا بگذارند و با ارائه آموزش هاي لازم و اولیه به فرآیند استانداردسازي مشاغل

خانگی کمک کنند. 

با توجه به تاکید بند 24 سیاستهاي اقتصاد مقاومتی بر توسعه پوشش استاندارد به تمام محصولات داخلی، ورود سازمان استاندارد به
این حوزه و هماهنگی با سازمانها و دستگاهها از اهمیت بالایی برخوردار است. 
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با اختصاص 2000 میلیارد ریال تسهیلات در حوزه مشاغل خانگی، بیش از 35 هزار فرصت شغلی در سال گذشته ایجاد شد. 

سازمان استاندارد، دستگاهی فرابخشی، نظارتی و حاکمیتی است که باید در جلسات تصمیم گیري مربوطه حضور داشته باشد چرا که
نگاه جدید در ماده 24 سیاستهاي اقتصاد مقاومتی ابلاغی از سوي مقام معظم رهبري مبتنی بر استانداردسازي تمام کالاها و

محصولات است. 

بی تردید استانداردسازي مشاغل خانگی و تولید محصولات خانگی اثرات مثبت و بسزایی در ایجاد انگیزه و اشتغالزایی صاحبان و
فعالان حوزه مشاغل خانگی به دنبال دارد چرا که ارتقا و استانداردسازي محصولات خانگی در ورود به بازار و ایجاد اعتماد در مصرف

کننده اثرگذار است و به گسترش بازار مصرف و تولید داخل منجر می شود. 

بر اساس آمار عملکرد مشاغل خانگی، سال گذشته مبلغ 2000 میلیارد ریال تسهیلات در حوزه مشاغل خانگی به تصویب رسید که
بیش از 20 هزار نفر از این تسهیلات استفاده کردند و براي بیش از 35 هزار نفر اشتغالزایی شد. 

به گزارش ایسنا، در حال حاضر بیش از 75 درصد مشاغل و کسب و کارهاي خانگی در اختیار زنان است و استانداردسازي مشاغل و
محصولات خانگی علاوه بر تشویق و اشتغالزایی، مسیر انطباق نقش مادري و اشتغال را هموار می کند.
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نمایندگی دامغان: تاسیس فروشگاه هاي بزرگ از حیث امنیت ملی و پدافند

غیرعامل بررسی شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/09/30

نماینده مردم دامغان در مجلس گفت: هر فروشگاه بزرگی که تاسیس شود حداقل 50 نفر از کسبه جز و خرده پا را به خاك
سیاه می نشاند.

نماینده مردم دامغان در مجلس گفت: هر فروشگاه بزرگی
که تاسیس شود حداقل 50 نفر از کسبه جز و خرده پا را

به خاك سیاه می نشاند. - اخبار سیاسی - 
به گزارش خبرنگار پارلمانی خبرگزاري تسنیم، علی اکبر
علیزاده نماینده مردم دامغان در مجلس شوراي اسلامی در
جلسه علنی امروز (یکشنبه 30 آذر) پارلمان در تذکري
خطاب به وزیر«صمت»، اظهار داشت: مهمترین مسئولیت
دولتمردان ایجاد رونق تولید و گسترش اشتغال پایدار در
کشور و مبارزه با بیکاري است، اما متاسفانه یکی از عوامل

بسیار مهم گسترش بیکاري؛ رشد سرطانی فروشگاه هاي بزرگ پرزرق و برق در کشور به خصوص شهرهاي متوسط و کوچک است. 

وي در ادامه تذکر خود بیان داشت: هر فروشگاه بزرگی که تاسیس می شود، حداقل 50 نفر از کسبه جزء و خرده پا را به خاك سیاه
می نشاند، به طوري که تنها در دامغان با 115 هزار نفر جمعیت 11 فروشگاه بزرگ در چند سال اخیر تاسیس شده که باعث تعطیلی

200 مغازه معمولی و بیکاري حداقل 520 نفر شده است. بدین ترتیب هزاران نفر به واسطه این فروشگاه ها تاکنون بیکار شده اند. 

نماینده دامغان در مجلس، اضافه کرد: بنابراین نابودي کسبه خرده پا با سپردن مطلق مواد غذایی و خواربار به فروشگاه هاي بزرگ با
امنیت ملی و پدافند غیرعامل مغایرت دارد؛ همین کسبه خرده پا بودند که تحریم هاي آمریکا در اوج بیماري کرونا را بی اثر کردند،
در حالیکه در غرب مردم فروشگاه هاي بزرگ را غارت می کردند، لذا استدعا دارم دستور فرمایید موضوع به طور جدي از حیث امنیت

ملی، پدافند غیرعامل، اشتغال و اقتصاد خرد و کلان مورد بررسی قرار بگیرد. 

علیزاده تصریح کرد: همچنین دستور فرمایید در شهرهایی با جمعیت زیر 200 هزار نفر تاسیس چنین فروشگاه هایی ممنوع شود تا
تحقیقات به نتیجه برسد و براساس آنها تصمیم گیري شود؛ از کمیسیون جهش تولید و صنایع مجلس نیز درخواست می کنم موضوع

را به طور جدي پیگیري کند.
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تحول در اشتغال با «پتروشیمی اسلام آباد غرب»/ 7 هزار میلیارد تومان

سرمایه گذاري می شود

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/09/30

به گزارش خبرگزاري فارس از کرمانشاه، جهانبخش
حیدري امروز در جمع اصحاب رسانه، در خصوص وضعیت
اشتغال در شهرستان اسلام آبادغرب، اظهار داشت: مقدمات
اجراي پروژه پتروشیمی اسلام آباد غرب از حیث عمرانی با
انجام عملیات خاك برداري آغاز شده و نزدیک به 7 هزار

میلیارد تومان هم براي پروژه هزینه می شود. 

وي پروژه پتروشیمی اسلام آباد غرب را یکی از طرح هاي
تحول آفرین در حوزه اشتغال این شهرستان دانست و گفت: زیرساخت ها اگر به نتیجه نهایی برسند و تجهیزات نصب شود، زمینه

براي جذب جوانان فراهم می شود که تاکید هم بر جذب نیروهاي بومی است. 

فرماندار اسلام آباد غرب به در دست احداث بودن 50 هکتار گلخانه در این شهرستان اشاره کرد و افزود: قرار است در مردادماه سال
آینده 11 هکتار آن زیر کشت رود که قطعا اشتغالزایی مستقیم و غیرمستقیم قابل قبولی را به دنبال دارد. 

وي محوریت اشتغال در حوزه شهرستان را بر مبناي محوریت کشاورزي توصیف کرد و گفت: بیش از 100 هزار هکتار زمین کشاورزي
داریم که عموما به دلیلی فقدان منابع غنی آب متکی بر کشت دیم هستند، از این رو کشاورزي را باید با ترویج آموزش کشاورزان بر

اساس اصول علمی روز به سمت افزایش تولید پیش ببریم، البته باید صنایع تبدیلی هم تقویت کنیم. 

انتهاي پیام/پ/ح
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"مردمی بودن" مهمترین عامل موفقیت طرح ملی غربالگري شهید سلیمانی در
گیلان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/09/30

به گزارش خبرگزاري فارس گیلان، سردار محمد عبداالله
پور ظهر امروز در جلسه تشریح اقدامات سپاه قدس گیلان
در راستاي مقابله با کرونا در طرح غربالگري شهید حاج
قاسم سلیمانی در سالن صالحین سپاه قدس گیلان با
تبریک ولادت حضرت زینب (س) و روز پرستار اظهار کرد:
از زحمات بی شائبه پرستاران زحمتکش گیلان و ایران

صمیمانه سپاسگزاریم. 

وي با اشاره به تماس تلفنی سردار شریف و تأکید وي بر برگزاري جلسه اي با اصحاب رسانه گفت: ما هرچند ماه یک بار با خبرگزاري
ها جلسه داریم اما بنا بر دستور این جلسه را امروز برگزار کردیم. 

فرمانده سپاه قدس گیلان با بیان اینکه طرح شهید سلیمانی سپاه براي غربالگري کرونا طرح برتر ازنظر وزارت بهداشت شناخته شد،
افزود: سپاه به ذاته چیزي ندارد و هرچه داریم زحمات مردمی است که ما تنها مدیریت صحنه می کنیم و اصل زحمت به دوش مردم

است. 

عبداالله پور خصوصیت ویژه سپاه را زاده بحران بودن آن دانست و بیان کرد: سپاه از روز نخست تشکیل با بحران دسته و پنجه نرم کرد
و در حوزه دفاع مقدس، فرهنگی، اجتماعی و سیاسی تجارب بسیاري کسب کرد و این تجربه باعث شد در دوران کرونا بتوانیم محکم

بایستیم. 

ایجاد روحیه بین مردم و مسوولان توسط سپاه پس از همه گیري کرونا  

وي نخستین اقدام سپاه پس از همه گیري کرونا را ایجاد روحیه امید در بین مردم و مسوولان برشمرد و تصریح کرد: در روزهاي
نخست سپاه را تعطیل کردیم و به محل کار رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان رفتیم تا از نزدیک شاهد نیازها و کمبودهاي دانشگاه
باشیم و نخستین مشکل هم کمبود کادر پرستاري و تولید مواد بهداشتی بود که سعی کردیم این مشکلات را با کمک گروه هاي

جهادي سازمان دهی کنیم. 

فرمانده سپاه قدس گیلان با اشاره به گندزدایی محیط توسط نیروهاي سپاه و بسیج و گروه هاي جهادي و سایر نیروها گفت: کل
استان را در طول هفته یک بار گندزدایی محیط کردم و توانستیم یک آرامش اولیه را به استان برگردانیم. 

عبداالله پور با اشاره به تفاوت هاي طرح غربالگري اول و دوم افزود: در طرح اول تنها تماس با خانواده ها مدنظر بود که با لینک به
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شماره 4030 شروع به غربالگري تلفنی کردیم که به خوبی میسر نبود اما بالاي 70 درصد جمعیت استان را غربالگري و بسیاري از
مردم که علائم داشتند پیدا و به مراکز بهداشت معرفی کردیم. 

وي دفن اموات کرونایی را یکی از موضوعات بسیار مهم در اثناء شیوع کرونا و مقابله با بیماري دانست و بیان کرد: مردم وحشت
داشتند و کسی حاضر نبود در قبرستان حاضر شود و به کمک نماینده ولی فقیه استان گیلان کارگروهی را ایجاد کردیم که پس از
فتواي رهبر انقلاب مبنی بر اینکه احکام غسل ساقط نمی شود آیین نامه اي به همراه 10 قانون تصویب کردیم که چگونه اموات

کرونایی را تدفین کنیم. 

گیلان از نخستین استان ها در عمل به فتواي رهبري در خصوص تغسیل اموات کرونایی 

فرمانده سپاه قدس گیلان با بیان اینکه با کمک نیروهاي بسیج، طلبه و سپاه اقدام به غسل و تدفین اموات کرونایی کردیم، افزود:
خوشبختانه پس از یک هفته بر اوضاع کامل مسلط شدیم و ابتدا در رشت و سپس در سایر شهرستان ها تمامی اموات را مانند اموات
معمولی غسل و تدفین کردیم و گیلان یکی از نخستین استان ها در عمل به فتواي رهبر انقلاب در خصوص تغسیل اموات کرونایی

شد . 

عبداالله پور با اشاره به فعالیت بسیجیان گمنامی که هیچ کس آنان را نمی شناسد گیلان توانست در تغسیل اموات کرونایی در کشور
نمونه شود، گفت: این اقدامات شایسته مردم باعث شد به خوبی بتوانیم مرحله اول کرونا را پشت سر بگذاریم و طبق صحبت هاي
سخنگوي ستاد ملی مقابله با کرونا گیلان نسبت به جمعیت خود کمترین فوتی را داشت، باوجوداینکه استان گیلان سالمندترین

استان کشور است. 

71 درصد جمعیت استان غربالگري شد 

وي با اشاره به اجراي طرح تکمیلی و مرحله دوم غربالگري شهید سلیمانی بیان کرد: تاکنون 71 درصد جمعیت استان را غربالگري
کردیم و دلیل این موفقیت نیز قدرت پایگاه هاي مقاومت بسیج است، ما معتقدیم وقتی کار را به دست مردم بدهیم موفق تر خواهیم

بود. 

فرمانده سپاه قدس گیلان با بیان اینکه جغرافیاي گیلان بین دو هزار و 76 پایگاه مقاومت بسیج تقسیم شده است، افزود: این افراد به
مردم محل خود نزدیک هستند و به سادگی می توانند بالاي دو هزار خانوار رؤیت کنند و ما با این توان توانستیم طرح شهید سلیمانی

را تکمیل کنیم. 

غربالگري 605 هزار خانوار در گیلان 

عبداالله پور با بیان اینکه 605 هزار خانوار از 850 هزار خانوار استان تاکنون در طرح شهید سلیمانی غربالگري شده اند، تصریح کرد:
در این طرح علاوه بر ساختار سفیران سلامت دانشگاه علوم پزشکی، یک نفر را در هر منزل مسوول کرونا قراردادیم، این امر موجب

می شود خانواده ها با این طرح در ارتباط باشند علاوه بر این شرایط اشتغال مردم را نیز جویا شدیم. 

وي با بیان اینکه 562 خانوار از هزار و 416 نفري که باید در منزل قرنطینه شدند، هیچ منبع درآمدي نداشتند و پس از قرنطینه قطعاً
براي کسب درآمد به بیرون از منزل می روند و این بهترین زمان انتقال ویروس است، افزود: باید به این افراد حتماً بسته معیشتی
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بدهیم تا پس از دوران قرنطینه بیرون از خانه نروند تا حداقل 14 روز در خانه باشند تا ویروس از بین بروند بنابراین این خانواده ها را
تحت پوشش قراردادیم. 

فرمانده سپاه قدس گیلان با اشاره به اینکه شهید سلیمانی در زمان شهادت 63 ساله بودند و در این طرح سن 63 را پایه قراردادیم،
بیان کرد: در این طرح افراد بالاي 63 سال را مجدداً پس از غربالگري حضوري به صورت تلفنی مورد پایش قرار خواهیم داد. 

کمبود جریان هوا یکی از عوامل گسترش کرونا 

عبداالله پور کمبود جریان هوا را یکی از عوامل گسترش کرونا دانست و گفت: به کمک سازمان اردویی سپاه قدس گیلان بالاي چهار
هزار تخت و 71 واحد را آماده کردیم تا براي دوران قرنطینه از مردم پذیرایی کنیم اما متأسفانه مورد استقبال از سوي مردم قرار

نگرفت. 

وي حمایت پولی و معیشتی افراد تحت پوشش طرح شهید سلیمانی را بر عهده بسیج سازندگی اعلام کرد و افزود: یک سري مشاغل
در این ایام از بین رفت و مردم دچار بحران شدند و ما نیاز داریم از این افراد حمایت لازم جهت جلوگیري از شیوع بیشتر کرونا انجام

گیرد. 

فرمانده سپاه قدس گیلان با اذعان به عشق و محبت مردم نسبت به هم نوع در ایام مقابله با کرونا تصریح کرد: توانستیم 96 میلیارد
تومان پول و منابع تأمین کرده و بین نیازمندان استان توزیع کردیم، نکته قابل توجه این است که بیش از 60 درصد این پول کمک

مستقیم مردم بود و در 6 ماه مردم استان روزي 500 میلیون تومان کمک کردند. 

عبداالله پور با ابراز امیدواري از اینکه تا پیش از 10 دي ماه بیش از 90 درصد غربالگري طرح شهید سلیمانی انجام می شود، افزود: در
این طرح دستاوردهاي دیگري داشتیم براي مثال بسیاري از خانه ها خالی بود، یعنی مردمی غیربومی در گیلان ویلا سازي کرده بودند

و منازل خالی بود، این امر خطري جدي براي اقتصاد، فرهنگ و آینده گیلان است که باید موردتوجه قرار بگیرد. 

به گزارش فارس، سردار شریف در تماس تلفنی با سردار محمد عبداالله پور، فرمانده سپاه قدس گیلان با تقدیر از سپاه استان گیلان
در طرح ملی غربالگري شهید سلیمانی از خبرنگاران و اصحاب رسانه استان نیز قدردانی کرد. 

انتهاي پیام/84008
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بازدید مدیرعامل بانک ملت از شرکت نفت بهران

منبع: روزنامه نوآورانشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/09/30

 

بازدید مدیرعامل بانک ملت از شرکت نفت بهران مدیرعامل بانک ملت همراه با تعدادي از مدیران ارشد این بانک از شرکت نفت بهران
بازدید کرد. 

نوآوران آنلاین-به گزارش روابط عمومی بانک ملت، دکتر محمد بیگدلی در این بازدید که عزیز آخوندي اصل، عباس جعفرلو و
سیدابوطالب دیبایی معاونان مدیرعامل، حسن کمالوند و علی اکبر صابریان مدیران امور و مجید قاسمی فرید رییس شعبه ظفر
بانکداري شرکتی، وي را همراهی می کردند، از خطوط مختلف تولید در شرکت نفت بهران بازدید کرد و با مراحل تولید انواع روغن در

این شرکت آشنا شد. 

وي همچنین در نشست با مدیرعامل شرکت نفت بهران، با ابراز خرسندي از حضور در این شرکت بزرگ و باسابقه ، اظهار داشت: نفت
بهران یکی از شرکت هاي بزرگ تولیدي صنعت نفت ایران است که در عرصه تولید روغن به عنوان برندي خوب و مرغوب براي همه

شناخته شده است. 
مدیرعامل بانک ملت، نفت بهران را مرغوب ترین برند در بین برندهاي مختلف تولید روغن در کشور خواند و افزود: 55 هزار میلیارد
ریال فروش و تولید 15 هزار میلیارد ریال سود در شرایط سخت کنونی و انجام صادرات در شرایط تحریم هم باعث کمک به کشور در

تامین ارز مورد نیاز شده و هم توانمندي هاي کشور را به جهان نشان داده است. 
وي در عین حال بانک ملت را نیز یکی از بزرگ ترین، قدرتمندترین و پیشرفته ترین بانک هاي کشور دانست و ادامه داد: این بانک از
لحاظ نقدینگی هم تقریبا بانک نخست کشور محسوب می شود و در چهار سال گذشته حتی یک ریال در یک روز، اضافه برداشت از

منابع بانک مرکزي نداشته و حتی در برهه هایی بیش از 50 درصد تسهیلات بین بانکی را تامین کرده است. 
دکتر بیگدلی با بیان این نکته که بانک ملت در تمام پروژه هاي صنعتی کشور به ویژه در صنایع نفت، پتروشیمی و پالایشگاه هاي
مختلف پارس جنوبی، مشارکت فعال داشته و 22 میلیارد دلار در بخش انرژي کشور سرمایه گذاري کرده است، گفت: این بانک با

تامین مالی شرکت نفت ستاره خلیج فارس، کشور را از لحاظ تولید بنزین به خودکفایی رساند. 
وي با تاکید بر این نکته که نفت بهران از لحاظ برندینگ در سطح بالایی قرار دارد و حجم فروش و سهم از بازار خوبی را در زمینه
تولید محصولات استراتژیک در اختیار دارد، تصریح کرد: این شرکت مورد قبول بانک هاي کشور است و این شرکت یکی از مشتریان

ارزنده و استراتژیک بانک ملت است. 
دکتر بیگدلی، آمادگی بانک ملت را براي تامین سرمایه ثابت و سرمایه در گردش شرکت نفت بهران در طرح هاي توسعه اي اعلام و بر

ضرورت تقویت تعاملات فی ما بین تاکید کرد. 
به گفته وي، این دو مجموعه بزرگ باید در سال جهش تولید در یک تعامل برد - برد به تولید محصولات بیشتر، افزایش صادرات و



12/20/2020 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 97/606

افزایش اشتغال در کشور کمک کنند. 
مدیرعامل بانک ملت در عین حال از آمادگی این بانک براي انجام فعالیت هاي ارزي شرکت نفت بهران خبر داد و افزود: بانک ملت

آماده انعقاد تفاهمنامه براي افزایش سطح همکاري ها و تامین تمام نیازهاي مالی، سرمایه اي و نقدینگی شرکت است. 
وي همچنین استفاده از سامانه سامیار بانک ملت را به مدیرعامل شرکت نفت بهران پیشنهاد کرد و گفت: این بانک همیشه در حوزه
فناوري اطلاعات پیشگام بوده و سامانه هایی را براي مشتریان بزرگ خود طراحی کرده که سامانه سامیار نیز از جمله این سامانه ها

است. 
دکتر بیگدلی با بیان این نکته که محصولات بانک ملت با هدف کاهش هزینه هاي مشتري طراحی شده است، خاطرنشان کرد: انتظار
داریم نتیجه این نشست، به افزایش تعاملات فی ما بین و انجام کارهاي بزرگ از سوي دو مجموعه منتهی شود و آثار و برکات آن

نصیب کل ملت ایران شود. 
اسعد عزیزي، مدیرعامل شرکت نفت بهران هم با بیان این نکته که این شرکت در پی یک رابطه برد- برد است، بر تمرکز فعالیت هاي
مالی این شرکت در بانک هاي اصلی تاکید کرد و اظهار داشت: خوشبختانه بانک ملت در سال هاي اخیر همکاري خوبی با این شرکت

داشته و نفت بهران نیز به همه تعهدات خود به موقع عمل کرده است. 
وي با بیان این نکته که شرکت نفت بهران برنامه هاي زیادي را براي توسعه کسب و کار در بازارهاي منطقه دارد، گفت: بانک ملت هم

در زمینه هاي مختلف، پیشتاز است و امیدواریم که یک همکاري خوب در زمینه هاي مختلف داشته باشیم. 
عزیزي با اشاره به این نکته که نفت بهران با بیش از 55 سال سابقه یکی از شرکت هاي قدیمی این صنعت است، اضافه کرد: بیش از
43 درصد سهم بازار روغن موتور کشور در اختیار این شرکت است و 950 نوع محصول این شرکت از طریق 400 عامل فروش در

سراسر کشور در اختیار مصرف کنندگان قرار می گیرد. 
در این جلسه، مدیرعامل شرکت نفت بهران با اعطاي لوح سپاس به تعدادي از مسوولان بانک ملت، از خدمات و تلاش هاي آنان در

رفع نیازهاي مالی این شرکت قدردانی کرد. 
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نیمی از درآمد تهرانی ها خرج مسکن می شود

منبع: روزنامه نوآورانشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/09/30

نیمی از درآمد تهرانی ها خرج مسکن می شود سهم بخش مسکن در
هزینه خانوار در کل کشور 36 درصد و در شهر تهران 49 درصد است.
نوآوران آنلاین-به گزارش ایسنا، وزارت راه و شهرسازي که به تازگی
روند ارایه آمار کشوري مسکن را آغاز کرده در گزارشی تازه روند
تحولات مسکن با تکیه بر اقتصاد کلان را ارایه و به شاخصهایی

همچون نوسانات قیمت مسکن و ارز، سهم ارزش افزوده بخش مسکن و سهم بخش مسکن در هزینه خانوار پرداخته است. 

این گزارش نشان می دهد در فاصله زمانی 10 ساله بین سال هاي 1388 تا 1398 سهم بخش مسکن در هزینه خانوار به بالاترین
میزان خود یعنی 36 درصد رسیده که نسبت به سال 1388 به میزان 3.4 درصد افزایش یافته است. این شاخص براي شهر تهران در
سال 1396 معادل 49 درصد بوده است. با توجه به این آمار و لحاظ این موضوع که قیمت مسکن از سال 1396 به بعد دچار جهش

شده احتمالا مسکن بیش از 49 درصد هزینه هاي خانوارها را در بر می گیرد. 

چند روز قبل محمودزاده معاون وزیر راه و شهرسازي در یک نشست خبري اعلام کرد که متوسط قیمت هر متر مربع مسکن در کشور
15.2 میلیون تومان است که در این بین شهرهاي تهران با میانگین متري 27.8 میلیون تومان، اهواز با متوسط 23.5 میلیون تومان،
شیراز 11.4 میلیون، اصفهان، 11.4 میلیون و زنجان 10.9 میلیون تومان در هر متر مربع به ترتیب پنج شهر گران قیمت کشور
هستند. شهرستان یاسوج در استان کهگیلویه و بویراحمد با متوسط قیمت 3.2 میلیون تومان در هر متر مربع کمترین قیمت را در

بین شهرهاي مرکز استانها به خود اختصاص داده است. 

اخیرا نیز دفتر اقتصاد مسکن وابسته به وزارت راه و شهرسازي گزارشی از تحولات بازار مسکن با تکیه بر اقتصاد کلان ارایه کرده که
حاکی از آن است سهم ارزش افزوده بخش مسکن از سال 1388 تا 1398، به 4.7 درصد کاهش یافته است. همچنین، سرمایه گذاري
بخش خصوصی در شهر تهران و در تمامی مناطق شهري کشور از سال 92 تا 95 روند نزولی داشت و از سال 95 تاکنون اندکی روند

صعودي شده است. 

آمارها در بخش سرمایه گذاري بخش خصوصی در ساختمان هاي مسکونی، نشان می دهد که در سال 1395 تا 1396 سود تولید
مسکن از 70 به 120 رسید و در سال 97 و 98 سود تولید مسکن به ترتیب در دو سال متوالی به 64 و سپس 60 درصد کاهش یافت.

آمار سهم بخش مسکن و ساختمان در ایجاد اشتغال در کشور سهم پایینی است و روند نزولی را طی کرده است. گزارش ها حاکی
است که سهم مسکن و ساختمان در اشتغال در فاصله زمانی 10 ساله بین سال هاي 1388تا 1398 از 13.1 درصد به 12.6 درصد

کاهش یافته است. 
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تحولات قیمت مسکن در شهر تهران نیز صعودي است. بررسی ها حاکی است که میانگین قیمت معاملات مسکن در شهر تهران، روند
صعودي دارد. به طوري که میانگین قیمت معاملات مسکن در شهر تهران در 8 ماه نخست سال 98 معادل 12 میلیون و 617 هزار

تومان بوده و در 8 ماه نخست امسال این رقم به 27 میلیون و 828 هزار تومان رسیده است. 

تحولات قیمت مسکن در شهر تهران نیز اختلاف فاحشی را نشان می دهد. بر اساس بررسی هاي انجام شده معاملات آبان ماه امسال
حاکی از میانگین متوسط خرید و فروش یک متر مربع واحد مسکونی معادل 59 میلیون و 398 هزار تومان در منطقه یک دارد و این

رقم براي منطقه 18شهر تهران معادل 11 میلیون و 904 هزار تومان است. 

بررسی شاخص حباب قیمتی در بازار مسکن شهر تهران نیز حاکی از افزایش قابل ملاحظه اجاره بها دارد. بنا بر اعلام کارشناسان،
یکی از شاخص هاي نشان دهنده وجود حباب قیمتی در بازار مسکن، نسبت میانگین قیمت به میانگین اجاره بها هر مترمربع مسکن
است. بر اساس مطالعات انجام شده از سال 1398، این شاخص افزایش قابل ملاحظه اي داشته و به عدد 23 رسیده است. در 8 ماه
نخست سال جاري نیز معادل 37 درصد بوده است که بیش از دو برابر میانگین بلندمدت است. بر اساس آمارها میانگین بلندمدت این

شاخص براي شهر تهران 18 است.
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ارائه خدمات گوناگون به بازنشستگان ادامه خواهد یافت

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/09/30

قائم مقام شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي افق کوروش گفت: با برنامه ریزي هاي انجام شده و در صورت همکاري نهادهاي
مرتبط، ارائه خدمات گوناگون به بازنشستگان ادامه خواهد یافت.

قائم مقام شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي افق کوروش
گفت: با برنامه ریزي هاي انجام شده و در صورت همکاري
نهادهاي مرتبط، ارائه خدمات گوناگون به بازنشستگان

ادامه خواهد یافت. 

به گزارش بازرگانی خبرگزاري مهر، قائم مقام شرکت
فروشگاه هاي زنجیره اي افق کوروش در حاشیه مراسم
امضا تفاهم نامه استخدام دوهزار نفر از فرزندان
بازنشستگان کشوري در این شرکت گفت: با برنامه ریزي
هاي انجام شده و در صورت همکاري نهادهاي مرتبط، ارائه

خدمات گوناگون به بازنشستگان ادامه خواهد یافت 

دکتر حسین صبوري با تاکید بر این که تفاهم نامه استخدام دو هزار نفر از فرزندان بازنشستگان کشوري در شرکت فروشگاه هاي
زنجیره اي تنها یکی از خدمات گوناگونی است که براي بازنشستگان و خانواده هاي ایشان در نظر گرفته شده است افزود: شرکت
فروشگاه هاي زنجیره اي افق کوروش به عنوان بزرگترین فروشگاه زنجیره اي بخش خصوصی، با داشتن بیش از 2200 شعبه
فروشگاهی در 34 استان کشور براي 16 هزار نفر اشتغال مستقیم ایجاد کرده است و با هدف تکریم بازنشستگان کشوري و تقدیر از
زحمات این عزیزان، بخشی از ظرفیت استخدامی خود را به استخدام فرزندان ایشان اختصاص داده و بر اساس ضوابط و مقررات درون

سازمانی خود، فرزندان واجد شرایط بازنشستگان را استخدام خواهد کرد. 

قائم مقام فروشگاه هاي زنجیره اي افق کوروش گفت: با توجه به افتتاح روزانه دو شعبه فروشگاهی افق کوروش در سراسر کشور و
تأثیر مستقیم آن در ایجاد اشتغال، به طور میانگین هر 20 دقیقه یک نفر در بخش هاي مختلف افق کوروش استخدام می شود.

بدیهی است با وضعیت اقتصادي موجود، این حجم از استخدام در بخش خصوصی کشور چشمگیر است. 

این مطلب، یک خبر آگهی بوده و خبرگزاري مهر در محتواي آن هیچ نظري ندارد.
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چه کسانی از تحریف واقعیت FATF سود می برند؟

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/09/30

FATF کارشناسان اقتصادي معتقدند حتی در یک سناریوي بدبینانه در صورت عدم بازگشت آمریکا به برجام، پیوستن به
می تواند بخشی از مسائل اقتصاد ایران در مبادلات بانکی و نقل وانتقال پول را حل کند. با این حال با وجود رویکرد مثبت

رهبري، دولت و بانک مرکزي به بررسی این لوایح، برخی تلاش دارند فضاي تعاملی به ...

کارشناسان اقتصادي معتقدند حتی در یک سناریوي
بدبینانه در صورت عدم بازگشت آمریکا به برجام، پیوستن
به FATF می تواند بخشی از مسائل اقتصاد ایران در
مبادلات بانکی و نقل وانتقال پول را حل کند. با این حال با
وجود رویکرد مثبت رهبري، دولت و بانک مرکزي به
بررسی این لوایح، برخی تلاش دارند فضاي تعاملی به وجود

آمده را به حاشیه ببرند. 

معاون حقوقی رئیس جمهوري هفته گذشته خبرهاي
مثبتی از بررسی لوایح FATF اعلام کرد. به گفته لعیا

جنیدي، رهبر معظم انقلاب با درخواست دولت براي تمدید مهلت بررسی لوایح FATF در مجمع تشخیص مصلحت نظام موافقت
کرده اند. 

روابط عمومی مجمع تشخصی مصلحت نظام نیز با انتشار اطلاعیه اي در روز جمعه این خبر را تأیید کرد. بر اساس این اطلاعیه، رهبر
معظم انقلاب در پاسخ به دو درخواست دولت یعنی «تمدید زمان بررسی لوایح پالرمو و CFT مربوط به پیوستن جمهوري اسلامی
ایران به FATF» و « اضافه کردن تحفّظ جدید و فراهم کردن شرایط الحاق به این معاهدات توسط مجمع» صرفاً با تمدید زمان

بررسی این موضوع در مجمع تشخیص مصلحت نظام موافقت کرده اند. 

در واقع با تصویب لوایح چهارگانه مبارزه با پولشویی و منع تأمین مالی تروریسم، رتبه ریسک پولشویی کشور کاهش خواهد یافت؛
موضوعی که می تواند توجه سرمایه گذاران خارجی را با وجود تحریم ها به اقتصاد ایران جلب کند و افزایش تولید و اشتغال را به
همراه داشته باشد. از طرف دیگر پیوستن به اجراي مقررات FATF با کاهش هزینه مبادله، انتقال ارز صادرکنندگان را به کشور

تسهیل می کند که علاوه بر فعالان بخش خصوصی، بازار ارز نیز از پیامدهاي مثبت آن بهره مند خواهد شد. 

FATF با وجود تحریم نیز کارساز است 
علی قنبري اقتصاددان در این رابطه به ایرناپلاس گفت: در ابتدا لازم است ماهیت تحریم ها و FATF را شناسایی و از یکدیگر تفکیک
کنیم. تحریم ها به دلیل مسائلی که آمریکا علیه ما اعمال کرده، به وجود آمده اند. با این حال انتظار می رود با شروع فعالیت جو
بایدن به عنوان رئیس جمهوري ایالات متحده و بازگشت به برجام، تحریم ها برداشته شود. البته ممکن است موضوع هاي جدیدي

توسط آمریکا مطرح شود، اما به نظر می رسد ابتدا بازگشت به برجام مورد توجه باشد. 
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وي افزود: موضوع FATF، مبادلات بانکی و نقل و انتقال پول است. هر دو مساله تحریم و FATF بر اقتصاد ایران تأثیرگذارند و هر دو
مهم هستند و باید به گونه اي تصمیم گیري شود که علاوه بر برداشته شدن فشار تحریم از دوش مردم، با پیوستن به FATF و با در
نظر گرفتن ملاحظات جمهوري اسلامی ایران، برخی از مسائل اقتصاد ایران از جمله تورم، بیکاري، کاهش رشد درآمد ناخالص ملی و
درآمد سرانه، فقر، شکاف درآمدي، افزایش ضریب جینی و همچنین رانت، فشاد و عدم شفافیتی که امروز در اقتصاد ایران مشاهده می
کنیم، تحت تأثیر مثبت قرار گیرد و بخشی از فشارهایی که مردم به ویژه در شراط حاد شیوع کرونا متحمل شده اند، بهبود حاصل

شود. 

قنبري با بیان اینکه حتی در یک سناریوي بدبینانه، در صورت عدم بازگشت آمریکا به برجام نیز پیوستن به FATF خواهد توانست
بخشی از مسائل مطرح شده را حل کند، گفت: نقل و انتقال هاي پولی بانک مرکزي، بحث دیگري است که با پیوستن به FATF می

توان مسائل اقتصادي به وجود آمده ناشی از عدم تعیین تکلیف لوایح را حل کند. 

 FATF استقبال بانک مرکزي از تعیین تکلیف
موضع بانک مرکزي نیز نشان می دهد سیاست گذار پولی همسو با تصمیم رهبر معظم انقلاب درباره تمدید مهلت بررسی لوایح
FATF در مجمع تشخیص مصلحت نظام است. عبدالناصر همتی رئیس کل بانک مرکزي نیز در صفحه اینستاگرام خود با تأکید بر

اهمیت تعیین تکلیف FATF و نقش مثبت آن در تسهیل مبادلات بین المللی در شرایط تحریم نوشت: 
«بنا به درخواست دولت و تأیید مقام معظم رهبري مهلت بررسی لوایح پالرمو و CFT در مجمع تشخیص مصلحت نظام تمدید شده
است. توجه داشته باشیم تعیین تکلیف نشدن FATF می تواند در نبود تحریم ها، مانعی براي سیستم بانکی کشور در انجام مبادلات

بانکی بین المللی باشد.» 

خود تحریمی با تحریف واقعیت 
این در حالی است که با وجود عزم جدي دولت براي تسهیل روابط مالی بین المللی، حمایت سیاست گذار پولی از دولت و نیز تأکید
رهبر معظم انقلاب بر بررسی FATF در مجمع تشخیص مصلحت نظام، ذي نفعانی که این همسویی و ایجاد شفافیت و مبارزه با فساد

را مانع خود می بینند، به وارونه جلوه دادن مواضع رسمی مقام هاي اقتصادي وادار شده اند. 

صداوسیما در یکی از بخش هاي خبري با تحریف نوشته رئیس کل بانک مرکزي درباره تعیین تکلیف لوایح پالرمو و CFT مربوط به
FATF، به نقل از وي اعلام کرد: این لوایح در شرایطی که نظام بانکداري تحریم نباشد، می تواند مؤثر باشد. این در صورتی است که
همتی در یادداشت خود بر این مساله تأکید دارد که تعیین تکلیف نشدن FATF حتی در شراطی که تحریم ها کنار گذاشته شوند،

مانعی براي سیستم بانکی کشور در انجام مبادلات بانکی بین المللی خواهد بود./ایرناپلاس
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فراخوان گردآوري پژوهش هاي علمی در حوزه اسباب بازي منتشر شد

منبع: لیزناشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/09/30

کمیسیون پژوهشِ دبیرخانه شوراي نظارت بر اسباب بازي در فراخوانی از پژوهش گران دعوت کرده است تا ایده هاي
پژوهشی خلاقانه و نوآورانه خود را در حوزه اسباب بازي براي این شورا ارسال کنند.

 <div
به گزارش لیزنا، پژوهش گران و سایر علاقه مندان با توجه به
برنامه ها می توانند آثار علمی که داراي ویژگی هایی از قبیل
نوآوري علمی، پاسخ گویی به پرسش هاي نظري، ارائه راه حل
هاي عملی در مسائل علمی، نقادي و ایده پردازي و مدل سازي
که داراي جنبه کاربردي بوده را در قالب آثار که شامل؛ طرح
پژوهشی، پایان نامه کارشناسی ارشد و رساله دکتري، ترجمه و
تألیف کتاب، مقاله، پوستر و... است را به پست الکترونیک به
This email address is being protected نشانی
from spambots. You need JavaScript

enabled to view it. ارسال کنند. 

تلاش براي ایجاد بانک اطلاعاتی جامع از آثار علمی و پژوهشی، برگزاري کارگاه هاي آموزشی، کمک به عقد تفاهم نامه موسسات و
مراکز علمی و پژوهشی با تولید کنندگان، کمک به برگزاري نشست، سمینار، مسابقه و نمایشگاه هاي علمی و پژوهشی و انجام
خدمات مشاوره اي علمی و فنی به تولیدکنندگان، صاحبان صنایع، سایر مراکز علمی و پژوهشی» را دبیرخانه شوراي نظارت بر اسباب

بازي بر طراحی، ساخت و توزیع اسباب بازي به عنوان رئوس برنامه هاي هفته پژوهش این شورا اعلام کرده است. 

بر همین اساس، این پژوهش ها باید با محورهاي موضوعی «اسباب بازي و اقتصاد و فرهنگ، اسباب بازي و تعلیم و تربیت، اسباب
بازي و صنایع فرهنگی، اسباب بازي و محیط زیست، اسباب بازي و سلامت، اسباب بازي و دولت و مصرف کننده، اسباب بازي و

رسانه، اسباب بازي و کارآفرینی، اسباب بازي و حقوق و اسباب بازي و هنر» باشد. 

کمیسیون پژوهش دبیرخانه شوراي نظارت بر اسباب بازي به عنوان مرجع پژوهشی و تحقیقاتی دبیرخانه با هدف نزدیک کردن عرصه
نظر و عمل و شناسایی اندیشه ها و تجارب مکتوب ارزشمند به ویژه ایده هاي خلاقانه و نوآورانه در گستره ملی در صدد آن است تا

زمینه هاي مناسب براي اشاعه فعالیت هاي علمی و پژوهشی را براي متخصصان، ذي نفعان و مصرف کنندگان فراهم آورد. 

دبیرخانه شوراي نظارت بر اسباب بازي به عنوان یکی از مهم ترین ارکان سیاست گذاري، برنامه ریزي و نظارت در عرصه اسباب بازي
کشور  با تأکید بر تأثیر مثبت بازي در کودکی و اهمیت بینش و نگرش علمی بر فرایند طراحی، تولید، صدور مجوز اسباب بازي براي
کودکان بر خود لازم می داند تا در پیشبرد سلامت و رشد صنعت اسباب بازي با رویکرد علمی و پژوهشی در مراحل طراحی، ساخت،

عرضه و فروش این کالاي فرهنگی تلاش و بسترهاي لازم را فراهم آورد. 
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علاقه مندان می توانند در صورت داشتن هر گونه سوال با شماره 02188085834 تماس بگیرند. 

یادآوري می شود دبیرخانه این شورا در کانون پرورش فکري کودکان و نوجوانان قرار دارد و هدف آن ساماندهی صنعت اسباب بازي از
طریق حمایت، هدایت و نظارت بر طراحی، ساخت، واردات و توزیع اسباب بازي کودکان تعیین شده است. 

بیانیه پژوهشی دبیرخانه شوراي نظارت بر اسباب بازي
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راه اندازي کسب و کار فرهنگی در 54 روستا و آبادي عشایري برگزیده

منبع: لیزناشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/09/30

دبیر ستاد هماهنگی شهرها و روستاهاي دوستدار کتاب گفت: در 54 روستا و آباي عشایري برگزیده جشنواره روستا ها و
عشایر دوستدار کتاب کسب و کار فرهنگی راه اندازي می شود.

 <div
به گزارش لیزنا، ابراهیم حیدري در این باره گفت: طرح راه
اندازي کسب و کارهاي فرهنگی در روستاها در بعد کیفی با
هدف شناخت و رفع موانع و دشواري هاي فعالیت هاي فرهنگی
و هنري در روستاها، شناسایی نهادها و سازمان هاي دولتی و
غیردولتی موثر و فعال در توسعه فرهنگی روستاها، کمک به
توانمندسازي روستاییان براي راه اندازي کسب و کار فرهنگی و
هنري، حمایت از راه  اندازي مجموعه کسب و کارهاي روستایی
فرهنگ محور، ارتقاي کیفیت زندگی در میان روستاییان،
شناسایی و شکوفایی استعدادها و خلاقیت هاي فرهنگی و هنري
روستاییان، ایجاد زمینه و فرصت مناسب براي جلب مشارکت
مردمی در امور فرهنگی و هنري روستاها، تشکیل انجمن هاي
فرهنگی و هنري و در بعد کمی با هدف کاهش نرخ بیکاري در

کشور، ایجاد  فرصت هاي شغلی مستقیم در روستاها، آموزش مهارت شغلی و دانش کارآفرینی به مردان و زنان  روستایی، و برگزاري
کارگاه برنامه ریزي مشارکتی در این روستاها  طراحی و برنامه ریزي شده است. 

حیدري ادامه داد: این طرح همچنین تلاش دارد با ایجاد فرصت هاي شغلی جدید براي روستاییان در کنار احیاي دانش ها، آیین ها و
مشاغل بومی و به کارگیري آن در کارآفرینی زمینه افزایش مشارکت روستاییان در برنامه ریزي توسعه محلی را فراهم آورد و باعث

افزایش مهارت هاي کاري و دانش کارآفرینی روستاییان وکمک به زیست پایدار روستایی شود. 

وي درباره نحوه مشارکت در این طرح گفت: در این طرح فعالان فرهنگی و هنري روستایی و سرمایه گذاران علاقه مند در حوزه
فرهنگ و هنر روستایی پس از گذراندن دوره آموزشی کوتاه مدت و شناسایی ظرفیت هایی فرهنگی و هنري  اعم از انسانی و کالبدي 
طرح هاي مرتبط را در قالب فرم تکمیل می کنند و پس از ارسال به دبیرخانه مرکزي در تهران  و تصویب در شورایی متشکل از 
نمایندگان نهادهاي همکار در این طرح از تسهیلات بانکی کم بهره برخوردار می شوند و می توانند با حمایت و پشتیبانی ادارات کل
فرهنگ و ارشاد اسلامی و نهادهاي محلی و بومی و مردمی در قالب موسسات فرهنگی و هنري روستایی به رونق کسب و کارهاي
روستایی و پویایی فرهنگ و هنر بومی کمک شایانی کنند. کسب و کارهاي ترکیبی از فعالیت هاي فرهنگی و هنري  و همچنین
فعالیت هاي روستایی و بومی است. صنایع دستی، کشاورزي چندکارکردي، بومگردي، هنرهاي نمایشی و موسیقی، کتابفروشی سیار،
گردشگري روستایی، کارگاه تولید کتاب پارچه اي، کارگاه هاي تولید عروسک، کارگاه هاي چاپ دستی و...، گیاهان دارویی، صنایع
غذایی، فروشگاه هاي محصولات فرهنگی روستایی، راه اندازي شبکه هاي تولیدات روستایی، بازارهاي بین المللی صنایع دستی، ایجاد
و توسعه مراکز و خانه هاي صنایع خلاقانه، گردشگري مبتنی بر ظرفیت هاي فضاي مجازي، اکوکمپ هاي بوم گردي بیابانی،
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گردشگري کشاورزي، مراکز تفریحی و سرگرمی، کسب و کارهاي تولید محتوا (دیجیتال)، توسعه شرکت هاي دانش بنیان، و کسب و
کارهاي بخش خدمات اجتماعی، آموزشی و عمومی(منتخب)  در زمره این فعالیت ها قرار دارند. 

بر اساس این گزارش، طرح یاد شده در این مرحله به صورت آزمایشی در روستا هاي یاد شده اجرا می شود؛ انتظار می رود در آینده
نزدیک  کسب و کارهاي  فرهنگی در روستا هاي برگزیده دیگر راه اندازي خواهد شد. 

اجراي این طرح مبتنی بر تفاهم نامه همکاري وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، وزارت کشور، معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم
و نیز  صندوق کار آفرینی امید رقم خورده است. بر اساس این طرح از طریق توانمندسازي، برنامه ریزي مشارکتی و اقدامات حمایتی
با محوریت فرهنگ و هنر مجموعه اي از کسب و کارهاي  فرهنگی و هنري روستایی به صورت متمرکز یا غیرمتمرکز در روستاها

شکل می گیرد. 

نشست توجیهی اجراي و عملیاتی شدن طرح یاد شده روز دوشنبه (اول دي ماه)  با حضور علی اصغر سید آبادي مشاور وزیر فرهنگ
و ارشاد اسلامی، ابراهیم حیدري مدیر کل دفتر مطالعات و برنامه ریزي فرهنگی، اسماعیل زیارتی رئیس مرکز مطالعات برنامه ریزي
شهري و روستایی سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي وزارت کشور، رضا یوسفیان مدیر تحقیقات بازار و ساماندهی صنودق کارآفرین
امید و نیز  رضا برزگر مدیرکل دفتر فرهنگی و اجتماعی معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري و روساي اداره 

فرهنگ و ارشاد، بخشداران شهرستان ها، دهیاران و... برگزار خواهد شد.
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فراخوان گردآوري پژوهش هاي علمی در حوزه اسباب بازي منتشر شد

منبع: لیزناشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/09/30

کمیسیون پژوهشِ دبیرخانه شوراي نظارت بر اسباب بازي در فراخوانی از پژوهش گران دعوت کرده است تا ایده هاي
پژوهشی خلاقانه و نوآورانه خود را در حوزه اسباب بازي براي این شورا ارسال کنند.

 <div
به گزارش لیزنا، پژوهش گران و سایر علاقه مندان با توجه به
برنامه ها می توانند آثار علمی که داراي ویژگی هایی از قبیل
نوآوري علمی، پاسخ گویی به پرسش هاي نظري، ارائه راه حل
هاي عملی در مسائل علمی، نقادي و ایده پردازي و مدل سازي
که داراي جنبه کاربردي بوده را در قالب آثار که شامل؛ طرح
پژوهشی، پایان نامه کارشناسی ارشد و رساله دکتري، ترجمه و
تألیف کتاب، مقاله، پوستر و... است را به پست الکترونیک به
نشانی این آدرس ایمیل توسط spambots حفاظت می شود.

براي دیدن شما نیاز به جاوا اسکریپت دارید ارسال کنند. 

تلاش براي ایجاد بانک اطلاعاتی جامع از آثار علمی و پژوهشی، برگزاري کارگاه هاي آموزشی، کمک به عقد تفاهم نامه موسسات و
مراکز علمی و پژوهشی با تولید کنندگان، کمک به برگزاري نشست، سمینار، مسابقه و نمایشگاه هاي علمی و پژوهشی و انجام
خدمات مشاوره اي علمی و فنی به تولیدکنندگان، صاحبان صنایع، سایر مراکز علمی و پژوهشی» را دبیرخانه شوراي نظارت بر اسباب

بازي بر طراحی، ساخت و توزیع اسباب بازي به عنوان رئوس برنامه هاي هفته پژوهش این شورا اعلام کرده است. 

بر همین اساس، این پژوهش ها باید با محورهاي موضوعی «اسباب بازي و اقتصاد و فرهنگ، اسباب بازي و تعلیم و تربیت، اسباب
بازي و صنایع فرهنگی، اسباب بازي و محیط زیست، اسباب بازي و سلامت، اسباب بازي و دولت و مصرف کننده، اسباب بازي و

رسانه، اسباب بازي و کارآفرینی، اسباب بازي و حقوق و اسباب بازي و هنر» باشد. 

کمیسیون پژوهش دبیرخانه شوراي نظارت بر اسباب بازي به عنوان مرجع پژوهشی و تحقیقاتی دبیرخانه با هدف نزدیک کردن عرصه
نظر و عمل و شناسایی اندیشه ها و تجارب مکتوب ارزشمند به ویژه ایده هاي خلاقانه و نوآورانه در گستره ملی در صدد آن است تا

زمینه هاي مناسب براي اشاعه فعالیت هاي علمی و پژوهشی را براي متخصصان، ذي نفعان و مصرف کنندگان فراهم آورد. 

دبیرخانه شوراي نظارت بر اسباب بازي به عنوان یکی از مهم ترین ارکان سیاست گذاري، برنامه ریزي و نظارت در عرصه اسباب بازي
کشور  با تأکید بر تأثیر مثبت بازي در کودکی و اهمیت بینش و نگرش علمی بر فرایند طراحی، تولید، صدور مجوز اسباب بازي براي
کودکان بر خود لازم می داند تا در پیشبرد سلامت و رشد صنعت اسباب بازي با رویکرد علمی و پژوهشی در مراحل طراحی، ساخت،

عرضه و فروش این کالاي فرهنگی تلاش و بسترهاي لازم را فراهم آورد. 

علاقه مندان می توانند در صورت داشتن هر گونه سوال با شماره 02188085834 تماس بگیرند. 
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یادآوري می شود دبیرخانه این شورا در کانون پرورش فکري کودکان و نوجوانان قرار دارد و هدف آن ساماندهی صنعت اسباب بازي از
طریق حمایت، هدایت و نظارت بر طراحی، ساخت، واردات و توزیع اسباب بازي کودکان تعیین شده است. 

بیانیه پژوهشی دبیرخانه شوراي نظارت بر اسباب بازي
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کتاب «اقتصاد دیجیتال» منتشر شد

منبع: شبستانشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/09/30

کتاب اقتصاد دیجیتال تألیف حجت الاسلام والمسلمین سعیدرضا عاملی استاد ارتباطات دانشگاه تهران و مجتبی حاجی
جعفري به همت سازمان مطالعه و تدوین کتب علوم انسانی دانشگاه ها(سمت) منتشر شد.

کتاب اقتصاد دیجیتال تألیف حجت الاسلام والمسلمین سعیدرضا عاملی استاد ارتباطات دانشگاه تهران و مجتبی حاجی جعفري
به همت سازمان مطالعه و تدوین کتب علوم انسانی دانشگاه ها(سمت) منتشر شد. 

خبرگزاري شبستان، گروه اندیشه: کتاب اقتصاد دیجیتال براي
دانشجویان رشتۀ ارتباطات در مقاطع کارشناسی و کارشناسی
ارشد به عنوان منبع اصلی درس «مطالعات فضاي مجازي»،
«جامعه شناسی سازمان هاي رسانه اي»، «رسانه هاي نوین» و

«اقتصاد رسانه» هر کدام به ارزش 2 واحد تدوین شده است. 

قطعاً اقتصاد دیجیتال بر بستر رقومی، شبکه اي، تعاملی،
بازخوردي، غیرمرکزي و الگوریتمی جدید علاوه بر ساختار و نظام

هاي اقتصادي، هم در روش هاي فرایندي و تراکنش هاي مالی و اداري و هم در شکل خدمات اقتصادي کار بدیعی است که می تواند 

به عنوان متن درسی و کتاب راهنما براي آشنایی با اقتصاد دیجیتال منبعی مناسب تلقی شود تا بستر دوفضایی شدة اقتصاد جدید را
شرح دهد. 

این کتاب محصول کار گسترده روي قلمرو جدیدي از اقتصاد است که امروز اقتصاد پنجم جهان محسوب می شود و به مرور زمان
بسیاري از کسب وکارها، امور مالی و بانکی و تبادلات مالی به این فضا وارد خواهند شد. ظهور هم زمان صنعت ارتباطات، شکل گیري
شرکت هاي چندملیتی، فضاي مشترك ارتباطی بر بستر اینترنت، اتصال دیوایس ها به کالاها، انبارهاي نگهداري کالاها، فروش و
خدمات پس از فروش و اتصال دیوایس ها، همۀ پدیده هاي مرتبط با بازار و کسب وکار مثل فرایندها، ساختارها، نهادهاي اقتصادي،
اطلاعات و حتی آدم ها را دگرگون ساخته است؛ همچنین تنوع و تشدید رقابت در بازارهاي محلی، ملی و جهانی در کنار شکل گیري
شبکه هاي توزیع شده در قالب مثلاً اسنپ حمل ونقل، اسنپ غذا و پوشاك و انواع اسنپ هاي جدید مرتبط با اقتصاد زندگی، شبکه
اي جدید را گسترده که اقتصادهاي خرد گذشته را به چالش کشیده است. عدم درك اقتصاد و بازار جدید می تواند به بحران هاي

فراگیر بازارهاي جدید منجر شود. 

فهرست مطالب 

سپاسنامه 
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جمع بندي: نظام یکپارچۀ اقتصاد دیجیتال؛ سیاست ها، ساختارها و روندها 

واژه نامۀ توصیفی 

کتابنامه 

نمایه 

کتاب اقتصاد دیجیتال با یک مقدمه شروع می شود و سپس در قالب چهار بخش شامل چهارده فصل موضوع بررسی می شود و با
نتیجه گیري نهایی به پایان می رسد. در مقدمه طرح یک مسئله صورت گرفته و جایگاه اقتصاد دیجیتال تبیین شده است. در بخش

اول تاریخچه، مفاهیم و مهارت هاي کلیدي در سه فصل ارائه گردیده است. در بخش دوم دربارة موضوعات 

مهم اقتصاد دیجیتال ـ مثل بهره وري مجازي، کار مجازي، پروتکل ها و استانداردهاي جهانی اقتصاد دیجیتال همراه با رویکردها و
چالش هاي حقوقی اقتصاد دیجیتال و موضوع مهم ایمنی و امنیت اقتصادي دیجیتال ـ در قالب فصول چهارم تا هفتم بحث کرده ایم.
بخش سوم کتاب به موضوع ظرفیت هاي جدید اقتصاد دیجیتال در حوزة رایانش ابري، فناوري بلاکچین و ارز هاي مجازي و رمزارزها،
بازار کار اقتصاد دیجیتال و بانک داري الکترونیک اختصاص دارد که در فصول هشتم تا یازدهم تحلیل و تبیین شده اند. در بخش
چهارم که شامل فصول دوازدهم تا چهاردهم می شود روي مباحث مرتبط با ایران و اقتصاد دیجیتال تمرکز شده و مباحثی همچون
چالش هاي اقتصاد دیجیتال، کسب وکارهاي دیجیتال و اقتصاد مقاومتی در اقتصاد دیجیتال ایران بررسی شده است. در نتیجه گیري
پایانی تلاش کرده ایم تصویري از نظام یکپارچۀ اقتصادي دیجیتال، نه به عنوان یک اقتصاد جدا از اقتصاد آنالوگ، بلکه به عنوان یک

نظام اقتصادي دوفضایی به هم پیوسته و یکپارچه ارائه دهیم. 

با توجه به تأثیر شناختی مفاهیم و ابتکارهاي اعمال شده در ساختار و طبقه بندي آن ها، در بخش نخست کتاب حاضر با عنوان
«تاریخچه، مفاهیم و مهارت هاي کلیدي» بر این موضوعات تمرکز می شود. در این بخش، سه فصل ارائه شده است که هر کدام بر
یک جنبۀ مهم شناختی اقتصاد دیجیتال اختصاص دارد. در فصل اول «تاریخ اقتصاد دیجیتال»، خصوصاً مواجهۀ معرفت شناختی با
اقتصاد دیجیتال، بررسی می شود. ما در این فصل، اقتصاد دیجیتال را به عنوان انقلاب صنعتی چهارم تحلیل و بر روند تغییر در مفهوم
عملیاتی اقتصاد دیجیتال تمرکز کرده ایم. همچنین رویکردي مناسب را براي ارزیابی اقتصاد دیجیتال در شرایط جاري برگزیده ایم که

خصوصاً بر ماهیت در حال انتقال اقتصاد دیجیتال و تغییر تمرکز از زیرساخت به دربرگیري دیجیتال توجه دارد. 

در فصل دوم با عنوان «مفاهیم کلیدي اقتصاد دیجیتال» مجموعۀ گسترده اي از مفاهیم شامل: اقتصاد اطلاعاتی، اقتصاد الکترونیکی،
اقتصاد اینترنتی، اقتصاد شبکه اي، اقتصاد دیجیتال، اقتصاد مبتنی بر همکاري، اقتصاد وبی، اقتصاد اپ، اقتصاد پلتفرمی، اقتصاد
اشتراکی و اقتصاد هوشمند به بحث گذاشته شده است. همان طور که در مباحث قبل اشاره شد، این تعاریف و طبقه بندي هاي درونی
آن، یکی از مهم ترین پیشران هاي شناختی اقتصاد دیجیتال و زمینه ساز مواجهۀ خاص و سیاست گذاري تخصصی کشورها در مورد

اقتصاد است. 

در فصل سوم به «مهارت هاي اقتصاد دیجیتال» پرداخته ایم. هدف از این فصل نشان دادن مهارت هاي ضروري براي ورود به بازار کار
به عنوان یکی از عوامل مؤثر بر کاهش شکاف اقتصاد دیجیتال در جهان است. علی رغم فقدان معیارهاي عمومی براي اقتصاد

دیجیتال، داده هاي موجود اجازه می دهد تا به نتیجه گیري مناسب دست یابیم. 
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در فصل مهارت هاي اقتصاد دیجیتال، عرضه و تقاضاي نیروي کار و شکل هاي جدید آن، چالش هاي عرضه و تقاضاي نیروي کار،
صلاحیت هاي جدید در بازار کار، بازمهندسی نظام آموزشی در جهت انطباق با بازار کار و بازتعریف رتبه بندي شغلی در بازار کار
اقتصاد دیجیتال را مورد بحث قرار داده ایم که همۀ این موارد به کاهش چالش ها و آمادگی بیشتر براي توسعۀ اقتصاد دیجیتال منجر

می شود. 

بخش دوم این کتاب، «موضوعات مهم اقتصاد دیجیتال» و از جمله مهم ترین آن ها را مورد کاوش قرار می دهد. این بخش متشکل از
چهار فصل است. در ابتداي این بخش با عنوان «بهره وري مجازي و ظهور اقتصاد جدید» به تعریف بهره وري، شاخص ها و سطوح
آن، نقش فناوري هاي اطلاعاتی و ارتباطاتی در رشد بهره وري، رویکردهاي نظري بهره وري و فناوري اطلاعات و ارتباطات، الگوهاي
رشد بهره وري، کار دوفضایی، الگوریتم ها، هوش مصنوعی، رباتیک و اینترنت اشیاء پرداخته ایم و در نهایت نشان داده ایم که چگونه

فناوري هاي اطلاعاتی و ارتباطاتی، تقویت کننده و تسریع کنندة بهره وري اند. 

فصل پنجم کتاب با عنوان «پروتکل ها و استانداردهاي جهانی اقتصاد دیجیتال» به مجموعۀ مهمی از پروتکل ها و استانداردهاي
جهانی در حوزه هاي اینترنت اشیاء، صیانت از داده ها، فناوري هوش مصنوعی و رباتیک، بلاکچین و پروتکل هاي رمزارزها اختصاص

دارد. با توجه به خلأهاي موجود در محیط قانونی کشور در حوزة اقتصاد دیجیتال، توجه به این پروتکل ها اهمیت مضاعف دارد. 

در فصل ششم، «رویکردها و چالش هاي حقوقی اقتصاد دیجیتال» بررسی شده است. در این فصل، خصوصاً بر رویکردهاي قانونگذاري،
مسائل مالی و بانکی، رقابت و انحصار، حقوق مصرف کننده، مسائل حقوقی روندهاي نوین، چالش هاي حقوقی و قانونی اقتصاد
اشتراکی، مسائل حقوقی اینترنت اشیاء و اینترنت همۀ اشیاء، چالش هاي قانونی داده ها، بزرگ داده ها و داده هاي باز و زیست بوم
قانونی اقتصاد دیجیتال ایران تمرکز شده است و در نهایت ظرفیت ها و چالش هاي قوانین و مقررات اقتصادهاي دیجیتال موضوع

بحث بوده اند. 

«ایمنی و امنیت در بازار برخط»، عنوان فصل هفتم کتاب است که در این فصل ابتدا به تبیین مفهومی و گونه شناسی بازار برخط می
پردازیم و سپس ساختارها و فرایندهاي ایمنی، پروتکل هاي امنیتی، نرم افزارهاي ضد تقلب و استانداردهاي جهانی ایمنی بازار برخط
را بررسی می کنیم و مشخصاً شش استاندارد تخصصی ایزو شامل: نظرات مصرف کنندة آنلاین، فناوري اطلاعات، پوشاك و پرو
دیجیتال، تجزیه وتحلیل دیجیتال و تجزیه وتحلیل وب، خدمات مالی و مدیریت شمارة شناسایی شخصی و بانک داري و خدمات مالی

تلفن همراه را تحلیل می نماییم. 

بخش سوم این کتاب به «ظرفیت هاي جدید در اقتصاد دیجیتال»، از جمله موارد اشاره شدة قبل اختصاص دارد. در این بخش، در
فصل هشتم، به «رایانش ابري و تأثیرگذاري اقتصادي آن» پرداخته شده است؛ مفهوم رایانش ابري، سیر تکاملی آن، ویژگی ها، مدل
ها و کاربردهاي مختلف آن در بنگاه هاي کوچک و متوسط، سازمان هاي عمومی و دولت بررسی و در نهایت، اهمیت و اثرگذاري آن
در حوزة اقتصاد تحلیل شده است. سپس، در فصل نهم، «فناوري بلاکچین و ارز مجازي» را مطالعه کرده ایم که دو پدیدة مهم
تأثیرگذار بر نظام هاي اقتصادي از جمله نظام اقتصادي کشور ایران و همچنین نظام پولی و بانکی اند. با توجه به پیچیده بودن فناوري
بلاکچین، در طول این فصل تلاش شده است خواننده به زبان ساده با روش کار بلاکچین آشنا شود. همچنین به کاربرد بلاکچین در
قراردادهاي هوشمند و آیندة این فناوري توجه شده است. درخصوص ارز مجازي نیز، پس از معرفی این ارز، به گونه شناسی ارزهاي

مجازي و مقایسۀ پول الکترونیک با ارز مجازي پرداخته ایم و سپس، بیت کوین به عنوان پیشروترین ارز مجازي تحلیل شده است. 

در فصل دهم، «بازار کار اقتصاد دیجیتال» مورد نظر بوده که طی آن الگوهاي جدید کار، مزایا و معایب مدل هاي جدید کار و روابط
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شغلی، پلتفرم هاي کار دیجیتال، توسعۀ کارآفرینی دیجیتال، مدل کسب وکار باز، اپلیکیشن هاي کسب وکار و توسعۀ استانداردهاي
انطباق در بازار دیجیتال بررسی شده است. این فصل، از نظر آشنایی با یکی از مهم ترین جنبه هاي توسعۀ اقتصاد دیجیتال در کشور

ایران اهمیت دارد. 

در فصل یازدهم، که آخرین فصل از بخش سوم کتاب است، «بانک داري الکترونیک و روندهاي آینده» بررسی شده است. هدف از این
فصل، صرفاً بازتاب بانک داري خصوصی نیست، بلکه مهم تر از آن، بیان تأثیر فناوري هاي نوظهور مؤثر بر بانک داري، خصوصاً فناوري
بلاکچین و تأثیر آن بر نظام پولی و خزانه داري کشور است. این فصل متشکل از مباحثی درخصوص فناوري هاي اصلی مؤثر بر آیندة

بانک داري الکترونیک از جمله رایانش 

ابري، داده هاي بزرگ، هوش مصنوعی و یادگیري ماشینی، اتوماسیون مبتنی بر فرایندهاي رباتیک، فناوري هاي دفتر کل تسهیم شده
و اینترنت اشیاء می باشد. سپس، به نقش فناوري هاي مرکززدا بر آیندة بانک داري الکترونیک، مدیریت نقدینگی و آیندة دفاتر کل در

بانک داري تجاري پرداخته ایم. 

فصل دوازدهم به «چالش هاي اقتصاد دیجیتال در ایران» اختصاص دارد. در این فصل ابتدا به مهم ترین چالش هاي اقتصاد ایران
پرداخته ایم که تورم، رکود و رشد اقتصادي ناپایدار، اشتغال و معضل بیکاري، وابستگی اقتصادي به نفت و اقتصاد تک محصولی، عدم
شفافیت و فساد اقتصادي و مدیریت اقتصادي ناکارآمد، موارد تحلیل شده اند. سپس، دیجیتالی شدن اقتصاد و چالش هاي اقتصادي
در ایران تبیین شده اند که ذیل آن اثر دولت الکترونیک، خدمات و محتواي دیجیتال بر اقتصاد، داده هاي باز، بزرگ داده ها و مسئلۀ
شفافیت اطلاعات در اقتصاد دیجیتال، اینترنت اشیاء، اینترنت همۀ اشیاء و خودکارسازي فرایندهاي اقتصادي، هوشمندسازي و
خودکارسازي، ضرورت توسعۀ توانمندي براي تغییر محیط کاري، مهارت هاي نرم و سخت در کاهش بیکاري و توسعۀ اشتغال

دیجیتال به نحو کاربردي و راهبردي بررسی شده اند. 

در فصل سیزدهم به «کسب و کارهاي دیجیتال ایرانی» پرداخته ایم. در این فصل ابتدا کسب و کارهاي دیجیتال ایرانی وضعیت
شناسی و سپس، کسب و کارهاي خرده فروشی آنلاین و فروشگاه هاي اینترنتی ایرانی، کسب وکارهاي مبتنی بر حمل ونقل، کسب
وکارهاي حوزة مواد غذایی و رستوران ها و فین تک ایرانی بررسی شده اند. در ادامه دربارة کسب وکارهاي دیجیتال ایرانی از نگاه
مسئله شناسی بحث کرده ایم که فهرستی منسجم، پرتعداد و کارآمد را دربر می گیرد. این فصل، راهکارهایی را براي زیست بوم کسب
وکارهاي دیجیتال ایرانی ارائه می کند که براي فعالان این حوزه یا علاقه مندان به آشنایی با کسب وکارهاي دیجیتال و ارتباط آن با

زمینۀ اجتماعی ایران راهگشا خواهد بود. 

فصل چهاردهم به «اقتصاد دیجیتال مقاومتی» اختصاص دارد. در این فصل ابتدا به اقتصاد مقاومتی از دیدگاه مقام معظم رهبري و
همچنین از نگاه متخصصان و اندیشمندان پرداخته شده است. سپس، برنامه ها و راهبردهاي اقتصاد مقاومتی دیجیتال مورد تحلیل

قرار گرفته و در نهایت دربارة راهکارهاي مقاوم سازي اقتصاد دیجیتال در ایران بحث شده است. 

این کتاب با یک جمع بندي به پایان می رسد که در آن «نظام یکپارچه اقتصاد دیجیتال؛ سیاست ها، ساختارها و روندها» مورد بحث
قرار گرفته است. یافته هاي ما نشان می دهد اقتصاد دیجیتال در مسیر دستیابی به رونق اقتصادي جایگاهی ویژه و رو به رشد دارد.
همچنان که نسبت رو به افزایش ارزش اقتصاد دیجیتال به کل اقتصاد در جهان، تعادل اقتصادي سنتی را دستخوش تحول جدي
کرده است، وضعیت این تناسب نیز در نظام اقتصادي ایران تأثیر مهمی خواهد داشت. اگرچه اثبات این اثرگذاري از طریق مباحث
اقتصاد کلان امکان پذیر است، اما جایگاه عملی آن را باید در کوچک ترین نهاد اقتصادي، یعنی خانواده، مورد توجه قرار داد. بنابراین،
بهره مندي خانوادة ایرانی از آوردة اقتصاد دیجیتال و درك اثر عینی آن بر بزرگ شدن اقتصاد خانواده، باید هدف اصلی اقتصاد
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دیجیتال یکپارچه و عدالت محور در کشور باشد. 

کتاب اقتصاد دیجیتال تألیف حجت الاسلام والمسلمین سعیدرضا عاملی استاد ارتباطات دانشگاه تهران و مجتبی حاجی جعفري به
همت سازمان مطالعه و تدوین کتب علوم انسانی دانشگاه ها(سمت) به بهاي 55 هزار تومان منتشر شد.
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د یر یا زود از پا می افتند

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/09/30

زینب د انشور/ پاسخگوي 118 شماره را شمرد ه تکرار می کند به خیال خود م آن را حفظ کرد ه ام اما به محض قطع تماس به
جز چند شماره ابتد ایی چیزي از آن د ر خاطرم نیست. سال ها از آخرین باري که می توانستم شماره تلفنی را به ساد گی به حافظه
بسپارم گذشته و حالا چون نیازي به استفاد ه فیزیکی از حافظه و ذهن نیست با جست و جوي کوتاهی د ر مخاطبین گوشی تماس

برقرار 
می کنم، میانبري راحت و سریع. مد ت هاست کوتاهی حافظه حتی براي ابتد ایی ترین موضوع ممکن هشد اري شد ه براي عاد ت به
روزمرگی هاي د یجیتالی پد ید ه اي جد ید و وافر که د ر اطرافیان هم د ید ه و به ساد گی از آن گذشته ایم. به نظر می رسد ابزار د
یجیتال چنان آماد ه خورمان کرد ه که از پس ساد ه ترین امور، قبل از تولد آن ها هم برنمی آییم. زند گی قبل از گوشی هاي
هوشمند و د هکد ه جهانی از یاد مان رفته و عاد ت کرد ه ایم به وسایلی که هر روز تنبل ترمان می کند . د یگر حتی به خود مان
زحمت نمی د هیم تا سر کوچه رفته و خرید کنیم با چند کلیک ساد ه مایحتاج ما با پیک به د ستمان می رسد . سختی پیاد ه طی
مسیر کرد ن و استفاد ه از اتوبوس و تاکسی را با سهولت تاکسی هاي اینترنتی جایگزین کرد ه ایم و حالا از پس پیاد ه روي معمولی
هم برنمی آییم. استفاد ه از ابزار د یجیتال به هیچ عنوان ناپسند نیست بلکه این حد و اند ازه و چگونگی استفاد ه از آن است که
چالش برانگیز است از عاد ت به بازي هاي کامپیوتري و موبایلی گرفته تا د ید ن سریال هایی که تمامی ند ارند به نوعی ما را د رگیر

اعتیاد هایی ناخواسته می کنند . 
شاید بسیاري از ما فکر کنیم که اکثر کارهایی که روزانه انجام می د هیم حاصل تصمیم گیري و انتخاب هاي آگاهانه ماست اما عصب
شناسان د ریافته اند که این گونه نیست و زند گی ما سرشار از عاد ت هاست و هر عاد تی حتی کوچک د ر طی زمان روي سلامتی
ما، شاد ي ما، سازماند هی کاري و کارکرد هاي ما اثر زیاد ي د ارد . عاد ت یک برنامه و جریان عاد ي رفتاري است که به طور منظم
تکرار شد ه و گاهی به صورت ناخود آگاه رخ می د هد . طی تحقیقاتی که د ر د انشگاه تگزاس نورث و پال صورت گرفته، مشخص
شد ه که طی 18 تا 200 روز عاد ت ها شکل گرفته و تبد یل به رفتار خود کار ما می شود . د انشمند ان می گویند عاد ت ها به این
د لیل به وجود می آیند که مغز مرتب به د نبال راه هایی است تا سعی و تلاش را کم و د ر انرژي مصرفی صرفه جویی کند د ر
خصوص سبک زند گی د یجیتالی نیز اوضاع به همین منوال است یعنی سرعت و سهولت د ر کنار تنوع و جذابیت باعث تبد یل
رفتاري گاه ناپسند به اعتیاد و عاد ت شد ه است.زمانی که سخن از اعتیاد به میان می آید ذهن ها ناخود آگاه به سمت و سوي مواد
مخد ر و الکل می رود د ر حالی که غیرمخد رهایی هستند که روان را معتاد می کنند و به همان اند ازه قوي و خطرناکند .با بررسی
زند گی هاي امروزي می توان تکنولوژي و اینترنت را یکی از بسترهاي اعتیاد د انست که بد ون هیچ هشد اري و زیرپوستی به جلو
خیز بر می د ارد . انسان هاي زیاد ي هستند که شبانه روزشان به پهنه جهانی وب وابسته است و به نوعی سبک زند گی شان د
یجیتالی شد ه است این موضوع تا بد ان جا پیش رفته که کلینیک هایی د ر سراسر جهان به منظور ترك عاد ت هاي د یجیتالی
تاسیس شد ه و مراجعان زیاد ي هم د ارد . گذشته از فرصت هاي د نیاي مجازي، نمی توان منکر تهد ید هاي آن بر سبک زند گی
هم شد . تنوع و ظرفیت د نیاي مجازي مرد م زیاد ي را د رگیر جنبش هایی مانند سلفی گیري، پست زد ن،کامنت نویسی، لایک
کرد ن، ایمیل زد ن و چت کرد ن و به قولی گوگل بازي کرد ه و چنان آن ها را د ر چنگ خود گرفته که جذابیتش تبد یل به یک
اعتیاد غیرقابل انکار شد ه است.آلوین تافلر، آیند ه پژوه شهیر آمریکایی د ر کتاب موج سوم معتقد است که تاریخ بشریت تا کنون، سه
انقلاب را تجربه کرد ه که از این انقلاب ها به عنوان موج یاد می کند . موج اول، انقلاب کشاورزي، موج د وم انقلاب صنعتی و موج
سوم انقلاب اطلاعات و ارتباطات اما او معتقد است که جامعه را تنها بر مبناي اطلاعات و رایانه هاي شخصی نمی توان هد ایت کرد و
ما به همه مهارت هاي ارتباط اجتماعی و به خصوص انواع احساسات، نیاز د اریم د ر حالی که زند گی هاي امروز متاثر از این انقلاب
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است. 
با این که انقلاب اطلاعات و ارتباطات فرصت خوبی د ر کارآفرینی د یجیتالی و توسعه کسب و کارهاي سنتی و ارائه شیوه خلاقانه د ر
تولید و هد ایت شغل هاي جد ید جوان پسند به وجود آورد اما به همراه خود لمس واقعیت را گرفت و انسان را د چار عاد ت هایی
کرد که کند ن از آن مشکل به نظر می رسد .یک روان شناس د ر گفت و گو با خبرنگار «خبر جنوب» با بیان این که عوامل گوناگونی
د ر عاد ت هاي هر فرد و د ر سطوح مختلف روانی موثر است افزود : شخصیت، محیط پرورش، سبک اجتماعی و فرهنگی خانواد ه و
نزد یکان و ... د ر تبد یل رفتار به عاد ت د ر هر فرد ي اثرگذار و د خیل است.لیلا کاشانی گفت: غرق شد ن د ر د نیاي د یجیتال
براي هر گونه استفاد ه اي ما را از شیوه زند گی سنتی د ور کرد ه و همان طور که پژوهش ها اثبات کرد ه اند استفاد ه اي که به عاد
ت تبد یل شود د ر این فضا منجر به افسرد گی، آسیب هاي جسمی و روحی و زند گی ماشینی خواهد شد .وي با اشاره به این که د
نیاي مجازي فکر کرد ن را از ما می گیرد و لقمه اي د رسته به ما می د هد اد امه د اد : د ر چنین شرایطی تنبلی ذهنی نیز
گریبانگیرمان می شود و خلاقیت و حافظه را هم د رگیر می کند .این کارشناس با بیان این که با شناخت هر اعتیاد ناپسند باید د ر
مسیر خرق آن برآمد گفت: د ر این زمینه نیز باید به د نبال راه هاي پیشگیري و د رمان بود هرچند اگر این عاد ت با هویت فرد خلط
شد ه باشد کار سخت تر خواهد شد .کاشانی د ر اد امه به تربیت کود کان د ر د نیاي د یجیتال تاکید کرد و افزود : براي همین است
که نباید اجازه د اد سبک زند گی د یجیتالی بر عمیق ترین بخش روانی کود ك اثر بگذارد چرا که د ر آن صورت تغییر عاد ت سخت

و گاه ناممکن می شود . 
وي تصریح کرد : متاسفانه افراد زیاد ي با قصد تغییر عاد ت شروع می کنند اما متوجه این حقیقت نیستند همان طور که رفتاري به
مرور زمان تبد یل به عاد ت شد ه نیازمند گذر زمان براي از بین رفتن است به همین د لیل خیلی زود از پا می افتند و د وباره به

همان رفتار غلط اد امه می د هند . 
این روان شناس با بیان این که ترك عاد ت د ر زمینه استفاد ه از ابزارهاي د یجیتال به د لایلی چون فریبند گی و تنوع و ظرفیت آن
ها آسان نیست افزود : هیچ امري بد ون تلاش و مد اومت ممکن نیست د ر خصوص ترك عاد ت هاي د یجیتال نیز تنها مستلزم

شناخت، راهکار و تد اوم د ر از میان برد ن آن ها هستیم. 
کاشانی د ر پاسخ به چرایی روي آوري افراطی افراد به ابزارهایی که تبد یل به اعتیاد می شود گفت: اغلب رهایی از اضطراب منجر به
روي آوري افراد به این ابزار می شود لذا براي فرار از خبرها و افکار ناخوشایند و ترس ها و نگرانی هاي روزمره، مد ت زمانی به فضاي
ساختگی و ایمن خود پناه می برند . وي اظهار کرد : هر وسیله اي که جذابیت د اشته باشد و به راحتی قابل د سترس، تهد ید ي
است براي تبد یل شد ن به عاد ت همان طور که زمانی تلوزیون این نقش را د اشت، بعد کامپیوترها و بازي هاي آن و حالا گوشی

هاي هوشمند و تبلت و اینترنت و ... 
این کارشناس خواسته قلبی براي تغییر و ترك عاد ت را ضروري د انست و گفت: چنین عاد ت هایی نه فقط روح و جسم فرد را تهد
ید می کند بلکه موجب آزار اطرافیان به خصوص نزد یکان خواهد شد . کاشانی با بیان این که تکنولوژي جز جد ایی ناپذیر زند گی ما
شد ه و ناچار به استفاد ه از آنیم افزد : ما نیز مانند بسیاري از کشورها باید آموزش سواد د یجیتال را از ابتد ایی ترین مراحل زند گی

یعنی آموزش و پرورش آغاز کنیم تا نحوه و اصول صحیح بهره از آن را اشاعه د هیم. 

/انتهاي متن/
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ایجاد دانشگاه هاي نسل سوم در ارس با محوریت کارافرینی ضرورت دارد

منبع: تبریز منشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/09/30

به گزارش آژانس خبري تبریزمن به نقل از ایرنا، محسن نریمان در گفت و گویی اظهار کرد: تربیت نیروي انسانی ماهر و
متخصص یکی از اولویت ها و برنامه هاي اصلی سازمان منطقه آزاد ارس است که انتظار می رود با حضور دانشگاه هاي نسل

سوم و با تاکید بر مولفه کارآفرینی و ارزش آفرینی، (...)
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وجود شرایط لازم براي سرمایه گذاري نیروگاه هاي خورشیدي در کهگیلویه و

بویراحمد

منبع: وزارت نیروشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/09/30

مدیرعامل شرکت توزیع نیروي برق کهگیلویه و بویراحمد گفت: این استان با توجه به وضعیت اقلیمی، شرایط طبیعی لازم
براي سرمایه گذاري در زمینه ایجاد نیروگاه هاي خورشیدي را دارد.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت نیرو(پاون)، "داود راهزادي" با اشاره به اینکه
دولت وزارت نیرو را مکلف کرده که بخشی از انرژي مورد نیاز کشور را از طریق انرژي
خورشیدي تأمین کند، اظهار داشت: آماده حمایت از سرمایه گذاران مشتاق در این

حوزه هستیم. 

وي افزود: برق زیرساخت همه فعالیت هاي تولیدي است به همین دلیل تأمین انرژي برق افزون بر تولید و اشتغال به رونق تولید در
دیگر بخش ها هم کمک می کند. 

راهزادي با یادآوري در دست ساخت بودن طرح هاي بزرگ کشاورزي در کهگیلویه و بویراحمد و نیاز به تولید برق، تصریح کرد: توجه
به تولید برق با انرژي خورشیدي ضروري است. 

مدیرعامل شرکت توزیع نیروي برق با اشاره به راه اندازي 41 نیروگاه برق خورشیدي در استان کهگیلویه و بویراحمد گفت: از این
تعداد 11 نیروگاه از سوي دستگاه هاي اجرایی و 30 نیروگاه هم با مشارکت بخش خصوصی راه اندازي شده است. 

راهزادي افزود: برق تولیدي در نیروگاه هاي بخش خصوصی و دولتی تا پایان آبان سال جاري 140 هزار و 700 کلیو وات ساعت است.

وي افزود: از یک تا 20 کیلو وات به ازاي هر کیلو وات 10هزار و 400، از 20 تا 100 کیلو وات به ازاي هر کیلو وات 9 هزار و 100 و
از 100 کیلو وات به بالا تا هفت مگاوات به ازاي هر کیلو وات 6 هزار و 370 ریال برق از بخش خصوصی خریداري و به شبکه برق

استان تزریق می شود. 

راهزادي تصریح کرد: بر اساس قرارداد منعقد شده خرید برق از بخش خصوصی 20 ساله و هر ساله متناسب با افزایش قیمت ها خرید
برق از بخش خصوصی نیز افزایش می یابد. 

وي با اشاره به اینکه راه اندازي نیروگاه خورشیدي از سوي بخش خصوصی هیچگونه محدودیتی ندارد، گفت: راه اندازي نیروگاه هاي
از یک تا 100 کیلو وات ساعت بدون استعلام و از 100 کیلو وات ساعت به بالا با هماهنگی کارشناسان شرکت برق راه اندازي می

شود. 
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راهزادي اضافه کرد: بر اساس مصوبه دولت دستگاه هاي اجرایی موظفند 20 درصد برق مصرفی خود را از طربق راه اندازي نیروگاه
هاي خورشیدي تامین و در صورت عدم اجراي این مصوبه برق مصرفی نهادها آزاد محاسبه خواهد شد. 

وي افزود: تاکنون در استان 11 دستگاه اجرایی نیروگاه خورشیدي خود را راه اندازي و سه دستگاه نیز در شرف راه اندازي این نیروگاه
هستند. 

مدیرعامل شرکت توزیع نیروي برق کهگیلویه و بویراحمد گفت: 95 دستگاه نیروگاه خورشیدي یک کیلوواتی به ساکنان 13 روستاي
این استان که از نعمت برق پایدار برخوردار نبودند هم واگذار شده است. 

راهزادي اعتبار این نیروگاه ها را حدود 20 میلیارد ریال اعلام کرد. 

بیش از 56 هزار خانوار روستایی در استان کهگیلویه و بویراحمد اکنون از نعمت برق پایدار برخوردار بوده و بیش از یک هزار و 770
روستاي سکنه دار در این استان داراي روشنایی برق هستند. 

کهگیلویه و بویراحمد بیش از 723 هزار نفر جمعیت دارد که حدود 44 درصد این جمعیت در روستاها زندگی می کنند. 

تعداد مشترکان برق در کهگیلویه و بویراحمد 265 هزار مشترك بوده که حدود 210 هزار از این تعداد مشترکان برق روستایی
هستند.
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بازدید مدیرعامل بانک ملت از شرکت نفت بهران

منبع: موجشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/09/30

مدیرعامل بانک ملت همراه با تعدادي از مدیران ارشد این
بانک از شرکت نفت بهران بازدید کرد. 

به گزارش خبرگزاري موج به نقل از روابط عمومی بانک
ملت، محمد بیگدلی در این بازدید که عزیز آخوندي اصل،
عباس جعفرلو و سیدابوطالب دیبایی معاونان مدیرعامل،
حسن کمالوند و علی اکبر صابریان مدیران امور و مجید
قاسمی فرید رییس شعبه ظفر بانکداري شرکتی، وي را
همراهی می کردند، از خطوط مختلف تولید در شرکت

نفت بهران بازدید کرد و با مراحل تولید انواع روغن در این شرکت آشنا شد. 

وي همچنین در نشست با مدیرعامل شرکت نفت بهران، با ابراز خرسندي از حضور در این شرکت بزرگ و باسابقه ، اظهار داشت: نفت
بهران یکی از شرکت هاي بزرگ تولیدي صنعت نفت ایران است که در عرصه تولید روغن به عنوان برندي خوب و مرغوب براي همه

شناخته شده است. 

مدیرعامل بانک ملت، نفت بهران را مرغوب ترین برند در بین برندهاي مختلف تولید روغن در کشور خواند و افزود: 55 هزار میلیارد
ریال فروش و تولید 15 هزار میلیارد ریال سود در شرایط سخت کنونی و انجام صادرات در شرایط تحریم هم باعث کمک به کشور در

تامین ارز مورد نیاز شده و هم توانمندي هاي کشور را به جهان نشان داده است. 

وي در عین حال بانک ملت را نیز یکی از بزرگ ترین، قدرتمندترین و پیشرفته ترین بانک هاي کشور دانست و ادامه داد: این بانک از
لحاظ نقدینگی هم تقریبا بانک نخست کشور محسوب می شود و در چهار سال گذشته حتی یک ریال در یک روز، اضافه برداشت از

منابع بانک مرکزي نداشته و حتی در برهه هایی بیش از 50 درصد تسهیلات بین بانکی را تامین کرده است. 

دکتر بیگدلی با بیان این نکته که بانک ملت در تمام پروژه هاي صنعتی کشور به ویژه در صنایع نفت، پتروشیمی و پالایشگاه هاي
مختلف پارس جنوبی، مشارکت فعال داشته و 22 میلیارد دلار در بخش انرژي کشور سرمایه گذاري کرده است، گفت: این بانک با

تامین مالی شرکت نفت ستاره خلیج فارس، کشور را از لحاظ تولید بنزین به خودکفایی رساند. 

وي با تاکید بر این نکته که نفت بهران از لحاظ برندینگ در سطح بالایی قرار دارد و حجم فروش و سهم از بازار خوبی را در زمینه
تولید محصولات استراتژیک در اختیار دارد، تصریح کرد: این شرکت مورد قبول بانک هاي کشور است و این شرکت یکی از مشتریان

ارزنده و استراتژیک بانک ملت است. 
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دکتر بیگدلی، آمادگی بانک ملت را براي تامین سرمایه ثابت و سرمایه در گردش شرکت نفت بهران در طرح هاي توسعه اي اعلام و بر
ضرورت تقویت تعاملات فی ما بین تاکید کرد. 

به گفته وي، این دو مجموعه بزرگ باید در سال جهش تولید در یک تعامل برد - برد به تولید محصولات بیشتر، افزایش صادرات و
افزایش اشتغال در کشور کمک کنند. 

مدیرعامل بانک ملت در عین حال از آمادگی این بانک براي انجام فعالیت هاي ارزي شرکت نفت بهران خبر داد و افزود: بانک ملت
آماده انعقاد تفاهمنامه براي افزایش سطح همکاري ها و تامین تمام نیازهاي مالی، سرمایه اي و نقدینگی شرکت است. 

وي همچنین استفاده از سامانه سامیار بانک ملت را به مدیرعامل شرکت نفت بهران پیشنهاد کرد و گفت: این بانک همیشه در حوزه
فناوري اطلاعات پیشگام بوده و سامانه هایی را براي مشتریان بزرگ خود طراحی کرده که سامانه سامیار نیز از جمله این سامانه ها

است. 

دکتر بیگدلی با بیان این نکته که محصولات بانک ملت با هدف کاهش هزینه هاي مشتري طراحی شده است، خاطرنشان کرد: انتظار
داریم نتیجه این نشست، به افزایش تعاملات فی ما بین و انجام کارهاي بزرگ از سوي دو مجموعه منتهی شود و آثار و برکات آن

نصیب کل ملت ایران شود. 

اسعد عزیزي، مدیرعامل شرکت نفت بهران هم با بیان این نکته که این شرکت در پی یک رابطه برد- برد است، بر تمرکز فعالیت هاي
مالی این شرکت در بانک هاي اصلی تاکید کرد و اظهار داشت: خوشبختانه بانک ملت در سال هاي اخیر همکاري خوبی با این شرکت

داشته و نفت بهران نیز به همه تعهدات خود به موقع عمل کرده است. 

وي با بیان این نکته که شرکت نفت بهران برنامه هاي زیادي را براي توسعه کسب و کار در بازارهاي منطقه دارد، گفت: بانک ملت هم
در زمینه هاي مختلف، پیشتاز است و امیدواریم که یک همکاري خوب در زمینه هاي مختلف داشته باشیم. 

عزیزي با اشاره به این نکته که نفت بهران با بیش از 55 سال سابقه یکی از شرکت هاي قدیمی این صنعت است، اضافه کرد: بیش از
43 درصد سهم بازار روغن موتور کشور در اختیار این شرکت است و 950 نوع محصول این شرکت از طریق 400 عامل فروش در

سراسر کشور در اختیار مصرف کنندگان قرار می گیرد. 

در این جلسه، مدیرعامل شرکت نفت بهران با اعطاي لوح سپاس به تعدادي از مسوولان بانک ملت، از خدمات و تلاش هاي آنان در
رفع نیازهاي مالی این شرکت قدردانی کرد.
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اغلب مشاغل ایجاد شده توسط کمیته امداد ضد کرونا هستند/بودجه تعیین

شده 1400 براي حمایت مددجویان کافی نیست

منبع: دانشجوشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/09/30

به گزارش خبرنگار اجتماعی خبرگزاري دانشجو، فراهم نبودن اشتغال و معضل بیکاري تعداد زیادي از جوانان تحصیلکرده
کشور را در شرایط اقتصادي پیش رو با مشکلات بسیاري روبرو کرده است. کمیته امداد به عنوان یکی از نهاد هاي حمایتی از

افراد قشر ضعیف جامعه اقدامات خوبی در جهت ایجاد اشتغال و حمایت از کارآفرینان ...

به گزارش خبرنگار اجتماعی خبرگزاري دانشجو، فراهم
نبودن اشتغال و معضل بیکاري تعداد زیادي از جوانان
تحصیلکرده کشور را در شرایط اقتصادي پیش رو با

مشکلات بسیاري روبرو کرده است. 

کمیته امداد به عنوان یکی از نهاد هاي حمایتی از افراد
قشر ضعیف جامعه اقدامات خوبی در جهت ایجاد اشتغال و
حمایت از کارآفرینان خلاق و با استعداد انجام داده است. 

حجت االله عبدالملکی معاون اشتغال و خودکفایی کمیته
امداد امام خمینی "ره" در گفتگوي اختصاصی با خبرگزاري دانشجو که در سالن جلسات این خبرگزاري برگزار شد، فعالیت هاي

کمیته امداد در جهت ایجاد اشتغال را تشریح کرده است. 

تشریح راهبرد هاي توسعه اشتغال مددجویان کمیته امداد 
عبدالملکی گفت: ما در حوزه اشتغال کمیته امداد در حال حاضر سه راهبرد اساسی را براي توسعه اشتغال دنبال می کنیم و راهبرد
اول پیگیري اصلاح فضاي کسب و کار، راهبرد دوم توسعه همکاري فعالان کسب و کار و راهبرد سوم توسعه زنجیره هاي ارزش ویژه و

منتخب در راهبرد اول که در واقع بهبود فضاي کسب و کار است را شامل می شود. 

وي افزود: حرفمان این است که یک سوم ایجاد اشتغال کشور توسط کمیته امداد صورت میگیرد و ورود به عرصه فضاي کسب و کار و
تلاش براي بهبود آن هم یک حق براي کمیته امداد و هم تکلیف است و این در حالی است که امواجی که در سطح کلان اقتصاد
کشور ایجاد می شود به طرح هاي امدادي نیز آسیب می زند و ما باید به عنوان وکیل محرومین و وکیل مدافع طرح هاي خرد کشور

ورود و اعتراض کنیم و درخواست ساماندهی کنیم. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی "ره" افزود: نوسانات ارزي بحث تورم بحث مشکلات دیگري است که در فضاي
کسب و کار القا می شود و به کسب و کار هاي امدادي هم آسیب می زند و البته به کسب و کار هاي دیگر هم آسیب می زند و
خوشبختانه میزان آسیبی که به کسب و کار امدادي وارد می شود کمتر است و درخواست ما از دولت این است که سیاست هاي ارزي

خود را اصلاح کند. 



12/20/2020 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 125/606

عبدالملکی گفت: توسعه همکاري فعالان کسب و کار جزو دغدغه هاي کمیته امداد است تا بتوانیم از بار سنگین اشتغال محرومین
بکاهیم براي این جامعه وسیع ك ایجاد اشتغال براي آن ها کار سخت تري است و ما منابعی که خودمان داریم ام از پول و نیروي
انسانی کفاف ایجاد اشتغال براي قشر ضعیف را نمی دهد و بخاطر همین از در راهبرد دوم از فعالان فضاي کسب و کار کمک می
گیریم و این فعالان، کارافرینان حرفه اي، خیرین کارآفرین جهادگران کارافرین موسسات مشاوره شغلی موسسات آموزش کسب و کار

پارك هاي علم و فناوري تشکل هاي مردمی هستند. 

وي ادامه داد: برخی از این تشکل ها مردمی و شامل NGO ها و سازمان هاي مردم نهاد ثبت شده و بخشی هم ثبت شده نیستند و
در قالب گروه هاي جهادي هستند و با یک هویتی مشخصی دارند و برخی از آن ها هم مراکز نیکوکاري هستند و در جهت ایجاد

اشتغال براي مددجویان تحت پوشش کمیته امداد تلاش می کنند. 

راه اندازي 500 مرکز نیکوکاري تحت نظارت کمیته امداد معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی "ره" تصریح کرد: راه
اندازي 500 مرکز نیکوکاري تحت نظارت کمیته امداد از جمله اهدافی است که در راستاي توسعه اشتغال مددجویان دنبال می کنیم
و این موضوع را چند سال است پیگیري می کنیم و مراکز نیکوکاري تشکل هاي مردمی هستند که از کمیته امداد بعد اینکه احراز
صلاحیت می شوند مجوز می گیرند و منابع را عمدتا خودشان تامین می کنند و البته کمیته امداد هم در هم افزایی این مجموعه ها

همکاري می کند. 

عبدالملکی اضافه کرد: براي توسعه صندوق اشتغال کمیته امداد حداقل دو سه هزار میلیارد ضمانت نامه صادر کردیم و براي
مددجویان تحت پوششی که مشکلات حاد دارند هم همچنان در حال تلاش و رایزنی با دولت هستیم تا در این راستا نظرشان را جلب

کنیم. 

 
 

وي خاطرنشان کرد: به طور کلی در سال هاي اخیر یعنی از سال 96 به بعد دائما تقاضا براي قرار گرفتن تحت حمایت کمیته امداد
بیشتر شد و ما پس از تشخیص نیاز افراد مراجعه کننده و انجام تحقیقات مورد نیاز، تنها می توانیم تعدادي را تحت حمایت قرار دهیم
و البته همه افراد در صورت تشخیص تحت حمایت برنامه اشتغال قرار می گیرند و این به این مفهوم است که همه نیازمندانی که

 
مراجعه می کنند از برنامه اشتغال امداد می توانند بهره مند شوند. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی "ره" گفت: بخش زیادي از افرادي که متقاضی حمایت به معناي دریافت
مستمري هستند به خاطر محدودیت منابع مالی پشت نوبت قرا رمی گیرند و طی دو سال گذشته یک میلیون و صد هزار خانواده

تقریبا به خانواده تحت حمایت کمیته امداد اضافه شده و البته تعدادي هم به دلیل توانمند شدن از این چرخه خارج شدند. 
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توانمندي 200 هزار خانواده و خروج از چرخه حمایت امداد عبدالملکی اضافه کرد: سال گذشته بیش از 200 هزار خانواده به واسطه
اشتغال از حمایت امداد خارج شدند و با توجه به افزایش مشکلات اقتصادي در سال 99 تقاضاي برخی از خانواده ها براي دریافت
حمایت و مستمري ماهیانه افزایش پیدا کرده و کمیته امداد در صدد دریافت بودجه مورد نیاز از سازمان برنامه و بودجه و نهاد هاي

متولی تا بتواند تعداد بیشتري از مراجعان نیازمند خود را تحت حمایت قرار بدهد. 

وي تصریح کرد: افرادي که براي امر اشتغال تحت حمایت کمیته امداد هستند بین 3 تا 5 سال در هر اشتغالی زیر حمایت این
مجموعه باقی می مانند و نظارت کمیته هم بر این افراد و کاري که انجام می دهند، مستمر است و کارشناسان فنی اشتغال،
کارشناسان آموزش دیده خبره و مسلط به این جریانات هستند و حداقل در سال اول هر سه ماه یک بار در سال هاي بعد شش ماه
یک بار سرکشی می کنند و با وجود اینکه برخی از مددجویان دریافت کننده تسهیلات اشتغال در مناطق روستایی و صعب العبور
هستند همکاران ما سرکشی می کنند و به اموراتشان رسیدگی کرده و در صورت نیاز مشاوره می دهند و اگر نیاز به کمک باشد، در

حد امکانات کمیته امداد در اختیارشان می گذارند. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی "ره" یادآور شد: در سال جاري حدود 700 هزار طرح ایجاد اشتغال داریم و
براساس ارزیابی که انجام شد حدود سه درصد افراد تحت پوشش مشاغل ایجاد شده کمیته امداد، در شرایط اقتصادي پیش آمده

آسیب دیدند و البته اغلب مشاغل ایجاد شده توسط کمیته امداد ضد کرونا هستند. 

عبدالملکی تاکید کرد: بسیاري از مشاغل ایجاد شده توسط کمیته امداد در روستا ها هستند و در جریان کرونا بخش کشاورزي نه تنها
آسیب ندیده است بلکه حتی افزایش تولید و صادرات کشاورزي را هم شاهد بودیم و اغلب طرح هاي اشتغال روستایی مشاغل و طرح
هاي خانگی هستند و احتیاجی به اینکه از خانه خارج شوند ندارد و بهه همین دلیل آسیب کمتري را دیدند و کارشان را جلو بردند و

بیشتر در مسئله فروش مشکل داشتند. 

وي گفت: 3 درصدي که در دوران شیوع کرونا آسیب دیدند مشاغلی هستند که به جهت رکودي که کرونا بر کل اقتصاد جامعه ایجاد
کرده است مورد آسیب واقع شدند و به هر حال این رکود باعث می شود تقاضا براي بخش هاي مختلف کاهش پیدا کند و صنایع

دستی و بعضی گردشگري حدود سه درصد آسیب دیدند و ما هم اقداماتی را در راستاي کاهش این آسیب انجام دادیم. 

بیشتر بخوانید: 
یک سوم بیکاران کشور مخاطب برنامه اشتغال کمیته امداد هستند/مشاغل خانگی متولی ندارند/تاثیر غیرمستقیم افزایش قیمت ارز در

بخش اشتغال کمیته امداد 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی "ره" اضافه کرد: اقدام نخست ما این است که براي پرداخت اقساط وام این افراد
به آن ها مهلت دادیم و بخش زیادي از وام ها را امهال کردیم و به همه استان ها بخش نامه کردیم که در صورتی که مشاغل احتیاج
به تسهیلات تکمیلی دارند به صورت قرض الحسنه در اختیارشان قرار داده شود و اگر می خواهند تسهیلات سرمایه در گردش اگر به

آن ها بدهند محدودیتی براي آن ها قرار ندادیم. 

عبدالملکی گفت: کار سوم کمیته امداد این است که با مدیریت شرکت صنعت آفرینان امداد که از مجموعه هاي تحت نظارت کمیته
امداد است و وظیفه اش خرید فروش و صنایع دستی از مددجویان است را موظف کردیم که صنایع دستی غیر از فرش صنایع دستی
هم هر مقداري که احیانا مددجویان ما نتوانستند بفروشند را از آن ها خریداري کند و با این کار تقریبا مشکل عدم فروش واحد ها را
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حل کردیم و به میزان صددرصد نه، ولی شاید 70 درصد مشکل فوق را حل کردیم. 

وي اضافه کرد: کار چهارم در راستاي حمایت از مشاغل آسیب دیده از کروناي مددجویان کمیته امداد مشاوره هایی هست که
همکاران کارشناسان فنی اشتغال به کارافرینان کمیته امداد می دهند و این مشاوره ها خیلی مهم هستند و در اوج کرونا هم حتی
امکان موفقیت در کسب و کار وجود دارد و براي شاهد مثال عینی هم میتوان اقتصاد چین را مثال زد که وجود این که کرونا از اونجا
شروع شده است، رشد اقتصادي مثبت داشته و صادراتش به دنیا افزایش پیدا کرده است و در واقع اگر مشاوره درست و مدیریت

درست باشد مشاوره در سطح گسترده اتفاق بیفتد واحد ها می توانند به فعالیت خودشان ادامه بدهند. 

ایجاد 110 هزار فرصت شغلی در سال 99 تا کنون معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی "ره" افزود: ما نگران این
بودیم 99 براي ما سال بد و تلخی در اشتغال باشد، اما سال پررونقی براي اشتغال امداد بود و هدفگذاري 200 هزار فرصت شغلی را

براي امسال داریم و امیدواریم بتوانیم این 200 هزار فرصت شغلی را ایجاد کنیم و با توجه به کرونا همه آن ها را محقق کنیم. 

عبدالملکی گفت: 110 هزار شغل مستقیم تا کنون ایجاد شده و همه مشاغل ایجاد شده به صورت آنلاین تحت کنترل و نظارت سامانه
است و تحت رصد هستند و کد ملی افراد و کسب و کارشان ثبت و مشخص است و همکاران ما هر زمان که هر کدام از این مشاغل

راکد شود جلوي آن تیک راکد می زنند و از آمار حذف میشود. 

وي همچنین افزود: در حاشیه شغل هاي مستقیم مشاغل امداد مشاغل غیرمستقیمی هم وجود دارد و 40 درصد مشاغل مستقیم بوده
و مشاغل غیرمستقیم را هم که حساب کنیم 150 هزار شغل در کمیته امداد مستقیم و غیرمستقیم ایجاد شده است و ما مشاغل
غیرمستقیم را گزارش نمی کنیم و این برآورد هاي وزارت کار است و دفتر سیاست گذاري وزارت کار این فرمول را براي ما تولید کرده
است که هر شغل مستقیم کمیته امداد 4 دهم شغل غیرمستقیم ایجاد می کند، ولی چون آن مشاغل را رصد نمی کنیم جزو آمار
خودمان مطرح نمی کنیم و امار ما 110 هزار شغل است که با توجه به اینکه بخش عمده فعالیت ما در سه چهار ماه آخر است امید
زیادي داریم تمام فرصت هاي شغلی مطرح شده محقق شود و علت اینکه در ماه هاي اخر اتفاق می افتد این است که تا اعتبارات

ابلاغ شود اول باید مجلس بودجه را به دولت ابلاغ کند. 

 
 

افزایش بودجه کمیته امداد در انتظار مصوبه مجلس! معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد گفت: بودجه امسال رقم 6 هزار و 100
میلیارد تومان در نظر گرفته شده است و علی رغم رشد بودجه تعیین شده براي سال آینده باید بگویم که این رشد حداقلی کفایت
نمی کند و به طور میانگین به ازاي هر اشتغال تسهیلاتی که در سال جاري تا کنون استفاده کرده ایم 27 میلیون تومان بوده و پیش
بینی ما این است که در سال 1400 میانگین فوق به 60 میلیون تومان به ازاي هر شغل برسد و این افزایش نیازمندي به خاطر تورم
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شدیدي است که اتفاق افتاده است و براي اینکه همین تعداد فعلی شغل ایجاد کنیم افزایش 27، 28 درصدي کفایت نمی کند. 

عبدالملکی خاطرنشان کرد: نکته دوم این است که منابع قرض الحسنه اي که داریم سالانه 30، 40 درصد نقدینگی آن ها افزایش می
یابد و به همین میزان قرض الحسنه شبکه بانکی افزایش پیدا می کند و درخواستمان این بود که ده هزار میلیارد از محل تبصره 16
براي کمیته امداد در نظر گرفته شود و در حال حاضر 6 هزار و 100 میلیارد در نظر گرفتند و ما از کمیسیون برنامه و بودجه و
اقتصادي مجلس درخواست کردیم که این اصلاح را انجام دهند و البته منابعش براي دولت موجود است و هزینه اي براي دولت ندارد

به خاطر اینکه از منابع داخلی بانک ها پرداخت می شود و تنها دولت باید قانونش را ابلاغ کند. 

وي تاکید کرد: ردیف 23 جدول مصارف هدفمندي یارانه ها در تبصره 14 بودجه و تبصره 14 در واقع تعیین میکند که منابع
هدفمندي یارانه ها از کجا تامین و هزینه می شود و در واقع ردیف 23 می گوید 7 هزار میلیارد براي افزایش اشتغال و تولید و بعضی
موارد دیگر براساس بند الف تبصره 18 هزینه خواهد شد و بند الف می گوید که دولت می تواند با همکاري دستگاه هاي اجرایی برنامه

هایی را تنظیم کند. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد گفت: براي ایجاد اشتغال، براي پایدارسازي مشاغل براي تثبیت مشاغل در شرایط کرونا و
موارد دیگر می تواند این مبلغ را هزینه کند وعددي که در تبصره 14 ردیف 23 مصارف در نظر گرفته شده 7 هزار میلیارد است که
می شود هزینه کرد ما در سال 99 از همین بخش ده هزار میلیارد بود و البته تا کنون چیزي نتوانستیم بگیریم و با وجود اینکه برنامه
مان را به تایید وزارت کار رساندیم و براي سازمان برنامه و بودجه ارسال کردیم، اخیرا در مذاکره اي که با معاونان نوبخت داشتیم

پذیرفتند از محل سهمی اختصاص دهند، ولی تاا کنون پرداخت نکردند. 

عبدالملکی افزود: از مجلس درخواست کردیم که اختصاص 20 درصد از این 7 هزار میلیاردي که در ردیف 23 مصارف تبصره 14
بودجه آمده است را براي ایجاد اشتغال و پایداري مشاغل محرومین تصویب کنند و در اختیار کمیته امداد و سازمان بهزیستی به
عنوان نهاد هاي حمایتی اصلی براي محرومین و نیازمندان قرار بگیرند و اگر این اتفاق بیفتد اعتبارات ما 1400 میلیارد تومان افزایش

پیدا می کند و امیدواریم مجلس این کار انجام بدهد و در متن قانون بیاورد.
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کتاب اقتصاد دیجیتال منتشر شد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/09/30

کتاب اقتصاد دیجیتال تألیف حجت الاسلام والمسلمین سعیدرضا عاملی استاد ارتباطات دانشگاه تهران و مجتبی حاجی
جعفري به همت سازمان مطالعه و تدوین کتب علوم انسانی دانشگاه ها (سمت) منتشر شد.

کتاب اقتصاد دیجیتال تألیف حجت الاسلام والمسلمین
سعیدرضا عاملی استاد ارتباطات دانشگاه تهران و مجتبی
حاجی جعفري به همت سازمان مطالعه و تدوین کتب علوم

انسانی دانشگاه ها (سمت) منتشر شد. 

به گزارش خبرگزاري مهر، کتاب اقتصاد دیجیتال براي
دانشجویان رشته ارتباطات در مقاطع کارشناسی و
کارشناسی ارشد به عنوان منبع اصلی درس «مطالعات
فضاي مجازي»، «جامعه شناسی سازمان هاي رسانه اي»،
«رسانه هاي نوین» و «اقتصاد رسانه» هر کدام به ارزش 2

واحد تدوین شده است. 

قطعاً اقتصاد دیجیتال بر بستر رقومی، شبکه اي، تعاملی، بازخوردي، غیرمرکزي و الگوریتمی جدید علاوه بر ساختار و نظام هاي
اقتصادي، هم در روش هاي فرایندي و تراکنش هاي مالی و اداري و هم در شکل خدمات اقتصادي کار بدیعی است که می تواند به
عنوان متن درسی و کتاب راهنما براي آشنایی با اقتصاد دیجیتال منبعی مناسب تلقی شود تا بستر دوفضایی شده اقتصاد جدید را

شرح دهد. 

این کتاب محصول کار گسترده روي قلمرو جدیدي از اقتصاد است که امروز اقتصاد پنجم جهان محسوب می شود و به مرور زمان
بسیاري از کسب وکارها، امور مالی و بانکی و تبادلات مالی به این فضا وارد خواهند شد. ظهور هم زمان صنعت ارتباطات، شکل گیري
شرکت هاي چندملیتی، فضاي مشترك ارتباطی بر بستر اینترنت، اتصال دیوایس ها به کالاها، انبارهاي نگهداري کالاها، فروش و
خدمات پس از فروش و اتصال دیوایس ها، همه پدیده هاي مرتبط با بازار و کسب وکار مثل فرایندها، ساختارها، نهادهاي اقتصادي،
اطلاعات و حتی آدم ها را دگرگون ساخته است؛ همچنین تنوع و تشدید رقابت در بازارهاي محلی، ملی و جهانی در کنار شکل گیري
شبکه هاي توزیع شده در قالب مثلاً اسنپ حمل ونقل، اسنپ غذا و پوشاك و انواع اسنپ هاي جدید مرتبط با اقتصاد زندگی، شبکه
اي جدید را گسترده که اقتصادهاي خرد گذشته را به چالش کشیده است. عدم درك اقتصاد و بازار جدید می تواند به بحران هاي

فراگیر بازارهاي جدید منجر شود. 

فهرست مطالب 

سپاسنامه 
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جمع بندي: نظام یکپارچه اقتصاد دیجیتال؛ سیاست ها، ساختارها و روندها 

واژه نامه توصیفی 

کتابنامه 

نمایه 

کتاب اقتصاد دیجیتال با یک مقدمه شروع می شود و سپس در قالب چهار بخش شامل چهارده فصل موضوع بررسی می شود و با
نتیجه گیري نهایی به پایان می رسد. در مقدمه طرح یک مسئله صورت گرفته و جایگاه اقتصاد دیجیتال تبیین شده است. در بخش
اول تاریخچه، مفاهیم و مهارت هاي کلیدي در سه فصل ارائه گردیده است. در بخش دوم درباره موضوعات مهم اقتصاد دیجیتال مثل
بهره وري مجازي، کار مجازي، پروتکل ها و استانداردهاي جهانی اقتصاد دیجیتال همراه با رویکردها و چالش هاي حقوقی اقتصاد

دیجیتال و موضوع مهم ایمنی و امنیت اقتصادي دیجیتال در قالب فصول چهارم تا هفتم بحث کرده ایم. 

بخش سوم کتاب به موضوع ظرفیت هاي جدید اقتصاد دیجیتال در حوزه رایانش ابري، فناوري بلاك چین و ارزهاي مجازي و رمز
ارزها، بازار کار اقتصاد دیجیتال و بانک داري الکترونیک اختصاص دارد که در فصول هشتم تا یازدهم تحلیل و تبیین شده اند. در
بخش چهارم که شامل فصول دوازدهم تا چهاردهم می شود روي مباحث مرتبط با ایران و اقتصاد دیجیتال تمرکز شده و مباحثی
همچون چالش هاي اقتصاد دیجیتال، کسب وکارهاي دیجیتال و اقتصاد مقاومتی در اقتصاد دیجیتال ایران بررسی شده است. در
نتیجه گیري پایانی تلاش کرده ایم تصویري از نظام یکپارچه اقتصادي دیجیتال، نه به عنوان یک اقتصاد جدا از اقتصاد آنالوگ، بلکه به

عنوان یک نظام اقتصادي دو فضایی به هم پیوسته و یکپارچه ارائه دهیم. 

با توجه به تأثیر شناختی مفاهیم و ابتکارهاي اعمال شده در ساختار و طبقه بندي آن ها، در بخش نخست کتاب حاضر با عنوان
«تاریخچه، مفاهیم و مهارت هاي کلیدي» بر این موضوعات تمرکز می شود. در این بخش، سه فصل ارائه شده است که هر کدام بر
یک جنبه مهم شناختی اقتصاد دیجیتال اختصاص دارد. در فصل اول «تاریخ اقتصاد دیجیتال»، خصوصاً مواجهه معرفت شناختی با
اقتصاد دیجیتال، بررسی می شود. ما در این فصل، اقتصاد دیجیتال را به عنوان انقلاب صنعتی چهارم تحلیل و بر روند تغییر در مفهوم
عملیاتی اقتصاد دیجیتال تمرکز کرده ایم. همچنین رویکردي مناسب را براي ارزیابی اقتصاد دیجیتال در شرایط جاري برگزیده ایم که

خصوصاً بر ماهیت در حال انتقال اقتصاد دیجیتال و تغییر تمرکز از زیرساخت به دربرگیري دیجیتال توجه دارد. 

در فصل دوم با عنوان «مفاهیم کلیدي اقتصاد دیجیتال» مجموعه گسترده اي از مفاهیم شامل: اقتصاد اطلاعاتی، اقتصاد الکترونیکی،
اقتصاد اینترنتی، اقتصاد شبکه اي، اقتصاد دیجیتال، اقتصاد مبتنی بر همکاري، اقتصاد وبی، اقتصاد اپ، اقتصاد پلتفرمی، اقتصاد
اشتراکی و اقتصاد هوشمند به بحث گذاشته شده است. همان طور که در مباحث قبل اشاره شد، این تعاریف و طبقه بندي هاي درونی
آن، یکی از مهم ترین پیشران هاي شناختی اقتصاد دیجیتال و زمینه ساز مواجهه خاص و سیاست گذاري تخصصی کشورها در مورد

اقتصاد است. 

در فصل سوم به «مهارت هاي اقتصاد دیجیتال» پرداخته ایم. هدف از این فصل نشان دادن مهارت هاي ضروري براي ورود به بازار کار
به عنوان یکی از عوامل مؤثر بر کاهش شکاف اقتصاد دیجیتال در جهان است. علی رغم فقدان معیارهاي عمومی براي اقتصاد

دیجیتال، داده هاي موجود اجازه می دهد تا به نتیجه گیري مناسب دست یابیم. 
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در فصل مهارت هاي اقتصاد دیجیتال، عرضه و تقاضاي نیروي کار و شکل هاي جدید آن، چالش هاي عرضه و تقاضاي نیروي کار،
صلاحیت هاي جدید در بازار کار، بازمهندسی نظام آموزشی در جهت انطباق با بازار کار و بازتعریف رتبه بندي شغلی در بازار کار
اقتصاد دیجیتال را مورد بحث قرار داده ایم که همه این موارد به کاهش چالش ها و آمادگی بیشتر براي توسعه اقتصاد دیجیتال منجر

می شود. 

بخش دوم این کتاب، «موضوعات مهم اقتصاد دیجیتال» و از جمله مهم ترین آن ها را مورد کاوش قرار می دهد. این بخش متشکل از
چهار فصل است. در ابتداي این بخش با عنوان «بهره وري مجازي و ظهور اقتصاد جدید» به تعریف بهره وري، شاخص ها و سطوح
آن، نقش فناوري هاي اطلاعاتی و ارتباطاتی در رشد بهره وري، رویکردهاي نظري بهره وري و فناوري اطلاعات و ارتباطات، الگوهاي
رشد بهره وري، کار دوفضایی، الگوریتم ها، هوش مصنوعی، رباتیک و اینترنت اشیا پرداخته ایم و در نهایت نشان داده ایم که چگونه

فناوري هاي اطلاعاتی و ارتباطاتی، تقویت کننده و تسریع کننده بهره وري اند. 

فصل پنجم کتاب با عنوان «پروتکل ها و استانداردهاي جهانی اقتصاد دیجیتال» به مجموعه مهمی از پروتکل ها و استانداردهاي
جهانی در حوزه هاي اینترنت اشیا، صیانت از داده ها، فناوري هوش مصنوعی و رباتیک، بلاکچین و پروتکل هاي رمز ارزها اختصاص

دارد. با توجه به خلأهاي موجود در محیط قانونی کشور در حوزه اقتصاد دیجیتال، توجه به این پروتکل ها اهمیت مضاعف دارد. 

در فصل ششم، «رویکردها و چالش هاي حقوقی اقتصاد دیجیتال» بررسی شده است. در این فصل، خصوصاً بر رویکردهاي قانونگذاري،
مسائل مالی و بانکی، رقابت و انحصار، حقوق مصرف کننده، مسائل حقوقی روندهاي نوین، چالش هاي حقوقی و قانونی اقتصاد
اشتراکی، مسائل حقوقی اینترنت اشیا و اینترنت همه اشیا، چالش هاي قانونی داده ها، بزرگ داده ها و داده هاي باز و زیست بوم
قانونی اقتصاد دیجیتال ایران تمرکز شده است و در نهایت ظرفیت ها و چالش هاي قوانین و مقررات اقتصادهاي دیجیتال موضوع

بحث بوده اند. 

«ایمنی و امنیت در بازار برخط»، عنوان فصل هفتم کتاب است که در این فصل ابتدا به تبیین مفهومی و گونه شناسی بازار برخط می
پردازیم و سپس ساختارها و فرایندهاي ایمنی، پروتکل هاي امنیتی، نرم افزارهاي ضد تقلب و استانداردهاي جهانی ایمنی بازار برخط
را بررسی می کنیم و مشخصاً شش استاندارد تخصصی ایزو شامل: نظرات مصرف کننده آنلاین، فناوري اطلاعات، پوشاك و پرو
دیجیتال، تجزیه وتحلیل دیجیتال و تجزیه وتحلیل وب، خدمات مالی و مدیریت شماره شناسایی شخصی و بانک داري و خدمات مالی

تلفن همراه را تحلیل می نمائیم. 

بخش سوم این کتاب به «ظرفیت هاي جدید در اقتصاد دیجیتال»، از جمله موارد اشاره شده قبل اختصاص دارد. در این بخش، در
فصل هشتم، به «رایانش ابري و تأثیرگذاري اقتصادي آن» پرداخته شده است؛ مفهوم رایانش ابري، سیر تکاملی آن، ویژگی ها، مدل
ها و کاربردهاي مختلف آن در بنگاه هاي کوچک و متوسط، سازمان هاي عمومی و دولت بررسی و در نهایت، اهمیت و اثرگذاري آن
در حوزه اقتصاد تحلیل شده است. سپس، در فصل نهم، «فناوري بلاکچین و ارز مجازي» را مطالعه کرده ایم که دو پدیده مهم
تأثیرگذار بر نظام هاي اقتصادي از جمله نظام اقتصادي کشور ایران و همچنین نظام پولی و بانکی اند. با توجه به پیچیده بودن فناوري
بلاکچین، در طول این فصل تلاش شده است خواننده به زبان ساده با روش کار بلاکچین آشنا شود. همچنین به کاربرد بلاکچین در
قراردادهاي هوشمند و آینده این فناوري توجه شده است. درخصوص ارز مجازي نیز، پس از معرفی این ارز، به گونه شناسی ارزهاي

مجازي و مقایسه پول الکترونیک با ارز مجازي پرداخته ایم و سپس، بیت کوین به عنوان پیشروترین ارز مجازي تحلیل شده است. 

در فصل دهم، «بازار کار اقتصاد دیجیتال» مورد نظر بوده که طی آن الگوهاي جدید کار، مزایا و معایب مدل هاي جدید کار و روابط
شغلی، پلتفرم هاي کار دیجیتال، توسعه کارآفرینی دیجیتال، مدل کسب وکار باز، اپلیکیشن هاي کسب وکار و توسعه استانداردهاي
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انطباق در بازار دیجیتال بررسی شده است. این فصل، از نظر آشنایی با یکی از مهم ترین جنبه هاي توسعه اقتصاد دیجیتال در کشور
ایران اهمیت دارد. 

در فصل یازدهم، که آخرین فصل از بخش سوم کتاب است، «بانک داري الکترونیک و روندهاي آینده» بررسی شده است. هدف از این
فصل، صرفاً بازتاب بانک داري خصوصی نیست، بلکه مهم تر از آن، بیان تأثیر فناوري هاي نوظهور مؤثر بر بانک داري، خصوصاً فناوري
بلاکچین و تأثیر آن بر نظام پولی و خزانه داري کشور است. این فصل متشکل از مباحثی درخصوص فناوري هاي اصلی مؤثر بر آینده
بانک داري الکترونیک از جمله رایانش ابري، داده هاي بزرگ، هوش مصنوعی و یادگیري ماشینی، اتوماسیون مبتنی بر فرایندهاي
رباتیک، فناوري هاي دفتر کل تسهیم شده و اینترنت اشیا می باشد. سپس، به نقش فناوري هاي مرکززدا بر آینده بانک داري

الکترونیک، مدیریت نقدینگی و آینده دفاتر کل در بانک داري تجاري پرداخته ایم. 

فصل دوازدهم به «چالش هاي اقتصاد دیجیتال در ایران» اختصاص دارد. در این فصل ابتدا به مهم ترین چالش هاي اقتصاد ایران
پرداخته ایم که تورم، رکود و رشد اقتصادي ناپایدار، اشتغال و معضل بیکاري، وابستگی اقتصادي به نفت و اقتصاد تک محصولی، عدم
شفافیت و فساد اقتصادي و مدیریت اقتصادي ناکارآمد، موارد تحلیل شده اند. سپس، دیجیتالی شدن اقتصاد و چالش هاي اقتصادي
در ایران تبیین شده اند که ذیل آن اثر دولت الکترونیک، خدمات و محتواي دیجیتال بر اقتصاد، داده هاي باز، بزرگ داده ها و مسئله
شفافیت اطلاعات در اقتصاد دیجیتال، اینترنت اشیا، اینترنت همه اشیا و خودکارسازي فرایندهاي اقتصادي، هوشمندسازي و
خودکارسازي، ضرورت توسعه توانمندي براي تغییر محیط کاري، مهارت هاي نرم و سخت در کاهش بیکاري و توسعه اشتغال

دیجیتال به نحو کاربردي و راهبردي بررسی شده اند. 

در فصل سیزدهم به «کسب وکارهاي دیجیتال ایرانی» پرداخته ایم. در این فصل ابتدا کسب وکارهاي دیجیتال ایرانی وضعیت شناسی
و سپس، کسب وکارهاي خرده فروشی آنلاین و فروشگاه هاي اینترنتی ایرانی، کسب وکارهاي مبتنی بر حمل ونقل، کسب وکارهاي
حوزه مواد غذایی و رستوران ها و فین تک ایرانی بررسی شده اند. در ادامه درباره کسب وکارهاي دیجیتال ایرانی از نگاه مسئله
شناسی بحث کرده ایم که فهرستی منسجم، پرتعداد و کارآمد را دربر می گیرد. این فصل، راهکارهایی را براي زیست بوم کسب
وکارهاي دیجیتال ایرانی ارائه می کند که براي فعالان این حوزه یا علاقه مندان به آشنایی با کسب وکارهاي دیجیتال و ارتباط آن با

زمینه اجتماعی ایران راهگشا خواهد بود. 

فصل چهاردهم به «اقتصاد دیجیتال مقاومتی» اختصاص دارد. در این فصل ابتدا به اقتصاد مقاومتی از دیدگاه مقام معظم رهبري و
همچنین از نگاه متخصصان و اندیشمندان پرداخته شده است. سپس، برنامه ها و راهبردهاي اقتصاد مقاومتی دیجیتال مورد تحلیل

قرار گرفته و در نهایت درباره راهکارهاي مقاوم سازي اقتصاد دیجیتال در ایران بحث شده است. 

این کتاب با یک جمع بندي به پایان می رسد که در آن «نظام یکپارچه اقتصاد دیجیتال؛ سیاست ها، ساختارها و روندها» مورد بحث
قرار گرفته است. یافته هاي ما نشان می دهد اقتصاد دیجیتال در مسیر دستیابی به رونق اقتصادي جایگاهی ویژه و رو به رشد دارد.
همچنان که نسبت رو به افزایش ارزش اقتصاد دیجیتال به کل اقتصاد در جهان، تعادل اقتصادي سنتی را دستخوش تحول جدي
کرده است، وضعیت این تناسب نیز در نظام اقتصادي ایران تأثیر مهمی خواهد داشت. اگرچه اثبات این اثرگذاري از طریق مباحث
اقتصاد کلان امکان پذیر است، اما جایگاه عملی آن را باید در کوچک ترین نهاد اقتصادي، یعنی خانواده، مورد توجه قرار داد. بنابراین،
بهره مندي خانواده ایرانی از آورده اقتصاد دیجیتال و درك اثر عینی آن بر بزرگ شدن اقتصاد خانواده، باید هدف اصلی اقتصاد

دیجیتال یکپارچه و عدالت محور در کشور باشد. 
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کتاب اقتصاد دیجیتال تألیف حجت الاسلام والمسلمین سعیدرضا عاملی استاد ارتباطات دانشگاه تهران و مجتبی حاجی جعفري به
همت سازمان مطالعه و تدوین کتب علوم انسانی دانشگاه ها (سمت) به بهاي 55 هزار تومان منتشر شد.
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همراه اول، همراه مردم علیه کرونا

منبع: انتخابشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/09/30

بروز بیماري کرونا که از اواخر سال گذشته در کشورمان بوجود آمده است باعث شد تا شیوه ها و راههاي مختلف براي قطع
زنجیره انسانی به عنوان راهکاري براي خروج از این مساله پیاده شود که این راهکارها شامل استفاده از ماسک، دستکش، در خانه

ماندن، رعایت فاصله یک تا 2 متري ، شست و شوي مرتب دست و ضدعفونی می باشد. 

به گزارش پایگاه 598، اما رعایت تمام این راهکارها به تنهایی براي مقابله با کویید19 کافی نبود و در کنار این موارد تمام شرکت ها و
سازمان ها به کمک مردم آمده و در راستاي مسئولیت اجتماعی خود به کمک براي مقابله با این ویروس منحوس پرداختند. موضوع
مسئولیت اجتماعی سازمان ها نسبت به شهروندان و عامه مردم ازجمله موضوعات مهمی است که در سال هاي اخیر مورد توجه

قرارگرفته است. 

در همین راستا اپراتور اول تلفن همراه کشور نیز همزمان با شیوع این ویروس در کشور و در چارچوب مسئولیت هاي اجتماعی خود،
اقدامات ویژه اي را انجام داده است که در ادامه بخشی از آن می آید: 

 
 

 
ارائه بسته اینترنت 20 و 200 گیگی به معلمین و خبرنگاران کشور 

هم زمان با شیوع ویروس کرونا در کشور و الزام سیستم آموزشی کشور به در خانه ماندن و استفاده دانش آموزان از ابزارهاي ارتباطی
براي آموزش از راه دور، همراه اول در راستاي مسوولیت اجتماعی خود و به پاس قدردانی و حمایت از معلمان گرانقدر، اقدام به ارائه

 
بسته هدیه اینترنت به این قشر متعهد و تلاشگر کرد. 

همچنین شرکت ارتباطات سیار ایران، به مناسبت روز خبرنگار و براي تکریم خبرنگاران که در ایام کرونا در آگاه سازي مردم نقش

 
ویژه اي به عهده داشتند، اقدام به ارائه بسته اینترنت ویژه یک ساله با حجم 200 گیگابایت کرد. 
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رایگان کردن تماس 60 هزار بهورز 

با آغاز طرح بسیج ملی مدیریت مبارزه با بیماري کرونا، اپراتور اول در راستاي مسؤولیت اجتماعی، تماس 60 هزار مراقب سلامت و
بهورز وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در سطح کشور را به منظور آموزش، پیشگیري و مراقبت از خانوارهاي ایرانی رایگان

کرد. 

مشارکت 30 میلیارد ریالی در ساخت بیمارستان و توزیع بیش از 16 میلیون ماسک رایگان در مناطق محروم 

در زمان بحران یکی از اولین اولویت ها براي جبران کمبود امکانات پزشکی و کمک به وزارت بهداشت ساخت بیمارستان صحرایی و
سیار براي خدمت رسانی سریعتر به بیماران است. 

 
 

در همین راستا اپراتور اول تلفن همراه کشور اعلام کرد که در راستاي انجام مسؤولیت اجتماعی خود با اختصاص 30 میلیارد ریال در
ساخت، تجهیز و بهره برداري از یک بیمارستان سیار مشارکت می کند. این بیمارستان سیار باهدف ارائه خدمت در بحران ها و بلایاي

 
طبیعی مورد بهره برداري قرار می گیرد. 

همچنین این اپراتور به منظور فرهنگ سازي و پیشگیري از انتقال ویروس کرونا توانست بیش از 16 میلیون ماسک رایگان در مناطق

 
محروم کشور به صورت رایگان توزیع کند. 

 
یک سوم کردن تعرفه ترافیک سامانه هاي آموزش مجازي دانشگاه ها 

با گسترش ویروس کرونا و خطر فراگیري آن یکی از اولین تصمیمات مسئولین تعطیلی مدارس و دانشگاهها بود. به همین منظور
دانشگاهها و مؤسسات آموزش عالی پس از تعطیلی مراکز خود تصمیم به آموزش مجازي دانشجویان گرفتند در همین راستا شرکت
ارتباطات سیار ایران در راستاي مسؤولیت اجتماعی و حفظ سلامت دانشجویان در خبري اعلام کرد: همراه اول به عنوان اپراتور پیشرو
در ارائه خدمات نوین، تعرفه دسترسی به سامانه هاي آموزش مجازي تمامی دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی زیر نظر وزارت علوم،

 
تحقیقات و فناوري را به یک سوم کاهش داد. 

راه اندازي سامانه شاد با مشارکت آموزش و پرورش 
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با تداوم همه گیري کویید 19، وزارت آموزش و پرورش به ناچار مجبور به تعطیلی مدارس و مراکز آموزشی کشور شد. در این میان
جاي خالی آموزش از راه دور خیلی احساس میشد که بالاخره با راه اندازي شبکه شاد (شبکه آموزشی دانش آموزان) این خلاء بین

معلم و دانش آموز برطرف شد. 

 
 

همراه اول در راستاي مسؤولیت اجتماعی خود با طراحی و پیاده سازي پلتفرم شبکه آموزشی دانش آموز (شاد) نقش پررنگی در
فراگیري آموزش مجازي در کشور ایفا و به برگزاري غیرحضوري کلاس هاي دانش آموزان کمک کرده است. هم اکنون بیش از 11

 
میلیون دانش آموز و حدود 114 هزار مدرسه در شبکه شاد احراز هویت شده اند و از خدمات این پلتفرم استفاده می کنند. 

 
پوشش زنده هیئات در ایام محرم و صفر در روبیکا 

با آغاز ماه محرم و شروع ایام عزاداري اباعبداالله، همه فعلان و دست اندرکاران فضاي مجازي کشور دست به کار شده تا بیشتر از
گذشته از ظرفیت فضاي مجازي و رسانه هاي اجتماعی و عمومی براي ترویج و تعظیم شعائر الهی و جاودانگی نهضت الهی حضرت

 
سیدالشهداء استفاده کنند. 

 
 

در همین خصوص نرم افزار ایرانی روبیکا با همکاري اپراتورهاي کشور در اقدامی تحسین برانگیز با ارئه پلتفرمی به کمک هیئات
عزاداري آمده و بستري را فراهم کرد تا مردمی که به دلیل محدودیت کرونایی نمیتوانستند به صورت حضوري در مراسم هاي عزاداري
شرکت کنند، به وسیله این اپلیکیشن تمام مراسم هاي عزاداري را با اینترنت رایگان به صورت لایو(زنده) مشاهده نموده و یا از فیلم و

 
صوت مراسم ها به صورت آفلاین بهره ببرند. 
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راه اندازي سامانه پارلمان مجازي براي ارتباط مردم با نمایندگان مجلس 

یکی دیگر از اقدامات ارزنده شرکت همراه اول راه اندازي سامانه پارلمان مجازي می باشد. «پارلمان مجازي ایران» هجدهم آذرماه در
مراسمی با حضور محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی ایران، مهدي غیناقی عضو هیات مدیره همراه اول و حسین طهرانی

مدیرعامل مبین نت و جمعی از نمایندگان مجلس و مدیران همراه اول رونمایی شد. 

 

در سامانه تعاملی پارلمان مجازي ایران، نمایندگان مجلس شوراي اسلامی می توانند درباره مهمترین طرح ها و لوایح با مردم مشورت
و نظرات و پیام هاي مردمی را دریافت کنند. 

هر نماینده در پارلمان مجازي ایران دفتر مجازي دارد و مردم می توانند به جاي صرف وقت و هزینه، مراجعات خود را از طریق دفتر
مجازي انجام دهند. 

از این پس، رسالت یکپارچه سازي ارتباطات مردم با تمامی نمایندگان مجلس شوراي اسلامی، با این سامانه و راهبري مدیریت مرکز
تماس، پیامک، ایمیل و موارد ارتباطی دیگر از جمله خدمات پارلمان مجازي ایران خواهد بود. 

«پارلمان مجازي ایران» با همکاري و مشارکت «همراه اول کسب وکار» در مجلس شوراي اسلامی ایران پیاده سازي و اجرا شده است.

از دیگر اقدامات شرکت همراه اول در راستاي مسئولیت اجتماعی، میتوان به مشارکت با سازمان حج در تهیه غذاي مخصوص بیماران
کرونایی، کمک به ایجاد اشتغال و رونق کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا و تهیه و توزیع بسته هاي معیشتی براي اقشار محروم

جامعه اشاره کرد. 

همراه اول با پوشش 1321 شهر و 44918 روستا و پوشش جمعیتی 96.9 درصد در کشور، بزرگترین اپراتور تلفن همراه به حساب
می آید
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موافقت روحانی با استخدام 12 هزار فرزند شهید و ایثارگر در بخش دولتی

منبع: الفشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/09/30

0 نظر، 1 در صف انتشار و 0 تکراري یا غیرقابل انتشارسازمان اداري و استخدامی اعلام کرد: رییس جمهوري با درخواست این
سازمان براي استخدام 12 هزار نفر از فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصد و بالاتر در دستگاه هاي دولتی موافقت کرد. 

به گزارش ایرنا، رییس سازمان اداري و استخدامی کشور طی نامه
اي به رییس جمهوري درخواست کرد باتوجه به بند (ج) ماده
(87) قانون برنامه ششم توسعه، نسبت به استخدام 12 هزار نفر
از فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصد و بالاتر علاوه بر
سهمیه مقرر در ماده (21) قانون جامعه خدمات رسانی به

ایثارگران اقدام شود. 

استخدام این تعداد از فرزندان شاهد و فرزندان جانبازان 70
درصد و بالاتر از طریق برگزاري آزمون اختصاصی بین آن دسته از فرزندان که فاقد شغل هستند، در تمام دستگاه هاي اجرایی اعم از

مشمول قانون مدیریت خدمات کشوري و دستگاه هاي غیرمشمول و داراي مقررات خاص انجام می شود. 

«حسن روحانی» در پاسخ به درخواست رییس سازمان اداري و استخدامی کشور مراتب موافقت خود را به این صورت که با استخدام
12 هزار نفر از فرزندان عزیز شهدا و جانبازان موافقت می شود، ابلاغ کرد. 

رییس جمهوري در ابلاغیه خود تاکید کرد که شرایط احراز و اولویت هاي فرزندان شاهد و جانباز مشمول این مجوز با هماهنگی بنیاد
شهید و امور ایثارگران و دستگاه هاي اجرایی از سوي سازمان اداري و استخدامی کشور ابلاغ و تلاش خواهد شد مراحل برگزاري

آزمون و جذب این افراد در دستگاه هاي اجرایی تا پایان سال 1399 انجام شود. 

مفاد بند (ج) ماده (87) قانون برنامه ششم توسعه دولت را علاوه بر اجراي ماده (21) قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران و تبصره
هاي آن و اصلاحات بعدي، به استخدام تمام فرزندان شهدا و فرزندان جانباز 70 درصد و بالاتر در طول اجراي این قانون مکلف کرده

است. 

همچنین پیش از این رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی درباره گروه هاي مشمول قانون استخدام
فرزندان ایثارگر و جانباز گفت: آن دسته از ایثارگران که در حال حاضر به صورت شرکتی، قرارداد کار معین و پیمانی در دستگاه هاي

دولتی اشتغال دارند، مشمول قانون استخدام ایثارگران هستند. 

به گفته حمیدرضا حاجی بابایی، خانواده هاي شهدا، اعم از فرزند، همسر، خواهر و برادر شهید، جانبازان و فرزندان آنها، با هر درصدي
که جانبازي به آنها تعلق گرفته است، هم مشمول این قانون می شوند. رزمندگان وفرزندان رزمندگانی که حداقل شش ماه سابقه
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حضور در میدانهاي دفاع مقدس را دارند، آزادگان و فرزندان آزادگانی که بیش از یک سال سابقه اسارت دارند، نیز در این قانون جاي
دارند. 

وي تاکید کرد: ایثارگران شاغلی که تا 29 اسفند 95 به صورت شرکتی، قراردادکار معین وپیمانی در دستگاه هاي دولتی اشتغال
داشته اند، در گروه هاي یاد شده مشمول قانون استخدام ایثارگران هستند.
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دور جدید همکاري بانک ملت ونفت بهران

منبع: سرمایه و ثروتشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/09/30

مدیرعامل بانک ملت همراه با تعدادي از مدیران ارشد این بانک از شرکت نفت بهران بازدید کرد. به گزارش روابط عمومی
بانک ملت، دکتر محمد بیگدلی در این بازدید که عزیز آخوندي اصل، عباس جعفرلو و سیدابوطالب دیبایی معاونان مدیرعامل،

حسن کمالوند و علی اکبر صابریان مدیران امور و مجید قاسمی فرید رییس شعبه ظفر ...

مدیرعامل بانک ملت همراه با تعدادي از مدیران ارشد این بانک از شرکت نفت بهران
بازدید کرد. 

به گزارش روابط عمومی بانک ملت، دکتر محمد بیگدلی در این بازدید که عزیز آخوندي اصل، عباس جعفرلو و سیدابوطالب دیبایی
معاونان مدیرعامل، حسن کمالوند و علی اکبر صابریان مدیران امور و مجید قاسمی فرید رییس شعبه ظفر بانکداري شرکتی، وي را

همراهی می کردند، از خطوط مختلف تولید در شرکت نفت بهران بازدید کرد و با مراحل تولید انواع روغن در این شرکت آشنا شد. 
وي همچنین در نشست با مدیرعامل شرکت نفت بهران، با ابراز خرسندي از حضور در این شرکت بزرگ و باسابقه ، اظهار داشت: نفت
بهران یکی از شرکت هاي بزرگ تولیدي صنعت نفت ایران است که در عرصه تولید روغن به عنوان برندي خوب و مرغوب  براي همه

شناخته شده است. 
مدیرعامل بانک ملت، نفت بهران را مرغوب ترین برند در بین برندهاي مختلف تولید روغن در کشور خواند و افزود: 55 هزار میلیارد
ریال فروش و تولید 15 هزار میلیارد ریال سود در شرایط سخت کنونی و انجام صادرات در شرایط تحریم هم باعث کمک به کشور در

تامین ارز مورد نیاز شده و هم توانمندي هاي کشور را به جهان نشان داده است. 
وي در عین حال بانک ملت را نیز یکی از بزرگ ترین، قدرتمندترین و پیشرفته ترین بانک هاي کشور دانست و ادامه داد: این بانک از
لحاظ نقدینگی هم تقریبا بانک نخست کشور محسوب می شود و در چهار سال گذشته حتی یک ریال در یک روز، اضافه برداشت از

منابع بانک مرکزي نداشته و حتی در برهه هایی بیش از 50 درصد تسهیلات بین بانکی را تامین کرده است. 
دکتر بیگدلی با بیان این نکته که بانک ملت در تمام پروژه هاي صنعتی کشور به ویژه در صنایع نفت، پتروشیمی و پالایشگاه هاي
مختلف پارس جنوبی، مشارکت فعال داشته و 22 میلیارد دلار در بخش انرژي کشور سرمایه گذاري کرده است، گفت: این بانک با

تامین مالی شرکت نفت ستاره خلیج فارس، کشور را از لحاظ تولید بنزین به خودکفایی رساند. 
وي با تاکید بر این نکته که نفت بهران از لحاظ برندینگ در سطح بالایی قرار دارد و حجم فروش و سهم از بازار خوبی را در زمینه
تولید محصولات استراتژیک در اختیار دارد، تصریح کرد: این شرکت مورد قبول بانک هاي کشور است و این شرکت یکی از مشتریان

ارزنده و استراتژیک بانک ملت است. 
دکتر بیگدلی، آمادگی بانک ملت را براي تامین سرمایه ثابت و سرمایه در گردش شرکت نفت بهران در طرح هاي توسعه اي اعلام و بر

ضرورت تقویت تعاملات فی ما بین تاکید کرد. 
به گفته وي، این دو مجموعه بزرگ باید در سال جهش تولید در یک تعامل برد &– برد به تولید محصولات بیشتر، افزایش صادرات و

افزایش اشتغال در کشور کمک کنند. 
مدیرعامل بانک ملت در عین حال از آمادگی این بانک براي انجام فعالیت هاي ارزي شرکت نفت بهران خبر داد و افزود: بانک ملت

آماده انعقاد تفاهمنامه براي افزایش سطح همکاري ها و تامین تمام نیازهاي مالی، سرمایه اي و نقدینگی شرکت است. 
وي همچنین استفاده از سامانه سامیار بانک ملت را به مدیرعامل شرکت نفت بهران پیشنهاد کرد و گفت: این بانک همیشه در حوزه
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فناوري اطلاعات پیشگام بوده و سامانه هایی را براي مشتریان بزرگ خود طراحی کرده که بانک ملتنیز از جمله این سامانه ها است. 
دکتر بیگدلی با بیان این نکته که محصولات بانک ملت با هدف کاهش هزینه هاي مشتري طراحی شده است، خاطرنشان کرد: انتظار
داریم نتیجه این نشست، به افزایش تعاملات فی ما بین و انجام کارهاي بزرگ از سوي دو مجموعه منتهی شود و آثار و برکات آن

نصیب کل ملت ایران شود. 
اسعد عزیزي، مدیرعامل شرکت نفت بهران هم با بیان این نکته که این شرکت در پی یک رابطه برد- برد است،  بر تمرکز فعالیت هاي
مالی این شرکت در بانک هاي اصلی تاکید کرد و اظهار داشت: خوشبختانه بانک ملت در سال هاي اخیر همکاري خوبی با این شرکت

داشته و نفت بهران نیز به همه تعهدات خود به موقع عمل کرده است. 
وي با بیان این نکته که شرکت نفت بهران برنامه هاي زیادي را براي توسعه کسب و کار در بازارهاي منطقه دارد، گفت: بانک ملت هم

در زمینه هاي مختلف، پیشتاز است و امیدواریم که یک همکاري خوب در زمینه هاي مختلف داشته باشیم. 
عزیزي با اشاره به این نکته که نفت بهران با بیش از 55 سال سابقه یکی از شرکت هاي قدیمی این صنعت است، اضافه کرد: بیش از
43 درصد سهم بازار روغن موتور کشور در اختیار این شرکت است و 950 نوع محصول این  شرکت از طریق 400 عامل فروش در

سراسر کشور در اختیار مصرف کنندگان قرار می گیرد. 
در این جلسه، مدیرعامل شرکت نفت بهران با اعطاي لوح سپاس به تعدادي از مسوولان بانک ملت، از خدمات و تلاش هاي آنان در

رفع نیازهاي مالی این شرکت قدردانی کرد.
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آدرس غلط وزیر صمت براي صنعت خودروسازي!

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/09/30

 
آدرس غلط وزیر صمت براي صنعت خودروسازي! 

پرشین خودرو/ عضو هیأت علمی گروه مهندسی خودرو دانشگاه علم و صنعت گفت: در شرایط کنونی اقتصادي و تحریم ها، صحبت از
شکست انحصار در خودروسازي و متنوع ساختن محصولات، «آدرس غلط دادن است» و باید تمرکز خودروسازان بر بهبود کیفیت و

افزایش تیراژ براي پاسخ گویی به نیاز مردم باشد. 

29 مهرماه امسال بود که وزیر صنعت، معدن و تجارت در جلسه مشترك با نمایندگان مجلس شوراي اسلامی با تاکید بر ضرورت
افزایش کیفیت تولیدات خودرویی کشور، گفت: باید شرایط براي عبور از انحصار دو شرکت بزرگ خودروسازي و افزایش تولیدات با

هدف رقابت پذیري محصولات خودرویی در سطح بازار فراهم شود. 

علیرضا رزم حسینی، افزود: اولویت نخست وزارتخانه، حمایت ویژه واحدهاي توانمند و افزایش تولیدات رقابتی در حوزه خودرو کشور
است و تقویت شرکت هایی که توانمندي لازم در این عرصه را دارند در دستور کار است تا بتوان انحصار موجود را از بین برد. 

به تازگی نیز وزیر صنعت با تاکید بر اینکه باید رقباي جدید در حوزه خودروسازي وارد شوند، گفت: بخش خصوصی باید تقویت شود. 

در این خصوص، امیرحسن کاکایی استاد دانشگاه اظهار داشت: همواره از ایجاد قطب سوم خودروسازي یا تسهیل واردات به عنوان
گزینه هایی براي رفع انحصار در خودروسازي کشور یاد می شود. 

به گفته وي، قطب سوم یک عبارت متناقض است، به نحوي که مطرح کنندگان این موضوع درتلاشند در مقابل دو خودروسازي بزرگ
کشور یک خودروساز بزرگ خصوصی درست کنند. 

کاکایی ادامه داد: پرسش اینجاست آیا باید این خودروساز سوم را دولت درست کند؟ که در این صورت با موضوع خصوصی بودن در
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تناقض است، از طرفی فراموش نکنیم علاوه بر ایران خودرو و سایپا 28 خودروساز کوچک و متوسط خصوصی نیز در کشور وجود
دارند که برخی از آنها نظیر کرمان موتور و گروه بهمن با تفکر قطب سوم خودروسازي در زمان خود به وجود آمدند. 

وي اظهار داشت: بر این اساس در گذشته 28 تلاش با همین دیدگاه انجام شده بود، اما آنچه در عمل اتفاق افتاد جلوي رقابت در این
صنعت گرفته شد. 

این کارشناس صنعت خودرو تاکید کرد: تجربه نشان داده با تعدد خودروسازي نمی توان رقابت به وجود آورد، بلکه فقط خودروسازان
کوتوله را توسعه خواهیم داد که قابلیت رقابت در سطح داخلی و بین المللی ندارند. 

وي، در این زمینه به برخی تجارب جهانی اشاره کرد و گفت: در کشوري نظیر چین که خودروسازان متعددي در آن مشغول به
فعالیت هستند، سالیانه بیش از 30 میلیون دستگاه خودرو تولید می شود که هم در این بازار بزرگ مصرف شده و هم به سایر کشورها

صادرات می شود؛ بازار خودرویی که همه بزرگان دنیا در آن به سرمایه گذاري پرداخته اند. 

کاکایی اضافه کرد: در مقابل، کشوري نظیر کره جنوبی وجود دارد که فقط شرکت هیوندایی آن هم با دو برند کیا و هیوندایی را دارد و
خودروهاي بسیار باکیفیت تولید می کند که نه تنها در بازار داخلی خود مصرف می شود، بلکه بخشی از بازارهاي بزرگ جهان را

تسخیر کرده اند. 

استاد گروه مهندسی خودروي دانشگاه علم و صنعت یادآور شد: فراموش نکنیم دو خودروساز بزرگ کشور از نظر بین المللی در اصل
سه خودروساز هستند و در سال هاي گذشته، پارس خودرو به عنوان قطب سوم خودروسازي کشور مطرح بود اما در رقابت با ایران

خودرو و سایپا به حاشیه رفت. 

 

چه کنیم رقابت شکل بگیرد؟ 
وي در ادامه با طرح این پرسش که "حال چه کنیم رقابت شکل بگیرد"، خاطرنشان کرد: در جهان، صنعت خودروسازي به سمت
انحصار اما بازارها به سمت رقابت پیش می رود، در این میان واردات خودرو می تواند در سر و شکل گرفتن یک فضاي رقابتی کمک

حال باشد، اما در همه کشورها آن را با مکانیسم تعرفه کنترل می کنند. 

کاکایی افزود: تعرفه، مکانیسمی براي جبران عدم توازن بین تولید و تجارت در داخل با خارج از کشور است تا خودروها در یک رقابت
برابر قرار بگیرند. 
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وي اظهار داشت: آنچه مسلم است مکانیسم تعرفه در کشور ما از تولید داخل حمایت نکرده، بلکه در حقیقت از یک مونتاژ حداقلی
حمایت کرده است، دلیل آن وجود 28 خودروساز خصوصی است که هر یک قرار بود به قطب سوم تبدیل شوند، اما هیچ یک از آنها

بیش از 20 درصد داخلی سازي در محصولات خود ندارند. 

این استاد دانشگاه، در ادامه به قانون "رفع موانع تولید" و "بهبود فضاي کسب وکار" اشاره کرد و گفت: در کشوري زندگی می کنیم
که فضاي کسب وکار، مناسب توسعه و کارآفرینی نیست و قوانین یاد شده به درستی اجرا نمی شوند، بلکه دولت ها با تعرفه آفرینی به

دنبال جبران کمبودها هستند؛ بر این اساس رقابتی شدن و رقابت پذیر شدن با چالش هاي جدي قانونی مواجه است. 

تحریم هاي اقتصادي 
وي، در ادامه به تحریم هاي ظالمانه علیه کشورمان اشاره کرد و افزود: امروز در میانه یک جنگ تمام عیار اقتصادي به سر می بریم و

همه خودروسازان و قطعه سازان داخلی با دشواري هاي زیادي مواجه اند. 

کاکایی گفت: اگر امروز واردات خودرو انجام نمی شود، نه به خاطر حمایت از خودروسازان داخلی، بلکه به این دلیل است که ارز
نداریم. 

وي خاطرنشان کرد: در شرایط فعلی جنگ اقتصادي، باید روي بقاي صنعت خودروسازي تمرکز کنیم و رقابت پذیري یک نگاه غلط در
شرایط کنونی است. 

این استاد دانشگاه ادامه داد: اکنون ایران خودرو و سایپا بیش از 60 هزار میلیارد تومان زیان رسمی دارند و 28 خودروساز دیگر تقریباً
تعطیلند، طبیعی است در این میان برخی هم به دنبال وارد کردن پورشه، بی.ام.و و دیگر خودروهاي خارجی باشند و در چنین

شرایطی صحبت از رقابت موضوعیت ندارد. 

وي ادامه داد: اکنون باید به این فکر باشیم که در شرایط کنونی جنگ اقتصادي، چگونه با همین افراد و امکانات بهترین تولید را انجام
دهیم، به عبارتی بهبود کیفیت و افزایش تیراژ چاره ساز بوده، اما ایجاد تنوع در شرایط فعلی غلط است. 

کاکایی، به آشفته بازار فعلی خودرو در کشور اشاره کرد و گفت: امروز مردم خودرو با قیمت مناسب می خواهند و عمده گلایه ها این
است که خودرو به دست مصرف کننده واقعی نمی رسد، اما اگر بخواهیم سرمایه ها را در بخش تنوع خرج کنیم، خودروسازان در

سرمایه گذاري براي تیراژ و کیفیت کم خواهند آورد. 

بررسی آمارهاي رسمی منتشره وزارت صنعت، معدن و تجارت حاکی از تولید 542 هزار و 600 دستگاه خودروي سواري از ابتداي
امسال تا پایان آبان ماه است. آماري که در مقایسه با مدت مشابه پارسال رشد 21.3 درصدي نشان می دهد. 

در این مدت 52 هزار و 828 دستگاه وانت از سوي خودروسازان داخلی تولید شد که در هم سنجی با پارسال رشد 20.4 درصدي
داشته است. 

تولید اتوبوس، مینی بوس و ون، اما در این مدت کاهشی بود و با ثبت افت 6.1 درصدي به یک هزار و 188 دستگاه رسید. 



12/20/2020 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 146/606

به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar
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محمد یاري: مدافعان سلامت به غیرت و تعصب ایرانی اسلامی معنا بخشیدند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/09/30

به گزارش خبرگزاري فارس به نقل از خانه ملت، حسن
محمدیاري در نشست علنی امروز(یکشنبه 30 آذر ماه)
مجلس شوراي اسلامی در نطق میان دستور خود گفت:
سلام بر مردم شریف و صبور گیلان، استان رنج و برنج که
در دامانی آکنده از موهبت هاي الهی با بی محبتی برخی
مسئولان با مشکلات عدیده دست و پنجه نرم می کنند و
همچنان صبورانه با گام هاي محکم در راه آبادانی وطن می

کوشند. 

نماینده مردم توالش، رضوان شهر و ماسال در مجلس شوراي اسلامی، ادامه داد: سلام بر مردم شریف تالش، رضوان شهر و ماسال که
مردمان سرزمین شور، غرور و افتخار هستند و چون راشی سربلند بر تارك تاریخ می درخشند ، سلام بر دستان پینه بسته کشاورزان

طالشی که مدال افتخار شرافتمندي هستند. 

وي در ادامه میلاد حضرت زینب (س) و روز پرستار را تبریک گفت و تصریح کرد: در حالی که تخت هاي بیمارستان ها مملو از
بیماران کرونایی می باشد، ایثار و از خود گذشتگی کادر بهداشت و درمان قابل ستایش است و در این میان مدافعان خط مقدم

سلامت و درمان کار را تمام کرده اند. این عزیزان معناي غیرت و تعصب ایرانی- اسلامی را امضا کردند. 

راه سردار شهید سلیمانی با شهادت آغاز می شود 

محمد یاري یادآور شد: در سالگرد شهادت سردار سلیمانی خیلی دلمان براي وي تنگ شده است، حاج قاسم نماد امنیت ایران بود،
وي خطر کرد، حاج قاسم یک راه است که این راه با شهادت آغاز می شود. 

بیمارستان تالش فاقد دستگاه اکسیژن ساز است 

وي خاطرنشان کرد: گیلان استانی که روزها در بحران کرونا اسیر شده است و مراکز درمانی این استان خسته و جوابگوي خیل
بیماران نیست و باید به فکر تجهیزات و امکانات مراکز درمانی بود. 

محمد یاري ضمن تشکر از ریاست دانشگاه علوم پزشکی ایران در افتتاح بیمارستان تالش، عنوان کرد: این بیمارستان فاقد دستگاه
اکسیژن ساز مناسب است که از آقاي وزیر بهداشت تقاضا می کنم هر چه زودتر قبل از فرا رسیدن فصل زمستان کمبودهاي
بیمارستان جدید تالش را مرتفع و معوقه حقوق پرستاران را پرداخت کنند به علاوه 3 بیمارستان تالش، رضوانشهر و ماسال فاقد
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آمبولانس مناسب است که اهتمام ویژه در این خصوص را درخواست دارم. 

جوانان تالش با مشکل تامین اینترنت و تبلت مواجه هستند 

وي  با اشاره به مشکلات موجود در حوزه آموزش و پرورش این مناطق، افزود: در حالیکه آموزش مجازي جایگزین آموزش حضوري به
صورت فراگیر در دوران کرونا از مراکز آموزشی به منازل نقل مکان نموده است در مناطق دور دست تالش اینترنت در دست نیست و
شاهد هستیم جوانان تالشی در کوهستان ها به دنبال اتصال به اینترنت، آلاچیق در ارتفاع برپا کرده اند و برخی بضاعت تهیه یک

گوشی و تبلت را ندارند. 

محمد یاري بیان کرد: در روزهایی که بیماري کرونا بازار را به کسادي نزدیک کرده است لازم است از کلیه بازاریان عزیز که در
روزهاي با تعطیلی بازار در قطع زنجیره کرونا همت ورزیدند کما تقدیر و تشکر را داشته باشم. 

وي افزود: اما سد شفارود، کمربندي تالش، کارخانه چوکا، پل اسالم، پل تالش، راه آهن گیلان، منطقه آزاد و بندر تالش مرتب در
مجلس مطرح می شود و مردم حوزه انتخابیه از نماینده انتظار نتیجه را دارند. لذا تاکید بر اتمام پروژه هاي ناتمام در حال ورود به

سال 1400جزء مطالبات مردم است تا تغییرات در مسیر توسعه را لمس کنند. 

محمد یاري اظهار کرد: مردم ولایتمدار تالش، رضوانشهر و ماسال همیشه در بیش از 4 دهه گذشته نشان دادند که دلداده به انقلاب و
مطیع دستورات رهبري هستند انتظار دارند کمبودها مرتفع شوند. 

وي در مورد وضعیت آب تالش ، افزود: 95 درصد از سردهنه ها در اثر سیل اخیر تخریب شده اند و تا قبل از آغاز فصل کشاورزي باید
به فکر بود. 

محمد یاري بیان کرد: در حوزه ورزش تیم چوکا نماد تالش است، فوتبال که در دنیا به صنعت و تجارت تبدیل شده است تیم چوکا و
کارخانه چوکا که سالهاست از هم جدا شده اند و دیگر چوکا یک تیم صنعتی نیست و فقط نام چوکا را یدك می کشد. نیز میزبانی را
به لحاظ عدم وجود زیرساخت برغم دستور ریاست محترم سازمان برنامه و بودجه جهت تجهیز این ورزشگاه تاکنون هیچ اقدامی

صورت نگرفته است و مسئولیت تضییع حقوق میزبانی این تیم ریشه دار برعهده مسئولان ورزشی کشور و استان است. 

وي افزود: بیش از 3 ماه از دستور بررسی وزیر صنعت، معدن و تجارت جهت مطالعه و سرمایه گذاري سازمان گسترش و توسعه
صنایع ایران در شهرستان هاي تالش، رضوانشهر و ماسال می گذرد اما برابر پیگیري هاي انجام شده تاکنون اقدام خاصی از سوي آن

سازمان صورت نپذیرفته است. 

محمد یاري عنوان کرد: با توجه به اینکه درصد قابل توجهی از مردم شریف گیلان تالشی زبان هستند برنامه مناسب آنها در شبکه
باران وجود ندارد تنها برنامه اي هم که براي آنها در نظر گرفته شده است و هفته اي یکبار پخش می شود مدتی است به علت نبود
بودجه به چالش کشیده شده است، این بی عدالتی فرهنگی است بنابراین ضمن تشکر از مدیر شبکه باران براي زنده نگه داشتن
فرهنگ و زبان تالشی لازم است در این حوزه سیاستگذاري بهتري صورت پذیرد تا هنرمندان تالشی به علت مشکلات معیشتی خانه

نشین نشوند. 

این نماینده مردم در مجلس دهم، ضمن تشکر از اداره کل گردشگري گیلان و سپاه استان مبنی بر ایجاد موزه تاریخ و فرهنگ تالش
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در کاخ سردار امجد، تاکید کرد: شایسته است وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی با تخصیص اعتبارات مناسب نسبت
به معرفی فرهنگ و تمدن این سرزمین کهن و باستانی اقدام لازم را مبذول دارد. همچنین انتظار است با معرفی روستاهاي ثبت ملی

در حوزه صنایع دستی و روستاهاي ارده و شالما در جهت اشتغال پایدار و معرفی این فرهنگ غنی تلاش ویژه اي داشته باشند. 

عضو کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس شوراي اسلامی، یادآور شد: این روزها بیشترین حرف مردم معطوف به گرانی ها است، خطاب
بنده به دولت است که: 

چه خوش بی مهربانی هر دو سر بی                           که یکسر مهربانی دردسر بی 

ما مطابق منویات مقام معظم رهبري به دنبال تعامل هستیم، آیا شما به وظایف خود عمل می کنید؟ در بکارگیري نیروهاي کارآمد و
شایسته و آشنا به کار در حوزه هاي مختلف اهتمام ورزید تا مدیون این مردم عزیز و فرهیخته نباشید، مقام عظماي ولایت در
خصوص حل مشکلات به تقویت ارزش پول ملی و تکیه بر ظرفیت هاي داخلی و اقتصاد مقاومتی و در راس آن رونق تولید تاکید

فرمودند که باید سرلوحه کارها قرار گیرد. 

پایان پیام/
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اقدامات کلیدي شرکت تله کیش در توسعه شبکه ارتباطی منطقه آزاد کیش

منبع: روزنامه شروعشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/09/30

تقویت زیرساخت ها و استاندرد سازي خدمات ارتباطی به مدد تعامل موفق اپراتور تلفن همراه کیش با بخش خصوصی محقق
شد.

به گزارش شروع آنلاین به نقل از روابط عمومی و امور بین
الملل سازمان منطقه آزاد کیش، شرکت اپراتور تلفن همراه
سازمان منطقه آزاد کیش در سال هاي اخیر، با هدف ارائه
خدمات مطلوب و رونق اقتصادي، زمینه مشارکت بخش
خصوصی در سرمایه گذاري هاي منطقه اي راتقویت کرده

است. 

با اتمام قرارداد BOT بین سازمان منطقه آزاد کیش و
شرکت TKC درسال 1395،اپراتور تلفن همراه کیش با نام تجاري تله کیش تحت پوشش سازمان مرحله جدیدي از فعالیت و خدمات
رسانی درسطح جزیره را آغازکرد و با توجه به تاثیرمستقیم ثبت برند تجاري در حوزه سرمایه گذاري و جذب و مشارکت بخش
خصوصی و با تاکید غلامحسین مظفري مدیر عامل سازمان منطقه آزاد کیش پس ازتلاش و پیگیري مستمر تیر امسال برند تجاري

تله کیش به ثبت رسید. 

پس ازآن با توجه به لزوم ارتقاء سیستم نسل دوم به نسل چهارم و همچنین استاندارد سازي زیرساخت هاي شبکه موبایل، فراخوانی
دو مرحله اي باهدف شناسایی سرمایه گذار و مشارکت در ارتقاء سیستم CORE برگزار و پس ازارزیابی پیشنهادات و تایید هیات

امناي اپراتور همراه ازتوان بخش خصوصی براي به روز شدن شبکه موبایل به نسل 4.5 و 5 و سیستم مرکزي کیش استفاده شد. 

مشارکت در ساخت و بهره برداري شبکه زیر ساخت فیبر نوري و تونل ارتباطی به طول 100 کیلومتر نیز از جمله اقدامات موثر
شرکت تله کیش بوده که به روش ساخت، بهره برداري وانتقال با پیمانکاري شرکت فناپ تلکام کیش به عنوان یکی از 11 طرح ملی و
بزرگ جزیره با حضور رییس جمهورکشورمان ازطریق ویدیو کنفرانس درشهریور امسال به بهره برداري رسید و اجراي آن براي 60 نفر

ایجاد اشتغال کرد. 

از سوي دیگر اجراي کابل فیبر نوري دریایی پشتیبان جزیره کیش به طول 23 کیلومتر براي ایجاد زیرساخت ارتباطی و الکتریکی
پایدار بین جزایرهندورابی و کیش یا سرزمین اصلی و همچنین اجراي کابل برق دریایی بین جزیره هندورابی و بندر چیروئیه به

عنوانی طرحی مهم در حال اجرا است. 

ارتقاء فیبر نوري جزیره هندورابی که فاقد هرگونه زیر ساخت ارتباطی داخلی مستقل اعم از رادیویی و یا کابلی(شبکه فیبر نوري)
است از جمله برنامه هاي شرکت تله کیش به شمارمی رود. 
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با توجه به اینکه درجزیره هندورابی امکان دسترسی به سرویس هاي اینترنتی و اینترانتی در بخش هاي مهمی چون بندرگاه و
فرودگاه و مراکز اقامتی میسرنیست، باتاکید دکترمظفري، مسئولیت توسعه شبکه فیبر نوري وتقویت پوشش آنتن دهی دراین جزیره

به عهده معاونت عمرانی سازمان ، شرکت عمران و آب خدمات و مدیریت جزایر اقماري واگذار شد. 

درگام نخست ایجاد و نصب برج مخابراتی براي کاربران تلفن همراه و ارتباطات بی سیم پوشش LT و طراحی شبکه فیبر نوري
براساس نقشه ها و مطالعات طرح جامع در دستور کار قرارگرفت تا شرکت هاي دست اندر کار در گام بعدي عملیات عمرانی مربوطه را

براي اجراي طرح و نقشه شبکه فیبر نوري بر اساس استانداردهاي روز دنیا مانند FTTX Solution پیگیري و اجرا کنند. 

همچنین با توجه به اینکه در زمینه تجمیع دکل هاي مخابراتی، نظارت بر قرارداد ایجاد ایستگاه هاي مخابراتی یا تجمیع آنها نیز به
اپراتور تلفن همراه واگذار شده، اپراتور تله کیش نیز در حال حاضر براي سایت هاي مخابراتی جدید با شرکت ایرانیان تاورز همکاري

می کند. 

لازم به ذکراست نقش کلیدي تله کیش به عنوان بازوي اجرایی سازمان در حوزه فاوا و تجمیع کننده خدمات در حوزه ثابت (نظارت
بر پروژه فیبر نوري سراسري کشور) و سیار ( اپراتور تلفن همراه) موجب شده تا تجمیع دکل ها منافع حداکثري اپراتور تلفن همراه

کیش و به تبع آن سازمان منطقه آزاد کیش درتعاملات دوسویه با اپراتورهاي سراسر کشور را حفظ کند.



12/20/2020 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 152/606

اهداء تعدادي تبلت به دانش آموزان بی بضاعت توسط بانک توسعه تعاون

منبع: روزنامه شروعشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/09/30

در راستاي ایفاي مسئولیت اجتماعی و عمل به وظایف اخلاقی و اجتماعی، تعدادي تبلت از سوي بانک توسعه تعاون به
نیازمندان تحت پوشش موسسه خیریه محبان رضا اهدا گردید.

به گزارش شروع آنلاین به نقل از روابط عمومی بانک توسعه تعاون، با
توجه به شیوع کرونا طی سال جاري و ترویج آموزش از راه دور از
طریق سامانه هاي الکترونیک، دستگاه هاي تبلت به یکی از ابزارهاي
ضروري خانواده ها براي تحصیل دانش آموزان تبدیل شده است. بر
این اساس برنامه اهداي تبلت به دانش آموزان نیازمند از طریق اداره
کل روابط عمومی بانک توسعه تعاون و همچنین برخی مدیریت شعب

استان ها در چند مرحله اجرایی شده است. 

شایان ذکر است با حضور نماینده موسسه خیریه محبان رضا در محل
اداره کل روابط عمومی بانک توسعه تعاون و معاونین فرهنگی و اطلاع

رسانی و تبلیغات اداره کل روابطعمومی بانک توسعه تعاون، طی مراسمی چندین دستگاه تبلت بانک توسعه تعاون باهدف استفاده
نیازمندان تحت پوشش این موسسه اهدا گردید. شایان ذکر است بانک توسعه تعاون با برقراري تعامل با موسسات خیریه و همچنین

سازمان هاي مردم نهاد در پی آن است تا در رفع احتیاجات ضروري نیازمندان گام بردارد. 

ضمن آنکه اداره کل روابط عمومی بانک توسعه تعاون مطابق رویه سنوات گذشته و در راستاي ایفاي مسئولیت اجتماعی؛ همواره
پاسخگویی به نیازهاي اساسی دانش آموزان را در دستور کار قرار داده است و در این راستا اهداي نوشت افزار به دانش آموزان نیز از

برنامه هاي مستمري است که طی سالیان اخیر مورد توجه قرار گرفته است. 

همچنین اعطاي تسهیلات اشتغال زایی به اقشار تحت پوشش نهادهاي حمایت گر از جمله مددجویان کمیته امداد امام خمینی (ره)،
سازمان بهزیستی و بنیاد شهید از برنامه هاي اصلی بانک توسعه تعاون طی یازده سال فعالیت بوده است.
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اعتیاد نوین در مخدر ناآگاهی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/09/30

این روز ها نوجوانان و جوانان اطلاعات خیلی زیادي درباره مخدر هاي جدید دارند.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خراسان رضوي، فرقی نمی کند اهل مصرف باشند یا نه. فضاي مجازي، اطلاعات آنان را
در این حوزه به طور عجیبی بالا برده است به صورتی که برخی اسامی مواد و نحوه اثرگذاري شان را بیشتر از درس هاي دبیرستان و

دانشگاه از حفظ هستند. 

 
 

گسترش روز افزون فضاي مجازي و دسترسی آسان به این فضا در شرایط کنونی، هم به عنوان یک فرصت و هم به عنوان یک تهدید
می تواند تلقی شود، به ویژه در حوزه موادمخدر که می تواند یک تیغ دولبه در خصوص تبلیغ یا پیشگیري از مواد خانمانسوز باشد. 

با گسترش استفاده از فضاي مجازي در بین گروههاي سنی مختلف به خصوص دانش آموزان و جوانان، ممکن است عده اي با سوء
استفاده از این فضا، به دنبال تبلیغ یا عرضه موادمخدر به جوانان و نوجوانان باشند. 

گاهی تبلیغات بی اساس و بی سر و ته در خصوص موادمخدر، چه شوخی و چه جدي تاثیرات منفی بر روي ذهن و روان جوانان و
نوجوانان دارد، به طور مثال در زمان شیوع ویروس کرونا عده اي در اینستاگرام با این هشتگ یا کلیدواژه که "معتادها نمی گیرند" به

دنبال شکستن قُبح و تابو موادمخدر در بین خانواده ها هستند. 

این در حالیست که با استفاده از فضاي مجازي که دسترسی به آن براي جوانان و نوجوانان آسان است، می توان راهکارهاي پیشگیرانه
ارائه داد و خانواده ها را در این زمینه هوشیار و حساس کرد. 

- افزایش آسیبها در فضاي مجازي پس از شیوع کرونا یک کارشناس حوزه فضاي مجازي معتقد است؛ استفاده از این فضا، پس از
شیوع ویروس کرونا، در حوزه هاي مختلف گسترش یافته است. 

زنده دل با اشاره به اینکه توزیع موادمخدر نیز در فضاي مجازي گسترش یافته است، می افزاید: سوداگران مرگ در فضاي حقیقی باید
در یک مکان خاص به توزیع موادمخدر اقدام کنند،اما در فضاي مجازي با شناسایی جامعه هدف و دریافت اینترنتی پول و هزینه مواد
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مخدر، مواد را به شکل هاي مختلف از جمله پیک، به منزل و یا مکان مشتریان خود ارسال می کنند. 

این کارشناس حوزه فضاي مجازي ادامه می دهد: به دلیل استفاده بیش از حد از فضاي مجازي و منزوي شدن افراد، به دلیل قطع
ارتباط با افرادي که در دنیاي واقعی وجود خارجی ندارند، گروه هاي نابهنجار در فضاي مجازي افراد را به سمت گرایش هاي نادرست

هدایت می کنند. 

 
 

زنده دل با اشاره به برخی فعالیت ها، جرایم و تخلفات اینترنتی که موجب نگرانی استفاده از این فضا می شود می گوید: با توسعه
سواد رسانه اي می توان از این فضا به خوبی استفاده کرد. 

وي تاکید می کند: تولید محتواي جذاب، متناسب با نیاز روز و سلیقه افراد مختلف و بالا بردن سطح سواد رسانه اي افراد به خصوص
نوجوانان و جوانان از راه هاي پیشگیري از گرایش این قشر به سمت آسیب هاي اجتماعی به خصوص اعتیاد است. 

- تبلیغ مخدرهاي جدید در فضاي مجازي از چند جوان که در یکی از پارکهاي نزدیک محل زندگیم مشغول سیگار کشیدن هستند
درباره استفاده از فضاي مجازي و مخدرهاي جدید می پرسم. 

یکی از این جوانان که کمتر از 20سال سن دارد می گوید: برخی افراد در گروههاي دوستان و همسالان به تبلیغ برخی موادمخدر
جدید و صنعتی می پردازند و به راحتی این مواد را در اختیار من و دوستانم قرار می دهند. 

این جوان ادامه می دهد: گل، کیمیکال، ماشروم، کتامین و زولپیدم از موادي است که این روز ها دوستان و همسالانش مصرف می
کنند. 
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از یکی دیگر از این جوانان به نام سامان درباره اعتیادآور بودن و اثرگذاري مواد جدید، می پرسم که می گوید: این مواد اعتیاد جسمی
نمی آورند مثلاً همین گل که چند سال است مصرف کننده فراوانی پیدا کرده است، بیشتر موجب حواس پرتی می شود. 

سامان ادامه می دهد: مریم گلی و کمیکال هم از خانواده ماري جوانا هستند که در حالت اسپري و یا سیگار استفاده و موجب حالت
هاي روانی خاص می شود و مصرف کننده ها پس از مصرف به اصطلاح چِت می شوند. 

پس از شنیدن این حرف ها به سراغ مرتضی یعقوبی، درمانگر اعتیاد رفتم. 

- اعتیاد ذهنی وروانی به مخدرهاي صنعتی این کارشناس حوزه اعتیاد می گوید: صنعتی ها برعکس مخدر هایی مثل تریاك و
هروئین، عوارض روانی دارند و در سیستم اعصاب مرکزي تأثیر می گذارند. البته بالا بردن ضربان قلب و افزایش فشار خون از اثرات

منفی این مواد بر بدن هستند که می تواند با اوردوز شدن، جان فرد را هم به خطر اندازند. 

یعقوبی به تصور غلط برخی جوانان درباره اعتیادآور نبودن این مواد اشاره می کند و می گوید: روانگردان ها برعکس مخدر هاي سنتی
که وابستگی جسمی می آورند، خماري و درد بدن ندارند، اما فرد ممکن است حتی با یک بار مصرف کردن، وابسته شود. 

وي درباره تاثیر همسالان در گرایش به مصرف مواد مخدر می گوید: افراد معتاد دوستان ناباب و بعضا ارتباط با برخی افراد درفضاي
مجازي را از مهمترین علل گرایش خود به مواد مخدرمعرفی می کنند. 

 

مواد اعتیادآور منحصر به چند ماده شناخته شده نیستند، متأسفانه در سال هاي اخیر مواد شیمیایی مختلفی وارد بازار شده است که
گاهی از ترکیب چند ماده شیمیایی به وجود می آیند و کارشناسان حتی فرصت تحقیق درباره تأثیر این مواد روي مغز ندارند. 
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- کاهش قیمت مواد صنعتی توطئه مافیاي موادمخدر دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با موادمخدر خراسان رضوي نرخ شیوع اعتیاد را
دراین استان دو و هفت دهم درصد در افراد بالاي 15سال بیان می کند و می گوید: این استان بیش از 130هزار معتاد دارد که حدود

نه هزار نفر آنان متجاهر هستند. 

محمدحسین صالحی با اشاره به اینکه قیمت موادمخدر سنتی در دو سال گذشته دو برابر شده است ادامه می دهد: در این مدت
قیمت موادمخدر صنعتی نه تنها افزایش نیافته بلکه کاهش هم داشته است که این موضوع توطئه مافیاي موادمخدر براي آلوده سازي

جوانان است. 

وي می گوید: جامعه اي که نیروهاي جوان آن به سمت این بلاي خانمانسوز گرایش داشته باشد بی شک توان تولید و کارآفرینی را
نخواهد داشت و همین امر دولت را به یک کشور وابسته تبدیل می کند و این امر همان چیزي است که دشمن به دنبال آن است. 

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با موادمخدر خراسان رضوي به اجراي طرحی جامع براي رفع معضل اعتیاد درشهر مشهد اشاره می کند
و می گوید: این طرح در 13محله شهر مشهد بصورت پایلوت اجرایی شده است ودراجراي آن چهار محور اصلی مبارزه با موادمخدر

ازجمله پیشگیري، درمان، صیانت و مقابله با محوریت مردم و محلات درنظرگرفته شده است. 

- پایین بودن سواد رسانه اي خانواده ها صالحی همچنین می گوید: در شرایط کنونی که نوجوانان و جوانان به راحتی اطلاعات مورد
نظر خود را از فضاي مجازي بدست می آورند درصد بالایی از خانواده ها سواد رسانه اي بسیار پایینی دارند و نسبت به پیامدهاي

مصرف موادمخدر بی اطلاع هستند. 

 
 

وي می افزاید: نمی خواهیم خانواده ها را نگران کنیم، اما با آموزش مهارت هاي زندگی و طرز صحیح برخورد با فرزندان و نظارت بر
استفاده از فضاي مجازي می توانند براحتی از اعتیاد در سنین پایین جلوگیري و از فرزندان خود در برابر اعتیاد و مصرف موادمخدر

 
محافظت کنند. 

یکی از کارشناسان حوزه اعتیاد کشور نیز می گوید: خانواده ها چون آگاه نیستند که باید با فرد معتاد چطور برخورد کنند،

 
رویکردهاي متفاوتی از خود نشان می دهند که هر کدام هم تبعاتی به دنبال دارد. 

دکتر هومان می افزاید: بیشتر خانواده ها در مرحله نخست اطلاع از اعتیاد فرزندشان، دنبال مقصر می گردند و چون فکر می کنند
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خودشان یکی از عوامل اصلی اعتیاد فرزندشان بوده اند، با این فرزند کاملا با رویکرد تساهلی برخورد می کنند. 

این کارشناس حوزه اعتیاد می گوید:در مرحله بعدي، خانواده هایی هستند که از همان ابتدا برخوردهاي تند و خشن با فرزند خود
دارند تا جایی که باعث قطع ارتباط خانوادگی می شوند. 

دکتر هومان می افزاید: گروهی دیگر هم پدر و مادرهایی که چشم شان را روي اعتیاد فرزندشان می بندند و فکر می کنند خود به
خود خوب می شود، غافل از اینکه مشکل اعتیاد با گذشت زمان حادتر می شود. 

این کارشناس حوزه اعتیاد می گوید: بارها با خانواده هایی برخورد داشته ام که سه سال فرزند معتادشان را به حال خود رها کرده اند
و وقتی موضوع اعتیاد به پیچیده ترین حد خودش رسیده، تازه به فکر درمان افتاده اند، حالا که فرزندشان دیگر از آنها حرف شنوي

ندارد، شدت اعتیادش به مراتب بالاتر رفته و همراهی اش براي شرکت در جلسات مشاوره خیلی کم است. 

- درمان دیرتر بیماريِ مزمن تر دکتر هومان می افزاید: خانواده ها در هر مرحله اي که از اعتیاد فرزندشان با خبر می شوند یا به
اعتیاد او شک می کنند، براي چگونگی برخورد با این موضوع به کارشناسان و افراد متخصص مراجعه کنند. 

این کارشناس حوزه اعتیاد بیماري اعتیاد را به بیماري سرطان تشبیه می کند و می افزاید: همان طور که در درمان سرطان هر چه
درمان به تاخیر بیفتد، بیماري مزمن تر و درمان سخت تر می شود، اعتیاد هم هرچه دیرتر درمان شود نجات فرد معتاد سخت تر و

طولانی تر خواهد بود. 

با یکی از کارشناسان روانشناسی نیز در این باره هم کلام می شوم. 

دکتر قاسم زاده می گوید: نوجوان یا جوانی که به مرحله اعتیاد می رسد در واقع به مرحله آخر از مشکلی که داشته، رسیده است. 

وي می افزاید: خانواده ها باید نسبت به رفتار فرزندشان و شرایطی که دارند، آگاه باشند؛ چرا که معمولا بچه هایی به سمت اعتیاد
کشیده می شوند که از قبل با مشکلات مختلفی درگیرند. 

این روانشناس ادامه می دهد: نکته مهم اینجاست که وقتی فرزند خانواده درگیر اعتیاد می شود، دیگر درمان اعتیاد به تنهایی از عهده
خانواده برنمی آید و خانواده ها باید به مراکز درمانی مراجعه کنند و براي حل مشکل شان مشاوره بگیرند. 

- سرزنش و ملامت ممنوع دکتر قاسم زاده می گوید: همزمان با مراحل درمان اعتیاد، خانواده ها باید عواملی را هم که به بروز اعتیاد
منجر شده است برطرف کنند و سرگرمی هاي جایگزین براي او به وجود بیاورند؛ مانند ورزش، چرا که هر چقدر فرزندشان اوقات

فراغت سالم تري داشته باشد، کمتر به سوي آسیب هاي اجتماعی کشیده می شود. 
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آخرین توصیه این روانشناس به خانواده ها این است که نباید در جریان حل مشکل اعتیاد، فرزندشان را ملامت یا سرزنش کنند که
چرا معتاد شدي و یا تو آبروي ما را بردي. چون با سرزنش کردن، احساسات منفی در فرد استمرار می یابد و درمان کندتر پیش می

رود. 

- ترك اعتیاد شروعی دوباره براي زندگی اعتیاد آتش خانمان سوزي است که رحم ندارد و وقتی به دامان زندگی بیفتد تر و خشک را
با هم میسوزاند. 

شکستن شاخ هاي این غول به جز با انگیزه اي قوي و تصمیمی قطعی و راسخ میسر نمی شود. 

ترك اعتیاد می تواند شروعی دوباره و سرآغازي دیگر براي همان زندگی باشد که تا چندي پیش در سراشیبی مرگ و نابودي قرار
گرفته بود. 
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نویسنده: سیدمحسن واعظی سبزواري 

سردبیر: مریم یعقوبی
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> بنیاد شهید هرمزگان امسال در طرح سپاس رتبه اول را کسب کرد

منبع: حیاتشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/09/30

حیات- رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران هرمزگان گفت: بنیاد شهید و امور ایثارگران این استان در 9 ماهه امسال توانست
در طرح سپاس رتبه نخست کشوري را کسب کند.

 
 

 
 1399/09/30 13:4:0

بنیاد شهید هرمزگان امسال در طرح سپاس رتبه اول را کسب کرد حیات- رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران هرمزگان گفت: بنیاد

 
شهید و امور ایثارگران این استان در 9 ماهه امسال توانست در طرح سپاس رتبه نخست کشوري را کسب کند. 

به گزارش حیات به نقل از ایرنا، عطا ناوکی عصر شنبه در نشست امضاي تفاهم نامه تأمین زمین مسکن و ساماندهی اشتغال و
کارآفرینی استان هرمزگان گقت: طرح سپاس جزو برنامه هاي مهم بنیاد شهید و امور ایثارگران است و به منظور تجلیل از ایثارگران

 
به ویژه والدین شهدا با جدیت اجرا می شود. 

وي ادامه داد: از مزیت هاي طرح سپاس این است که با حضور در منازل ایثارگران می توان از نزدیک وضعیت زندگی آنان را بررسی

 
کرد و براي رفع مشکلات این عزیزان در اسرع وقت، با برنامه ریزي مناسب گام برداشت. 

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران هرمزگان در ادامه همچنین یکی از مزیت هاي مهم در کسب رتبه اول کشوري در 9 ماهه امسال

 
در راستاي مشارکت طرح سپاس به استفاده از ظرفیت خود ایثارگران با ایجاد تشکل ایثارگران اشاره کرد. 

ناوکی، اشتغال، درمان و مسکن ایثارگران را از محورها و هدف گذاري هاي مهم بنیاد این استان عنوان کرد و افزود: پرداخت مطالبات

 
ایثارگران، بدهی هاي درمان ایثارگران، برقراري حق معیشت جانبازان بخشی از برنامه هاي مهم سال جاري بنیاد بوده است. 

وي در این راستا به شناسایی نیازها و ظرفیت هاي بنگاه ها و شرکت هاي اقتصادي، اجراي آموزش هاي لازم براساس نیاز، تکمیل
تمامی اطلاعات مربوط به جانبازان زیر 25 درصد که حقوق نمی گرفتند و تعامل و همراهی با ارگان هاي اجرایی به ویژه فرمانداران و
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فعال کردن مرکز توانبخشی به فعالیت هاي مهم بنیاد شهید و امور ایثارگران هرمزگان در حوزه اشتغال و درمان جامعه ایثارگري
اشاره کرد. 

 
 

به گفته رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران هرمزگان، مرکز توانبخشی ""ایثار"" که از سال عملیات احداث آن 92 شروع شده

 
همزمان با 22 اسفند امسال روز شهید افتتاح خواهد شد. 

ناوکی درادامه ضمن قدردانی از تلاش هاي صورت گرفته در حوزه اشتغال و مسکن خانواده هاي شهدا و ایثارگران درخصوص اهداف
تفاهم نامه تامین زمین مسکن و ساماندهی اشتغال و کارآفرینی استان هرمزگان به ایجاد اشتغال 800نفر که معادل چهارسال عملکرد

 
سال هاي گذشته است، اشاره کرد. 

وي خاطرنشان کرد: در حوزه تامین زمین و احداث مسکن مورد نیاز یک هزار و 200نفر از خانواده هاي شهدا و ایثارگران استان که

 
معادل سه سال عملکرد سال هاي گذشته است، با امضا این تفاهم نامه بخش زیادي از مشکلات این بخش برطرف خواهد شد. 

تفاهم نامه ساماندهی اشتغال خانواده هاي شاهد و ساخت یک هزار و 200مسکن براي خانواده هاي ایثارگر استان هرمزگان عصرشنبه

 
بین استاندار این استان و سعید اوحدي معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران به امضا رسید. 

استان هرمزگان داراي یک هزار و 500 شهید، 2 هزار و 861 جانباز و 341 آزاده است که از این تعداد یک هزارو 765 جانباز، 610

 
شهید و 176 آزاده مربوط به شهرستان بندرعباس می باشد. 

 
انتهاي پیام/ 

فایل هاي ضمیمه :
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مراسم مجازي جشن نو دانشجویان دانشگاه جامع علمی کاربردي استان

چهارمحال و بختیاري برگزار شد

شماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/09/30
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان چهارمحال بختیاري -

به گزارش روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردي استان چهارمحال و بختیاري : مراسم مجازي جشن نو دانشجویان
دانشگاه جامع علمی کاربردي استان چهارمحال و بختیاري با حضور دکتر امید، رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي کشور؛ دکتر
بهروز شایق بروجنی، سرپرست دانشگاه جامع علمی کاربردي استان چهارمحال و بختیاري؛ روساي مراکز آموزش علمی کاربردي
استان و دانشجویان نو ورود دانشگاه روز شنبه مورخ 29 آذر 99 در سالن اجتماعات واحد استانی چهارمحال و بختیاري به صورت

ویدیو کنفرانس برگزار شد. 

دکتر شایق بروجنی سرپرست دانشگاه جامع علمی کاربردي استان چهارمحال و بختیاري؛ در ابتدا ضمن خیرمقدم و تبریک میلاد با
سعادت اسوه صبر و پایداري حضرت زینب کبري سلام ا... علیها و روز پرستاربه همه سپیدپوشان عرصه سلامت و پرستاران ، ورود
دانشجویان به دانشگاه  کارآفرین را گرامی داشت و گفت :  دانشگاه علمی کاربردي به عنوان دانشگاه کارآفرین کشور مشغول فعالیت
بوده و نظام آموزشی آن را مهارتی عنوان کرد. آقاي شایق از اینکه به تازکی به جمع دانشگاه علمی کاربردي پیوسته است ابراز

خرسندي کرد و افزود: 

انشا... بتوانیم با همکاري همه مسئولین گام هاي موثري در راستاي توسعه آموزش هاي مهارتی  که در جهت رفع نیازهاي جامعه
انجام می پذیرد ، برداریم و سال تحصیلی جدید ، سالی سرشار از موفقیت و بالندگی براي دانشجویان باشد . 

در ادامه دکتر محمد حسین امید، رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي؛ ضمن تبریک به دانشجویان نوورود گفت: این ورود شما به
دانشگاه در حالی رخ می دهد که در گذشته نگاه مثبتی به آموزش هاي مهارتی وجود نداشت اما به دلیل بروز مشکلات چند ساله
اخیر در زمینه  اشتغال و افزایش بیکاري  در کشور، همه مسئولین به این نتیجه رسیدند که راه حل برون رفت از مشکلات بیکاري،

آموزش هاي مهارتی است. 
وي افزود: در حال حاضر دانشگاه هاي دیگر نیز به دنبال پیدا کردن راهی هستند تا دانشجویان آنان در طول دوره آموزش مهارت

کسب کنند. 
دکتر امید با اشاره به ارائه آموزش هاي مهارتی در دانشگاه جامع علمی کاربردي گفت: دانشگاه جامع علمی کاربردي تنها متولی ارائه

آموزش هاي مهارتی خاص در کشور می باشد که این وظیفه انجام نمی شود مگر با همراهی دانشجویان، مدرسان و مراکز آموزشی. 

وي با اشاره به ماهیت مهارتی بودن آموزش ها و رسالت کارآفرینی این دانشگاه افزود: تفاوت آموزش هاي این دانشگاه با سایر دانشگاه
ها در ارائه دروس عملی و مهارتی می باشد که لازم است مراکز آموزشی به این موضوع توجه ویژه را داشته باشند. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي کشور از دانشجویان خواست تا ایده هاي خود را دنبال کنند و با ارائه آن ها در مراکز نو آوري این
ایده ها را به کسب و کار تبدیل کنند و با کار گروهی بتوانند علم را به ثروت تبدیل کنند. 
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 دکتر امید یکی از اهداف دانشگاه در حوزه توسعه فرهنگ کارآفرینی را تاسیس مراکز نوآوري عنوان کرد و با بیان اینکه هم اکنون
600 مرکز آموزش علمی کاربردي کشور فعالیت دارند،  بیان کرد: در حال حاضر 200 مرکز نوآوري در کشور داریم که در زمینه

صنعت، کشاورزي،  خدمات و فرهنگ و هنر فعالیت می کنند. 
وي تاکید کرد: در این شرایط کرونایی مراکز علمی کاربردي تعطیل نیستند؛  دروس نظري بصورت مجازي برگزار اما کلاس هاي
عملی باید حضوري برگزار شود تا بتوانید در آینده از این مهارت ها و تحصیل در راستاي کارآفرینی و ایجاد اشتغال براي خود و

سایرین استفاده نمایید. 

وي بیان داشت: تاسیس کلینیک هاي کسب و کار و مراکزمشاوره در واحدهاي استانی دانشگاه و در مراکز آموزشی نیز در همین راستا
انجام شده است. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي کشور در ادامه با بیان اینکه دانشجویان باید مطالبه گر باشند گفت: مطالبه گري باید در اولویت
کارهاي دانشجویان باشد و در مطالبه گري هیچ گاه کوتاهی نکنند و دنبال کیفیت باشند و در این مطالبه گري و کیفیت حتما نحوه

برگزاري دقیق و کیفی دروس عملی، کارورزي و کاربینی را سرلوحه مطالبه گري هاي خود قرار دهند. 

در ادامه مهندس احمدرضا میرزائیان معاون علمی واحد استانی دانشگاه و علی اکبر ترابی سرپرست اداره دانشجویی و فرهنگی، به
ارائه مواردي در خصوص موضوعات آموزشی، پژوهشی و فرهنگی-دانشجویی پرداختند. 

در پایان با توجه به محدودیت هاي موجود در خصوص بیماري کرونا و رعایت فاصله اجتماعی ،  از 5 نفر به نمایندگی از دانشجویان
شاغل در مراکز آموزشی و درمانی و بیمارستان هاي استان،  با اهداي لوح، هدیه و شاخه گل تقدیر شد . 
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آثار مثبت و منفی کرونا بر کارآفرینی هاي پساکرونا

منبع: ایمناشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/09/30

شیوع بیماري کووید-19 رشد چشمگیر شرکت هاي تازه کار سراسر دنیا را در پی داشته است. کسب و کارهایی که تا پیش
از کرونا در دفاتري قدیمی فعالیت می کرد، اکنون به دورکاري مشغول شده است.

آثار مثبت و منفی کرونا بر کارآفرینی هاي پساکرونا 

 شیوع بیماري کووید-19 رشد چشمگیر شرکت هاي تازه کار
سراسر دنیا را در پی داشته است. کسب و کارهایی که تا پیش از کرونا در دفاتري قدیمی فعالیت می کرد، اکنون به دورکاري مشغول

شده است. 

به گزارش سرویس ترجمه ایمنا، گزارشات حاکی از آن است که، بیش از 42 درصد نیروي کار ایالات متحده آمریکایی به صورت
دورکاري و تمام وقت فعالیت دارند و مشاغلی که مجبور به فروش محصولات خود به مشتریان هستند، از طریق اینترنتی به کار خود

ادامه می دهند. 

بسیاري از کارآفرینان باید به طور کامل بودجه هاي خود را در واکنش به اثرات ناشی از انتشار ویروس کرونا مورد ارزیابی قرار دهند و
سپس براي فعالیت هاي کاري خود برنامه ریزي کنند. اما پرسشی که در اینجا ممکن است ذهن همه را به خود درگیر کند این است
که پس از پایان همه گیري کرونا، کارآفرینان شرکت هاي نوپا چه سرنوشتی را پیش روي خود خواهد داشت؟ دنیاي کارآفرینی پس

از کرونا چگونه خواهد بود و کووید -19 چه تأثیري را براي همیشه بر این بخش به جاي خواهد گذاشت؟ 

دورکاري یکی از مهم ترین و بارزترین تبعات شیوع بیماري کووید -19، تغییر سبک کاري از حضور فیزیکی به کار در منزل بوده
است. آمار حاکی است آن دسته از مراکز کاري که از پرسنل خود خواسته اند در دوران کرونا، به طور کامل در منزل فعالیت کنند، در
مهار کرونا بین کارکنان خود بسیار موفق عمل کرده اند. این در حالی است که بسیاري از صاحبان مشاغل با دورکاري مخالف بوده اما

تغییرات قابل توجهی در ادامه فعالیت هاي خود به وجود آورده اند تا مانع از شیوع بیماري در میان کارکنان شوند. 
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بدیهی است که میلیون ها نفر از مدیران کمپانی ها و صاحبان مشاغل طی این مدت از مزایاي دورکاري باخبر شده اند و قصد دارند
کار در منزل را به روندي دائمی براي کسب و کار خود تبدیل کنند. برخی نیز در نظر دارند تنها ایام خاصی از هفته را به حضور
فیزیکی کارکنانشان اختصاص دهند و سایر روزها را به دورکاري بپردازند. بسیاري از کارکنان نیز از این شرایط احساس رضایت کرده و
مدعی شده اند که تردد به محل کار براي آن ها هم هزینه بر است و هم اینکه زمان زیادي را از آن ها، بیهوده تلف می کند. در پی
این تغییرات، بسیاري از سرمایه گذاران نیز ادعا کرده اند که در آینده نزدیک مراکز کاري جدیدي بنا خواهند کرد اما از همان ابتدا،

 
کارکنان را به دورکاري عادت می دهند. 

بازار دیجیتال یکی از تغییرات دیگري که از شیوع بیماري کووید -19 شکل گرفته است و پیش بینی می شود روندي دائمی به خود
گیرد، تمایل مراکز تجاري و مردم به خرید و فروش آنلاین است. در واقع، گسترش ویروس کرونا به فروشندگان ثابت کرد که بهترین
راه براي جذب مشتري، دایر کردن فروشگاه هاي مجلل نیست، بلکه گاهی تبلیغات اینترنتی می تواند با صرف کمترین هزینه، بهترین

 
نتایج را در پی داشته باشد. 

صنعت بازاریابی دیجیتال در دوران کرونا رشد بی سابقه اي را در 20 سال اخیر تجربه کرده است و پیش بینی می شود هر روز بر
افرادي که از این طریق به کسب و کار بپردازند، افزوده شود. در پی این تغییرات، بدون شک تکنولوژي هاي بازاریابی نیز با پیشرفت

 
هاي قابل توجهی مواجه خواهد شد تا هر چه بیشتر با تغییرات بازاریابی دیجیتالی سازگاري پیدا کند. 

 
 

تاب آوري مالی پاندمی کرونا، چگونگی عملکرد کسب و کارهاي آسیب پذیر، با کمترین سرمایه را در مناطق محروم به تصویر کشید.
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بدیهی است 60 درصد افرادي که از این طریق امرار معاش می کردند، اکنون بیکار شده اند و پیش بینی می شود بیکاري آن ها
دائمی باشد. از مهم ترین این مراکز کاري می توان به رستوران ها و کافه هاي کوچکی اشاره کرد که با اعمال قرنطینه هاي کرونایی،
درهاي آن ها براي همیشه به روي مردم بسته شد. در واقع، شیوع بیماري کووید -19 نشان داد که تاب آوري مالی مشاغل مختلف در
مقابل بحران هاي همه گیري نظیر کرونا یکسان نیست و چه بسا افرادي که در چنین شرایطی براي همیشه مجبور به توقف فعالیت

خود می شوند. 

تأثیر دائمی اینکه مردم و محققان مختلف چگونه دنیاي پساکرونا را در ذهن خود مجسم می کنند، از اهمیت خاصی برخوردار نیست؛
آنچه که عیان است اینکه شیوع بیماري کووید -19 اثراتی دائمی از خود بر کارآفرینی، مدیریت تجارت و اقتصاد به جاي خواهد
گذاشت. صاحبان مشاغل در این دوران تغییراتی پیش بینی نشده و چشمگیر متحمل شده و براي به حداقل رساندن زیان هاي مالی
از هیچ اقدامی دریغ نکرده اند. البته ویروس کرونا نیز درس هاي مفیدي به آن ها آموخت که می تواند اثراتی مثبت بر درآمدزایی و

کارآفرینی در سال هاي آینده به جاي بگذارد.
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حمایت پارك علم وفناوري دانشگاه سمنان وبنیاد نخبگان
استان از نخبگان و کارآفرینان

حمایت پارك علم وفناوري دانشگاه سمنان وبنیاد نخبگان استان از نخبگان و

کارآفرینان

منبع: روزنامه رویداد امروزشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/09/30

به گزارش روابط عمومی دانشگاه سمنان، رؤساي پارك علم و فناوري دانشگاه سمنان و بنیاد نخبگان استان سمنان، تفاهم
نامه همکاري امضا کردند.

به گزارش روابط عمومی دانشگاه سمنان، رؤساي پارك علم
و فناوري دانشگاه سمنان و بنیاد نخبگان استان سمنان،

تفاهم نامه همکاري امضا کردند. 
 این تفاهم نامه با هدف پشتیبانی مادي و معنوي از نخبگان و استعدادهاي برتر استان و حمایت هرچه بیشتر از آنها براي انجام
فعالیت هاي خوداشتغالی و کارآفرینی دانش بنیان و همچنین کمک به فراهم نمودن تسهیلات و امکانات لازم جهت توسعه فناوري در

سطح منطقه و کشور به امضاء رسید. 
دکتر علی حقیقی اصل رئیس پارك علم و فناوري دانشگاه سمنان امضاي این تفاهم نامه را گامی مثبت در راستاي حمایت مؤثر از

نخبگان و نوآوران دانست و گفت: انعقاد این تفاهم نامه نتایج ارزشمندي در جهت توسعه فناوري در سطح استان خواهد داشت. 
همچنین دکتر رضا کی پور رئیس بنیاد نخبگان استان سمنان نیز با تقدیر از تلاش هاي صورت گرفته در پارك علم و فناوري دانشگاه

سمنان در راستاي حمایت از نخبگان و فناوران به اهمیت راهبردي سیاست اصولی نخبه پروري در کشور اشاره کرد. 
دکتر کی پور تجمع حمایت ها و به اشتراك گذاردن ظرفیت هاي مشترك را در این مسیر کارساز و مؤثر دانست و بر همکاري طرفین

در این راستا تأکید نمود. 
شایان ذکر است این تفاهم نامه به مدت سه سال قابل اجراست و با توافق طرفین قابل تمدید است.
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ارائه تسهیلات قرض الحسنه به شرکت هاي دانش بنیان توسط دانشگاه امیرکبیر

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/09/30

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر اظهار کرد: یکی پاز برنامه هاي مهمی که در دست اجرا داریم اعطاي
تسهیلات به شرکت هاي فناور و دانش بنیان با کمک بانک هاي مختلف کشور است که کمک به توسعه زیرساخت ها و

توسعه محصولات شرکت را هدفگذاري کرده است. از این بین می توان به تسهیلات قرض الحسنه ...

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر اظهار کرد: یکی پاز برنامه هاي مهمی که در دست اجرا داریم اعطاي
تسهیلات به شرکت هاي فناور و دانش بنیان با کمک بانک هاي مختلف کشور است که کمک به توسعه زیرساخت ها و توسعه
محصولات شرکت را هدفگذاري کرده است. از این بین می توان به تسهیلات قرض الحسنه بلند مدت با عنوان فن آفرینی، تسهیلات

مشارکت مدنی و همچنین گرنت فناوري اشاره کرد. 

به گزارش ایکنا، به نقل از روابط عمومی دانشگاه صنعتی
امیرکبیر، علی نیک بخت، با بیان اینکه در دانشگاه صنعتی
امیرکبیر سه نوع هسته و شرکت نوآور و فناور وجود دارد و از
تمامی این شرکت ها حمایت می شود، گفت: دسته اول، هسته
هایی هستند که داراي ایده نوآورانه و تیم خوب براي ورود به
بازار هستند که این شرکت ها بیشتر در مراکز نوآوري دانشکده

ها مستقر هستند. 

وي افزود: دسته دوم شرکت هایی مستقر در مراکز رشد هستند که داراي محصول اولیه با سطح تکنولوژي بالا هستند. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر اظهار کرد: دسته سوم شرکت هاي دانش بنیان هستند که محصولات آنها به
مرحله تجاري سازي رسیده است و به خوبی وارد بازار شده اند. 

فعالیت 288 شرکت فناور و دانش بنیان در دانشگاه صنعتی امیرکبیر 

دکتر نیک بخت اظهار کرد: درمجموع، 288 شرکت فناور و دانش بنیان در دانشگاه صنعتی امیرکبیر در حوزه هاي مختلف مشغول به
فعالیت هستند. 

وي با بیان اینکه ماموریت مدیریت توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه حمایت و پشتیبانی از تبدیل ایده هاي نوآورانه و دستاوردهاي
علمی به فناوري ها و محصولات مورد نیاز کشور و جامعه و شکل دهی شرکت هاي دانش بنیان است، تاکید کرد: این مدیریت از سه
بخش مراکز نوآوري و کارآفرینی، مرکز رشد و مرکز هدایت شرکت هاي دانش بنیان تشکیل شده و ضمن ترویج فرهنگ کارآفرینی در
سطح دانشگاه تلاش می کند تا با شناسایی نخبگان و صید ایده هاي ناب و انجام حمایت هاي مادي و معنوي، مقدمات لازم براي
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تبدیل آن ها به شرکت دانش بنیان موفق را فراهم آورد. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر خاطرنشان کرد: مدیریت توسعه نوآوري و فناوري از نظر استانداردهاي مراکز
فناوري کشور به حدي از بلوغ و فعالیت رسیده است که این مرکز می تواند به عنوان پارك علم و فناوري فعالیت کند که در تلاش
هستیم مجوز راه اندازي پارك علم و فناوري را از وزارت علوم، تحقیقات و فناوري اخذ کنیم تا بتوانیم خدمات بیشتري به شرکت هاي

مستقر در دانشگاه ارائه کنیم. 

نیک بخت تاکید کرد: فضاي پارك علم و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر در قالب برج هاي فناوري تعریف شده است. در این
خصوص برج فناوري ابن سینا به عنوان برج فناوري شماره 1 با بیش از 8 هزار متر مربع زیربنا محل استقرار نزدیک به 100 شرکت
زیرمجموعه می باشد. برج فناوري شماره 2 این دانشگاه نیز تا بهمن ماه سال جاري در تقاطع کوچه بالاور و خیابان ولیعصر افتتاح می
شود. برج فناوري شماره 3 در خیابان بزرگمهر واقع شده و برج فناوري شماره 4 نیز در تقاطع خیابان بزرگمهر و در مجاورت سفارت

فلسطین خریداري شده که امیدواریم تا شهریور ماه سال آینده آماده بهره برداري شود. 

راه اندازي 4 مرکز فعال نوآوري در دانشکده ها 

وي اظهار کرد: دانشگاه صنعتی امیرکبیر اولین دانشگاهی است که در سطح دانشکده هاي خود اقدام به راه اندازي مراکز نوآوري کرده
و تاکنون 4 مرکز فعال نوآوري در دانشکده ها راه اندازي شده و سه مرکز نیز در شرف تاسیس قرار دارند. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر ادامه داد: همچنین به دنبال ایجاد پهنه فناوري دانشگاه هستیم که براي
اجراي این پروژه نیازمند انعقاد تفاهم نامه ها و توافق نامه هاي مختلف با شهرداري تهران و معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري

هستیم. 

نیک بخت اظهار کرد: برنامه داریم واحد تجاري سازي را در مدیریت توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر راه اندازي
کنیم تا از این طریق بتوانیم به تجاري سازي ایده و محصولات شرکت ها کمک کنیم و همچنین زمینه تجاري سازي یافته هاي

پژوهشی دانشگاه را نیز فراهم کنیم. 

وي با بیان اینکه شرکت هاي فناور و دانش بنیان مستقر در دانشگاه به عنوان شرکت هاي پیشرو و موفق در زمینه فعالیت خود
شناخته می شوند، تاکید کرد: شرکت هاي دانش بنیان و فناور این دانشگاه در حوزه هاي مختلف درحال فعالیت هستند که تعدادي از
شرکت هاي این دانشگاه در حوزه هاي انرژي و محیط زیست، مهندسی پزشکی و سلامت، فناوري اطلاعات و ارتباطات و سایر زمینه

هاي تخصصی فعال هستند که داراي عملکرد بسیار مطلوبی هستند. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر خاطرنشان کرد: عملکرد اکثر این شرکت ها در حوزه تخصصی خود بسیار
مطلوب ارزیابی می شود. به طوریکه در سال 98 با وجود شیوع بیماري کرونا در اواخر سال مجموع فروش شرکت هاي تابعه در حدود

112 میلیارد تومان بوده و همچنین نزدیک به 850 نفر در این شرکت ها مشغول به فعالیت است. 

وي افزود: نشانه این عملکرد مناسب را می توان در فعالیت شرکت هاي تابعه در دوران کرونا مشاهده کرد. به گونه اي که فعالیت
برخی از شرکت هاي این دانشگاه با شیوع بیماري کرونا بیشتر شده است. براي مثال شرکت هایی در این دانشگاه فعال هستند که
مراقبت هاي پزشکی و ویزیت هاي آنلاین را برعهده دارند که طبق برآوردهاي صورت گرفته این شرکت ها حدود 2.5 تا 3 میلیون



12/20/2020 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 173/606

سفر شهري را در بازه زمانی ابتداي اسفند 98 تا پایان اردیبهشت 99 کاهش داده اند. از این دست خدمات می توان به پلتفرم هاي
سرویس دهی در حوزه مشاوره آنلاین حقوقی و روانشناسی نیز اشاره نمود. 

افزایش فعالیت شرکت هاي فناور دانشگاه صنعتی امیرکبیر در دوران شیوع کرونا 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر گفت: برخی شرکت هاي مستقر در دانشگاه به دلیل اینکه فعالیت هاي
تخصصی ارائه می دادند در دوران کرونا توانستند توسعه بسیاري داشته باشند. به عنوان مثال شرکتی در دانشگاه فعال بود که این

شرکت هم اکنون 70 درصد بازار وبینارهاي کشور را در اختیار دارد. 

وي تاکید کرد: با وجود شیوع کووید-19، در مجموعه فعالیت مراکز نوآوري و شتابدهی دانشگاه رشد داشته است، به گونه اي تعداد
تیم هاي مستقر در این مراکز نسبت به پایان سال 1398 به میزان 48 درصد و تعداد اعضاي فعال در این تیم ها به میزان 20 درصد

رشد داشته است. 

نیک بخت بیان کرد: مقایسه آمارهاي موجود در سال 98 و شش ماهه نخست امسال نشان می دهد که در این مدت میزان اشتغال در
شرکت هاي دانش بنیان، واحدهاي فناور و تیم هاي مستقر در مراکز نوآوري دانشگاه به میزان 40 درصد افزایش داشته است. 

برنامه ریزي براي توسعه بازار و کمک به تجاري سازي محصولات شرکت هاي دانش بنیان و واحدهاي فناور 

نیک بخت اظهار کرد: برنامه داریم با حمایت از شرکت ها زمینه اي را فراهم کنیم که بخش هاي تحقیق و توسعه شرکت هاي فناور و
دانش بنیان مستقر در دانشگاه رشد یابد. به عنوان مثال یکی از شرکت هاي مدیریت که در زمینه ساخت کیت تشخیص کرونا فعالیت

دارد با توسعه محصولات خود موفق شده است گام هاي مهمی در تولید واکسن کرونا بردارد. 

وي گفت: یکی دیگر از برنامه هاي مهمی که در این خصوص در دست اجرا است اعطاي تسهیلات به شرکت هاي فناور و دانش بنیان
با کمک بانک هاي مختلف کشور است که کمک به توسعه زیرساخت ها و توسعه محصولات شرکت را هدفگذاري کرده است. از این
بین می توان به تسهیلات قرض الحسنه بلند مدت با عنوان فن آفرینی، تسهیلات مشارکت مدنی و همچنین گرنت فناوري اشاره کرد.

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر افزود: شرکت هاي فناور و دانش بنیان دانشگاه که در زمینه انرژي و محیط
زیست فعالیت می کنند سرمایه گذار خارجی دارند که این امر نشان می دهد این شرکت ها در حوزه تحقیقات و توسعه فعالیت خود

به خوبی درحال برنامه ریزي و فعالیت هستند. 

نیک بخت بیان کرد: برنامه داریم شرکت هاي جدید فناور و نوآور را در مرکز رشد دانشگاه مستقر کنیم. رسالت ما توسعه فرهنگ
فناوري در دانشکده ها است که راه اندازي مراکز نوآوري در این راستا بوده است. 

انتهاي پیام
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لبخندي به وسعت طولانی ترین شب سال

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/09/30

اگر امسال با توجه به شرایط از دورهمی ها به دور ماندیم، اما با کمک هاي هرچند اندکمان می توانیم تجربه شیرین در خانه
ماندن را براي کودکانی که این روزها، کرونا عرصه را براي خود و خانواده هایشان تنگ کرده است، هدیه کنیم.

اگر امسال با توجه به شرایط از دورهمی ها به دور ماندیم، اما با کمک هاي هرچند اندکمان می توانیم تجربه شیرین در خانه
ماندن را براي کودکانی که این روزها، کرونا عرصه را براي خود و خانواده هایشان تنگ کرده است، هدیه کنیم. 

یکی از زیباترین خاطرات زندگی هر ایرانی شب یلدا و شب
نشینی هاي پر از شادي و خنده است که با فال حافظ و آرزوي
بهترین ها براي تک تک افراد خانواده به پایان می رسد. اگر به
مراسم و آئین هاي شب چله در گذشته نگاهی بیندازیم، خواهیم
دید که این آیین ایران باستان نیز هرساله دستخوش تغییرات
قرار گرفته هر چند پدر و مادرها اعتقاد دارند این آداب و رسوم

در گذشته زیباتر و صمیمی تر بوده است. 

شب یلدا امسال با حضور میهمانی ناخوانده تغییرات بسیاري کرده است تا آنجا که هر ذهن و هر باوري به سختی می تواند آن را قبول
کند که مگر می شود شب یلدا باشد و در کنار بزرگ ترها نباشیم؟ مگر می شود بلندترین شب سال را بدون میهمانی و جمع شدن ها
خانوادگی به صبح رساند؟ چه می شود کرد، چراکه امسال باید در خانه بمانیم و براي حفظ جان عزیزان و بزرگترها که سرماي شب

یلدا را با حضورشان برایمان گرم می کردند، دور از آن ها بگذرانیم تا با این دوري طعم تلخ مرگ عزیزانمان را نچشیم. 

اما در این میان کرونا نمی تواند تمام خوشی ها و در کنار هم بودن ها را از ما بگیرد، اگر امسال نمی توانیم دورهمی داشته باشیم، با
کمک هاي هر چند اندکمان می توانیم تجربه شیرین در خانه ماندن را براي کودکانی که این روزها، کرونا عرصه را براي خود و

خانواده هایشان تنگ کرده است، هدیه کنیم. 

ایکنا کردستان، در همین رابطه گفت وگویی با عبدالرحمن امام قلی، مدرس دانشگاه آزاد سنندج؛ مارال پیرظهیري، مدیرعامل
مؤسسه فرهنگی اجتماعی سپهر فرداي آبیدر؛ پیام جلالی، مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان کردستان داشته است که در ادامه

می خوانید: 

عبدالرحمن امام قلی، مدرس دانشگاه آزاد سنندج و از قاریان برجسته کردستانی، یکی از خیرینی است که در این روزهاي سخت
کرونایی بدون هیچ چشمداشتی و خستگی ناپذیر در کنار خانواده هاي بی بضاعت سنندجی قرار گرفته و لبخند را در این روزهاي

سخت براي این خانواده ها به ارمغان آورده است. 
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وي با اشاره به اینکه مردم استان کردستان به ویژه سنندج احترام و جایگاه خاصی براي قرآنیان و فعالان قرآنی قائل هستند، افزود: در
این ایام کرونایی با کمک و حمایت ها و اعتماد مردمی توانستیم بسته هاي معیشتی را جمع آوري کرده و بین مردم توزیع کنیم تا

لبخندي به وسعت طولانی ترین شب سال را به آن ها هدیه دهیم. 

امام قلی بیان کرد: در این راستا با شناسایی خانواده هاي نیازمند در محلات شهر سنندج سعی داریم تا این بسته ها به دست خانواده
ها و افراد نیازمند برسد و بعد از شناسایی خانواده هاي نیازمند بسته هاي معیشتی تهیه شده را بین آنان تقسیم می کنیم. 

وي با اشاره به اینکه در این روزهاي سخت کرونایی باید تلاش کنیم تا هرچه زودتر بر این مشکل فائق آمده و با رعایت توصیه هاي
بهداشتی باري را از دوش خود و دیگران برداریم، اعلام کرد: باید در این دوران مراعات احوالات خود و جامعه را کرده و با دستان خود
ِ عزیزان مان و جامعه را به خطر نیندازیم چراکه خداوند متعال در آیه 195 سوره بقره در این زمینه می فرماید: «وَأنَفِْقُوا فِی سَبِیلِ االلهَّ
َ یُحِبُّ المُْحْسِنِینَ؛ و در راه خدا انفاق کنید و خود را با دست خود به هلاکت می افکنید و هْلُکَۀِ وَأحَْسِنُوا إنَِّ االلهَّ وَلاَ تُلْقُوا بأَِیدِْیکُمْ إلِىَ التَّ

نیکى کنید که خدا نیکوکاران را دوست مى دارد». 

این مدرس دانشگاه آزاد اسلامی سنندج با تأکید بر اینکه قرآن کریم به ما قرآنیان جایگاه و رتبه متعالی بخشیده است، افزود: در این
راستا باید قدردان الطاف الهی بوده و هیچگاه بندگان الهی را در روزهاي سخت تنها نگذاریم تا شاید بتوانیم اشک گرم کودکی، عرق

شرم پدري را خشکانده و دلی را به وجود قدرت بخشندگی خداوند گرم کنیم. 

مهربانی هدیه دختران سپهر مارال پیرظهیري، مدیرعامل مؤسسه فرهنگی اجتماعی سپهر فرداي آبیدر در گفت وگو با ایکنا از
کردستان، از راه اندازي پویش «شب یلدا» به همت مؤسسه سپهر خبر داد و گفت: به همت خیرین و اعضاي این مؤسسه 120 بسته

غذایی و بهداشتی براي نهمین ماه متوالی براي کمک به نیازمندان سنندجی تهیه شده است. 

وي به فعالیت هاي این مؤسسه در شهرستان سنندج اشاره کرد و افزود: تلاش می کنیم با آموزش مهارت هاي کارآفرینی به زنان
سرپرست خانوار جمعیت خانواد ه هاي نیازمند شهرستان سنندج را به حداقل برسانیم. 

مدیرعامل مؤسسه سپهر با اشاره به برنامه هاي آموزشی مؤسسه در بخش آموزش هاي درسی به دانش آموزان تحت پوشش اعلام
کرد: با شیوع ویروس کرونا به همت مجموعه آموزشی مؤسسه سپهر به طور مستمر آموزش هاي درسی را به دانش آموزان ارائه می
کنیم. 150 دانش آموز سنندجی به طور مستمر خدمات فرهنگی، آموزشی و حمایتی را از مؤسسه سپهر دریافت می کنند و در تلاش

هستیم این مهم را توسعه دهیم. 

پیرظهیري از خیرین کردستان درخواست کرد تا در قالب پویش هاي مناسبتی همراه خانواده هاي نیازمند شهر سنندج باشند تا در
این روزها شاهد لبخند بر لبان همشهریانمان باشیم. 

وي همچنین از مدیران استان خواست با تسهیل شرایط اشتغال زایی زمینه ارتقاي سرانه درآمد مردم را فراهم کنند. 

آغاز توزیع بسته هاي حمایتی بین نیازمندان پیام جلالی، مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان کردستان نیز اظهار کرد: پیرو تأکیدات
مقام معظم رهبري (مدظله العالی) مبنی بر فرهنگ همدلی، باهم بودن، براي هم بودن جمعیت هلال احمر استان کردستان به تهیه و

توزیع هزار و 531 بسته حمایتی بین نیازمندان اقدام کرده است. 
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وي با اشاره به اینکه جمعیت هلال احمر استان کردستان از محل منابع خود 630 میلیون تومان را براي تهیه این بسته هاي معیشتی
هزینه کرده است، افزود: این بسته هاي معیشتی شامل برنج، روغن، قند، چاي و حبوبات با بهترین کیفیت بوده است. خانواده هاي
نیازمند در مناطق کم برخوردار استان کردستان با مددکاري صورت گرفته شناسایی شده اند و این بسته ها با رعایت حفظ کرامت،

شأن و منزلت این خانواده ها بین نیازمندان توزیع خواهد شد. 

جلالی در پایان یادآور شد: داوطلبان جمعیت هلال احمر استان کردستان با رعایت کلیه پروتکل هاي بهداشتی بسته بندي اقلام فوق
را انجام داده اند، که جاي تقدیر دارد. 

دیدن لبخند رضایت و شاد کردن مردم با تمام شرایط سختی که در جامعه حکمفرما شده کاري بس سخت و پیچیده است. ولی
گاهی می توان با کمک به نیازمندان آن ها را غرق خوشحالی کرد که از لبخند رضایت بخش آن ها آسمان هم لبخند بزند. 

انتهاي پیام
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راه اندازي کسب و کار فرهنگی در 54 روستا و آبادي عشایري برگزیده

منبع: کتاب ایرانشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/09/30

دبیر ستاد هماهنگی شهرها و روستاهاي دوستدار کتاب گفت: در 54 روستا و آبادي عشایري برگزیده جشنواره روستا ها و
عشایر دوستدار کتاب، کسب و کار فرهنگی راه اندازي می شود.

به گزارش خبرگزاري کتاب ایران(ایبنا)، به نقل از دیبرخانه ستاد هماهنگی شهرها و روستاهاي دوستدار کتاب، ابراهیم حیدري
در این باره گفت: طرح راه اندازي کسب و کارهاي فرهنگی در روستاها در بعد کیفی با هدف شناخت و رفع موانع و دشواري هاي
فعالیت هاي فرهنگی و هنري در روستاها، شناسایی نهادها و سازمان هاي دولتی و غیردولتی موثر و فعال در توسعه فرهنگی روستاها،
کمک به توانمندسازي روستاییان براي راه اندازي کسب و کار فرهنگی و هنري، حمایت از راه  اندازي مجموعه کسب و کارهاي
روستایی فرهنگ محور، ارتقاء کیفیت زندگی در میان روستاییان، شناسایی و شکوفایی استعدادها و خلاقیت هاي فرهنگی و هنري
روستاییان، ایجاد زمینه و فرصت مناسب براي جلب مشارکت مردمی در امور فرهنگی و هنري روستاها، تشکیل انجمن هاي فرهنگی
و هنري و در بعد کمی با هدف کاهش نرخ بیکاري در کشور، ایجاد فرصت هاي شغلی مستقیم در روستاها، آموزش مهارت شغلی و
دانش کارآفرینی به مردان و زنان روستایی، و برگزاري کارگاه برنامه ریزي مشارکتی در این روستاها طراحی و برنامه ریزي شده است. 

حیدري ادامه داد: این طرح همچنین تلاش دارد با ایجاد فرصت هاي شغلی جدید براي روستاییان در کنار احیاء دانش ها، آیین ها و
مشاغل بومی و به کارگیري آن در کارآفرینی زمینه افزایش مشارکت روستاییان در برنامه ریزي توسعه محلی را فراهم آورد و باعث

افزایش مهارت هاي کاري و دانش کارآفرینی روستاییان وکمک به زیست پایدار روستایی شود. 

وي درباره نحوه مشارکت در این طرح گفت: در این طرح فعالان فرهنگی و هنري روستایی و سرمایه گذاران علاقه مند در حوزه
فرهنگ و هنر روستایی پس از گذراندن دوره آموزشی کوتاه مدت و شناسایی ظرفیت هایی فرهنگی و هنري اعم از انسانی و کالبدي
طرح هاي مرتبط را در قالب فرم تکمیل می کنند و پس از ارسال به دبیرخانه مرکزي در تهران و تصویب در شورایی متشکل از
نمایندگان نهادهاي همکار در این طرح از تسهیلات بانکی کم بهره برخوردار می شوند و می توانند با حمایت و پشتیبانی ادارات کل
فرهنگ و ارشاد اسلامی و نهادهاي محلی و بومی و مردمی در قالب موسسات فرهنگی و هنري روستایی به رونق کسب و کارهاي
روستایی و پویایی فرهنگ و هنر بومی کمک شایانی کنند. کسب و کارهاي ترکیبی از فعالیت هاي فرهنگی و هنري و همچنین
فعالیت هاي روستایی و بومی است. حیدري افزود: صنایع دستی، کشاورزي چندکارکردي، بوم گردي، هنرهاي نمایشی و موسیقی،
کتابفروشی سیار، گردشگري روستایی، کارگاه تولید کتاب پارچه اي، کارگاه هاي تولید عروسک، کارگاه هاي چاپ دستی، گیاهان
دارویی، صنایع غذایی، فروشگاه هاي محصولات فرهنگی روستایی، راه اندازي شبکه هاي تولیدات روستایی، بازارهاي بین المللی
صنایع دستی، ایجاد و توسعه مراکز و خانه هاي صنایع خلاقانه، گردشگري مبتنی بر ظرفیت هاي فضاي مجازي، اکوکمپ هاي بوم
گردي بیابانی، گردشگري کشاورزي، مراکز تفریحی و سرگرمی، کسب و کارهاي تولید محتوا(دیجیتال)، توسعه شرکت هاي دانش

بنیان، و کسب و کارهاي بخش خدمات اجتماعی، آموزشی و عمومی(منتخب) در زمره این فعالیت ها قرار دارند. 

طرح یاد شده در این مرحله به صورت آزمایشی در روستا هاي یاد شده اجرا می شود؛ انتظار می رود در آینده نزدیک کسب و کارهاي
فرهنگی در روستا هاي برگزیده دیگر راه اندازي خواهد شد. 

اجراي این طرح مبتنی بر تفاهم نامه همکاري وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، وزارت کشور، معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم
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و نیز صندوق کار آفرینی امید رقم خورده است. بر اساس این طرح از طریق توانمندسازي، برنامه ریزي مشارکتی و اقدامات حمایتی با
محوریت فرهنگ و هنر مجموعه اي از کسب و کارهاي فرهنگی و هنري روستایی به صورت متمرکز یا غیرمتمرکز در روستاها شکل

می گیرد. 

نشست توجیهی اجراي و عملیاتی شدن طرح یاد شده روز دوشنبه(اول دي ماه) با حضور علی اصغر سید آبادي مشاور وزیر فرهنگ و
ارشاد اسلامی؛ ابراهیم حیدري، مدیر کل دفتر مطالعات و برنامه ریزي فرهنگی؛ اسماعیل زیارتی، رئیس مرکز مطالعات برنامه ریزي
شهري و روستایی سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي وزارت کشور؛ رضا یوسفیان، مدیر تحقیقات بازار و ساماندهی صندوق کارآفرین
امید و نیز رضا برزگر، مدیرکل دفتر فرهنگی و اجتماعی معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري و روساي اداره

فرهنگ و ارشاد، بخش داران شهرستان ها، دهیاران و... برگزار خواهد شد.
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تقدیر از پژوهشگران برتر دانشگاه علامه طباطبائی

منبع: ایسناشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/09/30

در اختتامیه هفته پژوهش دانشگاه علامه طباطبائی، از پژوهشگران برتر این دانشگاه تقدیر شد.

به گزارش ایسنا، اختتامیه دو هفته پژوهش و فناوري دانشگاه علامه
طباطبائی برگزار و طی آن از پژوهشگران و کارشناسان برتر این دانشگاه

در حوزه هاي مختلف پژوهشی تقدیر شد. 

در این مراسم که به صورت برخط برگزار شد، از پژوهشگر برتر دانشگاه در
علوم انسانی، پژوهشگر برتر دانشگاه در علوم پایه، پژوهشگر پر استناد یک
درصد برتر، پژوهشگران برتر دانشکده ها و کارشناسان برتر معاونت

پژوهشی این دانشگاه تقدیر شد. 

طبق اعلام روابط عمومی دانشگاه علامه طباطبائی؛ اسامی پژوهشگران و کارشناسان پژوهشی برتر سال 1399 دانشگاه به شرح زیر
است: 

دکتر تیمور محمدي، پژوهشگر برتر دانشگاه در علوم انسانی 

دکتر محمد بامنی مقدم، پژوهشگر برتر دانشگاه در علوم پایه 

دکتر مقصود امیري، پژوهشگر پر استناد یک درصد برتر بر اساس پردازش هاي پایگاه استنادي علوم جهان اسلام بر روي داده هاي
 WOS وESI مستخرج از

پژوهشگران برتر دانشکده ها 

دکتر وحید رضائی تبار، دانشکده آمار، ریاضی و رایانه 

دکتر معصومه استاجی، دانشکده ادبیات فارسی و زبان هاي خارجی 

دکتر محمود تقی زاده داوري، دانشکده الهیات و معارف اسلامی 

دکتر عباس شاکري حسین آباد، دانشکده اقتصاد 

دکتر رحمان شیخ حسینی، دانشکده تربیت بدنی و علوم ورزشی 
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دکتر آرامش شهبازي، دانشکده حقوق و علوم سیاسی 

دکتر فریبرز درتاج، دانشکده روانشناسی و علوم تربیتی 

دکتر محمدسعید ذکائی، دانشکده علوم اجتماعی 

دکتر وحید خاشعی ورنامخواستی، دانشکده مدیریت و حسابداري 

دکتر علی سرزعیم، مؤسسه آموزش عالی بیمه اکو 

کارشناسان برتر پژوهشی 

شادي الواري، کارشناس برتر مدیریت امور پژوهشی 

سید مهدي سمیعی وفسی، کارشناس برتر مرکز چاپ و انتشارات 

ماندانا سجادي، کارشناس برتر مدیریت همکاري هاي علمی بین المللی 

زهره حسن پور، کارشناس برتر کتابخانه مرکزي و مرکز اسناد دانشگاه 

مریم مه آبادي، کارشناس برتر پژوهشکده اقتصاد 

محمد نیساري، کارشناس برتر مرکز کارآفرینی و هدایت شغلی دانشگاه 

انتهاي پیام
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افزایش محصول با اجراي طرح پژوهشی "گل نرگس" و "مزارع یونجه"

منبع: ایسناشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/09/30

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه صنعتی خاتم الانبیاء بهبهان بااشاره به موفقیت دو طرح پژوهشی"گل نرگس" و "مزارع
یونجه" این دانشگاه در زمینه کشاورزي، گفت: اکنون این طرح ها مورد رضایت کشاورزان بهبهانی هستند.

لطف االله عمادعلی در گفت وگو با ایسنا با بیان این که در
کشور ما 70 تا 80 درصد پژوهش ها کاربردي نمی شوند،
اظهارکرد: در کشورهاي خارجی، پژوهش ها بیشتر به
سمت کاربردي بودن پیش می روند و البته ما نیز در
دانشگاه خاتم الانبیاء سعی کردیم در ارتباط با صنعت مانور
دهیم و پژوهش ها را به سمت کاربردي بودن پیش ببریم.
از سال 1400 آموزش عالی خوزستان تقریبا ما را مجبور
می کند که با توجه به مشکلات مردم، بیشتر به سمت
کاربردي بودن پژوهش ها پیش برویم زیرا بحث پایان نامه

در ایران با موضوعات تکراري ارائه می شود. 

وي با اشاره به آغاز طرح جامع کارآفرینی براي مقاطع کارشناسی در دانشگاه صنعتی خاتم الانبیاء بهبهان از سال 1397، گفت: در
این طرح دانشجویان علاوه بر گذراندن واحدهاي درسی، یکسري بسته هاي مهارتی نیز به آن ها ارائه داده می شود که البته به صورت

اجباري نیست. 

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه صنعتی خاتم الانبیاء بهبهان عنوان کرد: همچنین با توجه به جامع محور بودن این طرح توانستیم
مشکلات کشاورزي را تا حدي رفع کنیم که از محققان طرح نیز تجلیل شد. طرح کشاورزي شامل گل نرگس و مزارع یونجه هستند؛
در طرح گل نرگس با مطالعات دکتر معتمدي و تیم همکاري، کود زیستی تهیه شده باعث افزایش تعداد گل ها و سهولت در امر

برداشت محصول شد. 

وي درباره طرح مزارع یونجه نیز گفت: مزارع یونجه در بهبهان داراي کشت زیاد ولی برداشت کم بود که با توجه به این کود زیستی،
این مشکل نیز رفع شد. اکنون در حال ثبت شرکت دانش بیان در مقیاس بزرگتر براي این طرح هستیم. همچنین اکنون این طرح ها

مورد رضایت کشاورزان بهبهانی هستند. 

عمادعلی ادامه داد: تفاهم نامه هایی در بحث زلزله با شرکت گاز بهبهان براي کمترین آسیب رساندن به خطوط لوله هاي گازي داریم،
ضمن این که در خصوص شیلات و جنگل ها نیز در ارتباط با صنعت، توانستیم امتیازاتی در مورد افرادي که در این زمینه فعالیت

دارند، به وجود آوریم. 

وي بیان کرد: سال گذشته شرکت هاي دانش بیان مرکز رشد به سرپرستی خانم دکتر داستانیان از گروه برق علوم مهندسی دانشگاه
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صنعتی خاتم الانبیاء باتوجه به شیوع کرونا توانست الکل پاش بدون تماس را ثبت کند. الکل پاش ها قبل از این به صورت پدالی و
تماسی بودند. همچنین ساخت دستگاه تب سنج و تولید ماسک سه لایه در خود دانشگاه انجام می شود. طرح هاي دیگري نیز وجود

دارد که به دلیل مشکلات کرونا هنوز نتوانسته ایم آن ها را به انجام برسانیم. 

انتهاي پیام
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خانه هایی براي مهارت آموزي در حاشیه شهر زاهدان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/09/30

یک خانه مهارت آموزي در حاشیه شهر زاهدان افتتاح شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز سیستان و بلوچستان ، ، مدیرکل آموزش فنی وحرفه اي سیستان و بلوچستان گفت:
این ششمین خانه مهارتی است که در زاهدان افتتاح می شود. 

اولیایی، هدف از افتتاح این خانه هاي مهارت را که با همکاري خیران ایجاد شده، کمک به اشتغال بانوان حاشیه نشین وجلوگیري از
آسیبهاي ناشی ازفقر وبیکاري عنوان کرد. 

وي افزود: دراین مکان، مهارت هاي چرم دوزي، سوزن دوزي، خیاطی و پرورش طیور آموزش داده می شود. 

خانم اوین، یکی از خیران مهارت آموز نیز گفت: بانوان بدسرپرست وبی سرپرست که در این مکان آموزش می بینند، می توانند پس از
کسب مهارت گواهینامه دریافت کنند و از تسهیلات اشتعالزایی هم بهره مند می شوند.
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تأسیس فروشگاه هاي بزرگ کالا، کسبه خرده پا را نابود کرده است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/09/30

نماینده دامغان با بیان اینکه به واسطه تأسیس فروشگاه هاي بزرگ کالا هزاران نفر بیکار شدند، گفت: سپردن مطلق مواد
غذایی به فروشگاه هاي بزرگ با امنیت ملی و پدافند غیرعامل مغایرت دارد.

به گزارش خبرنگار مجلس گروه سیاسی باشگاه خبرنگاران
جوان، اکبر علیزاده برمی، نماینده دامغان در صحن علنی
امروز مجلس شوراي اسلامی، درباره افزایش فروشگاه هاي
بزرگ کالا در حوزه انتخابیه خود به رزم حسینی وزیر

صمت تذکر داد. 

او گفت: به واسطه تأسیس فروشگاه هاي بزرگ کالا هزاران
نفر بیکار شدند و نابودي کسبه خرده پا و سپردن مطلق

مواد غذایی به فروشگاه هاي بزرگ با امنیت ملی و پدافند غیرعامل مغایرت دارد. 

علیزاده ادامه داد: در دامغان با 115 هزار نفر جمعیت، 11 فروشگاه بزرگ در چند سال اخیر تأسیس شده است که باعث تعطیلی 200
مغازه معمولی و بیکاري حداقل 530 نفر شده است. 

او یادآور شد: می دانید همین کسبه خُرد بودند که تحریم هاي آمریکا و دشمنان عنود غربی را در اوج کرونا بی اثر کردند، در حالی
که در غرب، مردم در حال غارت فروشگاه هاي بزرگ بودند. 

نماینده دامغان در مجلس بیان کرد: دستور فرمایید موضوع مذکور از حیث امنیت ملی و پدافند غیرعامل، اقتصاد خرد، کلان و اشتغال
بررسی شود و فعلاً در شهرهایی با جمعیت کمتر از 200 هزار نفر تأسیس فروشگاه هاي بزرگ ممنوع شود تا تحقیقات به نتیجه برسد

و بر اساس آنها تصمیم گیري شود. از کمیسیون صنایع خواستارم موضوع را به صورت جدي پیگیري کند.
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سازندگان و فروشندگان سلاح هاي کشتار جمعی صلاحیت دفاع از حقوق بشر

را ندارند

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/09/30

عضو هیئت رئیسه مجلس، بیانیه نمایندگان مجلس در محکومیت اقدامات مداخله جویانه پارلمان اروپا علیه مقامات ایرانی را
قرائت کرد

به گزارش خبرنگار مجلس گروه سیاسی باشگاه خبرنگاران
جوان، سیدمحسن دهنوي در صحن علنی امروز (یکشنبه،
30 آذرماه) مجلس شوراي اسلامی بیانیه بیش از 225
نماینده مجلس در محکومیت اقدامات مداخله جویانه

پارلمان اروپا علیه مقامات ایرانی را قرائت کرد. 

متن بیانیه بدین شرح است: 

بسمه تعالی 

پارلمان اروپا در اقدامی مداخله جویانه و مضحک قطعنامه ي اعمال تحریم علیه مقامات جمهوري اسلامی ایران به ادعاي نقض حقوق
بشر را صادر کرده است، ما نمایندگان ملت رشید و سرافراز ایران اسلامی ضمن محکومیت این اقدام پارلمان اروپا اعلام می داریم: 

1- پارلمان اروپا که امروز در مخالفت با اعدام و حمایت از مجرمان علیه امنیت ملی کشورمان، قطعنامه صادر می کند همان نهادي
است که در مقابل ترور ناجوانمردانه دانشمند بی گناه ایران سکوت کرده است و بلکه برعکس همیشه حامی و پشتیبان تروریست ها
اعم از منافقین تروریست که دستشان به خون 17 هزار شهروند بی دفاع ایرانی آغشته است، بوده تا گروه هاي تجزیه طلب و رهبران
گروه هاي تروریستی را در محل این پارلمان میزبانی می کنند و به فعالیت آزادانه گروه هاي تروریستی در سطح کشور هاي اروپایی

به ویژه در پارلمان اروپا میدان می دهند. 

2- کسانی که هدفمند از دسترسی کودکان معصوم و بیمار ایرانی به دارو جلوگیري می کنند و قاتل ده ها کودك بیمار ایرانی هستند،
با اعمال تحریم هاي غیرقانونی و ظالمانه علیه ملت ایران از جمله حق حیات، حق سلامت، حق اشتغال، حق آموزش و حق توسعه را
نقض می کنند، با وقاحت و گستاخی به مجرمان جاسوسی که نقش موثري در ترور دانشمندان هسته اي ایران داشته و در حالی که

در زندان به سر می برند تابعیت می دهند و با پوشش دوتابعیتی براي دارندگان گذرنامه هاي اروپایی باج خواهی می کنند. 

3- سازندگان و فروشندگان سلاح هاي کشتارجمعی به صدام دیکتاتور که موجب قتل هزاران جوان برومند ایرانی شدند، صلاحیت
ادعاي دفاع از حقوق بشر را ندارند. در حالی که مقامات رژیم تروریست و جنایتکار صهیونیست به انجام ترور ها در ایران اذعان کرده
اند و مقامات و نمایندگان پارلمان اروپایی یا به خاطر سرسپردگی یا ترس از صهیونیست ها هرگز جرأت انتقاد از آن جنایتکاران را
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نداشته اند. 

4- سال ها کشتار و جنایت در سوریه، عراق و یمن به دست تروریست هاي دست ساخته آمریکا و برخی کشور هاي اروپایی و حکام
کشور هاي جنایتکار هم پیمان آن ها صورت گرفت که صد ها هزار انسان بی گناه به فجیع ترین شکل قتل عام شدند، اما پارلمان
اروپا و مدعیان دروغ حقوق بشر نه تنها این جنایت ها را محکوم نکردند بلکه همه گونه مساعدت و کمک را در اختیار تروریست هاي
دولتی و غیردولتی قرار دادند که این موضع جنایتکارانه از ذهن ملت هاي منطقه و از تاریخ محو نخواهد شد و مقامات کشور هاي

اروپایی که آمر و عامل این جنایت ها بوده اند باید در دادگاه محاکمه شوند. 

5- نمایندگان پارلمان اروپا به جاي حمایت از مجرمان حمایت بی شرمانه کشور هاي غربی از صهیونیست ها، تروریست ها، دیکتاتور
هاي کودك کش را کنار نهاده و دست از استاندارد هاي دوگانه بردارند. 

در پایان نمایندگان ملت فهیم ایران ضمن محکومیت این اقدام پارلمان اروپا و کمیته روابط خارجی پارلمان انگلیس و دولت فرانسه از
دولت جمهوري اسلامی ایران می خواهند با هدف اقدام متقابل، فهرست اسامی مقامات اروپایی که اعمال تحریم هاي ظالمانه به ویژه
در زمینه دارو مرتکب جنایت ضد بشري علیه ملت ایران شده اند و همچنین آن دسته از مقامات اروپایی که از گروه هاي تروریستی،
منافقین و تجزیه طلب ها حمایت به عمل آورده اند و قضات اروپایی که در آراي سیاسی علیه شهروندان بی گناه ایرانی قرار

محکومیت و حبس صادر کرده اند را همه جانبه در اختیار مجلس شوراي اسلامی قرار دهند.
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رفسنجان بالقوه توانایی فعالیت در زمینه نوآوري و کارآفرینی را دارد

منبع: خانه خشتیشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/09/30

رئیس دانشگاه ولی عصر (عج) رفسنجان گفت: رفسنجان بالقوه در زمینه نوآوري و کارآفرینی این توانایی را دارد که فعالیت
کند و در کنار آن انجمن کارآفرینان شهرستان هم می تواند بازویی توانمند براي  توسعه کارآفرینی باشد. نوشته رفسنجان

بالقوه توانایی فعالیت در زمینه نوآوري و کارآفرینی را دارد اولین بار در ...

 رئیس دانشگاه ولی عصر (عج) رفسنجان گفت: رفسنجان
رفسنجان بالقوه توانایی فعالیت در زمینه نوآوري و کارآفرینی را

دارد

بالقوه در زمینه نوآوري و کارآفرینی این توانایی را دارد که فعالیت کند و در کنار آن انجمن کارآفرینان شهرستان هم می تواند بازویی
توانمند براي  توسعه کارآفرینی باشد. 

خانه » اجتماعی » رفسنجان بالقوه توانایی فعالیت در زمینه نوآوري و کارآفرینی را دارد 

به گزارش خانه خشتی؛ عباس سعیدي در آیین افتتاحیه اولین مرکز شتاب دهنده تخصصی کشاورزي «کایت» در جنوب شرق کشور
در رفسنجان با بیان اینکه حوزه اشتغالزایی در بخش کشاورزي در استان کرمان 36 درصد است که دو برابر متوسط کشوري
است،گفت: حجم بالایی از سرمایه گذاري هاي صورت گرفته در استان در بخش کشاورزي انجام شده است و این بخش نقش مهم در

اشتغال و اقتصاد کشور و استان دارد. 

مدیر کل جهاد کشاورزي استان کرمان افزود:  فرصت هاي سرمایه گذاري خوبی هنوز در استان وجود دارد که می تواند در گردش
زنجیره تولید و ارزش افزوده،  ثروت آفرینی و اشتغال نقش مهمی داشته باشد و نیازمند ورود دانش به بخش کشاورزي هستیم و در

جایی که دانش ورود پیدا کرده، افزایش بهره وري را هم شاهد بوده ایم. 

 

سعیدي خاطرنشان کرد: به طور نمونه از مزرعه گندم 12 تن و از باغ پسته 13 تن پسته و از باغ خرما 40 تن خرما برداشت شده
است و این نشان می دهد که از نهاده هاي کشاورزي درست استفاده شده و علم و دانش در مزرعه به کار گرفته شده است. 

مدیر کل جهاد کشاورزي استان کرمان با اشاره به اینکه استارت آپ ها در راستاي توسعه اقتصاد، دانش بنیادي و کارآفرینی پایدار گام
بر می دارند، تصریح کرد: بخش کشاورزي استان آماده همکاري براي سرمایه گذاري و ایده هاي نو است و تسهیلات در اختیار سرمایه

گذاران با دانش و ایده هاي نو قرار خواهد داد. 

 

حسن رنجبر عسکري رئیس دانشگاه ولی عصر (عج) رفسنجان در این آیین گفت: آنچه در زمینه نوآوري و کارآفرینی در رفسنجان
اتفاق افتاده است مدیون دکتر قادري هستیم، با همت و تلاش ایشان توانستیم مجوز مستقل مرکز رشد را در دانشگاه ولی عصر
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رفسنجان بگیریم. 

وي با تاکید بر اینکه هم اکنون 73 شرکت در مرکز رشد دانشگاه ولی عصر (عج) مستقر هستند، افزود: از این تعداد 7 شرکت دانش
بنیان هستند و 4 مرکز رشد وابسته به دانشگاه هاي علوم پزشکی، ولی عصر، آزاد و مرکز تحقیقات پسته و دو مرکز نوآوري در

رفسنجان مستقر هستند. 

رئیس دانشگاه ولی عصر (عج) رفسنجان تاکید کرد: در مراکز رشد و شتاب دهنده هایی که تاسیس شده تلاش و حمایت دانشگاه ولی
عصر رفسنجان بود که باعث شد که  57 درصد سهام بخش دولتی صندوق توسعه نوآوري مربوط به داشنگاه ولی عصر  و 35 درصد

سهام بخش خصوصی صندوق مربوط به شرکت هاي رفسنجانی باشد. 

رنجبر عسکري بیان کرد: رفسنجان در زمنیه نوآوري و کارآفرینی بالقوه این توانایی را دارد که فعالیت کند و در کنار آن انجمن
کارآفرینان شهرستان هم می تواند بازویی توانمند براي  توسعه کارآفرینی باشد. 

وي با اشاره به اینکه در رفسنجان کمبود یک پارك علم و فناوري و یا پردیس وجود دارد، گفت: یک سال از سفر ریاست جمهوري می
گذرد مجوزي نه براي پارك علم و فناوري و نه پردیس صادر شده است. 

رئیس دانشگاه ولی عصر (عج) رفسنجان تصریح کرد: شرکت هاي دانش بنیانی در رفسنجان وجود دارد که توانسته اند در ایام کرونا با
تولید محصولات ضدعفونی کننده بتوانند تا حدودي نیاز شهرستان را برطرف کنند؛ با این همه پتانسیل بالقوه اي که در رفسنجان

وجود دارد این نیاز وجود دارد که رفسنجان حمایت شود. 

 

انتهاي پیام/



12/20/2020 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 189/606

رییس دادگستري البرز: بیمارستان امام خمینی(ره) کرج تعیین تکلیف می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/09/30

کرج - ایرنا - رییس کل دادگستري البرز با اشاره به مشکلات بیمارستان امام خمینی(ره) کرج اعلام کرد که در آینده نزدیک
این بیمارستان 500 تختخوابی تعیین تکلیف می شود.

کرج - ایرنا - رییس کل دادگستري البرز با اشاره به
مشکلات بیمارستان امام خمینی(ره) کرج اعلام کرد که در
آینده نزدیک این بیمارستان 500 تختخوابی تعیین تکلیف

می شود. 

به گزارش روز یکشنبه روابط عمومی دادگستري البرز،
احمد فاضلیان در دیدار با علیرضا عباسی نماینده مردم
کرج، فردیس و اشتهارد در مجلس شوراي اسلامی در

خصوص آخرین شرایط بیمارستان امام خمینی(ره) از ورود دادگستري استان به پرونده این بیمارستان خبر داد و افزود: پس از
قطعیت راي صادر شده و در راستاي حفظ حقوق بیت المال، نتیجه در آینده نزدیک اطلاع رسانی خواهد شد. 

وي با اشاره به نقش قانون گذاري مجلس در جرم زدایی و کاهش جمعیت کیفري ابراز امیدواري کرد با حمایت نمایندگان مجلس به
منظور اصلاح روندها، شاهد تغیید نگرش به مقوله جرم در قوانین کشور باشیم. 

فاضلی هریکندي شرایط جغرافیایی و جمعیتی استان البرز و تنوع فرهنگی و قومیتی آن را فرصت و تهدیدهاي پیش روي استان در
این شرایط برشمرد و افزود: نزدیکی به پایتخت و قرار گرفتن به عنوان یکی از قطب هاي مهم صنعتی کشور در کنار مزایایی متعددي

که دارد برخی مسایل از جمله افزایش نرخ مهاجرت از سایر نقاط کشور به استان را در پی دارد. 

وي ، تغییر غیرمجاز کاربري اراضی زراعی و باغ ها را یکی از معضلات استان عنوان کرد و اظهار داشت: دادگستري البرز با توجه به
حجم بالاي تغییر کاربري ها و به دنبال سفر رییس قوه قضائیه به استان، تشکیل قرارگاه صیانت از بیت المال و مقابله با تغییر کاربري
در راستاي تحول قضایی، مقابله با تغییر کاربري غیرمجاز و تصرف اراضی ملی را در دستور کار قرار داد تا ضمن مقابله با بی قانونی،

شرایطی را پیش آورد که طبیعت استان براي نسل هاي بعد به یادگار بماند. 

فاضلی هریکندي گفت: سازمان جهاد کشاورزي استان علت پایین بودن اقدامات پیشگیرانه و مقابله اي با تغییر کاربري هاي زراعی را
نبود امکانات و منابع انسانی و تجهیزات عنوان می کند که مستلزم پیگیري و مطالبه مسوولان اجرایی و نمایندگان استان از وزرا و

مسوولان ملی براي حل این کمبودها است. 

وي حمایت از واحدهاي تولیدي را یکی از سیاست هاي جدي دادگستري البرز در راستاي محورهاي هشت گانه تحول قضایی در
استان برشمرد و تصریح کرد: اعتقاد دادگستري به نگاه ریشه اي و پیشگیرانه براي کاهش جمعیت کیفري، حمایت از واحدهاي
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تولیدي، حفظ و ایجاد اشتغال است که آن را به صورت جدي در دستور کار قرار داده است. 

بیمارستان 500 تختخوابی امام خمینی (ره) وابسته به بنیاد شهید و امور ایثارگران و سازمان همیاري شهرداري هاي البرز سال
گذشته به بخش خصوصی واگذار شد که به گفته مسوولان استانی خریدار به تعهدات خود عمل نکرده است. 

برچسب ها 
- بیمارستان امام خمینی (ره) 

- قوه قضاییه 
- استان البرز
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142 میلیارد ریال وام اشتغال به مدجویان کمیته امداد گنبد پرداخت شد

منبع: ایرناشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/09/30

گنبدکاووس - ایرنا - پرداخت تسهیلات اشتغال زایی یکی از اقدامات موثر براي کمک به خودکفایی اقشار آسیب پذیر و تحت
پوشش نهادهاي حمایتی به شمار می رود که در این راستا از ابتداي امسال تاکنون 142 میلیارد ریال وام اشتغال به

مددجویان کمیته امداد گنبدکاووس پرداخت شد.

گنبدکاووس - ایرنا - پرداخت تسهیلات اشتغال زایی یکی
از اقدامات موثر براي کمک به خودکفایی اقشار آسیب پذیر
و تحت پوشش نهادهاي حمایتی به شمار می رود که در
این راستا از ابتداي امسال تاکنون 142 میلیارد ریال وام
اشتغال به مددجویان کمیته امداد گنبدکاووس پرداخت

شد. 

روساي کمیته امداد مناطق یک و 2 گنبدکاووس روز
یکشنبه در گفت و گو با ایرنا گفتند: با پرداخت این
تسهیلات در قالب 348 طرح اشتغال زایی براي حدود
400 نفر از مددجویان زیرپوشش این نهاد شغل ایجاد شد. 

رییس کمیته امداد منطقه یک گنبدکاووس گفت: امسال این اداره در مجموع 70 میلیارد و 680 میلیون ریال تسهیلات اشتغال زایی
از منابع بانکی و منابع داخلی این نهاد پرداخت کرده است که در نتیجه آن براي حدود 200 نفر امکان اشتغال فراهم شد. 

محمد باقرپور افزود: سقف این وام ها از منابع بانکی بین 500 تا 800 میلیون ریال و از منابع کمیته امداد بین 80 تا 200 میلیون
ریال بود که به 172 طرح کشاورزي، پرورش دام، بازرگانی، خدمات و مشاغل خانگی پرداخت گردید. 

همچنین رییس کمیته امداد منطقه 2 گنبدکاووس نیز به ایرنا گفت که این اداره از ابتداي امسال تاکنون 71 میلیارد و 320 میلیون
ریال براي اجراي 176 طرح اشتغالزایی و خود اشتغالی مددجویان زیرپوشش تسهیلات پرداخت کرده است. 

رحیم تیموري بابیان اینکه بیش از 90 درصد تسهیلات اشتغال پرداخت شده به مددجویان از منابع بانکی بوده است، افزود: با پرداخت
این وام ها براي 200 نفر از مددجویان شغل ایجاد شد. 

وي اضافه کرد: بیشتر طرح هاي اشتغالزایی مددجویان به بار ثمر رسیده اما برخی از طرح ها بویژه کسب و کارهاي خانگی و خدماتی
به سبب شیوع کرونا در حال حاضر بازدهی مطلوبی ندارد. 

کمیته امداد شهرستان 350 هزار نفري گنبدکاووس واقع درشرق استان گلستان، به دلیل جمعیت و وسعت بالا و با هدف رسیدگی
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بهتر به مددجویان و نیازمندان، از سال 95 به 2 منطقه تبدیل شده تا به افزون بر 13 هزار خانوار زیرپوشش با جمعیت تقریبی 31
هزار نفر خدمات رسانی کند. 

برچسب ها 
- گنبدکاووس 

- کمیته امداد امام خمینی 
- اشتغال زایی 

- گلستان
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نوروزي: اعضاي کمیسیون تلفیق بودجه1400 به استان گلستان توجه ویژه

داشته باشند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/09/30

به گزارش خبرگزاري فارس به نقل از خانه ملت، رحمت
االله نوروزي در جلسه علنی امروز (یک شنبه 30 آذرماه)
مجلس شوراي اسلامی در نطق میان دستور خود گفت: روز
میلاد بزرگ بانوي اسلام و مظهر صبر و شکیبایی، تجسم
عینی علم و عفاف، پرستار تمام نیکی ها و ارزش هاي
مقدس عاشورا حضرت زینب کبري(س)، روز پرستار و شب
یلدا را تبریک می گویم همچنین از زحمات تمامی
پرسنل و کادر درمانی، خصوصاً پرستاران، بهورزان، پرسنل

خدوم آزمایشگاه هاي سراسر کشور و همه افرادي که در حوزه بهداشت و درمان از اسفند 98 تاکنون مجاهدت سخت کوشانه
دارند، تشکر و قدردانی می کنم و امیدوارم در مجلس یازدهم بتوانیم گامی در جهت حمایت از این عزیزان برداریم. 

نماینده مردم علی آباد کتول در مجلس شوراي اسلامی، با اشاره به مشکلات استان گلستان، افزود: استان گلستان، نگارستان ایران و
استانی که 25سال از استان مازندران جدا شده است تمامی مواهب طبیعی از جمله سرسبزي، کوه، دشت، دریا را در خودش دارد اما
امروز با مشکلات عدیده اي رو برو بوده و نیازمند حمایت همه نمایندگان بویژه اعضاي کمیسیون تلفیق است. جز سه دهک اقتصادي
خانوار بوده و آخرین رتبه را در ارزش افزوده دارد؛ نگاه به این استان کشاورزي بوده و از دلارهاي دولتی جهت پویایی صنعت استفاده
نکرده است. از طرفی هلدینگ بانک ها و شستا در این استان سرمایه گذاري نکرده اند ضمن اینکه قرارگاه خاتم الانبیاء نیز اخیراً با
همت فرمانده سپاه استان و استاندار فقط تفاهم نامه امضا کرده است، ستاد اجرایی فرمان امام (ره) نیز در موضوع کنترل شیوع کرونا

در این منطقه تلاش هاي بسیاري کرده اما انتظار داریم در جهت اشتغال پایدار، اشتغال مولد به این استان توجه شود. 

وي با بیان اینکه بزهکاري ها و آسیب هاي اجتماعی در استان گلستان بیداد می کند، اظهار کرد: از ابتداي سال تاکنون آسیب هاي
اجتماعی در استانی که ولایت مدار بوده و بیش از 4300 شهید تقدیم انقلاب کرده افزایش یافته و در وضعیتی نامناسب قرار دارد،

بنابراین از کمیسیون تلفیق تقاضا دارم در زمان بررسی بودجه توجه ویژه اي به این استان داشته باشد. 

نماینده مردم علی آباد کتول در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه مجلس داراي دو بال قانون گذاري و نظارت است، افزود: از رئیس
و هیئت رئیسه مجلس می خواهم موضوع تنقیح قوانین را جدي بگیرند، چند سال است که همکاران ادواري ما زحمت کشیده اند و
امروز 11300 عنوانِ قانونی داریم، بنابراین انتظار داشته معاونت قوانین و رئیس مجلس از بضاعت فکري، توان علمی و اجرایی

همکاران در این مسیر استفاده کنند. 

عضو کمیسیون کشاورزي، آب، منابع طبیعی و محیط زیست مجلس در تذکري خطاب به وزیر اقتصاد اظهار کرد: مردم ملک و
خودروشان را فروخته اند و در بورس سرمایه گذاري کردند اما به دلیل ریزش بازار بورس سرمایه هایشان را از دست داده و دچار



12/20/2020 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 194/606

ورشکستگی شده اند بر همین اساس دولت و وزیر اقتصاد باید به این توجه کرده و براي رفع مشکلات مردم تدبیر کنند. در حوزه ارز
هم به وزیر اقتصاد تذکر می دهم کما اینکه در کمیسیون اقتصادي مجلس هم در این خصوص به ایشان تذکر دادم، افراد کثیري ارز
نیمایی گرفته اند و اما کالا وارد نکردند، با توجه به اینکه گرانی و تورم محرومین را تحت فشار قرار می دهد از نمایندگان می خواهم

بر افرادي که ارز دولتی گرفته و کالا وارد نکرده اند، نظارت کنند. 

وي با اشاره به ضرورت اجراي همسان سازي حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی، لشکري و کشوري گفت: به وزیر علوم در خصوص
وضعیت کارکنان این وزارتخانه تذکر می دهم، افزایش 50 درصد حقوق را به کارمندان قول دادید اما عمل نکردید. از طرفی اعضاي
هیئت علمی دانشگاه آزاد در خصوص وضعیتشان گلایه مند بوده و ما باید توجه جدي به این موضوع داشته باشیم. امروز دانشگاه آزاد
در حال بازنگري اعضاي هیئت علمی است بنابر این نباید اجازه دهیم افرادي که 20 سال در دانشگاه هاي آزاد زحمت کشیده و

دانشجو تربیت کردند با مشکل مواجه شوند. 

این نماینده مردم افزود: اعمال مدرك تحصیلی خدمتگزاران و سرایداران مدارس در سراسر کشور، تبدیل وضعیت معلمان نهضت سواد
آموزي، پیش دبستانی، خرید خدمتی ، غیر انتفاعی و تمام نیروهاي شرکتی و قراردادي از جمله مواردي است که باید مورد رسیدگی
قرار بگیرد چرا که امروز در شرایط انتخاب نبوده بلکه در وضعیت اضطراري قرار داریم، بر همین اساس با کمبود 100 هزار نیرو معلم
مواجه هستیم از این رو باید براي جذب این افراد تلاش کرده و اجازه دهیم در دانشگاه فرهنگیان دوره هاي توانمندسازي را گذرانده و
در کلاس درس حاضر شوند. از طرفی نسبت به اجراي طرح شاد از وزیر آموزش و پروش گلایه مندم، بسیاري از دانش آموزان براي

اجراي طرح شاد تبلت و گوشی ندارند و خانواده ها نسبت به این موضع اعتراض داشته و گلایه مند هستند. 

نماینده مردم علی آباد کتول در مجلس شوراي اسلامی با تاکید بر ضرورت حمایت از کشاورزان تصریح کرد: امروز باید از قیمت گندم
حمایت کنیم؛ بانک هایی مانند بانک ایران زمین در حال جمع آوري پول هاي مردم هستند در حالی که باید در جهت اشتغالزایی و
رونق کسب و کارها در استان ها سرمایه گذاري کنند، بنابراین از نمایندگان می خواهم به این موضوع ورود کرده تا بر درآمد و

عملکرد بانک هاي خصوص نظارت کنیم در همین راستا به وزیر اقتصاد هم تذکر می دهم. 

انتهاي پیام/
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سازندگان و فروشندگان سلاح هاي کشتارجمعی صلاحیت دفاع از حقوق بشر را

ندارند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/09/30

به گزارش خبرنگار پارلمانی خبرگزاري فارس، سیدمحسن
دهنوي در نشست علنی امروز (یکشنبه، 30 آذرماه)
مجلس شوراي اسلامی بیانیه بیش از 225 نماینده مجلس
در محکومیت اقدامات مداخله جویانه پارلمان اروپا علیه

مقامات ایرانی را قرائت کرد. 

متن بیانیه بدین شرح است: 

بسمه تعالی 

پارلمان اروپا در اقدامی مداخله جویانه و مضحک قطعنامه ي اعمال تحریم علیه مقامات جمهوري اسلامی ایران به ادعاي نقض حقوق
بشر را صادر کرده است، ما نمایندگان ملت رشید و سرافراز ایران اسلامی ضمن محکومیت این اقدام پارلمان اروپا اعلام می داریم: 

1- پارلمان اروپا که امروز در مخالفت با اعدام و حمایت از مجرمان علیه امنیت ملی کشورمان، قطعنامه صادر می کند همان نهادي
است که در مقابل ترور ناجوانمردانه دانشمند بی گناه ایران سکوت کرده است و بلکه برعکس همیشه حامی و پشتیبان تروریست ها
اعم از منافقین تروریست که دستشان به خون 17 هزار شهروند بی دفاع ایرانی آغشته است، بوده تا گروه هاي تجزیه طلب و رهبران
گروه هاي تروریستی را در محل این پارلمان میزبانی می کنند و به فعالیت آزادانه گروه هاي تروریستی در سطح کشورهاي اروپایی به

ویژه در پارلمان اروپا میدان می دهند. 

2- کسانی که هدفمند از دسترسی کودکان معصوم و بیمار ایرانی به دارو جلوگیري می کنند و قاتل ده ها کودك بیمار ایرانی هستند،
با اعمال تحریم هاي غیرقانونی و ظالمانه علیه ملت ایران از جمله حق حیات، حق سلامت، حق اشتغال، حق آموزش و حق توسعه را
نقض می کنند، با وقاحت و گستاخی به مجرمان جاسوسی که نقش موثري در ترور دانشمندان هسته اي ایران داشته و در حالی که

در زندان به سر می برند تابعیت می دهند و با پوشش دوتابعیتی براي دارندگان گذرنامه هاي اروپایی باج خواهی می کنند. 

3- سازندگان و فروشندگان سلاح هاي کشتارجمعی به صدام دیکتاتور که موجب قتل هزاران جوان برومند ایرانی شدند، صلاحیت
ادعاي دفاع از حقوق بشر را ندارند. در حالی که مقامات رژیم تروریست و جنایتکار صهیونیست به انجام ترورها در ایران اذعان کرده
اند و مقامات و نمایندگان پارلمان اروپایی یا به خاطر سرسپردگی یا ترس از صهیونیست ها هرگز جرأت انتقاد از آن جنایتکاران را

نداشته اند. 

4- سال ها کشتار و جنایت در سوریه، عراق و یمن به دست تروریست هاي دست ساخته آمریکا و برخی کشورهاي اروپایی و حکام
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کشورهاي جنایتکار هم پیمان آنها صورت گرفت که  صدها هزار انسان بی گناه به فجیع ترین شکل قتل عام شدند، اما پارلمان اروپا و
مدعیان دروغ حقوق بشر نه تنها این جنایت ها را محکوم نکردند بلکه همه گونه مساعدت و کمک را در اختیار تروریست هاي دولتی
و غیردولتی قرار دادند که این موضع جنایتکارانه از ذهن ملت هاي منطقه و از تاریخ محو نخواهد شد و مقامات کشورهاي اروپایی که

آمر و عامل این جنایت ها بوده اند باید در دادگاه محاکمه شوند. 

5- نمایندگان پارلمان اروپا به جاي حمایت از مجرمان حمایت بی شرمانه کشورهاي غربی از صهیونیست ها، تروریست ها،
دیکتاتورهاي کودك کش را کنار نهاده و دست از استانداردهاي دوگانه بردارند. 

در پایان نمایندگان ملت فهیم ایران ضمن محکومیت این اقدام پارلمان اروپا و کمیته روابط خارجی پارلمان انگلیس و دولت فرانسه از
دولت جمهوري اسلامی ایران می خواهند با هدف اقدام متقابل، فهرست اسامی مقامات اروپایی که اعمال تحریم هاي ظالمانه به ویژه
در زمینه دارو مرتکب جنایت ضد بشري علیه ملت ایران شده اند و همچنین آن دسته از مقامات اروپایی که از گروه هاي تروریستی،
منافقین و تجزیه طلب ها حمایت به عمل آورده اند و قضات اروپایی که در آراي سیاسی علیه شهروندان بی گناه ایرانی قرار

محکومیت و حبس صادر کرده اند را همه جانبه در اختیار مجلس شوراي اسلامی قرار دهند. 

انتهاي پیام/
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موافقت روحانی با استخدام 12 هزار فرزند شهید و ایثارگر در بخش دولتی

منبع: ایرناشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/09/30

تهران - ایرنا - سازمان اداري و استخدامی اعلام کرد: رییس جمهوري با درخواست این سازمان براي استخدام 12 هزار نفر از
فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصد و بالاتر در دستگاه هاي دولتی موافقت کرد.

تهران - ایرنا - سازمان اداري و استخدامی اعلام کرد:
رییس جمهوري با درخواست این سازمان براي استخدام
12 هزار نفر از فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصد

و بالاتر در دستگاه هاي دولتی موافقت کرد.   

به گزارش روز یکشنبه ایرنا از سازمان اداري و استخدامی
کشور، رییس سازمان اداري و استخدامی کشور طی نامه
اي به رییس جمهوري درخواست کرد باتوجه به بند (ج)

ماده (87) قانون برنامه ششم توسعه، نسبت به استخدام 12 هزار نفر از فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان 70 درصد و بالاتر علاوه بر
سهمیه مقرر در ماده (21) قانون جامعه خدمات رسانی به ایثارگران اقدام شود. 

استخدام این تعداد از فرزندان شاهد و فرزندان جانبازان 70 درصد و بالاتر از طریق برگزاري آزمون اختصاصی بین آن دسته از
فرزندان که فاقد شغل هستند، در تمام دستگاه هاي اجرایی اعم از مشمول قانون مدیریت خدمات کشوري و دستگاه هاي غیرمشمول

و داراي مقررات خاص انجام می شود. 

«حسن روحانی» در پاسخ به درخواست رییس سازمان اداري و استخدامی کشور مراتب موافقت خود را به این صورت که با استخدام
12 هزار نفر از فرزندان عزیز شهدا و جانبازان موافقت می شود، ابلاغ کرد. 

رییس جمهوري در ابلاغیه خود تاکید کرد که شرایط احراز و اولویت هاي فرزندان شاهد و جانباز مشمول این مجوز با هماهنگی بنیاد
شهید و امور ایثارگران و دستگاه هاي اجرایی از سوي سازمان اداري و استخدامی کشور ابلاغ و تلاش خواهد شد مراحل برگزاري

آزمون و جذب این افراد در دستگاه هاي اجرایی تا پایان سال 1399 انجام شود. 

به گزارش ایرنا، مفاد بند (ج) ماده (87) قانون برنامه ششم توسعه دولت را علاوه بر اجراي ماده (21) قانون جامع خدمات رسانی به
ایثارگران و تبصره هاي آن و اصلاحات بعدي، به استخدام تمام فرزندان شهدا و فرزندان جانباز 70 درصد و بالاتر در طول اجراي این

قانون مکلف کرده است. 

همچنین پیش از این رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی درباره گروه هاي مشمول قانون استخدام
فرزندان ایثارگر و جانباز گفت: آن دسته از ایثارگران که در حال حاضر به صورت شرکتی، قرارداد کار معین و پیمانی در دستگاه هاي

دولتی اشتغال دارند، مشمول قانون استخدام ایثارگران هستند. 
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به گفته حمیدرضا حاجی بابایی، خانواده هاي شهدا، اعم از فرزند، همسر، خواهر و برادر شهید، جانبازان و فرزندان آنها، با هر درصدي
که جانبازي به آنها تعلق گرفته است، هم مشمول این قانون می شوند. رزمندگان وفرزندان رزمندگانی که حداقل شش ماه سابقه
حضور در میدانهاي دفاع مقدس را دارند، آزادگان و فرزندان آزادگانی که بیش از یک سال سابقه اسارت دارند، نیز در این قانون جاي

دارند. 

وي تاکید کرد: ایثارگران شاغلی که تا 29 اسفند 95 به صورت شرکتی، قراردادکار معین وپیمانی در دستگاه هاي دولتی اشتغال
داشته اند، در گروه هاي یاد شده مشمول قانون استخدام ایثارگران هستند. 

برچسب ها 
- آزمون استخدامی 

- سازمان امور اداري و استخدامی کشور 
- استخدام 

- حسن روحانی 
- جمشید انصاري 

- بنیاد شهید و امور ایثارگران
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وجود ظرفیت آب هاي نامتعارف و لب شور براي تولید آبزیان در اصفهان

منبع: ایاناشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/09/30

مدیر شیلات و امور آبزیان سازمان جهاد کشاورزي استان اصفهان گفت: پتانسیل آب هاي نامتعارف و لب شور در شهرستان
هاي شرق استان و به خصوص منطقه بن رود شهرستان اصفهان براي تولید انواع آبزیان از جمله ماهی قزل آلا وجود دارد. 

به گزارش خبرنگار ایانا در استان اصفهان، محمدرضا عباسی،
مدیر شیلات و امور آبزیان سازمان اظهار کرد: با توجه به وجود
پتانسیل آب هاي نامتعارف و لب شور در شهرستان هاي شرق
استان و به خصوص منطقه بن رود شهرستان اصفهان براي تولید
انواع آبزیان از جمله ماهی قزل آلا و بررسی امکان پرورش سایر
آبزیان از جمله ماهی تیلاپیا، سی بس و خاویاري، با هماهنگی و
همکاري متقابل با مرکز تحقیقات منابع طبیعی استان و در قالب
طرح یاوران تولید با هدف بررسی بیشتر و دقیق تر موضوع،

بازدیدي از وضعیت فعالیت در این مناطق انجام شد. 

وي ادامه داد: در این بازدید که مدیر شیلات استان یزد، رئیس
تحقیقات شیلات بافق، کارشناسان شیلات استان، مدیر و
کارشناسان جهاد کشاورزي شهرستان اصفهان و مراکز خدمات و

همچنین کارشناس شیلات مرکز تحقیقات استان حضور داشتند، موارد مختلف مورد نظر در منطقه از جمله پرورش ماهی تیلاپیا و
سایر آبزیان مورد بررسی قرار گرفت، از استخرهاي موجود در شهرستان بازدید بعمل آمده و پس از آن طی نشستی با رعایت پروتکل
هاي بهداشتی و با هم اندیشی و هم افزایی پیشنهادات پرورش ماهی تیلاپیا و سی بس علاوه بر پرورش ماهی قزل آلا مورد بحث

قرارگرفت. 

مدیر شیلات و امور آبزیان سازمان جهاد کشاورزي استان اصفهان افزود: در این جلسه، پیشنهادات و مباحث علمی و فنی متفاوت از
جمله درخواست تفاهم نامه همکاري بین دو استان در خصوص ایجاد پایلوت پرورش ماهی تیلاپیا به روش بایوفلاك در دو یا سه
مزرعه منتخب و امکان پرورش ماهی سی بس که نیاز آبی کمتري نسبت به قزل آلا دارد، مورد بحث قرارگرفت که البته موافقت ها و
هماهنگی لازم سایر ادارات و نهادهاي مرتبط از جمله امور آب و محیط زیست در این خصوص ضروري می باشد. به امید آن که با
پیگیري ها و تلاش شیلات استان و تعامل و همراهی ادارات مرتبط نتایج خوبی در استفاده بهینه از منابع آب موجود در راستاي تولید

انواع آبزیان محقق گردد. 

وي در پایان گفت: درحال حاضر پرورش ماهی قزل آلا در آب هاي لب شور استان با تعداد حدود 300 استخر و تولید بیش از 3000
تن و اشتغال بیش از 600 نفر مستقیم در حال انجام می باشد.
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راه اندازي کسب و کار فرهنگی در 54 روستا و آبادي عشایري برگزیده

منبع: میزانشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/09/30

دبیر ستاد هماهنگی شهر ها و روستا هاي دوستدار کتاب گفت: در 54 روستا و آباي عشایري برگزیده جشنواره روستا ها و
عشایر دوستدار کتاب کسب و کار فرهنگی راه اندازي می شود.

خبرگزاري میزان - طبق اعلام روابط عمومی معاونت امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی به نقل از دیبرخانه ستاد
هماهنگی شهر ها و روستا هاي دوستدار کتاب، ابراهیم حیدري در این باره گفت: طرح راه اندازي کسب و کار هاي فرهنگی در روستا
ها در بعد کیفی با هدف شناخت و رفع موانع و دشواري هاي فعالیت هاي فرهنگی و هنري در روستاها، شناسایی نهاد ها و سازمان
هاي دولتی و غیردولتی موثر و فعال در توسعه فرهنگی روستاها، کمک به توانمندسازي روستاییان براي راه اندازي کسب و کار
فرهنگی و هنري، حمایت از راه  اندازي مجموعه کسب و کار هاي روستایی فرهنگ محور، ارتقاي کیفیت زندگی در میان روستاییان،
شناسایی و شکوفایی استعداد ها و خلاقیت هاي فرهنگی و هنري روستاییان، ایجاد زمینه و فرصت مناسب براي جلب مشارکت
مردمی در امور فرهنگی و هنري روستاها، تشکیل انجمن هاي فرهنگی و هنري و در بعد کمی با هدف کاهش نرخ بیکاري در کشور،
ایجاد فرصت هاي شغلی مستقیم در روستاها، آموزش مهارت شغلی و دانش کارآفرینی به مردان و زنان روستایی، و برگزاري کارگاه

برنامه ریزي مشارکتی در این روستا ها طراحی و برنامه ریزي شده است. 

حیدري ادامه داد: این طرح همچنین تلاش دارد با ایجاد فرصت هاي شغلی جدید براي روستاییان در کنار احیاي دانش ها، آیین ها و
مشاغل بومی و به کارگیري آن در کارآفرینی زمینه افزایش مشارکت روستاییان در برنامه ریزي توسعه محلی را فراهم آورد و باعث

افزایش مهارت هاي کاري و دانش کارآفرینی روستاییان وکمک به زیست پایدار روستایی شود. 

- بیشتر بخوانید: 
- براي مشاهده آخرین اخبار از وزارت ارشاد اسلامی اینجا کلیک کنید او درباره نحوه مشارکت در این طرح گفت: در این طرح فعالان
فرهنگی و هنري روستایی و سرمایه گذاران علاقه مند در حوزه فرهنگ و هنر روستایی پس از گذراندن دوره آموزشی کوتاه مدت و
شناسایی ظرفیت هایی فرهنگی و هنري اعم از انسانی و کالبدي طرح هاي مرتبط را در قالب فرم تکمیل می کنند و پس از ارسال به
دبیرخانه مرکزي در تهران و تصویب در شورایی متشکل از نمایندگان نهاد هاي همکار در این طرح از تسهیلات بانکی کم بهره
برخوردار می شوند و می توانند با حمایت و پشتیبانی ادارات کل فرهنگ و ارشاد اسلامی و نهاد هاي محلی و بومی و مردمی در قالب
موسسات فرهنگی و هنري روستایی به رونق کسب و کار هاي روستایی و پویایی فرهنگ و هنر بومی کمک شایانی کنند. کسب و کار
هاي ترکیبی از فعالیت هاي فرهنگی و هنري و همچنین فعالیت هاي روستایی و بومی است. صنایع دستی، کشاورزي چندکارکردي،
بومگردي، هنر هاي نمایشی و موسیقی، کتابفروشی سیار، گردشگري روستایی، کارگاه تولید کتاب پارچه اي، کارگاه هاي تولید
عروسک، کارگاه هاي چاپ دستی و...، گیاهان دارویی، صنایع غذایی، فروشگاه هاي محصولات فرهنگی روستایی، راه اندازي شبکه
هاي تولیدات روستایی، بازار هاي بین المللی صنایع دستی، ایجاد و توسعه مراکز و خانه هاي صنایع خلاقانه، گردشگري مبتنی بر
ظرفیت هاي فضاي مجازي، اکوکمپ هاي بوم گردي بیابانی، گردشگري کشاورزي، مراکز تفریحی و سرگرمی، کسب و کار هاي تولید
محتوا (دیجیتال)، توسعه شرکت هاي دانش بنیان، و کسب و کار هاي بخش خدمات اجتماعی، آموزشی و عمومی (منتخب) در زمره

این فعالیت ها قرار دارند. 
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بر اساس این گزارش، طرح یاد شده در این مرحله به صورت آزمایشی در روستا هاي یاد شده اجرا می شود؛ انتظار می رود در آینده
نزدیک کسب و کار هاي فرهنگی در روستا هاي برگزیده دیگر راه اندازي خواهد شد. 

اجراي این طرح مبتنی بر تفاهم نامه همکاري وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، وزارت کشور، معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم
و نیز صندوق کار آفرینی امید رقم خورده است. بر اساس این طرح از طریق توانمندسازي، برنامه ریزي مشارکتی و اقدامات حمایتی با
محوریت فرهنگ و هنر مجموعه اي از کسب و کار هاي فرهنگی و هنري روستایی به صورت متمرکز یا غیرمتمرکز در روستا ها شکل

می گیرد. 

نشست توجیهی اجراي و عملیاتی شدن طرح یاد شده روز دوشنبه (اول دي ماه) با حضور علی اصغر سید آبادي مشاور وزیر فرهنگ و
ارشاد اسلامی، ابراهیم حیدري مدیر کل دفتر مطالعات و برنامه ریزي فرهنگی، اسماعیل زیارتی رئیس مرکز مطالعات برنامه ریزي
شهري و روستایی سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي وزارت کشور، رضا یوسفیان مدیر تحقیقات بازار و ساماندهی صنودق کارآفرین
امید و نیز رضا برزگر مدیرکل دفتر فرهنگی و اجتماعی معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري و روساي اداره

فرهنگ و ارشاد، بخشداران شهرستان ها، دهیاران و... برگزار خواهد شد. 

انتهاي پیام/



12/20/2020 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 203/606

راه اندازي کسب و کار فرهنگی در 54 روستا و آبادي عشایري برگزیده

منبع: ایلناشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/09/30

دبیر ستاد هماهنگی شهرها و روستاهاي دوستدار کتاب گفت: در 54 روستا و آبادي عشایري برگزیده جشنواره روستا ها و
عشایر دوستدار کتاب، کسب و کار فرهنگی راه اندازي می شود.

دبیر ستاد هماهنگی شهرها و روستاهاي دوستدار کتاب
گفت: در 54 روستا و آبادي عشایري برگزیده جشنواره
روستا ها و عشایر دوستدار کتاب، کسب و کار فرهنگی راه

اندازي می شود. 

به گزارش ایلنا، ابراهیم حیدري در این باره گفت: طرح راه
اندازي کسب و کارهاي فرهنگی در روستاها در بعد کیفی
با هدف شناخت و رفع موانع و دشواري هاي فعالیت هاي
فرهنگی و هنري در روستاها، شناسایی نهادها و سازمان

هاي دولتی و غیردولتی موثر و فعال در توسعه فرهنگی روستاها، کمک به توانمندسازي روستاییان براي راه اندازي کسب و کار
فرهنگی و هنري، حمایت از راه اندازي مجموعه کسب و کارهاي روستایی فرهنگ محور، ارتقاي کیفیت زندگی در میان روستاییان،
شناسایی و شکوفایی استعدادها و خلاقیت هاي فرهنگی و هنري روستاییان، ایجاد زمینه و فرصت مناسب براي جلب مشارکت مردمی
در امور فرهنگی و هنري روستاها، تشکیل انجمن هاي فرهنگی و هنري و در بعد کمی با هدف کاهش نرخ بیکاري در کشور، ایجاد
فرصت هاي شغلی مستقیم در روستاها، آموزش مهارت شغلی و دانش کارآفرینی به مردان و زنان روستایی، و برگزاري کارگاه برنامه

ریزي مشارکتی در این روستاها طراحی و برنامه ریزي شده است. 
حیدري ادامه داد: این طرح همچنین تلاش دارد با ایجاد فرصت هاي شغلی جدید براي روستاییان در کنار احیاي دانش ها، آیین ها و
مشاغل بومی و به کارگیري آن در کارآفرینی زمینه افزایش مشارکت روستاییان در برنامه ریزي توسعه محلی را فراهم آورد و باعث

افزایش مهارت هاي کاري و دانش کارآفرینی روستاییان وکمک به زیست پایدار روستایی شود. 
او درباره نحوه مشارکت در این طرح گفت: در این طرح فعالان فرهنگی و هنري روستایی و سرمایه گذاران علاقه مند در حوزه فرهنگ
و هنر روستایی پس از گذراندن دوره آموزشی کوتاه مدت و شناسایی ظرفیت هایی فرهنگی و هنري اعم از انسانی و کالبدي طرح
هاي مرتبط را در قالب فرم تکمیل می کنند و پس از ارسال به دبیرخانه مرکزي در تهران و تصویب در شورایی متشکل از نمایندگان
نهادهاي همکار در این طرح از تسهیلات بانکی کم بهره برخوردار می شوند و می توانند با حمایت و پشتیبانی ادارات کل فرهنگ و
ارشاد اسلامی و نهادهاي محلی و بومی و مردمی در قالب موسسات فرهنگی و هنري روستایی به رونق کسب و کارهاي روستایی و
پویایی فرهنگ و هنر بومی کمک شایانی کنند. کسب و کارهاي ترکیبی از فعالیت هاي فرهنگی و هنري و همچنین فعالیت هاي
روستایی و بومی است. صنایع دستی، کشاورزي چندکارکردي، بومگردي، هنرهاي نمایشی و موسیقی، کتابفروشی سیار، گردشگري
روستایی، کارگاه تولید کتاب پارچه اي، کارگاه هاي تولید عروسک، کارگاه هاي چاپ دستی و...، گیاهان دارویی، صنایع غذایی،
فروشگاه هاي محصولات فرهنگی روستایی، راه اندازي شبکه هاي تولیدات روستایی، بازارهاي بین المللی صنایع دستی، ایجاد و
توسعه مراکز و خانه هاي صنایع خلاقانه، گردشگري مبتنی بر ظرفیت هاي فضاي مجازي، اکوکمپ هاي بوم گردي بیابانی، گردشگري
کشاورزي، مراکز تفریحی و سرگرمی، کسب و کارهاي تولید محتوا (دیجیتال)، توسعه شرکت هاي دانش بنیان، و کسب و کارهاي
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بخش خدمات اجتماعی، آموزشی و عمومی(منتخب) در زمره این فعالیت ها قرار دارند. 
بر اساس این گزارش، طرح یاد شده در این مرحله به صورت آزمایشی در روستا هاي یاد شده اجرا می شود؛ انتظار می رود در آینده

نزدیک کسب و کارهاي فرهنگی در روستا هاي برگزیده دیگر راه اندازي خواهد شد. 
اجراي این طرح مبتنی بر تفاهم نامه همکاري وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، وزارت کشور، معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم
و نیز صندوق کار آفرینی امید رقم خورده است. بر اساس این طرح از طریق توانمندسازي، برنامه ریزي مشارکتی و اقدامات حمایتی با
محوریت فرهنگ و هنر مجموعه اي از کسب و کارهاي فرهنگی و هنري روستایی به صورت متمرکز یا غیرمتمرکز در روستاها شکل

می گیرد. 
نشست توجیهی اجراي و عملیاتی شدن طرح یاد شده روز دوشنبه (اول دي ماه) با حضور علی اصغر سید آبادي مشاور وزیر فرهنگ و
ارشاد اسلامی، ابراهیم حیدري مدیر کل دفتر مطالعات و برنامه ریزي فرهنگی، اسماعیل زیارتی رئیس مرکز مطالعات برنامه ریزي
شهري و روستایی سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي وزارت کشور، رضا یوسفیان مدیر تحقیقات بازار و ساماندهی صنودق کارآفرین
امید و نیز رضا برزگر مدیرکل دفتر فرهنگی و اجتماعی معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري و روساي اداره

فرهنگ و ارشاد، بخشداران شهرستان ها، دهیاران و... برگزار خواهد شد.
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تمدید ثبت نام تسهیلات کرونایی «تحفه»

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/09/30

شیراز- معاون هنري سینماي اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان فارس گفت: ثبت نام سامانه تحفه 3 روز تمدید خواهد
شد و متقاضیانی که ثبت نام کرده اند به اصلاح و تکمیل درخواست ها بپردازند.

شیراز- معاون هنري سینماي اداره کل فرهنگ و ارشاد
اسلامی استان فارس گفت: ثبت نام سامانه تحفه 3 روز
تمدید خواهد شد و متقاضیانی که ثبت نام کرده اند به

اصلاح و تکمیل درخواست ها بپردازند. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از روابط عمومی اداره کل
فرهنگ و ارشاد اسلامی استان فارس، بهروز مرامی، عنوان
کرد: مرحله دوم تسهیلات کرونایی با کارمزد 12 درصد در
سامانه کارا (وزارت کار) از اول دي ماه آغاز می شود و
تسهیلات بانکی با کارمزد 16 درصد نیز بدون محدودیت

زمانی و میزان درخواستی، تا اطلاع ثانوي ادامه دارد. 

وي درباره متقاضیان استفاده از تسهیلات حمایتی تحفه از صندوق کارآفرینی امید، اعلام کرد: با توجه به جلسه اخیر کارگروه استانی،
تقریباً تمامی پرونده ها و طرح ها بررسی شده و ضمن اینکه بسیاري از پرونده ها با عناوین تکراري به متقاضی بازگشت داده شد،
همچنین ثبت نام هاي ناقص، درخواست کنندگان باید نسبت به وارد کردن اطلاعات کامل خود و بارگذاري مدارك و کاربرگ هاي

تخصصی که نمونه فرم آن بر روي سامانه موجود است، اقدام کنند. 

مرامی با تاکید بر اینکه متقاضیان باید جهت آگاهی از آخرین وضعیت تقاضاي خود به پنل شخصی خودشان در سامانه تحفه مراجعه
و نسبت به اصلاح و تکمیل درخواست خود اقدام کنند، گفت: ثبت نام دریافت 2 نوع تسهیلات حمایتی براي کسب و کارهاي

فرهنگی، هنري و رسانه اي در سامانه تحفه امکان پذیر است. 

معاون هنري سینماي اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان فارس بیان کرد: تسهیلات بانکی با کارمزد 16 درصد در نظر گرفته
شده است و همچنین، ثبت تقاضاي این تسهیلات بدون محدودیت زمانی و میزان درخواستی، تا اطلاع ثانوي ادامه دارد. 

به گفته مرامی، تسهیلات صندوق کارآفرینی امید نیز با کارمزد 4 درصد تا سقف یکصد میلیون تومان است و 20 درصد از میزان کل
این تسهیلات (200 میلیارد تومان) به تقاضاهاي بالاتر از یکصد میلیون تومان پس از بررسی در کارگروه ملی اعطا می شود که به

دلیل اختلال روزهاي اخیر در سامانه تحفه، مهلت ثبت نام به محض رفع مشکل کندي سرور، به مدت 3 روز تمدید خواهد شد. 

وي در پایان یادآور شد: ثبت نام مرحله دوم تسهیلات کرونایی با کارمزد 12 درصد در سامانه کارا (وزارت کار) از اول دي ماه و به
محض ابلاغ دستورالعمل آغاز می شود و دریافت تسهیلات مرحله دوم کارا، براي افرادي امکان پذیر است که از طریق پیامک و یا
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اطلاعیه معاونت هاي تخصصی، مشمول دریافت اعلام می شوند. 

به گزارش خبرگزاري مهر، متقاضیان براي دریافت اطلاعات بیشتر در این زمینه به نشانی اینترنتی
https://tohfeh.farhang.gov.ir مراجعه کنند.
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کارگاه تولید دستکش یکبار مصرف در کانون فرهنگی هنري شهداي کارشناسان

راه اندازي شد

منبع: شبستانشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/09/30

مدیر مسئول کانون فرهنگی هنري شهداي کارشناسان از راه اندازي کارگاه تولید دستکش یکبار مصرف به همت اعضاي این
کانون براي مشارکت در طرح «شهید سلیمانی» خبر داد.

مدیر مسئول کانون فرهنگی هنري شهداي کارشناسان از راه اندازي کارگاه تولید دستکش یکبار مصرف به همت اعضاي این
کانون براي مشارکت در طرح «شهید سلیمانی» خبر داد. 

«نوش آفرین شایقی» به خبرنگار خبرگزاري شبستان در اردبیل گفت:
کارگاه تولید دستکش یکبار مصرف براي مشارکت در طرح «شهید
سلیمانی» به همت اعضاي کانون فرهنگی هنري شهداي کارشناسان

راه اندازي شد. 

مدیر مسئول کانون فرهنگی هنري شهداي کارشناسان تصریح کرد:
تولید این محصول بهداشتی با رعایت پروتکل ها و موازین استاندارد با

هدف مشارکت در طرح «شهید سلیمانی» صورت گرفت. 

وي اظهار داشت: همه اعضاي کانون در این طرح مشارکت دارند تا زمینه براي کاهش شیوع بیماري کرونا و سلامت عمومی در سطح
جامعه تامین شود. 

شایقی یادآور شد: این کارآفرینی در راستاي مشارکت در طرح ملی «ایران قوي» صورت گرفت و امیدواریم بتوانیم سهم سازنده اي در
کاهش شیوع بیماري کرونا در سطح جامعه داشته باشیم. 

مدیر مسئول کانون فرهنگی هنري شهداي کارشناسان افزود: اتکا به توان داخلی یکی از مهمترین راه ها براي خنثی کردن تحریم
دشمنان اسلام و انقلاب است و این حرکت می تواند زمینه ساز خودباوري در بین نوجوانان و جوانان مسجدي باشد. 

شایقی بیان کرد: دلسردي هیچ معناي براي فعالان کانون و بچه هاي مسجد ندارد و تلاش خواهیم کرد تا کشور سربلند و با عزت این
روزهاي بیماري و تحریم را پشت سر بگذارد.
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توسعه محلی شهر هوشمند

منبع: همشهريشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/09/30

شهرهاي هوشمند یکی از معیارهاي پیشرفت صنعتی هر کشور محسوب می شوند.

 همشهري آنلاین _ فاطمه عسگري نیا: حالا مدت هاست،
برنامه ریزي براي ایجاد زیرساخت هاي شهر هوشمند در تهران، به عنوان پایتخت ایران، هم به گوش می رسد، اما حقیقت این است
که فراهم کردن این زیرساخت ها جز در سایه توجه به محله ها و مشارکت با اهالی هر محله امکان پذیر نیست. کارگروه نوآوري و
ایده پردازي شورایاري منطقه 11، براي نخستین بار در تهران با تأسیس مرکز نوآوري، مهارت افزایی و زیرساخت هاي هوشمند در

 
سراي محله جمهوري به استقبال این مهم رفته است. 

محله هاي بزرگ و کوچک شهر این روزها جمعیت زیادي را در دل خود جاي داده، در میان این جمعیت انبوه که در کوچه پسکوچه
هاي قدیمی و جدید شهر پراکنده اند، افراد مستعد و توانمند کم نیستند، فقط کافی است براي شناسایی و پرورش این استعدادها
کمی وقت گذاشت و خلاقیت به خرج داد؛ مثل کاري که کارگروه نوآوري و ایده پردازي شورایاري منطقه 11 در پیش گرفته و قرار
است با تأسیس نخستین مرکز نوآوري، مهارت افزایی و زیرساخت هاي هوشمند در محله جمهوري هم استعدادهاي نشکفته منطقه را

 
شناسایی کند، هم گامی محکم در مسیر هوشمندسازي منطقه بردارند. 
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 کریم عونی/ دبیر کارگروه نوآوري و ایده پردازي منطقه 11 

- فعالیت مویرگی مراکز نوآوري در محله ها ناگفته نماند که موقعیت جغرافیایی و اقتصادي منطقه را در کنار آینده نگري شورایاري،
به عنوان نمایندگان مردم، می توان از پیش شرط هاي لازم براي اجراي این ایده برشمرد. «کریم عونی» دبیر کارگروه نوآوري و ایده
پردازي منطقه 11، با اشاره به فعالیت 21 صنف و بورس تجاري در منطقه در کنار مراکز علمی بزرگی چون دانشگاه تهران و دانشگاه
امیرکبیر می گوید: «در حال حاضر، تمامی زیست بوم هاي نوآوري در مراکز علمی و دانشگاهی متمرکز است و خبري از فعالیت
مویرگی آنها در محله ها نیست. به خاطر همین، مردم عادي و چه بسا مستعد درگیر آنها نمی شوند.» عونی معتقد است منطقه 11
داراي ظرفیت هاي فراوانی است که در صورت ورود به این حوزه می توان شاهد توسعه اقتصادي، شکسته شدن دور باطل فقر، نوآوري

 
در منطقه و انباشت سرمایه براي شهروندان ساکن در آن بود. 

استارت آپ هاي کوچک را با بهره گیري از توان محلی شهر راه اندازي کنیم و معتقدیم این استعدادیابی ها باید از محله آغاز شود و

 
بعد از محله در ناحیه و منطقه گسترش یابد 

دبیرکارگروه نوآوري محله جمهوري، حرکت محله به سمت نوآوري، ترسیم چشم انداز بهتر براي محله و پرهیز از اجراي فعالیت هاي

 
سنتی درسراهاي محله را از جمله اهداف ایجاد نخستین مرکز نوآوري در محله برمی شمارد 

- جمهوري؛ پایلوت توسعه فناوري منطقه اعضاي کارگروه نوآوري، فناوري و ایده پردازي منطقه 11 براي ایجاد نخستین مرکز نوآوري
به صورت پایلوت در منطقه، محله جمهوري را انتخاب کرده اند. یکی به دلیل موقعیت جغرافیایی محله و دسترسی آسان آن، دیگري
وجود زیرساخت هاي اولیه براي انجام این کار. «الهام مولوي زاده» جانشین دبیرکارگروه نوآوري، فناوري و ایده پردازي محله
جمهوري، و عضو هیئت رئیسه شورایاري محله، حرکت محله به سمت نوآوري، ترسیم چشم انداز بهتر براي محله و پرهیز از اجراي
فعالیت هاي سنتی و دیکته شده درسراهاي محله ـ به عنوان مهم ترین ظرفیت توانمندسازي محلی ـ را از جمله اهداف ایجاد
نخستین مرکز نوآوري در محله جمهوري برمی شمارد و می گوید: «در دوران شیوع ویروس کرونا و به دنبال آن بروز چالش هاي
جدي در حوزه کسب و کارهاي خرد و خدماتی، متوجه شدیم نبود بسترهاي فیزیکی عامل اصلی تمامی این چالش هاست که باعث
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شد کسب و کارها، فضاهاي آموزشی و تمام فعالیت هاي ا قتصادي و شهري یا رو به تعطیلی بروند یا با روند کندي مواجه شوند.» 

اعضاي کارگروه نوآوري، فناوري و ایده پردازي منطقه 11 وقتی به ضرورت توسعه زیرساخت هاي دیجیتال و تغییر رویکرد مدیران به
سمت و سوي بهره گیري از فناوري اطلاعات و ارتباطات در این دوران پی می برند، عزم خود را براي توسعه محلی در این بخش جزم
می کنند. مولوي زاده می گوید: «وقتی احساس کردیم، بیش از هر زمان دیگري، نیازمند شهري هوشمند هستیم، باید این واقعیت را
می پذیرفتیم که بسترهاي ایجاد شهر هوشمند را باید محله به محله و منطقه به منطقه در پایتخت ایجاد کنیم. لذا در نشست هاي
مشترك با شرکت هاي دانش بنیان، مرکز شهر هوشمند تهران، شهردار منطقه و اعضاي کارگروه نوآوري و فناوري منطقه مقدمات این
مهم را در سراي محله جمهوري فراهم کردیم.» از آنجا که درك نیاز شهر هوشمند در عصر دیجیتال بدون توجه به شهروند هوشمند

راه به جایی نمی برد، اعضاي کارگروه نوآوري، فناوري و ایده پردازي منطقه 11 بر این بخش مهم و اساسی متمرکز شده اند. 

جانشین دبیر کارگروه نوآوري فناوري و ایده پردازي محله جمهوري می گوید: «از آنجا که شهروند هوشمند با ایده هاي ناب و خلاقانه
خود عامل پویایی شهر هوشمند است، تصمیم گرفتیم استارت آپ هاي کوچک را با بهره گیري از توان محلی شهر راه اندازي کنیم و
معتقدیم این استعدادیابی ها باید از محله آغاز شود و بعد از محله در ناحیه و منطقه گسترش یابد.» با فراهم شدن بستر فعالیت
استارت آپ هاي کوچک در محله جمهوري، از این پس شاهد تلفیقی از توسعه فناوري و کارآفرینی مویرگی در محله هاي شهر

خواهیم بود. 

مولوي زاده می گوید: «با راه اندازي این استارت آپ ها و همکاري آنها با نخبه هاي محلی، ایده هاي خام محلی به زودي تبدیل به
کسب و کارهاي پر رونق اقتصادي می شود. این کسب و کارها می توانند در حیطه مشاغل خانگی باشند یا مشاغل خرد، آن هم با
ماهیت فناورانه.» دبیرکارگروه نوآوري، فناوري و ایده پردازي محله جمهوري معتقد است که محله هاي منطقه 11 از محله هاي کم
برخوردار تهران هستند و با ایجاد مراکز نوآوري و کارآفرینی در محله هاي منطقه 11 می توان با مشارکت خود مردم این شرایط را
تغییر داد و سرزندگی، شادابی و توسعه محلی را به شهروندان هدیه داد.» شناسایی استعدادهاي هر محله در سایه فعالیت مراکز
نوآوري درسراهاي محله، امکان توسعه عادلانه محله ها را فراهم می کند. مولوي زاده با بیان این مطلب می گوید: «در این مراکز، ایده
هاي خلاقانه اهالی محله جمع آوري و بعد از بررسی آنها راهکارهاي لازم از سوي کارشناسان مربوطه براي اجرا ارائه می شود. ضمن
اینکه ایده پردازان می توانند روند اجرایی شدن ایده هاي خود را در قالب فعالیت هاي تیمی دنبال کنند و از حمایت هاي لازم بهره

مند شوند.» 

 
 

- استقبال جوانان منطقه «محمدجواد حسنی» یکی از فعالان حوزه استارت آپ هاي کوچک در تهران، با استقبال از ایده ایجاد
بسترهاي فعالیت استارت آپی محلی در تهران می گوید: «سال هاي سال است که سراهاي محله به عنوان یکی از ظرفیت هاي محلی
وجود دارد، اما دست جوانان محلی از این امکانات کوتاه بود. ما در محله ها ایده هاي جذاب زیادي داریم که هم می تواند منجر به
کارآفرینی در محله شود، هم به توسعه محلی کمک کند، اما همه اینها مستلزم حمایت اولیه و ایجاد بستر لازم براي فعالیت است.» او
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که امیدوار است با ایجاد مراکز نوآوري و کارآفرینی در منطقه 11 به استعدادهاي ناشناخته جوانان این منطقه نگاهی ویژه شود، ادامه
می دهد: «اهالی ساکن در منطقه 11 عمدتاً خانوارهاي کم برخوردارند و جوان هاي تحصیل کرده این منطقه هم به تبع این شرایط،
از قدرت ریسک در راه اجراي ایده هاي خلاقانه خود برخوردار نیستند. این در حالی است که در صورت کمی حمایت می توانند تحول

بزرگی را در منطقه شکل دهند.»
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روحانی در جلسه ستاد مقابله با کرونا تعداد شهرهاي قرمز
کشور به صفر رسید جمع نشویم تا کم نشویم

روحانی در جلسه ستاد مقابله با کرونا تعداد شهرهاي قرمز کشور به صفر رسید جمع نشویم تا کم

نشویم

منبع: روزنامه نور خوزستانشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/09/30

رئیس جمهوري گفت: موج سوم کرونا بسیار سهمگین بود، اما اتحاد و اعتماد مردم به کادر بهداشتی باعث نجات کشور از این
موج سهمگین شد. به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی رئیس جمهور روز گذشته

در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا با قدردانی از همراهی و همکاري مردم در (...)

رئیس جمهوري گفت: موج سوم کرونا بسیار سهمگین بود، اما اتحاد و اعتماد مردم به کادر بهداشتی باعث نجات کشور از این
موج سهمگین شد. به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی رئیس جمهور روز گذشته در جلسه

ستاد ملی مقابله با کرونا با قدردانی از همراهی و همکاري مردم در (...) 

رئیس جمهوري گفت: موج سوم کرونا بسیار سهمگین بود، اما
اتحاد و اعتماد مردم به کادر بهداشتی باعث نجات کشور از این

موج سهمگین شد. 
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی رئیس جمهور روز گذشته در جلسه ستاد ملی مقابله با
کرونا با قدردانی از همراهی و همکاري مردم در رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی و اقدامات سختگیرانه براي مهار موج جدید بیماري
کرونا اظهارداشت: موج سوم کرونا بسیار سهمگین بود، اما اتحاد، همدلی و اعتماد مردم به کادر بهداشتی باعث نجات کشور از این موج

سهمگین شد. 
رئیس جمهور با اشاره به آمار ها و گزارش هاي ارائه شده در مورد وضعیت بیماري کرونا در کشور گفت: خوشبختانه با اقدامات انجام
شده در اجراي محدودیت ها و همکاري خوب مردم در رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی امروز در روز هاي پایانی ماه آذر هیچ شهر

قرمزي در سراسر کشور نداریم که این بسیار خوشحال کننده است و نتیجه همت و همکاري خوب مردم بوده است. 
روحانی در عین حال خاطرنشان کرد: البته اینکه امروز شهر قرمز نداریم به این معنی نیست که این وضعیت پایدار و دائمی است و بی
اعتنایی و کم توجهی به مقررات بهداشتی قطعاً ما را دوباره با مشکل مواجه خواهد کرد، لذا استفاده از ماسک و رعایت فاصله گذاري
به عنوان یک عمل معروف همچنان باید در دستور کار باشد و از برگزاري اجتماعات و دورهمی ها که در شرایط امروز جامعه به عنوان

عمل منکر شناخته می شود، حتماً باید پرهیز شود. 
رئیس جمهور با قدردانی از همه آن هایی که در شرایط کرونایی براي رشد اقتصاد و تولید کشور تلاش کردند، گفت: مثبت شدن رشد
اقتصادي کشور در 6 ماهه اول امسال برغم بیماري کرونا و تحریم و جنگ اقتصادي دشمن از افتخارات بزرگ ملت ایران است و در
حالی که بسیاري از کشور ها با شیوع بیماري عالمگیر کرونا با مشکلات عدیده اقتصادي مواجه بودند، ایران از جمله معدود کشور
هایی بوده است که رشد اقتصادي اش مثبت بوده و در 6 ماهه اول امسال همه آمار ها نشان دهنده مثبت بودن رشد اقتصادي ماست
و امید و انتظار این است که در 6 ماهه دوم سال نیز این رشد اقتصادي تداوم خواهد داشت و امیدواریم بتوانیم تورم را نیز کنترل

کنیم و در بخش اشتغال نیز شاهد توسعه و رونق بیشتري باشیم. 
روحانی همچنین در ادامه از دست اندرکاران بخش آموزش کشور اعم از اساتید و معلمان که تلاش زیادي کردند تا در دوران شیوع

ویروس کرونا، فرزندان ما از تحصیل و دانش محروم نمانند، قدردانی کرد. 
رئیس جمهور در ادامه با اشاره به مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا براي پرداخت کمک معیشتی به کسانی که حقوق و درآمد ثابت
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ندارند و از کرونا متضرر شده اند، گفت: با هماهنگی هاي به عمل آمده با مجلس شوراي اسلامی و تلفیق 2 مصوبه مجلس و ستاد
کرونا براي کمک به آسیب دیدگان از کرونا، مصوبه ستاد ملی در این زمینه اصلاح و مقرر شد به گروه هایی همچون افراد تحت

پوشش بهزیستی و کمیته امداد به جاي ماهانه 100 هزار تومان به هر فرد 120 هزار تومان پرداخت شود. 
دستورالعمل هاي لازم براي برگزاري مراسم فاطمیه پیش بینی خواهد شد 

روحانی همچنین با اشاره به در پیش بودن ایام فاطمیه، افزود شرایط ما به گونه اي است که همچنان کمک هاي مￄمنانه باید به افراد
نیازمند افزایش یابد و مردم خیر می توانند با استفاده از ایام فاطمیه پیش رو نسبت به ارایه کمک هاي مￄمنانه خود اقدام کنند. بر
اساس مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا قرار شد مقررات و دستورالعمل هاي لازم براي برگزاري مراسم فاطمیه طراحی و پیش بینی

شود. 
رئیس جمهور همچنین تصویب برگزاري آزمون استخدامی براي استخدام یکصد هزار نفر از متقاضیان شغل را از دیگر مصوبات ستاد
ملی مقابله با کرونا عنوان کرد و گفت: براساس مصوبه ستاد این آزمون با رعایت مقررات و دستورالعمل هاي بهداشتی برگزار خواهد

شد. 
روحانی در بخش دیگري از سخنان خود خطاب به کسانی که همواره از شنیدن خبر موفقیت هاي ملت ایران عصبانی می شوند و
مدام علیه ایران تلاش می کنند، گفت: کاري که این دولت در زمینه آب، برق و گاز مجانی براي اقشار محروم کشور امسال انجام داده

و آرزوي ما در طول 42 سال گذشته بوده است، یک کار بی نظیر و افتخارآمیز است. 
روحانی در بخش پایانی سخنان خود همچنین بار دیگر بر ضرورت رعایت دقیق پروتکل هاي بهداشتی و فاصله گذاري اجتماعی و
پرهیز از اجتماعات و دورهمی ها و همچنین مراقبت از افراد سالمند و آسیب پذیر تￃکید کرد و گفت: رعایت 2 هفته قرنطینه کامل
براي مبتلایان به بیماري بسیار ضروري است و همچنین اعمال جریمه افراد متخلف از رعایت دوره قرنطینه باید با جدیت اعمال شود. 
در ابتداي جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا اعضاي جلسه با قرائت فاتحه یاد و خاطره پرستارانی را که در راه مبارزه با کرونا جان خود را

از دست دادند، گرامی داشتند. 

|
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حذف عجیب رشته مدیریت فرهنگی از دفترچه دانشگاه!

منبع: جمارانشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/09/30

در شرایط خاص فرهنگی جامعه کنونی و با وجود تاکید و دستورالعمل ها بر توجه ویژه به امر فرهنگ در کشور، متاسفانه
رشته هاي مدیریت و برنامه ریزي امور فرهنگی در دفترچه هاي آزمون کارشناسی ارشد و دکتري حذف شده است.

در شرایط خاص فرهنگی جامعه کنونی و با وجود تاکید و دستورالعمل ها بر توجه ویژه به امر فرهنگ در کشور، متاسفانه رشته
هاي مدیریت و برنامه ریزي امور فرهنگی در دفترچه هاي آزمون کارشناسی ارشد و دکتري حذف شده است. 

گروه جامعه جی پلاس؛ علی محمدي، مدرس دانشگاه و
پژوهشگر امور فرهنگی: فرهنگ جزو معدود واژگانی است که با
انبوهی از تعریف ها، معرفی می شود، تا جایی که هر کسی
وابسته به جغرافیاي نظري که در آن قرار دارد؛ به برداشت، فهم،

قرائت و تعریف فرهنگ پرداخته است. 

محمود روح الامینی در کتاب «گرد شهر با چراغ» درباره تعاریف
فرهنگ می نویسد: «هرسکویتس از حدود دویست و پنجاه

تعریف یاد می کند. کروبر به سیصد تعریف اشاره می کند و گاه نیز رقم چهارصد تعریف را براي فرهنگ می بینیم.» (روح الامینی
 .(41 ،1382

تا کنون تلاش هاي فراوانی براي جمع آوري تعریف هاي فرهنگ و طبقه بندي آن ها انجام شده است که در زیر به نمونه هایی از مهم
ترین آن ها اشاره می کنیم: 

ال کروبر و کلاید کلاك هون پس از بررسی ریشه هاي لغوي کلمه فرهنگ در زبان هاي مختلف، تعریف- هاي فرهنگ را در شش
دسته شامل: تشریحی یا توصیفی، هنجاري، تاریخی، روان شناختی، ساختی و تکوینی یا ژنتیکی تقسیم بنده و تشریح کرده اند
(صالحی امیري16،1386). دایره المعارف بریتانیکا، تعاریف مختلف فرهنگ را در پنج عنوان دسته بندي کرده است: 1- نظریه هاي
جهان شمول درباره فرهنگ 2- ذهن گرایی و تکامل آن 3- تکامل گرایی در فرهنگ 4- نسبت گرایی و نظام فرهنگی اجتماع 5-
فرهنگ و شخصیت (صالحی امیري 1386، 17). اما اگر بخواهیم، تعریفی از فرهنگ ارایه کنیم، می توانیم به تعریف دبیرخانه شوراي

عالی انقلاب فرهنگی جمهوري اسلامی ایران هم اکتفا کنیم: 

فرهنگ نظام واره اي است از «عقاید و باورهاي اساسی»، «ارزش ها، آداب و الگوهاي رفتاري» ریشه دار و دیرپا و «نمادها» و
«مصنوعات» که ادراکات، رفتار و مناسبات جامعه را جهت و شکل می دهد و هویت آن را می سازد (نقشه مهندسی فرهنگی کشور،

ص 16). 
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از دیرباز، در خصوص نسبت و رابطه میان برنامه ریزي و فرهنگ، دو رویکرد کلان مطرح بوده است. بر اساس رویکرد اول، فرهنگ
داراي ساختار ویژه اي است که دگرگونی ها و تغییرات آن کاملا تابع ساز و کارهاي درونی و تاریخی اش می باشد و به هیچ رو نمی
توان از بیرون و مطابق طرح و برنامه اي خاص، تغییرات پیش بینی شده اي را در آن پدید آورد. اما در رویکرد دوم، فرهنگ مشابه
پدیده هاي اجتماعی و ضروري قلمداد می شود و امکان برنامه ریزي را در این زمینه میسر می سازد (رضایی و زهره اي 1390،

 .(177

حد وسطی نیز در دنیا وجود دارد که به دخالت و برنامه ریزي در حوزه نظام هاي ارزشی و اعتقادي فرهنگ ناباور است، ولی برنامه
ریزي براي تولید، توزیع و مصرف کالاهاي فرهنگی را عقلانی و موجه می داند (همان، 178). 

از نظر نویسنده؛ با وجود خودبسندگی فرهنگ، اما از آنجا که هر فعالیت فرهنگی داراي اثري است؛ بنابراین با مدیریت فعالیت هاي
فرهنگی، می توان امر فرهنگی را تا حدودي مدیریت کرد. 

آنچه مسلم به نظر می رسد فرهنگ؛ حامل عناصر گوناگونی هم چون اندیشه، عقیده، باور، اخلاقیات، ارزش، هنجار، محصول و نماد
است و براي مدیریت اثربخش امور فرهنگی لازم است در گام نخست یک چارچوب نظري تعریف شود تا تمام مسیر مدیریت در قالب

آن، هویت یافته و دنبال شود. 

در گام دوم؛ لازم است وضعیت موجود بر اساس آن چارچوب نظري، مورد تحلیل قرار گیرد و در گام سوم، هدف گذاري انجام شود.
مدیریت امور فرهنگی در گام چهارم می بایست مخاطب و جامعه هدف خود را بشناسد و در گام پنجم؛ به منظور دستیابی به راهبرد
موفق، نقاط ضعف و قوت و فرصت ها و تهدیدها را شناسایی کند و پس از آن، در گام ششم؛ سیاست گذاري کرده و در گام هفتم؛

برنامه ریزي کند. 

فرایند مدیریت امور فرهنگی در گام هشتم به مرحله اجراي برنامه می رسد و در گام نهم به دریافت و بررسی بازخوردها می پردازد و
در گام دهم هم بر اساس بازخوردها، به اصلاح گام هاي پیشین می پردازد. 

بر اساس ویژگی هاي مدیریت امور فرهنگی؛ نکته اي تعیین کننده در شناخت مخاطب وجود دارد و آن این است که مخاطب هر پیام،
دعوت و توصیه فرهنگی، انسانی «فعال» است که بر اساس باور، اختیار، عقلانیت و آزادگی خود با پیام فرهنگی مواجهه پیدا می کند و

در نهایت او است که این پیام و دعوت را می پذیرد یا نمی پذیرد. 

بنابراین در زمینه مدیریت امور فرهنگی، ضروري است تا مخاطب، فردي «فعال» در نظر گرفته شود نه انسانی که در مقام یک کنشگر
فرهنگی، منفعل است و مجبور است هر دعوت و پیام فرهنگی را پذیرفته و آن را رعایت کند. 

وقتی مخاطب یک پیام فرهنگی، «فعال» درنظر گرفته شود، مدیر امور فرهنگی، براي بالابردن امکان پذیرش دعوت و پیام خود، لازم
است با مفهوم «بازاریابی امور فرهنگی» و پیچیدگی هاي آن آشنایی کامل داشته باشد. بازاریابی امور فرهنگی از نظر نویسنده،
فرایندي است که در آن، کارگزار امور فرهنگی تلاش می کند تا ذایقه و سلیقه مخاطب خود را به عنوان یک «مشتري امور فرهنگی»
بشناسد و محصول، دعوت و پیام فرهنگی خود را سازگار - تأکید می شود؛ سازگار و نه تسلیم - با سلیقه او تمهید و تدارك کند
(البته بازاریابی امور فرهنگی می تواند مأموریت تغییر ذایقه فرهنگی و پیش بینی آن را نیز دنبال کند)، اتخاذ چنین تدبیري به

بازتولید فرهنگی منجر می شود. 
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هر پدیده فرهنگی، براي بقاء و تداوم به بازتولید فرهنگی نیاز دارد و بازتولید فرهنگی، متضمن شناخت بازاریابی امور فرهنگی از سوي
مدیر و کارگزار فرهنگی است تا بتواند محصول، دعوت و پیام فرهنگی خود را سازگار با سلیقه مخاطب فعال خود در مقام کنشگر
فرهنگی تدبیر کند؛ در غیر این صورت، احتمال بازتولید فرهنگی منتفی است. نویسنده باور دارد که بازتولید فرهنگی در هر زمینه اي،

به صورت عمیق به تجربه هاي اجتماعی افراد بستگی دارد. 

باور به مدیریت پذیر بودن فرهنگ از سوي تعداد فراوانی از اندیشمندان، سیاستمداران و رهبران مذهبی مورد توجه جدي قرار گرفته
و ادبیات فراوانی هم در مورد آن، تولید شده است که نظریه هاي گوناگون فرهنگی، مدیریت امور فرهنگی، مدیریت راهبردي فرهنگ،
مهندسی فرهنگی، برنامه ریزي راهبردي توسعه فرهنگی، جنگ فرهنگی؛ رصد فرهنگی، امنیت فرهنگی، پیوست فرهنگی، آسیب
شناسی فرهنگی؛ تنها تعدادي از مفاهیمی است که در دل خود، انبوهی از ادبیات و محتوا را به همراه دارد و البته که خلق تولید

ادبیات و نظریات گوناگون فرهنگی همچنان ادامه دارد. 

این رویکرد در ایران با ترسیم «نقشه مهندسی فرهنگی کشور» و در دنیا در رویدادهاي مهم از جمله «دهه توسعه فرهنگی» از سوي
سازمان علمی، فرهنگی و آموزشی ملل متحد (یونسکو) مورد تأکید قرار گرفته است. 

با بررسی هاي صورت گرفته، مسأله توجه به مدیریت امور فرهنگی، در محافل علمی دنیا با تأسیس رشته هاي دانشگاهی با ادبیاتی
نزدیک به مدیریت امور فرهنگی مورد تأکید بوده است. به عنوان نمونه رشته هاي دانشگاهی زیر در دانشگاه هاي آلمان، انگلستان،

مالزي و دانشگاه ماستریخت هلند (UM) و Southern Denmark دانمارك تدریس می شود: 

فرهنگ و گردشگري (گرایش هاي: مدیریت مراکز فرهنگی و هنري، سیاست گذاري گردشگري، گردشگري فرهنگی) فرهنگ و جامعه
شناسی (گرایش هاي: جامعه شناسی فرهنگی، مطالعات توسعه و فرهنگ، جامعه شناسی فرهنگ، فرهنگ و امور زنان) فرهنگ و امور
بین الملل (گرایش هاي: فرهنگ و جهانی شدن، فرهنگ جهان سوم، فرهنگ توسعه، مطالعات فرهنگ لیبرالیسم) ژئوکالچر (گرایش
هاي: مطالعات فرهنگ سیاسی، خط مشی گذاري فرهنگ سیاسی) اقتصاد و فرهنگ (گرایش هاي: مطالعات فرهنگی اقتصاد، مدیریت
مالی سازمان هاي فرهنگی و هنري، برنامه ریزي توسعه اقتصاد فرهنگ، اقتصاد کلان در فرهنگ، اقتصاد خرد در فرهنگ) کسب و کار
فرهنگی (گرایش هاي: کارآفرینی فرهنگی، طراحی محصولات فرهنگی، توسعه مراکز فرهنگی) در جمهوري اسلامی ایران که مردم،
انقلاب اسلامی را با ماهیت فرهنگی به پیروزي رسانده بودند و معمار فقید آن؛ حضرت امام خمینی - س - ؛ اصلاح فرهنگ را رأس
همه اصلاحات اعلام کره بودند و تحقق امنیت فرهنگی با محوریت اخلاقیات و ارزش هاي اسلامی و انسانی جزو مطالبات به حق مردم

بوده است - مطالبه اي که جز با توجه به مبانی، اصول و روش هاي علمی مدیریت امور فرهنگی، دست نیافتنی است- 

راه اندازي رشته مدیریت امور فرهنگی در سال 1370 مورد تصویب فرهنگ و آموزش عالی (وزارت علوم، تحقیقات و فناوري کنونی)
قرار گرفت و در ابتدا براي مدیران وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی ارایه شد و سپس به صورت رسمی از نیمه همان دهه در دفترچه

آزمون مقطع کارشناسی ارشد و در سال 1382 در دفترچه آزمون مقطع دکتري دانشگاه آزاد اسلامی قرار گرفت. 

این رشته تحصیلی که جزو رشته هاي پرمتقاضی در میان دانشجویان بوده است، در مسیر خود در سال 1386 به دو گرایش مدیریت
امور فرهنگی و برنامه ریزي امور فرهنگی تقسیم شد و هر ساله به پذیرش بیشتر دانشجویان پرداخت، فراوانی متقاضیان به حدي

افزایش یافته که واحدهاي فراوانی از دانشگاه آزاد اسلامی در اقصی نقاط ایران به پذیرش دانشجو در این رشته پرداخته اند. 

رشته مدیریت امور فرهنگی نه تنها خاستگاه تربیت نیروي انسانی متخصص در حوزه مدیریت و برنامه ریزي براي سازمان ها و
نهادهاي پرتعداد فرهنگی در کشور است، بلکه به خاطر زیربنایی بودن فرهنگ، دانش آموختگان متخصص در این رشته می توانند در
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سایر سازمان ها و نهادهایی که مأموریت فرهنگی هم ندارند ایفاي نقش کنند. 

از دست آوردهاي این رشته تحصیلی در عمر کمتر از سه دهه خود، تربیت هزاران نیروي انسانی متخصص در حوزه مدیریت و برنامه
ریزي فرهنگی، تأسیس انجمن علمی مدیریت و برنامه ریزي فرهنگی ایران، هزاران پایان نامه و مقاله علمی مسأله محور و کاربردي

بوده است. 

اما در شرایط کنونی که جامعه ما در معرض انبوه مسأله ها، آسیب ها، تهدیدها و حتی بحران هاي فرهنگی قرار دارد و دشمنان
فرهنگی ما از هیچ کوششی براي صدمه فرهنگی به فرهنگ راستین مردم فروگذار نبوده اند - صدماتی که در ادبیات رهبر انقلاب؛
حضرت آیت االله خامنه اي به ترتیب با عبارات شبیه خون فرهنگی، تهاجم فرهنگی، ناتوي فرهنگی، جنگ نرم و جنگ فرهنگی بیان
شده است - ضرروت توجه علمی به موضوع مدیریت و برنامه ریزي امور فرهنگی دوچندان احساس می شود؛ هرچند که همچنان
شاهد حضور کم تعداد متخصصان علمی مدیریت و برنامه ریزي فرهنگی در ساختارهاي مهم تصمیم سازي و تصمیم گیري در زمینه
مدیریت امور فرهنگی هستیم اما در لایه هاي پایین تر، دانش آموختگان این رشته، منشأ اثر بوده اند و امید می رود جامعه به حدي

از بلوغ دست پیدا کند که تصمیم سازي، تصمیم گیري و اجراي امور فرهنگی را جز به متخصصان آن، واگذار نکند. 

در شرایط خاص فرهنگی جامعه کنونی که اتفاقاً مشغول تجربه جهانی شدن فرهنگی نیز بوده است؛ لزوم حمایت ویژه از این رشته
تحصیلی کاملا منطقی، عقلانی و ضروري به نظر می رسد اما متاسفانه در این وضعیت اما شاهد حذف رشته هاي مدیریت و برنامه

ریزي امور فرهنگی در دفترچه هاي آزمون مقاطع کارشناسی ارشد و دکتري مربوط به سال تحصیلی آینده هستیم! 

بنابراین از مسوولان وزارت علوم، تحقیقات و فناوري و نیز دانشگاه آزاد اسلامی انتظار می رود با تمهید چاره اي مؤثر، با ایجاد امکان
قرار گرفتن این رشته در آزمون هاي مقاطع کارشناسی ارشد و دکتري در سال تحصیلی آتی، مانع پیوستگی و تسلسل پذیرش

دانشجو در این رشته بسیار مهم شوند. 

منابع: 
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ارائه خدمات گوناگون به بازنشستگان ادامه خواهد یافت

منبع: حلقه وصلشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/09/30

ارائه خدمات گوناگون به بازنشستگان ادامه خواهد یافت
قائم مقام شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي افق کوروش در
حاشیه مراسم امضاء تفاهم نامه استخدام دوهزار نفر از
فرزندان بازنشستگان کشوري در این شرکت گفت: با برنامه
ریزي هاي انجام شده و در صورت همکاري نهادهاي
مرتبط، ارائه خدمات گوناگون به بازنشستگان ادامه خواهد

یافت 

 
 

دکتر حسین صبوري در گفتگو با روابط عمومی شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي افق کوروش با تاکید بر این که تفاهم نامه استخدام
دوهزار نفر از فرزندان بازنشستگان کشوري در شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي تنها یکی از خدمات گوناگونی است که براي
بازنشستگان و خانواده هاي ایشان در نظر گرفته شده است افزود: شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي افق کوروش به عنوان بزرگترین
فروشگاه زنجیره اي بخش خصوصی، با داشتن بیش از 2200 شعبه فروشگاهی در 34 استان کشور براي 16 هزار نفر اشتغال مستقیم
ایجاد کرده است، و با هدف تکریم بازنشستگان کشوري و تقدیر از زحمات این عزیزان، بخشی از ظرفیت استخدامی خود را به
استخدام فرزندان ایشان اختصاص داده و بر اساس ضوابط و مقررات درون سازمانی خود، فرزندان واجد شرایط بازنشستگان را استخدام

 
خواهد کرد. 

قائم مقام فروشگاه هاي زنجیره اي افق کوروش گفت: با توجه به افتتاح روزانه دو شعبه فروشگاهی افق کوروش در سراسر کشور و
تاثیر مستقیم آن در ایجاد اشتغال، به طور میانگین هر 20 دقیقه یک نفر در بخش هاي مختلف افق کوروش استخدام می شود.

 
بدیهی است با وضعیت اقتصادي موجود، این حجم از استخدام در بخش خصوصی کشور چشمگیر است. 

این محتوا صرفا جنبه تبلیغاتی دارد و توسط سفارش دهنده آن تهیه و تنظیم شده است
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پروژه هاي فولاد مبارکه روي مدار توسعه

منبع: ایلناشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/09/30

از مزایاي احداث واحد نوردگرم می توان به افزایش اشتغال به میزان 50هزار نفر به صورت مستقیم و غیرمستقیم، اشاره کرد

از مزایاي احداث واحد نوردگرم می توان به افزایش اشتغال به میزان
50هزار نفر به صورت مستقیم و غیرمستقیم، اشاره کرد 

به گزارش خبرنگار ایلنا، با تحریم دوباره شرکت فولاد مبارکه، منتظر
شرایط سخت براي این شرکت در سال 99 بودیم، سالی که با بیماري
کرونا آغاز شد و چرخ هاي اقتصادي کشور را تا حدودي نگهداشت؛ اما
در بین موجی از اخبار منفی اقتصادي، شرکت فولاد مبارکه نه تنها از
تولید باز نایستاد؛ بلکه مدیران جهادي این شرکت همراه با سربازان

جبهه تولید توانستند پروژه هاي مهمی را به ارمغان بیاورند. 

پروژه ساخت واحد تولید کنسانتره سنگ آهن شرکت صنایع معدنی فولاد سنگان با اعتباري بالغ بر 150 میلیون یورو و 750 میلیارد
تومان یکی از اهداف مهم فولاد مبارکه در سال هاي تحریم به شمار می رود. در این بین می توان به پروژه هایی همچون: ساخت
فولادسازي و ریخته گري تختال شرکت فولاد سفیددشت چهارمحال و بختیاري با اعتباري بالغ بر 95میلیون یورو و 1500 میلیار د

تومان، 

پروژه احداث واحد فولادسازي و ریخته گري بیلت مجتمع فولاد زاگرس اندیمشک با اعتباري بالغ بر 36.5 میلیون یورو و 484
میلیارد تومان و پروژه طرح توسعه شرکت فولاد امیرکبیر کاشان با اعتباري بالغ بر 12 میلیون یورو و 3700 میلیارد تومان، اشاره کرد.

همچنین از پروژه هاي مهم فولاد مبارکه براي شرکت فولاد هرمزگان می توان به پروژه افزایش ظرفیت زیرسقف از 1.5 به 2 میلیون
تن تختال فولاد هرمزگان با اعتباري بالغ بر 80 میلیون یورو و 1700 میلیارد تومان،پروژه احداث کارخانه تولید ورق عریض شرکت

فولاد هرمزگا ن با اعتباري بالغ بر 150 میلیون یورو و 4100 میلیارد تومان را نام برد. 

باید توجه داشت که در 30 سال گذشته صنعت فولاد در دنیا بسیار تحول یافته و محصولات فولادي تنوع و تکثر قابل ملاحظه اي
پیدا کرده است. این تحولات در صنعت فولاد به نحوي است که فولاد مبارکه به عنوان پیشران فولاد ایران دیگر قادر نیست با خط
نورد 30 سال پیش به فعالیت ادامه بدهد و همان چنان پیشرو باقی بماند. اکنون در دنیا پیشرفت صنعت فولاد عمدتا حرکت به سمت
فولادهاي سبک تر اما مستحکم تر و عریض تر بوده است و این موضوع شامل مصرف تمام صنایع از جمله صنعت خودرو، لوازم
خانگی، صنعت نفت و گاز و سایر صنایع فلزي می شود. امروز در دنیا هم باید موارد کمتري مصرف شود و هم انرژي و بهره وري
نیروي کار مدیریت شود. در این راستا فولاد مبارکهابر پروژه خط نوردگرم 2 با اعتباري بالغ بر 255 میلیون یورو و 8800 میلیارد

تومان آغاز کرده است. 
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از مزایاي احداث واحد نوردگرم می توان به افزایش اشتغال به میزان 50هزار نفر به صورت مستقیم و غیرمستقیم، تولید ور ق هاي
فولادي عریض جهت تولید لول ههاي انتقال آب، نفت و گاز،بی نیازي کشور از واردات ورقهاي فولادي ویژه لوله هاي انتقال نفت و
گاز،تولید ورق هاي فولادي عریض با ضخامت پایین و استحکام بالا جهت مصارف ساختمانی و صنایع لوله و پروفیل،تولید ورق هاي
فولادي عریض با ضخامت پایین و استحکام بالا جهت تولید خودروهایی سبکتر با ایمنی بالاتر که منجر به کاهش سوخت و کاهش
آلایندگی خواهد شد،ایجاد ارزش افزوده بالاتر در زنجیره تولید فولاد کشور و افزایش نرخ تولید ناخالص ملی،ایجاد فرصت صادرات
ورق گرم نوردیده شده با اتکا بر اقتصاد درونزا براي توسعه صادرات غیرنفتی ورفع تحریم تولید بیش از 440هزار تن تختال داراي

مقامت به خردگی گاز ترش، ویژه انتقال گاز از کوره به جاسک اشاره کرد.
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راي منفی به کلیات بودجه بحران را تشدید می کند/ عواقب بودجه 1400 بر

بازارها جدي است/ مسئولان در مورد مالیات بر واردات خودرو توضیح دهند

منبع: ایلناشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/09/30

استاد اقتصاد دانشگاه علامه طباطبایی اظهار داشت: مایندگان محترم از مسئولان سازمان برنامه و هیات وزیران و به ویژه
سران قوا بپرسند حکمت پیش بینی دوهزار میلیارد تومان درآمد از محل مالیات بر واردات خودرو در سند لایحه بودجه سال

آینده چیست؟ آیا ما به اشباع درآمدها و ذخایر ارزي و اشتغال مردم رسیده ایم ...

استاد اقتصاد دانشگاه علامه طباطبایی اظهار داشت:
مایندگان محترم از مسئولان سازمان برنامه و هیات وزیران
و به ویژه سران قوا بپرسند حکمت پیش بینی دوهزار
میلیارد تومان درآمد از محل مالیات بر واردات خودرو در
سند لایحه بودجه سال آینده چیست؟ آیا ما به اشباع
درآمدها و ذخایر ارزي و اشتغال مردم رسیده ایم و آنچنان
اقتصاد مستحکمی داریم که می تواند منابع استراتژیک
ارزي کشور را به صورت خیراتی به تحریم کنندگان ایران و
متحدان آشکار و پنهان آنها تقدیم کنیم و همزمان ژست

هاي تبلیغاتی ضد امپریالیستی خود را هم حفظ کنیم 

فرشاد مومنی در گفت وگو با ایلنا در مورد لایحه بودجه 1400 اظهار داشت: شاید ذکر این نکته ضروري باشد که اساس استمرار
مناسبات رانتی که از دل آن ناکارآمدي، آینده فروشی و گسترش فسادبیرون می آید، عدم شفافیت است. وقتی نگاه ما به بودجه، نگاه
چرتکه اي باشد؛ یعنی مهمترین نقش آن را بصورت چرتکه اي در فهرست کردن درآمدها، هزینه ها و دنباله روي مشکوك و فسادزاي
درآمدها از هزینه ها خلاصه شود، به قاعده استاندارد تلقی از بودجه به عنوان برنامه یک ساله هیچ یک از اقتضائات این برنامه را مورد
توجه قرار نمی دهند. بنابر تعریف برنامه باید اهداف و استراتژي مشخص داشته باشد و بر محور سیاست هاي اجرایی مشخص به جلو
برود. مشاهده می کنیم علی رغم الزام هاي قانونی در این سه زمینه یعنی اهداف، استراتژي و سیاست هاي مشخص اجرایی یک
سکوت بزرگ بعنوان بزرگترین عدم شفافیت حکمفرما است که آن نیز نیروي محرکه فساد، ناکارآمدي و همه انواع بحران هاي کوچک

و بزرگ می شود. 

وي ادامه داد: براي مثال بدون اینکه برنامه اي ارائه شده باشد یا گزارش صادقانه و شفافی به مردم و دولت درباره آنچه که از طریق
بازار سهام در سال 1399 بر سر کشور و مردم آمد ارائه شده باشد و بدون آنکه به طور صریح از برنامه هاي دولت در سال 1400 در
این زمینه ذکري به میان آمده باشد، یکباره در یک گوشه اي از اقلام درآمدي اندازه مالیات انتظاري بر انتقال سهام را معادل بیش از
شش برابر سال جاري اعلام می کنند و معلوم نیست که آیا این شیوه عددسازي را باید مبتنی بر یک برنامه سنجیده دانست یا آنکه

آن را نشانه رضایت مسئولان دولت و مجلس و سران قوا از آنچه که در سال جاري در بازار سهام رخ داده باید تلقی شود یا... 

وي ادامه داد: بر اساس گزارش ها و اظهارات مقامات رسمی در طی سه دهه گذشته از دل سیاست هاي اقتصادي نادرست بر محور
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بسته سیاست هاي تعدیل ساختاري در اقتصاد ما، با بی سابقه ترین سطوح ناکارآمدي، اتلاف منابع و فساد روبرو بوده ایم. به نظر می
رسد اگر نمایندگان مجلس بخواهند در این مسیر به معناي دقیق و ملی کلمه اصلاحی پدیدار کنند؛ راه حل این مسئله راي منفی
دادن به کلیات بودجه به تنهایی نیست بلکه اگر نمایندگان مجلس بخواهند نسبت به بحران انبوه عدم شفافیت ها بی اعتنا باشند و
عملا در دام عدم شفافیت حرکت کرده باشند و بسترهاي لازم براي اصلاح سیاست ها و استراتژي ها در دستور کار قرار نگرفته باشد و
بدون جایگزین نهادي مناسب تر، کشور را حداقل تا شش ماه اول 1400بلاتکلیف نگاه می دارند و بسترها را براي شدت بخشی به بی

برنامگی و فسادهاي ناشی از آن فراهم تر می کنند. 

استاد اقتصاد دانشگاه علامه طباطبایی اظهار داشت: من به آن دسته از نمایندگان محترم مجلس که با حسن نیت می خواهند به
کلیات بودجه راي منفی دهند هشدارمی دهم اگر جایگزین نهادي بهتري فراهم نکرده باشید این طرز تفکر بحران ها را تشدید خواهد
کرد و پیشنهاد می کنم از دولت اقتضائات یک بودجه برنامه اي را مطالبه کنند یعنی شفافیت فرایندهاي کسب درآمد و هزینه کردها
را بخواهند. آنچه که از ظواهر ارقام و اعداد رسمی بودجه استنباط می شود آن است که چنین چارچوبی به معناي تن در دادن به
استمرار بی ثباتی ها، اخذ مالیات تورمی ظالمانه بیشتر از فقرا و تشدید فشارها بر تولیدکنندگان و افزایش چشمگیر هزینه هاي تولید

است. 

مومنی با هشدار نسبت به عواقب بودجه 1400 اظهار داشت: احتمال تلاطم شدید در بازار سهام، فرو افتادن بیشتر دولت در باتلاق
بدهی و بی ثباتی نرخ ارز جدي است که از دل آن آمیزه اي از بحران شدت یافته آینده فروشی، ناکارآمدي و فساد پیش بینی می
شود. اگر بخواهیم مبانی این ماجرا را به خوبی توضیح دهیم تا نمایندگان مجلس به صرف احساسات گام بر ندارند؛ می گوییم برگردید
و به بسترهاي تاریخی اسیر شدن کشور و دولت به معناي حکومت در آینده فروشی نگاه کنید. در سال 1369 که ماجراي شوك نرخ
ارز به عنوان راه نجات براي اقتصاد ما مطرح شد ظاهر قضیه حکایت از این داشت که دولت به معناي حکومت از افزایش نرخ ارز سود
می برد و در معرض مازادهاي باورنکردنی درآمدي و بودجه اي قرار خواهد گرفت. این تصور خام و مبتدي از طرز اداره چرتکه اي
اقتصاد که بالغ بر سی سال از تجربه آن می گذرد حتی در مقالات مسئولان وقت سازمان برنامه که به صورت کتابی در سال 1376
توسط موسسه نیاوران انتشار یافته نیز انعکاس دارد و به گونه اي کیفیت و ماهیت ادعاهاي آنها درباره صلاحیت هاي علمی خود را به

خوبی نشان می دهد. 

وي ادامه داد: این اقدام بر اساس ذهنیت ساده انگارانه و فاقد بنیه علمی که اگر دولت ارز و ریال در اختیار داشته باشد هر کاري می
تواند انجام دهد، صورت گرفت اما از سال 1371 یعنی سومین سالی که آثار این سیاست بر روي هزینه هاي دولت منعکس شد تمام
شعارها و وعده ها و انتظارات مسئولان از آن اقدام نابخردانه را فرو ریخت و در نطق بودجه رئیس محترم وقت دولت به صراحت اظهار
شد که به عنوان یک اقدام تاریخی مجبور به تغییر تعریف کسري بودجه شدند یعنی شدت بحران مالی براي دولت در اثر این اقدام
نادرست کار را به جایی رساند که گفتند از این به بعد کسري ها و بدهی هاي مالی که از کانال شرکت هاي دولتی ایجاد می شود را

کسري بودجه نمی دانیم و تنها معطوف به بودجه عمومی کشور است. 

این کارشناس اقتصادي یادآور شد: براي آنکه ابعاد آثار مخرب و مشکوك شوك درمانی در نرخ ارز به ویژه بر شکنندگی مالی دولت
آشکار شود به سهم خود در کتاب اقتصاد ایران در دوران تعدیل ساختاري روي این مسئله تمرکز کرده و با استناد به گزارش هاي
سازمان برنامه و بودجه نشان دادم که در دوره سال هاي 1369 تا 1375 که بی سابقه ترین شوك ها را بر نرخ ارز وارد کردند، در
دوره 8 ساله 68 تا 75 تاثیر این سیاست آن شد که بدهی دولت از کانال بودجه عمومی در عرض 8 سال 8 برابر شده بود اما نکته
کلیدي و بسیار مهم از منظر اقتصاد سیاسی که باید مورد توجه نمایندگان باشد در همان دوره مذکور بدهی شرکت هاي دولتی در
عرضه 8 سال 23 برابر شد. این به معناي آن است که وقتی به بحران برخورد کردند، شرکت هاي دولتی به عنوان حیات خلوت دولت
تبدیل شد که بخش اعظم کارهاي مالی که توجیه اقتصادي ندارد، ریخت و پاش هاي بی مورد از آن کانال انجام دادند و طبیعی است
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به واسطه آثار تورمی مخرب این سیاست کل بدنه حکومت نیز نسبت به فساد به شدت آسیب پذیر شد و متاسفانه این روند مشکوك
تا امروز نیز ادامه دارد. 

مومنی با اشاره به گزارش دیوان محاسبات کشور در مورد بودجه شرکت هاي دولتی گفت: سکوت نمایندگان مجلس در مورد این
گزارش هنوز یک ظلم نابخشودنی محسوب می شود. در واقع بودجه شرکت هاي دولتی به عنوان حیاط خلوت و کانون اصلی خاصه
خرجی ها، صنعت زدایی و وابسته تر کردن کشور به واردات به مثابه پیامداجتناب ناپذیر تضعیف بنیه تولیدي کشور تلقی می شود که
در مجلس قبلی تغییري در در آیین نامه داخلی مجلس صورت گرفت و بر اساس آن دولت موظف شد که لایحه بودجه شرکت هاي
دولتی را قبل از لایحه بودجه عمومی تقدیم مجلس کند. متاسفانه گزارش ارزنده دیوان محاسبات هنوز در صحن علنی منتشر نشده و
این یک اقدام مشکوك و تلاش فسادزا تلقی می شود. باید امیدوار بود آن دسته از نمایندگان مجلس که سهمی در بده بستان هاي
متعارف در اقتصاد سیاسی پنهان کارانه ندارند از هیئت رئیسه مجلس بخواهند که هر چه سریعتر آن گزارش را قرائت کند. اگر چنین
چیزي اتفاق نیفتد به معناي آن است که به نام مجلس انقلابی عملا راي براي تشدید عدم شفافیت ها و تمهید ناکارآمدي و فسادها

داده اند. 

وي ادامه داد: در این زمینه کافیست نمایندگان محترم مجلس گزارش سال گذشته دیوان محاسبات در صحن علنی مجلس را مرور
کنند تا دقیقا متوجه شوند که اصرار بر پنهان کاري و عدم شفافیت در این زمینه از سوي مجلس چه معناها و چه حکمت هایی می

تواند داشته باشد. 

استاد اقتصاد دانشگاه علامه خاطرنشان کرد: همچنین توصیه می کنم نمایندگان محترم از مسئولان سازمان برنامه و هیات وزیران و
به ویژه سران قوا بپرسند حکمت پیش بینی دوهزار میلیارد تومان درآمد از محل مالیات بر واردات خودرو در سند لایحه بودجه سال
آینده چیست؟ آیا ما به اشباع درآمدها و ذخایر ارزي و اشتغال مردم رسیده ایم و آنچنان اقتصاد مستحکمی داریم که می تواند منابع
استراتژیک ارزي کشور را به صورت خیراتی به تحریم کنندگان ایران و متحدان آشکار و پنهان آنها تقدیم کنیم و همزمان ژست هاي
تبلیغاتی ضد امپریالیستی خود را هم حفظ کنیم و با دادن آدرس هاي غلط براي توجیه این کار مشکوك و نادرست از عناوینی مثل
انحصار زدایی و تحریک رقابت هم بهره ببریم که به معناي اهانت به شعور کارشناسان اقتصادي کشور و نادیده انگاشتن تجربه هاي

پرشمار شکست در این زمینه است.
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بازنشستگی پیش از موعد مجلس براي کارمندان است/ کارگران مشمول طرح

نمی شوند

منبع: ایلناشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/09/30

متن طرح بازنشستگی پیش از موعد نشان می دهد که این طرح مختص کارمندان دولت و بازنشستگان صندوق کشوري
است.

متن طرح بازنشستگی پیش از موعد نشان می دهد که این
طرح مختص کارمندان دولت و بازنشستگان صندوق

کشوري است. 

به گزارش خبرنگار ایلنا، در بیست و سوم مهرماه، کلیات
طرح بازنشستگی پیش از موعد در مجلس تصویب شد.
کارگران در ارتباط با جزئیات این طرح سوالاتی مطرح می
کنند و می خواهند بدانند آیا در صورت تصویب طرح فوق

الذکر، با بیست سال سابقه می توانند بازنشست شوند. 

این در حالیست که متن طرح تصویبی نشان می دهد که این طرح مختص کارمندان دولت و بازنشستگان صندوق کشوري است و
ربطی به کارگران و سازمان تامین اجتماعی ندارد. این طرح قرار است در طول بودجه سال آینده به اجرا دربیاید. 

متن کامل طرح نمایندگان مجلس شوراي اسلامی که به امضاي بیش از 35 تن از نمایندگان رسیده، به شرح زیر است: 

بسمه تعالی 

ریاست محترم مجلس شوراي اسلامی 

احتراما طرح ذیل که به امضاي 39 تن از نمایندگان رسیده است، جهت طی مراحل قانونی تقدیم می شود: 

مقدمه(دلایل توجیهی): 

با عنایت به عدم پیش بینی شرایط بازنشستگی پیش از موعد در قوانین و مقررات حاکم و تقاضاهاي زیاد از سوي برخی کارکنان
دولت و به منظور کمک به بازار کار و اشتغال جوانان و کاهش هزینه هاي جاري دستگاه ها، پیشنهاد ذیل براي ایجاد زمینه

بازنشستگی پیش از موعد کارکنان در طول اجراي قانون بودجه سال 99 تقدیم می گردد. 

عنوان طرح: 
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بازنشستگی پیش از موعد 

ماده واحده- کلیه دستگاه هایی که به نحوي از بودجه عمومی استفاده می کنند، می توانند با رعایت شرایط ذیل نسبت به
بازنشستگی کارمندان خود اقدام نمایند و صندوق هاي بازنشستگی ذیربط مکلف به اجراي آن هستند. 

1-حداقل 25 سال سابقه پرداخت حق بیمه براي کارمندان مرد 

2- حداقل 20 سال سابقه پرداخت حق بیمه براي کارمندان زن 

3- رعایت شرط سنی الزامی نیست 

4- بازنشستگی طبق شرایط مذکور، بدون سنوات ارفاقی و با پرداخت حقوق بازنشستگی براساس سوابق پرداخت حق بیمه است. 

5- ارائه درخواست از سوي کارمند و موافقت بالاترین مقام اجرایی دستگاه الزامی است.
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اقدامات آموزش و پرورشیِ حمایت از کالاي ایرانی

منبع: ایسناشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/09/30

معاون پرورشی و فرهنگی وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه دانش آموزان را به سمت تولید، آشنایی با کالاي ایرانی و
مصرف آنها هدایت کردیم گفت: کار ما همین فرهنگ سازي و حمایت از کالاي ایرانی و تببین نقشی است که در اشتغال

زایی، رونق کسب و کار و عزت و اقتدار جمهوري اسلامی ایران دارد و از بهترین راهکارها ...

به گزارش ایسنا، علیرضا کاظمی در اختتامیه اولین
جشنواره فرهنگی و هنري حمایت از کالاي ایرانی که به
صورت ویدئوکنفرانس برگزار و از شبکه شاد پخش شد با
اشاره به اینکه در راستاي تحقق فرمایشات رهبري و
دغدغه هاي ایشان در حوزه حمایت از کالاي ایرانی و
همچنین دغدغه هایی که دوستان ما در ستاد مبازه با
قاچاق کالا و ارز داشتند بسته کاملی را به منظور حمایت از
کالاي ایرانی در اداره کل فرهنگی و هنري طراحی کردیم
گفت: بسته جامع و کاملی طراحی شد که جشنواره

فرهنگی هنري، جزئی از آن بسته است. 

وي با اشاره به طراحی منشور حمایت از کالاي ایرانی گفت: یک چارچوب بزرگ و دائمی را تدوین و در قالب دو کارگروه در استان ها
کار را آغاز کردیم و برنامه هایی با توجه به 13 راهبرد و 64 راهکار براي چهار جامعه مخاطب آماده شد. 

کاظمی افزود: تا کنون 700 نمایشگاه کالاي ایرانی برگزار شده و هرساله به صورت نمادین به ویژه در حوزه لوازم التحریر برگزار می
شود که البته امسال به علت کرونا محقق نشد، اما جزو برنامه هاي نهادینه شده و دائمی وزارتخانه است. 

معاون پرورشی و فرهنگی وزارت آموزش و پرورش به همکاري تشکل هاي دانش آموزي در پیشبرد این برنامه ها اشاره کرد و گفت:
تشکل بسیج دانش آموزي 400 هزار دانش آموز را به کارخانه هاي تولیدي برد و 2000 تولیدگر نیز در مدارس براي دانش آموزان

سخنرانی کردند. 

وي افزود: امسال تبلیغات در فضاي مجازي به طور ویژه دنبال و کانال هاي ویژه اي نیز راه اندازي شد. از معاونین پرورشی استان ها
می خواهم ارتباط خوبی با دبیران ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز در سطح استان ها برقرار و از ظرفیت هاي استانی بهره مند شوند. 

کاظمی با بیان اینکه پایگاه هاي اوقات فراغت را به بحث حمایت از کالاي ایرانی اختصاص دادیم اظهار کرد: دانش آموزان را به سمت
تولید، آشنایی با کالاي ایرانی و مصرف آنها هدایت کردیم. کار ما همین فرهنگ سازي و حمایت از کالاي ایرانی و تببین نقشی است
که در اشتغال زایی، رونق کسب و کار و عزت و اقتدار جمهوري اسلامی ایران دارد و از بهترین راهکارها براي پیشگیري از قاچاق کالا

و ارز است. باید تلاش کنیم استفاده از کالاي ایرانی به یک فرهنگ تبدیل شود. 
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به گزارش ایسنا، علی رمضانی مدیرکل فرهنگی و هنري وزارت آموزش و پرورش نیز با اشاره به نامگذاري سال 99 به نام حمایت از
کالاي ایرانی از سوي مقام معظم رهبري اظهار کرد: وزارت آموزش و پرورش اولین نهادي بود که وارد این عرصه و جشنواره با

استقبال دانش آموزان سراسر کشور روبه رو شد. استان هاي مرزي کشور بیش از دیگران در این جشنواره مشارکت کردند. 

وي افزود: کشور ما کیلومترها مرز مشترك دارد و لازم است فرهنگ حمایت از تولیدات ایرانی بین دانش آموزان ایرانی نهادینه شود.
خصوصا در دوره تحریم ها با حمایت از تولیدات ایرانی باید به خودکفایی و استقلال برسیم. 

انتهاي پیام



12/20/2020 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 228/606

«اتم»، مشارکت اجتماعی مردم را بالا می برد

منبع: ایلناشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/09/30

 امیرحسین اسدي، مدیر عامل بنیاد ملی توسعه فناوري فرهنگی از برنامه تلویزیونی «اتم» بازدید کرد.

 امیرحسین اسدي، مدیر عامل بنیاد ملی توسعه فناوري
فرهنگی از برنامه تلویزیونی «اتم» بازدید کرد. 

به گزارش ایلنا، امیرحسین اسدي، مدیر عامل بنیاد ملی
توسعه فناوري فرهنگی در حاشیه بازدید از برنامه
تلویزیونی «اتم» که به دعوت این مجموعه صورت گرفته
بود، بیان داشت: اگر در اتم به دنبال الگوسازي و نشان

دادن الگوها هستید، این اهداف باید مبتنی بر یکسري شاخص ها دنبال شوند تا این شاخص ها سه دسته بندي کارآفرینی، کارآفرینی
اجتماعی و خیریه را ایجاد کند. 

وي با بیان این مطلب که الگوسازي چیزیست که کشور به آن نیاز دارد، افزود: البته این الگوها باید الگوهایی درست و سالم باشند.
گاهی در جوامع شاهد هستیم که افرادي تبدیل به الگو یا سلیبریتی می شوند که قابلیت الگو شدن را ندارند و این هم به فرد و هم به

جامعه لطمه وارد می کند. 

این استاد دانشگاه پس از شنیدن توضیحات عوامل برنامه در خصوص نحوه اجراي مسابقه اتم، گفت: چالش حضور اتم ها در کمپ،
ایده مفید و جذابی است. در حوزه کسب و کار هم افراد در جمع ها و گعده ها آموزش واقعی می بینند. تجربه در موضوع کسب و کار

نشان داده که این گعده هاي چندین ساعته صمیمانه با حضور افراد باتجربه و مسئولین دولتی بسیار نتیجه بخش بوده است. 

اسدي، مدیر عامل بنیاد ملی توسعه فناوري فرهنگی در پایان خاطرنشان کرد: این برنامه با محتواي اجتماعی می تواند مردم را
حساس کند که مشارکت اجتماعی بیشتري در جامعه داشته باشند. همچنین به مردم حس بدهید که در مسائل مختلف اجتماعی، در

مشکلات دخالت و حل مسئله کنند. 

گفتنی است برنامه تلویزیونی اتم با حمایت بنیاد نوآوري هاي اجتماعی و همکاري معاونت استان هاي صداوسیما و با هدف شناسایی
و معرفی الگوها و تجربه هاي موفق مردمی درحال تهیه است. از مهم ترین ویژگی هاي این برنامه می توان به حل یک مسئله یا
مشکل با محوریت خلاقیت و مشارکت مردم اشاره کرد. این فعالیت ها نیز در هر زمینه اي، از جمله: سبک زندگی، محیط زیست،

سلامت، اشتغال یا هر حوزه دیگري می تواند باشد. 

این مسابقه تلویزیونی در دو سطح استانی و ملی طراحی شده که در مرحله اول، 10 اتم برتر هر استان به رقابت می پردازند و بطور
همزمان از تمامی شبکه هاي استانی پخش خواهد شد. در مرحله ملی نیز که از شبکه دوم سیما پخش می شود، 31 اتم برگزیده (اتم

برتر هر استان که با آراي مردم انتخاب شده اند) شرکت کنندگان این رقابت خواهند بود تا سه اتم برتر این مسابقه شناخته شوند.
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انتقاد نماینده دامغان از رشد فزاینده فروشگاه هاي بزرگ

منبع: ایسناشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/09/30

نماینده مردم دامغان در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به تاثیر تاسیس فروشگاه هاي متعدد بزرگ بر روي اشتغال کسبه
خرد خواستار پیگیري این موضوع شد.

به گزارش ایسنا، علی اکبر علیزاده در تذکري شفاهی در
جریان جلسه علنی امروز (یکشنبه) مجلس شوراي اسلامی
خطاب به وزیر صنعت، معدن و معدن بیان کرد: از زحماتی
که در فرصت کوتاه وزارت کشیده اید تشکر می کنم. مهم
ترین مسئولیت تمام مسئولان ایجاد رونق تولید و گسترش
اشتغال پایدار و از بین بردن بیکاري می باشد. یکی از
عواملی که باعث گسترش بیکاري در کشور شده است رشد
فزاینده فروشگاه هاي بزرگ و پرزرق و برق در کشور است. 

وي در ادامه اظهار کرد: افتتاح هر فروشگاه بزرگ حداقل بر
روي 50 کسبه خرد تاثیر گذاشته و آنها را به خاك سیاه می نشاند. در چند سال اخیر در شهر دامغان 11 فروشگاه بزرگ تاسیس

شده که بر روي اشتغال 200 مغازه تاثیر گذاشته و منجر به بیکاري چندین هزار نفر شده است. 

نماینده مردم دامغان در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: نباید فراموش کنیم که این کسبه خرد هستند که تحریم هاي آمریکا را
بی اثر کرده اند و در دوران کرونا نیز اقلام خوراکی مردم را تامین کردند تا همانند آمریکا عده اي به فروشگاه هاي بزرگ هجوم نبردند
تاسیس این فروشگاه ها بر روي امنیت ملی کشور تاثیرگذار بوده و اشتغال قشر کثیري را به ویژه در شهرهاي کوچک تحت تاثیر قرار

می دهد. این موضوع باید با جدیت دنبال شود و جلوي این رشد گرفته شود. 

انتهاي پیام
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تذکرات کتبی نمایندگان به وزرا

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/09/30

تذکرات کتبی نمایندگان به وزرا 

ایسنا/ یک عضو هیئت رئیسه مجلس تذکرات کتبی
نمایندگان مجلس به مسئولان اجرایی کشور را قرائت کرد. 

علی کریمی فیروزجایی در جلسه علنی امروز(یک شنبه)
مجلس شوراي اسلامی تذکرات کتبی نمایندگان مجلس به

مسئولان اجرایی کشور را به شرح زیر قرائت کرد: 

رسول فرخی میکال نماینده لاهیجان و سیاهکل و جمعی از نمایندگان به وزراي جهاد کشاورزي، دادگستري، علوم، تحقیقات و
فناوري، فرهنگ و ارشاد اسلامی، میراث فرهنگی و گردشگري، نفت و نیرو: لزوم تسریع در استقرار ادارات در شهرستان سیاهکل. 

انور حبیب زاده بوکانی به وزیر راه و شهرسازي: ضرورت تسریع در اتمام طرح هاي راهسازي شهرستان بوکان. 

غلامرضا مرحباء نماینده آستارا به وزیر راه و شهرسازي: لزوم تسریع در رسیدگی و پشتیبانی اداره بنادر و دریانوردي بندر آستارا. 

پرویز اوسطی نماینده قروه و دهگلان به وزیر آموزش و پرورش: ضرورت برنامه ریزي و پیگیري جدي طرح هاي تأمین امکانات
آموزشی مورد نیاز آموزش و پرورش در فضاي مجازي براي دانش آموزان محروم و نیازمند شهرستان هاي قروه و دهگلان. به وزیر راه
و شهرسازي: ضرورت توجه به اشتغال افراد بومی توسط پیمانکاران فعال طرح راه آهن همدان - سنندج محدوده شهرستان هاي قروه

و دهگلان. 

حبیب االله دهمرده نماینده زابل، زهک، هیرمند و نیمروز و هامون به وزیر نیرو: چرا علی رغم تذکرات فراوان، براي آب شرب
روستاهاي سیستان و بلوچستان اقدام جدي صورت نگرفته است؟ 

به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar
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فرمانداري که عنوان نمونه دریافت کرد چرا جابجا شد؟

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/09/30

حجت الاسلام فلاحی در نشست خبري مطرح کرد: فرمانداري که عنوان نمونه دریافت کرد چرا جابجا شد؟ همدان
جزءگرانترین شهرها در مسکن 22 هزار دانش آموز استان در بحث آموزش مجازي مشکل دارندآمار اشتغال راستی آزمائی

شود>

حجت الاسلام فلاحی در نشست خبري مطرح کرد: 

فرمانداري که عنوان نمونه دریافت کرد چرا جابجا شد؟ همدان جزءگرانترین شهرها در مسکن 22 هزار دانش آموز استان در بحث
آموزش مجازي مشکل دارندآمار اشتغال راستی آزمائی شود 

 
 

سپهرغرب، گروه استان - آذین رضایی : سپهرغرب، گروه خبر - آذین رضایی: نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس شوراي
اسلامی در انتقاد به جابجایی هاي اخیر در همدان گفت: چرا فرمانداري که عنوان نمونه دریافت کرده و تشویق شده است، جابجا می

 
شود؛ تلفن ما را که پاسخ ندادند و در پیامک گفتند در حوزه اجرایی تفکیک قوا را قائل هستیم، یعنی به شما ارتباطی ندارد. 

حجت الاسلام احمدحسین فلاحی در جمع خبرنگاران با تاکید بر اینکه باید دو حوزه درخصوص وظایف نمایندگی تبیین شود، اظهار

 
کرد: دو وظیفه نمایندگی در حوزه تقنینی، حوزه نظارت و عرصه میدانی و رسیدگی به مسائل استان و کشور است. 

وي به عملکرد مجلس یازدهم از ابتدا تاکنون اشاره کرد و گفت: بسیاري از مردم از اتفاقات درون مجلس و ریزطرح ها و برنامه ها

 
مطلع نیستند و ایجاد سوال می شود؛ رسانه مجلس نیز قوي نیست که عملکرد مجلس را اطلاع رسانی کند. 

نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه در استان نیز عدم انعکاس مطلوب اخبار و مسائل در حوزه
پروژه ها و اقدامات بر همین منوال بوده و به گوش مردم نمی رسد، افزود: همه وظیفه داریم که عملکرد نظام اسلامی به ویژه در ایامی
که فشار اقتصاد بر مردم زیاد بوده و به نوعی جریان هاي درونی و بیرونی به دنبال خسته کردن مردم هستند را به گوش مردم

 
برسانند. 
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فلاحی با تأکید بر اینکه دشمن با تمام توان براي خسته کردن مردم از نظام اسلامی پاي کار آمده است، تصریح کرد: وظیفه همه ما
این است که طبق فرموده رهبر معظم انقلاب امید را به مردم برگردانیم و بیان کنیم در همین شرایط هم، کشور و موقعیت اقتصادي

نظام اسلامی همچنان در مسیر اقتدار خود پیش می رود. 

وي تحریم و سوء مدیریت داخلی را دلیل مشکلات موجود دانست و ادامه داد: طبق اعترافات برخی مجریان 16 درصد مشکلات
مربوط به مسئله تحریم و مابقی سوء مدیریت داخلی است. 

نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس شوراي اسلامی خاطرنشان کرد: خوب نیست مشکلات و گرفتاري مردم در بحث مرغ و تخم
مرغ در نشست با رسانه ها مطرح شود؛ نظامی که در عرصه بین المللی حرف اول را می خواهد بزند با این همه پیشرفت حاصل شده،
مقام اول علمی منطقه، مقام پانزدهم علمی جهان و چهارمین کشور قدرت سایبري بخواهیم از گرفتاري مردم در بازار مرغ و تخم مرغ

بگوییم. 

وي با تأکید بر اینکه مردم را با چیزهاي کوچک و با سوء مدیریت گرفتار می کنند، یادآور شد: این مسائل به دلیل کم کاري مسئولان
اجرایی است؛ 270 روز نهاده ها در بنادر انبار شد و مردم در بازار گرفتار شدند، این دیگر مشکل تحریم و دشمن نبود. 

فلاحی با بیان اینکه سوء مدیریت گاهی اوقات تعمد است، اظهار کرد: البته مستندات وجود دارد، طبیعتاً شاید دولت باز هم از ما
شکایت کند و باید اطلاع رسانی براي مردم صحیح باشد ضمن اینکه نباید خبرها به سمت سیاه نمایی برود. 

وي با تأکید بر اینکه باید بیان کنیم در کنار مشکلات اقتصادي و وضعیت بازار بسیاري از پروژه هاي کلان کشور نیز پیش رفته و
توقف پیدا نکرده است، گفت: اما آنچه انتظار مردم، در شأن نظام اسلامی بوده و باید عمل می شده به آن گلایه داریم که می شد بهتر
عمل شده و سوء مدیریت ها را کم کرد و به جاي خدمت به مردم، سیاسی کاري نکرد، به جاي تکیه به دشمنان و انتظار انتخابات و
مذاکره به قدرت درونی تکیه کرد و مشکلات اقتصادي کشور را با استفاده از توان داخلی حل کرد چراکه رهبر معظم انقلاب چندین

بار تکرار کردند که این مشکلات راه حل بیرونی ندارد. 

نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس شوراي اسلامی در پاسخ به سئوال خبرنگار سپهرغرب در خصوص جابجایی برخی مدیران
در همدان، بیان کرد: تغییرات و جابجایی حق مدیران دولتی و دولت است و پس از انتخابات و پیش از شروع به کار رسمی مجلس در
جلسه با برخی مدیران در مورد عزل و نصب ها گفتیم دخالت نداریم و کار ما در حوزه تقنین است اما گفتیم اگر مدیري تخطی داشته

باشد از بعد وظایف نظارتی تذکر می دهیم. 

وي با بیان اینکه در مورد جابجایی فرماندار همدان سوال این بود، فرمانداري که عنوان فرماندار نمونه از شما دریافت کرده و تشویق
شده است، چگونه جابجا می شود، افزود: تلفن ما را که پاسخ ندادند و در پیامک گفتند در حوزه اجرایی تفکیک قوا را قائل هستیم،

یعنی به شما ارتباطی ندارد. 

فلاحی با اشاره به مصاحبه خود با رسانه ها در این خصوص، تصریح کرد: عنوان کرده بودم وقتی مدیري خدمت می کند و مشکلی
ندارد طبیعتاً از نظر مردم هم دلیلی بر جابجایی وي نیست و بگذارند خدمت کند. 

وي با تأکید بر اینکه آنچه طی این سال ها به مردم آسیب زده، عملکردهاي سیاسی به جاي عملکرد خدمتی است، ادامه داد: مردم از
دعواي سیاسی خسته شده ، کار، خدمت، حل مشکل تورم، ثبات بازار و اشتغال می خواهند؛ امروز مردم حوصله دعواهاي سیاسی را
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ندارند. 

نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس شوراي اسلامی خاطرنشان کرد: همدان جزء گرانترین شهرها در بحث مسکن در سطح
کشور بوده و آمار اشتغال واقعی نیست. 

وي در خصوص وضعیت آلودگی مناطق متأثر از آلاینده هایی همچون شهرك هاي صنعتی و نیروگاه به سپهرغرب یادآور شد: در
حوزه دو حوزه شهرستان فامنین و کبودراهنگ و بهار آلودگی وجود دارد؛ فامنین و روستاهاي فامنین، قهاوند و کبودراهنگ متأثر از
آلودگی نیروگاه شهید مفتح بوده و سهم آلایندگی اخذ شده اما اینکه کجا رفته و چه نهادي دریافت کرده تا به امروز مشخصاً جواب

نداده اند و پیگیر هستیم، حق مردم را به آنها برمی گردانیم. 

فلاحی با بیان اینکه در خصوص آلودگی منطقه بهار نیز جلسات متعددي با محیط زیست برگزار و بررسی میدانی انجام شده که رفع
شود، اظهار کرد: محیط زیست باید درصد آلایندگی را بررسی کند و این موضوع را نیز پیگیر هستیم. 

وي در ادامه در خصوص آموزش مجازي و وضعیت دانش آموزان، گفت: از ابتداي شکل گیري مجلس جلساتی با وزیر آموزش و
پرورش و معاونان برگزار و صحبت هاي فراوان شد اما حوزه آموزش کشور با شیوع کرونا دچار غافلگیري شد. 

نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: مطالبه مردم این است که سه ماه تابستان آموزش و پرورش
فرصت فراهم کردن زیرساخت ها را داشت، شبکه شاد مشکلات فراوانی داشته و به تدریج برطرف شد اما از 12 میلیون دانش آموز 9

میلیون را پوشش می دهد و تصمیم بر این بود که آموزش به چند شیوه انجام شود. 

وي شیوه آموزش حضوري با رعایت پروتکل ها در مناطق داراي تعداد کمتر دانش آموز و فاقد اینترنت را یکی از روش هاي پیش
بینی شده دانست و افزود: مقرر شد قسم دیگر آموزش درس نامه اي در مواردي همچون جمعیت مهاجر باشد که کم انجام می شود و

برخی توان پرداخت هزینه درسنامه را ندارند. 

فلاحی با بیان اینکه قسمت مجازي نیز در این راستا پیش بینی شد که بیشتر مشکل در این بخش است، تصریح کرد: در بحث
زیرساخت هاي آموزش مجازي در کل کشور مشکل داریم اما بخشی به پهناي باند برمی گردد و باید وزارت ارتباطات در این خصوص

به تعهدات عمل می کرد و بخشی هم به شبکه شاد برمی گردد که دستگاه متولی آموزش و پرورش بود. 

وي با تأکید بر اینکه بیش از 22 هزار دانش آموز استان در بحث آموزش مجازي مشکل دارند، ادامه داد: وزارت آموزش و پرورش با
15 میلیون جمعیت بزرگترین وزارتخانه است و کمترین اعتبار براي آن در نظر گرفته می شود. 

نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس شوراي اسلامی خاطرنشان کرد: در کشور حدود 3.5 میلیون نفر امکانات سخت افزاري براي
آموزش مجازي ندارد که ستاد اجرایی فرمان امام (ره) به منظور تأمین این موارد ورود کرده است؛ 250 هزار عدد لوازم مورد نیاز

آموزش مجازي توسط کمیته امداد فراهم شده و ستاد اجرایی نیز پاي کار آمده است. 

وي با تأکید بر اینکه آموزش مجازي و درسنامه اي به آموزش حضوري نمی رسد، یادآور شد: به دلیل ارائه آموزش مجازي بعُد
پرورشی دچار مشکل شده است؛ در مقطع ابتدایی 80 درصد، متوسطه اول 60 درصد و متوسطه دوم 20 درصد از شبکه شاد استفاده

می کنند. 
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فلاحی با بیان اینکه بیشترین حضور در مجلس، وزیر آموزش و پرورش بوده است، اظهار کرد: کمیته اختصاصی آموزش و پرورش نیز
دنبال رفع مشکل آموزش دانش آموزان بوده و بیشترین اعضاي کمیسیون آموزش و تحقیقات نیز در این دوره مجلس از سابقه داران

در آموزش و پرورش هستند. 

وي در خصوص جذب نیروهاي قراردادي و شرکتی آموزش و پرورش نیز گفت: دو دسته نیروي حق التدریس و نهضتی داریم که براي
نیروهاي فعال تا قبل از 91 و بعد از آن تصمیم هایی گرفته شده است. 

نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: نیروهاي فعال تا 27 مهر 91 تعیین تکلیف شدند و مقرر شد
نهضتی ها با آزمون جذب شوند که تعدادي در آزمون پذیرفته و تعدادي رد شدند و به دنبال ارائه طرحی به مجلس مقرر شد تمام این

نیروها جذب شوند. 

وي با بیان اینکه دولت با توجه به طرح ارائه شده کمیسیون آموزش، طرح را به شوراي عالی انقلاب فرهنگی برد و کمیسیون دیگر در
این خصوص پاسخگو نیست، افزود: شوراي عالی انقلاب فرهنگی به خاطر جایگاه از لحاظ قانون اساسی ارجح بوده و نمی توانیم

دخالت کنیم. 

فلاحی درخصوص نیروهاي بعد از مهر 91 تا 99 نیز تصریح کرد: وزیر آموزش و پرورش در مجلس خواسته شد و مصوب شد با حضور
مجلس، وزارت آموزش و پرورش و سازمان اداري و استخدامی کشور، کمیته مشترکی تشکیل و براي همیشه این مشکل حل و تعیین

تکلیف شوند البته اگر دولت مجدداً مجلس را دور نزند و این موضوع را نیز به شوراي عالی انقلاب فرهنگی نبرد. 

وي در بخش دیگر سخنانش با بیان اینکه در حوزه جهاد کشاورزي مشکلات فراوان در استان و کشور وجود دارد که به دلیل تعارض
دو وزارتخانه سمت و جهاد است، ادامه داد: هفته اي نیست که سر و صداي کمیسیون کشاورزي در مجلس بلند نباشد؛ مجلس در

توجه به بعد کشاورزي، نهاده ها و کشاورزان تلاش بسیاري کرده است. 

نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس شوراي اسلامی با تأکید بر اینکه کم کاري طولانی مدت در بحث سیب زمینی کاران شده
است، یادآور شد: فکري در خصوص فرآوري این محصول تا کنون نشده است. 

فلاحی در خصوص مشکل مسکن و قیمت بالاي مسکن نیز اظهار کرد: سه کار براي مشکل مسکن در مجلس یازدهم انجام شده است
که تصویب مالیات بر خانه هاي خالی یکی از این موارد است. 

وي با بیان اینکه دو میلیون و 700 هزار خانه خالی در کشور داریم، گفت: براي خالی ماندن خانه ها زمان بندي شده و این طرح
اثرات محسوسی نیز داشته است؛ دو ماه پیش این موضوع تایید شده است. 

نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: طرح دوم، طرح تامین مسکن است که 18 وزارتخانه را درگیر می
کند که با تسهیلات ارزان و زمین رایگان این طرح اجرا شود؛ سومین طرح که پیشنهاد بنده بود کاهش 50 درصدي تعرفه بنگاه داران

بود. 

وي قیمت بالاي مسکن را ناشی از عدم نظارت دانست و افزود: در همدان نظارت و قیمت کارشناسی وجود ندارد و نظارت هاي استانی
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بسیار مهم است؛ برخی استان ها ورود کرده و نظارت کردند که موجب بهبود وضعیت شده است. 

فلاحی با تأکید بر اینکه اقدام ملی مسکن خیلی خروجی نداشته است، تصریح کرد: طرح تامین مسکن در ادامه طرح موفق مسکن
مهر است. 

وي در ادامه در خصوص اجراي برخی طرح ها همچون نورمهال و اسکاي مال نیز یادآور شد: پروژه نورمهال متوقف شده است و
اسکاي مال نیز اعلام کرده ایم طبق نظرات کارشناسی توجیه اقتصادي و رفاهی براي مردم ندارد و با توجه به همجواري با دو

بیمارستان و نهاد امنیتی، به نهادهاي مربوطه و سرمایه گذار اطلاع دادیم که این طرح در این نقطه توجیهی ندارد. 

نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس شوراي اسلامی در پاسخ به سوالی در خصوص کمتر دیده شدن تلاش فعالان حوزه بهداشت
از ابتداي شیوع کرونا خاطرنشان کرد: حوزه بهداشت خط مقدم مواجهه با کرونا بوده و بیمارستان ها در خط بعدي هستند؛ مجموعه

تلاش هاي مجموعه بهداشت کمتر دیده می شود در حالی که بیشتر آسیب ها آنجاست. 

دولت باید پاسخگوي پولی که از صندوق توسعه براي خئزه درمان برداشته باشد 

وي با بیان اینکه پولی که دولت از محل صندوق توسعه برداشته باید به حوزه بهداشت می آمد و دولت باید در این خصوص پاسخ دهد
که کجا هزینه شده است، ادامه داد: فشاري که روي مجموعه بهداشت و درمان آمده در این بخش است و در استان این موضوع را

شاهد هستیم. 

فلاحی عدم اجازه ورود نیروهاي داوطلب را باعث خستگی مفرط نیروهاي درمان و بهداشت استان دانست و اظهار کرد: متاسفانه این
مهم در همدان دیر صورت گرفت که می توانست با بکارگیري به موقع نیروهاي داوطلب موثر باشد. 

وي در خصوص عملکرد مجلس یازدهم نیز گفت: عملکرد مجلس این هفت ماه نیست بلکه بیش از 10 ماه و از اسفندماه با اعلام نتایج
بوده است؛ از زمان آغاز به کار مجلس با تمام حواشی از داخل و خارج، تمام تعطیلات تابستان و هزینه هاي مازاد حذف و ساعات

کمیسیون و صحن را اضافه کرده و کمیته هایی تشکیل شد، حتی در برخی موارد هیئت رئیسه شب را در مجلس میمانند. 

نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: طرح هاي کاربردي و تمرکز بر معیشت مردم بوده که از آن جمله
طرح خانه هاي خالی، تامین مسکن و ساختار بودجه بوده و هفته ها طول کشیده است؛ بسیاري از اموال دولت تحت نظارت نبود که

حقوق هاي نجومی نیز از آنجا بود. 

وي با تأکید بر اینکه مجلس یازدهم سعی کرده به دغدغه مردم بپردازد، افزود: در حوزه نظارتی گروه هایی از نمایندگان به استان خود
اکتفا نکرده و به سایر استان ها رفته اند؛ فعال شدن شرکت کیمیا پنیر بعد از سال ها تعطیلی با ظرفیت 200 نفر اشتغال از جمله

موارد دنبال شده بوده است. 

فلاحی با بیان اینکه در این دوره مجلس وظیفه تقنینی و نظارتی را انجام دادیم، تصریح کرد: هر دو هفته یک بار یک پرونده روي میز
دیوان گذاشته ام؛ از عملکرد خودمان راضی نیستیم اما انصافاً عملکرد را با مجالس قبل مقایسه کنید عملکرد این دوره مشخص می

شود. 
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وي با تأکید بر اینکه از روز اول آغاز به کار اعتقاد به پیگیري به صورت تخصصی داشتم، ادامه داد: 16 کارگروه در این راستا تشکیل
شد؛ در بحث مسایل حوزه شهري مشکلات زیادي داریم که هنوز پاسخ داده نشده و طرح جامع هنوز تصویب نشده البته این طرح ها

توسط شهردار و استاندار پیگیري شدند. 

نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس شوراي اسلامی در خصوص کاهش بودجه استان در سال آینده نیز خاطرنشان کرد: علت
کاهش بودجه آمارهاي مدیران بوده و توصیه می کنم آقایانی که آمار اشتغال می دهند راستی آزمایی کنند چراکه متفاوت با آمار

اشتغال ارائه شده استان است و تأثیر بر بودجه هاي استان دارد. 

وي با بیان اینکه آمار اشتغال در حال بررسی بوده و دیوان محاسبات وارد شود که میزان اشتغال و وام هاي اشتغال را بررسی کند،
یادآور شد: باید پیگیري شود که زمین ها در شهرك هاي صنعتی به چه کسانی واگذار شده و تسهیلاتی اشتغال به چه کسانی داده

شده است. 

اختصاص اعتبار بیش از 600 میلیاردي در سفر نوبخت 

فلاحی در ادامه با اشاره به اختصاص اعتبار بیش از 600 میلیاردي در سفر نوبخت، اظهار کرد: براي تکمیل بیمارستان اکباتان 170
میلیارد لازم است که 100 میلیارد براي ادامه کار داده شد و براي بخش سرطان بیمارستان بعثت نیز به همین صورت بود. 

وي با بیان اینکه در خصوص جاده هاي استراتژیک همچون قهاوند به مرادبلاغی و کمربندي قهاوند در این سفر بررسی و بیش از 600
میلیارد اعتبار در نظر گرفته شده حدود 230 میلیارد به استان آمده است، گفت: 370 میلیارد مانده و بر خلاف برخی استان ها این

بودجه به استان آمده است. 

نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس شوراي اسلامی در ادامه با بیان اینکه حوزه هاي علمیه متاسفانه هیچ جایگاهی در قانون
ندارند، افزود: با این همه مشکلات در حوزه فرهنگ و مسایل سیاسی و اقتصادي چون حوزه هاي علمیه مستقل هستند نه در قانون

اساسی و نه در قوانین جاري چیزي به آن ها پرداخته نشده و آنها را صرفا یک نهاد فرهنگی می بینند. 

فلاحی با تأکید بر اینکه حوزه علمیه را با یک ردیف بودجه اي یا یک نهاد آموزشی در بودجه ببینند، تصریح کرد: تلاش کردیم که
بتوانیم در برخی موارد همچون دانشگاه جامعه المصطفی با دانشجویانی از 130 کشور و ثمرات اقتصادي، فرهنگی و سیاسی و امنیتی
که فرهنگ و گفتمان را از این طریق انتقال می دهیم را به عنوان یک نهاد آموزشی ببینیم اما هنوز به عنوان یک نهاد آموزش عالی

مستقل آن را حساب نمی کنند و بودجه هاي حوزه هاي علمیه و دانشگاه ها قابل مقایسه نیست. 

عدم تصویب اضافه شدن 650هکتار به شهر همدان توسط شهرسازي 

وي در ادامه یکی از کارهاي مجلس یازدهم را پیگیري طرح هاي معطل مانده دانست و ادامه داد: توسعه شهر همدان در دستور کار
بوده و مقرر شده حدود 650 هکتار اضافه شود که هنوز به تصویب مسکن و شهرسازي نرسیده است. 

نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس شوراي اسلامی خاطرنشان کرد: این دوره بهترین دوره مجمع نمایندگان را داشتیم و از این
به بعد هم بنابراین است براي بررسی مسائل در حوزه هاي مختلف پیگیري هاي لازم صورت گیرد؛ بیشترین جلسات مجمع نمایندگان

استان با استانداري در این دوره برگزار شده است. 
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وي در خصوص داروي تولیدي محقق همدانی نیز یادآور شد: این دارو قبلاً تحت عنوان آنفولانزا تولید شده بود و این محقق تولیدات
دیگري داشته و داروي کرونا همان اوایل اسفند به دانشگاه بقیه االله ارایه و با بی مهري مواجه شد. 

فلاحی با بیان اینکه این دارو کد اخلاق اخذ کرد و مجوز تولید صادر نکردند، اظهار کرد: مقدار بسیار بالایی از این دارو به قم برده و
استفاده شد و چندین هزار عدد از این دارو نیز براي حشدالشعبی بردند و به دلیل اینکه دیدم به مردم ظلم می شود سرانجام این

موضوع را رسانه اي کرده و در مجلس داد زدم. 

وي با بیان اینکه بعد از رسانه اي شدن دارو به مجموعه سپند شهید فخري زاده رفت، گفت: مقداري تست هاي بالینی انجام و یک
روز پس از شهادت شهید فخري زاده جلسه اي تشکیل و قسمتی از تست بالینی دانشگاه بقیه االله را نیز به آنها ارائه کردیم و طی

جلسه با معاون غذا و دارو وزارت بهداشت برگزار و دستور سریع بر پیگیري و مجوز موقت تا شروع تولید دادند. 

نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: این دارو طبق تست ها و گفتار پزشکان از چندین داروي گیاهی
موثرتر همین میرتوس بود که با اسم تغییر داده در دانشگاه بقیه االله و با حذف اسم محقق استفاده می شد که با اصلاح و افزودن اسم

محقق و اسم میرتوس در معاونت داروهاي گیاهی در حال تست بالینی و مجوزهاي بالینی براي مجوز موقت است. 

وي در ادامه با تأکید بر اینکه در بحث تعامل با دیگر نمایندگان استان سعی شده به دور از تنش و درگیري کار مردم را پیش ببریم،
افزود: تقسیم کار شده است، انتقاد بود که تعامل کنیم و مشکلی نیست؛ امید است که با همدلی و دغدغه مندي همه نمایندگان براي

استان کار را پیش ببریم. 

وي در ادامه مجدداً در خصوص جابجایی برخی مدیران در استان نیز یادآور شد: دولت دستوري صادر کرده با امضاي آقاي واعظی به
تمام استان ها که هیچ مدیري قبل از انتخابات جابجا نشود و در نشست با جهانگیري مطرح کردیم اگر مدیري کارآمد نباشد باید

جابجا شود؛ ما می گوییم مصوبه دولت را اجرا کنند. 

وي در خصوص بکارگیري معلمان غیربومی نیز گفت: آمار مورد نیاز استان را در آموزش و پرورش کم و 500 دانشجو معلم 500 اعلام
کردند و لرستان دو هزار اعلام کرده و اضافه ها را به سایر استان ها وارد کرده است. 

فلاحی با بیان اینکه مدیر وقت آموزش و پرورش به این اعلام موضع ما اعتراض کرده است، تصریح کرد: همین الان هم نیروي مورد
نیاز کم اعلام شده است. 

وي با تأکید بر اینکه در خصوص به کارگیري مدیران غیربومی نیز یادآور شد: در بحث مدیران غیربومی نیز در جلسه اي با حضور
استاندار هشت نماینده مخالفت کردند اما مدیر تأمین اجتماعی منصوب شد. 

نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس شوراي اسلامی در پایان خاطرنشان کرد: مسئول اجرایی از باب نظارتی باید به ما پاسخگو
باشد و ما هم به مردم پاسخگو باشیم. 
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 آذین رضایی
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نخستین رویداد 'خوراك هاي بومی کیش' برگزار شد

منبع: روزنامه اقتصاد کیششماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/09/30

رویداد معرفی خوراك هاي بومیان کیش با هدف معرفی غذاي بومی به عنوان یک جاذبه گردشگري در کیش برگزار شد.

به گزارش اقتصاد کیش نغمه نقیلو، مشاور و برنامه ریز این
رویداد، در این خصوص به ایرنا گفت: تاکنون خوراك هاي
بومی کیش کمتر مطرح شده بود و ما قصد داشتیم که
خود زنان بومی جزیره در این رویداد فعالیت داشته باشند.
به همین دلیل 6 ماهی است که خانه زنان بومی کیش را

راه اندازي کردیم 

وي در خصوص فعالیت هاي صورت گرفته توسط خانه
زنان بومی گفت: در اینجا علاوه بر این که یک کارآفرینی

اجتماعی شکل گرفته است، زنان بومی ساك هاي پارچه اي تولید می کنند و با همدلی هایی که داشتند، تصمیم گرفتند که خوراك
هاي بومی کیش را نیز ارائه دهند. ما در گذشته گاهی در جزیره شاهد برپایی بازارچه غذا بودیم ولی جایی براي عرضه خوراك هاي

بومی به صورت مستقل وجود نداشت که خوشبختانه با راه اندازي خانه زنان، این امکان فراهم شده است. 

این فعال گردشگري افزود: هدف ما این بوده است تا خوراك هاي بومی به عنوان یک جاذبه گردشگري در منطقه سفین قدیم توسط
زنان ایجاد شود و این رویداد اولین جشنواره اي است که صفر تا صد آن توسط زنان بومی انجام شده است. 

نقیلو با اشاره به ایجاد شغل براي 20 نفز از زنان بومی گفت: ما می خواهیم که برنامه ریزي و مدیریت این خانه به دست خود زنان
سپرده شود و سپس این امکان فراهم شود تا آنان در عرصه گردشگري نیز فعالیت داشته باشند. 

در این رویداد که شامگاه شنبه در خانه بومیان کیش برگزار شد، جمعی از فعالان گردشگري، مسئولان سازمان منطقه آزاد و زنان
بومی کیش حضور داشتند.
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رویداد نوین کمپ 18 دي ماه آغاز می شود

منبع: اقتصاد ملتشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/09/30

رویداد نوین کمپ یک در حوزه مدیریت ثروت از 18 دي ماه برگزار می شود. به گزارش اقتصادملت و به نقل از ایبِنا،
محمدرضا قبادي مدیرعامل شرکت نوین تک در نشست خبري...

رویداد نوین کمپ یک در حوزه مدیریت ثروت از 18 دي ماه برگزار می شود. 

به گزارش اقتصادملت و به نقل از ایبِنا، محمدرضا قبادي مدیرعامل شرکت نوین تک در نشست خبري رویداد نوین کمپ یک اظهار
داشت: شرکت نوین تک فعالیت خود را از سال 96 به عنوان یک شتاب دهنده استارتاپ ها آغاز کرده و در حوزه هاي داده، فضاي

ابري، تجارت الکترونیک و اینترنت اشیا فعالیت می کند. 

وي با بیان اینکه این شرکت تاکنون 25 استارتاپ را پوشش داده است، گفت: از سال 99 شرکت با تغییر استراتژي به سمت شتابدهی
سازمانی حرکت کرد و استارتاپ هایی را مورد هدف قرار داد که در زنجیره فعالیت بانک، خلق ارزش کنند. 

قبادي با اشاره به برنامه ریزي نوین تک در حوزه مدیریت ثروت، تصریح کرد: در رویداد نوین تک 1 که از 18 دي ماه پیگیري می
شود دو دسته استارتاپ مورد هدف قرار گرفته اند که دسته اول استارتاپ هاي نوپایی هستند که هنوز آمادگی جذب سرمایه را ندارند

و دسته دوم استارتاپ هاي بالغی هستند که محصول آماده دارند و آماده جذب سرمایه و نیازمند سرویس هاي بانکی هستند. 

مدیرعامل شرکت نوین تک خاطرنشان کرد: براي دسته اول زیرساخت ها را آماده می کنیم و براي دسته دوم سرمایه گذاري مستقیم
تا 20 میلیارد تومان و ارائه زیرساخت هاي بانکی و بازار سرمایه با همکاري شرکت سرمایه گذاري ستارگان، تامین سرمایه نوین و

کارآفرینی پرشیا مدنظر قرار گرفته است. 

وي درباره کارگاه هاي برنامه ریزي شده در این رویداد نیز گفت: کارگاه ها از سوم تا 17 بهمن در بستر آنلاین و به صورت رایگان
براي عموم برگزار می شود و حضور در افتتاحیه نیاز به ثبت نام ندارد اما بعد از ثبت نام فرآیند بررسی و انتخاب براي سرمایه گذاري

آغاز می شود که امیدواریم تا پایان سال 99 گزینه هاي سرمایه گذاري را به مرحله عمل برسانیم. 

سحر هاشی طباطبایی، رییس هیئت مدیره نوین تک نیز در این نشست خبري اظهار داشت: بانک اقتصاد نوین از سال 98 حرکت به
سمت بانکداري دیجیتال را به طور جدي در دستور کار قرار داده در این راستا شرکت نوین تک از طریق راهکارهاي نوآورانه حل

مشکلات مالی بانک اقتصاد نوین را در دستور کار قرار داده است. 

وي افزود: بانک اقتصاد نوین براي پیروزي در عرصه رقابت نیاز به راهکارهاي نوآورانه دارد و رویداد نوین کمپ راهی براي استفاده
استارتاپ هایی است که راهکارهاي نوآورانه و خلاقانه در حوزه بانکی و مالی دارند. 

هاشمی با بیان اینکه رویدادهاي نوین کمپ به صورت مستمر پیگیري خواهد شد، گفت: در اولین مرحله این رویداد حوزه مدیریت
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سرمایه و مدیریت ثروت مدنظر قرار گرفته است و این رویداد راه ورود استارتاپ ها براي کار کردن با بانک اقتصاد نوین و سایر بانک ها
است.
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تمدید نام نویسی دریافت تسهیلات تحفه

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/09/30

نام نویسی از هنرمندان براي دریافت تسهیلات تحفه تمدید شد.

به گزرش خبرگزاري صداوسیما،مرکز فارس،معاون هنري و
سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان فارس
گفت: به دلیل اختلال روز هاي اخیر در سامانه تحفه،
مهلت نام نویسی هنرمندان در این سامانه تا سه روز دیگر
تمدید شده و فرصتی فراهم است تا متقاضیانی که ثبت نام

کرده اند به اصلاح و تکمیل درخواست ها بپردازند. 
بهروز مرامی درباره وضعیت متقاضیان استفاده از تسهیلات

حمایتی تحفه از صندوق کارآفرینی امید، گفت: در جلسه اخیر کارگروه استانی، تمام پرونده ها و طرح ها بررسی و بسیاري از پرونده
ها نیز با عناوین تکراري به متقاضی بازگشت داده شد. 

او با بیان اینکه متقاضیان باید به منظور آگاهی از آخرین وضعیت تقاضاي خود به صفحه شخصی شان در سامانه تحفه مراجعه کنند،
افزود: امکان اصلاح و تکمیل درخواست تا سه روز آینده وجود دارد. 

معاون هنري و سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی فارس اظهار کرد: نام نویسی دریافت دو نوع تسهیلات حمایتی براي کسب
وکار هاي فرهنگی، هنري و رسانه اي در سامانه تحفه امکان پذیر است. 

مرامی همچنین به ارائه تسهیلات بانک آینده با کارمزد 16 درصد اشاره کرد و ادامه داد: ثبت تقاضاي این تسهیلات بدون محدودیت
زمانی و میزان درخواستی همچنان ادامه دارد. 

او اظهار داشت: تسهیلات صندوق کارآفرینی امید نیز با کارمزد 4درصد تا سقف یکصد میلیون تومان است و 20 درصد از میزان کل
این تسهیلات معادل 200 میلیارد تومان، پس از بررسی در کارگروه ملی به تقاضا هاي بالاتر از یکصد میلیون تومان اعطا می شود. 

وي درباره ثبت نام مرحله دوم تسهیلات کرونایی با کارمزد 12درصد در سامانه کارا (وزارت کار) نیز گفت: نام نویسی این تسهیلات از
اول دي ماه 99 و به محض ابلاغ دستورالعمل آغاز می شود و دریافت تسهیلات مرحله دوم کارا، براي افرادي امکان پذیر است که از

طریق پیامک و یا اطلاعیه معاونت هاي تخصصی، مشمول دریافت اعلام می شوند. 
متقاضیان براي دریافت اطلاعات بیشتر در این زمینه به نشانی اینترنتی https://tohfeh.farhang.gov.ir مراجعه کنند.
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ظرفیت هاي جدید براي تولید محصولات صنعتی در قم ایجاد می شود

منبع: قم پرسشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/09/30

محمود سیجانی روز یکشنبه درگفت وگو با خبرنگار ایرنا، بیان کرد: درکنار تلاش هاي صورت گرفته براي حفظ روند تولید و
اشتغال در واحدهاي صنعتی موجود استان، به دنبال ایجاد ظرفیت هاي جدید در این بخش هستیم تا فعالیت هاي صنعتی

در قم با حفظ استانداردهاي محیط...

محمود سیجانی روز یکشنبه درگفت وگو با خبرنگار ایرنا، بیان کرد: درکنار تلاش هاي صورت گرفته براي حفظ روند تولید و
اشتغال در واحدهاي صنعتی موجود استان، به دنبال ایجاد ظرفیت هاي جدید در این بخش هستیم تا فعالیت هاي صنعتی در قم با

حفظ استانداردهاي محیط زیستی توسعه پیدا کند. 

وي افزود: به دلیل وجود شهرك هاي صنعتی متعدد و منطقه ویژه اقتصادي سلفچگان در قم، این استان از نظر زیرساختی آماده
جذب سرمایه گذاران و تولیدکنندگان علاقه مند به راه اندازي واحدهاي صنعتی است که امتیازي ویژه براي فعالیت هاي اقتصادي به

شمار می آید. 

وي ادامه داد: صنعت قم براي ایجاد واحدهاي تکمیل کننده زنجیره تولید بسیاري از محصولات مورد نیاز کشور، ظرفیت هاي مناسبی
دارد و استقبال خوب سرمایه گذاران براي حضور در این بخش، نشان دهنده مسیر حرکت موفق آن است. 

سیجانی گفت: شهرك هاي صنعتی قم به مهمترین راه هاي مواصلاتی کشور دسترسی دارد و تولیدکننده می توانند با هزینه کمتر و
زمان کوتاه تر محصول تولیدي خود را به بزرگترین بازارهاي مصرف داخلی برسانند و همچنین از طریق گمرکات استان براي صادرات

آن به بازارهاي بین المللی اقدام کنند. 

وي بیان کرد: با ایجاد ظرفیت هاي جدید، جایگاه صنعت قم از نظر میزان و تنوع تولید، با ارتقا حداکثري مواجه شده و فرصت هاي
شغلی متعددي به صورت مستقیم و غیرمستقیم براي افراد جویاي کار فراهم خواهد شد. 

حجم سرمایه گذاري انجام شده براي واحدهاي صنعتی قم فراتر از 51 هزار میلیارد ریال است که با این حجم از سرمایه گذاري
صورت گرفته در حدود 2 هزار و 400 واحد صنعتی و تولیدي استان براي بیش از 58 هزار تنَ فرصت اشتغال ایجادشده است. 

قم داراي هفت شهرك صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ و نشر، سلفچگان، محمودآباد، ثامن الائمه (ع) - قنوات - و فناوري اطلاعات و
ارتباطات (I.C.T) و چهار ناحیه صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود است که هرکدام از آنها موقعیت ممتازي براي توسعه

سرمایه گذاري، تولید و اشتغال دارد. 

منبع : ایرنا 

قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد.
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پاي «آخرین نفس ها» در روز ششم به سینماحقیقت باز شد

منبع: ایرناشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/09/30

تهران- ایرنا- ششمین روز از برگزاري جشنواره «سینماحقیقت» با نمایش بیش از 70 اثر از جمله مستند «آخرین نفس ها»
در «وي او دي» همراه خواهد شد.

تهران- ایرنا- ششمین روز از برگزاري جشنواره
«سینماحقیقت» با نمایش بیش از 70 اثر از جمله مستند

«آخرین نفس ها» در «وي او دي» همراه خواهد شد. 

به گزارش خبرنگار سینمایی ایرنا، امروز یکشنبه 30 آذر و
در ششمین روز از چهاردهمین جشنواره «سینماحقیقت»
که به دلیل شیوع کرونا به صورت آنلاین برگزار می شود
در مجموع 72 فیلم مستند و کوتاه نمایش داده خواهد

شد. 

نمایش برخی از فیلم ها چند بار و از ساعت 7 صبح تا 24 ادامه دارد. 

مستندهاي جشنواره در بخش هاي ملی (نیمه بلند)، بخش ملی (کوتاه)، بخش کرونا، بخش شهید آوینی، بخش کارآفرینی، نمایش
ویژه و بخش بین الملل نمایش و رقابت می کنند. 

این آثار در «وي او دي»هاي هاشور، فیلیمو و نماوا قابل مشاهده براي مخاطبان جشنواره است. 

امروز و در بخش ملی (نیمه بلند) آخرین نفس ها (فراز فدائیان)، به یک آن (مریم ایزدي) و طاهر (امیر مسعود حسینی) و در بخش
ملی (کوتاه) آلوسان (محسن اسلام زاده)، درباره پدر، درباره مرگ (فرهاد بهبهانی)، فریاد بلوط (محسن سخاء) و هوبره (فتح االله

امیري، نیما عسکري) نمایش داده خواهد شد. 

در بخش کرونا جشنواره نیز مستندهاي پسقله (مجید شیدا) و روایت جهاد (میلاد امینی موحد) و در بخش شهید آوینی مستندهاي
قمار (سید محمد مهدي دزفولی)، دز، هنوز شهر از شهر من رد می شود (امین قدمی) و کراس (احمد رحمانیان) نمایش داده می

شود. 

بخش کارآفرینی جشنواره میزبان نمایش فیلم آلاگل (حنا حناچی) و زیر این چتر باران می بارد (کتایون جهانگیري) و نمایش ویژه
جشنواره به مستند دیوانگی (صدرا علی بک) اختصاص دارد. 

امروز و در «وي او دي» نماوا در بخش ملی (نیمه بلند) بخش ملی ( نیمه بلند) امیدیه (علی زهیري)، در جستجوي زمان از دست
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رفته (محمد صادق سمیعی فر) و قطعه 19 (مسعود دهنوي) در بخش ملی ( کوتاه) مستندهاي خانجان (بابک طاهري)، کمی با من
برقص (مصطفی امامی) و در بخش کرونا داستان دستان کوچک (مهدیه سادات محور)، رویاي پوپک (رضا سورانی) و سمفونی ماسک

(مسعود بابایی) اکران آنلاین می شود. 

در «وي او دي» فیلیمو بخش ملی (بلند) مستند کمیته (عبدالحسین بدرلو) در بخش ملی ( کوتاه) مستندهاي آق سو (عبداالله
عزیزي)، پا به توپ (حدیث جان بزرگی)، حاج ابوالقاسم قناد و پسران (مهرداد خاکی) و سنجاقک هاي برکه خشک (محمد صادق
بکتاشیان) در بخش شهید آوینی مستندهاي پرچم هاي مجازي (حسن جعفري)، یه روز جمعه (مهدي حجت پناه) و محسن ژاپنی

(وحید فرجی) و در بخش نمایش ویژه نیز مستند قهرمان (الهام آقالري) نمایش داده می شود. 

«وي او دي» هاشور که به عنوان (خانه جشنواره) نیز شناخته می شود در بخش ملی (بلند) داغ قره باغ (سینا حسین پور اصل)، ناخدا
دریایی (مازیار مشتاق گوهري) در بخش ملی (نیمه بلند) مستندهاي بر سر خاك (محسن خان جهانی)، رش او (رضا عباسی) و مرغ
آتش (حجت طاهري) در بخش ملی (کوتاه) رویاي آشفته (احسان نیکبخت)، شب ها در راه (حسن ملک زاده) و کاکل (هادي ثابت
شوکت آبادي) در بخش کرونا مستندهاي بلاگردون (حسین علی مددي)، بلوك 65 (سید وحید حسینی نامی) و پرگل (سعید فرجی)
و در بخش شهید آوینی مستندهاي تولد یک تراژدي (حجت االله عدالت پناه)، رضیه و منصور (سجاد قنبري) و بیست و دو، بیست و

دو (فرود عوض پور) اکران آنلاین می شوند. 

چهاردهمین جشنواره «سینماحقیقت» از سه شنبه 25 آذرماه به صورت آنلاین و با دبیري محمد حمیدي مقدم آغاز به کار کرده
است و روز سه شنبه 2 دي ماه با برگزاري آیین اختتامیه به کار خود پایان خواهد داد. 

برچسب ها 
- شهید آوینی 

- جشنواره سینما حقیقت 
- مستند
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تحولات بازار کار در دوره شیوع کرونا/چرا جمعیت فعال کشورکاهش یافت؟

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/09/30

فصل اقتصاد - تحلیلگر بازار کار گفت: نرخ بیکاري نباید تنها شاخص ما براي بررسی بازار کار کشور باشد و رجوع سیاست
گذار به یک شاخص ساده نرخ بیکاري، جهت سیاست گذاري غلط است.

 
 

فصل اقتصاد - تحلیلگر بازار کار گفت: نرخ بیکاري نباید تنها شاخص ما براي بررسی بازار کار کشور باشد و رجوع سیاست گذار به یک

 
شاخص ساده نرخ بیکاري، جهت سیاست گذاري غلط است. 

پس از شیوع کرونا یکی از بخش هاي اقتصادي که به شدت تحت تأثیر قرار گرفت، بازار کار بود چراکه متأثر از شیوع کرونا بسیاري از

 
کسب و کارها یا رو به تعطیلی رفتند و یا مجبور به تعدیل نیرو شدند. 

براین اساس در حالی که انتظار می رفت اثرات کرونا بر بازار کار کشور، خود را در شاخص هاي نیروي کار دو فصل ابتدایی امسال
نشان دهد، مرکز آمار نرخ بیکاري بهار امسال را 9.8 درصد و تابستان را 9.5 درصد اعلام کرد که از کاهش یک درصدي نرخ بیکاري

 
نسبت به مدت هاي مشابه سال قبل حکایت داشت. 

در حالی که بنظر می رسد عامل اصلی کاهش نرخ بیکاري، کاهش جمعیت فعال باشد، مرکز پژوهش هاي مجلس در گزارشی این
گمانه را تأیید و اعلام کرد: با توجه به اینکه در این دو فصل، جمعیت غیرفعال افزایش قابل توجهی داشته است، لذا کاهش نرخ

 
بیکاري به دلیل کاهش نرخ مشارکت بوده است و بهبود این شاخص موید بهبود وضعیت بازار کار کشور نیست. 

براساس گزارش مرکز پژوهش هاي مجلس، با توجه به وضعیت جمعیت فعال و غیرفعال طی دو فصل ابتدایی سال، نرخ بیکاري واقعی

 
بهار امسال 24 درصد و تابستان 18.5 درصد بوده است. 

با توجه به ابعاد مهم این موضوع در گفت و گویی با محمدرضا عبداللهی ناظر علمی گزارش «تحلیل شاخص هاي بازار کار» مرکز

 
پژوهش هاي مجلس، وضعیت بازار کار کشور را بررسی کردیم. متن این گفت و گو در ادامه آمده است. 

 
تأثیر کرونا بر اشتغال حدود 3 میلیون نفر 

محمدرضا عبداللهی در گفت و گو با خبرنگار مهر اظهار داشت: از فصل پاییز سال 94 تا فصل زمستان سال 98، در هر فصل نسبت به
فصل مشابه سال قبل با افزایش تعداد شاغلین مواجه بودیم؛ از این رو تقریباً طی 4 سال حدود 3 میلیون نفر به تعداد شاغلین کشور

 
اضافه شد. 

وي افزود: اما اتفاقی که در بهار و تابستان امسال متأثر از شیوع ویروس کرونا افتاد، این بود که بسیاري از مشاغل یا به صورت موقت
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تعطیل شدند و یا اینکه دچار ورشکستگی شده و به طور دائم تعطیل شدند. در همین رابطه نیز در بهار امسال نسبت به بهار پارسال
یک میلیون و 450 هزار نفر و در تابستان نیز یک میلیون و 209 هزار نفر از تعداد شاغلین کم شد. در واقع بخش زیادي از کل
بهبودي که در این چند سال اخیر در بازار کار رقم خورده بود، از بین رفت. در بهار امسال نسبت به بهار پارسال یک میلیون و 450
هزار نفر و در تابستان نیز یک میلیون و 209 هزار نفر از تعداد شاغلین کم شد. در واقع بخش زیادي از کل بهبودي که در این چند

سال اخیر در بازار کار رخ داده بود، از بین رفت 
عبداللهی در ادامه به 3 میلیون نفري که از سال 94 تا 98 شاغل شدند، اشاره کرد و گفت: این افراد عمدتاً کسانی بودند که در فعالیت
هاي عمده فروشی، خرده فروشی، دستفروشی، سوپر مارکت، فعالیت هاي مرتبط با حمل و نقل و زیرمجموعه هاي بخش خدمات
مشغول شدند. این موضوع در همان سال ها هم مهم بود زیرا این افراد جذب دولت و شرکت هاي بزرگ و کوچک و … نشدند بلکه
افراد سعی کرده بودند در مشاغلی که در دسترس بود و می توانستند راحت در آن کسب درآمد کنند، مشغول شوند؛ این افراد به

دلیل مشکلات معیشتی که خانوارها طی این سال ها تجربه کردند، به جمعیت فعال افزوده شده بودند. 
وي تصریح کرد: در واقع براي این 3 میلیون نفر شغلی «ایجاد» نشده بود بلکه شغل «اضافه» شده بود. حال اگر بخواهیم ببینیم کدام
مشاغل در وضعیت کرونا بیشترین آسیب را دیدند، می بینیم که دقیقاً همان زیربخش هاي خدمات که عمده سهم اشتغال کشور را بر
دوش می کشند و بیشترین سهم را در این 3 میلیون شغل جدید داشته اند، آسیب دیده اند. در واقع خدمات نسبت به صنعت،

کشاورزي و حتی خدمات دولتی بیشترین آسیب را دیده است. 
این کارشناس حوزه کار افزود: این شغل هاي از دست رفته، هم از منظر جمعیت فعال و هم از منظر رفاهی اهمیت دارد زیرا بیشتر
این افراد از دهک هاي پایین درآمدي هستند و طی این 4 سال اخیر شاغل شده بودند و حال دوباره بیکار شده اند. این مساله نشان
می دهد که شیوع ویروس کرونا از کانال بازار کار به مراتب تأثیر بیشتري بر رفاه مردم گذاشته است تا اعمال تحریم ها و کاهش رشد
اقتصادي شیوع ویروس کرونا از کانال بازار کار به مراتب تأثیر بیشتري بر رفاه مردم گذاشته است تا اعمال تحریم ها و کاهش رشد

اقتصادي . 
جمعیت فعال چگونه کاهش یافت؟ 

جمعیت فعال به کسانی گفته می شود که در سن اشتغال قرار دارند و در زمان بررسی، یا شاغل هستند، یا در جستجوي کار. بنابراین
جمعیت فعال شامل جمعیت بیکار و جمعیت شاغل می شود. 

جمعیت غیرفعال به کسانی گفته می شود که در سن اشتغال قرار دارند؛ شغلی ندارند و در جستجوي کار هم نیستند. بنابراین آندسته
از بیکارانی که از جستجوي کار دست می کشند، یا شاغلانی که بیکار شده و قصدي براي شاغل شدن ندارند جزو جمعیت غیرفعال

دسته بندي می شوند. 
عبداللهی در مورد کاهش جمعیت فعال کشور در 6 ماه نخست امسال، اظهار داشت: اگر براي جمعیت فعال دو ریشه در نظر بگیریم،
این دو ریشه شامل بیکاران و شاغلین می شود؛ اینکه تمایل به کار در افراد کم می شود را باید بخش بندي کرد. به عنوان نمونه یک
گروه از شاغلین که گروه عمده اي هم هستند، خانم هایی را شامل می شود که از مشاغلی که عایدي مالی چندانی برایشان نداشته

است و چندان با کیفیت نبوده است، استعفا داده اند و دیگر تقاضاي کار نکرده اند. 
وي افزود: گروه دیگر افرادي هستند که به دلیل ملاحظات بهداشتی فعلاً از بازار کار خارج شده اند چراکه شغل آنها تأمین کننده
اصلی معیشت خانوار نبوده است و مثلاً درآمد خانوار را از محل هایی همچون سود سپرده هاي بانکی، بازار سرمایه و … تأمین می

کرده اند. از این رو این مدل خروج از بازار کار، به صورت اختیاري اتفاق افتاده است. 
این کارشناس حوزه کار گفت: بیکارانی که از جمعیت فعال خارج و به جمعیت غیرفعال پیوسته اند، کسانی هستند که طی یکی دو
سال اخیر به دنبال کار بوده اند و طی 6 ماه نخست امسال به دلیل دلسردي از یافتن شغل، از بازار کار خارج شده و جزو جمعیت

غیرفعال شده اند و اصلاً دیگر به دنبال کار هم نیستند. 
وي یادآور شد: طبق آمار در بهار امسال نسبت به بهار پارسال یک میلیون و 990 هزار نفر و تابستان امسال نسبت به تابستان پارسال

یک میلیون و 626 هزار نفر از جمعیت فعال کشور کاسته شده است. 
نرخ بیکاري مرکز آمار بیانگر واقعیت هاي بازار کار است؟ 
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عبداللهی در مورد نرخ بیکاري مرکز آمار، گفت: در این خصوص باید دو موضوع را عنوان کرد یکی اینکه آیا طرح آمارگیري مرکز آمار
از کیفیت مناسبی برخوردار است یا خیر؛ در پاسخ باید گفت این طرح از طریق پرسش نامه و نمونه گیري با یک گستره خوبی در

سراسر کشور انجام می شود و سپس مرکز آمار با استفاده از این آمار گیري از طریق فرمولی نرخ بیکاري را محاسبه می کند. 
وي افزود: مورد دوم که باید عنوان کرد این است که آیا این فرایند مرکز آمار یعنی نحوه پر کردن پرسش نامه و گرفتن نمونه گیري و
… به درستی انجام می شود یا خیر؛ در پاسخ باید گفت که با توجه به اینکه تاکنون هیچ نهاد مستقلی این طرح آمارگیري نیروي کار
را بررسی نکرده نمی توان این موضوع را مورد ظن قرار داد. در واقع تا زمانی که نهاد مستقلی روي این طرح یک نظارت و بررسی

انجام ندهد نمی توان از این محل اتهامی را مبنی بر اشتباه بودن نرخ بیکاري، متوجه مرکز آمار کرد. 
این کارشناس حوزه کار گفت: اما نکته دیگري وجود دارد مبنی بر اینکه آیا مشخصاً نرخ بیکاري که مرکز آمار ایران اعلام می کند

بیانگر واقعیت هاي جامعه و بازار کار ایران است یا خیر. 
وي توضیح داد: ما فرض را بر این می گذاریم که نرخ اعلامی مرکز آمار ایران در مورد بیکاري صحیح است. این کاهش نرخ بیکاري از
پارسال به امسال که در آخرین مورد رسیدن نرخ بیکاري تابستان به 9.5 درصد بود، ممکن است تصور سیاست گذاران و تصمیم

گیران را به این سمت ببرد که وضعیت بازار کار ایران خوب است و از هر 10 نفر که تقاضاي شغل دارد فقط یک نفر بیکار است. 
عبداللهی گفت: در اینجا دو مساله وجود دارد. نکته اول اینکه نرخ بیکاري نباید تنها شاخص ما براي بررسی بازار کار کشور باشد بلکه
باید چند شاخص را در کنار هم بررسی کرد؛ به عنوان نمونه وضعیت جمعیت شاغلین معیار بهتري از نرخ بیکاري است چراکه به

وضوح اثر شیوع ویروس کرونا در بازار کار را نشان می دهد. بنابراین در کنار این شاخص باید شاخص هاي دیگري هم استفاده شود. 
وي افزود: همچنین اگر افراد شاغلی که از بازار کار خارج شده اند و افراد بیکاري که دلسرده شده و از از بازار کار خارج شده اند،
همچنان در بازار کار می ماندند، نرخ بیکاري 18.5 درصد می شد نه 9.5 درصدي که مرکز آمار اعلام کرده است اگر افراد شاغلی که
از بازار کار خارج شده اند و افراد بیکاري که دلسرده شده و از از بازار کار خارج شده اند، همچنان در بازار کار می ماندند، نرخ بیکاري
18.5 درصد می شد نه 9.5 درصدي که مرکز آمار اعلام کرده است. بنابراین سیاست گذار باید بداند که اگر تصمیمی می گیرد نه بر

اساس نرخ بیکاري 9.5 درصدي بلکه باید بر اساس نرخ بیکاري 18.5 درصدي باشد. 
60 درصد شاغلین در کشور تحت پوشش هیچ بیمه اي نیستند 

عبداللهی گفت: نکته دیگري وجود دارد مبنی بر اینکه آیا شاخص هاي مورد استفاده براي اینکه سیاست گذاران واقعیت ها را در مورد
بازار کار ببینید علمی هستند یا خیر که این موضوع نیاز به بحث هاي علمی بسیار دارد. 

وي افزود: همچنین نکته دیگر اینکه وضعیت بازار کار کشور ما با یک نرخ بیکاري ساده قابل تحلیل نیست؛ به عنوان نمونه ما تقریباً
نرخ اشتغال ناقص ما 10 درصد است یعنی اینکه افرادي که در هفته زیر 44 ساعت کار می کنند و براي بهبود وضعیت معیشت خانوار
علاقمند به کار کردن بیشتر هستند اما امکانش وجود دارد، بنابراین اگر از منظر سیاست گذاري نگاه کنیم افراد داراي اشتغال ناقص
هم باید بیکار لحاظ شوند زیرا معیشت خانوارشان تأمین نمی شود. اگر از منظر سیاست گذاري نگاه کنیم افراد داراي اشتغال ناقص

هم باید بیکار لحاظ شوند زیرا معیشت خانوارشان تأمین نمی شود 
این کارشناس حوزه کار تصریح کرد: حال اگر این 10 درصد را در کنار نرخ 9.5 درصدي اعلامی مرکز آمار بگذاریم، می بینیم که نرخ

بیکاري به 20 درصد می رسد. 
عبداللهی اظهار داشت: وقتی در مورد شغل صحبت می کنیم در مورد شغلی صحبت می کنیم که فرد در بنگاهی مشغول به کار است
و حداقل دستمزد وزارت کار را دریافت می کند وبیمه هم دارد و مابقی افراد جامعه را بیکار تلقی کنیم، در این صورت نرخ بیکاري
سرسام آور می شود؛ تنها 40 درصد افراد شاغل در کشور تحت پوشش بیمه هستند یعنی 60 درصد شاغلین تحت پوشش هیچ بیمه

اي نیستند. اگر صرفاً بیمه بودن را در شاغل بودن ملاك قرار دهیم بخش زیادي از جمعیت شاغل را باید بیکار در نظر بگیریم. 
وي گفت: از منظر شاخص هاي بین المللی بازار کار که توسط سازمان بین المللی کار ارائه می شود، وضعیت بازار کار همین نرخ هاي
اعلامی از سوي مرکز آمار است و خدشه اي به آن وارد نیست، اما اگر واقعاً می خواهیم در مورد بازار کار و مشخصاً اشتغالزایی و

سیاست گذاري در این حوزه صحبت کنیم، باید سراغ شاخص هاي دقیقی که بیانگر واقعیت هاي بازار کار ایران است. 
عبداللهی تاکید کرد: نرخ بیکاري 9.5 درصدي به لحاظ شاخص هاي بین المللی درست است اما به لحاظ کارکردي براي برنامه ریزي
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در حوزه کار نمی تواند شاخص درستی باشد. 
غفلت مرکز آمار از تهیه شاخص هاي جدید بیکاري 

وي در پاسخ به این سوال که آیا براي ایجاد شاخص هاي جدید به مرکز آمار پیشنهادي ارائه کرده اید یا خیر، گفت: هم در مجلس
یک بار این بحث مطرح شده و هم مرکز پژوهش هاي مجلس به مرکز آمار پیشنهاد داده که شاخص هاي تکمیلی براي رصد بازار کار

تهیه و منتشر کند اما مرکز آمار این موضوع را موکول به آینده کرده است. 
عبداللهی تصریح کرد: در واقع علی رغم اینکه ریاست سابق مرکز آمار ایران قول هایی داده بود مبنی بر اینکه شاخص هاي جدیدي را
در حوزه بازار کار تعریف کند اما هنوز در سایت مرکز آمار ایران نرخ هاي معمول بازار کار وجود دارد و هیچ نرخ جدید و تکمیلی دیده

نمی شود. 
به گزارش مهر، در نمودار زیر آمار جمعیت فعال در بهار سال 99 آمده است. 

 
 

 
همچنین نمودار زیر، جمعیت فعال تابستان سال 99 را نشان می دهد. 
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جذب گردشگر در بن بست - روزنامه پیام ما

منبع: روزنامه پیام ماشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/09/30

مرضیه قاضی زاده 
در حالی که طرح «سفر هوشمندانه» اجرا نشده، برنامه جذب گردشگران خارجی مطرح شده است 

جذب گردشگر در بن بست 

اروجی، کارشناس گردشگري در گفت وگو با «پیام ما»: تا وقتی که در جذب گردشگر داخلی و سفر هوشمندانه گام موثري برنداریم،
حرکت به سمت جذب گردشگر خارجی آرزویی محال است. 

مرضیه قاضی زاده | از یک شاخه به شاخه دیگر پریده ایم. برنامه «سفر هوشمندانه» هنوز روي دست دولت مانده و این بار برنامه
جذب گردشگر خارجی ریخته اند. صحبت درباره گردشگر خارجی، بعد از اعلام رئیس جمهور مبنی بر صفر شدن شهرهاي قرمز
کرونایی مطرح شده است. وزارت میراث فرهنگی به دنبال مذاکره با ستاد مقابله با کرونا براي ورود گردشگران خارجی است. پیشنهاد
شده تا مناطق ایمن به عنوان مقصد سفر یا صدور ویزا براي گردشگران مشخص شود اما سوال اینجا است که ایران تا چه اندازه آماده

ورود این گردشگران است؟  

زخم گردشگري ایران بعد از حوادث پاییز و زمستان سال پیش کاري شد. بعد هم کرونا آمد و  مرزها را بستند و گردشگري به بن
بست رسید. بیش از یک سال است که فعالان گردشگري از نان و آب افتاده اند. این را می شود از آمار بیکاري فعالان این حوزه
فهمید. اوایل شهریور ماه بود که  وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی از ورود تنها 74 گردشگر به ایران خبر داده بود. به
گفته علی اصغر مونسان تا مرداد ماه بیش از 12 هزار میلیارد تومان به این صنعت خسارت وارد شد. این در حالی است که براي

جبران این خسارت فقط 175 میلیارد تومان به شرط حفظ مشاغل پرداخت شد. 

حتی بسته دوم حمایتی  که بر مبناي حفظ بنگاه ها بود، هم به گردشگري کمکی نکرد. آمار بیکاري این حرفه روز به روز در حال
افزایش است. این مسئله حتی در افکار دولت هم ریشه دوانده، تا جایی که در برنامه بودجه 1400 روي اشتغال بخش گردشگري
حساب باز نکرد. نسخه نجات بخش این حرفه «سفر» است. این مسئله را بارها فعالان گردشگري گفته اند و دولت مردان هم شنیده

اند اما این در حالی است که طرح سفر هوشمند اجرایی نشده است. 

حال که تعداد شهرهاي قرمز ایران به صفر رسیده، مسئولان کشوري به این فکر افتاده اند که دکمه استارت سفر را بزنند. سوال اینجا
است که شروع سفر با گردشگري خارجی باشد یا داخلی؟  ولی تیموري، معاون وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع روي
گردشگر خارجی دست گذاشته است و معاون مدیرکل دفتر بازاریابی و تبلیغات گردشگري وزارت میراث فرهنگی،گردشگري و صنایع

دستی، گردشگر داخلی را مناسب می د اند. 

معاون گردشگري صبح دیروز به ایسنا گفته است که دنبال مذاکره با ستاد مقابله با کرونا براي آزادسازي سفر گردشگران خارجی
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است. ولی تیموري گفته است :«طبیعی است که در وضع موجود وزارت بهداشت و ستاد ملی مقابله با کرونا، سخت گیري کند. البته،
در حال مذاکره با آن ها هستیم تا به راهکار مشخصی برسیم.  پیشنهادهایی هم مطرح است، مثل تعیین مناطق ایمن به عنوان مقصد
سفر یا صدور ویزا براي گردشگرانی از کشورهایی که در وضعیت سفید به سر می برند. پیشنهادهاي ما براي ازسرگیري تعاملات
گردشگري زیاد است و خیلی جدي این خط مشی را پیگیري می کنیم. حتی پروتکلی را در رابطه با چگونگی ورود گردشگران
خارجی به ایران، تهیه کرده و در اختیار ستاد ملی مقابله با کرونا قرار داده ایم.درنقطه مقابل محمد قاسمی، مدیرکل دفتر بازاریابی و
تبلیغات گردشگري وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی معتقد است که محتمل ترین، در دسترس ترین و در نتیجه
منطقی ترین نوع گردشگري قابل توسعه بلافاصله پس از فروکش کردن کرونا، گردشگري داخلی است. قاسمی که از احتمال لغو
روادید سفرهاي گروهی شهروندان ایران و روسیه خبر داده است به ایلنا گفته: «طبق بررسی هاي به عمل آمده، منطقی ترین نوع
گردشگري قابل توسعه بلافاصله پس از فروکش کردن کرونا، گردشگري داخلی است چرا که اولا اعتمادسازي پیرامون سفر داخلی
آسان تر، سریع تر و اثربخش تر از گردشگري بین المللی است؛ ثانیاً خویشتن داري بخش عظیمی از جمعیت کشور نسبت به انجام
مسافرت به واسطه شیوع و اوج ویروس کرونا و محدودیت هاي اعمال شده در این زمینه، انگیزه بسیار بالا و تمایل انباشته شده

شدیدي را براي سفر در این قشر ایجاد کرده است.» 

 فقط 10 درصد طرح  سفر هوشمندانه انجام شد 

اردشیر اروجی، کارشناس گردشگري، مدیرکل سابق دفتر آمار و برنامه ریزي سازمان میراث فرهنگی اما معتقد است تا وقتی که ما در
جذب گردشگر داخلی و سفر هوشمندانه گام هاي موثري برنداریم، حرکت به سمت جذب گردشگر خارجی صرفا یک آرزوي محال
است. اروجی به «پیام ما» می گوید: «تمام کشورها بعد از کرونا این سیاست را پیاده کردند که اول گردشگر داخلی را توسعه دهند تا
جذب اعتماد کنند و بعد بروند سراغ کشورهاي همسایه در فاصله نزدیک و بعد دور. چنان که دبی هم به همین صورت عمل کرد و

حال در فاز دوم است.» 

اروجی معتقد است که دولت در برنامه سفر هوشمندانه تنها 10 درصد پیشرفت داشته است: «در گردشگري مسئولانه ما اصلا موفق
نبودیم. گردشگري مسئولانه باید از طریق تورها باشد و دفاتر خدمات گردشگري. این دفاتر هم باید لینکشان در سایت سازمان
گردشگري فعال باشد که گردشگر  با اطمینان یکی از آن ها را انتخاب کنم و یک سفر رزرو کند. همزمان با آن تلویزیون هم باید نوع
از سفر را تبلیغ کند اما هیچ کدام از این اقدامات صورت نگرفت.» او با بیان این که باید بین تعداد گردشگران داخلی و گردشگران
خارجی یک رابطه اي برقرار باشد، می گوید: «این یک استاندارد جهانی  است که 20 درصد گردشگران یک کشور، گردشگر خارجی

است.» 

براساس برنامه ششم توسعه تا پایان سال 1400 ایران باید 26 میلیون گردشگر خارجی می داشت. به عبارتی دیگر در سال 1389 ما
باید 13.6میلیون نفر گردشگر خارجی جذب می کردیم. این در حالی است که در خوشبینانه ترین حالت ایران موفق به جذب
8.6میلیون نفر گردشگر خارجی در سال گذشته شده است. مدیرکل سابق دفتر آمار و برنامه ریزي سازمان میراث فرهنگی با اشاره به
موفق نبودن ایران در برنامه ششم توسعه می گوید: «وقتی ما در دوران غیرکرونایی نتوانستیم جذب گردشگر خارجی داشته باشیم و
مطابق برنامه عمل کنیم، چطور در دوران کرونا می توانیم گردشگران خارجی را جذب کنیم؟»این کارشناس گردشگري با اشاره به
تناقضات آماري دولت در خصوص ورود گردشگران و درآمد ارزي آن ها می گوید: «ما آمارهاي دقیق و به هنگامی نداریم. تمام این
آمارها در مصاحبه ها اعلام می شود که به شدت هم خوش بینانه اند مثلا در سال 2019 آمار گردشگران جهانی 1.5 میلیارد نفر بوده
است و تعداد گردشگران ورودي به ایران 8.6میلیون نفر اعلام شده در حالی که در همین سال درآمد گردشگرانی جهانی 1.7تریلیون
دلار و ایران 11 میلیارد دلار اعلام شده است.» او با قیاس درصد درآمد و ورود گردشگر به ایران می گوید: «سهم گردشگري ایران از
تعداد گردشگران جهانی 0.57درصد است اما درآمد آن 0.7درصد. این مقایسه  به وضوح نشان می دهد که آمار ما غلط است چرا که
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گردشگران ما از کشورهایی می آیند که آنچنان هزینه اي نمی کنند که بخواهند درآمد ما این قدر بالا باشد.» 

 50 درصد گردشگران خارجی، گردشگر مذهبی اند 

آمار گردشگران ورودي در سال 97 نشان می دهد از مجموع هفت میلیون و 804 هزار گردشگر خارجی ایران در سال 97، هفت
میلیون و 267 هزار نفر آن (معادل 93 درصد از کل گردشگران ورودي به کشور) از 10 کشور منطقه به ایران آمده اند. همچنین در
سال 97 تعداد گردشگران ورودي از 10 کشور منطقه نسبت به تعداد 4.4 میلیون نفر گردشگر سال 96 نیز 64 درصد رشد داشته
است. در بین کشور هاي منطقه نیز از مجموع هفت میلیون و 804 هزار گردشگر خارجی ایران در سال 97، نزدیک به 2.6 میلیون نفر
آن ها از عراق، 1.8 میلیون نفر از آذربایجان، یک میلیون و 34 هزار نفر از افغانستان، 947 هزار نفر از ترکیه، 304 هزار نفر از
پاکستان، 170 هزار نفر از ترکمنستان، 163 هزار نفر از ارمنستان، 79 هزار نفر از بحرین، 71 هزار نفر از کویت و 68 هزار نفر از هند
از کشورمان بازدید کرده اند. این آمار در سال 8 نیز به همین شکل بوده است . آن طور که ابراهیم پورفرج، رئیس جامعه تورگردانان
ایران به «پیام ما» می گوید که تا سال گذشته 7 میلیون و 250 میلیون نفر است گردشگر خارجی به ایران وارد شدند. براساس گفته
هاي او بیش از 50 درصد این گردشگران در حوزه گردشگري مذهبی بودند و بیشترین گردشگر هم مربوط به کشور عراق بوده است.
رئیس جامعه تورگردانان ایران هم مثل اروجی معتقد است که برنامه دولت براي ورود گردشگران خارجی خوش بینانه است: «گردشگر
کالا نیست که به ایران وارد شود، تا وقتی که امنیت ایران تامین نشود کسی به ایران نمی آید.» این گفته او را حسن محیط ابراهیم

سرایی، راهنماي تور، عضو کانون راهنمایان ایران نیز تایید می کند.  

سرایی که به مدت 15 سال در حرفه تورهاي ووردي کار کرده است به «پیام ما» می گوید: «تعداد مسافران ورودي به ایران ارتباط
مستقیمی با تغییرات سیاسی و امنیتی در کشور دارد به طوري که بعد از حوادث پاییز و زمستان به حدود 10 درصد رسید.» او معتقد
است که در این شرایط ورود گردشگر خارجی به ایران چندان هم عاقلانه نیست: «درست است  که شهرهاي ایران قرمز نیستند اما
شرایطی نیست که الان کشور در شرایط پذیرش گردشگر نیست.  ما شرایط مسافران ورودي به کشور را نمی دانیم این افراد حتما

باید تست کرونا دهند و اعتبار این تست هم تنها 24 است.»
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معجزه آبخیزداري در حفظ خاك از فرسایش/ آبخیزداري عاملی

تجدیدشونده و زیر ساختی براي توسعه کشور

منبع: داناشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/09/30

یکی از راه هاي جلوگیري از فرسایش خاك آن است که در کنار فعالیت مدیریت آب در کشور، آبخیزداري در حوزه آبخیز و
حوزه سدها به صورت جدي در دستور کار قرار داده شود.

 یکی از راه هاي جلوگیري از فرسایش خاك آن است که

 
در کنار فعالیت مدیریت آب در کشور، آبخیزداري در حوزه آبخیز و حوزه سدها به صورت جدي در دستور کار قرار داده شود. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از جهانبین نیوز؛ طرح هاي آبخیزداري معمولا با انجام عملیاتی خاص زمین هاي زخم
خورده را احیا می کنند، همچنین کاهش فرسایش خاك و رسوب دهی، کنترل هرز آب ها، تغذیه سفره هاي آب زیرزمینی، کاهش

 
هجوم سیلاب، بهره وري بهینه از نزولات آسمانی، ارتقا ي آگاهی عمومی و توسعه مشارکت مردم از وظایف آبخیزداران است. 

 
از این رو می توان گفت که مهترین ویژگی آبخیزداري حفظ اب و جلوگیري از فرسایش خاك است. 

به گفته کارشناسان این حوزه، به ازاي هر هکتار عملیات آبخیزداري می توان بین 20 تا 25 درصد از حجم آب نگهداري شده و

 
ذخیره اي در سفره هاي زیرزمینی را افزایش داد. 

همچنین با اجراي هر هکتار آبخیزداري می توان 500 مترمکعب آب جدید تولید کرد ضمن آنکه اجراي هر هکتارعملیات آبخیزداري

 
از 5 الی ي0 تن فرسایش خاکی و رسوب جلوگیري می کند. 

 
هنگام زمستان سازه هاي ابخیزداري نقش مهمی در کنترل روان آب ها و نفوذ آب به داخل خاك دارد. 
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آبخیز داري؛ راهی براي جلوگیري از فرسایش خاك 

رئیس پژوهشکده حفاظت خاك و آبخیزداري گفت: توصیه پژوهشکده حفاظت خاك و آبخیزداري براي جلوگیري از فرسایش خاك

 
آن است که در کنار فعالیت مدیریت آب در کشور، آبخیزداري در حوزه آبخیز و حوزه سدها به صورت جدي در دستور کار قرار گیرد. 

داود نیک کامی، رئیس پژوهشکده حفاظت خاك و آبخیزداري در گفت وگوي «روي خط خبر» شبکه خبر با اشاره به شکل هاي
مختلف فرسایش خاك در کشور، گفت: 16.5 میلیون هکتار اراضی حساس به کشاورزي در کشور وجود دارد که باید به عنوان اراضی

 
حفاظتی مدنظر قرار بگیرد. 

وي درباره شناخت و پایش خاك عنوان کرد: خاك از تجزیه سنگ مادر توسط عوامل اقلیمی، فیزیکی، شیمیایی و بیولوژیکی به وجود

 
می آید. تشکیل یک لایه خاك بسیار کند صورت می گیرد و در مقابل طول عمر بشر آن را یک ماده غیرقابل تجدید نیز می نامند. 

رئیس پژوهشکده حفاظت خاك و آبخیزداري افزود: در کشور ما معاونت آب و خاك وزارت جهاد کشاورزي دستگاه اجرایی در این
بخش است که در سال هاي گذشته روي آب برنامه ریزي هایی انجام داده و خوشبختانه طی سال گذشته دفتر حفاظت خاك در این

 
معاونت تشکیل شد و برنامه هایی براي خاك نیز در دست اقدام قرار گرفت. 

وي با اشاره به اینکه موسسه تحقیقات خاك و آب از جمله موسساتی است که خاك را از بعد زراعی آن بررسی می کند، ادامه داد:
پژوهشکده حفاظت خاك و آبخیزداري نیز حفاظت خاك را در حوزه آبخیزداري و منابع طبیعی پایش و رصد می کند و نقشه هایی را

 
نیز در رابطه با موضوع فرسایش خاك تولید می کند. 

رئیس پژوهشکده حفاظت خاك و آبخیزداري با اشاره به این که برنامه راهبردي خاك در پژوهشکده حفاظت از خاك و آبخیزداري
تهیه و در سال 88 به وزارت جهاد کشاورزي ارائه شده است، تصریح کرد: در این برنامه، برآوردي از میزان فرسایش با استفاده از

 
ایستگاه هاي رسوب سنجی که مورد بررسی و تجریه و تحلیل قرار گرفته بود، ارائه شد. 

وي با بیان اینکه عدم مدیریت صحیح سرزمین، موجب فرسایش خاك می شود، گفت: مدیریت جامع در این بخش می تواند موثر
باشد و ما به طور مجرد نمی توانیم براي خاك برنامه ریزي کنیم و باید همه فعالیت هاي سرزمین در طرح مدیریت جامع یا مدیریت

 
یکپارچه برنامه ریزي شود. 
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نیک کامی با بیان اینکه در بخش آبخیزداري کشور نیز برنامه حفاظت از خاك از جایگاه ویژه اي برخوردار است، افزود: فعالیت هایی با
عنوان، آبخیزداري و آبخوانداري در سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداري کشور در حال اجرا است و همچنین فعالیت هایی تحقیقاتی

نیز در پژوهشکده حفاظت خاك و آبخیزداري نیز در حال پیگیري است. 

به گزارش جهانبین نیوز؛ در حوزه فعالیت آبخیزداري، مقدار روان آب کمتر خواهد بود و در واقع به حدي نمی رسد که ذرات خاك را
بشوید، با خود ببرد و در پشت سدها انبار کند؛ به همین سبب در نهایت شاهد فرسایش خاك نخواهیم بود. 

توصیه پژوهشکده حفاظت خاك و آبخیزداري براي جلوگیري از فرسایش خاك آن است که در کنار فعالیت مدیریت آب در کشور،
آبخیزداري در حوزه آبخیز و حوزه سدها به صورت جدي در دستور کار قرار گیرد. 

 
 

 
بارش هاي پاییزي امسال تنها یک چهارم سازه هاي مکانیکی را پر کرده است 

معاون آبخیزداري اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداري چهارمحال و بختیاریامروز در گفت وگو با جهانبین نیوز؛ گفت: اقدامات

 
آبخیزداري در استان به منظور جلوگیري از فرسایش خاك، تقویت آب هاي زیرزمینی و کنترل رسوب انجام می شود. 

وي ادامه داد: روان آب هاي ایجاد شده از بارش باران عموما بعد از اتمام در طبیعت نفوذ می کنند و سازه هاي مکانیکی آبخیزداري

 
سبب می شود این آب ها سریع از دسترس خارج نشوند و به مرور زمان در خاك نفوذ کنند. 

علی محمد محمدي با بیان اینکه در حال حاضر در استان دو هزار و 600 سازه آبخیزداري احداث شده است که از این تعداد 300
سازه گابیونی، دو هزار 200 سازه سنگی ملاتی و 100 سازه خاکی است، افزود: این سازه ها با ذخیره سازي روان آب ها، زمینه نفوذ

 
تدریجی روان آب و تقویت سفره هاي زیرزمینی را افزایش می دهد. 

محمدي اضافه کرد: بارش هاي پاییزي امسال استان در حدي نبوده است که به عرصه هاي منابع طبیعی آسیبی وارد کند و تنها یک
چهارم سازه هاي مکانیکی را پر کرده است که همین میزان هم به مرور زمان در طبیعت نفوذ کرده است و روان آب چندانی نداشته

 
ایم. 

وي توضیح داد: اجراي عملیات هاي بیولوژیک و مکانیکی شامل تقویت پوشش گیاهی، جنگل کاري با بذر و نهال، زراعت چوب،
توسعه گیاهان دارویی، انجام اقدامات آبخوان داري و آبخیزداري به منظور جلوگیري از فرسایش خاك در دستورکار این اداره کل قرار

 
دارد. 
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با اجراي عملیات آبخیزداري و آبخوانداري در استان تعداد 34 هزار نفر روز اشتغال ایجاد شد 

معاون آبخیزداري اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداري استان از اثرگذاري اقدامات آبخیزداري بصورت مستقیم و غیرمستقیم بر

 
معیشت مردم خبر داد. 

علی محمد محمدي گفت: اقدامات بیولوژیک با تقویت پوشش گیاهی و افزایش تولیدعلوفه بصورت مستقیم موجب افزایش درآمد

 
دامداران می شود. 

وي افزود عملیات مکانیکی و بیومکانیکی با حفظ خاك و آب بطور غیرمستقیم بر عملکرد محصولات تولیدي در بخش کشاورزي،

 
مرتع و جنگل تاثیر می گذارد که منجر به افزایش درآمد بهره بردار می شود. 

معاون آبخیزداري اداره کل با اشاره به اشتغال زایی نیروي انسانی بکار گرفته شده در اجراي عملیات افزود: افزایش کارکردهاي

 
تنظیمی و غیربازاري اکوسیستم هاي طبیعی از جمله اثرات جانبی اقدامات آبخیزداري می باشد که منافع آن به کل جامعه می رسد. 

به گزارش جهانبین نیوز؛ بطور کلی اقدامات آبخیزداري داراي اثرات درون محلی و برون محلی است که افراد ساکن در داخل و خارج

 
از حوزه آبخیز از منافع آن بهره می برند. 

 
در سال جاري با اجراي عملیات آبخیزداري و آبخوانداري 34 هزار نفر روز در سطح استان اشتغال زایی مستقیم ایجاد شده است. 

 
آبخیز داري به عنوان یک عامل تجدیدشونده و زیر ساخت توسعه هر کشور است 

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداري چهارمحال و بختیاري با اشاره به اهمیت اجراي طرح هاي آبخیزداري و آبخوان داري در استان
گفت: آبخیزداري به عنوان یک عامل تجدید شونده و زیرساخت توسعه هر کشور و جامعه است که با بهره برداري اصولی، علمی و

 
پایدار از منابع طبیعی در بستر زمان پایدار می شود. 

سید اسماعیل صالحی افزود: بهره برداري غیراصولی از منابع طبیعی باعث می شود آب هاي ناشی از بارش ها به سرعت از دسترس
خارج و استان و منطقه را با بحران کم آبی مواجه کند و یا زمینه وقوع سیل هاي ویرانگر و ایجاد خسارت هاي جانی و مالی فراوان را
فراهم، فرسایش شدید و هدر رفت خاك حاصلخیز، از بین رفتن کیفیت آب ها از نظر فیزیکی، شیمیایی و بیولوژیکی، پر شدن مخازن
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سدها و تأسیسات آبی از رسوب و لغزش زمین را به دنبال داشته باشد. 

وي اظهار داشت: هم اکنون در استان مدیریت حوضه هاي آبخیز با نگاه جامع نگري و پرداختن به جنبه هاي طبیعی، اجتماعی،
اقتصادي و سیاسی دنبال می شود و بیشتر اثربخشی مدیریت در این حوزه ها در راستاي تعادل بخشی منابع آب زیرزمینی و افزایش

بهره وري آب و تقویت سفره هاي آب زیرزمینی است. 

مدیرکل منابع طبیعی و چهارمحال و بختیاري گفت: این استان یک میلیون و 640 هزار و 346 هکتار مساحت دارد که شامل سه
حوضه کارون، دز و زاینده رود است و اجراي طرح هاي آبخیزداري در قالب طرح هاي مکانیکی، بیومکانیکی و بیولوژیک به صورت

مشارکتی و مدیریت جامع یک ضرورت است. 

وي اظهار داشت: حوضه کارون و دز که 88 درصد مساحت این استان را تشکیل می دهد و یک میلیون و 447 هزار و 974 هکتار
مساحت استان است و حوضه زاینده رود 9 درصد مساحت استان است با مساحتی بیش از 132 هزار 897 هکتار و حوضه فاقد سد که

سه درصد مساحت استان است با 59 هزار و 455 هکتار است. 

صالحی اظهار داشت: یک میلیون و 635 هزار 150 هکتار معادل 38 درصد مساحت استان براي اجراي طرح هاي آبخیزداري طرح
مطالعاتی انجام شده و 703 هزار و 704 هکتار به مرحله اجرا رسیده است. 

وي به اقدامات مؤثر و اجرایی از ابتداي تاکنون در سطح حوضه هاي آبخیز استان اشاره کرد و گفت: تاکنون 73 بند خاکی با مجموعه
ظرفیت مخازن 21.4 میلیون متر مکعب و حجم سالانه استحصال آب از طریق نفوذ و بهره برداري 63 میلیون مترمکعب در استان

ایجاد شده است. 

صالحی افزود: در استان یکهزار و 623 سازه سنگی و ملاتی، 324 سازه گابیونی، 100 سازه خشکه چین، 139 سازه پخش سیلاب،
ساحل سازي، سد زیرزمینی، دیوار ساحلی و تورکینست احداث و در حال بهره برداري است. 

به گفته وي، اجراي این طرح ها در راستاي کنترل رسوب، جلوگیري از فرسایش خاك، افزایش زمان تمرکز بندهاي خاکی و افزایش
زمان تمرکز بندهاي سنگی و ملاتی، کاهش دبی و تغذیه آبخوان هاست. 

مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداري چهارمحال و بختیاري مهمترین چالش هاي حوزه آبخیز در استان را تغییر اقلیم، خشکسالی،
کاهش بارش و تغییر نوع بارش از جامد به مایع، مدت زمان و شدت بارش، افت سطح آب هاي زیرزمینی ریزگردها، جنگل تراشی

تخریب عرصه هاي جنگلی و مرتعی، وجود دام مازاد بر ظرفیت مراتع، فرسایش و رسوب عنوان کرد. 

به گفته وي، هم اکنون میزان فرسایش و رسوب خاك در استان از میانگین جهانی و کشوري بالاتر است به گونه اي که میانگین
فرسایش خاك در دنیا پنج تن هکتار در سال، در ایران 15 تن در هکتار در سال و در استان 20 تا 25 تن در هکتار در سال است. 

صالحی گفت: یکی از راه هاي مؤثر در کاهش فرسایش خاك در استان اجراي عملیات بیولوژیک، بیومکانیک و ایجاد سازه مکانیک
است. 

وي به ممنوع شدن برداشت آب از هشت دشت استان، افت شدید آب سفرهاي زیرزمینی، فرونشست بیشتر دشت هاي استان به ویژه
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دشت خانمیرزا و شهرکرد، تشکیل کانون داخلی ریزگردها در دشت هاي استان، به وجود آمدن سیلاب عظیم در سطح استان به دلیل
شیب زیاد بارندگی، زمین لغزش و رانش زمین به عنوان چالش هاي دیگر در حوضه آبخیز استان اشاره کرد. 

صالحی افزود: نفوذ آب در زمین جنگلی حدود هفت دقیقه، زمین کشاورزي 46 دقیقه و زمین بدون پوشش گیاهی چهار ساعت و 6
دقیقه زمان نیاز دارد که نفوذپذیري آب در اراضی جنگلی و مرتعی 40 برابر خاك بدون پوشش است. 

به گفته وي، اهمیت پوشش جنگلی و مرتعی در کاهش سیل پذیري حوضه ها و نفوذپذیري و تقویت سفره هاي آب زیرزمینی و تولید
آب نقش بسزایی خواهد داشت. 

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداري چهارمحال و بختیاري گفت: امسال 230 میلیارد ریال از محل اعتبارات صندوق توسعه ملی براي
اجراي طرح هاي آبخیزداري اختصاص داده شد عملیات هاي مکانیکی، بیومکانیکی و بیولوژیک اختصاص یافته که در قالب 340 طرح

در حوزه جنگل و آبخیزداري به منظور کاهش زیان هاي سیل، تقویت سفره هاي زیرزمینی و توسعه پایدار دشت ها اجرا شده است. 

وي اظهار داشت: سال گذشته نیز بیش از 400 میلیارد ریال اعتبار از محل صندوق توسعه ملی به اجراي طرح هاي آبخیزداري و
آبخوان داري استان اختصاص داده شد، که نسبت به سال 97 این میزان 2 برابر افزایش داشت. 

اهمیت اجراي طرح هاي آبخیزداري و آبخوانداري در استان چهارمحال و بختیاري 

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداري استان چهارمحال و بختیاري اظهار داشت: حفاظت از دو عنصر اصلی منابع طبیعی یعنی خا ك و
گیاه و بهره برداري درست و پایدار از آنها با تولید و پایدار سازي منابع آبی ارتباط مستقیم دارد. 

سید اسماعیل صالحی ادامه داد در صورتیکه اقدامات لازم در حفاظت واحیا خاك و پوشش گیاهی که همان آبخیزداري است صورت
نپدیرد ، منابع آب مانند رودخانه ها، چشمه ها و ابخوان ها در معرص نابودي قرار خواهند گرفت. 

وي گفت: در حال حاضر شرایطی مانند بهره برداري نادرست از جنگل، تغییر کاربري اراضی بدون توجه به استعداد اراضی، چراي بی
رویه دام و وجود دام مازاد در عرصه هاي جنگلی و مرتعی، آتش سوزي و فعالیت هاي عمرانی غیر اصولی از مهمترین تهدید هاي
حوزه هاي آبخیز به شمار می روند که پیامد هاي آنان تخریب خاك و پوشش گیاهی است که منجر به کاهش منابع ابی از نظر کمی
و کیفی، سیلاب هاي مخرب، رانش زمین کاهش حاصلخیزي خاك و تشدید فرسایش می گردد که نهایتا علاوه بر تغییر شرایط

محیطی به کاهش تولید و فقر منجر خواهد شد. 

صالحی افزود: در صورت اجراي عملیات آبخیزداري به منظور کنترل رواناب ها و فرسایش خاك که در سایه مشارکت جوامع محلی
امکان پذیر است می توان به منابع آبی سالم و پایدار و در نهایت به توسعه پایدار و معیشت خوب و سلامت انسان ها دست یافت. 

مدیرکل منابع طبیعی و ابخیزداري چهارمحال و بختیاري گفت: با توجه به توپوگرافی استان 80 درصد بارش ها به صورت روان آبهاي
سطحی از دسترس خارج می گردند. 

وي افزود: اجراي عملیات آبخیزداري و آبخوانداري جهت مهار نزولات جوي و تقویت سفره هاي آب زیرزمینی و کاهش خسارات سیل
بسیار موثر می باشد. 
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به گزارش جهانبین نیوز؛ اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداري با مطالعات حوضه هاي آبریز استان و هدایت برنامه ها و فعالیت هاي
عمرانی در این حوزه ها با اجراي عملیات بیولوژیک بیومکانیک و مکانیکی با هدف بهره برداري بهینه از نزولات جوي و تقویت سفره
هاي آب زیرزمینی و کاهش خطرات و زیان هاي سیل و خصوصاً کاهش خسارات فرسایش خاك که میزان بسیار بالایی را در استان

دارا می باشد اجرا می شود. 

وضعیت فرسایش خاك در دنیا را به طور متوسط حدود 5 تن در هکتار است که این میزان در کشور ایران حدود 15 تن در هکتار در
سال می باشد ولی در استان چهارمحال و بختیاري بین 15 تا 20 تن در هکتار در سال گزارش شده است که حتی در بعضی از نقاط

استان که داراي توپوگرافی شدید می باشد حدود 25 تن در هکتار در سال می باشد. 

از این رو اجراي عملیات بیولوژیکی، بیومکانیکی و مکانیکی خصوصا مدیریت اصولی و فنی در بهره برداري از طرح هاي منابع طبیعی
می تواند در کاهش خسارات و فرسایش خاك در استان اثربخش باشد به همین منظور با توجه به اهمیت موضوع و عنایات مقام معظم
رهبري به حوزه منابع طبیعی و محیط زیست مبلغ217 میلیارد ریال از محل اعتبارات صندوق توسعه ملی جهت اجراي فعالیت هاي

مکانیکی، بیومکانیکی و بیولوژیکی در عرصه هاي منابع طبیعی استان اختصاص داده شده است. 

در سال جاري 1 پروژه پخش سیلاب 4پروژه بند خاکی و در 2 حوضه پروژه بندهاي گابیونی و در تعداد 27 حوضه پروژه بندهاي
سنگی ملاتی در حوزه فعالیت هاي مکانیکی آبخیزداري با اعتباري بالغ بر 168میلیارد و 600 میلیون ریال با درصد پیشرفت فیزیکی

30 درصد در حال اجرا می باشد. 

در حوزه فعالیت بیولوژیک تعداد 4 پروژه در بخش جنگل در سطح 242 هکتار با غنی سازي بذر و نهال و 34 پروژه در بخش مرتع در
سطح 4400هکتار عملیات بذرکاري با اعتباري بالغ بر 43میلیارد و 872 میلیون ریال با درصد پیشرفت فیزیکی 25 درصد در حال

اجرا می باشد. 

همچنین با اعتباري بالغ بر 4میلیارد و 900 میلیون ریال عملیات بیومکانیک جنگل در 5 پروژه در سطح 291 هکتار شامل احداث
هلالی آبگیر با پیشرفت فیزیکی 25 درصد در حال اجرا می باشد. 

انتهاي پیام/
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الگوسازي اتم ها، نیاز امروز کشور

منبع: نمایندهشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/09/30

مدیر عامل بنیاد ملی توسعه فناوري فرهنگی: اتم می تواند مشارکت اجتماعی مردم را افزایش دهد

به گزارش«نماینده»امیرحسین اسدي، مدیر عامل بنیاد ملی توسعه فناوري فرهنگی در حاشیه بازدید از برنامه تلویزیونی «اتم»
که به دعوت این مجموعه صورت گرفته بود، بیان داشت: اگر در اتم به دنبال الگوسازي و نشان دادن الگوها هستید، این اهداف باید

مبتنی بر یکسري شاخص ها دنبال شوند تا این شاخص ها سه دسته بندي کارآفرینی، کارآفرینی اجتماعی و خیریه را ایجاد کند. 

وي با بیان این مطلب که الگوسازي چیزیست که کشور به آن نیاز دارد، افزود: البته این الگوها باید الگوهایی درست و سالم باشند.
گاهی در جوامع شاهد هستیم که افرادي تبدیل به الگو یا سلیبریتی می شوند که قابلیت الگو شدن را ندارند و این هم به فرد و هم به

جامعه لطمه وارد می کند. 

این استاد دانشگاه پس از شنیدن توضیحات عوامل برنامه در خصوص نحوه اجراي مسابقه اتم، گفت: چالش حضور اتم ها در کمپ،
ایده مفید و جذابی است. در حوزه کسب و کار هم افراد در جمع ها و گعده ها آموزش واقعی می بینند. تجربه در موضوع کسب و کار

نشان داده که این گعده هاي چندین ساعته صمیمانه با حضور افراد باتجربه و مسئولین دولتی بسیار نتیجه بخش بوده است. 

اسدي، مدیر عامل بنیاد ملی توسعه فناوري فرهنگی در پایان خاطرنشان کرد: این برنامه با محتواي اجتماعی می تواند مردم را
حساس کند که مشارکت اجتماعی بیشتري در جامعه داشته باشند. همچنین به مردم حس بدهید که در مسائل مختلف اجتماعی، در

مشکلات دخالت و حل مسئله کنند. 

گفتنی است برنامه تلویزیونی اتم با حمایت بنیاد نوآوري هاي اجتماعی و همکاري معاونت استان هاي صداوسیما و با هدف شناسایی
و معرفی الگوها و تجربه هاي موفق مردمی درحال تهیه است. از مهم ترین ویژگی هاي این برنامه می توان به حل یک مسئله یا
مشکل با محوریت خلاقیت و مشارکت مردم اشاره کرد. این فعالیت ها نیز در هر زمینه اي، از جمله: سبک زندگی، محیط زیست،

سلامت، اشتغال یا هر حوزه دیگري می تواند باشد. 

این مسابقه تلویزیونی در دو سطح استانی و ملی طراحی شده که در مرحله اول، 10 اتم برتر هر استان به رقابت می پردازند و بطور
همزمان از تمامی شبکه هاي استانی پخش خواهد شد. در مرحله ملی نیز که از شبکه دوم سیما پخش می شود، 31 اتم برگزیده (اتم

برتر هر استان که با آراي مردم انتخاب شده اند) شرکت کنندگان این رقابت خواهند بود تا سه اتم برتر این مسابقه شناخته شوند.
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(بدون تیتر)

منبع: روزنامه خبر شمالشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/09/30

داستان بودجه 1400 همچنان ادامه دارد؛ 

انتقاد نماینده آستارا 

غلامرضا مرحبا در ادامه گلایه مجلس از لایحه بودجه 1400، معتقد است که دولت در این زمینه، انتظارات نمایندگان را برآورده
نکرده است. 

غلامرضا مرحبا؛ نماینده آستارا در مجلس شوراي اسلامی، در گفت وگوي ویژه خبري 20 گیلان با بیان اینکه بودجه 1400 انتظارات
نمایندگان را برآورده نکرده گفت: دولت در تنظیم لایحه بودجه 1400 به اقتصاد مقاومتی، رفع رکود و تورم و موانع اشتغال بی

توجهی کرده است.
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برگزاري دهمین نشست برخط ارائه تجارب مدیران در سال 1399

منبع: رکناشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/09/30

رکنا: دهمین نشست برخط (آنلاین) ارائه تجارب مدیران در سال 1399 با هدف انتقال دانش و تجربه به مدیران دستگاه هاي
اجرایی و با حضورآقاي دکتر محمود زمانی قمی استاندار سابق یزد، از ساعت 10 تا 12 روز شنبه 29 آذرماه در سالن ولایت

مرکز آموزش مدیریت دولتی برگزار شد.

به گزارش رکنا به نقل از روابط عمومی مرکز آموزش
مدیریت دولتی، ابتداي برنامه همراه با معرفی سوابق دکتر
زمانی قمی همراه بود: وي استاندار استان یزد در دولت
دوازدهم و استاندار استان مرکزي در دولت یازدهم و نائب
رئیس هیئت مدیره بنیاد باران است. همچنین استانداري
ایلام ، چهارمحال و بختیاري، معاونت سیاسی استانداري
همدان و سمنان و مدیرعاملی منطقه ویژه اقتصادي

سلفچگان را در کارنامه دارد. 

دکتر زمانی قمی در مقدمه سخنرانی خویش با تأکید بر ثبت تجارب مدیران و با تقدیر از دکتر زهرا احمدي پور رئیس مرکز آموزش
مدیریت دولتی گفت: «تداوم این سلسله نشست ها، فرصتی را براي انتقال تجارب و دانش مدیران کارآزموده به مدیران جوان پدید می
آورد که می تواند بسیار ارزشمند و تأثیرگذار باشد.» وي با اشاره به شرایط سیاسی، اقتصادي، اجتماعی و برخی چالش هاي مدیریتی
بیان داشت: «اقتصاد ضعیف، اقتصاد رانتی، نارضایتی اجتماعی، وجود حاشیه نشینی و نبود احساس امنیت می تواند چند مؤلفه
ناکامی در کشورها باشد؛ بنابراین اقدامات مسئولان و نظام اداري یک کشور باید به گونه اي باشد تا از این عوامل فاصله بگیرند و

زمینه تحقق اقتصاد قوي و رضایت آحاد جامعه و احساس امنیت و رفاه را هر روز بهتر از دیروز فراهم سازند.» 

استاندار سابق یزد با اشاره به اینکه بیکاري فارغ التحصیلان در سال هاي اخیر از اهمیت خاصی برخوردار شده است، گفت: «در حال
حاضر ما از بیکاري همه استان هاي عزیز رنج می بریم؛ اما به ویژه کانون توجه و رنج بیشتر مسئولان، بیکاري افراد تحصیل کرده
است». وي افزود: «یکی از عرصه هایی که می تواند راهگشاي کم کردن آمار بیکاري افراد تحصیل کرده باشد، عرصه فناوري اطلاعات
است که امید است با پتانسیل هاي موجود در بین جوانان و دانشگاهیان به این مهم دست یابیم. استان یزد مزیت بالایی در حوزه
فناوري اطلاعات دارد و در بسیاري از بخش هاي این حوزه پیشتاز بوده است و همچنین در آن زمان توصیه می شد که جلسه شوراي
راهبردي ICT در استان یزد به صورت منظم و در فواصل زمانی کمتر برگزار شود تا شاهد موفقیت هاي بیشتر در این حوزه بوده

باشیم.» 

زمانی قمی با اشاره به مشکلات و معضلات اقتصادي کشور، یادآور شد: «شرط برگرداندن رونق اقتصادي و رفع مشکلاتی نظیر بیکاري
نیز رفتار بالغانه و رعایت اقتضائات بالغ بودن است.» 
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استاندار پیشین مرکزى در دولت یازدهم در خصوص تجارب مدیریتى اش در این استان نیز بیان داشت: «استان مرکزى واجد ظرفیت
هاى زیادى در بخش صنعت است و ما در آنجا موفق شدیم که با احیاي این قابلیت ها، کمترین نرخ رشد بیکارى را به میزان 6/7

درصد در میان تمام استان هاى کشور کسب نماییم و رتبه کسب و کار استان مرکزى را از رتبه سیزدهم به سوم ارتقاء بخشیم. 

البته یکى از تجارب سخت مدیریتی ام در این استان رسیدن به نقطه بهینه (optimum point) تعادل میان ملاحظات محیط
زیستى و رونق صنعت، به ویژه در زمینه نیروگاه ها بود. با تمام توجهى که به رشد اقتصادى استان داشتم؛ اما نمی توانستم بدین
بهانه، هر چند که بسیار پربها باشد، سلامت جان هم استانى هاي عزیز را با مخاطره مواجه کنم و همین امر موجب می شد که همواره
در میان دو جبهه مدافعان محیط زیست و فعالان بخش صنعت، بدنبال ایجاد تعادل باشم. به عنوان نمونه: «بخشنامه اى محکم از
هیأت وزیران براى تعویض سوخت نیروگاه ها گرفتم که البته آلودگى ها را به میزان قابل اعتنایی کاهش داد و در یک مورد با احداث
شهرك صنعتى در فاصله بیست تا سی کیلومترى شهر اراك مخالفت کردم؛ چرا که بررسی دقیق کارشناسی نشان می داد که به دلیل
عدم لحاظ شدن تکنولوژى هاى متناسب با حفظ محیط زیست بر آلودگى هوا افزوده خواهد شد. این تصمیم به این دلیل بود که نمی
خواستم تجارب تلخ گذشته اتفاق بیفتد. اما در حد امکان، تلاش کردم با حمایت از شهرك هاى صنعتى و نیروگاه هایی که در سال
هاي گذشته احداث شده بودند، توان اقتصادى و سودآورى آنها را بالا ببریم تا آنها بتوانند با ارتقاي فناورى هاى هایشان، مسئولیت

اجتماعى خویش را در قبال با محیط زیست عملى سازند.» 

استاندار سابق یزد در ادامه با اشاره به مزیت هاي استان یزد ازجمله فرهنگ و تمدن بالاي این دیار و ویژگی ها و شرایط اقتصاد و
صنعت استان، تصریح کرد: «یزد به عنوان نقطه اي طلایی براي پیشرفت و آبادانی و رونق اقتصادي کشور باید موردتوجه مسئولان
باشد. وي با بیان اینکه صنایع این استان نیز همچون صنایع سایر استان هاي صنعتی به دلیل مشکلات به وجود آمده از «جنگ
تحریمی» با مشکلاتی مواجه هستند، یادآور شد: همه مسئولان و دستگاه هاي ذي ربط در راستاي حل این معضلات باید تمام تلاش

خود را به کار گرفته و موانع موجود را برطرف نمایند تا شاهد شکوفایی هرچه بیشتر استان یزد باشیم.» 

زمانی قمی با بیان اینکه اقداماتی در منطقه ویژه اقتصادي منفصله یزد آغاز شده است که خوشبختانه شاهد همراهی خوب دستگاه
هاي اجرایی استان در این راستا بوده ایم، تصریح کرد: درواقع فلسفه کار ملحق کردن یک صنعت استراتژیک به منطقه ویژه بود، آن
هم با کار ویژه جذب تحصیل کرده هاي استان یزد؛ چراکه ما در حوزه اشتغال تحصیل کرده هاي استان دچار مشکل بودیم. درواقع
انتخاب نقطه منطقه ویژه اقتصادي استان به صورت کارشناسی، دقیق و بر اساس سیاست استراتژیک انجام شده است؛ همچنین طرح

الحاق منطقه ویژه اقتصادي منفصله یزد به این معنا نیست که اقدامات در بندرخشک نادیده گرفته شود. 

زمانی قمی در بخش پایانی سخنان خود با تأکید بر اینکه مشکلات بروکراسی و پیچیدگی هاي اداري باعث شده تا ایجاد فرصت هاي
جدید شغلی و جذب سرمایه و سرمایه گذاري هاي جدید با مشکلاتی مواجه باشد، تصریح کرد: «حل این معضل نیز باید به طور جدي
مورد توجه قرار بگیرد. عزم جدي مسئولان استانها براي جذب سرمایه هاي داخلی و خارجی و ضرورت پرهیز بخش دولتی از دخالت
در فعالیت هاي بخش خصوصی و توجه به اخلاق حرفه اي در همه سطوح مدیریتی از دیگر مطالب عنوان شده توسط استاندار یزد در

این نشست بود. وي با این کلام، سخن خود را به پایان رساند: «کیمیاي گمشده نظام اداري کشور، اخلاق است.» 

گفتنی است این برنامه از طریق سامانه آموزش هاي الکترونیکی مرکز (tclms.smtc.ac.ir)، وبینار و اینستاگرام مرکز
(lsmtc.ac.ir) همزمان به صورت زنده پخش شد که با استقبال و همراهی خوبی مواجه گردید.
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احصاي عوامل اخلال در محیط کسب و کار

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/09/30

نتایج اولیه فراخوان وزارت صنعت، معدن و تجارت درخصوص شناسایی چالش هاي کسب وکار بنگاه هاي اقتصادي ایران
منتشر شد.

 
 

 
نتایج اولیه فراخوان وزارت صنعت، معدن و تجارت درخصوص شناسایی چالش هاي کسب وکار بنگاه هاي اقتصادي ایران منتشر شد. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از دنیاي اقتصاد، ارزیابی نظرسنجی از 72 بنگاه صنعتی، معدنی و تجاري در بازه تقریبی دوماهه نشان
می دهد «تامین مواد اولیه»، «دریافت مجوز» و «فروش و بازار داخلی» به عنوان مهم ترین عوامل مخل محیط کسب وکار شناسایی
شده اند. این در حالی است که شامخ آبان ماه با تایید نتایج به دست آمده در این نظرسنجی، مهم ترین عامل کاهش تولید، افزایش
قیمت مواد اولیه را معرفی کرده که میزان سفارش هاي جدید و در کنار آن میزان فروش را با کاهش روبه رو کرده است. همچنین
نظرسنجی وزارت صمت از صاحبان کسب وکار حکایت از آن دارد که «سوخت»، «امور اراضی» و «وزارت بهداشت» کمترین اثر را در

 
ایجاد چالش هاي محیط کار داشته اند. 

درگاه اطلاعات و خدمات صنعت، معدن و تجارت (بهین یاب) اوایل مهرماه امسال پرسش نامه اي را روي سایت خود بارگذاري کرد که
در آن از تمام صنعتگران، معدنکاران و تجار کشور دعوت شد تا نظرات خود را در جهت شناسایی چالش هاي کسب وکار بنگاه هاي
اقتصادي کشور اعلام کنند. در این پرسش نامه 16 سوال در بخش هاي مختلف جانمایی شده است و مخاطبان آن واحدهاي صنعتی،

 
صنفی، معدنی و تجاري است. 

اما علاوه بر احصاي نظرات فعالان اقتصادي، «معاونت طرح و برنامه وزارت صمت» 9 مقررات مخل بیرونی در حوزه صنعت را شناسایی
کرده است. طبق ارزیابی ها، «دریافت مجوز انطباق مقررات و ضوابط محیط زیستی استقرار واحدهاي تولیدي صنعتی» یکی از قوانین
دست و پاگیري است که در نهایت باعث زمان بر شدن استعلام هاي صورت گرفته شده است. دومین قانون مخل شناسایی شده از
سوي سیاست گذاران صمت، «دریافت مجوز انطباق مقررات و ضوابط محیط زیستی استقرار براي واحدهاي تولیدي صنعتی، مستقر
در شهرك هاي صنعتی» است. طبق آسیب شناسی هاي صورت گرفته، سازمان محیط زیست و نمایندگان استانی آن به رغم آنکه بر
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اساس مقررات و ضوابط محیط زیستی استقرار واحدهاي تولیدي، صنعتی و معدنی براي شهرك هاي صنعتی مجوزهاي جداگانه صادر
می کنند اما براي واحدهاي مستقر در شهرك ها نیز به طور مجزا جهت استقرار رویه اي مشابه دارند که منجر به دوباره کاري می

شود. 

«دریافت مجوز انطباق مقررات و ضوابط بهداشتی و سلامت استقرار واحدهاي تولیدي صنعتی (مربوط به دانشگاه علوم پزشکی)»
سومین قانون مخلی است که باعث زمان بر بودن استعلام هاي صورت گرفته شده است. رویه اخلالگر چهارم «دریافت مجوز انطباق
مقررات و ضوابط محیط زیستی براي کلیه فعالیت هاي تولیدي (موضوع ماده 11 قانون هواي پاك)» است. «صدور پروانه بهره برداري
بهداشتی و پروانه ساخت و پروانه استاندارد درمورد صنایع غذایی و دارویی» پنجمین قانون دست و پاگیر بیرونی در حوزه صنعت
است که به طور موازي توسط اداره نظارت بر مواد غذایی و بهداشتی و اداره کل استاندارد انجام می شود. «استعلام از شرکت هاي آب،
برق و گاز جهت مجوز تامین نیاز صنعت» نیز طبق آسیب شناسی ها در مسیر بهبود محیط کسب وکار دست انداز ایجاد کرده است؛
براساس ارزیابی ها این روند منجر به زمان بر بودن استعلامات صورت گرفته و هزینه بر بودن انشعابات آب، برق و گاز شده است.
هفتمین مانع بیرونی حوزه صنعت کشور «دریافت زمین از طریق منابع طبیعی و سازمان جهاد کشاورزي جهت ایجاد واحد صنعتی»
است؛ واگذاري زمین از طریق منابع طبیعی و سازمان جهاد کشاورزي منوط به ارائه جواز تاسیس است. «تمدید مجوزهاي محیط
زیست» یکی دیگر از قوانین مضر شناسایی شده است؛ عدم ثبات مقررات و ضوابط در صدور مجوزهاي محیط زیست درخصوص
واحدهاي صنعتی باعث شده با وجود سرمایه گذاري، عدم تمدید مجوز محیط صورت گرفته و این موضوع مانع ادامه فعالیت واحد
تولیدي می شود. آخرین مقررات مخل احصا شده در بخش صنعت مربوط به «عدم امکان پرداخت اینترنتی پرداخت حق تمبر مربوط
به صدور جواز تاسیس واحدهاي تولیدي است که سبب مراجعه مکرر متقاضیان به صورت حضوري به ادارات کل مالیاتی شده است.» 

همچنین پنج رویه و مقررات مخل بیرونی در حوزه معدن از سوي سیاست گذاران شناسایی شده است. نخستین رویه مشکل ساز در
محیط کسب وکار حوزه معدن «دریافت استعلام از ادارات کل منابع طبیعی و آبخیزداري درخصوص صدور پروانه اکتشاف» است؛ به
طوري که به طور مثال در استان قم طی سال هاي 97 و 98 با بیش از 99 درصد مساحت هاي مورد درخواست مخالفت و بلوکه شده
و مجوزي صادر نمی شود. «دریافت موافقت درخصوص مزایده پروانه هاي بهره برداري و گواهی کشف بلامعارض از ادارات کل منابع
طبیعی و آبخیزداري» رویه اخلا لگر دوم معدنی است. اما سومین قانون مخل محیط کسب وکار بخش معدن «دریافت استعلام از
سازمان حفاظت محیط زیست» است. سازمان محیط زیست به دلیل واقع شدن پهنه هاي معدنی در مناطق چهارگانه با هرگونه انجام
فعالیت معدنی در این مناطق مخالفت می کند. «عدم امکان واگذاري محدوده هاي معدنی در عرصه هاي کتابچه هوانوردي» چالش
بعدي محیط کار حوزه معدن است؛ براساس توافق وزارت دفاع، ستاد مشترك نیروهاي مسلح و وزارت جهاد کشاورزي محدوده هایی
از استان ها به عنوان محدوده هاي AIP (پرواز ممنوع) انتخاب و در قالب کتابچه هوانوردي ابلاغ شده است. نتیجه این موضوع عدم
امکان واگذاري محدوده هاي معدنی در عرصه هاي کتابچه هوانوردي و بلااستفاده ماندن این ذخایر و به تبع آن عدم تولید و ایجاد
اشتغال در مناطق محروم است. از سوي دیگر بر اساس راي هیات عمومی دیوان عدالت اداري در صورت عدم رضایت بهره برداران ذي
حق و داراي پروانه چرا در مرتع مورد واگذاري، حقوق فرعی به حساب صندوق ثبت واریز می شود. اما امکان واگذاري مرتع در قالب
استعلام محدوده هاي معدنی به اشخاص دیگر با صدور این راي میسر نیست. این موضوع پنجمین رویه مخل در حوزه معدن است که

به «عدم امکان واگذاري مرتع در قالب استعلام محدوده هاي معدنی به اشخاص دیگر» منجر شده است. 

مهم ترین پرسش ها علاوه بر شناسایی قوانین مخل کسب وکار از سوي سیاست گذاران صمت، در پرسش نامه اي 16 سواله، از
فعالان اقتصادي پرسیده شده است که کدام عوامل نقش پررنگ تري در برهم زدن و ایجاد چالش هاي در محیط کارشان داشته اند.
پرسش نخست این نظرسنجی درخصوص «اخذ مجوز از وزارت صنعت، معدن و تجارت» است که در گزینه هاي گنجانده شده در آن
به مواردي مانند «طولانی بودن زمان صدور مجوزها در سازمان هاي استانی وزارت صنعت»، «شفاف نبودن قوانین مربوط به صدور

مجوزها»، «محدودیت در ثبت سفارش کالا و مجوز ارزي» اشاره شده است. 
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پرسش دومی که از صاحبان کسب وکار پرسیده شده است درمورد «تامین مواد اولیه» است؛ در گزینه هاي در نظر گرفته شده براي
این پرسش «عدم امکان تامین مواد اولیه به دلیل نبود نقدینگی»، «عدم امکان تامین مواد اولیه به دلیل ممنوعیت واردات»، «عدم
امکان تامین مواد اولیه به دلیل عدم تامین ارز موردنیاز واردات مواد اولیه»، «عدم امکان تامین مواد اولیه به دلیل محدودیت در انتقال

ارز به فروشنده خارجی»، «محدودیت یا عدم عرضه مواد اولیه داخلی» و «نوسان قیمت مواد اولیه» انتخاب شده است. 

پرسش بعدي درمورد «ماشین آلات و تجهیزات» است؛ در گزینه هاي انتخابی براي این بخش «عدم امکان راه اندازي ماشین آلات به
علت تحریم و محدودیت در انتقال ارز به فروشنده خارجی»، «عدم امکان راه اندازي ماشین آلات به علت عدم تامین ارز موردنیاز
واردات قطعات و لوازم یدکی»، «عدم امکان راه اندازي ماشین آلات به علت عدم تامین ارز موردنیاز واردات تجهیزات و ماشین آلات»،
«نقص ماشین آلات و تجهیزات»، «ممنوعیت واردات قطعات و لوازم یدکی»، «ممنوعیت واردات تجهیزات و ماشین آلات»، «عدم
عرضه قطعات و لوازم یدکی توسط تولیدکنندگان داخلی» و «عدم عرضه تجهیزات و ماشین آلات توسط تولیدکنندگان داخلی» قرار

دارد. 

«فروش و بازار داخلی» گزینه بعدي گنجانده شده در این نظرسنجی است. «کاهش فروش و تقاضا براي محصول»، «واردات کالاي
مشابه خارجی»، «کالاي قاچاق»، «شبکه توزیع یا نمایندگی نامناسب»، «بالا بودن قیمت تمام شده» و «بالا بودن تعرفه مواد اولیه»
گزینه هایی هستند که براي آنالیز وضعیت فروش و بازار داخلی انتخاب شده اند. وضعیت «صادرات» نیز با گزینه هاي «محدودیت یا
از بین رفتن بازار صادراتی»، «افزایش هزینه ها (تولید، بازاریابی، توزیع، حمل و...)»، «سیاست هاي ارزي براي بازگشت ارز حاصل از
صادرات به کشور»، «مشکلات حمل بار (زمینی، هوایی، ریلی و دریایی) و بیمه»، «عدم امکان دریافت ضمانت نامه صادراتی»، «موانع
دریافت مجوز استاندارد صادرات»، «ممنوعیت صادرات به کشورهاي مقصد» و «قوانین گمرك کشورهاي مقصد» مورد پرسش قرار

گرفته است. 

ارزیابی «گمرك» یکی دیگر از پرسش هاي مطرح شده در این نظرسنجی است؛ بر این اساس گزینه هایی چون «طولانی بودن زمان
انجام تشریفات گمرکی کالاها»، «شفاف نبودن قوانین و رویه هاي گمرکی»، «فراهم نبودن امکان و شرایط ترخیص درصدي از کالا»
و «طولانی و زمان بر بودن فرآیند آزمایش کالاها» قرار دارند. وضعیت «مالی (سیستم بانکی)» نیز با پرسش هاي «داراي بدهی معوقه
بانکی»،«مشکلات دریافت تسهیلات سرمایه ثابت»، «مشکلات دریافت تسهیلات سرمایه در گردش»، «مشکلات دریافت تسهیلات
بازسازي و نوسازي»، «فرآیندهاي پیچیده ارائه خدمات سیستم بانکی» و «شرایط سخت در وثایق بانکی (اعم از عدم پذیرش محل
اجراي طرح به عنوان وثیقه)» در این نظرسنجی جانمایی شده است. علاوه بر موارد گفته شده در این پرسش نامه در زمینه ها و حوزه
هاي «بیمه»، «امور مالیاتی»، «آب و برق»، «سوخت»، «شهرك هاي صنعتی»، «امور اراضی»، «محیط زیست»، «وزارت بهداشت
(سازمان غذا و دارو)» و «سازمان ملی استاندارد» سوالاتی از فعالان اقتصادي پرسیده شده است. سیاست گذاران وزارت صمت از تمام
فعالان اقتصادي دعوت کردند با مشارکت در این نظرسنجی این وزارتخانه را در جهت شناسایی چالش هاي کسب وکار بنگاه هاي

اقتصادي یاري دهند تا از دست اندازهاي محیط کار بنگاه هاي اقتصادي تصویري روشن آشکار شود. 

نتایج دو ماهه فراخوان با گذشت دو ماه از اعلام رسمی وزارت صنعت، معدن و تجارت براي احصاي چالش هاي محیط کسب وکار در
ایران، نتایج این نظرسنجی از فعالان صنعت، معدن و تجارت حاکی از پیشتازي سه عامل «تامین مواد اولیه»، «دریافت مجوز» و
«فروش و بازار داخلی» در دست اندازهاي محیط بنگاه هاي اقتصادي است. طبق برآوردها از میان 72 پرسش نامه اي که از سوي
فعالان اقتصادي تکمیل شده است، 43 بنگاه «تامین مواد اولیه» را مهم ترین چالش محیط کسب وکار خود دانستند. به اعتقاد آنها
کمبود نقدینگی براي تامین مواد اولیه، ممنوعیت واردات مواد اولیه مورد نیاز، عدم تامین ارز مورد نیاز براي واردات مواد اولیه،
محدودیت در انتقال ارز به فروشنده خارجی مواد اولیه، محدودیت یا عدم عرضه مواد اولیه داخلی و نوسان قیمت مواد اولیه در کنار



12/20/2020 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 267/606

بالا بودن تعرفه واردات مواد اولیه به مهم ترین چالش این روزهاي فعالان و صاحبان کسب و کار تبدیل شده است. 

همچنین 42 بنگاه دومین چالش اصلی خود را «دریافت مجوز» معرفی کردند و 40 بنگاه اقتصادي نیز «فروش و بازار داخلی» را عامل
سوم چالش زا در محیط کسب وکار برشمردند. طولانی بودن زمان صدور مجوزها در سازمان هاي استانی وزارت صمت و شفاف نبودن
قوانین مربوط به صدور مجوزها عواملی هستند که «دریافت مجوز» را براي فعالان سخت کرده و این موضوع به عنوان دومین دغدغه
آنها شناسایی شده است. اما چرا «فروش و بازار داخلی» به عنوان سومین عامل مخل محیط کسب وکار برگزیده شده است؟ طبق
ارزیابی فعالان کسب وکار، کاهش تقاضا براي محصول، واردات کالاي مشابه خارجی، وجود کالاي قاچاق، شبکه توزیع مناسب، بالا

بودن قیمت تمام شده، بالا بودن تعرفه مواد اولیه و قیمت گذاري دستوري منجر به کاهش فروش بنگاه ها شده است. 

اما علاوه بر سه عامل اصلی شناسایی شده مخل کسب وکار، عوامل بنیادي دیگري هستند که فضاي کسب وکار را براي حوزه هاي
صنعت، معدن و تجارت با چالش هایی روبه رو ساخته اند. ارزیابی پرسشنامه هاي فعالان اقتصادي نشان می دهد 32 بنگاه بخش
«بیمه (تامین اجتماعی)»، 31 بنگاه بخش «مالی (سیستم بانکی)» و 30 بنگاه بخش «شهرك هاي صنعتی» را به عنوان عوامل مخل
محیط کار معرفی کرده اند. طبق ارزیابی ها در بخش «بیمه (تامین اجتماعی)»، موضوعاتی همچون رسیدگی به دفاتر و صورت مزد
سال هاي قبل، فقدان رویه شفاف براي در عملکرد هیات هاي تشخیص مطالبات، مخدوش بودن فرآیند دادرسی منصفانه، عدم وحدت
رویه و صدور احکام متفاوت در شعب مختلف، نبود مرور زمان براي طرح دعاوي، عدم پرداخت حق بیمه سنوات گذشته، سهم بالاي
کارفرما از پرداخت حق بیمه کارکنان و حق بیمه مشاغل سخت و زیان آور در محیط کار چالش برانگیز شده اند. همچنین ازعواملی
مانند داشتن بدهی معوق بانکی، نوع قراردادهاي بانکی، فرآیندهاي پیچیده ارائه خدمات سیستم بانکی و شرایط سخت در وثایق بانکی
در بخش «مالی (سیستم بانکی)» گلایه هایی ثبت شده است. 30 بنگاهی که به بخش «شهرك هاي صنعتی» به عنوان عوامل
اخلالگر در محیط کسب وکارشان نام برده اند هم معتقدند طولانی بودن زمان واگذاري زمین، عدم تخصیص زمین، گرانی زمین در

شهرك ها، شفاف نبودن قوانین واگذاري زمین و عدم تامین آب و برق مورد نیاز در شهرك ها به دایره مشکلات شان افزوده است. 

در این بین 27 بنگاه نیز «امور مالیاتی»، 28 بنگاه «صادرات» و 27 بنگاه «گمرك» را در رده هاي پایین تر به عنوان چالش هاي
کسب وکار بنگاه هاي اقتصادي معرفی کرده اند. ممیز محوري و شیوه علی الرأس در نظام رسیدگی و تشخیص مالیات، فرآیند
نامناسب دادرسی مالیاتی، عدم وجود وحدت رویه در خصوص بخشنامه هاي مالیاتی، کاهش سرمایه در گردش مودیان مالیاتی در اثر
تسویه مالیات در خرید و فروش هاي نسیه و غیرنقدي، عدم وجود مرور زمان در نظام مالیات ارزش افزوده و اخلال قیمتی در بازارهاي
رسمی ناشی از رفت و برگشت کالا بین مناطق آزاد تجاري و سرزمین اصلی از جمله عواملی است که دربخش «امور مالیاتی» شرایط

کار را براي فعالان اقتصادي مشکل کرده است. 

28 بنگاهی هم که «صادرات» را به عنوان عامل اخلال گر دانسته اند، معتقدند محدودیت یا از بین رفتن بازار صادراتی، افزایش هزینه
ها (تولید، بازاریابی، توزیع، حمل و...)، سیاست هاي ارزي براي بازگشت ارز حاصل از صادرات به کشور، مشکلات حمل بار(زمینی،
هوایی، ریلی و دریایی) و بیمه عدم امکان دریافت ضمانت نامه صادراتی، موانع دریافت مجوز استاندارد صادرات، ممنوعیت صادرات به

کشورهاي مقصد و قوانین گمرك کشورهاي مقصد مشکلاتی برایشان به وجود آورده است. 

27 بنگاه نیز در بخش «گمرك»، عواملی همچون طولانی بودن زمان انجام تشریفات گمرکی کالاها، شفاف نبودن قوانین و رویه هاي
گمرکی، فراهم نبودن امکان و شرایط ترخیص درصدي از کالا و زمانبر بودن فرآیند آزمایش کالاها را از چالش هایشان در این بخش
برشمرده اند. اما در این میان بخش هاي «سوخت»، «امور اراضی»، «وزارت بهداشت (سازمان غذا و دارو)، «سازمان ملی استاندارد»،
«محیط زیست»، «آب و برق» و «ماشین آلات، تجهیزات و قطعات یدکی» کمترین امتیاز را در شناسایی عوامل مخل کسب وکار از

نگاه فعالان صنعت، معدن و تجارت کشور کسب کرده اند. 
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پربیننده ترین محورهاي اصلی شیوه نامه حذف رانت، تقویت صادرات و متعادل کردن سود زنجیره فولاد است/ در تدوین شیوه نامه،
نظر مشورتی بخش خصوصی گرفته شد آمادگی ذوب آهن اصفهان براي تولید ریل سوزنی خطوط مترو ساخت پایلوت آب شیرین کن
جذبی فولاد هرمزگان، محصول تحقیق و توسعه برتر کشور شد بازدید مدیرعامل شرکت مس از طرح هاي توسعه اي مجتمع مس

سونگون ماشین آلات صنعت و معدن معافیت گمرکی گرفتند
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احیاي 18 واحد راکد در چهارمحال و بختیاري با حمایت دستگاه قضا

منبع: میزانشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/09/30

استاندار چهارمحال و بختیاري با اشاره به احیاي 18 واحد صنعتی و تولیدي راکد در چهارمحال و بختیاري با حمایت دستگاه
قضا گفت: اعضاي کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان اخیراً مشکلات چهار واحد صنعتی را بررسی و رفع موانع تولید

این واحد ها را تصویب کردند.

اقبال عباسی در گفت وگو با میزان، با اشاره به همکاردي دستگاه قضا جهت احیاي واحد هاي تولیدي راکد در استان چهارمحال
و بختیاري اظهارداشت: امسال 18 واحد صنعتی در استان به کمک و حمایت قوه قضاییه به چرخه تولید بازگشت و امیدواریم با

اقدامات در دست انجام 32واحد صنعتی راکد دوبار فعال شده و به چرخه تولید بازگردند. 

وي با اشاره به همکاري موثر دستگاه قضایی براي احیاي این کارخانه ها توصیح داد: با برگشت این واحد هاي در زمینه هاي تولید
چینی، سیم و کابل، پروفیل، فرآورده هاي گوشتی و سایر محصولات صنعتی به چرخه تولید، زمینه اشتغال مستقیم 274 نفر فراهم

شده است. 

استاندار چهارمحال و بختیاري با بیان اینکه تمامی هزینه هاي این تعداد واحد صنعتی و تولیدي از محل سرمایه گذاري متقاضیان
تامین و هزینه شده است، گفت: سال گذشته نیز هشت واحد صنعتی استان به چرخه تولید بازگشت. 

عباسی با بیان اینکه در روند احیاي واحد هاي صنعتی استان بدهی قبلی این کارخانه ها در ستاد تسهیل و رفع موانع تولید تعیین
تکلیف می شود، تصریح کرد: با وجود برگزاري نشست هاي متعدد، اما همچنان با بانک هاي عامل مشکل دارند و براي احیاي واحد

هاي تولیدي صنعتی چهارمحال و بختیاري از توان کارگر هاي سابق این کارخانه ها بهره گیري می شود. 

وي با بیان اینکه اعضاي کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان اخیراً مشکلات چهار واحد صنعتی را بررسی و رفع موانع تولید این
واحد ها را تصویب کردند، افزود: این واحد هاي صنعتی در بخش تولید آجر هاي نسوز و کشت و صنعت فعالیت دارند. 

استاندار چهارمحال و بختیاري با تاکید بر اینکه برخی واحد هاي صنعتی استان با مشکلات گمرکی مواجه اند، گفت: یکی از این واحد
ها در بخش تولید آجر هاي نسوز فعال است که در نشست فوق، مشکلات گمرکی این واحد برطرف شد. یکی دیگر از این شرکت ها،

کشت و صنعت استان بود که براي تداوم فعالیت خود به آب نیاز داشت و بنا شد مشکلاتش مرتفع شود. 

عباسی با بیان اینکه در حال حاضر 900 واحد صنعتی در استان چهارمحال و بختیاري فعال هستند، گفت: 2واحد صنعتی دیگر نیز با
مشکل ناتوانی در بازپرداخت تسهیلات بانکی مواجه بودند که با استمهال این تسهیلات در نشست موافقت شد. 

بیشتر بخوانید: سفر رئیس قوه قضاییه به استان چهارمحال و بختیاري احیاي بزرگترین کشتارگاه خاور میانه در بام ایران ضرب الاجل
3 ماهه براي حل مشکل مسکن مردم روستاي «شیخ شبان» 
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انتهاي پیام/
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چرا واردات خودرو به نفع اقتصاد کشور نیست؟

منبع: نود اقتصاديشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/09/30

دکتر عبدالمجید شیخی نوشت: تجربه چند دوره واردات انواع خودرو و مجددا منع ورود را تجربه کرده ایم. اما هنوز آقایانی
مثل رزم حسینی عبرت نمی خواهند بگیرند. پر واضح است که همچنان و مانند سایر بازار کالاها و خدمات لابی هاي رانت

خوار واردات پشت این توصیه به وزیر صمت هستند.

«نود اقتصادي»-دکتر عبدالمجید شیخی، کارشناس
اقتصادي و استاد دانشگاه: وزیر صمت در مصاحبه با رسانه
ملی گفت که با آزاد کردن واردات خودرو می خواهد
مشکل گرانی و انحصار خودرو را حل کند. حالا معلوم شد
چرا عده اي در بوق و کرنا دمیدند تا وزارت بازرگانی را
مجدداً از صنعت و معدن جدا کنند. به قول شیخ بهایی
رحمه االله علیه : «مقصود تویی، کعبه و بتخانه بهانه است»
بلکه با پوزش از شاعر، نیت دولت روحانی این است:
«(واردات!(مقصود تویی)، (کعبه و بتخانه) انفکاك بازرگانی

از صنعت و معدن بهانه است. به عقب برگردیم یعنی از قول وزیر صمت پیشین که همین واردات بر زمینش زد در تاریخ 24 بهمن ماه
1396 به نقل از خبرگزاري مجلس شوراي اسلامی ( خانه ملت) گفت: صنعت خودروسازي با دارا بودن سهم 3.5 تا چهار درصدي در
تولید ناخالص داخلی کشور، همچنین سهم 18 تا 20 درصدي در بخش صنعت و سهم 12 درصدي اشتغال بخش صنعتی کشور، از
جایگاه اقتصادي، سیاسی و اجتماعی ویژه اي برخورداراست. این مقام مسئول با اشاره به حضور حدود 1300 قطعه ساز در اقصی نقاط

کشور، آن را نشانه خوبی از حرکت در عرصه خودروسازي کشور برشمرد. 

تجربه چند دوره واردات انواع خودرو و مجددا منع ورود را تجربه کرده ایم. اما هنوز آقایانی مثل رزم حسینی عبرت نمی خواهند
بگیرند. پر واضح است که همچنان و مانند سایر بازار کالاها و خدمات لابی هاي رانت خوار واردات پشت این توصیه به وزیر صمت
هستند. تحریم از سوي دشمن تهدید و جنگ تمام عیار اقتصادي است اما این بعُدِ لغیره آن است.براي ما از منظر بعُدِ لنَِفسه تحریم نه
تنها ضعف و نه تنها تهدید نیست بلکه فرصت بسیار مغتنم و موجب قوت ما شده است. اگر وزیر (با واردات) دنبال انحصار شکنی است
پس چرا همزمان اجازه ایجاد انحصار خصوصی در تمام زمینه ها را می دهد؟ معناي باز پروراندن انحصار خصوصی با ایجاد تشکلهاي
انحصاري بخصوص درحوزه خدمات و بویژه در حوزه توزیع چیست؟ ایجاد تشکلهاي مسلط بر تاروپود بازار نظیر هایپر استار، کوروش،
تپ سی و اسنپ و اخیراً نیز با بوق و کرنا تشکل جدیدي بنام ""بایا"" را تبلیغ می کنند. چه معنی می دهد؟ تشکلهایی که احتمالاًبا
مالکیت افراد بیگانه و ناشناس قرار است بر ناموس اقتصاد مانند زمان حاکمیت شاهنشاهی بر جان و مال مردم مسلط شوند و باعث
تشدید نابرابري درآمد و ثروت می شوند؟! و همانطور که در مصاحبه قبلی عرض کردم نکته جالب توجه این است که غربی ها در همه
چیز ما را تحریم کرده اند اما در تولید سیگار و سرمایه گذاري در بخش خدمات توزیعی خبري از تحریم نیست.چرا؟ چون سود هاي
باد آورده در این زمینه ها بی نظیر است و نیز خود این سرمایه گذاري ها از جنس براندازي پایه هاي اجتماعی و اقتصادي جمهوري

اسلامی ایران است.! 
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پس معلوم می شود این توصیه واردات خودرو خلق انحصار مجدد خصوصی و نیز احیاي مجدد انحصار خصوصی وارد کنندگان خورو
است که مدتی است از این طریق نانشان آجر شده است!کدام کشور خودرو ساز مطرح در سطح بین المللی با رقابت صنعت خود را به
این مرتبه از رشد و توسعه رسانده است؟ چرا دلیلی نمی آورند؟ آیا آمریکا یا اروپایی ها و یا ژاپن؟، کدام؟ برخی مثل کره جنوبی و
چین، مالزي و بقیه هم که دستاوردهاي تحت امتیاز غربی ها را می سازند. یعنی پس از بلوغ صنعت خودرو در کشورهاي آمریکا ،
اروپایی و یا ژاپن سرمایه گذارانی از آنجا و کره جنوبی و چین صنعت آنها را مستقر کردند ولی با اتکا به همت خود در تحقیق و
توسعه کار را توسعه دادند.یعنی ادامه کار آنها در این کشورها با اتکا به همت و توان خود و امکانات بومی آنها بود نه رقابت! همچنانکه
Kicking away the ladder,،2005،ها جون چانگ در کتاب« انداختن نردبان، استراتژي توسعه در چشم انداز تاریخی
development strategy in the historical perspective)می گوید که با قصد عدم جواز رشد و توسعه تولید بخصوص
در صنایع با فناوري بالا در کشورهاي در حال توسعه ،بهانه رقابت را براي این کشورها مطرح می کنند و نردبان ترقی را که خودشان
بیش از 300 سال با حمایت از صنعت داخلی خودشان با انواع حمایت ها و مشوقها، بالا رفتند با لگد می اندازند تا دیگران از این
نردبان بالا نیایند و رشد و توسعه نیابند و رقیب آنها نشوند.بعلاوه ما شاهد هستیم که با وجود انحصار و تسلط کمپانی هاي بزرگ بر و
در صنعت خودرو سازي در کشوري مانند ایالات متحده آمریکا اصلاً در این چند دهه هیچ خودرو جدیدي با نام و برند جدید تولیدي
خودش در بازار این کشور سر در نیاورده است؟ قانون انحصار قانون تنازع بقاي در جنگل است. درختان بسیار بزرگ با سایه سلطه وار
خود اجازه رشد نهال هاي ضعیف را نمی دهند.قوي ضعیف را می خورد.! اصولاً آیا آقاي وزیرمحترم صمت معنی رقابت را متوجه می
شوند؟ از دیدگاه اقتصاد اسلامی رقابت در شرایط نابرابر ظلم است.وقتی انحصار باشد شرایط نابرابر است. در شرایط برابر رقابت با
عدالت سازگار است.این را در بسیاري از شئونات زندگی بشر درك کرده و پیاده کرده است. مثلاً در میادین مختلف ورزشی مانند
کشتی و وزنه برداري تمام رقبا در وزن خودشان(یعنی شرایط برابر) با هم مسابقه می دهند( یعنی رقابت می کنند.) راه حل رشد و
توسعه صنعت خودروسازي در کشور ما دادن عنان 12 درصد و بیشتر سهم اشتغال به بیگانه و مفت بخشیدن ارزش افزوده 3.5 درصد
از تولید ناخالص داخلی به بیگانه نیست. این خیانت است. و تا بحال نیز واردات خودرو هیچ ارزش افزوده اي براي کمیت و کیفیت
خودرو داخلی به ارمغان نیاورده است.عصاره خلقت امیرالمومنین علی ابن ابی طالب سلام االله علیهما می فرمایند:« ما اکثر العبر و اقل
الاعتبار»« چقدر عبرت ها فراوان و چقدر عبرت گیرندگان کمند!»راه حل همانند تجربه کشورهاي پیشرفته بالا رفتن از نردبانی است
که آن نابکاران پس از بالا رفتن از آن با لگد آن را انداخته اند و بجاي آن پوست خربزه زیر پاي وزیر ما می اندازند و شعار بی اساس
رقابت در شرایط نابرابر فعلی را که سالها مضحکه عقلا شده سر می دهند. راه حل در این صنعت خلق تشکلهاي خودرو ساز بومی
جدید با حمایت دولت و استفاده از تشکل هاي دانش بنیان در این صنعت مثل بسیاري از زمینه هاي ایجاد شده است. راه حل پیاده
کردن اقتصاد مقاومتی است. چه می شد اگر به نهادهایی مانند ستاد اجرایی فرمان 8 ماده اي حضرت امام یا قرارگاه خاتم الانبیا نیز
اجازه می دادند تا مانند بسیاري از فعالیت هاي خارق العاده و جهادي خود که کشور را به قوت رسانده اند، در این زمینه نیز ورود
کنند و با ایجاد چند کارخانه جدید با مقیاس بزرگ و در حد و اندازه تامین بازار داخلی وصادرات به کشورهاي همسایه، منطقه و
دیگران بخصوص در قالب تعاونی هاي تولید و با استفاده از سرمایه خُردِ مردمی مشکل انحصار را نیز حل کنند؟ تجربه نشان داده در
هر زمینه اي که افراد مدیر جهادي ورود کرده اند توفیق داشته ایم. همین چند ماه پیش فرمانده محترم و جهادي نیروي هوافضاي
سپاه در بازدید ازاین صنعت(با این مضمون) فرمودند که ما آمادگی کامل براي ورود به این عرصه را داریم تا از هر نظرحتی طراحی
تمام و کمال خودرو بتوانیم این صنعت را به خود کفایی و خود اتکایی برسانیم. هنوز نمونه خودروهایی را که در دو دهه پیش سپاه
تولید کرده بود ( و متاسفانه خائنینی در دولت با کار شکنی مانع تجاري سازي آنها شدند)در معابرخودرو می بینیم. بنابراین چیز دور
از ذهن و دسترسی نیست.(آن روزي که صنعت پیکان در ایران با مونتاژ بنا شد کره جنوبی نیز کار خود را در ساخت اتکایی خودرو
شروع کرد الان آن کجا و ما کجا؟ اي عزیز مسئول مشکل نا کارآمدي مدیریت در این بخش اقتصاد است.!) حتی از امکانات چند
شرکت موجودي که یا وارد می کردند و یا مونتاژ می نمودند می توان استفاده کرد و با کمک نیروهاي داخلی و دولت ساختارآنها را
تبدیل به یک ساختار تولیدي- تعاونی نمود.آقاي وزیر محترم سمت!مثل اینکه آقاي رئیس جمهور فراموش کرده اید که امام
المسلمین، امام خامنه اي حفظه االله تعالی با صراحت و بحق فرمودند:« آن ذهن و فکري که می تواند ماهواره را تولید کند و براي



12/20/2020 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 273/606

ارسال ماهواره بعدي در مدار 36 هزار کیلومتري هدفگذاري کند، قطعاً چنین روحیه، ابتکار و خلاقیت براي تولید خودرو با مصرف پنچ
لیتر بنزین در صد کیلومتر و در دیگر بخش هاي تولید نیز دارد.»
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یک هزار و 200 مسکن براي ایثارگران هرمزگان ساخته می شود

شماره خبر:  107  |  تاریخ: 1399/09/30
منبع: بنیاد شهید و امور

ایثارگران

تفاهم نامه تامین زمین احداث یک هزار و 200 مسکن و ساماندهی اشتغال و کارآفرینی خانواده هاي شاهد و ایثارگر
هرمزگان عصرشنبه بین استاندار و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران به امضا رسید.
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/اختصاصی/تمرکز امروز خودروسازان باید بر بهبود کیفیت و افزایش تیراژ

باشد؛ آدرس غلط وزیر صمت براي صنعت خودروسازي!

منبع: پرشین خودروشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/09/30

عضو هیأت علمی گروه مهندسی خودرو دانشگاه علم و صنعت گفت: در شرایط کنونی اقتصادي و تحریم ها، صحبت از
شکست انحصار در خودروسازي و متنوع ساختن محصولات، «آدرس غلط دادن است» و باید تمرکز خودروسازان بر بهبود

کیفیت و افزایش تیراژ براي پاسخ گویی به نیاز مردم باشد.

به گزارش خبرنگار پرشین خودرو، 29 مهرماه امسال بود که وزیر صنعت، معدن و تجارت در جلسه مشترك با نمایندگان
مجلس شوراي اسلامی با تاکید بر ضرورت افزایش کیفیت تولیدات خودرویی کشور، گفت: باید شرایط براي عبور از انحصار دو شرکت

بزرگ خودروسازي و افزایش تولیدات با هدف رقابت پذیري محصولات خودرویی در سطح بازار فراهم شود. 

علیرضا رزم حسینی، افزود: اولویت نخست وزارتخانه، حمایت ویژه واحدهاي توانمند و افزایش تولیدات رقابتی در حوزه خودرو کشور
است و تقویت شرکت هایی که توانمندي لازم در این عرصه را دارند در دستور کار است تا بتوان انحصار موجود را از بین برد. 

به تازگی نیز وزیر صنعت با تاکید بر اینکه باید رقباي جدید در حوزه خودروسازي وارد شوند، گفت: بخش خصوصی باید تقویت شود. 

در این خصوص، امیرحسن کاکایی استاد دانشگاه در گفت وگو با خبرنگار پرشین خودرو، اظهار داشت: همواره از ایجاد قطب سوم
خودروسازي یا تسهیل واردات به عنوان گزینه هایی براي رفع انحصار در خودروسازي کشور یاد می شود. 

به گفته وي، قطب سوم یک عبارت متناقض است، به نحوي که مطرح کنندگان این موضوع درتلاشند در مقابل دو خودروسازي بزرگ
کشور یک خودروساز بزرگ خصوصی درست کنند. 

کاکایی ادامه داد: پرسش اینجاست آیا باید این خودروساز سوم را دولت درست کند؟ که در این صورت با موضوع خصوصی بودن در
تناقض است، از طرفی فراموش نکنیم علاوه بر ایران خودرو و سایپا 28 خودروساز کوچک و متوسط خصوصی نیز در کشور وجود

دارند که برخی از آنها نظیر کرمان موتور و گروه بهمن با تفکر قطب سوم خودروسازي در زمان خود به وجود آمدند. 

وي اظهار داشت: بر این اساس در گذشته 28 تلاش با همین دیدگاه انجام شده بود، اما آنچه در عمل اتفاق افتاد جلوي رقابت در این
صنعت گرفته شد. 

این کارشناس صنعت خودرو تاکید کرد: تجربه نشان داده با تعدد خودروسازي نمی توان رقابت به وجود آورد، بلکه فقط خودروسازان
کوتوله را توسعه خواهیم داد که قابلیت رقابت در سطح داخلی و بین المللی ندارند. 

وي، در این زمینه به برخی تجارب جهانی اشاره کرد و گفت: در کشوري نظیر چین که خودروسازان متعددي در آن مشغول به
فعالیت هستند، سالیانه بیش از 30 میلیون دستگاه خودرو تولید می شود که هم در این بازار بزرگ مصرف شده و هم به سایر کشورها

صادرات می شود؛ بازار خودرویی که همه بزرگان دنیا در آن به سرمایه گذاري پرداخته اند. 
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کاکایی اضافه کرد: در مقابل، کشوري نظیر کره جنوبی وجود دارد که فقط شرکت هیوندایی آن هم با دو برند کیا و هیوندایی را دارد و
خودروهاي بسیار باکیفیت تولید می کند که نه تنها در بازار داخلی خود مصرف می شود، بلکه بخشی از بازارهاي بزرگ جهان را

تسخیر کرده اند. 

استاد گروه مهندسی خودروي دانشگاه علم و صنعت یادآور شد: فراموش نکنیم دو خودروساز بزرگ کشور از نظر بین المللی در اصل
سه خودروساز هستند و در سال هاي گذشته، پارس خودرو به عنوان قطب سوم خودروسازي کشور مطرح بود اما در رقابت با ایران

خودرو و سایپا به حاشیه رفت. 

  

   چه کنیم رقابت شکل بگیرد؟ وي در ادامه با طرح این پرسش
که "حال چه کنیم رقابت شکل بگیرد"، خاطرنشان کرد: در جهان، صنعت خودروسازي به سمت انحصار اما بازارها به سمت رقابت
پیش می رود، در این میان واردات خودرو می تواند در سر و شکل گرفتن یک فضاي رقابتی کمک حال باشد، اما در همه کشورها آن

را با مکانیسم تعرفه کنترل می کنند. 

کاکایی افزود: تعرفه، مکانیسمی براي جبران عدم توازن بین تولید و تجارت در داخل با خارج از کشور است تا خودروها در یک رقابت
برابر قرار بگیرند. 

وي اظهار داشت: آنچه مسلم است مکانیسم تعرفه در کشور ما از تولید داخل حمایت نکرده، بلکه در حقیقت از یک مونتاژ حداقلی
حمایت کرده است، دلیل آن وجود 28 خودروساز خصوصی است که هر یک قرار بود به قطب سوم تبدیل شوند، اما هیچ یک از آنها

بیش از 20 درصد داخلی سازي در محصولات خود ندارند. 

این استاد دانشگاه، در ادامه به قانون "رفع موانع تولید" و "بهبود فضاي کسب وکار" اشاره کرد و گفت: در کشوري زندگی می کنیم
که فضاي کسب وکار، مناسب توسعه و کارآفرینی نیست و قوانین یاد شده به درستی اجرا نمی شوند، بلکه دولت ها با تعرفه آفرینی به

دنبال جبران کمبودها هستند؛ بر این اساس رقابتی شدن و رقابت پذیر شدن با چالش هاي جدي قانونی مواجه است. 
  

تحریم هاي اقتصادي وي، در ادامه به تحریم هاي ظالمانه علیه کشورمان اشاره کرد و افزود: امروز در میانه یک جنگ تمام عیار
اقتصادي به سر می بریم و همه خودروسازان و قطعه سازان داخلی با دشواري هاي زیادي مواجه اند. 
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کاکایی گفت: اگر امروز واردات خودرو انجام نمی شود، نه به خاطر حمایت از خودروسازان داخلی، بلکه به این دلیل است که ارز
نداریم. 

وي خاطرنشان کرد: در شرایط فعلی جنگ اقتصادي، باید روي بقاي صنعت خودروسازي تمرکز کنیم و رقابت پذیري یک نگاه غلط در
شرایط کنونی است. 

این استاد دانشگاه ادامه داد: اکنون ایران خودرو و سایپا بیش از 60 هزار میلیارد تومان زیان رسمی دارند و 28 خودروساز دیگر تقریباً
تعطیلند، طبیعی است در این میان برخی هم به دنبال وارد کردن پورشه، بی.ام.و و دیگر خودروهاي خارجی باشند و در چنین

شرایطی صحبت از رقابت موضوعیت ندارد. 

وي ادامه داد: اکنون باید به این فکر باشیم که در شرایط کنونی جنگ اقتصادي، چگونه با همین افراد و امکانات بهترین تولید را انجام
دهیم، به عبارتی بهبود کیفیت و افزایش تیراژ چاره ساز بوده، اما ایجاد تنوع در شرایط فعلی غلط است. 

کاکایی، به آشفته بازار فعلی خودرو در کشور اشاره کرد و گفت: امروز مردم خودرو با قیمت مناسب می خواهند و عمده گلایه ها این
است که خودرو به دست مصرف کننده واقعی نمی رسد، اما اگر بخواهیم سرمایه ها را در بخش تنوع خرج کنیم، خودروسازان در

سرمایه گذاري براي تیراژ و کیفیت کم خواهند آورد. 

بررسی آمارهاي رسمی منتشره وزارت صنعت، معدن و تجارت حاکی از تولید 542 هزار و 600 دستگاه خودروي سواري از ابتداي
امسال تا پایان آبان ماه است. آماري که در مقایسه با مدت مشابه پارسال رشد 21.3 درصدي نشان می دهد. 

در این مدت 52 هزار و 828 دستگاه وانت از سوي خودروسازان داخلی تولید شد که در هم سنجی با پارسال رشد 20.4 درصدي
داشته است. 

تولید اتوبوس، مینی بوس و ون، اما در این مدت کاهشی بود و با ثبت افت 6.1 درصدي به یک هزار و 188 دستگاه رسید. 
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دروازه اطلاعاتی دانشگاه علامه طباطبائی راه اندازي شد

منبع: ایسناشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/09/30

رئیس دانشگاه علامه طباطبائی از راه اندازي دروازه اطلاعاتی این دانشگاه خبر داد و گفت: بر این اساس امکان دسترسی به
بیش از 80 عنوان پایگاه اطلاعاتی پیوسته شامل متن کامل بیش از 54 هزار عنوان نشریه تمام متن و یک میلیون و 500

هزار عنوان کتاب الکترونیکی خارج از محیط دانشگاه فراهم شده است.

به گزارش ایسنا؛ دکتر حسین سلیمی در مراسم اختتامیه
هفته پژوهش و فناوري دانشگاه علامه طباطبائی به
دستاوردهاي پژوهشی دانشگاه طی سالیان اخیر اشاره کرد
و گفت: در سال 1392 کمبودهاي زیرساختی در دانشگاه
وجود داشت که از جمله آنها می توان به کمبود ساختار
اطلاع رسانی شامل کتابخانهذ مرکزي و کتابخانه دیجیتال،
فقدان مراکز رشد و نوآوري، فقدان امور بین الملل و خلاء
قانونی در پژوهشکده ها، آئین نامه ها و انتشارات اشاره

کرد. 

وي از راه اندازي دروازه اطلاعاتی دانشگاه علامه طباطبایی خبر داد و افزود: بر این اساس امکان دسترسی به بیش از 80 عنوان پایگاه
اطلاعاتی پیوسته شامل متن کامل بیش از 54 هزار عنوان نشریه تمام متن و یک میلیون و 500 هزار عنوان کتاب الکترونیکی خارج

از محیط دانشگاه فراهم شده است. 

دکتر سلیمی تاکید کرد: این کتابخانه با مجموعه اي بالغ بر یک میلیون شی محتوایی (340 هزار شیء دیجیتالی و 640 هزار شیء
فیزیکی) به عنوان غنی ترین کتابخانه حوزه علوم انسانی و اجتماعی کشور شناخته شده است. 

رئیس دانشگاه علامه طباطبائی در ادامه به اشاره به توسعه زیست بوم نوآوري، فناوري و کارآفرینی این دانشگاه اشاره کرد و گفت: در
این زمینه مرکز کارآفرینی و هدایت شغلی در سال 1395، مرکز رشد واحدهاي فناور علوم انسانی و اجتماعی در سال 1396 و مرکز

نوآوري علوم انسانی و اجتماعی در سال 1396 تاسیس شده است. 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علامه طباطبایی،وي ادامه داد: در مراکز رشد واحدهاي فناور و نوآوري علوم انسانی، چهار شتاب
دهنده و 81 تیم در حال فعالیت هستند که 123 نفر از شاغلان این تیم ها علامه اي هستند. این شرکت ها تاکنون حدود 270

میلیارد ریال درآمد رسمی داشته اند. 

این استاد دانشگاه علامه طباطبائی در ادامه به تاسیس آزمایشگاه علوم شناختی در سال 1398 پرداخت و اظهار کرد: ردیابی حرکات
چشم، بیولوژي مولکولی، الکتروفیزیولوژي، بخش سایکونورولوژي، کارگاه آواشناسی و کارگاه زبان شناسی پیکره اي از جمله بخش

هاي مختلف این آزمایشگاه است. همچنین آزمایشگاه تربیت بدنی هم تقویت و دوباره تاسیس شده است. 
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به گفته دکتر سلیمی، یکی از اقدامات مهم در سال 1392، ارتقاي گروه روابط دانشگاهی به «مدیریت همکاري هاي علمی و بین
المللی» بود که یکی از نتایج آن راه اندازي اولین دوره هاي مشترك آموزشی با دانشگاه هاي خارجی بوده است. همچنین از سال
1392 تاکنون 142 تفام نامه خارجی به امضا رسیده است. دانشگاه علامه طباطبائی براي هماهنگ کردن دانشگاه هاي کشور در

ارتباط با دانشگاه هاي اسپانیا و افغانستان هم نقش محوري داشته است. 

او با بیان اینکه این دانشگاه در سال 1398 به عنوان دانشگاه نمونه و برتر در حوزه امور بین الملل معرفی شده است، تصریح کرد:
پروژه بین المللی سازي آموزش عالی در قالب برنامه آراسموس کمیسیون اروپایی (2018-2015)، چهار پروژه بین المللی در قالب
برنامه ژان مونه کمیسیون اروپایی (2020-2018) که دانشگاه علامه طباطبائی تنها دانشگاه برنده این پروژه ها بوده، پروژه بین المللی
سطح آگاهی فارسی زبانان منطقه با پشتیبانی سازمان بهداشت جهانی – 2020، پروژه بین المللی براي آموزش روزنامه نگاران در

دوران همه گیري کرونا با پشتیبانی یونسکو -2020 و... از جمله اقدامات این مدیریت بوده است. 

دکتر سلیمی، ارتقاي گروه انتشارات به مرکز چاپ و انتشارات در سال 1392 را نمونه اي دیگر از اصلاح ساختار و قوانین و مقررات
پژوهشی دانست و گفت: توسعه فعالیت هاي این حوزه و چاپخانه دانشگاه در دستور کار قرار گرفت و تا زمان حاضر 540 جلد کتاب

که 395 جلد آنها چاپ اول بوده منتشر شده است. 

وي با اشاره به افزایش تنوع فعالیت هاي پژوهشی دانشگاه در سال هاي 1399-1392، یادآور شد: برقراري ارتباط دانشگاه با جامعه،
تشکیل کمیته ها و کارگروهاي تخصصی، راه اندازي سامانه هاي پژوهشی و هسته هاي پژوهشی، راه اندازي فرصت مطالعاتی داخلی
در جامعه و صنعت، فعال سازي دستیاران پژوهشی، تاسیس واحد خدمات پژوهشی، برقراري دوره تحقیقاتی پسا دکتري،
توانمندسازي پژوهشی استادان و دانشجویان، اعطاي کد اخلاق، برگزاري کارگاه هاي اخلاق در پژوهش، ارزیابی تولیدات علمی و... از

جمله موارد متنوع معاونت پژوهشی طی سال هاي اخیر بوده است. 

رئیس دانشگاه علامه طباطبائی در بخش دوم سخنان خود به تولیدات پژوهشی دانشگاه اشاره کرد و خاطرنشان کرد: تا 18 دسامبر
حدود یک هزار و 85 مقاله علمی در پایگاه WOS، یک هزار و 448 مقاله در پایگاه Scopusو 9 هزار و 136 مقاله هم در مجلات

داخلی چاپ شده است. همچنین دانشگاه علامه طباطبائی در آستانه ورود به رده بندي هاي بزرگ جهانی قرار دارد. 

دکتر سلیمی همچنین با اشاره به محورهاي ارتباط دانشگاه با جامعه (اثربخشی اجتماعی) بیان کرد: خوشه هاي مشورتی، نشست
هاي کمک به حل مشکلات کشور، اجراي طرح هاي پژوهی ارتباط با صنعت، تشکیل کمیته هاي تخصصی به منظور تسهیل ارتباط با

جامعه، همکاري در حوزه انتشارات و همکاري در حوزه همکاري هاي بین الملل از جمله این محورها است. 

وي افزود: از سال 92 تاکنون حدود 274 فقره قرارداد (با احتساب قراردادهاي متمم) با سازمان هاي صنعتی، آموزشی، پژوهشی،
اجرایی و نهادهاي سیاست گذار در راستاي مشاوره و رفع نیازهاي پژوهشی سازمان ها منعقد شده است. همچنین 190 دانشجوي

دکتري پژوهش محور در این مدت جذب شده است. 

رئیس دانشگاه علامه طباطبائی در ادامه با اشاره به تعداد کرسی هاي نظریه پردازي، نوآوري و ترویجی برگزار شده در دانشگاه گفت:
حدود 253 کرسی ترویجی، یک کرسی تخصصی نظریه پردازي و یک کرسی تخصصی نوآوري در این سال ها برگزار شده که سه

کرسی تخصصی دیگر هم در دست اجرا هستند. 
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به گفته دکتر سلیمی، 139 نشست کمک به حل مشکلات کشور با حضور مشترك استادان و نمایندگان بخش هاي اجرایی، صنعتی و
اجتماعی کشور از اسفندماه 1393 با هدف حل معضلات کشور از طریق ارائه توصیه هاي سیاستی برگزار شده که ارسال 313 توصیه
سیاستی به 102 سازمان اجرایی کشور نتیجه آنها بوده است. همچنین سه جلد از کتاب توصیه هاي سیاستی دانشگاه علامه

طباطبائی به دستگاه هاي اجرایی کشور تاکنون منتشر شده و جلد چهارم آن هم در دست انتشار است. 

وي با اشاره به اختصاص دو خوشه مشورتی از پنج خوشه مشورتی کشور به دانشگاه علامه طباطبائی از جمله خوشه مشورتی
ارتباطات و رسانه و خوشه مشورتی پولی و بانکی اظهار کرد: طرح پیشنهادهاي دانشگاه در صحن هیئت دولت و همچنین در حضور
رئیس مجلس مطرح شد و این پیشنهادها به سیاست گذاري هاي کلان نزدیک شده اند و این امر براي نخستین بار در تاریخ آموزش

عالی کشور اتفاق افتاده است. 

رئیس دانشگاه علامه طباطبائی در پایان سخنان خود با اشاره به اینکه به روح دانشگاه و ایده تعالی دست یافته ایم، گفت: پس از هفت
سال با تکیه بر زیرساخت هاي جدید به یکی از دانشگاه هاي اصلی کشور بدل شده ایم. همچنین به سوي زیست بوم جدید و مبدل

شدن به الگوي پژوهش هاي علوم انسانی حرکت می کنیم. 

انتهاي پیام
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470 نفر از طرح کارورزي فارغ التحصیلان دانشگاهی لرستان استفاده کردند

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/09/30

خبرگزاري آریا - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
لرستان گفت: 470 نفر از طرح کارورزي فارغ التحصیلان

دانشگاهی استان استفاده کردند. 
به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون ، کار و رفاه
اجتماعی استان لرستان علی آشتاب در خصوص طرح
کارورزي فارغ التحصیلان دانشگاهی اظهار کرد: در گزارش
اخیر ابلاغ شده وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی رتبه

لرستان دوم است. 
وي افزود: امسال سهم استان به لحاظ طرح کارورزي فارغ

التحصیلان دانشگاهی 750 نفر است که تاکنون 470 نفر از این مزیت استفاده کردند و در ایام باقی مانده سال نیز نسبت براي جبران
سهم مذکور تلاش خواهیم کرد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان معافیت بیمه اي سهم کارفرمایان را یکی دیگر از مشوق هاي وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی برشمرد و با بیان اینکه براساس ماده 71 قانون بودجه هر نیروي کاري که توسط کارفرمایان بکار گرفته شود به مدت دوسال
حق بیمه کارفرما را پرداخت می کنیم، اضافه کرد: سهم امسال استان در این راستا 420 نفر بوده و تعداد افرادي که از این مزیت

توانستند استفاده کنند 437 نفر گزارش شده که 104 درصد تحقق را نشان می دهد. 
آشتاب تاکید کرد: در راستاي ایجاد اشتغال، رونق تولید هر کسی با توجه به وظیفه اي که دارد باید تلاش کند. 

وي گفت: برنامه هاي ایجاد اشتغال در استان کاري جمعی و گروهی است و ماحصل فعالیت دستگاه هاي اجرایی، بانک هاي عامل،
استانداري، دبیرخانه و فعالین حوزه هاي اقتصادي، تشکل هاي کارفرمایی و کارآفرینی و ... منجر به تحقق یک طرح و استفاده از

تسهیلات شود. 
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان بیان کرد: همه تلاش این است که اعتبارات بیشتري براي استان جذب و تبدیل به تولید و

اشتغال شود. 
آشتاب با بیان اینکه تمام تلاشمان این است که با جذب درست اعتبار زمینه حفظ اشتغال در بنگاه هاي آسیب دیده از کرونا ایجاد

کنیم، یادآور شد: ایجاد اشتغال و رونق تولید به واسطه اجراي برنامه اشتغال روستایی و حمایتی محقق خواهد شد. 
وي عنوان کرد: بهره مندي از منابع اعتباري بنیادها مانند ستاد اجرایی فرمان امام (ره)، آستان قدس رضوي و بسیج سازندگی استان

در دستور کار است که در این راستا تفاهم نامه هایی براي ایجاد رونق تولید و ایجاد اشتغال امضا شده است. 
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان گفت: در تشکیل تعاونی، پرداخت تسهیلات به آنان و آموزش هاي حوزه تعاون رتبه استان

پنجم کشوري است
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1617 دستگاه تاکسی تحویل داده شد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/09/30

خبرگزاري آریا - شهر: طبق الزام هیات وزیران درباره ارتقاء
یورو 4 به یورو 5 در سبد محصولات خودروسازان تا مرداد
1399، پنج ماه ابتدایی سال شاهد نبود تولید و توقف
شماره گذاري خودروهاي ایران خودرو و سایپا بودیم.
بنابراین پنج ماه ابتداي امسال بدون نوسازي تاکسی هاي

فرسوده گذشت. 
سیدعلی محتشمی پور، معاون فنی و بهره برداري سازمان
مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهر تهران در گفتگو با
شهر، با اعلام نوسازي سه هزار و 735 دستگاه تاکسی

فرسوده در شهر تهران در سال گذشته، افزود: از این تعداد دو هزار و 805 دستگاه با کمک منابع مالی شهرداري تهران و تسهیلات
قرض الحسنه 50 میلیون تومانی انجام شد. 930 دستگاه دیگر نیز به صورت نقدي توسط مالکان تاکسی هاي فرسوده نوسازي شد. 

او درباره تأخیر در عملیات نوسازي تاکسی هاي فرسوده، توضیح داد: طبق الزام هیات وزیران درباره ارتقاء یورو 4 به یورو 5 در سبد
محصولات خودروسازان تا مرداد 1399، پنج ماه ابتدایی سال شاهد نبود تولید و توقف شماره گذاري خودروهاي ایران خودرو و سایپا

بودیم. بنابراین پنج ماه ابتداي امسال بدون نوسازي تاکسی هاي فرسوده گذشت. 
محتشمی پور ضمن اشاره به آغاز طرح نوسازي تاکسی هاي فرسوده در کشور از مرداد 1399، گفت: در مجموع تا امروز هزار و 617
دستگاه تاکسی تحویل مالکان تاکسی هاي فرسوده متقاضی نوسازي داده شد. از این تعداد 481 دستگاه تاکسی مبتنی بر تسهیلات
اعطاي قرض الحسنه 50 میلیون تومانی از طریق صندوق کارآفرینی امید و شهرداري تهران بود. تنها بانک عاملی که درباره نوسازي
تاکسی هاي فرسوده با شهرداري تهران همکاري می کند، صندوق کارآفرینی امید است. درضمن هزار و 136 دستگاه به صورت نقدي

نوسازي شده است. 
معاون فنی و بهره بهرداري سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهر تهران ضمن اشاره به هدف گذاري نوسازي 15 هزار دستگاه
تاکسی، گفت: این هدف گذاري در سال گذشته انجام شده است. شهرداري تهران مشکلاتی نظیر توقف تولید و شماره گذاري در پنج

ماهه ابتدایی سال، تأثیر شیوع بیماري کرونا بر روند اقدامات مرتبط با نوسازي و افزایش قیمت تاکسی ها را پیش بینی نکرده بود. 
تحقق نوسازي 15 هزار دستگاه تاکسی دشوار است 

او در ادامه افزود: هزار و 617 دستگاه تاکسی در مدت یک ماه و 15 روز یعنی از ابتداي شهریور تا نیمه اول مهر انجام شده است چرا
که فرآیند تولید از نیمه مهر به تبع تغییر تولید ایران خودرو در سبد محصولات خود براي ارتقاء یورو 4 به یورو 5، دوباره متوقف شد.
به همین علت دوباره تا 15 آبان توقف دوباره تولید رخ داد. لذا یک توقف یک ماهه در نوسازي تاکسی ها اتفاق افتاد. به همین علت

تحقق نوسازي 15 هزار دستگاه تاکسی بسیار دشوار است. 
محتشمی پور با تأکید براینکه امسال بیشترین نوسازي از طریق نقدي انجام شده، گفت: برخلاف سال گذشته که بخش اعظمی از
نوسازي در زمره نوسازي تسهیلاتی اتفاق افتاد، امسال نوسازي نقدي از طریق مالکان تاکسی هاي فرسوده بیشتر شد. تاکسیرانان
تهرانی بر مبناي مسئولیت هاي اجتماعی و توان نقدي خود این نوسازي را رقم زدند. تغییرات فرآیندي بسیاري امسال نسبت به سال
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گذشته در موضوع نوسازي تاکسی هاي فرسوده اتفاق افتاد. همه این عوامل در تحقق اهداف تأثیرگذار هستند. 
معاون فنی و بهره بهرداري سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهر تهران درباره این عوامل، توضیح داد: یکی از این عوامل
طولانی شدن فرآیند تولید و تحویل در میان خودروسازان است. سال گذشته از زمان واریز وجه توسط تاکسیرانان تا زمان تحویل
خودرو به مالکان، حداکثر 15 روز بود. اما طبق آمار و ارقامی که از سامانه ملی نوسازي دریافت شده این بازه زمانی طی سال جاري به
بیش از 45 روز رسیده است. همچنین طبق ابلاغیه هاي ارسالی به خودروسازان پس از مهر 1399، قرارداد فروش هاي فوري

خودروساز از 30 روز به 90 روز افزایش پیدا کرده است. 
کاهش توانمندي رانندگان براي نوسازي تاکسی ها 

او در ادامه بیان کرد: همچنین طبق مصوبات بالادستی، خودروسازان هر سه ماه یک بار امکان افزایش قیمت خودرو را دارند. سیستم
خودروسازي تفکیکی در قیمت گذاري محصولات خود (تولیدات کاربري شخصی و کاربري حمل و نقل عمومی) قائل نشده است. با
افزایش قیمت روز افزون خودروها، توانمندي مالکان تاکسی هاي فرسوده براي ذخیره سازي بخشی از درآمدها به جهت نوسازي
تاکسی ها، کاهش یافته است. شهرداري وظیفه خود می داند که تا حداکثر میزان ممکن نسبت به ارائه تسهیلات بانک قرض الحسنه
براي کمک به تأمین آورده مالی تاکسیران ها اقدام کند. اما منابع مالی شهرداري تهران بسیار محدود است و با توجه به حجم بسیار

خودروهاي فرسوده، باید منابع مالی دولتی وارد این قضیه شود. 
محتشمی پور ضمن اشاره به انباشتگی 40 هزار دستگاه تاکسی فرسوده در شهر تهران، گفت: نوسازي تاکسی ها با قیمت متوسط
110 میلیون خودروي جایگزین، به تنهایی با منابع و تسهیلات شهرداري امکان پذیر نیست. اگر تسهیلات ماده 18 قانون بودجه
عمومی کشور در سال 1399 محقق شود، گشایشی در فرآیند نوسازي رخ می دهد. سازمان دهیاري ها و شهرداري هاي کشور نیز

وعده هایی مبنی بر تخصیص تسهیلات 70 میلیون تومانی داده شده است. 
به گفته معاون فنی و بهره بهرداري سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهر تهران؛ درحال حاضر وقفه یک ماه و 15 روز در
تخصیص تسهیلات صندوق کارآفرینی امید ایجاد شده است که علت آن ثبات قیمت تاکسی هاي جایگزین و تحلیل بر درآمد

تاکسیرانان بود چرا که وام 50 میلیون تومانی براي رانندگان تاکسی کافی نبوده است. 
تخصیص تسهیلات 70 میلیون تومانی براي نوسازي تاکسی ها 

او ضمن اشاره به اختلاف قیمت تاکسی و تسهیلات برابر با بیش از 60 میلیون تومان، گفت: با تأییدیه معاون حمل و نقل و ترافیک
شهرداري تهران و حمایت هاي ایشان، اعطاي تسهیلات 70 میلیون تومانی درنظرگرفته شد. هم اکنون موضوع تخصیص تسهیلات 70
میلیون تومان آغاز شده و اطلاعات رانندگان متقاضی بالغ بر 16 هزار نفر، ثبت شده است. پرونده ها براساس مدل خودرو و تاریخ ثبت

نام به ترتیب الویت، درحال تشکیل است. اعطاي تسهیلات 70 میلیون تومانی در مدت کوتاهی عملیاتی خواهد شد. 
محتشمی پور در ادامه افزود: با حمایت شهرداري تهران 25 میلیارد تومان براي سهم شهرداري در ارائه تسهیلات قرض الحسنه
تخصیص پیدا کرده است. از محل این 25 میلیارد تومان در صندوق کارآفرینی امید و بانک قرض الحسنه مهر ایران با احتساب آورده
بانک هاي عامل، طی ماه هاي آینده شاهد تخصیص تسهیلاتی در حدود هزار فقره وام 70 میلیون تومانی خواهیم بود. پایان یافتن این

منابع مالی نیازمند شارژ مجدد است که باید کمک عملی و اجرایی دولت نیز همراه شهرداري باشد. 
معاون فنی و بهره بهرداري سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهر تهران در پاسخ به این پرسش که تا پایان سال چند دستگاه
تاکسی فرسوده نوسازي خواهد شد، بیان کرد: اگر مشکلات تأمین منابع مالی براي تسهیلات حل شود حداقل ماهیانه هزار و 600

دستگاه امکان نوسازي دارد. باید به این موضوع نیز توجه داشت که از نیمه دوم اسفند نوسازي تاکسی ها متوقف خواهد شد. 
خبرنگار: ملیکا هاشمی
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وام ازدواج به 80 میلیون تومان رسید؟

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/09/30

معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان نسبت به پیشنهاد افزایش وام ازدواج به 80 میلیون تومان واکنش نشان
داد.

معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان نسبت
به پیشنهاد افزایش وام ازدواج به 80 میلیون تومان واکنش

نشان داد. 

محمد مهدي تندگویان درباره پیشنهاد افزایش وام ازدواج
به 80 میلیون تومان توسط یک عضو کمیسیون تلفیق
لایحه بودجه 1400، با بیان اینکه از جمله بزرگترین
اقدامات دولت دوازدهم، به روز شدن پرداخت وام است،

اظهار کرد: ما نماینده دولت و مدافع لایحه ارسالی بودجه 1400 از سوي دولت به مجلس هستیم، از سوي دیگر هرساله پس از ارسال
لایحه بودجه از سوي دولت به مجلس، رقم وام ازدواج توسط مجلس افزایش می یابد از این رو اگر بانک مرکزي بتواند منابع آن را
تامین و دستورالعمل جامعی در راستاي نظارت بر دریافت کنندگان و کاهش انحرافات ناشی از افزایش آن ایجاد کند، ما مشکلی با

افزایش رقم وام ازدواج نداریم و مخالف آن نیستیم. 

تامین اعتبارات افزایش وام ازدواج به 80 میلیون مستلزم نظر کارشناسی است وي درباره توضیح یک عضو کمیسیون تلفیق لایحه
بودجه 1400 مبنی بر تامین اعتبارات افزایش وام ازدواج به 80 میلیون تومان از طریق بخشی از سپرده هاي قرض الحسنه جاري،
تصریح کرد: توضیحی که درباره تامین اعتبارات آن داده شده است بحثی تخصصی و مستلزم ارائه نظر تخصصی نماینده سازمان برنامه
بودجه کشور و بانک مرکزي است که آیا ارقام بیان شده افزایش وام ازدواج و بازپرداخت آن با توجه معوق کردن اقساط بازپرداخت وام

ازدواج توسط برخی شعب به دلیل شرایط پاندمی کووید 19 قابل تامین است یا خیر؟. 

آیا زوجین جوان قادر به بازپرداخت وام 80 میلیونی هستند؟ مبناي افزایش وام چیست؟ تندگویان معتقد است که علت و میزان
افزایش وام ازدواج باید به صورت ریشه اي بررسی و به آن پاسخ داده شود که افزایش وام ازدواج بر مبناي چه تناسبی و براي
پاسخگویی به چه اتفاقی انجام می شود؟؛ همچنین رقم اقساطی که زوجین با افزایش رقم وام ازدواج به 80 میلیون تومان و
بازپرداخت 8 ساله بر عهده می گیرند به نظر می رسد در حدود دو میلیون تومان باشد که خود این رقم نیز از جمله نکات قابل

توجهی است که باید در نظر گرفت که آیا زوجهاي جوان در ابتداي زندگی قادر به پرداخت آن هستند؟ 

معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان درباره علت پیشنهاد افزایش وام به رقم 80 میلیون تومان، ادامه داد: علت این
افزایش رقم وام ازدواج چیست؟ چرا پیشنهاد افزایش 50 میلیون به 80 میلیون را داده اند و چرا بر فرض مثال پیشنهاد 100 میلیون
داده نمی شود؟ منطق پیشنهاد این اعداد چیست؟ و این افزایش وام قرار است کدام بخش از مشکلات جوانان در ازدواج را حل کند؟

ما بارها درباره این موضوعات سوال کرده ایم اما پاسخ مناسبی به آن داده نشده است. 
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به گفته وي، کمک هاي مقطعی در بحث افزایش وام ازدواج نتوانسته منجر به افزایش امر ازدواج در کشور شود و علیرغم افزایش
هرساله وام ازدواج شاهد آمار رو به کاهش ازدواج و افزایش تبعات آن بوده ایم. 

کمک هاي مقطعی در امر فرزندآوري راهگشا نیست لزوم اعطاي کمک هاي بلند مدت مادام العمر در راستاي افزایش جمعیت
تندگویان همچنین درباره پیشنهاد اعطا وام 20 میلیون تومانی در جهت فرزندآوري گفت: در بحث فرزند آوري پیشنهاد من این است
که کمک هاي بلند مدت دائمی را جایگزین کمک هاي مقطعی کنیم. ما باید کمک در راستاي خانواده محوري و فرزندآوري و داشتن

یک خانواده مناسب را جایگزین کمک هاي امر ازدواج کنیم تا به هدف بزرگتر خود یعنی بحران جمعیت کمک کنیم. 

وي معتقد است که می توان راهکارهایی نظیر معاف کردن بخشی از مالیات براي کسانی که صاحب فرزند شده اند را جایگزین اعطا
وام 20 میلیون تومانی فرزندآوري کرد. همچنین می توان افراد داراي چهار فرزند را که به نوعی خانواده ایده آل محسوب می شوند را
به طور مادام العمر از پرداخت مالیات _در بخش خصوصی و دولتی_ معاف و یا از طریق کسورات بیمه براي آن ها مشوقی ایجاد کرد.

معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان تصریح کرد: حتی می توان حق عائله مندي را به مبلغ مقبولی تبدیل کرد که
مورد استقبال قرار گیرد و به طور مداوم بر روي حقوق افراد پرداخت شود. مسکن رایگان، مسکن با حداقل قیمت در بهترین شرایط
براي افرادي که داراي چهار فرزند هستند نیز از جمله راهکارهایی براي افزایش فرزندآوري است تا اینگونه منفعت مشوق هاي مادام

العمر شامل حال خانواده ها باشد که به طور حتم مردم نیز استقبال مناسب تري خواهند کرد. 

تندگویان گفت: پیشنهاد ما به مجلس این است که اگر در پی افزایش جمعیت و فرزندآوري هستند باید مشوق هاي مقطعی را به
مشوق هاي دائمی و مادام العمر به صورت پلکانی و با جدولی مشخص و با در نظر گرفتن امکانات و اعتبارات کشور تبدیل کنند. 

نگران افزایش ازدواج اجباري براي برخورداري از منافع وام ازدواج هستیم وي با تاکید بر اینکه مباحث مورد توجه این معاونت در
افزایش وام ازدواج معطوف به جلوگیري از سوءاستفاده هاي احتمالی وام ازدواج و انحراف در پرداخت و برداشت آن است، افزود:
نگرانی ما ازدواج اجباري به دلیل برخورداري از منافع مالی وام ازدواج است. اگر دستورالعمل درست و جامعی براي دریافت کنندگان
در نظارت بر مدل هزینه وجود نداشته باشد، اعطاي هرگونه تسهیلاتی که با نرخ پایین و منافع خوب براي دریافت کننده پرداخت
شود به ویژه در شرایط بحران اقتصادي فعلی ـ تحریم هاي موجود و شرایط ایجاد شده به واسطه پاندمی کووید 19 ـ امکان بروز

هرگونه انحرافی نظیر خرید و فروش وام، ازدواج و طلاق صوري، ازدواج اجباري و... را ایجاد می کند. 

بسیاري از انحرافات ناشی از افزایش وام ازدواج قابل رصد نیست معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان گفت: بسیاري از
این انحرافات به دلیل عدم وجود دستورالعمل خاص، قابل رصد و شناسایی نیست از این رو نمی توان عددي را براي آن در نظر گرفت
و گفت این انحرافات سهم کوچکی در افزایش وام ازدواج دارند. حتی خرید و فروش این وام قابل احصاء نیست چراکه پس از دریافت
وام تصور می کنیم این وام براي امر ازدواج دریافت شده در حالی که این وام مورد خرید و فروش واقع شده است کما اینکه در حال
حاضر سایت هاي خرید و فروش وام وجود دارند و فروش وام ازدواج به وفور بر روي این سایت ها قرار دارد که همین امر به معناي

انحراف از هدف اصلی اعطا وام ازدواج به جوانان است. 

تندگویان افزود: همچنین از سوي دیگر بعضا براي دریافت این وام طلاق صوري و رجوع مجدد میان زن و شوهر انجام شده است و در
حالی موارد این چنینی وجود دارد که قابل رصد و پایش نیز نیستند چراکه توسط نهادي رصد نمی شوند و دستورالعملی بر مبناي

نظارت بر آن نیز وجود ندارد. 
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پس از گذشت هشت ماه هنوز بانک مرکزي دستورالعملی تدوین نکرده است باید مطمئن شویم این وام صرف امور ازدواج می شود
وي ادامه داد: اما نکته حائز اهمیت پس از دریافت وام است، به گونه اي که جوان به راحتی بتواند وام ازدواج را دریافت کند اما
دستورالعملی نظیر دریافت اسنادي توسط بانک مبنی بر صرف هزینه در امر ازدواج و یا رجوع ناظر بانک براي اطلاع از امر ازدواج و...
در جهت نظارت کافی بر دریافت کننده وام وجود داشته باشد تا حتما این مبالغ صرف امر ازدواج شود. این موضوع امري عادي است

که در رابطه با پرداخت تمامی وام ها در کشور وجود دارد تا تخلف را کاهش دهند. 

تندگویان افزود: ما باید مطمئن شویم این وام در امر ازدواج هزینه می شود. متاسفانه پس از دریافت وام ازدواج در کشور هیچ
دستورالعملی براي نظارت بر آن وجود ندارد و دستورالعمل دار شدن آن باید هرچه سریع تر انجام شود، رئیس جمهوري نیز دستور
آن را به بانک مرکزي داده اما متاسفانه پس از گذشت هشت ماه همچنان اقدامی در این راستا انجام نشده است. همچنین اگر مقرر

شود سال آینده به زوجین 160 میلیون تومان وام ازدواج تعلق گیرد نگرانی ما از افزایش تبعات آن است. 

افزایش وام ازدواج تا کنون منجر به افزایش امر ازدواج نشده است به گفته وي، این معاونت مخالف افزایش وام ازدواج نیست و
هشدارهاي داده شده صرفا بر اساس بررسی آمارهاي واقعی تابع افزایش وام ازدواج است چراکه علیرغم افزایش وام ازدواج از سال 96
که 10 میلیون تومان بود تا کنون که 50 میلیون تومان است امر ازدواج در کشور کاهش داشته و تبعاتی هم نسبت به آن ایجاد شده

است. 

معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با اشاره به سایر مشکلات جوانان در زمینه امر ازدواج نظیر اشتغال ایمن و مسکن
ارزان که در صورت تامین نیازي به دریافت وام ازدواج توسط جوانان ایجاد نمی شود، در پایان تاکید کرد: تمام حرف ما هشدار آماري
است و مخالف پرداخت و افزایش وام نیستیم. به نظر می رسد وام ازدواج در مجموع نتوانسته است منجر به افزایش آمار ازدواج شود،
بنابراین باید به سوي مشوق هایی حرکت کنیم که دربرگیرنده اولویت خانواده و فرزندآوري و دائمی باشند تا بتواند در جهت رشد امر

ازدواج در کشور به ما کمک کند. 

/ایسنا
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از ظرفیت پست براي معرفی و عرضه صنایع دستی استفاده می شود

منبع: میراث آریاشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/09/30

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان سمنان،
مهدي جمال روز یکشنبه 30 آذر ماه 1399 در دیدار با
سرپرست اداره کل پست استان سمنان بیان کرد: «ارسال
صنایع دستی بدون حضور واسطه ها می تواند نقش موثري
در حمایت از هنرمندان و ترویج صنایع دستی داشته

باشد.» 

او با اشاره به اینکه یکی از مشکلات عمده صنایع دستی
استان، فروش صنایع دستی استان به نام استان هاي دیگر است، گفت: «این در حالی است که استان سمنان پایتخت سفال و

سرامیک هنري ایران است و جاجیم و تابلوهاي قلم زنی، سنگ تراشی و زیورآلات سنتی استان منحصربه فرد و خاص است.» 

او افزود: «آموزش نیروي انسانی، حذف واسطه ها، برندسازي و توجه به بسته بندي از راهکارهاي رشد و توسعه هر چه بیشتر صنایع
دستی استان است و بخشی از این دغدغه ها با مشارکت پست استان برطرف می شود.» 

جمال با بیان اینکه بیش از 52 رشته صنایع دستی در استان فعال است، گفت: «تفاهم نامه عملیاتی در زمینه استفاده از ظرفیت
استارتاپ ها براي معرفی و ارسال صنایع دستی استان سمنان با همکاري اداره کل پست استان سمنان منعقد شود.» 

سرپرست اداره کل پست استان سمنان نیز گفت: «پست بهترین ظرفیت براي عرضه صنایع دستی است و زمینه عرضه و ارسال آثار
هنرمندان با حذف واسطه ها وجود دارد.» 

حمید رضا آقاجانی با اشاره به اینکه صنایع دستی متقاضی زیادي در کشور دارد، افزود: «در نظر است با همکاري با یک استارتاپ
خلاق زمینه تولید محتوا، معرفی، فروش و ارسال صنایع دستی استان فراهم شود.» 

او اجراي این طرح را در رونق صنایع دستی استان موثر دانست و گفت: «رونق صنایع دستی در اشتغال زایی و رشد اقتصادي استان
موثر است.»
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صدور 6 موافقت اصولی براي توسعه زیرساخت هاي گردشگري در بوشهر

منبع: میراث آریاشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/09/30

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان بوشهر،
سکینه سالاري امروز یکشنبه 30 آذر 99 با اعلام این خبر
گفت: «شش موافقت اصولی در زمینه احداث و ساخت
مجتمع هاي گردشگري، هتل و سفره خانه سنتی در استان

صادر شده است.» 

او افزود: «حجم کل سرمایه گذاري در این شش طرح 400
میلیارد ریال است که با مشارکت بخش خصوصی تامین

خواهد شد.» 

معاون گردشگري و سرمایه گذاري استان بوشهر اضافه کرد: «یکی از راهکارهاي رسیدن به اشتغال پایدار، فعالیت در زمینه گردشگري
بوده که با راه اندازي این پروژه ها براي 83 نفر به طور مستقیم ایجاد اشتغال می شود.» 

سالاري در پایان به توسعه همزمان زیرساخت هاي گردشگري در شهرستان هاي استان اشاره کرد و گفت: «این مراکز گردشگري
اقامتی در شهرستان هاي تنگستان، دشتستان، دشتی و گناوه ساخته خواهد شد.»
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بهره برداري از 3 مرکز صنایع دستی در گنبدکاووس تا پایان سال جاري

منبع: میراث آریاشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/09/30

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گلستان، مریم
آق آتاباي امروز یکشنبه 30 آذرماه 99 در حاشیه بازدید از
مراکز صنایع دستی شهرستان، با اعلام این خبر گفت:
«مرکز تخصصی نمدمالی در روستاي قره ماخر، خانه سفال
در شهر گنبدکاووس و مرکز تخصصی پوستین دوزي در
روستاي دوزلوم با حجم سرمایه گذاري 6 میلیارد و 700
میلیون ریال با ایجاد اشتغال براي بیش از 12 نفر تا پایان

سال به بهره برداري خواهد رسید.» 

او با اشاره به این که در ابتداي سال جاري نیز مرکز خلاق صنایع دستی با حجم سرمایه گذاري یک میلیارد ریال و ایجاد اشتغال براي
هفت نفر در شهرستان گنبدکاووس افتتاح شد، بیان کرد: «در حال حاضر دو مرکز شامل مرکز تخصصی رودوزي سنتی و مرکز خلاق

صنایع دستی در شهرستان گنبدکاووس در حال فعالیت هستند.» 

رئیس میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان گنبدکاووس با تاکید بر این که مراکز تخصصی توسط هنرمندان اداره می
شود، گفت: «تنوع، طراحی و کیفیت تولید محصولات صنایع دستی هنرمندان از سوي کارشناسان اداره میراث فرهنگی، گردشگري و

صنایع دستی مورد ارزیابی و پیگیري قرار می گیرد.»
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موافقت با 12 طرح سرمایه گذاري گردشگري در استان گلستان

منبع: میراث آریاشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1399/09/30

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گلستان، مجید
رحمانی خلیلی امروز یکشنبه 30 آذرماه 99 با اعلام این
خبر گفت: «این طرح ها شامل سه طرح اقامتگاه بوم
گردي، چهار مجتمع گردشگري تفریحی و سرگرمی، دو
سفره خانه سنتی، یک هتل، یک هتل آپارتمان و یک طرح
گردشگري کشاورزي در سطح استان با پیش بینی حجم

سرمایه گذاري 414 میلیارد ریال است.» 

او خاطرنشان کرد: «این طرح ها با ایجاد زمینه اشتغال 344 نفر طبق ضوابط و قوانین مصوب در شیوه نامه ها و دستورالعمل هاي
ابلاغی وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در کمیسیون فنی برنامه ریزي و سرمایه گذاري استان بررسی و مورد

تصویب قرار گرفت.» 

رحمانی خلیلی با اشاره به این که گردشگري و فرصت هاي سرمایه گذاري در این حوزه از اهمیت بالایی برخوردار است، تصریح کرد:
«حمایت از سرمایه گذاران و تسریع در اعطاي مجوزهاي لازم براي ایجاد تاسیسات گردشگري در سطح استان از اولویت هاي معاونت

سرمایه گذاري اداره کل میراث  فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گلستان است.»
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چرا علامه جعفري مراسم تدفین دخترشان را عقب انداختند؟

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1399/09/30

چرا علامه جعفري مراسم تدفین دخترشان را عقب
انداختند؟ 

جماران/ دو تن از نزدیکان و شاگردان مرحوم علامه بزرگوار
محمد تقی جعفري به تعهد ایشان به قولشان و اوج وفاي
عهد اشاره کرده و روایتی از روزي نقل کرده اند که با وجود
آنکه علامه عزادار دخترشان بودند، اما مراسم تشییع را به

خاطر قولشان عقب انداختند. متن این دو خاطره را با هم پی می گیریم: 

علامه جعفري عزادار بود، اما... 
مى توانم با جرأت بگویم که مرحوم علامه جعفرى مجسمه وفاي به عهد بود و وفادارى ایشان زبانزد خاص و عام شده بود.هرگز یادم
نمى رود که دختر جوان ایشان در آذر ماه سال 1371 به علت بیمارى سرطان فوت کرد و استاد جعفري بسیار متأثر شد، چون این

دختر را بسیار دوست داشت و علاقه و رابطه عجیبى بین این دختر و مرحوم علامه برقرار بود. 

روزى که این خانم فوت کرد، در تدارك مراسم تشییع و تدفین بودیم که آن را برگزار کنیم، ولى مرحوم جعفرى پیش از آن براى
سخنرانى در یکى از دانشگاه ها قول داده بودند. در آن روز که ما در حال تدارك و آماده شدن براى مراسم تشییع جنازه بودیم، ایشان
گفتند یک روز این مراسم را با تأخیر برگزار کنید؛ سپس براى ایراد سخنرانى عازم آن دانشگاه شدند. آقاى جعفرى با تمام غم و

اندوهى که از این مصیبت داشت، در آن جلسه شرکت کردند تا خلف وعده نشده باشد. 

... شما مى توانید در آن روز، جلوه اى از بزرگوارى و عظمت را در چهره اندیشمند و غمگین استاد جعفرى مشاهده کنید. تا آن لحظه،
کسى نمى دانست چه رخ داده است؟ منتظر بودند تا استاد در جلسه حضور یابد و مشتاقان را به فیض دیدار و گفتار خویش برساند.

قرار بود ایشان درباره «انسان و جایگاه علوم انسانى» سخن بگوید. 

ستاد جعفرى درست به موقع در جلسه حضور یافت و مورد استقبال قرار گرفت. ایشان در هاله اى از غم، در جایگاه خطابه قرار گرفت
و سخن را با نام و یاد خدا و حمد و ستایش پروردگار متعال آغاز کرد. در بین سخنان خود، با صبورى و وقار تمام، از مرگ فرزند
دلبندش خبر داد. مرگ فرزند، حادثه اى غمبار و سنگین است، اما توفان مصیبت نتوانسته بود وجودش را به تلاطم افکند و عهد و
عزمش را بشکند. بدین گونه اشک در چشم ها حلقه زد، و با شگفتى، همه دانستند که استاد در مرگ دختر محبوبش سوگوار است، و
پیکر او را هنوز به خاك نسپرده، بلکه جنازه را پیش چشم اشکبار دیگر بستگان رها کرده و به دانشگاه آمده است تا مقاله بلند و
اندیشمندانه خود را، همراه با این وفاى کریمانه ارائه دهد، و به شاگردان مشتاق خویش، درس تازه اى از صبر و وفاى به عهد بیاموزد.

این است چهره زیبا و آن انسان شریف و والایى که اسلام مى پرورد. 
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1. علامه محمد تقی جعفري در تاریخ اول مرداد 1304ش/1343ق در محله جمشید آباد/عمو زین الدین تبریز به دنیا آمد. پدرش
کریم نام داشت. او خواندن و نوشتن را پیش از دبستان نزد مادرش آموخت. 

او بخشی از مقدمات دروس ابتدایی و قرآن را نزد مادرش آموخت. آنگاه در مدرسهٔ اعتماد تبریز، پایه چهارم و پنجم را گذراند. سپس
در حالی که جنگ جهانی دوم رو به پایان می رفت، به همراه برادرش به مدرسه طالبیه تبریز رفت و آموزش علوم دینی را نزد استادان
آنجا شروع کرد. تأمین هزینهٔ زندگی، او را ناگزیر کرده بود تا صبح ها به دانش آموختن پرداخته و بعد از ظهر ها را کار کند. در سال
1319ش براي ادامه تحصیلات به مدرسه مروي در تهران رفت و در سال 1322ش به قم مهاجرت کرد و در مدرسه دارالشفا اقامت
گزید. در این زمان او که ملبس به لباس روحانیت شده بود، در درس خارج اساتید سطوح عالی حوزه شرکت کرد. سپس به نجف رفته
و در حالی که تنها 23 سالش بود، به درجه اجتهاد رسید. (2)وي در سال 1336 یا 1337ش پس از یازده سال اقامت در نجف، به

ایران بازگشت و تا انتهاي عمرش در ایران به تحصیل، تدریس، پژوهش و تحقیق اشتغال داشت. 

این عالم شیعی در طول سال هاي حیات پربرکتش شاگردان فراوانی را پرورش داد و در زمینه هاي مختلف از خود آثار گرانبهایی بر
جاي گذاشت از جمله در تفسیر نهج البلاغه و تفسیر مثنوي معنوي. 

علامه محمدتقی جعفري سرانجام پس از عمري تلاش براي بازگو کردن مفاهیم عمیق معارف شیعه در بیست و پنجم آبان سال
1377ش درگذشت، آیت االله عبداالله جوادي آملی بر او نماز خواند و در مشهد در حرم امام رضا (ع) در دارالزهد به خاك سپرده شد. 

به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar
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اهداء تعدادي تبلت به دانش آموزان بی بضاعت توسط بانک توسعه تعاون

منبع: بورس و بانکشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1399/09/30

در راستاي ایفاي مسئولیت اجتماعی و عمل به وظایف
اخلاقی و اجتماعی، تعدادي تبلت از سوي بانک توسعه
تعاون به نیازمندان تحت پوشش موسسه خیریه محبان

رضا اهدا گردید. 

به گزارش بورس و بانک و به نقل از روابط عمومی بانک
توسعه تعاون، با توجه به شیوع کرونا طی سال جاري و
ترویج آموزش از راه دور از طریق سامانه هاي الکترونیک،
دستگاه هاي تبلت به یکی از ابزارهاي ضروري خانواده ها
براي تحصیل دانش آموزان تبدیل شده است. بر این اساس

برنامه اهداي تبلت به دانش آموزان نیازمند از طریق اداره کل روابط عمومی بانک توسعه تعاون و همچنین برخی مدیریت شعب استان
ها در چند مرحله اجرایی شده است. 

شایان ذکر است با حضور نماینده موسسه خیریه محبان رضا در محل اداره کل روابط عمومی بانک توسعه تعاون و معاونین فرهنگی و
اطلاع رسانی و تبلیغات اداره کل روابطعمومی بانک توسعه تعاون، طی مراسمی چندین دستگاه تبلت بانک توسعه تعاون باهدف
استفاده نیازمندان تحت پوشش این موسسه اهدا گردید. شایان ذکر است بانک توسعه تعاون با برقراري تعامل با موسسات خیریه و

همچنین سازمان هاي مردم نهاد در پی آن است تا در رفع احتیاجات ضروري نیازمندان گام بردارد. 

ضمن آنکه اداره کل روابط عمومی بانک توسعه تعاون مطابق رویه سنوات گذشته و در راستاي ایفاي مسئولیت اجتماعی؛ همواره
پاسخگویی به نیازهاي اساسی دانش آموزان را در دستور کار قرار داده است و در این راستا اهداي نوشت افزار به دانش آموزان نیز از

برنامه هاي مستمري است که طی سالیان اخیر مورد توجه قرار گرفته است. 

همچنین اعطاي تسهیلات اشتغال زایی به اقشار تحت پوشش نهادهاي حمایت گر از جمله مددجویان کمیته امداد امام خمینی (ره)،
سازمان بهزیستی و بنیاد شهید از برنامه هاي اصلی بانک توسعه تعاون طی یازده سال فعالیت بوده است.
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کشف 24 تن مواد مخدر در استان

منبع: خلیج فارس نیوزشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/09/30

خلیج فارس: دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان بوشهر از کاهش ورود مواد مخدر به این استان خبر داد و گفت:
در سال گذشته 24 تن مواد مخدر در سطح استان کشف و ضبط شد. 

به گزارش خلیج فارس به نقل از مهر؛ ارسطو ترکمان منش در نشست شوراي فرعی هماهنگی مبارزه با مواد مخدر شهرستان دشتی با
بیان اینکه سه هزار و133 نفر مرتبط با این جرایم دستگیر و تحویل مقامات قضائی شدند، اظهار داشت: 70 درصد کشفیات در مسیر

دریایی بوده است. 

وي افزود: با اقدامات صورت گرفته در سطح استان ورود مواد مخدر به استان کاهش یافته به طوي که در نه ماه اول سال جاري 10
تن مواد مخدر کشف شده که به نسبت مدت مشابه سال گذشته 40 درصد کاهش داشته ایم. 

ترکمان منش بیان کرد: اقدامات خوبی در حوزه مواد مخدر صورت گرفته که افزایش تجهیزات در حوزه دریا، افزایش تعداد نیروهاي
مجرب و دستگیري سر دست هاي اصلی باند مواد مخدر از جمله این اقدامات بوده است. 

فرماندار دشتی با اشاره به اینکه اقدامات خوبی در حوزه پیشگیري و مبارزه با مواد مخدر در سطح شهرستان صورت گرفته و اظهار
داشت: براي اشتغال معتادین بهبود یافته در شهرستان بین 10 تا 50 میلیون تومان تسهیلات با کارمزد 4 درصد پرداخت می شود. 

عبداالله نادري افزود: در حوزه مواد مخدر مبارزه و پیشگیري باید تداوم و مستمر باشد.
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رویداد نوین کمپ 18 دي ماه آغاز می شود

منبع: بورس و بانکشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1399/09/30

رویداد نوین کمپ یک در حوزه مدیریت ثروت از 18 دي
ماه برگزار می شود. 

به گزارش بورس و بانک و به نقل از ایبِنا، محمدرضا قبادي
مدیرعامل شرکت نوین تک در نشست خبري رویداد نوین
کمپ یک اظهار داشت: شرکت نوین تک فعالیت خود را از
سال 96 به عنوان یک شتاب دهنده استارتاپ ها آغاز کرده
و در حوزه هاي داده، فضاي ابري، تجارت الکترونیک و

اینترنت اشیا فعالیت می کند. 

وي با بیان اینکه این شرکت تاکنون 25 استارتاپ را پوشش داده است، گفت: از سال 99 شرکت با تغییر استراتژي به سمت شتابدهی
سازمانی حرکت کرد و استارتاپ هایی را مورد هدف قرار داد که در زنجیره فعالیت بانک، خلق ارزش کنند. 

قبادي با اشاره به برنامه ریزي نوین تک در حوزه مدیریت ثروت، تصریح کرد: در رویداد نوین تک 1 که از 18 دي ماه پیگیري می
شود دو دسته استارتاپ مورد هدف قرار گرفته اند که دسته اول استارتاپ هاي نوپایی هستند که هنوز آمادگی جذب سرمایه را ندارند

و دسته دوم استارتاپ هاي بالغی هستند که محصول آماده دارند و آماده جذب سرمایه و نیازمند سرویس هاي بانکی هستند. 

مدیرعامل شرکت نوین تک خاطرنشان کرد: براي دسته اول زیرساخت ها را آماده می کنیم و براي دسته دوم سرمایه گذاري مستقیم
تا 20 میلیارد تومان و ارائه زیرساخت هاي بانکی و بازار سرمایه با همکاري شرکت سرمایه گذاري ستارگان، تامین سرمایه نوین و

کارآفرینی پرشیا مدنظر قرار گرفته است. 

وي درباره کارگاه هاي برنامه ریزي شده در این رویداد نیز گفت: کارگاه ها از سوم تا 17 بهمن در بستر آنلاین و به صورت رایگان
براي عموم برگزار می شود و حضور در افتتاحیه نیاز به ثبت نام ندارد اما بعد از ثبت نام فرآیند بررسی و انتخاب براي سرمایه گذاري

آغاز می شود که امیدواریم تا پایان سال 99 گزینه هاي سرمایه گذاري را به مرحله عمل برسانیم. 

سحر هاشی طباطبایی، رییس هیئت مدیره نوین تک نیز در این نشست خبري اظهار داشت: بانک اقتصاد نوین از سال 98 حرکت به
سمت بانکداري دیجیتال را به طور جدي در دستور کار قرار داده در این راستا شرکت نوین تک از طریق راهکارهاي نوآورانه حل

مشکلات مالی بانک اقتصاد نوین را در دستور کار قرار داده است. 

وي افزود: بانک اقتصاد نوین براي پیروزي در عرصه رقابت نیاز به راهکارهاي نوآورانه دارد و رویداد نوین کمپ راهی براي استفاده
استارتاپ هایی است که راهکارهاي نوآورانه و خلاقانه در حوزه بانکی و مالی دارند. 
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هاشمی با بیان اینکه رویدادهاي نوین کمپ به صورت مستمر پیگیري خواهد شد، گفت: در اولین مرحله این رویداد حوزه مدیریت
سرمایه و مدیریت ثروت مدنظر قرار گرفته است و این رویداد راه ورود استارتاپ ها براي کار کردن با بانک اقتصاد نوین و سایر بانک ها

است.
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همکاري دستگاه قضا در رفع مشکلات دو واحد تولیدي درکرمان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1399/09/30

رئیس کل دادگستري استان کرمان:حمایت از تداوم فعالیت واحد هاي تولیدي را وظیفه شرعی، اجتماعی و وجدانی می دانیم
ودستگاه هاي اجرایی نباید مانع تولید و اشتغال شوند

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز کرمان، مشکلات دو واحد تولیدي با اشتغال موجود حدود 800نفر در حوزه هاي بانکی،
بیمه اي و مالیاتی در نشست ستاد استانی اجراي سیاست هاي کلی اقتصادمقاومتی در قوه قضاییه و رفع موانع تولید در کرمان مورد

بررسی قرار گرفت و با قول مساعد مدیران مربوطه، راهکار هاي لازم براي رفع مشکلات آنها مشخص و مصوب شد. 

رییس کل دادگستري استان گفت: انتظار داریم مدیران دستگاه هاي اجرایی مربوطه نیز به عنوان کارشناسان ارشد حوزه هاي کاري
خود بر اساس قانون راهکار هاي قانونی رفع مشکلات واحد هاي تولیدي را ارائه دهند. 

یداالله موحد خاطرنشان کرد: امروز نگاه مجموعه هاي مختلف از جمله قوه قضاییه به واحد هاي تولیدي نسبت به گذشته متفاوت است
و همه تلاش می کنند از ظرفیت هاي موجود نهایت استفاده را براي حمایت از تولید ببرند تا فرمایشات رهبر معظم انقلاب اسلامی

مبنی بر جهش تولید به بهترین شکل ممکن محقق شود. 

وي اظهار داشت: به یقین با تعطیلی واحد هاي تولیدي، ضمن از دست رفتن اشتغال موجود، خود این دستگاه هاي اجرایی نیز با
مشکل مواجه می شوند و در حقیقت بخش قابل توجهی از درآمد هاي حوزه هاي بانکی، بیمه اي و مالیاتی مربوط به واحد هاي

اقتصادي و تولیدي است.
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مرکز خانواده و ازدواج دانشگاه دامغان آغاز به کار کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1399/09/30

سمنان- ایرنا- مدیر مرکز خانواده و ازدواج دانشگاه دامغان گفت: این مرکز با هدف پرداختن به مباحث ازدواج و خانواده به
صورت منسجم و تشکیلاتی فعالیت خود را آغاز کرد.

سمنان- ایرنا- مدیر مرکز خانواده و ازدواج دانشگاه دامغان
گفت: این مرکز با هدف پرداختن به مباحث ازدواج و
خانواده به صورت منسجم و تشکیلاتی فعالیت خود را آغاز

کرد. 

حسن قادري روز یکشنبه در گفت و گو با ایرنا، بیان کرد:
مرکز خانواده و ازدواج در زمینه هاي مختلف براي
دانشجویان متأهل، دانشجویان مجرد و خانواده استادان و

کارکنان، خدماتی را ارائه می کند. 

وي به فعالیت این مرکز براي دانشجویان متاهل اشاره کرد و افزود: ایجاد شرایط اشتغال، ارائه تسهیلات، فراهم کردن شرایط ازدواج
آسان و ارائه خوابگاه به متأهلان، ازجمله خدمات این مرکز در آینده نزدیک است. 

قادري اضافه کرد: همچنین این مرکز در نظر دارد تا با حمایت خیران و کمک کانون هاي کارآفرینی، زمینه اشتغال دانشجویان متأهل
را فراهم کند. 

وي خاطرنشان کرد: فعالیت این مرکز براي دانشجویان مجرد نیز برگزاري دوره هاي مختلف و رفع مشکل هاي احتمالی با ارائه
مشاوره است. 

قادري ادامه داد: این مرکز در کنار فعالیت هاي ازدواج، در زمینه خانواده نیز فعالیت دارد که در اجراي این طرح، استادان ، کارکنان و
خانواده آن ها از کارگاه هاي خدماتی و مشاوره اي بهره مند می شوند. 

وي اظهار داشت: این مرکز در نظر دارد تا در کنار دفتر مرکزي در دانشگاه، دفتر دوم خود را در ساختمان اهدایی دکتر عالمی براي
ارائه خدمات به مردم شهر در آینده فعال نماید. 

قادري به تفاهم نامه این مرکز با کمیته امداد اشاره کرد و گفت: تفاهم نامه اي درحال تنظیم است تا بتوانیم در زمینه هاي مرتبط،
خدمات متقابل را دریافت و ارائه کنیم. 

وي ادامه داد: در راستاي این تفاهم نامه، مرکز خانواده و ازدواج در زمینه رفع نیازها و مشکلات خانواده مددجویان کمیته امداد تلاش
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می کند و در مقابل کمیته امداد نیز تسهیلات اشتغال و مسکن را به دانشجویان ارائه می کند. 

قادري تصریح کرد: این مرکز از شانزدهم آذرماه به صورت رسمی کار خود را آغاز کرد و تاکنون چهار کارگاه با استفاده از ظرفیت
استادان دانشگاه برگزار شده است که در این کارگاه ها، بیش از 700 نفر به صورت مجازي شرکت کردند. 

مرکز خانواده و ازدواج دانشگاه دامغان به صورت هیات امنایی فعالیت دارد و اعضاي این هیات شامل 12 نفر است. 

در حال حاضر بیش از چهار هزار و 500 دانشجو در 73 رشته و گرایش در هشت دانشکده دانشگاه دولتی دامغان تحصیل می کنند. 

این دانشگاه 162 عضو هیات علمی، 58 آزمایشگاه، 18 کارگاه، سه سایت، یک خانه ریاضی و یک لابراتوار زبان دارد و در حال حاضر
داراي 30 رشته کارشناسی ارشد و 16 رشته دکتري است. 

برچسب ها 
- وزارت علوم تحقیقات و فناوري 

- ازدواج دانشجویی 
- دانشجو 
- دانشگاه 

- دامغان
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رویداد نوین کمپ 18دي ماه برگزار خواهد شد/ حمایت 20میلیاردتومانی از

استارتاپ هاي نوپا

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1399/09/30

شرکت نوین تک با برگزاري رویداد به دنبال کشف و حمایت استارتاپ هاي نوپا است تا از آن ها تا سقف 20میلیاردتومان
حمایت کرده و زمینه را براي رشد و حضور آن ها در بازار فراهم کند.

 
 

شرکت نوین تک با برگزاري رویداد به دنبال کشف و حمایت استارتاپ هاي نوپا است تا از آن ها تا سقف 20میلیاردتومان حمایت

 
کرده و زمینه را براي رشد و حضور آن ها در بازار فراهم کند. 

به گزارش اقتصادآنلاین، شرکت نوین تک که فعالیت خود را به عنوان یک شتاب دهنده استارتاپ ها از سال 96 آغاز کرد در حوزه

 
هاي داده، تجارت الکترونیک و مدیریت اشیا فعالیت می کند. 

محمدرضا قبادي، مدیرعامل این شرکت در نشست خبري رویداد نوین کمپ 1 که 18ام دي ماه آغاز می شود درباره دلایل برگزاري
این رویداد گفت: مجموعه نوین تک از سال 99 تصمیم گرفت بین اکوسیستم نوآوري و گروه مالی اقتصاد نوین ارتباط برقرار کرده و

 
به سمت شرکت هاي فناوري برود که بتوانند براي گروه مالی اقتصاد نوین خلق ارزش کنند. 

وي ادامه داد: شرکت هاي استارتاپی مورد هدف این رویداد دو دسته هستند. اول آن هایی که در مراحل اولیه رشد هستند ولی تیم
توانمندي دارند و می توانند خلق ارزش کنند ولی آماده جذب سرمایه نیستند و دسته دوم آن هایی که وارد بازار شده و محصول

 
آماده دارند اما نیاز دارند که فرصتی براي آن ها فراهم شود تا از سیستم جذب سرمایه استفاده کنند. 

 
به گفته قبادي نوین تک برنامه دارد تا سقف 20میلیاردتومان از استارتاپ ها حمایت مالی بکند. 
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رویداد نوین کمپ از 18دي تا 17 بهمن ماه برگزار شده و شرکت کارآفرینی پرشیا، شرکت مدیریت ثروت ستارگان، شرکت تامین

 
سرمایه نوین و شرکت فرابورس ایران حمایت از آن را برعهده دارند. 

در این رویداد به مدت سه هفته، چهارشنبه ها، 5شنبه ها و جمعه ها کارگاه هاي آنلاینی برگزار می شود که به صورت کاملا رایگان

 
در دسترس متقاضیان خواهد بود و نیازي به ثبت نام هم ندارد. همچنین امکان دانلود آن پس از رویداد هم وجود خواهد داشت. 

مدیرعامل شرکت نوین تک ابراز امیدواري کرد که فرایند بررسی و انتخاب شرکت هاي استارتاپی تا پایان سال 99 انجام شود و از

 
ابتداي سال 1400 نوین تک همکاري با آن ها را آغاز کند. 

همچنین سحر هاشمی طباطبایی، رییس هیات مدیره نوین تک در این نشست با اشاره به اینکه گروه مالی اقتصادنوین براي برتري بر
رقباي خود چاره اي جز استفاده از این رویکرد و مراجعه به شرکت هاي استارتاپی نوپا ندارد، گفت: بانک اقتصادنوین بسیار علاقه مند
است از این فرصت استفاده کند و از طرفی، چون سیستم مالی و بانکی هم به این شرکت ها اعتماد چندانی ندارد، امکانات زیادي را

 
در اختیار آن ها قرار نمی دهند، به همین دلیل فرصت مناسبی در اختیار آن ها هم قرار خواهد گرفت. 

پربیننده ترین قطب نماي سیاست گذاري بانک مرکزي حول کنترل تورم است/ تبعات عدم تعیین تکلیف FATF براي مبادلات بانکی
اجراي قانون اصلاح چک به تعویق افتاد تحقق سود 412ریالی در بانک اقتصاد نوین پاسخ کامل بانک مرکزي به 96.5درصد از

درخواست هاي مردمی طرح هاي طراوت بانک صادرات ایران، جایگزین مناسب اعتبارات ارزي براي همکاري هاي تجاري با چین
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اخذ مجوز برگزاري دوره هاي آموزشی گردشگري توسط جهاددانشگاهی

اردبیل

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1399/09/30

رئیس جهاددانشگاهی استان اردبیل از اخذ مجوز لازم براي برگزاري دوره هاي آموزشی حوزه گردشگري ویژه مدیران،
کارکنان و مربیان اقامتگاه هاي بوم گردي توسط این نهاد در استان خبر داد.

رئیس جهاددانشگاهی استان اردبیل از اخذ مجوز لازم براي برگزاري دوره هاي آموزشی حوزه گردشگري ویژه مدیران، کارکنان
و مربیان اقامتگاه هاي بوم گردي توسط این نهاد در استان خبر داد. 

به گزارش ایکنا از اردبیل، مهران اوچی اردبیلی، رئیس
جهاددانشگاهی استان اردبیل، 30 آذرماه گفت: این مجوز در
راستاي ماده 7 قانون توسعه صنعت ایرانگردي و جهانگردي و
مواد 11 و 12 آئین نامه اجرایی آن از سوي وزارت میراث

فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی صادر شده است. 

وي طول مدت اعتبار این مجوز را یک سال اعلام و خاطر نشان
کرد: بر اساس این مجوز دوره هاي آموزشی به منظور ساماندهی
اقامتگاه هاي بوم گردي، حفظ فرهنگ سنتی و بومی، افزایش
محصولات گردشگري، ایجاد جاذبه، توسعه صنعت ایرانگردي و

جهانگردي و ارتقاي سطح توانمندي و آگاهی کارکنان اقامتگاه هاي بوم گردي به همت جهاددانشگاهی در استان اردبیل برگزار خواهد
شد. 

رئیس جهاددانشگاهی استان اردبیل اضافه کرد: فرآیند آموزش فراگیران اقامتگاه هاي بوم گردي با برنامه ریزي مناسب و مطابق
دستورالعمل هاي اعلام شده در مراکز آموزشی جهاددانشگاهی استان اردبیل برگزار و پس از پایان هر دوره به فراگیرانی که موفق به

کسب امتیاز لازم شوند گواهینامه معتبر از سوي اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري اعطا خواهد شد. 

اوچی حفظ ارزش هاي سنتی، جایگاه جوامع محلی، صیانت از محیط زیست، اشتغال و کارآفرینی را از نتایج فعالیت در حوزه
گردشگري عنوان و تصریح کرد: توسعه بوم گردي در محیط هاي طبیعی و بومی از اقدامات مهم در صنعت گردشگري است که

فرصت بهره برداري از ظرفیت هاي منطقه را فراهم می کند. 

انتهاي پیام
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نام نویسی از هنرمندان براي دریافت تسهیلات تحفه تمدید شد

منبع: ایرناشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/09/30

شیراز- ایرنا- معاون هنري و سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان فارس اعلام کرد: به دلیل اختلال روزهاي
اخیر در سامانه تحفه، مهلت نام نویسی هنرمندان در این سامانه تا سه روز دیگر تمدید شده و فرصتی فراهم است تا

متقاضیانی که ثبت نام کرده اند به اصلاح و تکمیل درخواست ها بپردازند.

شیراز- ایرنا- معاون هنري و سینمایی اداره کل فرهنگ و
ارشاد اسلامی استان فارس اعلام کرد: به دلیل اختلال
روزهاي اخیر در سامانه تحفه، مهلت نام نویسی هنرمندان
در این سامانه تا سه روز دیگر تمدید شده و فرصتی فراهم
است تا متقاضیانی که ثبت نام کرده اند به اصلاح و تکمیل

درخواست ها بپردازند. 

بهروز مرامی یکشنبه 30 آذرماه درباره وضعیت متقاضیان
استفاده از تسهیلات حمایتی تحفه از صندوق کارآفرینی
امید، گفت: در جلسه اخیر کارگروه استانی، تمام پرونده ها

و طرح ها بررسی و بسیاري از پرونده ها نیز با عناوین تکراري به متقاضی بازگشت داده شد. 

او با بیان اینکه متقاضیان باید به منظور آگاهی از آخرین وضعیت تقاضاي خود به صفحه شخصی شان در سامانه تحفه مراجعه کنند،
افزود: امکان اصلاح و تکمیل درخواست تا سه روز آینده وجود دارد. 

معاون هنري و سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی فارس اظهار کرد: نام نویسی دریافت دو نوع تسهیلات حمایتی براي کسب
وکارهاي فرهنگی، هنري و رسانه اي در سامانه تحفه امکان پذیر است. 

مرامی همچنین به ارائه تسهیلات بانک آینده با کارمزد 16 درصد اشاره کرد و ادامه داد: ثبت تقاضاي این تسهیلات بدون محدودیت
زمانی و میزان درخواستی همچنان ادامه دارد. 

او اظهار داشت: تسهیلات صندوق کارآفرینی امید نیز با کارمزد 4درصد تا سقف یکصد میلیون تومان است و 20 درصد از میزان کل
این تسهیلات معادل 200 میلیارد تومان، پس از بررسی در کارگروه ملی به تقاضاهاي بالاتر از یکصد میلیون تومان اعطا می شود. 

وي درباره ثبت نام مرحله دوم تسهیلات کرونایی با کارمزد 12درصد در سامانه کارا (وزارت کار) نیز گفت: نام نویسی این تسهیلات از
اول دي ماه 99 و به محض ابلاغ دستورالعمل آغاز می شود و دریافت تسهیلات مرحله دوم کارا، براي افرادي امکان پذیر است که از

طریق پیامک و یا اطلاعیه معاونت هاي تخصصی، مشمول دریافت اعلام می شوند. 
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متقاضیان براي دریافت اطلاعات بیشتر در این زمینه به نشانی اینترنتی https://tohfeh.farhang.gov.ir مراجعه کنند. 

برچسب ها 
- تسهیلات بانکی 

- اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی فارس 
- هنرمندان 

- شیراز 
- سامانه کارا 

- فارس
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اولین شتاب دهنده تخصصی طرح هاي کشاورزي در جنوب شرق کشور افتتاح

شد+ تصاویر

منبع: خانه خشتیشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/09/30

اولین مرکز خصوصی شتاب دهنده طرح هاي کشاورزي کایت در جنوب شرق کشور با حضور جمعی از مسئولان شهرستان
رفسنجان به صورت ویدئو کنفراس با مسئولین استان و کشور افتتاح شد. نوشته اولین شتاب دهنده تخصصی طرح هاي

کشاورزي در جنوب شرق کشور افتتاح شد+ تصاویر اولین بار در پایگاه اطلاع رسانی خانه خشتی رفسنجان ...

 اولین مرکز خصوصی شتاب دهنده طرح هاي کشاورزي
اولین شتاب دهنده تخصصی طرح هاي کشاورزي در جنوب

شرق کشور افتتاح شد+ تصاویر

کایت در جنوب شرق کشور با حضور جمعی از مسئولان شهرستان رفسنجان به صورت ویدئو کنفراس با مسئولین استان و کشور
افتتاح شد. 

خانه » اجتماعی » اولین شتاب دهنده تخصصی طرح هاي کشاورزي در جنوب شرق کشور افتتاح شد+ تصاویر 

به گزارش خانه خشتی؛ اولین مرکز خصوصی شتاب دهنده طرح هاي کشاورزي کایت (کشاورزي، آموزشی، یادگیري و تکنولوژي) در
جنوب شرق کشور به مناسبت هفته پژوهش با حضور جمعی از مسئولان شهرستان رفسنجان در مجتمع کیان مهر به صورت ویدئو

کنفراس با مسئولین استان و کشور افتتاح شد. 

در این مراسم که با حضور مدیران کل جهاد کشاورزي و تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمان، فرماندار،  رئیس جهاد کشاورزي ،
رئیس دانشگاه ولی عصر(عج) و معاونت پژوهشی این دانشگاه و مدیران انجمن کارآفرینان رفسنجان برگزار شد، اسماعیل قادري فر
رییس مرکز توسعه فناوري هاي راهبردي معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري در ارتباط ویدئو کنفرانس با بیان اینکه بخش
کشاورزي در کشور وابستگی شدید به واردات نهاده هاي کشاورزي دارد، اظهار داشت: سالیانه حدود 6 میلیارد دلار سموم، کود و انواع

نهاده وارد کشور می شود. 

وي افزود: اما در نقطه مقابل واردات، پتانسیل ها و ظرفیت هاي ارزشمندي به مانند نیروي انسانی، مجموعه نیروهاي تحصیلکرده
دانشگاهی و فن آوري در حوزه کشاورزي در کشور و بالاخص در استان کرمان وجود دارد. 

قادري فر تصریح کرد: با ابزارهاي سیاستی و حمایتی بایستی در گام اول، شتاب دهنده ها در زنجیره صنعت کشاورزي به خدمت
گرفته شوند تا حلقه هاي وابستگی به واردات را قطع کرد و در گام دوم موضوع اشتغالزایی پایدار مطرح است که این مراکز نوآورانه و

فن آورانه باید اشتغالزایی بالایی ایجاد کنند. 

رییس مرکز توسعه فناوري هاي راهبردي معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري با اظهار امیدواري از راه انداري مرکز خصوصی
شتاب دهنده طرح هاي کشاورزي "کایت" در رفسنجان، گفت: شتاب دهنده «کایت» که وارد کارآفرینی فن آورانه شده است می

توانیم این امیدواري را داشته باشیم که در بخش صنعت کشاورزي اتفاقات مثبتی رخ خواهد داد. 
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وي خاطرنشان کرد: تمامی تلاشمان را به کار می گیریم که پارك علم و فن آوري دانشگاه ولیعصر راه اندازي شود. سرمایه اولیه را در
اختیار شرکت هاي نوآورانه شهرستان قرار خواهیم داد تا توسعه نوآورانه بیش از گذشته در استان کرمان معنادار شود. 

مجید فصیحی هرندي فرماندار رفسنجان در این مراسم گفت: مرکز شتاب دهنده «کایت» می تواند در توسعه شهرستان، استان و
کشور نقش اساسی داشته باشد و در چند سال گذشته در رفسنجان با همت مجتمع مس سرچشمه، مرکز دانشگاه ولی عصر(عج)،
دستگاه هاي اجرایی و بخش هاي خصوصی با همگرایی و همدلی که وجود داشته زیرساخت هایی خوبی در راستاي توسعه علمی و

طرح هاي کشاورزي و دیگر صنایع فراهم شده است. 

وي افزود: نقش موثري که شتاب دهنده ها در حمایت ابتدایی طرح هاي کشاورزي و علمی دارد گام بسیار خوبی در مسیر سرمایه
گذاري است. 

علی عیلزاده عضو هیئت علمی دانشگاه ولی عصر رفسنجان هم در حاشیه این مراسم گفت: مرکز شتاب دهنده «کایت» زمینه و بستر
طرح هاي فن آورانه و نوآورانه را براي رسیدن به سرمایه گذاري و بازار ایجاد می کند. 

وي اضافه کرد: این مرکز به عنوان بازویی قدرتمند است که مسیر را براي ایده هاي خلاق هموار می سازد  و در اصل مرکزي است که
به روند عملیاتی ایده هاي نوآورانه و فن آورانه سرعت می بخشد ضمن اینکه مراکز رشد هم وجود دارد ولی این مرکز به عنوان بخشی

خصوصی در تسریع طرح ها نقش مهمی دارد. 
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بنیاد شهید هرمزگان امسال در طرح سپاس رتبه اول را کسب کرد

شماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/09/30
منبع: بنیاد شهید و امور

ایثارگران

عطا ناوکی عصر شنبه در نشست امضا تفاهم نامه تامین زمین مسکن و ساماندهی اشتغال و کارآفرینی استان هرمزگان گقت:
طرح سپاس جزو برنامه هاي مهم بنیاد شهید و امور ایثارگران است و به منظور تجلیل از ایثارگران به ویژه والدین شهدا با

جدیت اجرا می شود. وي ادامه داد: از مزیت هاي طرح سپاس این است که با حضور (…)
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سرریز آلودگی به خاك سرخون

منبع: ساعت 24شماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/09/30

ساعت 24-یکشنبه، 23 آذر، ساعت 11 صبح، خط لوله نفت در حد فاصل میان دو منطقه سرخون و گندمکار در شهرستان
اردل، استان چهارمحال وبختیاري شکست و نفت هاي جاري شده در مسیر رودخانه سرخون آتش گرفتند. تلمبه خانه

روستاي گندمکار محل اصلی شکستگی لوله بود. با شروع آتش سوزي دود غلیظ و سیاهی بر فراز شهر سرخون ...

ساعت 24-یکشنبه، 23 آذر، ساعت 11 صبح، خط لوله نفت در حد فاصل میان دو منطقه سرخون و گندمکار در شهرستان
اردل، استان چهارمحال وبختیاري شکست و نفت هاي جاري شده در مسیر رودخانه سرخون آتش گرفتند. تلمبه خانه روستاي
گندمکار محل اصلی شکستگی لوله بود. با شروع آتش سوزي دود غلیظ و سیاهی بر فراز شهر سرخون بالا رفت، تعدادي از اهالی

سرخون را مسموم و راهی بیمارستان و تعدادي از خانه ها را دودزده کرد. 

اما حادثه اصلی در پایین دست این تلمبه خانه پیش از این رخ داده بود، حادثه اصلی نه آتش سوزي و شکستن خط لوله انتقال نفت
مارون به اصفهان، در 500 متري شهر سرخون بلکه جاري شدن نفت در اراضی پایین دست این تلمبه خانه و نفوذ نفت به زیر زمین
هاي شهر و روستاهاي اطراف آن بود، تکرار همان حادثه اي که در سال 1377 با انجام آزمایش توسط شرکت نفت سپاهان تایید شده
بود: آلودگی آب هاي زیرزمینی و خاك به نفت هاي نشتی از خط انتقال لوله. پیش از آتش سوزي هفته گذشته، سرخون چهار بار
دیگر شاهد شکستگی لوله هاي انتقال نفت بود که در آخرین شکستگی لوله نفت در آذر 1395، به گفته مدیرکل محیط زیست
چهارمحال وبختیاري، خسارت 3 میلیارد و 200 میلیون تومانی براي خاك و خسارت 5 میلیارد تومانی براي آبزیان سرخون باقی
گذاشته بود. تخلیه 950 کامیون خاك آلوده از این منطقه و تخلیه یک میلیون و 563 هزار لیتر نفت در این منطقه نیز نتوانست آب و
خاك سرخون را نجات دهد و حالا پس از گذشت چهار سال، قصه سوختن درخت ها و فوران آلودگی در سه راهی سرخون براي
چهارمین بار تکرار می شود و جبران ناپذیرترین آسیب هایش را براي کشاورزان، دامداران و مردم این منطقه به جاي می گذارد،
گرچه هنوز برآوردي دقیق از میزان خسارت هاي وارد بر آب و خاك این منطقه صورت نگرفته و بارش باران تخلیه لکه هاي نفتی را
از منطقه کند و دشوار کرده است، اما روایت «مرادعلی» و «احمدرضا» دو کشاورز اهل سرخون در گفت و گو با «اعتماد» نشان می
دهد که این آسیب ها چندان تفاوتی با شکستگی هاي قبلی آشکار و نهان ندارند، آنچه قربانی همیشگی سرخون است، خاك است و
آب، یک بار حجم گسترده آتش سوزي نگاه ها را معطوف سرریز نفت در سرخون می کند و بارهاي دیگر، نفت از میان پوسیدگی لوله

هاي سالخورده به آرامی وارد خاك می شود و هر آنچه سر خود دارد، می پوساند و خشک می کند. 

زیستن روي بمب 
درختان سوختند، حتی آنها که داخل حیاط خانه ها در امتداد مسیر رودخانه فصلی سرخون بودند، رد نفت هنوز کنار سنگ هاي
مسیر رودخانه باقی مانده است، روي شیشه ها، دود غلیظ سیاه تا پشت کمدها و رف هاي اتاق ها نفوذ کرده است، سردرد بوي
سوختن نفت هم که تمام شده باشد، هنوز هستند افرادي که از شدت احساس خستگی، سرگیجه و حالت تهوع راهی دواخانه هاي
شهرکرد می شوند. «مرادعلی»، برنجکار است و اهل سرخون، می گوید که تازه چند ساعتی است که سردرد او را رها کرده است، دو
روز پس از اینکه باقیمانده هاي نفتی داخل مسیر رودخانه فصلی خشک دوباره آتش گرفتند. پنجشنبه شب آخرین آتش سوزي بود،
پس از آن دیگر نفت هاي آوار شده روي زمین نسوختند، یک روز بعد، مکنده هاي شرکت نفت آمدند و حجم غلیظ نفت را از کنار
رودخانه بردند، لکه هاي سیاه اما همچنان سرجاي شان باقی هستند. «می گویند رانش زمین هست، می گوییم لوله ها فرسوده و
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پوسیده شده اند، زمین ثابت هم بماند باز خاك این لوله ها را می خورد، شاید نفتش روي زمین نیاید و نسوزد، اما اثر آن نفت را در
برنج هاي مان می بینیم، در گاو و گوسفندهاي مان که تلف می شوند و می میرند، بدون اینکه آتش گرفته باشند.» آقامراد می گوید
که اگر رودخانه فصلی آب داشت، شاید نفت به خاك نمی رسید، اما لوله که ترکید، از همان محل تلمبه خانه داخل بستر رودخانه شد
و تا ابتداي شهر سرخون نیز آمد، محلی ها با کلنگ و بیل داخل جوب بزرگ ریختند، خاك ریختند که نفت به شهر نرسد، اما
رودخانه خشک بود و نفت بالاخره راهی را براي نفوذ به زیرزمین پیدا کرد، حالا مزه آب خوردن بسیار اندك بوي نفت می دهد، آن
هم آبی که از سرچشمه دیگري تهیه می شود تا با سرچشمه سرخون اختلاط نداشته باشد. «ما روي بمب زندگی می کنیم. هر لحظه
ممکن است این لوله ها خرد شوند و نفت زیر زمین راه بیفتد و با یک جرقه، همه چیز بسوزد و تمام شود.» نه آقا مراد و نه دیگر
سرخونی ها دل خوشی از این لوله هاي سالخورده و فرسوده ندارند، آنها به همزیستی کنار این لوله ها حتی عادت نکرده اند، چهار بار
تجربه ترکیدن لوله طی چهار دهه گذشته شاهدي است براي آنها که این حادثه باز هم ادامه خواهد داشت، آن زمان که «سروصداها»
بخوابند، دوباره سرخونی ها می مانند و لوله هاي نفتی که ذره ذره درون خاك می پوسند و از بین می روند. آقامراد برنج می کارد اما
فقط براي مصرف خود و خانواده اش، کسی خریدار برنج آقامرادنیست، می گویند برنج سرخون خوردن ندارد، خون را مسموم می
کند، همان طور که خون ماده گاو آقامراد را مسموم کرد و او را سرزا برد. حالا که بلوط ها و بنه ها و انجیرها سوخته اند، آقامراد از
خشک شدن زمین هاي خود و دیگر کشاورزان می گوید، این خسارت پنهانی است که در برآوردهاي این حادثه هرگز لحاظ نخواهد
شد، ماهی هایی که تلف می شوند و محصولاتی که جان رشد کردن ندارند و زمین هایی که به گفته او، از هر نشت نفت تا 30 سال
پس از آن، قابلیت تولید محصول کشاورزي سالم را ندارند، آقامراد شنیده است که دولتی ها می گویند اگر قرار بر فروش محصولات
کشاورزي این منطقه باشد، باید یکجا خاك را جابه جا کنند، او با چشم هاي خود دیده است که خاك سرخون حالا خاك سرطان

است. 

سرچشمه آب نفتی در سرخون 
تلمبه خانه سرخون حد فاصل آلودگی است، روستاي گندمکار بالادست تلمبه و لوله هاي نفتی است و سرخون پایین دست آن،
تفاوت میان این دو خط مرزي را نشت نفت به درون خاك و آب تعیین می کند. این را «احمدرضا» می گوید، کشاورز 45 ساله اهل
روستاي گندمکاران که باغ و زمین هاي کشاورزي اش از نفت به دور مانده اند. احمدرضا ساکن روستا نیست، زمین و باغ و خانه اي
در روستا دارد و گاهی به تنهایی به روستاي زادگاه خود سر می زند. خود را یکی از هزاران مهاجري می داند که طی سال هاي
گذشته، ناامید از هرز آب و خاك و هوا راهی شهرهاي دیگر شده اند، بیشتر شاید اصفهان، شاهین شهر، خمینی شهر و بوشهر. از آنها
که در دهه 60 شاهد اولین نشت لوله نفت بودند، یکی باقی مانده است و دو، سه تایی کشاورز دیگر در سرخون، باقی رفته اند و نمانده
اند. از آن نخستین بار تاکنون، بسیاري بودند که گوسفند و گاوهاي شان، ماهی ها و چشمه ها و چاه هاي شان، ریه و سر و پوست
شان را در همزیستی کنار خطوط نفت از دست دادند و اگر توانایی مالی اش را داشتند، زمین و زادگاه را به سمت شهر و دیار دیگري
بدرود گفتند. احمدرضا از زمین هاي فراخی می گوید که با قیمت هاي ناچیز از روستاییان خریداري شدند، «40 هکتار از بهترین
اراضی گندمکار را اشغال کردند و لوله کشیدند اما در قبال آن هیچ خدماتی به روستاییان ارایه ندادند.» سهم اهالی گندمکار و
سرخون از شرکت هاي نفت و نیروگاه هاي سد کارون چهار نگهبانی و سرایداري بود، حتی اگر تحصیلکرده هم بودند، اشتغال زایی
این شرکت ها براي مرکزنشینان بود و سایه سنگین ابر سیاه آلودگی براي محلی ها. احمدرضا می گوید که آخرین خرید زمین ها
براي توسعه خطوط لوله به سال 93 باز می گردد، زمانی که ده ها هکتار زمین به قیمت متري هزار و 950 تومان به شرکتی ها
فروخته شدند، آن زمین ها در سال 56 مجوز زیتون کاري داشتند و قرار بر این بود که آن مرتع وسیع، باغ آباد زیتون باشد. حالا
چطور؟ «زمین هاي شان را به قیمت ناچیز خریدند و مردم منطقه را درنظر نیاوردند، مردم ناامید شدند، نه زورشان می رسید، نه
دست شان به جایی می رسید و نه کسی را داشتند که صداي شان را انعکاس بدهد، خوشبخت آنهایی بودند که توانایی رفتن را
داشتند.» نفت باید آن قدر از لوله ها بیرون بریزد، آن قدر باید انفجار شدید و دود آن غلیظ باشد تا بار دیگر نام منطقه اي گمشده به
نام سرخون به گوش برسد، سرخون، منطقه اي که سرحد سرریز مرگ سیاه در خون ماهی هاي و رگ هاي گیاهان و خاك است.
«خوردگی خاك اینجا بالاست، لوله ها را هشت یا ده سال قبل از انقلاب کار گذشتند و هربار گفتند که تعویض و ترمیم می کنیم اما
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نکردند، اینجا همیشه بوي نفت می دهد.» «آب نفتی» عنوانی است که براي آب سرخون گذاشته اند، جز آب خوردن، آب زیر زمین و
روي زمین، آب کشاورزي و آب داخل محصولات کشاورزي و آب درون خون خودشان را هم «آب نفتی» می خوانند، آبی که از تلمبه
خانه به نفت آغشته می شود و از رودخانه سرخون تا پایین دست سرریز می شود، جایی که حدود 13 هزار نفر در ده ها روستا زندگی
می کنند و نزدیک 30 کیلومتر آن سوتر، دریاچه سد کارون چهار به انتظار نشسته است. «آب نفتی» دلیل شنیده ها از دهان این و
آن است، شنیده هایی که می گوید هوا و آب و خاك اینجا خود سرطان است، شنیده هایی که می گویند اجازه توزیع محصولات
کشاورزي این منطقه به مراکز استان ها داده نمی شود، شنیده هایی که می گویند در آستانه لوله هاي انتقال نفت، بهتر است
محصولات «آب نفتی» به مصرف همان مردمی برسد که تا فرق سر زیر آوار سرطان گم شده اند. حتی روزهایی که لوله نمی ترکد و

آتش نمی گیرد، آب سرچشمه سرخون، آب نفتی است. 

هنوز برآوردي از خسارت ها در دست نیست 
«با بارش باران خاك آلوده شسته و بخشی از آن وارد رودخانه ها و منابع آب زیرزمینی می شود. متاسفانه دفعات گذشته که این اتفاق
رخ داده بود آب چشمه سرخون تا مدت ها آلوده بود.» نگرانی از آلودگی نفتی در سرخون در گفته هاي علی مریدي، مدیر کل دفتر
حفاظت و مدیریت زیست محیطی آب و خاك سازمان حفاظت محیط زیست به چشم می خورد. او در گفت و گو با ایسنا، از دو
ابلاغیه خبر می دهد که از سوي سازمان حفاظت محیط زیست به شرکت نفت در پی حادثه سرخون ابلاغ شده اند. این دو ابلاغیه
شرکت نفت را موظف به پاکسازي محدوده آلوده شده و در درجه دوم، در نظر گرفتن بودجه اي براي پیشگیري از تکرار حوادث مشابه
می کنند. «ابعاد بزرگ فاجعه» در این حادثه به گفته مریدي، فرسودگی هایی از مسیر انتقال نفت است که به چشم نمی آیند و
آلودگی هاي نفتی را به تدریج به عمق آب و خاك هدایت می کنند. نگرانی مریدي مبنی بر نفوذ نفت به داخل خاك با باران روز
شنبه در منطقه به حقیقت پیوست، به گفته شهرام احمدي، مدیر کل محیط زیست چهارمحال وبختیاري به ایسنا، تا قبل از آغاز
بارندگی دو روز گذشته حجمی از خاك آلوده از منطقه جابه جا شد، اما نفت به لایه هاي زیرین نفوذ کرده است و امکان جابه جایی
تمام خاك هاي آلوده وجود ندارد. او پیش از این به حجم قابل توجه نفت خام وارد شده بر منطقه اشاره کرده و گفته بود که «این
حادثه آسیب جدي به منابع آب و خاك منطقه وارد خواهد کرد.» به گفته عطااالله ابراهیم، رییس سازمان جهاد کشاورزي چهارمحال
وبختیاري در گفت و گو با ایرنا، هنوز ارزیابی دقیقی از میزان خسارت صورت نگرفته است و با توجه به نفوذ نفت در خاك، اراضی و
آب کشاورزي و اثرگذاري آن در بخش دام، زنبورعسل و شیلات، برآورد خسارت به زمان زیادي نیاز دارد. خسارت هایی که خصوصا در

کشت گندم و جو پاییزه کشاورزان خود را نمایان خواهد کرد. 
حال سرخون آرام است، آتش فرونشسته است و شرکت نفتی ها با مکنده هاي شان سراغ نفت سرریز شده آمده اند، آنچه اما از دست
رفته است، خاکی است که آنجا کنار لوله ها، نفت می خورد و کنار مردمی که هنوز در حوالی دو شرکت بزرگ نفت و سد کارون چهار
زندگی می کنند، سهم خود را می گیرد. در سه راهی سرخون سهم ماهی ها، درختان، مردم و خاك و آب و هوا از لوله هاي نفت،

خشکی است و پوسیدگی. 

احمدرضا از زمین هاي فراخی می گوید که با قیمت هاي ناچیز از روستاییان خریداري شدند، «40 هکتار از بهترین اراضی گندمکار را
اشغال کردند و لوله کشیدند اما در قبال آن هیچ خدماتی به روستاییان ارایه ندادند.» سهم اهالی گندمکار و سرخون از شرکت هاي
نفت و نیروگاه هاي سد کارون چهار نگهبانی و سرایداري بود، حتی اگر تحصیلکرده هم بودند، اشتغال زایی این شرکت ها براي

مرکزنشینان بود و سایه سنگین ابر سیاه آلودگی براي محلی ها. 
حالا مزه آب خوردن بسیار اندك بوي نفت می دهد، آن هم آبی که از سرچشمه دیگري تهیه می شود تا با سرچشمه سرخون اختلاط
نداشته باشد. «ما روي بمب زندگی می کنیم. هر لحظه ممکن است این لوله ها خرد شوند و نفت زیر زمین راه بیفتد و با یک جرقه،

همه چیز بسوزد و تمام شود.» 

منبع: روزنامه اعتماد
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چرا علامه جعفري مراسم تدفین دخترشان را عقب انداختند؟

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/09/30

دختر جوان علامه جعفري در اثر بیماري سرطان از دنیا رفته بود و از آنجایی که علاقه و محبتی عجیب میان علامه و
دخترشان برقرار بود ایشان بسیار اندوهناك بودند، اما مراسم تشییع او را عقب انداختند.

به گزارش گروه وبگردي باشگاه خبرنگاران جوان، دو تن از
نزدیکان و شاگردان مرحوم علامه بزرگوار محمد تقی
جعفري به تعهد ایشان به قولشان و اوج وفاي عهد اشاره
کرده و روایتی از روزي نقل کرده اند که با وجود آنکه
علامه عزادار دخترشان بودند، اما مراسم تشییع را به خاطر
قولشان عقب انداختند. متن این دو خاطره را با هم پی می

گیریم: 

علامه جعفري عزادار بود، اما... 
مى توانم با جرأت بگویم که مرحوم علامه جعفرى مجسمه وفاي به عهد بود و وفادارى ایشان زبانزد خاص و عام شده بود. 

بیشتربخوانید 

- ماجراي علامه جعفري، کمونیست ها و خربزه! + فیلم هرگز یادم نمى رود که دختر جوان ایشان در آذر ماه سال 1371 به علت
بیمارى سرطان فوت کرد و استاد جعفري بسیار متأثر شد، چون این دختر را بسیار دوست داشت و علاقه و رابطه عجیبى بین این

دختر و مرحوم علامه برقرار بود. 

روزى که این خانم فوت کرد، در تدارك مراسم تشییع و تدفین بودیم که آن را برگزار کنیم، ولى مرحوم جعفرى پیش از آن براى
سخنرانى در یکى از دانشگاه ها قول داده بودند. در آن روز که ما در حال تدارك و آماده شدن براى مراسم تشییع جنازه بودیم، ایشان
گفتند یک روز این مراسم را با تأخیر برگزار کنید؛ سپس براى ایراد سخنرانى عازم آن دانشگاه شدند. آقاى جعفرى با تمام غم و

اندوهى که از این مصیبت داشت، در آن جلسه شرکت کردند تا خلف وعده نشده باشد. 

... شما مى توانید در آن روز، جلوه اى از بزرگوارى و عظمت را در چهره اندیشمند و غمگین استاد جعفرى مشاهده کنید. تا آن لحظه،
کسى نمى دانست چه رخ داده است؟ منتظر بودند تا استاد در جلسه حضور یابد و مشتاقان را به فیض دیدار و گفتار خویش برساند.

قرار بود ایشان درباره «انسان و جایگاه علوم انسانى» سخن بگوید. 

ستاد جعفرى درست به موقع در جلسه حضور یافت و مورد استقبال قرار گرفت. ایشان در هاله اى از غم، در جایگاه خطابه قرار گرفت
و سخن را با نام و یاد خدا و حمد و ستایش پروردگار متعال آغاز کرد. در بین سخنان خود، با صبورى و وقار تمام، از مرگ فرزند
دلبندش خبر داد. مرگ فرزند، حادثه اى غمبار و سنگین است، اما توفان مصیبت نتوانسته بود وجودش را به تلاطم افکند و عهد و
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عزمش را بشکند. بدین گونه اشک در چشم ها حلقه زد، و با شگفتى، همه دانستند که استاد در مرگ دختر محبوبش سوگوار است، و
پیکر او را هنوز به خاك نسپرده، بلکه جنازه را پیش چشم اشکبار دیگر بستگان رها کرده و به دانشگاه آمده است تا مقاله بلند و
اندیشمندانه خود را، همراه با این وفاى کریمانه ارائه دهد، و به شاگردان مشتاق خویش، درس تازه اى از صبر و وفاى به عهد بیاموزد.

این است چهره زیبا و آن انسان شریف و والایى که اسلام مى پرورد. 

1. علامه محمد تقی جعفري در تاریخ اول مرداد 1304ش/1343ق در محله جمشید آباد/عمو زین الدین تبریز به دنیا آمد. پدرش
کریم نام داشت. او خواندن و نوشتن را پیش از دبستان نزد مادرش آموخت. 

او بخشی از مقدمات دروس ابتدایی و قرآن را نزد مادرش آموخت. آنگاه در مدرسهٔ اعتماد تبریز، پایه چهارم و پنجم را گذراند. سپس
در حالی که جنگ جهانی دوم رو به پایان می رفت، به همراه برادرش به مدرسه طالبیه تبریز رفت و آموزش علوم دینی را نزد استادان
آنجا شروع کرد. تأمین هزینهٔ زندگی، او را ناگزیر کرده بود تا صبح ها به دانش آموختن پرداخته و بعد از ظهر ها را کار کند. در سال
1319ش براي ادامه تحصیلات به مدرسه مروي در تهران رفت و در سال 1322ش به قم مهاجرت کرد و در مدرسه دارالشفا اقامت
گزید. در این زمان او که ملبس به لباس روحانیت شده بود، در درس خارج اساتید سطوح عالی حوزه شرکت کرد. سپس به نجف رفته
و در حالی که تنها 23 سالش بود، به درجه اجتهاد رسید. (2)وي در سال 1336 یا 1337ش پس از یازده سال اقامت در نجف، به

ایران بازگشت و تا انتهاي عمرش در ایران به تحصیل، تدریس، پژوهش و تحقیق اشتغال داشت. 

این عالم شیعی در طول سال هاي حیات پربرکتش شاگردان فراوانی را پرورش داد و در زمینه هاي مختلف از خود آثار گرانبهایی بر
جاي گذاشت از جمله در تفسیر نهج البلاغه و تفسیر مثنوي معنوي. 

علامه محمدتقی جعفري سرانجام پس از عمري تلاش براي بازگو کردن مفاهیم عمیق معارف شیعه در بیست و پنجم آبان سال
1377ش درگذشت، آیت االله عبداالله جوادي آملی بر او نماز خواند و در مشهد در حرم امام رضا (ع) در دارالزهد به خاك سپرده شد. 

منبع: جماران
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آموزش و پرورش هم همچون وزارت علوم به یک انقلاب فرهنگی نیاز دارد

منبع: ایسناشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/09/30

رئیس بنیاد نخبگان خراسان رضوي گفت: متاسفانه در سیستم آموزش و پرورش کشور، همچون وزارت علوم به یک انقلاب
فرهنگی نیاز داریم، در چنین سیستم هایی دانش آموزان و بعدتر دانشجویان را افرادي صبور و پرتلاش تربیت نمی کنیم.

دکتر رضا لطفی در گفت گو با ایسنا اظهار کرد: در برخی
از کشورهاي دیگر نیز بنیادي با عنوان بنیاد نخبگان آن
کشور وجود دارد، نگاه به این حوزه در کشورهاي دیگر
مقداري با نگاه به آن در ایران متفاوت است، در ایران
همواره سعی بر آن بوده که افرادي از دیگران جدا شوند و

تحت توجه زیادي قرار گیرند. 

وي افزود: در کشور هلند که از نزدیک شاهد روند چنین
فعالیت هایی بوده ام، تا حد امکان همه افراد به یک چشم
دیده می شوند، تا تمایزها پررنگ نشوند و فاصله اي ایجاد

نشود. باید این مسأله را مدنظر قرار داد که در چنین کشورهایی از همان ابتداء 12 سالگی نه براساس یک آزمون بلکه براساس یک
فرآیند بلندمدت مسیر رشد و آینده دانش آموزان مشخص می شود. 

رئیس بنیاد نخبگان خراسان رضوي تصریح کرد: در چنین کشورهایی تنها با هدف شناسایی استعدادها و نه برچسب زدن به افراد و
تمایز میان آنها با دیگران، به آنان توجه کرده اند. در جلسه اي از یک صنعتگر بسیار موفق و به معناي واقعی نخبه جمله اي را به
یادگار نگه داشته ام :« فرد نخبه شبیه به یک ذره کوانتمی است، اگر بخواهیم یک ذره کوانتمی را با دقت 100درصد در مکان

شناسایی کنیم، ماهیت آن عوض خواهد شد». 

لطفی بیان کرد: منظور و مقصود حرف من براي مستعدین صادق خواهد بود، بنابراین فردي که به مدت 40-50 سال در چنین
موقعیتی قرار داشته و این را نشان داده که براي جامعه مفید است، از این قاعده مستثنی خواهد بود؛ چراکه با تشویق این افراد می
توان از آن ها به عنوان الگو در جامعه نام برد، اما متاسفانه در میان جوانان بسیار با این مسأله مواجه شده ام، چه در دانش آموزان

سمپاد و چه در دانشجویان دانشگاه شریف. 

شناختن استعدادها ضروري است 

وي افزود: آمار دقیقی از وجود یک نهاد با عنوان «بنیاد نخبگان» در دیگر کشورها ندارم، اما بنیادي با هدف شناختن استعدادهاي
افراد در کشورها نیاز داریم؛ چراکه ما در بنیاد نخبگان با شناختن همان استعدادها نیز دچار مشکل خواهیم شد، امروز وقتی از کلمه
«نخبه» در خصوص یک دانشجو استفاده می شود، فرد به دنبال معدل و مقاله خواهد بود، در حالی که هیچکدام نه تنها کافی نبوده،

بلکه گاهی ممکن است لازم هم نباشند. لقب نخبه در جوانان توقع ایجاد می کند. 
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در آموزش و پرورش نیازمند یک تحول جدي هستیم 

لطفی خاطرنشان کرد: متاسفانه در سیستم آموزش و پرورش کشور، همچون وزارت علوم به یک انقلاب فرهنگی نیاز داریم، در چنین
سیستم هایی دانش آموزان و بعدتر دانشجویان را افرادي صبور و پرتلاش تربیت نمی کنیم. افرادي که حل مسأله را حفظ می کنند،

قدرت حل مسائل را ندارند و قطعا پس از ورود به حوزه صنعت با مشکل مواجه خواهند شد. 

تکمیل تحصیلات تنها به معناي گرفتن دکترا نیست 

رئیس بنیاد نخبگان استان اظهار کرد: بسیار وجود دارند افرادي که در مدارس غیرانتفاعی نیز درس خوانده اند، رتبه هاي خوبی نیز
در کنکور داشته اند، به محض ورود به دانشگاه انتظار محیطی چون دبیرستان و مدرسه را دارند، بسیاري از افراد و حتی خانواده ها

گمان می کنند تکمیل تحصیلات تنها به معناي گرفتن دکترا است و این طرز فکر کاملا غلط است. 

رزومه گرایی مشکل بزرگی است 

وي ادامه داد: به طور مثال اگر در خانواده فردي را با استعداد بدانید و آن فرد تحصیلاتش را تا دکترا ادامه نداده باشد، ادعا می کنید
حیف شده و راه درستی را در پیش نگرفته است، همگی ما به جاي اینکه به فکر ریشه و تنه این علم باشیم، تنها منتظر میوه آن بوده
و به آن اهمیت می دهیم، در سیستم دولتی تنها به دنبال شمردن میوه ها هستیم و مشکل بزرگی که امروزه در کشور با آن مواجه

هستیم، رزومه گرایی است. 

جوانان ما باور ندارند در جنگ هستیم 

لطفی بیان کرد: شخصا به عنوان رئیس بنیاد نخبگان در همان ابتداء ورودم گفته ام که هیچ رزومه اي ندارم، تنها فعالیت هایم را
انجام می دهم و به دنبال آسیب شناسی هستم، نقطه مقابل رزومه، اخلاص است، قرار بوده و قرار هست جهاد کنیم. جوانان ما هنوز
باور نکردند در جنگ قرار داریم؛ چراکه اگر باور داشته باشند در جنگ هستیم، دیگر فردي به دنبال رزومه نخواهد بود. متاسفانه چون
نفت به تک تک سلول هاي ما نفوذ کرده به افرادي پرتوقع و کم تلاش تبدیل شده ایم. بسیاري از جوانان ما تازه زمانی که از کشور

خارج شده، متوجه کار درست در یک سیستم می شوند و در بسیاري از مواقع حتی یک سیستم مدیریتی خوب نیز نداریم. 

بسیاري از فارغ التحصیلان ما پژوهش را نیاموخته اند 

وي با بیان اینکه متاسفانه همان حالت دانش  آموزي و حفظ کردن دانش ها به دانشگاه سرایت کرده است، تصریح کرد: شهید مطهري
در این خصوص گفته است: « من ستایشگر معلمی هستم که اندیشیدن را به من آموخت نه اندیشه ها را»، ما از همان مراحل ابتدایی
تا دانشگاه تنها اندیشه ها را آموختیم نه اندیشیدن را، در تمام دنیا موفقیت زمانی رخ می دهد که افراد یاد بگیرند، چطور یاد بگیرند،
به گفته چندین رئیس دانشگاه بسیاري از فارغ التحصیلان ما هنوز پژوهش را نیاموخته اند. بسیاري از افراد، مدرك دکتري دارند، اما
پژوهشگر نیستند؛ چراکه دو مقاله به چاپ رسیده دارند و دیگر متوقع می شوند، تمامی این مشکلات ناشی از همان معضل «رزومه

گرایی» است، این باور که تنها باید به ظاهر توجه کرد و باطن اهمیتی ندارد، به دانشگاه هاي ما سرایت کرده است. 

ما به شدت به تغییر طرز فکر و ذهنیت نیازمندیم 
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رئیس بنیاد نخبگان خراسان رضوي اظهار کرد: ما به شدت به تغییر طرز فکر و ذهنیت نیازمندیم. دکتر کارول دوك در کتابی به نام
Mindset (طرز تفکر) نشان می دهد داشتن یا نداشتن استعداد در همان ابتداء تولد مطرح بوده و بقیه آن تنها با تلاش به دست
خواهد آمد، در مقاله اي در سال 2019 نیز به این مسأله پرداخته شده است، دانش آموزان در همان ابتداء سال تحصیلی به دو دسته
تقسیم می شوند، به دسته اول همان نظریه Mindset را آموزش داده به دسته دوم مسأله اي بدون ارتباط با آن، در پایان سال
تحصیلی نتیجه را پیگیر شدند، گروه اول نتایج مشهودي داشته که به همان مقاله ختم شده است. اشتباه سیستم ما همین است که از
همان دوران ابتدایی افرادي را باهوش می نامیم و افرادي دیگر را نه، به جاي اینکه افراد صبور و پرتلاشی را تربیت کنیم، تنها افرادي

با ذهن بسته را رشد خواهیم داد. 

لطفی با بیان اینکه امسال با وجود ویروس کرونا و در چنین شرایطی منتخبین کشوري جشنواره جوانان خوارزمی نتوانستند به تهران
سفر کنند و در هر استان ارزیابی هاي لازم انجام شد، عنوان کرد: 12 تیم از خراسان رضوي و براي هر تیم دو استاد دانشگاه نیز
دعوت شدند، من نیز به همراه مسئولی از تهران و رئیس مرکز سمپاد(سازمان ملی پرورش استعدادهاي درخشان) استان در این
جلسات حضور داشتم. متاسفانه اغلب دانش آموزان به جاي لذت بردن از کار پژوهشی و گروهی خود، بیشترین استرس را در خصوص

برنده شدن داشتند، همگی ما استرس چسباندن میوه ها را داریم و نه چیز دیگر. 

رئیس بنیاد نخبگان خراسان رضوي در خصوص منشاء این ذهنیت مطرح کرد: این طرز فکر نقطه مقابل پرتلاش بودن است، به دلیل
داشتن نفت یا داشتن پدر پولدار، آنچنان که باید به دنبال راه هاي رسیدن و تلاش کردن نیستیم، ما تنها به دنبال محصول و ظاهر
هر چیزي هستیم و دیگر «تلاش» براي ما ارزش تلقی نخواهد شد، در تعریف ارزش ها به یک بازنگري جدي نیازمند هستیم و

دانشجویان گمان می کنند تلویزیون ال سی دي کوچکی روي پیشانی آنان نصب شده و معدل آن ها قابل نمایش است. 

لطفی اضافه کرد: گمان می کنم این مسائل نتیجه فروختن نفت خام است؛ چراکه دولتی موفق تر بوده که نفت خام بفروشد، وقتی
نفت خام بفروشیم هیچ تلاشی نکرده ایم و همچون فرزندي هستیم که تنها از پدر خود پول تو جیبی می گیرد. بسیاري از افراد موفق
در جامعه، کودکی سختی داشته و اهل تلاش بوده اند، به عنوان مثال شهید چمران کودکی سختی از لحاظ اقتصادي داشته است، اما
همیشه بهترین تحصیلات را در دانشگاه هاي خوبی داشته و به دنبال تلاش بوده است، گمان می کنم چون تدبیر استفاده از نفت را

نداشته ایم، بلاي جانمان شده است. 

وارد کردن تکنولوژي دردي را دوا نمی کند 

وي ادامه داد: هیچ فردي با خریدن تکنولوژي صاحب آن نمی شود، تاکنون همواره از لفظ وارد کردن تکنولوژي در کشور صحبت هاي
گوناگونی شنیده ایم، اما باید بدانیم وارد کردن آن دردي را دوا نمی کند، این باور که وظیفه دانشگاه ها تنها حرکت در مرزهاي دانش
است و مراکز فنی و حرفه اي باید به ایجاد و توسعه کارآفرینی بپردازند، کاملا غلط است؛ چراکه کارآفرینی یا شرکت استارتاپی موفق

است که در مسیر دانش پیش رود. 

رئیس بنیاد نخبگان خراسان رضوي مطرح کرد: گاها همین طرز فکر باعث شده تا دانشگاه ها خود را محدود به همان مسیر کردند و
وظیفه خود را در خصوص کار دانش بنیان انکار می کنند، این حرکت در مرزهاي دانش نیز در نهایت به نوشتن مقاله منتهی می
شوند. در مقطعی از زمان لازم بود تا دانشگاه ها روي نوشتن مقاله تاکید و توجه بیشتري داشته باشند، اما متاسفانه ما در همان
مرحله مانده ایم، به طور مثال اگر شما می توانید این میکروفن را به روش بهتري بسازید، دیگر چاپ مقاله و شرح مراحل تولید آن
نیاز نیست، قاعدتا نتیجه کار علمی سنگین خود را نباید به رایگان در اختیار همه قرار داد، بنابراین مقوله تبدیل دانش به ثروت در
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کشور ما هنوز در ابتداء راه است و نیاز به کار بیشتري دارد. 

وي اظهار کرد: امروزه اگر فرد سالمی ادعا کند شغل خوبی ندارد، قطع به یقین می دانم خودش مقصر است، شرکت هاي بسیاري
درخواست یافتن نیروي کار دارند، در راستاي تغییر این طرز فکرهاي اشتباه، جوایز بنیاد نیز تغییراتی داشته اند، به طور مثال طرح

شهید احمدي روشن که اشکالات زیادي نیز بر آن وارد بوده و این موضوع به تهران نیز انتقال داده شد که می تواند مفید باشد. 

لطفی بیان کرد: هسته هاي مسأله محوري ساخته شده و فردي که مدعی است، نخبه بوده در این هسته حول یک خبره دانشگاهی یا
صنعتی با افرادي جمع شده و بر روي مسأله اي کار خواهند کرد، حقوق ماهیانه اي نیز به آن تیم پرداخت خواهد شد، این حقوق نه
براي نخبه بودن بلکه براي حل آن مسأله در نظر گرفته خواهد شد، پس از حل مسأله نیز حقوق معنوي آن به همان تیم خواهد
رسید، در مقطعی نیز معاون پژوهشی دانشکده مهندسی بوده ام اما چون در آن حوزه و ایجاد تغییراتی در همین راستا، موفق نبوده
ام، پیشنهاد مسئولیت در بنیاد نخبگان را پذیرفتم و مشغول به فعالیت شدم، علت اصلی این امر آن است که متوجه شدم نگاه تهران

به شهرستان ها این گونه است که هر آنچه از سوي تهران می رسد، باید اجرا شود. 

وي افزود: این نگاه در سازمان مرکزي نسبت به دانشکده مهندسی نیز وجود داشت، رویه مشخص شده در خصوص عملکرد دانشکده
مهندسی نباید با دیگر دانشکده ها یکسان باشد، اما گاها این اتفاق رخ می داد، نگاه در چنین سازمان هایی را می توان به نگاه آمریکا

نسبت به دیگر کشورها تشبیه کرد، نگاه بهترین بودن و تصمیم آخر را گرفتن در بخش هاي دانشگاهی به وفور دیده می شود. 

سقوط آمریکا در طرز فکرها آغاز شده است 

رئیس بنیاد نخبگان استان اظهار کرد: بودن این نگاه نه تنها براي دیگر کشورها مفید نخواهد بود، بلکه براي خود آن کشور نیز معضل
خواهد شد؛ چراکه آمریکا دیگر به اندازه 20 سال پیش خود پیشرفتی نخواهد داشت و سقوط آمریکا از لحاظ طرز فکر آغاز شده است
. اینکه کشوري دست به ترور دانشمند کشور دیگري بزند، تنها نشان دهنده عجز آن خواهد بود، این مسأله که دیگر کشورها نیز در

مقابل سکوت کنند، نشان دهنده ضعف و نقص این سیستم جهانی است. 

لطفی بیان کرد: کاش در کشور اعتماد بیشتر بود؛ سازمان ستاد در بنیاد ملی نخبگان اعتماد بیشتري به استان ها داشت. ما در
مدیریت کرونا نیز چون سعی داشتیم همواره به صورت متمرکز فعالیت کنیم، دچار مشکلاتی شدیم؛ البته که متمرکز کار کردن گاهی

نیاز است اما گاهی نیز باید به استان ها اعتماد کرد. متاسفانه هر ارگان از اعتماد کردن به بخش هاي جزئی تر خود می ترسد. 

َ لاَ یُغَیِّرُ مَا بقَِوْمٍ حَتَّی یُغَیِّرُوا مَا رئیس بنیاد نخبگان استان مطرح کرد: همانطور که خداوند در آیه 11 سوره الرعد می فرماید: «انَِّ االلهَّ
بأَِنفُْسِهِم»؛ خداوند هیچ قومی را تغییر نمی دهد مگر اینکه خود آن قوم تغییر کنند. من نیز به همین دلیل نگران آموزش و پرورش و

آموزش عالی هستم؛چراکه در این کارخانه آدم سازي نیاز به تغییرات زیادي داریم. 

وي افزود: در دوران دفاع مقدس نیز همین کارخانه آدم سازي به بهترین شکل وجود داشت؛ چراکه دیگر کسی به فکر ساخت رزومه
نبود، اما در همان دوران نیز زمانی با مشکل مواجه می شدند که افراد به دنبال ساختن رزومه بودند. 

لطفی خاطرنشان کرد: اگر در سیستم اجرایی انسان هاي توانمند را بیشتر تربیت کنیم، باید به آن ها اعتماد کنیم؛ چراکه مجموعه
بسیار بیشتر از قبل رشد خواهد کرد، اگر افرادي در پست مدیریت بیش از حد به خود اعتماد داشته باشند و تصمیم آخر را بگیرند،

درنتیجه متوجه ضعف ها و نقص هاي خود نخواهند شد. 
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نگاه کارمندي در شرکت هاي دانش بنیان بزرگترین مشکل است 

رئیس بنیاد نخبگان خراسان رضوي اظهار کرد: یکی از مشکلات بزرگ ما در شرکت هاي دانش بنیان، نگاه کارمندي افراد است،
چنین افرادي در مسئولیت ها کاملا خود را کنار کشیده و همه چیز را بر عهده مدیر خود خواهند گذاشت، از آن طرف مدیر نیز به

افراد اعتماد نخواهد داشت. 
وي ادامه داد: این اعتماد در محیط کارآفرینانه نیز مهم خواهد بود؛ چراکه اگر اعتماد وجود داشته باشد، خلاقیت و نوآفرینی را نیز به
دنبال خواهند داشت. در مقایسه با غربی ها گنجینه بسیار مهم و ارزشمندي داریم و آن نیز اسلام است، اسلام باعث شده تا دیدگاه
بی نهایتی داشته باشیم، بسیار تفاوت است میان عملکرد و رفتار کسی که مرگ را پایان زندگی می داند و کسی که هر رفتار و عکس

العملش را براي دنیاي پس از مرگ آماده می کند. 

لطفی بیان کرد: اعتماد دستگاه هاي اجرایی به مرور نسبت به دانشگاه ها از بین رفته است؛ چراکه چون نفت داشته ایم و با پول دولت
به دنبال حل مسائل و مشکلات بوده ایم، نتوانسته ایم آنچنان که باید به دنبال کار واقعی باشیم، تفاوت میان بخش خصوص و دولتی

نیز در همین است، بخش خصوص براي یک ریال خود فکر کرده و برنامه ریزي می کند. 

رئیس بنیاد نخبگان خراسان رضوي مطرح کرد: رانت زمانی به وجود خواهد آمد که افراد به دنبال ارزش واقعی نباشند، به دلیل
گرفتن پول از منبعی دیگر و تلاش براي ساخت رزومه، هیچگاه این ارزش واقعی رخ نخواهد داد، در شرکت هاي خصوصی هرگز رانت
وجود نخواهد داشت، حتی اگر برادر شخصی خوب فعالیت نکند، حتی یک روز هم دوام نخواهد آورد؛ چراکه هزینه این خوب فعالیت

نکردن را خود اشخاص پس خواهند داد. 

وي افزود: چندین مسأله باعث شده تا بسیاري از مواقع اعتماد از بین رود، همچنین در خصوص توانایی هاي خود دروغ گفتیم، به این
خاطر که به دنبال راه ساده تري بوده ایم و درصدد تلاش کردن نبوده ایم، گاهی توانایی هایی را در خصوص خود اعلام کردیم که
واقعا آن ها را نداشته ایم؛ چراکه به دنبال رزومه سازي بوده ایم. توانایی هاي جوانان ما واقعا بی نظیر هستند، از سویی واقعا باهوش،

باسواد و پرتلاش هستند و از طرفی فردي که آخرت را باور داشته باشد و بداند نتیجه خواهد گرفت، هرگز متوقف نخواهد شد. 

رئیس بنیاد نخبگان خراسان رضوي اظهار کرد: پژوهش ها در خارج از کشور به صورت واقعی تر تعریف شده اند، به طور مثال در
کشور هلند هیچ تز دکترایی تعریف نمی شود، مگر اینکه هزینه هاي آن تز یا توسط بخش خصوصی پرداخت شود و در این صورت به
آن فرد نیز حقوقی پرداخت خواهد شد، یا اینکه توسط پول ملی (هزینه آن توسط دولت پرداخت شده و دولت خواستار آن است که

در بخش مشخص شده فعالیت کنند) پرداخت شود. 

وي ادامه داد: ما در کشور مدرس کارآفرینی و الکترونیک بسیاري داشته ایم، اما اینکه چقدر همان افراد در زمینه تخصص خود کار
کرده اند و از نگاه صنعت به تخصص خود نگاه کرده اند، جاي بحث دارد، کار دانشگاه نیز ساده تر است و به مراتب به اندوخته و رزومه

شخص افزوده می شود. 

لطفی بیان کرد: یکی از مسائل بسیار مهم و تاثیرگذار حس مفید بودن است، این حس را با هیچ چیزي نمی توان جایگزین کرد.
زمانی که افراد براي ادامه تحصیل به خارج از کشور سفر می کنند، حقوقی نیز دریافت می کنند، اما در کشور ما هیچ حقوقی دریافت
نمی شود و از طرفی زیر بار مسئولیت زندگی و مخارج قرار دارند، بنابراین جنبه هاي مالی نیز بر خروج این افراد از کشور موثر است. 

رئیس بنیاد نخبگان خراسان رضوي مطرح کرد: وقتی فردي به خارج از کشور سفر می کند، ناخودآگاه در داخل کشور نیز بیشتر مورد
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توجه قرار می گیرد. یک مدرك مشخص اگر در خارج از کشور کسب شده باشد، ارجحیت بیشتري نسبت به همان مدرك در داخل
کشور دارد، همچنین باید گفت دانشجویان در خارج از کشور از لحاظ مادي، تجهیزات و تکنولوژي، در شرایط بهتري قرار دارند. 

وي افزود: بنیاد نخبگان در حفظ و نگهداشت دانشجویان خود تلاش خوبی داشته است، اما در تربیت آنها تلاش زیادي انجام نشده
است، افراد در چنین شرایطی احساس مفید بودن نخواهند داشت، شخصا به عنوان رئیس بنیاد نخبگان استان آن طور که باید حس
مفید بودن ندارم؛ چراکه در چنین مسئولیتی لزوما به افرادي در جایگاه هیأت علمی نیازي نداریم، پس چرا باید به افرادي در جایگاه

هیأت علمی، یک پست مدیریتی اضافه کنیم. 

تربیت صحیح افراد دغدغه بنیاد نخبگان نیست 

لطفی خاطرنشان کرد: متاسفانه صورت مسأله اصلی و دغدغه ما در هیچ کجا، تربیت و اصلاح افراد نبوده است؛ چراکه دیدگاه ما از
همان ابتدا یک دیدگاه نفتی است، اما می توان گفت اینکه به چه اندازه به فکر ماندن افراد در کشور باشند، دغدغه آن هاست. 

رئیس بنیاد نخبگان خراسان رضوي در خصوص بروکراسی هاي اداري و مشکلات آن، اظهار کرد: همواره سعی بر کوتاه کردن این
مسیرها و مجازي کردن فرآیندها داشته ام، عملا کاغذ زیادي در این بین جابه جا نمی شود، این بنیاد در خصوص مراحل مربوط به
ایجاد و ثبت شرکت ها نقش و مسئولیتی ندارد و بنابراین بنده به عنوان رئیس بنیاد نخبگان استان نقشی در حوزه علم و فناوري

استان ندارم. 

وي ادامه داد: آن چیزي که امیدوار هستم به زودي به آن مرحله برسیم این است که اگر تمامی مجوزها نیز در همین لحظه آماده
بودند، بتوانیم شرکتی موفق و هدفمند را تاسیس کنیم و این مسأله مهمتر از هر مجوزي است. 

لطفی در خصوص نگاه بنیاد نخبگان به علوم انسانی بیان کرد: بنیاد یک سند راهبردي دارد و در آن هیچ تاکیدي مبنی بر وجود علوم
مهندسی نبوده و حتی در تعریف نخبه از واژه «هنر» نیز استفاده شده است، بنابراین نگاه یک نگاه جامع بوده است، وقتی از مسأله

محور بودن سخن می گوییم، مقصود ما تنها به حوزه مهندسی ختم نمی شود، بلکه مسائل و مباحث انسانی را نیز شامل می شود. 

رئیس بنیاد نخبگان خراسان رضوي مطرح کرد: احساس من بر این است که در علوم انسانی خودباوري کمتري داریم، یعنی باور
نداریم می توانیم کاري را در دنیا انجام دهیم، که قبلا هیچ شخصی در دنیا آن را انجام نداده است، هنري فورد در جمله اي به
درستی به این موضوع اشاره می کند: «اگر شما فکر می کنید می توانید کاري را انجام دهید یا نمی توانید، در هر دو صورت حق با

شماست». 

در علوم انسانی باید خودباوري بیشتر داشت 

وي افزود: برخی از افراد نزدیک من بسیار با بازگشتن من به ایران مخالفت می کردند و این تصمیم را زیر سوال می بردند؛ چراکه نگاه
آنان مبنی بر آن است که در این کشور نمی توان کاري انجام داد و هدفی را پیش برد، در علوم انسانی باید خودباوري بیشتر شود، اگر
این اتفاق رخ دهد ما به گنجینه هاي زیادي به کمک اسلام دست خواهیم یافت، هیچ گنجینه اي به اندازه قرآن در انسان شناسی

غنی نبوده و نخواهد بود، اما متاسفانه درهمین نیز کم ورود پیدا کرده ایم. 

لطفی خاطرنشان کرد: در تفکرات سنتی جامعه این چنین جاي افتاده که واژه «نخبه» تنها در حوزه هاي مهندسی جستجو می شوند
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اما در واقعیت اینگونه نیست، یکی از دلایل این موضوع این است که در مقطعی اگر فردي باهوش تر بود، باید به رشته هاي ریاضی و
تجربی و اگر حفظیات خوبی دارد، باید به سمت علوم انسانی حرکت کند، اغلب کتاب هایی که شخصا در طول روز مطالعه می کنم،

مربوط به علوم انسانی است. 

رئیس بنیاد نخبگان استان اظهار کرد: یکی از مهمترین هنرهاي یک مدیر خوب، روانشناسی است، بنابراین با اینکه در حوزه مهندسی
فعالیت دارم، اما اغلب کتاب هایی که در طول روز مطالعه می کنم، در حوزه علوم انسانی هستند و متاسفانه در بنیاد نخبگان استان
اهمیت علوم انسانی را آنطور که باید درك نکرده ایم، تنها می توان گفت، سعی بر آن است که در این مسیر حرکت کنیم، یکی از
ارزش هاي مهم در جامعه لذت حلال است، وقتی کار جدیدي انجام داده شود، لذتی ایجاد می شود که به هیچ شکلی نمی توان براي

آن جایگزینی داشت. 

لطفی بیان کرد: گاهی نیز افراد زیادي هستند که درآمد بیشتر را به لذت بردن از کار ترجیح می دهند و هیچ لذتی نیز در آن کار
نخواهد بود، امام علی (ع) در این خصوص می فرمایند:«تو مراقب آخرتت باش، دنیا خود ذلیلانه به دنبال تو می آید»، اگر به این

حدیث باور داشته باشیم، بنابراین به دنبال آخرت خواهیم بود. 

رئیس بنیاد نخبگان خراسان رضوي در خصوص الهام بخش بودن منابع دینی در این بنیاد مطرح کرد: الهام بخش بودن منابع دینی و
خصوصا قرآن به هیچ وجه قابل انکار نبوده و می توان گفت این منابع بی نهایت الهام بخش هستند و انگیزه قرآن با هیچ چیزي قابل
مقایسه نخواهد بود، تا قبل از این شرایط پیش آمده و شیوع ویروس کرونا هفته اي یک جلسه در حضور دیگر افراد سخنرانی هاي

متفاوتی داشتیم. در روزهاي دوشنبه هر هفته نیز جلسات کتاب خوانی داشته ایم. 

وي افزود: انگیزه اي که اسلام به افراد می دهد با هیچ چیزي قابل مقایسه نیست. این همان مسأله دیدگاه ابدیت و بی نهایت است،
اگر آخرتی وجود نداشته باشد و فردي به آن ایمان داشته باشد، اتفاقی مهمی رخ نمی دهد، اما اگر آخرتی وجود داشته باشد و فردي

به آن ایمان نداشته باشد، آنگاه است که افراد ضرر بسیار بزرگی را متحمل می شوند. 

لطفی خاطرنشان کرد: اگر این نگاه را باور داشته باشیم که دنیا و آخرت در یک مسیر هستند و دنیا مزرعه آخرت است، بسیاري از
مسائل را در برخواهد گرفت، با مطالعه در دیگر کتاب هاي غربی دفعات کمی با واژه «خدا» روبه رو شده ام، اما هیچگاه و حتی یکبار

نیز واژه «آخرت» را در این میان ندیده ام. 

رئیس بنیاد نخبگان خراسان رضوي اظهار کرد: در آخرین کتاب ها و بحث هاي پیش آمده در خصوص نوآوري و کارآفرینی همواره به
این موضوع اشاره می شود که به مسائل و اهداف به صورت بلندمدت نگاه کنیم و به جاي 5 ماه براي 5 سال آینده برنامه ریزي کنیم،

اما درکدام یک از آنها به این مسأله باور دارند که باید نگاهی بی نهایت داشت؟ 

وي ادامه داد: برخلاف آنچه که از بحث هاي پیش آمده برداشت می شود، من بسیار امیدوار هستم؛ چراکه اگر امیدوار نبودم زندگی ام
را در خارج از کشور رها نمی کردم و به ایران بازنمی گشتم و بسیار از وضعیت کنونی خود لذت می برم، با افرادي در شرکت هاي
دانش محور سر و کار دارم که تا کنون دست به انجام فعالیت هایی زده اند که در دنیا براي اولین بار رخ داده است، افرادي که براي
اقامه نماز جماعت قرعه کشی می کنند و تاکنون حتی یکبار هم از آن ها دروغی نشنیده ام، بنابراین احساس می کنم به هر آنچه که

آرزو داشته ام رسیده ام. 

صادرات تکنولوژي ارزآوري بسیار زیادي را به دنبال خواهد داشت 
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لطفی بیان کرد: امیدوارم بتوانیم این تکنولوژي را در خارج از این کشور عرضه کنیم و به فروش برسانیم، صادرات تکنولوژي ارزآوري
بسیار زیادي را به دنبال خواهد داشت، امیدوارم اگر دو سال دیگر باز هم با شما صحبتی داشتم، دیگر در بنیاد نباشم و بتوانم رشد

نمایی این شرکت ها را به شما نشان دهم. 

رئیس بنیاد نخبگان خراسان رضوي مطرح کرد: سیستم آموزشی ما دانش آموزان را به شدت وارد یک محیط رقابتی می کند، دو راه
براي اول شدن در این سیستم وجود دارد، یک راه این است که خودم اول شوم و راه دوم این است که دیگري دوم شود. تلاش من
همواره به عنوان پدر بر این بوده که فرزندان من به هیچ عنوان فشار استرسی را تحمل نکنند، بسیار علاقه دارم فرزندان به صورت
چند بعدي بارآیند، شاد باشند و از زندگی لذت ببرند، به عقیده من والدین به جاي اینکه نگران کنکور فرزندان باشند، باید نگرانی

شخصیت آن ها را داشته باشند. 
وي افزود: مهم این است که کودکان ما با دین و خداوند آشنا شوند و نه ظاهر دین. آنچه که همواره در قرآن به آن اشاره می شود
انجام عمل صالح است و قاعدتا عمل صالح تنها با پذیرفته شدن در دانشگاه، شرکت در آزمون کارشناسی و رتبه یک آزمون دکتري

خلاصه نشده است. 

فعالیت هاي ارتباط با صنعت براساس نیاز پیش می روند 

لطفی خاطرنشان کرد: اگر از من بپرسید چرا پژوهش آنچنان که باید رشد نکرده و ارتباط با صنعت چرا جدي نیست؟ در پاسخ باید
بگویم چون صنعت آن طور که باید به دانشگاه احساس نیاز نداشته و دانشگاه نیز به طور جدي و عملی به دنبال حل مسائل نبوده
است، فعالیت هاي مربوط به سیستم با صنعت مسائلی نیستند که با حکم و دستور عملی شوند، بلکه براساس نیاز انجام خواهند شد. 

رئیس بنیاد نخبگان خراسان رضوي اظهار کرد: امام علی(ع) در وصیتی به امام حسن(ع) می فرمایند:«واالله االله فی القرآن لا یسبقکم
بالعمل به غیرکم»؛ در قرآن کسی از شما در عمل به قرآن سبقت نگیرد، اما ما شاهد سبقت گرفتن غربی ها هستیم، با اینکه ما قرآن

را داریم اما در استفاده از آن کمتر فعالیت می کنیم. 
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تقاضاي مهاجرت در بین پرستاران 3 برابر شده است/ وجود 50 هزار پرستار

بیکار در کشور

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/09/30

اعطا گفت: درخواست براي مهاجرت در بین پرستاران طی ماه هاي اخیر 3 برابر شده است.

به گزارش خبرنگار حوزه شهري گروه اجتماعی باشگاه
خبرنگاران جوان، علی اعطا سخنگوي شوراي شهر تهران
در تذکر پیش از دستور در دویست و پنجاه و هفتمین
جلسه شوراي شهر تهران که امروز (یکشنبه 30 آذر ماه)
برگزار شد، اظهار کرد: بر اساس آمارهاي رسمی درخواست
گواهی براي مهاجرت در بین پرستاران طی ماه هاي اخیر
سه برابر شده است و بحث هاي مالی و عدم پرداخت به
موقع حق و حقوق و معوقات آنان دلیل اصلی این تقاضا

است. 

وي ادامه داد: فروردین ماه امسال یک میلیارد یورو از صندوق توسعه ملی با موافقت مقام معظم رهبري به موضوع کرونا اختصاص
یافت و بخش مهمی از این ارقام براي جبران کاهش درآمد بیمارستان ها و پرداخت معوقات بود، اما هنوز معوقات به موقع پرداخت

نمی شوند. 

بیشتر بخوانید 

- تلاش کادر درمانی در دوره شیوع کرونا از جنس ایثارگري دوره دفاع مقدس بود اعطا بیان کرد: بخشی از فعالیت پرستاري معطوف
به خدمات محلی و خانگی است که شهرداري با توجه به در اختیار داشتن شبکه مدیریت محلی می تواند از طریق سرا هاي محله و

خانه هاي سلامت، از این ظرفیت استفاده کند. 

عضو شوراي شهر تهران درباره آمار اشتغال پرستاران گفت: گفته می شود 50 هزار پرستار بیکار در سطح کشور وجود دارد و اگر 10
درصد آن ها در تهران باشند، با این تفاسیر 5 هزار پرستار بیکار در پایتخت هستند و در این میان پیش بینی ساز و کار مناسب و

توزیع خدمات محله اي به کاهش بار کاري بیمارستان ها در شرایط کنونی کمک می کند.
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شغل 60 درصد مرزنشینان غیررسمی است

منبع: جهان نیوزشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/09/30

بررسی هاي منطقه اي نشان می دهد در استان هاي مرزي کشور سهم شاغلان غیررسمی (فاقد بیمه) به حدود 60 درصد نیز
می رسد. 

به گزارش جهان نیوز به نقل از فرهیختگان، در یک سال اخیر
ویروس کرونا بسیاري از معادلات را در جهان به هم زده است.
شیوع این ویروس علاوه بر ضرر و زیان هاي جانی، موجی از
بیکاري نیروي کار در اقتصادهاي کوچک و بزرگ را رقم زده که
تبعات و پیامدهاي آن در اقتصادهاي توسعه یافته که داراي
ساختار بازار کار متشکل تري (سهم شاغلان رسمی و داراي بیمه
بسیار بالاست) هستند، به واسطه گسترش بیمه بیکاري و

حمایت هاي اجتماعی کمتر و تبعات آن در اقتصادهایی که داراي بازار کار متشکل تري نبوده و سهم کارکنان مزد و حقوق بگیر از
مجموع شاغلان در این اقتصاد بسیار کمتر بوده و به همین واسطه شاغلان بیشتري در بخش غیررسمی فعالیت می کنند، هولناك
بوده است. در این خصوص گزارش اخیر در مورد تبعات کرونا بر ثروت خانوارها نیز این مورد را اثبات می کند که در کشورهاي
آفریقایی و کشورهاي آمریکاي لاتین علاوه بر اینکه ثروت خانوار کاهش چشمگیري طی سال جاري داشته، بدهی خانوارها نیز بیش از
سایر مناطق جهان بوده است. بررسی آمارهاي سازمان بین المللی کار نیز نشان می دهد در سطح جهان دو میلیارد نفر در بخش
غیررسمی شاغل هستند که کرونا زندگی و معیشت 1.6 میلیون نفر از آنان را در سال جاري تحت تاثیر قرار داده است. در ایران نیز
بررسی هاي گزارش حاضر نشان می دهد درحال حاضر از حدود بیش از 23 میلیون نفر شاغل کشور، 30 درصد از آنها یا معادل بیش
از 7 میلیون نفر در بخش غیررسمی شاغلند که فاقد بیمه و خارج از چتر حمایتی اعم از بیمه بازنشستگی، بیمه درمانی و سایر

حمایت ها قرار دارند. 

بررسی هاي منطقه اي نیز نشان می دهد در استان هاي مرزي کشور سهم شاغلان غیررسمی (فاقد بیمه) به حدود 60 درصد نیز می
رسد. همچنین آمارها نشان می دهد نزدیک به 60 درصد از افراد شاغل کشور در بخش غیررسمی، مربوط به چهار دهک کم درآمدند.
در تعریف اشتغال غیررسمی، سازمان بین المللی کار این شاخص را شامل کلیه افرادي می داند که در مشاغلی که فرد شاغل در آن
بدون داشتن قرارداد رسمی کار، با کمترین دستمزد و بدون برخورداري از حداقل مزایاي استخدامی، بدون مرخصی سالانه با حقوق،
بدون مرخصی استعلاجی و بدون پرداخت حق بیمه از طرف کارفرما مشغول به کار است. همه این موارد موید این نکته است که به
ویژه با شیوع ویروس کرونا و آسیب پذیري شاغلان بخش غیررسمی اقتصاد، دولت باید حمایت هاي جدي اي از شاغلان غیررسمی

داشته باشد. 

جمعیت 2 میلیاردي غیررسمی ها در جهان 



12/20/2020 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 325/606

براساس آخرین گزارش سازمان بین المللی کار (ILO) اقتصاد غیررسمی با نیروي کار معادل با 2 میلیارد نفر، بخش قابل توجهی از
اقتصاد جهانی و تولید ناخالص داخلی کشورها را به خود اختصاص داده است. علی رغم اهمیت بسزاي این بخش در اقتصاد جهانی،
این افراد از بسیاري از حقوق نیروي کار رسمی همچون دستمزد قانونی، برخورداري از حمایت هاي اجتماعی (مانند بیمه هاي
اجتماعی) و چتر حمایتی قانون کار (مانند اخطار پیش از اخراج، مرخصی استحقاقی سالانه یا استعلاجی و...) بی بهره اند و بحران
کرونا این محرومیت ها را بیش از پیش عیان ساخته است. افرادي چون خرده فروش ها و دستفروش ها، کارگران ساختمانی و حمل
ونقل، خدمتکاران خانگی، برخی کارکنان بخش هاي اسکان و تغذیه و مشاغل هنرهاي دستی، تئاتر، تفریح و سرگرمی، در دوران
بحران کرونا، بیش از پیش به حمایت اجتماعی نیاز دارند. برآورد سازمان بین المللی کار این است که شیوه ویروس کرونا اشتغال بیش
از 6/1 میلیارد نفر از 2 میلیارد نفر شاغل اقتصاد غیررسمی را تحت تاثیر قرار داده است. از آنجا که این افراد فاقد بیمه و سایر حمایت
هاي رسمی هستند، عدم دسترسی مناسب به خدمات بهداشتی موجب شده این گروه ها به شدت در معرض آسیب هاي ناشی از

ویروس کرونا قرار بگیرند. 

برخی گزارش ها حاکی است در زمان تعطیلی ها و اعمال قرنطینه، حدود 80درصد از درآمد شاغلان غیررسمی کاهش یافته است. به
لحاظ منطقه اي نیز نیروي کار بخش غیررسمی در آفریقا و آمریکاي لاتین، بالاترین میزان کاهش درآمد یعنی بیش از 80درصد را
تجربه کرده اند. این موضوع در گزارش ثروت هم که اخیرا منتشر شد نیز اشاره شده است. سازمان بین المللی کار در بخشی از گزارش
خود اشاره کرده که در بخش هاي عمده فروشی و خرده فروشی، تعمیر وسایل نقلیه موتوري، تولید صنعتی، اسکان دهی و تغذیه و
بخش املاك و مستغلات و فعالیت هاي تجاري، نیروي کار بیشترین تاثیر را از بحران کرونا و پیامدهاي آن متحمل شده است. در
مددکاري اجتماعی و در مقابل نیروي کار فعالیت هاي بهداشتی، خدمات رفاهی و امور دفاعی و اداره امور عمومی و تامین اجتماعی

کمتر از نیروي کار سایر بخش ها آسیب دیده است. 

7 میلیون شاغل ایرانی بدون بیمه و حمایت 
اقتصاد غیررسمی در ایران نیز مانند سایر کشورهاي جهان بخش قابل توجهی از نیروي کار کشور را به خود اختصاص داده است. افراد
شاغل در بخش غیررسمی در ایران بدون داشتن قرارداد رسمی، با دستمزدي عمدتا کمتر از حداقل مزد قانونی و بدون برخورداري از
حمایت هاي اجتماعی (مانند بازنشستگی، از کارافتادگی و بیمه بیکاري) و چتر حمایتی قانون کار (مانند اخطار پیش از تعدیل و
اخراج، مرخصی استحقاقی سالانه یا استعلاجی) مشغول کارند. در سال هاي گذشته عمده گزارش هاي رسانه اي که در حوزه اشتغال
غیررسمی منتشر شده بود، عمدتا به برآوردها و گمانه زنی هاي مقالات دانشگاهی و پژوهش هاي موردي اشاره کرده بود. اما در
گزارش حاضر به آمارهاي دو سامانه ملی اشتغال و کسب وکار و سامانه ملی تحلیل اطلاعات بازار کار (هر دو وابسته به وزارت کار)،
آمارهاي تعداد بیمه شدگان 18 صندوق بیمه بازنشستگی و همچنین داده هاي آماري اشتغال و بیکاري مرکز آمار ایران استناد کرده
ایم. بررسی ها از آمارهاي سازمان هاي مورد اشاره نشان می دهد تا پایان 8 ماهه سال جاري از 23 میلیون و 703 هزار و 812 نفر
شاغل اقتصاد ایران، حدود 16 میلیون و 655 هزار و 35 نفر داراي بیمه (شاغل رسمی) در 18 صندوق بازنشستگی و حدود 7 میلیون

و 88 هزار و 777 نفر نیز فاقد بیمه یا همان شاغل غیررسمی هستند. 

افزایش 28درصدي غیررسمی ها در دولت روحانی 
گفته می شد که درخصوص شاغلان بخش غیررسمی اطلاعات چندان دقیقی وجود ندارد و اغلب گزارش ها صرفا به برآوردها و
تخمین هاي مقالات پژوهشی و دانشگاهی اشاره می کردند. اما درحال حاضر با راه اندازي دو سامانه ملی تحلیل اطلاعات بازار کار و
سامانه ملی اشتغال و کسب وکار، اطلاعات نسبتا جامع و ارزشمندي در این حوزه ارائه شده که می تواند در برنامه ریزي هاي اشتغال
و فعالیت، برنامه ریزي آمایشی، تخصیص بودجه سالانه به مناطق و استان هاي کمتربرخوردار و مهم تر از همه در اختصاص یارانه

هاي حمایتی به اقشار کم درآمد شاغل در بخش غیررسمی، مورد استفاده دولتمردان و برنامه ریزان قرار بگیرد. 
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براساس داده هاي آماري که در سامانه ملی تحلیل اطلاعات بازار کار درج شده، در سال 1392 از حدود 21 میلیون و 346 هزار شاغل
کشور، حدود 25.8درصد (5 میلیون و 507 هزار نفر) در بخش غیررسمی شاغل بوده اند که تا سال 1396 و یک سال قبل از اعمال
تحریم ها و شروع التهابات ارزي در ایران، آمار کل اشتغال به 23 میلیون و 378 هزار نفر و شاغلان بخش غیررسمی به 6 میلیون و
499 هزار نفر (27.8درصد) رسیده است. طی سه سال اخیر تعدادکل شاغلان کشور بین 23.8 تا 24 میلیون نفر در نوسان بوده و
همچنین شاغلان بخش غیررسمی نیز حدود 7 میلیون نفر کمی بالاتر یا پایین تر، نوسان داشته است. براساس همین آمارها، در
تابستان سال جاري از 23 میلیون و 703 هزار نفر شاغل کل کشور، حدود 16 میلیون و 655 هزار نفر داراي بیمه بوده (شاغل بخش
رسمی) و 7 میلیون و 89 هزار نفر نیز شاغل بخش غیررسمی و فاقد بیمه بوده اند. به عبارتی درحال حاضر حدود 30درصد از شاغلان
کشور در بخش غیررسمی و بدون کمترین حمایت هاي اجتماعی اعم از بیمه بازنشستگی، حمایت هاي درمانی و البته با دستمزدي
عمدتا کمتر از حداقل مزد قانونی و خارج از چتر حمایتی قانون کار (مانند اخطار پیش از تعدیل و اخراج، مرخصی استحقاقی سالانه یا

استعلاجی) مشغول کارند. 

اما مقایسه آمار شاغلان بخش غیررسمی نیز موید این نکته است که طی سال هاي 1392 تا تابستان سال جاري تعداد شاغلان این
بخش از حدود 5/5 میلیون به 7 میلیون نفر رسیده و افزایش 1.5 میلیون نفري یا رشد 28درصدي را نشان می دهد. البته گفته شد

که این افزایش به رغم گسترش حمایت بیمه اي در بخش هایی همچون بیمه افراد خاص رخ داده است. 

69درصد اشتغال ایجادشده غیررسمی است 
براساس آمارهایی که در سامانه ملی تحلیل اطلاعات بازار کار آمده است، طی سال هاي 94 تا 97 حدود 69درصد اشتغال ایجادشده
در کشور از نوع غیررسمی (فاقد حمایت بیمه اي) بوده که از پایداري بالایی برخوردار نیستند و احتمالا درآمد مکفی براي شاغلان
ایجاد نمی کنند. با کاهش تقاضا براي کالاها و خدمات تولیدي آنها، بنگاه ها می توانند سریع نیروي کار مازاد خود را تعدیل کنند و
بخشی از خانوارهاي کشور زیر خط فقر می روند. ذکر این نکته ضروري است که از 31.3 هزار کارگاه بزرگ صنعتی (10 نفر کارکن و
بیشتر) در سال 1395، حدود 10.2 هزار (32.5درصد) کارگاه به صورت فردي و شرکت غیررسمی فعالیت می کردند. شایان ذکر
است، گسترش فعالیت ها در بخش غیررسمی، درعین حال که فرصت هاي اشتغال زایی فراوانی در اختیار اقتصاد قرار می دهد، اما
توان دولت را در اعمال سیاست هاي اقتصادي، مالی، نظارتی و به ویژه در اعمال استانداردها کاهش می دهد. همچنین بزرگ ترین
مخاطره این مشاغل، سقوط شاغلان بیکارشده به زیر خط فقر در زمان هایی همانند دوره هاي رکود، تحریم و به ویژه در دوره شیوع
بیماري هاي همه گیري همچون کروناست. معمولا در بنگاه هاي بزرگ تر که بیشتر شاغلان مزد و حقوق بگیر هستند، تحت نظارت

مقامات قانونی فعالیت می کنند و مجبورند نیروي کار خود را بیمه کنند و درنتیجه در زمره مشاغل رسمی قرار می گیرند. 

براین اساس انتظار می رود رابطه معکوسی بین سهم مشاغل مزد و حقوق بگیر بخش خصوصی و سهم مشاغل غیررسمی برقرار باشد.
در این خصوص آمارها نشان می دهد درحالی که سهم شاغلان غیررسمی در اقتصاد ایران حدود 30درصد است، این وضعیت در
مشاغل حقوق بگیر بخش خصوصی از 37.8درصد در سال 1390 به حدود 40درصد تا سال 1398 رسیده است. البته این مقدار با
احتساب گسترش بیمه به کارکنان مستقل به واسطه برخی مشوق هاي دولتی (مانند بیمه مخصوص رانندگان، زنان سرپرست خانوار،

قالی بافان، خادمان مساجد و...) رخ داده است وگرنه این میزان می توانست بالاتر نیز باشد. 

در استان هاي مرزي 60 درصد شاغلان غیررسمی اند 
گفته شد طی سال 99 در کل کشور حدود 30 درصد از شاغلان(7 میلیون و 89 هزار نفر) فاقد بیمه و حمایت هاي اجتماعی و در
یک کلمه شاغل بخش غیررسمی هستند. اما توزیع استانی این 7 میلیون و 89 هزار شاغل بخش غیررسمی نیز جالب توجه و قابل
تامل است.براساس مطابقت داده هاي آماري مرکز ایران با داده هاي سامانه ملی اشتغال و کسب وکار به آمارهاي جالب توجهی از
توزیع استانی شاغلان بخش غیررسمی رسیده است. این آمارها نشان می دهد میانگین نرخ 30 درصدي شاغلان کشور درحالی است
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که در استان هاي آذربایجان غربی و سیستان وبلوچستان حدود 58 درصد از کل شاغلان در بخش غیررسمی فعالند. در استان
خراسان شمالی این میزان حدود 54 درصد، در کردستان و کرمانشاه این نرخ براي هر کدام حدود 51 درصد و در اردبیل نیز این

مقدار حدود 48 درصد است. این میزان براي استان هاي گیلان حدود 40 درصد و براي گلستان نیز 39 درصد است. 

در کنار استان هاي مرزي، به استان هاي کمتر برخوردار نیز می توان اشاره داشت که در آنها نیز سهم مشاغل غیررسمی بسیار بالاتر
از میانگین کشوري است. براي نمونه در سال جاري 49 درصد از شاغلان استان لرستان و 47 درصد از شاغلان استان همدان در
بخش غیررسمی فعال بوده اند. طی سال جاري شاغلان بخش غیررسمی در خراسان رضوي با 41 درصد، زنجان با 38 درصد،
هرمزگان با 37 درصد، فارس با 36درصد، خراسان جنوبی و کرمان هر کدام با 35 درصد و استان کهگیلویه و بویراحمد نیز با 34
درصد، نرخی بالاتر از میانگین کشوري داشته اند. چهارمحال و بختیاري، قزوین، مازندران، آذربایجان شرقی، ایلام، خوزستان، قم،
سمنان، اصفهان، مرکزي، یزد، البرز، بوشهر و تهران به ترتیب استان هایی هستند که کمترین میزان شاغلان غیررسمی از کل اشتغال
را دارند. تهران با 10 درصد، بوشهر و البرز نیز هر کدام با 14درصد و یزد نیز با 15 درصد به ترتیب کمترین میزان شاغلان غیررسمی
را در بین استان هاي ایران دارند. سهم بالاي شاغلان غیررسمی حکایت از دو نکته قابل تامل دارد. اول اینکه به واسطه تمرکزگرایی
که طی یک قرن اخیر در ایران و البته در اغلب کشورهاي درحال توسعه رخ داده، دولتمردان نتوانسته اند با سیاست هاي مناسب بین
مناطق توازن ایجاد کنند و از این منظر، بخش رسمی اقتصاد در فقدان حمایت ها و سرمایه گذاري هاي بخش عمومی رشد چندانی
نداشته و سرمایه گذاري ها به مناطق خاص سرازیر شده است و الگوي عمومی اشتغال نیز متاثر از این موضوع بوده است. نتیجه دوم
هم که مکمل مورد اول است، در کنار سیاستگذاري هاي نامتوازن منطقه اي، از شاخص هاي اقتصاد کلان تاثیر پذیرفته و به دلیل
نحیف بودن بخش رسمی، شاغلان به اقتصاد پنهان، قاچاق کالا و مشاغل غیرقانونی روي آورده اند. همچنین در این استان ها که
عمدتا کمتر برخودار نیز هستند، مشاغل مربوط به کارکنان مستقل و کارکنان فامیلی بدون مزد نیز سهم بالایی دارد که به جهت

مقیاس نحیف خود، خارج از فرآیندهاي قانونی، بیمه و حمایت هاي اجتماعی هستند. 

60 درصد شاغلان فاقد بیمه اقشار کم درآمد هستند 
مشاغل غیررسمی، مشاغلی هستند که افراد شاغل در آن بدون داشتن قرارداد رسمی کار، با دستمزد کمتر از حداقل مزد قانونی و
بدون برخورداري از حمایت هاي اجتماعی (مانند بیمههاي اجتماعی) و چتر حمایتی قانون کار (مانند اخطار پیش از اخراج، مرخصی
استحقاقی سالانه یا استعلاجی و...) مشغول به کارند. همین تعریف که در این گزارش چندین بار به آن اشاره شده، نشان می دهد
بسیاري از شاغلان این بخش باید از طبقات اجتماعی کم درآمد باشند. به طور کلی پژوهش هاي انجام شده در ایران نشان می دهد
که در ایران زنان، کسانی که تحصیلات دانشگاهی ندارند، روستاییان و ساکنین برخی از مناطق محروم کشور سهم بسیار بیشتري از
نیروي کار غیررسمی دارند. اما از این مباحث کلی هم بگذریم، در اینکه توزیع شاغلان بخش غیررسمی در بین طبقات اجتماعی
چگونه است، پژوهش هاي کمتري به تفصیل این موضوع پرداخته اند. یکی از این پژوهش ها، گزارشی است که وزارت کار تحت عنوان
«کرونا، نیروي کار و حمایت اجتماعی» منتشر کرده است. براساس آمارهاي ارائه شده در گزارش مورد اشاره از کل شاغلان غیررسمی
در ایران، حدود 6.4 درصد آن مربوط به دهک یک است. در مورد سهم پایین شاغلان دهک یک این نکته قابل ذکر است که چون
بیش از 40 درصد افراد واقع در این دهک جزء سالمندان و افراد خارج از سن نیروي کار هستند، سهم شاغلان غیررسمی کم است.
همچنین توجه داشته باشیم این دهک به واسطه دارا بودن بالاترین نرخ خانوارهاي تک نفره، کم جمعیت ترین دهک درآمدي نیز
هست. اما از کل شاغلان غیررسمی در ایران حدود 16.9 درصد مربوط به دهک دوم، 16.5 درصد مربوط به دهک سوم، 16.3 درصد
مربوط به دهک چهار، 12.5 درصد مربوط به دهک پنجم،10.1 درصد مربوط به دهک ششم، 8.2 درصد مربوط به دهک هفتم، 6
درصد مربوط به دهک هشتم، 4.3 درصد مربوط به دهک نهم و 2.9 درصد نیز مربوط به دهک دهم است. در یک جمع بندي مشخص
می شود از کل شاغلان غیررسمی کشور در سال جاري، حدود 56 درصد (معادل 3 میلیون و 977 هزار نفر) آن مربوط به چهار دهک
کم درآمد بوده، این درحالی است که کل شاغلان غیررسمی واقع در دهک هاي هفتم، هشتم، نهم و دهم (دهک هاي پردرآمد) 21.4

درصد یا معادل یک میلیون و 517 هزار نفر است.
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برپایی بازارچه فصلی توانمندسازي بانوان سرپرست خانوار منطقه 19 ویژه شب

یلدا

منبع: سیماي اقتصاديشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1399/09/30

ایران نو:معاون امور اجتماعی و فرهنگی منطقه 19 از برپایی بازارچه فصلی توانمندسازي با هدف احیاي آداب و رسوم شب
یلدا و ارائه محصولات و دست سازه هاي بانوان سرپرست خانوار خبر داد.

ایران نو:معاون امور اجتماعی و فرهنگی منطقه 19 از برپایی بازارچه
فصلی توانمندسازي با هدف احیاي آداب و رسوم شب یلدا و ارائه

محصولات و دست سازه هاي بانوان سرپرست خانوار خبر داد. 

به گزارش روابط عمومی شهرداري منطقه 19، مهدي بصیري با
اشاره به سیاست هاي این حوزه بر توانمندسازي زنان سرپرست
خانوار و ایجاد اشتغال براي آنان گفت: در همین راستا بازارچه

فصلی موقت خوداشتغالی ویژه شب یلدا با رعایت پروتکل هاي بهداشتی توسط اداره امور بانوان و با همکاري و مشارکت اداره
ساماندهی صنایع و مشاغل شهر تهران برپا شده است. او جبران بخشی از خسارت وارد آمده به معیشت زنان سرپرست خانوار به دلیل
شیوع کرونا، حمایت از زنان سرپرست خانوار صاحب مشاغل خانگی و ایجاد زمینه هاي تامین معیشت پایدار را از اهداف مهم این
اقدام خواند و افزود: بازارچه خوداشتغالی با بیش از 15 غرفه شامل انواع محصولات و صنایع دستی، زیورآلات، پوشاك، محصولات
یلدایی ، مواد غذایی بسته بندي و ... تا 30 آذر از ساعت 10 صبح لغایت 18 در جنب مترو عبدل آباد، روبروي پایانه شهید سروري
دایر شده است. به گفته بصیري شناسایی متقاضیان و شرایط و اولویت واگذاري غرف براساس عضویت در سامانه زنان سرپرست خانوار
و به بانوانی که داراي کد شناسه و مشاغل خانگی و کسب وکار خرد هستند، صورت گرفته است. همچنین بانوان متقاضی در صورت
عدم عضویت در سامانه زنان سرپرست خانوار و نداشتن کد، می توانند با مراجعه به سامانه تهران من در قسمت سامان بازار به

آدرسhttp://samanbazar.tehran.ir بخش دستفروشان ثبت نام کرده و کد کاربري دریافت کنند.
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بدهکار شدن جوانان به بانک ها با وام ازدواج 80 میلیونی

منبع: شعار سالشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/09/30

شعار سال: محمدمهدي تندگویان درباره پیشنهاد افزایش وام ازدواج به 80 میلیون تومان توسط یک عضو کمیسیون تلفیق
لایحه بودجه 1400، با بیان اینکه از جمله بزرگترین اقدامات دولت دوازدهم، به روز شدن پرداخت وام است، اظهار کرد: ما

نماینده دولت و مدافع لایحه ارسالی بودجه 1400 از سوي دولت به مجلس هستیم، از ...

شعار سال: محمدمهدي تندگویان درباره پیشنهاد افزایش وام ازدواج به 80 میلیون تومان توسط یک عضو کمیسیون تلفیق
لایحه بودجه 1400، با بیان اینکه از جمله بزرگترین اقدامات دولت دوازدهم، به روز شدن پرداخت وام است، اظهار کرد: ما نماینده
دولت و مدافع لایحه ارسالی بودجه 1400 از سوي دولت به مجلس هستیم، از سوي دیگر هرساله پس از ارسال لایحه بودجه از سوي
دولت به مجلس، رقم وام ازدواج توسط مجلس افزایش می یابد از این رو اگر بانک مرکزي بتواند منابع آن را تامین و دستورالعمل
جامعی در راستاي نظارت بر دریافت کنندگان و کاهش انحرافات ناشی از افزایش آن ایجاد کند، ما مشکلی با افزایش رقم وام ازدواج

نداریم و مخالف آن نیستیم. 

تامین اعتبارات افزایش وام ازدواج به 80 میلیون مستلزم نظر کارشناسی است 
وي درباره توضیح یک عضو کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 مبنی بر تامین اعتبارات افزایش وام ازدواج به 80 میلیون تومان از
طریق بخشی از سپرده هاي قرض الحسنه جاري، تصریح کرد: توضیحی که درباره تامین اعتبارات آن داده شده است بحثی تخصصی و
مستلزم ارائه نظر تخصصی نماینده سازمان برنامه بودجه کشور و بانک مرکزي است که آیا ارقام بیان شده افزایش وام ازدواج و
بازپرداخت آن با توجه معوق کردن اقساط بازپرداخت وام ازدواج توسط برخی شعب به دلیل شرایط پاندمی کووید 19 قابل تامین

است یا خیر؟. 

آیا زوجین جوان قادر به بازپرداخت وام 80 میلیونی هستند؟ 

مبناي افزایش وام چیست؟ 
تندگویان معتقد است که علت و میزان افزایش وام ازدواج باید به صورت ریشه اي بررسی و به آن پاسخ داده شود که افزایش وام
ازدواج بر مبناي چه تناسبی و براي پاسخگویی به چه اتفاقی انجام می شود؟؛ همچنین رقم اقساطی که زوجین با افزایش رقم وام
ازدواج به 80 میلیون تومان و بازپرداخت 8 ساله بر عهده می گیرند به نظر می رسد در حدود دو میلیون تومان باشد که خود این رقم

نیز از جمله نکات قابل توجهی است که باید در نظر گرفت که آیا زوج هاي جوان در ابتداي زندگی قادر به پرداخت آن هستند؟. 
معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان درباره علت پیشنهاد افزایش وام به رقم 80 میلیون تومان، ادامه داد: علت این
افزایش رقم وام ازدواج چیست؟ چرا پیشنهاد افزایش 50 میلیون به 80 میلیون را داده اند و چرا بر فرض مثال پیشنهاد 100 میلیون
داده نمی شود؟ منطق پیشنهاد این اعداد چیست؟ و این افزایش وام قرار است کدام بخش از مشکلات جوانان در ازدواج را حل کند؟

ما بار ها درباره این موضوعات سوال کرده ایم، اما پاسخ مناسبی به آن داده نشده است. 
به گفته وي، کمک هاي مقطعی در بحث افزایش وام ازدواج نتوانسته منجر به افزایش امر ازدواج در کشور شود و علیرغم افزایش

هرساله وام ازدواج شاهد آمار رو به کاهش ازدواج و افزایش تبعات آن بوده ایم. 
کمک هاي مقطعی در امر فرزندآوري راهگشا نیست 
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لزوم اعطاي کمک هاي بلند مدت مادام العمر در راستاي افزایش جمعیت 
تندگویان همچنین درباره پیشنهاد اعطا وام 20 میلیون تومانی در جهت فرزندآوري گفت: در بحث فرزند آوري پیشنهاد من این است
که کمک هاي بلند مدت دائمی را جایگزین کمک هاي مقطعی کنیم. ما باید کمک در راستاي خانواده محوري و فرزندآوري و داشتن

یک خانواده مناسب را جایگزین کمک هاي امر ازدواج کنیم تا به هدف بزرگتر خود یعنی بحران جمعیت کمک کنیم. 
وي معتقد است که می توان راهکار هایی نظیر معاف کردن بخشی از مالیات براي کسانی که صاحب فرزند شده اند را جایگزین اعطا
وام 20 میلیون تومانی فرزندآوري کرد. همچنین می توان افراد داراي چهار فرزند را که به نوعی خانواده ایده آل محسوب می شوند را
به طور مادام العمر از پرداخت مالیات _در بخش خصوصی و دولتی_ معاف و یا از طریق کسورات بیمه براي آن ها مشوقی ایجاد کرد.
معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان تصریح کرد: حتی می توان حق عائله مندي را به مبلغ مقبولی تبدیل کرد که
مورد استقبال قرار گیرد و به طور مداوم بر روي حقوق افراد پرداخت شود. مسکن رایگان، مسکن با حداقل قیمت در بهترین شرایط
براي افرادي که داراي چهار فرزند هستند نیز از جمله راهکار هایی براي افزایش فرزندآوري است تا اینگونه منفعت مشوق هاي مادام

العمر شامل حال خانواده ها باشد که به طور حتم مردم نیز استقبال مناسب تري خواهند کرد. 
تندگویان گفت: پیشنهاد ما به مجلس این است که اگر در پی افزایش جمعیت و فرزندآوري هستند باید مشوق هاي مقطعی را به

مشوق هاي دائمی و مادام العمر به صورت پلکانی و با جدولی مشخص و با در نظر گرفتن امکانات و اعتبارات کشور تبدیل کنند. 

نگران افزایش ازدواج اجباري براي برخورداري از منافع وام ازدواج هستیم 
وي با تاکید بر اینکه مباحث مورد توجه این معاونت در افزایش وام ازدواج معطوف به جلوگیري از سوءاستفاده هاي احتمالی وام
ازدواج و انحراف در پرداخت و برداشت آن است، افزود: نگرانی ما ازدواج اجباري به دلیل برخورداري از منافع مالی وام ازدواج است.
اگر دستورالعمل درست و جامعی براي دریافت کنندگان در نظارت بر مدل هزینه وجود نداشته باشد، اعطاي هرگونه تسهیلاتی که با
نرخ پایین و منافع خوب براي دریافت کننده پرداخت شود به ویژه در شرایط بحران اقتصادي فعلی ـ تحریم هاي موجود و شرایط
ایجاد شده به واسطه پاندمی کووید 19 ـ امکان بروز هرگونه انحرافی نظیر خرید و فروش وام، ازدواج و طلاق صوري، ازدواج اجباري

و... را ایجاد می کند. 

بسیاري از انحرافات ناشی از افزایش وام ازدواج قابل رصد نیست 
معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان گفت: بسیاري از این انحرافات به دلیل عدم وجود دستورالعمل خاص، قابل رصد
و شناسایی نیست از این رو نمی توان عددي را براي آن در نظر گرفت و گفت این انحرافات سهم کوچکی در افزایش وام ازدواج دارند.
حتی خرید و فروش این وام قابل احصاء نیست چراکه پس از دریافت وام تصور می کنیم این وام براي امر ازدواج دریافت شده در
حالی که این وام مورد خرید و فروش واقع شده است کما اینکه در حال حاضر سایت هاي خرید و فروش وام وجود دارند و فروش وام

ازدواج به وفور بر روي این سایت ها قرار دارد که همین امر به معناي انحراف از هدف اصلی اعطا وام ازدواج به جوانان است. 
تندگویان افزود: همچنین از سوي دیگر بعضا براي دریافت این وام طلاق صوري و رجوع مجدد میان زن و شوهر انجام شده است و در
حالی موارد این چنینی وجود دارد که قابل رصد و پایش نیز نیستند چراکه توسط نهادي رصد نمی شوند و دستورالعملی بر مبناي

نظارت بر آن نیز وجود ندارد. 

پس از گذشت هشت ماه هنوز بانک مرکزي دستورالعملی تدوین نکرده است 

باید مطمئن شویم این وام صرف امور ازدواج می شود 
وي ادامه داد:، اما نکته حائز اهمیت پس از دریافت وام است، به گونه اي که جوان به راحتی بتواند وام ازدواج را دریافت کند، اما
دستورالعملی نظیر دریافت اسنادي توسط بانک مبنی بر صرف هزینه در امر ازدواج و یا رجوع ناظر بانک براي اطلاع از امر ازدواج و...
در جهت نظارت کافی بر دریافت کننده وام وجود داشته باشد تا حتما این مبالغ صرف امر ازدواج شود. این موضوع امري عادي است
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که در رابطه با پرداخت تمامی وام ها در کشور وجود دارد تا تخلف را کاهش دهند. 
تندگویان افزود: ما باید مطمئن شویم این وام در امر ازدواج هزینه می شود. متاسفانه پس از دریافت وام ازدواج در کشور هیچ
دستورالعملی براي نظارت بر آن وجود ندارد و دستورالعمل دار شدن آن باید هرچه سریع تر انجام شود، رئیس جمهوري نیز دستور
آن را به بانک مرکزي داده، اما متاسفانه پس از گذشت هشت ماه همچنان اقدامی در این راستا انجام نشده است. همچنین اگر مقرر

شود سال آینده به زوجین 160 میلیون تومان وام ازدواج تعلق گیرد نگرانی ما از افزایش تبعات آن است. 

افزایش وام ازدواج تا کنون منجر به افزایش امر ازدواج نشده است 
به گفته وي، این معاونت مخالف افزایش وام ازدواج نیست و هشدار هاي داده شده صرفا بر اساس بررسی آمار هاي واقعی تابع افزایش
وام ازدواج است چراکه علیرغم افزایش وام ازدواج از سال 96 که 10 میلیون تومان بود تا کنون که 50 میلیون تومان است امر ازدواج

در کشور کاهش داشته و تبعاتی هم نسبت به آن ایجاد شده است. 
معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با اشاره به سایر مشکلات جوانان در زمینه امر ازدواج نظیر اشتغال ایمن و مسکن
ارزان که در صورت تامین نیازي به دریافت وام ازدواج توسط جوانان ایجاد نمی شود، در پایان تاکید کرد: تمام حرف ما هشدار آماري
است و مخالف پرداخت و افزایش وام نیستیم. به نظر می رسد وام ازدواج در مجموع نتوانسته است منجر به افزایش آمار ازدواج شود،
بنابراین باید به سوي مشوق هایی حرکت کنیم که دربرگیرنده اولویت خانواده و فرزندآوري و دائمی باشند تا بتواند در جهت رشد امر

ازدواج در کشور به ما کمک کند. 

شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از خبرگزاري ایسنا، تاریخ انتشار: 30 آذر 1300، کد خبر: 99093022757،
www.isna.ir
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تلاش براي راه اندازي پارك علم و فناوري در دانشگاه امیرکبیر

منبع: شفافشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/09/30

نیک بخت گفت: در تلاش هستیم تا مجوز راه اندازي یک پارك علم و فناوري در دانشگاه امیرکبیر را از وزارت علوم اخذ
کنیم.

به گزارش شفاف، علی نیک بخت، مدیر توسعه نوآوري و
فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر با بیان اینکه در این
دانشگاه سه نوع هسته و شرکت نوآور و فناور وجود دارد و
از تمامی این شرکت ها حمایت می شود، گفت: دسته اول،
هسته هایی هستند که داراي ایده نوآورانه و تیم خوب
براي ورود به بازار هستند که این شرکت ها بیشتر در

مراکز نوآوري دانشکده ها مستقر هستند. 

او افزود: دسته دوم شرکت هاي  مستقر در مراکز رشد هستند که داراي محصول اولیه با سطح تکنولوژي بالا هستند. دسته سوم
شرکت هاي دانش بنیان هستند که محصولات آن ها به مرحله تجاري سازي رسیده است و به خوبی وارد بازار شده اند. 

فعالیت 288 شرکت فناور و دانش بنیان در دانشگاه صنعتی امیرکبیر نیک بخت اظهار کرد: درمجموع، 288 شرکت فناور و دانش
بنیان در دانشگاه صنعتی امیرکبیر در حوزه هاي مختلف مشغول به فعالیت هستند. 

او با بیان اینکه ماموریت مدیریت توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه حمایت و پشتیبانی از تبدیل ایده هاي نوآورانه و دستاورد هاي
علمی به فناوري ها و محصولات مورد نیاز کشور و شکل دهی شرکت هاي دانش بنیان است، تاکید کرد: این مدیریت از سه بخش
مراکز نوآوري و کارآفرینی، مرکز رشد و مرکز هدایت شرکت هاي دانش بنیان تشکیل شده و ضمن ترویج فرهنگ کارآفرینی در سطح
دانشگاه تلاش می کند تا با شناسایی نخبگان و صید ایده هاي ناب و انجام حمایت هاي مادي و معنوي، مقدمات لازم براي تبدیل آن

ها به شرکت دانش بنیان موفق را فراهم آورد. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر اظهار کرد: مدیریت توسعه نوآوري و فناوري از نظر استاندارد هاي مراکز
فناوري کشور به حدي از بلوغ و فعالیت رسیده است که این مرکز می تواند به عنوان پارك علم و فناوري فعالیت کند. در تلاش
هستیم مجوز راه اندازي پارك علم و فناوري را از وزارت علوم، تحقیقات و فناوري اخذ کنیم تا بتوانیم خدمات بیشتري به شرکت هاي

مستقر در دانشگاه ارائه کنیم. 

 نیک بخت تاکید کرد: فضاي پارك علم و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر در قالب برج هاي فناوري تعریف شده است. در این
خصوص برج فناوري ابن سینا به عنوان برج فناوري شماره 1 با بیش از 8 هزار متر مربع زیربنا محل استقرار نزدیک به 100 شرکت
زیرمجموعه است. برج فناوري شماره 2 این دانشگاه نیز تا بهمن ماه سال جاري در تقاطع کوچه بالاور و خیابان ولیعصر افتتاح می
شود. برج فناوري شماره 3 در خیابان بزرگمهر واقع شده و برج فناوري شماره 4 نیز در تقاطع خیابان بزرگمهر و در مجاورت سفارت

فلسطین خریداري شده که امیدواریم تا شهریور ماه سال آینده آماده بهره برداري شود. 
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راه اندازي 4 مرکز فعال نوآوري در دانشکده ها 

او افزود: دانشگاه صنعتی امیرکبیر اولین دانشگاهی است که در سطح دانشکده هاي خود اقدام به راه اندازي مراکز نوآوري کرده و
تاکنون 4 مرکز فعال نوآوري در دانشکده ها راه اندازي شده و سه مرکز نیز در شرف تاسیس قرار دارند. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر ادامه داد: همچنین به دنبال ایجاد پهنه فناوري دانشگاه هستیم که براي
اجراي این پروژه نیازمند انعقاد تفاهم نامه ها و توافق نامه هاي مختلف با شهرداري تهران و معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري

هستیم. 

نیک بخت ادامه داد: برنامه داریم واحد تجاري سازي را در مدیریت توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر راه اندازي کنیم
تا از این طریق بتوانیم به تجاري سازي ایده و محصولات شرکت ها کمک کنیم و همچنین زمینه تجاري سازي یافته هاي پژوهشی

دانشگاه را نیز فراهم کنیم. 

او با بیان اینکه شرکت هاي فناور و دانش بنیان مستقر در دانشگاه به عنوان شرکت هاي پیشرو و موفق در زمینه فعالیت خود شناخته
می شوند، تاکید کرد: شرکت هاي دانش بنیان و فناور این دانشگاه در حوزه هاي مختلف درحال فعالیت هستند که تعدادي از شرکت
هاي این دانشگاه در حوزه هاي انرژي و محیط زیست، مهندسی پزشکی و سلامت، فناوري اطلاعات و ارتباطات و سایر زمینه هاي

تخصصی فعال هستند. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر اظهار کرد: عملکرد بیشتر این شرکت ها در حوزه تخصصی خود بسیار مطلوب
ارزیابی می شود. به طوریکه در سال 98 با وجود شیوع بیماري کرونا در اواخر سال مجموع فروش شرکت هاي تابعه در حدود 112

میلیارد تومان بوده و همچنین نزدیک به 850 نفر در این شرکت ها مشغول به فعالیت هستند.  

او افزود: نشانه این عملکرد مناسب را می توان در فعالیت شرکت هاي تابعه در دوران کرونا مشاهده کرد. به گونه اي که فعالیت برخی
از شرکت هاي این دانشگاه با شیوع بیماري کرونا بیشتر شده است. به عنوان مثال شرکت هایی در این دانشگاه فعال هستند که
مراقبت هاي پزشکی و ویزیت هاي آنلاین را برعهده دارند که طبق برآورد هاي صورت گرفته این شرکت ها حدود 2.5 تا 3 میلیون
سفر شهري را در بازه زمانی ابتداي اسفند 98 تا پایان اردیبهشت 99 کاهش داده اند. از این دست خدمات می توان به پلتفرم هاي

سرویس دهی در حوزه مشاوره آنلاین حقوقی و روانشناسی نیز اشاره کرد. 

افزایش فعالیت شرکت هاي فناور دانشگاه صنعتی امیرکبیر در دوران شیوع کرونا 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر گفت: برخی شرکت هاي مستقر در دانشگاه به دلیل اینکه فعالیت هاي
تخصصی ارائه می دادند در دوران کرونا توانستند توسعه بسیاري داشته باشند. به عنوان مثال شرکتی در دانشگاه فعال بود که این

شرکت هم اکنون 70 درصد بازار وبینار هاي کشور را در اختیار دارد. 

او تاکید کرد: با وجود شیوع کووید19، در مجموعه فعالیت مراکز نوآوري و شتابدهی دانشگاه رشد داشته است، به گونه اي تعداد تیم
هاي مستقر در این مراکز نسبت به پایان سال 1398 به میزان 48 درصد و تعداد اعضاي فعال در این تیم ها به میزان 20 درصد رشد

داشته است. 
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نیک بخت اظهار کرد: مقایسه آمار هاي موجود در سال 98 و شش ماهه نخست امسال نشان می دهد که در این مدت میزان اشتغال
در شرکت هاي دانش بنیان، واحد هاي فناور و تیم هاي مستقر در مراکز نوآوري دانشگاه به میزان 40 درصد افزایش داشته است. 

او ادامه داد: برنامه داریم با حمایت از شرکت ها زمینه اي را فراهم کنیم که بخش هاي تحقیق و توسعه شرکت هاي فناور و دانش
بنیان مستقر در دانشگاه رشد یابد. به عنوان مثال یکی از شرکت هاي مدیریت که در زمینه ساخت کیت تشخیص کرونا فعالیت دارد

با توسعه محصولات خود موفق شده است گام هاي مهمی در تولید واکسن کرونا بردارد. 

نیک بخت گفت: یکی دیگر از برنامه هاي مهمی که در این خصوص در دست اجرا است اعطاي تسهیلات به شرکت هاي فناور و دانش
بنیان با کمک بانک هاي مختلف کشور است که کمک به توسعه زیرساخت ها و توسعه محصولات شرکت را هدفگذاري کرده است. از
این بین می توان به تسهیلات قرض الحسنه بلند مدت با عنوان فن آفرینی، تسهیلات مشارکت مدنی و همچنین گرنت فناوري اشاره

کرد. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر افزود: شرکت هاي فناور و دانش بنیان دانشگاه که در زمینه انرژي و محیط
زیست فعالیت می کنند سرمایه گذار خارجی دارند که این امر نشان می دهد این شرکت ها در حوزه تحقیقات و توسعه فعالیت خود

به خوبی درحال برنامه ریزي و فعالیت هستند. 

 نیک بخت تصریح کرد: برنامه داریم شرکت هاي جدید فناور و نوآور را در مرکز رشد دانشگاه مستقر کنیم.  رسالت ما توسعه فرهنگ
فناوري در دانشکده ها است که راه اندازي مراکز نوآوري در این راستا بوده است. 

انتهاي پیام/



12/20/2020 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 336/606

چرا رهبري از تعبیر «ام الخبائث» براي کسري بودجه استفاده کردند؟

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1399/09/30

 به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري فارس، یکی از

 
مهمترین مشکلات کشور در سال هاي اخیر و همزمان با بازگشت مجدد تحریم هاي آمریکا، کسري بودجه چشمگیر دولت است. 

بخشی از بیانات رهبر معظم انقلاب در جلسه شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا در تاریخ 4 آذرماه به این موضوع اختصاص
داشت. هرچند متن کامل بیانات معظم له در این جلسه بنا بر مصالحی، منتشر نشد ولی اخیرا برخی از حاضران در این جلسه،

 
توضیحاتی درباره مباحث مطرح شده درباره این موضوع در این جلسه ارائه کرده اند. 

محمدرضا پورابراهیمی رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی و یکی از اعضاي شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا
که در این جلسه حضور داشت، اخیرا در گفتگو با خبرگزاري تسنیم گفت: «رهبر انقلاب در جلسه شوراي هماهنگی سران قوا که در

 
خدمت ایشان بودیم از کسري بودجه به عنوان ام الخبائث یاد کردند». 

دیروز هم محمدباقر قالیباف رئیس مجلس در جلسه هیات عمومی دیوان محاسبات گفت: «رهبر معظم انقلاب می فرمایند کسري

 
بودجه ام الخبائث است». 

«ام الخبائث» به معناي مادر پلیدي ها و تباهی هاست و در روایات اهل بیت، از شراب به عنوان «ام الخبائث» یاد شده است. حال این

 
سوال مطرح می شود که چرا رهبر معظم انقلاب از این تعبیر صریح و تند براي توصیف کسري بودجه استفاده کرده اند؟ 

 
دیدگاه نمایندگان و کارشناسان درباره نقش کسري بودجه در ایجاد مشکلات اقتصادي 

رئیس مجلس در جلسه دیروز با مدیران ارشد دیوان محاسبات درباره این موضوع گفت: «در یک نگاه کلان و عمومی، منظور از
سیاست مالی جیب دولت و سیاست پولی به معناي جیب مردم است. زمانی که حرف از جیب دولت می زنیم یعنی دولت ها بودجه را
با کسري تدوین می کنند به این معنا که علاوه بر کسري در تراز عملیاتی، درآمدهاي پایدار و مصارف نیز با یکدیگر همخوانی ندارد.
کسري در سیاست مالی به کسري در سیاست پولی یعنی جیب مردم از طریق ناترازي بانک ها، افزایش پایه پولی، افزایش نقدینگی و

 
... تبدیل می شود. در نتیجه جیب مردم خالی خواهد شد». 
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رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس هم در گفت وگو با خبرگزاري تسنیم درباره این موضوع گفت: «توجه داشته باشیم که چالش عمده
اقتصادي ما تورم و کاهش مستمر ارزش ریال است که علت اصلی آن استقراض دولت از بانک مرکزي و تزریق پول پرقدرت به اقتصاد

به دلیل کسري بودجه است، به این ترتیب براي حل آن باید مشکل کسري بودجه را رفع و تعیین تکلیف کنیم». 

همچنین محمدهادي سبحانیان سرپرست سابق معاونت اقتصادي مرکز پژوهش هاي مجلس و مشاور فعلی این مرکز پژوهشی درباره
اینکه چرا رهبر انقلاب از تعبیر «ام الخبائث» براي توصیف کسري بودجه استفاده کردند، در گفتگو با خبرنگار اقتصادي خبرگزاري
فارس گفت: «کسري بودجه شدید دولت و نحوه تامین این کسري توسط دولت در دو، سه سال اخیر، یکی از دلایل اصلی افزایش پایه
پولی، نقدینگی و درنتیجه، تورم در سال هاي اخیر شده است. بدین ترتیب که دولت با استقراض از بانک مرکزي یا با استفاده از ذخایر
ارزي صندوق توسعه ملی منجر به افزایش اقلام مطالبات بانک مرکزي از دولت و خالص ذخایر ارزي بانک مرکزي شده که این هر دو

منجر به افزایش پایه پولی و تورم در اقتصاد کشور شده است». 

وي افزود: «این اتفاق منجر به این شده است که ما از یک طرف، شاهد تلاطم در بازارهاي دارایی مثل بازار بورس، خودرو، سکه و ارز
باشیم. در واقع، بخاطر افزایش سرسام آور نقدینگی و روان شدن این سیل به بازارهاي مختلف، این بازارها دچار مشکلات زیادي
شدند. از طرف دیگر، با توجه به تورمی که این نقدینگی در جامعه ایجاد می کند، منجر به کاهش قدرت خرید مردم و کوچک تر
شدن سفره مردم و فشار تورمی بویژه بر اقشار کم درآمد بشیم. بنابراین فرمایش رهبري درباره اینکه کسري بودجه، ام الخبائث است

از این منظر قابل تحلیل بوده و سخن کاملا درستی است». 

سبحانیان ادامه داد: «یک نکته دیگر هم این است که وقتی دولت در دهه هاي گذشته و بخاطر وابستگی به منابع نفتی، مصارف خود
را سامان نداده و منابع خود را با کارآیی لازم هزینه نکرده است. در حال حاضر، سهم هزینه هاي عمرانی نسبت به کلیه مصارف دولت
کاهش پیدا کرده است. بنابراین کسري بودجه منجر به این می شود که دولت مرتبا از مخارج سرمایه اي یعنی طرح هاي عمرانی کم
کند و هزینه هاي جاري خود را تامین نماید و این قضیه هم منجر به کاهش میزان سرمایه گذاري در اقتصاد، تعمیق رکود، کاهش

اشتغال و افزایش بیکاري می شود. از این منظر هم موضوع کسري بودجه و تبعات آن در اقتصاد کشور قابل تحلیل است». 

تورم ناشی از هر 10 هزار میلیارد تومان جبران کسري با استقراض از بانک مرکزي چقدر است؟ 

به گزارش فارس، مرکز پژوهش هاي مجلس هم در گزارش «بررسی لایحه بودجه سال 1400 کل کشور | 1. بودجه به زبان ساده»
که حدود دو هفته قبل منتشر کرد، توضیحات خوبی درباره تبعات کسري بودجه بر معیشت مردم داده است. بازوي کارشناسی مجلس
با تاکید بر اینکه تجربه سال هاي اخیر نشان می دهد معمولا دولت کسري بودجه را با استقراض مستقیم یا غیرمستقیم از بانک
مرکزي جبران می کند مثلا برداشت از صندوق توسعه ملی یا استقراض از بانک ها، اعلام کرده است که طبق محاسبات این مرکز

پژوهشی به ازاي هر 10 هزار میلیارد تومان جبران کسري بودجه دولت با این روش، تورم بیش از 2 درصد افزایش می یابد. 

با توجه به اینکه بررسی هاي مرکز پژوهش هاي مجلس و دیوان محاسبات، کسري بودجه سال آینده در خوشبینانه ترین حالت، 175
هزار میلیارد تومان خواهد بود، انتظار می رود شاهد رد کلیات لایحه بودجه 1400 در کمیسیون تلفیق مجلس یا اصلاحات اساسی
این لایحه در این کمیسیون باشیم وگرنه شاهد شکسته شدن رکورد تورم در کشور در سال هاي بعد از جنگ تحمیلی در سال آینده

خواهیم بود. 
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گفتنی است دولت لوایح بودجه 98 و 99 را مشابه لایحه بودجه 1400 به صورت «صوري» و با بیش برآورد عمدي منابع نفتی و با
تکیه بر منابع غیرقابل تحققی مانند فروش اموال مازاد تنظیم کرد و با توجه به عدم اصلاح جدي این لوایح در مجلس دهم، شاهد
بودیم حدود یک سوم منابع مصوب قوانین بودجه در این سالها محقق نشد. نهایتا دولت براي جبران این کسري بودجه چشمگیر، با
استفاده از ظرفیت شوراي عالی هماهنگی سران قوا، به سراغ برداشت گسترده از منابع صندوق توسعه ملی و انتشار چشمگیر اوراق
مالی مازاد بر قانون بودجه برود. براساس بررسی هاي مرکز پژوهش هاي مجلس، بخش قابل توجهی از تورم ایجاد شده در سالهاي

 
1398 و 1399 ریشه در همین روش جبران کسري بودجه توسط دولت در این دوره زمانی داشته است. 

انتهاي پیام/
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افتتاح مرز ریمدان/ وزیر راه: اسلامی: ریمدان از پایانه هاي مهم محور توسعه

شرق است

منبع: تابناكشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1399/09/30

افتتاح مرز ریمدان/ وزیر راه: اسلامی: ریمدان از پایانه هاي مهم محور توسعه شرق است 
افتتاح دومین گذرگاه رسمی ایران و پاکستان با حضور وزیر راه و شهرسازي/ اسلامی: "ریمدان" از پایانه هاي مهم محور توسعه شرق

است 

به گزارش تابناك سیستان و بلوچستان، مرز رسمی «ریمدان»
شهرستان دشتیاري واقع در جنوب استان سیستان و بلوچستان
روز شنبه، 29 آذرماه با حضور محمد اسلامی، وزیر راه و

شهرسازي و جمعی از مقامات ایرانی و پاکستانی افتتاح شد. 

اسلامی در آیین افتتاح این مرز، آن را یکی از پایانه هاي مهم
محور توسعه شرق در مسیر کریدور ترانزیتی ایران، هند و
پاکستان خواند و گفت: کشور پاکستان با حدود 900 کیلومتر

مرز مشترك زمینی با ایران از دیرباز به عنوان شریک تجاري در زمینه صادرات و واردات کالا مطرح است و نزدیکی اقوام و طوایف دو
کشور و ارتباط آنان با یکدیگر از جایگاه مهمی برخوردار است. 

او با بیان اینکه پیش از این، بازارچه مرزي میرجاوه، تنها مرز رسمی و بین المللی تبادل کالا و تردد مسافران ایران و پاکستان بود،
افزود: با راه اندازي مرز ریمدان، شاهد افزایش این تبادلات خواهیم بود؛ به خصوص این که مرز ریمدان به بنادر گوادر و کراچی

پاکستان نزدیک است. 

مرز ریمدان که در نقطه صفر مرزي ایران و پاکستان و در محدوده شهرستان دشتیاري قرار دارد، نخستین بار سال 87 راه اندازي شد
اما تا مدت ها زیرساخت هاي لازم در این پایانه مرزي براي تبادل قانونی بار و مسافر فراهم نبود. 

مرز ریمدان دشتیاري با چابهار 120 کیلومتر و با بندر گوادر پاکستان حدود 70 کیلومتر فاصله دارد، این نقطه بهترین مسیر
دسترسی ایران به 37 درصد از جمعیت جهان در کشورهاي، پاکستان، چین و هند است. مرزنشینان جنوب بلوچستان، تعاونی هاي
محلی و تجار ایرانی و پاکستان از مدت ها پیش در انتظار تکمیل زیرساخت هاي لازم براي جابه جایی قانونی کالا و مسافر از این مرز

بودند. 

این مرز، ظرفیت و توانمندي مناسبی براي صادرات و واردات کالا، انتقال زائران پاکستانی و گردشگران و مسافران دارد و از آنجایی که
فاصله آن تا بندر گوادر پاکستان حدود 70 کیلومتر است، اتباع کشور پاکستان می توانند از این مسیر به دشتیاري و چابهار و سپس از

طریق ناوگان زمینی و هوایی به شهرهاي مذهبی و مناطق تفریحی و گردشگري ایران سفر کنند. 
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با فعال شدن مرز رسمی ریمدان در محدوده شهرستان محروم و دورافتاده دشتیاري، فرصتی ارزشمند براي ایجاد اشتغال و رونق
تجارت و امرار معاش بهینه مرزنشینان فراهم می شود.
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همدان پیشرو در تسهیلات اشتغال پایدار روستایی درکشور است

منبع: تابناكشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1399/09/30

همدان پیشرو در تسهیلات اشتغال پایدار روستایی درکشور است 
مدیر کل تعاون، کارورفاه اجتماعی استان در خصوص رتبه نخست استان در طرح تسهیلات روستایی با اشاره به اینکه سهم استان از
142 هزار میلیارد ریال توزیع استانی در پنج مرحله تسهیلات روستایی 3.11 درصد به مبلغ سه هزار و 441 میلیارد ریال است، اظهار
داشت: بر اساس شاخص هایی از جمله نسبت مبلغ عقد قرارداد طرح هاي ارسالی به سهمیه با 115 درصد تحقق، رتبه نخست

کشوري را کسب نمودیم. 
مدیر کل تعاون، کارورفاه اجتماعی استان در خصوص رتبه
نخست استان در طرح تسهیلات روستایی با اشاره به اینکه سهم
استان از 142 هزار میلیارد ریال توزیع استانی در پنج مرحله
تسهیلات روستایی 3.11 درصد به مبلغ سه هزار و 441 میلیارد
ریال است، اظهار داشت: بر اساس شاخص هایی از جمله نسبت
مبلغ عقد قرارداد طرح هاي ارسالی به سهمیه با 115 درصد

تحقق، رتبه نخست کشوري را کسب نمودیم. 

به گزارش تابناك همدان، مدیر کل تعاون، کارورفاه اجتماعی
استان درجلسه شوراي برنامه ریزي استان با اشاره به اینکه تعهد
ایجاد فرصت شغلی پیش بینی شده با اعلام دستگاه هاي اجرایی

در سالجاري 19 هزار و 450 نفر بوده گفت: براي ایجاد اشتغال و حفظ اشتغال موجود بیش از 5 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري
انجام شده که نتیجه آن نرخ بیکاري 7.3 درصدي، بر اساس مرکز آمار ایران در شش ماهه اول سال 99 است. 

احمد توصیفیان در ادامه در خصوص رتبه نخست استان در طرح تسهیلات روستایی با اشاره به اینکه سهم استان از 142 هزار میلیارد
ریال توزیع استانی در پنج مرحله تسهیلات روستایی 3.11 درصد به مبلغ سه هزار و 441 میلیارد ریال است، اظهار داشت: بر اساس
شاخص هایی از جمله نسبت مبلغ عقد قرارداد طرح هاي ارسالی به سهمیه با 115 درصد تحقق، رتبه نخست کشوري را کسب

نمودیم. 

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان همدان، تحقق این امر مهم را ناشی از تعامل و همکاري خوب بانک ها، دستگاه هاي اجرایی
با کمیته هاي فنی استانی و شهرستانی و تدابیر و حمایت هاي استاندار محترم، حوزه اقتصادي استانداري، سازمان مدیریت و

فرمانداران محترم معرفی کرد. 

توصیفیان در خصوص پرداخت تسهیلات 12 درصدي به فعالیت هاي بیشتر آسیب دیده از ویروس کرونا، اظهار داشت: تا کنون 112
میلیارد تومان تسهیلات در استان پرداخت شده و براساس مصوبات ستاد ملی کرونا، سامانه کارا براي طرح هاي بخش گردشگري و

بخش ورزش فعال شده است. 
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وي ادامه داد: بنگاه هاي که در این دو حوزه قبلا از تسهیلات کرونا استفاده ننموده اند یا بر اساس دستورالعمل هاي جدید می توانند
در صورتی که قبلا منتفع شده اند مابه التفاوت سقف تسهیلات در نظر گرفته شده را دریافت کنند و لذا به محض دریافت پیامک در

سامانه کارا ثبت نام نمایند. 

مدیر کل تعاونفکارورفاه اجتماعی استان درادامه یکی از برنامه هاي دولت براي اشتغال فارغ التحصیلان را طرح مشوق بیمه اي اعلام
کرد و افزود: در صورتیکه بنگاه هاي اقتصادي نیروي جدید خود را از بین فارغ التحصیلان لیسانس و به با بالا جذب کنند به مدت 24

ماه، حق بیمه سهم کارفرما از سوي دولت به آن ها پرداخت می شود. 

توصیفیان ادامه داد: واحد هاي آسیب دیده از کرونا در 14 فعالیت مصوب ستاد ملی کرونا، در صورت برگشت بکار نیروي فارغ
التحصیل خود که در ایام ویروس کرونا بیکار شده اند، می توانند از این امتیاز ویژه بهره ببرند، لذا ایشان از دستگاه هاي صادر کننده

مجوز فعالیت خواستند که اطلاع رسانی لازم به واحد هاي تحت پوشش خود داشته باشند. 

وي درادامه درخصوص عملکرد اشتغال و سرمایه گذاري استان در هشت ماهه سال 99، گفت: در راستاي اهداف سند راهبردي و
توسعه اشتغال استان در این مدت براي 17 هزار و 872 نفر شغل در بخش مسکن و غیر مسکن ایجاد شده است.
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انعقاد تفاهم نامه تامین زمین احداث 1200 مسکن و ساماندهی اشتغال خانواده

هاي شاهد هرمزگان

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1399/09/30

با هدف تأمین زمین احداث یک هزار و 200 مسکن و ساماندهی اشتغال و کارآفرینی خانواده هاي شاهد و ایثارگر، تفاهم نامه
اي بین استاندار هرمزگان و رییس بنیاد شهید کشور به امضاء رسید.

انعقاد تفاهم نامه تامین زمین احداث 1200 مسکن و
ساماندهی اشتغال خانواده هاي شاهد هرمزگان با هدف
تأمین زمین احداث یک هزار و 200 مسکن و ساماندهی
اشتغال و کارآفرینی خانواده هاي شاهد و ایثارگر، تفاهم
نامه اي بین استاندار هرمزگان و رییس بنیاد شهید کشور

به امضاء رسید.   

به گزارش خبر گزاري برنا در هرمزگان، همتی استاندار
هرمزگان در نشست امضا تفاهم نامه تامین زمین احداث

مسکن و ساماندهی اشتغال و کارآفرینی خانواده هاي شاهد و ایثارگر هرمزگان، با بیان اینکه هرمزگان از ظرفیت هاي متنوع و بزرگی
بهره مند است، گفت: اقدامات خوبی در راستاي افزایش منابع درآمدي براي خدمات رسانی به خانواده معظم شهدا و ایثارگران انجام

شده است. 

وي افزود: دولت در زمینه توانمندسازي خانواده هاي شهدا و ایثارگر از همه ظرفیت ها استفاده خواهد کرد و این آمادگی وجود دارد با
تشکیل تعاونی و اعطاي تسهیلات، زمینه ورود ایثارگران به بخش کشاورزي که جزء مشاغل کلیدي است فراهم شود. 

استاندار هرمزگان گفت: تبدیل فرزندان خانواده هاي شاهد به نیروهاي ماهر و فنی، امکان بهره گیري از توانمندي این نیروها را در
صنایع استان تسهیل می کند که در همین راستا اقدامات مطلوبی از سوي بنیاد شهید استان هرمزگان با حمایت مجموعه دولت در

استان صورت گرفته است. 

همتی، خانواده هاي معظم شاهد و ایثارگر را ولی نعمتان مردم و انقلاب برشمرد و عنوان کرد: حفظ کرامت خانواده هاي ایثارگر،
وظیفه یکایک شهروندان و مسئولان کشور است و ما به عنوان متولیان دولت در هرمزگان، از هیچ مساعدتی در این زمینه دریغ

نخواهیم کرد. 

استاندار هرمزگان اضافه کرد: با انعقاد تفاهم نامه و اختصاص زمین براي ساخت مسکن ایثارگران، مشکل تأمین مسکن تمامی
ایثارگران هرمزگان رفع خواهد شد. 

سعید اوحدي نیز در این نشست با اشاره به قانون استفساریه بند (و) ماده (44) قانون برنامه پنجم توسعه، اظهارداشت: بر این اساس،
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تمامی مشمولین ماده (21) قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران که در زمان برنامه پنجم توسعه در دستگاه هاي اجرایی به هر
نحوي شاغل بوده اند باید تبدیل وضعیت استخدامی پیدا کنند. 

وي ادامه داد: درحوزه اشتغال به دلیل شرایط پیچیده کشور، شش گام ""استفاده از ظرفیت هاي قانونی، سفرهاي استانی، انعقاد
تفاهم نامه ها با وزارت صمت و راه و شهرسازي و پیگیري بند ج ماده 88"" براي رفع اشتغال جامعه ایثارگري برداشته شده است. 

معاون رییس جمهور بیان داشت: در بند (ج) ماده 88 قانون برنامه ششم توسعه بر اشتغال ایثارگران تأکید شده و دولت موظف شده تا
پایان این برنامه زمینه اشتغال فرزندان شهدا و جانبازان را در ادارات دولتی فراهم آورد. 

اوحدي اضافه کرد: براساس بند (ذ) ماده 88 قانون برنامه ششم توسعه تبدیل وضعیت نیروها باید تا پایان این برنامه اتفاق بیفتد که در
ماده 21 قانون جامع خدمات ایثارگران نیز به این امر تأکید شده است. 

در پایان این نشست، تفاهم نامه ساماندهی اشتغال خانواده هاي شاهد و ساخت یک هزار و 200مسکن براي خانواده هاي ایثارگر
استان منعقد شد. 

اشتغال خانواده هاي شاهد 

لینک کوتاه : کپی شد 

با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

ویژه برنا 1399/09/30 10:22 تمدید مهلت اعطاي وام اجاره 
1 1399/09/30 09:30 خداحافظی با بی خانمانی! 

2 1399/09/30 09:00 کلید قفل طرح کلید به کلید در دستان بانک مرکزي 
3 1399/09/30 08:58 چگونه فرزندان خود را در روزهاي خانه نشینی کنترل کنیم؟ 

4 1399/09/30 08:30 افت صادرات ایران به عراق در آذرماه/ باز شدن بخشی از منابع ایران در عراق 
5 1399/09/30 08:10 استقلال به شوك نیاز دارد/ اگر مظاهري بود پارسال قهرمان می شدیم 

6 1399/09/30 07:10 هدیه استقلال به قلعه نویی/ برد بزرگ کاپیتان و شکست تلخ نکونام 
AFC 06:58 1399/09/30 7 بداند ما با قدرت بر می گردیم و قهرمان می شویم/ پرسپولیس جدال نابرابر را باخت 

8 1399/09/30 06:50 شهر ري نمی تواند به صورت مستقل از حق خود دفاع کند/ با پول و جریمه نمی توان جان مردم را تضمین
کرد/ باید پسماند و آلودگی ها به طور کامل به مناطق غیرمسکونی بروند 

9 1399/09/30 06:40 23 استان کشور منشا گرد و غبار هستند/عراق، سوریه و عربستان بیشترین تاثیر منفی را بر کشور می
گذارند/4 میلیون و 200 هزار تن گرد و غبار سالانه در کشور تولید می شود/ امروز گرد و غبار از تمامی جهت ها وارد کشور می شود 

10 1399/09/30 06:40 نباید گول رتبه ماشین سازي را بخوریم/ نفت تیم روزهاي سخت است 
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11 1399/09/30 06:32 ظاهرا مجلس یازدهم به دنبال حذف رقیب است 
12
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1200 میلیاردتومان ضمانت نامه براي دانش بنیان ها صادر شد

منبع: بازار کارشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1399/09/30

رئیس صندوق نوآوري و شکوفایی با اشاره به اینکه ارایه هدف گذاري امسال صندوق براي خدمات صدور ضمانت نامه دو هزار
میلیارد تومان است گفت: تاکنون هزار و 200 میلیارد تومان آن محقق شده است.

رئیس صندوق نوآوري و شکوفایی با اشاره به اینکه ارایه هدف گذاري امسال صندوق براي خدمات صدور ضمانت نامه دو هزار
میلیارد تومان است گفت: تاکنون هزار و 200 میلیارد تومان آن محقق شده است. 

به گزارش روز شنبه از صندوق نوآوري و شکوفایی، علی وحدت در رویداد یلداي کارآفرینان استارتاپی که با حمایت صندوق نوآوري و
VC شکوفایی برگزار شد، سه محور اصلی این صندوق در کمک به رشد و توسعه استارت آپ ها را حمایت از شتابده ها، صندوق هاي

و بروکرهاي تخصصی عنوان کرد. 
وي بیان کرد: مجموع خدمات صندوق نوآوري به اکوسیستم نوآوري کشور به بیش از 10 برابر دو سال گذشته رسیده است، ما سال

گذشته سه هزار میلیارد تومان تسهیلات به اکوسیستم نوآوري ارائه کردیم که این رقم امسال به 4 هزار میلیارد تومان می رسد. 
وي با اشاره به خدمت اعطاي ضمانت نامه به شرکت هاي دانش بنیان نیز گفت: در این بحث، سال گذشته هزار و 300 میلیارد تومان
ضمانت نامه ارائه کردیم که امسال هدفگذاري ما رسیدن به رقم دو هزار میلیارد تومان است که تاکنون هزار و 200 میلیارد تومان آن

محقق شده است. 
وحدت بیان کرد: در حوزه خدمات توانمندسازي نیز که به صورت بلاعوض به شرکت هاي دانش بنیان و فناور ارائه می شود، تاکنون

بیش از 3100 مورد خدمت عرضه شده است. 

VC وي در خصوص سه محور اصلی این صندوق در کمک به رشد و توسعه استارت آپ ها، حمایت از شتابده ها، صندوق هاي
(صندوق هاي سرمایه گذاري خطرپذیر) و بروکرهاي تخصصی عنوان کرد و گفت: دغدغه اصلی ما در رشد و توسعه این بخش این بود
که به عنوان عضوي از دولت به صورت مستقیم به این کسب وکارها ورود نکنیم بلکه کمک ما به صورت غیرمستقیم به استارت آپ

ارائه شود، لذا سعی کردیم از نهادهاي دیگر در این زمینه کمک بگیریم. 

وي با تاکید بر اینکه صندوق نوآوري تلاش می کند استارت آپ ها براي اجراي ایده هاي نوآورانه خود دغدغه مالی نداشته باشند،
گفت: تنها دغدغه ما بهم رسانی ایده و سرمایه است که به جد آن را دنبال می کنیم. 

وحدت در ادامه با اشاره به ملاحظات صندوق نوآوري در ورود به اکوسیستم استارت آپی کشور، گفت: ما معتقدیم نباید ژن دولتی در
DNA استارت آپ ها بکاریم و آنها را دولتی کنیم و از این طریق نظم و تعادل بازار شتابدهی و سرمایه گذاري خطرپذیر را برهم زنیم.
رئیس صندوق نوآوري و شکوفایی ادامه داد: نباید سرعت استارت آپ ها را بگیریم و با رویکردها و فرایندهاي دولتی مانع رشد آنها

شویم؛ بلکه تاکید ما بر این است که باید کاري کرد که سرمایه بذري و خطرپذیر کافی در کشور وجود داشته باشد. 
وي در ادامه با اشاره به کمک صندوق نوآوري و شکوفایی در تشکیل صندوق هاي VC گفت: ما در این زمینه با صندوق هاي پژوهش
و فناوري شروع کردیم. امروز این صندوق ها به عنوان یکی از عاملان صندوق نوآروي می توانند نزدیک به 550 میلیارد تومان در
طرح هاي فناورانه هم سرمایه گذاري داشته باشند، لذا اگر استارت آپی با یکی از صندوق هاي پژوهش و فناوري به توافق برسد
صندوق نوآوري و شکوفایی تا 4 برابر هزینه اجراي پروژه را تامین مالی می کند، یعنی چنانچه شرکت استارت آپی با کمک صندوق

هاي پژوهش، 20 درصد سرمایه طرح را تامین کند، صندوق نوآوري تا 80 درصد دیگر را تامین خواهد کرد. 
وحدت در ادامه با اشاره به سلسله رویدادهاي "دوشنبه هاي استارت آپی" که از سوي صندوق نوآوري و شکوفایی با هدف جذب
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سرمایه براي اکوسیستم استارت آپی کشور برگزار می شود، گفت: "دوشنبه هاي استارت آپی" در واقع با هدف ترویج هم سرمایه
گذاري بر روي طرح هاي استارت آپی برگزار می شود. 

رئیس صندوق نوآوري و شکوفایی به تشکیل صندوق هاي جسورانه بورسی در کشور اشاره کرد و گفت: تا سال 97 در مجموع هفت
صندوق با سرمایه 175 میلیارد تومان ایجاد شده بود اما از سال گذشته هفت صندوق دیگر با سرمایه 900 میلیارد تومان به این تعداد
اضافه شدند که استارت آپ ها می توانند از طریق این صندوق ها مطالبه گري کنند. دولت نیز در تشکیل این صندوق ها دخالتی

ندارد. 
وي همچنین به تشکیل فضاهاي نوآوري یا کارخانه هاي نوآوري در کشور اشاره کرد و یادآور شد: تاکنون 6 کارخانه نوآوري در کشور

ایجاد شده است که تسهیلاتی به مبلغ 15 میلیارد تومان به شکل قرض الحسنه دریافت کرده اند. 
وحدت افزود: صندوق نوآوري و شکوفایی کمبود منابع مالی در حوزه استارت آپی را از طریق شتابدهنده ها، صندوق هاي پژوهش و

فناوري، فضاهاي نوآوري و صندوق هاي جسورانه بورسی جبران و تامین می کند. 
رئیس صندوق نوآوري و شکوفایی با اشاره به اقدامات این صندوق در حمایت از استارت آپ ها، گفت: اعطاي تسهیلات قرض الحسنه
رهن فضاي استقرار تا سقف سه میلیارد تومان، اعطاي تسهیلات قرض الحسنه براي تامین سرمایه بذري تا سقف سه میلیارد تومان،
حمایت بلاعوض براي دریافت آموزش، مشاوره و شرکت در نمایشگاه سالانه تا 500 میلیون تومان، هم سرمایه گذاري با شتابدهنده ها
و تامین فضاي برگزاري رویدادهاي استارت آپی و ارائه به سرمایه گذار از جمله اقداماتی است که صندوق نوآوري در حمایت از

اکوسیستم استارت آپی کشور در دستور کار قرار داده است. 

دخالت دولت در تشکیل استارت آپ ها راه حل خوبی براي حمایت از آنها نیست 
همچنین دکتر علی ناظمی، معاون سرمایه گذاري صندوق نوآوري و شکوفایی در سخنانی در پنل این رویداد با تاکید بر اینکه موفقیت
استارت آپ هاي کنونی در خصوصی بودن آنها است، گفت: ذات کسب وکارهاي استارت آپی اینگونه است که اساسا امکان دخالت

دولت در آن را نمی دهد. 
VC وي با بیان اینکه اگر دولت یا نهادهاي عمومی بخواهند در شکل گیري استارت آپ ها دخالت کنند اصلا نمی توان نام آنها را
گذاشت، تصریح کرد: تشکیل VC ها به این معنا نیست که ما با تامین منابع مالی، روح خصوصی و کارآفرینی را از کسب وکارهاي

استارت آپی بگیریم. 
ناظمی با تاکید بر اینکه بدترین اتفاق در اکوسیستم استارت آپی این است که استارت آپ ها را دولتی کنیم و زیر مجموعه دولت

ببریم، گفت: دخالت دولت در تشکیل استارت آپ ها به هیچ عنوان راه حل خوبی براي حمایت از این نوع کسب وکارها نیست.
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پارك فناوري دانشگاه امیرکبیر راه اندازي می شود

منبع: بازار کارشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/09/30

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر گفت: برنامه داریم پارك علم و فناوري این دانشگاه را راه اندازي کنیم
که قرار است فضاي فیزیکی این پارك نیز در قالب ساختمان هاي برج هاي فناوري در پهنه نوآوري و فناوري دانشگاه تامین

شود.

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر گفت: برنامه داریم پارك علم و فناوري این دانشگاه را راه اندازي کنیم
که قرار است فضاي فیزیکی این پارك نیز در قالب ساختمان هاي برج هاي فناوري در پهنه نوآوري و فناوري دانشگاه تامین شود. 

به گزارش ایسنا، دکتر علی نیک بخت با بیان اینکه در دانشگاه صنعتی امیرکبیر سه نوع هسته و شرکت نوآور و فناور وجود دارد و از
تمامی این شرکت ها حمایت می شود، گفت: دسته اول، هسته هایی هستند که داراي ایده نوآورانه و تیم خوب براي ورود به بازار

هستند که این شرکت ها بیشتر در مراکز نوآوري دانشکده ها مستقر هستند. 

وي افزود: دسته دوم شرکت هایی مستقر در مراکز رشد هستند که داراي محصول اولیه با سطح تکنولوژي بالا هستند. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر اظهار کرد: دسته سوم شرکت هاي دانش بنیان هستند که محصولات آنها به
مرحله تجاري سازي رسیده است و به خوبی وارد بازار شده اند. 

فعالیت 288 شرکت فناور و دانش بنیان در دانشگاه امیرکبیر 

دکتر نیک بخت تصریح کر : درمجموع، 288 شرکت فناور و دانش بنیان در دانشگاه صنعتی امیرکبیر در حوزه هاي مختلف مشغول به
فعالیت هستند. 

وي با بیان اینکه ماموریت مدیریت توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه حمایت و پشتیبانی از تبدیل ایده هاي نوآورانه و دستاوردهاي
علمی به فناوري ها و محصولات مورد نیاز کشور و جامعه و شکل دهی شرکت هاي دانش بنیان است، تاکید کرد: این مدیریت از سه
بخش مراکز نوآوري و کارآفرینی، مرکز رشد و مرکز هدایت شرکت هاي دانش بنیان تشکیل شده و ضمن ترویج فرهنگ کارآفرینی در
سطح دانشگاه تلاش می کند تا با شناسایی نخبگان و صید ایده هاي ناب و انجام حمایت هاي مادي و معنوي، مقدمات لازم براي

تبدیل آن ها به شرکت دانش بنیان موفق را فراهم آورد. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر خاطرنشان کرد: مدیریت توسعه نوآوري و فناوري از نظر استانداردهاي مراکز
فناوري کشور به حدي از بلوغ و فعالیت رسیده است که این مرکز می تواند به عنوان پارك علم و فناوري فعالیت کند که در تلاش
هستیم مجوز راه اندازي پارك علم و فناوري را از وزارت علوم، تحقیقات و فناوري اخذ کنیم تا بتوانیم خدمات بیشتري به شرکت هاي

مستقر در دانشگاه ارائه کنیم. 

دکتر نیک بخت تاکید کرد: فضاي پارك علم و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر در قالب برج هاي فناوري تعریف شده است. در این
خصوص برج فناوري ابن سینا به عنوان برج فناوري شماره 1 با بیش از 8 هزار متر مربع زیربنا محل استقرار نزدیک به 100 شرکت
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زیرمجموعه است. برج فناوري شماره 2 این دانشگاه نیز تا بهمن ماه سال جاري در تقاطع کوچه بالاور و خیابان ولیعصر افتتاح می
شود. برج فناوري شماره 3 در خیابان بزرگمهر واقع شده و برج فناوري شماره 4 نیز در تقاطع خیابان بزرگمهر و در مجاورت سفارت

فلسطین خریداري شده که امیدواریم تا شهریور ماه سال آینده آماده بهره برداري شود. 

راه اندازي 4 مرکز فعال نوآوري در دانشکده ها 

وي اظهار کرد: دانشگاه صنعتی امیرکبیر اولین دانشگاهی است که در سطح دانشکده هاي خود اقدام به راه اندازي مراکز نوآوري کرده
و تاکنون 4 مرکز فعال نوآوري در دانشکده ها راه اندازي شده و سه مرکز نیز در شرف تاسیس قرار دارند. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر ادامه داد: همچنین به دنبال ایجاد پهنه فناوري دانشگاه هستیم که براي
اجراي این پروژه نیازمند انعقاد تفاهم نامه ها و توافق نامه هاي مختلف با شهرداري تهران و معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري

هستیم. 

دکتر نیک بخت تصریح کرد: برنامه داریم واحد تجاري سازي را در مدیریت توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر راه
اندازي کنیم تا از این طریق بتوانیم به تجاري سازي ایده و محصولات شرکت ها کمک کنیم و همچنین زمینه تجاري سازي یافته

هاي پژوهشی دانشگاه را نیز فراهم کنیم. 

وي با بیان اینکه شرکت هاي فناور و دانش بنیان مستقر در دانشگاه به عنوان شرکت هاي پیشرو و موفق در زمینه فعالیت خود
شناخته می شوند، تاکید کرد: شرکت هاي دانش بنیان و فناور این دانشگاه در حوزه هاي مختلف درحال فعالیت هستند که تعدادي از
شرکت هاي این دانشگاه در حوزه هاي انرژي و محیط زیست، مهندسی پزشکی و سلامت، فناوري اطلاعات و ارتباطات و سایر زمینه

هاي تخصصی فعال هستند که داراي عملکرد بسیار مطلوبی هستند. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر خاطرنشان کرد: عملکرد اکثر این شرکت ها در حوزه تخصصی خود بسیار
مطلوب ارزیابی می شود. به طوریکه در سال 98 با وجود شیوع بیماري کرونا در اواخر سال مجموع فروش شرکت هاي تابعه در حدود

112 میلیارد تومان بوده و همچنین نزدیک به 850 نفر در این شرکت ها مشغول به فعالیت هستند. 

وي افزود: نشانه این عملکرد مناسب را می توان در فعالیت شرکت هاي تابعه در دوران کرونا مشاهده کرد. به گونه اي که فعالیت
برخی از شرکت هاي این دانشگاه با شیوع بیماري کرونا بیشتر شده است. به عنوان مثال شرکت هایی در این دانشگاه فعال هستند که
مراقبت هاي پزشکی و ویزیت هاي آنلاین را برعهده دارند که طبق برآوردهاي صورت گرفته این شرکت ها حدود 2.5 تا 3 میلیون
سفر شهري را در بازه زمانی ابتداي اسفند 98 تا پایان اردیبهشت 99 کاهش داده اند. از این دست خدمات می توان به پلتفرم هاي

سرویس دهی در حوزه مشاوره آنلاین حقوقی و روانشناسی نیز اشاره کرد. 

افزایش فعالیت شرکت هاي فناور دانشگاه امیرکبیر در دوران شیوع کرونا 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر گفت: برخی شرکت هاي مستقر در دانشگاه به دلیل اینکه فعالیت هاي
تخصصی ارائه می دادند در دوران کرونا توانستند توسعه بسیاري داشته باشند. به عنوان مثال شرکتی در دانشگاه فعال بود که این

شرکت هم اکنون 70 درصد بازار وبینارهاي کشور را در اختیار دارد. 
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وي تاکید کرد: با وجود شیوع کووید-19، در مجموعه فعالیت مراکز نوآوري و شتابدهی دانشگاه رشد داشته است، به گونه اي تعداد
تیم هاي مستقر در این مراکز نسبت به پایان سال 1398 به میزان 48 درصد و تعداد اعضاي فعال در این تیم ها به میزان 20 درصد

رشد داشته است. 

دکتر نیک بخت خاطرنشان کرد: مقایسه آمارهاي موجود در سال 98 و 6 ماهه نخست امسال نشان می دهد که در این مدت میزان
اشتغال در شرکت هاي دانش بنیان، واحدهاي فناور و تیم هاي مستقر در مراکز نوآوري دانشگاه به میزان 40 درصد افزایش داشته

است. 

برنامه ریزي براي توسعه بازار و کمک به تجاري سازي محصولات شرکت هاي دانش بنیان و واحدهاي فناور 

دکتر نیک بخت اظهار کرد: برنامه داریم با حمایت از شرکت ها زمینه اي را فراهم کنیم که بخش هاي تحقیق و توسعه شرکت هاي
فناور و دانش بنیان مستقر در دانشگاه رشد یابد. به عنوان مثال یکی از شرکت هاي مدیریت که در زمینه ساخت کیت تشخیص کرونا

فعالیت دارد با توسعه محصولات خود موفق شده است گام هاي مهمی در تولید واکسن کرونا بردارد. 

وي گفت: یکی دیگر از برنامه هاي مهمی که در این خصوص در دست اجرا است اعطاي تسهیلات به شرکت هاي فناور و دانش بنیان
با کمک بانک هاي مختلف کشور است که کمک به توسعه زیرساخت ها و توسعه محصولات شرکت را هدفگذاري کرده است. از این
بین می توان به تسهیلات قرض الحسنه بلندمدت با عنوان فن آفرینی، تسهیلات مشارکت مدنی و همچنین گرنت فناوري اشاره کرد. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر افزود: شرکت هاي فناور و دانش بنیان دانشگاه که در زمینه انرژي و محیط
زیست فعالیت می کنند، سرمایه گذار خارجی دارند که این امر نشان می دهد این شرکت ها در حوزه تحقیقات و توسعه فعالیت خود

به خوبی درحال برنامه ریزي و فعالیت هستند. 

دکتر نیک بخت خاطرنشان کرد: برنامه داریم شرکت هاي جدید فناور و نوآور را در مرکز رشد دانشگاه مستقر کنیم. 

بر اساس اعلام دانشگاه امیرکبیر، وي ادامه داد: رسالت ما توسعه فرهنگ فناوري در دانشکده ها است که راه اندازي مراکز نوآوري در
این راستا بوده است.
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وزیرارتباطات: اگر نرخ ارز ثابت می ماند، ایران الان 5 یونیکورن داشت

منبع: سایبربانشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/09/30

به گزارش کارگروه بین الملل سایبربان ؛ وزیرارتباطات و فناوري اطلاعات در گفت وگویی در یلداي کارآفرینی با اشاره به وعده
هاي روزهاي اول فعالیت خود در این سمت، اعلام کرد که برنامه او استقرار 5 یونیکورن در اکوسیستم استارتاپی کشور و 20 هزار
استارتاپ کوچک بوده است. او  گفت اینکه تاکنون تا چه میزان توانسته است به وعده هاي خود عمل کند را باید اکوسیستم نظر
بدهد. به گفته محمد جواد آذري جهرمی نوسانات نرخ ارز باعث از بین رفتن ارزش شرکت هاي استارتاپی شد و اگر نرخ ارز ثابت بود

حالا کشور 5 یونیکورن داشت. 

او که با اکبر هاشمی گفت و گو می کرد در بخشی دیگر از گفته هاي خود به حضور استارتاپ ها به بورس اشاره کرد و گفت: «به نظر
می رسد دستگاه ها در برابر بزرگ شدن اقتصاد شرکت هایی که وابستگی به نهادهاي حاکمیتی ندارند؛ نگرانی هایی دارند. ترس از
داشتن سرمایه دار بزرگ در کشور که یک بحث سنتی در نظام حکومتی ایرانی است، باعث این مشکلات براي ورود استارتاپ ها به

بورس شده است. کسی که می خواهد بزرگ باشد طبیعتا باید به جایی وصل باشد.» 
وزیر ارتباطات رانت و فیلترینگ را آفت اصلی براي کند پیشرفت اکوسیستم استارتاپی دانست و اظهار کرد: «براي رسیدن به برنامه
ریزي هایی که کرده بودیم، باید سه چیز وجود نداشته باشد؛ انحصار، رانت و فیلترینگ. این درحالی است که این اکوسیستم هر سه
آفت را دارد و ما تلاش کردیم تا مقداري از آن را برطرف کنیم. براي مثال در سال 96 اندازه اقتصاد دیجیتال در حوزه خدمات نزدیک
به صفر بود اما در حال حاضر مرکز آمار اعلام کرده است که سهم این بخش از تولید ناخالص داخلی کشور به یک و نیم درصد رسیده
است. همچنین سهم بخش تلکام از تولید ناخالص داخلی حدود 4 درصد است و می شود گفت به صورت تقریبی ایران در اندازه

متوسط جهانی قرار دارد؛ اما در بخش استارتاپی حداقل جاي رشد 10 درصدي وجود دارد.» 

او در ادامه با اشاره به نوسانات نرخ ارز توضیح داد: «تغییر و نوسانات نرخ دلار باعث شد تا ارزش شرکت هاي استارتاپی فراز و نشیب
زیادي داشته باشد و تا حدود زیادي کاهش پیدا کنند. اگر چالش نوسانات ارز نبود امروز 5 یونیکورن داشتیم.در حال حاضر تنها یک
شرکت نزدیک به یونیکورن شدن است و به جاي 20 هزار استارتاپ کوچک تنها 5 هزار استارتاپ در سامانه نوآفرین ثبت نام کرده

اند.» 
او در ادامه با اشاره به مشکلات انحصار در اکوسیستم استارتاپی گفت: «این اکوسیستم ها در بحث مالی خود نیازمند اپراتورها بودند و
هرکسی که به اپراتورها نزدیک تر بود می توانست رشد کند. درواقع ارزش افزوده آفت این اکوسیستم بود. پول هایی به این سیستم
می آمد که پول هاي درستی نبود. در سال هاي گذشته ارزش افزوده 2 هزار و 200 میلیارد تومان بود اما با اقداماتی که ما انجام

دادیم حالا این میزان به 4 میلیارد تومان رسیده است.» 
جهرمی گفت هیچ وزیري نمی آید تا جلوي اقتصاد به این بزرگی را بگیرد اما ما این کار را کردیم تا جلوي رانت و انحصار هم گرفته
شود. خیلی ها از دست من به خاطر این کار ناراحت شدند و گفتند تو جلوي اشتغال را گرفتی؛ اما این فعالیت ها رانت بود. او در ادامه
توضیح داد: «خود دانش بنیان ها یک نوع رانت رسمی محسوب می شوند که دولت به این شرکت ها ارائه می کند. به این منظور که
امکانات براي گروهی خاص بود.» جهرمی معتقد است که اکوسیستم به لوکوموتیو احتیاج دارد. او در این باره اظهار کرد: «اما شرکت
هاي خرد و کف بازار هم نیاز به حمایت دارند. بنابراین طرح نوآفرین را براي ایجاد عدالت در این حوزه ایجاد کردیم. البته این کار را
می توان به توزیع عادلانه رانت هم تعبیر کرد؛ چرا که همین حمایت هم نوعی رانت است که از سمت دولت ارائه می شود تا شرکت
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ها بتوانند بزرگ شوند. همانطور که تلاش کردم تا با جمع کردن ارزش افزوده انحصار را از بین ببرم از سمت دیگر هم با راه اندازي
صندوق نوآفرین قصد داردم جلوي رانت در این فضا را بگیرم.» 

جهرمی با تاکید بر این موضوع که خود دانش بنیان ها یک نوع رانت رسمی محسوب می شوند که دولت به این شرکت ها ارائه می
کند. او با اشاره به این موضوع که فیلترینگ باعث آسیب هاي جبران ناپذیري به کسب وکارها شده است، اعلام کرد: «براي حل این
مشکل هم از دولت مصوبه گرفتیم و امروز دیگر دولت شاکی استارتاپ ها نیست و شکایت دولت از این بخش متوقف شده است. براي
مثال روز قبل از دریافت این مصوبه، 128 شرکت حمل و نقل با شکایت وزارت راه تعطیل شدند اما در نهایت ما جلوي این گونه

تعطیلی ها را گرفتند.» 
جهرمی در پاسخ به این سوال که  در حال حاضر بیش از یک سال از گمانه زنی ورود شرکت هاي بزرگ استارتاپی کشور به بورس می
گذرد و هنوز هیچ کدام از این شرکت ها وارد این بازار سرمایه نشده اند. توضیح داد: «پیش از این شرکت استارتاپی آپ وارد بورس
شده است و این یعنی می توانند این شرکت ها وارد بورس شوند. اما بحث هاي زیادي در این میان مطرح است مانند دارایی هاي
نامشهود این شرکت ها که بورس روي ارزش شرکت ها حساس است. حالا برخی دستگاه ها هم از این جهت نگران هستند که شرکت
هایی که وابستگی به دولت ندارند، بخواهند اقتصاد بزرگی داشته باشند. از برخی سرمایه دار بزرگ در کشور می ترسند. این یک بحث
سنتی است که در نظام حکومتی ایران بوده است. کسی که می خواهد بزرگ باشد طبیعتا باید به جایی وصل باشد. البته این مشکلات

به مرور حل خواهد شد.» 
او گفت که سازمان فناوري اطلاعات براي حل مشکلات ورود شرکت هاي استارتاپی به بورس جلسه هاي متعددي برگزار کرده اند. او

معتقد است که با ورود تپسی به بورس، راه براي ورود شرکت هاي دیگر به بازار سرمایه نیز باز می شود. 

جهرمی درباره میزان کیفیت اینترنت اعلام کرد که بخشی از مشکلات آن مربوط به فیلترینگ و انحصار در مخابرات است. او توضیح
داد: «زیرساخت هاي توسعه اینترنت خانگی خوب نیست و با تصویب لایحه دوفوریتی خروج مخابرات از انحصاري که در اختیار دارد،

به زودي مشکل کیفیت اینترنت حل خواهد شد.»
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اشتغال 800 نفر با رفع مشکلات دو واحد تولیدي در کرمان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/09/30

رییس کل دادگستري استان کرمان از رفع مشکلات دو واحد تولیدي در حوزه هاي بانکی، بیمه اي و مالیاتی با اشتغال
موجود حدود 800 نفر در کرمان خبر داد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از کرمان، مشکلات دو واحد تولیدي در حوزه هاي
بانکی، بیمه اي و مالیاتی با اشتغال موجود حدود 800 نفر
در نشست ستاد استانی اجراي سیاست هاي کلی اقتصاد
مقاومتی در قوه قضاییه و رفع موانع تولید در کرمان مورد
بررسی قرار گرفت و با قول مساعد مدیران مربوطه، راهکار
هاي لازم براي رفع مشکلات آن ها مشخص و مصوب شد. 

یداالله موحد، رییس کل دادگستري استان کرمان در این نشست گفت: قوه قضاییه با توجه به شرایط اقتصادي کنونی و براساس
تاکیدات رهبر معظم انقلاب اسلامی (مدظله العالی) درباره لزوم حمایت از واحد هاي تولیدي و تحقق جهش تولید، با نگاه به انجام
وظیفه شرعی، اجتماعی، قانونی، وجدانی و اعتقادي به موضوع حمایت از تولید و رفع مشکلات واحد هاي تولیدي ورود کرده و انتظار
دارد مدیران دستگاه هاي اجرایی مربوطه نیز به عنوان کارشناسان ارشد حوزه هاي کاري خود براساس قانون، راهکار هاي قانونی رفع
مشکلات واحد هاي تولیدي را ارائه دهند تا برآیند کار منجر به حفظ اشتغال موجود، تداوم فعالیت واحد هاي اقتصادي و گذر از

شرایط اقتصادي کنونی شود. 

او افزود: امروز نگاه مجموعه هاي مختلف از جمله قوه قضاییه به واحد هاي تولیدي نسبت به گذشته متفاوت است و همه تلاش می
کنند از ظرفیت هاي موجود نهایت استفاده را براي حمایت از تولید ببرند تا فرمایشات رهبر معظم انقلاب اسلامی (مدظله العالی)

مبنی بر جهش تولید به بهترین شکل ممکن محقق شود. 

موحد با اشاره به اینکه اگر واحد هاي بیمه اي، بانکی و مالیاتی در مقابل واحد هاي تولیدي مانع و دیواري را ایجاد کنند، قطعا این
واحد ها زمین گیر خواهند شد، بیان داشت: به یقین با تعطیلی واحد هاي تولیدي، ضمن از دست رفتن اشتغال موجود، خود این
دستگاه هاي اجرایی نیز با مشکل مواجه می شوند؛ زیرا در حقیقت بخش قابل توجهی از درآمد هاي حوزه هاي بانکی، بیمه اي و

مالیاتی مربوط به واحد هاي اقتصادي و تولیدي است. 

او با تاکید بر این مطلب که باید شرایطی را فراهم کرد که واحد هاي تولیدي با حداکثر ظرفیت خود کار کنند، تصریح کرد: مجموعه
هاي مختلف قوه قضاییه به عنوان دستگاهی با بیشترین کار روزانه در کشور، براساس درك صحیح از شرایط موجود و بنا به تاکیدات
ریاست این قوه، بخش قابل توجهی از تلاش و زمان خود را براي حمایت از تولید و رفع مشکلات واحد هاي تولیدي اختصاص داده

اند.
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صدور موافقت نامه اصولی براي ایجاد 4 طرح گردشگري در گیلان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/09/30

معاون اداره کل میراث فرهنگی گیلان از صدور موافقت نامه اصولی براي ایجاد 4 طرح گردشگري در این استان خبر داد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
رشت، رضا حسن پور، معاون برنامه ریزي و سرمایه گذاري
اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گیلان
گفت: براي احداث 4 طرح گردشگري در این استان

موافقت نامه اصولی صادر شده است. 

او افزود: در یازدهمین جلسه کمیته فنی بررسی طرح هاي
سرمایه گذاري که در دفتر معاونت برنامه ریزي و سرمایه

گذاري این اداره کل برگزار شد، پس از بررسی 7 طرح متقاضی ایجاد تأسیسات گردشگري با صدور موافقت نامه اصولی 4 طرح
موافقت شد. 

معاون برنامه ریزي و سرمایه گذاري اداره کل میراث فرهنگی گیلان اظهار داشت: این طرح ها شامل یک مجتمع گردشگري و
تفریحی، یک هتل آپارتمان و 2 اقامتگاه بوم گردي بوده است. 

حسن پور ادامه داد: به منظور تسهیل روند رونق بخشی اقتصادي در گردشگري استان، تهیه بسته هاي مشوق سرمایه گذاري و تسریع
صدور مجوز هاي لازم براي سرمایه گذاران در دستور کار معاونت برنامه ریزي و سرمایه گذاري اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و

صنایع دستی گیلان قرار دارد. 

او با تأکید بر رفع موانع تولید و ظرفیت این بخش در ایجاد مشاغل پایدار در سطح استان گیلان تصریح کرد: با اجراي این 4 طرح
براي حداقل 120 نفر به صورت مستقیم ایجاد اشتغال می شود.
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دستگاه عدلیه؛ مانع غارت اموال مردم به نام خصوصی سازي

منبع: میزانشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1399/09/30

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی با اشاره به اینکه اجراي درست اصل 44 باعث ایجاد فضاي رقابت و
بهبود کیفیت تولید در کشور می شود گفت: انتخاب روش واگذاري نیاز به بررسی علمی و تخصصی دارد.

خبرگزاري میزان - خصوصی سازي یکی از ساحت هاي حوزه اقتصادي است که نوعی ایجاد تعادل در بازار است که با کاهش
سهم دولت در تصدي گري، در صورت اجراي مناسب می تواند با دادن فرصت فعالیت به بخش خصوصی، نه تنها از هزینه هاي دولتی
کم کند که با ایجاد بستر رقابت در بخش تولید، به رشد کمی و کیفی کالا و خدمات کمک کند و در نهایت باعث کاهش قیمت ها

شود. 

اما این نتایج زمانی حاصل می شود که فرآیند واگذاري به درستی و به صورت کارشناسی شده انجام گیرد و در غیر اینصورت می تواند
به راحتی مورد سوءاستفاده افراد ناصالح قرار گیرد که نه تنها مانع رشد تولید که باعث تعطیلی و رکود در بخش هاي مختلف

اقتصادي می شود و حتی به یک چالش جدي براي نظام اقتصادي تبدیل می شود. 

مهدي طغیانی در گفت وگو با میزان، با اشاره به اینکه خصوصی سازي به معناي قرار گرفتن دولت در جایگاه نظارت، کنترل و قاعده
گذاري در سیستم اقتصادي است، گفت: اگر دولت بخواهد هم قاعده گذاري کند و هم تصدي گري مانند فردي است که هم بازیکن
است و هم داور و در این صورت آن نتیجه مطلوبی که باید حاصل شود به دست نمی آید و امور از مسیري که باید در آن جریان

داشته باشند خارج می شوند. 

در مدیریت دولتی اهداف و ملاحظات غیر اقتصادي بر ملاحظات اقتصادي غلبه می کند 
سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی در ادامه افزود: زمانی که دولت وارد بخش تصدي و حوزه هاي مدیریت اقتصادي
می شود، معمولاً با کارایی و کارآمدي مناسب همراه نیست و بروکرات هایی که معمولاً در حوزه مدیریت فعالیت هاي اقتصادي قرار
می گیرند بجاي حفظ فعالیت اقتصادي، مشتري مداري و افزایش تولید بیشتر به دنبال توسعه مجموعه تحت مدیریت خود هستند که
منجر به شکل گیري دستگاه هاي عریض و طویلی می شود که تقریبا براي هیچ شکل گرفتند و مسیري را طی می کنند که نه تنها
سودآور نیست که حتی زیان آور است چرا که در این نوع مدیریت اهداف و ملاحظات غیر اقتصادي بر ملاحظات اقتصادي غلبه می

کند که این باعث افزایش هزینه و ناکارآمدي می شود. 

نماینده مردم اصفهان و ورزنه در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه مبناي خصوصی سازي، واگذاري به مردم است و اینکه مردم به
عنوان بازیگران و فعالان اصلی اقتصاد باشند و دولت هم در جایگاه ناظر سعی کند از ایجاد انحصار جلوگیري کند بیان کرد: بعد از
تصویب سیاست هاي کلی اصل 44 در مجلس شوراي اسلامی، مقرر شد بخش زیادي از حوزه هاي تصدي گري دولت با همین
رویکرد به مردم واگذار شود که این واگذاري ها با فراز و نشیب هایی همراه بود؛ و در یک دوره بیشتر در قالب سهام عدالت واگذار شد
که البته در این روش بدون اینکه مدیریت به مردم منتقل شود فقط مالکیت به مردم واگذار شد و عملاً آن مدیریت شرکت هایی که

سهام شان به مردم واگذار شده توسط دولت تعیین می شد که گاهی آن کارآمدي که مدنظر بود را نداشتند. 
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وي ادامه داد: در یک مرحله هم شرکت ها به صورت مزایده اي واگذار شد و متاسفانه به خاطر این که شرایط لازم در مباحث مختلف
از جمله موضوعات مالی لحاظ نشده بود و نظارت صحیحی انجام نشده بود باعث شد که بعضی از واگذاري ها بر اساس اهلیت و

صلاحیت انجام نشود و موضوع عِرق به تولید و حفظ اشتغال در نظر گرفته نشود. 

متاسفانه این عدم نظارت و سوءواگذاري باعث شد تا افراد سودجو با مبالغ کم بخش هاي با ارزش چندین برابري از اموال عمومی را
تصاحب کنند و با توجه به اینکه قصدشان مشارکت در تولید و رونق اقتصادي نبود با مدیریت نامناسب باعث تعطیلی و توقف بسیاري

از بخش هاي تولیدي در کشور شدند. 

البته این موضوع به طور جدي در قوه قضائیه مورد پیگیري قرار گرفته است و خوشبختانه اقدامات خوبی در این زمینه انجام شده
است و همانطور که آیت االله رئیسی در دیدار اعضاء کمیسیون اقتصادي مجلس حمایت خود را از اصل 44 قانون اساسی و خصوصی
سازي اعلام کرد، خصوصی سازي از سیاست هاي قطعی نظام است که در برنامه هاي توسعه بر آن تاکید شده، اما قوه قضاییه اجازه
نمی دهد به نام خصوصی سازي اموال بیت المال غارت شود و واحد هاي تولیدي، به افرادي واگذار شود که دنبال تولید نیستند و با

تعطیلی واحد تولیدي، تجهیزات و زمین آن را می فروشند. 

- بیشتر بخوانید: 
- کارگران اخراجی شرکت نیشکر هفت تپه وارد شرکت شدند| تشکر بهمنی از قوه قضائیه بدون شک موضوع خصوصی سازي یک
مسئله مهم و مورد تایید کارشناسان اقتصادي، سیاسی و حقوقی است، اما نحوه اجرا و واگذاري اموال بسیار مهم است، به این معنا که
علاوه بر بررسی اهلیت بخش خصوصی، باید به ماهیت آن بخش و صنعت نیز توجه شود تا نوع و مدل واگذاري بر اساس آن انتخاب
شود؛ نکته اي که سخنگوي کمیسیون اقتصادي در صحبت هاي خود به آن اشاه کرد و گفت: واگذاري در قالب سهام عدالت، مزایده و
یا فروش در حاشیه بورس مدل هاي مختلف خصوصی سازي هستند که هر کدام با توجه به ماهیت شرکت مورد نظر و متناسب با
حوزه فعالیت آن می تواند بهترین گزینه براي واگذاري باشد و براي اینکار لازم است تا هر کدام از این روش ها در مجامع علمی و

تخصصی بررسی و مورد آسیب شناسی قرار گیرد. 

واقعیت این است که خصوصی سازي در صورت اجراي درست و نظارت صحیح، با کنار گذاشتن انحصار و ایجاد بستر فعالیت براي
بخش خصوصی، می تواند مقدمات پیشرفت اقتصادي و افزایش تولید را داشته باشد و علاوه بر آن باعث کاهش هزینه هاي دولتی
شود، اما حرکت در این مسیر نیاز است تا با دقت و نگاه کارشناسی این کار انجام شود تا شاهد تجارب تلخی که در گذشته اتفاق
افتاده است نباشیم، تجاربی که گرچه با ورود جدي قوه قضاییه بخشی از آن اموال به دولت بازگردانده شد، اما متاسفانه ضربه اي که

این عدم نظارت و سهل انگاري در واگذاري ها صورت گرفت باعث شد تا بخش تولید دچار عقب ماندگی بزرگی شود. 

- بیشتر بخوانید: 
- ارسال نامه فسخ قرارداد شرکت نیشکر هفت تپه به هئیت داوري سازمان خصوصی سازي انتهاي پیام/
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اختصاص 1835 میلیارد تومان از منابع صندوق توسعه ملی به شرکت هاي

دانش بنیان

منبع: تسنیمشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/09/30

معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري در نامه اي به رئیس گروه اقتصادي دفتر مقام معظم رهبري اعلام کرده است که
صندوق توسعه ملی در حمایت از شرکت هاي دانش بنیان در سه سال اخیر مبلغی بالغ بر 1835 میلیارد تومان نزد بانک

هاي عامل سپرده گذاري کرده است.

 
 

معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري در نامه اي به رئیس گروه اقتصادي دفتر مقام معظم رهبري اعلام کرده است که صندوق
توسعه ملی در حمایت از شرکت هاي دانش بنیان در سه سال اخیر مبلغی بالغ بر 1835 میلیارد تومان نزد بانک هاي عامل سپرده

 
گذاري کرده است. - اخبار اجتماعی - 

به گزارش خبرنگار علمی خبرگزاري تسنیم؛ سورنا ستاري، معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري در نامه اي به علی آقامحمدي
رئیس گروه اقتصادي دفتر مقام معظم رهبري اعلام کرده است که صندوق توسعه ملی در حمایت از شرکت هاي دانش بنیان در سه
سال اخیر مبلغی بالغ بر 1835 میلیارد تومان نزد بانک هاي عامل ویژه فعالیت هاي شرکت هاي دانش بنیان و فناور سپرده گذاري

 
کرده است. 

در این نامه آمده است: به منظور رشد و شکوفایی فعالیت شرکت هاي دانش بنیان و با حمایت هاي صورت گرفته از سوي صندوق
توسعه ملی طی 3 سال اخیر، اعتباري بالغ بر 18.350(هجده هزار و سیصد و پنجاه) میلیارد ریال نزد بانک هاي عامل ویژه فعالیت
هاي دانش بنیان و فناور سپرده گذاري شده است که این اعتبارات به صورت تسهیلات سرمایه در گردش و طرح با نرخ 12 درصد در
اختیار شرکت هاي دانش بنیان در بخش هاي کشاورزي، صنایع تبدیلی و تکمیلی کشاورزي و صنعت و معدن قرار گرفته و نقش
موثري در بالندگی و پویایی شرکت هاي دانش بنیان داشته است، به طوري که 166 شرکت دانش بنیان توانستند از این حمایت ها

 
براي ایجاد و توسعه فعالیت هاي اشتغال، تولید و خدمات به کشور بهره مند شوند. 

لذا بدینوسیله مراتب تشکر خالصانه و قدردانی خویش را از همکاري ها و مساعدت هاي صورت گرفته از سوي هیات عامل محترم
صندوق به ویژه برادر ارجمند جناب آقاي دکتر شهیدزاده رئیس محترم هیات عامل صندوق توسعه ملی براي توسعه فعالیت اقتصادي

 
شرکت هاي دانش بنیان و پیشبرد اهداف زیست بوم دانش بنیان اعلام می دارم. 
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جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال اینستاگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

 
شرکت هاي دانش بنیان گلوگاه "خنثی سازي تحریم ها" 

ظرفیت بزرگ تشکل هاي بخش خصوصی براي صادرات محصولات دانش بنیان
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140میلیارد ریال به طرح توسعه اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري

ایلام پرداخت شد

منبع: تسنیمشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1399/09/30

گروه استان ها ــ رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي ایلام از اختصاص و پرداخت 140میلیارد ریال به طرح توسعه اشتغال
پایدار در مناطق روستایی و عشایري ایلام خبر داد.

گروه استان ها ــ رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي
ایلام از اختصاص و پرداخت 140میلیارد ریال به طرح
توسعه اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري ایلام

خبر داد. - اخبار استانها - 
رحمت االله قیصوري در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در
ایلام اظهار داشت: 140 میلیارد ریال به طرح توسعه
اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري ایلام پرداخت

شده است. 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي ایلام گفت: این مبلغ در راستاي اشتغال پایدار در روستاها و مناطق عشایري انجام شده است و
12 هزار شغل ایجاد کرده است. 

سرمایه گذاري و اشتغال در حوزه گردشگري در اولویت فعالیت هاي استان کرمان است 
400 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال زایی در 11 شهرستان خراسان جنوبی پرداخت شد 

اشتغال زندانیان در نیمه نخست امسال به 30 درصد رسید/ هدف گذاري اشتغال زایی 50 درصدي 
وي پرداخت تسهیلات به مناطق روستایی و عشایري را به جهت توسعه روستاها و مناطق عشایري و پرهیز از مهاجرت آنان به شهرها
عنوان کرد و گفت: فراهم ساختن زیر ساخت هاي اشتغالزایی در روستاها و مناطق عشایري علاوه بر ایجاد اشتغال و ممانعت از

مهاجرت روستایی به افزایش تولید نیز منجر شده است. 

قیصوري، نگاه به درون و تحقق اقتصاد مقاومتی را از دیگر نتایج کمک و تأمین آورده مالی براي افزایش تولید و توسعه پایدار روستاها
عنوان و تصریح کرد: در استان ایلام بیش 4 هزار و 613 پرونده براي توسعه و اشتغال روستاها و عشایر تشکیل و مورد بررسی قرار

گرفته است.
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تقدیر آیت االله علم الهدي از مجاهدت پرستاران/پرستاري نماد مهربانی است

منبع: تسنیمشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1399/09/30

گروه استان ها- نماینده ولی فقیه در خراسان رضوي با صدور پیامی روز پرستار را تبریک گفت.

گروه استان ها- نماینده ولی فقیه در خراسان رضوي با
صدور پیامی روز پرستار را تبریک گفت. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از مشهدمقدس، آیت االله
سیداحمد علم الهدي؛ نماینده ولی فقیه در خراسان رضوي

با صدور پیامی روز پرستار را تبریک گفت. 

در این پیام آمده است: با عرض تبریک به شما خواهر و
برادر ایثارگر پرستار به مناسبت میلاد مسعود مهین دختر
خانواده الگوي اسلامی ، زینب کبري سلام االله علیها. شما

عزیز ایثارگر در کثرت مقدس نماد مهربانی پرستاري در دوران اشتغال به این شغل مقدس با جریان ها و موارد بحرانی شدید رو به رو
شده اید، مخصوصا آن دسته از پرستاران فداکار در دوران هشت سال دفاع مقدس در بیمارستان هاي صحرایی میدان هاي نبرد بودند
اما هیچگاه رسالت پرستاري را در این موقعیت انجام نداده اید که مسئول 84 زن و بچه اي باشید که مردان خود را از دست داده

باشند و خیمه و خرگاه آنان را دشمن آتش زده است و آن ها با وحشت آواره بیابان شده اند. 

قالیباف: مجلس مطالبات به حق پرستاران را پیگیري می کند 
امام خامنه اي امروز به مناسبت روز پرستار سخنرانی خواهند داشت 

پرهیز از دورهمی ها در شب یلدا حمایت عملی از پرستاران است 
دشمنان به طمع غارت زر، زیور و لباس آن ها از آنان تعقیب می کنند و تنها مرد باقی مانده از تبار آنان در بیماري شدید که قدرت
حرکت ندارد در خیمه اي که در حال سوختن است افتاده و در این شرایط باید این خانم صاحب رسالت پرستاري از او پرستاري کند. 

زینب کبري علیها سلام ، پرستار مهربانی که در این شرایط وظیفه مهم پرستاري را اجرا نموده است افتخار تمام پرستاران در نوع
بشر، امروز متولد شده و تولد او را به شما همکار محترم آن حضرت تبریک عرض می کنم و از همه مجاهدت هاي شما در پرستاري

بیماران کرونا زده تشکر می کنم.
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عربستان استخدام مهماندار زن هواپیما را آغاز کرد

منبع: رکناشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/09/30

رکنا : خطوط هوایی عربستان زنانی که تمایل به اشتغال در زمینه مهمانداري هواپیما دارند را استخدام می کند.

به گزارش رکنا و به نقل از روزنامه «سبق» به نقل از
خطوط هوایی عربستان گزارش داد، متقاضی اشتغال به
عنوان مهماندار باید عربستانی باشد و تحصیلات وي کمتر
از دبیرستان و سنش کمتر از 20 و بیشتر از 30 نباشد و
ضمن مطابقت وزن و قدش با استاندار هاي خطوط هوایی

عربستان، معاینه پزشکی را نیز پشت سر بگذارد. 

میدل ایست نیوز گزارش داد، خطوط هوایی از زنان عربستانی مایل به اشتغال در زمینه مهمانداري خواست رزومه کاري، کارت
شناسایی و گذرنامه خود را ضمیمه مدارك خود کنند. 

عربستان در زمان ولیعهدي محمد بن سلمان، دستخوش تغییرات اجتماعی گسترده و اصلاحات اقتصادي زیادي شد به صورتی که در
این دوره به بانوان اجازه داد شد رانندگی کنند، وارد ورزشگاه شوند، سینما ها مجددا باز شد و اجازه برگزاري کنسرت داده شد. 

این سیاست هاي عربستان از سال 2017، بحث و جدل فراوانی میان شهروندان عربستانی به وجود آورده به گونه اي که برخی این
اصلاحات را در شرایط فعلی ضروري دانسته و برخی دیگر خشمگین از این اصلاحات هستند، اما از بیم غضب مقامات عربستانی

سکوت پیشه کرده اند.آخرین قیمت هاي بازار ایران را اینجا کلیک کنید.
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3 میلیون تولیدکننده در مشاغل خانگی فعال هستند

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/09/30

شریعتمداري گفت: بیش از 3 میلیون نفر، تولید کننده محصولات مشاغل خانگی هستند که قطعاً آمار حقیقی فعالان مشاغل
خانگی بسیار بیشتر از این رقم است.

شریعتمداري گفت: بیش از 3 میلیون نفر، تولید کننده محصولات مشاغل خانگی هستند که قطعاً آمار حقیقی فعالان مشاغل
خانگی بسیار بیشتر از این رقم است. 

«محمد شریعتمداري» وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در آیین رونمایی از شیوه نامه و موافقت نامه استقرار مسیر استانداردسازي
مشاغل خانگی که با حضور معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور، رئیس سازمان ملی استاندارد ایران و معاون توسعه اشتغال وزارت
کار به صورت مجازي برگزار شد، اظهار کرد: هم اکنون بیش از 3 میلیون نفر، تولید کننده محصولات مشاغل خانگی هستند که قطعاً

آمار حقیقی فعالان مشاغل خانگی بسیار بیشتر از این رقم است و افراد بسیاري به صورت غیر رسمی در این حوزه فعالیت دارند. 
وي پیرامون اثرات مثبت استاندارد سازي مشاغل خانگی گفت: اگر فعالان حوزه مشاغل خانگی اثرات مثبت استاندارد سازي مشاغل

خانگی را ببینند قطعاً مشوق دیگران خواهند شد و این امر حتی می تواند اشتغالزایی بیشتري را هم به دنبال داشته باشد. 
شریعتمداري افزود: استانداردسازي و ارتقاي محصولات براي ورود به بازار و ایجاد اعتماد در مصرف کننده قطعاً اندازه بازار مصرف و

تولید را افزایش خواهد داد. 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: سهم مشاغل خانگی از اشتغال کل کشور هم اکنون بین 4 تا 6 درصد است که به راحتی می
توان این رقم را افزایش داد. همین سهم در تولید ناخالص داخلی بین 2 تا 2.5 درصد است که با توجه به شرایط پیش رو و وضعیت

کرونا در کشور با توسعه مشاغل خانگی این سهم می تواند افزایش پیدا کند. 
وي تصریح کرد: امروز دنیا از فرصت کرونا براي توسعه مشاغل خانگی استفاده کرده و ما نیز باید به این سمت حرکت کنیم، در همین

زمینه تولید ماسک، گان و کفش هاي مخصوص در دوران کرونا می تواند مورد توجه قرار گیرد. 

برچسب ها: وزارت کار ، مشاغل خانگی ، شریعتمداري
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تهرانی ها نصف درآمدشان را خرج مسکن می کنند

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  151  |  تاریخ: 1399/09/30

سهم بخش مسکن در هزینه خانوار در کل کشور 36 درصد و در شهر تهران 49 درصد است.

سهم بخش مسکن در هزینه خانوار در کل کشور 36 درصد و در شهر تهران 49 درصد است. 
وزارت راه و شهرسازي که به تازگی روند ارایه آمار کشوري
مسکن را آغاز کرده در گزارشی تازه روند تحولات مسکن با تکیه
بر اقتصاد کلان را ارایه و به شاخصهایی همچون نوسانات قیمت
مسکن و ارز، سهم ارزش افزوده بخش مسکن و سهم بخش

مسکن در هزینه خانوار پرداخته است. 

این گزارش نشان می دهد در فاصله زمانی 10 ساله بین سال
هاي 1388 تا 1398 سهم بخش مسکن در هزینه خانوار به
بالاترین میزان خود یعنی 36 درصد رسیده که نسبت به سال
1388 به میزان 3.4 درصد افزایش یافته است. این شاخص براي

شهر تهران در سال 1396 معادل 49 درصد بوده است. با توجه به این آمار و لحاظ این موضوع که قیمت مسکن از سال 1396 به بعد
دچار جهش شده احتمالا مسکن بیش از 49 درصد هزینه هاي خانوارها را در بر می گیرد. 

چند روز قبل محمودزاده معاون وزیر راه و شهرسازي در یک نشست خبري اعلام کرد که متوسط قیمت هر متر مربع مسکن در کشور
15.2 میلیون تومان است که در این بین شهرهاي تهران با میانگین متري 27.8 میلیون تومان، اهواز با متوسط 23.5 میلیون تومان،
شیراز 11.4 میلیون، اصفهان، 11.4 میلیون و زنجان 10.9 میلیون تومان در هر متر مربع به ترتیب پنج شهر گران قیمت کشور
هستند. شهرستان یاسوج در استان کهگیلویه و بویراحمد با متوسط قیمت 3.2 میلیون تومان در هر متر مربع کمترین قیمت را در

بین شهرهاي مرکز استانها به خود اختصاص داده است. 

اخیرا نیز دفتر اقتصاد مسکن وابسته به وزارت راه و شهرسازي گزارشی از تحولات بازار مسکن با تکیه بر اقتصاد کلان ارایه کرده که
حاکی از آن است سهم ارزش افزوده بخش مسکن از سال 1388 تا 1398، به 4.7 درصد کاهش یافته است. همچنین، سرمایه گذاري
بخش خصوصی در شهر تهران و در تمامی مناطق شهري کشور از سال 92 تا 95 روند نزولی داشت و از سال 95 تاکنون اندکی روند

صعودي شده است. 

آمارها در بخش سرمایه گذاري بخش خصوصی در ساختمان هاي مسکونی، نشان می دهد که در سال 1395 تا 1396 سود تولید
مسکن از 70 به 120 رسید و در سال 97 و 98 سود تولید مسکن به ترتیب در دو سال متوالی به 64 و سپس 60 درصد کاهش یافت.

آمار سهم بخش مسکن و ساختمان در ایجاد اشتغال در کشور سهم پایینی است و روند نزولی را طی کرده است. گزارش ها حاکی
است که سهم مسکن و ساختمان در اشتغال در فاصله زمانی 10 ساله بین سال هاي 1388تا 1398 از 13.1 درصد به 12.6 درصد
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کاهش یافته است. 

تحولات قیمت مسکن در شهر تهران نیز صعودي است. بررسی ها حاکی است که میانگین قیمت معاملات مسکن در شهر تهران، روند
صعودي دارد. به طوري که میانگین قیمت معاملات مسکن در شهر تهران در 8 ماه نخست سال 98 معادل 12 میلیون و 617 هزار

تومان بوده و در 8 ماه نخست امسال این رقم به 27 میلیون و 828 هزار تومان رسیده است. 

تحولات قیمت مسکن در شهر تهران نیز اختلاف فاحشی را نشان می دهد. بر اساس بررسی هاي انجام شده معاملات آبان ماه امسال
حاکی از میانگین متوسط خرید و فروش یک متر مربع واحد مسکونی معادل 59 میلیون و 398 هزار تومان در منطقه یک دارد و این

رقم براي منطقه 18شهر تهران معادل 11 میلیون و 904 هزار تومان است. 

بررسی شاخص حباب قیمتی در بازار مسکن شهر تهران نیز حاکی از افزایش قابل ملاحظه اجاره بها دارد. بنا بر اعلام کارشناسان،
یکی از شاخص هاي نشان دهنده وجود حباب قیمتی در بازار مسکن، نسبت میانگین قیمت به میانگین اجاره بها هر مترمربع مسکن
است. بر اساس مطالعات انجام شده از سال 1398، این شاخص افزایش قابل ملاحظه اي داشته و به عدد 23 رسیده است. در 8 ماه
نخست سال جاري نیز معادل 37 درصد بوده است که بیش از دو برابر میانگین بلندمدت است. بر اساس آمارها میانگین بلندمدت این

شاخص براي شهر تهران 18 است. 

ایسنا/ 

برچسب ها: تهران ، پایتخت ، مسکن
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انتقاد از واردات بی رویه پوره میوه/ سود بازار ایران در جیب ترکیه و عراق

منبع: فودناشماره خبر:  152  |  تاریخ: 1399/09/30

شرکت هاي ترکیه اي در شرایط تحریم تولیدات داخلی را خریداري کرده و با قیمت چندین برابري در اختیار کشورهاي
اروپایی قرار می دهند.

بخش کشاورزي از بخش هاي مهم اقتصادي کشور به شمار
می رود و در شرایطی که ایران با فشارهاي سنگین متاثر از
تحریم ها مواجه است، بخش کشاورزي توانسته تاب آوري
اقتصاد کشور را افزایش دهد و بنابر اعلام بانک مرکزي،

سبب رشد اقتصادي مثبت کشور هم شده است. 

یکی از اولویت هایی که به رشد شتابان اقتصادي در حوزه کشاورزي کمک می کند، شناسایی زنجیره هاست و اتخاذ سازوکار مناسب
و برنامه ریزي براي ایجاد و توسعه صنایع تبدیلی و واحدهاي فرآوري به عنوان یکی از حلقه هاي زنجیره اقتصاد کشاورزي مصداق
توجه به این امر و ضرورتی انکارناپذیر در ایجاد ارزش افزوده در حوزه کشاورزي است تا علاوه برخودکفایی در این حوزه و فرآوري

محصولات استراتژیک میزان تولید افزایش یافته و علاوه صرفه جویی ارزي به ارزآوري نیز کمک شود. 

صنایع تبدیلی و تکمیلی به صنایعی گفته می شود که به فرآوري و عمل آوري محصولات مختلف کشاورزي می پردازند و ایجاد چنین
ظرفیت هایی در نقاط مختلف کشور بویژه مناطقی نظیر شهرستان ساوه که قطب کشاورزي به شمار می روند بیش از گذشته احساس

می شود تا بتوان به رشد اقتصادي کمک کرد. 

شناسایی چالش ها و موانع توسعه کارآفرینی در بخش صنایع تبدیلی محصولات باغی و بهره گیري از ظرفیت حداکثري این صنایع
موضوع مهمی است که باید در دستور کار دولت قرار گیرد تا اقتصاد کشاورزي به گفته یک فعال در این حوزه دچار خودتحریمی یا

معضل دلالی واسطه گري نشود. 

ابراهیم بامداد مدیرعامل شرکت نارایران تولیدکننده پوره و کنسانتره میوه در شهر صنعتی کاوه شهرستان ساوه از واردات بی رویه
پوره گلایه کرد و افزود: واردات بیش از حد این محصول موجب خروج ارز از کشور شده و زمینه تعطیلی کارخانجات داخلی و رونق

کارخانجات خارجی را فراهم خواهد کرد. 

وي افزود: این شرکت امسال براي اولین بار محصولات پوره انبه وآناناس را تولید کرد و با تولید پوره با حداقل قیمت توانست تا
حدودي نیاز واحدهاي تولیدي را مرتفع کند، ولی متاسفانه با وجود اینکه ما توان تولید پوره را داریم شاهد واردات بی رویه پوره

هستیم و این مسئله نوعی خیانت به تولید بوده و در این شرایط انگیزه کار از تولیدکننده گرفته می شود. 
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منافع عده اي در واردات پوره است 

وي گفت: با توجه به اینکه افزون بر 50 درصد نیاز کشور به پوره در این واحد تولیدي تامین می شود، لذا واردات بی رویه این
محصول به کشور موجب بیکاري کارگر ایرانی شده و در واقع براي کارگر خارجی اشتغال ایجاد می کند. از وزارت صمت انتظار می
رود که مانع واردات بی رویه شود و فضایی حمایتی در کشور فراهم کند تا تمامی نیاز به پوره توسط تولیدکنندگان داخلی تامین شود.
هم اکنون چندین شرکت ایرانی در حال تولید پوره هستند، اما به دلیل اینکه منافع عده اي در واردات است و براي خود کاسبی راه

انداخته اند، وارادت بی رویه ادامه دارد. 

واردات پوره مجاز است، اما میوه نه! 

بامداد گفت: متاسفانه از طرف دیگر ورود پوره انبه به کشور مجاز است، اما اجازه ورود میوه انبه به کشور به عنوان مواد اولیه داده نمی
شود و جلوگیري از واردات انبه و آناناس یکی از بزرگترین مشکلات صنایع تبدیلی است. دولت باید به جاي صدور مجوز واردات پوره
مجوز ورود این میوه ها به کشور را بدهد تا با تامین مواد اولیه، اشتغالزایی و رونق در چنین شرکت هایی شکل بگیرد و با صادارت

بیشتر براي کشور ارزش افزوده ایجاد شود. 

بامداد، این واحد تولیدي را بهترین تولیدکننده پوره و کنسانتره در ایران عنوان کرد و گفت: متاسفانه به علت تحریم، محصولات به
عراق و ترکیه صادر می شود و آنها این محصولات را به اروپا صادر می کنند و سود بسیاري می برند. در شرایط موجود سالانه دو
میلیون دلار صادرات از این شرکت صورت می گیرد، در حالی که اگر شرایط عادي بود قطعا صادرات شرکت مستقیما به اروپا انجام
می شد و سود بسیار بیشتري از این عرصه حاصل می شد ولی متاسفانه در حال حاضر سود اصلی محصول ایران را عراق و ترکیه می

برند. 

وي با بیان اینکه از سال 97، حدود40 درصد این واحد تولیدي به سرمایه گذار سوئیسی واگذار شده است، گفت: در صورت راه اندازي
طرح توسعه، میزان صادرات به هفت میلیون دلار افزایش خواهد یافت. 

بامداد با بیان اینکه ایران هم اکنون داراي بالاترین حجم تولید آبمیوه در دنیا بوده و خوشبختانه حرف اول را در این عرصه در دنیا می
زند، بیان کرد: این شرکت می تواند میوه اي که در بازار قابل جذب نیست را به محصولی با کیفیت تبدیل کرده و به بازار عرضه کند.
در این صورت علاوه بر تامین نیاز داخلی در زمینه صادرات محصول نیز حرف هاي زیادي براي گفتن خواهد داشت. میوه هاي مصرف
این صنعت شامل انار، توت فرنگی، هلو، زردآلو، آلوزرد، انبه، آناناس و ... است که دو میوه انبه و آناناس از کشورهاي پاکستان، هند و

بنگلادش وارد و تبدیل به پوره می شود. 

دلال ها این بازار را هم خراب کرده اند 

وي ادامه داد: در سال جاري بیش از 15 هزار تن انار از باغداران ساوه خریداري شده بنابراین محدودیتی براي خرید انار وجود ندارد
ولی به دلیل وجود واسطه ها و افزایش چندبرابري قیمت محصول ساوه مجبور هستیم از سایر شهرها محصول انار را وارد کنیم. 

این تولیدکننده واسطه گري در جذب محصولات را یکی از مشکلات جدي در شهرستان ساوه عنوان کرد و گفت: با وجود ظرفیت
بالاي تولید انار در این شهرستان، دلالان سبب افزایش قیمت این محصول که یکی از مواد اولیه مهم مورد نیاز این شرکت است می

شوند. 
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وي به نفوذ محلی دلالان در بازار میوه اشاره کرد و گفت: بنرهاي این شرکت مبنی بر خرید مستقیم محصول انار، براي اطلاع باغداران
در سطح شهر و مناطق تولید انار شهرستان ساوه نصب شده، اما متاسفانه دلالان اقدام به پاره کردن بنرها کرده و با نفوذ محلی خود،
خرید محصول درجه یک از کشاورزان را منوط به این مسئله می کنند که آنها محصول درجه دو و سه خود را نیز به دلال بفروشند،
در این صورت دلال محصول درجه دو و سه که مورد نیاز صنایع تبدیلی است را از آن خود کرده و به قیمت بالاتر به کارخانجات می
فروشد و تمامی این معضلات ناشی از عدم وجود رابطه مستقیم بین تولیدکننده و مصرف کننده است. به نظر می رسد فعالیت سامانه
دیجیتال و تامین میوه از طریق این سامانه موجب قطع دست دلالان و واسطه ها خواهد شد و تولید کننده مستقیما با مصرف کننده

در ارتباط خواهد بود. 

وي ادامه داد: برخی افراد اقدام به خرید انار درجه دو و سه با قیمت ناچیز می کنند و در اقدام بعدي همین محصول را با یک حاشیه
سود به دلالان بزرگ تر می فروشند. این شرکت آمادگی دارد از طریق عامل خرید شرکت بدون نقش آفرینی دلالان، انار را به صورت
مستقیم از باغداران خریداري کرده و حتی با پرداخت هزینه حمل ونقل اجازه سوء استفاده به دلالان ندهد. ظرفیت فرآوري روزانه انار

در این شرکت تا سقف 400 تن است و براي خرید مستقیم و بدون واسطه محصول نیز رایزنی هایی با باغداران صورت گرفته است. 

او متضرر شدن کشاورز و افزایش قیمت تمام شده محصول کارخانه را نتیجه فعالیت دلالان دانست و گفت: امروزه سودي که دلال از
واسطه گري می برد کارخانه از تولید محصول نمی برد. کشاورزان باید مستقیما با کارخانه صنایع تبدیلی و فرآوري در ارتباط باشند و

سازوکار مناسب در این خصوص باید اندیشیده شود. 

سیلی تحریم 

مدیرعامل شرکت نارایران در ادامه گفت: تحریم از دیگر مشکلات زمینه ساز کاهش سوددهی است. شرکت هاي ترکیه اي در شرایط
تحریم تولیدات این واحد تولیدي را خریداري کرده و با قیمت چندین برابري در اختیار کشورهاي اروپایی قرار می دهند. بخشی از
تولیدات این شرکت که پوره انواع میوه است به مصرف شرکت هاي داخلی رسیده و بخشی به کشورهاي ژاپن، کره، سوریه، لبنان،

عراق و ترکیه صادر می شود. 

وي مشکلات برآمده از تحریم ها و تبادلات ارزي را عاملی بازدارنده در حوزه صادرات این شرکت عنوان کرد و گفت: این موضوع
موجب زیان دهی شرکت هاي فعال در حوزه فرآوري انار شده است. 

با خودتحریمی و تعرفه بالاي گمرکی چه کنیم 

وي اظهار کرد: البته امروزه از خودتحریمی بیشتر از خود تحریم آسیب می بینیم، چراکه به عنوان مثال براي ورود تجهیزات
آزمایشگاهی با مشکل مجوز مواجه هستیم و این مشکل ناشی از سوء مدیریت یا همان خودتحریمی است. 

وي با تاکید بر اینکه تضمین سلامت مردم در ارائه محصولات با کیفیت است، گفت: براي تحقق این موضوع و توسعه فعالیت ها
نیازمند ماشین آلات خارجی و تجهیزات به روز هستیم. در حال حاضر با توجه به افزایش نرخ ارز تامین این تجهیزات براي این واحد
تولیدي مقدور نیست، از طریق بانک ها و صندوق توسعه ملی می توان اینگونه مجموعه هاي تولیدي را حمایت کرد تا علاوه بر

افزایش آمار اشتغال با تنوع در صادرات محصولات، افزایش ارزآوري براي کشور نیز محقق شود. 
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وي بیشترین بازار صادراتی این شرکت را کشورهاي اروپایی دانست و گفت: تعرفه گمرکی از کشور ترکیه به کشورهاي اروپایی صفر
است، اما متاسفانه تعرفه ایران به کشورهاي اروپایی 17 درصد است و همین عامل موجب شده است که مزیت رقابت پذیري را از

دست بدهیم. براین اساس با کاهش سود محصول تولیدي بدنبال جذب مشتري در بازارهاي خارجی هستیم. 

تحریم روي خوش هم دارد 

این تولید کننده ایرانی در ادامه از تبدیل تحریم ها به فرصت نیز یاد کرد و گفت: قبل از تحریم ها بخش اعظمی از نیاز کشور به پوره
وارد می شد و به عنوان مثال پوره هلو از اسپانیا وارد می شد و حتی خود میوه هلو از بازار ترکیه براي بازار تازه خوري وارد می شد
که با بسته شدن بازار خارجی ناشی از تحریم ها، شرکت هاي ایرانی دست به تولید پوره با کیفیتی بالاتر از بازار خارجی و با یک پنجم
قیمت مشابه خارجی زدند. حتی توانمندي و ظرفیت داخلی موجب شده است که در سایه تحریم ها متخصصین ایرانی دست به
طراحی و تولید ماشین آلات واحدهاي صنعتی و تولیدي بزنند و کشور بتواند از وابستگی به خارج در تامین ماشین آلات رهایی یابد. 

وي تصریح کرد: می توان گفت تحریم در کوتاه مدت فشار زیادي به تولید ملی وارد کرد، اما با استقامت کارآفرینان و تولیدکنندگان و
تلاش مضاعف کارگران، تحریم به فرصت تبدیل شد و قطعا در درازمدت برکات زیادي براي کشور برجاي خواهد گذاشت. 

وي خاطرنشان کرد: این واحد تولیدي توانسته است براي 100 نفر اشتغال مستقیم و براي بیش از 10 هزار نفر اعم از باغدار، حمل
ونقل، دست اندرکاران و عاملین تولید و عرضه و کارخانجات مصرف کننده پوره و ... ایجاد کند که در صورت حمایت مسئولان طرح

توسعه به منظور تولید قطعات میوه و انواع کنسانتره در دستور کار است. 

بامداد در پایان گفت: بازدید اخیر اعضاي کمیسیون کشاورزي به منظور هندل کردن بازار، حمایت در زمینه واردات میوه و سموم
ارگانیک نقش داشته و امیدواریم مسیر توسعه در راستاي افزایش تولیدات و بهره گیري از دستگاه هاي به روز دنیا را هموارتر کند.
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ایجاد خوشه مدیریت کسب و کار حوزه کتاب در رفسنجان

منبع: بلاغشماره خبر:  153  |  تاریخ: 1399/09/30

به گزارش بلاغ به نقل ازجلیل عباسی دخت اظهار داشت: با توجه سفر اخیر استاندار به رفسنجان و مطرح کردن موضوع خوشه
پسته در این شهرستان، با توجه به متخصصان و مهندسان کشاورزي که رفسنجان دارد می تواند خوشه پسته را راه اندازي کند، ضمن
اینکه ما در حوزه خوشه مدیریت کسب و کار کتاب شاخص هایی داریم که می تواند در سرعت بخشی به ایجاد خوشه پسته هم کمک

کند. 
مدیرعامل مؤسسه پرسشگران عنوان کرد: در خصوص خوشه مدیریت کسب و کار حوزه کتاب کشور که سال گذشته یکی از چهار
طرح خلاق براي وزارتخانه در قالب موضوع پایتختی کتاب فرستادیم، 36 طرح در زمینه کارهاي ترویجی کتابخوانی آماده کردیم و در
خصوص کارهاي خلاقیت و نوآورانه چهار طرح داشتیم یکی از طرح ها که سال گذشته به عنوان طرح خلاق به وزارتخانه معرفی کرده

بودیم، ایجاد خوشه مدیریت کسب و کار حوزه کتاب براي اولین بار در کشور بود. 
عباسی دخت تصریح کرد: این خوشه شامل تأمین صفر تا صد تولید کتاب از اول کار نویسنده، ویراستاي، طراحی، صحافی، توزیع و

تبلیغات، روانشناسی فروش و ...می شود. 
وي خاطرنشان کرد: خوشبختانه در آذرماه سال گذشته طی همایش فرصت هاي کارآفرینی در رشته علوم انسانی با مشارکت فرهنگ
و ارشاد اسلامی، میراث فرهنگی و کارآفرینان برتر در دانشگاه ولیعصر (عج) رفسنجان، نخستین خوشه کسب و کار کتاب کشور

بررسی شد و از پوستر خوشه کسب و کار رونمایی کردیم. 
مدیرعامل مؤسسه پرسشگران، با بیان اینکه هر شهر با توجه به ظرفیت هاي تجاري و پیشینه فرهنگی که داشته به سمت توسعه
خوشه اي رفته و نمونه موفق آن خوشه نساجی در استان یزد است، افزود: در خوشه مدیریت کسب و کار کتاب، سال گذشته در
استان کرمان بیش از 500 عنوان کتاب در حوزه هاي صنعتی، معدنی دانشگاه، عامه و تخصصی چاپ شد اما متأسفانه سهم تولید این

کتاب ها در کرمان پایین بوده و اکثرا در شهرهاي دیگر چاپ شده است. 
عباسی دخت گفت: در رفسنجان این ظرفیت وجود دارد چون شرکت هاي تبلیغاتی، فرهنگی، چاپخانه ها، مجامع نویسندگان،
عکاسان، شرکت هاي تبلیغاتی و.. زیادي دارد که می توانیم از آنها استفاده کنیم. اگر بتوانیم سهم تولید کتاب استان کرمان را در
مرحله اول حفظ کنیم و مرحله بعد رفسنجان، بعد جنوب شرق و ... مطئنم ناشر می تواند کتاب هاي خود را به رفسنجان بفرستد که
از صفر تا 100 یک مجموعه این کار را انجام دهد و در نمایشگاه ها هم شرکت کند. در نمایشگاه هاي بین الملی کتاب، این شرکت از
نمایندگی خوشه کسب و کار کتاب وجود دارد که توسط خوشه، کتاب تولید شده را به فروش برساند در واقع این خوشه زنجیره

تخصصی و کاملی است. 
وي در ادامه با اشاره به اینکه اگر خوشه در استان توانست جلب رضایت کند تولید 500 عنوان کتاب در استان می تواند اشتغالزایی،
گردش مالی و رونق اقتصادي حوزه کتاب را ایجاد کند، بیان کرد: گروه هدفی که ما در رابطه با این مسئله داریم دانش آموخته هاي

علوم انسانی هستند که در آسیب پذیرترین مقطع از اشتغال قرار گرفته اند. 
عباسی دخت اضافه کرد: اگر این خوشه در آینده نزدیک و در قالب کارهاي پایتختی کتاب ایران در رفسنجان شروع به کار کند
سازمان هاي تخصصی هم وجود دارند می توانند به ما کمک کنند و فعالیت رفسنجان هم در تولید کتاب هم کتابت معرفی می

شودکه باید در این راستا خوب سیاست گذاري و ریل گذاري شود و حمایت شویم. 
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بلاغ: انتشار مطالب و اخبار تحلیلی سایر رسانه هاي داخلی و خارجی لزوما به معناي تایید محتواي آن نیست و صرفا جهت اطلاع
کاربران از فضاي رسانه اي منتشر می شود.
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توقف فعالیت ناشران و کاهش شمارگان کتاب در خراسان / نمابشگاه کتاب

مجازي می تواند نجات بخش باشد؟

منبع: تسنیمشماره خبر:  154  |  تاریخ: 1399/09/30

در حالیکه چشم امید برخی از ناشران به نمایشگاه کتاب مجازي است، عده اي معتقدند در این نمایشگاه اتفاق خاصی رخ
نخواهد داد.

در حالیکه چشم امید برخی از ناشران به نمایشگاه کتاب
مجازي است، عده اي معتقدند در این نمایشگاه اتفاق

خاصی رخ نخواهد داد. - اخبار فرهنگی - 
به گزارش خبرنگار فرهنگی خبرگزاري تسنیم در چند سال
اخیر رخدادهایی موجب برهم خوردن تعادل در معادلات
بازار نشر شده است، اگر کرونا تعادلات بازار جهانی نشر را
بهم زده است، ما در ایران از ماه ها و یا حتی سال ها پیش

از اپیدمی کرونا این تعادل را بر هم خورده داشته ایم. 

تا دو سال پیش که آماري از قاچاق کتاب در دست نبود، کسی فکرش را نمی کرد که شمارگان کتاب هایی که زیرزمینی چاپ و
فروخته می شود، بتواند شمارگان نشر را در ابهام فرو ببرد، حتی خود ناشرانی که کتابشان را تنها در هزار نسخه چاپ کرده بودند و
کتاب با موفقیت روبرو شده و به شمارگان میلیونی نیز رسیده بود، وقتی از شمارگان صدها هزاري و میلیونی کتاب در شبکه هاي
قاچاق زیرزمینی آگاه شدند، در بهت فرو رفتند دیگر کسی ادعا نمی کرد که مخاطب نسبت به کتاب بی تفاوت است، بلکه باید از ابتدا
وضعیت ترسیم می شد تا فهمید چرا گردش سرمایه در بازار نشر پایین است و چرا سرمایه در گردش برخی قاچاقچیان نشر میلیاردها

دلار تخمین زده می شود. 

در این میان که ناشران کم کم آماده می شدند تا نقشه جدیدي از وضعیت بازار نشر در ایران ترسیم کنند ، اپیدمی کرونا آمد و ابتدا
نمایشگاه کتاب را به تعویق انداخت، آن هم تنها دو ماه مانده به نمایشگاه و زمانی که کتاب هاي بسیاري زیرچاپ بود تا در نمایشگاه
فروش خوبی را تجربه کند. پس از آن نیز تعطیلات و کاهش ساعات کاري وضعیت را بغرنج تر کرد. در این 10 ماهی که از سال می
گذرد ناشران اگرچه توانسته اند گاهی گلیم خود را از آب بیرون کشند، اما نشر از وضعیت خوبی برخوردار نیست و یارانه هایی که در
قالب طرح هاي فصلی، تسهیلات کرونایی و ... به آن واریز می شود، نیز حکم مسکن هایی را براي سرپا نگه داشتن نشر را دارد. حالا

هم که قرار است نمایشگاه مجازي کتاب برگزار شود، موافقان و مخالفانی دارد. 

با اینکه تسهیلات حمایتی تنها متعلق به ناشران تهران نبوده و ناشران سراسر کشور را پوشش داده است، اما وضع در شهرستان ها
بغرنج تر است، بسیاري از ناشران شهرستانی شمارگان نشر خود را به شدت کاهش دادهاند و حتی به توقف در فعالیت هاي خود

رسیده اند. 

مهدي نصیرزاده، رئیس اتحادیه ناشران خراسان رضوي در این زمینه به تسنیم گفت: وضعیت نشر در مشهد قبل از کرونا نیز مناسب
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نبود ، حالا نیز وضعیت بدتر شده است، تسهیلاتی که وزارت ارشاد فراهم کرده مانند تسهیلات صندوق کارآفرینی امید نیز با استقبال
ناشران مشهدي مواجه شد و پس از اطلاع رسانی هاي اتحادیه ناشرانی ثبت نام کردند. اما باید توجه داشت که ناشر باید کتابش را
بفروشد که بتواند اقساط تسهیلات را پرداخت کند واقعیت این است که باید براي فروش کتاب ها و گردش سرمایه در صنعت نشر نیز

راهکاري اندیشید. 

تقویت زیرساخت آنلاین٬ پادزهري براي نجات صنعت نشر از کرونا 
کرونا سبب رکود جدي صنعت نشر در استان قزوین شده است 

اصفهان| قاچاقچیان کتاب، صنعت نشر کتاب ایران را نابود می کنند 
وي ادامه داد: در چند ماه گذشته وضعیت صنعت نشر در این استان اصلا خوب نبوده است؛ به گونه اي که برخی از ناشران به توقف
فعالیت رسیده و ترجیح داده اند دست به عصا راه بروند تا اینکه کتاب ها چاپ شوند و در انبار بمانند. تنها ناشرانی مانند ناشران کتاب

هاي درسی که مخاطب دارند به فعالیت خود همچون گذشته ادامه می دهند. 

نصیرزاده تصریح کرد: تعطیلات تهران بر وضعیت ناشران استانی نیز تاثیر می گذارد؛ زیرا سیستم توزیع مختل می شود. 

وي با اشاره به خرید کتاب از سوي وزارت ارشاد گفت: من این راهکار را نیز راهکار درستی نمی دانم ، به نظرم باید کار فرهنگی
گسترده تري انجام داد، باید مخاطب را تحریک کنیم باید تقاضا را افزایش دهیم. اینکه وزارت ارشاد از ناشران کتاب بخرد، دردي دوا
نمی کند تنها کتاب از انبار ناشر به انبار ارشاد منتقل می شود.ما باید فضایی را فراهم کنیم که مردم به سمت کتاب حرکت کنند،
تقاضاي کتاب جدید داشته باشند، برنامه هایی مانند «کتاب باز» باید در همه شبکه هاي سیما تولید و پخش شود،. باید در جامعه

نوعی حرکت جمعیبراي مطالعه کتاب ایجاد کنیم. 

نصیرزاده با اشاره به نمایشگاه کتاب مجازي نیز گفت: نمایشگاه مجازي کتاب در جنوب کرمان که اکنون در حال برگزاري است، نمی
تواند جایزگینی براي نمایشگاه کتاب تهران باشد. اگر ما قصد داریم نمایشگاه کتاب را مجازي برگزار کنیم باید فضایی را فراهم کنیم
که در آن تداعی کننده نمایشگاه کتاب باشد. اینکه مخاطب برود کتاب را از سایت خانه کتاب جست وجو کند و از این نمایشگاه
مجازي خرید کند و بعد برایش ارسال شود اتفاق خاصی رخ نداده است، کما اینکه بسیاري از ناشران خودشان چنین زیرساختی را

دارند. 

وي گفت: علم کامپیوتري آنقدر پپشرفت کرده است که می توان فضاي نمایشگاه کتاب تهران را به صورت مجازي ترسیم کرد و
مخاطب به مانند سایت هاي گردشگري دنیا وارد مصلی و شبستان شده و غرفه ها را مشاهده کند. بسیاري از مخاطبان به نمایشگاه
کتاب می آمدند و از نزدیک کتاب ها را می دیدند و سپس چند عنوانی خریداري می کردند. ما می توانیم از یکسري امکانات بصري

براي جذابیت نمایشگاه مجازي کتاب و حضور مردم در آن استفاده کنیم.
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ششمین جلسه شوراي پژوهش و فناوري دانشگاه جامع علمی کاربردي استان

بوشهر در سال 99 برگزار شد

شماره خبر:  155  |  تاریخ: 1399/09/30
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان بوشهر - ششمین جلسه شوراي پژوهش و فناوري واحد استانی با حضور اعضاء، مسئولین دفاتر کارآفرینی و
نوآوري مراکز آموزش علمی کاربردي و نماینده شرکت هاي شتاب دهنده مستقر در واحد استانی بوشهر، روز سه شنبه 25

آذر ماه سال جاري در محل سالن کنفرانس واحد استانی برگزار شد.

در ابتداي جلسه دکتر شبیر اشکپورمطلق رئیس واحد استان و رئیس شوراي پژوهش و فناوري واحد استانی بوشهر ضمن خوش
آمدگویی به اعضاء حاضر در جلسه، به اهمیت برگزاري هفته پژوهش و فناوري اشاره و خواستار ارائه دستاوردها و عملکرد فعالیت هاي
حوزه پژوهش و فناوري مراکز آموزش علمی کاربردي به صورت مستند به واحد استانی و تکمیل بانک اطلاعاتی کارآفرینان مراکز
آموزش  شد. دکتر شبیر اشکپور مطلق با توجه به طی شدن فرآیند صدور مجوز مرکز نوآوري و خلاقیت  مرکز آموزش علمی کاربردي
جهاد دانشگاهی استان، خواستار تسریع در ارائه فرم ها و مستندات لازم از سوي سایر مراکز آموزش علمی کاربردي استان که اعلام

آمادگی کرده و مقدمات کار را فراهم نموده اند، براي دریافت مجوز از ستاد مرکزي دانشگاه  شد.  

در ادامه جلسه اکبر احمدي رئیس اداره حمایت از فعالیت هاي پژوهش و فناوري واحد استانی دستور کار جلسه را قرائت و گزارشی از
روند فعالیت هاي حوزه پژوهش و فناوري واحد استانی در 9 ماهه سال 99 را ارائه کرد. 

با توجه به دستور جلسه گزارش تدوین سند توسعه کارآفرینی و نوآوري استان بوشهر، دکتر جلالی توضیحاتی را در خصوص تشکیل
هسته مطالعاتی سند توسعه کارآفرینی و نوآوري استان و نهایی شدن فصل اول و دوم سند شامل راهبردها، بسته اجرایی اقدامات و

شاخص هاي پایش سند توسعه کارآفرینی و نوآوري ارائه کرد.   

خانم علیخواه نماینده شرکت هاي شتاب دهنده مستقر در واحد استانی نیز ضمن ارائه گزارشی از فعالیت هاي شرکت ها در سال 99،
به بیان توضیحاتی در خصوص کارگاهها و وبینارهاي برنامه ریزي شده براي اجرا در هفته پژوهش و فناوري پرداخت. 

با اجماع نظر اعضاي محترم جلسه، مقرر شد هفته پژوهش و فناوري به میزبانی مرکز آموزش علمی کاربردي اتاق اصناف استان بوشهر
به صورت مجازي و شامل برنامه هاي متنوعی چون ارزیابی و انتخاب مدرسان فعال در حوزه پژوهش و فناوري، انتخاب دانشجو فناور
برگزیده، نشست هاي تخصصی، کارگاه ها و وبینارهاي آموزشی، برپایی کلینیک مشاوره شغلی و کارآفرینی و نشست با نخبگان،

مخترعان و کارآفرینان استانی، برگزار گردد. 
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گاندو، گنجی بومی

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  156  |  تاریخ: 1399/09/30

استان پهناور سیستان و بلوچستان از اقلیم خاص و منحصر
به فردي برخودار است به طوري که در هر قسمت از آن،

آب و هوایی متفاوت را شاهد هستیم. 

درجنوب سیستان و بلوچستان و درآغوش سواحل مکران،
شگفتی ها بسیار است، یکی از آنها، زیست کروکودیل ها

در کنار برکه ها و رودخانه هاي بلوچستان است. 

این کروکودیل ها از نوع تمساح پوزه کوتاه هستند که بومی منطقه بلوچستانِ ایران و جنوب شرق آسیاست و در هیج کجاي دیگر از
کشور یافت نمی شود. 

گاندو، نماد برکت و آبادانی براي سیستان و بلوچستان 

به تمساح پوزه کوتاه در زبان بلوچی "گاندو" می گویند. 

مردم مناطق جنوبی سیستان و بلوچستان که به حفاظت از محیط زیست خود بسیار اهمیت می دهند گاندو را نماد برکت و آبادانی
می دانند و معتقدند که با هجرت و مرگ این حیوان خشکسالی و قحطی بر زندگی آنها سایه می اندازد به همین سبب تمامی تلاش

خود را براي مراقبت و بقاي حیات این حیوان به کار می گیرند. 

بومیان در طول سالیان متمادي قلمرو تمساح پوزه کوتاه را به رسمیت شناخته و در برخی نقاط براي حفظ زیست این حیوان منحصر
به فرد ایرانی، گاه با ظرفی غذا به کنار برکه رفته و با در آوردن صدا این حیوان را به غذا خوردن در کنار برکه دعوت می کنند که این

امر زندگی مسالمت آمیزي را رقم زده است. 

از نکات قابل توجه بر ادعاي بومیان منطقه در مظهر برکت و آبادانی بودن گاندو ایرانی این است که این حیوان با حفر کانال هایی که
چندین متر عمق داشته و طول آنها تا 15 متر می رسد هم پناهگاهی براي زندگی و استراحت خود در ساعت هاي گرم روز تهیه می
کند و هم از تبخیر آب جلوگیري کرده و با ذخیره آب در کانال ها به حفظ آب برکه ها و تالاب ها در فصل هاي گرم و ایام خشکسالی

کمک می کند، به همین دلیل مردم بومی علاقه زیادي به این حیوان دارند و معتقدند که هر جا گاندو باشد آب فراوان است. 

گاندو، حیوانی به ظاهر خشمگین اما خجالتی 
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برخلاف تصور عموم، گاندو حیوانی بسیار خجالتی، محتاط و ترسو است و به سختی می توان آن را مشاهده کرد و این حیوان باهوش
به محض احساس خطر یا حضور مزاحم در آب فرورفته و مخفی می شود. 

منطقه آزاد چابهار و زندگی گاندو ها 

اما در چابهار موضوع فرق می کند، دو کارآفرین و کارشناس خبره بر آن شدند تا از این گنج بومی براي ارزآوري به کشور بهره ببرند. 

خانم آبتین و آقاي مبارکی، مزرعه پرورش کروکودیل را در روستاي آبکان چابهار راه اندازي کردند؛ طرحی نو و منحصر به فرد براي
طبیعت سیستان و بلوچستان 

خانم آبتین می گوید: ارزش اقتصادي تمساح مردابی آن را از سایر گونه ها متمایز کرده است و در صورت اجراي برنامه هاي حفاظتی
مناسب براي بهبود کیفیت زیستگاه و افزایش جمعیت آن، می توان طرح هایی را براي بهره برداري پایدار در جهت حمایت از معیشت

مردم محلی برنامه ریزي کرد. 

آنان ساخت مزرعه پرورش گاندو را با راه اندازي شرکت پژوهان آراشید مکران از سال 97 آغاز کردند. 

خانم آبتین می گویند: براي ساخت و ساز و فراهم کردند مجموعه، بجز سرمایه شخصی نیاز به تسهیلات داشتیم که با مراجعه به
چندین بانک، طرح خود را ارائه کردیم که متاسفانه هیچ یک همکاري و موافقتی با طرح نداشتند که در نهایت با صندوق کارآفرینی
امید آشنا شدیم و پس از ارائه طرح به صندوق با آن موافقت شد و توانسیتم مبلغ 17 میلیارد ریال تسهیلات با کارمزد چهار درصد

دریافت کنیم و اجراي پروژه را کلید زدیم. 

وي افزود: هم اکنون بیش از 30 گاندو بالغ در استخر هاي این مجموعه زندگی می کنند که به زودي جمعیت آنها به بیش از 500
تمساح خواهد رسید. 

در چابهار پس از فصل تخم گذاري کروکوردیل ها، دو ماه طول می کشد تا گاندو ها سر از تخم در بیاورند و پس از تولد، کار
کارآفرینان آغاز می شود، از نگه داري، مراقبت و تغذیه نوزادان و رسیدن به سن بلوغ، کاري حیاتی و مهم است که با دقت و

حساسیت انجام می شود. 

تغذیه کروکودیل ها 

خوراك کروکودیل ها اغلب گوشت است که می شود از آبزیان و پرندگان و طیور تامین شود، اما بسته به محل زندگیشان، غذاي آنان
هم تغییر خواهد کرد. البته کروکودیل ها هر غذایی که جلویشان گذاشته شود را با اشتیاق می خورند. در این مرزعه هم اغلب خوراك

گاندو ها گوشت مرغ است. 

خلاقیت کارآفرینان براي اشتغال مردم بومی 

آنان براي اشتغال مردم بومی هم دست به کار شدند و قرار است از ظرفیت هم زیستی نزدیک مردم و برکه هاي گاندو ها استفاده
کنند 
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در این طرح از مردم بومی علاقمند خواسته می شود، مزارع کوچک نگه داري تمساح را در مزارع خود راه اندازي کنند و پس رسیدن
به سن بلوغ آن را تحویل این مزرعه دهند. این کار هم براي مردم و هم مجموعه ارزش افزوده مناسبی خواهد داشت. 

خطر کاهش زیستگاه کروکودیل ها 

مبارکی دیگر کارشناس تخصصی کروکودیل و موسس این مزرعه می گوید: زیستگاه این گونه هم اکنون در دنیا به خاطر افزایش
جمعیت انسانی کم شده است و این گونه از تمساح مردابی با تهدید تخریب زیستگاه و خفه شدن در تورهاي صیادي مواجه است. 

ارزش اقتصادي گاندو ها 

کروکودیل ها در فرآیند فرآوري از ارزش افزوده بالایی برخودار می شوند به طوري که گردش مالی آن در دنیا به میلیون ها دلار می
رسد. 

و حالا اجراي این طرح در بندر چابهار نوید روزهاي خوب ارزآوري از این حیوان به ظاهر خشمگین براي کشور است. 

آقاي مبارکی می گوید: از همه اجزاي کروکودیل ها می شود بهره اقتصادي برد. یعنی گوشت، پوست، استخوان، دندان ها و خون این
حیوان مورد استفاده قرار می گیرید. از جمله در صنعت آرایشی بهداشتی و درمانی استفاده هاي فراوانی دارد. هم چون خون این

حیوان که گفته می شود یک آنتی باکتریال قوي است و می تواند عفونت هاي ویروسی و باکتریایی را درمان کند. 

صنعت پرورش تمساح در مسیر اقتصادي 

هم اکنون تمساح در بیش از 50 کشور جهان به صورت صنعتی پرورش می یابد. 

صنعت پرورش تمساح در ابتدا تاکید بر تولید، فروش پوست، نوزاد و جلوگیري از انقراض این جانور داشت. اما با گذشت زمان و اثبات
خواص دارویی شگرف موجود در گوشت، خون و استخوان این جانور، پرورش آن به تدریج حالت استراتژیک به خود گرفته است و

بسیاري از کشورها جلوي صادرات زنده کروکودیل را گرفته و تمایل به انحصاري نمودن این صنعت دارند. 

مزرعه پرورش کروکودیل در راه اقتصاد و گردشگري 

یکی از قسمت هاي مهمی که در این مزرعه پیش بینی شده است، طراحی فضایی براي حضور گردشگران و بازدید از مرزعه است تا از
نزدیک و بدون خطر به نظاره گاندو ها بنشینند که این طرح، هم رونق گردشگري را به همراه خواهد داشت و هم راه توسعه اشتغال را

دنبال خواهد کرد. 

در پایان باید گفت: با راه اندازي مرزعه پرورش گاندو در چابهار، حالا علاوه بر رونق اقتصادِ نو و جهش مطلوب براي تولید و اشتغال،
محیط زیست منحصر به فرد این منطقه هم دستخوش تغییر نخواهد شد و از جمعیت گاندو ها به نحو مطلوب محافظت می شود. 

انتهاي پیام/
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استاندار: عملکرد برخی بانک ها و مدیران در جذب و تخصیص تسهیلات

اشتغال زایی غیرقابل دفاع است

منبع: روزنامه راه مردمشماره خبر:  157  |  تاریخ: 1399/09/30

استاندار آذربایجان غربی با انتقاد از عملکرد برخی مدیران و بانک ها در جذب و تخصیص تسهیلات اشتغال زایی تصریح کرد:
در شرایط فعلی پرداخت تسهیلات یکی از راهکارهاي اساسی ایجاد شغل است و قابل قبول نیست که برخی مدیران و بانک

ها در انجام تعهد و جذب سهمیه خود کوتاهی و تعلل کنند
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ساخت 20 خانه و 2 مدرسه براي محرومان توسط جهادگران فطرس

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  158  |  تاریخ: 1399/09/30

 سعید فرجی، مسئول گروه جهادي فطرس هیأت
رایۀالعباس(ع) در گفت وگو با خبرنگار حوزه مسجد و هیأت خبرگزاري فارس با اشاره به برنامه هاي جهادي و خدمات رسانی این
گروه اظهار داشت: در ماه هاي اخیر با شناسایی هاي صورت گرفته براي کمک رسانی در شهرستان فراشبند استان فارس متمرکز
شدیم. در منطقه دهرم این شهرستان مشکلات متعددي به دلیل راه نامناسب و همچنین دوري از بخش و دهستان وجود داشت که

 
تمرکز خدمت رسانی هاي ما در این حوزه مصروف شد. 

 
ساخت 20 خانه مسکونی 60 متري براي نیازمندان 

وي با اشاره به اینکه مشکلات زیرساختی در این منطقه بسیار مشهود است، تصریح کرد: متاسفانه با خانمی مواجه شدیم که سالیان
سال در یک چادر زندگی می کرد. بنابراین تصمیم گرفتیم به صورت اولویت دار احداث 20 خانه مسکونی 60 متري را آغاز کنیم.

 
الحمدالله 2 واحد مسکونی روز پنجشنبه 27 آذرماه تحویل مردم شد و روند ساخت باقی خانه ها نیز ادامه دارد. 
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خیرین کمک کنند تا کار تمام شود 

فرجی اضافه کرد: براي ساخت این منازل مسکونی و مدارس بیش از 2 میلیارد تومان پول نیاز است که الحمدالله تاکنون با کمک مردم
و خیرین بخشی از آن تأمین شده است. مردم و خیرین براي مشارکت در این طرح ها می توانند کمک هاي نقدي خود را به حساب

 
300 -6060620-758-1813 بانک انصار به نام گروه جهادي فطرس واریز کنند. 
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مرحله دوم کمک ها با کار براي اشتغال زایی 

مسئول گروه جهادي فطرس هیأت رایۀالعباس(ع) گفت: در این منطقه خاك حاصل خیزي وجود دارد، اما به دلیل مشکلات
زیرساختی مانند نبود سردخانه، مردم روستا نمی توانند محصولات کشاورزي خود اعم از گوجه فرنگی و سیفی جات را به موقع به
دست بازارهاي هدف برسانند. بعد از برنامه هاي عمرانی ساخت منازل بنا داریم در سال آینده براي اشتغال زایی این مردم نیز کار

 
جهادي داشته باشیم. 

وي گفت: هم اکنون به دلیل مشکلات کرونایی امکان برپایی اردوي جهادي را نداریم، اما قطعا با رفع این مشکلات از توان جسمانی

 
افراد نیز در این پروژه ها استفاده می کنیم. 

 
خانه ها یک ماه و نیم دیگر تحویل می شود 

فرجی در پایان خاطرنشان کرد: ان شاءاالله خانه هاي برنامه ریزي شده تا یک ماه و نیم آینده تکمیل و تحویل مردم خواهد شد، اما به
دلیل زمان بر بودن روند اداري مدارس، ساخت آن ها تا مهرماه سال آینده تکمیل خواهد شد تا دانش آموزان با رفع کرونا در مدرسه

 
هاي جدید به تحصیل بپردازند. 

انتهاي پیام/
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ایجاد اشتغال رمز ماندگاري در روستا ها است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  159  |  تاریخ: 1399/09/30

جعفري گفت: تنها راه ماندگاري مردم در مناطق روستایی کردستان ایجاد اشتغال پایدار و بهبود معیشت روستانشینان است.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از سنندج ، خالد جعفري معاون هماهنگی امور
اقتصادي و توسعه منابع استاندار کردستان در جلسه کمیته
فنی استانی اعتبارات اشتغال پایدار روستایی گفت: پرداخت
تسهیلات کم بهره بانکی با هدف ایجاد شغل و کمک به

ماندگاري مردم در روستا ها انجام می شود. 

او افزود: باید تلاش کرد اعتبارات صرفا در روستا ها و در
راستاي اشتغال آفرینی هزینه شود. 

جعفري بیان کرد: تاکنون بیش از 12 هزار طرح در روستا ها بررسی و بیش از پنج هزار طرح موفق به دریافت تسهیلات 350 میلیارد
تومانی شدند. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منابع استاندار کردستان افزود: در تسهیلات اشتغال پایدار روستایی به موضوع صنایع دستی و
درآمدزایی از آن محل کمتر توجه شده که این امر باید مرتفع شود و تلاش کنیم تسهیلاتی را در این راستا در اختیار متقاضیان قرار

دهیم.
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فشار تحریمی 2 سال اخیر در 23 ساله گذشته بی سابقه است

منبع: ایرناشماره خبر:  160  |  تاریخ: 1399/09/30

تهران- ایرنا- شرکت کنندگان دروبینار بررسی دلایل افزایش قیمت مرغ و تخم مرغ در ایرنا ضمن برشمردن مشکلات وارد
شده دراین بخش خواستارحمایت دولت شدند؛ مشکلاتی که مدیرکل تامین و توزیع نهاده هاي دامی شرکت پشتیبانی

مرغداران بخش اعظم آن را ناشی از تحریمهاي شدید2 سال گذشته و بی سابقه در 23 سال اخیر کشوردانست.

تهران- ایرنا- شرکت کنندگان دروبینار بررسی دلایل
افزایش قیمت مرغ و تخم مرغ در ایرنا ضمن برشمردن
مشکلات وارد شده دراین بخش خواستارحمایت دولت
شدند؛ مشکلاتی که مدیرکل تامین و توزیع نهاده هاي
دامی شرکت پشتیبانی مرغداران بخش اعظم آن را ناشی از
تحریمهاي شدید2 سال گذشته و بی سابقه در 23 سال

اخیر کشوردانست. 

طی یک سال اخیر به دلیل قیمت بسیار بالاي گوشت قرمز، بسیاري از مردم به خصوص اقشار متوسط و ضعیف، نیاز پروتئینی خود را
با گوشت مرغ تامین می کردند و قشر ضعیف تر از آنها هم طبیعتاً از تخم مرغ استفاده می کردند. در عین حال متاسفانه در چند ماه
اخیر چندین مرتبه شاهد نوسان شدید و افزایش قیمت در این زمینه بوده ایم. در حالی که حدود 8، 9 ماه پیش قیمت مرغ بسیار
پایین بود و تولیدکنندگان شکوه و گلایه داشتند، در سه، چهار هفته اخیر قیمت مرغ به بالاي 35 هزار تومان هم رسید وبا اقداماتی
که دولت با همکاري تولیدکنندگان انجام داد، قیمت در حد 20 هزار تومان تثبیت شد و در حال حاضر در میادین میوه و تره بار، این
مشکل حل شده مرغ فروشی هاي سطح شهر نیز این مشکل وجود ندارد؛ اما این مشکلی است که احتمال دارد در آینده هم دوباره
تکرار شود؛ به منظور ریشه یابی و بررسی عوامل بروز مشکل در تولید و توزیع مرغ وتخم مرغ، اداره کل پژوهش هاي ایرنا میزگردي با
حضور محمد علی کمالی مدیرعامل اتحادیه سراسري مرغداران گوشتی، محسن سلامی مدیرکل تامین و توزیع نهاده هاي دامی
شرکت پشتیبانی مرغداران کشور و هدایت اصغري مدیرعامل اتحادیه مرغ تخم گذار میهن برگزار کرد که خلاصه اي از آن در ادامه

ارائه شده است: 

در این نشست مجازي محمد علی وکیلی و هدایت اصغري، مدیران اتحادیه هاي مرغ گوشتی و مرغ تخمگذار از بخش خصوصی و
محسن سلامی مدیرکل تامین و توزیع نهاده هاي دامی شرکت پشتیبانی امور دام کشور از بخش دولتی حضور داشتند و به طور
مشخص به ریشه یابی دلایل افزایش قیمت مرغ و تخم مرغ در هفته هاي اخیر پرداخته و راهکارهایی کاربردي و تخصصی براي حل

این مشکل ارائه دادند. 

دکتر محمدعلی کمالی، مدیرعامل اتحادیه سراسري مرغداران گوشتی در ابتداي این نشست، در تشریح دلایل افزایش قیمت مرغ
گوشتی گفت: تامین ارز نهاده متاسفانه از اسفند ماه سال گذشته با مشکلاتی مواجه شد و در ماه هاي مختلف سال و تا مهر ماه
امسال، این مشکلات تداوم داشت. این تامین ارز آسیب زیادي به مراحل مختلف تولید و توزیع مرغ ها وارد کرد. از ابتدا تا انتهاي
سال، نهاده یک نیاز دائمی است که بایستی مرتب تامین شود؛ هرگونه گسست و گسلی که در تامین نهاده اتفاق بیفتد، طبیعتا آثار
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قیمتی زیانباري دارد و مرغدار را وادار می کند از منابع دیگر براي تهیه خوراك دام خود استفاده کند. این موضوع به دلیل تفاوت
قیمت جدي ارز دولتی و ارز آزاد تشدید شد و در مواردي که نهاده با ارز دولتی تامین نمی شد، تاثیرات مخربی بر نحوه تهیه نهاده ها
گذاشت، براي نمونه ذرت باید 1500 تومان در بندر تهیه می شد و یا کنجاله سویا بایستی 2550 تومان تهیه می شد؛ اما سویا ابتدا
2800 تومان شد و تا 3100 تومان نیز افزایش یافت. این افزایش قیمت ها بدلیل تفاوت ارز دولتی با ارز آزاد به این ارقام محدود نشد

و در نهایت ذرت در بازار به 5 هزار تومان هم رسید و کنجاله سویا تا 17 هزار تومان هم افزایش پیدا کرد. 

در این نشست مهندس هدایت اصغري، مدیرعامل اتحادیه مرغ تخمگذار میهن هم به اصلی ترین مشکلات مبتلابه تولیدکنندگان تخم
مرغ کشور اشاره کرد و گفت: متاسفانه امروز روندهاباعث شده در شرایط بسیار نامناسبی قرار بگیریم، اگر این شرایط فورا جبران نشود
و به مرغدارمان دلگرمی ندهیم، از 70-80 میلیون مرغ داخل قفسمان چیزي حدود 20 میلیون مرغمان دم تیغ هستند؛ یعنی اگر به
هر دلیلی یک تصمیم و سیاست غلط اتخاذ کنیم، این میزان که تعداد قابل توجهی هستند، از چرخه تولید تخم مرغ حذف می شوند.
اگر فرض کنیم چیزي حدود 70 تا 80 هزار تن در ماه تولید داریم، با حذف این میزان، حدود 15هزار تن تولید تخم مرغمان از دست
می رود و در این صورت مجبور به واردات می شویم و این به معناي خروج ارز از کشور است. درواقع به جاي اینکه واحد خودمان را

تامین کرده و به تولید تشویق کنیم، با یک تصمیم غلط باید براي ایجاد اشتغال در کشور ترکیه پول بدهیم. 

وي همچنین افزود: از طرف دیگر وجود سیاستهاي انقباضی در بخش مرغ تخمگذار باعث صدمه شده است. امروز اگر مرغدار، مرغ
تخمگذار را تبدیل به پودر کند آن را 14 هزار تومان می خرند و این انگیزه باعث شده است در مواردي مرغدار مرغش را قبل از پایان
عمر اقتصادي اش حذف کرده و با تبدیل آن به پودر گوشت، بخشی از خسارتهایش را جبران کند. نتیجه این عمل باعث می شود
دچار کمبود تولید شویم و این موضوع باعث افزایش قیمت تخم مرغ در بازار می شود. البته زمانهایی هم هست که قیمت مرغ بالا می

رود و تولیدکننده سود می کند. 

فشارهاي این 2 سال به سیستم ارزي کشور، در 23 سال گذشته بی سابقه بود 

دکتر محسن سلامی مدیرکل تامین و توزیع نهاده هاي دامی شرکت پشتیبانی مرغداران کشور و نماینده دولت در این نشست نیز با
اشاره به تاثیر تحریم ها و کمبود ارز در به وجود آمدن مشکلات اینچنینی در تولید مرغ و تخم مرغ اظهار کرد: من سالهاست که در
این حوزه فعالیت دارم، اما فشارهایی که عمدتا از ناحیه تحریم ها در 2 سال گذشته به سیستم ارزي کشور وارد شد، در کل این 23
سال که به یاد دارم، بی سابقه بود و شرایط خرید، انتقال و تامین ارز نهاده ها بسیار سخت کرد. این فشارها براي بخش تولیدي بسیار
زیاد بود، در یک کلام؛ منشاء اصلی همه مشکلات، مربوط به مسائل ارزي بوده است. یکی از موثرترین توزیع ها در بازار، توزیع هاي
شرکت پشتیبانی امور دام است؛ به این دلیل که شرکت پشتیبانی، بسیاري از مشکلاتی که بقیه بخش هاي مربوطه دارند را ندارد.
شرکت پشتیبانی در 32 استان انبار دارد و تولیدکننده کمتر از 24 ساعت پس از خرید کالا، می تواند کالاي خود را از انبار تحویل

بگیرد، اما در هر صورت شرکت پشتیبانی امور دادم صد در صد بازار نیست و صرفا بخشی از تامین نهاده ها را برعهده دارد. 

محتواي مباحث این میزگرد، به زودي در اختیار مخاطبان خبرگزاري جمهوري اسلامی قرار خواهد گرفت. 

برچسب ها 
- دولت 

- گوشت مرغ 
- تخم مرغ 

- ترکیه
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گران ترین شهرهاي ایران را بشناسید

منبع: قلمناشماره خبر:  161  |  تاریخ: 1399/09/30

گروه اقتصادي: زارت راه و شهرسازي که به تازگی روند ارایه آمار کشوري مسکن را آغاز کرده در گزارشی تازه روند تحولات
مسکن با تکیه بر اقتصاد کلان را ارایه و به شاخصهایی همچون نوسانات قیمت مسکن و ارز، سهم ارزش افزوده بخش مسکن

و سهم بخش مسکن در هزینه خانوار پرداخته است.این گزارش نشان (...) نوشته گران ...

گران ترین شهرهاي ایران را بشناسید گروه اقتصادي: زارت راه و شهرسازي که به تازگی روند ارایه آمار کشوري مسکن را
آغاز کرده در گزارشی تازه روند تحولات مسکن با تکیه بر اقتصاد کلان را ارایه و به شاخصهایی همچون نوسانات قیمت

مسکن و ارز، سهم ارزش افزوده بخش مسکن و سهم بخش مسکن در هزینه خانوار پرداخته است.این گزارش نشان (...) 

گروه اقتصادي: زارت راه و شهرسازي که به تازگی روند ارایه آمار کشوري مسکن را آغاز کرده در گزارشی تازه روند تحولات مسکن با
تکیه بر اقتصاد کلان را ارایه و به شاخصهایی همچون نوسانات قیمت مسکن و ارز، سهم ارزش افزوده بخش مسکن و سهم بخش
مسکن در هزینه خانوار پرداخته است.این گزارش نشان می دهد در فاصله زمانی 10 ساله بین سال هاي 1388 تا 1398 سهم بخش
مسکن در هزینه خانوار به بالاترین میزان خود یعنی 36 درصد رسیده که نسبت به سال 1388 به میزان 3.4 درصد افزایش یافته
است. این شاخص براي شهر تهران در سال 1396 معادل 49 درصد بوده است. با توجه به این آمار و لحاظ این موضوع که قیمت
مسکن از سال 1396 به بعد دچار جهش شده احتمالا مسکن بیش از 49 درصد هزینه هاي خانوارها را در بر می گیرد.چند روز قبل
محمودزاده معاون وزیر راه و شهرسازي در یک نشست خبري اعلام کرد که متوسط قیمت هر متر مربع مسکن در کشور 15.2 میلیون
تومان است که در این بین شهرهاي تهران با میانگین متري 27.8 میلیون تومان، اهواز با متوسط 23.5 میلیون تومان، شیراز 11.4
میلیون، اصفهان، 11.4 میلیون و زنجان 10.9 میلیون تومان در هر متر مربع به ترتیب پنج شهر گران قیمت کشور هستند. شهرستان
یاسوج در استان کهگیلویه و بویراحمد با متوسط قیمت 3.2 میلیون تومان در هر متر مربع کمترین قیمت را در بین شهرهاي مرکز

استانها به خود اختصاص داده است. 

اخیرا نیز دفتر اقتصاد مسکن وابسته به وزارت راه و شهرسازي گزارشی از تحولات بازار مسکن با تکیه بر اقتصاد کلان ارایه کرده که
حاکی از آن است سهم ارزش افزوده بخش مسکن از سال 1388 تا 1398، به 4.7 درصد کاهش یافته است. همچنین، سرمایه گذاري
بخش خصوصی در شهر تهران و در تمامی مناطق شهري کشور از سال 92 تا 95 روند نزولی داشت و از سال 95 تاکنون اندکی روند
صعودي شده است.آمارها در بخش سرمایه گذاري بخش خصوصی در ساختمان هاي مسکونی، نشان  می دهد که در سال 1395 تا
1396 سود تولید مسکن از 70 به 120 رسید و در سال 97 و 98 سود تولید مسکن به ترتیب در دو سال متوالی به 64 و سپس 60
درصد کاهش یافت.آمار سهم بخش مسکن و ساختمان در ایجاد اشتغال در کشور سهم پایینی است و روند نزولی را طی کرده است.
گزارش ها حاکی است که سهم مسکن و ساختمان در اشتغال در فاصله زمانی 10 ساله بین سال هاي 1388تا 1398 از 13.1 درصد
به 12.6 درصد کاهش یافته است.  بر اساس گزارش ایسنا، تحولات قیمت مسکن در شهر تهران نیز صعودي است. بررسی ها حاکی
است که میانگین قیمت معاملات مسکن در شهر تهران، روند صعودي دارد. به طوري که میانگین قیمت معاملات مسکن در شهر
تهران در 8 ماه نخست سال 98 معادل 12 میلیون و 617 هزار تومان بوده و در 8 ماه نخست امسال این رقم به 27 میلیون و 828

هزار تومان رسیده است. 
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تحولات قیمت مسکن در شهر تهران نیز اختلاف فاحشی را نشان می دهد. بر اساس بررسی هاي انجام شده معاملات آبان ماه امسال
حاکی از میانگین متوسط خرید و فروش یک متر مربع واحد مسکونی معادل 59 میلیون و 398 هزار تومان در منطقه یک دارد و این
رقم براي منطقه 18شهر تهران معادل 11 میلیون و 904 هزار تومان است. بررسی شاخص حباب قیمتی در بازار مسکن شهر تهران
نیز حاکی از افزایش قابل ملاحظه اجاره بها دارد. بنا بر اعلام کارشناسان، یکی از شاخص هاي نشان دهنده وجود حباب قیمتی در
بازار مسکن، نسبت میانگین قیمت به میانگین اجاره بها هر مترمربع مسکن است. بر اساس مطالعات انجام شده از سال 1398، این
شاخص افزایش قابل ملاحظه اي داشته و به عدد 23 رسیده است. در 8 ماه نخست سال جاري نیز معادل 37 درصد بوده است که

بیش از دو برابر میانگین بلندمدت است. بر اساس آمارها میانگین بلندمدت این شاخص براي شهر تهران 18 است.
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برنامه ریزي براي راه اندازي پارك فناوري دانشگاه امیرکبیر/ ایجاد واحد

تجاري سازي و انتقال فناوري

منبع: قلمناشماره خبر:  162  |  تاریخ: 1399/09/30

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر گفت: برنامه داریم پارك علم و فناوري این دانشگاه را راه اندازي کنیم
که قرار است فضاي فیزیکی این پارك نیز در قالب ساختمان هاي برج هاي فناوري در پهنه نوآوري و فناوري دانشگاه تامین

شود. نوشته برنامه ریزي براي راه اندازي پارك فناوري دانشگاه امیرکبیر/ ...

برنامه ریزي براي راه اندازي پارك فناوري دانشگاه
امیرکبیر/ ایجاد واحد تجاري سازي و انتقال فناوري مدیر
توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر گفت:
برنامه داریم پارك علم و فناوري این دانشگاه را راه اندازي
کنیم که قرار است فضاي فیزیکی این پارك نیز در قالب
ساختمان هاي برج هاي فناوري در پهنه نوآوري و فناوري

دانشگاه تامین شود. 

به گزارش ایسنا، دکتر علی نیک بخت با بیان اینکه در
دانشگاه صنعتی امیرکبیر سه نوع هسته و شرکت نوآور و فناور وجود دارد و از تمامی این شرکت ها حمایت می شود، گفت: دسته
اول، هسته هایی هستند که داراي ایده نوآورانه و تیم خوب براي ورود به بازار هستند که این شرکت ها بیشتر در مراکز نوآوري

دانشکده ها مستقر هستند. 

وي افزود: دسته دوم شرکت هایی مستقر در مراکز رشد هستند که داراي محصول اولیه با سطح تکنولوژي بالا هستند. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر اظهار کرد: دسته سوم شرکت هاي دانش بنیان هستند که محصولات آنها به
مرحله تجاري سازي رسیده است و به خوبی وارد بازار شده اند.  

فعالیت 288 شرکت فناور و دانش بنیان در دانشگاه امیرکبیر 

دکتر نیک بخت تصریح کر : درمجموع، 288 شرکت فناور و دانش بنیان در دانشگاه صنعتی امیرکبیر در حوزه هاي مختلف مشغول به
فعالیت هستند. 

وي با بیان اینکه ماموریت مدیریت توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه حمایت و پشتیبانی از تبدیل             ایده هاي نوآورانه و
دستاوردهاي علمی به فناوري ها و محصولات مورد نیاز کشور و جامعه و شکل دهی شرکت هاي دانش بنیان است، تاکید کرد: این
مدیریت از سه بخش مراکز نوآوري و کارآفرینی، مرکز رشد و مرکز هدایت شرکت هاي دانش بنیان تشکیل شده و ضمن ترویج
فرهنگ کارآفرینی در سطح دانشگاه تلاش می کند تا با شناسایی نخبگان و صید ایده هاي ناب و انجام حمایت هاي مادي و معنوي،

مقدمات لازم براي تبدیل آن ها به شرکت دانش بنیان موفق را فراهم آورد.  
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مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر خاطرنشان کرد: مدیریت توسعه نوآوري و فناوري از نظر استانداردهاي مراکز
فناوري کشور به حدي از بلوغ و فعالیت رسیده است که این مرکز می تواند به عنوان پارك علم و فناوري فعالیت کند که در تلاش
هستیم مجوز راه اندازي پارك علم و فناوري را از وزارت علوم، تحقیقات و فناوري اخذ کنیم تا بتوانیم خدمات بیشتري به شرکت هاي

مستقر در دانشگاه ارائه کنیم. 

دکتر نیک بخت تاکید کرد: فضاي پارك علم و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر در قالب برج هاي فناوري تعریف شده است. در این
خصوص برج فناوري ابن سینا به عنوان برج فناوري شماره 1 با بیش از 8 هزار متر مربع زیربنا محل استقرار نزدیک به 100 شرکت
زیرمجموعه است. برج فناوري شماره 2 این دانشگاه نیز تا بهمن ماه سال جاري در تقاطع کوچه بالاور و خیابان ولیعصر افتتاح می
شود. برج فناوري شماره 3 در خیابان بزرگمهر واقع شده و برج فناوري شماره 4 نیز در تقاطع خیابان بزرگمهر و در مجاورت  سفارت

فلسطین خریداري شده که امیدواریم تا شهریور ماه سال آینده آماده بهره برداري شود.  

راه اندازي 4 مرکز فعال نوآوري در دانشکده ها 

وي اظهار کرد: دانشگاه صنعتی امیرکبیر اولین دانشگاهی است که در سطح دانشکده هاي خود اقدام به راه اندازي مراکز نوآوري کرده
و تاکنون 4 مرکز فعال نوآوري در دانشکده ها راه اندازي شده و سه مرکز نیز در شرف تاسیس قرار دارند. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر ادامه داد: همچنین به دنبال ایجاد پهنه فناوري دانشگاه هستیم که براي
اجراي این پروژه نیازمند انعقاد تفاهم نامه ها و توافق نامه هاي مختلف با شهرداري تهران و معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري

هستیم. 

دکتر نیک بخت تصریح کرد: برنامه داریم واحد تجاري سازي را در مدیریت توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر راه
اندازي کنیم تا از این طریق بتوانیم به تجاري سازي ایده و محصولات    شرکت ها کمک کنیم و همچنین زمینه تجاري سازي یافته

هاي پژوهشی دانشگاه را نیز فراهم کنیم. 

وي با بیان اینکه شرکت هاي فناور و دانش بنیان مستقر در دانشگاه به عنوان شرکت هاي پیشرو و موفق در زمینه فعالیت خود
شناخته می شوند، تاکید کرد: شرکت هاي دانش بنیان و فناور این دانشگاه در  حوزه هاي مختلف درحال فعالیت هستند که تعدادي
از شرکت هاي این دانشگاه در حوزه هاي انرژي و محیط زیست، مهندسی پزشکی و سلامت، فناوري اطلاعات و ارتباطات و سایر

زمینه هاي تخصصی فعال هستند که داراي عملکرد بسیار مطلوبی هستند. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر خاطرنشان کرد: عملکرد اکثر این شرکت ها در حوزه تخصصی خود بسیار
مطلوب ارزیابی می شود. به طوریکه در سال 98 با وجود شیوع بیماري کرونا در اواخر سال مجموع فروش شرکت هاي تابعه در حدود

112 میلیارد تومان بوده و همچنین نزدیک به 850 نفر در این شرکت ها مشغول به فعالیت هستند.  

وي افزود: نشانه این عملکرد مناسب را می توان در فعالیت شرکت هاي تابعه در دوران کرونا مشاهده کرد. به گونه اي که فعالیت
برخی از شرکت هاي این دانشگاه با شیوع بیماري کرونا بیشتر شده است. به عنوان مثال شرکت هایی در این دانشگاه فعال هستند که
مراقبت هاي پزشکی و ویزیت هاي آنلاین را برعهده دارند که طبق برآوردهاي صورت گرفته این شرکت ها حدود 2.5 تا 3 میلیون
سفر شهري را در بازه زمانی ابتداي اسفند 98 تا پایان اردیبهشت 99 کاهش داده اند. از این دست خدمات می توان به پلتفرم هاي
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سرویس دهی در حوزه مشاوره آنلاین حقوقی و روانشناسی نیز اشاره کرد.  

افزایش فعالیت شرکت هاي فناور دانشگاه امیرکبیر در دوران شیوع کرونا 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر گفت: برخی شرکت هاي مستقر در دانشگاه به دلیل اینکه فعالیت هاي
تخصصی ارائه می دادند در دوران کرونا توانستند توسعه بسیاري داشته باشند. به عنوان مثال شرکتی در دانشگاه فعال بود که این

شرکت هم اکنون 70 درصد بازار وبینارهاي کشور را در اختیار دارد. 

وي تاکید کرد: با وجود شیوع کووید-19، در مجموعه فعالیت مراکز نوآوري و شتابدهی دانشگاه رشد داشته است، به گونه اي تعداد
تیم هاي مستقر در این مراکز نسبت به پایان سال 1398 به میزان 48 درصد و تعداد اعضاي فعال در این تیم ها به میزان 20 درصد

رشد داشته است. 

دکتر نیک بخت خاطرنشان کرد: مقایسه آمارهاي موجود در سال 98 و 6 ماهه نخست امسال نشان می دهد که در این مدت میزان
اشتغال در شرکت هاي دانش بنیان، واحدهاي فناور و تیم هاي مستقر در مراکز نوآوري دانشگاه به میزان 40 درصد افزایش داشته

است. 

برنامه ریزي براي توسعه بازار و کمک به تجاري سازي محصولات شرکت هاي دانش بنیان و واحدهاي فناور 

دکتر نیک بخت اظهار کرد: برنامه داریم با حمایت از شرکت ها زمینه اي را فراهم کنیم که بخش هاي تحقیق و توسعه شرکت هاي
فناور و دانش بنیان مستقر در دانشگاه رشد یابد. به عنوان مثال یکی از شرکت هاي مدیریت که در زمینه ساخت کیت تشخیص کرونا

فعالیت دارد با توسعه محصولات خود موفق شده است گام هاي مهمی در تولید واکسن کرونا بردارد.  

وي گفت: یکی دیگر از برنامه هاي مهمی که در این خصوص در دست اجرا است اعطاي تسهیلات به شرکت هاي فناور و دانش بنیان
با کمک بانک هاي مختلف کشور است که کمک به توسعه زیرساخت ها و توسعه محصولات شرکت را هدفگذاري کرده است. از این
بین می توان به تسهیلات قرض الحسنه بلندمدت با عنوان فن آفرینی، تسهیلات مشارکت مدنی و همچنین گرنت فناوري اشاره کرد. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر افزود: شرکت هاي فناور و دانش بنیان دانشگاه که در زمینه انرژي و محیط
زیست فعالیت می کنند، سرمایه گذار خارجی دارند که این امر نشان می دهد این شرکت ها در حوزه تحقیقات و توسعه فعالیت خود

به خوبی درحال برنامه ریزي و فعالیت هستند. 

دکتر نیک بخت خاطرنشان کرد: برنامه داریم شرکت هاي جدید فناور و نوآور را در مرکز رشد دانشگاه مستقر کنیم. 

بر اساس اعلام دانشگاه امیرکبیر، وي ادامه داد: رسالت ما توسعه فرهنگ فناوري در دانشکده ها است که راه اندازي مراکز نوآوري در
این راستا بوده است. 

انتهاي پیام
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چهار مجوز تاسیس کارگاه صنایع دستی در چرداول صادر شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  163  |  تاریخ: 1399/09/30

طهماسبی از صدور مجوز ایجاد چهار کارگاه صنایع دستی در شهرستان چرداول خبر داد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از ایلام
؛ جهانبخش طهماسبی رییس اداره میراث فرهنگی،
گردشگري و صنایع دستی چرداول گفت: این مجوز در
رشته هاي چرم دوزي (2 مجوز)، معرق و گیوه بافی براي
فعالیت صنعتگران علاقه مند به این رشته ها در سطح شهر
ها و روستا ها صادر و براي دریافت تسهیلات به کارگروه
اشتغال شهرستان معرفی تا از تسهیلات بانکی بهره مند

شوند. 

او با بیان اینکه هم اکنون 20 کارگاه صنایع دستی در رشته هاي مختلف در این شهرستان فعالیت دارند، تاکید کرد: مجوز تاسیس
کارگاهی مجوزي است که براي راه اندازي و ایجاد ظرفیت هاي جدید تولید، اشتغال، توسعه و تکمیل ظرفیت هاي موجود در یک

رشته مصوب صنایع دستی صادر و بیانگر پیش بینی ظرفیت و نوع تولید محصولات است. 

رییس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی چرداول یادآور شد: این مجوز براي افرادي که قصد احداث و راه اندازي کارگاه
دارند به مدت 6 ماه صادر می شود تا در صورت تکمیل ظرفیت هاي موجود تبدیل به پروانه کارگاهی شود. 

طهماسبی با اشاره به مزایاي صدور این مجوز ها افزود: هنرمندان داراي این مجوز ها می توانند از مزایایی، چون شرکت در نمایشگاه
ها و جشنواره ها، اهداي تسهیلات، شرکت در دوره هاي آموزشی و مهارتی بهره مند شوند.
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49 هزار تن کالاي استاندارد از مرز مهران به عراق صادر شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  164  |  تاریخ: 1399/09/30

همتی گفت: از ابتداي سال جاري تاکنون 49 هزار و 334 تن کالاي استاندارد از طریق مرز بین المللی مهران به عراق صادر
شده است.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از ایلام
؛ مهناز همتی مدیرکل استاندارد ایلام گفت: یکی از عوامل
بسیار مهم در صادرات رعایت استاندارد و شاخص هاي آن
است و این موضوع می تواند فرصت را براي توجه به
کیفیت تولید و به تبع آن ایجاد اشتغال به دنبال داشته

باشد. 

او افزود: توجه به استاندارد یکی از ابزار هاي افزایش توان
ظرفیت صادرات در مرز مهران بوده که باید تجار و بازرگانان و همچنین اداره کل استاندارد به این مهم عنایت داشته باشند. 

مدیرکل استاندارد استان ایلام از صادرات 158 هزار تن کالاي استاندارد در مرز مهران در سال گذشته خبر داد و یادآور شد: عمده
کالا هاي صادر شده تحت نظارت و کنترل کیفی این اداره کل در مدت یاد شده (سال گذشته و امسال) شامل سنگ هاي ساختمانی،

سنگ آهن، کاشی، میلگرد، مواد شیمیایی و قطعات یدکی خودرو بوده است. 

همتی تاکید کرد: همچنین در طی این مدت تعداد 402 فقره پرونده صادراتی شامل 198 محصول که 86 محصول آن ها با توجه به
اینکه مشمول استاندارد اجباري براي صادرات بوده اند بر اساس پروانه استاندارد آن ها مجوز صادرات صادر شده است. 

او اضافه کرد: امسال تعداد 366 فقره آزمون تعیین ماهیت در آزمایشگاه اداره استاندارد شهرستان مرزي مهران انجام شده که
بیشترین آن مربوط به آهک و کربنات سدیم است.
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ممنوعه هاي عجیب براي زنان غربی در یکصد سال پیش!

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  165  |  تاریخ: 1399/09/30

شاید امروز براي ما دشوار باشد تصور کنیم در زمانی نه چندان دور در بسیاري از کشور هاي جهان، زنان از بسیاري از حقوق
بدیهی که امروز از آن ها برخوردار هستند، محروم بوده اند. به عنوان نمونه تا سال 1920 زنان در آمریکا و بسیاري دیگر از

کشور هاي جهان حق دادن رأي نداشتند.

ممنوعه هاي عجیب براي زنان غربی در یکصد سال پیش!
شاید امروز براي ما دشوار باشد تصور کنیم در زمانی نه
چندان دور در بسیاري از کشور هاي جهان، زنان از
بسیاري از حقوق بدیهی که امروز از آن ها برخوردار
هستند، محروم بوده اند. به عنوان نمونه تا سال 1920 زنان
در آمریکا و بسیاري دیگر از کشور هاي جهان حق دادن

رأي نداشتند. 

به گزارش برنا؛ آن ها همچنین از انجام کار هاي ساده اي
مانند حفظ نام خانوادگی پدري شان، حفظ شغل در هنگام بارداري یا رفتن به خرید بدون همراهی یک مرد، منع می شدند. در
گزارش امروز به تعدادي از محدودیت ها و ممنوعیت هایی پرداخته ایم که تا همین 100 سال پیش در بسیاري از کشور ها

درخصوص زنان اعمال می شده است. 

خرید کردن بدون همراهی یک مرد 

آیا به عنوان یک زن بالغ می توانید تصور کنید همیشه نیاز به همراهی یک مرد در مکان هاي عمومی به ویژه در بازار ها و مکان هاي
خرید و فروش داشته باشید؟ در قرن نوزدهم در بسیاري از کشور هاي غربی چنین شرایطی وجود داشت. هنگامی که یک زن خانه را
ترك می کرد، معمولاً انتظار می رفت مردي او را همراهی کند. این شرایط در اواخر دهه 1800 میلادي با ظهور فروشگاه هاي بزرگ

تغییر کرد. 

اولین فروشگاه ها به طور خاص و ویژه اي براي خانم ها طراحی شدند تا مکانی امن براي گرد هم آمدن، معاشرت و البته خرید کردن
آن ها فراهم کنند. چیزي نگذشت که دیگر مشاغل نیز خواستار این کار شدند و بسیاري از تئاتر ها و رستوران ها براي اولین بار شروع
به باز کردن در هاي خود براي زنان بدون همراه کردند. با این حال، در بیشتر موارد این زنان متعلق به خانواده هاي با درآمد بالا بودند
که از این آزادي هاي اضافه بهره مند می شدند. سرانجام در دهه 1920، بروز و ظهور فروشگاه هاي زنجیره اي توانست این شرایط را

براي زنانی از همه اقشار جامعه ایجاد کند. 

مالکیت دارایی ها پس از ازدواج 
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تا سال 1848، زنان متاهل در بسیاري از کشور هاي غربی و آمریکا نمی توانستند مالک دارایی هاي خود باشند و همه دارایی هاي
متعلق به زنان، صرف نظر از نحوه مالکیت آن، از نظر قانونی متعلق به همسرشان بود. در سال 1848، قانون مالکیت زنان متأهل در

چندین کشور تصویب و در آن اعلام شد که یک زن متاهل به اندازه یک زن مجرد حق مالکیت و کنترل اموال خود را دارد. 

با تصویب این قانون، زنان متاهل براي اولین بار از این حق برخوردار شدند که مانند زنان مجرد، به عنوان مثال اجاره هاي خود را
جمع آوري یا حق ارث خود را دریافت کنند؛ بعد ها این قانون به عنوان الگویی براي کشور هاي دیگر هم استفاده شد و تا سال 1900
قوانین مشابهی در این کشور ها به تصویب رسید. در نهایت در دهه 1920، زنان متاهل این حق را پیدا کردند که هرکاري می خواهند

با دارایی هاي خودشان انجام بدهند و بعد از مرگ شان هم آن ها را براي هرکسی که می خواهند به ارث بگذارند. 

درخواست گذرنامه با نام خانوادگی خود 

در دهه 1920 در کشور هاي پیشرفته امروزي مثل آلمان، ایتالیا، آمریکا و ... درخواست صدور گذرنامه کار بسیار ساده اي بود البته در
صورتی که شما یک مرد می بودید! براي مسافران زن، درخواست گذرنامه ممکن بود به خاطر نامی که زن از آن استفاده می کرد یا به
دلیل این که قبلاً براي همسرش گذرنامه صادر شده بود، رد شود. زنان مجرد می توانستند براي درخواست گذرنامه به نام خودشان
اقدام کنند، اما زنان متاهل یک گذرنامه مشترك با همسرشان دریافت می کردند که در آن به جاي نام خودشان، نام «همسر» شان

ذکر می شد. 

حفظ شغل هنگام بارداري 

تا سال 1978 حمایت هاي قانونی خاصی براي مادران شاغل و زنان باردار در کشور هاي جهان وجود نداشت، به همین دلیل زنان در
دهه 1920 بعد از تشکیل خانواده معمولا با بیکاري روبه رو می شدند. بسیاري از کارفرمایان بارداري را براي بهره وري شغلی مضر می
دانستند و زنان را قبل از موعد مقرر از کارشان اخراج می کردند. درنتیجه برخی از زنان شاغل مجبور بودند براي پنهان کردن بارداري
شان به شیوه هاي مختلفی متوسل شوند. در بسیاري از کشور هاي اروپایی به شکل حیرت آوري زنان حتی تا سال 1995 از هیچ

گونه حق قانونی براي گرفتن مرخصی زایمان برخوردار نبودند. 

شرکت زنان در المپیک 

اگر از طرفداران قهرمانان ورزشی به ویژه ورزشکاران زن هستید، شاید برایتان غیرقابل تصور باشد که زمانی در گذشته نه چندان دور
زنان نمی توانستند در مسابقات المپیک به رقابت بپردازند. در مسابقات المپیک دوره جدید که براي اولین بار، 112 سال پیش یعنی
در سال 1896 در آتن پایتخت یونان برگزار شد، هیچ زنی حضور نداشت. در دوره بعدي مسابقات (سال 1900) که در پاریس برگزار

شد فقط 11 زن در میان هزار مرد حضور داشتند که کمتر از 3 درصد از ورزشکاران را تشکیل می دادند. 

این امر عمدتاً به این دلیل بود که فقط امکان شرکت در پنج رشته از رشته هاي ورزشی براي زنان فراهم بود. در آن زمان بسیاري از
اعضاي کمیته بین المللی برگزاري بازي هاي المپیک با حضور زنان مخالفت می کردند. به تدریج، رشته هاي ورزشی بیشتر و بیشتري
در هاي خود را به روي زنان گشودند. در نهایت در طول صد سال گذشته با تلاش زنان ورزشکار، حضور آنان در المپیک از امري

غیرعادي و ممنوع به موضوعی طبیعی همراه با کسب موفقیت و افتخار تبدیل شد. 

پوشیدن شلوار به جاي دامن 
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شلوار زنانه امروزه یکی از ملزومات پوشش خانم ها به شمار می آید، اما در سال هاي گذشته زنان در بعضی از کشور ها حق پوشیدن
شلوار را نداشتند. تا اوایل قرن بیستم این لباس بیشتر توسط مردان پوشیده می شد تا این که در سال 1919 زنی آمریکایی به نام
«لویزا کاپتیلو» به جاي پوشیدن دامن هاي مرسوم آن زمان، اقدام به پوشیدن شلوار زنانه در ملأ عام کرد. این عمل کاپتیلو جرم

خوانده شد و او به خاطر این اقدام، به زندان رفت. 

هرچند بعد ها قاضی اتهامات علیه او را رد کرد. در دهه 1960، «آندره کورژ»، طراح مد فرانسوي، شلوار بلند براي زنان را به عنوان مد
لباس معرفی کرد و به تدریج قوانین ممنوعیت پوشیدن شلوار توسط دختران و زنان و در مدارس، محل کار و رستوران ها ازبین رفت.
درنهایت در سال 1970 پوشیدن شلوار توسط خانم ها به مد سال تبدیل و بالاخره شلوار زنانه در بسیاري از جوامع به عنوان لباس

پذیرفته شد. 

داشتن حساب بانکی 

50 سال پیش در بسیاري از کشور هاي جهان از جمله آمریکا و کانادا زنان به عنوان یک سرمایه گذار پرخطر از سوي بانک ها در نظر
گرفته می شدند. این شرایط تا سال 1974 ادامه داشت. در سال 1975 با تصویب قانونی در آمریکا زنان این کشور از این حق
برخوردار شدند که یک حساب بانکی به نام خودشان باز کنند، اما حتی پس از تصویب این قانون هم زنان متاهل براي داشتن کارت
اعتباري نیاز به امضاي شوهرانشان داشتند و زنان مجرد براي درخواست وام یا صدور کارت اعتباري به نام خودشان نیازمند امضاي

پدرانشان بودند حتی اگر درآمدشان بیشتر از پدرانشان می بود. 

پرداختن به حرفه وکالت 

زنان انگلیسی تا سال 1919 از پرداختن به حرفه وکالت منع می شدند. طبق قانونی که در قرن 16 میلادي در انگلستان به تصویب
رسید، زنان حق پرداختن به حرفه وکالت را نداشتند. سیصد سال بعد یعنی در سال 1913 سه دادگاه تجدید نظر در انگلیس بر این

اساس که «هیچ زنی تاکنون وکیل نبوده است» از تجدید نظر در این ماده قانونی و دادن حق وکالت به زنان امتناع ورزیدند. 

تا این که در سال 1919 با به اجرا درآمدن قانون (حذف) رد صلاحیت جنسیتی، زنان فرصتی را که مدت ها از آن ها سلب شده بود
به دست آوردند و توانستند به عنوان وکیل مدافع عمل کنند. در آمریکا، اما زنان تا سال 1971 نمی توانستند در زمینه هاي حقوقی
فعالیت داشته باشند. در این سال یک دیوان عالی در این کشور، قانون منع اشتغال زنان به مشاغل حقوقی را لغو کرد و پرداختن به

این مشاغل براي زنان آزاد شد. 

حفظ نام خانوادگی پدري بعد از متاهل شدن 

امروزه بسیاري از زنان پس از ازدواج بنا به میل خودشان نام خانوادگی پدري شان را حفظ می کنند، اما این کار در گذشته هاي نه
چندان دور می توانست براي آن ها پیامد هاي جدي در پی داشته باشد. اگر یک زن نام خانوادگی شوهرش را بر خود نمی پذیرفت،
برخورد خوبی از سوي جامعه با او صورت نمی گرفت. به عنوان مثال کارفرمایان از دادن دستمزد به او خودداري می کردند و حتی
دادن راي نیز براي او ممنوع می شد. به عنوان مثال در آمریکا تا سال 1970 نام خانوادگی زن به اجبار به نام خانوادگی شوهرش
تغییر می یافت. اوایل دهه 70 در قوانین این کشور عنوان شد زن پس از ازدواج آزاد است اگر بخواهد نامش را به نام خانوادگی

شوهرش تغییر دهد. 
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راي دادن 

امروزه زنان می توانند به راحتی، راي خود را در صندوق بیندازند و سیاستمدار مد نظرشان را انتخاب کنند، اما در زمان هاي نه
چندان دور یعنی حدود صد سال قبل زنان در بسیاري از کشور هاي جهان اجازه استفاده از این حق بدیهی را نداشتند. حق رأي زنان
به معنی حق شرکت زنان در انتخابات، از مهم ترین رویداد هاي تکامل اولیه جنبش هاي مدافع حقوق زنان بود. هواخواهان حق رأي
زنان که سافروجت ها هم نامیده می شدند؛ کسب حق رأي را مقدمه مشارکت سیاسی زنان در جامعه می دانستند. در سال 1848
جنبش حق رأي زنان در آمریکا به یک جنبش اجتماعی گسترده تبدیل شد. در سال 1893، نیوزیلند نخستین کشوري بود که حق

رأي زنان را به رسمیت شناخت.
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اشتغال حدود 24 هزار نفر در معادن و صنایع معدنی آذربایجانغربی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  166  |  تاریخ: 1399/09/30

نزدیک به 24 هزار نفر در معادن و صنایع معدنی آذربایجانغربی اشتغال دارند.

به گزارش خبرگزاري صدا وسیما مرکز مهاباد؛ معاون امور معادن و صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت آذربایجانغربی
گفت: 23 هزار و 865 نفر در معادن و صنایع معدنی استان به طور مستقیم اشتغال دارند که بیش از 78 درصد آنان در بخش فرآوري

اقلام معدنی فعالیت می کنند. 

پریسا عابدپور افزود: درحال حاضر 494 معدن داراي پروانه بهره برداري
معتبر با ظرفیت استخراج بیش از 16 میلیون تن درسال و ذخیره قطعی
یکهزار و 222 میلیون تن در آذربایجانغربی وجود دارد که زمینه اشتغال

مستقیم را براي پنج هزار و 207 نفر فراهم کرده است. 

عابد پور تصریح کرد: درحال حاضر 187 محدوده معدنی داراي پروانه اکتشاف و 52 معدن داراي گواهی کشف وجود دارد که با بهره
برداري از این معادن و محدوده ها، هم ظرفیت استخراجی مواد معدنی و هم اشتغالزایی در حوزه معادن استان افزایش خواهد یافت. 

وي، با بیان اینکه در راستاي جلوگیري از خام فروشی مواد معدنی استان و ایجاد ارزش افزوده مواد معدنی، 665 واحد فرآوري مواد
معدنی نیز در استان فعال است،افزود: براي راه اندازي این واحدها 13 هزار و 869 میلیارد ریال سرمایه گذاري انجام و براي 18 هزار و

658 نفر بصورت مستقیم زمینه اشتغال فراهم شده است. 

معاون امور معادن وصنایع معدنی سازمان صنعت،معدن وتجارت آذربایجانغربی، با اشاره به ظرفیت بالاي آذربایجانغربی در حوزه مواد
معدنی به ویژه سنگهاي تزئینی اضافه کرد: این استان از نظر تنوع این مواد ازجمله سنگ تزئینی در رتبه هاي برتر کشوري قرار دارد
که براي استفاده از این فرصت، برنامه هاي زیادي درحال اجرا بوده و ایجاد واحدهاي فرآوري بیشتري در داخل استان مد نظر سازمان

است.
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بازدید مدیر اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی از کارگاه ها و کارخانجات

شوشتر

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  167  |  تاریخ: 1399/09/30

با تلاش کانون بسیج مهندسین صنعت و معدن شوشتر در راستاي تقویت و احیاي کارخانجات تولیدي این شهرستان، مدیر
اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی شوشتر و مسئول شرکت شهرك هاي صنعتی از کارگاهها و کارخانجات فعال و مشکل دار

شهرستان بازدید کردند.

به گزارش سرویس بسیج مهندسین صنعت خبرگزاري بسیج، با تلاش کانون بسیج مهندسین صنعت و معدن شوشتر در راستاي
تقویت و احیاي کارخانجات تولیدي شهرستان شوشتر در سال جهش تولید، بازدید مشاور اشتغال و کارآفرینی نماینده مردم شوشتر و
گتوند در مجلس شوراي اسلامی بهمراه مدیر اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی شوشتر، مسئول شرکت شهرك هاي صنعتی، مسئول
کانون بسیج مهندسین شهرستان، در خصوص بررسی طرح هاي توسعه اي کارگاه ها و کارخانجات فعال و نیز مشکل دار شهرستان

صورت پذیرفت. 

این بازدید که از شرکت هاي ایران کود، کارخانه تولید کنسرو و رب گوجه گل پونه، تولید سبد پلاستیکی و ابزارآلات شیلاتی، تولید
مواد اولیه لوله هاي پلی اتیلن، تولید دالهاي بتنی و کف پوش ساختمانی بود، در جهت تخصیص تسهیلات اشتغالزایی و کارآفرینی

انجام گرفت. 

انتهاي پیام/
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برنامه ریزي براي راه اندازي پارك فناوري دانشگاه امیرکبیر/ ایجاد واحد

تجاري سازي و انتقال فناوري

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  168  |  تاریخ: 1399/09/30

فصل اقتصاد - مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر گفت: برنامه داریم پارك علم و فناوري این دانشگاه را
راه اندازي کنیم که قرار است فضاي فیزیکی این پارك نیز در قالب ساختمان هاي برج هاي فناوري در پهنه نوآوري و فناوري

دانشگاه تامین شود.

فصل اقتصاد - مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه
صنعتی امیرکبیر گفت: برنامه داریم پارك علم و فناوري
این دانشگاه را راه اندازي کنیم که قرار است فضاي فیزیکی
این پارك نیز در قالب ساختمان هاي برج هاي فناوري در

پهنه نوآوري و فناوري دانشگاه تامین شود. 

دکتر علی نیک بخت با بیان اینکه در دانشگاه صنعتی
امیرکبیر سه نوع هسته و شرکت نوآور و فناور وجود دارد و از تمامی این شرکت ها حمایت می شود، گفت: دسته اول، هسته هایی
هستند که داراي ایده نوآورانه و تیم خوب براي ورود به بازار هستند که این شرکت ها بیشتر در مراکز نوآوري دانشکده ها مستقر

هستند. 
وي افزود: دسته دوم شرکت هایی مستقر در مراکز رشد هستند که داراي محصول اولیه با سطح تکنولوژي بالا هستند. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر اظهار کرد: دسته سوم شرکت هاي دانش بنیان هستند که محصولات آنها به
مرحله تجاري سازي رسیده است و به خوبی وارد بازار شده اند.  

فعالیت 288 شرکت فناور و دانش بنیان در دانشگاه امیرکبیر 
دکتر نیک بخت تصریح کر : درمجموع، 288 شرکت فناور و دانش بنیان در دانشگاه صنعتی امیرکبیر در حوزه هاي مختلف مشغول به

فعالیت هستند. 
وي با بیان اینکه ماموریت مدیریت توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه حمایت و پشتیبانی از تبدیل ایده هاي نوآورانه و دستاوردهاي
علمی به فناوري ها و محصولات مورد نیاز کشور و جامعه و شکل دهی شرکت هاي دانش بنیان است، تاکید کرد: این مدیریت از سه
بخش مراکز نوآوري و کارآفرینی، مرکز رشد و مرکز هدایت شرکت هاي دانش بنیان تشکیل شده و ضمن ترویج فرهنگ کارآفرینی در
سطح دانشگاه تلاش می کند تا با شناسایی نخبگان و صید ایده هاي ناب و انجام حمایت هاي مادي و معنوي، مقدمات لازم براي

تبدیل آن ها به شرکت دانش بنیان موفق را فراهم آورد.  
مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر خاطرنشان کرد: مدیریت توسعه نوآوري و فناوري از نظر استانداردهاي مراکز
فناوري کشور به حدي از بلوغ و فعالیت رسیده است که این مرکز می تواند به عنوان پارك علم و فناوري فعالیت کند که در تلاش
هستیم مجوز راه اندازي پارك علم و فناوري را از وزارت علوم، تحقیقات و فناوري اخذ کنیم تا بتوانیم خدمات بیشتري به شرکت هاي

مستقر در دانشگاه ارائه کنیم. 
دکتر نیک بخت تاکید کرد: فضاي پارك علم و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر در قالب برج هاي فناوري تعریف شده است. در این
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خصوص برج فناوري ابن سینا به عنوان برج فناوري شماره 1 با بیش از 8 هزار متر مربع زیربنا محل استقرار نزدیک به 100 شرکت
زیرمجموعه است. برج فناوري شماره 2 این دانشگاه نیز تا بهمن ماه سال جاري در تقاطع کوچه بالاور و خیابان ولیعصر افتتاح می
شود. برج فناوري شماره 3 در خیابان بزرگمهر واقع شده و برج فناوري شماره 4 نیز در تقاطع خیابان بزرگمهر و در مجاورت سفارت

فلسطین خریداري شده که امیدواریم تا شهریور ماه سال آینده آماده بهره برداري شود.  
راه اندازي 4 مرکز فعال نوآوري در دانشکده ها 

وي اظهار کرد: دانشگاه صنعتی امیرکبیر اولین دانشگاهی است که در سطح دانشکده هاي خود اقدام به راه اندازي مراکز نوآوري کرده
و تاکنون 4 مرکز فعال نوآوري در دانشکده ها راه اندازي شده و سه مرکز نیز در شرف تاسیس قرار دارند. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر ادامه داد: همچنین به دنبال ایجاد پهنه فناوري دانشگاه هستیم که براي
اجراي این پروژه نیازمند انعقاد تفاهم نامه ها و توافق نامه هاي مختلف با شهرداري تهران و معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري

هستیم. 
دکتر نیک بخت تصریح کرد: برنامه داریم واحد تجاري سازي را در مدیریت توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر راه
اندازي کنیم تا از این طریق بتوانیم به تجاري سازي ایده و محصولات شرکت ها کمک کنیم و همچنین زمینه تجاري سازي یافته

هاي پژوهشی دانشگاه را نیز فراهم کنیم. 
وي با بیان اینکه شرکت هاي فناور و دانش بنیان مستقر در دانشگاه به عنوان شرکت هاي پیشرو و موفق در زمینه فعالیت خود
شناخته می شوند، تاکید کرد: شرکت هاي دانش بنیان و فناور این دانشگاه در حوزه هاي مختلف درحال فعالیت هستند که تعدادي از
شرکت هاي این دانشگاه در حوزه هاي انرژي و محیط زیست، مهندسی پزشکی و سلامت، فناوري اطلاعات و ارتباطات و سایر زمینه

هاي تخصصی فعال هستند که داراي عملکرد بسیار مطلوبی هستند. 
مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر خاطرنشان کرد: عملکرد اکثر این شرکت ها در حوزه تخصصی خود بسیار
مطلوب ارزیابی می شود. به طوریکه در سال 98 با وجود شیوع بیماري کرونا در اواخر سال مجموع فروش شرکت هاي تابعه در حدود

112 میلیارد تومان بوده و همچنین نزدیک به 850 نفر در این شرکت ها مشغول به فعالیت هستند.  
وي افزود: نشانه این عملکرد مناسب را می توان در فعالیت شرکت هاي تابعه در دوران کرونا مشاهده کرد. به گونه اي که فعالیت
برخی از شرکت هاي این دانشگاه با شیوع بیماري کرونا بیشتر شده است. به عنوان مثال شرکت هایی در این دانشگاه فعال هستند که
مراقبت هاي پزشکی و ویزیت هاي آنلاین را برعهده دارند که طبق برآوردهاي صورت گرفته این شرکت ها حدود 2.5 تا 3 میلیون
سفر شهري را در بازه زمانی ابتداي اسفند 98 تا پایان اردیبهشت 99 کاهش داده اند. از این دست خدمات می توان به پلتفرم هاي

سرویس دهی در حوزه مشاوره آنلاین حقوقی و روانشناسی نیز اشاره کرد.  
افزایش فعالیت شرکت هاي فناور دانشگاه امیرکبیر در دوران شیوع کرونا 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر گفت: برخی شرکت هاي مستقر در دانشگاه به دلیل اینکه فعالیت هاي
تخصصی ارائه می دادند در دوران کرونا توانستند توسعه بسیاري داشته باشند. به عنوان مثال شرکتی در دانشگاه فعال بود که این

شرکت هم اکنون 70 درصد بازار وبینارهاي کشور را در اختیار دارد. 
وي تاکید کرد: با وجود شیوع کووید-19، در مجموعه فعالیت مراکز نوآوري و شتابدهی دانشگاه رشد داشته است، به گونه اي تعداد
تیم هاي مستقر در این مراکز نسبت به پایان سال 1398 به میزان 48 درصد و تعداد اعضاي فعال در این تیم ها به میزان 20 درصد

رشد داشته است. 
دکتر نیک بخت خاطرنشان کرد: مقایسه آمارهاي موجود در سال 98 و 6 ماهه نخست امسال نشان می دهد که در این مدت میزان
اشتغال در شرکت هاي دانش بنیان، واحدهاي فناور و تیم هاي مستقر در مراکز نوآوري دانشگاه به میزان 40 درصد افزایش داشته

است. 
برنامه ریزي براي توسعه بازار و کمک به تجاري سازي محصولات شرکت هاي دانش بنیان و واحدهاي فناور 

دکتر نیک بخت اظهار کرد: برنامه داریم با حمایت از شرکت ها زمینه اي را فراهم کنیم که بخش هاي تحقیق و توسعه شرکت هاي
فناور و دانش بنیان مستقر در دانشگاه رشد یابد. به عنوان مثال یکی از شرکت هاي مدیریت که در زمینه ساخت کیت تشخیص کرونا
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فعالیت دارد با توسعه محصولات خود موفق شده است گام هاي مهمی در تولید واکسن کرونا بردارد.  
وي گفت: یکی دیگر از برنامه هاي مهمی که در این خصوص در دست اجرا است اعطاي تسهیلات به شرکت هاي فناور و دانش بنیان
با کمک بانک هاي مختلف کشور است که کمک به توسعه زیرساخت ها و توسعه محصولات شرکت را هدفگذاري کرده است. از این
بین می توان به تسهیلات قرض الحسنه بلندمدت با عنوان فن آفرینی، تسهیلات مشارکت مدنی و همچنین گرنت فناوري اشاره کرد. 
مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر افزود: شرکت هاي فناور و دانش بنیان دانشگاه که در زمینه انرژي و محیط
زیست فعالیت می کنند، سرمایه گذار خارجی دارند که این امر نشان می دهد این شرکت ها در حوزه تحقیقات و توسعه فعالیت خود

به خوبی درحال برنامه ریزي و فعالیت هستند. 
دکتر نیک بخت خاطرنشان کرد: برنامه داریم شرکت هاي جدید فناور و نوآور را در مرکز رشد دانشگاه مستقر کنیم. 

بر اساس اعلام دانشگاه امیرکبیر، وي ادامه داد: رسالت ما توسعه فرهنگ فناوري در دانشکده ها است که راه اندازي مراکز نوآوري در
این راستا بوده است. 

انتهاي پیام
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تلاش براي راه اندازي پارك علم و فناوري در دانشگاه امیرکبیر

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  169  |  تاریخ: 1399/09/30

نیک بخت گفت: در تلاش هستیم تا مجوز راه اندازي یک پارك علم و فناوري در دانشگاه امیرکبیر را از وزارت علوم اخذ
کنیم.

به گزارش حوزه دانشگاهی گروه علمی پزشکی باشگاه
خبرنگاران جوان، علی نیک بخت، مدیر توسعه نوآوري و
فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر با بیان اینکه در این
دانشگاه سه نوع هسته و شرکت نوآور و فناور وجود دارد و
از تمامی این شرکت ها حمایت می شود، گفت: دسته اول،
هسته هایی هستند که داراي ایده نوآورانه و تیم خوب
براي ورود به بازار هستند که این شرکت ها بیشتر در

مراکز نوآوري دانشکده ها مستقر هستند. 

او افزود: دسته دوم شرکت هاي مستقر در مراکز رشد هستند که داراي محصول اولیه با سطح تکنولوژي بالا هستند. دسته سوم
شرکت هاي دانش بنیان هستند که محصولات آن ها به مرحله تجاري سازي رسیده است و به خوبی وارد بازار شده اند. 

فعالیت 288 شرکت فناور و دانش بنیان در دانشگاه صنعتی امیرکبیر نیک بخت اظهار کرد: درمجموع، 288 شرکت فناور و دانش
بنیان در دانشگاه صنعتی امیرکبیر در حوزه هاي مختلف مشغول به فعالیت هستند. 

او با بیان اینکه ماموریت مدیریت توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه حمایت و پشتیبانی از تبدیل ایده هاي نوآورانه و دستاورد هاي
علمی به فناوري ها و محصولات مورد نیاز کشور و شکل دهی شرکت هاي دانش بنیان است، تاکید کرد: این مدیریت از سه بخش
مراکز نوآوري و کارآفرینی، مرکز رشد و مرکز هدایت شرکت هاي دانش بنیان تشکیل شده و ضمن ترویج فرهنگ کارآفرینی در سطح
دانشگاه تلاش می کند تا با شناسایی نخبگان و صید ایده هاي ناب و انجام حمایت هاي مادي و معنوي، مقدمات لازم براي تبدیل آن

ها به شرکت دانش بنیان موفق را فراهم آورد. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر اظهار کرد: مدیریت توسعه نوآوري و فناوري از نظر استاندارد هاي مراکز
فناوري کشور به حدي از بلوغ و فعالیت رسیده است که این مرکز می تواند به عنوان پارك علم و فناوري فعالیت کند. در تلاش
هستیم مجوز راه اندازي پارك علم و فناوري را از وزارت علوم، تحقیقات و فناوري اخذ کنیم تا بتوانیم خدمات بیشتري به شرکت هاي

مستقر در دانشگاه ارائه کنیم. 

نیک بخت تاکید کرد: فضاي پارك علم و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر در قالب برج هاي فناوري تعریف شده است. در این
خصوص برج فناوري ابن سینا به عنوان برج فناوري شماره 1 با بیش از 8 هزار متر مربع زیربنا محل استقرار نزدیک به 100 شرکت
زیرمجموعه است. برج فناوري شماره 2 این دانشگاه نیز تا بهمن ماه سال جاري در تقاطع کوچه بالاور و خیابان ولیعصر افتتاح می
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شود. برج فناوري شماره 3 در خیابان بزرگمهر واقع شده و برج فناوري شماره 4 نیز در تقاطع خیابان بزرگمهر و در مجاورت سفارت
فلسطین خریداري شده که امیدواریم تا شهریور ماه سال آینده آماده بهره برداري شود. 

راه اندازي 4 مرکز فعال نوآوري در دانشکده ها 

او افزود: دانشگاه صنعتی امیرکبیر اولین دانشگاهی است که در سطح دانشکده هاي خود اقدام به راه اندازي مراکز نوآوري کرده و
تاکنون 4 مرکز فعال نوآوري در دانشکده ها راه اندازي شده و سه مرکز نیز در شرف تاسیس قرار دارند. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر ادامه داد: همچنین به دنبال ایجاد پهنه فناوري دانشگاه هستیم که براي
اجراي این پروژه نیازمند انعقاد تفاهم نامه ها و توافق نامه هاي مختلف با شهرداري تهران و معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري

هستیم. 

نیک بخت ادامه داد: برنامه داریم واحد تجاري سازي را در مدیریت توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر راه اندازي کنیم
تا از این طریق بتوانیم به تجاري سازي ایده و محصولات شرکت ها کمک کنیم و همچنین زمینه تجاري سازي یافته هاي پژوهشی

دانشگاه را نیز فراهم کنیم. 

او با بیان اینکه شرکت هاي فناور و دانش بنیان مستقر در دانشگاه به عنوان شرکت هاي پیشرو و موفق در زمینه فعالیت خود شناخته
می شوند، تاکید کرد: شرکت هاي دانش بنیان و فناور این دانشگاه در حوزه هاي مختلف درحال فعالیت هستند که تعدادي از شرکت
هاي این دانشگاه در حوزه هاي انرژي و محیط زیست، مهندسی پزشکی و سلامت، فناوري اطلاعات و ارتباطات و سایر زمینه هاي

تخصصی فعال هستند. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر اظهار کرد: عملکرد بیشتر این شرکت ها در حوزه تخصصی خود بسیار مطلوب
ارزیابی می شود. به طوریکه در سال 98 با وجود شیوع بیماري کرونا در اواخر سال مجموع فروش شرکت هاي تابعه در حدود 112

میلیارد تومان بوده و همچنین نزدیک به 850 نفر در این شرکت ها مشغول به فعالیت هستند. 

او افزود: نشانه این عملکرد مناسب را می توان در فعالیت شرکت هاي تابعه در دوران کرونا مشاهده کرد. به گونه اي که فعالیت برخی
از شرکت هاي این دانشگاه با شیوع بیماري کرونا بیشتر شده است. به عنوان مثال شرکت هایی در این دانشگاه فعال هستند که
مراقبت هاي پزشکی و ویزیت هاي آنلاین را برعهده دارند که طبق برآورد هاي صورت گرفته این شرکت ها حدود 2.5 تا 3 میلیون
سفر شهري را در بازه زمانی ابتداي اسفند 98 تا پایان اردیبهشت 99 کاهش داده اند. از این دست خدمات می توان به پلتفرم هاي

سرویس دهی در حوزه مشاوره آنلاین حقوقی و روانشناسی نیز اشاره کرد. 

افزایش فعالیت شرکت هاي فناور دانشگاه صنعتی امیرکبیر در دوران شیوع کرونا 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر گفت: برخی شرکت هاي مستقر در دانشگاه به دلیل اینکه فعالیت هاي
تخصصی ارائه می دادند در دوران کرونا توانستند توسعه بسیاري داشته باشند. به عنوان مثال شرکتی در دانشگاه فعال بود که این

شرکت هم اکنون 70 درصد بازار وبینار هاي کشور را در اختیار دارد. 

او تاکید کرد: با وجود شیوع کووید19، در مجموعه فعالیت مراکز نوآوري و شتابدهی دانشگاه رشد داشته است، به گونه اي تعداد تیم
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هاي مستقر در این مراکز نسبت به پایان سال 1398 به میزان 48 درصد و تعداد اعضاي فعال در این تیم ها به میزان 20 درصد رشد
داشته است. 

نیک بخت اظهار کرد: مقایسه آمار هاي موجود در سال 98 و شش ماهه نخست امسال نشان می دهد که در این مدت میزان اشتغال
در شرکت هاي دانش بنیان، واحد هاي فناور و تیم هاي مستقر در مراکز نوآوري دانشگاه به میزان 40 درصد افزایش داشته است. 

او ادامه داد: برنامه داریم با حمایت از شرکت ها زمینه اي را فراهم کنیم که بخش هاي تحقیق و توسعه شرکت هاي فناور و دانش
بنیان مستقر در دانشگاه رشد یابد. به عنوان مثال یکی از شرکت هاي مدیریت که در زمینه ساخت کیت تشخیص کرونا فعالیت دارد

با توسعه محصولات خود موفق شده است گام هاي مهمی در تولید واکسن کرونا بردارد. 

نیک بخت گفت: یکی دیگر از برنامه هاي مهمی که در این خصوص در دست اجرا است اعطاي تسهیلات به شرکت هاي فناور و دانش
بنیان با کمک بانک هاي مختلف کشور است که کمک به توسعه زیرساخت ها و توسعه محصولات شرکت را هدفگذاري کرده است. از
این بین می توان به تسهیلات قرض الحسنه بلند مدت با عنوان فن آفرینی، تسهیلات مشارکت مدنی و همچنین گرنت فناوري اشاره

کرد. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر افزود: شرکت هاي فناور و دانش بنیان دانشگاه که در زمینه انرژي و محیط
زیست فعالیت می کنند سرمایه گذار خارجی دارند که این امر نشان می دهد این شرکت ها در حوزه تحقیقات و توسعه فعالیت خود

به خوبی درحال برنامه ریزي و فعالیت هستند. 

بیشتر بخوانید 

- دستیابی دانشگاه صنعتی امیرکبیر به افزایه حفاري نیک بخت تصریح کرد: برنامه داریم شرکت هاي جدید فناور و نوآور را در مرکز
رشد دانشگاه مستقر کنیم. رسالت ما توسعه فرهنگ فناوري در دانشکده ها است که راه اندازي مراکز نوآوري در این راستا بوده است.
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برنامه ریزي براي راه اندازي پارك علم و فناوري دانشگاه امیرکبیر

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  170  |  تاریخ: 1399/09/30

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر : برنامه داریم پارك علم و فناوري این دانشگاه را راه اندازي کنیم که
قرار است فضاي فیزیکی این پارك نیز در قالب ساختمان هاي برج هاي فناوري در پهنه نوآوري و فناوري دانشگاه تأمین

شود.

به گزارش خبرنگار حوزه دانشگاه گروه علمی فرهنگی هنري خبرگزاري صدا و سیما به
نقل از روابط عمومی دانشگاه صنعتی امیرکبیر، آقاي دکتر علی نیک بخت با بیان اینکه
در دانشگاه صنعتی امیرکبیر سه نوع هسته و شرکت نوآور و فناور وجود دارد و از تمامی
این شرکت ها حمایت می شود، گفت: دسته اول، هسته هایی هستند که داراي ایده
نوآورانه و تیم خوب براي ورود به بازار هستند که این شرکت ها بیشتر در مراکز نوآوري

دانشکده ها مستقر هستند. 
وي افزود: دسته دوم شرکت هایی مستقر در مراکز رشد هستند که داراي محصول اولیه با سطح تکنولوژي بالا هستند. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر اظهار داشت: دسته سوم شرکت هاي دانش بنیان هستند که محصولات آن ها
به مرحله تجاري سازي رسیده است و به خوبی وارد بازار شده اند. 

فعالیت 288 شرکت فناور و دانش بنیان در دانشگاه صنعتی امیرکبیر 

آقاي دکتر نیک بخت گفت: درمجموع، 288 شرکت فناور و دانش بنیان در دانشگاه صنعتی امیرکبیر در حوزه هاي مختلف مشغول به
فعالیت هستند. 

وي با بیان اینکه ماموریت مدیریت توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه حمایت و پشتیبانی از تبدیل ایده هاي نوآورانه و دستاورد هاي
علمی به فناوري ها و محصولات مورد نیاز کشور و جامعه و شکل دهی شرکت هاي دانش بنیان است، تاکید کرد: این مدیریت از سه
بخش مراکز نوآوري و کارآفرینی، مرکز رشد و مرکز هدایت شرکت هاي دانش بنیان تشکیل شده و ضمن ترویج فرهنگ کارآفرینی در
سطح دانشگاه تلاش می کند تا با شناسایی نخبگان و صید ایده هاي ناب و انجام حمایت هاي مادي و معنوي، مقدمات لازم براي

تبدیل آن ها به شرکت دانش بنیان موفق را فراهم آورد. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر گفت: مدیریت توسعه نوآوري و فناوري از نظر استاندارد هاي مراکز فناوري
کشور به حدي از بلوغ و فعالیت رسیده است که این مرکز می تواند به عنوان پارك علم و فناوري فعالیت کند که در تلاش هستیم
مجوز راه اندازي پارك علم و فناوري را از وزارت علوم، تحقیقات و فناوري اخذ کنیم تا بتوانیم خدمات بیشتري به شرکت هاي مستقر

در دانشگاه ارائه کنیم. 

آقاي دکتر نیک بخت تأکید کرد: فضاي پارك علم و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر در فالب برج هاي فناوري تعریف شده است. در
این خصوص برج فناوري ابن سینا به عنوان برج فناوري شماره 1 با بیش از 8 هزار متر مربع زیربنا محل استقرار نزدیک به 100
شرکت زیرمجموعه می باشد. برج فناوري شماره 2 این دانشگاه نیز تا بهمن ماه سال جاري در تقاطع کوچه بالاور و خیابان ولیعصر
افتتاح می شود. برج فناوري شماره 3 در خیابان بزرگمهر واقع شده و برج فناوري شماره 4 نیز در تقاطع خیابان بزرگمهر و در
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مجاورت سفارت فلسطین خریداري شده که امیدواریم تا شهریور ماه سال آینده آماده بهره برداري شود. 

راه اندازي 4 مرکز فعال نوآوري در دانشکده ها 

وي اظهار داشت: دانشگاه صنعتی امیرکبیر اولین دانشگاهی است که در سطح دانشکده هاي خود اقدام به راه اندازي مراکز نوآوري
کرده و تاکنون 4 مرکز فعال نوآوري در دانشکده ها راه اندازي شده و سه مرکز نیز در شرف تأسیس قرار دارند. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر ادامه داد: همچنین به دنبال ایجاد پهنه فناوري دانشگاه هستیم که براي
اجراي این طرح نیازمند انعقاد تفاهم نامه ها و توافق نامه هاي مختلف با شهرداري تهران و معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري

هستیم. 

آقاي دکتر نیک بخت اظهارداشت: برنامه داریم واحد تجاري سازي را در مدیریت توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر
راه اندازي کنیم تا از این طریق بتوانیم به تجاري سازي ایده و محصولات شرکت ها کمک کنیم و همچنین زمینه تجاري سازي یافته

هاي پژوهشی دانشگاه را نیز فراهم کنیم. 

وي با بیان اینکه شرکت هاي فناور و دانش بنیان مستقر در دانشگاه به عنوان شرکت هاي پیشرو و موفق در زمینه فعالیت خود
شناخته می شوند، تأکید کرد: شرکت هاي دانش بنیان و فناور این دانشگاه در حوزه هاي مختلف در حال فعالیت هستند که تعدادي
از شرکت هاي این دانشگاه در حوزه هاي انرژي و محیط زیست، مهندسی پزشکی و سلامت، فناوري اطلاعات و ارتباطات و سایر

زمینه هاي تخصصی فعال هستند که داراي عملکرد بسیار مطلوبی هستند. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر گفت: عملکرد اکثر این شرکت ها در حوزه تخصصی خود بسیار مطلوب
ارزیابی می شود. به طوریکه در سال 98 با وجود شیوع بیماري کرونا در اواخر سال مجموع فروش شرکت هاي تابعه در حدود 112

میلیارد تومان بوده و همچنین نزدیک به 850 نفر در این شرکت ها مشغول به فعالیت می باشند. 

وي افزود: نشانه این عملکرد مناسب را می توان در فعالیت شرکت هاي تابعه در دوران کرونا مشاهده نمود. به گونه اي که فعالیت
برخی از شرکت هاي این دانشگاه با شیوع بیماري کرونا بیشتر شده است. به عنوان مثال شرکت هایی در این دانشگاه فعال هستند که
مراقبت هاي پزشکی و معاینه هاي برخط را برعهده دارند که طبق برآورد هاي صورت گرفته این شرکت ها حدود 2.5 تا 3 میلیون
سفر شهري را در بازه زمانی ابتداي اسفند 98 تا پایان اردیبهشت 99 کاهش داده اند. از این دست خدمات می توان به پلتفرم هاي

سرویس دهی در حوزه مشاوره آنلاین حقوقی و روانشناسی نیز اشاره نمود. 

افزایش فعالیت شرکت هاي فناور دانشگاه صنعتی امیرکبیر در دوران شیوع کرونا 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر گفت: برخی شرکت هاي مستقر در دانشگاه به دلیل اینکه فعالیت هاي
تخصصی ارائه می دادند در دوران کرونا توانستند توسعه بسیاري داشته باشند. به عنوان مثال شرکتی در دانشگاه فعال بود که این

شرکت هم اکنون 70 درصد بازار میزگرد هاي (وبینارهاي) کشور را در اختیار دارد. 

وي تأکید کرد: با وجود شیوع کووید 19، در مجموعه فعالیت مراکز نوآوري و شتابدهی دانشگاه رشد داشته است، به گونه اي تعداد
تیم هاي مستقر در این مراکز نسبت به پایان سال 1398 به میزان 48 درصد و تعداد اعضاي فعال در این تیم ها به میزان 20 درصد

رشد داشته است. 
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آقاي دکتر نیک بخت خاطرنشان کرد: مقایسه آمار هاي موجود در سال 98 و شش ماهه نخست امسال نشان می دهد که در این
مدت میزان اشتغال در شرکت هاي دانش بنیان، واحد هاي فناور و تیم هاي مستقر در مراکز نوآوري دانشگاه به میزان 40 درصد

افزایش داشته است. 

برنامه ریزي براي توسعه بازار و کمک به تجاري سازي محصولات شرکت هاي دانش بنیان و واحد هاي فناور 

آقاي دکتر نیک بخت گفت: برنامه داریم با حمایت از شرکت ها زمینه اي را فراهم کنیم که بخش هاي تحقیق و توسعه شرکت هاي
فناور و دانش بنیان مستقر در دانشگاه رشد یابد. به عنوان مثال یکی از شرکت هاي مدیریت که در زمینه ساخت کیت تشخیص کرونا

فعالیت دارد با توسعه محصولات خود موفق شده است گام هاي مهمی در تولید واکسن کرونا بردارد. 

وي افزود: یکی دیگر از برنامه هاي مهمی که در این خصوص در دست اجرا است اعطاي تسهیلات به شرکت هاي فناور و دانش بنیان
با کمک بانک هاي مختلف کشور است که کمک به توسعه زیرساخت ها و توسعه محصولات شرکت را هدفگذاري کرده است. از این
بین می توان به تسهیلات قرض الحسنه بلند مدت با عنوان فن آفرینی، تسهیلات مشارکت مدنی و همچنین گرنت فناوري اشاره

نمود. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر افزود: شرکت هاي فناور و دانش بنیان دانشگاه که در زمینه انرژي و محیط
زیست فعالیت می کنند سرمایه گذار خارجی دارند که این امر نشان می دهد این شرکت ها در حوزه تحقیقات و توسعه فعالیت خود

به خوبی درحال برنامه ریزي و فعالیت هستند. 
آقاي دکتر نیک بخت خاطرنشان کرد: برنامه داریم شرکت هاي جدید فناور و نوآور را در مرکز رشد دانشگاه مستقر کنیم. 

وي ادامه داد: رسالت ما توسعه فرهنگ فناوري در دانشکده ها است که راه اندازي مراکز نوآوري در این راستا بوده است.
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سرپرست اداره منابع طبیعی و آبخیزداري شهرستان ملارد: عملیات

آبخیزداري موجب بهبود شرایط اجتماعی و اقتصادي در منطقه شده است

منبع: استانداري تهرانشماره خبر:  171  |  تاریخ: 1399/09/30

سرپرست اداره منابع طبیعی و آبخیزداري شهرستان ملارد در حاشیه بازدید معاونین برنامه ریزي و آبخیزداري اداره کل منابع
طبیعی و آبخیزداري استان تهران از عملیات انجام شده آبخیزداري در حوزه آبخیز «اخترآباد» این شهرستان گفت: با توجه به

اثرات مثبت اجراي عملیات آبخیزداري، این اقدامات موجب بهبود شرایط اجتماعی و

 
 

سرپرست اداره منابع طبیعی و آبخیزداري شهرستان ملارد: عملیات آبخیزداري موجب بهبود شرایط اجتماعی و اقتصادي در منطقه

 
شده است 

سرپرست اداره منابع طبیعی و آبخیزداري شهرستان ملارد در حاشیه بازدید معاونین برنامه ریزي و آبخیزداري اداره کل منابع طبیعی
و آبخیزداري استان تهران از عملیات انجام شده آبخیزداري در حوزه آبخیز «اخترآباد» این شهرستان گفت: با توجه به اثرات مثبت

 
اجراي عملیات آبخیزداري، این اقدامات موجب بهبود شرایط اجتماعی و اقتصادي منطقه شده است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداري استان تهران سید علی عظیمی با بیان این مطلب افزود: عملیات
آبخیزداري زمینه افزایش اشتغال براي بهره برداران و جلوگیري از مهاجرت روستائیان را فراهم کرده است که این آثار جزو

 
دستاوردهاي مهم اقدامات آبخیزداري به شمار می آیند. 

وي به اقداماتی که در دو سال گذشته در حوزه آبخیز «اخترآباد» انجام شده است اشاره کرد و در این باره اظهار داشت: طی دو سال
گذشته با اعتباري حدود 2 میلیارد تومان و از محل اعتبارات صندوق توسعه ملی و طرح ملی اجراي عملیات آبخیزداري در حوزه هاي
آبخیز فاقد سد عملیات آبخیزداري شامل احداث بندهاي سنگی- گابیونی به حجم 4200 مترمکعب و بندهاي سنگی-ملاتی به حجم

 
4000مترمکعب در این حوزه آبخیز اجرایی شده است. 

این مسئول منابع طبیعی شهرستان ملارد تداوم اجراي پروژه هاي آبخیزداري در سطح شهرستان ملارد را مورد تأکید قرارداد و خاطر
نشان کرد: با توجه به اهمیت اجراي این گونه پروژه ها در کنترل سیل و رسوب و حفظ منابع پایه آب و خاك و همچنین تقویت
منابع آب هاي زیرزمینی، شرایط و پتانسیل هاي لازم براي استمرار و تداوم اقدامات آبخیزداري در 4 حوزه آبخیز این شهرستان فراهم

 
می باشد. 
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عظیمی در جریان این بازدیدها از مهیا بودن نهالستان بزرگ جنوب غرب استان تهران واقع در شهرستان ملارد براي تولید نهال هاي
مورد نیاز نیز خبر داد. 
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7 میلیون شاغل ایرانی بدون بیمه و حمایت

منبع: دانشجوشماره خبر:  172  |  تاریخ: 1399/09/30

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، در یک سال اخیر ویروس کرونا بسیاري از معادلات را در جهان به هم زده است.
شیوع این ویروس علاوه بر ضرر و زیان هاي جانی، موجی از بیکاري نیروي کار در اقتصادهاي کوچک و بزرگ را رقم زده که

تبعات و پیامدهاي آن در اقتصادهاي توسعه یافته که داراي ساختار بازار کار متشکل ...

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، در یک سال
اخیر ویروس کرونا بسیاري از معادلات را در جهان به هم
زده است. شیوع این ویروس علاوه بر ضرر و زیان هاي
جانی، موجی از بیکاري نیروي کار در اقتصادهاي کوچک و
بزرگ را رقم زده که تبعات و پیامدهاي آن در اقتصادهاي
توسعه یافته که داراي ساختار بازار کار متشکل تري (سهم
شاغلان رسمی و داراي بیمه بسیار بالاست) هستند، به
واسطه گسترش بیمه بیکاري و حمایت هاي اجتماعی

کمتر و تبعات آن در اقتصادهایی که داراي بازار کار متشکل تري نبوده و سهم کارکنان مزد و حقوق بگیر از مجموع شاغلان در این
اقتصاد بسیار کمتر بوده و به همین واسطه شاغلان بیشتري در بخش غیررسمی فعالیت می کنند، هولناك بوده است. در کشورهاي
آفریقایی و کشورهاي آمریکاي لاتین علاوه بر اینکه ثروت خانوار کاهش چشمگیري طی سال جاري داشته، بدهی خانوارها نیز بیش از
سایر مناطق جهان بوده است. بررسی آمارهاي سازمان بین المللی کار نیز نشان می دهد در سطح جهان دو میلیارد نفر در بخش
غیررسمی شاغل هستند که کرونا زندگی و معیشت 1.6 میلیون نفر از آنان را در سال جاري تحت تاثیر قرار داده است. در ایران نیز
بررسی هاي گزارش حاضر نشان می دهد درحال حاضر از حدود بیش از 23 میلیون نفر شاغل کشور، 30 درصد از آنها یا معادل بیش
از 7 میلیون نفر در بخش غیررسمی شاغلند که فاقد بیمه و خارج از چتر حمایتی اعم از بیمه بازنشستگی، بیمه درمانی و سایر

حمایت ها قرار دارند. 

بررسی هاي منطقه اي نیز نشان می دهد در استان هاي مرزي کشور سهم شاغلان غیررسمی (فاقد بیمه) به حدود 60 درصد نیز می
رسد. همچنین آمارها نشان می دهد نزدیک به 60 درصد از افراد شاغل کشور در بخش غیررسمی، مربوط به چهار دهک کم درآمدند.
در تعریف اشتغال غیررسمی، سازمان بین المللی کار این شاخص را شامل کلیه افرادي می داند که در مشاغلی که فرد شاغل در آن
بدون داشتن قرارداد رسمی کار، با کمترین دستمزد و بدون برخورداري از حداقل مزایاي استخدامی، بدون مرخصی سالانه با حقوق،
بدون مرخصی استعلاجی و بدون پرداخت حق بیمه از طرف کارفرما مشغول به کار است. همه این موارد موید این نکته است که به
ویژه با شیوع ویروس کرونا و آسیب پذیري شاغلان بخش غیررسمی اقتصاد، دولت باید حمایت هاي جدي اي از شاغلان غیررسمی

داشته باشد. 

جمعیت 2 میلیاردي غیررسمی ها در جهان 
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براساس آخرین گزارش سازمان بین المللی کار (ILO) اقتصاد غیررسمی با نیروي کار معادل با 2 میلیارد نفر، بخش قابل توجهی از
اقتصاد جهانی و تولید ناخالص داخلی کشورها را به خود اختصاص داده است. علی رغم اهمیت بسزاي این بخش در اقتصاد جهانی،
این افراد از بسیاري از حقوق نیروي کار رسمی همچون دستمزد قانونی، برخورداري از حمایت هاي اجتماعی (مانند بیمه هاي
اجتماعی) و چتر حمایتی قانون کار (مانند اخطار پیش از اخراج، مرخصی استحقاقی سالانه یا استعلاجی و...) بی بهره اند و بحران
کرونا این محرومیت ها را بیش از پیش عیان ساخته است. افرادي چون خرده فروش ها و دستفروش ها، کارگران ساختمانی و حمل
ونقل، خدمتکاران خانگی، برخی کارکنان بخش هاي اسکان و تغذیه و مشاغل هنرهاي دستی، تئاتر، تفریح و سرگرمی، در دوران
بحران کرونا، بیش از پیش به حمایت اجتماعی نیاز دارند. برآورد سازمان بین المللی کار این است که شیوه ویروس کرونا اشتغال بیش
از 6/1 میلیارد نفر از 2 میلیارد نفر شاغل اقتصاد غیررسمی را تحت تاثیر قرار داده است. از آنجا که این افراد فاقد بیمه و سایر حمایت
هاي رسمی هستند، عدم دسترسی مناسب به خدمات بهداشتی موجب شده این گروه ها به شدت در معرض آسیب هاي ناشی از

ویروس کرونا قرار بگیرند. 

برخی گزارش ها حاکی است در زمان تعطیلی ها و اعمال قرنطینه، حدود 80درصد از درآمد شاغلان غیررسمی کاهش یافته است. به
لحاظ منطقه اي نیز نیروي کار بخش غیررسمی در آفریقا و آمریکاي لاتین، بالاترین میزان کاهش درآمد یعنی بیش از 80درصد را
تجربه کرده اند. این موضوع در گزارش ثروت هم که اخیرا منتشر شد نیز اشاره شده است. سازمان بین المللی کار در بخشی از گزارش
خود اشاره کرده که در بخش هاي عمده فروشی و خرده فروشی، تعمیر وسایل نقلیه موتوري، تولید صنعتی، اسکان دهی و تغذیه و
بخش املاك و مستغلات و فعالیت هاي تجاري، نیروي کار بیشترین تاثیر را از بحران کرونا و پیامدهاي آن متحمل شده است. در
مددکاري اجتماعی و در مقابل نیروي کار فعالیت هاي بهداشتی، خدمات رفاهی و امور دفاعی و اداره امور عمومی و تامین اجتماعی

کمتر از نیروي کار سایر بخش ها آسیب دیده است. 

7 میلیون شاغل ایرانی بدون بیمه و حمایت 

اقتصاد غیررسمی در ایران نیز مانند سایر کشورهاي جهان بخش قابل توجهی از نیروي کار کشور را به خود اختصاص داده است. افراد
شاغل در بخش غیررسمی در ایران بدون داشتن قرارداد رسمی، با دستمزدي عمدتا کمتر از حداقل مزد قانونی و بدون برخورداري از
حمایت هاي اجتماعی (مانند بازنشستگی، از کارافتادگی و بیمه بیکاري) و چتر حمایتی قانون کار (مانند اخطار پیش از تعدیل و
اخراج، مرخصی استحقاقی سالانه یا استعلاجی) مشغول کارند. در سال هاي گذشته عمده گزارش هاي رسانه اي که در حوزه اشتغال
غیررسمی منتشر شده بود، عمدتا به برآوردها و گمانه زنی هاي مقالات دانشگاهی و پژوهش هاي موردي اشاره کرده بود. اما در
گزارش حاضر به آمارهاي دو سامانه ملی اشتغال و کسب وکار و سامانه ملی تحلیل اطلاعات بازار کار (هر دو وابسته به وزارت کار)،
آمارهاي تعداد بیمه شدگان 18 صندوق بیمه بازنشستگی و همچنین داده هاي آماري اشتغال و بیکاري مرکز آمار ایران استناد کرده
ایم. بررسی ها از آمارهاي سازمان هاي مورد اشاره نشان می دهد تا پایان 8 ماهه سال جاري از 23 میلیون و 703 هزار و 812 نفر
شاغل اقتصاد ایران، حدود 16 میلیون و 655 هزار و 35 نفر داراي بیمه (شاغل رسمی) در 18 صندوق بازنشستگی و حدود 7 میلیون

و 88 هزار و 777 نفر نیز فاقد بیمه یا همان شاغل غیررسمی هستند. 

افزایش 28درصدي غیررسمی ها در دولت روحانی 

گفته می شد که درخصوص شاغلان بخش غیررسمی اطلاعات چندان دقیقی وجود ندارد و اغلب گزارش ها صرفا به برآوردها و
تخمین هاي مقالات پژوهشی و دانشگاهی اشاره می کردند. اما درحال حاضر با راه اندازي دو سامانه ملی تحلیل اطلاعات بازار کار و
سامانه ملی اشتغال و کسب وکار، اطلاعات نسبتا جامع و ارزشمندي در این حوزه ارائه شده که می تواند در برنامه ریزي هاي اشتغال
و فعالیت، برنامه ریزي آمایشی، تخصیص بودجه سالانه به مناطق و استان هاي کمتربرخوردار و مهم تر از همه در اختصاص یارانه
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هاي حمایتی به اقشار کم درآمد شاغل در بخش غیررسمی، مورد استفاده دولتمردان و برنامه ریزان قرار بگیرد. 

براساس داده هاي آماري که در سامانه ملی تحلیل اطلاعات بازار کار درج شده، در سال 1392 از حدود 21 میلیون و 346 هزار شاغل
کشور، حدود 25.8درصد (5 میلیون و 507 هزار نفر) در بخش غیررسمی شاغل بوده اند که تا سال 1396 و یک سال قبل از اعمال
تحریم ها و شروع التهابات ارزي در ایران، آمار کل اشتغال به 23 میلیون و 378 هزار نفر و شاغلان بخش غیررسمی به 6 میلیون و
499 هزار نفر (27.8درصد) رسیده است. طی سه سال اخیر تعدادکل شاغلان کشور بین 23.8 تا 24 میلیون نفر در نوسان بوده و
همچنین شاغلان بخش غیررسمی نیز حدود 7 میلیون نفر کمی بالاتر یا پایین تر، نوسان داشته است. براساس همین آمارها، در
تابستان سال جاري از 23 میلیون و 703 هزار نفر شاغل کل کشور، حدود 16 میلیون و 655 هزار نفر داراي بیمه بوده (شاغل بخش
رسمی) و 7 میلیون و 89 هزار نفر نیز شاغل بخش غیررسمی و فاقد بیمه بوده اند. به عبارتی درحال حاضر حدود 30درصد از شاغلان
کشور در بخش غیررسمی و بدون کمترین حمایت هاي اجتماعی اعم از بیمه بازنشستگی، حمایت هاي درمانی و البته با دستمزدي
عمدتا کمتر از حداقل مزد قانونی و خارج از چتر حمایتی قانون کار (مانند اخطار پیش از تعدیل و اخراج، مرخصی استحقاقی سالانه یا

استعلاجی) مشغول کارند. 

اما مقایسه آمار شاغلان بخش غیررسمی نیز موید این نکته است که طی سال هاي 1392 تا تابستان سال جاري تعداد شاغلان این
بخش از حدود 5/5 میلیون به 7 میلیون نفر رسیده و افزایش 1.5 میلیون نفري یا رشد 28درصدي را نشان می دهد. البته گفته شد

که این افزایش به رغم گسترش حمایت بیمه اي در بخش هایی همچون بیمه افراد خاص رخ داده است. 

69درصد اشتغال ایجادشده غیررسمی است 

براساس آمارهایی که در سامانه ملی تحلیل اطلاعات بازار کار آمده است، طی سال هاي 94 تا 97 حدود 69درصد اشتغال ایجادشده
در کشور از نوع غیررسمی (فاقد حمایت بیمه اي) بوده که از پایداري بالایی برخوردار نیستند و احتمالا درآمد مکفی براي شاغلان
ایجاد نمی کنند. با کاهش تقاضا براي کالاها و خدمات تولیدي آنها، بنگاه ها می توانند سریع نیروي کار مازاد خود را تعدیل کنند و
بخشی از خانوارهاي کشور زیر خط فقر می روند. ذکر این نکته ضروري است که از 31.3 هزار کارگاه بزرگ صنعتی (10 نفر کارکن و
بیشتر) در سال 1395، حدود 10.2 هزار (32.5درصد) کارگاه به صورت فردي و شرکت غیررسمی فعالیت می کردند. شایان ذکر
است، گسترش فعالیت ها در بخش غیررسمی، درعین حال که فرصت هاي اشتغال زایی فراوانی در اختیار اقتصاد قرار می دهد، اما
توان دولت را در اعمال سیاست هاي اقتصادي، مالی، نظارتی و به ویژه در اعمال استانداردها کاهش می دهد. همچنین بزرگ ترین
مخاطره این مشاغل، سقوط شاغلان بیکارشده به زیر خط فقر در زمان هایی همانند دوره هاي رکود، تحریم و به ویژه در دوره شیوع
بیماري هاي همه گیري همچون کروناست. معمولا در بنگاه هاي بزرگ تر که بیشتر شاغلان مزد و حقوق بگیر هستند، تحت نظارت

مقامات قانونی فعالیت می کنند و مجبورند نیروي کار خود را بیمه کنند و درنتیجه در زمره مشاغل رسمی قرار می گیرند. 

براین اساس انتظار می رود رابطه معکوسی بین سهم مشاغل مزد و حقوق بگیر بخش خصوصی و سهم مشاغل غیررسمی برقرار باشد.
در این خصوص آمارها نشان می دهد درحالی که سهم شاغلان غیررسمی در اقتصاد ایران حدود 30درصد است، این وضعیت در
مشاغل حقوق بگیر بخش خصوصی از 37.8درصد در سال 1390 به حدود 40درصد تا سال 1398 رسیده است. البته این مقدار با
احتساب گسترش بیمه به کارکنان مستقل به واسطه برخی مشوق هاي دولتی (مانند بیمه مخصوص رانندگان، زنان سرپرست خانوار،

قالی بافان، خادمان مساجد و...) رخ داده است وگرنه این میزان می توانست بالاتر نیز باشد. 

در استان هاي مرزي 60 درصد شاغلان غیررسمی اند 
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گفته شد طی سال 99 در کل کشور حدود 30 درصد از شاغلان(7 میلیون و 89 هزار نفر) فاقد بیمه و حمایت هاي اجتماعی و در
یک کلمه شاغل بخش غیررسمی هستند. اما توزیع استانی این 7 میلیون و 89 هزار شاغل بخش غیررسمی نیز جالب توجه و قابل
تامل است. آمارها نشان می دهد میانگین نرخ 30 درصدي شاغلان کشور درحالی است که در استان هاي آذربایجان غربی و سیستان
وبلوچستان حدود 58 درصد از کل شاغلان در بخش غیررسمی فعالند. در استان خراسان شمالی این میزان حدود 54 درصد، در
کردستان و کرمانشاه این نرخ براي هر کدام حدود 51 درصد و در اردبیل نیز این مقدار حدود 48 درصد است. این میزان براي استان

هاي گیلان حدود 40 درصد و براي گلستان نیز 39 درصد است. 

در کنار استان هاي مرزي، به استان هاي کمتر برخوردار نیز می توان اشاره داشت که در آنها نیز سهم مشاغل غیررسمی بسیار بالاتر
از میانگین کشوري است. براي نمونه در سال جاري 49 درصد از شاغلان استان لرستان و 47 درصد از شاغلان استان همدان در
بخش غیررسمی فعال بوده اند. طی سال جاري شاغلان بخش غیررسمی در خراسان رضوي با 41 درصد، زنجان با 38 درصد،
هرمزگان با 37 درصد، فارس با 36درصد، خراسان جنوبی و کرمان هر کدام با 35 درصد و استان کهگیلویه و بویراحمد نیز با 34
درصد، نرخی بالاتر از میانگین کشوري داشته اند. چهارمحال و بختیاري، قزوین، مازندران، آذربایجان شرقی، ایلام، خوزستان، قم،
سمنان، اصفهان، مرکزي، یزد، البرز، بوشهر و تهران به ترتیب استان هایی هستند که کمترین میزان شاغلان غیررسمی از کل اشتغال
را دارند. تهران با 10 درصد، بوشهر و البرز نیز هر کدام با 14درصد و یزد نیز با 15 درصد به ترتیب کمترین میزان شاغلان غیررسمی
را در بین استان هاي ایران دارند. سهم بالاي شاغلان غیررسمی حکایت از دو نکته قابل تامل دارد. اول اینکه به واسطه تمرکزگرایی
که طی یک قرن اخیر در ایران و البته در اغلب کشورهاي درحال توسعه رخ داده، دولتمردان نتوانسته اند با سیاست هاي مناسب بین
مناطق توازن ایجاد کنند و از این منظر، بخش رسمی اقتصاد در فقدان حمایت ها و سرمایه گذاري هاي بخش عمومی رشد چندانی
نداشته و سرمایه گذاري ها به مناطق خاص سرازیر شده است و الگوي عمومی اشتغال نیز متاثر از این موضوع بوده است. نتیجه دوم
هم که مکمل مورد اول است، در کنار سیاستگذاري هاي نامتوازن منطقه اي، از شاخص هاي اقتصاد کلان تاثیر پذیرفته و به دلیل
نحیف بودن بخش رسمی، شاغلان به اقتصاد پنهان، قاچاق کالا و مشاغل غیرقانونی روي آورده اند. همچنین در این استان ها که
عمدتا کمتر برخودار نیز هستند، مشاغل مربوط به کارکنان مستقل و کارکنان فامیلی بدون مزد نیز سهم بالایی دارد که به جهت

مقیاس نحیف خود، خارج از فرآیندهاي قانونی، بیمه و حمایت هاي اجتماعی هستند. 

60 درصد شاغلان فاقد بیمه اقشار کم درآمد هستند 

مشاغل غیررسمی، مشاغلی هستند که افراد شاغل در آن بدون داشتن قرارداد رسمی کار، با دستمزد کمتر از حداقل مزد قانونی و
بدون برخورداري از حمایت هاي اجتماعی (مانند بیمههاي اجتماعی) و چتر حمایتی قانون کار (مانند اخطار پیش از اخراج، مرخصی
استحقاقی سالانه یا استعلاجی و...) مشغول به کارند. همین تعریف که در این گزارش چندین بار به آن اشاره شده، نشان می دهد
بسیاري از شاغلان این بخش باید از طبقات اجتماعی کم درآمد باشند. به طور کلی پژوهش هاي انجام شده در ایران نشان می دهد
که در ایران زنان، کسانی که تحصیلات دانشگاهی ندارند، روستاییان و ساکنین برخی از مناطق محروم کشور سهم بسیار بیشتري از
نیروي کار غیررسمی دارند. اما از این مباحث کلی هم بگذریم، در اینکه توزیع شاغلان بخش غیررسمی در بین طبقات اجتماعی
چگونه است، پژوهش هاي کمتري به تفصیل این موضوع پرداخته اند. یکی از این پژوهش ها، گزارشی است که وزارت کار تحت عنوان
«کرونا، نیروي کار و حمایت اجتماعی» منتشر کرده است. براساس آمارهاي ارائه شده در گزارش مورد اشاره از کل شاغلان غیررسمی
در ایران، حدود 6.4 درصد آن مربوط به دهک یک است. در مورد سهم پایین شاغلان دهک یک این نکته قابل ذکر است که چون
بیش از 40 درصد افراد واقع در این دهک جزء سالمندان و افراد خارج از سن نیروي کار هستند، سهم شاغلان غیررسمی کم است.
همچنین توجه داشته باشیم این دهک به واسطه دارا بودن بالاترین نرخ خانوارهاي تک نفره، کم جمعیت ترین دهک درآمدي نیز
هست. اما از کل شاغلان غیررسمی در ایران حدود 16.9 درصد مربوط به دهک دوم، 16.5 درصد مربوط به دهک سوم، 16.3 درصد
مربوط به دهک چهار، 12.5 درصد مربوط به دهک پنجم،10.1 درصد مربوط به دهک ششم، 8.2 درصد مربوط به دهک هفتم، 6
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درصد مربوط به دهک هشتم، 4.3 درصد مربوط به دهک نهم و 2.9 درصد نیز مربوط به دهک دهم است. در یک جمع بندي مشخص
می شود از کل شاغلان غیررسمی کشور در سال جاري، حدود 56 درصد (معادل 3 میلیون و 977 هزار نفر) آن مربوط به چهار دهک
کم درآمد بوده، این درحالی است که کل شاغلان غیررسمی واقع در دهک هاي هفتم، هشتم، نهم و دهم (دهک هاي پردرآمد) 21.4

درصد یا معادل یک میلیون و 517 هزار نفر است.
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ضرورت راه اندازي راهدارخانه در محور داشبلاغ اسدآباد

منبع: ایسناشماره خبر:  173  |  تاریخ: 1399/09/30

بخشدار مرکزي اسدآباد گفت: در دهستان چهاردولی واقع در بخش مرکزي شهر اسدآباد به سمت محور گردنه داشبلاغ 28
روستا واقع شده که با توجه به حساسیت این گردنه راه اندازي راهدارخانه در دهستان چهاردولی و گردنه داشبلاغ ضرورت

دارد.

سلیمان نظري دوست در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه
در بخش مرکزي اسدآباد پتانسیل هاي بسیاري نهفته
است، اظهار کرد: اکثریت کارخانه هاي صنعتی اسدآباد از
جمله کارخانه هاي صبانور کنستانتره، گندله سازي، ذوب
آهن، کاویان پود، کنستانتره شایان صنعت و شهرك
صنعتی در بخش مرکزي واقع شده و هر یک از روستاهاي
بخش مرکزي اسدآباد داراي ظرفیت هاي بالایی هستند که
از این ظرفیت ها در راستاي جذب سرمایه گذاران بیشتر

براي احداث صنایع تبدیلی و کارخانه هاي مختلف می توان اقدام کرد. 

وي با اشاره اینکه دهستان چهاردولی یکی از مهمترین مناطق کشاورزي اسدآباد در بحث تولید سیب زمینی به شمار می رود، ادامه
داد: از این ظرفیت دهستان چهاردولی در بحث راه اندازي صنایع تبدیلی چیپس و پفک با استفاده از جذب سرمایه گذار در این رابطه

در این منطقه می توان گام هاي مؤثري برداشت و این موضوع را در راستاي اشتغال جوانان منطقه پیگیري کرد. 

نظري دوست همچنین با بیان اینکه روستاي بادخوره اسدآباد در بخش مرکزي داراي رتبه اول در دام سنگین در شهرستان و شاید در
استان همدان باشد و نیز دهستان هاي دربند و جلگه داراي تولیدات کشاورزي استراتژیک مهمی چون گندم، جو و چغندرقند هستند،
خاطرنشان کرد: این پتانسیل ها و ظرفیت هاي نهفته به عنوان یک فرصت در جذب سرمایه گذار براي اشتغال شهرستان در زمینه

هاي مختلف به شمار می رود. 

وي در دست اجرا بودن احداث و ساخت گلخانه در بهراز و آهو تپه و فعالیت شهرك گلخانه اي در موسی آباد را یکی دیگر از ظرفیت
هاي بخش مرکزي برشمرد و یادآور شد: در کنار مزیت ها بخش مرکزي داراي مشکلاتی نیز است که فرسوده بودن راه هاي دهستان
چهاردولی، آبگرفتگی زیرگذرها و کمربندي هاي در ایام بارندگی، عدم آسفالت راه هاي روستایی به طول 12 کیلومتر در روستاهاي

زیر 20 خانوار و نبود راهدارخانه در دهستان چهاردولی را می توان از جمله این مشکلات و دغدغه مندي ها عنوان کرد. 

بخشدار مرکزي اسدآباد با اشاره به اینکه از جمعیت 100 هزار نفري شهرستان 34 هزار نفر معادل 34 درصد جمعیت شامل 10 هزار
123 خانوار در روستاهاي بخش مرکزي ساکن هستند، گفت: بخش مرکزي داراي چهار دهستان چهاردولی، جلگه، دربند و سیدجمال

با 78 روستا بوده که از این تعداد هفت روستا خالی از سکنه است. 
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نظري دوست تعداد دهیاري هاي بخش مرکزي را 55 دهیاري برشمرد و خاطرنشان کرد: از این تعداد، 52 دهیاري فعال و سه
دهیاري منتظر کد شناسه ملی دهیاري هاست که در حال حاضر در 52 دهیاري فعال 43 دهیار فعالیت دارند. 

انتهاي پیام
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نیمی از درآمد تهرانی ها خرج مسکن می شود

منبع: برترین هاشماره خبر:  174  |  تاریخ: 1399/09/30

سهم بخش مسکن در هزینه خانوار در کل کشور 36 درصد و در شهر تهران 49 درصد است.

خبرگزاري ایسنا: سهم بخش مسکن در هزینه خانوار در کل کشور 36 درصد و در شهر تهران 49 درصد است. 

وزارت راه و شهرسازي که به تازگی روند ارایه آمار کشوري مسکن را آغاز کرده در گزارشی تازه روند تحولات مسکن با تکیه بر اقتصاد
کلان را ارایه و به شاخصهایی همچون نوسانات قیمت مسکن و ارز، سهم ارزش افزوده بخش مسکن و سهم بخش مسکن در هزینه

خانوار پرداخته است. 

این گزارش نشان می دهد در فاصله زمانی 10 ساله بین سال هاي 1388 تا 1398 سهم بخش مسکن در هزینه خانوار به بالاترین
میزان خود یعنی 36 درصد رسیده که نسبت به سال 1388 به میزان 3.4 درصد افزایش یافته است. این شاخص براي شهر تهران در
سال 1396 معادل 49 درصد بوده است. با توجه به این آمار و لحاظ این موضوع که قیمت مسکن از سال 1396 به بعد دچار جهش

شده احتمالا مسکن بیش از 49 درصد هزینه هاي خانوارها را در بر می گیرد. 

چند روز قبل محمودزاده معاون وزیر راه و شهرسازي در یک نشست خبري اعلام کرد که متوسط قیمت هر متر مربع مسکن در کشور
15.2 میلیون تومان است که در این بین شهرهاي تهران با میانگین متري 27.8 میلیون تومان، اهواز با متوسط 23.5 میلیون تومان،
شیراز 11.4 میلیون، اصفهان، 11.4 میلیون و زنجان 10.9 میلیون تومان در هر متر مربع به ترتیب پنج شهر گران قیمت کشور
هستند. شهرستان یاسوج در استان کهگیلویه و بویراحمد با متوسط قیمت 3.2 میلیون تومان در هر متر مربع کمترین قیمت را در

بین شهرهاي مرکز استانها به خود اختصاص داده است. 

اخیرا نیز دفتر اقتصاد مسکن وابسته به وزارت راه و شهرسازي گزارشی از تحولات بازار مسکن با تکیه بر اقتصاد کلان ارایه کرده که
حاکی از آن است سهم ارزش افزوده بخش مسکن از سال 1388 تا 1398، به 4.7 درصد کاهش یافته است. همچنین، سرمایه گذاري
بخش خصوصی در شهر تهران و در تمامی مناطق شهري کشور از سال 92 تا 95 روند نزولی داشت و از سال 95 تاکنون اندکی روند

صعودي شده است. 

آمارها در بخش سرمایه گذاري بخش خصوصی در ساختمان هاي مسکونی، نشان می دهد که در سال 1395 تا 1396 سود تولید
مسکن از 70 به 120 رسید و در سال 97 و 98 سود تولید مسکن به ترتیب در دو سال متوالی به 64 و سپس 60 درصد کاهش یافت.

آمار سهم بخش مسکن و ساختمان در ایجاد اشتغال در کشور سهم پایینی است و روند نزولی را طی کرده است. گزارش ها حاکی
است که سهم مسکن و ساختمان در اشتغال در فاصله زمانی 10 ساله بین سال هاي 1388تا 1398 از 13.1 درصد به 12.6 درصد

کاهش یافته است. 

تحولات قیمت مسکن در شهر تهران نیز صعودي است. بررسی ها حاکی است که میانگین قیمت معاملات مسکن در شهر تهران، روند
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صعودي دارد. به طوري که میانگین قیمت معاملات مسکن در شهر تهران در 8 ماه نخست سال 98 معادل 12 میلیون و 617 هزار
تومان بوده و در 8 ماه نخست امسال این رقم به 27 میلیون و 828 هزار تومان رسیده است. 

تحولات قیمت مسکن در شهر تهران نیز اختلاف فاحشی را نشان می دهد. بر اساس بررسی هاي انجام شده معاملات آبان ماه امسال
حاکی از میانگین متوسط خرید و فروش یک متر مربع واحد مسکونی معادل 59 میلیون و 398 هزار تومان در منطقه یک دارد و این

رقم براي منطقه 18شهر تهران معادل 11 میلیون و 904 هزار تومان است. 

بررسی شاخص حباب قیمتی در بازار مسکن شهر تهران نیز حاکی از افزایش قابل ملاحظه اجاره بها دارد. بنا بر اعلام کارشناسان،
یکی از شاخص هاي نشان دهنده وجود حباب قیمتی در بازار مسکن، نسبت میانگین قیمت به میانگین اجاره بها هر مترمربع مسکن
است. بر اساس مطالعات انجام شده از سال 1398، این شاخص افزایش قابل ملاحظه اي داشته و به عدد 23 رسیده است. در 8 ماه
نخست سال جاري نیز معادل 37 درصد بوده است که بیش از دو برابر میانگین بلندمدت است. بر اساس آمارها میانگین بلندمدت این

شاخص براي شهر تهران 18 است.
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نگذاریم زوج هاي جوان در ابتداي زندگی، بدهکار بانکی شوند

منبع: روزنامه اعتمادشماره خبر:  175  |  تاریخ: 1399/09/30

معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان: 
نگذاریم زوج هاي جوان در ابتداي زندگی، بدهکار بانکی
شوند محمدمهدي تندگویان، معاون ساماندهی امور جوانان
وزارت ورزش و جوانان گفت: باید فکري در جهت تاب
آوري جوانان براي بازپرداخت وام ازدواج شود تا زوجهاي
جوان با دریافت وام ازدواج براي رفع بخشی از مشکلاتشان،

در ابتداي زندگی به بدهکاران بانکی تبدیل نشوند. 

اعتمادآنلاین| محمد مهدي تندگویان، معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان درباره پیشنهاد افزایش وام ازدواج به 80
میلیون تومان توسط یک عضو کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400، با بیان اینکه از جمله بزرگترین اقدامات دولت دوازدهم، به روز
شدن پرداخت وام است، اظهار کرد: ما نماینده دولت و مدافع لایحه ارسالی بودجه 1400 از سوي دولت به مجلس هستیم، از سوي
دیگر هرساله پس از ارسال لایحه بودجه از سوي دولت به مجلس، رقم وام ازدواج توسط مجلس افزایش می یابد از این رو اگر بانک
مرکزي بتواند منابع آن را تامین و دستورالعمل جامعی در راستاي نظارت بر دریافت کنندگان و کاهش انحرافات ناشی از افزایش آن

ایجاد کند، ما مشکلی با افزایش رقم وام ازدواج نداریم و مخالف آن نیستیم. 

وي درباره توضیح یک عضو کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 مبنی بر تامین اعتبارات افزایش وام ازدواج به 80 میلیون تومان از
طریق بخشی از سپرده هاي قرض الحسنه جاري، تصریح کرد: توضیحی که درباره تامین اعتبارات آن داده شده است بحثی تخصصی و
مستلزم ارائه نظر تخصصی نماینده سازمان برنامه بودجه کشور و بانک مرکزي است که آیا ارقام بیان شده افزایش وام ازدواج و
بازپرداخت آن با توجه معوق کردن اقساط بازپرداخت وام ازدواج توسط برخی شعب به دلیل شرایط پاندمی کووید 19 قابل تامین

است یا خیر؟. 

تندگویان معتقد است که علت و میزان افزایش وام ازدواج باید به صورت ریشه اي بررسی و به آن پاسخ داده شود که افزایش وام
ازدواج بر مبناي چه تناسبی و براي پاسخگویی به چه اتفاقی انجام می شود؟؛ همچنین رقم اقساطی که زوجین با افزایش رقم وام
ازدواج به 80 میلیون تومان و بازپرداخت 8 ساله بر عهده می گیرند به نظر می رسد در حدود دو میلیون تومان باشد که خود این رقم

نیز از جمله نکات قابل توجهی است که باید در نظر گرفت که آیا زوجهاي جوان در ابتداي زندگی قادر به پرداخت آن هستند؟ 

معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان درباره علت پیشنهاد افزایش وام به رقم 80 میلیون تومان، ادامه داد: علت این
افزایش رقم وام ازدواج چیست؟ چرا پیشنهاد افزایش 50 میلیون به 80 میلیون را داده اند و چرا بر فرض مثال پیشنهاد 100 میلیون
داده نمی شود؟ منطق پیشنهاد این اعداد چیست؟ و این افزایش وام قرار است کدام بخش از مشکلات جوانان در ازدواج را حل کند؟

ما بارها درباره این موضوعات سوال کرده ایم اما پاسخ مناسبی به آن داده نشده است. 
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به گفته وي، کمک هاي مقطعی در بحث افزایش وام ازدواج نتوانسته منجر به افزایش امر ازدواج در کشور شود و علیرغم افزایش
هرساله وام ازدواج شاهد آمار رو به کاهش ازدواج و افزایش تبعات آن بوده ایم. 

کمک هاي مقطعی در امر فرزندآوري راهگشا نیست 

تندگویان همچنین درباره پیشنهاد اعطا وام 20 میلیون تومانی در جهت فرزندآوري گفت: در بحث فرزند آوري پیشنهاد من این است
که کمک هاي بلند مدت دائمی را جایگزین کمک هاي مقطعی کنیم. ما باید کمک در راستاي خانواده محوري و فرزندآوري و داشتن

یک خانواده مناسب را جایگزین کمک هاي امر ازدواج کنیم تا به هدف بزرگتر خود یعنی بحران جمعیت کمک کنیم. 

وي معتقد است که می توان راهکارهایی نظیر معاف کردن بخشی از مالیات براي کسانی که صاحب فرزند شده اند را جایگزین اعطا
وام 20 میلیون تومانی فرزندآوري کرد. همچنین می توان افراد داراي چهار فرزند را که به نوعی خانواده ایده آل محسوب می شوند را
به طور مادام العمر از پرداخت مالیات _در بخش خصوصی و دولتی_ معاف و یا از طریق کسورات بیمه براي آن ها مشوقی ایجاد کرد.

معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان تصریح کرد: حتی می توان حق عائله مندي را به مبلغ مقبولی تبدیل کرد که
مورد استقبال قرار گیرد و به طور مداوم بر روي حقوق افراد پرداخت شود. مسکن رایگان، مسکن با حداقل قیمت در بهترین شرایط
براي افرادي که داراي چهار فرزند هستند نیز از جمله راهکارهایی براي افزایش فرزندآوري است تا اینگونه منفعت مشوق هاي مادام

العمر شامل حال خانواده ها باشد که به طور حتم مردم نیز استقبال مناسب تري خواهند کرد. 

تندگویان گفت: پیشنهاد ما به مجلس این است که اگر در پی افزایش جمعیت و فرزندآوري هستند باید مشوق هاي مقطعی را به
مشوق هاي دائمی و مادام العمر به صورت پلکانی و با جدولی مشخص و با در نظر گرفتن امکانات و اعتبارات کشور تبدیل کنند. 

وي با تاکید بر اینکه مباحث مورد توجه این معاونت در افزایش وام ازدواج معطوف به جلوگیري از سوءاستفاده هاي احتمالی وام
ازدواج و انحراف در پرداخت و برداشت آن است، افزود: نگرانی ما ازدواج اجباري به دلیل برخورداري از منافع مالی وام ازدواج است.
اگر دستورالعمل درست و جامعی براي دریافت کنندگان در نظارت بر مدل هزینه وجود نداشته باشد، اعطاي هرگونه تسهیلاتی که با
نرخ پایین و منافع خوب براي دریافت کننده پرداخت شود به ویژه در شرایط بحران اقتصادي فعلی ـ تحریم هاي موجود و شرایط
ایجاد شده به واسطه پاندمی کووید 19 ـ امکان بروز هرگونه انحرافی نظیر خرید و فروش وام، ازدواج و طلاق صوري، ازدواج اجباري

و... را ایجاد می کند. 

بسیاري از انحرافات ناشی از افزایش وام ازدواج قابل رصد نیست 

معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان گفت: بسیاري از این انحرافات به دلیل عدم وجود دستورالعمل خاص، قابل رصد
و شناسایی نیست از این رو نمی توان عددي را براي آن در نظر گرفت و گفت این انحرافات سهم کوچکی در افزایش وام ازدواج دارند.
حتی خرید و فروش این وام قابل احصاء نیست چراکه پس از دریافت وام تصور می کنیم این وام براي امر ازدواج دریافت شده در
حالی که این وام مورد خرید و فروش واقع شده است کما اینکه در حال حاضر سایت هاي خرید و فروش وام وجود دارند و فروش وام

ازدواج به وفور بر روي این سایت ها قرار دارد که همین امر به معناي انحراف از هدف اصلی اعطا وام ازدواج به جوانان است. 

تندگویان افزود: همچنین از سوي دیگر بعضا براي دریافت این وام طلاق صوري و رجوع مجدد میان زن و شوهر انجام شده است و در



12/20/2020 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 423/606

حالی موارد این چنینی وجود دارد که قابل رصد و پایش نیز نیستند چراکه توسط نهادي رصد نمی شوند و دستورالعملی بر مبناي
نظارت بر آن نیز وجود ندارد. 

وي ادامه داد: اما نکته حائز اهمیت پس از دریافت وام است، به گونه اي که جوان به راحتی بتواند وام ازدواج را دریافت کند اما
دستورالعملی نظیر دریافت اسنادي توسط بانک مبنی بر صرف هزینه در امر ازدواج و یا رجوع ناظر بانک براي اطلاع از امر ازدواج و...
در جهت نظارت کافی بر دریافت کننده وام وجود داشته باشد تا حتما این مبالغ صرف امر ازدواج شود. این موضوع امري عادي است

که در رابطه با پرداخت تمامی وام ها در کشور وجود دارد تا تخلف را کاهش دهند. 

تندگویان افزود: ما باید مطمئن شویم این وام در امر ازدواج هزینه می شود. متاسفانه پس از دریافت وام ازدواج در کشور هیچ
دستورالعملی براي نظارت بر آن وجود ندارد و دستورالعمل دار شدن آن باید هرچه سریع تر انجام شود، رئیس جمهوري نیز دستور
آن را به بانک مرکزي داده اما متاسفانه پس از گذشت هشت ماه همچنان اقدامی در این راستا انجام نشده است. همچنین اگر مقرر

شود سال آینده به زوجین 160 میلیون تومان وام ازدواج تعلق گیرد نگرانی ما از افزایش تبعات آن است. 

به گفته وي، این معاونت مخالف افزایش وام ازدواج نیست و هشدارهاي داده شده صرفا بر اساس بررسی آمارهاي واقعی تابع افزایش
وام ازدواج است چراکه علیرغم افزایش وام ازدواج از سال 96 که 10 میلیون تومان بود تا کنون که 50 میلیون تومان است امر ازدواج

در کشور کاهش داشته و تبعاتی هم نسبت به آن ایجاد شده است. 

معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با اشاره به سایر مشکلات جوانان در زمینه امر ازدواج نظیر اشتغال ایمن و مسکن
ارزان که در صورت تامین نیازي به دریافت وام ازدواج توسط جوانان ایجاد نمی شود، در پایان تاکید کرد: تمام حرف ما هشدار آماري
است و مخالف پرداخت و افزایش وام نیستیم. به نظر می رسد وام ازدواج در مجموع نتوانسته است منجر به افزایش آمار ازدواج شود،
بنابراین باید به سوي مشوق هایی حرکت کنیم که دربرگیرنده اولویت خانواده و فرزندآوري و دائمی باشند تا بتواند در جهت رشد امر

ازدواج در کشور به ما کمک کند. 

منبع: ایسنا
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روندي نزولی کشت گیاهان روغنی ریشه اصلی بحران روغن است

منبع: دانشجوشماره خبر:  176  |  تاریخ: 1399/09/30

عبداالله کاویانی راد، عضو هسته تخصصی محیط زیست، بسیج دانشجویی دانشکده کشاورزي دانشگاه شیراز در گفتگو با
خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، با اشاره به بحران روغن در کشور گفت: با توجه به موضع مسئولان درباره واردات روغن

به نظر می رسد این مفهوم حاصل می شود که اگر اختلالی در واردات روغن ایجاد نشود، ...

عبداالله کاویانی راد، عضو هسته تخصصی محیط زیست،
بسیج دانشجویی دانشکده کشاورزي دانشگاه شیراز در
گفتگو با خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، با اشاره به
بحران روغن در کشور گفت: با توجه به موضع مسئولان
درباره واردات روغن به نظر می رسد این مفهوم حاصل می
شود که اگر اختلالی در واردات روغن ایجاد نشود، هیچ
مشکلی در بازار به وجود نیامده و مردم می توانند به

راحتی و بدون مشکل کالا هاي روغنی مورد نیازشان را تأمین کنند. اما چیزي که دوباره مورد بی توجهی قرار گرفته، موضوع تولید
است. سطح زیر کشت گیاهان روغنی در ایران روندي نزولی را طی کرده که ریشه اصلی بحران روغن است. با توجه به وضعیت
نامطلوب کشت اغلب گیاهان روغنی و نیاز فراوان کشور به محصولات روغنی، باید کشاورزي کشور به سمتی هدایت گردد که در تولید

این محصولات خودکفا شویم. 

کاویانی راد مطرح کرد: چربی ها و روغن هاي خوراکی به دو گروه گیاهی و حیوانی تقسیم شده که چربی هاي گیاهی شامل روغن
محصولاتی همانند کلزا، آفتاب گردان، زیتون، کنجد، سویا، گلرنگ و پالم و ... بوده و چربی هاي حیوانی شامل کره حیوانی، دنبه و

روغن ماهی است از روغن هاي خوراکی براي پخت وپز و سالاد استفاده می شود. 

این فعال دانشجویی افزود: با توجه به رشد جمعیت جهان، تولید و مصرف روغن هاي خوراکی نیز روندي افزایشی را طی می کند.
بررسی آمار مصرف روغن در کشور نشان دهنده مصرف بالاي این محصول بوده که تاثیر بسزایی در افزایش واردات روغن و دانه هاي

روغنی طی سال هاي اخیر داشته است. درحال حاضر بیش از 90 درصد میزان روغن مورد نیاز کشور وابسته به واردات است. 

عضوهسته تخصصی محیط زیست، بسیج دانشجویی دانشکده کشاورزي دانشگاه شیراز تصریح کرد: مصرف جهانی روغن هاي گیاهی
از سال 2013-2014 تا 2019-2020 نشان می دهد که سهم مصرف انواع روغن هاي پالم، سویا، آفتاب گردان به میزان زیاد و روغن
هسته خرما و زیتون به میزان کمتر رشد داشته اند. با نهایت تعجب از این که روغن پالم بیشترین سهم را در مصرف جهانی روغن
داشته، اما این گیاه ارزشمند به ندرت در کشتزار هاي ایران یافت می شود. به علاوه این گیاه تا حدودي با اقلیم ایران نیز سازگار بوده
و برهمین اساس بعضی از تولیدکنندگان در ایران اقدام به کشت آن نموده، اما به دلیل فقدان اطلاعات علمی و فنی، تولید تجاري و

گسترده آن امکان پذیر نشده است. 
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وي ادامه داد: رکن اساسی تولید دانه هاي روغنی حمایت دولت به صورت ارائه تسهیلات و خرید تضمینی محصولات کشاورزان با
قیمت هاي منطقی و نیز ورود فناوري هاي نوین اعم از بذور اصلاح شده به بخش کشاورزي و مشاوره مستمر به کشاورزان سراسر
کشور است. همانا که صرف اعتبار در حمایت از این بخش، عمده اي از نیاز هاي صنعت کشاورزي ودامپروري را رفع کرده و از هزینه
هاي کمرشکن واردات کاسته و در نتیجه علاوه بر خودکفایی، در بهبود معیشت مردم، افزایش اشتغال و کاهش نقدینگی کشور اثرات

قابل توجهی خواهد داشت.
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برنامه ریزي براي راه اندازي پارك علم و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر

منبع: ایلناشماره خبر:  177  |  تاریخ: 1399/09/30

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر گفت: برنامه داریم پارك علم و فناوري این دانشگاه را راه اندازي کنیم
که قرار است فضاي فیزیکی این پارك نیز در قالب ساختمان هاي برج هاي فناوري در پهنه نوآوري و فناوري دانشگاه تامین

شود.

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر
گفت: برنامه داریم پارك علم و فناوري این دانشگاه را راه
اندازي کنیم که قرار است فضاي فیزیکی این پارك نیز در
قالب ساختمان هاي برج هاي فناوري در پهنه نوآوري و

فناوري دانشگاه تامین شود. 

به گزارش ایلنا، علی نیک بخت با بیان اینکه در دانشگاه
صنعتی امیرکبیر سه نوع هسته و شرکت نوآور و فناور وجود دارد و از تمامی این شرکت ها حمایت می شود، گفت: دسته اول، هسته
هایی هستند که داراي ایده نوآورانه و تیم خوب براي ورود به بازار هستند که این شرکت ها بیشتر در مراکز نوآوري دانشکده ها

مستقر هستند. 

وي افزود: دسته دوم شرکت هایی مستقر در مراکز رشد هستند که داراي محصول اولیه با سطح تکنولوژي بالا هستند. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر اظهار داشت: دسته سوم شرکت هاي دانش بنیان هستند که محصولات آن ها
به مرحله تجاري سازي رسیده است و به خوبی وارد بازار شده اند. 

فعالیت 288 شرکت فناور و دانش بنیان در دانشگاه صنعتی امیرکبیر 

نیک بخت اظهار داشت: درمجموع، 288 شرکت فناور و دانش بنیان در دانشگاه صنعتی امیرکبیر در حوزه هاي مختلف مشغول به
فعالیت هستند. 

وي با بیان اینکه ماموریت مدیریت توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه حمایت و پشتیبانی از تبدیل ایده هاي نوآورانه و دستاوردهاي
علمی به فناوري ها و محصولات مورد نیاز کشور و جامعه و شکل دهی شرکت هاي دانش بنیان است، تاکید کرد: این مدیریت از سه
بخش مراکز نوآوري و کارآفرینی، مرکز رشد و مرکز هدایت شرکت هاي دانش بنیان تشکیل شده و ضمن ترویج فرهنگ کارآفرینی در
سطح دانشگاه تلاش می کند تا با شناسایی نخبگان و صید ایده هاي ناب و انجام حمایت هاي مادي و معنوي، مقدمات لازم براي

تبدیل آن ها به شرکت دانش بنیان موفق را فراهم آورد. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر خاطرنشان کرد: مدیریت توسعه نوآوري و فناوري از نظر استانداردهاي مراکز
فناوري کشور به حدي از بلوغ و فعالیت رسیده است که این مرکز می تواند به عنوان پارك علم و فناوري فعالیت کند که در تلاش
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هستیم مجوز راه اندازي پارك علم و فناوري را از وزارت علوم، تحقیقات و فناوري اخذ کنیم تا بتوانیم خدمات بیشتري به شرکت هاي
مستقر در دانشگاه ارائه کنیم. 

نیک بخت تاکید کرد: فضاي پارك علم و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر در فالب برج هاي فناوري تعریف شده است. در این
خصوص برج فناوري ابن سینا به عنوان برج فناوري شماره 1 با بیش از 8 هزار متر مربع زیربنا محل استقرار نزدیک به 100 شرکت
زیرمجموعه می باشد. برج فناوري شماره 2 این دانشگاه نیز تا بهمن ماه سال جاري در تقاطع کوچه بالاور و خیابان ولیعصر افتتاح می
شود. برج فناوري شماره 3 در خیابان بزرگمهر واقع شده و برج فناوري شماره 4 نیز در تقاطع خیابان بزرگمهر و در مجاورت سفارت

فلسطین خریداري شده که امیدواریم تا شهریور ماه سال آینده آماده بهره برداري شود. 

راه اندازي 4 مرکز فعال نوآوري در دانشکده ها 

وي اظهار داشت: دانشگاه صنعتی امیرکبیر اولین دانشگاهی است که در سطح دانشکده هاي خود اقدام به راه اندازي مراکز نوآوري
کرده و تاکنون 4 مرکز فعال نوآوري در دانشکده ها راه اندازي شده و سه مرکز نیز در شرف تاسیس قرار دارند. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر ادامه داد: همچنین به دنبال ایجاد پهنه فناوري دانشگاه هستیم که براي
اجراي این پروژه نیازمند انعقاد تفاهم نامه ها و توافق نامه هاي مختلف با شهرداري تهران و معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري

هستیم. 

نیک بخت اظهارداشت: برنامه داریم واحد تجاري سازي را در مدیریت توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر راه اندازي
کنیم تا از این طریق بتوانیم به تجاري سازي ایده و محصولات شرکت ها کمک کنیم و همچنین زمینه تجاري سازي یافته هاي

پژوهشی دانشگاه را نیز فراهم کنیم. 

وي با بیان اینکه شرکت هاي فناور و دانش بنیان مستقر در دانشگاه به عنوان شرکت هاي پیشرو و موفق در زمینه فعالیت خود
شناخته می شوند، تاکید کرد: شرکت هاي دانش بنیان و فناور این دانشگاه در حوزه هاي مختلف درحال فعالیت هستند که تعدادي از
شرکت هاي این دانشگاه در حوزه هاي انرژي و محیط زیست، مهندسی پزشکی و سلامت، فناوري اطلاعات و ارتباطات و سایر زمینه

هاي تخصصی فعال هستند که داراي عملکرد بسیار مطلوبی هستند. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر خاطرنشان کرد: عملکرد اکثر این شرکت ها در حوزه تخصصی خود بسیار
مطلوب ارزیابی می شود. به طوریکه در سال 98 با وجود شیوع بیماري کرونا در اواخر سال مجموع فروش شرکت هاي تابعه در حدود

112 میلیارد تومان بوده و همچنین نزدیک به 850 نفر در این شرکت ها مشغول به فعالیت می باشند. 

وي افزود: نشانه این عملکرد مناسب را می توان در فعالیت شرکت هاي تابعه در دوران کرونا مشاهده نمود. به گونه اي که فعالیت
برخی از شرکت هاي این دانشگاه با شیوع بیماري کرونا بیشتر شده است. به عنوان مثال شرکت هایی در این دانشگاه فعال هستند که
مراقبت هاي پزشکی و ویزیت هاي آنلاین را برعهده دارند که طبق برآوردهاي صورت گرفته این شرکت ها حدود 2.5 تا 3 میلیون
سفر شهري را در بازه زمانی ابتداي اسفند 98 تا پایان اردیبهشت 99 کاهش داده اند. از این دست خدمات می توان به پلتفرم هاي

سرویس دهی در حوزه مشاوره آنلاین حقوقی و روانشناسی نیز اشاره نمود. 

افزایش فعالیت شرکت هاي فناور دانشگاه صنعتی امیرکبیر در دوران شیوع کرونا 
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مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر گفت: برخی شرکت هاي مستقر در دانشگاه به دلیل اینکه فعالیت هاي
تخصصی ارائه می دادند در دوران کرونا توانستند توسعه بسیاري داشته باشند. به عنوان مثال شرکتی در دانشگاه فعال بود که این

شرکت هم اکنون 70 درصد بازار وبینارهاي کشور را در اختیار دارد. 

وي تاکید کرد: با وجود شیوع کووید-19، در مجموعه فعالیت مراکز نوآوري و شتابدهی دانشگاه رشد داشته است، به گونه اي تعداد
تیم هاي مستقر در این مراکز نسبت به پایان سال 1398 به میزان 48 درصد و تعداد اعضاي فعال در این تیم ها به میزان 20 درصد

رشد داشته است. 

نیک بخت خاطرنشان کرد: مقایسه آمارهاي موجود در سال 98 و شش ماهه نخست امسال نشان می دهد که در این مدت میزان
اشتغال در شرکت هاي دانش بنیان، واحدهاي فناور و تیم هاي مستقر در مراکز نوآوري دانشگاه به میزان 40 درصد افزایش داشته

است. 

برنامه ریزي براي توسعه بازار و کمک به تجاري سازي محصولات شرکت هاي دانش بنیان و واحدهاي فناور 

نیک بخت اظهار داشت: برنامه داریم با حمایت از شرکت ها زمینه اي را فراهم کنیم که بخش هاي تحقیق و توسعه شرکت هاي فناور
و دانش بنیان مستقر در دانشگاه رشد یابد. به عنوان مثال یکی از شرکت هاي مدیریت که در زمینه ساخت کیت تشخیص کرونا

فعالیت دارد با توسعه محصولات خود موفق شده است گام هاي مهمی در تولید واکسن کرونا بردارد. 

وي گفت: یکی دیگر از برنامه هاي مهمی که در این خصوص در دست اجرا است اعطاي تسهیلات به شرکت هاي فناور و دانش بنیان
با کمک بانک هاي مختلف کشور است که کمک به توسعه زیرساخت ها و توسعه محصولات شرکت را هدفگذاري کرده است. از این
بین می توان به تسهیلات قرض الحسنه بلند مدت با عنوان فن آفرینی، تسهیلات مشارکت مدنی و همچنین گرنت فناوري اشاره

نمود. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر افزود: شرکت هاي فناور و دانش بنیان دانشگاه که در زمینه انرژي و محیط
زیست فعالیت می کنند سرمایه گذار خارجی دارند که این امر نشان می دهد این شرکت ها در حوزه تحقیقات و توسعه فعالیت خود

به خوبی درحال برنامه ریزي و فعالیت هستند. 

نیک بخت خاطرنشان کرد: برنامه داریم شرکت هاي جدید فناور و نوآور را در مرکز رشد دانشگاه مستقر کنیم. 

وي ادامه داد: رسالت ما توسعه فرهنگ فناوري در دانشکده ها است که راه اندازي مراکز نوآوري در این راستا بوده است.
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ارائه خدمات گوناگون به بازنشستگان ادامه خواهد یافت

منبع: الفشماره خبر:  178  |  تاریخ: 1399/09/30

قائم مقام شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي افق کوروش در حاشیه مراسم امضاء تفاهم نامه استخدام دوهزار نفر از فرزندان
بازنشستگان کشوري در این شرکت گفت: با برنامه ریزي هاي انجام شده و در صورت همکاري نهادهاي مرتبط، ارائه خدمات گوناگون

به بازنشستگان ادامه خواهد یافت 

دکتر حسین صبوري در گفتگو با روابط عمومی شرکت فروشگاه
هاي زنجیره اي افق کوروش با تاکید بر این که تفاهم نامه
استخدام دوهزار نفر از فرزندان بازنشستگان کشوري در شرکت
فروشگاه هاي زنجیره اي تنها یکی از خدمات گوناگونی است که
براي بازنشستگان و خانواده هاي ایشان در نظر گرفته شده است
افزود: شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي افق کوروش به عنوان
بزرگترین فروشگاه زنجیره اي بخش خصوصی، با داشتن بیش از

2200 شعبه فروشگاهی در 34 استان کشور براي 16 هزار نفر اشتغال مستقیم ایجاد کرده است، و با هدف تکریم بازنشستگان
کشوري و تقدیر از زحمات این عزیزان، بخشی از ظرفیت استخدامی خود را به استخدام فرزندان ایشان اختصاص داده و بر اساس

ضوابط و مقررات درون سازمانی خود، فرزندان واجد شرایط بازنشستگان را استخدام خواهد کرد. 

قائم مقام فروشگاه هاي زنجیره اي افق کوروش گفت: با توجه به افتتاح روزانه دو شعبه فروشگاهی افق کوروش در سراسر کشور و
تاثیر مستقیم آن در ایجاد اشتغال، به طور میانگین هر 20 دقیقه یک نفر در بخش هاي مختلف افق کوروش استخدام می شود.

بدیهی است با وضعیت اقتصادي موجود، این حجم از استخدام در بخش خصوصی کشور چشمگیر است.
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24 تن مواد مخدر در استان بوشهر کشف و ضبط شد

منبع: اتحاد خبرشماره خبر:  179  |  تاریخ: 1399/09/30

اتحادخبر: دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان بوشهر از کاهش ورود مواد مخدر به این استان خبر داد و گفت:
در سال گذشته 24 تن مواد مخدر در سطح استان کشف و ضبط شد.

اتحادخبر: دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان بوشهر از کاهش ورود مواد مخدر به این استان خبر داد و گفت: در
سال گذشته 24 تن مواد مخدر در سطح استان کشف و ضبط شد. 

به گزارش مهر، ارسطو ترکمان منش در نشست شوراي فرعی
هماهنگی مبارزه با مواد مخدر شهرستان دشتی با بیان اینکه سه
هزار و133 نفر مرتبط با این جرایم دستگیر و تحویل مقامات
قضائی شدند، اظهار داشت: 70 درصد کشفیات در مسیر دریایی

بوده است. 

وي افزود: با اقدامات صورت گرفته در سطح استان ورود مواد
مخدر به استان کاهش یافته به طوي که در نه ماه اول سال
جاري 10 تن مواد مخدر کشف شده که به نسبت مدت مشابه

سال گذشته 40 درصد کاهش داشته ایم. 

ترکمان منش بیان کرد: اقدامات خوبی در حوزه مواد مخدر صورت گرفته که افزایش تجهیزات در حوزه دریا، افزایش تعداد نیروهاي
مجرب و دستگیري سر دست هاي اصلی باند مواد مخدر از جمله این اقدامات بوده است. 

فرماندار دشتی با اشاره به اینکه اقدامات خوبی در حوزه پیشگیري و مبارزه با مواد مخدر در سطح شهرستان صورت گرفته و اظهار
داشت: براي اشتغال معتادین بهبود یافته در شهرستان بین 10 تا 50 میلیون تومان تسهیلات با کارمزد 4 درصد پرداخت می شود. 

عبداالله نادري افزود: در حوزه مواد مخدر مبارزه و پیشگیري باید تداوم و مستمر باشد.
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مدرسه اي از بندرریگ گناوه برگزیده کشور در طرح بوم شد

منبع: اتحاد خبرشماره خبر:  180  |  تاریخ: 1399/09/30

اتحادخبر: رئیس اداره آموزش و پرورش منطقه بندرریگ شهرستان گناوه گفت: دبیرستان حضرت رقیه (س) این منطقه
موفق به کسب رتبه برتر کشوري مجري طرح بوم در سال تحصیلی 99-98 شد.

اتحادخبر: رئیس اداره آموزش و پرورش منطقه بندرریگ شهرستان گناوه گفت: دبیرستان حضرت رقیه (س) این منطقه موفق
به کسب رتبه برتر کشوري مجري طرح بوم در سال تحصیلی 99-98 شد. 

به گزارش ایرنا؛ سعید بهمرد افزود: طرح بوم، یکی از برنامه هاي
ابلاغی وزارت آموزش و پرورش است که با هدف ایجاد روحیه
نوآوري و کارآفرینی، آشنایی و توانمندسازي دانش آموزان در
زمینه استعدادها و مهارت هاي بومی محل زندگی آنان و ارتقاي
سطح معلومات دانش آموزان در زمینه هاي مختلفی که در کتب
درسی موجود نیست و در کلاس درس بحث نمی  شود، به اجرا

در می آید. 

وي اظهار کرد: این طرح 60 ساعت از زمان آموزش در طول سال تحصیلی را به خود اختصاص می دهد که به صورت 2 ساعت در
هفته انجام می شود. 

وي گفت: موضوع برنامه، یاددهی مسائل مختلف خارج از مباحث درسی و بیشتر در ارتباط با فرهنگ و استعدادهاي بومی منطقه
ازجمله آموزش مهارت هاي مختلف دینی، اجتماعی، اخلاقی، نوآوري و کارآفرینی باتوجه به استعدادهاي بومی، ساخت دست سازهاي
بومی، بازدیدها و اردوهاي علمی آموزشی از نهادها، کارخانه ها، ادارات و مراکز علمی براي آشنایی به حرف و مشاغل مختلف و افزایش

سطح آگاهی دانش آموزان است. 

بهمرد افزود: هر برنامه اي که خارج از موضوعات درسی باشد و بتواند بر آموخته هاي دانش آموزان بیفزاید در قالب طرح بوم اجرا
خواهد شد که اولویت آن با توانایی هاي بومی هر منطقه است. 

رئیس آموزش و پرورش منطقه بندرریگ گفت: مجري طرح بوم، مدیریت مدرسه و نظارت آن را انجمن اولیا و مربیان و اداره مربوطه
برعهده دارد که در پایان آموزش هر مهارت، به ارزشیابی دانش آموزان می پردازند و در اتمام هر مهارت و یا پایان سال تحصیلی

گزارش عملکرد خود را به منطقه ارسال می کنند. 
وي یادآورشد: هر منطقه پس از ارزیابی مدارس، طبق سهمیه دریافت شده، آموزشگاه برتر خود را به استان معرفی خواهد کرد و
استان پس از داوري با بررسی مستندات و بازدید حضوري، برترین ها را به وزارت آموزش و پرورش براي کسب رتبه کشوري معرفی

می کند. 
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بخش ریگ از توابع شهرستان گناوه در شمال استان بوشهر قرار دارد.
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دست بافته هاي «یاقوت» در راه بازار

منبع: همشهريشماره خبر:  181  |  تاریخ: 1399/09/30

شیوع کرونا بسیاري از مشاغل را با تعطیلی مواجه کرده و همین موضوع باعث خانه نشینی اجباري شده است.

 همشهري آنلاین _ معصومه حق جو: در این میان
شهروندانی هم هستند که از فرصت پیش آمده براي کسب درآمد استفاده می کنند. «مرضیه رحیم زاده» یکی از همین افراد و جزو
بانوان کارآفرینی است که با توجه به محدودیت هاي تردد، فضاي کارگاه کوچکش، «یاقوت»، را به خانه بانوان هنرمند برده است تا

 
سهمی در حرکت چرخ اقتصاد خانواده ها داشته باشد. 

 
 مرضیه رحیم زاده/ کارآفرین هم محله اي 

او درباره چگونگی ایجاد کارگاه بافت یاقوت می گوید: «سال 93، یکی از دوستانم در دانشگاه درباره سفارش بافت پتو و پلیور براي
یکی از نزدیکانش به صورت آنلاین صحبت کرده بود. با توجه به اینکه از کودکی مادرم و بقیه بانوان فامیل را داراي مهارت در زمینه
هایی مثل قالیبافی، تابلوفرش و خیاطی و هنرهاي دیگر دیده بودم، برایم تعجب آور بود که براي هنري مثل بافتنی سفارش آنلاین

 
وجود داشته باشد. خودم هم به علت علاقه اي که به این هنرها داشتم، اغلب آنها را از همان کودکی یاد گرفته بودم.» 

ایده یاقوت از همین سال بود که در ذهن این بانوي کارآفرین ایجاد شد. رحیم زاده بیان می کند: «بعد از مدتی این جرقه در ذهنم
ایجاد شد که از این هنرها، کسب درآمد کنم. بنابراین در اینستاگرام یک صفحه راه اندازي کردم و یک سري عکس از آثار بافته شده
خودم گذاشتم و سفارش گرفتم. یکی از نخستین سفارش ها براي خانمی بود که قصد سفر داشت و سفارشش باید فوري آماده می
شد. همان زمان هم مسابقه بدمینتون داشتم و به مسابقه نرسیدم. بنابراین، تصمیم گرفتم براي اینکه در روال عادي زندگی ام خللی
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وارد نشود، گروهی از بانوان فامیل و دوستانم در دانشگاه و... را براي پاسخگویی به مشتریان دور هم جمع کنم.» 

 
 

- جلب مشارکت از سراها و فرهنگسراها سال 94 بود که پاي این بانوي هنرمند کم کم به سراها و فرهنگسراها باز شد و به بانوانی که
در حال آموزش بودند پیشنهاد همکاري داد. او می گوید: «چون این بانوان تخصص هاي مختلفی داشتند، توانستم حوزه هاي بافت را

 
در زمینه تریکو، شال و کلاه، لباس نوزادي و... گسترش بدهم.» 

این هم محله اي حدود 6 ماه قبل کارگاهی در نزدیکی میدان انقلاب اجاره کرد. رحیم زاده بیان می کند: «بانوان هنرمند سفارش ها
را بعد از آماده شدن به کارگاه می آورند تا اگر اشکالاتی وجود داشت، برطرف کنیم. براي سفارش هاي بعدي مواد اولیه را در

 
اختیارشان قرار می دهم. دستمزد هم به صورت ماهانه به این هنرمندان پرداخت می شود.» 

با اینکه کارگاه ظرفیت انجام کارهاي هنرهاي مختلف مثل چرم دوزي، گلدوزي یا خیاطی را هم داشت، ولی به گفته او، تمرکز روي

 
کارهاي بافت به علت حوزه هاي گسترده و متنوعی که دارد، بازدهی بیشتري داشته است. 

این کارشناس ارشد کارآفرینی می گوید: «در حال حاضر حدود 10 نفر که برخی از آنها جزو زنان سرپرست خانوار هستند با یاقوت در
زمینه هاي مختلف مثل تولید پاف، عروسک بافتنی، پوشاك بزرگسال، ست نوزادي و... به صورت دورکاري همکاري دارند. تا حدود

 
یک ماه دیگر سایتی هم راه اندازي می کنم که قرار است یک سایت جامع از لحاظ آموزش و فروش در زمینه بافت باشد.» 

این روزها بازار فروش آنلاین، با توجه به اینکه شیوع کرونا باعث شده از خرید حضوري چندان استقبالی نشود، حسابی داغ شده است.
رحیم زاده در این باره بیان می کند: «هنر دست بانوان قبلاً از طریق تلگرام و صفحه مجازي یاقوت به فروش می رسید، ولی بعد از

 
فیلتر شدن تلگرام، فروش فقط از طریق نشانی honar_yaghoot@ انجام می شود.» 

بافت با ماشین سرعت بسیار زیادي دارد و می توان سفارش هاي بیشتري را آماده کرد، ولی رحیم زاده ترجیح می دهد کارها هنر
دست و بدون دخالت ماشین باشد: «البته که نتیجه کار با ماشین بسیار متفاوت تر از کار دست است و از لحاظ اقتصادي سود
بیشتري دارد، اما اگر هنر دست و بدون دخالت ماشین باشد، بانوان بیشتري می توانند کسب درآمد کنند. از طرفی کار دست

 
ماندگاري و زیبایی بیشتري دارد.» 

رحیم زاده معتقد است شماري از بانوان وظیفه خود را منحصر به خانه داري می دانند و اعتماد به نفس براي کسب درآمد از طریق
توانمندي هایشان را ندارند. این کارآفرین می گوید: «تصور می کنم مأموریتم روي زمین، خوشحال کردن انسان ها و به خصوص
کمک به توانمندسازي بانوان است. خوشحالم که علاقه و مسیر زندگی ام را پیدا کرده ام. دوست دارم در همین مسیر تلاش کنم و

حمایت خانواده ام هم در این راه دلگرمم می کند.» 
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- شهرداري از کارآفرینان منطقه حمایت کند رحیم زاده عقیده دارد با توجه به هزینه سنگین اجاره کارگاه و سود کمی که از تولید
محصولات به دست می آید، شهرداري می تواند مکانی را با اجاره کمتر یا به رایگان در اختیار کارآفرینان قرار بدهد، بلکه کمی از فشار
هزینه ها کاسته شود. او می گوید: «در هر محله ساختمان هاي بدون استفاده یا واحدهاي خالی اداري وجود دارد که شهرداري می

 
تواند، طی رایزنی با مالکان، آنها را در اختیار چنین افرادي قرار بدهد.» 

به عقیده این کارآفرین، شهرداري ها باید از کارآفرین هاي منطقه خود حمایت کنند. اگر حمایتی وجود نداشته باشد، از انگیزه فرد
براي ادامه کار کم می شود. رحیم زاده ادامه می دهد: «شهرداري می تواند در این زمینه اقدامات زیادي انجام بدهد. به عنوان مثال،
می تواند در زمینه تبلیغات به کارآفرینان کمک کند.می توان حتی از طریق تبلیغات براي صادرات هم اقدام کرد، ولی بدون فضاي

 
مناسب براي استقرار این بانوان هنرمند، چنین کاري میسر نیست.» 

از زمانی که در مقطع کارشناسی ارشد وارد رشته کسب و کارهاي الکترونیک شده، به گفته خودش، ایده هاي زیادي براي کارآفرینی
داشته و دارد. رحیم زاده بیان می کند: «قبل ورود به این رشته هم ایده هاي زیادي داشتم. وقتی به دانشکده رفتم، نقشه راه برایم
هموارتر شد. یادم هست، وقتی ایده هایم را در قالب پروژه به استادان می گفتم بسیار استقبال می کردند. در حال حاضر تصمیم

 
گرفته ام فعلاً یاقوت را جلو ببرم و روي توسعه آن متمرکز باشم.» 
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- شیوع کرونا و بالارفتن قیمت ها «سیمین افشار» یکی از بانوان سرپرست خانوار در یاقوت است که قبل از شیوع کرونا در زمینه
تهیه انواع ترشی ها و سفارش انواع بافت مشغول بوده است. او می گوید: «با شیوع کرونا، ترشی ها طرفداران خود را به علت مسائل

بهداشتی از دست دادند. از طرفی، به علت بالارفتن قیمت کاموا حجم سفارش ها کم و فعالیت هایم محدود شده بود.» 

 
 سیمین افشار/ کارآفرین هم محله اي 

او از طریق فراخوانی که رحیم زاده در صفحه مجازي براي همکاري منتشر کرده بود، با یاقوت آشنا شد. افشار بیان می کند: «کاموا و
مواد لازم براي تولید توسط خانم رحیم زاده تهیه و در اختیار ما گذاشته می شود. کارهایی که تولید می کنم هم توسط ایشان به

 
فروش می رسد. در واقع من و دیگر همکارانم در یاقوت فقط تولیدکننده هستیم. بقیه امور به عهده مسئول کارگاه است.» 

افشار هم از جاي خالی حمایت شهرداري شکایت دارد. او می گوید: «کاش شهرداري مکانی در اختیار کارآفرینان قرار بدهد تا با

 
تعامل بین شهروندان توانمند و آنها بتوان چرخ اقتصاد خانواده ها را به حرکت دربیاوریم.» 

 
 معصومه یوسفی نیکو/ کارآفرین هم محله اي 
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- کارآفرین باید پابه پاي کار پیش برود «معصومه یوسفی نیکو» یکی دیگر از بانوان هنرمند در یاقوت است. او درباره آشنایی اش با
یاقوت می گوید: «از حدود 7 ماه قبل با خانم رحیم زاده و یاقوت از طریق صفحه مجازي آشنا شدم. نمونه کارهایم را براي ایشان

ارسال کردم و بعد از تأیید، همکاري ما شروع شد. قبل از آشنایی با خانم رحیم زاده، بافتنی آموزش می دادم.» 
یوسفی نیکو ادامه می دهد: «با توجه به اینکه فرزند کوچک دارم، آشنایی با کارگاه برایم فرصتی فراهم کرد تا بعد از مدت ها بتوانم

در منزل از هنرم بهره ببرم.» 
به عقیده این بانوي هنرمند، خانم رحیم زاده جزو آن دسته از کارآفرینانی است که پابه پاي کار پیش می رود و زحمت می کشد. 

با توجه به شرایط حاکم به علت شیوع کرونا، شهرداري می تواند دست بانوان هنرمند را بگیرد تا با همکاري هم، علاوه بر اشتغالزایی،
حیطه فعالیت آنها هم گسترده تر شود. با توجه به محدودیت هاي کرونایی و کم شدن استقبال از فروش حضوري، شهرداري می تواند

از طریق فضاي مجازي و سایت هاي اینترنتی براي تبلیغات پیشقدم شود.
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تفاهم نامه تامین زمین و احداث 1200 مسکن ایثارگران منعقد شد

شماره خبر:  182  |  تاریخ: 1399/09/30
منبع: بنیاد شهید و امور

ایثارگران

بندرعباس - با هدف تأمین زمین احداث یک هزار و 200 مسکن و ساماندهی اشتغال و کارآفرینی خانواده هاي شاهد و
ایثارگر، تفاهم نامه اي بین استاندار هرمزگان و رییس بنیاد شهید کشور به امضاء رسید.
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انعقاد تفاهم نامه تامین زمین احداث 1200 مسکن خانواده هاي شاهد و ایثارگر

هرمزگان

منبع: بلاغشماره خبر:  183  |  تاریخ: 1399/09/30

به گزارش بلاغ به نقل ازفریدون همتی استاندار هرمزگان در نشست امضاي تفاهم نامه تامین زمین احداث مسکن و ساماندهی
اشتغال و کارآفرینی خانواده هاي شاهد و ایثارگر هرمزگان، با بیان اینکه هرمزگان از ظرفیت هاي متنوع و بزرگی بهره مند است،

گفت: اقدامات خوبی در راستاي افزایش منابع درآمدي براي خدمات رسانی به خانواده معظم شهدا و ایثارگران انجام شده است. 
وي افزود: دولت در زمینه توانمندسازي خانواده هاي شهدا و ایثارگر از همه ظرفیت ها استفاده خواهد کرد و این آمادگی وجود دارد با

تشکیل تعاونی و اعطاي تسهیلات، زمینه ورود ایثارگران به بخش کشاورزي که جزء مشاغل کلیدي است، فراهم شود. 
استاندار هرمزگان گفت: تبدیل فرزندان خانواده هاي شاهد به نیروهاي ماهر و فنی، امکان بهره گیري از توانمندي این نیروها را در
صنایع استان تسهیل می کند که در همین راستا اقدامات مطلوبی از سوي بنیاد شهید استان هرمزگان با حمایت مجموعه دولت در

استان صورت گرفته است. 
همتی، خانواده هاي معظم شاهد و ایثارگر را ولی نعمتان مردم و انقلاب برشمرد و عنوان کرد: حفظ کرامت خانواده هاي ایثارگر،
وظیفه یکایک شهروندان و مسئولان کشور است و ما به عنوان متولیان دولت در هرمزگان، از هیچ مساعدتی در این زمینه دریغ

نخواهیم کرد. 
استاندار هرمزگان اضافه کرد: با انعقاد تفاهم نامه و اختصاص زمین براي ساخت مسکن ایثارگران، مشکل تأمین مسکن تمامی

ایثارگران هرمزگان رفع خواهد شد. 
سعید اوحدي نیز در این نشست با اشاره به قانون استفساریه بند (و) ماده (44) قانون برنامه پنجم توسعه، اظهارداشت: بر این اساس،
تمامی مشمولین ماده (21) قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران که در زمان برنامه پنجم توسعه در دستگاه هاي اجرایی به هر

نحوي شاغل بوده اند باید تبدیل وضعیت استخدامی پیدا کنند. 
وي ادامه داد: درحوزه اشتغال به دلیل شرایط پیچیده کشور، شش گام ""استفاده از ظرفیت هاي قانونی، سفرهاي استانی، انعقاد

تفاهم نامه ها با وزارت صمت و راه و شهرسازي و پیگیري بند ج ماده 88"" براي رفع اشتغال جامعه ایثارگري برداشته شده است. 
معاون رییس جمهور بیان داشت: در بند (ج) ماده 88 قانون برنامه ششم توسعه بر اشتغال ایثارگران تأکید شده و دولت موظف شده تا

پایان این برنامه زمینه اشتغال فرزندان شهدا و جانبازان را در ادارات دولتی فراهم آورد. 
اوحدي اضافه کرد: براساس بند (ذ) ماده 88 قانون برنامه ششم توسعه تبدیل وضعیت نیروها باید تا پایان این برنامه اتفاق بیفتد که در

ماده 21 قانون جامع خدمات ایثارگران نیز به این امر تأکید شده است. 
در پایان این نشست، تفاهم نامه ساماندهی اشتغال خانواده هاي شاهد و ساخت یک هزار و 200مسکن براي خانواده هاي ایثارگر

استان منعقد شد. 

بلاغ: انتشار مطالب و اخبار تحلیلی سایر رسانه هاي داخلی و خارجی لزوما به معناي تایید محتواي آن نیست و صرفا جهت اطلاع
کاربران از فضاي رسانه اي منتشر می شود.
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واحد تجاري سازي در دانشگاه صنعتی امیرکبیر راه اندازي می شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  184  |  تاریخ: 1399/09/30

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه امیرکبیر گفت: برنامه داریم واحد تجاري سازي را در مدیریت توسعه نوآوري و فناوري
دانشگاه صنعتی امیرکبیر راه اندازي کنیم.

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه امیرکبیر گفت:
برنامه داریم واحد تجاري سازي را در مدیریت توسعه
نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر راه اندازي

کنیم. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از دانشگاه صنعتی
امیرکبیر، دکتر علی نیک بخت با بیان اینکه در دانشگاه
صنعتی امیرکبیر سه نوع هسته و شرکت نوآور و فناور
وجود دارد و از تمامی این شرکت ها حمایت می شود،
گفت: دسته اول، هسته هایی هستند که داراي ایده

نوآورانه و تیم خوب براي ورود به بازار هستند که این شرکت ها بیشتر در مراکز نوآوري دانشکده ها مستقر هستند. 

وي افزود: دسته دوم شرکت هایی مستقر در مراکز رشد هستند که داراي محصول اولیه با سطح تکنولوژي بالا هستند. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر اظهار داشت: دسته سوم شرکت هاي دانش بنیان هستند که محصولات آنها
به مرحله تجاري سازي رسیده است و به خوبی وارد بازار شده اند. 

فعالیت 288 شرکت فناور و دانش بنیان در دانشگاه صنعتی امیرکبیر 

نیک بخت اظهار داشت: درمجموع، 288 شرکت فناور و دانش بنیان در دانشگاه صنعتی امیرکبیر در حوزه هاي مختلف مشغول به
فعالیت هستند. 

وي با بیان اینکه ماموریت مدیریت توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه حمایت و پشتیبانی از تبدیل ایده هاي نوآورانه و دستاوردهاي
علمی به فناوري ها و محصولات مورد نیاز کشور و جامعه و شکل دهی شرکت هاي دانش بنیان است، تاکید کرد: این مدیریت از سه
بخش مراکز نوآوري و کارآفرینی، مرکز رشد و مرکز هدایت شرکت هاي دانش بنیان تشکیل شده و ضمن ترویج فرهنگ کارآفرینی در
سطح دانشگاه تلاش می کند تا با شناسایی نخبگان و صید ایده هاي ناب و انجام حمایت هاي مادي و معنوي، مقدمات لازم براي

تبدیل آن ها به شرکت دانش بنیان موفق را فراهم آورد. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر خاطرنشان کرد: مدیریت توسعه نوآوري و فناوري از نظر استانداردهاي مراکز
فناوري کشور به حدي از بلوغ و فعالیت رسیده است که این مرکز می تواند به عنوان پارك علم و فناوري فعالیت کند که در تلاش
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هستیم مجوز راه اندازي پارك علم و فناوري را از وزارت علوم، تحقیقات و فناوري اخذ کنیم تا بتوانیم خدمات بیشتري به شرکت هاي
مستقر در دانشگاه ارائه کنیم. 

نیک بخت تاکید کرد: فضاي پارك علم و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر در قالب برج هاي فناوري تعریف شده است. در این
خصوص برج فناوري ابن سینا به عنوان برج فناوري شماره 1 با بیش از 8 هزار متر مربع زیربنا محل استقرار نزدیک به 100 شرکت
زیرمجموعه می باشد. برج فناوري شماره 2 این دانشگاه نیز تا بهمن ماه سال جاري در تقاطع کوچه بالاور و خیابان ولیعصر افتتاح می
شود. برج فناوري شماره 3 در خیابان بزرگمهر واقع شده و برج فناوري شماره 4 نیز در تقاطع خیابان بزرگمهر و در مجاورت سفارت

فلسطین خریداري شده که امیدواریم تا شهریور ماه سال آینده آماده بهره برداري شود. 

راه اندازي 4 مرکز فعال نوآوري در دانشکده ها 

وي اظهار داشت: دانشگاه صنعتی امیرکبیر اولین دانشگاهی است که در سطح دانشکده هاي خود اقدام به راه اندازي مراکز نوآوري
کرده و تاکنون 4 مرکز فعال نوآوري در دانشکده ها راه اندازي شده و سه مرکز نیز در شرف تاسیس قرار دارند. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر ادامه داد: همچنین به دنبال ایجاد پهنه فناوري دانشگاه هستیم که براي
اجراي این پروژه نیازمند انعقاد تفاهم نامه ها و توافق نامه هاي مختلف با شهرداري تهران و معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري

هستیم. 

نیک بخت اظهار داشت: برنامه داریم واحد تجاري سازي را در مدیریت توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر راه اندازي
کنیم تا از این طریق بتوانیم به تجاري سازي ایده و محصولات شرکت ها کمک کنیم و همچنین زمینه تجاري سازي یافته هاي

پژوهشی دانشگاه را نیز فراهم کنیم. 

وي با بیان اینکه شرکت هاي فناور و دانش بنیان مستقر در دانشگاه به عنوان شرکت هاي پیشرو و موفق در زمینه فعالیت خود
شناخته می شوند، تاکید کرد: شرکت هاي دانش بنیان و فناور این دانشگاه در حوزه هاي مختلف درحال فعالیت هستند که تعدادي از
شرکت هاي این دانشگاه در حوزه هاي انرژي و محیط زیست، مهندسی پزشکی و سلامت، فناوري اطلاعات و ارتباطات و سایر زمینه

هاي تخصصی فعال هستند که داراي عملکرد بسیار مطلوبی هستند. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر خاطرنشان کرد: عملکرد اکثر این شرکت ها در حوزه تخصصی خود بسیار
مطلوب ارزیابی می شود. به طوریکه در سال 98 با وجود شیوع بیماري کرونا در اواخر سال مجموع فروش شرکت هاي تابعه در حدود

112 میلیارد تومان بوده و همچنین نزدیک به 850 نفر در این شرکت ها مشغول به فعالیت می باشند. 

وي افزود: نشانه این عملکرد مناسب را می توان در فعالیت شرکت هاي تابعه در دوران کرونا مشاهده نمود. به گونه اي که فعالیت
برخی از شرکت هاي این دانشگاه با شیوع بیماري کرونا بیشتر شده است. به عنوان مثال شرکت هایی در این دانشگاه فعال هستند که
مراقبت هاي پزشکی و ویزیت هاي آنلاین را برعهده دارند که طبق برآوردهاي صورت گرفته این شرکت ها حدود 2.5 تا 3 میلیون
سفر شهري را در بازه زمانی ابتداي اسفند 98 تا پایان اردیبهشت 99 کاهش داده اند. از این دست خدمات می توان به پلتفرم هاي

سرویس دهی در حوزه مشاوره آنلاین حقوقی و روانشناسی نیز اشاره نمود. 

افزایش فعالیت شرکت هاي فناور دانشگاه صنعتی امیرکبیر در دوران شیوع کرونا 
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مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر گفت: برخی شرکت هاي مستقر در دانشگاه به دلیل اینکه فعالیت هاي
تخصصی ارائه می دادند در دوران کرونا توانستند توسعه بسیاري داشته باشند. به عنوان مثال شرکتی در دانشگاه فعال بود که این

شرکت هم اکنون 70 درصد بازار وبینارهاي کشور را در اختیار دارد. 

وي تاکید کرد: با وجود شیوع کووید-19، در مجموعه فعالیت مراکز نوآوري و شتابدهی دانشگاه رشد داشته است، به گونه اي تعداد
تیم هاي مستقر در این مراکز نسبت به پایان سال 1398 به میزان 48 درصد و تعداد اعضاي فعال در این تیم ها به میزان 20 درصد

رشد داشته است. 

نیک بخت خاطرنشان کرد: مقایسه آمارهاي موجود در سال 98 و شش ماهه نخست امسال نشان می دهد که در این مدت میزان
اشتغال در شرکت هاي دانش بنیان، واحدهاي فناور و تیم هاي مستقر در مراکز نوآوري دانشگاه به میزان 40 درصد افزایش داشته

است. 

برنامه ریزي براي توسعه بازار و کمک به تجاري سازي محصولات شرکت هاي دانش بنیان و واحدهاي فناور 

نیک بخت اظهار داشت: برنامه داریم با حمایت از شرکت ها زمینه اي را فراهم کنیم که بخش هاي تحقیق و توسعه شرکت هاي فناور
و دانش بنیان مستقر در دانشگاه رشد یابد. به عنوان مثال یکی از شرکت هاي مدیریت که در زمینه ساخت کیت تشخیص کرونا

فعالیت دارد با توسعه محصولات خود موفق شده است گام هاي مهمی در تولید واکسن کرونا بردارد. 

وي گفت: یکی دیگر از برنامه هاي مهمی که در این خصوص در دست اجرا است اعطاي تسهیلات به شرکت هاي فناور و دانش بنیان
با کمک بانک هاي مختلف کشور است که کمک به توسعه زیرساخت ها و توسعه محصولات شرکت را هدفگذاري کرده است. از این
بین می توان به تسهیلات قرض الحسنه بلند مدت با عنوان فن آفرینی، تسهیلات مشارکت مدنی و همچنین گرنت فناوري اشاره

نمود. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر افزود: شرکت هاي فناور و دانش بنیان دانشگاه که در زمینه انرژي و محیط
زیست فعالیت می کنند سرمایه گذار خارجی دارند که این امر نشان می دهد این شرکت ها در حوزه تحقیقات و توسعه فعالیت خود

به خوبی درحال برنامه ریزي و فعالیت هستند. 

نیک بخت خاطرنشان کرد: برنامه داریم شرکت هاي جدید فناور و نوآور را در مرکز رشد دانشگاه مستقر کنیم. 

وي ادامه داد: رسالت ما توسعه فرهنگ فناوري در دانشکده ها است که راه اندازي مراکز نوآوري در این راستا بوده است.
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گران ترین شهرهاي ایران را بشناسید

منبع: رکناشماره خبر:  185  |  تاریخ: 1399/09/30

رکنا:سهم بخش مسکن در هزینه خانوار در کل کشور 36 درصد و در شهر تهران 49 درصد است.

به گزارش رکنا، وزارت راه و شهرسازي که به تازگی روند
ارایه آمار کشوري مسکن را آغاز کرده در گزارشی تازه روند
تحولات مسکن با تکیه بر اقتصاد کلان را ارایه و به
شاخصهایی همچون نوسانات قیمت مسکن و ارز، سهم
ارزش افزوده بخش مسکن و سهم بخش مسکن در هزینه

خانوار پرداخته است. 

این گزارش نشان می دهد در فاصله زمانی 10 ساله بین سال هاي 1388 تا 1398 سهم بخش مسکن در هزینه خانوار به بالاترین
میزان خود یعنی 36 درصد رسیده که نسبت به سال 1388 به میزان 3.4 درصد افزایش یافته است. این شاخص براي شهر تهران در
سال 1396 معادل 49 درصد بوده است. با توجه به این آمار و لحاظ این موضوع که قیمت مسکن از سال 1396 به بعد دچار جهش

شده احتمالا مسکن بیش از 49 درصد هزینه هاي خانوارها را در بر می گیرد. 

چند روز قبل محمودزاده معاون وزیر راه و شهرسازي در یک نشست خبري اعلام کرد که متوسط قیمت هر متر مربع مسکن در کشور
15.2 میلیون تومان است که در این بین شهرهاي تهران با میانگین متري 27.8 میلیون تومان، اهواز با متوسط 23.5 میلیون تومان،
شیراز 11.4 میلیون، اصفهان، 11.4 میلیون و زنجان 10.9 میلیون تومان در هر متر مربع به ترتیب پنج شهر گران قیمت کشور
هستند. شهرستان یاسوج در استان کهگیلویه و بویراحمد با متوسط قیمت 3.2 میلیون تومان در هر متر مربع کمترین قیمت را در

بین شهرهاي مرکز استانها به خود اختصاص داده است. 

اخیرا نیز دفتر اقتصاد مسکن وابسته به وزارت راه و شهرسازي گزارشی از تحولات بازار مسکن با تکیه بر اقتصاد کلان ارایه کرده که
حاکی از آن است سهم ارزش افزوده بخش مسکن از سال 1388 تا 1398، به 4.7 درصد کاهش یافته است. همچنین، سرمایه گذاري
بخش خصوصی در شهر تهران و در تمامی مناطق شهري کشور از سال 92 تا 95 روند نزولی داشت و از سال 95 تاکنون اندکی روند

صعودي شده است. 

آمارها در بخش سرمایه گذاري بخش خصوصی در ساختمان هاي مسکونی، نشان می دهد که در سال 1395 تا 1396 سود تولید
مسکن از 70 به 120 رسید و در سال 97 و 98 سود تولید مسکن به ترتیب در دو سال متوالی به 64 و سپس 60 درصد کاهش یافت.

آمار سهم بخش مسکن و ساختمان در ایجاد اشتغال در کشور سهم پایینی است و روند نزولی را طی کرده است. گزارش ها حاکی
است که سهم مسکن و ساختمان در اشتغال در فاصله زمانی 10 ساله بین سال هاي 1388تا 1398 از 13.1 درصد به 12.6 درصد
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کاهش یافته است. بر اساس گزارش ایسنا، تحولات قیمت مسکن در شهر تهران نیز صعودي است. بررسی ها حاکی است که میانگین
قیمت معاملات مسکن در شهر تهران، روند صعودي دارد. به طوري که میانگین قیمت معاملات مسکن در شهر تهران در 8 ماه نخست
سال 98 معادل 12 میلیون و 617 هزار تومان بوده و در 8 ماه نخست امسال این رقم به 27 میلیون و 828 هزار تومان رسیده است. 

تحولات قیمت مسکن در شهر تهران نیز اختلاف فاحشی را نشان می دهد. بر اساس بررسی هاي انجام شده معاملات آبان ماه امسال
حاکی از میانگین متوسط خرید و فروش یک متر مربع واحد مسکونی معادل 59 میلیون و 398 هزار تومان در منطقه یک دارد و این

رقم براي منطقه 18شهر تهران معادل 11 میلیون و 904 هزار تومان است. 

بررسی شاخص حباب قیمتی در بازار مسکن شهر تهران نیز حاکی از افزایش قابل ملاحظه اجاره بها دارد. بنا بر اعلام کارشناسان،
یکی از شاخص هاي نشان دهنده وجود حباب قیمتی در بازار مسکن، نسبت میانگین قیمت به میانگین اجاره بها هر مترمربع مسکن
است. بر اساس مطالعات انجام شده از سال 1398، این شاخص افزایش قابل ملاحظه اي داشته و به عدد 23 رسیده است. در 8 ماه
نخست سال جاري نیز معادل 37 درصد بوده است که بیش از دو برابر میانگین بلندمدت است. بر اساس آمارها میانگین بلندمدت این

شاخص براي شهر تهران 18 است.آخرین قیمت هاي بازار ایران را اینجا کلیک کنید.
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سهم مسکن در هزینه هاي هر خانوار ایرانی چقدر است ؟

منبع: رکناشماره خبر:  186  |  تاریخ: 1399/09/30

اقتصادي رکنا: تحولات قیمت مسکن در شهر تهران نیز صعودي است. بررسی ها حاکی است که میانگین قیمت معاملات
مسکن در شهر تهران، روند صعودي دارد.

به گزارش رکنا، وزارت راه و شهرسازي که به تازگی روند
ارایه آمار کشوري مسکن را آغاز کرده در گزارشی تازه روند
تحولات مسکن با تکیه بر اقتصاد کلان را ارایه و به
شاخصهایی همچون نوسانات قیمت مسکن و ارز، سهم
ارزش افزوده بخش مسکن و سهم بخش مسکن در هزینه

خانوار پرداخته است. 

این گزارش نشان می دهد در فاصله زمانی 10 ساله بین سال هاي 1388 تا 1398 سهم بخش مسکن در هزینه خانوار به بالاترین
میزان خود یعنی 36 درصد رسیده که نسبت به سال 1388 به میزان 3.4 درصد افزایش یافته است. این شاخص براي شهر تهران در
سال 1396 معادل 49 درصد بوده است. با توجه به این آمار و لحاظ این موضوع که قیمت مسکن از سال 1396 به بعد دچار جهش

شده احتمالا مسکن بیش از 49 درصد هزینه هاي خانوارها را در بر می گیرد. 

چند روز قبل محمودزاده معاون وزیر راه و شهرسازي در یک نشست خبري اعلام کرد که متوسط قیمت هر متر مربع مسکن در کشور
15.2 میلیون تومان است که در این بین شهرهاي تهران با میانگین متري 27.8 میلیون تومان، اهواز با متوسط 23.5 میلیون تومان،
شیراز 11.4 میلیون، اصفهان، 11.4 میلیون و زنجان 10.9 میلیون تومان در هر متر مربع به ترتیب پنج شهر گران قیمت کشور
هستند. شهرستان یاسوج در استان کهگیلویه و بویراحمد با متوسط قیمت 3.2 میلیون تومان در هر متر مربع کمترین قیمت را در

بین شهرهاي مرکز استانها به خود اختصاص داده است. 

اخیرا نیز دفتر اقتصاد مسکن وابسته به وزارت راه و شهرسازي گزارشی از تحولات بازار مسکن با تکیه بر اقتصاد کلان ارایه کرده که
حاکی از آن است سهم ارزش افزوده بخش مسکن از سال 1388 تا 1398، به 4.7 درصد کاهش یافته است. همچنین، سرمایه گذاري
بخش خصوصی در شهر تهران و در تمامی مناطق شهري کشور از سال 92 تا 95 روند نزولی داشت و از سال 95 تاکنون اندکی روند

صعودي شده است. 

آمارها در بخش سرمایه گذاري بخش خصوصی در ساختمان هاي مسکونی، نشان می دهد که در سال 1395 تا 1396 سود تولید
مسکن از 70 به 120 رسید و در سال 97 و 98 سود تولید مسکن به ترتیب در دو سال متوالی به 64 و سپس 60 درصد کاهش یافت.

آمار سهم بخش مسکن و ساختمان در ایجاد اشتغال در کشور سهم پایینی است و روند نزولی را طی کرده است. گزارش ها حاکی
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است که سهم مسکن و ساختمان در اشتغال در فاصله زمانی 10 ساله بین سال هاي 1388تا 1398 از 13.1 درصد به 12.6 درصد
کاهش یافته است. 

تحولات قیمت مسکن در شهر تهران نیز صعودي است. بررسی ها حاکی است که میانگین قیمت معاملات مسکن در شهر تهران، روند
صعودي دارد. به طوري که میانگین قیمت معاملات مسکن در شهر تهران در 8 ماه نخست سال 98 معادل 12 میلیون و 617 هزار

تومان بوده و در 8 ماه نخست امسال این رقم به 27 میلیون و 828 هزار تومان رسیده است. 

تحولات قیمت مسکن در شهر تهران نیز اختلاف فاحشی را نشان می دهد. بر اساس بررسی هاي انجام شده معاملات آبان ماه امسال
حاکی از میانگین متوسط خرید و فروش یک متر مربع واحد مسکونی معادل 59 میلیون و 398 هزار تومان در منطقه یک دارد و این

رقم براي منطقه 18شهر تهران معادل 11 میلیون و 904 هزار تومان است. 

بررسی شاخص حباب قیمتی در بازار مسکن شهر تهران نیز حاکی از افزایش قابل ملاحظه اجاره بها دارد. بنا بر اعلام کارشناسان،
یکی از شاخص هاي نشان دهنده وجود حباب قیمتی در بازار مسکن، نسبت میانگین قیمت به میانگین اجاره بها هر مترمربع مسکن
است. بر اساس مطالعات انجام شده از سال 1398، این شاخص افزایش قابل ملاحظه اي داشته و به عدد 23 رسیده است. در 8 ماه
نخست سال جاري نیز معادل 37 درصد بوده است که بیش از دو برابر میانگین بلندمدت است. بر اساس آمارها میانگین بلندمدت این

شاخص براي شهر تهران 18 است.آخرین قیمت هاي بازار ایران را اینجا کلیک کنید.
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ارائه خدمات گوناگون به بازنشستگان ادامه خواهد یافت

منبع: رکناشماره خبر:  187  |  تاریخ: 1399/09/30

قائم مقام شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي افق کوروش در حاشیه مراسم امضاء تفاهم نامه استخدام دوهزار نفر از فرزندان
بازنشستگان کشوري در این شرکت گفت: با برنامه ریزي هاي انجام شده و در صورت همکاري نهادهاي مرتبط، ارائه خدمات

گوناگون به بازنشستگان ادامه خواهد یافت

دکتر حسین صبوري در گفتگو با روابط عمومی شرکت
فروشگاه هاي زنجیره اي افق کوروش با تاکید بر این که
تفاهم نامه استخدام دوهزار نفر از فرزندان بازنشستگان
کشوري در شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي تنها یکی از
خدمات گوناگونی است که براي بازنشستگان و خانواده
هاي ایشان در نظر گرفته شده است افزود: شرکت فروشگاه
هاي زنجیره اي افق کوروش به عنوان بزرگترین فروشگاه

زنجیره اي بخش خصوصی، با داشتن بیش از 2200 شعبه فروشگاهی در 34 استان کشور براي 16 هزار نفر اشتغال مستقیم ایجاد
کرده است، و با هدف تکریم بازنشستگان کشوري و تقدیر از زحمات این عزیزان، بخشی از ظرفیت استخدامی خود را به استخدام
فرزندان ایشان اختصاص داده و بر اساس ضوابط و مقررات درون سازمانی خود، فرزندان واجد شرایط بازنشستگان را استخدام خواهد

کرد. 

قائم مقام فروشگاه هاي زنجیره اي افق کوروش گفت: با توجه به افتتاح روزانه دو شعبه فروشگاهی افق کوروش در سراسر کشور و
تاثیر مستقیم آن در ایجاد اشتغال، به طور میانگین هر 20 دقیقه یک نفر در بخش هاي مختلف افق کوروش استخدام می شود.

بدیهی است با وضعیت اقتصادي موجود، این حجم از استخدام در بخش خصوصی کشور چشمگیر است.
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بدهکاري جوانان به بانک ها با «وام ازدواج 80 میلیونی»

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  188  |  تاریخ: 1399/09/30

این خانه که در روستاي «Novaya Razvodnaya» روسیه واقع شده، به تازگی در ملکی 520 متر مربعی طراحی شده
است. در نگاه نخست این خانه از بیرون خانه اي مدرن به نظر می رسد؛ اما ستون رومی که حیاط آن را تزئین کرده، به این

واقعیت اشاره دارد که این مکان بیش از آنچه نشان می دهد، چشم نواز است.

معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با اظهار تاسف از عدم
تدوین دستورالعمل مشخص براي نظارت بر دریافت کنندگان وام ازدواج تا
کنون، گفت: باید فکري در جهت تاب آوري جوانان براي بازپرداخت وام
ازدواج شود تا زوج هاي جوان با دریافت وام ازدواج براي رفع بخشی از

مشکلاتشان، در ابتداي زندگی به بدهکاران بانکی تبدیل نشوند. 

محمد مهدي تندگویان در گفت وگو با ایسنا، درباره پیشنهاد افزایش وام
ازدواج به 80 میلیون تومان توسط یک عضو کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400، با بیان اینکه از جمله بزرگترین اقدامات دولت
دوازدهم، به روز شدن پرداخت وام است، اظهار کرد: ما نماینده دولت و مدافع لایحه ارسالی بودجه 1400 از سوي دولت به مجلس
هستیم، از سوي دیگر هرساله پس از ارسال لایحه بودجه از سوي دولت به مجلس، رقم وام ازدواج توسط مجلس افزایش می یابد از
این رو اگر بانک مرکزي بتواند منابع آن را تامین و دستورالعمل جامعی در راستاي نظارت بر دریافت کنندگان و کاهش انحرافات

ناشی از افزایش آن ایجاد کند، ما مشکلی با افزایش رقم وام ازدواج نداریم و مخالف آن نیستیم. 
تامین اعتبارات افزایش وام ازدواج به 80 میلیون مستلزم نظر کارشناسی است وي درباره توضیح یک عضو کمیسیون تلفیق لایحه
بودجه 1400 مبنی بر تامین اعتبارات افزایش وام ازدواج به 80 میلیون تومان از طریق بخشی از سپرده هاي قرض الحسنه جاري،
تصریح کرد: توضیحی که درباره تامین اعتبارات آن داده شده است بحثی تخصصی و مستلزم ارائه نظر تخصصی نماینده سازمان برنامه
بودجه کشور و بانک مرکزي است که آیا ارقام بیان شده افزایش وام ازدواج و بازپرداخت آن با توجه معوق کردن اقساط بازپرداخت وام

ازدواج توسط برخی شعب به دلیل شرایط پاندمی کووید 19 قابل تامین است یا خیر؟. 
آیا زوجین جوان قادر به بازپرداخت وام 80 میلیونی هستند؟/ مبناي افزایش وام چیست؟ تندگویان معتقد است که علت و میزان
افزایش وام ازدواج باید به صورت ریشه اي بررسی و به آن پاسخ داده شود که افزایش وام ازدواج بر مبناي چه تناسبی و براي
پاسخگویی به چه اتفاقی انجام می شود؟؛ همچنین رقم اقساطی که زوجین با افزایش رقم وام ازدواج به 80 میلیون تومان و
بازپرداخت 8 ساله بر عهده می گیرند به نظر می رسد در حدود دو میلیون تومان باشد که خود این رقم نیز از جمله نکات قابل

توجهی است که باید در نظر گرفت که آیا زوجهاي جوان در ابتداي زندگی قادر به پرداخت آن هستند؟. 

معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان درباره علت پیشنهاد افزایش وام به رقم 80 میلیون تومان، ادامه داد: علت این
افزایش رقم وام ازدواج چیست؟ چرا پیشنهاد افزایش 50 میلیون به 80 میلیون را داده اند و چرا بر فرض مثال پیشنهاد 100 میلیون
داده نمی شود؟ منطق پیشنهاد این اعداد چیست؟ و این افزایش وام قرار است کدام بخش از مشکلات جوانان در ازدواج را حل کند؟

ما بارها درباره این موضوعات سوال کرده ایم اما پاسخ مناسبی به آن داده نشده است. 
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به گفته وي، کمک هاي مقطعی در بحث افزایش وام ازدواج نتوانسته منجر به افزایش امر ازدواج در کشور شود و علیرغم افزایش
هرساله وام ازدواج شاهد آمار رو به کاهش ازدواج و افزایش تبعات آن بوده ایم. 

کمک هاي مقطعی در امر فرزندآوري راهگشا نیست تندگویان همچنین درباره پیشنهاد اعطا وام 20 میلیون تومانی در جهت
فرزندآوري گفت: در بحث فرزند آوري پیشنهاد من این است که کمک هاي بلند مدت دائمی را جایگزین کمک هاي مقطعی کنیم. ما
باید کمک در راستاي خانواده محوري و فرزندآوري و داشتن یک خانواده مناسب را جایگزین کمک هاي امر ازدواج کنیم تا به هدف

بزرگتر خود یعنی بحران جمعیت کمک کنیم. 

وي معتقد است که می توان راهکارهایی نظیر معاف کردن بخشی از مالیات براي کسانی که صاحب فرزند شده اند را جایگزین اعطا
وام 20 میلیون تومانی فرزندآوري کرد. همچنین می توان افراد داراي چهار فرزند را که به نوعی خانواده ایده آل محسوب می شوند را
به طور مادام العمر از پرداخت مالیات _در بخش خصوصی و دولتی_ معاف و یا از طریق کسورات بیمه براي آن ها مشوقی ایجاد کرد.

معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان تصریح کرد: حتی می توان حق عائله مندي را به مبلغ مقبولی تبدیل کرد که
مورد استقبال قرار گیرد و به طور مداوم بر روي حقوق افراد پرداخت شود. مسکن رایگان، مسکن با حداقل قیمت در بهترین شرایط
براي افرادي که داراي چهار فرزند هستند نیز از جمله راهکارهایی براي افزایش فرزندآوري است تا اینگونه منفعت مشوق هاي مادام

العمر شامل حال خانواده ها باشد که به طور حتم مردم نیز استقبال مناسب تري خواهند کرد. 

تندگویان گفت: پیشنهاد ما به مجلس این است که اگر در پی افزایش جمعیت و فرزندآوري هستند باید مشوق هاي مقطعی را به
مشوق هاي دائمی و مادام العمر به صورت پلکانی و با جدولی مشخص و با در نظر گرفتن امکانات و اعتبارات کشور تبدیل کنند. 

نگران افزایش ازدواج اجباري براي برخورداري از منافع وام ازدواج هستیم وي با تاکید بر اینکه مباحث مورد توجه این معاونت در
افزایش وام ازدواج معطوف به جلوگیري از سوءاستفاده هاي احتمالی وام ازدواج و انحراف در پرداخت و برداشت آن است، افزود:
نگرانی ما ازدواج اجباري به دلیل برخورداري از منافع مالی وام ازدواج است. اگر دستورالعمل درست و جامعی براي دریافت کنندگان
در نظارت بر مدل هزینه وجود نداشته باشد، اعطاي هرگونه تسهیلاتی که با نرخ پایین و منافع خوب براي دریافت کننده پرداخت
شود به ویژه در شرایط بحران اقتصادي فعلی ـ تحریم هاي موجود و شرایط ایجاد شده به واسطه پاندمی کووید 19 ـ امکان بروز

هرگونه انحرافی نظیر خرید و فروش وام، ازدواج و طلاق صوري، ازدواج اجباري و... را ایجاد می کند. 
بسیاري از انحرافات ناشی از افزایش وام ازدواج قابل رصد نیست معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان گفت: بسیاري از
این انحرافات به دلیل عدم وجود دستورالعمل خاص، قابل رصد و شناسایی نیست از این رو نمی توان عددي را براي آن در نظر گرفت
و گفت این انحرافات سهم کوچکی در افزایش وام ازدواج دارند. حتی خرید و فروش این وام قابل احصاء نیست چراکه پس از دریافت
وام تصور می کنیم این وام براي امر ازدواج دریافت شده در حالی که این وام مورد خرید و فروش واقع شده است کما اینکه در حال
حاضر سایت هاي خرید و فروش وام وجود دارند و فروش وام ازدواج به وفور بر روي این سایت ها قرار دارد که همین امر به معناي

انحراف از هدف اصلی اعطا وام ازدواج به جوانان است. 

تندگویان افزود: همچنین از سوي دیگر بعضا براي دریافت این وام طلاق صوري و رجوع مجدد میان زن و شوهر انجام شده است و در
حالی موارد این چنینی وجود دارد که قابل رصد و پایش نیز نیستند چراکه توسط نهادي رصد نمی شوند و دستورالعملی بر مبناي

نظارت بر آن نیز وجود ندارد. 
باید مطمئن شویم این وام صرف امور ازدواج می شود وي ادامه داد: اما نکته حائز اهمیت پس از دریافت وام است، به گونه اي که
جوان به راحتی بتواند وام ازدواج را دریافت کند اما دستورالعملی نظیر دریافت اسنادي توسط بانک مبنی بر صرف هزینه در امر ازدواج
و یا رجوع ناظر بانک براي اطلاع از امر ازدواج و... در جهت نظارت کافی بر دریافت کننده وام وجود داشته باشد تا حتما این مبالغ
صرف امر ازدواج شود. این موضوع امري عادي است که در رابطه با پرداخت تمامی وام ها در کشور وجود دارد تا تخلف را کاهش
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دهند. 

تندگویان افزود: ما باید مطمئن شویم این وام در امر ازدواج هزینه می شود. متاسفانه پس از دریافت وام ازدواج در کشور هیچ
دستورالعملی براي نظارت بر آن وجود ندارد و دستورالعمل دار شدن آن باید هرچه سریع تر انجام شود، رئیس جمهوري نیز دستور
آن را به بانک مرکزي داده اما متاسفانه پس از گذشت هشت ماه همچنان اقدامی در این راستا انجام نشده است. همچنین اگر مقرر

شود سال آینده به زوجین 160 میلیون تومان وام ازدواج تعلق گیرد نگرانی ما از افزایش تبعات آن است. 
افزایش وام ازدواج تا کنون منجر به افزایش امر ازدواج نشده است به گفته وي، این معاونت مخالف افزایش وام ازدواج نیست و
هشدارهاي داده شده صرفا بر اساس بررسی آمارهاي واقعی تابع افزایش وام ازدواج است چراکه علیرغم افزایش وام ازدواج از سال 96
که 10 میلیون تومان بود تا کنون که 50 میلیون تومان است امر ازدواج در کشور کاهش داشته و تبعاتی هم نسبت به آن ایجاد شده

است. 

معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با اشاره به سایر مشکلات جوانان در زمینه امر ازدواج نظیر اشتغال ایمن و مسکن
ارزان که در صورت تامین نیازي به دریافت وام ازدواج توسط جوانان ایجاد نمی شود، در پایان تاکید کرد: تمام حرف ما هشدار آماري
است و مخالف پرداخت و افزایش وام نیستیم. به نظر می رسد وام ازدواج در مجموع نتوانسته است منجر به افزایش آمار ازدواج شود،
بنابراین باید به سوي مشوق هایی حرکت کنیم که دربرگیرنده اولویت خانواده و فرزندآوري و دائمی باشند تا بتواند در جهت رشد امر

ازدواج در کشور به ما کمک کند. 

asriran.com/003C5h :لینک کوتاه
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عملیاتی شدن هزار و 201 مصوبه در کارگروه رفع موانع تولید در ایلام

منبع: تابناكشماره خبر:  189  |  تاریخ: 1399/09/30

عملیاتی شدن هزار و 201 مصوبه در کارگروه رفع موانع تولید در ایلام 
رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي ایلام گفت: یک هزار و 201 مصوبه کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید این استان از ابتداي سال

97 تا مردادماه سال 99 اجرایی شده است. 
به گزارش تابناك ایلام؛ رحمت االله قیصوري اظهار داشت: 235 جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید طی

مدت یاد شده در استان برگزار شده و 810 پرونده در این نشست ها مطرح شده است. 

وي افزود: یک هزار و 435 مصوبه در نتیجه بررسی این پرونده ها به تصویب اعضاي کارگروه رسید که از این تعداد یک هزار و 201
مصوبه عملیاتی شده است و 234 مصوبه نیز یا در مراحل اجرا قرار داشته یا اجرایی نشده اند. 

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي ایلام به روند اجراي طرح توسعه اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري استان از سال 97
تاکنون اشاره کرد و یادآور شد: چهار هزار و 613 پرونده در این زمینه در استان مورد ارزیابی و سه هزار و 140 میلیارد ریال نیز به

متقاضیان واجد شرایط پرداخت شد. 

قیصوري تاکید کرد: اجراي طرح توسعه اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري براي هفت هزار و 12 نفر در استان ایلام شغل
ایجاد کرده است. 

وي مهم ترین اولویت هاي توسعه استان را تکمیل سامانه گرمسیري ، تسریع در تکمیل طرح هاي مهار آب هاي مرزي، سدها و شبکه
هاي آبیاري و زهکشی عنوان کرد. 

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي ایلام اضافه کرد: اتصال استان به شبکه ریلی ، تکمیل راه هاي ارتباطی همچون بزرگراه حمیل -
ایلام - مهران - دهلران - اندیمشک ، آزادراه پل زال ، تکمیل راه دره شهر - آبدانان (تونل کبیرکوه)، تکمیل طرح هاي فاضلاب

شهري و آبرسانی به شهرهاي ایلام ، مهران و ملکشاهی را از دیگر طرح ها و پروژه هلی اولویت دار در توسعه استان عنوان کرد. 

استان ایلام با مساحت 20 هزار و 138 کیلومترمربع داراي 11 شهرستان و 27 شهر است و بر اساس آخرین سرشماري صورت گرفته
580 هزار نفر جمعیت دارد./ح 

ایرنا
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49 هزار تن کالاي استاندارد از مرز مهران به عراق صادر شد

منبع: تابناكشماره خبر:  190  |  تاریخ: 1399/09/30

49 هزار تن کالاي استاندارد از مرز مهران به عراق صادر شد 
مدیرکل استاندارد ایلام گفت: از ابتداي سال جاري تاکنون 49 هزار و 334 تن کالاي استاندارد از طریق مرز بین المللی مهران به

عراق صادر شده است. 

به گزارش تابناك ایلام؛مهناز همتی اظهار داشت: یکی از عوامل بسیار مهم در صادرات رعایت استاندارد و شاخص
هاي آن است و این موضوع می تواند فرصت را براي توجه به کیفیت تولید و به تبع آن ایجاد اشتغال به دنبال داشته باشد. 

وي افزود: توجه به استاندارد یکی از ابزارهاي افزایش توان ظرفیت صادرات در مرز مهران بوده که باید تجار و بازرگانان و همچنین
اداره کل استاندارد به این مهم عنایت داشته باشند. 

مدیرکل استاندارد استان ایلام از صادرات 158 هزار تن کالاي استاندارد در مرز مهران در سال گذشته خبر داد و یادآور شد: عمده
کالاهاي صادر شده تحت نظارت و کنترل کیفی این اداره کل در مدت یاد شده (سال گذشته و امسال) شامل سنگ هاي ساختمانی،

سنگ آهن، کاشی، میلگرد، مواد شیمیایی و قطعات یدکی خودرو بوده است. 

همتی تاکید کرد: همچنین در طی این مدت تعداد 402 فقره پرونده صادراتی شامل 198 محصول که 86 محصول آنها با توجه به
اینکه مشمول استاندارد اجباري براي صادرات بوده اند بر اساس پروانه استاندارد آنها مجوز صادرات صادر شده است. 

وي اضافه کرد: امسال تعداد 366 فقره آزمون تعیین ماهیت در آزمایشگاه اداره استاندارد شهرستان مرزي مهران انجام شده که
بیشترین آن مربوط به آهک و کربنات سدیم است./ع 

ایرنا
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تعطیلی 50 درصد کارگاه هاي شیرینی پزي مشهد

منبع: روزنامه شهرآراشماره خبر:  191  |  تاریخ: 1399/09/30

امیررضا وثوقی - شیرینی فروشان پس از تعطیلات چندهفته اي درپی وضعیت قرمز کرونا در شهر، کاروکاسبی خود را باردیگر
آغاز کرده اند تا در روزهاي منتهی به شب یلدا، بتوانند بخشی از ضررهاي ماه هاي پیش خود را جبران کنند. 

با این حال به گفته فرزانی، رئیس اتحادیه شیرینی فروشان و شیرینی پزان مشهد، افزایش قیمت مواد اولیه مانند روغن، آرد و شکر در
چند وقت اخیر سبب شده است که در عمل، هزینه تمام شده کارگاه هاي شیرینی پزي افزایش چشمگیري بیابد، به طوري که

50درصد کارگاه هاي شیرینی پزي در حاشیه شهر مشهد تعطیل شده اند. 
به گفته صاحبان کارگاه هاي شیرینی پزي درحالی که در تابستان هر حلب روغن 16کیلویی به قیمت 150هزار تومان عرضه می شد،
اکنون قیمت این کالاي مصرفی مخصوص شیرینی پزها به 350 تا 400 هزار تومان افزایش یافته، ضمن اینکه در بازار کاملا نایاب
شده است. قیمت هر کیسه آرد 40کیلویی مخصوص شیرینی پزي نیز ماه گذشته 150هزار تومان بود که در ماه جاري با 90درصد

افزایش، به 280هزار تومان رسیده است. 
یک فروشنده شیرینی در خیابان خواجه ربیع با اشاره به وضعیت نامناسب کارگاه هاي تولیدي در ماه هاي اخیر می گوید: «سه ، چهار
تا از کارگاه هایی که در حاشیه شهر دایر هستند و براي فروشگاهم به صورت مرتب شیرینی می آوردند، اکنون تعطیل کرده اند.
هزینه مواداولیه آن قدر زیاد شده است که آن ها ازعهده تامینش برنمی آیند.» از این فروشنده، شماره یکی از تولیدکنندگان شیرینی
در حاشیه شهر را می گیریم. احمدي، تولیدکننده شیرینی، ضمن تایید تعطیلی واحد خود می گوید که نه فقط خودش بلکه حداقل
10نفر دیگر را می شناسد که کارگاه شیرینی پزي خود را در حاشیه مشهد تعطیل کرده اند. او این مسئله را ناشی از گرانی بیش از
حد مواد اولیه و کاهش قدرت خرید مردم، می داند و تاکید می کند: «درشرایطی که قدرت خرید مردم کاهش یافته، خرید شیرینی
نیز از اولویت آن ها، خارج و به محصولی لوکس مبدل شده است.» این تولیدکننده شیرینی یادآوري می کند که او و چند نفر دیگر از

همکارهایش، هنوز نتوانسته اند حقوق معوق کارگران خود را پرداخت کنند و همین مسئله، سبب تشدید فشار بر آن ها شده است. 

کاهش 70درصدي فروش 
تعطیلی برخی کارگاه هاي شیرینی پزي و وضعیت این روزهاي شیرینی فروشان را با رئیس اتحادیه شیرینی فروشان و شیرینی پزان
مشهد درمیان می گذاریم. محمد فرزانی در واکنش به این موضوع با اشاره به اینکه بسیاري از کارگاه هاي شیرینی پزي به بن بست
خورده اند، به خبرنگار ما می گوید: بیش از 50درصد کارگاه هاي شیرینی پزي در حاشیه مشهد که در خط تولید بوده اند، به دلیل
گرانی و جهش عجیب قیمت مواد اولیه، تعطیل و تعداد زیادي از آن ها بیکار شده اند. این تعطیلی ها درحالی صورت می گیرد که

این کارگاه ها نقش مهمی در اشتغال حاشیه شهر داشتند و تعطیلی آن ها بر مشکلات معیشتی ساکنان این مناطق می افزاید. 
وي ادامه می دهد: هم اکنون به شدت کمبود روغن داریم و به کمک استانداري و اتاق اصناف و با پیگیري هاي مختلف، یک حواله
روغن که به اندازه نیاز 50درصد واحدهاي ما هم نیست، گرفته ایم اما کمبود شدید روغن و همچنین افزایش قیمت تخم مرغ، آرد،
شکر و دستمزدها، بخش زیادي از واحدها را به تعطیلی کشانده است. وي می افزاید: متأسفانه با گرانی 400درصدي روغن،
50درصدي تخم مرغ و همچنین آرد و شکر، هزینه هاي تمام شده افزایش یافته است اما مجبوریم به امید روزهاي خوب تلاش کنیم. 
رئیس اتحادیه شیرینی فروشان و شیرینی پزان مشهد با اشاره به نقش کرونا در وضعیت بازار شیرینی، بیان می کند: علاوه بر کرونا،
گرانی عاملی تأثیرگذار بر سنگینی این روزهاي بازار است. اگر شرایط را با دو سال گذشته مقایسه کنیم، بیش از 70درصد افت فروش
داریم. فرزانی می افزاید: نسبت به ماه گذشته، قیمت ها آن چنان تغییر نکرده است و بسیاري از شیرینی فروشان براي روشن نگه
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داشتن چراغ فروشگاهشان و چرخاندن چرخ کسب وکار، به حداقل سود رضایت می دهند. 

خطر شیرینی هاي غیراستاندارد 
وي با اشاره به اینکه در این خلأ دو تا سه هفته اي، بازار فروش شیرینی هاي غیراستاندارد و غیربهداشتی داغ شد، می گوید: با
گذشت یک هفته از بازگشایی فروشگاه ها، هر روز شاهد شکایت هاي فراوانی در زمینه کیفیت و مسائل بهداشتی شیرینی ها هستیم.
فرزانی ادامه می دهد: مردم می توانند خریدهاي مجازي خود را از قنادي هاي معتبر و مجاز انجام دهند، زیرا با آغاز این تعطیلی ها،

بسیاري از شیرینی فروشی ها شرایط فروش مجازي خود را هم فراهم کرده اند. 

وام کرونا 
رئیس اتحادیه شیرینی فروشان و شیرینی پزان مشهد با بیان اینکه تعویق دو ماه پرداخت فهرست بیمه ریالی، کمکی به واحدهاي
صنفی نمی کند، می افزاید: در پرداخت وام هاي کرونا آن قدر اذیت کردند که فقط کمتر از 30درصد همکاران ما موفق به دریافت وام
شده اند. امیدواریم دولت به داد واحدهاي صنفی برسد. اگر این رویه ادامه داشته باشد، بی شک آینده خوبی در انتظار واحدهاي

تولیدکننده شیرینی نیست.
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برنامه ریزي براي راه اندازي پارك فناوري دانشگاه امیرکبیر/ ایجاد واحد

تجاري سازي و انتقال فناوري

منبع: ایسناشماره خبر:  192  |  تاریخ: 1399/09/30

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر گفت: برنامه داریم پارك علم و فناوري این دانشگاه را راه اندازي کنیم
که قرار است فضاي فیزیکی این پارك نیز در قالب ساختمان هاي برج هاي فناوري در پهنه نوآوري و فناوري دانشگاه تامین

شود.

به گزارش ایسنا، دکتر علی نیک بخت با بیان اینکه در
دانشگاه صنعتی امیرکبیر سه نوع هسته و شرکت نوآور و
فناور وجود دارد و از تمامی این شرکت ها حمایت می
شود، گفت: دسته اول، هسته هایی هستند که داراي ایده
نوآورانه و تیم خوب براي ورود به بازار هستند که این
شرکت ها بیشتر در مراکز نوآوري دانشکده ها مستقر

هستند. 

وي افزود: دسته دوم شرکت هایی مستقر در مراکز رشد
هستند که داراي محصول اولیه با سطح تکنولوژي بالا هستند. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر اظهار کرد: دسته سوم شرکت هاي دانش بنیان هستند که محصولات آنها به
مرحله تجاري سازي رسیده است و به خوبی وارد بازار شده اند. 

فعالیت 288 شرکت فناور و دانش بنیان در دانشگاه امیرکبیر 

دکتر نیک بخت تصریح کر : درمجموع، 288 شرکت فناور و دانش بنیان در دانشگاه صنعتی امیرکبیر در حوزه هاي مختلف مشغول به
فعالیت هستند. 

وي با بیان اینکه ماموریت مدیریت توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه حمایت و پشتیبانی از تبدیل ایده هاي نوآورانه و دستاوردهاي
علمی به فناوري ها و محصولات مورد نیاز کشور و جامعه و شکل دهی شرکت هاي دانش بنیان است، تاکید کرد: این مدیریت از سه
بخش مراکز نوآوري و کارآفرینی، مرکز رشد و مرکز هدایت شرکت هاي دانش بنیان تشکیل شده و ضمن ترویج فرهنگ کارآفرینی در
سطح دانشگاه تلاش می کند تا با شناسایی نخبگان و صید ایده هاي ناب و انجام حمایت هاي مادي و معنوي، مقدمات لازم براي

تبدیل آن ها به شرکت دانش بنیان موفق را فراهم آورد. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر خاطرنشان کرد: مدیریت توسعه نوآوري و فناوري از نظر استانداردهاي مراکز
فناوري کشور به حدي از بلوغ و فعالیت رسیده است که این مرکز می تواند به عنوان پارك علم و فناوري فعالیت کند که در تلاش
هستیم مجوز راه اندازي پارك علم و فناوري را از وزارت علوم، تحقیقات و فناوري اخذ کنیم تا بتوانیم خدمات بیشتري به شرکت هاي
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مستقر در دانشگاه ارائه کنیم. 

دکتر نیک بخت تاکید کرد: فضاي پارك علم و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر در قالب برج هاي فناوري تعریف شده است. در این
خصوص برج فناوري ابن سینا به عنوان برج فناوري شماره 1 با بیش از 8 هزار متر مربع زیربنا محل استقرار نزدیک به 100 شرکت
زیرمجموعه است. برج فناوري شماره 2 این دانشگاه نیز تا بهمن ماه سال جاري در تقاطع کوچه بالاور و خیابان ولیعصر افتتاح می
شود. برج فناوري شماره 3 در خیابان بزرگمهر واقع شده و برج فناوري شماره 4 نیز در تقاطع خیابان بزرگمهر و در مجاورت سفارت

فلسطین خریداري شده که امیدواریم تا شهریور ماه سال آینده آماده بهره برداري شود. 

راه اندازي 4 مرکز فعال نوآوري در دانشکده ها 

وي اظهار کرد: دانشگاه صنعتی امیرکبیر اولین دانشگاهی است که در سطح دانشکده هاي خود اقدام به راه اندازي مراکز نوآوري کرده
و تاکنون 4 مرکز فعال نوآوري در دانشکده ها راه اندازي شده و سه مرکز نیز در شرف تاسیس قرار دارند. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر ادامه داد: همچنین به دنبال ایجاد پهنه فناوري دانشگاه هستیم که براي
اجراي این پروژه نیازمند انعقاد تفاهم نامه ها و توافق نامه هاي مختلف با شهرداري تهران و معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري

هستیم. 

دکتر نیک بخت تصریح کرد: برنامه داریم واحد تجاري سازي را در مدیریت توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر راه
اندازي کنیم تا از این طریق بتوانیم به تجاري سازي ایده و محصولات شرکت ها کمک کنیم و همچنین زمینه تجاري سازي یافته

هاي پژوهشی دانشگاه را نیز فراهم کنیم. 

وي با بیان اینکه شرکت هاي فناور و دانش بنیان مستقر در دانشگاه به عنوان شرکت هاي پیشرو و موفق در زمینه فعالیت خود
شناخته می شوند، تاکید کرد: شرکت هاي دانش بنیان و فناور این دانشگاه در حوزه هاي مختلف درحال فعالیت هستند که تعدادي از
شرکت هاي این دانشگاه در حوزه هاي انرژي و محیط زیست، مهندسی پزشکی و سلامت، فناوري اطلاعات و ارتباطات و سایر زمینه

هاي تخصصی فعال هستند که داراي عملکرد بسیار مطلوبی هستند. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر خاطرنشان کرد: عملکرد اکثر این شرکت ها در حوزه تخصصی خود بسیار
مطلوب ارزیابی می شود. به طوریکه در سال 98 با وجود شیوع بیماري کرونا در اواخر سال مجموع فروش شرکت هاي تابعه در حدود

112 میلیارد تومان بوده و همچنین نزدیک به 850 نفر در این شرکت ها مشغول به فعالیت هستند. 

وي افزود: نشانه این عملکرد مناسب را می توان در فعالیت شرکت هاي تابعه در دوران کرونا مشاهده کرد. به گونه اي که فعالیت
برخی از شرکت هاي این دانشگاه با شیوع بیماري کرونا بیشتر شده است. به عنوان مثال شرکت هایی در این دانشگاه فعال هستند که
مراقبت هاي پزشکی و ویزیت هاي آنلاین را برعهده دارند که طبق برآوردهاي صورت گرفته این شرکت ها حدود 2.5 تا 3 میلیون
سفر شهري را در بازه زمانی ابتداي اسفند 98 تا پایان اردیبهشت 99 کاهش داده اند. از این دست خدمات می توان به پلتفرم هاي

سرویس دهی در حوزه مشاوره آنلاین حقوقی و روانشناسی نیز اشاره کرد. 

افزایش فعالیت شرکت هاي فناور دانشگاه امیرکبیر در دوران شیوع کرونا 
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مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر گفت: برخی شرکت هاي مستقر در دانشگاه به دلیل اینکه فعالیت هاي
تخصصی ارائه می دادند در دوران کرونا توانستند توسعه بسیاري داشته باشند. به عنوان مثال شرکتی در دانشگاه فعال بود که این

شرکت هم اکنون 70 درصد بازار وبینارهاي کشور را در اختیار دارد. 

وي تاکید کرد: با وجود شیوع کووید-19، در مجموعه فعالیت مراکز نوآوري و شتابدهی دانشگاه رشد داشته است، به گونه اي تعداد
تیم هاي مستقر در این مراکز نسبت به پایان سال 1398 به میزان 48 درصد و تعداد اعضاي فعال در این تیم ها به میزان 20 درصد

رشد داشته است. 

دکتر نیک بخت خاطرنشان کرد: مقایسه آمارهاي موجود در سال 98 و 6 ماهه نخست امسال نشان می دهد که در این مدت میزان
اشتغال در شرکت هاي دانش بنیان، واحدهاي فناور و تیم هاي مستقر در مراکز نوآوري دانشگاه به میزان 40 درصد افزایش داشته

است. 

برنامه ریزي براي توسعه بازار و کمک به تجاري سازي محصولات شرکت هاي دانش بنیان و واحدهاي فناور 

دکتر نیک بخت اظهار کرد: برنامه داریم با حمایت از شرکت ها زمینه اي را فراهم کنیم که بخش هاي تحقیق و توسعه شرکت هاي
فناور و دانش بنیان مستقر در دانشگاه رشد یابد. به عنوان مثال یکی از شرکت هاي مدیریت که در زمینه ساخت کیت تشخیص کرونا

فعالیت دارد با توسعه محصولات خود موفق شده است گام هاي مهمی در تولید واکسن کرونا بردارد. 

وي گفت: یکی دیگر از برنامه هاي مهمی که در این خصوص در دست اجرا است اعطاي تسهیلات به شرکت هاي فناور و دانش بنیان
با کمک بانک هاي مختلف کشور است که کمک به توسعه زیرساخت ها و توسعه محصولات شرکت را هدفگذاري کرده است. از این
بین می توان به تسهیلات قرض الحسنه بلندمدت با عنوان فن آفرینی، تسهیلات مشارکت مدنی و همچنین گرنت فناوري اشاره کرد. 

مدیر توسعه نوآوري و فناوري دانشگاه صنعتی امیرکبیر افزود: شرکت هاي فناور و دانش بنیان دانشگاه که در زمینه انرژي و محیط
زیست فعالیت می کنند، سرمایه گذار خارجی دارند که این امر نشان می دهد این شرکت ها در حوزه تحقیقات و توسعه فعالیت خود

به خوبی درحال برنامه ریزي و فعالیت هستند. 

دکتر نیک بخت خاطرنشان کرد: برنامه داریم شرکت هاي جدید فناور و نوآور را در مرکز رشد دانشگاه مستقر کنیم. 

بر اساس اعلام دانشگاه امیرکبیر، وي ادامه داد: رسالت ما توسعه فرهنگ فناوري در دانشکده ها است که راه اندازي مراکز نوآوري در
این راستا بوده است. 

انتهاي پیام
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خام فروشی 12 میلیارد دلاري محصولات پتروشیمی

منبع: روزنامه اسکناسشماره خبر:  193  |  تاریخ: 1399/09/30

خام فروشی 12 میلیارد دلاري محصولات پتروشیمی

گروه انرژي:بیش از 12 میلیارد دلار در سال ارزش تولیدات شیمیایی و پلیمري کشور است که اگر این تولیدات در زنجیره
تکمیلی خودشان با اصلاح فرآیندها و ساختارها قرار بگیرند و به جاي خام فروشی، محصول نهایی آنها صادر شود، می تواند تا 50
میلیارد دلار درآمدزایی داشته باشد. به گزارش اسکناس به نقل از تسنیم، 28 آبان سال 98 حضرت آیت االله خامنه اي رهبر انقلاب
اسلامی در دیدار با 2500 نفر از تولیدکنندگان، کارآفرینان و فعالان اقتصادي با اشاره به اهمیت ثروت ملی و گسترش رفاه عمومی در
نظام اسلامی و ضرورت امید نبستن به خارج از کشور، تأکید کرده اند: تولید بایستی در کشور پیشرفت پیدا کند؛ علاج کار این است.
کار و راهبرد اساسی «مصون سازي اقتصاد از آسیب تحریمها از طریق تقویت و رونق تولید داخلی» است و بنده پشت این قضیه
ایستاده ام و از مسیر پیشرفت حقیقی کشور کاملاً دفاع میکنم.رهبر انقلاب در این جلسه تولیدکنندگان را فرماندهان، پیشروان، خط
شکنان و صفوف مقدم عرصه حیاتی «تولید داخلی، رونق اقتصادي و گسترش رفاه عمومی» خواندند و خاطرنشان کردند: این میدان

خطیر، میدان یک جنگ واقعی است. 
بخش خصوصی نقش جدي در تصمیم گیري ها ندارد 

سعید زکایی، تولید کننده انواع ترکیبات پلیمري و عضو هیئت مدیره انجمن ملی صنایع پلیمر ایران با اشاره به جلسه 28 آبان ماه
سال 98 در محضر مقام معظم رهبري اظهار داشت: گزارشی که در آن جلسه خدمت مقام معظم رهبري ارائه کردم، حاوي بحث هاي
متعددي بود که معظم له مباحث موجود در گزارش را به دقت گوش و آنها را در فرمایشات خود مورد تأیید و تأکید قرار دادند.وي
افزود: یکی از موضوعات و مسائل مهمی که در گزارش ارائه شده وجود داشت و بعدها نیز چندین نامه خدمت ایشان (مقام معظم
رهبري) در خصوص پیگیري آن فرستادم این بود که در فرآیند برنامه ریزي و تصمیم گیري و تصمیم سازي در کشور، نقش بخش
خصوصی یک نقش مشورتی است و بخش خصوصی نقش جدي در این فرآیند ندارد.این تولید کننده انواع ترکیبات پلیمري تصریح
کرد: در بحث اجراي کامل اصل 44 قانون اساسی و بحث خصوصی سازي، واگذاري ها به عنوان ظاهر اجراي این قانون است و روح
آن، جدي بودن نقش بخش خصوصی در تصمیم گیري هاي کشور است.وي ادامه داد: با وجود گذشت سالها از اجراي اصل 44، هنوز

هم در بهترین شرایط، بخش خصوصی فقط نقش مشورتی دارد. 
خام فروشی 12 میلیارد دلاري محصولات پتروشیمی و شیمیایی 

عضو هیئت مدیره انجمن ملی صنایع پلیمر ایران با بیان اینکه "در گزارش ارائه شده در بخش پلیمرها میزان صادرات کشور مورد
طرح قرار گرفت"، گفت: بیش از 6.5 میلیون تن تولید محصولات پلیمري داریم و مجموع حجم تولیدات پلیمري و شیمیایی کشور
حدود 12 میلیون تن در سال است که اغلب این مواد، در بخش صادرات، به شکل ماده خام صادر می شود.وي افزود: اگر این
محصولات به جاي خام فروشی تبدیل به محصولات نهایی شوند، ارزش آن ها که در حالت خام فروشی حدود 12 میلیارد دلار است،
می تواند 2 یا چندبرابر شود و در کنار این ارزش آفرینی، اشتغال زایی به همراه داشته باشد.زکایی با بیان اینکه "مقام معظم رهبري
نیز به حذف خام فروشی تأکید بسیار داشته و دارند"، گفت: این میزان صادرات محصولات شیمیایی و پلیمري خام یک مسئله جدي
و مهم بوده و به نفع کشور نیست.عضو هیئت مدیره انجمن ملی صنایع پلیمر ایران تصریح کرد: در حال حاضر بیش از 12 میلیارد
دلار در سال ارزش تولیدات شیمیایی و پلیمري در کشور است که اگر این تولیدات در زنجیره تکمیلی خودشان با اصلاح فرآیندها و
ساختارها قرار بگیرند و به جاي خام فروشی، محصول نهایی رنجیره ارزش آنها صادر شود و شاهد سرمایه گذاري در بخش صنایع
تکمیلی به خصوص با فعال شدن بخش هاي دانش بنیان باشیم، این ارزش 12 میلیارد دلاري می تواند از 2 تا بیش از 5 برابر شود و
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می تواند حتی تا 50 میلیارد دلار هم براي کشور ثروت آفرینی کند.وي افزود: محصولاتی که در صنایع تکمیلی تولید می شوند اگر در
چرخه صادرات قرار گیرند به هیچ وجه هیچ کشوري نمی تواند آنها را به راحتی تحریم کند و تحریم ناپذیر می شوند.
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اخبار

منبع: روزنامه اسکناسشماره خبر:  194  |  تاریخ: 1399/09/30

اخبار

رشد نقدینگی و انتظارات تورمی دلیل اصلی افزایش قیمت مسکن 
دفتر اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازي در گزارشی تازه روند تحولات مسکن را با تکیه بر اقتصاد کلان و به صورت میانگین
کشوري، ارایه کرد. به گزارش وزارت راه و شهرسازي، دفتر اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازي یکی از زیرمجموعه هاي معاونت
مسکن و ساختمان در گزارشی تازه به بررسی روند تحولات مسکن و اقتصاد پرداخت. آمارهاي ارایه شده همانطور که محمد اسلامی
وزیر راه و شهرسازي پیشنهاد کرده است آمار کشوري است و تنها به شهر تهران اختصاص ندارد. بررسی هاي انجام شده در خصوص
آخرین تحولات مسکن و اقتصاد به بررسی 18 محور تاکید دارد. محورهاي بخشی از بررسی هاي انجام شده درباره تحولات مسکن و
اقتصاد شاملِ بررسی سهم مسکن در ارزش افزوده، بررسی سرمایه گذاري بخش خصوصی در ساختمان هاي مسکونی، تحولات سود
تولید و رشد سرمایه گذاري در مسکن (درصد-تهران)، سهم بخش مسکن و ساختمان در اشتغال کشور، بررسی سهم مسکن در هزینه
خانوارهاي شهري، روند تحولات قیمت مسکن در شهر تهران، تعداد معاملات انجام شده در شهر تهران در بازه زمانی 1388 تا 1398،
تحولات قیمت مسکن در مناطق مختلف کشور، تحولات قیمت مسکن در مناطق مختلف کشور بدون احتساب شهر تهران، تحولات
قیمت مسکن در مناطق مختلف شهر تهران، تحولات قیمت مسکن در مناطق مختلف شهر تهران بدون احتساب مناطق بالاتر از

میانگین است. 

وعده از سرگیري پروازهاي لوفتهانزا به ایران محقق نشد 
در حالی قرار بود پروازهاي لوفتهانزا به ایران از نیمه ماه جاري از سرگرفته شود که به نظر می رسد وعده سازمان هواپیمایی کشوري
در این زمینه فعلا عملیاتی نمی شود. به گزارش تسنیم، اوایل ماه جاري معاون هوانوردي و امور بین الملل سازمان هواپیمایی کشوري

گفته بود: لوفتهانزا تا نیمه دسامبر پروازهاي خود به ایران را از سر می گیرد.
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داغِ سرماي پاییزه بر دل گردوکاران جغتایی

منبع: ایرناشماره خبر:  195  |  تاریخ: 1399/09/30

سبزوار- ایرنا- هرسال با کاهش دماي هوا پیش از آغاز فصل سرما بیشتر محصولات کشاورزي در غرب خراسان رضوي با
خساراتی همراه می شوند که محصول گردو شهرستان جغتاي در این منطقه در زمره مهمترین گروه از محصولات خسارت

دیده به شمار می رود.

سبزوار- ایرنا- هرسال با کاهش دماي هوا پیش از آغاز
فصل سرما بیشتر محصولات کشاورزي در غرب خراسان
رضوي با خساراتی همراه می شوند که محصول گردو
شهرستان جغتاي در این منطقه در زمره مهمترین گروه از

محصولات خسارت دیده به شمار می رود. 

شهرستان جغتاي در غرب خراسان رضوي با بهره مندي از
آب و هواي کوهپایه اي و مطلوب، مستعد کشت و تولید
گردو است. این منطقه با بیش از 800 هکتار باغ گردو
قطب تولید این محصول در خراسان رضوي محسوب می

شود. 

با اینکه درخت گردو نسبت به دیگر محصولات باغی مقاومتر است اما در برابر حوادث طبیعی از جمله سرما، دچار آسیب جدي می
شود بطوریکه سرمازدگی سالجاري با خسارت بیش از 90 درصدي به گردوکاران جغتایی زحمات یک ساله باغداران را به هدر داد. 

کاهش 91 درصدي تولید 

مدیر جهاد کشاورزي جغتاي گفت: موج هواي سرد اوایل امسال خسارت بسیار به باغ هاي گردو جغتاي وارد کرد و سبب کاهش 91
درصدي تولید محصول شد. 

خلیل شایستگان افزود: همزمان با پایان فصل برداشت گردو، فقط سه هزار کیلو از 700 هکتار باغ بارور در این شهرستان برداشت شد
در حالی که این میزان در سال گذشته 35 هزار کیلو بود. 

وي ادامه داد: کاهش 32 هزار کیلو گرمی محصول گردو ناشی از سرمازدگی درختان افزون بر 30 میلیارد ریال خسارت روي دست
گردوکاران این شهرستان گذاشته است. 

مدیر جهاد کشاورزي جغتاي گفت: این شهرستان قطب تولید مرغوبترین محصول گردو در خراسان است و مساحت کل باغ هاي گردو
در جغتاي 805 هکتار است که 87 درصد این سطح یعنی 700 هکتار آن به "درختان بارور گردو" اختصاص دارد. 
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وي افزود: عمده گردوي تولیدي جغتاي در کاروانسراهاي تجاري سبزوار به فروش می رسد و سود عمده آن نصیب واسطه ها می شود
لذا احداث واحدهاي فرآوري، پوست کنی و درجه بندي محصول در این شهرستان ضرورت دارد. 

800 خانوار خسارت دیده 

شایستگان ادامه داد: 800 هکتار باغ گردو در جغتاي وجود دارد که بطور میانگین هر هکتار براي یک خانواده اشتغال ایجاد کرده است
اما سرمازدگی بی سابقه ابتداي سالجاري به اقتصاد مناطق روستایی این شهرستان خسارت زد. 

وي با بیان اینکه این محصول نقش مهمی در اقتصاد ساکنان روستایی این شهرستان دارد گفت: روستاي پرجمعیت زرقان با
برخورداري از 600 هکتار قطب اصلی تولید گردو در جغتاي به شمارمی رود. 

کاهش باروري باغ هاي گردو 

مسوول تولیدات گیاهی جهاد کشاورزي جغتاي نیز گفت: سرماي سال هاي گذشته بویژه سرماي بهاره سالجاري باروري باغ هاي گردو
این شهرستان را کاهش داده است. 

علی عسکري افزود: یکی از جدي ترین آفات گردو تغییرات آب و هوایی به ویژه پدیده سرما است درختان گردو زودتر به گل می
نشینند لذا این پدیده سبب عقیم شدن شکوفه ها و عدم باروري می شود. 

وي ادامه داد: عمده باغ هاي گردو جغتاي در کف دره ها واقع شده که سرماي شبانه در این مناطق رخ می دهد لذا یکی از راهکارها
طرح ایمن سازي درختان گردو و تغییر ارقام است و با پیوند زدن ارقام دیرگل می توان تا حدودي از خسارت سرما مصون ماند. 

مسوول تولیدات گیاهی جهاد کشاورزي جغتاي گفت: همچنین آفت کرم خراط یکی دیگر از آفات درختان گردو است که فعالیت این
آفت در درخت به تدریج سبب خشک شدن سرشاخه ها و کم حاصل شدن آن می شود که سرشاخه بري، آبیاري منظم، تغذیه

مناسب و استفاده از سموم شیمیایی به اندازه نیاز می تواند به کنترل این آفت کمک کند. 

بیمه محصولات، مناسب ترین راهکار 

وي افزود: با توجه به شرایط آب و هوایی منطقه، حوادث غیرمترقبه و خسارت هاي وارده، بیمه کردن محصولات کشاورزي کمک
بزرگی به جبران خسارات کشاورزان می کند. 

عسکري ادامه داد: البته با حمایت هاي دولت و فرهنگ سازي رغبت باغداران و کشاورزان نسبت به پوشش بیمه اي محصولات افزایش
یافته است. 

سامانه هاي ضد تگرگ و سرمازدگی 

استفاده از دانش و تکنولوژي نوین در کنار توسعه فرهنگ بیمه علاوه بر آرامش خاطر بهره برداران، ریسک تولید در بخش کشاورزي را
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به طور قابل توجهی کاهش می دهد. 

میزان سرمایه گذاري براي بکارگیري تکنولوژي و فناوري هاي نوین کشاورزي به مراتب کمتر از خسارات حوادث طبیعی است در این
راستا ایمن سازي درختان گردو و سایر محصولات در مقابل بلایاي طبیعی، سرما، تگرگ و سیل بیش از گذشته احساس می شود. 

یک کارشناس ارشد کشاورزي در این باره گفت: از عوامل خسارت زا در گیاهان و به ویژه درختان میوه، سرما و یخ زدگی هاي بهاره
است. 

مرتضی ریوندي افزود: براي پیشگیري از خسارت باید یکسري اقدامات قبل و بعد از ایجاد باغ صورت گیرد که انتخاب مکان مناسب
جهت ایجاد باغ، نوع رقم از نظر دیر گل دادن و مقاوم به سرما بودن، خاك مناسب، مدیریت کف باغ و ایجاد باد شکن را می توان قبل

از ایجاد باغ در نظر گرفت. 

وي ادامه داد: بعد از ایجاد باغ نیز انجام هرس به موقع، کوددهی مناسب، استفاده از وسایل گرمازا مانند بخاري هاي نفتی و گازوئیلی،
آبیاري بارانی و مه پاش، پوشش و کاورکردن درختان، ایجاد دود با کاه و کلش را می توان انجام داد. 

این کارشناس گفت: همچنین سامانه هاي ضد تکرگ، ضد سرما و مه پاش ها مفید هستند و ارزش سرمایه گذاري را دارند براي نمونه
ارزش یک سامانه ضد تگرگ یک میلیارد و 200 میلیون ریال است که باغ هاي مجاور را نیز پوشش می دهد. 

جغتاي داراي 23 هزار هکتار زمین کشاورزي و باغی است و گردو، کلزا، چغندرقند و گندم از محصولات مهم این شهرستان می
باشند. 

9 هزار بهره بردار در بخش هاي کشاورزي، باغداري و دامداري این شهرستان فعال هستند. 

مرکز شهرستان جغتاي در 350 کیلومتري غرب مشهد واقع است. 

برچسب ها 
- وزارت جهاد کشاورزي 

- تغییرات آب و هوا 
- گردو 

- جغتاي
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نیمی از درآمد تهرانی ها خرج مسکن می شود

منبع: 55 آنلاینشماره خبر:  196  |  تاریخ: 1399/09/30

سهم بخش مسکن در هزینه خانوار در کل کشور 36 درصد و در شهر تهران 49 درصد است.

سهم بخش مسکن در هزینه خانوار در کل کشور 36 درصد و در شهر تهران 49 درصد است. 

وزارت راه و شهرسازي که به تازگی روند ارایه آمار کشوري
مسکن را آغاز کرده در گزارشی تازه روند تحولات مسکن با تکیه
بر اقتصاد کلان را ارایه و به شاخصهایی همچون نوسانات قیمت
مسکن و ارز، سهم ارزش افزوده بخش مسکن و سهم بخش

مسکن در هزینه خانوار پرداخته است. 

این گزارش نشان می دهد در فاصله زمانی 10 ساله بین سال هاي 1388 تا 1398 سهم بخش مسکن در هزینه خانوار به بالاترین
میزان خود یعنی 36 درصد رسیده که نسبت به سال 1388 به میزان 3.4 درصد افزایش یافته است. این شاخص براي شهر تهران در
سال 1396 معادل 49 درصد بوده است. با توجه به این آمار و لحاظ این موضوع که قیمت مسکن از سال 1396 به بعد دچار جهش

شده احتمالا مسکن بیش از 49 درصد هزینه هاي خانوارها را در بر می گیرد. 

چند روز قبل محمودزاده معاون وزیر راه و شهرسازي در یک نشست خبري اعلام کرد که متوسط قیمت هر متر مربع مسکن در کشور
15.2 میلیون تومان است که در این بین شهرهاي تهران با میانگین متري 27.8 میلیون تومان، اهواز با متوسط 23.5 میلیون تومان،
شیراز 11.4 میلیون، اصفهان، 11.4 میلیون و زنجان 10.9 میلیون تومان در هر متر مربع به ترتیب پنج شهر گران قیمت کشور
هستند. شهرستان یاسوج در استان کهگیلویه و بویراحمد با متوسط قیمت 3.2 میلیون تومان در هر متر مربع کمترین قیمت را در

بین شهرهاي مرکز استانها به خود اختصاص داده است. 

اخیرا نیز دفتر اقتصاد مسکن وابسته به وزارت راه و شهرسازي گزارشی از تحولات بازار مسکن با تکیه بر اقتصاد کلان ارایه کرده که
حاکی از آن است سهم ارزش افزوده بخش مسکن از سال 1388 تا 1398، به 4.7 درصد کاهش یافته است. همچنین، سرمایه گذاري
بخش خصوصی در شهر تهران و در تمامی مناطق شهري کشور از سال 92 تا 95 روند نزولی داشت و از سال 95 تاکنون اندکی روند

صعودي شده است. 

آمارها در بخش سرمایه گذاري بخش خصوصی در ساختمان هاي مسکونی، نشان می دهد که در سال 1395 تا 1396 سود تولید
مسکن از 70 به 120 رسید و در سال 97 و 98 سود تولید مسکن به ترتیب در دو سال متوالی به 64 و سپس 60 درصد کاهش یافت.

آمار سهم بخش مسکن و ساختمان در ایجاد اشتغال در کشور سهم پایینی است و روند نزولی را طی کرده است. گزارش ها حاکی
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است که سهم مسکن و ساختمان در اشتغال در فاصله زمانی 10 ساله بین سال هاي 1388تا 1398 از 13.1 درصد به 12.6 درصد
کاهش یافته است. 

تحولات قیمت مسکن در شهر تهران نیز صعودي است. بررسی ها حاکی است که میانگین قیمت معاملات مسکن در شهر تهران، روند
صعودي دارد. به طوري که میانگین قیمت معاملات مسکن در شهر تهران در 8 ماه نخست سال 98 معادل 12 میلیون و 617 هزار

تومان بوده و در 8 ماه نخست امسال این رقم به 27 میلیون و 828 هزار تومان رسیده است. 

تحولات قیمت مسکن در شهر تهران نیز اختلاف فاحشی را نشان می دهد. بر اساس بررسی هاي انجام شده معاملات آبان ماه امسال
حاکی از میانگین متوسط خرید و فروش یک متر مربع واحد مسکونی معادل 59 میلیون و 398 هزار تومان در منطقه یک دارد و این

رقم براي منطقه 18شهر تهران معادل 11 میلیون و 904 هزار تومان است. 

بررسی شاخص حباب قیمتی در بازار مسکن شهر تهران نیز حاکی از افزایش قابل ملاحظه اجاره بها دارد. بنا بر اعلام کارشناسان،
یکی از شاخص هاي نشان دهنده وجود حباب قیمتی در بازار مسکن، نسبت میانگین قیمت به میانگین اجاره بها هر مترمربع مسکن
است. بر اساس مطالعات انجام شده از سال 1398، این شاخص افزایش قابل ملاحظه اي داشته و به عدد 23 رسیده است. در 8 ماه
نخست سال جاري نیز معادل 37 درصد بوده است که بیش از دو برابر میانگین بلندمدت است. بر اساس آمارها میانگین بلندمدت این

شاخص براي شهر تهران 18 است.
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مهم ترین راهبرد فولاد مبارکه؛ حرکت در مسیر فناور شدن و احاطه بر فناوري

صنعت فولاد

منبع: ایراسینشماره خبر:  197  |  تاریخ: 1399/09/30

مدیر تحقیق و توسعه فولاد مبارکه گفت: تعهد سازمانی به منظور حرکت قدرتمندانه در مسیر پژوهش و فناوري از مهم ترین
راهبردهاي فولاد مبارکه به عنوان بزرگ ترین واحد صنعتی کشور است.

مدیر تحقیق و توسعه فولاد مبارکه گفت: تعهد سازمانی به
منظور حرکت قدرتمندانه در مسیر پژوهش و فناوري از
مهم ترین راهبردهاي فولاد مبارکه به عنوان بزرگ ترین

واحد صنعتی کشور است. 

به گزارش ایراسین به نقل از روابط عمومی فولادمبارکه هم
زمان با ایام گرامیداشت هفته پژوهش، دکتر شهرام عباسی،
مدیر تحقیق و توسعه فولاد مبارکه، به همراه آقایان محمد
حدادي، رئیس تحقیقات فنی و مهندسی، و مسعود
هراتیان، رئیس واحد ارتباط با دانشگاه ها و مراکز
تحقیقاتی در گفتگو با رادیو فولاد به تشریح دستاوردهاي

فولاد مبارکه در این حوزه پرداختند. 

نظر شما در خصوص راهبرد تحقیق و توسعه چیست؟ 

تحقیق و توسعه کاري خلاقانه است که در یک چارچوب سیستماتیک سامان می یابد تا به دانش موجود در زمینه انسان، فرهنگ و
جامعه بیفزاید و براي این دانش کاربردهاي تازه اي ایجاد کند. 

مدیریت تحقیق و توسعه فولاد مبارکه از چه بخش هایی تشکیل شده و چه وظایفی را بر عهده دارد؟ 

این واحد از پنج زیرمجموعه ارتباط با دانشگاه و مراکز تحقیقاتی، تحقیقات خدمات فنی و مهندسی، فرایندهاي تولید، مواد و انرژي، و
تحقیقات بازار تشکیل شده است که همگی نظارت بر پروژه هاي تحقیقاتی را بر عهده دارند. 

تحقیقات خدمات فنی و مهندسی: 

محمد حدادي رئیس تحقیقات فنی و مهندسی 

وظایف این واحد کمک به تکمیل فرم هاي تعریف موضوع تحقیقاتی (RFP) است که توسط واحدهاي مختلف شرکت درخواست شده
است. بررسی آن دسته از طرح هاي پیشنهادي (پروپوزال ها) که دانشگاه هاي مختلف با توجه به این RFP ها براي فولاد مبارکه
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فرستاده اند و بعد از آن اعلام نتیجه به شوراي تحقیقات در این واحد انجام می شود. بعد از اینکه پیشنهادهاي منتخب مشخص شد،
تهیه پیش نویس دستور کار یا قرارداد براي پیشنهادها صورت می گیرد. در ادامه، بعد از اینکه پروژه به دانشگاه یا مؤسسه تحقیقاتی
ابلاغ شد، وظیفه برگزاري جلسات به منظور بررسی پیشرفت پروژه و موانعی که بر سر راه پروژه وجود دارد بر عهده این واحد است.
همچنین ارسال گزارش هایی که توسط مجري پروژه براي واحدهاي متقاضی در فولاد مبارکه ارسال می شود، به منظور بررسی محتوا
و کیفیت، از دیگر وظایف این واحد است. پس از آن با توجه به تأیید گزارش ها در ناحیه یا واحد متقاضی، صورت وضعیت هایی را که
مجري ارسال می کند تأیید و براي حسابداري ارسال می کند و پس از پیگیري هاي لازم و نهایتا بعد از اتمام پروژه، ارزیابی اثربخشی

آن انجام می شود. 

واحد ارتباط با دانشگاه و مراکز تحقیقاتی: 

مسعود هراتیان رئیس واحد ارتباط با دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی 

این واحد به عنوان دفتر فنی کلیه فعالیت هاي قراردادي، تنظیم قراردادها، تنظیم دستور کارها و تخصیص بودجه را انجام می دهد. به
علاوه، برنامه ریزي و تهیه کلیه گزارش هاي تحقیق و توسعه، ارتباط با کلیه مراکز دانشگاهی و تحقیقاتی و شرکت هاي دانش بنیان و
مدیریت کتابخانه شرکت فولاد مبارکه نیز بر عهده این واحد است. تهیه و تدوین سبد پروژه هاي تحقیقاتی، فراخوان موضوعات
مختلف و انتشار آن ها در سایت به منظور آگاهی مراکز تحقیقاتی، تدوین و به روزرسانی کلیه گردش کارها، نظارت بر اجراي درست
گردش کارها، تهیه کلیه منابع مالی و دانشی موردنیاز پروژه هاي تحقیقات، مانند کتاب، مجله و سایت هاي اطلاع رسانی در این واحد

انجام می شود. 

با توجه به شرایط شیوع کرونا، امسال جشنواره و نمایشگاهی که هرساله به مناسبت هفته پژوهش برگزار می شد، به چه صورت ارائه
شد؟ 

خوشبختانه امسال با توجه به همکاري خوب وزارت علوم، تحقیقات و فناوري، وزارت صمت، استانداري و دانشگاه هاي برتر استان،
براي اولین بار این نمایشگاه به صورت مجازي برگزار شد و از طریق سایت مشخص شده علاقه مندان می توانند با این نمایشگاه

ارتباط داشته باشند. 

برگزاري چنین نمایشگاه هایی چه دستاوردهایی در حوزه دانشی شرکت دارد؟ 

در مقیاس کلان، اختصاص یک هفته به نام هفته پژوهش اهمیت این موضوع را براي کشور ما نشان می دهد. به همان نسبت، فولاد
مبارکه به عنوان یکی از پرچم داران صنعت کشور این اهمیت را از گذشته درك کرده و در این زمینه پیشاپیش همه صنایع کشور
حرکت کرده است. تعهد سازمانی به منظور حرکت قدرتمندانه در مسیر پژوهش و فناوري از مهم ترین راهبردهاي فولاد مبارکه به
عنوان بزرگ ترین واحد صنعتی کشور است. این در حالی است که شرکت در سطح ملی و منطقه اي این مهم را اساسا رسالت خود
می داند. در خصوص دستاورد نمایشگاه هم باید گفت این نمایشگاه و این هفته موجب آشنایی بیشتر صنعت فولاد با نوآوري ها،
پژوهش ها، دستاوردهاي مدرن و خلاقانه و همچنین شبکه سازي و گسترش شبکه تعاملی خود با پژوهشگران و مراکز پژوهشی شده
است. فولاد مبارکه شبکه گسترده اي از دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی و شرکت هاي دانش بنیان را در گذشته شناسایی کرده و با
ارتباطات مستمر با آن ها، توانسته در قالب قراردادهاي باز و تفاهم نامه هاي گوناگون، زمینه همکاري هرچه بیشتر آن ها را در حوزه

پژوهش فراهم آورد. 
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مدیریت دانش به صورت غیرمستقیم وظیفه واحد تحقیق و توسعه است. فولاد مبارکه با طرح توسعه اکوسیستم نوآوري نشان داده که
چقدر فعال است و این موضوع برایش اهمیت دارد. چنین طرح هایی چقدر می تواند به خلق دانش بومی کمک کند؟ 

حرکت در مسیر فناور شدن و احاطه بر فناوري صنعت فولاد از سنگ تا رنگ از راهبردهاي اصلی فولاد مبارکه در سال هاي اخیر بوده
است. اولین پیش نیاز این کار اشراف به رویدادهاي پیرامون این موضوع است. نکته دوم این است که بدانیم چگونه می توان پابه پاي
سایر رقبا و حتی پیش تر از آن ها به ویژه در منطقه، دانش خلق کرد. در این زمینه فولاد مبارکه با قدرت دید خیلی خوب و ایجاد
مرکز فناوري و نوآوري زیرساخت هاي ارزشمندي در این مسیر ایجاد کرده است. اساسا واحد تحقیق و توسعه هم یکی از اجزاي این
اکوسیستم براي خلق دانش و فناوري موردنیاز صنعت فولاد در آینده است. به طورکلی معاونت تکنولوژي و به طور مشخص مدیریت
تحقیق و توسعه سعی کرده با بازنگري سند تحقیق و توسعه شرکت و تعریف اقدامات استراتژیک در همه بخش ها و واحدها، رسالت

خود را در این زمینه انجام دهد. 

یکی از وظایف واحد تحت مدیریت شما ارتباط با مراکز مختلف دانشگاهی است. چه برنامه اي براي تسهیل این ارتباط یا بیان اولویت
هاي پژوهشی با بیرون از شرکت دارید؟ 

به واسطه ارتباط گسترده اي که فولاد مبارکه با مراکز دانشگاهی و تحقیقاتی و شرکت هاي دانش بنیان دارد، زیرساخت هاي قبلی
مورد بازنگري قرار گرفته و خوشبختانه از سال گذشته با همکاري واحد ITS توانستیم پلتفرم جدیدي طراحی کنیم و با کمک یکی از
شرکت هاي دانش بنیان بیرونی این پلتفرم را در شرکت مستقر سازیم. با این پلتفرم به راحتی و در وسعت زیاد می توان به تمام ایده
هاي خارج از شرکت دسترسی داشت. از طرف دیگر به شکل گسترده تري می توانیم نیازهاي پژوهشی خود را فراخوان کنیم و ضمن
بهره مندي از تمام منابع بیرونی که به صورت بالقوه در اختیار فولاد مبارکه است، ایده هاي آن ها را با منافع و اهداف شرکت هم

راستا کنیم. 

بودجه تحقیقاتی فولاد مبارکه از 25 میلیارد ریال در سال 95 به 870 میلیارد ریال در سال 99 افزایش پیدا کرده است. این افزایش
بودجه تا چه اندازه توانسته کیفیت تحقیقات را افزایش دهد؟ 

یکی از روش هاي سنتی تحقیق و توسعه در شرکت هاي ایرانی، بیشتر از جنس بهبود مستمر فرایندهاي سازمان است. براي تغییر
این فضا باید به سمت فناور شدن حرکت کرد. باید علاوه بر بهبود مستمر فرایندها، نوآوري هاي بزرگی در صنعت ما اتفاق بیفتد تا
بتوانیم با رقباي بین المللی در آن حوزه صنعتی رقابت کنیم. به این منظور لازم است ساختارها و فرایندهاي پشتیبان نوآوري ایجاد
شود؛ ساختارهایی که بتوانند مدیریت ایده کنند و تمام ایده هاي بیرون از سازمان را جمع آوري و مدیریت نمایند و علاوه بر پوشش
تقاضاها از واحدهاي مختلف شرکت، باید به عرضه هاي بیرونی هم که در قالب تکنولوژي یا دانش فنی است بپردازند. فولاد مبارکه
براي اینکه بتواند خودش فناوري ایجاد کند، باید پروژه هاي بزرگی در حوزه پژوهش و فناوري تعریف کند که به منابع بسیار زیادي
نیاز دارند. با حمایت مدیریت ارشد سازمان در سال هاي گذشته در این زمینه، ما توانسته ایم فعالیت هاي تحقیق و توسعه خود را
گسترش دهیم. فولاد مبارکه با اختصاص منابع به این تحقیقات، تعالی خود را نشان داده و توانسته سبد پروژه هاي پژوهشی خود را

توسعه دهد. 

نقش واحد تحقیق و توسعه در تحقق یک کارخانه دیجیتال و هوشمند چه می تواند باشد؟ آیا شرکت نقشه راهی براي اینکه در سال
1404 به یک کارخانه دیجیتال تبدیل شود، تهیه کرده است؟ 

این مباحث در دنیا بسیار جدید است و واحد تحقیق و توسعه از دو منظر می تواند به این نقشه راه کمک کند: یکی موضوع
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هوشمندي است. باید ببینیم رقباي ما و شرکت هاي فعال در صنعت فولاد هم اکنون به چه دستاوردهایی رسیده اند و چه فعالیت
هایی انجام می دهند. از طرف دیگر، ما به پژوهش پایه و کاربردي و توسعه اي نیاز داریم که به بعضی از این فناوري ها دست پیدا

کنیم. در این حوزه هم واحد تحقیق و توسعه می تواند کمک کند. 

در این راستا مرکز نوآوري تحول دیجیتال فولاد مبارکه با همکاري پارك علم و فناوري دانشگاه تهران و معاونت علمی و فناوري
ریاست جــمهوري از سال گذشته تأسیس شد که با برگزاري رویــداد ریورس پیچ 

(REVERSE PITCH یا رویدادهاي جدید در فضاي کارآفرینی) چالش هاي شرکت در حوزه دیجیتال و موانع رسیدن به اهداف در
نقشه راه دیجیتال استخراج گردد تا در قالب این رویداد و با استفاده از ایده هاي شرکت هاي استارت آپ، راه حل هاي بهتر ارائه و

چالش ها رفع شود.
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تهدید واسطه هاي مسکن با قانون جدید مالیاتی

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  198  |  تاریخ: 1399/09/30

تصویب مالیات ناکارآمد براي بازار مسکن منجر به تعیین یک «تکلیف ضدبازار» شده است.

تصویب مالیات ناکارآمد براي بازار مسکن منجر به تعیین
یک «تکلیف ضدبازار» شده است. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از دنیاي اقتصاد؛ مطابق
قانون تازه مصوب «مالیات بر خانه خالی»، وزارت راه و
شهرسازي باید سامانه معاملات املاك تشکیل دهد تا
مالکان مطابق «قیمت مدنظر دولتی ها» واحدها را معامله
کنند. این مصوبه به معناي «انتقال اجباري بازار مسکن به
وزارتخانه» و «از کار انداختن استارت آپ هاي مسکن»

است. 
اولین نشانه رقابت مخرب سیاست گذار مسکن با بخش خصوصی و واسطه هاي ملکی در قانون مالیات بر خانه هاي خالی احصا شد.
قرار است سیاست گذار مسکن به حکم قانون تازه مصوب به عنوان بازیگر جدید قیمت گذاري وارد شود که در این صورت خطاي
پنهانی و البته استراتژیک رقابت مخرب با بخش خصوصی در قانون مالیات بر خانه هاي خالی خودنمایی خواهد کرد. ورود سیاست
گذار به قیمت گذاري مسکن مهم ترین نشانه پنهانی قانون اصلاح ماده (54 مکرر) قانون مالیات هاي مستقیم یا همان مالیات بر خانه
هاي خالی است که در هیاهوي فرآیند تصویب این قانون گم شده است. با ورود تبصره جدید به قانون مالیات بر خانه هاي خالی عملا
رقابت مخرب سیاست گذار قانونی شد و تبصره اي که به منظور تامین نظر شوراي نگهبان به قانون اضافه شد، وزارت راه و شهرسازي

را رسما وارد عرصه قیمت گذاري کرد. 

بر اساس تبصره 3 ماده 54 قانون مالیات هاي مستقیم، وزارت راه وشهرسازي مکلف شده تا سامانه جدیدي طی حداکثر سه ماه از
اجراي این قانون راه اندازي و اجرا کند تا به عنوان سایت مرجع ارائه قیمت از سوي مالکان براي اجاره یا فروش ملک باشد. سامانه
معاملات املاك باید به گونه اي طراحی شود که قابلیت ارزش گذاري واحدهاي مسکونی به قیمت هاي روز منطقه، امکان ثبت
درخواست متقاضی خرید یا اجاره املاك عرضه شده در آن و ثبت تحقق یا عدم تحقق معامله را داشته باشد. بر این اساس مالک باید
واحد مسکونی خود را براي فروش یا اجاره، ظرف سه ماه به ارزش اجاري یا میانگین قیمت هاي روز منطقه در سامانه اي که تحت
عنوان «سامانه معاملات املاك» از آن یاد می شود، عرضه کند که در این صورت حتی مالیات گذشته مالکان واحدهاي مسکونی خالی

از سکنه در سال هاي قبل نیز بخشوده می شود. 

در این تبصره قانونی آمده است: در صورتی که مالک، واحد مسکونی خود را براي فروش یا اجاره، حسب مورد به ارزش اجاري موضوع
ماده (54) این قانون یا میانگین قیمت هاي روز منطقه موضوع ماده (64) این قانون، از طریق سامانه معاملات املاك که وزارت راه
وشهرسازي ظرف حداکثر سه ماه از لازم الاجرا شدن این ماده، با استفاده از امکانات موجود، راه اندازي و اجرا می کند، عرضه کند،
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مشمول مالیات موضوع این ماده نمی شود. اگر مالک بیش از دوبار از اجاره یا فروش ملک خود به قیمت هاي مذکور خودداري کند،
واحد مذکور از زمانی که به استناد سامانه ملی املاك و اسکان کشور به عنوان خانه خالی شناسایی شده است، حسب مورد مشمول

مالیات موضوع این ماده یا جریمه موضوع بند (5) تبصره (8) ماده (169 مکرر) این قانون می شود. 

براساس این بخش از تبصره 3 قانون دریافت مالیات از مالکان واحدهاي مسکونی خالی از سکنه، مالکان این واحدها موظف شده اند به
قیمت مجاز و «تعیین شده» از سوي سیاست گذار واحد خود را اجاره داده یا به فروش برسانند و در صورتی که دو بار از این اقدام
خودداري کنند با ملک آنها مانند واحد خالی از سکنه برخورد خواهد شد و نه تنها معافیت آنها از بابت خالی ماندن واحد در سال هاي
قبل به واسطه عرضه در سامانه وزارت راه وشهرسازي منتفی خواهد شد بلکه براي همان سال هم مشمول پرداخت مالیات و جریمه
خواهند شد. به این معنا که مالکان این واحدها در نهایت ملزم هستند به نرخ تعیین شده از سوي سیاست گذار مسکن اجاره داده یا
به فروش برسانند. هرچند به نظر می رسد مالکان و کلیه فعالان بازار مسکن هیچ استقبالی از ورود به این بازار دولتی نکنند اما

احتمال دارد «اجبار ناشی از شناسایی خانه هاي خالی» باعث ورود اجباري فایل ها شود. 

براساس بخش دیگري از این تبصره، سامانه معاملات املاك باید به گونه اي طراحی شود که قابلیت ارزش گذاري واحدهاي مسکونی
به قیمت هاي مذکور، امکان ثبت درخواست متقاضی خرید یا اجاره املاك عرضه شده در آن و ثبت تحقق یا عدم تحقق معامله را
داشته باشد. در صورت نیاز، وزارت راه و شهرسازي می تواند از منابع تخصیص یافته حاصل از مالیات بر خانه هاي خالی براي تامین
هزینه هاي ارتقا و نگهداري این سامانه استفاده کند که میزان آن در قوانین بودجه سنواتی مشخص می شود. فارغ از بررسی تبعات
اصل قانون مالیات بر خانه هاي خالی که پیش از این در قالب گزارش هاي مختلفی به آن پرداخته، اگر فقط تبصره جدید الحاقی به

ماده 54 این قانون را مورد بررسی قرار دهیم، ابهامات بازدارنده قانون گذار یا سیاست گذار از دو بعد مشهود است. 

بعُد نخست به تناقض رفتاري سیاست گذار به یک ماجرا بر می گردد. وزارت راه و شهرسازي با توجیه نقش استارت آپ هاي ملکی
(سامانه هاي مجازي املاك) در افزایش قیمت مسکن، چندین بار درج قیمت هاي پیشنهادي مالکان و موجران در این پلت فرم ها را
ممنوع کرد. بنابراین با فرض اینکه قیمت هایی که از سوي مالکان در سامانه معاملات املاك ارائه می شود، در معرض دید عموم قرار
گیرد و قابل رؤیت باشد این موضوع تضادي آشکار با سیاستی است که خود این وزارتخانه وضع کرده است. اگر مجوز اعلام عمومی
نرخ هاي پیشنهادي در این سامانه داده شود بنابراین سیاست گذار به عنوان تسهیل کننده امور براي بخش خصوصی، خود وارد یک

رقابت مخرب با یکی از سه رکن مهم اقتصاد کشور مندرج در قانون اساسی یعنی بخش خصوصی شده است. 

بعُد دیگر ابهام این تبصره الحاقی با فرض پنهانی بودن نرخ براي عموم و محدود شدن انتشار آمار در بانک اطلاعات سامانه معاملات
املاك، فراهم کردن شرایط براي بهانه جویی از سوي برخی مالکانی است که بخواهند از زیر بار پرداخت مالیات فرار کنند. در واقع
این گروه از مالکان می توانند ادعاي خود مبنی بر ارائه قیمت را پشت دیوار سانسور قیمتی پنهان کنند، در این صورت برخی مالکان با

ادعا از اظهار ملک و عدم فروش می توانند خطاي دیگر این تبصره را نمایان کنند. 

فارغ از ابهامات پنهانی اشاره شده، در این تبصره الحاقی عملا مجوز انتقال بازار مسکن به وزارت راه و شهرسازي صادر شده است تا
بتواند به صورت قانونی جا پاي صنف واسطه هاي ملکی (هم در بازار فیزیکی و هم در بازار سامانه هاي مجازي ملک) بگذارد. به
تعبیري رقابت مخرب دولت و بخش خصوصی قانونی می شود. در بین بازارهاي اقتصادي، تاکنون بازار مسکن همواره با کمترین
دخالت دولت مواجه بود اما اکنون به نظر می رسد با قانونی شدن ورود وزارت راه و شهرسازي به عرصه دریافت فایل هاي ملکی و
ورود به زمین قیمت گذاري، حکم پایان کار واسطه هاي ملکی امضا شود. با این حال به اعتقاد برخی کارشناسان، اگر سیاست گذار به
شفافیت که بارها ادعاي آن را داشته، باور دارد قطعا در گذشته با ارائه قیمت در سامانه هاي مجازي ملکی این شفافیت وجود داشت و

اگر بعضا قیمت هاي غیرواقعی و نامتعارف در بازار مسکن مشاهده می شود قطعا مشکل را باید در جاي دیگري جست وجو کرد. 
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برآیند بررسی ها حکایت از این دارد که اگر در سامانه معاملات املاك قیمت ها به صورت واقعی درج شود که طبیعتا این ارتباطی به
مرجع راه اندازي سامانه ندارد پس این خطاي ارائه قیمت هاي غیرواقعی در سامانه معاملات وزارت راه و شهرسازي نیز محتمل است.
قیمت هاي واقعی در بازار مسکن همان نرخ هایی است که در بازار معامله می شوند و نمی توان واقعیات اقتصاد را نادیده گرفت.
بنابراین و با اجراي این تبصره از قانون دریافت مالیات از مالکان واحدهاي مسکونی خالی از سکنه با یک سیاست گذاري دوگانه در

بازار مسکن مواجه خواهیم شد، سیاست گذاري که از یکسو به شفافیت اعتقاد دارد و از سوي دیگر در عمل آن را نقض می کند. 

بررسی ها نشان می دهد این اقدام در صورت اجرایی شدن عملا منجر به تهدید کسب و کار واسطه هاي بازار معاملات خواهد شد به
خصوص تهدید اصلی آن براي استارت آپ هاي ملکی محسوب می شود که به صورت مجازي اقدام به معرفی فایل هاي فروش مسکن
به متقاضیان می کنند. هم اکنون بیش از 6 ماه از توقف اعلام قیمت هاي پیشنهادي فروش مسکن در سامانه هاي مجازي می گذرد.
اگر چه سانسور قیمت هاي پیشنهادي از سامانه هاي مجازي با نیت آرام کردن قیمت مسکن و کاهش التهاب در این بازار از سوي
سیاست گذار انجام شد اما بررسی ها نشان داد در این مدت و در غیاب اعلام قیمت هاي پیشنهادي بخش زیادي از فروشنده هاي
واقعی که خواهان فروش آپارتمان خود با قیمت واقعی بودند موفق به کسب اطلاعات درست قیمتی از بازار نشده و در نتیجه به طور
موقت از فروش انصراف دادند. از سوي دیگر خریداران نیز در غیاب اعلام قیمت هاي پیشنهادي موفق به مقایسه سطح قیمت هاي
پیشنهادي نشدند. همین موضوع یکی از دلایل عدم ایجاد جو رقابتی در بازار براي تعدیل سطح قیمت ها در شرایط رکود معاملاتی
محسوب می شود. از سوي دیگر تجارب قبلی در حوزه قیمت گذاري در بازارهاي مختلف نشان داد عملا این اقدام فعالیتی شکست
خورده است و ورود سیاست گذار حوزه مسکن به این بخش می تواند یادآور تجارب تلخ گذشته و حال درخصوص مداخله مستقیم
دولت در بازارهاي اقتصادي باشد. چرا که به جاي آنکه قیمت واحدهاي مسکونی با سازوکار بازار و در متن بازار تعیین شود به صورت
دستوري از سوي سیاست گذار تعیین خواهد شد که از ابتدا نیز نتیجه آن مشخص است. بررسی ها و تحلیل هاي کارشناسی حاکی
است در نهایت بازنده هاي نهایی اقدامات دستوري در بازار ملک متقاضیان و مصرف کننده ها هستند حال آنکه قیمت سازي و
اقدامات دستوري در این خصوص در ابتدا با هدف حمایت از مصرف کننده ها و متقاضیان واقعی انجام می شود. کارشناسان معتقدند
نتیجه این گونه دخالت هاي مستقیم از سوي سیاست گذار مسکن در بازار ملک نیز از همین ابتدا مشخص است و این اقدام به جاي
آنکه منجر به ساماندهی بازار مسکن شود می تواند مشکلات تازه اي را به این حوزه بیفزاید مگر آنکه این قانون به فوریت اصلاح شود

و سازوکاري مناسب براي عرضه واحدهاي مسکونی خالی از سکنه به بازار اعمال شود. 

نحوه شناسایی املاك خالی از سکنه هر چند بسیاري از کارشناسان در شناسایی خانه هاي خالی بحث دارند و ضریب خطاي آن را بالا
می دانند با این حال بر اساس آنچه در قانون پیش بینی شده، مالکان واحدهاي مسکونی واقع در کلیه شهرهاي بالاي 100هزار نفر
جمعیت باید ملک خود را در سامانه ملی املاك و اسکان کشور ثبت کنند. در قانون مالیات بر خانه هاي خالی عنوان شده که هر
ایرانی می تواند علاوه بر اقامتگاه اصلی یک اقامتگاه فرعی معاف از مالیات نیز داشته باشد، به شرطی که اطلاعات این اقامتگاه ها را در
سامانه املاك و اسکان کشور ثبت کرده باشد. ضمن اینکه واحدهاي مسکونی که اطلاعات اقامت و مالکیت آنها در سامانه املاك و
اسکان کشور ثبت نشده باشد، در حکم خانه خالی محسوب می شوند. در عین حال به اعتقاد برخی کارشناسان اقتصاد مسکن همیشه
باید بخشی از بازار مسکن به منظور تعادل بخشی بین عرضه و تقاضا خالی باشد و تصور کنترل بازار با عرضه تمام املاك خالی تصور

صحیحی از مدیریت بازار نیست. 

نرخ مالیات خانه هاي خالی همچنین طبق قانون، مالکان واحدهاي مسکونی خالی از سکنه، در هر سال مالیاتی، تا چهار ماه مشمول
پرداخت مالیات نمی شوند اما در صورت خالی بودن ملک بیش از چهار ماه به صورت ماهانه مشمول مالیات معادل اجاره ملک می
شوند به این ترتیب که در سال نخست، معادل 6 برابر مالیات متعلقه، در سال دوم 12 برابر مالیات متعلقه و از سال سوم خالی بودن
ملک و بیشتر، معادل 18 برابر مالیات متعلقه، باید مالیات بپردازند. قانون گذار درخصوص واحدهاي نوساز نیز به این ترتیب تصمیم
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گیري کرده که واحدهاي نوساز پس از 12 ماه و در پروژه هاي انبوه سازي پس از 18 ماه از پایان مهلت اتمام عملیات ساختمانی
مندرج در پروانه ساخت مشمول مالیات خواهند شد. البته قانون گذار براي مالکانی که ملک خود را تغییر می دهند نیز شرط گذاشته
تا حداکثر ظرف مدت یک ماه پس از هرگونه تغییر در محل اقامت یا خرید و فروش واحد تحت تملک خود، اطلاعات جدید را در
سامانه املاك و اسکان کشور ثبت کنند. در غیر این صورت به ازاي هر ماه تاخیر، واحد مسکونی جدید، مشمول جریمه اي معادل

مالیات سال اول می شود. 

شرایط املاك معاف از مالیات بر اساس این گزارش، طبق قانون دانشجویان، شاغلان و سایر اشخاص که توسط آیین نامه اجرایی این
ماده تعیین می شوند، در صورت اقامت در شهري غیر از اقامتگاه اصلی و فرعی خانوار، تنها با ارائه اسناد قابل توجیه، امکان ثبت یک
واحد مسکونی دیگر، معاف از مالیات دارند. همچنین واحد مسکونی محل اشتغال صاحبان صنوف، مشاغل، موسسات یا شرکت هاي
فعال که ممنوعیتی براي فعالیت در واحدهاي مسکونی ندارند، به شرط ثبت اطلاعات در سامانه املاك و اسکان کشور و با تایید

سازمان امور مالیاتی و سازمان تامین اجتماعی، از مالیات معاف خواهند بود. 

پربیننده ترین آپارتمان هاي 10ساله تهران چند؟ بازار مسکن اسیر رکود مطلق رشد 1300درصدي قیمت مسکن در تهران
جدیدترین قیمت رهن پیشنهادي مسکن در تهران سکونت 35میلیون نفر در واحدهاي مسکونی فاقد اسکلت
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فشار عجیب شرکت گاز گیلان به کارخانه تازه احیاشده اي که زمانی همه

محصولاتش صادر می شد + اسناد

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  199  |  تاریخ: 1399/09/30

کارخانه کاشی خزر که سال ها صد در صد محصولاتش صادراتی بود، سال 94 به دلیل سوء مدیریت به تعطیلی کشیده شده
بود پس از 4 سال با ورود دستگاه قضایی احیا شد اما حالا برخی مسئولان در شرکت گاز گیلان با فشار عجیبی بار دیگر در

صدد تعطیلی آن به بهانه بدهی گاز دوران گذشته هستند. The post فشار عجیب شرکت گاز ...

 https://www.8deynews.com پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز

- اخبار مهم سایت 1399/09/30 - 07:02 
- کد خبر:545772 

اندر مصائب کارخانه کاشی خزر رشت؛ فشار عجیب شرکت گاز گیلان به کارخانه تازه احیاشده اي که زمانی همه محصولاتش صادر
می شد + اسناد کارخانه کاشی خزر که سال ها صد در صد محصولاتش صادراتی بود، سال 94 به دلیل سوء مدیریت به تعطیلی
کشیده شده بود پس از 4 سال با ورود دستگاه قضایی احیا شد اما حالا برخی مسئولان در شرکت گاز گیلان با فشار عجیبی بار دیگر
در صدد تعطیلی آن به بهانه بدهی گاز دوران گذشته هستند.  به گزارش 8دي، کارخانه کاشی خزر که سال ها از پیشگامان صنعت
تولید کاشی در کشور بود در سال 1361 تأسیس شد و از سال 1368 شروع به تولید کرد. زمینه اصلی فعالیت این کارخانه، تولید
انواع کاشی دیواري و کاشی تزئینی است. میزان تولید روزانه کارخانه، پیش از طرح توسعه، روزانه 10 هزار مترمربع بوده است و در آن

براي بیش از 380 نفر به طور مستقیم شغل ایجاد شده بود. 

کاشی خزر که از سال 1383 تا سال 1392 بیش از 6 سال به عنوان واحد برتر تولیدي انتخاب شده بود به دلیل سوء مدیریت و
مشکلات سهامداري در سال 94به تعطیلی کشیده شد. 

به گفته "حسن صابري"، مدیرعامل شرکت کاشی خزر، در سال 94، ارزش تعدادي از دستگاه هاي موجود به رقم 5 میلیارد تومان می
رسید اما سرمایه و دارایی شرکت را در این سال، فقط 75 میلیون تومان اعلام کردند! 

وي افزود: این شرکت یک بار در سال 97 به مبلغ یک میلیون تومان هِبِه شد که ضرر اصلی آن را کشور دید چرا که بابت تک تک
ماشین آلات کارخانه ارز خارج شده بود. 

صابر ادامه داد: طلبکاران در گذشته فقط در یک مرحله به مبلغ 12میلیارد تومان، کابل از این شرکت بابت بدهی هاي خود بیرون
برده اند. 

فارغ از حواشی مربوط به تعطیلی کارخانه، باید به این نکته مهم پرداخت که تعطیلی کاشی خزر 4 سال به درازا کشید تا اینکه
14آذرماه 98، این کارخانه با ظرفیت روزانه 2 هزار متر مربع با تلاش مسئولان و کارکنان وقت کارخانه و با حضو ر آیت االله رسول
فلاحتی، نماینده ولی فقیه در گیلان، به چرخه تولید بازگشت و اکنون با حدود 270نفر نیرو، جزئی از بخش فعال صنعت کشور است. 
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اما مسائل کاشی خزر به همین جا ختم نشده و وقتی جالب می شود که بدانید شرکت گاز گیلان می خواهد به دلیل بدهی میلیاردي
این کارخانه که مربوط به دوران قبل از تعطیلی آن است، گاز کارخانه را قطع کند. 

پیگیري هاي شرکت گاز گیلان براي دریافت بدهی گاز مصرفی کاشی خزر و شرایط مالی نامساعد کارخانه پس از سال ها تعطیلی
براي پرداخت بدهی، کار را به جلسه کمیسیون کارگري شوراي تأمین شهرستان رشت کشاند. 

سرانجام بر اساس تصمیم شوراي تأمین در 10 آبان ماه سال جاري، مقرر شد بدهی شرکت کاشی خزر تقسیط شود و این اقساط به
صورت ماهیانه به همراه بدهی گاز جاري، حداکثر تا مبلغ 150میلیون تومان پرداخت شود. 

این موضوع مورد توافق طرفین قرار گرفت اما نکته عجیب ماجرا آنجاست که حسین وارسته، رئیس اداره گاز بخش سنگر رشت،
25آذرماه جاري (45 روز پس از مصوبه شوراي تأمین)، ضمن نامه اي مکتوب خطاب به مدیرعامل کاشی خزر، خواستار پرداخت مبلغ

200میلیون تومان از اقساط ماهیانه و بیش از 80 میلیون تومان بدهی جاري گاز این کارخانه شده است. 

وارسته در این نامه، مهلت پرداخت این بدهی را 29آذرماه یعنی امروز اعلام کرده و تهدید کرده است در صورت عدم پرداخت این
مبلغ، جریان گاز شرکت کاشی خزر قطع خواهد شد. 

 

عملکرد شرکت گاز گیلان به قیمت بیکاري 270 نیروي انسانی تمام می شود در همین خصوص، مدیرعامل شرکت کاشی خزر در
گفتگو با خبرنگار 8دي با انتقاد از عملکرد شرکت گاز استان که به قیمت بیکاري 270 نیروي انسانی تمام می شود، گفت: مسئولان
شرکت گاز گیلان در تمام 4 سالی که شرکت تعطیل و کارگران بیکار شده بودند کاري با آن نداشتند و اکنون که تازه شرکت مجدداً
راه اندازي شده و حقوق پرسنل خود را به موقع پرداخت می کند و به سوددهی رسیده است، طلب خود را می خواهند، انگارنه انگار

که اینجا یک واحد تولیدي است و سرنوشت 270 خانواده به آن وابسته است. 

 

مدیرعامل شرکت گاز گیلان: مسئولان کاشی خزر قسط اول بدهی گاز را پرداخت نکرده اند! اما حسین اکبر، مدیرعامل شرکت
گاز استان گیلان درباره اتمامِ حجت اخیر اداره گاز  به کارخانه کاشی خزر مبنی بر قطع گاز این کارخانه به دلیل بدهی اظهار داشت:

این کارخانه باید بدهی خود را پرداخت کند اما هدف ما هم قطع گاز این کارخانه نیست! 

وي با بیان اینکه مهلت پرداخت قبض و بدهی اول این کارخانه به پایان رسیده است افزود: اگر مبلغ مصوب شوراي تأمین براي
پرداخت قبض جاري و بخشی از بدهی گذشته پرداخت شود گاز این کارخانه هم قطع نخواهد شد. 

مدیرعامل شرکت گاز گیلان گفت: ما در این نامه تأکید کرده ایم که بدهی خودتان را پرداخت کنید ضمن اینکه این کارخانه تعهد
داده بود به غیر از هزینه جاري، ماهیانه اقساط 200میلیون تومانی از بدهی گذشته را پرداخت کند اما حالا در شوراي تأمین مصوبه

پرداخت 150میلیون تومانی را گرفته اند! 

اکبر تأکید کرد: مهم پرداخت کردن بدهی است و اگر این کارخانه بدهی خود را پرداخت کند ما گاز کارخانه را هم قطع نمی کنیم. 
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مدیرعامل شرکت گاز استان گیلان با بیان اینکه کاشی خزر علی رغم اخطارهاي متعدد بدهی خود را پرداخت نمی کند اظهار کرد:
این بدهی از یارانه هاي مردم است و این مبلغ باید دریافت شود تا یارانه ها پرداخت شود. 

وي با بیان اینکه اولین قسط کاشی خزر بعد از مصوبه شوراي تأمین پرداخت نشده است تأکید کرد: مسئولان این کارخانه پایبند به
تعهدات خودشان نیستند و مدت ها بود که به آن ها اخطار کرده ایم اما یک سري اشک تمساح می ریزند و از این جریان سوءاستفاده

می کنند! 

اکبر با بیان اینکه ما براي قطع کردن گاز یک کارخانه تولیدي همدیگر را تشویق نمی کنیم ادامه داد: ما براي توقیف اموال این
کارخانه حکم قضایی سال هاي گذشته را داریم اما این کار را نکرده ایم و خواستیم کاشی خزر سرپا بماند. 

مدیرعامل کاشی خزر: قسط اول را پرداخت کرده ایم مدیرعامل شرکت کاشی خزر با رد ادعاي مدیرعامل شرکت گاز گیلان و با ارائه
اسنادي از پرداخت ها به شرکت گاز گفت: ما در همین یک سال فعالیت خود بخشی از بدهی هاي خود را پرداخت کرده ایم و حتی

بعد از مصوبه شوراي تأمین، اولین قسط 150میلیون تومانی را هم در همین آذرماه پرداخت کردیم. 

 

(اسناد مربوطه به پرداخت قبوض را از اینجا ببینید) 

وي در پایان تأکید کرد: متأسفانه به دلیل تعطیلی 4 ساله شرکت، 15 زن و شوهر متارکه کرده، 3 نفر خودکشی و تعدادي هم از
استان مهاجرت کرده اند و اگر مسئولان شرکت گاز گیلان فکر می کنند این نوع رفتارها درست است انجام دهند! این کارخانه براي
همین شهر است واقعیت این است که شوخی کردن با واحد تولیدي خیلی ساده نیست، خواهش می کنم با کارخانه تولیدي کُشتی

نگیرید. 

 
 

لزوم حمایت جدي کارگروه رفع موانع تولید از واحدهاي تولیدي گیلان سرانجام اینکه به نظر می رسد برخی مسئولان در گیلان بر
خلاف همه شعارهاي خود درباره حمایت از تولید و سرمایه گذاري در استان؛ تمام هم وغم خود را بر تعطیلی کارخانه هاي تولیدي
اشتغال زا گذاشته اند که در این خصوص هم باید کارگروه رفع موانع تولید تصمیم جدي تري بگیرد این در حالی است که به گفته

 
مدیرعامل کاشی خزر کمیته رفع موانع تولید تاکنون یک ریال هم به این شرکت کمک نکرده است. 

0:00 / 6:49
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- شرکت کاشی خزر 
- شرکت گاز گیلان 

- کارخانه هاي گیلان 
- واحدهاي تولیدي گیلان 
لینک در حافظه کپی شد! 

 -
 -
 -
 -

- اخبار مرتبط مدیرعامل شرکت کاشی خزر: با کارخانه تولیدي کُشتی نگیرید! + فیلم بیش از 4 هزار مشترك جدید گاز جذب شدند
قطعی گاز در رشت به مدت 6ساعت قطعی گاز در رشت واگذاري یا غارت؟! آفتی که به جان کارخانه هاي گیلان افتاده/ آقاي رئیسی!

نگذارید "ایران پوپلین" را بفروشند 

نظرات 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر
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تکاپو براي تکمیل کریدور شمال جنوب با ریل گذاري قطعه رشت -انزلی

-آستارا

منبع: ایرناشماره خبر:  200  |  تاریخ: 1399/09/30

آستارا - ایرنا - دولت در پنج سال اول خدمت با ساخت یک پنجم راه هاي آهن و امسال با افتتاح 63 طرح ریلی از جمله
خواف - هرات انقلابی در حمل و نقل را رقم زد و اکنون ریل گذاري مسیر رشت - انزلی - آستارا را با جدیت پیگیري می

کندتا کریدور شمال - جنوب براي اتصال بنادر و رونق تجارت و ترانزیت خارجی تکمیل شود.

 آستارا - ایرنا - دولت در پنج سال اول خدمت با ساخت
یک پنجم راه هاي آهن و امسال با افتتاح 63 طرح ریلی از جمله خواف - هرات انقلابی در حمل و نقل را رقم زد و اکنون ریل گذاري
مسیر رشت - انزلی - آستارا را با جدیت پیگیري می کندتا کریدور شمال - جنوب براي اتصال بنادر و رونق تجارت و ترانزیت خارجی

 
تکمیل شود. 

ایجاد کریدور ریلی شمال - جنوب از حدود 15 سال قبل مورد تاکید جمهوري اسلامی ایران، روسیه و هندوستان بود و بعدها
کشورهاي دیگر منطقه نظیر جمهوري آذربایجان از تکمیل آن استقبال کردند و هندوستان از توسعه بندر چابهار در جنوب کریدور
ریلی براي برخورداري از خط ریلی ایران و گسترش روابط تجاري حمایت کرد و ساخت و تکمیل این مسیر آهنی براي اتصال
بندرهاي جنوب به شمال، حمل بار سنگین و پرهزینه کشتی هاي تجاري هندي کانال سوئز، کاهش هزینه و افزایش سرعت انتقال

 
کالا پیگیري شد. 

اکنون دو مسیر ترانزیتی اصلی، ایران را به مناطق دیگر متصل می کند یکی مسیر غربی- شرقی است که به تازگی با تکمیل خط آهن
ایران - افغانستان اهمیت دو چندانی براي دو کشور و حوزه شرق آسیا یافته و از موضوع بحث ما خارج است اما محور حمل و نقل
دوم، مسیر ترانزیتی شمال-جنوب است؛ خط ریلی که از بنادر جنوبی (بندرعباس و چابهار) به بنادر شمالی (آستارا) و از آنجا به
جمهوري آذربایجان و روسیه و کشورهاي اروپایی می رسد و هم اینک قطعه بندرعباس تا رشت در حال بهره برداري و خط رشت-

 
کاسپین-آستارا نیز در دست اجراست. 

تحولات ریلی در کشور چشمگیر است و طبق آمار رسمی مجموع خطوط ریلی در طول بیش از 90 سال گذشته تا ابتداي دولت
یازدهم، 9 هزار و 600 کیلومتر بوده اما طبق گفته رییس جمهوري در سال 1397 در حاشیه افتتاح راه آهن قزوین – رشت، 20
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درصد مسیر ریلی کشور یا به عبارت دیگر یک پنجم مسیرهاي ریلی در پنج سال اول دولت تدبیر و امید ساخته و بهره برداري شده
است. 

از سویی بر اساس اعلام شرکت راه آهن جمهوري اسلامی ایران در هفته دولت امسال 63 پروژه ریلی با پنج هزار و 550 میلیارد ریال
سرمایه گذاري در کشور به بهره برداري رسید که نویدبخش آینده اي روشن تر براي ارزآوري و رونق اقتصاد منطقه اي و فرامنطقه اي

است. 

 
 

 
اهمیت کریدور ریلی شمال - جنوب 

امروزه شاهراه هاي ارتباطی سریع، کم هزینه و ایمن از شاخص هاي توسعه هر کشور به حساب می آید و با توجه به گستره
اشتغالزایی و ارزآوري صنعت حمل نقل، اتصال راه آهن به ریل هاي کشورهاي همسایه از نظر توسعه میدان ترانزیت و تجارت خارجی
اهمیت شایانی دارد و کریدور ریلی شمال - جنوب بستر حمل و نقل آسان از بنادر جنوب به شمال و اتصال ریلی کشورمان با اوراسیا
و حوزه قفقاز را فراهم می کند و با تکمیل آن بار سنگین حمل و نقل از دوش کامیون ها و جاده ها برداشته شده و با سرعت و ایمنی
بیشتر از کریدور ریلی ، ترانزیت خواهد شد و درکاهش ترافیک و حوادث جاده اي و جلوگیري از آلودگی محیط زیست نیز موثر

 
خواهد بود. 

طبق نظر کارشناسان، حرکت کشتی هاي تجاري از هندوستان به آسیاي میانه از مسیر مومباي - کانال سوئز - مسکو به طول 16
هزار و 129 کیلومتر، 40 روز طول می کشد اما بعد از تکمیل کریدور ریلی شمال - جنوب، فقط 14 روز زمان نیاز خواهد داشت و

 
هزینه هاي حمل و نقل نیز به اندازه قابل توجهی کاهش خوهد یافت. 

کریدور حمل و نقل بین المللی شمال - جنوب ایران ارتباط کشورهاي اروپایی، آسیاي میانه، روسیه و منطقه قفقاز را با خلیج فارس و
هندوستان فراهم می کند و گفته می شود با تحقق آن سالانه امکان نقل و انتقال 10 میلیون تن بار و سه میلیون مسافر فراهم می
شود و با تحکیم روابط تجاري ایران با کشورهاي بهره مند از این مسیر ریلی، میزان اثرگذاري ایران در ثبات اقتصادي و سیاسی

 
منطقه نیز ارتقا خواهد یافت. 

کارشناسان امر اعلام کرده اند که اکنون حرکت کشتی هاي تجاري از هندوستان به آسیاي میانه از مسیر مومباي - کانال سوئز -
مسکو به طول 16 هزار و 129 کیلومتر 40 روز طول می کشد اما بعد از تکمیل کریدور ریلی شمال - جنوب فقط 14 روز زمان می

برد و هزینه هاي حمل و نقل نیز به اندازه قابل توجهی کاهش می یابد. 
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پیشینه اشتراکات تاریخی و فرهنگی ایران و هندوستان و نزدیکی جغرافیایی بنادر جنوبی ایران از جمله چابهار به هندوستان، زمینه
افزایش روابط تجاري دو کشور را فراهم کرده و حمایت هند ازتوسعه و رونق چابهار نیز نشانگر علاقه مندي این کشور به برخورداري
ازخطوط ریلی ایران براي اتصال به اروپاست و کریدور شمال - جنوب ایران بندر "جواهر لعل نهرو" بزرگترین بندر کانتینري واقع در
شرق بمبئی را از طریق بندر چابهار در جنوب شرق ایران به بندر انزلی در ساحل دریاي خزر و سپس به منطقه آستارا خان روسیه و
در نهایت به شمال اروپا متصل می کند و امکان رقابت ایران با برخی کشورهاي عربی نظیر عربستان و امارات را در کانال سوئز ارتقا

خواهد داد. 

از سوي دیگر صنعت حمل و نقل در دنیاي امروز علاوه بر مزیت اقتصادي و ترانزیتی، مزایاي سیاسی و امنیتی نیز دارد و هر کشوري
به تناسب افزایش روابط تجاري منطقه اي و بین المللی دست برتر را از نظر سیاسی و امنیتی خواهد داشت و به قول معروف
(دارندگی، برازندگی است) و سرمایه گذاري 60 میلیون دلاري جمهوري آذربایجان در راه آهن آستارا - آستارا و بارانداز این بندر نیاز
کشورهاي منطقه به شاهراه ریلی ایران را آشکار می کند و شکی نیست که با تکمیل کریدور و تحقق همه ظرفیت هاي آن کشورهاي

دیگر نیز براي استفاده و سرمایه گذاري در توسعه آن پیشگام خواهند شد. 

 

عظمت کریدور ریلی با تامل بر قطعه قزوین - رشت 

اجراي پروژه بخصوص راه آهن در اراضی کوهستانی، جنگلی و جلگه اي با توجه به ضرورت حذف پیچ ها و برداشتن موانع سخت و
سنگی بسیار دشوار و طاقت فرساست و راه آهن قزوین - رشت 53 تونل به طول 22 کیلومتر دارد و بزرگترین پل راه آهن کشور به
طول هزار و 430 متر در این مسیر و روي سد منجیل ساخته و براي احداث این خط ریلی حدود 9 کیلومتر پل بزرگ ساخته شده و
به گفته مدیرکل راه و شهرسازي گیلان این پروژه در مسیر توسعه ملی، بزرگترین و موثرترین شبکه ریلی ایران بوده و در راستاي

برنامه ریزي دولت براي اتصال مراکز استان ها به شبکه ریلی کشور اجرا شده است. 

راه آهن قزوین - رشت به عنوان قطعه اي از کریدور شمال - جنوب در نیمه اسفندماه سال 97 با حضور رئیس جمهوري و هیأت
هایی خارجی، به طور رسمی افتتاح شد و این مسیر ریلی به صورت یک خطه از ایستگاه سیاه چشمه در شمال غرب قزوین و قبل از
شهر تاکستان از خط آهن اصلی تهران - تبریز منشعب شده و با گذر از روستاهاي کوهین و شیرین سو در محدوده شهرهاي لوشان،

منجیل، رودبار، رستم آباد و امامزاده هاشم به ایستگاه رشت می رسد. 

مدیر کل راه و شهرسازي گیلان: ریل قزوین - رشت از لحاظ محل اجرا و عبور از کوه هاي البرز و پیچیدگی مهندسی، یک ابر پروژه
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عمرانی است و طولانی ترین پل ریلی و سخت ترین بخش کریدور شمال - جنوب کشور در این مسیر واقع شده و براي احداث آن 22
میلیون متر مکعب خاکبرداري و خاکریزي و افزون بر یک هزار و 850 میلیارد تومان هزینه شده و در زمان بهره برداري (سال 97) با

قیمت گذاري روز، حدود پنج هزار میلیارد تومان برآورد شده است. 

ماکان پدرام با اشاره به اینکه ساخت راه آهن در استان گیلان در سال 1385 شروع و در سال 1397 به اتمام رسیده ، طول پروژه
هاي ریلی این استان را 161 کیلومتر و امتداد ریل گذاري را 185 کیلومتر اعلام کرد. 

وي مسیر ریلی قزوین - رشت را از لحاظ محل اجرا و عبور از کوه هاي البرز و پیچیدگی کارهاي مهندسی، یک ابر پروژه عمرانی
توصیف کرد که طولانی ترین پل ریلی و سخت ترین بخش کریدور شمال - جنوب کشور در این مسیر واقع شده است. 

طبق اعلام وي، براي احداث راه آهن قزوین - رشت 22 میلیون متر مکعب خاکبرداري و خاکریزي و افزون بر یک هزار و 850 میلیارد
تومان هزینه شده و در زمان بهره برداري (سال 97) با قیمت گذاري روز حدود پنج هزار میلیارد تومان برآورد شده است. 

معاون وزیر راه و شهرسازي نیز در زمان افتتاح و بهره برداري مسیر ریلی قزوین – رشت، این پروژه را ابر پروژه و از افتخارات
مهندسی کشور عنوان و تصریح کرد: رشت به عنوان چهارمین مرکز استان در برنامه هاي اقتصاد مقاومتی حوزه حمل و نقل به شبکه

ریلی متصل شد. 

خیراالله خادمی افزود: این مسیر ریلی واقع در کریدور شمال- جنوب به عنوان یکی از فرصت هاي مهم اقتصادي ایران نه تنها می تواند
درآمد سرشاري از محل ترانزیت نصیب کشور کند، بلکه جایگاه سیاسی کشور را هم ارتقا خواهد داد. 

 

ریل گذاري قطعه رشت، انزلی، آستارا آخرین پازل کریدور شمال - جنوب 

کریدور شمال - جنوب همچون معدن سنگ هاي قیمتی در آستانه استخراج کامل و بهره دهی وافر است و آثار و برکات آن روز به
روز خود را بیشتر نشان می دهد و از اشتغال آفرینی مستقیم و غیرمستقیم گرفته تا برنامه ریزي براي اتصال مناطق تجاري و صنعتی

نزدیک به ریل ها آینده اي بس روشن از آن را در اذهان تداعی می کند. 

خط آهن قزوین - رشت - انزلی - آستارا، از ایستگاه رشت به دو شاخه رشت - انزلی به طول 40 کیلومتر و رشت - آستارا به طول
170 کیلومتر تقسیم می شود و قطعه قزوین - رشت اجرا شده و قطعه رشت - انزلی و آستارا با جدیت پیگیري و اجرا می شود تا

بنادر گیلان به شبکه ریلی کشور متصل و کریدور شمال - جنوب تکمیل شود. 
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محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازي: قطعه ریلی رشت- انزلی - آستارا مهم و مکمل کریدور استراتژیک شمال-جنوب است و اتصال
رشت با ریل به انزلی و بندر آستارا به عنوان پروژه اي 48 ماهه در دولت تدبیر و امید به سرانجام خواهد رسید و 10 ماه آن سپري

شده و بر اساس زمانبندي در حال انجام است. 

محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازي در 23 آذرماه درباره قطعه ریلی رشت- انزلی - آستارا به عنوان مسیر مهم و مکمل کریدور
استراتژیک شمال-جنوب گفت : اتصال رشت با ریل به انزلی و بندر آستارا به عنوان پروژه اي 48 ماهه در دولت تدبیر و امید به

سرانجام خواهد رسید و تا کنون 10 ماه آن سپري شده و بر اساس زمانبندي در حال انجام است. 

بنا بر اظهار وي ، اراضی دولتی به این امر اختصاص یافته و زمین هایی که مالکیت خصوصی داشت از مردم خریداري شده و همچنان
هم خرید اراضی ادامه دارد و تکمیل این پروژه در زمانبندي مشخص حائز اهمیت است تا شبکه ریلی از طریق آذربایجان به کشور

روسیه و سایر کشورها متصل شود و دولت آذربایجان نیز به این مهم علاقه مندي و اهتمام ویژه دارد. 

ارسلان زارع استاندار گیلان در شهریور ماه امسال از آغاز عملیات ساخت راه آهن رشت به آستارا با مشارکت قرارگاه سازندگی خاتم
الانبیاء (ص) خبر داد و بر گسترش میدان اجراي این پروژه تاکید کرد و به گفته وي راه آهن رشت - آستارا را نه تنها براي استان و
کشورمان بلکه براي بسیاري از کشورهاي جهان مهم است و مسئولان با درنظر گرفتن زمانبندي پروژه، اجراي آن را پیگیري و رصد

می کنند. 

علی اوسط اکبري مقدم معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار گیلان بر آزادسازي مسیر راه آهن آستارا-رشت تاکید کرد و از آزاد
شدن مسیر بارانداز راه آهن آستارا تا تالاب استیل به مسافت حدود 10 کیلومتر خبر داد و با اشاره به آغاز ریل گذاري از دو سمت
رشت و آستارا براي تکمیل فاصله 170 کیلومتري این دو شهر، خواستار استفاده از مصالح برداشت شده از تعریض محور آستارا-اردبیل

در عملیات ریل گذاري شد. 

تجارت ریلی مقرون به صرفه ترین مسیر صادرات و واردات کالا است و به گفته عباس صابر فرماندار آستارا ، روزانه هشت واگن
محصولات کشاورزي از راه آهن این شهرستان به کشورهاي خارجی صادر می شود ضمن آنکه طبق اعلام کریم رسولی مدیر کل
گمرك آستارا، امسال 330 میلیون دلار کالا از مرز این شهرستان به کشورهاي عضو اتحادیه اوراسیا صادر شده و این رقم در مقایسه با

مدت مشابه سال قبل 67 درصد افزایش یافته است. 

رسولی ، این را هم اذعان کرد که هر روز 120 دستگاه کامیون یخچال دار براي حمل و نقل محصولات کشاورزي از مرز آستارا تردد
می کنند و ظرف یک هفته گذشته 503 کامیون خارجی وارد و 486 کامیون خارج شده اند و و با اتصال ریل به رشت، میزان صادرات

افزایش خواهد یافت. 

آشکار است که توسعه ریلی کشور رونق اقتصادي و اثرگذاري سیاسی در منطقه و جهان را در پی دارد و تمرکز دولت بر تکمیل
ابرپروژه هایی نظیر کریدور ریلی شمال - جنوب نشانه حکمت، دوراندیشی و تدبیر است و همانگونه که امام راحل فرموده بود " هر که
وابسته است، اسیر است" بنابراین باید با تقویت و توسعه صنعت حمل و نقل و شاهراه هاي ارتباطی و ترانزیت خارجی، کشور از

وابستگی به درآمدهاي نفتی رها شود و با ایجاد منابع جدید درآمد و اشتغال با سرعت در ریل پیشرفت و آبادانی حرکت کند. 

گزارش از عیسی پاشاپور 
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تلاش براي صادرات خدمات فنی و مهندسی صنعت گاز

منبع: اقتصاد تهرانشماره خبر:  201  |  تاریخ: 1399/09/30

اقتصادتهران: مدیرعامل شرکت مهندسی و توسعه گاز ایران با اشاره به بهره گیري از توان سازندگان داخلی در اجراي پروژه
هاي صنعت گاز، از دورنمایی امیدوارکننده در صادرات خدمات فنی و مهندسی به خارج از مرزهاي کشور خبر داد. به

گزارش اقتصادتهران به نقل از شرکت ملی گاز ایران، بهرام صلواتی در این باره اظهار ...

اقتصادتهران: مدیرعامل شرکت مهندسی و توسعه گاز ایران با اشاره به
بهره گیري از توان سازندگان داخلی در اجراي پروژه هاي صنعت گاز،
از دورنمایی امیدوارکننده در صادرات خدمات فنی و مهندسی به

خارج از مرزهاي کشور خبر داد. 

به گزارش اقتصادتهران به نقل از شرکت ملی گاز ایران، بهرام صلواتی
در این باره اظهار کرد: شرکت مهندسی و توسعه گاز ایران همسو با سیاست هاي وزارت نفت و شرکت ملی گاز ایران و در حمایت از
تولید داخل و بهره گیري حداکثري از توان تولیدکنندگان و صنعتگران ایرانی، با اتکا به ظرفیت هاي داخلی، پروژه ها را به پیش می

برد. 

وي ادامه داد: این مهم پس از کسب اطمینان از رعایت ضوابط و دستورعمل هاي فنی از سوي سازندگان ایرانی تأمین کالا و تجهیزات
پروژه هاي صنعت گاز، به ویژه در طرح هاي ملی و راهبردي انتقال گاز طبیعی، اجرایی می شود. 

مدیرعامل شرکت مهندسی و توسعه گاز تصریح کرد: این شرکت به عنوان بازوي اجرایی صنعت گاز، پایه گذار و پیشرو در استفاده
حداکثري از توان سازندگان داخلی بوده است و با توسعه مزیت هاي رقابتی در شرکت هاي سازنده به ویژه کارخانه هاي سازنده لوله،
توربوکمپرسور، الکتروپمپ، سامانه کنترل ایستگاه ها، شیرآلات، تجهیزات اندازه گیري و...  شرایطی را ایجاد کرده که امروزه پیچیده

ترین تجهیزات مرتبط در داخل کشور ساخته شوند. 

به گفته صلواتی، دستیابی به این مهم، افزون بر حفظ آهنگ شتابان اجراي پروژه ها، سبب صرفه جویی ارزي و ایجاد اشتغال براي
مهندسان جوان و مستعد کشور شده است. 

وي یادآور شد: در سخت ترین شرایط چهار دهه اخیر، براي صنایع کلیدي کشور نظیر صنعت گاز، تنها هوشمندي و دوراندیشی
فرزندان این مرز و بوم در این صنعت به منظور تأمین کالاهاي مورد نیاز پروژه ها از منابع داخلی، سبب رسیدن به مسیر پیشرفت

پروژه ها شد تا توسعه زیرساخت هاي کشور تداوم یابد. 

مدیرعامل شرکت مهندسی و توسعه گاز در پایان گفت: نتیجه عمل به تعهدهاي این شرکت در تقویت سازندگان بخش خصوصی در
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تداوم این مسیر، افزون بر تحقق برنامه هاي آینده، دورنمایی روشن و امیدوارکننده را در صادرات خدمات فنی و مهندسی به خارج از
مرزهاي کشور ترسیم می کند.
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هزار و 201 مصوبه در کارگروه رفع موانع تولید ایلام عملیاتی شد

منبع: ایرناشماره خبر:  202  |  تاریخ: 1399/09/30

ایلام - ایرنا - رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي ایلام گفت: یک هزار و 201 مصوبه کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید
این استان از ابتداي سال 97 تا مردادماه سال 99 اجرایی شده است.

ایلام - ایرنا - رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي ایلام
گفت: یک هزار و 201 مصوبه کارگروه تسهیل و رفع موانع
تولید این استان از ابتداي سال 97 تا مردادماه سال 99

اجرایی شده است. 

رحمت االله قیصوري روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار
ایرنا اظهار داشت: 235 جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع
تولید طی مدت یاد شده در استان برگزار شده و 810

پرونده در این نشست ها مطرح شده است. 

وي افزود: یک هزار و 435 مصوبه در نتیجه بررسی این پرونده ها به تصویب اعضاي کارگروه رسید که از این تعداد یک هزار و 201
مصوبه عملیاتی شده است و 234 مصوبه نیز یا در مراحل اجرا قرار داشته یا اجرایی نشده اند. 

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي ایلام به روند اجراي طرح توسعه اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري استان از سال 97
تاکنون اشاره کرد و یادآور شد: چهار هزار و 613 پرونده در این زمینه در استان مورد ارزیابی و سه هزار و 140 میلیارد ریال نیز به

متقاضیان واجد شرایط پرداخت شد. 

قیصوري تاکید کرد: اجراي طرح توسعه اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري براي هفت هزار و 12 نفر در استان ایلام شغل
ایجاد کرده است. 

وي مهم ترین اولویت هاي توسعه استان را تکمیل سامانه گرمسیري ، تسریع در تکمیل طرح هاي مهار آب هاي مرزي ، سدها و
شبکه هاي آبیاري و زهکشی عنوان کرد. 

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي ایلام اضافه کرد: اتصال استان به شبکه ریلی ، تکمیل راه هاي ارتباطی همچون بزرگراه حمیل -
ایلام - مهران - دهلران - اندیمشک ، آزادراه پل زال ، تکمیل راه دره شهر - آبدانان (تونل کبیرکوه)، تکمیل طرح هاي فاضلاب

شهري و آبرسانی به شهرهاي ایلام ، مهران و ملکشاهی را از دیگر طرح ها و پروژه هلی اولویت دار در توسعه استان عنوان کرد. 

استان ایلام با مساحت 20 هزار و 138 کیلومترمربع داراي 11 شهرستان و 27 شهر است و بر اساس آخرین سرشماري صورت گرفته
580 هزار نفر جمعیت دارد. 
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برچسب ها 
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- اشتغال پایدار
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وزیر راه و شهرسازي: اجراي هشت تیرپارك در جاده ترانزیتی چابهار -

سرخس، تا یک سال آینده

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  203  |  تاریخ: 1399/09/30

با حضور وزیر راه و شهرسازي، در سیستان و بلوچستان، تفاهمنامه اجراي هشت تیرپارك جاده ترانزیتی چابهار - سرخس
امضا شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز سیستان و
بلوچستان، اجراي این تیرپارك ها توسط شرکت گسترش
لجستیک مکران با مشارکت سازمان منطقه آزادچابهار و
همکاري سازمان حمل و نقل و راهداري کشور انجام
خواهد شد و با همت بخش خصوصی اجرایی، با اشتغال
مستقیم 700 نفر و سرمایه گذاري 160میلیارد تومان، در

طول یک سال تکمیل و بهره برداري می شوند. 

تیرپارك ها با استاندارد جهانی بمنظور ارائه خدمات رفاهی، تعمیرگاهی و اقامتی به رانندگان جاده ترانزیتی ساخته می شوند. 

اجزاي موجود در مجتمع ها و تیرپارك شامل نمازخانه، سرویس بهداشتی، رستوران، فروشگاه ها، مجموعه تعمیرگاهی و تعویض
روغن، کارواش، درمانگاه براي معاینه و درمان سرپایی و برخی خدمات دیگر است. 

وزیر راه و شهرسازي روز گذشته وارد چابهار شد و امروز در مراسم افتتاح مرز رسمی ریمدان با حضور وزیر تولیدات دفاعی پاکستان و
مسوولانی از وزارتخانه هاي خارجه، کشور و صنعت، معدن و تجارت شرکت کرد. 

محمد اسلامی همچنین باند دوم راه چابهار - کنارك را کلنگ زنی و از چند طرح دیگر در چابهار و کنارك بازدید کرد.
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اخبار توهمی درباره «گل»

منبع: صراط نیوزشماره خبر:  204  |  تاریخ: 1399/09/30

نحوه انتشار این خبر و حذف نام ماده ماري جوآنا از فهرست مواد بسیار خطرناك، در بسیاري از رسانه هاي دنیا البته با
سوءبرداشت هاي فراوانی همراه شد و حتی در برخی رسانه ها خبر به درستی منتشر شد. در ایران هم این سوءبرداشت ها به شکل

گسترده اي رخ داد و همچنان هم در صفحات اینستاگرامی این روند ادامه دارد. 

صراط: در ایران با نام هاي مختلفی از جمله علف، گل، ماري جوآنا، جوینت و... شناخته می شود و هرچندوقت یک بار هم با خبري
حاشیه اي یا جالب خبرساز می شود؛ از ایجاد مرزعه هفت هکتاري ماري جوآنا آن هم با وام اشتغال زایی یک مؤسسه حمایتی در
یاسوج تا کشف بوته هایی از این گیاه در گلدان بزرگ ورودي یک وزارتخانه. خبر تازه البته جهانی است و به سازمان ملل متحد و
مصوبه حدود دو هفته پیش کمیسیون مواد مخدر این سازمان معتبر بین المللی برمی گردد؛ خبري که نوع روایت و پرداخت به آن در

بسیاري از نقاط دنیا با اصل و واقعیت مصوبه تا اندازه اي فاصله دارد. 

این نوع و شیوه روایت را البته بسیاري از فعالان حوزه مقابله با مواد مخدر یک بازي بزرگ از سوي کارتل هاي قدرتمند مواد مخدر
می دانند و معتقدند روند اخبار در دو هفته گذشته به گونه اي بود که یک پیروزي روانی براي حامیان مصرف مواد مخدر ایجاد کرده

است. اصل خبر، اما چه بود و در ایران نگاه مردم و قوانین چگونه است؟ 

سازمان ملل همچنان گل را غیرقانونی می داند؟ 

پیش از پرداختن به اصل خبر و مصوبه سازمان ملل متحد، بد نیست بدانیم که این مصوبه در دو هفته گذشته بار ها در ایران خبرساز
شده و مسئولانی تلاش کردند دراین باره توضیح دهند. همین دیروز دبیر کل ستاد مبارزه با مواد مخدر ایران در خبري تأکید کرد

همچنان تولید و مصرف «ماري جوآنا» و «کانابیس» غیرقانونی است. 

«اسکندر مؤمنی» در گفت وگویی تازه با «ایسنا» و در پاسخ به پرسشی درخصوص حذف کانابیس و مشتقات آن از گروه مواد پرخطر
توضیح داد: «این مواد هم ردیف تریاك است و اینکه گفته می شود سازمان ملل آن را حذف کرده، این طور نیست». 

او ادامه داد: «سازمان ملل همچنان توزیع، تولید و مصرف کانابیس و ماري جوآنا را غیرقانونی می داند، اما برخی از مجوز ها صرفا
براي استفاده پزشکی صادر می شود، اما همچنان تولید، توزیع و مصرف آن ممنوع است و در کشور ایران نیز به همین صورت است». 

مؤمنی در ادامه اشاره اي به شرایط متفاوت برخی کشور ها هم داشت و گفت: «البته برخی از کشور هایی که تمایل داشتند این مواد
آزاد شود، این خبر را منتشر کردند». 

اصل خبر چه بود؟ 
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یک بار دیگر به دوم آخرین ماه میلادي سال 2020 و مصوبه سازمان ملل برگردیم و ببینیم اصل خبر و مصوبه این سازمان درباره گل
چه بوده است؟ «ماري جوآنا و حشیش از فهرست مواد مخدر «بسیار خطرناك» سازمان ملل خارج شد»؛ این جمله تیتر یا مفهوم خبر
بسیاري از خبرگزاري هاي معتبر دنیا در آن روز است که به عنوان مثال یورونیوز فارسی در توضیح آن نوشته است: «سازمان ملل
متحد نام ماري جوآنا و حشیش را از سیاهه مواد مخدر «بسیار خطرناك» براي مصارف پزشکی خارج کرد. اعضاي کمیسیون مواد
مخدر سازمان ملل در آخرین نشست خود در روز چهارشنبه دوم دسامبر (12 آذر) تصمیم به حذف ماري جوآنا و انگم شاهدانه از این

فهرست گرفتند، تصمیمی که به احتمال زیاد بر صنعت و تجارت ماري جوآنا براي مصارف پزشکی تأثیر می گذارد». 

در ادامه این خبر آمده است: «کمیسیون مواد مخدر سازمان ملل که مقر آن در وین، پایتخت اتریش است، با انتشار بیانیه اي در این
زمینه اعلام کرد که این تصمیم به توصیه سازمان جهانی بهداشت گرفته شده و از 53 عضو این کمیسیون، 27 عضو به آن رأي مثبت

داده اند. 

25 عضو دیگر به این پیشنهاد رأي منفی و یک عضو نیز رأي ممتنع داده است. تا کنون نام این مواد در فهرست شماره چهار
کنوانسیون مواد مخدر مصوب 1961 در کنار نام هروئین و چندین ماده مخدر خطرناك دیگر ذکر شده بود. مواد مخدري که نامشان
در فهرست شماره چهارم این کنوانسیون آمده خود زیرمجموعه اي از فهرست شماره یک همین کنوانسیون هستند که می گوید این

مواد به بالاترین سطح کنترل بین المللی نیاز دارند. 

کمیسیون مواد مخدر سازمان ملل با این حال نام ماري جوآنا و حشیش را از فهرست شماره یک حذف نکرده است. در فهرست شماره
یک نام مواد مخدري همچون کوکائین، فنتانیل، مرفین، متادون و تریاك دیده می شود». اگرچه تیتر خبر و مصوبه سازمان ملل متحد
به طور گسترده در رسانه هاي دنیا و همچنین رسانه هاي فارسی زبان دیده شد، اما بخشی از خبر چندان مرکز توجه قرار نگرفت: «با
وجود این، رأي کمیسیون مواد مخدر به معناي آزاد شدن تجارت ماري جوآنا و حشیش در کشور هاي عضو سازمان ملل متحد نیست

و اصولا در نشست روز چهارشنبه در این زمینه تصمیمی گرفته نشده است. 

فهرست هاي مواد مخدر در کنوانسیون سازمان ملل براي سنجش نفع پزشکی این مواد در برابر آسیب احتمالی که ممکن است ایجاد
کند، تهیه می شوند. به گفته کارشناسان، حذف نام ماري جوآنا از سیاهه مواد «بسیار خطرناك» ممکن است منجر به سست شدن

نظارت بین المللی بر ماري جوآناي طبی شود». 

به عبارت دیگر، سازمان ملل متحد و بیش از نیمی از کشور هاي عضو تأیید کردند که ماري جوآنا دیگر در دسته مواد «بسیار
خطرناك» نباشد و در کاربرد هاي پزشکی هم مورد استفاده قرار گیرد، اما از آنجا که همواره درباره این ماده نگاه هاي متفاوت و اخبار

نادرست فراوان زیادي منتشر شده و می شود، این خبر هم با روایت هاي نادرستی بار ها دست به دست شده است. 

یک سوءبرداشت و پیروزي روانی قاچاقچیان 

نحوه انتشار این خبر و حذف نام ماده ماري جوآنا از فهرست مواد بسیار خطرناك، در بسیاري از رسانه هاي دنیا البته با سوءبرداشت
هاي فراوانی همراه شد و حتی در برخی رسانه ها خبر به درستی منتشر شد. در ایران هم این سوءبرداشت ها به شکل گسترده اي رخ

داد و همچنان هم در صفحات اینستاگرامی این روند ادامه دارد. 

این نوع انتشار با واکنش ها و توضیحاتی فراوان از سوي کارشناسان هم همراه شد. براي مثال، پیش از این «منصور براتی»، معاون
پژوهشی مؤسسه کادراس، دراین باره توضیح داده و در رد اخبار نادرست گفته است: «کمیسیون مواد سازمان بهداشت جهانی دوم
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دسامبر در یک رأي گیري، کانابیس و مشتقات آن را از گروه مواد پرخطر حذف کرد؛ این در حالی بود که از سال 1961 تاکنون این
مواد در دسته خطرناك ترین مواد نظیر هروئین، کوکائین و مت آمفتامین قرار داشتند. اما رأي مثبت 27 عضو این کمیسیون با وجود
25 رأي منفی باعث دو اتفاق جدید شد؛ اول آنکه ماري جوآنا از زمره مواد پرخطر حذف شد و در ثانی به کارگیري آن در حوزه

پزشکی به رسمیت شناخته شد. 

این مصوبه را نباید به معناي تغییر کلی رویکرد سازمان ملل به مصرف ماري جوآنا و حشیش و به رسمیت شناختن «مصرف تفننی
قانونی» آن تلقی کرد که در سال هاي اخیر از سوي برخی کشور ها و نیز برخی ایالات آمریکا انجام شده است. با وجود این، به دلیل
شیوع بالاي مصرف کانابیس و مشتقات آن در جهان که پرمصرف ترین ماده غیرقانونی در سراسر جهان به حساب می آید، چنین

تصمیمی می تواند بر روند مقابله مؤثر با ماري جوآنا تأثیرات سوء داشته باشد». 

روایت اخبار و مصوبه سازمان ملل، اما این پرسش جدي را مطرح کرده که با وجود عوارض و خطرات درخور توجه کانابیس ها و اینکه
تاکنون این مواد در گروه پرخطرترین مواد دسته بندي می شدند، پس مصوبه کمیسیون مواد مخدر جهت حذف کانابیس و مشتقات

آن از گروه مواد پرخطر چه معنایی دارد؟ 

براتی در این باره به ایسنا گفته است: «اگرچه مصوبه اخیر کمیسیون مواد مخدر سازمان بهداشت جهانی به معناي قانونی سازي این
ماده و پذیرش مصرف تفننی آن از سوي سازمان ملل نیست، اما می تواند آثار مخربی بر فرایند مقابله مؤثر با این مواد در سراسر
جهان بگذارد. استدلال کشور هاي موافق با این طرح عبارت از این بوده که اولا با توجه به آثار شدیدا مخرب تر موادي مانند مت
آمفتامین (شیشه) و رشد شتابناك مصرف آن در جهان، بهتر است «شدیدترین سطح از مبارزه با مواد» صرفا به آن دسته از مواد که
خطرات بیشتري دارند، محدود شود. از سوي دیگر نیز این طرح بر استفاده گسترده تر از کانابیس در مصارف پزشکی تأکید می کند».

او تأکید فراوانی بر سوءبرداشت از اصل خبر دارد و در توضیح می گوید: «به این ترتیب در گام نخست لازم است با این سوء برداشت
که «سازمان ملل کانابیس را قانونی کرده است» مقابله شود و این تبیین صورت گیرد که مصوبه اخیر مطلقا به معناي پذیرش قانونی
سازي کانابیس نیست. بی تردید کارتل هاي مخدري فعال در زمینه تولید و قاچاق حشیش و گل، با توسل به این سوء برداشت سعی
در گسترش دادن بازار هاي خود خواهند کرد؛ از این رو به نظر می رسد در نخستین گام باید سطح آگاهی عمومی در این رابطه از

سوي رسانه ها افزایش یابد تا از گرفتار شدن افراد در برداشت هاي نادرست جلوگیري شود». 

این کارشناس حوزه مقابله با مواد مخدر نحوه روایت خبر را یک پیروزي روانی براي کارتل هاي مواد مخدر می داند و در این باره می
گوید: «چنانچه از منظر «تحلیل روندها» به این موضوع بنگریم، گزاف نیست اگر تصور کنیم این مصوبه یک دوره انتقالی براي به
رسمیت شناختن مصرف قانونی کانابیس و ادامه همان روندي است که در سال هاي اخیر در برخی کشور ها منجر به جرم زدایی از

مصرف ماري جوآنا شده است. 

حتی اگر سازمان ملل قصدي براي حرکت به سوي قانونی سازي کانابیس نداشته باشد، اقدام اخیر سازمان بهداشت جهانی، هواداران
قانونی سازي این ماده در کشور هاي مختلف را در موضع «پیروزي روانی» قرار می دهد و اکنون آن ها نیز می توانند استدلال کنند

که سازمان ملل در مسیر به رسمیت شناختن این ماده قرار گرفته است». 

اخبار تازه و نحوه روایت آن ها در حالی است که اکنون مصرف گل در بین نوجوانان ایرانی و همچنین برخی گروه هاي دیگر مانند
بازیگران در حال افزایش بوده و در ماه هاي گذشته بار ها دراین باره اخباري به نقل از منابع رسمی منتشر شده است. علاوه بر این و
بر اساس سخنان چند روز پیش سفیر و نماینده دائم ایران در سازمان هاي بین المللی، تنها در 10 ماه سپري شده از سال 2020
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میلادي بیش از 76 هزار کیلوگرم حشیش در ایران کشف شده است. 

«کاظم غریب آبادي» دراین باره و در نامه اي به دبیر اجرائی دفتر مقابله با جرم و مواد مخدر سازمان ملل، از کشف بیش از 778 تن
انواع مواد مخدر از سوي ایران در 10 ماهه سال 2020 با تلاش و از جان گذشتگی سربازان و مأموران نهاد هاي انتظامی و امنیتی در
مرز ها و داخل کشور خبر داده بود. او در این نامه با بیان اینکه بیشترین میزان این کشفیات مربوط به تریاك با 621هزارو 388
کیلوگرم است، نوشته بود: «میزان کشف و ضبط سایر مخدر هاي دیگر نیز شامل حشیش 76هزارو 625 کیلوگرم، مرفین 17هزارو

500 کیلوگرم، هروئین 22هزارو 815 کیلوگرم، شیشه 14هزارو 458 کیلوگرم و سایر مواد 25هزارو 336 کیلوگرم بوده است». 
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ساده نویسی یکی از سخت ترین کارهاست و به معنی سطحی نویسی هم نیست

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  205  |  تاریخ: 1399/09/30

محمد میرکیانی می گوید آثاري مثل «قصه هاي شب چله» یا «حکایت هاي کمال» را ساده و روان نوشته اما ساده نویسی
یکی از سخت ترین کارهاست و اصلا به معنی سطحی نویسی نیست.

 محمد میرکیانی می گوید آثاري مثل «قصه هاي شب
چله» یا «حکایت هاي کمال» را ساده و روان نوشته اما ساده نویسی یکی از سخت ترین کارهاست و اصلا به معنی سطحی نویسی

نیست. 

خبرگزاري مهر _ گروه فرهنگ: فرارسیدن شب چله بهانه خوبی براي سرك کشیدن به دنیاي قصه ها و حکایت هاي قدیمی ادبیات
فارسی است. به همین دلیل سراغ نویسنده «قصه هاي شب چله» رفتیم اما گپ و گفت مان نه درباره شب چله که درباره یکی از
مجموعه قصه هاي او بود. محمد میرکیانی سال هاي زیادي است به گردآوري و تدوین قصه هاي قدیمی براي نوجوانان اشتغال دارد و

کتاب را وسیله اي به مراتب تاثیرگذارتر از تلفن همراه و تبلت و دیگر تکنولوژي هاي روز، براي تربیت بچه ها می داند. 

مجموعه 5 جلدي «قصه ما همین بود»، مجموعه 5 جلدي «قصه ما مثل شد»، مجموعه 2 جلدي «قصه هاي شب چله»، کتاب «تن
تن و سندباد»، نمایشنامه هاي رادیویی مختلف و کتاب هاي مختلف دیگر و این اواخر مجموعه داستان «حکایت هاي کمال» ازجمله
آثار شناخته شده میرکیانی هستند. «حکایت هاي کمال» مرجع اقتباس یک سریال تلویزیونی شد که سال گذشته از شبکه دو سیما

پخش شد. 

به مناسبت فرارسیدن شب چله، با میرکیانی درباره قصه نوشتن و اثر متاخرش، «حکایت هاي کمال» به گفتگو نشستیم. 

مشروح این گفتگو در ادامه می آید: 

آقاي میرکیانی، نوشتن مجموعه قصه هاي کمال چه قدر از شما زمان گرفت؟ 

براي نوشتن هر اثر داستانی مفهوم ظاهري زمان تعیین کننده نیست. زمان در نگارش یک داستان، رمان و نمایشنامه نقطه پایانی آن
اتفاق است. براي رسیدن به جایگاه ذاتی یک اثر هنري، زمان معناي خاص خودش را پیدا می کند، روشن تر آن که زمان براي اثر
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خلاق از نو تعریف می شود. حکایت هاي کمال همین بود. شاید براي نگارش یک حکایت، یک ساعت وقت گذاشته شود، ولی همین
یک ساعت چکیده و خلاصه سال هاي بسیاري از روزهاي نوجوانی است. 

یعنی ماجراهاي بسیاري کند وکاو می شوند و نویسنده در آن دنیایی که دیگر در دسترس نیست غرق می شود و از این غرقاب فکري
و عاطفی یک حکایت زاده می شود و خودنمایی می کند. البته که این حکایت با داشتن ظرفیت زندگی دوباره براي مخاطب امروز

ارزش هنري پیدا می کند. 

پس شاید بهتر باشد بپرسم چه فرایندي را براي نوشتن این مجموعه طی کردید؟ 

البته از نظر ظاهري نگارش حکایت هاي کمال به 30 سال پیش برمی گردد که با 50 قصه و 3 جلد؛ هم جایزه تقدیري کتاب سال را
گرفت، هم جایزه بهترین کتاب جشنواره کتاب کانون پرورش فکري کودکان و نوجوانان را به دست آورد. با این شکل یعنی 50 قصه
در سه جلد، «حکایت هاي کمال» 17 بار تجدید چاپ شد. به دلیل استقبال مخاطبان، 100 قصه دیگر به مجموعه اضافه کردم که
ناشر انتشارات به نشر آن را منتشر کرد. ولی این «حکایت هاي کمال» با کتاب پیشین، تفاوت هاي بسیاري دارد. هم از نظر تعداد
قصه که تبدیل به یکی از بزرگترین مجموعه داستان هاي ادبیات کودك و نوجوان شده، هم به جهت برخی دگرگونی ها در زبان، رسم

الخط و پانوشت هایی که براي مخاطب امروزي فضاي 50 سال پیش را ملموس و قابل درك کند. 

پس «حکایت هاي کمال» یک عمر 30 ساله را از آغاز تا امروز طی کرده، اما زمان نگارش هرحکایت، بسته به نوع ماجراها و فضاي
داستانی، یکسان نیست. بعضی از این حکایت ها، یک ساعت، برخی پنج ساعت و برخی هم ممکن است سه روز از وقت نویسنده را

بگیرند. 

در نوشتن این کارتان، به اثري یا آثاري از ادبیات کلاسیک توجه داشتید که بخواهید از آن اقتباس کنید؟ یا احیانا از اثر خاصی الهام
گرفتید؟ 

مجموعه داستان هاي به هم پیوسته سابقه طولانی در ادبیات جهان و ایران دارند. از آن هایی که من به یاد دارم می توانم قصه هاي
تصویري «من وبابام» اثر اریش ازر آلمانی و «کودکی نیکیتا آلکسیی نکولا یویچ» تولستوي روسی را نام ببرم؛ همین طور «شلوارهاي
وصله دار» رسول پرویزي، یا «از بالاي پله چهلم» محمود کیانوش که باوجود این که براي مخاطب بزرگسال بودند، از آغازگران راه این
نوع قصه ها بودند. اما براي نوجوانان می توانم به «حمامی ها و آب انباري هاي» محمود کیانوش، «قصه هاي مجید» هوشنگ مرادي
کرمانی، «پوتین هاي گشاد» مهدي حجوانی، «قصه هاي یک قل دو قل» طاهره ایبد و اخیرا مجموعه داستان «قصه هاي من و ننه
آقام» اثر دوست فاضلم مظفر سالاري اشاره کنم و از بابت رعایت احترام می خواهم نامی هم از مرحوم محسن سلیمانی با کتاب

«سالیان دور» ببرم و «قصه هاي سبلان» محمدرضا بایرامی که فضاي روستایی ویژه اي را در نگارش این نوع قصه خلق کرده است. 

بین آثاري که نام بردم، از همه بیشتر «حمامی ها و آب انباري ها» و «از بالاي پله چهلم» محمود کیانوش توجهم را جلب کردند. 

یعنی هنگام نوشتن «قصه هاي کمال» از این دو اثر کیانوش، تاثیر گرفتید؟ 

نه. می خواهم بگویم با توجه جلب توجهم، «حکایت هاي کمال» با این دو و دیگر آثاري که نام بردم، چند تفاوت مهم دارد. اولین این
که براي نخستین بار نام حکایت براي این نوشته ها انتخاب شد. دوم این که هرکتاب با زیرمجموعه حکایت هاي کمال، یک اسم دارد.
مثل حوض کاشی، سماور زغالی، شهر فرنگی، عکس فوري، چراغ عروسی و ... . تفاوت سوم این است که حکایت هاي کمال فقط قصه
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نیست بلکه دربرگیرنده آموزش مردم شناسی و به نوعی تاریخچه تکامل اجتماعی هم هست. البته هر اثر، واقع گرا در دنیاي ادبیات
داستانی، بعدها به طور طبیعی ارزش مردم شناسی هم پیدا می کند اما «حکایت هاي کمال» از ابتدا با این نگاه و توجه به این مساله

نوشته شدند. 

تفاوت چهارم این است که «حکایت هاي کمال» مخاطب دوگانه دارند؛ هم براي بزرگترها نوشته شده اند که نوستالژیک و خاطره
آفرین اند و هم براي نوجوانان که براي آن ها، آموزشی و لذت آفرین اند. چون به نظرم آگاهی همیشه لذت آفرین و شوق برانگیز
است. و پنجم این که «حکایت هاي کمال» ساده و روایی هستند و ظرفیت قصه گویی دارند؛ به ویژه در این شب ها و شب به خصوص

یلدا می توان از آن ها براي قصه گویی استفاده کرد. به نظرم این قصه ها پیونددهنده نسل هاي گذشته با نسل امروز هستند. 

 
 

 
به ساده و روایی بودن اشاره کردید. پس سعی کردید این قصه ها را ساده بنویسید! 

بله ولی باید به این نکته اشاره کنم که خلاف برداشت برخی، ساده نویسی یکی از سخت ترین کارها در نوشتن است. و ساده نویسی
به معناي سطحی نویسی هم نیست. نثر باید ساده اما از نظر واژگان و بهره گیري از آن ها غنی و پربار باشد. چون نویسنده در نثر
ساده فاخر نمی تواند ضعف هاي هنري خود را پشت واژگان سنگین و مطنطن پنهان کند و به دلیل ساختار ساده زبان نوشته، درون

 
ساخت و برون ساخت اثر براي مخاطب قابل ارزیابی و پیگیري است. 

 
پس از «قصه ما مثل شد» و دیگر آثار مشابه تان، چه جاي خالی دیگري احساس کردید که «حکایت هاي کمال» را نوشتید؟ 

البته «حکایت هاي کمال» پیش از «قصه ما مثل شد» نوشته شد.تاکنون از من بیش از 80 کتاب منتشر شده و در این 80 کتاب
بیش از 780 قصه چاپ شده. آثار من بیشتر مجموعه داستان هستند و براي همه گروه هاي سنی کودك و نوجوان. بین این 80
کتاب، 55 کتاب مجموعه داستان هستند؛ از «قلعه شاه مال منه» با 3 داستان تا «شب هاي شیرین» که 111 داستان دارد و براي

 
خردسالان نوشته شده است. پس با این حساب شاید بتوانم اسم خودم را «نویسنده مجموعه ها» بگذارم. 

 
علت این که تا این حد در تولید مجموعه قصه یا مجموعه داستان اصرار داشتید، چه بود؟ 

همیشه می خواستم بچه ها با پول کمتر، مطالب بیشتر بخوانند تا به نوعی به اقتصاد خانواده ها کمک کرده باشم. از طرف دیگر اگر

 
می خواستم هر دو قصه، سه قصه یا پنج قصه را در قالب یک کتاب منتشر کنم، تعداد کتاب ها خیلی زیاد می شد. 
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درباره «حکایت هاي کمال» باید بگویم همان طور که مقدمه اش گفته شده، یک کتابچه تاریخ است؛ اما تاریخی که در هیچ یک از
کتاب هاي تاریخ رسمی، براي نوجوانان صحبتی از آن نشده است. این تاریخ، براي درك درست زندگی، گسترش افق دید نوجوانان،

آشنایی شان با رنج ها و شادي هاي نسل هاي گذشته و شناخت قدر و قیمت زندگی امروز نوشته شد. 

یعنی «حکایت هاي کمال» را با این اهداف نوشتید؟ 

بله و همین طور با هدف نشان دادن رنج هایی که پدرومادرها براي تامین معاش خانواده داشتند. با نوشتن «حکایت هاي کمال» می
خواستم نشان بدهم در عین نداشتن هم می شود شاد و کنار هم بود. به بیان دیگر، در شرایط امروز، می خواستم سبک زندگی
قدیمی و آن قناعت قدیمی ها را به نوجوانان امروزي نشان بدهم. مردمِ آن روزگار، نسبت به فرهنگ خودشان تعصب و مقابل فرهنگ
هاي وارداتی جبهه داشتند. یعنی هر مفهوم جدید را به راحتی قبول نمی کردند. فکر می کنم به خاطر رعایت همین مسائل و داشتن

چنین اهدافی بود که سریالِ «حکایت هاي کمال» هم محبوب شد. چون می خواست از آن فرهنگ قدیمی و قناعت بزرگترها بگوید.
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3 نکته مهم حقوقی درباره اخذ مالیات براساس تراکنش هاي بانکی

منبع: اقتصاد تهرانشماره خبر:  206  |  تاریخ: 1399/09/30

اقتصادتهران: کارشناس حقوق مالیاتی گفت: بررسی تراکنش هاي بانکی در مبارزه با پولشویی و پیشگیري از جرایم مالیاتی
نقش مهمی دارد؛ با این وجود بررسی حقوقی این دسترسی ها با کاستی هایی مواجه است. به گزارش اقتصادتهران، حسین

عبداللهی، کارشناس حقوق مالیاتی در گفتگو با مهر گفت: نقش بررسی تراکنش هاي بانکی ...

اقتصادتهران: کارشناس حقوق مالیاتی گفت: بررسی تراکنش هاي
بانکی در مبارزه با پولشویی و پیشگیري از جرایم مالیاتی نقش
مهمی دارد؛ با این وجود بررسی حقوقی این دسترسی ها با

کاستی هایی مواجه است. 

به گزارش اقتصادتهران، حسین عبداللهی، کارشناس حقوق
مالیاتی در گفتگو با مهر گفت: نقش بررسی تراکنش هاي بانکی

در مبارزه با پولشویی، راستی آزمایی اسناد و مدارك مالی مؤدیان، شناسایی و پیشگیري از جرایم مالیاتی بسیار مهم است با این وجود
بررسی ابعاد حقوقی این نوع از دسترسی ها با کاستی هاي جدي مواجه است. 

وي افزود: حتی از سال 2009 که گروه 20 (G20) پایان عصر رازداري بانکی را اعلام کرد همزمان از تلاش براي بررسی ابعاد حقوقی
این مساله غافل نبود. در نظام حقوقی ایران، افشاي اطلاعات بانکی در ابتدا منحصر به ارائه به نهادهایی چون محاکم قضائی و دیوان
محاسبات کشور بود اما با تصویب قوانین جدید، چالش هاي جدیدي نیز ظهور پیدا کرد که اکنون یکی از پر تکرارترین دعاوي مالیاتی

در هیئت هاي حل اختلاف مالیاتی و شعب دیوان عدالت اداري را به خود اختصاص داده است. 

عضو هیئت علمی دانشگاه شاهد در پاسخ به این سوال که سازمان امور مالیاتی اجازه چه سطح از دسترسی به تراکنش ها را داراست؟
شروع آن از چه زمانی است؟ آیا حتی از تراکنش هایی که مشخص نیست لزوماً باعث درآمد باشند هم می توان مالیات گرفت؟، گفت:
سازمان امور مالیاتی تصور می کند به تمام تراکنش هاي بانکی قبل از سال 95 و بعد از سال 95 بدون محدویت می تواند دسترسی
پیدا کند اما بررسی هاي حقوقی خلاف این را نشان می دهد و تصریح دارد که دسترسی سازمان امور مالیاتی به تراکنش هاي قبل از

سال 95 داراي یکسري شروط و محدودیت هایی است. که در اي زمینه می توان به سه نکته مهم حقوقی اشاره کرد. 

بررسی «موردي و تشریفاتی» تراکنش هاي بانکی از سال 1380 

عبداللهی توضیح داد: ابتدا باید دو نوع مختلف بررسی تراکنش هاي بانکی توسط سازمان را از یکدیگر جدا کنیم. نوع اول، بررسی
تراکنش ها به شکل «موردي و تشریفاتی» است که سابقه آن به زمان تصویب تبصره ماده 231 قانون مالیات هاي مستقیم مصوب
1380 (لازم الاجرا از 1381) بازمی گردد. طبق این ماده «در مورد بانک ها و مؤسسه هاي اعتباري غیربانکی، سازمان مذکور اسناد و
اطلاعات مربوط به درآمد مؤدي را از طریق وزیر امور اقتصادي و دارایی مطالبه خواهد کرد». چنانکه مشخص است این نوع صلاحیت
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به صورت «موردي، ویژه و به شکل استعلام» است. چرا که مطالبه این اطلاعات تنها از طریق معین (وزیر امور اقتصادي و دارایی) و
صرفاً ناظر به «درآمد مؤدي» (نه دارایی و عموم فعالیت هاي اقتصادي) است. سپس ماده 30 قانون مالیات بر ارزش افزوده تصویب شد
که این ماده هم تنها «صلاحیت موردي» را به سازمان می دهد. فرآیند تصویب این مواد، نظرات مختلف شوراي نگهبان، سایر قوانین،
بخشنامه هاي متعدد بانک مرکزي و… نیز مؤید این برداشت است. بنابراین سازمان امور مالیاتی از آغاز سال 1381 صرفاً صلاحیت

این نوع خاص از دسترسی به تراکنش ها را داشته و اجازه قانونی براي اخذ مالیات خارج از این ضوابط وجود ندارد. 

بررسی تمام تراکنش هاي از ابتداي سال 1395 

این کارشناس حقوق مالیاتی ادامه داد: نوع دوم از دسترسی سازمان، بررسی تمامی تراکنش ها (اطلاعات مجموع گردش و مانده
سالانه انواع حساب هاي بانکی) را در بر می گیرد که قیود و محدودیت هاي قانونی نوع اول را ندارد و از ابتداي سال 1395 آغاز می
شود. مستند قانونی این سطح از دسترسی جز 2 بند پ ماده 169 مکرر قانون مالیات هاي مستقیم (لازم الاجرا از ابتداي سال 1395)
است که در آن بدون قید و شرط، کلیه «اطلاعات مالی، پولی و اعتباري و سرمایه اي اشخاص» در اختیار سازمان قرار می گیرد. بر
این اساس هرچند مواد 156 و 227 این قانون اجازه صدور برگ تشخیص متمم را به سازمان می دهد اما تنها تراکنش هایی که با

رعایت شروط بالا به دست آمده باشد می تواند ملاك اخذ مالیات قرار گیرد. 

تکلیف تراکنش هایی که درآمدزا بودن شان مشخص نیست، چه می شود؟ 

عبداللهی ادامه داد: نکته آخر اینکه صلاحیت سازمان براي تشخیص مالیات بر اساس تراکنش هایی که «ماهیت درآمدي» دارند
چندان محل چالش نیست، اما تشخیص و اخذ مالیات بر اساس تراکنش هایی که «ماهیت نامشخص» دارند نیازمند توجه و بررسی
بیشتر است. به موجب بند 10 دستورالعمل شماره 505/95/200 سال 95 صادره از سوي سازمان مالیاتی، چنانچه منشأ وجوه واریزي
مشخص نشود، مؤید وجود «درآمد اتفاقی» براي مؤدي است. سپس بند 14 دستورالعمل شماره 505/96/200 سال 96 و متعاقباً بند
16 دستورالعمل شماره 16/99/200 سال 99  تراکنش هاي مشکوك را مصداقی از «اشتغال به مشاغل یا عناوین دیگر» موضوع ماده
93 قانون اعلام کردند. به نظر می رسد موارد فوق ازنظر حقوقی و قانونی بلااشکال است، چراکه نه تنها ماده 219 صلاحیت شناسایی
و تشخیص درآمد مشمول مالیات را به سازمان امور مالیاتی محول کرده بلکه مقررات مختلف آن نیز مأموران مالیاتی را مکلف به «هر

گونه تحقیق و رسیدگی» در این مورد کرده است. 

وي در پاسخ به این سوال که تراکنش هاي نامشخص ممکن است واقعاً منجر به کسب درآمد مؤدي نشده باشد و اخذ مالیات از آنها
ناعادلانه است؛ گفت: متأسفانه یا خوشبختانه در اینجا یک قاعده حقوقی به نام «قاعده اقِدام» به کمک سازمان امور مالیاتی می آید.
این قاعده به زبان ساده یعنی همان اصطلاح «خود کرده را تدبیر نیست!». در حقیقت دلیل نامشخص ماندن ماهیت این بخش از
تراکنش ها، عدم ارائه اسناد و مدارك توسط مؤدي جهت تعیین تکلیف ماهیت تراکنش ها است و در صورت انجام این تکلیف قانونی
و ارائه آن به سازمان، ماهیت واقعی تراکنش ها مشخص می شود. ماده 13 قانون تجارت، ماده 34 قانون مالیات بر ارزش افزوده و ماده
95 قانون مالیات هاي مستقیم همگی، مؤدیان مشمول این مواد را مکلف به نگهداري اسناد و مدارك خود کرده است؛ البته برخی نیز

همچنان تکلیفی در این مورد ندارند که درجاي خود قابل بررسی است. 

تراکنش هاي قبل از سال 95 تکلیف شأن چیست؟ 

این کارشناس حقوق مالیاتی در پایان تصریح کرد: سازمان امور مالیاتی طبق مواد متعدد قانونی، امکان تشخیص، صدور برگ متمم
مالیاتی و اخذ مالیات بر اساس تمامی انواع تراکنش ها حتی تراکنش هاي نامشخص و مشکوك را دارد اما در هیچ موردي نباید از یاد
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برد که قانون گذار اجازه استفاده از کلیه تراکنش ها از جمله مشکوك را صرفاً از سال 1395 و با تصویب ماده 169 مکرر به او داده و
مبنا قراردادن تراکنش هاي قبل از سال 1395 صرفاً ناظر به مواردي که «درآمدي بودن آن احراز شده» و نه موارد مشکوك و با

مطالبه از سوي وزیر اقتصاد ممکن است.
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در قضیه کرونا پزشکان، پرستاران و بقیّه عوامل درمانی واقعاً فداکاري کردند

منبع: میزانشماره خبر:  207  |  تاریخ: 1399/09/30

در همین قضیّه کرونا مشاهده شد. خب مجموعه هاي درمانی صفوف مقدّم بودند؛ پزشکان و پرستاران و بقیّه عوامل درمانی
واقعاً فداکاري کردند که دیگر زبان قاصر است از اینکه بخواهد اهمّیّت فداکاري این ها را بیان کند.

خبرگزاري میزان - بنا بر اعلام پایگاه اطلاع رسانی KHAMENEI.IR، رهبر معظم انقلاب 10 مرداد سال جاري در سخنرانی
تلویزیونی به مناسبت عید قربان بیاناتی ایراد فرمودند که در این مجال و به مناسبت روز پرستار بازخوانی می شود. 

 
 

 
بسم االله الرّحمن الرّحیم 

و الصّلاة و السّلام علی سیّدنا و نبیّنا ابی القاسم المصطفيٰ محمّد و علی آله الاطیبین الاطهرین المنتجبین سیّما بقیّۀ االله فی

 
الارضین. 

عید سعید قربان را -که یکی از خاطره هاي بزرگ تاریخی همه ي متدیّنین جهان است- تبریک عرض میکنم به ملّت عزیز ایران و به

 
همه ي مسلمانان و به پیروان ادیان ابراهیمی. 

 
دهه ي اوّل ذي حجّه، دهه ي خاطره هاي آموزنده و دهه ي تضرّع و انابه ي الی االله 

خاطره ي روز عید قربان، خاطره ي بزرگی است؛ اساساً دهه ي اوّل ذي حجّه، دهه ي خاطره ها است. در ماه ذي حجّه، هر دهه اي
یک خصوصیّتی دارد؛ دهه ي اوّل، هم دهه ي خاطره هاي پُرشکوه و مهم و آموزنده است و هم دهه ي تضرّع و توجّه و انابه ي الی االله
است. خاطره ها از خاطرات مربوط به حضرت موسيٰ (علیه السّلام) شروع میشود که مسئله ي «وَ واعَدْنا مُوسی ثلاَثینَ لیَْلَۀً وَ أتَمَْمْنا
ِّهِ أرَْبعَینَ لیَْلَۀ» (1) (است که)چهل شب میعاد حضرت موسيٰ با پروردگار عالم در کوه طور یا همان میقاتی که ها بعَِشْرٍ فَتَمَّ میقاتُ رَب
بود طول کشیده؛ که در تفسیر هست که این چهل شب از اوِّل شبِ اوّل ذي قعده است تا شب عید قربان؛ و اوّل، قرار سی شب است،

 
بعد ده شب اضافه میشود که همین ده شب ذي حجّه است؛ که این (موضوع)، اهمّیّت این شب ها را نشان میدهد. 

رنج هاي حضرت موسيٰ در این خاطرات مشخّص است. خب زحمات فراوان حضرت موسيٰ (علیه السّلام) در مصر، درگیري با فرعون
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و مشکلات عجیب و غریبی که بعد از برگشتن از مدینَ تا بیرون آمدن از مصر براي این بزرگوار پیش آمد -در رابطه ي با فرعون، در
رابطه ي با بنی اسرائیل، در رابطه ي با سَحَره و دیگران- و بعد از آن معجزه ي عظیمی که اتّفاق افتاد، که دریا شکافته شد و دشمنِ
بنی اسرائیل با همه ي نیروهایش جلوي چشم آن ها غرق شد، خب این دیگر باید یک ایمان ثابت مستقرّي را در بنی اسرائیل به
وجود می آورد؛ (ولی)این جوري نشد. اوّل که گفتند «اجِْعَلْ لنَا إلِهاً کَما لهَُمْ آلهَِۀ»، (2) که دنبال شرك و بت پرستی و مانند این ها
(بودند و)دلشان پَر زد براي بت پرستی -این اوّل کار بود- بعد هم که قضیّه ي گوساله (بود)که این ظاهراً مربوط به همین چهل روز

است؛ که این بزرگوار وقتی که از میقات برگشت، دید که اوضاع دگرگون شده و ملّت برگشتند. 

چه رنج بزرگی است براي یک پیغمبر، یک داعیِ الی االله، با این همه زحمت عدّه اي را در راه خدا به راه بیندازد و ایمان به این ها
هُ الِیَه»، (3) تلقین بکند، بعد به یک چیز جزئی این ها از این ایمان برگردند! که در قرآن دارد «وَالَقَی الاَلواحَ وَاخََذَ برَِأسِ اخَیهِ یجَُرُّ
حضرت این وضع را که دیدند، بشدّت خشمگین، ناراحت، متأسّف شدند، که در قرآن حدّاقل دو جا به این (موضوع)اشاره شده است،
که «لا تکَونوا کَالَّذینَ آذَوا موسىٰ»؛ (4) آزار بنی اسرائیل به حضرت موسيٰ در اینجا ذکر شده؛ یک جا هم در سوره ي صف است که
«قالَ موسىٰ لقَِومِهِ یا قَومِ لمَِ تُؤذوننَی وَقَد تعَلَمونَ أنَیّ رَسولُ االلهَِ إلِیَکُم»؛ (5) این نشان دهنده ي آن است که اذیّت و آزار بنی
اسرائیل به حضرت موسيٰ خیلی بزرگ بوده؛ این دَه شب خاطره ي این واقعات (6) مهمّ تاریخی است و به ما نشان میدهد که حرکت
در راه حق با وجود معجزاتی مثل معجزات موسيٰ چقدر مشکلات دارد و چطور باید با این مشکلات مواجه شد و صبر کرد، که این
یک خاطره است. بعد مسئله ي روز عرفه است که روز دعا و توسّل و توجّه و اوج توجّه به خدا است که در روایت از امام صادق (علیه
السّلام) نقل شده که ایشان فرمودند پدرم، یعنی حضرت باقر، در روز عرفه در عرفات در هواي داغِ آنجا روزه میگرفتند -که لابد روزه
ي نذري بوده است- و دعا میخواندند و تضرّع میکردند و گریه میکردند در آن هواي داغ کذایی. دعاي امام حسین (علیه السّلام) هم
که خب روشن است و دعاي صحیفه ي سجّادیّه هم که دعاي فوق العاده اي است. این ها مربوط به روز عرفه است. امیدواریم ملّت

عزیز ما دیروز را که عرفه بود، حظّ وافر برده باشند و ان شاءاالله همه ي دعاهایتان مستجاب باشد. 

بعد نوبت میرسد به روز عید قربان، این قربانی شگفت انگیز و شگفتی ساز در تاریخ که بی نظیر است. حضرت ابراهیم مأمور میشود که
نوجوان خودش را به دست خودش به قتل برساند -امر الهی است، آزمایش الهی است- آن هم فرزندي که سال هاي متمادي از وجود
ِ الَّذي وَهَبَ لی عَلَى الکِبَرِ إسِماعیلَ وَإسِحاق؛ (7) خداي متعال این بچّه را به حضرت ابراهیم داده او محروم بوده و در پیري الَحَمدُ اللهَِّ
عْیَ» (8) ا بلََغَ مَعَهُ السَّ بود و خب پیدا است چقدر انسان به فرزندِ اواخر عمر و دوران پیري دلبسته است. به این فرزند که حالا «فَلَمَّ
-یک جوانی و یا نوجوانی شده- گفت میخواهم تو را به قتل برسانم، این دستور خدا است. آن جوان هم گفت: یا أبَتَِ افْعَلْ ما تُؤْمَرُ
ابرِین. (9) ببینید این ها حوادث عجیب تاریخ دین، تاریخ دین داري، تاریخ ایمان، تاریخ اسلام است. ما در سَتَجِدُنی إنِْ شاءَ االلهَُ مِنَ الصَّ
گذشته ي خودمان، در سابقه ي دین داري خودمان این ها را داریم، که پدرِ پیر حاضر است جوان خودش را به دست خودش به خاطر
ابرِین؛ خواهی دستور خداوند قربانی کند و جوان هم با کمال میل و طوع و رغبت میگوید: افِْعَلْ ما تُؤْمَرُ سَتَجِدُنی إنِْ شاءَ االلهَُ مِنَ الصَّ
دید که من تحمّل میکنم. این هم خاطره ي عید قربان است که خب این دهه ي اوّل، دهه ي این جور خاطره هاي شکوهمند و

پُرمعنا و راهنمایی کننده است. 

دهه ي دوّم و سوّم ذي حجّه؛ یادآوري برتري جایگاه ولایت 
دهه ي دوّم ذي حجّه، دهه ي ولایت است و مسئله ي غدیر که در روایت هست که «ما نوديَ احََدٌ بشَِیءٍ مِثلُ ما نوديَ بوِِلایۀ»؛ از
همه ي احکام الهی، این ولایت جایگاه برتري دارد، چون تأمین کننده و تضمین کننده ي همه ي احکام الهی است که خب ماجراي

غدیر و آن داستان بسیار مهم (بیانگر آن است). 

دهه ي سوّم هم باز دهه اي است که در آن هم حوادث مهمّی وجود دارد؛ از جمله و شاید مهم ترینش داستان مباهله است که آنجا
هم مسئله، مسئله ي توحید است؛ یعنی بحث پیغمبر با مسیحیان آن روز، نصاراي نجران که به مباهله منتهی شد، بحث درباره ي
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حضرت عیسيٰ بود که حضرت میفرمودند حضرت عیسيٰ بنده ي خدا و پیغمبر خدا است، آن ها چیز هاي دیگري میگفتند؛ قرار
شد مباهله کنند که بعد در قضایاي مباهله که معروف است و شنیده اید آن ها مجبور شدند عقب نشینی کنند. 

خب امیدواریم ان شاءاالله که این روز بر شما مبارك باشد؛ این دهه را با مبارکی گذرانده باشید و دو دهه ي بعد ذي حجّه را هم ان
شاءاالله آن چنان که رضاي الهی است و آن چنان که خوشبختی ملّت عزیز ما است بگذرانیم. 

دلیل محرومیّت اینجانب از دیدار هاي مردمی 
خب یکی از دل خوشی هاي بنده، همیشه در طول این سال هاي متمادي، دیدار هاي با مردم بوده؛ یکی از دلبستگی هاي اینجانب و
حوادث پُرجاذبه براي من، دیدار با مردم بوده که یک چیزي بشنوم، یک چیزي بگویم و با طبقات مختلف مردم دیدار کنیم؛ این
دشمن حقیر و خطیر یعنی ویروس کرونا -که هم خیلی حقیر و صغیر است، هم خیلی خطرناك و خطیر است- مانع شده است؛ و این
را هم مثل خیلی از دلبستگی هاي دیگر، از ما گرفته. قرار بود ما به خاطر محرومیّت از دیدار مردم، (به جاي)این برنامه اي که الان
داریم، با خدمتگزاران وادي سلامت و کمک مؤمنانه و مانند این ها دیدار تصویري داشته باشیم؛ که تعدادي از آن ها طبعاً در یک
جایی باید جمع میشدند. بعد گفتند که مصوّبه ي ستاد ملّی کرونا این است که بیش از ده نفر جمع نشوند؛ آن را هم ما تعطیل کردیم

به خاطر این (مصوّبه)، و تبدیل شد به این دیدار امروز که به شکل دورادور با شما مردم عزیز صحبت میکنیم. 

ایثارگري مثال زدنیِ ملّت ایران در بلایاي طبیعی و دفاع مقدّس، و این ابتلاء همگانی اخیر 
چند موضوع را من مطرح میکنم. موضوع اوّل، همین مسئله ي خدمت و کار هاي بزرگی است که در واقع، مجاهدان سلامت و خدمت
امروز دارند انجام میدهند و باید ان شاءاالله ادامه پیدا کند. خب امروز همه ي دنیا با یک ابتلاء همگانی مواجهند؛ یعنی مخصوص جاي
خاصّی نیست؛ امروز همه ي دنیا، همه ي کره ي زمین تقریباً مبتلا به این حادثه اند؛ بعضی کمتر، بعضی شدیدتر؛ و شاید در بسیاري
از جا ها هم افرادي از آحاد مردم هستند که به گرفتار ها و مبتلایان و مانند این ها کمک هایی میکنند، کم و بیش یک جا هایی
کمک هایی هست لکن هیچ جا گمان نمیکنم مثل کشور ما، مثل ایران عزیز ما باشد که تعداد کسانی که داوطلبانه به یک چنین
کمک هایی اقبال میکنند، این همه زیاد باشد؛ بنده سراغ ندارم و نشنیده ام و گزارشی ندارم از اینکه در جایی از کشوري از کشور
هاي دنیا این همه تحرّك مردمی و پشتیبانی هاي مردمی وجود داشته باشد؛ که این از خصوصیّات ملّت ما در ایثارگري است؛ هم در
بلایاي طبیعی مثل سیل و زلزله و امثال اینها، هم در بلایاي غیر طبیعی مثل تحمیل جنگ. در هشت سال دفاع مقدّس همین حرکت
عظیم ایثارگرانه ي مردمی بود که این حماسه ي بزرگ را به وجود آورد و جبهه ها را به آن شکل آراست که تا آخر در تاریخ ما یک
دوران برجسته اي است. امروز هم همین جور است؛ در همین قضیّه مشاهده شد. خب مجموعه هاي درمانی صفوف مقدّم بودند؛
پزشکان و پرستاران و بقیّه ي عوامل درمانی واقعاً فداکاري کردند که دیگر زبان قاصر است از اینکه بخواهد اهمّیّت فداکاري این ها را
بیان کند. پشت سر این ها هم داوطلبانی بودند که وارد شدند، در زمینه ي مسائل سلامت کمک کردند و کار هایی را که غیر
متخصّصین میتوانستند انجام بدهند، بعضی از این ها فرا گرفتند و انجام دادند و کار هاي بزرگی در این زمینه انجام گرفت، که باید

الان با توجّه به اوج دوباره ي این بیماري، همین خدمات و این پشتیبانی ها باز هم انجام بگیرد. 

لزوم تداوم کمک مؤمنانه؛ در جهت جبران مشکلات و آسیب هاي جدّي مردم 
یک مسئله هم مسئله ي کمک مؤمنانه است. عدّه اي از مردم در این حوادث بجِِد آسیب دیدند؛ البتّه براي اغلب مردم از لحاظ کسب
و کار و درآمد و زندگی و مانند این ها مشکلاتی پیدا شد لکن همه دچار آسیب هاي جدّي نشدند؛ امّا یک عدّه اي واقعاً دچار آسیب
هاي جدّي شدند و مشکلات فراوانی برایشان پیش آمد. این را باید جبران کرد؛ چه کسی جبران کند؟ مردم. نمیشود همه ي بار را بر
دوش دولت گذاشت؛ البتّه مسئولین دولتی و شبه دولتی وظایفی دارند که باید انجام بدهند و انجام هم میدهند. ما مطّلعیم که دارند
کار میکنند لکن این ها کافی نیست و بایستی عموم مردم همچنان که در آن جریان اوِّل کمک مؤمنانه در آستانه ي ماه رمضان وارد
شدند و به معناي واقعی کلمه کمک کردند، باز هم همین (کار)انجام بگیرد. این «تسابق الی الخیرات» (10) است. ما در قرآن چند جا

ُ ُ
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الحِینَ». (12) یک جا (دارد)«أُولئِکَ یُسارِعُونَ فِی داریم که «یُسارِعُونَ فِی الخَْیْرات»؛ (11) یا «یُسارِعُونَ فِی الخَْیْراتِ وَ أُولئِکَ مِنَ الصَّ
الخَْیْراتِ وَ هُمْ لهَا سابقُِونَ»؛ (13) چند جا (دارد)«فَاستَبِقُوا الخَیرات»، (14) یعنی مسابقه گذاشتن که قرآن به معناي واقعی کلمه به
ما میگوید در کار خیر و کمک هاي مؤمنانه مسابقه بگذارید؛ یعنی سعی کنید شما جلوتر از دیگران حرکت کنید و (پیش)بروید؛ و این
کار به نظر من مهم است؛ حتّی این اطعام هاي محرّم را هم که در آن ایّام بعضی از هیئات، بعضی از مردم که توانایی هایی دارند و
نذري و اطعام و مانند این ها درست میکنند، میشود به این شکل کمک مؤمنانه به خانواده ها و به شکل کاملاً پاکیزه و دور از مشکل
سرایت (بیماري)و مانند این حرف ها انجام داد. انقلابیگريِ به معناي واقعی کلمه این ها است؛ یعنی این ها جزو مسائل قطعی
انقلابیگري است. انقلابیگري با زبان نیست، با عمل است؛ عمل جلوتر از زبان بایستی انسان را راه ببرد؛ و واقعاً کسانی که در این زمینه
ها فعّالیّت میکنند، کار انقلابی انجام میدهند و این (کارها)انقلابیگري است. البتّه بعضی هم ممکن است که آمادگی نداشته باشند؛
یعنی این جور نیست که همه بتوانند کار هاي برجسته اي در این زمینه انجام بدهند، لکن وقتی که می بینند یک کسانی در آن
صفوف مقدّم با پیشتازي و علاقه و شوق حرکت میکنند، این ها هم به شوق می آیند و بالاخره در بین صفوف یک جایی براي

خودشان پیدا میکنند و آن ها هم وارد این میدان میشوند. 

پارسال -در اوّل سال 98- در سیل خوزستان، شهید سلیمانی و شهید ابومهدي مهندس، هر دو در کف میدان حضور داشتند و دو
طرف مرز را به هم وصل کردند. یعنی شهید ابومهدي موجب شد امکانات و وسایلی را که در خوزستان لازم بود، از آن طرف مرز، از
داخل عراق، از بصره و بقیّه ي جا ها بیاورند داخل کشور؛ که کمک بسیار بزرگی بود. خود این حضور این دو عزیز، دو ستاره ي
برجسته ي میدان مجاهدت، موجب شد که کسان زیادي، هم در این طرف، هم در آن طرف به این ها نگاه کنند و وارد بشوند. البتّه

در آن قضایا مردمِ ما امتحان خوبی دادند؛ هم در خوزستان، هم در بقیّه ي جا ها از همه جا واقعاً شتافتند و کار کردند. 

لزوم همکاري، تلاش، و تمرکز نیرو ها در برابر دشمنی ها 
دشمنی، امروز با ملّت ایران زیاد است. وقتی دشمنی زیاد شد، از این طرف همکاري باید زیاد بشود، تلاش باید زیاد بشود. وقتی
دشمنی حمله میکند، انسان بایستی نیرو هاي خودش را متمرکز کند و مجتمع کند و کار کند؛ امروز این جوري است -حالا بعد شرح
خواهم داد- دشمن ها در صددند ملّت ایران را اذیّت کنند. همچنان که بنی اسرائیل حضرت موسيٰ را اذیّت میکردند، این دشمنانِ ما
هم که بعضی شان جزو بنی اسرائیلند، میخواهند ملّت ما را که تابع پیغمبر و حضرت موسيٰ و حضرت عیسيٰ و بقیّه ي پیغمبران
است اذیّت کنند. وقتی میخواهند اذیّت کنند، ما باید همه ي نیروهایمان را جمع کنیم، متمرکز کنیم، تلاش کنیم و کار کنیم؛ مثل

دوران دفاع مقدّس. 

البتّه یکی از کار هاي مهمّی که در این دوران میشود انجام داد کار علمی است؛ که من اطّلاع دارم در بخش هاي مختلفی با جدّیّت
مشغولند براي شناسایی این ویروس، براي پیدا کردن وسیله ي پیشگیري از فعّالیّت این ویروس، براي پیدا کردن درمان بیماري این
ویروس. کار هاي زیاد علمی دارند انجام میدهند و خود این کار هاي علمی اي که انجام میگیرد، داراي برکت است؛ یعنی کار هاي
مهمّی را به طور طبیعی براي ما پیش می آورد؛ همچنان که در دوران دفاع مقدّس هم همین جور بود؛ مثلاً فرض کنید شهید باقري
را که یک جوانی بود در مثلاً یک روزنامه اي، در یک مجموعه اي مشغول کار و تلاش معمولی بود؛ وقتی که پاي او به جنگ، به دفاع
مقدّس باز شد، تبدیل شد به یک فرمانده و طرّاح برجسته ي نظامی؛ یعنی آن استعداد در او برُوز کرد؛ اینجا هم همین جور است؛
ممکن است کسانی که در کار هاي تحقیقاتی هستند، وقتی وارد این میدان میشوند، تبدیل بشوند به یک برجستگان و محقّقین

بزرگی که کار هاي بزرگی را ان شاءاالله انجام بدهند. خب این راجع به مسئله ي خدمت. 

اهداف آمریکا در مسئله ي تحریم ها: 
مسئله ي بعدي که من مطرح میکنم، مسئله ي تحریم ها است. خب، تحریمی که آمریکایی ها علیه ملّت ایران به کار گرفته اند، قطعاً
یک جنایت است؛ یعنی در این تردیدي نیست، یک جنایت بزرگی است که این ها علیه یک ملّت به کار میگیرند؛ حالا ظاهرش این
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است که علیه نظام جمهوري اسلامی است، امّا در واقع علیه همه ي ملّت ایران این جنایت را دارند این ها انجام میدهند. در این باره
من چند نکته را میخواهم عرض بکنم؛ یک نکته این است که هدف این ها از این کار چیست؛ یک هدف کوتاه مدّت دارند، یک هدف

میان مدّت دارند، یک هدف بلندمدّت دارند، و یک هدف جانبی. 

 
 

 
1) هدف کوتاه مدّت آمریکا؛ به ستوه آمدن ملّت ایران 

هدف کوتاه مدّت آن ها این است که مردم را به ستوه بیاورند؛ ملّت ایران به ستوه بیایند، خسته بشوند، آشفته بشوند و در مقابل
دستگاه حکومت باِیستند؛ این هدف اوّل آن ها است. میخواهند این قدر فشار بیاورند که مردم را به ستوه بیاورند تا موجب بشود مردم
در مقابل نظام، در مقابل حکومت و دولت باِیستند. این هدف کوتاه مدّت این ها است؛ لذا می بینید که هم پارسال گفتند، هم
پیرارسال گفتند، هم امسال گفتند: «تابستان داغ»؛ داغ یعنی مردم بیایند در مقابل نظام ایستادگی کنند. حالا خودشان مبتلا به

 
تابستان داغ شده اند. 

 
2) هدف میان مدّت آمریکا؛ ایجاد مانع در برابر پیشرفت کشور 

هدف میان مدّت آن ها این است که با این تحریم از پیشرفت کشور مانع بشوند؛ عمدتاً پیشرفت علمی. این ها را گفته اند، این ها
حدسیّات من و تحلیل من نیست، این ها حرف هایی است که لابه لاي اظهارات خودشان -چه سیاستمدارانشان، چه آن هایی که در
اندیشکده ها دارند کار میکنند، اندیشکده هاي سیاسی و امثال اینها- به زبان آورده اند، این ها را گفته اند. هدف این است که با این
تحریم، محدودیّتهایی ایجاد کنند که کشور پیشرفت نکند و بخصوص در زمینه هاي علمی پیشرفت انجام نگیرد. حتّی گفته اند و
تصریح کرده اند که این شهادت هایی هم که انجام گرفت -شهداي هسته اي و مانند اینها- براي این بود که پیشرفت علمی کشور

 
ایران عقب بیفتد. این هم هدف میان مدّت این ها است. 

 
3) هدف بلند مدّت آمریکا؛ ورشکستگی دولت و فروپاشی اقتصاد 

هدف بلند مدّت شان هم به ورشکستگی کشاندن کشور است، به ورشکستگی کشاندن دولت است؛ یعنی متلاشی کردن اقتصاد کشور
و فروپاشی اقتصاد کشور، که طبعاً اگر اقتصاد یک کشوري بکلّی از هم فرو پاشید و متلاشی شد، ادامه ي حیات براي او ممکن نیست،

 
هدف نهایی شان این است و میخواهند این کار ها را هم بکنند. 

 
4) هدف جنبی آمریکا؛ قطع رابطه ي جمهوري اسلامی با نیرو هاي مقاومت 

هدف جنبی اي هم دارند که میخواهند به این وسیله رابطه ي جمهوري اسلامی را با دستگاه ها و نیرو هاي مقاومت در منطقه قطع
کنند؛ چون میدانند جمهوري اسلامی هر چه بتواند به این ها کمک میکند، حمایت میکند؛ این ها میخواهند این رابطه را قطع کنند.
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این ها هدف هاي دشمن است که اصلاً وارد شده براي اینکه این کار ها را انجام بدهد؛ البتّه باید گفت «شتر در خواب بیند پنبه
دانه»؛ دنبال این است که این سه هدف را -کوتاه مدّت، میان مدّت، بلند مدّت- در کنار هم انجام بدهد که الحمدالله ناکام شده. 

ناکامی دشمن در اهداف تحریم 
البتّه تحریم مشکلاتی ایجاد کرده؛ در این شکّی نیست. همه ي مشکلات هم مربوط به تحریم نیست؛ مقداري مربوط به ضعف هاي ما
در مدیریّت کشور است، مقداري هم در این اواخر مربوط به کرونا است، مقداري هم مربوط به تحریم است؛ مشکلات هست؛
(مثل)وضع معیشت مردم که حالا من بعد برمیگردم به این قضیّه. مشکلاتی وجود دارد، امّا آنچه آن ها میخواستند نشده و نخواهد
شد؛ آن چیزي که آن ها در ذهنشان بوده نشده، این خواب آشفته ي این دشمن خبیث تعبیر نشده. اتفاقا همین تعبیر نشدن این
خواب و تحقّق نیافتن مقاصد این ها را هم خودشان اعتراف میکنند؛ الان در خبر هاي فراوانی که از جا هاي متعدّدي -از غرب، از
آمریکا، از اروپا- میرسد، و افرادي که در همین اندیشکده ها مشغول کارند، دارند اعتراف میکنند و میگویند فشار شدید تحریم و
شدّت عملی که آمریکا به خرج داد، به مقصود نرسید و نتوانستند آن کاري که در مورد ایران میخواستند انجام بدهند انجام بدهند.

این نکته ي اوّل؛ بنابراین تحریم یک جنایتی بود با این هدف ها و دشمن به این هدف ها بحمداالله نرسیده و نخواهد رسید. 

جریان تحریف حقایق به موازات تحریم 
نکته ي دوّم: به موازات تحریم -این را درست توجّه کنید- یک جریان تحریف هم هست؛ در کنارش یک جریان تحریف هست؛ تحریف
حقایق، واژگون نشان دادن واقعیّات؛ چه واقعیّات کشور ما، چه واقعیّات مرتبط با کشور ما؛ این هم یکی از کار هایی است که آن ها
انجام میدهند. هدف از این تحریف دو چیز است، دو کار را میخواهند انجام بدهند: یکی، ضربه به روحیه ي مردم است که حالا من
عرض میکنم که چه جوري میخواهند به روحیه ي مردم ضربه بزنند؛ یکی (هم)آدرس غلط دادن براي رفع مشکل تحریم است. این
تحریف در این زمینه ها است و با این دو هدف دارد انجام میگیرد. پول زیادي هم دارند خرج میکنند براي اینکه این حقایق را تحریف
کنند. الان هم ملاحظه میکنید که همین رؤسایشان، وزیرشان، رئیسشان، دیگران، خودشان را دارند خفه میکنند از بس به اینجا و
آنجا سفر کنند، علیه ایران حرف بزنند، مصاحبه کنند، در هر قضیّه اي اسم ایران را یک جوري بیاورند؛ واقعاً دارند خودشان را خفه

میکنند، و این جریان تحریف است که وجود دارد. 

تضعیف روحیه و نشاط و تحرّك و امید مردم توسّط دشمن، از اوّل انقلاب 
امّا آن مسئله ي اوّل که تضعیف روحیه ي مردم و ضعیف کردن نشاط و تحرّك و امید مردم است، از اوّل انقلاب بوده. از اوّل انقلاب،
خطّ ثابت دشمن همین بود که خطاب به مردم ایران، به وسیله ي تلویزیون ها، رادیو ها -البتّه آن وقت محدودتر بود، حالا که دیگر
وسیع هم شده و انواع و اقسام راه هاي ارتباطی وجود دارد- به مردم ایران تفهیم کنند که بیچاره شدید، دیگر مثلاً کارتان تمام است
و هیچ کاري از عهده ي کسی براي شما برنمی آید، اوضاعتان خراب است و غیره؛ از اوّل انقلاب -یعنی از اوایل انقلاب، که حالا یک
مقداري اوّل انقلاب گیج بودند، (بعد)به خود آمدند و جریان تبلیغی را علیه کشور پیش گرفتند- یکی از هدف ها همین بوده که به
مردم ایران بگویند با قطع ارتباط با آمریکا، با گسستن پیوندي که بین ایرانِ استعماريِ دوران پهلوي با آمریکا بود، پدر ملّت ایران
درآمده. این را از اوّل (دنبال میکردند)؛ الان هم همین است؛ الان هم دارند همین را دنبال میکنند، اوضاع را بد جلوه میدهند، با صد
ها زبان، با صد ها وسیله. اگر نقطه ي قوّتی در کشور باشد که مطلقاً انکار میکنند؛ یا به سکوت برگزار میکنند یا انکار میکنند. خب،
کار هاي خوبی در کشور دارد انجام میگیرد؛ مطلقاً (حتّی)یکی از این ها در تبلیغات خارجی دشمنان ما منعکس نیست. نقطه ي
ضعفی اگر وجود داشته باشد، آن را ده برابر میکنند، گاهی صدبرابر میکنند که این نقطه ي ضعف را بزرگ کنند؛ براي چیست؟ براي
این است که روحیه ي مردم تضعیف بشود؛ امید مردم، بخصوص امید جوانها؛ چون وقتی امیدوار باشند، تحرّك جوانها، تحرّك فوق
العاده است، جوان ها پیشتازند، پیش رانند؛ اگر چنانچه امید از آن ها گرفته شد، متوقّف میشوند، مثل ماشینی که بنزینش تمام

میشود، این جور (متوقّف)میشوند. 
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این ها هست، هدفشان این است، میخواهند جوان هاي ما را ناامید کنند، نشاط را از آن ها بگیرند، تحرّك را از آن ها بگیرند و جوري
بشود که جوان ها تحرّك و پیشتازي و پیشگامی خودشان را نداشته باشند. این هدف این ها است و البتّه در بعضی ها اثر هم میکند.
در داخل هم کسانی همین حرف هاي آن ها را تکرار میکنند؛ یک خبري را فرض بفرمایید در نوشته یا اظهارات فلان کسی که جزو
مجموعه هاي سیاسی است انسان می شنود، دو روز بعد میبیند که یا در فضاي مجازي، یا در فلان روزنامه در کشور ما همان منعکس

میشود. از این کار ها متأسّفانه هست در داخل. 

شرطِ شکست تحریم: شکست جریان تحریف در عرصه ي جنگ اراده ها 
در آن بخش دوّم، (یعنی)آدرس غلط دادن، آدرس دادن شان این جوري است که میگویند «اگر میخواهید تحریم برطرف بشود، در
مقابل آمریکا کوتاه بیایید»؛ خلاصه ي حرف این است که باید کوتاه بیایید در مقابل آمریکا، باید ایستادگی نکنید، که حالا من بعداً
درباره ي این، با تفصیل بیشتري صحبت خواهم کرد. این هم جریان تحریف. البتّه من به شما عرض بکنم که بله، بعضی ها تحت تأثیر
قرار میگیرند، و همان مطلبی را که آن ها میگویند تکرار میکنند؛ چه در مورد ضعف هاي کشور که ده برابر میشود، چه در مورد کم
نشان دادن و کوچک نشان دادن نقطه قوّت ها و پیشرفت هاي کشور، چه در مورد آدرس غلط دادن. خب این در بعضی ها اثر میکند،
امّا در اکثر مردم، در غالب ملّت ایران اثر نمیکند. (غالب مردم)شناخته اند آمریکا را، شناخته اند دشمن را، میدانند که این ها دروغ
میگویند، میدانند که این ها مغرضانه حرف میزنند؛ پس جریان تحریف هم به نتایج مورد نظر آن ها نرسیده؛ و من به شما بگویم که
اگر جریان تحریف شکست بخورد، جریان تحریم قطعاً شکست خواهد خورد؛ زیرا که عرصه، عرصه ي جنگ اراده ها است؛ وقتی
جریان تحریف شکست خورد و اراده ي ملّت ایران همچنان قوي و مستحکم باقی ماند، قطعاً بر اراده ي دشمن فائق می آید و پیروز

خواهد شد. این هم نکته ي دوّم. 

خودکفایی و اتّکاء به نفْس ملّی، در نتیجه ي تحریم 
نکته ي سوّم؛ خب گفتیم شکّی نیست که تحریم یک جنایتی است از طرف آمریکا، ضربه اي است که آمریکا حواله کرده به ملّت
ایران؛ لکن ایرانی زیرك از این حمله، از این دشمنی حُسن استفاده را کرده و سود برده؛ یعنی کار هایی کرده که به کوري چشم
دشمن و بر خلاف نظر دشمن تحقّق پیدا کرده. مردم ما، جوان هاي ما، مسئولین ما، دانشمندان ما، فعّالان سیاسی و اجتماعی ما این
تحریم را وسیله اي قرار دادند براي اینکه اتّکاء به نفْس ملّی را افزایش دهند. میدانید دیگر که تحریم هاي ثانویه یعنی آمریکا به همه
ي شرکتها، به همه ي کشورها، به همه ي افراد میگوید که شما حق ندارید مثلاً فلان جنسی را که ایران لازم دارد به او بدهید؛ خب
طبعاً آن چیزي که ما لازم داریم از خارج بیاوریم، به دست ما نمیرسد؛ این موجب شد که کسانی در داخل، در موارد متعدّد -یک

مورد و دو مورد نیست، صد ها مورد است- وقتی که دیدند دستشان به خارج نمیرسد، به فکر بیفتند که در داخل تولید کنند. 

فرض کنید ما در نیرو هاي مسلّح احتیاج داشتیم به هواپیماي جت آموزشی، خب به ما نمیفروختند؛ ما چه کار کردیم؟ آمدیم
هواپیماي جت پیشرفته ي آموزشی کوثر را در داخل درست کردیم. اگر به ما هواپیماي جت آموزشی میفروختند، ما امروز تولید جت
آموزشی کوثر را در داخل نداشتیم؛ یا بسیاري از ماشین هاي ما، کارخانه هاي ما به قطعات گوناگون احتیاج داشتند؛ این قطعات را
دشمن تحریم کرده بود، نمیگذاشت قطعات را وارد کنیم. اوّل گفتند قطعاتی که دوگانه است، یعنی در دو جور کار نظامی و غیر
نظامی از آن استفاده میشود (تحریم است)؛ بعد تعمیم دادند، نگذاشتند. این موجب شد که در داخل، نهضت قطعه سازي به راه بیفتد.
الان در کشور خوشبختانه نهضت قطعه سازي به راه افتاده و قطعه هاي گوناگون، قطعات بسیار حسّاس و ظریف براي دستگاه هاي
مختلف را در کشور راه می اندازند. این (قطعات)را اگر چنانچه به ما میدادند، در داخل کسی به فکر نمی افتاد. خب (اگر)کارخانه دار
احتیاج داشت، میرفت از خارج وارد میکرد و می آورد؛ وقتی که نمیشود از خارج وارد کند، می آید سراغ دانشگاه، می آید سراغ
پژوهشکده، پژوهشگاه، از آن ها میخواهد، آن ها هم تلاش میکنند و برایش درست میکنند؛ بنابراین ما از همین تحریم هم توانستیم

به توفیق الهی و به مدد الهی استفاده کنیم در خدمت شکوفایی علمی کشور؛ این هم نکته ي سوّم. 
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کار هاي مهمّ اقتصادي و نظامی و علمی در کشور، دلیل ناکامیِ دشمن در تحریم 
نکته ي چهارم؛ خب، گفتیم که تحریم اثر نکرد؛ یعنی به اهداف مورد نظر دشمن نرسید؛ دلیلش چیست؟ دلیلش کار هاي مهمّی
است که در دوران تحریم در کشور انجام گرفت؛ فرض بفرمایید، چند هزار شرکت دانش بنیان در کشور درست شد؛ این کار مهمّی
است؛ پیدا است که حرکت علمی کشور و حرکت اقتصادي کشور با قدرت بیشتري در جریان است. ما قبل از این تحریم هاي شدید،
این چند هزار شرکت دانش بنیان را نداشتیم؛ یا فرض بفرمایید پالایشگاه ستاره ي خلیج فارس که به وسیله ي سپاه درست شد؛ کار
بسیار عظیمی است، کار بزرگی است؛ این در دوران تحریم انجام گرفت، و با وجود تحریم انجام گرفت، که مردم دنیا تعجّب میکنند؛ یا
کار هاي بسیار بزرگی که در بخش هاي نظامی شده؛ یا کار هاي بسیار بزرگی که در پارس جنوبی شده -در پارس جنوبی که منطقه
ي مهمّ گازي ما است، کار هایی انجام گرفته در حال تحریم- یا طرح هاي عظیم احِیاي اراضی خوزستان و ایلام که یکی از کار هاي
مهم است؛ من نمیدانم این ها چقدر تبلیغ شده، چقدر به مردم گفته شده؛ کار هاي بزرگی انجام گرفت در احِیاي زمین هاي نیازمند
زه کشی در ایلام و در خوزستان، عمدتاً در خوزستان و مقداري در ایلام؛ زمین هاي زیادي احِیا شد و مورد استفاده قرار گرفت. این

کار ها همه در دوران تحریم انجام گرفت. 

جدایی اقتصاد کشور از صادرات نفت خام؛ از نتایج تحریم 
یا طرح هاي وزارت نیرو که قبلاً هم من اشاره کردم که طرح هاي مهمّی است -هم در زمینه ي آب، هم در زمینه ي برق- و
همچنین طرح هاي وزارت راه و بعضی طرح هاي دیگر و بالاخره تولیدات شگفت آور دفاعی ما که این ها واقعاً عجیب است، این ها را
خودشان هم اعتراف کردند که ایران در دوره ي تحریم توانست یک چنین مصنوعات دفاعی را به وجود بیاورد؛ و به نظر من یکی از
چیز هایی که در این زمینه در این فهرست میگنجد و قرار میگیرد، عبارت از تمرین جداسازي اقتصاد کشور از نفت است. این خیلی
کار سختی است، بنده هم سال ها بود این را مدام در دولت هاي مختلف تذکّر میدادم، خیلی پیش نمیرفت (امّا)الان به طور طبیعی
این جور شده است. نفت ما را خب کمتر میخرند یا خیلی کم میخرند؛ یعنی همه ي مشتري هاي قبلی ما به مقدار کافی نفت
نمیبرند. این موجب شده که ارتباط اقتصاد کشور با نفت که بسیار ارتباط مضر و زیان باري بود، کم بشود و ان شاء االله این یک
تمرینی است که ما بتوانیم این (کار)را بعداً ادامه بدهیم. البتّه منظورم از نفت، نفت خام است وَالاّ با نفتی که ارزش افزوده در داخل
پیدا کند و محصولاتش صادر بشود، بنده هیچ مخالفتی ندارم. آنچه بنده روي آن تکیه میکنم، صادرات نفت خام است. ان شاء االله حالا
امیدواریم با پیگیري بیشتر دولت و مجلس این (کار)انجام بگیرد و ظرفیّتهاي فراوانی در کشور هست که میتواند جایگزین نفت بشود و

مشکل بودجه ي ما را ان شاءاالله حل کند. 

 
 

 
ایستادگی در مقابل آمریکا، علاج تحریم 

نکته ي پنجم این سؤال است که آیا این تحریم قابل علاج است یا نه؟ جواب (اوّل)این است که قطعاً قابل علاج است؛ جواب دوّم این
(است)که قطعاً این علاج، این نیست که ما در مقابل آمریکا عقب نشینی کنیم. بعضی ها این جوري بحث میکنند و این را ترویج
میکنند که اگر میخواهید جلوي زیاده خواهی و زورگویی آمریکا گرفته بشود، عقب نشینی کنید؛ نه آقا، به طور طبیعی وقتی شما در
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مقابل آن کسی که اهل تجاوز و زیاده خواهی است عقب نشستید، او جلو می آید؛ این (یک)چیز روشن و قهري است. (اگر)شما عقب
نشینی کنید، خواسته هاي آمریکا را قبول کنید، او خواسته هاي جدیدي مطرح خواهد کرد. امروز حرف آمریکا با ما این است که شما
صنعت هسته اي را بکلّی کنار بگذارید؛ امکانات دفاعی تان را به یک دهم تقلیل بدهید، یعنی همین موشک ها و امکانات دفاعی اي را
که ما داریم و خود این بازدارنده ي دشمن است کنار بگذارید و خودتان را بی دفاع کنید؛ اقتدار منطقه اي خودتان را رها بکنید؛ ما
یک عمق راهبردي در منطقه داریم که خیلی از ملّتها و دولت ها ي منطقه طرف دار ما هستند، علاقه مند به ما هستند و حاضرند در
خدمت هدف هاي ما تلاش کنند، این را میگوید کنار بگذارید؛ آمریکا این ها را از ما میخواهد. از این ها صرف نظر کردن موجب
نمیشود که او عقب نشینی کند. وقتی که شما حاضر شدید امکان دفاعی تان را کم کنید، حاضر شدید که اقتدار منطقه اي تان را
نابود کنید، حاضر شدید صنعت هسته اي را که حیاتی است براي کشور ما، بکلّی کنار بگذارید، او که قانع نمیشود، او یک چیز
جدیدي مطالبه خواهد کرد، یک درخواست جدید را مطالبه میکند؛ و هیچ عقلی حکم نمیکند که ما براي اینکه متجاوز را وادار کنیم

به توقّف، خواسته ي او را برآورده کنیم. 

انرژي هسته اي؛ نیاز قطعی فرداي کشور 
ببینید، یک عدّه اي متأسّفانه تحت تأثیر همین حرف هاي دشمن میگویند «آقا (انرژي)هسته اي به چه درد ما میخورد؟» همین
هایی که در روزنامه ها و مانند این ها گاهی یک چیزي مینویسند. من (قبلاً)گفتم که (انرژي)هسته اي نیاز قطعی فرداي کشور ما
است. (15) ما تا چند سال دیگر حدّاقل به بیست هزار یا سی هزار مگاوات برقِ ناشی از انرژي هسته اي نیاز داریم؛ که این را از راه
دیگر نمیتوانیم به دست بیاوریم یا مقرون به صرفه نیست. خب آن روزي که ما احتیاج پیدا کردیم، چه کار کنیم؟ برویم درِ خانه ي
چه کسی؟ از آمریکا، از اروپا درخواست کنیم، گدایی کنیم که آقا بیایید به ما برق هسته اي بدهید یا بیایید براي ما غنی سازي راه
بیندازید؟ میکنند؟ ما امروز بایستی فکر فردا را بکنیم. این نیازها، نیاز هایی نیست که در ظرف شش ماه و یک سال و دو سال تأمین
بشود، این ها را باید از قبل آماده کرد؛ ما این را آماده کرده ایم، زمینه اش را فراهم کرده ایم. خب با اینکه حالا در برجام خسارت
فراوانی در این زمینه به ما وارد شد، امّا خوشبختانه اصل این کار محفوظ است و کار هاي بزرگ و خوبی هم در این زمینه دارد انجام

میگیرد؛ دشمن این را نمیخواهد؛ در زمینه ي مسائل دفاعی و موشکی هم همین جور است. 

علّت مخالفت جمهوري اسلامی در مذاکره با آمریکا 
اینکه آمریکایی ها میگویند بیایید مذاکره کنیم، مذاکر ه شان سر این چیز ها است. خواهش میکنم همه این را توجّه کنند! البتّه من
این را بار ها گفته ام، باز هم ناچارم بگویم، چون بعضی ها یا متوجّه نمیشوند یا وانمود میکنند متوجّه نشده اند؛ اینکه دشمن میگوید
بیایید مذاکره کنیم، یعنی اینکه شما بیایید پشت میز مذاکره بنشینید و ما به شما بگوییم باید شما موشک نسازید، شما هم باید قبول
کنید؛ اگر قبول کردید که خب پدرتان درآمده؛ یعنی خودتان را بی دفاع کرده اید؛ اگر قبول نکردید، همین آش است و همین کاسه؛
باز هم دعوا، باز هم تحریم، باز هم تهدید؛ مذاکره یعنی این؛ دلیل اینکه بنده میگویم با آمریکا مذاکره نمیکنیم، این است که این
مذاکره (نتیجه ندارد)؛ البتّه او سود میبرد از مذاکره؛ این بنده خدا، پیرمردي که الان سرِ کار است در آمریکا، مثل اینکه از مذاکره ي
با کره ي شمالی یک مقدار استفاده ي تبلیغاتی کرد؛ این میخواهد استفاده کند، حالا براي انتخابات، براي غیر انتخابات، دنبال
استفاده ي شخصی خودش است، امّا فراتر از اینها، نظام سیاسی آمریکا ادّعاي مسائل حیاتی را در مورد جمهوري اسلامی ایران دارد؛
یعنی میگوید شما امکانات دفاعی تان را کنار بگذارید، شما اقتدار منطقه اي تان را کنار بگذارید، شما قدرت ملّی تان را کنار بگذارید.
خب این ها که نمیشود؛ انسانی که باشَرف است و علاقه مند به حفظ مصالح کشور است که زیر بار این حرف ها نمیرود؛ مذاکره یعنی
این؛ اینکه بنده مخالفت میکنم با مذاکره، معنایش این است؛ وَالاّ ما با همه جاي دنیا غیر از آمریکا و غیر از رژیم جعلی صهیونیست

مذاکره میکنیم؛ با همه ارتباط داریم، مذاکره میکنیم، می نشینیم، پا میشویم، مشکلی نداریم؛ مسئله ي آمریکا این است. 

لزوم تکیه بر توانایی هاي ملّی، پیگیري اقتصاد مقاومتی، با مدیریّت جهادي 
این هم یک مسئله که پس بنابراین تحریم قطعاً قابل علاج است، امّا علاجش عقب نشینی نیست. علاجش چیست؟ علاج تحریم فقط
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و فقط تکیه بر توانایی هاي ملّی است. باید این توانایی ها را هر چه داریم نگه داریم، دنبال کشف توانایی هاي جدید باشیم -که قطعاً
هم توانایی هاي ما زیاد است- و به آن ها تکیه کنیم و آن ها را احِیا کنیم، جوان هاي خودمان را وارد میدان بکنیم و ارکان اقتصاد
مقاومتی را -یعنی درون زایی و برون گرایی- (دنبال کنیم.)ما، هم امکاناتی در درون داریم، هم امکانات بین الملل داریم. ما، هم
میتوانیم در داخل تولید کنیم و امکانات فراوان گوناگونِ علمی، اقتصادي و ... بجوشد از داخل، هم میتوانیم در عرصه ي جهان، عرصه
ي بین الملل (فعّالیّت کنیم.)ما دوستان خوبی داریم، با این دوستان میتوانیم کار کنیم. تلاش لازم دارد، مجاهدت لازم دارد. در
اقتصاد مقاومتی، درون زایی هم هست، برون گرایی هم هست و ما در هر دو مورد امکانات فراوانی داریم که میتوانیم آن ها را انجام
بدهیم. ظرفیّتهایمان واقعاً بی پایان است و هر چه پیش برویم ظرفیّتهاي جدیدي پیش می آید که البتّه باید با مدیریّت جهادي این

ها به دست بیاید؛ با تدبیر واقعی و با مدیریّت جهادي این ها به دست می آید. 

ما دوستان مؤثّري در دنیا داریم. البتّه این جور نیست که ما به دولت هاي دوست خودمان تکیه بکنیم؛ نه، تکیه ي ما به خداي متعال
و به خودمان است. ما اگر چنانچه دوستان قدرتمندي هم در دنیا نداشته باشیم، کار خودمان را میکنیم و پیش میرویم. 

- بیشتر بخوانید: 
- امروز مهم ترین هدف جنگ نرم دشمن، گرفتن امید و اعتماد به نفس ملت ایران است در دوره ي دفاع مقدّس، هم جبهه ي شرق
با ما مخالف بود، هم جبهه ي غرب با ما مخالف بود؛ هم شورويِ آن روز ضدّ ما و دشمن ما بود، هم آمریکا و اروپاي آن روز ضدّ ما
بودند؛ ما بدون این ها توانستیم هشت سال مقاومت کنیم و دشمن را شکست بدهیم؛ توانستیم صدّام را به زانو دربیاوریم و به خاك
سیاه بنشانیم؛ این کار را توانستیم بکنیم؛ یعنی تکیه ي ما به خدا است، تکیه مان به خودمان است، ولی خب از امکانات دوستانمان

حدّاکثر استفاده را ان شاء االله میکنیم. 

دشمنی هاي خارجی و خیانت هاي داخلی نسبت به خودکفایی 
و این را هم بدانید که تکیه ي به امکانات داخلی، دشمن دارد؛ یک عدّه دشمن هاي خارجی اند، یک عدّه هم بدخواه هاي داخلی اند؛
آن (کسی)که فرض بفرمایید براي منافع خودش ــ، چون از واردات یک منفعتی، یک سود حقیري میبرد ــ حاضر است جنسی را که
در داخل تولید میشود، برود از خارج بیاورد و رقابت درست کند و کارخانه (ي داخلی)را به خاك سیاه بنشاند، دارد خیانت میکند؛ این
را به شما عرض بکنم. متأسّفانه با اینکه بنده تأکید کردم و سفارش کردم، باز مشاهده میشود که در مواردي یک جنسی را که در
داخل دارد تولید میشود، نوع خوبش هم تولید میشود، در عین حال میروند از خارج آن را وارد میکنند، آن کارخانه دار بیچاره اي که
سرمایه گذاشته و زحمت کشیده و تولید کرده، جنسش روي دستش میماند؛ ما باید حواسمان باشد که این مخالفت ها و این دشمنی

ها در داخل هست. 

از قدیم هم دشمنی با استقلال داخلی بوده؛ ببینید در (بیش از)150 یا 160 سال پیش از این، امیرکبیر بود که میخواست اقتصاد
کشور و توانایی هاي حیاتی کشور را مستقل کند؛ سفارت انگلیس با خباثتش، با رذالتش، با وسوسه هایی که درست کردند، ناصرالدّین
شاه را وادار کردند تا او را از صدراعظمی عزل کرد، بعد هم (او را)به قتل رساندند؛ کار انگلیس ها بود. همین جور در قضایاي ملّی
شدن صنعت نفت، که تا ملّت ایران آمد روي پاي خودش باِیستد، آن حوادث بیست وهشتم مرداد و آن قضایاي آمریکا و انگلیس را به
وجود آوردند. بعد از انقلاب هم که به طور واضح دارند با همه ي مسائل مخالفت میکنند؛ باید توجّه داشت که این هم دشمن جدّي و

اساسی دارد. 

وعده هاي پوچ اروپایی ها بعد از خروج آمریکا از برجام 
به وعده هاي این و آن هم نباید تکیه کرد؛ من این را عرض کرده ام، اینجا هم باز هم عرض بکنم: ببینید، اوایل سال 97 -دو سال
قبل از این- که آمریکا از برجام خارج شده بود، مرتّب ما گفتیم باید اروپایی ها چنین کنند، چنان کنند؛ آن ها گفتند باشد، مثلاً تا
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سه ماه دیگر صبر کنید، تا چهار ماه دیگر صبر کنید؛ بعد که چهار ماه شد گفتند تا پنج ماه دیگر، شش ماه دیگر؛ همین طور ما را
عقب انداختند، یعنی اقتصاد کشور را شرطی کردند، اقتصاد کشور را وابسته کردند؛ سرمایه گذار ما، تاجر ما، صادرات چیِ ما و عناصر
فعّال اقتصاديِ ما در داخل معطّل ماندند ببینند بالاخره اروپا یک کاري میکند یا نمیکند؛ این خیلی براي اقتصاد کشور مضر است. به
وعده هاي این ها نبایستی اعتماد کرد، این ها تخلّف میکنند. کشور را چشم انتظار اقدام این و آن نباید قرار داد؛ باید ما خودمان کار

خودمان را بکنیم. 

اروپایی ها هم هیچ کار نکردند؛ آخرین ابتکار آن ها یک بازیچه ي چرندي به نام اینستکس (16) بود که البتّه آن هم تحقّق پیدا
نکرده، آن هم تا الان نشده؛ خلاصه ي اینستکس این است که ایران پول هایی را که از جا هاي دیگر طلب دارد، بدهد به حضرات
اروپایی ها -مثلاً فرانسه، انگلیس- که آن ها هر جنسی که مصلحت میدانند، بخرند براي ایران بفرستند؛ این معناي اینستکس است؛
که خود این یک چیز مضرّ غلطی است و البتّه همین را هم انجام نداده اند و نکرده اند. علاج تحریم، فعّال کردن ظرفیّتهاي داخلی

است؛ البتّه این جِد و جهد میخواهد، مجاهدت میخواهد و بایستی تلاش کرد؛ این هم یک نکته. 

نکاتی در باب مسئله ي اقتصادي: 1) ضرورت علاج گرانی و مهار قیمت ها 
یک جمله در باب مسئله ي اقتصادي کشور عرض میکنم. خب، کشور از لحاظ معیشت عمومی دچار مشکل است؛ یعنی واقعاً معیشت
خانوار ها دچار مشکل جدّي است و مردم مشکل دارند؛ گرانی ها و مانند این ها هست، این ها بایست علاج بشود. البتّه کار هایی که
باید انجام بگیرد، ما در جلسات خصوصی به مسئولین گفته ایم یا پیغام داده ایم؛ بنده با آقاي رئیس جمهور هم صحبت کرده ام و با
بعضی از مسئولین دیگر هم دورادور صحبت کرده ایم و پیغام داده ایم که کار هایی را انجام بدهند؛ حالا این را باز هم میگویم، تأکید
میکنم بر اینکه دستگاه هاي مسئول به آن توجّه کنند که در همین زمینه ي مربوط به مشکل اقتصادي، یک بخش مسائل فوري ما

است، یک بخش هم مسائل بلندمدّت ما یا میان مدّت ما است. 

مسائل فوري عمدتاً مسئله ي مهار قیمت ها است؛ یعنی تلاش هایی (براي آن)باید کرد. متخصّصین مسائل اقتصادي معتقدند که این
کار ممکن است؛ یعنی کسانی که اهل مدیریّتهاي اجرائی در زمینه ي اقتصادي هستند معتقدند که میشود قیمت ها را مهار کرد. البتّه
گاهی اوقات که قیمت ها بالا میرود به خاطر کمبود کالا است؛ لکن در مواردي هیچ کمبودي وجود ندارد، جنس وجود دارد، زیاد هم
هست (امّا)در انبار آن را نگه میدارند، عرضه نمیکنند، که خب با این ها بایستی برخورد کرد؛ یعنی واقعاً این ها را حتماً بایستی
دستگاه هاي ذي ربط که عمدتاً دستگاه هاي دولتی هستند ــ قوّه ي مجریه، و قوّه ي قضائیّه هم اگر کمکی از او لازم است ــ وارد

بشوند. این یک مسئله است که بازار یک ثباتی پیدا بکند. این حالت که هر روز اجناس یک قیمتی پیدا کند، براي کشور مضر است. 

2) لزوم حفظ ارزش پول ملّی 
بعد هم مسئله ي حفظ ارزش پول ملّی است؛ اینکه این ارز همین طور افسار پاره کند و قیمتش روزبه روز بالا برود، چیز بسیار بدي
است، این جزو کار هاي کوتاه مدّت است که بایستی (مسئولین)انجام بدهند. البتّه من اطّلاع دارم بانک مرکزي تلاش هاي زیادي دارد
میکند و ان شاء االله موفّق هم خواهد شد و این هم به بنده گزارش شده از جا هاي مطمئن که این (موضوع)بیش از آنچه دلایل
اقتصادي داشته باشد، دلایل امنیّتی -سیاسی دارد -نه اینکه دلایل اقتصادي نداشته باشد، امّا (عمده)دلایل امنیّتی و سیاسی است-

ا مقابله بشود؛ کسانی هستند که به این آتش افروزي دامن میزنند.  که خب اگر این (طور)باشد باید جد

3) ضرورت هدایت نقدینگی به تولید 
یک مسئله ي دیگر هم که جزو مسائل لازم است و آن را هم باز اهل فن و کارشناس هاي ذي ربط میگویند که ممکن است، مسئله
ي هدایت نقدینگی به تولید است. من البتّه دو سال قبل از این در نماز عید فطر این را گفتم که نقدینگی براي اقتصاد کشور یک
خطر بزرگی است، (17)، امّا همین خطر را میشود تبدیل کرد به سود؛ اگر بتوانیم با تدبیرِ درست این نقدینگی را به سمت تولید
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هدایت بکنیم، نه فقط دیگر ضرر ندارد، بلکه سودمند هم خواهد بود. کارشناس ها به ما میگویند که این کار ممکن است، میتوان این
کار را کرد؛ برنامه ریزي لازم دارد، دنبال گیري لازم دارد که ان شاءاالله بایستی انجام بگیرد. 

4) لزوم شناسایی و رفع موانعِ جهش تولید 
یک موضوع دیگر هم موانع جهش تولید است؛ ما امسال را سال جهش تولید معیّن کردیم و موانعی در اینجا و در سر راه وجود دارد.
به من این جور پیشنهاد شده که من حالا مطرح میکنم و آقایان رؤساي محترم سه قوّه این را دنبال کنند، بررسی کنند. پیشنهاد شده
که یک کارگروه ویژه اي از طرف سران سه قوّه تعیین شود و این کارگروه که نماینده ي جلسه ي اقتصادي سران سه قوّه است، بروند
ا این را دنبال کنند این موانع را شناسایی کنند و رفع کنند. این را حضرات در جلسه شان مطرح کنند و به یک نتیجه اي برسند و جد

که موانع جهش تولید چیست که شاید یکی از موانع، همین مسئله ي واردات بی رویّه باشد که بسیار مهم است. 

5) ضرورت اصلاح ساختار بودجه و نظام بانکی، ارتقاي سرمایه گذاري و اشتغال، بهبود فضاي کسب و کار 
این ها کار هایی است که در کوتاه مدّت بایست به طور فوري و با اولویّت انجام بگیرد؛ و همه ي دستگاه ها هم -دستگاه هاي دولتی،
دستگاه هاي خصوصی و شبه خصوصی- بایستی همه با هم همکاري کنند که این کار انجام بگیرد؛ لکن اصلاحات اساسی، همان
چیزي است که ما دو سال قبل از این به همین جلسه ي شوراي اقتصادي سران سه قوّه ابلاغ کردیم؛ که یکی عبارت است از مسئله
ي اصلاح ساختار بودجه که خیلی مهم است، یکی مسئله ي اصلاح نظام بانکی است، یکی ارتقاي سرمایه گذاري و اشتغال است. البتّه
از سال ها پیش متأسّفانه مسئله ي سرمایه گذاري در کشور تضعیف شده و کار لازم در این زمینه انجام نگرفته؛ از ده دوازده سال
پیش، این مشکل وجود داشته در کشور که بایستی جبران بشود؛ این کار جزو کار هاي بلندمدّت است. یکی هم بهبود فضاي کسب و
کار است، که البتّه این ها را ما درخواست کرده ایم، آقایان هم تلاش میکنند؛ پیشرفت قابل توجّهی نداشته، ولی خب میدانیم چه
میخواهیم؛ مهم این است؛ میدانیم دنبال چه هستیم و برنامه این ها است، باید این کار ها تحقّق پیدا کند؛ این هم یک چند جمله

راجع به بحث اقتصاد. 

احتیاج به صبر و ثبات قدم 
من راجع به آینده هم یک جمله اي عرض بکنم. به نظر من براي تأمین آینده احتیاج داریم به صبر و ثبات؛ بایستی گاممان را محکم
کنیم؛ رَبَّنَا اغفِر لنَا ذُنوبنَا وَ إسِرافَنا فی أمَرِنا وَ ثبَِّت أقَدامَنا؛ (18) یکی از چیز هایی که در دعا خواسته شده، همین است که قدمهایمان
ثابت باشد؛ صبر و ثبات قدم لازم است؛ که البتّه مردم هم خوشبختانه مردم صبوري هستند؛ ما این را تجربه کرده ایم، میدانیم که به
خاطر ایمان مذهبی اي که دارند، به خاطر اعتمادي که به نظام و کشور و جمهوري اسلامی دارند، ثبات مردم انصافاً ثبات خوبی است؛
مسئولین هم باید با کار جهادي، صبر و ثبات خودشان را نشان بدهند؛ یعنی کار جهادي به نظر من بسیار لازم است؛ تردید، نگرانی،

آیا میشود، آیا نمیشود، بکنیم، نکنیم، این ها خیلی مضر است؛ مسئولین به این ها باید توجّه کنند. 
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مشکلات بزرگ و عجیب جامعه ي آمریکا 
توجّه داشته باشیم مشکلات بزرگی که امروز حول و حوش دشمن اصلی ما را گرفته -که دشمن اصلی ما نظام آمریکا و رژیم آمریکا
است- قابل مقایسه با مشکلات ما نیست، ده ها برابر بزرگ تر از مشکلات ما است؛ یعنی آمریکایی ها الان محصور به مشکلات
گوناگون (هستند): از طرفی افزایش فاصله ي طبقاتی به شکل عجیب، از طرفی مشکل تبعیض نژادي که خب برُوز کرده و دارد
خودش را نشان میدهد و همه را در مقابل این نظام آمریکا به صف کرده؛ از طرفی مشکلات لاینحلّ اقتصادي. اینکه حالا گفته شد 45
میلیون بیکار (دارند)، چیز خیلی مهمّی است، چیز خیلی عجیبی است در کشور؛ و مشکلات مدیریّتی که در باب کرونا خودش را
نشان داد. این ها مشکلات آمریکا است؛ و رفتار پلیس سنگدل هم نشان دهنده ي مشکل مدیریّتی است. یعنی مدیریّتهاي اجتماعیِ
آن کشور جوري است که نمیتوانند مانع بشوند از اینکه یک پلیسی این جور وحشیانه جلوي چشم مردم، داخل خیابان یک نفر را با
شکنجه به قتل برساند؛ نمیتوانند مانع این کار بشوند. این نشان دهنده ي مشکلات سخت مدیریّتی است و همین ها موجب شده
آمریکا امروز در سطح دنیا منفور است، در سطح دنیا منزوي است، و آتش زیر خاکستر هم شعله کشیده. ممکن است این حرکاتی را
تا آن را خاموش کنند لکن آتش زیر خاکستر که امروز در کف خیابان ها در آمریکا در ایالت هاي مختلف هست سرکوب کنند، موق
باقی است، از بین نمیرود و شعله میکشد. این ها نظام کنونی آمریکا را از بین خواهد برد؛ و علّتش هم این است که نظام، نظام غلطی
است؛ فلسفه ي اقتصادي و سیاسیِ نظام آمریکا فلسفه ي غلطی است منتها فلسفه هاي غلط، ظرف ده سال و بیست سال خودش را
نشان نمیدهد، در طول مدّت نشان میدهد و دارد الان نشان میدهد؛ و مدیریّت آمریکا خلاصه الان دچار سرگیجه است. البتّه گفتم
علیه ما مرتبا اینجا و آنجا حرف میزنند لکن این ظاهر قضیّه است، این براي آن است که خودشان را از تک و تا نیندازند؛ وَالاّ همه ي

آن ها گرفتار مشکلات داخلی اند، همه ي آن ها نگران مسائل آینده ي خودشان (هستند). 

ملّت آمریکا، بزرگ ترین دشمن رژیم آمریکا 
به نظر من آمریکایی ها دنبال پیدا کردن دشمنند؛ گاهی اسم ایران را می آورند، گاهی اسم چین را می آورند، گاهی اسم روسیه را
می آورند؛ میخواهند دشمن درست کنند. به نظر من آمریکا، دشمنی بزرگ تر از ملّت خودش ندارد؛ الان بزرگ ترین دشمن رژیم
آمریکا، ملّت آمریکا هستند؛ دنبالِ دشمنِ دیگر نگردد؛ همین دشمن هم هست که این رژیم را به زانو درخواهد آورد؛ و مشکل آمریکا
با ما هم این است که نه میتواند ما را حذف کند، نه میتواند ما را تسلیم کند؛ او دنبال این است که یا ما را تسلیم خواسته هاي
خودش بکند، یا ما را حذف کند و از بین ببرد، و هیچ کدام را نمیتواند، لذاست که ناراحت است؛ بنابراین به نظر ما صبر و ثبات و

ایستادگی و ان شاء االله کار جهادي وظیفه ي ما است. 

خب این دولت (کنونی ما)هم در اواخر دوران مسئولیّت خودش است؛ در این هفت سال کار هایی انجام داده اند و هر چه توانستند
تلاش کرده اند؛ بعد هم ان شا ءاالله دولت تازه نفَس دیگري می آید و امیدواریم که ان شاء االله کار ها را با یک جدّیّت بیشتري دنبال
بکنند. بعضی از بخش هاي دولت در این مدّت هم واقعاً خوب کار کردند؛ حالا نسبت به همه ي این بخش ها نمیشود این را گفت، امّا
در بعضی از بخش ها واقعاً کار هاي خوبی انجام گرفته؛ بنابراین بحول االله و قوّته، ان شا ءاالله ما کار ها را ادامه میدهیم، راه را پیش

میبریم و ملّت ایران پیروز خواهد شد. 

لزوم رعایت معیار ها و ضوابط ستاد ملّی کرونا در مجالس عزاداري ماه محرّم 
یک جمله من راجع به محرّم بگویم؛ بحث (در مورد)محرّم زیاد است و همین طور الان مدّتها است که هر کسی یک چیزي راجع به
محرّم میگوید. خب عزاداري را بالاخره به یک شکلی (بر پا)میکنند؛ آنچه بنده میخواهم تأکید کنم این است که در عزاداري ها معیار
آن چیزي است که کارشناسان بهداشت به ما میگویند؛ (یعنی)ستاد ملّی کرونا. خود بنده شخصاً هر چه آن ها لازم بدانند مراعات
خواهم کرد. توصیه ي من و تأکید من به همه ي کسانی که میخواهند عزاداري کنند -هیئات، آقایان حضرات منبري ها، صاحبان
مجالس، مدّاحها، نوحه خوان ها و دیگران- این است: هر کاري میکنید، (اوّل)ببینید آن ها چه میگویند. یعنی ستاد ملّی کرونا اگر
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چنانچه یک ضابطه اي را معیّن کرد براي عزاداري، همه ي ما موظّفیم آن را عمل کنیم. مسئله، مسئله ي کوچکی نیست، مسئله ي
بسیار مهمّی است. الان یک مقداري مراقبت هست و کنترل هست؛ خداي نکرده اگر چنانچه همین مقدار هم شل گرفته بشود و از

بین برود، آن وقت فاجعه اي به وجود خواهد آمد که دیگر آن سرش ناپیدا است. 

امیدواریم خداي متعال کمک کند، حضرت بقیّۀ االله (ارواحنا فداه) دست ما را بگیرد، به کمک ما بیاید -همچنان که همیشه
(چنین)بوده- و ان شاء االله ارواح طیّبه ي شهدا و روح مطهّر امام راحل (رضوان االله علیه) ما را دعا کنند و موفّقیّت ملّت ایران را از

خدا بخواهند. 

والسّلام علیکم و رحمۀ االله و برکاته 
1) سوره ي اعراف، بخشی از آیه ي 142؛ «و با موسىٰ، سى شب وعده گذاشتیم و آن را با دَه شب دیگر تمام کردیم. تا آنکه وقت

معیِّن پروردگارش در چهل شب به سر آمد....» 
2) سوره ي اعراف، بخشی از آیه ي 138؛ «.. همان گونه که براى آنان خدایانى است، براى ما (نیز)خدایى قرار ده....» 

3) سوره ي اعراف، بخشی از آیه ي 150؛ «.. و الواح را افکند و (موى)سر برادرش را گرفت و او را به طرف خود کشید....» 
4) سوره ي احزاب، بخشی از آیه ي 69؛ «.. مانند کسانى مباشید که موسيٰ را (با اتّهام خود)آزار دادند....» 

5) سوره ي صف، بخشی از آیه ي 5؛ «.. «اى قوم من! چرا آزارم میدهید، با اینکه میدانید من فرستاده ي خدا به سوى شما هستم؟
 «...

6) وقایع 
7) سوره ي ابراهیم، بخشی از آیه ي 39؛ «سپاس خداى را که با وجود سالخوردگى، اسماعیل و اسحاق را به من بخشید....» 

8) سوره ي صافات، بخشی از آیه ي 102؛ «وقتى با او به جایگاه «سَعْى» رسید....» 
9) سوره ي صافات، بخشی از آیه ي 102؛ «.. اى پدر من! آنچه را مأمورى بکن؛ ان شاء االله مرا از شکیبایان خواهى یافت.» 

10) پیشی گرفتن به خیرات 
11) از جمله سوره ي آل عمران، آیه ي 114، 

12) سوره ي آل عمران، بخشی از آیه ي 114؛ «.. و در کارهاى نیک شتاب میکنند، و آنان از شایستگانند.» 
13) سوره ي مؤمنون، آیه ي 61؛ «آنانند که در کارهاى نیک شتاب مى ورزند و آنانند که در انجام آن ها سبقت میجویند.» 

14) از جمله سوره ي بقره، آیه ي 148؛ «.. پس در کارهاى نیک بر یکدیگر پیشى گیرید....» 
15) بیانات در مراسم بیست ونهمین سالگرد رحلت امام خمینی (ره) (1397/3/14) 

INSTEX (16 یا سامانه ي حمایت از مبادلات تجاري 
17) خطبه هاي نماز عید فطر (1397/3/25) 

18) سوره ي آل عمران، بخشی از آیه ي 147؛ «.. پروردگارا! گناهان ما و زیاده روي ما در کارمان را بر ما ببخش و گام هاي ما را
استوار دار ...» 

انتهاي پیام/
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برداشت گوجه فرنگی از گلخانه هاي میناب آغاز شد

منبع: خبر فوريشماره خبر:  208  |  تاریخ: 1399/09/30

مدیر جهاد کشاورزي میناب از آغاز برداشت گوجه فرنگی گلخانه اي در شهرستان میناب خبر داد.

مدیر جهاد کشاورزي میناب از آغاز برداشت گوجه فرنگی
گلخانه اي در شهرستان میناب خبر داد. 

عباس مویدي بیان داشت: در سال زراعی بیش از پنج
هکتار از گلخانه هاي میناب به کشت گوجه فرنگی
اختصاص یافت. پیش بینی می شود بیش از یک هزار تن

گوجه فرنگی برداشت شود. 

وي اضافه کرد: سال گذشته سطح گلخانه هاي شهرستان
میناب 7.5 هکتار بوده است که این میزان در سال جاري

زراعی به 42 هکتار افزایش پیدا کرده است. 

مویدي با اشاره به مزایاي کشت گلخانه اي خاطرنشان کرد: افزایش تولید در واحد سطح، صرفه جویی در مصرف آب، افزایش کیفیت
محصولات تولیدي و امکان بازاریابی مناسب را از مهمترین مزایاي کشت گلخانه اي است که پیش بینی می شود که از سطح 42

هکتار گلخانه هاي میناب بیش از 5 هزار تن محصول برداشت شود. 

وي، تصریح کرد: محصولاتی نظیر گوجه فرنگی، خیار، بادمجان و فلفل دلمه اي رنگی با هدف صادرات در سطح گلخانه هاي میناب
کشت می شود. 

وي با بیان اینکه فصل برداشت این محصول از اوایل دي ماه آغاز می شود و تا خرداد ادامه دارد، افزود: محصولات برادشتی علاوه بر
ارسال بازار داخلی استان هرمزگان به دیگر استان ها از قبیل اصفهان، شیراز، مشهد و تهران نیز ارسال می شود. 

مویدي اشاره اي کرد به بخش اشتغال در گلخانه هاي میناب و تصریح کرد: بالغ بر 320 نفر بصورت دائمی در گلخانه هاي شهرستان
میناب مشغول بکار هستند.
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چه خبر از توسعه میامی محروم؟

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  209  |  تاریخ: 1399/09/30

 به گزارش خبرگزاري فارس از سمنان، با توجه به اینکه
31 شهرستان کشور ازجمله شهرستان میامی در استان سمنان به عنوان شهرستان هاي کمتر توسعه یافته داراي بودجه و اعتبار

 
مستقیم هستند، باید برنامه ریزي بهتر و دقیق تر اقتصادي براي این شهرستان ها مدنظر مسؤولان قرار گیرد. 

محرومیت زدایی و استفاده از ظرفیت ها براي توسعه اقتصادي و توانمندسازي افراد بومی و رفع محرومیت از شهرستان میامی همواره
موردتوجه باشد و ارتقاي امنیت سرمایه گذاران و بهره گیري از توان بخش خصوصی در این شهرستان از راهبردهاي اساسی است که

 
می تواند کمک کننده باشد. 

در ادامه با هم می ببینیم که مسؤولان براي توسعه و رفع محرومیت از شهرستان میامی چه کارهایی را انجام داده اند و یا قرار است

 
انجام دهند. 

 
 

 
سند توسعه شهرستان میامی تزئینی نیست 

استاندار سمنان در این زمینه می گوید: سند توسعه شهرستان میامی، تزئینی نیست و دستگاه هاي اجرایی باید در خصوص تحقق
اهداف توسعه شهرستان به منظور خدمت رسانی به مردم این شهرستان تلاش جدي داشته و از روند اقدامات انجام شده گزارش
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دهند. 

علیرضا آشناگر ضمن بررسی وضع روند اقدامات انجام شده در شهرستان میامی به عنوان یکی از شهرستان هاي کمتر توسعه یافته با
بیان اینکه شرح وظایف دستگاه هاي اجرایی در قالب سند توسعه شهرستان میامی باید تعیین و مشخص شود، گفت: دستگاه هاي

اجرایی باید در بحث توسعه شهرستان میامی یک نگاه و رویکرد جامع به دور از بخشی نگري داشته باشند. 

وي با تأکید بر اینکه تخصیص اعتبار 100 درصدي براي شهرستان میامی می تواند به عنوان یک محرك مؤثر در خصوص تحقق
اهداف سند توسعه موردتوجه قرار گیرد، اظهار کرد: نهادهاي محرك توسعه و خدماتی مانند بنیاد برکت، ستاد اجرایی فرمان امام

(ره)، ایدرو و ایمیدرو می توانند در بحث پیشبرد اهداف معین شده براي شهرستان تأثیرگذار باشند. 

استاندار سمنان افزود: فرمانداري میامی نیاز است تا ابعاد سند را به همراه اقدامات انجام شده و آتی، موردبررسی قرار داده و گزارش
جامع و کامل به همراه آسیب شناسی را ارائه دهد. 

آشناگر ادامه داد: امروز باید تلاش داشته باشیم تا در مسؤولیت فعلی که قرار داریم به بهترین نحو ممکن انجام خدمت کرده و در
راستاي توسعه و شکوفایی شهرستان، بخش و روستاهاي میامی گام برداریم. 

وي با بیان اینکه مدیران ما نباید به دنبال مسائل سیاسی بوده و در صورت مشاهده به عنوان ترك فعل برخورد جدي صورت خواهد
گرفت، تصریح کرد: مدیران تا آخرین روز دولت باید در خدمت به مردم کوتاهی نکرده و در قامت مسؤول اجرایی، در راستاي نقش

خود براي تحقق روند اجرایی اقدامات گام بردارند. 

 
 

 
رشد 10 درصدي بودجه شهرستان میامی 

وي همچنین با تأکید بر اینکه مقرر شد تا رشد 10 درصدي بودجه شهرستان میامی انجام شود، گفت: کاهش بودجه شهرستان بر
اساس گزارش هاي ارائه شده، امري غیرقابل قبول است و براي تحقق هدف گذاري هاي انجام شده طی برنامه عملیاتی زمان بندي
شده با استفاده از ظرفیت بخش خصوصی، نیاز است تا اعتبارات شهرستان تقویت شده و در این مسیر پروژه هاي بالاي 60 درصد

 
پیشرفت فیزیکی در اولویت قرار گیرند. 

آشناگر گفت: تقویت پروژه هاي شاخص در شهرستان، تقویت ستاد تسهیل و رفع موانع تولید در حوزه شهرستان و استفاده از ظرفیت
بخش خصوصی و سرمایه گذاران در مسیر تحقق اهداف سند توسعه میامی موردتوجه قرار گیرد و دستگاه هاي اجرایی نیز اقدام خاص

 
و ویژه در این مسیر در دستور کار قرار دهند. 
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استاندار سمنان بر توجه به بخش فرهنگ و آموزش، گردشگري، صنایع دستی، موقعیت تاریخی و بناهاي شاخص و ارزشمند میامی و
جذب گردشگر و افزایش ماندگاري مسافر در قالب توجه به اقامتگاه هاي بوم گردي تأکید کرد و افزود: تقویت تشکیلات و مساعدت
در بحث تقسیمات کشوري در حوزه شهرستان میامی به عنوان یکی از شهرستان هاي کمتر توسعه یافته در کشور و تسریع در بهره

برداري از شهرك صنعتی کالپوش از دیگر اقداماتی است که در توسعه شهرستان میامی می تواند، مؤثر باشد. 

 
 

 
پرداخت تسهیلات به 10 طرح  کشاورزي در میامی 

مدیرکل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاري استانداري سمنان نیز می گوید: به منظور ضرورت ایجاد تعادل و توسعه بین مناطق و

 
توسعه مناطق کمتر توسعه یافته، برنامه اي با رویکرد اقتصاد مقاومتی در 31 شهرستان کشور در نظر گرفته شد. 

مجتبی بوربور با بیان اینکه شهرستان میامی به عنوان یکی از شهرستان هاي کمتر توسعه یافته کشور انتخاب شد، افزود: آخرین
اقدامات انجام شده توسط دستگاه هاي اجرایی در استان سمنان بررسی و نظام نامه هایی براي عملیاتی شدن اهداف این برنامه در

 
مناطق کمتر توسعه یافته تصویب و ابلاغ شد. 

وي بیان کرد: در بحث کمک هاي فنی و اعتباري، در بحث تسهیلات بند الف تبصره 18 در بخش هاي کشاورزي و صنعت، 10 طرح
به مبلغ 41/5 میلیارد ریال در بخش کشاورزي و یک طرح به مبلغ 500 میلیون ریال در بخش صنعت در شهرستان میامی تسهیلات

 
دریافت کردند. 

مدیرکل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاري استانداري سمنان گفت: 20 درصد از سهمیه اعتباري استان سمنان در زمینه
تسهیلات مشاغل خانگی به میزان یک میلیارد تومان به شهرستان میامی اختصاص یافت که تاکنون 27 طرح به مبلغ 460 میلیون

 
تومان تسهیلات دریافت کردند. 

بوربور ادامه داد: در بحث سایر بندهاي نظام نامه در خصوص تشکیل صندوق هاي خرد محلی تاکنون 27 نفر مبلغ 10 میلیارد ریال

 
تسهیلات براي ایجاد اشتغال زایی اجتماع محور دریافت کردند. 

وي اضافه کرد:در بحث آموزش و به کارگیري تسهیل گران بومی نیز یک نفر سرباز امریه در اسفندماه سال 98 به کارگیري شد که

 
براي تحقق اهداف طرح به کارگیري نیروي بیشتري نیاز است. 

مدیرکل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاري استانداري سمنان بیان کرد: در بحث تخصیص حداکثري اعتبار به شهرستان منتخب
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نیز در سال جاري با کاهش مواجه بودیم که نیاز است در این حوزه توجه جدي تري صورت گیرد. 

 
 

 
بهره برداري از 16 خانه ورزش روستایی در میامی 

بوربور گفت: تشکیل شوراي هماهنگی توسعه شهرستان منتخب، ایجاد دستورالعمل برنامه هاي ویژه شهر، احداث پارك بانوان، نصب
المان هاي شهري متناسب با فرهنگ بومی و بازآرایی میادین شهر، افزایش سرانه فضاي ورزشی با اولویت مناطق کمتر برخوردار و

 
بهره برداري از 16 خانه ورزش روستایی از اقدامات انجام شده در راستاي تحقق سند توسعه شهرستان میامی است. 

وي افزود: در بحث استفاده از ظرفیت اقتصادي همه جانبه شهرستان و استان، ایجاد بازارچه صنایع دستی ویژه بانوان و همچنین

 
نمایشگاه دائمی صنایع دستی تولیدي بانوان در کاروان سراي شاه عباسی در دستور کار قرار گرفت. 

مدیرکل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاري استانداري سمنان عنوان کرد: 6 مجوز بهره برداري، 11 مورد موافقت اصولی در حوزه
اقامتگاه هاي بومگردي با خط معماري بومی در روستاهاي هدف شهرستان میامی انجام شده و در حال حاضر نیز هفت مورد واحد

 
اقامتگاه بوم گردي در حال احداث و هفت مورد در مرحله صدور مجوز قرار دارد. 

بوربور ادامه داد: در حوزه توسعه کشت و فرآوري گیاهان دارویی نیز در قالب احداث مزرعه هاي گل محمدي و زعفران، کارگاه هاي
عرق گیري و گلاب گیري و خشک کردن سبزیجات نیز اقدامات خوبی در شهرستان میامی صورت گرفت که تاکنون 18 نفر بالغ بر

 
300 میلیون تومان تسهیلات مشاغل خانگی دریافت کردند. 

وي با بیان اینکه در سایر بندهاي چندگانه نظام نامه سند توسعه شهرستان میامی نیز اقدامات مؤثر و مطلوبی صورت گرفته است،

 
اظهار کرد: بحث ظرفیت ماده 56 قانون الحاق یکی از بندهاي مهم این نظام نامه است که باید بیش از پیش موردتوجه قرار گیرد. 

مدیرکل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاري استانداري سمنان بیان کرد: در بحث کاهش جرم و جنایت هاي احتمالی از طریق
بسط و گسترش فعالیت هاي فرهنگی و اقتصادي و جلوگیري از حمل و توزیع مواد مخدر و ساماندهی اتباع بیگانه و خروج اتباع

 
غیرمجاز نیز اقدامات در حال انجام است. 

بوبور گفت: در بحث تسریع در انجام اعطاي تسهیلات ویژه به بهره برداران از سوانح طبیعی و تقویت کارگروه رفع موانع تولید و احیاء

 
واحدهاي اقتصادي راکد و نیمه فعال نیز اقدامات در شهرستان میامی در حال انجام است. 

وي افزود: استفاده حداکثري از ظرفیت جوانان و جذب مشارکت ها از طریق پایگاه هاي بسیج و ظرفیت هاي دهیاري ها و شوراهاي
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اسلامی در پیشگیري ها و اطلاع رسانی ها از سایر برنامه ها در حوزه عمل به سند توسعه شهرستان میامی است. 

 مدیرکل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاري استانداري سمنان خاطرنشان کرد: در بحث مدیریت منابع آب و خاك در شهرستان
نیز از دیگر بندهاي این نظام نامه است و در همین راستا 13 قنات با اعتباري بالغ بر 15 هزار و 864 میلیون ریال لایروبی شد. 

 
 

 
توسعه میامی؛ نیازمند همت و اعتبار 

فرماندار شهرستان میامی نیز با بیان اینکه باید بتوانیم از ظرفیت هاي موجود به صورت خاص براي توسعه میامی استفاده کنیم، اظهار

 
کرد: توسعه شهرستان نیاز به نگاه، اعتبار و همت ویژه دارد. 

احمد ملایري بیان کرد: میامی با 40 هزار نفر جمعیت و 88 درصد جمعیت روستایی به شغل هاي کشاورزي و دامداري مشغول
هستند و 33 درصد از محصولات استان و برخی از محصولات مانند چغندرقند به میزان 95 درصد و فلفل 100 درصد، متعلق به

 
میامی است. 

وي اضافه کرد: در خصوص مباحث اجرایی طرح، تقریباً تمامی دستگاه ها در اجراي این طرح هماهنگی و همکاري مطلوبی داشتند،

 
اما دستگاه هاي اجرایی براي اقدامات ویژه نیاز به اعتبار ویژه دارند. 

 
 

 
اختصاص 100 درصدي اعتبار به 150 پروژه اولویت دار میامی   

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان سمنان نیز می گوید: دو پروژه شاخص در شهرستان میامی تخصیص 100 درصدي اعتبار
داشتند که پروژه تروماي این شهرستان یکی از این موارد است که از محل سفر نخست ریاست جمهوري به استان اعتبار تخصیص
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داده شد و امروز به صورت کامل، میزان هفت میلیارد تومان تخصیص و این طرح به بهره برداري خواهد رسید. 

نادر مالکی گفت: براي پروژه عباس آباد- کاهک نیز اعتباري به میزان 30 تا 50 میلیارد ریال از محل دو مرحله سفر ریاست جمهوري
به استان سمنان اختصاص یافت که تا پایان دولت به بهره برداري خواهد رسید. 

وي با بیان اینکه اعتبار ویژه ساخت و بهره برداري از سالن هاي ورزشی در شهرستان میامی نیز به صورت 100 درصدي تخصیص
یافت، افزود: براي 150 پروژه اولویت داري که براي تحقق سند توسعه شهرستان میامی در نظر گرفته شد، اختصاص 100 درصدي

اعتبار صورت گرفته است. 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان سمنان تصریح کرد: استفاده از ظرفیت پیمانکاران و سرمایه گذار بخش خصوصی باید
بیش از پیش در شهرستان موردتوجه قرار گیرد. 

مالکی خاطرنشان کرد: پروژه احداث ساختمان جدید فرمانداري میامی نیز از پروژه هایی است که جنبه اقتصادي داشته که 100
درصد اعتبار موردنیاز تخصیص داده شد. 

امیدواریم که با اقدامات انجام شده و پیش رو شاهد توسعه بیش از پیش شهرستان میامی و رفع محرومیت از این منطقه پرظرفیت در
بخش هاي مختلف باشیم. 

انتهاي پیام/2568/س/
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انتقاد معاون دادستان کل کشور از تعطیلی کارخانه بزرگ نساجی

منبع: صنایع نیوزشماره خبر:  210  |  تاریخ: 1399/09/30

معاون دادستان کل کشور گفت: بنده قطعا گزارش بازدید از شرکت بزرگ نساجی الیاف شهریار را به صورت انتقادي براي
ریاست بنیاد مستضعفان خواهم نوشت چراکه توجه خاصی به این واحد نشده است و می توانند بدون سختی مشکلات این

واحد تولیدي را مرتفع کنند.

سعید عمرانی معاون قضایی دادستان کل کشور در
خصوص مشکلات شرکت بزرگ نساجی الیاف شهریار اظهار
کرد: طی مدتی که کارخانه نساجی بنیاد مستضعفان در
باغستان تولید اصلی را نداشته و تعطیل بوده، از آنجایی که
ماسک مورد نیاز مردم بوده این کارخانه اقدام به تولید
ماسک کرده و  باعث اشتغال تعدادي از کارگران شده

است.  

وي گفت: پرونده هاي حقوقی شرکت بایستی پیگیري شود چراکه بدهی هاي مالی مانع دریافت کارت بازرگانی و سایر فعالیت هاي
تجاري شده است اما با نیم نگاه بنیاد مستضعفان به راحتی قابل حل است. 

معاون دادستان کل کشور افزود: بنده قطعا گزارش بازدید از شرکت بزرگ نساجی الیاف را به صورت انتقادي براي ریاست بنیاد
مستضعفان خواهم نوشت چراکه توجه خاصی به این واحد نشده است و می توانند بدون سختی مشکلات این واحد تولیدي را مرتفع

کنند. 

عمرانی گفت: ما امروز به دنبال آن هستیم که این واحد را به معناي واقعی احیا کنیم و درهمین راستا هر اقدامی که لازم باشد از
سوي دادستانی کل کشور انجام می شود زیراکه مجموعه اي با این عظمت در جایگاه اصلی خود قرار ندارد. 

وي خاطرنشان کرد: واحدهاي صنعتی نزدیک به پایتخت اهمیت ویژه اي در رونق اقتصادي دارند و باتوجه به دسترسی این واحد
تولیدي به راه هاي مواصلاتی، لازم است حمایت هاي مورد نیاز صورت گیرد تا از خام فروشی به خصوص در صنعت پتروشیمی

جلوگیري شود. 

به گزارش فارس، شرکت بزرگ سهامی الیاف واقع در ابتداي محور فتح - باغستان در زمینی به مساحت 30 هکتار قرار دارد که بیش
از 5 دهه از راه اندازي آن می گذرد و مدت زیادي است که به دلیل داشتن بیش از 100 میلیارد تومان بدهی، نداشتن کارت بازرگانی

و چندین پرونده حقوقی از مدار تولید با بیش از 1000 نیرو خارج شده است.
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اهداء تعدادي تبلت به دانش آموزان بی بضاعت توسط بانک توسعه تعاون

منبع: فراز نیوزشماره خبر:  211  |  تاریخ: 1399/09/30

به گزارش   "فرازنیوز"  با توجه به شیوع کرونا طی سال جاري و ترویج آموزش از راه دور از طریق سامانه هاي الکترونیک،
دستگاه هاي تبلت به یکی از ابزارهاي ضروري خانواده ها براي تحصیل دانش آموزان تبدیل شده است. بر این اساس برنامه

اهداي تبلت به دانش آموزان نیازمند از طریق اداره کل روابط عمومی بانک توسعه ...

فرازنیوز : در راستاي ایفاي مسئولیت اجتماعی و عمل به وظایف اخلاقی و
اجتماعی، تعدادي تبلت از سوي بانک توسعه تعاون به نیازمندان تحت پوشش

موسسه خیریه محبان رضا اهدا گردید. 
به گزارش   "فرازنیوز"  با توجه به شیوع کرونا طی سال جاري و ترویج آموزش

از راه دور از طریق سامانه هاي الکترونیک، دستگاه هاي تبلت به یکی از ابزارهاي ضروري خانواده ها براي تحصیل دانش آموزان
تبدیل شده است. بر این اساس برنامه اهداي تبلت به دانش آموزان نیازمند از طریق اداره کل روابط عمومی بانک توسعه تعاون و
همچنین برخی مدیریت شعب استان ها در چند مرحله اجرایی شده است. شایان ذکر است با حضور نماینده موسسه خیریه محبان
رضا در محل اداره کل روابط عمومی بانک توسعه تعاون و معاونین فرهنگی و اطلاع رسانی و تبلیغات اداره کل روابطعمومی بانک
توسعه تعاون، طی مراسمی چندین دستگاه تبلت بانک توسعه تعاون باهدف استفاده نیازمندان تحت پوشش این موسسه اهدا گردید.
شایان ذکر است بانک توسعه تعاون با برقراري تعامل با موسسات خیریه و همچنین سازمان هاي مردم نهاد در پی آن است تا در رفع
احتیاجات ضروري نیازمندان گام بردارد. ضمن آنکه اداره کل روابط عمومی بانک توسعه تعاون مطابق رویه سنوات گذشته و در
راستاي ایفاي مسئولیت اجتماعی؛ همواره پاسخگویی به نیازهاي اساسی دانش آموزان را در دستور کار قرار داده است و در این راستا
اهداي نوشت افزار به دانش آموزان نیز از برنامه هاي مستمري است که طی سالیان اخیر مورد توجه قرار گرفته است. همچنین اعطاي
تسهیلات اشتغال زایی به اقشار تحت پوشش نهادهاي حمایت گر از جمله مددجویان کمیته امداد امام خمینی (ره)، سازمان بهزیستی

و بنیاد شهید از برنامه هاي اصلی بانک توسعه تعاون طی یازده سال فعالیت بوده است.
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مدیرعامل بانک تجارت سالگرد تاسیس این بانک را تبریک گفت

منبع: فراز نیوزشماره خبر:  212  |  تاریخ: 1399/09/30

به گزارش  "فرازنیوز" ، متن پیام دولت آبادي به شرح زیر است: بسمه تعالی 29 آذر یادآور آغاز به کار بانک تجارت به عنوان
یکی از بانک هاي توانمند در عرصه هاي داخلی و بین المللی است. نام "تجارت" اکنون با گذشت چهل و یک سال از تاسیس

آن، بر تارك نظام بانکی کشور می درخشد و چشم انداز روشنی (...) نوشته ...

فرازنیوز : رضا دولت آبادي مدیرعامل بانک تجارت در پیامی
ضمن تبریک فرارسیدن 29 آذر، چهل و یکمین سالروز
تاسیس این بانک به مشتریان و عموم هموطنان، به تشریح
موفقیت ها حاصل شده و برنامه هاي آینده ي بانک تجارت

پرداخت. 
به گزارش  "فرازنیوز" ، متن پیام دولت آبادي به شرح زیر
است: بسمه تعالی 29 آذر یادآور آغاز به کار بانک تجارت به

عنوان یکی از بانک هاي توانمند در عرصه هاي داخلی و بین المللی است. نام "تجارت" اکنون با گذشت چهل و یک سال از تاسیس
آن، بر تارك نظام بانکی کشور می درخشد و چشم انداز روشنی را فراروي ذینفعان و مشتریان خود ترسیم کرده است. بانکی که به
مدد اعتماد و همراهی مشتریان و فعالان اقتصادي کشور، تهدیدها را یکی پس از دیگري به فرصتی براي پیشرفت تبدیل کرده و سعی
داشته با اتخاذ رویکردي حرفه اي به عنوان مشاوري امین و کاردان، پشتیبان مطمئنی براي فعالان اقتصادي ایران باشد. همکاران من
در شعب و ستاد بانک تجارت در سال هاي اخیر همواره سعی داشته اند با رویکردي تخصصی و در شرایط دشوار اقتصادي حاصل از
چندین سال تحریم ظالمانه و به ویژه محدودیت هاي ناشی از شیوع کرونا نه تنها کم و کاستی در خدمت رسانی به مشتریان رخ
ندهد، بلکه به سهم خود، یاري رسان مطمئن کسب وکارها و کارآفرینان باشند. مجموعه ي بانک تجارت یکسال اخیر را با موفقیت
هاي چشم گیري پشت سرگذاشته است. کسب رتبه نخست در کاهش نرخ هزینه پول در اسفند ماه سال 1398 ، تثبیت و تحکیم
بیش از پیش رتبه نخست صدور ضمانتنامه بین سایر رقبا و کسب افزایش دوبرابري میزان گشایش اعتبارات اسنادي در کنار ارائه
خدمات گسترده ارزي و بانکداري بین الملل آن هم در سخت ترین شرایط تحریمی، افتخاراتی است که امروز بانک تجارت بر آنها می
بالد. در یکسال اخیر بانک تجارت از طریق انعقاد تفاهمنامه با بزرگترین شرکت هاي صنایع نفت، گاز، پتروشیمی، خودروسازي هاي
اصلی کشور، فروشگاه هاي زنجیره اي و ده ها شرکت بزرگ و کارآفرین کشور تلاش کرد در سال جهش تولید، ضمن یاري رساندن به
دولت جمهوري اسلامی ایران در راستاي توسعه پایدار کشور و افزایش اشتغال زایی، به سهم خود امید و طراوت را در فضاي اقتصاد
گسترش دهد. حمایت حرفه اي و مستمر از شرکت هاي دانش بنیان از کانال تعامل با صندوق نوآوري و شکوفایی و کسب رتبه
نخست در صدور ضمانتنامه و گشایش اعتبارات اسنادي در این همکاري، گواهی از رویکرد آینده نگر بانک تجارت در سال هاي اخیر

است.
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اوحدي: پرونده شهداي سلامت را یک روزه بررسی می کنیم

منبع: صبج زاگرسشماره خبر:  213  |  تاریخ: 1399/09/30

معاون رئیس جمهور و رییس بنیاد شهید گفت: درباره بررسی پرونده شهداي سلامت بر اساس آیین نامه اجرایی شوراي عالی
امنیت ملی، یک کمیته اي ملی تشکیل شد و ما به محض رسیدن پرونده اي از استان ها، ظرف یک روز بررسی را انجام و

فرآیندهاي اداري را انجام می دهیم.

به گزارش پایگاه تحلیل و اطلاع رسانی صبح زاگرس به
نقل از خبرگزاري فارس از بندرعباس، سعید اوحدي صبح
امروز در حاشیه حضورش در گلزار شهداي بندرعباس
اظهار کرد: امروز سعادتی نصیب شد تا در گلزار شهداي
شهر بندرعباس به عنوان قطعه اي از بهشت در این
سرزمین عزیزمان حضور پیدا کنیم و بی شک در طلیعه

اولین سالگرد شهادت سیدالشهداي مقاومت، بیش از هر زمان دیگري به رجعت به آرمان هاي شهدا و ارزش هاي بی بدیل دوران دفاع
مقدس و شهداي سرافراز میهن مان نیاز داریم تا با الگوگیري از این عزیزان، اراده جدي تري در مسیر تأسی به راه این عزیزان داشته

باشیم. 

وي با بیان این که حدود 3 میلیون و 750 هزار نفر جامعه هدف بنیاد شهید و ایثارگران بشمار می روند، عنوان داشت: خانواده مکرم
227 هزار شهید عزیز، بیش از 590 هزار جانباز و 43 هزار آزاده را توفیق و افتخار داریم که در خدمت آنان باشیم. 

رئیس بنیاد شهید هرمزگان درباره اهداف سفر به هرمزگان عنوان داشت: براي تأمین زمین براي مسکن جامعه ایثارگري، اشتغال
جامعه ایثارگري و ساماندهی گلزار شهدا را در این سفر دنبال خواهیم کرد و با استاندار هرمزگان تفاهم نامه اي خواهیم داشت. 

وي درباره بیمه دي و وضعیت ارائه خدمات درمانی به خانواده شهدا و ایثارگران نیز عنوان داشت: در زمان ورود بنده به بنیاد،
مشکلات جدي در این زمینه داشتیم اما اکنون بیمه دي با 9 هزار مرکز درمانی در سراسر کشور و همین طور تمامی مراکز تأمین
اجتماعی تحت پوشش و قراردادهاي ما قرار گرفته اند و عزیزانی که تحت پوشش این بیمه هستند و حتی اگر به مراکز بخش

خصوصی و غیرقرارداد نیز مراجعه کردند، ظرف 48 ساعت هزینه آنها پرداخت شد. 

اوحدي درباره پرونده شهداي سلامت در بنیاد شهید نیز عنوان داشت: کاري که این عزیزان با تأسی به فرهنگ ایثار و شهادت انجام
می دهند، حرکتی عظیم است و ملت ما نیز قدردان این تلاش ها هستند. بر اساس آیین نامه اجرایی شوراي عالی امنیت ملی، یک
کمیته اي ملی تشکیل شد که مسؤولیت آن بر دوش وزارت بهداشت و درمان است و اعضاي آن شامل سازمان برنامه و بودجه، بنیاد

شهید و سازمان امور استخدامی کشور است. 

رئیس بنیاد شهید کشور ادامه داد: در استان ها نیز متناظر این کمیته به ریاست دانشگاه هاي علوم پزشکی تشکیل می شود که
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پرونده ها را بررسی و براي تصویب نهایی به تهران ارسال می کنند و بلافاصله تحت پوشش بنیاد شهید قرار می گیرد و تقاضا دارم
دانشگاه هاي علوم پزشکی در استان ها این جلسات را برگزار و تصمیمات لازم را فورا به تهران ارسال کنند تا ما ظرف کمتر از یک

روز اقدامات لازم را انجام خواهیم داد. 

وي از رفتار دوگانه غربی ها در زمینه جلوگیري از انتقال ارز لازم براي خرید واکسن کرونا براي کشورمان نیز انتقاد کرد و گفت:
آنهایی که مدعی رفتارهاي حقوق بشري هستند، راه را براي تأمین واکسن براي ملت ایران بسته اند. 

انتهاي پیام/ 88055 /ر
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خارج شدن گیلان از وضعیت قرمز کرونایی با همکاري مردم میسر شد

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  214  |  تاریخ: 1399/09/30

استاندار گیلان با اشاره به خارج شدن استان از وضعیت قرمز کرونایی، تحقق این مهم را در سایه همکاري مردم دانست و با
تصریح اینکه عادي انگاري و دورهمی هاي خانوادگی بویژه در شب یلدا، منجر به شکل گیري موج جدیدي از بیماري می

شود، گفت: از مدافعان سلامت و پرستاران فداکار، با برگزاري جشن طولانی ترین شب سال ...

 https://www.8deynews.com پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز

- اخبار کرونا 1399/09/30 - 01:27 
- کد خبر:545799 

استاندار گیلان: خارج شدن گیلان از وضعیت قرمز کرونایی با همکاري مردم میسر شد استاندار گیلان با اشاره به خارج شدن استان از
وضعیت قرمز کرونایی، تحقق این مهم را در سایه همکاري مردم دانست و با تصریح اینکه عادي انگاري و دورهمی هاي خانوادگی
بویژه در شب یلدا، منجر به شکل گیري موج جدیدي از بیماري می شود، گفت: از مدافعان سلامت و پرستاران فداکار، با برگزاري

جشن طولانی ترین شب سال به صورت مجازي قدردانی گردد. به گزارش 8دي، ارسلان زارع شنبه شب در جلسه ستاد استانی
مدیریت کرونا که با حضور دکتر رییسی سخنگوي ستاد ملی مقابله با کرونا و نیز ارتباط تصویري فرمانداران شهرستان هاي استان
برگزار شد؛ با تبریک فرارسیدن سالروز ولادت حضرت زینب (س) و روز پرستار و گرامیداشت یاد همه شهداي والامقام مدافع سلامت
استان اظهار داشت: همواره به ویژه طی 10 ماه اخیر، شاهد عالی ترین شکل ایثار از جامعه فداکار پرستاري بوده ایم که این موهبت؛

جز تجلی عشق، اعتقاد، ایمان، تعهد و خلوص نیت نیست. 

وي افزود: معتقدم الگویی که از پرستاران فداکار در اذهان همه ملت ایران ماندگار شده؛ نمونه بی بدیلی از وظیفه شناسی است که
علاوه بر یادآوري فداکاري هاي مثال زدنی دوران پر افتخار دفاع مقدس، امروز در جامعه ما ماندگار شده و همه ملت ایران، کادر

فداکار درمان بویژه پرستاران را اسوه هایی ناب می دانند. 

استاندار گیلان خاطرنشان کرد: گیلان از نخستین استان هایی بود که از اوایل اسفندماه سال گذشته درگیر ویروس منحوس کرونا شد
اما با مدیریت منسجم و تلاش هاي صورت گرفته در سایه اتحاد و انسجام همه نهادها و دستگاه هاي اجرایی از جمله شوراي تامین،
دستگاه قضایی، انتظامی، سربازان گمنام امام زمان(عج)، فرمانداران، صدا و سیما، اقشار، اصناف، ارتش، نیروهاي زمینی و دریایی،
دانشگاه ها، آموزش و پرورش، رسانه ها، شرکت هاي دانش بنیان و واحدهاي تولیدي و نیز همکاري مردم، توانستیم بر دشواري ها

غلبه کنیم که از جمله نمونه این موفقیت ها، اجراي مطلوب طرح ملی بسیج همگانی مقابله با کرونا بود. 

وي با بیان اینکه طرح محله محور موسوم به شهید قاسم سلیمانی تاکنون روند خوبی را در گیلان دارد، گفت: انتظار دارم که اجراي
این طرح با جدیت ادامه داشته باشد تا بتوان به اهداف مدنظر از اجراي این طرح، دست یافت ضمن آنکه لازم است نسبت به پایش

سلامت سالمندان و حفاظت از آنان توجه ویژه اي شود . 

زارع افزود: به تصریح یادآور می شوم که موفقیت هاي به دست آمده؛ جز با حمایت و همکاري هاي مردم میسر نبود و آحاد جامعه
فهیم گیلان، در ایامی همچون نوروز، سیزدهمین روز فروردین، مناسک مذهبی و دیگر آیین هاي ملی، با درك موقعیت خطیر پیش
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آمده، نهایت اهتمام براي رعایت پروتکل هاي بهداشتی را انجام دادند. 

وي یادآور شد: با تلاش مضاعف خدمتگزاران، همدلی و همکاري مردم موجب شد پس از کنترل اوج بیماري در اسفندماه سال
گذشته، همواره به لحاظ تعداد بستري و فوتی ها از میانگین کشوري پایین تر باشیم. 

استاندار گیلان به فرمانداران تاکید کرد که در جهت جلوگیري از شکل گیري موج جدیدي از بیماري ، بصورت مستمر رعایت پروتکل
هاي بهداشتی را به اقشار مختلف جامعه متذکر شوند. 

وي بیان داشت: اطمینان دارم در زمان کنونی نیز که همچون همیشه نیازمند استمرار این همکاري ها هستیم؛ بویژه با توجه به در
پیش بودن شب یلدا، مردم از شکل گیري اجتماعات انسانی و دورهمی هاي خانوادگی پرهیز می کنند و این رفتار، حمایت و قدردانی

عملی از پرستاران و البته حفظ سلامت بزرگان خانواده هاست. 

وي با بیان اینکه در جلسه امروز ستاد ملی مدیریت کرونا به ریاست رئیس جمهوري؛ اعلام شد که هیچ شهري در کشور، در وضعیت
قرمز کرونایی قرار ندارد ، اظهار داشت: این درحالیست که پیشتر، چهار شهرستان گیلان در وضعیت قرمز یا خیلی پرخطر بودند که

این امر، علاوه بر آنکه مسرت بخش است؛ به یقین؛ نتیجه همت و همکاري خوب مردم می باشد. 

 زارع ادامه داد: در جلسه هاي مختلف ستاد استانی مدیریت کرونا تصریح کرده ام که این وضعیت، پایدار و دائمی نیست و عادي
انگاري و کم توجهی به مقررات بهداشتی، به طور قطع موجب تکرار شرایط دشوار گذشته می شود بر این مبنا انتظار داریم همه
شهروندان و هم استانی ها، همچنان استفاده از ماسک، رعایت فاصله گذاري اجتماعی و توجه به دستورالعمل هاي بهداشتی را مدنظر

داشته باشند. 

استاندار گیلان خاطرنشان کرد: ماه ها و ایام اخیر به ما نشان داد که براي مقابله با کرونا، باید سبک جدیدي از زندگی را برگزینیم و
پیوسته به رسانه ها و کمیته فضاي مجازي، تأکید کرده ام که براي تبیین و ترویج این سبک زندگی و الزامات کرونایی، برنامه ریزي

کرده و تولید محتوا داشته باشند. 

وي به رسانه ها تأکید کرد همانگونه که طی روزهاي گذشته شاهد نقش آفرینی بویژه در فضاي مجازي براي پرهیز مردم به برپایی
دورهمی هاي خانوادگی به بهانه شب یلدا بوده ایم، این تولیدات رسانه اي استمرار داشته باشد. 

به گفته زارع؛ مراقبت از افراد سالمند و آسیب پذیر، یکی از مهمترین اصل ها در منظومه الزامات کرونایی و پروتکل هاست که لازم
است همه آحاد جامعه، به آن توجه داشته باشند و رسانه ها نیز به درستی، خطرات شکل گیري اجتماعات انسانی هم براي بزرگترهاي

خانواده و هم براي جامعه را تبیین کنند. 

وي با اشاره به محدودیت هاي اعلام شده براي امشب و روز آینده از سوي ستاد ملی مدیریت کرونا ، بر لزوم توجه به قوانین وضع
شده براي اصناف ، بازاریان  و اقشار مختلف مردم تاکید کرد. 

وي با بیان اینکه گیلان به لحاظ زیرساخت هاي حوزه درمان از میانگین کشوري پایین تر است ، یکی از شاخصه هاي سنجش این امر
را نسبت تخت هاي بیمارستانی به جمعیت خواند و گفت: با وجود تجهیز بیمارستان هاي استان طی 9 ماه اخیر، همچنان با کمبود

امکانات و تجهیزات روبرو هستیم. 
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 استاندار گیلان کمبود نیروي انسانی و کمبود ساختمان هاي خانه بهداشت در استان را نیز مورد تأکید قرار داد و گفت که در صورت
فراهم شدن شرایط لازم ، این امکان وجود دارد که تا پایان دولت دوازدهم نسبت به تکمیل پروژه ها اقدام شود. 

در این نشست علاوه بر رئیسان کمیته هاي ستاد استانی مدیریت کرونا، فرمانداران شهرستان هاي رشت ، لنگرود ، بندر انزلی و تالش
نیز به بیان اقدامات انجام شده در آن شهرستان و اعلام وضعیت کنونی پرداختند. 

- استاندار گیلان 
- کرونا در گیلان 

لینک در حافظه کپی شد! 

 -
 -
 -
 -

- اخبار مرتبط جنگ تمام عیار پرستاران گیلانی با ویروس هزار چهره "کرونا"/ از آمار بالاي شهداي مدافع سلامت تا رفتارهاي
پرخطري که داغ پرستاران را تازه می کند قدردانی استاندار گیلان از پرستاران با اهداء شاخه هاي گل در آستانه روز پرستار اعلام
محدودیت هاي کرونایی گیلان در آستانه شب یلدا + جزئیات استاندار گیلان: به اجراي طرح هاي محرومیت زدایی و کمک به اقشار
کم برخوردار اهتمام داریم شبکه هاي اجتماعی مرتبط با استعدادیابی و اشتغال جوانان، گسترش یابد/ فرصت هاي اشتغال خرد و

خانگی در روستاهاي گیلان تقویت شود 

نظرات 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر
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نیمی از درآمد تهرانی ها خرج مسکن می شود

منبع: قلمناشماره خبر:  215  |  تاریخ: 1399/09/30

سهم بخش مسکن در هزینه خانوار در کل کشور 36 درصد و در شهر تهران 49 درصد است. نوشته نیمی از درآمد تهرانی ها
خرج مسکن می شود اولین بار در قلمنا | وبگاه خبري قلم | qalamna.ir | Qalam News Agency. پدیدار شد.

نیمی از درآمد تهرانی ها خرج مسکن می شود سهم بخش
مسکن در هزینه خانوار در کل کشور 36 درصد و در شهر

تهران 49 درصد است. 

به گزارش ایسنا، وزارت راه و شهرسازي که به تازگی روند
ارایه آمار کشوري مسکن را آغاز کرده در گزارشی تازه روند
تحولات مسکن با تکیه بر اقتصاد کلان را ارایه و به
شاخصهایی همچون نوسانات قیمت مسکن و ارز، سهم
ارزش افزوده بخش مسکن و سهم بخش مسکن در هزینه

خانوار پرداخته است. 

این گزارش نشان می دهد در فاصله زمانی 10 ساله بین سال هاي 1388 تا 1398 سهم بخش مسکن در هزینه خانوار به بالاترین
میزان خود یعنی 36 درصد رسیده که نسبت به سال 1388 به میزان 3.4 درصد افزایش یافته است. این شاخص براي شهر تهران در
سال 1396 معادل 49 درصد بوده است. با توجه به این آمار و لحاظ این موضوع که قیمت مسکن از سال 1396 به بعد دچار جهش

شده احتمالا مسکن بیش از 49 درصد هزینه هاي خانوارها را در بر می گیرد. 

چند روز قبل محمودزاده معاون وزیر راه و شهرسازي در یک نشست خبري اعلام کرد که متوسط قیمت هر متر مربع مسکن در کشور
15.2 میلیون تومان است که در این بین شهرهاي تهران با میانگین متري 27.8 میلیون تومان، اهواز با متوسط 23.5 میلیون تومان،
شیراز 11.4 میلیون، اصفهان، 11.4 میلیون و زنجان 10.9 میلیون تومان در هر متر مربع به ترتیب پنج شهر گران قیمت کشور
هستند. شهرستان یاسوج در استان کهگیلویه و بویراحمد با متوسط قیمت 3.2 میلیون تومان در هر متر مربع کمترین قیمت را در

بین شهرهاي مرکز استانها به خود اختصاص داده است. 

اخیرا نیز دفتر اقتصاد مسکن وابسته به وزارت راه و شهرسازي گزارشی از تحولات بازار مسکن با تکیه بر اقتصاد کلان ارایه کرده که
حاکی از آن است سهم ارزش افزوده بخش مسکن از سال 1388 تا 1398، به 4.7 درصد کاهش یافته است. همچنین، سرمایه گذاري
بخش خصوصی در شهر تهران و در تمامی مناطق شهري کشور از سال 92 تا 95 روند نزولی داشت و از سال 95 تاکنون اندکی روند

صعودي شده است. 

آمارها در بخش سرمایه گذاري بخش خصوصی در ساختمان هاي مسکونی، نشان  می دهد که در سال 1395 تا 1396 سود تولید
مسکن از 70 به 120 رسید و در سال 97 و 98 سود تولید مسکن به ترتیب در دو سال متوالی به 64 و سپس 60 درصد کاهش یافت.
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آمار سهم بخش مسکن و ساختمان در ایجاد اشتغال در کشور سهم پایینی است و روند نزولی را طی کرده است. گزارش ها حاکی
است که سهم مسکن و ساختمان در اشتغال در فاصله زمانی 10 ساله بین سال هاي 1388تا 1398 از 13.1 درصد به 12.6 درصد

کاهش یافته است.   

تحولات قیمت مسکن در شهر تهران نیز صعودي است. بررسی ها حاکی است که میانگین قیمت معاملات مسکن در شهر تهران، روند
صعودي دارد. به طوري که میانگین قیمت معاملات مسکن در شهر تهران در 8 ماه نخست سال 98 معادل 12 میلیون و 617 هزار

تومان بوده و در 8 ماه نخست امسال این رقم به 27 میلیون و 828 هزار تومان رسیده است. 

تحولات قیمت مسکن در شهر تهران نیز اختلاف فاحشی را نشان می دهد. بر اساس بررسی هاي انجام شده معاملات آبان ماه امسال
حاکی از میانگین متوسط خرید و فروش یک متر مربع واحد مسکونی معادل 59 میلیون و 398 هزار تومان در منطقه یک دارد و این

رقم براي منطقه 18شهر تهران معادل 11 میلیون و 904 هزار تومان است.   

بررسی شاخص حباب قیمتی در بازار مسکن شهر تهران نیز حاکی از افزایش قابل ملاحظه اجاره بها دارد. بنا بر اعلام کارشناسان،
یکی از شاخص هاي نشان دهنده وجود حباب قیمتی در بازار مسکن، نسبت میانگین قیمت به میانگین اجاره بها هر مترمربع مسکن
است. بر اساس مطالعات انجام شده از سال 1398، این شاخص افزایش قابل ملاحظه اي داشته و به عدد 23 رسیده است. در 8 ماه
نخست سال جاري نیز معادل 37 درصد بوده است که بیش از دو برابر میانگین بلندمدت است. بر اساس آمارها میانگین بلندمدت این

شاخص براي شهر تهران 18 است. 

انتهاي پیام
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ضرورت ایجاد دانشگاه هاي نسل سوم با محوریت کارآفرینی

منبع: عصر تبریزشماره خبر:  216  |  تاریخ: 1399/09/30

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد ارس گفت: یکی از مهمترین اهداف ایجاد دانشگاه هاي نسل سوم در مناطق آزاد تعامل بین
صنعت و دانشگاه است. نوشته ضرورت ایجاد دانشگاه هاي نسل سوم با محوریت کارآفرینی اولین بار در عصرتبریز پدیدار شد.

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد ارس گفت: یکی از مهمترین
اهداف ایجاد دانشگاه هاي نسل سوم در مناطق آزاد تعامل

بین صنعت و دانشگاه است. 

به گزارش عصرتبریز، محسن نریمان در گفت وگو با
خبرنگاران اظهار کرد: تربیت نیروي انسانی ماهر و
متخصص یکی از اولویت ها و برنامه هاي اصلی سازمان
منطقه آزاد ارس است که انتظار می رود با حضور دانشگاه

هاي نسل سوم و با تاکید بر مولفه کارآفرینی و ارزش آفرینی، رشته هاي مورد نیاز هر منطقه را به تناسب ظرفیت و نوع صنعت و
خدمات موجود آن منطقه جذب کنند. 

وي در مورد لزوم توسعه دانشگاه هاي نسل سوم در مناطق آزاد و کشور گفت: در حال حاضر فرهنگ کارآفرینی و فرهنگ توسعه
فناوري باید وارد آموزش ها شود و آموزش به سمتی برود که دانشجویان توانمند و خلاق، رویکرد حل مشکل و مسائل را یافته و یاد
بگیرند؛ به جاي اینکه تاکید بر یادگیري حجم مطالب زیاد باشد یعنی به نوعی توان دانشجو را براي مواجهه با مسائل زیاد کنیم؛ نه

اینکه راه حل مساله را مستقیم به او یاد دهیم. 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد ارس با اشاره به ضروت ایجاد دانشگاه هاي نسل سوم در ارس با محوریت کارآفرینی، گفت: از مهمترین
اهداف ایجاد دانشگاه هاي نسل سوم در مناطق آزاد تعامل بین صنعت و دانشگاه بوده و براي تحقق این موضوع نیاز است توسعه

کارآفرینی، پژوهش و فناوري وارد آموزش هاي دانشگاهی شود. 

وي افزود: بر همین اساس با ایجاد فضاي تعاملی در منطقه بستر مورد نیاز براي برقراري ارتباط میان پژوهشگران و دانشگاهیان با
فعالان در موضوع تولید، صنعت و فناوران و صنایع در ارس را فراهم کرده ایم تا بستر مورد نیاز پژوهش و فناوري را با هدف اشتغال و

کارآفرینی در منطقه ایجاد کنیم. 

مدیرعامل منطقه آزاد ارس ادامه داد: یکی از ماموریت هاي مناطق آزاد و اهداف کلان سیاست هاي اقتصاد مقاومتی ابلاغ شده از
سوي مقام معظم رهبري، تولید تکنولوژي و فناوري با هدف ایجاد اشتغال پایدار و توسعه در نقاط مختلف کشور است که تحقق این

امر بدون توجه به جایگاه دانشگاه ها و پژوهش امکان پذیر نخواهد بود. 
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نریمان با اشاره به حضور دانشگاه هاي تبریز و تهران و دانشگاه هاي بین المللی در ارس، اظهار کرد: اقدامات خوبی در زمینه هاي
آموزشی و پژوهشی در منطقه آزاد ارس طی سال هاي گذشته صورت گرفته، اما هنوز تا نقطه مطلوب فاصله زیادي باقی مانده است ما
در همین راستا توانسته ایم موافقت اولیه حضور دانشگاه خزر باکو را در ارس کسب کنیم و مقدمات حضور دانشگاه حاجت تپه نیز در

ارس فراهم شده است. 

مدیرعامل منطقه آزاد تجاري و صنعتی ارس همچنین گفت: با هدف ایجاد هاب فناوري شمالغرب کشور، در مرحله اول 50 هکتار از
سایت پژوهش و فناوري ارس ساخته می شود. 

وي افزود: باید در این زمینه نگاه راهبردي داشته باشیم و شرایط مناسب جهت حضور دانشگاه ها و اساتید مجرب را فراهم کنیم تا
ضمن استفاده از دانش و تخصص آنان بستر مورد نیاز جهت توسعه پژوهش در ارس ایجاد شود. 

وي همچنین با اشاره به حمایت این سازمان از ایجاد کارخانه هاي نوآوري و همچنین حمایت صندوق پژوهش و فناوري سازمان
منطقه آزاد ارس از ایده هاي نو و فناور، گفت: براي تکمیل زیست بوم دانش بنیان و استفاده از ظرفیت پژوهشگران و صاحبان
تخصص این صندوق از تمام طرح هاي فناور و دانش بنیان که زمینه ساز توسعه و پیشرفت منطقه آزاد ارس باشند حمایت می کند. 

نریمان خاطرنشان کرد: سازمان منطقه آزاد ارس آماده همکاري و در اختیار گذاشتن امکانات لازم براي حضور دانشگاه ها و نیز انجام
کارهاي علمی و پژوهشی می باشد.
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11 واحد فناور استان مرکزي در زمینه مبارزه با کرونا مشغول به فعالیت هستند

منبع: تسنیمشماره خبر:  217  |  تاریخ: 1399/09/30

گروه استان ها-رئیس پارك علم و فناوري استان مرکزي گفت: 11 واحد فناور در زمینه مبارزه با کرونا فعالیت دارند و
اقداماتی از جمله تولید انواع مواد ضدعفونی کننده، تجهیزات تنفسی و بیهوشی را انجام می دهند که علاوه بر استان نیاز

کشور را هم تامین می کنند.

گروه استان ها-رئیس پارك علم و فناوري استان مرکزي
گفت: 11 واحد فناور در زمینه مبارزه با کرونا فعالیت دارند
و اقداماتی از جمله تولید انواع مواد ضدعفونی کننده،
تجهیزات تنفسی و بیهوشی را انجام می دهند که علاوه بر
استان نیاز کشور را هم تامین می کنند. - اخبار استانها - 

محمد رفیعی در گفت و گو با خبرنگار تسنیم در اراك، با
اشاره به وضعیت شرکت هاي دانش بنیان استان در این
روزهاي کرونایی اظهار داشت: شیوع بیماري کرونا بر
فعالیت شرکت هاي دانش بنیان و حضور پرسنل آنها تاثیر

گذاشته است به طوري که چون فضاي دفتري آنها محدود است با توجه به این شرایط با حداقل نیرو و یک سوم فعالیت می کنند. 

وي افزود: 11 واحد فناور در زمینه مبارزه با کرونا مشغول به فعالیت هستند و اقدامات مختلفی از جمله تولید انواع مواد ضدعفونی
کننده، تجهیزات تنفسی و بیهوشی و غیره انجام می دهند که علاوه بر نیاز استان نیاز کشور را هم تامین می کنند و تعدادي از

شرکت هاي دانش بنیان هم در زمینه تولید تجهیزات و ماشین آلات تولید ماسک و تب سنج و ضدعفونی کننده هوا فعالیت دارند. 

رئیس پارك علم و فناوري استان مرکزي ادامه داد: شرکت هاي دانش بنیان استان در زمینه تولید ماسک، مواد ضدعفونی کننده و
غیره نیاز استان را به طور کامل برطرف می کنند و شرکت هاي دانش بنیان پارك علم و فناوري استان داراي تجهیزات تولید ماسک

هستند و با تولید ماسک نیاز استان را تامین می کنند. 

رفیعی تصریح کرد: یکی از مشکلات شرکت ها عدم وجود مواد اولیه از جمله پارچه ویژه تولید ماسک و غیره است و اگر مشکلات آنها
برطرف و مورد توجه قرار گیرد علاوه بر نیاز استان می توانند نیاز استان هاي همجوار را هم تامین کنند و براي صادرات هم در صورت

اخذ مجوز می توانند این کار را انجام دهند. 

وي بیان کرد: پارك علم و فناوري نخستین و مهم ترین کاري که انجام می دهد در راستاي تسهیل گري براي خدمات کسب و کار
نوین است که در این روزهاي کرونایی تسهیلات ویژه درنظر گرفته شده و در اختیار شرکت هایی که در زمینه مبارزه با کرونا فعالیت

می کنند، قرار می گیرد. 
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رئیس پارك علم و فناوري استان مرکزي ادامه داد: مشوق هاي مختلفی از جمله در زمینه عدم افزایش تعرفه هاي ارائه خدمات، تعرفه
هاي آزمایشگاهی و غیره با حداقل هزینه و برخی موارد با نرخ هاي سال 98 درنظر گرفته می شود بنابراین تسهیلات 60 میلیون

تومانی به واحدهاي فناور و هسته پژوهشی با کمترین گرفتاري ارائه می شود. 

رفیعی خاطرنشان کرد: با وجود همه تحریم هاي ظالمانه و مشکلات موجود در حوزه کسب و کار اما در استان اکوسیستمی وجود دارد
که مولفه هاي مختلف به یکدیگر متصل می شود و در جهت ایجاد مفهوم کارآفرینی پایدار روز به روز به یکدیگر نزدیک می شوند و

در این راستا قدم برمی داریم. 

3 میلیارد تومان به حمایت از مرکز رشد واحدهاي فناوري دانشگاه کردستان اختصاص یافت 
واحدهاي فناور استان مرکزي 2 میلیون دلار درآمد ارزي داشتند 

عضو مجمع نمایندگان گلستان: چتر حمایتی دولت از پارك علم و فناوري گسترده شود 
وي با اشاره به مشکلات زیرساختی پارك علم و فناوري استان گفت: یکی از مشکلات جدي پارك علم و فناوري در حوزه زیرساخت
ها از جمله آب، برق، گاز و آنتن دهی است به طوري که یکی از دغدغه هاي واحدهاي فناور مستقر در پارك علم و فناوري در زمینه
مشکلات موجود در حوزه ارتباطات است زیرا متاسفانه در نقطه کور قرار گرفته و باید توجه ویژه اي به زیرساخت هاي پارك علم و

فناوري استان شود. 

رئیس پارك علم و فناوري استان مرکزي افزود: در صورتی که به پارك و نیروهاي توانمند واحدهاي فناور بی توجهی شود می توانند
جذب کشورهاي مجاور که با حداقل امکانات به جذب نیروها می پردازند شوند که در واقع شکست براي پارك محسوب می شود به

طوري که به فرد داراي ایده توجه نمی شود و نتیجه خوبی هم دربرندارد.
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> امضاي تفاهم نامه تأمین زمین 1200 واحد مسکونی و ایجاد شغل براي 800
نفر از ایثارگران استان هرمزگان

منبع: حیاتشماره خبر:  218  |  تاریخ: 1399/09/30

تفاهم نامه هاي تأمین زمین 1200 واحد مسکونی و ایجاد شغل براي 800 نفر از ایثارگران و ساماندهی گلزارهاي مطهر شهدا
در سفر معاون رییس جمهور و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران به استان هرمزگان به امضا رسید.

 1399/09/30 01:0:0

امضاي تفاهم نامه تأمین زمین 1200 واحد مسکونی و
ایجاد شغل براي 800 نفر از ایثارگران استان هرمزگان
تفاهم نامه هاي تأمین زمین 1200 واحد مسکونی و ایجاد
شغل براي 800 نفر از ایثارگران و ساماندهی گلزارهاي
مطهر شهدا در سفر معاون رییس جمهور و رییس بنیاد

شهید و امور ایثارگران به استان هرمزگان به امضا رسید. 

به گزارش حیات به نقل از "ایثار"، مهندس سعید اوحدي صبح روز شنبه 29 آذر در ابتداي سفر به استان هرمزگان در گلزار مطهر
شهداي شهر بندرعباس حضور یافت و پس از زیارت مزارهاي مطهر شهدا نسبت به جایگاه و مقام بزرگ آنان اداي احترام کرد. 

معاون رییس جمهور در گفت وگو با رسانه ها با اشاره به پیش رو بودن نخستین سالگرد شهادت سردار سلیمانی گفت: رهبر معظم
انقلاب به مکتب شهید سلیمانی اشاره کردند و ایشان شخصیت تراز انقلاب اسلامی بودند و امیدواریم بتوانیم با اراده اي جدي تر به

آرمان هاي این شهید بزرگوار و تمام شهدا تأسی داشته باشیم. 
وي گلزارهاي مطهر شهدا را قطعه اي از بهشت روي زمین دانست و گفت: همانطور که در قرآن گفته شده شهدا "عند ربهم یرزقون"
هستند و بر همین اساس مزار آن ها بی شک بخشی از بهشت روي زمین است و باید قدردان وجود این گنجینه هاي گران بها باشیم. 
رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران افزود: در طول 42 سال گذشته با تأسی به فرهنگ ایثار و شهادت از مشکلات عبور کرده ایم و
امروز نیز به همین ترتیب رمز عبور از مشکلات همچنان توجه به فرهنگ ایثار و شهادت است و این مسئله بارها مورد تأکید مقام

معظم رهبري و رییس جمهوري بوده است. 
اوحدي با بیان اینکه جامعه هدف بنیاد شهید و امور ایثارگران حدود 3 میلیون و 750 هزار نفر را شامل می شود گفت: توفیق و
افتخار بزرگی نصیب بنیاد شهید و امور ایثارگران شده است که پذیراي این عزیزان باشد و دعا می کنیم که لیاقت خدمت به آنان را

داشته باشیم. 
معاون رییس جمهور با اشاره به ارائه خدمات درمانی در بیش از 9 هزار مرکز درمانی طرف قرارداد بیمه دي به ایثارگران گفت: بر
اساس تفاهم نامه اي که با وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی منعقد شده است تمام مراکز درمانی تأمین اجتماعی نیز به ایثارگران ارائه
خدمت می کنند. همچنین هزینه هاي انجام شده توسط ایثارگران در مراکز خصوصی نیز حداکثر ظرف مدت 48 ساعت به آنان

پرداخت می شود. 
اوحدي در ادامه این سفر با حضور در منازل جانباز گرانقدر 70 درصد "حسین آتش بار"، آزاده و جانباز فقید مرحوم "امان االله

ماندگاري" و خانواده معظم شهیدان "اسحاق و گنجعلی دارا" با آنان از نزدیک دیدار و گفت وگو کرد. 
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وي همچنین با حضور در مراسم امضاي تفاهم نامه هاي تأمین زمین 1200 واحد مسکونی و ایجاد شغل براي 800 نفر از ایثارگران و
ساماندهی گلزارهاي مطهر شهدا که در استانداري هرمزگان برگزار شد ضمن تبریک میلاد حضرت زینب (س) و روز پرستار تأکید
کرد: رفتار و کردار حضرت زینب (س) باید الگو و نمادي براي تمام رفتارهاي ما باشد. امام حسین (ع) در کربلا نداي هل من ناصر
ینصرنی سر دادند و امروز قدم بر داشتن در مسیر توسعه فرهنگ عاشورا در واقع پاسخ و حرکت در مسیر امام حسین (ع) و حضرت

زینب (س) است. 
معاون رییس جمهور افزود: عظمت کاري که شهدا، جانبازان و آزادگان انجام دادند به هیچ وجه با مسائل مادي قابل جبران نیست.
عزت نفس این عزیزان نیز به قدري بالا است که هرگز درخواستی ندارند، اما این مسئله نباید مانع انجام وظیفه ما در خدمت رسانی به

آن ها شود و باید بکوشیم با تمام توان در خدمت ایثارگران باشیم. 
رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران با بیان اینکه شهدا با خود خداوند معامله کرده اند گفت: خداوند خود را جانشین شهدا در خانواده
هاي آنان می داند و این مسئله نشانه جایگاه بسیار بالاي شهدا است. بهترین و برترین مکان بهشت متعلق به شهدا است و بزرگترین

توفیقی که نصیب ما شده است خدمتگزاري به خانواده هاي این عزیزان است و ان شاءاالله قدردان این جایگاه باشیم. 
اوحدي ادامه داد: یکی از دغدغه هاي اصلی بنیاد شهید و امور ایثارگران ترویج فرهنگ ایثار و شهادت است. موضوع درمان ایثارگران
یکی دیگر از دغدغه ها بوده که خوشبختانه اقدامات مناسبی در این مسیر صورت گرفته و مسکن و اشتغال نیز دو موضوع بسیار مهم
دیگر مورد توجه بنیاد هستند. با امضاي تفاهم نامه امروز در استان هرمزگان تقریباً 100 درصد مشکل مسکن ایثارگران در این استان

حل می شود. در زمینه اشتغال نیز علی رغم مشکلات بسیار زیاد در تلاش براي استفاده از تمام ظرفیت ها هستیم. 
حجت الاسلام والمسلمین محمد عبادي زاده نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان و امام جمعه بندرعباس نیز در این مراسم خدمات
رسانی به خانواده هاي معظم شهدا و ایثارگران را وظیفه تمام مسئولان و دستگاه ها دانست و گفت: خانواده هاي شهدا و ایثارگران

ولی نعمتان انقلاب اسلامی هستند و نباید به هیچ وجه اجازه دهیم کمترین بی توجهی به آنان صورت گیرد. 
وي افزود: استان هرمزگان ظرفیت هاي بسیار مناسبی دارد و باید بتوانیم در حوزه هایی چون اشتغال و مسکن خدمات رسانی مطلوبی
به ایثارگران داشته باشیم. امیرالمؤمنین حضرت علی (ع) هم رسیدگی و حل مشکلات مردم را از افتخارات خود می دانستند و این

مسئله باید سرلوحه همه ما باشد. 
فریدون همتی استاندار هرمزگان نیز در این مراسم تأکید کرد: تمام مردم علاقه ویژه اي نسبت به خانواده هاي گرامی شهدا و

ایثارگران دارند و احترام ویژه اي براي آنان قائل هستند. 
وي ادامه داد: برنامه ریزي ها باید به گونه اي باشد که ایثارگران به درجه اي از توانمندي تحصیلی برسند تا بی نیاز از هر نوع سهمیه
و با تکیه بر توانمندي هاي شخصی به بهترین مدارج تحصیلی و شغلی دست پیدا کنند. همچنین باید بیش از پیش در زمینه اشتغال

به سمت استفاده از ظرفیت هاي خوداشتغالی و کارآفرینی حرکت کنیم. 
در پایان این مراسم تفاهم نامه هاي تأمین زمین 1200 واحد مسکونی و ایجاد شغل براي 800 نفر از ایثارگران و ساماندهی گلزارهاي

مطهر شهدا به امضاي رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران و استاندار هرمزگان رسید. 
انتهاي پیام/ 

فایل هاي ضمیمه :
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چرا بخش زیادي از جمعیت بیکار کشور فارغ التحصیلان هستند؟

منبع: ریشهشماره خبر:  219  |  تاریخ: 1399/09/30

مطابق آخرین آمار مرکز آمار در تابستان 99 سهم جمعیت بیکار فارغ التحصیل از کل بیکاران حدود 40.7 درصد بوده که
دلایل متعددي در این باره وجود دارد.

مطابق آخرین آمار مرکز آمار در تابستان 99 سهم جمعیت
بیکار فارغ التحصیل از کل بیکاران حدود 40.7 درصد بوده

که دلایل متعددي در این باره وجود دارد. 

پایگاه خبري ریشه: مطابق آخرین گزارش مرکز آمار,  نتایج
نیروي کار در تابستان 99 حاکی از این است که  در
تابستان سال جاري جمعیت غیرفعال کشور افزایش و

جمعیت شاغل و بیکار کشور (جمعیت فعال) نسبت به فصل مشابه سال قبل با کاهش مواجه شده که این کاهش در مقایسه با فصل
بهار سال جاري نسبت به فصل مشابه سال قبل، از شدت کمتري برخوردار بوده است. 

بررسی نرخ بیکاري افراد 15 ساله و بیش تر نشان می دهد که 9.5 درصد از جمعیت فعال (شاغل و بیکار)، بیکار بوده اند. بررسی روند
تغییرات نرخ بیکاري حاکی از آن است که این شاخص، نسبت به فصل مشابه سال گذشته، یک درصد کاهش یافته است. 

در تابستان  امسال، 41.8 درصد از جمعیت 15 ساله و بیش تر از نظر اقتصادي فعال بوده اند، یعنی در گروه شاغلان یا بیکاران قرار
گرفته اند. بررسی تغییرات نرخ مشارکت اقتصادي حاکی از آن است که این نرخ نسبت به فصل مشابه در سال قبل (تابستان1398)

3.1 درصد کاهش یافته است. 

جمعیت شاغلین 15 ساله و بیشتر در این فصل 23 میلیون و 542 هزار نفر بوده که نسبت به فصل مشابه سال قبل تقریباً یک
میلیون و 210 هزار نفر کاهش داشته است. 

بررسی اشتغال در بخش هاي عمده اقتصادي نشان می دهد که در تابستان 1399، بخش خدمات با 48.1 درصد بیش  ترین سهم
اشتغال را به خود اختصاص داده است. در رتبه  هاي بعدي بخش هاي صنعت با 33.4 درصد و کشاورزي با 18.5 درصد قرار دارند. 

نرخ بیکاري جوانان 15 تا 24 ساله حاکی از آن است که 23.1 درصد از فعالان این گروه سنی در تابستان 1399 بیکار بوده اند.
بررسی تغییرات فصلی نرخ بیکاري این افراد نشان می دهد، این نرخ نسبت به فصل مشابه در سال قبل (تابستان 1398) سه درصد

کاهش یافته است. 

بررسی نرخ بیکاري گروه سنی 18 تا 35 ساله نیز نشان می دهد که در تابستان امسال، 16.9 درصد از جمعیت فعال این گروه سنی
بیکار بوده اند. این در حالی است که تغییرات فصلی نرخ بیکاري این افراد نشان می دهد این نرخ نسبت به تابستان 1398، به میزان
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یک درصد کاهش یافته است. 

بررسی سهم اشتغال ناقص جمعیت 15 ساله و بیش تر نشان می دهد که در تابستان امسال، 9.3 درصد جمعیت شاغل، به دلایل
اقتصادي (فصل غیرکاري، رکود کاري، پیدا نکردن کار با ساعت بیش تر و…) کم تر از 44 ساعت در هفته کار کرده و آماده براي
انجام کار اضافی بوده اند. این در حالی است که 36 درصد از شاغلین 15 ساله و بیش تر، 49 ساعت و بیش تر در هفته کار کرده اند. 

این آمارها در حالی از سوي مرکز رسمی اعلام شد که مرکز پژوهش هاي مجلس در بررسی به این پرداخته است که  22.3 درصد از
بیکاران و 8.9 درصد از جمعیت شاغل تابستان 1398، در تابستان 1399 به جمعیت غیرفعال اضافه شده اند و در صورتی که این افراد

در جمعیت جویاي کار لحاظ شوند، نرخ بیکاري به 18.5 درصد افزایش می یافت. 

در تابستان 99 سهم جمعیت بیکار فارغ التحصیلان آموزش عالی از کل بیکاران 40.7 درصد بوده است. این سهم در بین زنان نسبت
به مردان و در نقاط شهري نسبت به نقاط روستایی بیشتر بوده است. بررسی تغییرات این شاخص نشان می دهد که سهم جمعیت

مذکور نسبت به فصل مشابه سال قبل 3.1 درصد کاهش داشته است. 

در تابستان 99سهم جمعیت شاغل فارغ التحصیل آموزش عالی از کل شاغلان 24.4 درصد بوده است. این سهم در بین زنان نسبت به
مردان و در نقاط شهري نسبت به نقاط روستایی بیشتر بوده است. بررسی تغییرات این شاخص نشان می دهد که سهم این جمعیت

نسبت به فصل مشابه سال قبل 0.3 درصد کاهش یافته است. 

عوامل دخیل در بیکاري فارغ التحصیلان 

سید احمد میرزائی, نایب رییس و معاونت اقتصادي و امور بین الملل اتاق تعاون استان یزد درباره علت بیکاري می گوید: از جمله
عوامل درونی که با مقوله اشتغال و کاریابی فارغ التحصیلان ارتباط دارند. عبارتند از: 

عدم تناسب بین ظرفیت فعلی پذیرش دانشجو در دانشگاه و نیازهاي آتی بازار کار. 

عدم تناسب بین محتواي آموزش با مهارتهاي شغلی. 

عدم آگاهی جامعه و خانواده از تناسب بین نیاز جامعه و خواسته خانواده 

عدم توفیق دانشگاهها در ایجاد و تقویت روحیه علمی وانگیزه خدمت رسانی به جامعه در دانشجویان. 

مشخص نبودن حداقل قابلیتهاي علمی و عملی براي فارغ التحصیل شدن. 

12:عدم آشنایی اعضاي هیات علمی با فرایند و نحوه انجام امور در واحدهاي تولیدي و خدماتی مرتبط با رشته تحصیلی فارغ
التحصیلان. 

13: فقدان زمینه مناسب براي آموزشهاي علمی و کاربردي. 
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عوامل بیرون که با مقوله اشتغال و کاریابی فارغ التحصیلان ارتباط دارند. عبارتند از : 

رواج نیافتن و مشخص نبودن فرهنگ کاریابی 

عدم توسعه بنگاههاي کاریابی خصوصی 

عدم توسعه کانونهاي فارغ التحصیلان و ناکارآمدي آنها در کاریابی و هدایت شغلی 

تعدد متقاضیان و رقابت شدید براي کسب مشاغل موجود 

رواج نیافتن فرهنگ کارآفرینی و کم بودن تعداد کارآفرینان 

وجود مشکلات اجرایی در پیاده کردن سیاستها و برنامه هاي کلان اشتغال. 

راه کارهاي رفع بیکاري: 

ما به مساله اشتغال باید از دومنظر توجه کنیم؛ اول اینکه اشتغال موجود حفظ گردد و دوم  اشتغال جدید ایجاد شود. از جمله راه حل
هایی که براي رفع بیکاري پیشنهاد می گردد عبارت است از: 

1: آموزش هاي مهارتی 

ارائه آموزش هاي مهارتی به جوانان متناسب با نیاز جامعه و بازار کار زمینه ساز موفقیت زندگی فردي و اجتماعی و رافع مشکل
بیکاري آنهاست و تا زمانی که به ارتباط جدي آموزش با اقتصاد و اشتغال دقت نشود، شاهد اقتصاد ناپایدار و انبوه کارشناسِ بیکار

خواهیم بود. 

2: فراهم کردن حمایت هاي مشاوره اي و مددکاري 

3: افزایش ساخت مسکن 

ساخت مسکن سبب ایجاد مشاغل متنوع می شود.چنانچه این امر مورد توجه قرار بگیرد نه تنها نیاز اصلی اکثر جوانان که نیاز به
مسکن است را تامین می کند ازطرفی سبب ایجاد مشاغل متعدد گشته و همچنین کارگاه ها و کارخانه هاي کوچک و بزرگ هم می

توانند ازآن بهره گیرند. 

4: توسعه جهانگردي و گردشگري 

با توجه به اینکه کشور ما و از جمله استان یزد از جاذبه هاي گردشگري(تاریخی و تفریحی) فراوان برخوردار است با توجه بیشتر به
این بخش می توان از این طریق باعث ایجاد شغل هاي جدید در جامعه شد. 
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5: توسعه صادرات غیر نفتی – خدمات فنی مهندسی 

6: توسعه فعالیت هاي عمرانی 

7:توسعه فعالیت هاي تکنولوژي اطلاعات 

توسعه فعالیت هاي آي تی سبب به کارگیري نیروهاي جوان و بااستعداد کشور می شود وسبب اشتغال زایی و همچنین موجب ارز
آوري قابل ملاحظه اي می شود. 

8: جلوگیري از قاچاق کالاها 

قاچاق کالا سبب می شود بسیاري از شرکت هاي تولیدي ورشکست شده و بسیاري از کارکنان آنها بیکار شوند. قاچاق کارا کمر تولید
داخل را می شکند. جلوگیري از قاچاق و حمایت از کالاي ایرانی سبب اشتغال زایی شده و از بیکاري جلوگیري می کند. 

9: حمایت از کارافرینی و کار آفرینان و سرمایه گذاران 

این راهکار می تواند در اشتغال زایی بسیار موثر باشد. درعین حال، حمایت از جوانان ایرانی و استعداد آنهادر زمینه هاي مختلف اعم
از علمی و هنري باعث می شود آنها به خود باوري رسیده و بخش عمده اي از نیروي جوان و فعال ازبیکاري رهایی یابند. 

10: آموزش جامعه ( خانواده) نسبت به فرهنگ صحیح کار، کارگر، کارفرما 

انجام تمامی کارها بین کارگر و کارفرما طبق قانون کار مشخص می باشد پس نباید کارگر  را آنچنان بزرگ  و کارفرما را حقیر و
بالعکس دانست. بنابراین باید برداشت هاي غلطی که در افکار بعضی از خانواده ها می باشد را با آموزش درست و صحیح بین روابط
کارگر و کارفرما چه از نظر بالا بردن کارکرد مفید نیروي کار و چه از نظر شخصیتی فرهنگ سازي کنیم تا مانع از بیکاري افراد جامعه

باشیم. 

11: متناسب کردن پذیرش دانشجو با نیاز اقتصادي اجتماعی 

این تناسب در سطوح مختلف آموزشی و خصوصا تمرکز بر تحصیلات کاردانی فنی و حرفه اي(با هدف ورود مستقیم به بازار کار و
صنعت) و تحصیلات عالیه؛ خاصه دوره دکترا (که نیروي متخصص و نخبه مورد نیاز را فراهم می کند)، باید اعمال شده و از حجم زیاد
پذیرش دانشجوي ارشد و خصوصا کارشناسی پرهیز شود. درعین حال، کاهش پذیرش دانشجو و حتی دانش آموز در رشته هایی که

حرفه محور نبوده و مورد نیاز جامعه نمی باشند، مورد نظر است. 

12: تنظیم نرخ بهره بانکی متناسب با شرایط اقتصادي کشور 

کاهش نرخ سود سپرده هاي بانکی و به تبع آن کاهش نرخ تسهیلات پرداختی به کارآفرینان و سرمایه گذاران با هدف کاهش هزینه
هاي استقراض و تامین مالی بخش خصوصی صورت می پذیرد و انتظار می رود این امر منجر به رشد اقتصادي شود. 



12/20/2020 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 541/606

13: معافیت هاي مالیاتی کارفرمایی 

به منظور تحریک کارفرمایان براي افزایش و ایجاد اشتغا ل زایی، معافیت هاي مالیاتی ابزاري کارآمد در دست دولت و مجلس است.
دولت ها می توانند بر اساس دو شاخص مدت زمان و درصد معافیت مالیاتی، انواع مختلفی از طرح ها را تدوین و اجرا کنند. 

راه اندازي کسب وکارهاي جدید در مناطق محروم نیز از جمله مهم ترین اهداف این گونه طرح هاست که در کشور خودمان نیز این
راهبرد در حال اجراست. 

14: تهیه داده هاي اقتصاد محلی (بانک اطلاعات بومی) و به کارگیري علم بازاریابی 

استان ها باید بتوانند با بهره گیري از فعالیت هاي علمی بازاریابی براي استان خود جایگاه مناسبی تعریف کرده و فعالان و سرمایه
گذاران را به سمت خود بکشانند. بازاریابی از طریق متمرکز شدن بر مزیت هاي رقابتی هر منطقه می تواند نقشی کلیدي در مقابله با
بیکاري داشته باشد. فعالیت هاي اصلی بازاریابی محلی می تواند شامل فراهم آوري فعالیت هاي ترفیعی-تشویقی، ایجاد و راه اندازي

وب سایت هاي چندزبانه و تبلیغات باشد. 

15: توسعه و حمایت از کسب و کارهاي کوچک، استارت آپ ها، دانش بنیان ها 

با استقرار مراکز شتابدهنده در مناطق کم درآمد، می توان پوشش و حمایتی مناسب براي آنان در نظر گرفت. دولت ها می توانند از
روش هاي مختلف از جمله کاهش یا حذف مالیات، تامین مالی و پرداخت یارانه این مراکز را حمایت کنند. با تقویت فضاي شتاب
دهنده ها و مراکز رشد از طریق ارائه خدمات مشترك تجاري (کارهاي اداري – خدماتی، امنیت و…)، استفاده از تجهیزات (کامپیوتر،
تلفن، دستگاه فکس و…) و سایر امکانات (ناهارخوري، اتاق جلسات و…) علاوه بر کاهش هزینه هاي این مراکز، شبکه هاي اطلاعاتی

و تبادل ایده میان کارآفرینان تسهیل شده و همین امر منجر به افزایش اشتغا ل زایی پایدار خواهد شد. 

16: ایجاد مشاغل خانگی 

امروزه مشاغل خانگی و خرد، نقش بسیار زیادي در رفع معضل بیکاري و ایجاد شغل هاي جدید  ایفا می کنند و با دریافت تسهیلاتی
اندك می توانند اشتغال گسترده اي را در جامعه ایجاد کنند. همچنین  این مشاغل می توانند علاوه بر تاثیر در رشد و توسعه

اقتصادي، در زمینه توسعه اجتماعی نیز تغییرات مثبت ایجاد کنند. 

به طوري که بسیاري از کارها در دنیاي عصر دیجیتال، نیازي به حضور شما ندارد؛ از آموزش گرفته تا مشاوره. همه این ها، مشاغل
خانگی هستند که مصداق هاي کسب وکار اینترنتی  یا کارآفرینی دیجیتالی محسوب می شوند که درآمد دلاري دارند. 

از جمله آن ها: طراحی نقشه، آموزش زبان، ساخت صنایع دستی، طراحی پارچه و لباس، طراحی اپ، مشاوره فنی و مهندسی، مشاوره
تغذیه، حسابداري، مدیریت پرتفو در بازار بورس، نظارت و بازرسی دوره اي و حوزه هاي مختلف دیگر را می توان نام برد. 

17: توسعه و حمایت از مشاغل روستایی 

با اجراي طرح حمایت از مشاغل روستایی علاوه بر ایجاد اشتغال جدید، باعث حفظ اشتغال موجود در سراسر کشور شده است به
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طوري که یکی از اهداف اجراي این قانون، مهاجرت معکوس به روستاها بود که با پرداخت تسهیلات به طرح هاي اشتغال روستایی تا
حدودي قابل اجراست. 

براي مثال مشاغلی چون کشاورزي، دام داري، صنایع دستی و … نمونه هایی از آن است. 

منبع: خبرگزاري تسنیم 
انتهاي پیام
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وام سرمایه گذاري براي استارت آپ هاي برنده الکام استارز

منبع: روزنامه تعادلشماره خبر:  220  |  تاریخ: 1399/09/30

درحالی که نمایشگاه الکامپ به دلیل شیوع کرونا لغو شده، الکام استارز به صورت آنلاین برگزار می شود و رییس سازمان
فناوري اطلاعات نیز براي ترغیب استارت آپ ها به تامین مالی از طریق سرمایه گذاري به جاي وام،

درحالی که نمایشگاه الکامپ به دلیل شیوع کرونا لغو شده،
الکام استارز به صورت آنلاین برگزار می شود و رییس
سازمان فناوري اطلاعات نیز براي ترغیب استارت آپ ها به
تامین مالی از طریق سرمایه گذاري به جاي وام، از ارایه
جایزه به استارت آپ هاي برنده الکام استارز به صورت وام
سرمایه گذاري خطرپذیر خبر داد.برگزاري بیست و
ششمین دوره نمایشگاه بین المللی الکامپ به دلیل شیوع
کرونا در کشور منتفی شد، اما الکام استارز که در سال هاي
گذشته، رویداد حضور استارت آپ ها در الکامپ بود، از 29

دي ماه تا 2 بهمن و البته به صورت آنلاین برگزار می شود. در این راستا محمدباقر اثنی عشري، رییس سازمان نظام صنفی کشور در
نشست خبري اظهار کرد: در پنج سال اخیر سازمان نظام صنفی رایانه اي برگزار کننده نمایشگاه الکامپ بود و در سال 1398 هم
رکوردهاي قبلی نمایشگاهی خود در این زمینه را شکستیم و الکامپ به بزرگ ترین نمایشگاه کشور با حضور بالاي 100 هزار
بازدیدکننده و تعداد زیادي شرکت تبدیل شد و حتی براي الکامپ 99 تصمیم گرفتیم کل فضاي نمایشگاه را به الکامپ 26 اختصاص
دهیم. وي با اشاره به تغییر چند باره زمان نمایشگاه به دلیل کرونا بیان کرد: در نهایت به دلیل موج هاي کرونا، تصمیم گرفتیم
برگزاري نمایشگاه را لغو کنیم. باید پذیرفت که براي سلامتی خود و جامعه از این فعالیت اقتصادي چشم پوشی شود. البته سال آینده
الکامپ متفاوتی برگزار خواهد شد. اما امسال با وجود لغو الکامپ، رویداد جانبی آن یعنی الکام استارز، به دلیل استقبال بالاي شرکت
هاي استارت آپی، به صورت آنلاین برگزار خواهد شد. رییس نصر کشور با اشاره به این رویداد گفت: الکام استارز که بستري است براي
نشان دادن تلاش هاي کسب وکارهاي کوچک در راستاي رونق اقتصاد، از سال 1394 در یک سالن کوچک آغاز به کار کرد و سال
گذشته حدود 5000 استارت آپ، پنج سالن و 6000 متر فضا را به خود اختصاص دادند. در این برنامه هر سال از حمایت مالی
سازمان فناوري اطلاعات برخوردار بودیم. سازمان براي استارز همیشه یارانه در نظر می گرفت. حالا امسال غیر از سازمان فناوري

اطلاعات، الکام استارز از حمایت معاونت علمی ریاست جمهوري نیز برخوردار است. 

تمام مراحل الکام استارز 

به صورت کاملا الکترونیکی انجام می شود 

آرش برهمند، مدیر اجرایی الکام استارز با بیان اینکه تمام مراحل ثبت نام و شرکت و داوري تیم ها در ششمین دور از الکام استارز به
صورت کاملا الکترونیکی انجام می شود، گفت: برگزاري فیزیکی نمایشگاه به شکل تمام عیار در فضاي آنلاین امکان پذیر نبود، انتخابی
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که داشتیم این بود که بخشی از فعالیت جانبی که بیشترین کارکرد را براي استارت آپ ها داشتند را شناسایی و سعی کنیم آنها را در
فضاي آنلاین امتداد دهیم. در مجموعه الکام پیچ، پاویون شتاب و آوردگاه سرمایه در این دور به صورت آنلاین برگزار خواهد شد. وي
ادامه داد: بخش دیگر که براي استارت آپ ها مفید است، بخش جذب سرمایه به نام آوردگاه سرمایه است. مذاکراتی در این زمینه با
چندین پلتفرم جذب سرمایه از جمله انجمن VC و بوم سرمایه متعلق به سازمان فناوري اطلاعات و صندوق نوآوري و شکوفایی با
همراهی معاونت علمی ریاست جمهوري انجام شده است. از سوي دیگر زیربخشی را با همکاري سازمان فناوري اطلاعات در بخش
مسابقه به نام بخش دانش آموزي دیده ایم که این بخش یکی از بخش هاي جذاب و پرشور دور گذشته الکام استارز بود و امسال
تصمیم گرفته ایم با رویکرد کامل تري این بخش را هم داشته باشیم. به گفته برهمند مجموع جوایز نقدي براي بخش الکام پیچ یا
بخش مسابقه 150 میلیون تومان است که در مجموع 10 تیم منتخب الکام پیچ و دو تیم منتخب براي شرایط همه گیري کرونا
اختصاص پیدا خواهد کرد. جوایز ویژه اي هم براي چهار حوزه هوش مصنوعی، اینترنت اشیاء، واقعیت مجازي و واقعیت افزوده در نظر
گرفته شده که این بخش از بخش هاي مورد حمایت معاونت علمی ریاست جمهوري هستند. یک جایزه ویژه هم سازمان فناوري
اطلاعات براي دو تیم منتخب در بخش الکام پیچ در نظر گرفته که تا سقف 30 درصد سرمایه اي که آن تیم بتواند از هر VC دریافت
کند را شامل می شود. او در مورد همکاري معاونت علمی از الکام استارز اظهار کرد: از سمت معاونت علمی ریاست جمهوري هم براي
هر یک از استارت آپ هایی که در الکام پیچ انتخاب شده باشند تا سقف 50 میلیون تومان به صورت مستقیم سرمایه اولیه در نظر
گرفته شده است که این 50 میلیون تومان مشروط به پذیرش در شتاب دهنده ها یا VCها خواهد بود. آوردگاه سرمایه هم با همکاري
معاونت علمی و صندوق نوآوري یک سرمایه ویژه به نام «استارز اینوست» در نظر گرفته است. مجموع سقفی که براي بخش آوردگاه
سرمایه از سمت صندوق نوآوري و شکوفایی در نظر گرفته شده نیز 18 میلیارد تومان است. از یکم تا 12 دي ماه زمان ثبت نام براي
شرکت در الکام پیچ، پاویون شتاب و آوردگاه سرمایه در نظر گرفته شده و از 13 تا 16 دي ماه نیز بررسی مدارك و تکمیل اطلاعات
صورت خواهد گرفت. 17 تا 19 دي ماه همزمان بندي ارایه پیچ و جلسات مشاوره و سرمایه گذاري است. درنهایت 29 دي ماه تا 2

بهمن زمان برگزاري و اعلام نتایج منتخبین ششمین دوره الکام استارز است. 

جایزه یک میلیارد تومانی سازمان فناوري به برنده الکام استارز 

همچنین امیر ناظمی، رییس سازمان فناوري اطلاعات، با اشاره به حمایت سازمان فناوري از الکام استارز گفت: توصیه شدید به
استارت آپ ها این است که براي تامین مالی خود از وام استفاده نکنند و از VCها (سرمایه گذاري خطرپذیر) استفاده کنند. براي
جذاب این کار، یک جایزه در نظر گرفتیم که یک میلیارد تومان وام سرمایه گذاري خطرپذیر است. امسال به جاي ارایه وام سعی شده
از طریق جذب سرمایه به آنها کمک کنیم. وي ادامه داد: جایزه تیم اولی که توسط هیات داوران انتخاب شود، یک میلیارد تومان وام
سرمایه گذاري خطرپذیري است که یک سال تنفس دارد و زمان بازپرداخت آن چهار سال تعیین شده و سود بانکی مورد محاسبه اش
9 درصد است. یعنی اگر یک سرمایه گذار روي تیمی سرمایه گذاري کند، ما تا سقف یک میلیارد تومان را به او وام می دهیم. به تیم
هاي دوم و سوم نیز 750 میلیون تومان و تیم هاي چهارم، پنجم و ششم هم 500 میلیون تومانی به صورت وام سرمایه به سرمایه
گذارها پرداخت می شود. معاون وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات با اشاره به طرح بوم واره بیان کرد: مورد بعدي طرح بوم واره است
که سازمان فناوري اطلاعات از ابتداي امسال این طرح را آغاز کرده و تا کنون 2900 خدمت در این طرح به صورت رایگان توسط

استارت آپ ها استفاده می شود. 

جایزه 200 میلیون تومانی به تیم هاي یک تا 12 

ناظمی با اشاره به امتیازاتی که از طرح بوم واره براي شرکت کنندگان الکام استارز در نظر گرفته شده گفت: همچنین بسته کمک
200 میلیون تومانی از طرح بوم واره، غیر از جوایز اعلام شده به تیم هاي اول تا دوازدهم این دور از الکام استارز که توسط هیات
داوران انتخاب شده اند، تعلق خواهد گرفت. یعنی بسته 100 میلیون تومانی آنها ضربدر 2 می شود. به عبارتی اگر 10 میلیون تومان
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از خدمات ابري و میزبانی می توانستند رایگان استفاده کنند، الان هر کدام 200 میلیون تومان می توانند به صورت رایگان از این
خدمات استفاده کنند. وي با بیان اینکه طرح بوم سرمایه نیز در رویداد آنلاین الکام استارز رونمایی و به کار گرفته خواهد شد، گفت:
در این طرح تمامی استارت آپ هایی که در طرح ایران نوآفرین ثبت نام کرده اند، در صورتی که نیازمند جذب سرمایه باشند، بیزنس
پلن یا نقشه تجاري خود را به اضافه برآوردهایی که براساس مطالعات امکان سنجی شان انجام شده، روي سایت نوآفرین و در بخش
VC بوم سرمایه بارگذاري می کنند. رییس سازمان فناوري اطلاعات ادامه داد: اگر استارت آپ ها سرمایه گذار را از لیست شرکت هاي
انتخاب کرده باشند، مستقیم طرحشان براي آنها ارسال می شود و اگر انتخاب نکرده باشند وارد تالار سرمایه می شوند و سرمایه
گذاران مختلف می توانند طرح آنها را ببینند و در صورت تمایل روي آنها سرمایه گذاري کنند. در سایت الکام استارز هم لینکی
مربوط به این طرح وجود دارد که استارت آپ ها با کمک آن به جزئیات این طرح دسترسی خواهند داشت. ناظمی به بخش دانش
آموزي در الکام استارز اشاره کرد و گفت: فعالیت هاي حوزه آموزش کارآفرینی به دانش آموزان از دو سال پیش توسط سازمان فناوري
اطلاعات آغاز شد. دلیل شروع این کار نیز نیاز کودکان آینده به دو مهارت کلیدي یعنی تفکر انتقادي و کارآفرینی است. با توجه به
اینکه موضوع کارآفرینی به صورت رسمی در کتاب هاي درسی سهم بالایی ندارد، تصمیم گرفتیم به صورت دوره هاي کوتاه مدت با

همکاري وزارت آموزش و پرورش فعالیت در این زمینه را برگزار کنیم. 

رقابت تیم هاي دانش آموزي در الکام استارز 

وي ادامه داد: در طول دو سال گذشته در مجموعه 3015 دانش آموز در این دوره ها شرکت کرده اند و دو کمپ برنامه نویسی هم
سال گذشته برگزار شده است. امسال در برنامه الکام استارز نه تنها پذیراي تیم هاي دانش آموزي هستیم و رقابت خاص تیم هاي
دانش آموزي وجود دارد، بلکه براي سه تیم برتر دانش آموزي هم جایزه مربوط به 200 میلیون تومان بوم سرمایه هم در نظر گرفته
خواهد شد. به این ترتیب 15 بسته 200 میلیون تومانی، به اضافه بخش مربوط به سرمایه را جزو جوایز امسال داریم. همچنین برات
قنبري، دبیر کل سازمان نظام صنفی رایانه اي کشور از حمایت از شرکت هاي استارت آپی در راستاي برنامه تحولی سازمان نصر
کشور به نام بیستون اشاره کرد. او با توجه به کمبود ظرفیت هایی که در سال هاي گذشته در بخش فضاي مجازي کشور شده گفت:
شش سال پیش ظرفیتی که براي فضاي مجازي داشتیم یک پانزدهم فضاي امروز بود. آن زمان فکر می کردیم براي فضاي مجازي
باید حداقل 30 برابر ظرفیت سازي شود که متاسفانه نتوانستیم این افزایش ظرفیت را ایجاد کنیم.حالا هم که 15 برابر ظرفیت سازي
انجام شده باز هم سرعت و سرویس مطلوبی در اختیار مردم قرار نمی گیرد. این شرایط نشان می دهد این فضا نیاز به سرمایه گذاري
بیشتري است. وي با اشاره به تاسیس نصر کشور گفت: سازمان نظام صنفی رایانه اي کشور از سال 1382 براساس برنامه سوم شکل
گرفت و حالا این سازمان در مرحله پیاده سازي برنامه تحول خودش است. در طرح بیستون که به عنوان طرح تحول سازمان است،
برنامه توانمندسازي زیست بوم کسب وکارهاي نوپا یکی از اهدافش است. براي رسیدن به این هدف سازمان نصر ایران از همراهی و

کمک کلیه بازیگران بازار و اکوسیستم ارتباطی و فناوري ایرانی استقبال خواهد کرد.
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دست سازه هاي مادران شهر تهران در قلب طهران

منبع: جامعه ایده آلشماره خبر:  221  |  تاریخ: 1399/09/30

به گزارش جامعه ایده آل به نقل از روابط عمومی شهرداري
منطقه 12، به مناسبت شب یلدا و براي حمایت از زنان
سرپرست خانوار بازارچه یلدا از 27 آذر در بوستان زندگی
منطقه 12 در حال برگزاري است و تا 30 آذر ادامه خواهد

داشت. 
بر اساس این گزارش، نمایشگاه «بازارچه یلدا» به مناسبت
شب یلدا و براي زنان سرپرست خانوار خوداشتغال ایجاد
شده و یک فرصت شغلی و حمایتی براي این افراد است که
به مدت چهار روز از 27 تا 30 آذر از ساعت 10 صبح تا 5

بعد از ظهر در فاز دوم بوستان زندگی و در ضلع شمال دریاچه این بوستان برگزار می شود. 
هدف از ایجاد این بازارچه که به همت اداره امور بانوان منطقه برگزار شده، حمایت از زنان سرپرست خانوار است و بوستان زندگی در
محله هرندي به این دلیل براي برگزاري این نمایشگاه انتخاب شد که در این محله به عنوان یک محله کم برخوردار، رونق زندگی

صورت گیرد و ارتقاي کیفیت زندگی با حضور شهروندان ایجاد شود. 
به گفته برگزارکنندگان این نمایشگاه، این بازارچه اولین نمایشگاه خوداشتغالی زنان سرپرست خانوار است که با حضور 24 زن
سرپرست خانوار به صورت پایلوت در بوستان زندگی برگزار می شود که اگر برگزاري این نمایشگاه بازخوردهاي مثبتی داشته باشد،

یک نمایشگاه دائمی براي زنان سرپرست خانوار ایجاد خواهد شد. 
گفتنی است در حال حاضر 1451 زن سرپرست خانوار در منطقه 12 وجود دارند که از این بین 132 نفر در مراکز کوثر و همچنین به
صورت مشاغل خانگی و خوداشتغالی مشغول به کارند. منطقه 12 در این دوره در حال به روزرسانی زنان سرپرست خانوار است و بر
اساس گروه سنی و جامعه هدف براي آنها برنامه ریزي خواهد شد؛ بدین صورت که براي گروه سنی 25 سال تا 45 سال
توانمندسازي، اشتغال و کارآفرینی و براي گروه سنی 55 تا 65 سال برنامه هاي حمایتی در نظر گرفته شده است؛ همچنین یک سري
برنامه ها نیز براي فرزندان و دختران خانواده زنان سرپرست خانوار مانند آموزش، توانمندسازي و اوقات فراغت در نظر گرفته شده
است. در بحث توانمندسازي نیز ایجاد توانایی به لحاظ شخصیتی، رفتاري، خودشناسی و مواردي مانند آموزش، اشتغال، کارآفرینی و

مهارت آموزي مورد نظر شهرداري این منطقه است.
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تفاهم نامه احداث یک هزار و 200 مسکن ایثارگران هرمزگان امضا شد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  222  |  تاریخ: 1399/09/30

فصل اقتصاد - بندرعباس- ایرنا- تفاهم نامه تامین زمین احداث یک هزار و 200 مسکن و ساماندهی اشتغال و کارآفرینی
خانواده هاي شاهد و ایثارگر هرمزگان عصرشنبه بین استاندار و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران به امضا رسید.

فصل اقتصاد - تفاهم نامه تامین زمین احداث یک هزار و
200 مسکن و ساماندهی اشتغال و کارآفرینی خانواده هاي
شاهد و ایثارگر هرمزگان عصرشنبه بین استاندار و رییس

بنیاد شهید و امور ایثارگران به امضا رسید. 
استاندار هرمزگان در این مراسم اظهارداشت: با انعقاد
تفاهم نامه و اختصاص زمین براي ساخت مسکن ایثارگران،
مشکل تامین مسکن تمامی ایثارگران هرمزگان رفع خواهد

شد. 
فریدون همتی افزود: استان هرمزگان از ظرفیت هاي متنوع و بزرگی بهره مند است و اقدامات خوبی نیز در راستاي افزایش منابع

درآمدي براي خدمات رسانی به خانواده شهدا و ایثارگران انجام شده است. 
وي ادامه داد: دولت در زمینه توانمندسازي خانواده هاي شهدا و ایثارگر از همه ظرفیت ها استفاده خواهد کرد و این آمادگی وجود

دارد با تشکیل تعاونی و اعطاي تسهیلات، زمینه ورود ایثارگران به بخش کشاورزي که جزء مشاغل کلیدي است فراهم شود. 
استاندارهرمزگان گفت: تبدیل فرزندان خانواده هاي شاهد به نیروهاي ماهر و فنی، امکان بهره گیري از توانمندي این نیروها را در

صنایع استان سرعت می بخشد و در همین راستا اقدامات مطلوبی از سوي بنیاد شهید صورت گرفته است. 
همتی، حفظ کرامت خانواده هاي ایثارگر را وظیفه مسوولان دانست و بیان داشت: به عنوان متولیان دولت در هرمزگان از هیچ

مساعدتی در این زمینه دریغ نمی کنیم. 
سعید اوحدي معاون رییس جمهور و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران در سفر خود به استان هرمزگان ضمن اداي احترام به مقام
شامخ شهدا در گلزار شهداي بندرعباس با حضور در منزل "جانباز 70 درصد حسین آتشبار، خانواده مرحوم حاج امان االله ماندگاري از
آزادگان دوران دفاع مقدس و مدیرکل سابق حج و زیارت هرمزگان و همچنین مادر شهیدان با فاطمه بینوایان مادر شهیدان اسحق و

گنجعلی دارا" با آنان دیدار و گفتگو کرد. 
تفاهم نامه تامین زمین مسکن و ساماندهی اشتغال و کارآفرینی استان هرمزگان در سالن جلسات استانداري از دیگر برنامه هاي سفر

یکروزه اوحدي به این استان بود. 
استان هرمزگان داراي یک هزار و 500 شهید، 2 هزار و 861 جانباز و 341 آزاده است که از این تعداد یک هزارو 765 جانباز، 610

شهید و 176 آزاده مربوط به شهرستان بندرعباس می باشد. 
این استان در مجموع داراي یکهزارو 182 مادر شهید و یک هزار و 126 نفر پدر شهید است. 

2 هزار و 310 نفر از والدین شهدا مربوط به استان هرمزگان هستند که از این تعداد یک هزار و 496 نفر آنها تا شهریور امسال فوت
شدند.
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توسعه محلی شهر هوشمند

منبع: همشهريشماره خبر:  223  |  تاریخ: 1399/09/30

شهرهاي هوشمند یکی از معیارهاي پیشرفت صنعتی هر کشور محسوب می شوند.

 
 

 
فاطمه عسگري نیا 

شهرهاي هوشمند یکی از معیارهاي پیشرفت صنعتی هر کشور محسوب می شوند. حالا مدت هاست، برنامه ریزي براي ایجاد
زیرساخت هاي شهر هوشمند در تهران، به عنوان پایتخت ایران، هم به گوش می رسد، اما حقیقت این است که فراهم کردن این
زیرساخت ها جز در سایه توجه به محله ها و مشارکت با اهالی هر محله امکان پذیر نیست. کارگروه نوآوري و ایده پردازي شورایاري
منطقه 11، براي نخستین بار در تهران با تأسیس مرکز نوآوري، مهارت افزایی و زیرساخت هاي هوشمند در سراي محله جمهوري به

 
استقبال این مهم رفته است. 

محله هاي بزرگ و کوچک شهر این روزها جمعیت زیادي را در دل خود جاي داده، در میان این جمعیت انبوه که در کوچه پسکوچه
هاي قدیمی و جدید شهر پراکنده اند، افراد مستعد و توانمند کم نیستند، فقط کافی است براي شناسایی و پرورش این استعدادها
کمی وقت گذاشت و خلاقیت به خرج داد؛ مثل کاري که کارگروه نوآوري و ایده پردازي شورایاري منطقه 11 در پیش گرفته و قرار
است با تأسیس نخستین مرکز نوآوري، مهارت افزایی و زیرساخت هاي هوشمند در محله جمهوري هم استعدادهاي نشکفته منطقه را

 
شناسایی کند، هم گامی محکم در مسیر هوشمندسازي منطقه بردارند. 
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کریم عونی/ دبیر کارگروه نوآوري و ایده پردازي منطقه 11 

فعالیت مویرگی مراکز نوآوري در محله ها 
ناگفته نماند که موقعیت جغرافیایی و اقتصادي منطقه را در کنار آینده نگري شورایاري، به عنوان نمایندگان مردم، می توان از پیش
شرط هاي لازم براي اجراي این ایده برشمرد. «کریم عونی» دبیر کارگروه نوآوري و ایده پردازي منطقه 11، با اشاره به فعالیت 21
صنف و بورس تجاري در منطقه در کنار مراکز علمی بزرگی چون دانشگاه تهران و دانشگاه امیرکبیر می گوید: «در حال حاضر، تمامی
زیست بوم هاي نوآوري در مراکز علمی و دانشگاهی متمرکز است و خبري از فعالیت مویرگی آنها در محله ها نیست. به خاطر همین،
مردم عادي و چه بسا مستعد درگیر آنها نمی شوند.» عونی معتقد است منطقه 11 داراي ظرفیت هاي فراوانی است که در صورت
ورود به این حوزه می توان شاهد توسعه اقتصادي، شکسته شدن دور باطل فقر، نوآوري در منطقه و انباشت سرمایه براي شهروندان

 
ساکن در آن بود. 

استارت آپ هاي کوچک را با بهره گیري از توان محلی شهر راه اندازي کنیم و معتقدیم این استعدادیابی ها باید از محله آغاز شود و

 
بعد از محله در ناحیه و منطقه گسترش یابد 

دبیرکارگروه نوآوري محله جمهوري، حرکت محله به سمت نوآوري، ترسیم چشم انداز بهتر براي محله و پرهیز از اجراي فعالیت هاي

 
سنتی در سراهاي محله را از جمله اهداف ایجاد نخستین مرکز نوآوري در محله برمی شمارد 

 
جمهوري؛ پایلوت توسعه فناوري منطقه 

اعضاي کارگروه نوآوري، فناوري و ایده پردازي منطقه 11 براي ایجاد نخستین مرکز نوآوري به صورت پایلوت در منطقه، محله
جمهوري را انتخاب کرده اند. یکی به دلیل موقعیت جغرافیایی محله و دسترسی آسان آن، دیگري وجود زیرساخت هاي اولیه براي
انجام این کار. «الهام مولوي زاده» جانشین دبیرکارگروه نوآوري، فناوري و ایده پردازي محله جمهوري، و عضو هیئت رئیسه شورایاري
محله، حرکت محله به سمت نوآوري، ترسیم چشم انداز بهتر براي محله و پرهیز از اجراي فعالیت هاي سنتی و دیکته شده درسراهاي
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محله ـ به عنوان مهم ترین ظرفیت توانمندسازي محلی ـ را از جمله اهداف ایجاد نخستین مرکز نوآوري در محله جمهوري برمی
شمارد و می گوید: «در دوران شیوع ویروس کرونا و به دنبال آن بروز چالش هاي جدي در حوزه کسب و کارهاي خرد و خدماتی،
متوجه شدیم نبود بسترهاي فیزیکی عامل اصلی تمامی این چالش هاست که باعث شد کسب و کارها، فضاهاي آموزشی و تمام
فعالیت هاي ا قتصادي و شهري یا رو به تعطیلی بروند یا با روند کندي مواجه شوند.» اعضاي کارگروه نوآوري، فناوري و ایده پردازي
منطقه 11 وقتی به ضرورت توسعه زیرساخت هاي دیجیتال و تغییر رویکرد مدیران به سمت و سوي بهره گیري از فناوري اطلاعات و

ارتباطات در این دوران پی می برند، عزم خود را براي توسعه محلی در این بخش جزم می کنند. 

 
 

مولوي زاده می گوید: «وقتی احساس کردیم، بیش از هر زمان دیگري، نیازمند شهري هوشمند هستیم، باید این واقعیت را می
پذیرفتیم که بسترهاي ایجاد شهر هوشمند را باید محله به محله و منطقه به منطقه در پایتخت ایجاد کنیم. لذا در نشست هاي
مشترك با شرکت هاي دانش بنیان، مرکز شهر هوشمند تهران، شهردار منطقه و اعضاي کارگروه نوآوري و فناوري منطقه مقدمات این
مهم را در سراي محله جمهوري فراهم کردیم.» از آنجا که درك نیاز شهر هوشمند در عصر دیجیتال بدون توجه به شهروند هوشمند
راه به جایی نمی برد، اعضاي کارگروه نوآوري، فناوري و ایده پردازي منطقه 11 بر این بخش مهم و اساسی متمرکز شده اند. جانشین
دبیر کارگروه نوآوري فناوري و ایده پردازي محله جمهوري می گوید: «از آنجا که شهروند هوشمند با ایده هاي ناب و خلاقانه خود
عامل پویایی شهر هوشمند است، تصمیم گرفتیم استارت آپ هاي کوچک را با بهره گیري از توان محلی شهر راه اندازي کنیم و
معتقدیم این استعدادیابی ها باید از محله آغاز شود و بعد از محله در ناحیه و منطقه گسترش یابد.» با فراهم شدن بستر فعالیت
استارت آپ هاي کوچک در محله جمهوري، از این پس شاهد تلفیقی از توسعه فناوري و کارآفرینی مویرگی در محله هاي شهر
خواهیم بود. مولوي زاده می گوید: «با راه اندازي این استارت آپ ها و همکاري آنها با نخبه هاي محلی، ایده هاي خام محلی به زودي
تبدیل به کسب و کارهاي پر رونق اقتصادي می شود. این کسب و کارها می توانند در حیطه مشاغل خانگی باشند یا مشاغل خرد، آن
هم با ماهیت فناورانه.» دبیرکارگروه نوآوري، فناوري و ایده پردازي محله جمهوري معتقد است که محله هاي منطقه 11 از محله هاي
کم برخوردار تهران هستند و با ایجاد مراکز نوآوري و کارآفرینی در محله هاي منطقه 11 می توان با مشارکت خود مردم این شرایط
را تغییر داد و سرزندگی، شادابی و توسعه محلی را به شهروندان هدیه داد.» شناسایی استعدادهاي هر محله در سایه فعالیت مراکز
نوآوري درسراهاي محله، امکان توسعه عادلانه محله ها را فراهم می کند. مولوي زاده با بیان این مطلب می گوید: «در این مراکز، ایده
هاي خلاقانه اهالی محله جمع آوري و بعد از بررسی آنها راهکارهاي لازم از سوي کارشناسان مربوطه براي اجرا ارائه می شود. ضمن
اینکه ایده پردازان می توانند روند اجرایی شدن ایده هاي خود را در قالب فعالیت هاي تیمی دنبال کنند و از حمایت هاي لازم بهره

 
مند شوند.» 

 
استقبال جوانان منطقه 

«محمدجواد حسنی» یکی از فعالان حوزه استارت آپ هاي کوچک در تهران، با استقبال از ایده ایجاد بسترهاي فعالیت استارت آپی
محلی در تهران می گوید: «سال هاي سال است که سراهاي محله به عنوان یکی از ظرفیت هاي محلی وجود دارد، اما دست جوانان
محلی از این امکانات کوتاه بود. ما در محله ها ایده هاي جذاب زیادي داریم که هم می تواند منجر به کارآفرینی در محله شود، هم به
توسعه محلی کمک کند، اما همه اینها مستلزم حمایت اولیه و ایجاد بستر لازم براي فعالیت است.» او که امیدوار است با ایجاد مراکز
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نوآوري و کارآفرینی در منطقه 11 به استعدادهاي ناشناخته جوانان این منطقه نگاهی ویژه شود، ادامه می دهد: «اهالی ساکن در
منطقه 11 عمدتاً خانوارهاي کم برخوردارند و جوان هاي تحصیل کرده این منطقه هم به تبع این شرایط، از قدرت ریسک در راه
اجراي ایده هاي خلاقانه خود برخوردار نیستند. این در حالی است که در صورت کمی حمایت می توانند تحول بزرگی را در منطقه

شکل دهند.»
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دست بافته هاي «یاقوت» در راه بازار

منبع: همشهريشماره خبر:  224  |  تاریخ: 1399/09/30

شیوع کرونا بسیاري از مشاغل را با تعطیلی مواجه کرده و همین موضوع باعث خانه نشینی اجباري شده است.

 
 

 
معصومه حق جو 

شیوع کرونا بسیاري از مشاغل را با تعطیلی مواجه کرده و همین موضوع باعث خانه نشینی اجباري شده است. در این میان شهروندانی
هم هستند که از فرصت پیش آمده براي کسب درآمد استفاده می کنند. «مرضیه رحیم زاده» یکی از همین افراد و جزو بانوان
کارآفرینی است که با توجه به محدودیت هاي تردد، فضاي کارگاه کوچکش، «یاقوت»، را به خانه بانوان هنرمند برده است تا سهمی

 
در حرکت چرخ اقتصاد خانواده ها داشته باشد. 

 
 

 
سیمین افشار/ کارآفرین هم محله اي 

او درباره چگونگی ایجاد کارگاه بافت یاقوت می گوید: «سال 93، یکی از دوستانم در دانشگاه درباره سفارش بافت پتو و پلیور براي
یکی از نزدیکانش به صورت آنلاین صحبت کرده بود. با توجه به اینکه از کودکی مادرم و بقیه بانوان فامیل را داراي مهارت در زمینه
هایی مثل قالیبافی، تابلوفرش و خیاطی و هنرهاي دیگر دیده بودم، برایم تعجب آور بود که براي هنري مثل بافتنی سفارش آنلاین



12/20/2020 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 553/606

وجود داشته باشد. خودم هم به علت علاقه اي که به این هنرها داشتم، اغلب آنها را از همان کودکی یاد گرفته بودم.» 
ایده یاقوت از همین سال بود که در ذهن این بانوي کارآفرین ایجاد شد. رحیم زاده بیان می کند: «بعد از مدتی این جرقه در ذهنم
ایجاد شد که از این هنرها، کسب درآمد کنم. بنابراین در اینستاگرام یک صفحه راه اندازي کردم و یک سري عکس از آثار بافته شده
خودم گذاشتم و سفارش گرفتم. یکی از نخستین سفارش ها براي خانمی بود که قصد سفر داشت و سفارشش باید فوري آماده می
شد. همان زمان هم مسابقه بدمینتون داشتم و به مسابقه نرسیدم. بنابراین، تصمیم گرفتم براي اینکه در روال عادي زندگی ام خللی

وارد نشود، گروهی از بانوان فامیل و دوستانم در دانشگاه و... را براي پاسخگویی به مشتریان دور هم جمع کنم.» 

 
 

 
جلب مشارکت از سراها و فرهنگسراها 

سال 94 بود که پاي این بانوي هنرمند کم کم به سراها و فرهنگسراها باز شد و به بانوانی که در حال آموزش بودند پیشنهاد همکاري
داد. او می گوید: «چون این بانوان تخصص هاي مختلفی داشتند، توانستم حوزه هاي بافت را در زمینه تریکو، شال و کلاه، لباس

 
نوزادي و... گسترش بدهم.» 

این هم محله اي حدود 6 ماه قبل کارگاهی در نزدیکی میدان انقلاب اجاره کرد. رحیم زاده بیان می کند: «بانوان هنرمند سفارش ها
را بعد از آماده شدن به کارگاه می آورند تا اگر اشکالاتی وجود داشت، برطرف کنیم. براي سفارش هاي بعدي مواد اولیه را در

 
اختیارشان قرار می دهم. دستمزد هم به صورت ماهانه به این هنرمندان پرداخت می شود.» 

با اینکه کارگاه ظرفیت انجام کارهاي هنرهاي مختلف مثل چرم دوزي، گلدوزي یا خیاطی را هم داشت، ولی به گفته او، تمرکز روي

 
کارهاي بافت به علت حوزه هاي گسترده و متنوعی که دارد، بازدهی بیشتري داشته است. 

 
 

 
مرضیه رحیم زاده/ کارآفرین هم محله اي 
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این کارشناس ارشد کارآفرینی می گوید: «در حال حاضر حدود 10 نفر که برخی از آنها جزو زنان سرپرست خانوار هستند با یاقوت در
زمینه هاي مختلف مثل تولید پاف، عروسک بافتنی، پوشاك بزرگسال، ست نوزادي و... به صورت دورکاري همکاري دارند. تا حدود

یک ماه دیگر سایتی هم راه اندازي می کنم که قرار است یک سایت جامع از لحاظ آموزش و فروش در زمینه بافت باشد.» 
این روزها بازار فروش آنلاین، با توجه به اینکه شیوع کرونا باعث شده از خرید حضوري چندان استقبالی نشود، حسابی داغ شده است.
رحیم زاده در این باره بیان می کند: «هنر دست بانوان قبلاً از طریق تلگرام و صفحه مجازي یاقوت به فروش می رسید، ولی بعد از

فیلتر شدن تلگرام، فروش فقط از طریق نشانی honar_yaghoot@ انجام می شود.» 
بافت با ماشین سرعت بسیار زیادي دارد و می توان سفارش هاي بیشتري را آماده کرد، ولی رحیم زاده ترجیح می دهد کارها هنر
دست و بدون دخالت ماشین باشد: «البته که نتیجه کار با ماشین بسیار متفاوت تر از کار دست است و از لحاظ اقتصادي سود
بیشتري دارد، اما اگر هنر دست و بدون دخالت ماشین باشد، بانوان بیشتري می توانند کسب درآمد کنند. از طرفی کار دست

ماندگاري و زیبایی بیشتري دارد.» 
رحیم زاده معتقد است شماري از بانوان وظیفه خود را منحصر به خانه داري می دانند و اعتماد به نفس براي کسب درآمد از طریق
توانمندي هایشان را ندارند. این کارآفرین می گوید: «تصور می کنم مأموریتم روي زمین، خوشحال کردن انسان ها و به خصوص
کمک به توانمندسازي بانوان است. خوشحالم که علاقه و مسیر زندگی ام را پیدا کرده ام. دوست دارم در همین مسیر تلاش کنم و

حمایت خانواده ام هم در این راه دلگرمم می کند.» 

 
 

 
شهرداري از کارآفرینان منطقه حمایت کند 

رحیم زاده عقیده دارد با توجه به هزینه سنگین اجاره کارگاه و سود کمی که از تولید محصولات به دست می آید، شهرداري می تواند
مکانی را با اجاره کمتر یا به رایگان در اختیار کارآفرینان قرار بدهد، بلکه کمی از فشار هزینه ها کاسته شود. او می گوید: «در هر
محله ساختمان هاي بدون استفاده یا واحدهاي خالی اداري وجود دارد که شهرداري می تواند، طی رایزنی با مالکان، آنها را در اختیار

 
چنین افرادي قرار بدهد.» 

به عقیده این کارآفرین، شهرداري ها باید از کارآفرین هاي منطقه خود حمایت کنند. اگر حمایتی وجود نداشته باشد، از انگیزه فرد
براي ادامه کار کم می شود. رحیم زاده ادامه می دهد: «شهرداري می تواند در این زمینه اقدامات زیادي انجام بدهد. به عنوان مثال،
می تواند در زمینه تبلیغات به کارآفرینان کمک کند. می توان حتی از طریق تبلیغات براي صادرات هم اقدام کرد، ولی بدون فضاي

 
مناسب براي استقرار این بانوان هنرمند، چنین کاري میسر نیست.» 

از زمانی که در مقطع کارشناسی ارشد وارد رشته کسب و کارهاي الکترونیک شده، به گفته خودش، ایده هاي زیادي براي کارآفرینی
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داشته و دارد. رحیم زاده بیان می کند: «قبل ورود به این رشته هم ایده هاي زیادي داشتم. وقتی به دانشکده رفتم، نقشه راه برایم
هموارتر شد. یادم هست، وقتی ایده هایم را در قالب پروژه به استادان می گفتم بسیار استقبال می کردند. در حال حاضر تصمیم

گرفته ام فعلاً یاقوت را جلو ببرم و روي توسعه آن متمرکز باشم.» 

 
 

 
شیوع کرونا و بالارفتن قیمت ها 

«سیمین افشار» یکی از بانوان سرپرست خانوار در یاقوت است که قبل از شیوع کرونا در زمینه تهیه انواع ترشی ها و سفارش انواع
بافت مشغول بوده است. او می گوید: «با شیوع کرونا، ترشی ها طرفداران خود را به علت مسائل بهداشتی از دست دادند. از طرفی، به

 
علت بالارفتن قیمت کاموا حجم سفارش ها کم و فعالیت هایم محدود شده بود.» 

او از طریق فراخوانی که رحیم زاده در صفحه مجازي براي همکاري منتشر کرده بود، با یاقوت آشنا شد. افشار بیان می کند: «کاموا و
مواد لازم براي تولید توسط خانم رحیم زاده تهیه و در اختیار ما گذاشته می شود. کارهایی که تولید می کنم هم توسط ایشان به

 
فروش می رسد. در واقع من و دیگر همکارانم در یاقوت فقط تولیدکننده هستیم. بقیه امور به عهده مسئول کارگاه است.» 

افشار هم از جاي خالی حمایت شهرداري شکایت دارد. او می گوید: «کاش شهرداري مکانی در اختیار کارآفرینان قرار بدهد تا با

 
تعامل بین شهروندان توانمند و آنها بتوان چرخ اقتصاد خانواده ها را به حرکت دربیاوریم.» 
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معصومه یوسفی نیکو/ کارآفرین هم محله اي 

 
کارآفرین باید پابه پاي کار پیش برود 

«معصومه یوسفی نیکو» یکی دیگر از بانوان هنرمند در یاقوت است. او درباره آشنایی اش با یاقوت می گوید: «از حدود 7 ماه قبل با
خانم رحیم زاده و یاقوت از طریق صفحه مجازي آشنا شدم. نمونه کارهایم را براي ایشان ارسال کردم و بعد از تأیید، همکاري ما

 
شروع شد. قبل از آشنایی با خانم رحیم زاده، بافتنی آموزش می دادم.» 

یوسفی نیکو ادامه می دهد: «با توجه به اینکه فرزند کوچک دارم، آشنایی با کارگاه برایم فرصتی فراهم کرد تا بعد از مدت ها بتوانم

 
در منزل از هنرم بهره ببرم.» 

 
به عقیده این بانوي هنرمند، خانم رحیم زاده جزو آن دسته از کارآفرینانی است که پابه پاي کار پیش می رود و زحمت می کشد. 

با توجه به شرایط حاکم به علت شیوع کرونا، شهرداري می تواند دست بانوان هنرمند را بگیرد تا با همکاري هم، علاوه بر اشتغالزایی،
حیطه فعالیت آنها هم گسترده تر شود. با توجه به محدودیت هاي کرونایی و کم شدن استقبال از فروش حضوري، شهرداري می تواند

از طریق فضاي مجازي و سایت هاي اینترنتی براي تبلیغات پیشقدم شود.
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خلاقیت و کارآفرینی تضمین توسعه کشورها

منبع: روزنامه اقتصاد مردمشماره خبر:  225  |  تاریخ: 1399/09/29

هاجر سلطانی پور 

امروزه تحولات و دگرگونی هاي نظام اجتماعی و اقتصادي در پیشرفت و تغییرات علم و تکنولوژي ریشه دارد، به همین سبب تضمین
بقاي کشورها نیازمند خلاقیت و نوآوري است و این موضوع فقط به دستان افراد کاردان و خلاق به عبارتی به دستان کارآفرینان میسر

می شود. 

دامنه ي تاثیرات کارآفرینی بر جامعه بسیار وسیع است. از تغییر در ارزش هاي اجتماعی تا رشد شتابان اقتصادي، محققین تغییرات
مختلفی را که رواج فرهنگ کارآفرینی در یک جامعه ایجاد می کند بررسی کرده و آثار آن را از دیدگاه هاي متفاوت مورد بحث قرار
داده اند.یامدهاي مثبت توسعه کارآفرینی در اقتصاد کشور بیش از سایر اثرات آن مورد توجه قرار گرفته است. به باور محققین،
کارآفرینان از رسیدن نظام اقتصادي به تعادل ایستا جلوگیري می کنند و به واسطه رفتارهاي فرصت جویانه خود، اقدام به فرصت

سازي براي کلیت نظام اقتصادي می نمایند. تاثیرات دیگري نظیر ایجاد اشتغال و رشد اقتصادي نیز مدنظر پژوهشگران بوده است. 

در دنیاي درحال تحول امروز، کامیابی از آن جوامع و سازمانهایی است که بین منابع کمیاب و قابلیتهاي مدیریتی و کارآفرینی منابع
انسانی خود رابطه معنی داري برقرار سازد. به عبارتی دیگر جامعه و سازمانی می تواند در مسیر توسعه، حرکت روبه جلو و با شتابی
داشته باشد که با ایجاد بسترهاي لازم منابع انسانی خود را به دانش و مهارت کارآفرینی مولد تجهیز کند تا آنها با استفاده از این
توانمندي ارزشمند، سایر منابع جامعه و سازمان را به سوي ایجاد ارزش وحصول رشد و توسعه، مدیریت و هدایت کنند. امروزه که کار
و فعالیت شکل تازه اي به خود گرفته است و به سوي خودکارفرمایی و خوداشتغالی در حرکت است. کارآفرینی و کارآفرینان نقش
کلیدي در روند توسعه و پیشرفت اقتصادي جوامع مختلف ایفا می کنند. تجارب کشورهایی مانند ژاپن، کره جنوبی، مالزي و هند
آکنده از فعالیتهاي چشمگیر کارآفرینانی بوده است که امروز به توسعه یافتگی کشور خود می بالند. باید توجه داشت که کارآفرینان
تنها به ایجاد فرصتهاي شغلی جدید نمی پردازند بلکه با ساختار، تفکر، تحرك و فرهنگ لازم دست به تخریب خلاق می زنند تا از دل
ویرانه هاي کهن بناي رفیع آبادانی و پیشرفت را برافرازند. اکنون در عرصه جهانی، افراد خلاق، نوآور و مبتکر به عنوان کارآفرینان
منشا تحولات بزرگی در زمینه هاي صنعتی، تولیدي و خدماتی شده اند و از آنها نیز به عنوان قهرمانان ملی یاد می شود. چرخهاي

توسعه اقتصادي همواره با توسعه کارآفرینی به حرکت درمی آید. 

آنچه در شرایط سخت کنونی ضرورت آن در جامعه بیش از پیش احساس می شود، پرداختن به این مقوله اساسی، یعنی کارآفرینی
است. زیرا مسلماً کارآفرینان باتوجه به خصوصیات ممتاز و برجسته خود قادرند در چنین شرایطی منابع لازم براي ایجاد رشد و توسعه
در زمینه هاي تولید و منابع انسانی فراهم کرده، اشتغال و کسب و کار جدید ایجاد کرده و با نوآوري صنعتی بر توسعه دامنه

محصولات و خدمات بیفزایند. 

امروزه نیروي انسانی به عنوان یک منبع نامحدود و محور هر نوع توسعه مطرح می باشد. در این بین کارآفرینان به طورخاص داراي
نقشی موثرتر در فرآیند توسعه اقتصادي اند. تحقیقات نشان داده که بین رشد اقتصادي و تعداد کارآفرینان در یک کشور همبستگی
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مثبت وجود دارد. زیرا کشوري که داراي تعداد زیادي کارآفرین باشد از محرکهاي تجاري و اقتصادي قویتري برخوردار است.
کارآفرینی رقابت در کسب و کار را تقویت می کند 

فعالیت هاي جدید کارآفرینانه و یا آغاز مجدد یک کسب و کار(حتی پس از انتقال یک واحد اقتصادي به مالک جدید) به افزایش بهره
وري کمک قابل توجهی می کند. این فعالیت ها فشار را براي افزایش رقابت افزایش می دهد و همچنین واحد هاي دیگر را وادار می
کنند که یا کارایی خود را افزایش دهند و یا دست به ابداع بزنند. افزایش بهره وري و ابداع در واحد هاي شغلی چه در سازمان ها،
تولید ات، خدمات و یا بازار توان رقابت یک اقتصاد به طور کلان را افزایش می دهد. این فرآیند به مصرف کنندگان امکان بهره گیري

زیاد با قدرت انتخاب بالا و قیمت هاي پایین را می دهد. 

کارآفرینی توانایی هاي انباشته فردي را آزاد می کند 

یک شغل تنها راهی براي انباشت پول و سرمایه نیست. معیار هاي دیگري نیز مانند امنیت، میزان استقلال، تنوع کار ها و علایق نیز
در یک کسب و کار مورد نظر است. سطح درآمدي بالاتر، افراد را به ارضاي نیازهاي بیشتري هدایت می کند. نیاز هایی مانند استقلال
و اتکا به نفس نمونه هایی هستند که با توسعه کارآفرینی در افراد امکان بروز پیدا می کنند. بر اساس تحقیقات انجام شده در میان
خانوار هاي کشور انگلستان افراد در کنار انگیز ه هاي مادي مانند پول و سمت، کارآفرینی را راهی براي ارضاي برخی نیاز هاي معنوي
خود مانند آزادي، استقلال و کسب جنب و جوش در زندگی انتخاب می کنند. در خور توجه است براي کسانی که نتوانسته اند شغل
دلخواه خود را انتخاب کنند کارآفرین شدن ممکن است برخاسته از نیاز هاي اقتصادي باشد. کارآفرینی ممکن است فرصت یافتن

موقعیت هاي شغلی بهتري را به آن ها بدهد. رضایت شغلی در میان کارآفرینان در مقایسه با کارمندان به مراتب بیشتر است. 

اهمیت کارآفرینی و تاثیرات آن بر اجتماع غیر قابل انکار است. کار آفرینی منبع پیدایش صنعت هاي جدید است.نوآوري اقتصادي
بیشتر را به همراه دارد.منبع بنیادي افزایش در بهره وري است. رابطه اي فراگیر و پایدار با رشد اقتصادي دارد. پژوهشگران از

دیدگاههاي متفاوت تاثیرات کارآفرینی را به شرح ذیل ارائه داده اند 

1- تاثیرات اجتماعی 

کارآفرینان تاثیرات شگرفی براجتماع دارند و موضوع کارآفرینی مورد توجه جامعه شناسان از جمله "ماکس وبر" جامعه شناس آلمانی
کارآفرینی را یک فرآیند اجتماعی میداند که در آن کارآفرین با اشتیاق و پشتکار در کار، خوشتن خویش را پیدا می کند و از بند

عادات و سنت هاي همیشگی رها می شود. کارآفرینی به کاهش تفاوت هاي اجتماعی نیز کمک می کند. 

2- تاثیرات اقتصادي 

کارآفرینی پیامدهاي مثبتی که توسعه کارآفرینی در اقتصاد کشور ایجاد می کند، غیرقابل انکار است، بسیاري از محققان معتفقدند
که، کارافرینی از توقف نظام اقتصادي در تعادلی ایستا جلوگیري کرده و به واسطه رفتار هاي فرصت جویا نه خود، اقدام به فرصت

سازي براي همه نظام اقتصادي می نمایند و از این زاویه نظام اقتصادي را همچنان دینامیک و پویا نگه میدارد. 

3- تاثیرات فرهنگی کارآفرینی 

اگرچه فرهنگ به آرامی عملکرد کارآفرینانه را دگرگون می سازد ولی کارکردهاي کارآفرینانه نیز فرهنگ را دگرگون می سازد و این
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دو بر هم اثر گذارند. 

امروز به نام روز کارآفرینی و آموزش هاي فنی و حرفه اي نامگذاري شده است، روزي که خلاقیت و نوآوري جوانان و تلاشگران ارج
نهاده می شود. با توجه به تعاریف مهارت، توانایی انجام یک کار و مهارت هاي زندگی بهترین وسیله براي خوب زیستن است که در

این راستا باید مهارت هاي بسیاري را فراگرفته باشیم.
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لزوم توسعه دانشگاه فنی و حرفه اي دراستان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  226  |  تاریخ: 1399/09/29

راه اندازي دانشگاه فنی و حرفه اي در کهگیلویه و گچساران براي توسعه پایدار این شهرستان ها ضروري است.

به گزارش خبرگزاري صدا وسیما مرکز کهگیلویه و بویراحمد، نماینده ولی فقیه در این استان در دیدار با کارکنان دانشگاه فنی
وحرفه اي استان گفت: دانشگاه فنی وحرفه اي دانشگاهی مهارت محور است و در زمینه ایجاداشتغال می تواند به خوبی نقش آفرینی

کند. 

حجت الاسلام والمسلمین با اشاره به اینکه داشتن مهارتهاي فنی وحرفه اي علاوه بر کمک به رفع نیازهاي جامعه در بخش خدمات و
صنعت در زندگی شخصی نیز کاربرد فراوانی دارد افزود: باید براي فرهنگ سازي و سوق دادن دانش آموزان به سمت رشته هاي فنی

وحرفه اي بیش از پیش تلاش کرد. 

نماینده ولی فقیه و امام جمعه یاسوج خواستار توسعه این دانشگاه در شهرستانهاي کهگیلویه وگچساران با توجه به ظرفیتهاي موجود
شد. 

رئیس دانشگاه فنی وحرفه اي این استان هم گفت: شیوه آموزش در دانشگاه فنی وحرفه اي به دلیل جذب فارغ التحصیلان به بازار
کار با بقیه دانشگاهها تفاوت دارد. 

روح االله دانش پایه با اشاره به اینکه دانشگاه فنی وحرفه اي ارتباط نزدیکی با حوزه صنعت و بازار کار دارد افزود: بسیاري از دانشجویان
این دانشگاه به عنوان کارآفرین توانسته اند در حوزه اشتغال و رفع نیازهاي جامعه به خوبی نقش آفرینی کنند. 

وي ادامه داد: هم اکنون در13 رشته در مقطع کاردانی و 8 رشته در مقطع کارشناسی بیش از هزار 300 دانشجو در رشته هاي
مختلف فنی وحرفه اي در دو آموزشکده پسران ودختران مشغول تحصیل هستند.
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مربع گردشگري کرمان، یزد، فارس و اصفهان تشکیل شود

منبع: روزنامه کرمان امروزشماره خبر:  227  |  تاریخ: 1399/09/29

استاندار کرمان: 

مربع گردشگري کرمان، یزد، فارس و اصفهان تشکیل شود 

استاندار کرمان گفت: استان اصفهان، یزد و شیراز در پهنه گردشگري فلات مرکزي ایران مثلث گردشگري را تشکیل داده اند که باید
با همکاري اصحاب رسانه و دوستداران گردشگري این مثلث با حضور کرمان به مربع گردشگري تبدیل شود. 

به گزارش ایرنا، علی زینی وند در حاشیه بازدید از طرح هاي میراث فرهنگی کرمان افزود: این استان را باید براي دوران بعد از کرونا
به شیوه اي آماده کنیم که به یکی از مقاصد جذاب گردشگري در کشور تبدیل شود. 

وي اظهار کرد: با معرفی ظرفیت هاي گردشگري کرمان، این استان را به عنوان یکی از مقاصد تورهاي گردشگري معرفی می کنیم. 
وي با بیان اینکه بافت شهري کرمان و یزد شبیه هم است که می توانند با همکاري یکدیگر گردشگران زیادي را جذب کنند. 

وي با اشاره به ظرفیت هاي استان کرمان در نقاط مختلف آن و در شهرهایی مانند کرمان، بم، شهداد و غیره در حوزه میراثی و
طبیعت بیان کرد: جاذبه هاي گردشگري کرمان بی نظیر است و این تنوع در دیگر نقاط وجود ندارد. 

استاندار کرمان به سرمایه گذاران حوزه گردشگري پیشنهاد کرد: بافت تاریخی و سنتی کرمان را در این بناها حفظ کنید و به دنبال
ساخت هتل هاي تاریخی خاص با فضا و غذاي خاص باشید زیرا هتل هاي مدرن در همه جاي دنیا وجود دارد. 

وي با بیان اینکه زیرساخت و مبلمان شهري کرمان باید در جاهایی متناسب با تاریخ کرمان باشد، گفت: باید گذري در کرمان وجود
داشته باشد که همه تاریخ کهن کرمان، در آن براي گردشگران تداعی شود. 

وي افزود: جاذبه هاي بی نظیر گردشگري در استان کرمان وجود دارد و حوزه گردشگري براي ما مهم و در اولویت هاي استان قرار
دارد. 

زینی وند با بیان اینکه از ظرفیت گردشگري این استان به تناسب تاریخ کرمان بهره برداري نشده است تصریح کرد: مستندسازان
مجموعه هایی درباره تاریخ کهن استان کرمان آماده کنند و در این راستا استانداري از آنها حمایت می کند. 

استاندار کرمان اظهار کرد: با توجه به وجود باغ هاي بسیار غنی و جذاب، از سرمایه گذاران دعوت می کنیم به این حوزه ورود پیدا
کنند و دولت نیز با پرداخت تسهیلات بسیار خوب از آنها حمایت می کند. 

وي تصریح کرد: بافت تاریخی و سنتی کرمان را در مرمت این بناها حفظ کنید و به دنبال ساخت هتل هاي تاریخی خاص با فضا و
غذاي خاص باشید زیرا هتل هاي مدرن در همه جاي دنیا وجود دارد. 

استاندار کرمان افزود: باید زیرساخت و مبلمان شهري کرمان، متناسب با تاریخ منطقه باشد و باید گذري در کرمان وجود داشته باشد
که همه تاریخ کهن کرمان، در آن براي گردشگران تداعی شود. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان کرمان با اشاره به بازسازي باغ موزه هرندي شهر کرمان گفت: براي این
بناي تاریخی در راستاي جذب گردشگر فضاهاي خدماتی تعریف شده است که در قالب ماده 27 این فضاها براي واگذاري به بخش

خصوصی به مزایده گذاشته خواهند شد. 
فریدون فعالی افزود: یک خانه قدیمی در شرق باغ موزه هرندي به عنوان فضاي اقامتی، یک فضا در غرب باغ به فضاي پذیرایی تبدیل

می شود که حداکثر تا یک ماه آینده مزایده واگذاري این فضاها برگزار خواهد شد. 
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وي تصریح کرد: تاکنون براي ساماندهی این باغ یک میلیارد اعتبار اختصاص یافته است اما براي احیاي آن به بودجه اي بیش از این
نیاز داریم تا. باغ هرندي به نگینی در دل شهر کرمان تبدیل شود. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان کرمان بیان کرد:کاروانسراي وکیل یکی از زیباترین هتل هاي سنتی کشور
خواهد شد و قرارداد احیا و بازسازي آن در سال 96 با سرمایه گذار منعقد و در اواسط سال 97 عملیات اجرایی آن آغاز شده که

تاکنون 80 درصد پیشرفت فیزیکی دارد. 
وي ادامه داد:در این هتل بوتیک تعداد 60 اتاق و 144 تخت وجود دارد که زمینه اشتغال 150 نفر به صورت مستقیم را فراهم خواهد

کرد. 
استاندار کرمان و جمعی از مسئولان از باغ موزه هرندي، هتل چهار ستاره در دست احداث کاروانسراي وکیل، باغ سالار کلانتر، پنج

خانه تاریخی شهر کرمان بازدید کردند.
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وزیر راه وشهرسازي: اجراي هشت تیرپارك در جاده ترانزیتی چابهار-

سرخس ، تا یک سال اینده

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  228  |  تاریخ: 1399/09/29

با حضور وزیر راه وشهرسازي، در سیستان و بلوچستان ، تفاهمنامه اجراي هشت تیرپارك جاده ترانزیتی چابهار- سرخس
امضا شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز سیستان و
بلوچستان، اجراي این تیرپارك ها توسط شرکت گسترش
لجستیک مکران با مشارکت سازمان منطقه آزادچابهار و
همکاري سازمان حمل و نقل و راهداري کشور انجام
خواهد شد و با همت بخش خصوصی اجرایی ، با اشتغال
مستقیم 700 نفر و سرمایه گذاري 160 میلیارد تومان ،در

طول یک سال تکمیل و بهره برداري می شوند. . 

تیرپارك ها با استاندارد جهانی بمنظور ارائه خدمات رفاهی، تعمیرگاهی و اقامتی به رانندگان جاده ترانزیتی ساخته می شوند. 

اجزاي موجود در مجتمع ها و تیرپارك شامل نمازخانه، سرویس بهداشتی، رستوران، فروشگاه ها، مجموعه تعمیرگاهی و تعویض
روغن، کارواش، درمانگاه براي معاینه و درمان سرپایی و برخی خدمات دیگر است. 

وزیر راه و شهرسازي روز گذشته وارد چابهار شد و امروز در مراسم افتتاح مرز رسمی ریمدان با حضور وزیر تولیدات دفاعی پاکستان و
مسوولانی از وزارتخانه هاي خارجه، کشور و صنعت، معدن و تجارت شرکت کرد. 

محمد اسلامی همچنین باند دوم راه چابهار- کنارك را کلنگ زنی و از چند طرح دیگر در چابهار و کنارك بازدید کرد..
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ذوب آهن اصفهان، لوح رضایت مندي مشتري را کسب کرد

منبع: تابناكشماره خبر:  229  |  تاریخ: 1399/09/29

ذوب آهن اصفهان، لوح رضایت مندي مشتري را کسب کرد 
دهمین دوره همایش سراسري رضایت مندي مشتري با حضور دکتر میر محمد صادقی رییس موسسه آموزشی و پژوهشی اتاق ایران ،
دکتر محمد حسین فرهنگی عضو و سخنگوي هیات رئیسه مجلس شوراي اسلامی و سید حمید پورمحمدي معاون امور اقتصادي و
هماهنگی برنامه و بودجه سازمان برنامه و بودجه کشور 26 آذر ماه در مرکز همایش هاي رایزن تهران برگزار شد ، ذوب آهن اصفهان

توانست در این همایش لوح رضایت مندي مشتري را کسب کند  . 
دکتر محمد حسین فرهنگی گفت : فعالان اقتصادي نقش بسیار مهمی در رونق اقتصادي کشور دارند و این مهم وقتی با رضایت
مندي مشتري باشد می تواند به یک برند محبوب تبدیل گردد که در این صورت همیشه ماندگار خواهد بود ، رضایت مشتري می
تواند یک رابطه دو سویه باشد تا بنگاه هاي اقتصادي فقط تولید ثروت نکنند و عوامل دیگر که مدنظر مشتري است را در تولیدات
خود رعایت نمایند . وي ایجاد تناسب بین پشتیبانی و تولید ، پاسخگویی و بازخورد گرفتن از مشتري را از عوامل مهم در کسب

رضایت از مصرف کننده دانست و یاد آور شد : افزایش رضایت مشتري یکی از راهکارهاي تبلیغات و برندینگ می باشد . 
سید حمید پورمحمدي گفت : یکی از واقعیت هاي تولید در بازار جهانی کسب رضایت مشتري و حصول اطمینان از رضایت در مصرف
است و همیشه باید نیاز مشتري مهمترین مقصد تولید کننده باشد و این رضایت باید استمرار داشته باشد .وي افزود : مسئولیت
اجتماعی همیشه انجام کارهاي عام المنفعه نیست بلکه ایجاد اشتغال ، احیاء صنعت ، صیانت از محیط زیست و مشتري مداري نیز

می تواند به نوعی مسئولیت اجتماعی باشد . 
علیرضا عباسیان مدیر مهندسی فروش و توسعه بازار شرکت گفت : شرکت سهامی ذوب آهن اصفهان با تولید مقاطع ساختمانی و
طویل ، انواع ریل ،آرك معدن ، کلاف هاي صنعتی و ساختمانی و غیره طیف وسیعی از نیاز جامعه را به لحاظ صنعتی و ساختمانی و
همچنین زیر ساخت ها پوشش می دهد این شرکت به عنوان اولین و بزرگترین تولید کننده مقاطع ساختمانی و صنعتی به عنوان یک
برند جهانی شناخته شده در بازار هاي خارجی و داخلی به شمار می رود از این رو همواره دغدغه توجه به نیاز مشتري خود را داشته و
در این راستا در کل فرایند تولید ، فروش و تحویل دیدگاه هاي مشتریان و ذینفعان خود را مدنظر قرار می دهد . وي با اشاره به اینکه
تولید براساس سفارش و نیاز سنجی بازار از فعالیت مستمر شرکت می باشد ، تصریح کرد : ارتقا و حفظ کیفیت محصول مطابق با بروز
ترین استانداردهاي ملی و جهانی همواره در ذوب آهن مورد توجه بوده و رضایت مندي بالاي 75 درصد از شرکت از دیدگاه مشتریان

گواه این ادعا می باشد . 
عباسیان گفت : در تمامی مراحل تولید تا تحویل ، مشتریان به اطلاعات مورد نیاز خود دسترسی داشته و با بسترهاي ارتباطی متنوع
که پیش بینی گردیده ضمن دسترسی به اطلاعات فنی و تجاري با قسمت هاي مرتبط ارتباط برقرار می کنند . وي خاطر نشان
ساخت : محصولات ذوب آهن اصفهان در پروژه هاي ساختمانی ، صنعتی و عمرانی دولت و زیر ساخت ها استفاده می شود و شرکت
همواره با توجه به نیاز سنجی توسعه محصولات جدید و استراتژیک را در برنامه کاري خود دارد که تولید انواع ریل ، سپره آسانسور ،

آرك معدن و انواع تیر آهن هاي بال پهن و غیره از جمله محصولات جدید شرکت می باشد . 
مدیر مهندسی فروش و توسعه بازار شرکت گفت : شرکت سهامی ذوب آهن اصفهان سنجش رضایت مشتریان مورد توجه ویژه در
شرکت قرار دارد و با نظر سنجی هاي دوره اي و دریافت بازخورد و تحلیل آن نظرات اخذ شده به قسمت هاي مربوطه ارسال می
گردد تا اقدامات اصلاحی در تولید لحاظ گردد و این روند به منظور مشتري مداري و رعایت حقوق مصرف کننده می باشد . وي
تصریح کرد : در ذوب آهن اصفهان سعی بر این است با بکار گیري رویکردهاي بهبود مستمر و استراتژي هاي توسعه بازار ، در راستاي
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جلب نظر مشتریان اهداف و برنامه هاي خود را تدوین نماید و به همین منظور کسب حداکثر رضایت مشتریان خود را به عنوان یکی
از اولویت هاي مهم خود می داند .
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تقدیر از پژوهشگران برتر دانشگاه پیام نور اصفهان

منبع: تابناكشماره خبر:  230  |  تاریخ: 1399/09/29

تقدیر از پژوهشگران برتر دانشگاه پیام نور اصفهان 
مراسم نکوداشت هفته پژوهش و تقدیر از پژوهشگران برتر دانشگاه پیام نور استان اصفهان برگزار شد. 

این مراسم با سخنرانی جناب آقاي دکتر جلالی ریاست محترم دانشگاه و خیر مقدم خدمت مدعوین آغاز، سپس با بیانات جناب آقاي
دکتر کریمی معاون محترم پژوهش و فناوري دانشگاه پیام نور کشور ادامه یافت. 

در ادامه مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبري در دانشگاه پیام نور استان اصفهان، دکتر مختاري معاون دانشگاه پیام نور استان
اصفهان سخنانی را در حوزه پژوهش و فناوري بیان داشتند. 

دکتر رکنی زاده معاون پژوهش و فناوري دانشگاه اصفهان با اشاره به حدیث شریف "من اصبح و لم یهتم بامور المسلمین فلیس
بمسلم" ارتباط ایجاد شبکه علمی با رفع نیازهاي جامعه را بیان کردند. 

او اظهار داشت با رویکرد شبکه اي بین دانشگاهی به مسائل علمی، معمولاً بحرانی ترین مسائل قابل حل خواهد بود. 

در ادامه پس از توضیحاتی در باب وضعیت پژوهش استان استان و دستورالعمل نحوه انتخاب پژوهشگران برتر توسط خانم دکتر
واعظی فر رئیس اداره پژوهش کارآفرینی و ارتباط با صنعت از پژوهشگران برتر تقدیر و تجلیل به عمل آمد.
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پرداخت تسهیلات کرونا در گلستان تنها به 58 درصد متقاضیان

منبع: ایسناشماره خبر:  231  |  تاریخ: 1399/09/29

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی گلستان گفت: در راستاي اجراي طرح واگذاري تسهیلات به
کسب وکارهاي آسیب دیده از کرونا تاکنون 986 میلیارد ریال از این تسهیلات به بنگاه هاي آسیب دیده در گلستان پرداخت

شده است.

موسی بی باك گفت: تعداد 14 رسته و 780 زیر رسته
شغلی از سوي ستاد ملی مدیریت بیماري کرونا مشمول
اخذ تسهیلات در قالب بیمه شدگان تأمین اجتماعی و فاقد

بیمه بودند. 

وي افزود: تاکنون در استان گلستان 986 میلیارد ریال
تسهیلات به 7640 طرح با اشتغال 10 هزار و 806 نفر

پرداخت شده است. 

مدیر کارآفرینی و اشتغال گلستان خاطرنشان کرد: 58
درصد از متقاضیان تسهیلات بانکی در استان موفق به اخذ

تسهیلات کرونا شده اند و 3688 طرح به مبلغ 712 میلیارد ریال از پرونده هاي تسهیلاتی در نزد بانک هاي عامل استان موجود است
که این بانک ها می بایست نسبت به تعیین تکلیف و اعطاي تسهیلات به معرفی شدگان واجد شرایط اهتمام ویژه داشته باشند. 

به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی اداره کل کار گلستان، بی باك بر پیگیري جذب منابع اختصاصی به واحدهاي گردشگري از
طریق مراجعه مدیران این واحدها به سامانه کارا و انجام فرآیند ثبت نام تأکید کرد. 

انتهاي پیام
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انعقاد تفاهم نامه ساماندهی اشتغال خانواده هاي شاهد و ایثارگر هرمزگان

منبع: شبستانشماره خبر:  232  |  تاریخ: 1399/09/29

با هدف تأمین زمین احداث یک هزار و 200 مسکن و ساماندهی اشتغال و کارآفرینی خانواده هاي شاهد و ایثارگر، تفاهم نامه
اي بین استاندار هرمزگان و رییس بنیاد شهید کشور به امضاء رسید.

با هدف تأمین زمین احداث یک هزار و 200 مسکن و ساماندهی اشتغال و کارآفرینی خانواده هاي شاهد و ایثارگر، تفاهم نامه
اي بین استاندار هرمزگان و رییس بنیاد شهید کشور به امضاء رسید. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از بندرعباس، « فریدون
همتی »، استاندار هرمزگان در نشست امضا تفاهم نامه تامین
زمین احداث مسکن و ساماندهی اشتغال و کارآفرینی خانواده
هاي شاهد و ایثارگر هرمزگان، با بیان اینکه هرمزگان از ظرفیت
هاي متنوع و بزرگی بهره مند است، گفت: اقدامات خوبی در
راستاي افزایش منابع درآمدي براي خدمات رسانی به خانواده

معظم شهدا و ایثارگران انجام شده است. 

وي افزود: دولت در زمینه توانمندسازي خانواده هاي شهدا و ایثارگر از همه ظرفیت ها استفاده خواهد کرد و این آمادگی وجود دارد با
تشکیل تعاونی و اعطاي تسهیلات، زمینه ورود ایثارگران به بخش کشاورزي که جزء مشاغل کلیدي است فراهم شود. 

استاندار هرمزگان گفت: تبدیل فرزندان خانواده هاي شاهد به نیروهاي ماهر و فنی، امکان بهره گیري از توانمندي این نیروها را در
صنایع استان تسهیل می کند که در همین راستا اقدامات مطلوبی از سوي بنیاد شهید استان هرمزگان با حمایت مجموعه دولت در

استان صورت گرفته است. 

همتی، خانواده هاي معظم شاهد و ایثارگر را ولی نعمتان مردم و انقلاب برشمرد و عنوان کرد: حفظ کرامت خانواده هاي ایثارگر،
وظیفه یکایک شهروندان و مسئولان کشور است و ما به عنوان متولیان دولت در هرمزگان، از هیچ مساعدتی در این زمینه دریغ

نخواهیم کرد. 

استاندار هرمزگان اضافه کرد: با انعقاد تفاهم نامه و اختصاص زمین براي ساخت مسکن ایثارگران، مشکل تأمین مسکن تمامی
ایثارگران هرمزگان رفع خواهد شد. 

« سعید اوحدي » نیز در این نشست با اشاره به قانون استفساریه بند (و) ماده (44) قانون برنامه پنجم توسعه، اظهارداشت: بر این
اساس، تمامی مشمولین ماده (21) قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران که در زمان برنامه پنجم توسعه در دستگاه هاي اجرایی به

هر نحوي شاغل بوده اند باید تبدیل وضعیت استخدامی پیدا کنند. 
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وي ادامه داد: درحوزه اشتغال به دلیل شرایط پیچیده کشور، شش گام ""استفاده از ظرفیت هاي قانونی، سفرهاي استانی، انعقاد
تفاهم نامه ها با وزارت صمت و راه و شهرسازي و پیگیري بند ج ماده 88"" براي رفع اشتغال جامعه ایثارگري برداشته شده است. 

معاون حقوقی و امور مجلس بنیاد شهید و امور ایثارگران بیان داشت: در بند (ج) ماده 88 قانون برنامه ششم توسعه بر اشتغال
ایثارگران تأکید شده و دولت موظف شده تا پایان این برنامه زمینه اشتغال فرزندان شهدا و جانبازان را در ادارات دولتی فراهم آورد. 

اوحدي اضافه کرد: براساس بند (ذ) ماده 88 قانون برنامه ششم توسعه تبدیل وضعیت نیروها باید تا پایان این برنامه اتفاق بیفتد که در
ماده 21 قانون جامع خدمات ایثارگران نیز به این امر تأکید شده است. 

در پایان این نشست، تفاهم نامه ساماندهی اشتغال خانواده هاي شاهد و ساخت یک هزار و 200مسکن براي خانواده هاي ایثارگر
استان منعقد شد.
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ایجاد خوشه مدیریت کسب و کار حوزه کتاب در رفسنجان

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  233  |  تاریخ: 1399/09/29

فعال بخش خصوصی حوزه کتاب گفت: براي اولین بار در کشور طرح خلاقانه و نوآورانه خوشه مدیریت کسب و کار حوزه
کتاب در قالب طرح پایتختی کتاب کشور در رفسنجان ایجاد می شود.

به گزارش خبرگزاري فارس از رفسنجان، جلیل عباسی دخت اظهار داشت: با توجه سفر اخیر استاندار به رفسنجان و مطرح
کردن موضوع خوشه پسته در این شهرستان، با توجه به متخصصان و مهندسان کشاورزي که رفسنجان دارد می تواند خوشه پسته را
راه اندازي کند، ضمن اینکه ما در حوزه خوشه مدیریت کسب و کار کتاب شاخص هایی داریم که می تواند در سرعت بخشی به ایجاد

خوشه پسته هم کمک کند. 

مدیرعامل مؤسسه پرسشگران عنوان کرد: در خصوص خوشه مدیریت کسب و کار حوزه کتاب کشور که سال گذشته یکی از چهار
طرح خلاق براي وزارتخانه در قالب موضوع پایتختی کتاب فرستادیم، 36 طرح در زمینه کارهاي ترویجی کتابخوانی آماده کردیم و در
خصوص کارهاي خلاقیت و نوآورانه چهار طرح داشتیم یکی از طرح ها که سال گذشته به عنوان طرح خلاق به وزارتخانه معرفی کرده

بودیم، ایجاد خوشه مدیریت کسب و کار حوزه کتاب براي اولین بار در کشور بود. 

عباسی دخت تصریح کرد: این خوشه شامل تأمین صفر تا صد تولید کتاب از اول کار نویسنده، ویراستاي، طراحی، صحافی، توزیع و
تبلیغات،  روانشناسی فروش و ...می شود. 

وي خاطرنشان کرد: خوشبختانه در آذرماه سال گذشته طی همایش فرصت هاي کارآفرینی در رشته علوم انسانی با مشارکت فرهنگ
و ارشاد اسلامی، میراث فرهنگی و کارآفرینان برتر در دانشگاه ولیعصر (عج) رفسنجان، نخستین خوشه کسب و کار کتاب کشور

بررسی شد و از پوستر خوشه کسب و  کار رونمایی کردیم. 

مدیرعامل مؤسسه پرسشگران، با بیان اینکه هر شهر با توجه به ظرفیت هاي تجاري و پیشینه فرهنگی که داشته به سمت توسعه
خوشه اي رفته و نمونه موفق آن خوشه نساجی در استان یزد است، افزود: در خوشه مدیریت کسب و کار کتاب، سال گذشته در
استان کرمان بیش از 500 عنوان کتاب در حوزه هاي صنعتی، معدنی دانشگاه، عامه و تخصصی چاپ شد اما متأسفانه سهم تولید این

کتاب ها در کرمان پایین بوده و اکثرا در شهرهاي دیگر چاپ شده است. 

عباسی دخت گفت: در رفسنجان این ظرفیت وجود دارد چون شرکت هاي تبلیغاتی، فرهنگی، چاپخانه ها، مجامع نویسندگان،
عکاسان، شرکت هاي تبلیغاتی و.. زیادي دارد که می توانیم از آنها استفاده کنیم. اگر بتوانیم سهم تولید کتاب استان کرمان را در
مرحله اول حفظ کنیم و مرحله بعد رفسنجان، بعد جنوب شرق و ... مطئنم ناشر می تواند کتاب هاي خود را به رفسنجان بفرستد که
از صفر تا 100 یک مجموعه این کار را انجام دهد و در نمایشگاه ها هم شرکت کند. در نمایشگاه هاي بین الملی کتاب، این شرکت از
نمایندگی خوشه کسب و کار کتاب وجود دارد که توسط خوشه، کتاب تولید شده را به فروش برساند در واقع این خوشه زنجیره

تخصصی و کاملی است. 

وي در ادامه با اشاره به اینکه اگر خوشه در استان توانست جلب رضایت کند تولید 500 عنوان کتاب در استان می تواند اشتغالزایی،
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گردش مالی و رونق اقتصادي حوزه کتاب را ایجاد کند، بیان کرد: گروه هدفی که ما در رابطه با این مسئله داریم دانش آموخته هاي
علوم انسانی هستند که در آسیب پذیرترین مقطع از اشتغال قرار گرفته اند. 

عباسی دخت اضافه کرد: اگر این خوشه در آینده نزدیک و در قالب کارهاي پایتختی کتاب ایران در رفسنجان شروع به کار کند
سازمان هاي تخصصی هم وجود دارند می توانند به ما کمک کنند و فعالیت رفسنجان هم در تولید کتاب هم کتابت معرفی می

شودکه  باید در این راستا خوب سیاست گذاري و ریل گذاري شود و حمایت شویم. 

انتهاي پیام/80016/ب
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جزئیات بودجه 1400 براي بخش حمل و نقل

منبع: ترابر نیوزشماره خبر:  234  |  تاریخ: 1399/09/29

ترابر نیوز: در لایحه بودجه 1400 افزایش حدود 20 درصدي اعتبارات طرح هاي تملک دارایی هاي سرمایه اي بخش حمل و
نقل و رسیدن آن به حدود 125 هزار میلیارد ریال در نظر گرفته شده و قرار است شبکه آزادراهی به 3000 کیلومتر، شبکه

بزرگراهی به 19 هزار کیلومتر و شبکه ریلی به 12 هزار و 500 کیلومتر برسد.

ترابر نیوز: تین نیوز در لایحه بودجه 1400 افزایش حدود 20 درصدي اعتبارات طرح هاي تملک دارایی هاي سرمایه اي بخش
حمل و نقل و رسیدن آن به حدود 125 هزار میلیارد ریال در نظر گرفته شده و قرار است شبکه آزادراهی به 3000 کیلومتر، شبکه
بزرگراهی به 19 هزار کیلومتر و شبکه ریلی به 12 هزار و 500 کیلومتر برسد. به گزارش تین نیوز به نقل از ایسنا، شیوع ویروس
منحوس کرونا، عملکرد بخش هاي مختلف اقتصادي را در کشور و جهان دستخوش تغییرات و چالش ها کرده و در این میان بخش
حمل و نقل در کشور ما نیز با چالش هایی مواجه شده است. همزمانی این موضوع با تشدید تحریم هاي ظالمانه علیه کشور و تمرکز
آن بر ایجاد مشکلات حداکثري براي مردم، اهمیت و کارکرد صحیح نظام حمل و نقل را از اهمیتی مضاعف برخوردار کرده است.طبق
آنچه سازمان برنامه و بودجه اعلام کرده، در سال جاري کشور با برخی محدودیت ها در تامین تعدادي از کالاها نظیر روغن، لاستیک،
نهاده هاي دامی، برنج، شکر و مواد اولیه مورد نیاز بخش هاي تولیدي و کارخانجات مواجه شده اما کارکرد انواع زیربخش هاي حمل و
نقل دریایی، جاده اي، ریلی و هوایی در انتقال سریع و به موقع کالا در کشور و رساندن آن از مبادي تولیدي یا وارداتی به مقاصد
مصرف و بازارهاي مربوطه و در عین حال انجام وظیفه در انتقال کالاهاي صادراتی باعث شده که هیچگونه مشکل حادي دال بر کمبود
طولانی مدت کالا در کشور محسوس نباشد. توان عملیاتی بنادر در تخلیه و بارگیري کالاها، آمادگی و سرعت عمل ناوگان جاده اي و
ریلی کشور براي انتقال کالاها و فراهم بودن زیرساخت هاي جاده اي و ریلی کشور در کنار فعالیت فرودگاه ها و ناوگان هوایی
جمهوري اسلامی ایران، باعث شده حوزه هاي مختلف اقتصادي کشور با چالش جدي در زمینه نیاز به خدمات حمل و نقل مواجه
نشوند و قادر باشند فعالیت خود را استمرار بخشند و بدین ترتیب چرخه اقتصاد کشور همزمان با حرکت نظام حمل و نقل کشور،
لحظه اي از حرکت جا نماند. در نظام برنامه ریزي و بودجه کشور نیز همزمان با ابلاغ بخشنامه بودجه سال 1400 کل کشور، اقدامات
لازم براي تهیه لایحه بودجه سال 1400 در بخش حمل و نقل هم راستا با اهداف و جهت گیري هاي کلان اقتصادي کشور صورت
گرفته که اهم خط مشی ها به این شرح است: - تامین منابع مکفی براي تسریع در اجرا و بهره برداري از طرح ها و پروژه هاي اولویت
دار و داراي پیشرفت فیزیکی بالاتر - توجه به نقش آفرینی بهره برداري از طرح ها در ارتقاي ظرفیت هاي تولیدي کشور و ایجاد
اشتغال پایدار و مولد با رویکرد جهش تولید و رونق تولید - پرهیز از شروع طرح هاي جدید فاقد اولویت به منظور فراهم کردن امکان
استفاده بهینه از منابع موجود تجلی این موضوع نیز در قالب افزایش حدود 20 درصدي اعتبارات طرح هاي تملک دارایی هاي سرمایه
اي فصل حمل و نقل و رسیدن آن به حدود 125 هزار میلیارد ریال قابل مشاهده است. خروجی این امر را در برنامه تدوین شده براي
سال 1400 نیز می توان مشاهده کرد که در آن براي توسعه شبکه آزادراهی به 3000 کیلومتر، توسعه شبکه بزرگراهی به 19 هزار
کیلومتر، توسعه شبکه ریلی به 12 هزار و 500 کیلومتر و توجه خاص به توسعه حمل و نقل ریلی، افزایش ظرفیت تخلیه و بارگیري
بنادر تجاري به 285 میلیون تن، افزایش ظرفیت کانتینري به 5/8 میلیون TEU، توجه به توسعه حمل و نقل ترکیبی از طریق توسعه
متوازن زیرساخت هاي حمل و نقل در بخش هاي جاده اي، ریلی، هوایی و دریایی برنامه ریزي شده است. البته این برنامه ها با در
نظر گرفتن ملاحظات آمایشی، نیازهاي پایه مناطق کمتر برخوردار، انطباق با خط مشی ها و جهت گیري هاي کلان اسناد بالادستی و
اجراي تکالیف سایر قوانین، توجه به ملاحظات بازرگانی و اقتصادي داخلی، منطقه اي و بین المللی در عملکرد بخش حمل و نقل
کشور در حوزه هاي بار و مسافر، استفاده مناسب از ظرفیت هاي زیرساخت هاي موجود با رویکرد ایجاد جریان درآمدي، نگهداشت

بهینه زیرساخت هاي موجود اعم از راه ها و راه آهن، به حداقل رساندن آثار منفی ناشی از شیوع کرونا بوده است.
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ضرورت جامعه امروز توجه به اشتغال جوانان تحصیلکرده است

منبع: حوزه نیوزشماره خبر:  235  |  تاریخ: 1399/09/29

نماینده ولی فقیه در کهگیلویه و بویراحمد گفت: دانشگاه فنی وحرفه اي بسترهاي لازم را براي جذب، آموزش و تربیت
دانشجویان مهارت محور فراهم کند.

نماینده ولی فقیه در کهگیلویه و بویراحمد: ضرورت جامعه امروز توجه به اشتغال جوانان تحصیلکرده است 

 نماینده ولی فقیه در کهگیلویه و بویراحمد گفت: دانشگاه فنی
وحرفه اي بسترهاي لازم را براي جذب، آموزش و تربیت دانشجویان مهارت محور فراهم کند. 

به گزارش خبرگزاري «حوزه» از یاسوج، حجت الاسلام والمسلمین سید نصیر حسینی در دیدار با رئیس و کارکنان دانشگاه فنی
وحرفه اي کهگیلویه وبویراحمد، گفت: یکی از ضرورت هاي امروز جامعه توجه به اشتغال جوانان تحصیل کرده است. دانشگاه فنی و

حرفه اي که یک دانشگاه مهارت محور هست می تواند در این زمینه به خوبی نقش آفرینی کند. 

نماینده ولی فقیه در کهگیلویه و بویراحمد با اشاره به اینکه داشتن مهارت هاي فنی وحرفه اي علاوه بر کمک به رفع نیازهاي جامعه
در بخش خدمات و صنعت، در زندگی شخصی نیز کاربرد فراوانی دارد، خاطرنشان کرد: لازم است فرهنگ سازي و تبلیغ براي سوق
دادن دانش آموزان به سمت رشته هاي فنی وحرفه اي در سطوح مختلف انجام شود تا همه افراد تتحصیکرده به یک فن ومهارتی که

علاقه دارند مسلط شوند تا در زندگی و اشتغال آنها تاثیر گذار باشد. 

وي، جذب و توجه به مشکلات دانشجویان را یادآور شد و گفت: با استفاده از همه ظرفیت ها و امکانات براي تحصیل بیشتر
دانشجویان در این دانشگاه استفاده کنید. 

امام جمعه یاسوج در پایان ضمن تقدیر و تشکر از فعالیت هاي دانشگاه فنی و حرفه اي خواستار توسعه این دانشگاه در شهرستان هاي
کهگیلویه و گچساران با توجه به ظرفیت هاي موجود شد. 

رئیس دانشگاه فنی وحرفه اي کهگیلویه وبویراحمد نیز در ابتداي این دیدار با ابراز خرسندي از دیدار با نماینده ولی فقیه و امام جمعه
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یاسوج، گفت: شیوه آموزش در دانشگاه فنی وحرفه اي با بقیه دانشگاه ها متفاوت است از این نظر که در این مجموعه علمی
دانشجویانی تربیت می شوند که بعد از فارغ التحصیلی جذب بازار کار می شوند . 

روح االله دانش پایه با اشاره به اینکه دانشگاه فنی و حرفه اي ارتباط نزدیکی با حوزه صنعت و بازار کار دارد، ادامه داد: بسیاري از
دانشجویان این دانشگاه به عنوان کارآفرین توانسته اند در حوزه اشتغال و رفع نیازهاي جامعه به خوبی نقش آفرینی کنند. 

وي به فعالیت هاي علمی و آموزشی دانشگاه فنی وحرفه اي کهگیلویه و بویراحمد اشاره کرد و گفت: هم اکنون در 13 رشته در مقطع
کاردانی و 8 رشته در مقطع کارشناسی بیش از 1300 دانشجو در رشته هاي مختلف فنی وحرفه اي در دو آموزشکده پسران ودختران

این دانشگاه مشغول تحصیل هستند. 

رئیس دانشگاه فنی وحرفه اي کهگیلویه و بویراحمد در ادامه افزود: فعالیت هاي فرهنگی خوبی در دانشگاه توسط بسیج دانشجویی و
بسیج اساتید انجام گرفته و محوطه آموزشکده دختران یاسوج نیز مزین به قبر مطهر یکی از شهداي گمنام است . 

وي افزود: با رشد فزاینده اي که در مسیر رشد وتوسعه تکنولوژي وجود دارد دانشگاه فنی وحرفه اي به عنوان یک دانشگاه مهارت
محور با تربیت دانشجویان ماهر و آچار بدست می تواند گام مهمی در مسیر اشتغال و تعالی جامعه بردارد. 

دانش پایه در پایان از نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه یاسوج خواست از آموزشکده هاي پسران و دختران دانشگاه فنی وحرفه
اي استان از نزدیک بازدید کرده و در بخش هاي مختلف این دانشگاه را براي رسیدن به اهداف عالیه خویش یاري کند. 
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انعقاد تفاهم نامه تامین زمین احداث 1200 مسکن خانواده هاي شاهد و ایثارگر

هرمزگان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  236  |  تاریخ: 1399/09/29

به گزارش خبرگزاري فارس از بندرعباس، فریدون همتی
استاندار هرمزگان در نشست امضاي تفاهم نامه تامین
زمین احداث مسکن و ساماندهی اشتغال و کارآفرینی
خانواده هاي شاهد و ایثارگر هرمزگان، با بیان اینکه
هرمزگان از ظرفیت هاي متنوع و بزرگی بهره مند است،
گفت: اقدامات خوبی در راستاي افزایش منابع درآمدي
براي خدمات رسانی به خانواده معظم شهدا و ایثارگران

انجام شده است. 

وي افزود: دولت در زمینه توانمندسازي خانواده هاي شهدا و ایثارگر  از همه ظرفیت ها استفاده خواهد کرد و این آمادگی وجود دارد
با تشکیل تعاونی و اعطاي تسهیلات، زمینه ورود ایثارگران به بخش کشاورزي که جزء مشاغل کلیدي است، فراهم شود. 

استاندار هرمزگان گفت: تبدیل فرزندان خانواده هاي شاهد به نیروهاي ماهر و فنی، امکان بهره گیري از توانمندي این نیروها را در
صنایع استان تسهیل می کند که در همین راستا اقدامات مطلوبی از سوي بنیاد شهید استان هرمزگان با حمایت مجموعه دولت در

استان صورت گرفته است. 

همتی، خانواده هاي معظم شاهد و ایثارگر را ولی نعمتان مردم و انقلاب برشمرد و عنوان کرد: حفظ کرامت خانواده هاي ایثارگر،
وظیفه یکایک شهروندان و مسئولان کشور است و ما به عنوان متولیان دولت در هرمزگان، از هیچ مساعدتی در این زمینه دریغ

نخواهیم کرد. 

استاندار هرمزگان اضافه کرد: با انعقاد تفاهم نامه و اختصاص زمین براي ساخت مسکن ایثارگران، مشکل تأمین مسکن تمامی
ایثارگران هرمزگان رفع خواهد شد. 

سعید اوحدي نیز در این نشست با اشاره به قانون استفساریه بند (و) ماده (44) قانون برنامه پنجم توسعه، اظهارداشت: بر این اساس،
تمامی مشمولین ماده (21) قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران که در زمان برنامه پنجم توسعه در دستگاه هاي اجرایی به هر

نحوي شاغل بوده اند باید تبدیل وضعیت استخدامی پیدا کنند. 

وي ادامه داد: درحوزه اشتغال به دلیل شرایط پیچیده کشور، شش گام "استفاده از ظرفیت هاي قانونی، سفرهاي استانی، انعقاد تفاهم
نامه ها با وزارت صمت و راه و شهرسازي و پیگیري بند ج ماده 88" براي رفع اشتغال جامعه ایثارگري برداشته شده است. 
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معاون رییس جمهور بیان داشت: در بند (ج) ماده 88 قانون برنامه ششم توسعه بر اشتغال ایثارگران تأکید شده و دولت موظف شده تا
پایان این برنامه زمینه اشتغال فرزندان شهدا و جانبازان را در ادارات دولتی فراهم آورد. 

اوحدي اضافه کرد: براساس بند (ذ) ماده 88 قانون برنامه ششم توسعه تبدیل وضعیت نیروها باید تا پایان این برنامه اتفاق بیفتد که در
ماده 21 قانون جامع خدمات ایثارگران نیز به این امر تأکید شده است. 

در پایان این نشست، تفاهم نامه ساماندهی اشتغال خانواده هاي شاهد و ساخت یک هزار و 200مسکن براي خانواده هاي ایثارگر
استان منعقد شد. 

انتهاي پیام/88055/ي
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ایجاد خوشه مدیریت کسب و کار حوزه کتاب در رفسنجان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  237  |  تاریخ: 1399/09/29

به گزارش خبرگزاري فارس از رفسنجان، جلیل عباسی
دخت اظهار داشت: با توجه سفر اخیر استاندار به رفسنجان
و مطرح کردن موضوع خوشه پسته در این شهرستان، با
توجه به متخصصان و مهندسان کشاورزي که رفسنجان
دارد می تواند خوشه پسته را راه اندازي کند، ضمن اینکه
ما در حوزه خوشه مدیریت کسب و کار کتاب شاخص هایی
داریم که می تواند در سرعت بخشی به ایجاد خوشه پسته

هم کمک کند. 

مدیرعامل مؤسسه پرسشگران عنوان کرد: در خصوص خوشه مدیریت کسب و کار حوزه کتاب کشور که سال گذشته یکی از چهار
طرح خلاق براي وزارتخانه در قالب موضوع پایتختی کتاب فرستادیم، 36 طرح در زمینه کارهاي ترویجی کتابخوانی آماده کردیم و در
خصوص کارهاي خلاقیت و نوآورانه چهار طرح داشتیم یکی از طرح ها که سال گذشته به عنوان طرح خلاق به وزارتخانه معرفی کرده

بودیم، ایجاد خوشه مدیریت کسب و کار حوزه کتاب براي اولین بار در کشور بود. 

عباسی دخت تصریح کرد: این خوشه شامل تأمین صفر تا صد تولید کتاب از اول کار نویسنده، ویراستاي، طراحی، صحافی، توزیع و
تبلیغات،  روانشناسی فروش و ...می شود. 

وي خاطرنشان کرد: خوشبختانه در آذرماه سال گذشته طی همایش فرصت هاي کارآفرینی در رشته علوم انسانی با مشارکت فرهنگ
و ارشاد اسلامی، میراث فرهنگی و کارآفرینان برتر در دانشگاه ولیعصر (عج) رفسنجان، نخستین خوشه کسب و کار کتاب کشور

بررسی شد و از پوستر خوشه کسب و  کار رونمایی کردیم. 

مدیرعامل مؤسسه پرسشگران، با بیان اینکه هر شهر با توجه به ظرفیت هاي تجاري و پیشینه فرهنگی که داشته به سمت توسعه
خوشه اي رفته و نمونه موفق آن خوشه نساجی در استان یزد است، افزود: در خوشه مدیریت کسب و کار کتاب، سال گذشته در
استان کرمان بیش از 500 عنوان کتاب در حوزه هاي صنعتی، معدنی دانشگاه، عامه و تخصصی چاپ شد اما متأسفانه سهم تولید این

کتاب ها در کرمان پایین بوده و اکثرا در شهرهاي دیگر چاپ شده است. 

عباسی دخت گفت: در رفسنجان این ظرفیت وجود دارد چون شرکت هاي تبلیغاتی، فرهنگی، چاپخانه ها، مجامع نویسندگان،
عکاسان، شرکت هاي تبلیغاتی و.. زیادي دارد که می توانیم از آنها استفاده کنیم. اگر بتوانیم سهم تولید کتاب استان کرمان را در
مرحله اول حفظ کنیم و مرحله بعد رفسنجان، بعد جنوب شرق و ... مطئنم ناشر می تواند کتاب هاي خود را به رفسنجان بفرستد که
از صفر تا 100 یک مجموعه این کار را انجام دهد و در نمایشگاه ها هم شرکت کند. در نمایشگاه هاي بین الملی کتاب، این شرکت از
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نمایندگی خوشه کسب و کار کتاب وجود دارد که توسط خوشه، کتاب تولید شده را به فروش برساند در واقع این خوشه زنجیره
تخصصی و کاملی است. 

وي در ادامه با اشاره به اینکه اگر خوشه در استان توانست جلب رضایت کند تولید 500 عنوان کتاب در استان می تواند اشتغالزایی،
گردش مالی و رونق اقتصادي حوزه کتاب را ایجاد کند، بیان کرد: گروه هدفی که ما در رابطه با این مسئله داریم دانش آموخته هاي

علوم انسانی هستند که در آسیب پذیرترین مقطع از اشتغال قرار گرفته اند. 

عباسی دخت اضافه کرد: اگر این خوشه در آینده نزدیک و در قالب کارهاي پایتختی کتاب ایران در رفسنجان شروع به کار کند
سازمان هاي تخصصی هم وجود دارند می توانند به ما کمک کنند و فعالیت رفسنجان هم در تولید کتاب هم کتابت معرفی می

شودکه  باید در این راستا خوب سیاست گذاري و ریل گذاري شود و حمایت شویم. 

انتهاي پیام/80016/ب
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کارآفرینان پولدارند نه شجاع

منبع: شعار سالشماره خبر:  238  |  تاریخ: 1399/09/29

شعار سال: بیشتر ما، کارآفرینان موفق را ستایش می کنیم. اغلب مردم، صاحبان کسب و کار هاي معروف را آدم هایی شجاع،
جسور و اهل ریسک کردن می دانند. در تصویر ذهنی اي که از کارآفرین می سازیم (یا براي ما ساخته اند)، کارآفرین، بی

شباهت به قمارباز نیست؛ او کسی است که هست و نیست خود را به امید موفقیت یک ...

شعار سال: بیشتر ما، کارآفرینان موفق را ستایش می کنیم. اغلب مردم، صاحبان کسب و کار هاي معروف را آدم هایی شجاع،
جسور و اهل ریسک کردن می دانند. در تصویر ذهنی اي که از کارآفرین می سازیم (یا براي ما ساخته اند)، کارآفرین، بی شباهت به
قمارباز نیست؛ او کسی است که هست و نیست خود را به امید موفقیت یک ایده، روي میز می گذارد، اما این تصویر کودکانه، واقعیت
ندارد. کارآفرین معروف آمریکایی، بن لی فورت در مقاله خود تصویر واقع بینانه اي از این موضوع ارائه کرده است. با گسترش نیوز

همراه باشید. 

قصه اي که واقعیت ندارند 

به خود می گوئیم که اگر به اندازه فلان کارآفرین، جسارت داشتیم زندگی و جایگاه مالی بهتري را براي خود رقم می زدیم. نگران
نباشید شما از کمبود ژن شهامت رنج نمی برید. بیشتر کارآفرینان شخصیت هایی شجاع نیستند؛ برگ برنده و خصوصیت مشترك
اکثر آن ها ثروتمند بودن است. اگر استثنا ها را نادیده بگیریم بیشتر کارآفرینان اسطوره اي، به خانواده هاي متمول، تعلق دارند. قصه
«کارآفرین نترس» واقعیت ندارد. واقعیت مثل همیشه پیچیده تر از آن چیزي است که به ما القا شده است. در این مقاله به بررسی

این موضوع می پردازم که پول زیاد چطور کاري می کند که آدم ها، شجاع به نظر آیند. 

رکود اقتصادي سال هاي 2008 ترسناك بود. در آن برهه تنها دارایی من، مدرك لیسانس اقتصاد بود و تامین هزینه هاي زندگی به
کاري شاق و روزمره تبدیل شده بود. سرمایه گذاري و دایر کردن کسب و کار ابداً به ذهنم خطور نمی کرد، چون در شرایط بدي به

سر می بردم. 

ثروت، شجاعت می آورد 

بحران سال 2020 به مراتب بدتر است، زیرا رکود اقتصادي با کرونا و انزواي اجتماعی همراه شده است. در این جو هراس آلود بسیاري
از مردم جرئت خارج شدن از خانه را ندارند. در دوره اي که بی ثباتی و ابهام به اوج رسیده است قاعدتاً من باید محافظه کارتر از سال
هاي 2008 و 2009 باشم. جالب اینجاست که این گونه نیست. در واقع هیچ وقت تا به این حد اعتماد به نفس اقتصادي نداشته ام.
چه چیز تغییر کرده است؟ آیا ذهنیت کارآفرینانه را اقتباس کرده ام و به سبک کارآفرینان، جسور شده ام؟ تنها تغییر رخ داده، آن
است که به ثروت و دارایی من افزوده شده و دغدغه بزرگ زندگی ام، ایجاد تعادل میان دخل و خرج نیست. به همین سادگی! تامین
هزینه هاي روزمره دیگر شببه حل کردن یک معادله چند مجهولی، پیچیده نیست. آرامش زندگی بر شجاعتم افزوده است؟ این
احتمال هم منتفی است. ثروت باعث شده است که شجاع، جلوه کنم. مطمئن باشید اگر موجوي بانکی ام به اندازه چند سال قبل بود

مثل آن دوران، شب ها فقط یک ساعت خواب داشتم. 
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در فیلم قمارباز یکی از شخصیت ها جان گادمن) در دیالوگی تاثیرگذار، نکته مدنظر من را به زیبایی بیان می کند: «الان در موقعیت
برو به جهنم هستم». وقتی پشتوانه مالی به حدي رسید که در صورت لزوم بتوان از جمله برو به جهنم استفاده کرد به آن معناست
که بر دغدغه معیشت، غلبه کرده اید و دیگر نگران آن نیستید که اگر شغل خود را از دست بدهید دیگر نمی توانید فلان صورتحساب

را پرداخت کنید. 

پیش شرط جسارت اقتصادي 

رسانه ها به ما باورانده اند که کارآفرینان چنان غرق و شیفته ایده هاي متهورانه خود هستند که همه چیز را به خاطر آن به خطر می
اندازند. شاید، اما نکته مهم تر آن است که آن ها بنیه مالی براي اشتباه کردن، شکست خوردن و شروع دوباره را دارند. اگر آمریکایی
باشید و موجودي حسابتان فقط 5 هزار دلار باشد، دو فرزند خردسال داشته باشید و از عمو و دایی ثروتمند، خبري نباشد تقریباً
محال است بتوانید دل به دریا بزنید، دنبال رویا هاي خود بروید و ایده هایی که به موفقیت آن ها ایمان دارید را کلید بزنید. آمار و

یافته هاي پژوهشی نشان می دهد که بیشتر افراد چنین کاري نمی کنند. دارایی اندك، شما را منطقی می کند نه ترسو. 

اگر می خواهید بدون استعفا دادن به اقیانوس کارآفرینی وارد شوید بهتر است دنبال کار دوم یا راه انداختن کسب و کاري باشید که
در میان مدت به اندازه شغل ثابت و اصلی، درآمدزا شود. اگر ایده را محک زدید و درآمدتان افزایش یافت خود را متعهد کنید که از
آن منبع جدید صرفاً براي توسعه کسب وکار استفاده کنید. اگر درآمد کاري که به آن عشق می ورزید با فیش حقوقی شما برابري
کرد به دنیاي کارآفرینی وارد می شوید و شجاعتی که همه از آن صحبت می کنند را در خود احساس خواهید کرد؛ و اگر به آن نقطه
رسیدید و دیگران راه و چاه خواستند به آن ها نگویید همین امروز کارت را رها کن و دنبال رویاهایت برو! به آن ها یادآور شوید که
براي خود برنامه اي تدارك دیدید و اراده کردید به جایی برسید که توان مالی لازم براي ریسک کردن را داشته باشید. لازم نیست

جسور باشید؛ کافی است بیشتر و هوشمندانه تر کار کنید و البته کمی خوش شانس باشید. 

شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از گسترش نیوز، تاریخ انتشار: 29 آذر 1399، کد خبر:142558،
gostaresh.news
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برپایی بازارچه فصلی توانمندسازي بانوان سرپرست خانوار منطقه 19 ویژه شب

یلدا

منبع: خبر ایرانشماره خبر:  239  |  تاریخ: 1399/09/29

خبرایران : معاون امور اجتماعی و فرهنگی منطقه 19 از برپایی بازارچه فصلی توانمندسازي با هدف احیاي آداب و رسوم شب
یلدا و ارائه محصولات و دست سازه هاي بانوان سرپرست خانوار خبر داد.

خبرایران : معاون امور اجتماعی و فرهنگی منطقه 19 از برپایی بازارچه فصلی توانمندسازي با هدف احیاي آداب و رسوم شب
یلدا و ارائه محصولات و دست سازه هاي بانوان سرپرست خانوار خبر داد. 

به گزارش روابط عمومی شهرداري منطقه 19، مهدي بصیري با
اشاره به سیاست هاي این حوزه بر توانمندسازي زنان سرپرست
خانوار و ایجاد اشتغال براي آنان گفت: در همین راستا بازارچه
فصلی موقت خوداشتغالی ویژه شب یلدا با رعایت پروتکل هاي
بهداشتی توسط اداره امور بانوان و با همکاري و مشارکت اداره

ساماندهی صنایع و مشاغل شهر تهران برپا شده است. 
او جبران بخشی از خسارت وارد آمده به معیشت زنان سرپرست
خانوار به دلیل شیوع کرونا، حمایت از زنان سرپرست خانوار
صاحب مشاغل خانگی و ایجاد زمینه هاي تامین معیشت پایدار

را از اهداف مهم این اقدام خواند و افزود: بازارچه خوداشتغالی با بیش از 15 غرفه شامل انواع محصولات و صنایع دستی، زیورآلات،
پوشاك، محصولات یلدایی ، مواد غذایی بسته بندي و ... تا 30 آذر از ساعت 10 صبح لغایت 18 در جنب مترو عبدل آباد، روبروي

پایانه شهید سروري دایر شده است. 
به گفته بصیري شناسایی متقاضیان و شرایط و اولویت واگذاري غرف براساس عضویت در سامانه زنان سرپرست خانوار و به بانوانی که

داراي کد شناسه و مشاغل خانگی و کسب وکار خرد هستند، صورت گرفته است. 
همچنین بانوان متقاضی در صورت عدم عضویت در سامانه زنان سرپرست خانوار و نداشتن کد، می توانند با مراجعه به سامانه تهران
من در قسمت سامان بازار به آدرسhttp://samanbazar.tehran.ir بخش دستفروشان ثبت نام کرده و کد کاربري دریافت

کنند.
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دست سازه هاي مادران شهر تهران در قلب طهران

منبع: خبر ایرانشماره خبر:  240  |  تاریخ: 1399/09/29

خبرایران : نمایشگاه یلدا بازار در بوستان زندگی واقع در محله هرندي منطقه 12 در حال برگزاري است و دست سازه هاي
بانوان سرپرست خانوار در آن به فروش می رسد.

خبرایران : نمایشگاه یلدا بازار در بوستان زندگی واقع در محله هرندي منطقه 12 در حال برگزاري است و دست سازه هاي
بانوان سرپرست خانوار در آن به فروش می رسد. 

به گزارش روابط عمومی شهرداري منطقه 12، به مناسبت شب
یلدا و براي حمایت از زنان سرپرست خانوار بازارچه یلدا از 27
آذر در بوستان زندگی منطقه 12 در حال برگزاري است و تا 30

آذر ادامه خواهد داشت. 
بر اساس این گزارش، نمایشگاه «بازارچه یلدا» به مناسبت شب
یلدا و براي زنان سرپرست خانوار خوداشتغال ایجاد شده و یک
فرصت شغلی و حمایتی براي این افراد است که به مدت چهار
روز از 27 تا 30 آذر از ساعت 10 صبح تا 5 بعد از ظهر در فاز

دوم بوستان زندگی و در ضلع شمال دریاچه این بوستان برگزار می شود. 
هدف از ایجاد این بازارچه که به همت اداره امور بانوان منطقه برگزار شده، حمایت از زنان سرپرست خانوار است و بوستان زندگی در
محله هرندي به این دلیل براي برگزاري این نمایشگاه انتخاب شد که در این محله به عنوان یک محله کم برخوردار، رونق زندگی

صورت گیرد و ارتقاي کیفیت زندگی با حضور شهروندان ایجاد شود. 
به گفته برگزارکنندگان این نمایشگاه، این بازارچه اولین نمایشگاه خوداشتغالی زنان سرپرست خانوار است که با حضور 24 زن
سرپرست خانوار به صورت پایلوت در بوستان زندگی برگزار می شود که اگر برگزاري این نمایشگاه بازخوردهاي مثبتی داشته باشد،

یک نمایشگاه دائمی براي زنان سرپرست خانوار ایجاد خواهد شد. 
گفتنی است در حال حاضر 1451 زن سرپرست خانوار در منطقه 12 وجود دارند که از این بین 132 نفر در مراکز کوثر و همچنین به
صورت مشاغل خانگی و خوداشتغالی مشغول به کارند. منطقه 12 در این دوره در حال به روزرسانی زنان سرپرست خانوار است و بر
اساس گروه سنی و جامعه هدف براي آنها برنامه ریزي خواهد شد؛ بدین صورت که براي گروه سنی 25 سال تا 45 سال
توانمندسازي، اشتغال و کارآفرینی و براي گروه سنی 55 تا 65 سال برنامه هاي حمایتی در نظر گرفته شده است؛ همچنین یک سري
برنامه ها نیز براي فرزندان و دختران خانواده زنان سرپرست خانوار مانند آموزش، توانمندسازي و اوقات فراغت در نظر گرفته شده
است. در بحث توانمندسازي نیز ایجاد توانایی به لحاظ شخصیتی، رفتاري، خودشناسی و مواردي مانند آموزش، اشتغال، کارآفرینی و

مهارت آموزي مورد نظر شهرداري این منطقه است.
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لزوم اصلاح ساختار بودجه توسط دولت/ ضعف نظام مالیاتی از عوامل تکانه

هاي اقتصادي کشور است

منبع: داناشماره خبر:  241  |  تاریخ: 1399/09/29

احمد جعفري گفت: اثرات ویروس کرونا و یک مقدار فشار تحریم ها وضعیت اقتصادي را در کشور سخت تر می کند بنابراین
یکی از کارهاي مهمی که دولت باید انجام دهد؛ اصلاح ساختار بودجه است.

احمد جعفري گفت: اثرات ویروس کرونا و یک مقدار فشار
تحریم ها وضعیت اقتصادي را در کشور سخت تر می کند
بنابراین یکی از کارهاي مهمی که دولت باید انجام دهد؛

اصلاح ساختار بودجه است. 
به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ احمد جعفري
صمیمی در گفت وگو با خبرنگار بلاغ؛ با بیان اینکه در سال
2021 براي اولین بار در چند سال اخیر نرخ رشد اقتصادي
ایران3/2 دهم درصد پیش بینی شده است، اظهار کرد:
متوسط نرخ اقتصاد جهانی 5/8 دهم درصد بوده اما تورم
کماکان نسبتا بالا است؛ یعنی پیش بینی ها بر اساس این
است که ما در سال 2019 یعنی سال قبل تقریبا 41 درصد

در سال تورم داشتیم. 

وي با اشاره به اینکه ورود ویروس کووید 19 که تقریبا در آستانه یک سالگی قرار دارد؛ پیش بینی بسیاري از کشورها بر این بود که
این ویروس هم مانند سایر ویروس ها به صورت کوتاه مدت از میان برود، افزود: تعداد زیادي از مشاغل مانند حمل و نقل هوایی،

دریایی، رستوران ها، هتل ها و ... تحت تأثیر این ویروس قرار گرفتند و از سوي دیگر تناقضی بین سلامت و اقتصاد ایجاد می شد. 

عضو هیئت علمی دانشکده علوم اقتصادي و اداري دانشگاه مازندران تصریح کرد: در حال حاضر و طی یکسال گذشته براي حفظ
سلامتی باید تعطیلی بیشتر انجام شود و مردم در خانه بمانند که این ویروس را بتوان کنترل کرد اما وقتی که چنین کاري انجام

دهیم، سلامتی بهبود خواهد یافت اما درآمد چه می شود. 

جعفري صمیمی گفت: وضعیت اقتصادي تعداد زیادي از مشاغل وابسته به فروش و مشتري است؛ فروشگاه هایی که زیرساخت هاي
خوبی داشتند، توانستند خدمات و کسب وکارهاي دیجیتالی را از طریق اینترنت عرضه کنند و تا اندازه اي وضع خود را بهبود ببخشند
اما دولت ها در تمامی کشورها سعی کردند کمک هاي مختلفی را از طرق مختلف به افراد، به ویژه اقشاري مانند کسب وکارهاي

کوچک عرضه کنند. 

وي ادامه داد: هم چنین خدماتی براي شرکت ها مانند ایجاد بخشودگی ها و معافیت ها در مالیات ها، تعدیل اقساط بانکی براي
کسانی که وام هاي مختلفی داشتند و کمک هاي نقدي ارایه شد که البته در بعضی از کشورها امکانات بهتر و بیشتر بود و در برخی

مانند کشور ما شرایط خیلی سخت بود. 
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عضو هیئت علمی دانشکده علوم اقتصادي و اداري دانشگاه مازندران خاطرنشان کرد: بودجه عمومی سال 99 که بالغ بر570 هزار
میلیارد تومان بود، با کم ترین وابستگی به درآمد نفتی یعنی حدود 10% بسته شد اما اثرات این ویروس و به خصوص فشار بیشتر
تحریم ها، یک مقدار کار را سخت تر می کرد و در این زمینه یکی از کارهاي مهمی که دولت باید انجام دهد، اصلاح ساختار بودجه

است. 

جعفري صمیمی یادآور شد: اصلاح ساختار بودجه یعنی باید تعدیلاتی در بودجه ایجاد شود؛ هزینه هاي غیرضروري در بودجه را تا
آنجا که ممکن هست کاهش بدهیم؛ بحث سال ها بودجه عملیاتی بر اساس عملکرد بوده است اما بررسی شود که شاخص هایی که در

این زمینه وجود دارد به چه صورت است. 

فرار مالیاتی یکی از ضعف هاي اقتصاد ایران 

وي بیان کرد: از طرفی دیگر حالا که درآمدهاي نفتی با مشکلات مواجه شده است، یکی دیگر از راه هاي کسب درآمد، درآمد مالیاتی
است که متاسفانه در کشور ما فرار مالیاتی بسیار زیاد است یعنی یکی از ضعف هاي اقتصاد کشورمان این است که عمدتا مالیاتی که

جمع آوري شده، مالیاتی است که مربوط به افراد حقوق بگیر، کارمندان دولت و یک قشر خاص است. 

عضو هیئت علمی دانشکده علوم اقتصادي و اداري دانشگاه مازندران افزود: سال ها قرار بود در این زمینه کار شود یعنی بر اساس
درآمدهایی که افراد به دست می آورند که بعضا درآمدهاي بسیار هنگفتی است، مالیات گرفته شود اما متاسفانه به دلایل مختلف
اینکار انجام نشد از جمله ضعف نظام مالیاتی و مخصوصا فساد که یکی از نکاتی است که اقتصاد، سرمایه اجتماعی و اخلاقی کشورمان

را به شدت تحت تاثیر قرار داده است. 

جعفري صمیمی تصریح کرد: در خصوص برون رفت از معضلات اقتصادي موجود، در اقتصاد چند متغیر وجود دارد که نقش اساسی
ایفا می کنند؛ یکی از آن ها تولید است؛ افزایش تولید که مقام معظم رهبري هم تاکید زیادي روي این مساله داشتند؛ به این دلیل

است که اگر امکان افزایش تولید وجود داشته باشد، باعث افزایش اشتغال خواهد شد و بنابراین بیکاري را کاهش می دهد. 

وي اظهار کرد: از طرفی افزایش تولید، جلوي سرعت افزایش قیمت ها و تورم را خواهد گرفت؛ وقتی می گوییم تولید، منظور تولید
کالا و خدمات است و براي این کالا و خدمات هم باید مشتري موجود باشد؛ براي افزایش تولید، سرمایه گذاري لازم است، مخصوصا

سرمایه گذاري بخش خصوصی، که در اصطلاح کلان از آن به عنوان موتور رشد اقتصادي نام می بریم. 

دولت باید مشوق سرمایه گذاري خصوصی باشد 

عضو هیئت علمی دانشکده علوم اقتصادي و اداري دانشگاه مازندران گفت: شواهد زیادي وجود دارد که بخش خصوصی در حال تولید
است و می خواهد تولید را افزایش دهد اما به اصطلاح با کمبود نقدینگی مواجه است؛ حمایت دولت در این زمینه کم است و متاسفانه
کالاهایی که در داخل کشور قابل تولید هستند، به دلایل فساد و رانت هایی که وجود دارد و مبارزه با آن ها هم کار ساده اي نیست،
هنوز از خارج از کشور وارد می شود و این امر، تولید و سرمایه گذاري خصوصی را به شدت تحت تاثیر قرار داده است که در نهایت

سرمایه گذاري خصوصی باید تشویق شود. 

جعفري صمیمی یکی از راه هاي تامین مالی سرمایه گذاري خصوصی، توجه به بازار سرمایه و بازار بورس دانست و بیان کرد: متاسفانه
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در اقتصاد کنونی، در ماه هاي اخیر عملیات سفته بازي به جاي سرمایه گذاري بیشتر تشویق شده است؛ دولت باید این روند را تغییر
دهد؛ اگر افزایش شاخص قیمت سهام، با ورود به شرکت هاي تولیدکننده باعث افزایش تأمین مالی شود، می تواند به تولید کمک

کند. در غیر این صورت اگر چند برابر شاخص قیمت ها بالا برود، ولی ما آثار مثبت آن را نبینیم، این چیز خوبی نخواهد بود. 

وي گفت: تأمین مالی از دو طریق اثر مثبت خواهد داشت؛ یکی این که رشد اقتصادي به شدت افزایش پیدا کند و دوم این که بی
ثباتی مالی را کاهش دهد بنابراین تاکید روي این مساله مخصوصا براي بانکها که در تامین نیازهاي مالی شرکتهایی که واقعا در تولید

نقش اساسی ایفا می کنند یا بازار سرمایه که یکی از وظایف دولت است. 

عضو هیئت علمی دانشکده علوم اقتصادي و اداري دانشگاه مازندران گفت: در اقتصاد کلان جدید وظیفه اصلی دولتها این است که
کمک کنند تا تمام موانع سر راه بخش خصوصی را بردارند و به جاي این که خود بخواهند کار کنند، نظارت کنند و این نظارت،

اساس بحث بخشنامه جدید است که بتواند رشد و تولید اشتغال را در کشور بالا ببرد. 

جعفري صمیمی تصریح کرد: اگر در این زمینه دولت یک مقدار نظارت بیشتري داشته باشد، بسیار مناسب است و افزایش نقدینگی
در اقتصاد اگر همراه با افزایش تولید باشد، تقاضاي اضافه ایجاد می کنیم. 

وي با تاکید بر اینکه تلاش دولت باید به سمت حمایت از افزایش تولید در کشور برود، گفت: این امر میتواند جلوي خیلی از مشکلات
اقتصادي ناشی از مشکلات کاهش درآمد نفتی و حتی مشکلات بودجه اي دولت را بر طرف کند. 

انتهاي پیام/
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راه اندازي 300 مرکز نیکوکاري در مازندران

منبع: داناشماره خبر:  242  |  تاریخ: 1399/09/29

بشیر عالیشاه گفت: تاکنون 300 مرکز نیکوکاري درسطح استان مازندران با هدف کوتاه کردن فرآیند اداري جهت ارائه
خدمات به نیازمندان و حفظ عزت وکرامت آنها راه اندازي شد.

بشیر عالیشاه گفت: تاکنون 300 مرکز نیکوکاري درسطح
استان مازندران با هدف کوتاه کردن فرآیند اداري جهت
ارائه خدمات به نیازمندان و حفظ عزت وکرامت آنها راه

اندازي شد. 
به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از بلاغ،
حجت الاسلام بشیر عالیشاه امشب در مراسم افتتاح مرکز
نیکوکاري مهربانو که با هدف ارائه خدمات تخصصی در
زمینه تحصیلی ، فرهنگی ، درمانی و اجتماعی به دانش
آموزان بد سرپرست یا بی سرپرست و اشتغالزایی براي
بانوان سرپرست خانوار یا نیازمند در شهرستان آمل راه
اندازي شد اظهار کرد: به همت خیرین و مددکاران

اجتماعی و با حمایت کمیته امداد امام خمینی(ره) مرکز نیکوکاري مهربانو جهت ارائه خدمات تخصصی در زمینه تحصیلی ، فرهنگی ،
درمانی و اجتماعی به دانش آموزان بد سرپرست یا بی سرپرست و اشتغالزایی براي بانوان سرپرست خانوار یا نیازمند در شهرستان آمل

افتتاح شد. 

وي ادامه داد: تاکنون 300 مرکز نیکوکاري درسطح استان با هدف کوتاه کردن فرآیند اداري جهت ارائه خدمات به نیازمندان و حفظ
عزت وکرامت آنها تاسیس شد که از این تعداد 25 مرکز نیکوکاري در شهرستان آمل قرار دارد. 

عالیشاه با بیان اینکه 15 الی 20 درصد از مازندرانی ها زیر خط فقر اند افزود: در این استان یک فرد صرفا براي سیر کردن شکم خود
باید ماهیانه 650 هزار تومان درامد داشته باشد. با این حساب یک زن بی سرپرستی که داراي 4 فرزند باشد ، باید صرفا براي خوراك

خود ماهیانه دو میلیون و 500 هزار تومان هزینه کند که واقعا از عهده شان خارج است. 

مدیرکل کمیته امداد مازندران با اشاره به بودجه کمیته امداد که شامل 29 درصد اعتبار دولتی و 71درصد کمک هاي مردمی می
باشد خاطر نشان کرد: در حال حاضر در بحث بودجه و اعتبار بر روي کمک هاي مردمی تمرکز کردیم. همچنین باید برخی خدمات را

برون سپاري کنیم زیرا خانواده هاي ما با عزت و شرافت اند و نباید در صف انتظار خدمات دولتی بمانند. 

عالیشاه جهیزیه دو میلیون و 500 هزار تومانی را طنز خواند و اظهار داشت: تا چندي پیش این مبلغ از سوي کمیته امداد به حساب
خانوارهاي متقاضی دریافت کمک هزینه جهیزیه واریز شده و پرونده دختر قطع می شد. از شش ماه پیش طی تعامل با خیرین و
موسسه حضرت رقیه(س) تصمیم گرفته شد مبلغ جهیزیه را با کمک خیرین به 10 میلون تومان رسانده و متقاضی با مراجعه به
سایت مربوطه می تواند کالاهاي مورد نیاز خود را به صورت آزادانه و مطابق سلیقه خود انتخاب کرده و آن را با قیمتی بسیار پایین تر
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از قیمت موجود در بازار خریداري کند. 

وي ادامه داد: اکنون نیز بعد از گذشت شش ماه سرانه جهیزیه را به 15 میلیون تومان رسانده ایم. 

عالیشاه در پایان گفت: امروزه کار انقلابی جوابگوي نیاز جامعه می باشد . یک مسئول نباید با پشت میزنشینی بگوید کار نیازمندان را
حل می کنیم بلکه باید شخصا به میدان بیاید و در صحنه عمل حاظر شود. 

خدیجه عزیزي مدیر اجرایی مرکز نیکوکاري مهربانو نیز هدف تاسیس این مرکز را حمایت و ارائه خدمات به ایتام و نیازمندان و
خانواده هاي تحت پوشش از لحاظ مادي و معنوي خواند و افزود: این مرکز داراي کارگروهی متشکل از خیر ، مددکار ، مشاور ،
روانشناس ، روان پزشک و پزشک می باشد که خدماتی از جمله اشتغال بانوان بدسرپرست و بی سرپرست و تامین مایحتاج آنها ،

تحصیل دانش آموزان بی سرپرست و خدمات درمانی ، فرهنگی و اجتماعی ارائه می شود. 
وي ادامه داد: مرکز مهربانو در راستاي گسترش خدمات رسانی موسسه خیریه دارالاکرام تاسیس شده تا با کمک خیرین و کمیته
امداد امام خمینی بتوانیم براي خانواده هاي بی سرپرست و نیازمند اشتغال زایی کنیم تا بتوانند مخارج زندگی خود را تامین نمایند. 

عزیزي در پایان ازبرنامه هاي آتی خود خبر داد و گفت: مقرر شد در شب یلدا تیمی از مددکاران این مجموعه با رعایت پروتکل هاي
بهداشتی پک هاي یلدایی متشکل از از آجیل ، شیرینی ، میوه و فال حافظ را آماده و به رسم هدیه تقدیم خانواده هاي تحت پوشش

کنند. 

انتهاي پیام/
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اولویت استخدامی پتروشیمی بندرامام با جوانان بومی باشد

منبع: قلمناشماره خبر:  243  |  تاریخ: 1399/09/29

ائمه جمعه شهرستان بندرماهشهر در خطبه هاي نماز جمعه این هفته خود به موضوعی مشترك اشاره کرده و از مدیران
هلدینگ خلیج فارس و پتروشیمی بندرامام خواستند که اولویت استخدامی پتروشیمی بندرامام را به جوانان بومی شهرستان

قرار دهند. نوشته اولویت استخدامی پتروشیمی بندرامام با جوانان بومی باشد اولین بار در ...

اولویت استخدامی پتروشیمی بندرامام با جوانان بومی باشد
ائمه جمعه شهرستان بندرماهشهر در خطبه هاي نماز
جمعه این هفته خود به موضوعی مشترك اشاره کرده و از
مدیران هلدینگ خلیج فارس و پتروشیمی بندرامام
خواستند که اولویت استخدامی پتروشیمی بندرامام را به

جوانان بومی شهرستان قرار دهند. 
در پی مصاحبه «جعفر ربیعی» مدیرعامل هلدینگ خلیج
فارس مبنی بر برگزاري آزمون استخدامی پتروشیمی
بندرامام در سال جاري، ائمه جمعه شهرستان بندرماهشهر
(جمعه 28 آذر) در خطبه هاي نماز جمعه به این موضوع را

مطالبه کردند. 

ربیعی 8 آذر در مضاحبه اي اعلام کرده بود نیمه اول دي ثبت نام و فراخوان آزمون استخدامی پتروشیمی بندرامام آغاز می شود
و همه مقدمات براي یک آزمون بزرگ در حال انجام است و احتمال دارد براي سایر شرکت هاي منطقه ماهشهر نیز همزمان نیرو

جذب شود. 

مدیرعامل هلدینگ خلیج فارس افزود: فراخوان برگزاري آزمون حداکثر تا نیمه اول دي ماه منتشر می شود و برگزاري آزمون منوط به
خروج از شرایط قرمز کرونایی و مجوز ستاد کرونا است. اگر تعداد نیروي مورد نیاز کمتر از 200 نفر باشد، آزمون استانی و اگر بیش از

200 نفر باشد آزمون سراسري برگزار خواهد شد. 

در این راستا «حجت الاسلام غبیشاوي» امام جمعه بندرماهشهر در فرازي از خطبه هاي خود اظهار کرد: در آینده نزدیک قرار است
آزمون جذب نیروي کار در یکی از شرکت هاي پتروشیمی منطقه برگزار شود و اگر قرار است این جذب نیرو به صورت سراسري باشد

شانس جوانان تحصیل کرده بومی براي استخدام پایین خواهد آمد. 

امام جمعه بندر ماهشهر تأکید کرد: این آزمون باید منحصر به جوانان بومی شهرستان بندرماهشهر که بیش از 20 هزار تحصیل کرده
بیکار دارد، برگزار شود، مدیران این پتروشیمی این موضوع را خارج از اختیارات خود عنوان می کنند و می گویند هلدینگ خلیج

فارس باید در این باره تصمیم گیري کند. 
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وي اضافه کرد: نماینده مردم شهرستان در پایتخت در حال پیگیري موضوع است، ائمه جمعه شهرستان نیز هم صدا با نماینده مجلس
از وزیر نفت و مقامات استانی درخواست می کنیم به این مسأله ورود کنند، به اندازه کافی نیروي غیربومی در شرکت هاي پتروشیمی

این منطقه جذب شده و مشغول به کار هستند، لذا در استخدام هاي جدید نیروهاي بومی باید در اولویت باشند. 

حجت الاسلام غبیشاوي تصریح کرد: نیروهاي غیربومی در مناطق خود جذب شوند، کشور ما کشور وسیعی است و قرار نیست همه
صنایع و ظرفیت هاي اشتغال در یک نقطه متمرکز شود، دولت در همان مناطق سرمایه گذاري، شغل ایجاد و مشکل بیکاري آنها را
حل کند، روزانه مراجعات زیادي در مورد بیکاري جوانان به دفتر امام جمعه می شود، تقاضاي مؤکد و مطالبه حتمی ما این است که

این آزمون استخدامی و دیگر آزمون هاي آتی براي جذب جوانان بومی برگزار شود. 

وي در پایان خاطرنشان کرد: هر وقت جوانان بومی بیکار و تحصیل کرده ما همه استخدام شدند، آنگاه از مناطق دیگر هم نیرو جذب
شود، منتظر پیگیري هاي نماینده و دیگر مسئولانی که صدایشان به جایی می رسد تا حصول نتیجه نهایی هستیم. 

«حجت الاسلام عبادي» نیز در فرازي از خطبه ها با اشاره به آزمون استخدامی پتروشیمی بندر امام عنوان کرد: مطالبه جدي جوانان
تحصیل کرده و خواسته ائمه جمعه شهرستان بندر ماهشهر از مدیران صنایع پتروشیمی خلیج فارس و پتروشمی بندر امام این است

که در آزمون استخدامی اولویت را به جوانان منطقه بدهند. 

امام جمعه شهر چمران ابراز کرد: در این راستا حمایت قاطع خود را از اقدامات نماینده مردم منطقه در مجلس شوراي اسلامی اعلام
می داریم و این خواسته به حقی است که انشاءاالله محقق خواهد شد، متأسفانه بزرگ ترین مشکل شهرستان بیکاري جوانان  و بیکاري

ام المفاسد است، مسئولان باید در این رابطه چاره اندیشی اساسی کنند. 

«حجت الاسلام هاشمی» امام جمعه شهرك طالقانی نیز در خطبه هاي خود با اشاره به برگزاري آزمون استخدامی پتروشیمی بندرامام
در آینده نزدیک بر لزوم استخدام نیروهاي بومی منطقه تاکید کرد و یاد آور شد: شرکت پتروشیمی بندر امام در حال تدارك آزمون
جذب نیروي کار مورد نیاز خود است، مطالبه ما از نماینده مجلس و مسؤلان هلدینگ خلیج فارس این است که با وجود جوانان بی

شمار جویاي کار و باسواد در شهرستان بندرماهشهر، این آزمون را مختص نیروهاي بومی قرار دهند. 

پتروشیمی بندرامام یکی از بزرگترین پتروشیمی هاي کشور است که در منطقه ویژه اقتصادي پتروشیمی شهرستان بندرماهشهر واقع
شده است؛ شهرستان بندرماهشهر با بیش از 400 هزار نفر جوانان بیکاري بسیاري داشته که مطالبه همیشگی آنها استخدام نیروهاي

بومی در شرکت هاي پتروشیمی منطقه بوده است.



12/20/2020 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 592/606

عربستان؛ آغاز استخدام زنان به عنوان مهماندار هواپیما

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  244  |  تاریخ: 1399/09/29

خطوط هوایی عربستان زنانی که تمایل به اشتغال در زمینه مهمانداري هواپیما دارند را استخدام می کند.

به گزارش بولتن نیوز، روزنامه «سبق» به نقل از خطوط هوایی
عربستان گزارش داد، متقاضی اشتغال به عنوان مهماندار باید
عربستانی باشد و تحصیلات وي کمتر از دبیرستان و سنش کمتر از
20 و بیشتر از 30 نباشد و ضمن مطابقت وزن و قدش با استاندارهاي

خطوط هوایی عربستان، معاینه پزشکی را نیز پشت سر بگذارد. 

میدل ایست نیوز گزارش داد، خطوط هوایی از زنان عربستانی مایل به
اشتغال در زمینه مهمانداري خواست رزومه کاري، کارت شناسایی و گذرنامه خود را ضمیمه مدارك خود کنند. 

عربستان در زمان ولیعهدي محمد بن سلمان، دستخوش تغییرات اجتماعی گسترده و اصلاحات اقتصادي زیادي شد به صورتی که در
این دوره به بانوان اجازه داد شد رانندگی کنند، وارد ورزشگاه شوند، سینماها مجددا باز شد و اجازه برگزاري کنسرت داده شد. 

این سیاست هاي عربستان از سال 2017، بحث و جدل فراوانی میان شهروندان عربستانی به وجود آورده به گونه اي که برخی این
اصلاحات را در شرایط فعلی ضروري دانسته و برخی دیگر خشمگین از این اصلاحات هستند اما از بیم غضب مقامات عربستانی سکوت

پیشه کرده اند.
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3 میلیون تولیدکننده در مشاغل خانگی فعال هستند

منبع: اقتصاد تهرانشماره خبر:  245  |  تاریخ: 1399/09/29

اقتصادتهران: وزیرکار با بیان اینکه 3 میلیون تولیدکننده محصولات مشاغل خانگی داریم، گفت: در راستاي سیاست هاي
اقتصاد مقاومتی، شیوه نامه استقرار مسیر استانداردسازي مشاغل خانگی تدوین شده است. به گزارش اقتصادتهران از وزارت

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، محمد شریعتمداري در آئین رونمایی از شیوه نامه ...

اقتصادتهران: وزیرکار با بیان اینکه 3 میلیون تولیدکننده محصولات
مشاغل خانگی داریم، گفت: در راستاي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی،
شیوه نامه استقرار مسیر استانداردسازي مشاغل خانگی تدوین شده

است. 

به گزارش اقتصادتهران از وزارت وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، محمد شریعتمداري در آئین رونمایی از شیوه نامه و موافقت نامه
استقرار مسیر استانداردسازي مشاغل خانگی که با حضور معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور، رئیس سازمان ملی استاندارد ایران
و معاون توسعه اشتغال وزارت کار به صورت مجازي برگزار شد، اظهار داشت: هم اکنون بیش از 3 میلیون نفر، تولید کننده محصولات
مشاغل خانگی هستند که قطعاً آمار حقیقی فعالین مشاغل خانگی بسیار بیشتر از این رقم است و افراد بسیاري به صورت غیر رسمی

در این حوزه فعالیت دارند. 

وي پیرامون اثرات مثبت استاندارد سازي مشاغل خانگی گفت: اگر فعالان حوزه مشاغل خانگی اثرات مثبت استاندارد سازي مشاغل
خانگی را ببینند قطعاً مشوق دیگران خواهند شد و این امر حتی می تواند اشتغال زایی بیشتري را هم به دنبال داشته باشد. 

شریعتمداري افزود: استانداردسازي و ارتقاي محصولات براي ورود به بازار و ایجاد اعتماد در مصرف کننده قطعاً اندازه بازار مصرف و
تولید را افزایش خواهد داد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: سهم مشاغل خانگی از اشتغال کل کشور هم اکنون بین 4 تا 6 درصد است که به راحتی می
توان این رقم را افزایش داد. همین سهم در تولید ناخالص داخلی بین 2 تا 2/5 درصد است که با توجه به شرایط پیش رو و وضعیت

کرونا در کشور با توسعه مشاغل خانگی این سهم می تواند افزایش پیدا کند. 

وي تصریح کرد: امروز دنیا از فرصت کرونا براي توسعه مشاغل خانگی استفاده کرده و ما نیز باید به این سمت حرکت کنیم، در همین
زمینه تولید ماسک، گان و کفش هاي مخصوص در دوران کرونا می تواند مورد توجه قرار گیرد. 

شریعتمداري همچنین درباره عملکرد مشاغل خانگی براي سال هاي 98 و 99 نیز گفت: در سال 98 بالغ بر 2 هزار میلیارد ریال
تسهیلات مصوب شد، بیش از 20 هزار نفر از این تسهیلات استفاده کردند و براي بیش از 35 هزار نفر شغل ایجاد شد. 
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به گفته وي، همچنین براي سال 99 نیز مبلغ 2 هزار میلیارد ریال تسهیلات براي توسعه مشاغل خانگی مصوب شد که از ابتداي سال
99 تا آبان ماه سال جاري بیش از 5 هزار نفر از این تسهیلات استفاده کردند که در این بخش نیز بیش از 6 هزار و 700 شغل ایجاد

شده است.
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مهیا سازي زیرساخت   ها براي راه اندازي 5 طرح صنعتی در لامرد

منبع: ایرناشماره خبر:  246  |  تاریخ: 1399/09/29

شیراز-ایرنا-مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي لامرد گفت: هم اینک مراحل قانونی براي مهیاسازي زیرساخت ها و راه اندازي
پنج طرح صنعتی در این منطقه ویژه در حال انجام است.

 شیراز-ایرنا-مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي لامرد گفت:
هم اینک مراحل قانونی براي مهیاسازي زیرساخت ها و راه اندازي پنج طرح صنعتی در این منطقه ویژه در حال انجام است.  

فریدون فدایی دولت، شنبه در نشست خبري افزود: این پنج طرح که شامل، کارخانه تولید کاغذ از سنگ آهک، کارخانه سیمان،
کارخانه سنگبري با هدف صادرات سنگ هاي تزیینی، کارخانه اکسید منیزیم و همچنین ایجاد پایانه حمل و نقل براي تسهیل در
ورود و خروج ماشین آلات و سرویس دهی به رانندگان است، عملیات ساخت آنها به زودي و ظرف چند ماه آینده در منطقه ویژه

اقتصادي لامرد آغاز می شود. 

وي بیان کرد: همچنین احداث یک جایگاه سوخت یکی دیگر از طرح هایی است که مجوز راه اندازي آن گرفته شده و امیدواریم این
طرح هم نهایی و عملیات اجرایی آن در محدوده این مجموعه اقتصادي آغاز شود. 

این مقام مسوول ادامه داد: امکان سنجی اقتصادي و فنی 15 طرح سرمایه گذاري نیز در حوزه پایین دست آلومینیوم (لامرد) تدوین
شده که به سرمایه گذاران متقاضی ارائه خواهد شد. 

فدایی ملت، اضافه کرد: تکمیل و ارتقاي زیرساخت ها و زیربناها، شناسایی و معرفی هرچه بیشتر فرصت هاي سرمایه گذاري به فعالان
اقتصادي به عنوان 2 راهبرد بنیادي براي اعتلاي جایگاه منطقه ویژه اقتصادي لامرد است که اکنون عمده این تلاش ها به ثمر نشسته

است. 

وي، با اشاره به پیگیري هاي انجام شده در تکمیل زیرساخت هاي منطقه ویژه اقتصادي لامرد بیان داشت: جاده دسترسی پیرامونی
سایت لامرد در محدوده این مجموعه صنعتی به طول 44 کیلومتر و مسیر پیرامونی در محدوده توسعه به طول 22 کیلومتر و جاده
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هاي شریانی و فرعی داخل این سایت به طول 30 کیلومتر احداث شد. 

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي لامرد همچنین به برخی از اقدامات این مجموعه اقتصادي که هم اکنون با ظرفیت حدود 100 هزار
تن در حال فعالیت است، پرداخت و گفت: افزایش ظرفیت گاز ورودي به این منطقه از 10 به 29 میلیون متر مکعب در ساعت با

اجراي اتصال به شبکه گاز سراسري به پایان رسید. 

فدایی ملت اضافه کرد: همچنین سیل بند ضلع غربی این مجموعه به طول هشت و نیم کیلومتر و با اعتباري افزون بر 100 میلیارد
ریال با هدف حفاظت از صنایع، تکمیل شده و بهره برداري رسیده است. 

او گفت: در دوران بهره برداري از این واحد صنعتی نیز یک خط برق 400 کیلوولت نیز با هدف تامین برق این مجموعه اجرا شد و
خط دیگر این برق فشار قوي نیز در مراحل پایانی است و بخشی از دیگ هاي دیگر آلومینیوم این منطقه ویژه نیز به زودي وارد مدار

می شوند. 

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي لامرد ادامه داد: احداث پست 132 کیلوولت و نیروگاه 100 مگاواتی از دیگر طرح هاي حوزه تقویت
برق در این منطقه ویژه است که مقرر شده توسط سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو) تامین اعتبار و اجرا

شود. 

وي افزود: نصب و اجراي 2 دستگاه آب شیرین کن براي شیرین سازي آب موردنیاز صنایع به ظرفیت 60 لیتر در ثانیه از دیگر
اقدامات این مجموعه صنعتی است که هم اکنون با 20 لیتر در ثانیه در حال استفاده است و شرایط استفاده براي دیگر صنایع در حال

استقرار فراهم است. 

 
 

فدایی دولت، اظهار داشت: پرداخت بخشی از مطالبات پیمانکاران و معارضان ملکی، تکمیل ساختمان اداري موقت و کمپ تعمیرات
در سایت و افتتاح شعب بانک تجارت و ملی در این منطقه، پیاده سازي و دریافت گواهینامه سیستم مدیریت یکپارچه شامل
استانداردهاي مدیریتی ایزو 9001، 45001، 14001، و HSE-MS براي نخستین بار، تجهیز ناوگان حمل و نقل منطقه ویژه
اقتصادي با افزایش خودروهاي مورد نیاز، راه اندازي نیروگاه خورشیدي 10 مگاواتی شرکت پتروفرآیند کرخه، از جمله اقدامات انجام

 
شده در این منطقه ویژه اقتصادي است. 

وي، همچنین از استقرار و راه اندازي سایت بی.تی.اس (BTS)،اجراي دوربین هاي مداربسته حراستی، مرکز تلفن پیشرفته 256 شماره
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اي و توسعه شبکه فیبر نوري براي پوشش کامل مخابراتی و اینترنتی براي ارائه خدمات به صنایع، آغاز عملیات اجرایی ساختمان هاي
درمانگاه و آتش نشانی، تامین زیرساخت هاي موردنیاز مجتمع صنایع آلومینیوم جنوب براي راه ندازي و همکاري مستمر در برگزاري

کمیسیون ارزش افزوده به منظور صادرات محصولات شمش آلومینیوم را از دیگر اقدامات پیگیري شده عنوان کرد. 

به گفته این مدیر مدیر صنعتی، احداث پنجره واحد گمرك براي استقرار واحدهاي مختلف به منظور ارائه خدمات به سرمایه گذاران از
دیگر پروژه هاي زیربنایی است که براي اجرا و تامین اعتبار آن پیگیري شده است. 

انعقاد چندین تفاهم نامه براي توسعه سرمایه گذاري 

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي لامرد همچنین بیان داشت: با انگیزه توسعه سرمایه گذاري در این منطقه ویژه، چندین تفاهم نامه
منعقد شده است که از جمله آنها می توان به انعقاد تفاهم نامه همکاري با معاونت علمی و فناوري رییس جمهوري براي ارائه

تسهیلات ارزان قیمت به خریداران ماشین آلات و تجهیزات ساخت داخل به سرمایه گذاران در این مجموعه اقتصادي اشاره کرد. 

فدایی دولت افزود: امضاي پیمان همکاري بین منطقه وبژه لامردو مرکز همکاري هاي تحول و پیشرفت ریاست جمهوري با هدف فعال
کردن ظرفیت هاي منطقه ویژه از طریق بهره گیري از تعاملات بین المللی به منظور برقراري ارتباط موثر بین گیرندگان و دارندگان
توانمندي ها و دانش هاي فنی مربوطه و تسهیل تامین مالی طرح ها و پروژه هاي سرمایه گذاري در حوزه هاي فناورانه و نوآورانه

یکی دیگر از این تفاهم نامه هاست. 

انعقاد تفاهم نامه همکاري مشترك بین منطقه ویژه لامرد و شرکت تامین سرمایه امین با هدف تامین مالی و سرمایه طرح ها و پروژه
هاي سرمایه گذاري و همکاري با اتاق مشترك بازرگانی ایران و قطر براي توسعه سرمایه گذاري در این قطب اقتصادي و همچنین
انعقاد تفاهم نامه اي با سندیکاي آلومینیوم ایران براي دعوت از سرمایه گذاران فعال در حوزه آلومینیوم و معرفی بسته هاي تخصصی

این صنعت پایه، از دیگر تفاهم نامه هایی است که این مدیر صنعتی از آنها نام برد. 

انعقاد تفاهم نامه با وزارت راه براي توسعه راه هاي منطقه ویژه اقتصادي لامرد 

وي افزود: در چارچوب اجراي تفاهم نامه ایمیدرو، اداره کل راه و شهرسازي لارستان و استانداري فارس با وزارت راه و شهرسازي براي
ارتقاي راه هاي دسترسی به منطقه ویژه لامرد، روکش آسفالت و تعریض جاده (باند اول) از سایت منطقه ویژه تا ورودي شهر اجرا و
تکمیل شد و احداث باند دوم این مسیر، اجراي تقاطع غیرهمسطح ورودي و خروجی و کمربندي لامرد تا آزادراه لامرد- پارسیان از

دیگر بندهاي این تفاهم نامه است که با مشارکت 50 درصدي طرفین انجام می شود. 
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تمایل 40 سرمایه گذار براي سرمایه گذاري در منطقه ویژه لامرد 

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي لامرد گفت: در مدت 20 ماه گذشته، 74 گروه سرمایه گذار از منطقه ویژه اقتصادي لامرد بازدید
کردند و پس از تبیین ظرفیت ها و بسته هاي سرمایه گذاري براي آنها، از این تعداد حدود 30 تا 40 از آنان راغب به سرمایه گذاري
در این منطقه بودند که با ارائه درخواست، روند واگذاري زمین به آنها آغاز شد و تعدادي شروع به فعالیت کردند و بخشی نیز در حال

 
انعقاد قرارداد هستند. 

فدایی دولت، در مورد سایر اقدامات مهم در حوزه جذب سرمایه گذار در این منطقه اقتصادي بیان کرد: با پیگیري هاي انجام شده،
کارخانه تولید ورق آلومینیوم (شرکت کاوش فراز فارس) روبه روي کارخانه آلومینیوم جنوب، کارخانه تولید انواع سنگ (شهرداري
چاهورز)، کارخانه هاي مونتاژ لوازم خانگی و ماشین آلات راهسازي (شرکت کوثر سپهر پارسیان) در دست راه اندازي است که با بهره

 
برداري از این طرح ها، حدود 200 نفر به صورت مستقیم مشغول به کار خواهند شد. 

او گفت: تا قبل از تصدي من بر این منطقه ویژه اقتصادي، حدود 300 هکتار زمین به سرمایه گذاران در این منطقه واگذار شده بود،
اما در دوران مسوولیت من تا کنون 124 هکتار زمین به سرمایه گذران بخش خصوصی واگذار شده و حدود 100 هکتار هم در حال

 
واگذاري است. 

به گفته، مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي لامرد، هم اکنون افزون بر یک هزار نفر اشتغال مستقیم در این منطقه ویژه ایجاد شده و در

 
افق نهایی، ظرفیت اشتغالزایی براي حدود 30 هزار نفر پیش بینی شده است. 

به گفته مسوولان، در منطقه ویژه اقتصادي شهرستان لامرد، امکان تولید سالانه آلومینیوم با ظرفیت حدود یک میلیون تن، سیمان با
ظرفیت 10میلیون تن، منیزیم با ظرفیت 60هزار تن، نیروگاه سیکل ترکیبی، نیروگاه خورشیدي، پتروشیمی با ظرفیت سالانه پنج
میلیون تن، پالایشگاه میعانات گازي، زنجیره تولید بوتان، تولید پروپیلین از پروپان، صنایع پشتیبان و صنایع پایین دست فولاد، فراهم

 
است. 

منطقه ویژه اقتصادي، محدوده جغرافیایی مشخصی در مبادي ورودي یا در داخل کشور است که با هدف جذب سرمایه هاي خارجی و
داخلی و همچنین ایجاد عرصه فعالیت هاي تولیدي و تجاري براي افزایش صادرات کالا و ارایه بهینه خدمات براي حضور فعال در

 
بازارهاي منطقه اي و بین المللی ایجاد می شود. 

از جمله مزایاي منطقه ویژه اقتصادي، صدور مجوز ساخت و پایان کار سرمایه گذاري و تولیدي به صورت رایگان، تبعیت از قانون کار
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مناطق آزاد تجاري و صنعتی، ورود ماشین آلات خط تولید و ابزار و اثاثیه بدون عوارض گمرکی، فعالیت گمرکی تا سقف ارزش افزوده
و پرداخت عوارض گمرکی مازاد بر ارزش افزوده قطعات خارجی در تولیدات، خرده فروشی کالا براي اتباع خارجی و تخفیف مالیاتی

ویژه است. 

شهرستان لامرد در فاصله 365 کیلومتري جنوب شیراز قرار دارد. 

برچسب ها 
- لامرد 

- منطقه ویژه اقتصادي لامرد 
- فارس
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بیش از 160 میلیارد ریال تسهیلات کرونایی در میاندوآب پرداخت شد

منبع: ایرناشماره خبر:  247  |  تاریخ: 1399/09/29

مهاباد- ایرنا- رییس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی میاندوآب گفت: تاکنون 160 میلیارد و 340 میلیون ریال تسهیلات
حمایتی دولت براي کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا در این شهرستان پرداخت شده است.

مهاباد- ایرنا- رییس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی
میاندوآب گفت: تاکنون 160 میلیارد و 340 میلیون ریال
تسهیلات حمایتی دولت براي کسب و کارهاي آسیب دیده

از کرونا در این شهرستان پرداخت شده است. 

علی حبیبیان روز شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار
داشت: این میزان تسهیلات به هزار و 398 طرح پرداخت و

به اشتغال یک هزار و 850 نفر کمک کرده است. 

وي افزود: در مجموع 2 هزار و 93 واحد با اشتغال زایی 2 هزار و 888 نفر براي دریافت تسهیلات ناشی از کرونا در میاندوآب با
تسهیلات درخواستی 261 میلیارد و 900 میلیون ریال ثبت نام کرده بودند. 

رییس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی میاندوآب اظهار داشت: از این طرح ها، پنج طرح با اشتغال زایی 114 نفر و با پرداخت 13
میلیارد و 680 میلیون ریال محقق شده است. 

با شیوع ویروس کرونا در کشور، تصمیم گرفته شد با اعطاي تسهیلات از بیکار شدن دائمی افرادي که تحت تاثیر ویروس کرونا خانه
نشین شده بودند، جلوگیري و از فرصت هاي شغلی حمایت شود. 

پس از بررسی هاي انجام شده در ستاد ملی مقابله با کرونا و طبق اعلام بانک مرکزي، 14 رسته اصلی با 55 زیررسته که یک میلیون
و 200 بنگاه را دربر می گیرد، مشمول دریافت وام شناسایی شدند. 

برچسب ها 
- ویروس کرونا 

- تسهیلات بانکی 
- بهبود کسب و کار 

- اشتغال زایی 
- میاندوآب
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عملکرد برخی بانک ها و مدیران در جذب وام اشتغال غیرقابل دفاع است

منبع: ایرناشماره خبر:  248  |  تاریخ: 1399/09/29

ارومیه- ایرنا- استاندار آذربایجان غربی با انتقاد از عملکرد برخی بانک هاي عامل و مدیران حوزه هاي مرتبط درخصوص
جذب تسهیلات اشتغال در استان گفت: این عملکرد غیرقابل دفاع بوده و در این خصوص کوتاهی شده است.

ارومیه- ایرنا- استاندار آذربایجان غربی با انتقاد از عملکرد
برخی بانک هاي عامل و مدیران حوزه هاي مرتبط
درخصوص جذب تسهیلات اشتغال در استان گفت: این
عملکرد غیرقابل دفاع بوده و در این خصوص کوتاهی شده

است. 

محمدمهدي شهریاري روز شنبه در جلسه کارگروه
اقتصادي، اشتغال و سرمایه گذاري آذربایجان غربی افزود:
قابل قبول نیست که برخی مدیران و بانک ها در انجام

تعهد و جذب سهمیه خود کوتاهی و تعلل کنند. 

وي با اشاره به اینکه سال گذشته از محل تسهیلات اشتغال پایدار روستایی 11 هزار شغل ایجاد شد، اضافه کرد: افزایش این آمار باید
به طور جدي در دستور کار مدیران قرار گیرد. 

استاندار آذربایجان غربی ادامه داد: اگر بانکی بخواهد به بهانه هاي واهی در مسیر پرداخت تسهیلات اشتغال زایی سنگ اندازي کند، با
آن برخورد می کنیم. 

شهریاري اظهار کرد: برخی دستگاه هاي اجرایی که سهمیه اشتغال زایی استانی آنها مشخص نشده، موظف هستند تا از طریق
وزارتخانه هاي مربوطه پیگیر موضوع باشند. 

وي گفت: توزیع عادلانه تسهیلات اشتغال پایدار روستایی، تسهیل روند پرداخت و پیگیري و نظارت بر کارکرد بانک ها سه اصل
اساسی تا پایان سال براي افزایش تسهیلات بند الف تبصره 18 و اشتغال پایدار روستایی و جهش تولید است. 

به گزارش ایرنا، تاکنون صدها میلیارد تومان تسهیلات اشتغال پایدار روستایی در آذربایجان غربی پرداخت شده ولی روند پرداخت آن
طی ماه هاي اخیر کند شده است. 

برچسب ها 
- آذربایجان غربی 

- اشتغال زایی 
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- اشتغال پایدار 
- محمدمهدي شهریاري 

- نرخ اشتغال
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بهره برداري از 2700 شغل برکت در شهرستان هاي استان تهران

منبع: ریال نیوزشماره خبر:  249  |  تاریخ: 1399/09/29

به گزارش ریال نیوز، با حضور امیرحسین مدنی، مدیرعامل بنیاد برکت در روستاي رستم آباد شهرستان ورامین 906 طرح
اشتغال زایی اجتماع محور در شهرستان هاي قدس، ورامین، قرچک، پیشوا، رباط کریم، بهارستان، فیروزکوه، دماوند و پردیس

به بهره برداري رسید. مدیرعامل بنیاد برکت در تشریح عملکرد این بنیاد در مناطق ...

ریال نیوز:بیش از 2 هزار و 700 شغل بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام در شهرستان هاي استان تهران به بهره برداري رسید. 
به گزارش ریال نیوز، با حضور امیرحسین مدنی، مدیرعامل بنیاد برکت در روستاي رستم آباد شهرستان ورامین 906 طرح اشتغال
زایی اجتماع محور در شهرستان هاي قدس، ورامین، قرچک، پیشوا، رباط کریم، بهارستان، فیروزکوه، دماوند و پردیس به بهره برداري
رسید. مدیرعامل بنیاد برکت در تشریح عملکرد این بنیاد در مناطق محروم شهرستان هاي استان تهران گفت: راه اندازي 906 طرح

اشتغال زایی اجتماع محور باعث ایجاد فرصت هاي کسب و کار براي 2 هزار و 718 نفر شده است. 

مدنی با اشاره به سرمایه گذاري 859 میلیارد ریالی براي راه اندازي این تعداد طرح اشتغال زایی اظهار داشت: مشاغل برکت در
شهرستان هاي استان تهران در رسته هاي پرورش دام، تولید پوشاك، صنایع دستی، فرش دستبافت، پرورش ماهی و مشاغل فنی و

خدماتی راه اندازي شده است. 

به گفته مدیرعامل بنیاد برکت، 59 روستاي شهرستان هاي ورامین، قدس، قرچک، پیشوا، رباط کریم، بهارستان، دماوند، فیروزکوه و
پردیس در سال 99 تحت پوشش فعالیت هاي اشتغال زایی این بنیاد قرار دارند. 

وي خاطرنشان کرد: بنیاد برکت بیش از 2 هزار طرح در مناطق مختلف استان تهران اجرا کرده که از این تعداد، یک هزار و 100 طرح
مربوط به امسال است. همچنین در سال 1400 و با برنامه ریزي هاي صورت گرفته، 2 هزار طرح خرد دیگر در مناطق مختلف استان

تهران اجرایی خواهد شد. 

مدنی تصریح کرد: مهاجرت روستاییان به شهر و تبدیل این مناطق از روستاي مولد به مصرف کننده، نگرانی هاي بسیاري را در حوزه
تولید مایحتاج زندگی مردم به وجود آورده و از این رو، بنیاد برکت با ورود به این حوزه، تلاش کرده است تا با ایجاد فرصت هاي

شغلی پایدار، زمینه ماندگاري روستائیان را در مناطق زندگی خود فراهم کند. 

به گفته مدیرعامل بنیاد برکت، طرح توانمندسازي روستاهاي محروم از 2 سال گذشته در این بنیاد برکت آغاز شده تا ضمن
پایدارسازي ماندگاري روستاییان، به معیشت و اشتغال آنان نیز کمک و از مهاجرت شان به شهرها کاسته شود. 

مدنی خاطرنشان کرد: طرح هاي بنیاد در 7 هزار و 500 روستاي سراسر کشور با اجراي 84 هزار طرح خرد و خانگی عملیاتی شده که
از این تعداد، 44 هزار طرح مربوط به امسال است. با اجراي این طرح ها، از ابتداي امسال تاکنون 25 هزار تن گوشت قرمز، 110 هزار

تن شیر و 10 هزار تن گوشت مرغ تولید و 60 هزار مترمربع فرش بافته شده است. 
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وي یادآور شد: از مجموع 7 هزار و 500 روستایی که طرح هاي بنیاد برکت در آن اجرا می شود، در 100 روستاي نمونه، بیکاري
ریشه کن شده است. 

مدنی اظهار داشت: تا پایان امسال مجموع طرح هاي بنیاد برکت در سراسر کشور به 100 هزار طرح با سرمایه گذاري 100 هزار
میلیارد ریالی در مناطق مختلف روستایی می رسد. 

مدیرعامل بنیاد برکت در سفر خود به ورامین از طرح هاي روستایی تولید قارچ، پرورش زالو، تولید الک هاي دستی، کارگاه قالی
شویی، کارگاه قالی بافی و واحدهاي تولید چرم راه اندازي شده در روستاهاي این شهرستان بازدید کرد. مدنی همچنین از یک واحد
تولید چرم در چرم شهر ورامین بازدید به عمل آورد. این واحد با تسهیلات 50 میلیارد ریالی بنیاد برکت خط تولید خود را توسعه

داده است. 

گفتنی است، بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام تا به امروز 2 هزار و 515 طرح با حجم سرمایه گذاري 10 هزار و 835 میلیارد ریال
را در حوزه هاي توانمندسازي اقتصادي، امور زیربنایی، فرهنگی، سلامت و سایر خدمات در مناطق محروم استان تهران به بهره برداري

رسانده یا در دست اقدام دارد. 

 -
-
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لزوم توجه به اشتغال معتادان ترك کرده

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  250  |  تاریخ: 1399/09/29

  به گزارش خبرگزاري فارس از زنجان، محمدرضا انصاري
شنبه شب در مؤسسه خیریه امید منتظران با بیان اینکه
خیریه ها در استان همیشه راه خود را پیدا کرده و در
جامعه مورد استقبال مردم خیر و نوعدوست زنجانی قرار
گرفته اند، اظهار کرد: اداره کل آموزش فنی و حرفه اي به
عنوان متولی آموزش هاي فنی و حرفه اي در زمینه

آموزش منجر به اشتغال فعالیت می کند. 

 مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان زنجان با تاکید بر اینکه موضوع اشتغال یک مقوله مهم براي افرادي است که ترك اعتیاد
کرده اند، عنوان کرد: این موضوع و بازگشت افراد ترك اعتیاد کرده، به جامعه باید مورد توجه همه از جمله مسؤولان و همچنین

جامعه قرار گیرد. 

وي با تاکید بر اینکه اقدامات و برنامه هاي مؤسسات خیریه و کمپ ترك اعتیاد نیاز به معرفی هرچه بیشتر به مردم دارد، خاطرنشان
کرد: امروز فضاي مجازي یک فرصت خوب بوده که باید به بهترین شکل از آن در رابطه با امور خیریه نیز استفاده کرد.  

انصاري با بیان اینکه اشتغال زایی و بازگشت یه جامعه افرادي که ترك اعتیاد کرده اند، از موضوعات مهم در جامعه محسوب می شود،
خاطرنشان کرد: این مؤسسه خیریه در این زمینه نیز فعالیت داشته و موضوع اشتغال این افراد را نیز دنبال خواهد کرد. 

رئیس هیأت مدیره مؤسسه خیریه امید منتظران هم در این بازدید، با بیان اینکه حضور افراد، شخصیت ها و مسؤولان موجب دلگرمی
افراد بستري در این کمپ می شود، اظهار کرد: از ابتداي تشکیل این خیریه، بخش خصوصی و فعالان اقتصادي کمک شایانی به

پیشبرد اهداف و همچنین احداث این مجموعه داشته اند. 

وي با اشاره به اینکه این مؤسسه با کمک هاي مردمی و بخش خصوصی و فعالان اقتصادي فعالیت دارد و اعتبارات دولتی نداشته
است، ابراز کرد: در این کمپ ترك اعتیاد اصل، برخورد با عزت و توجه و احترام به مراجعه کنندگان است. 

زهرا خسروي با تاکید بر اینکه یکی از آسیب هاي اجتماعی امروز که باید آن را به صورت ویژه مورد توجه قرار داد ، موضوع اعتیاد
است، گفت: اعتیاد یکی از آسیب هایی است که خانواده ها را تهدید می کند، به همین دلیل نیاز به مراقبت و فرهنگ سازي براي

پیشگیري دارد. 

انتهاي پیام /73009/ق
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